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TESTIMONY
TAKEN

THE JOINT SELECT COMMITTEE

TO INQUIRE INTO

THE CONDITION OF AFFAIRS IN THE LATE INSUR
RECTIONARY STATES.

ALABAMA Continued.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 9, 1871.

WILLIAM MATHEWS (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Were you a witness against William Henderson, a colored man, on an ex
amination had before Commissioner Day in this place ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you testify that Henderson was a man of bad character ?

Answer. Yes, sir; I testified that, but I was bound to do it
;
I could not help my

self,

Question. What was the reason of that ?

Answer. If I had not sworn that, when I went back -for everything I possessed was
there they said that I might, perhaps, have been treated worse than he was.

Question. Who did you live with at that timof
Answer. With Mr. Whit Newsome.
Question. How near was that to William Malone ?

Answer. I don t know, sir; I guess it is about two or three or four miles. I never:
was over to Mr. Malone s place in my life. I was cooking for Whit Newrsonie.

Question. What did Whit Newsome have to do with the Henderson affair ?

Answer. Well, sir, Mr. Holseapple was his brother-in-law
;
that is the way he was

interested about it.

Question. Who told you to swear the way you did ?

Answei . Mr. Newsome told me.

Question. Did he tell you he wanted to protect Holseapple ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you swear to the truth in that examination ?

Answer. No, sir.

Question. You may tell the committee now what kind of a man William Henderson
is and was at that time.

Answer. I never has found nothing wrong with William Henderson. He always
showed me good partiality, and both to white and colored, as far as I can say. Him
and Mr. Malone had a little scrape there together once, and they all got dc tra on him
on that account. That is all I could say.

41 A
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Question. Did ho have a good character among the colored people ?

Answer. Yes, sir.

Question. How was he respected among the white people, except Malone ?

Answer. He was respected every way by all every way except Mr. Malone and a few
others around there, Mr.

,
I can t think of his name, and the two men that were

hero that served him the act that they did.

Question. You wish to recant all you said in your former examination ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there another colored man who testified against him ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he swear against Henderson for the same reason that yon did ?

Answer. Yes, sir
;
thatis what he told me. I can t say whether it is so for certain

or not, but he told me that.

Question. Who was he working for ?

Answer. He was working for William Malone, the other colored man was.

Question. Did he say he swore as he did on account of fear of Maloue ?

Answer. No, sir; he was paid for it.

Question. Paid for swearing as he did ?

Answer. He told me he would get $50 when he got home.

Question. What was his name ?

Answer. His name was Jim Carter.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Since this trial have you been living with Mr. Newsoine t

Answer. Yes, sir.

Question. Do you live there now ? ^
Answer. No, sir.

Question. When did you leave there ?

Ansiver. I left there four weeks to-day.
Question. Where do yon live now ?

Answer. I stay out here with Alfred Cleary.
Question. Near Huntsville ?

Answer. Yes, sir
; right across here. I had to leave there

;
I could not stay there.

By the CHAIRMAN :

Question. Why did you have to leave ?

Answer. I was engaged to get married to a woman, and she come over there to Mr.
Newsome s, and I went off with her that night to her house, and the next morning he
lowed that I didn t attend to my business

;
that I was running all over the whole

country, and he expected to handle me for it, and he took my clothes from me and

gave them to another colored man
;
so I come away. He took all my clothing and my

wages. I never got none of my wages at all from him.

Question. How much is due from Mr. Newsome to you ?

Answer. Ten dollars is due.

Question. Does he refuse to pay you ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BI:CK :

Question. Jim Carter, did you say, was this man ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Where did Jim Carter tell you he was to he paid for swearing the way he
did ?

Answer. He told me that down at the depot, sir.

Question. When ?

Answer. Me and him was sitting together that same night that the trial came on

:here, iike as if it was to-day, and it was that night. He was at the depot to see
;
we

was all taking the train for home
;
he could not get home until Sunday morning. Me

and him was in chat together, and he told me that himself.

Question. Is he a colored man of pretty good character ?

Answer. Yes, sir
;
as far as I know. I never was in his company but once in my life,

and that was when he came here.

Question. How long had you known William Henderson?
Answer. I have known William Henderson ever since the 14th of March.

Question. Last March ?

Answer. Y-.es, sir.

Question. Where was he working when you knew him ?

Answer. At Mr. Goodloe s.

Question. Had you never known him before that ?

Answer. No, sir.

Question. What white men have you ever heard give him a good character since

;hen ?
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Answer. I have never heard any white men but Mr. Gooclloe speak well of him. I

never heard none say anything about him more than them he was in attack with.

Question. You have told the committee, have you not, that he had a good character
from both white and black ?

Answer. Yes, sir
;
so far as I can say.

Question. What white man have you ever heard give him a good character ?

Answer. I have heard Mr. Thorn, down at Cherokee, say Henderson was a pretty
clever fellow, and always paid his debts. No difference what he owed, he always tried

to pay.
Question. Is that the only white man you have ever heard talk of him ?

Answer. That is the only one I have heard speak of him so far.

Question. That is the only knowledge you have of what white men say of his char
acter ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where is he living now ?

Ansiver. William Henderson?
Question. Yes, sir.

Ansiver. He is here in Huntsville.

Question. When did you tell him you wanted to come here and admit that you had
sworn falsely at the examination ?

Ansiver. I told him so on Friday, last Friday.
Question. Did you hunt him up or did he hunt you ?

Answer. He didn t hunt me and I didn t hunt him. I was draying, and in passing I

saw -him, and spoke to him and he spoke to me.

Question. Who brought on the conversation?
Ansiver. I did.

Question. What did you say to him ?

Answer. I called him and told him a man had told me that lie had been inquiring
whether I was in the town, and he told me that he didn t inquire for any one, and I

told him he needn t think any way hard of me for swearing against him in this court,
for he knew how it was below as well as I did, and I was willing to come here and
testify that I was wrong and could not help myself.

Question. What did Whit Newsome tell you to say about your testimony ?

Answer. He told me to come here and swear that Henderson had no principle nor

character amongst neither white nor color.

Question. What else did he tell you ?

Answer. There is a great many other little things he told me that he wanted me to

say, but I can t recollect.

Question. Did he threaten you?
Answer. He told me I had better do as he said, for if I didn t I couldn t stay there,

for probably I might be treated in the same expects that he was or worse, but by who
he couldn t say to me.

Question. Was that before the trial came on?
Answer. Yes, sir.

Question. How long before ?

Answer. It was four days before the trial.

Question. You did come to swear to a lie?

Answer. Yes, sir
;

I did come to swear to a lie.

Question. Was whatever else you stated on that trial true, except what you said as

to the character of that man ?

Answer. I can t say nothing about anything ;
but what I swore myself I can speak

of that.

Question. I ask if whatever else you said on that trial was true, except as to what
you stated as to Henderson s character ?

Answer. No, sir; what I said on that trial there was nothing of it true; nothing at

all except one thing. I spoke about me and him having a little cross words on the

road, which we met by ourselves together, and after these white men had to come hero

and be tried
; they call that in too.

Question. So that your whole testimony, from beginning to end on that trial, was a
lie?

Answer. Yes, sir : the whole testimony was not true at all.

Question. Did Whit Newsome ask you to swear to anything else except the bad char

acter of this man ?

Answer. He asked me would I swear where Mr. Holseapple was the night Henderson
was carried to the river. I told him I could not swear, because I didn t know where
Mr. Holseapple was, because I had been to the mill that day. His mill was broken

open that night that Henderson was taken to the river, and some flour was taken out,

and he wanted me to swear that Mr. Holseapple was at his mill. I told him I didn t k now
where Mr. Holseapple was that night. Then he came back to ine in the kitchen, where
I was by myself, and he sat down in a chair, and said,

&quot; I tell you, William, you have
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got to do as I tell you. or probably you may be done worse than Henderson was, or

treated in the same*expects, or worse expects.&quot;

Question. Is there anything else connected with your testimony, about which he
made any statement, except that, that you recollect ?

Answer. No, sir
;
not that I recollect.

Question. I want you to think, as well as you can, whether Newsorae went any further

than to get you to swear to Henderson s bad character, and trying to get you to swear
where Holseapplo was. Do you think that was all ?

Answer. Yes, sir; I think that was all.

Question. That being the case, I want to ask you this question : You swore on that

examination, as I see by the testimony here, that William Henderson had a conversa
tion on the road with you, and said that if he could get a party of men like himself,
and kill out all the G d dn white men and yellow niggers, the State would be better

than it is. Albert Goodloe was there.

Answer. Yes, sir
;
I did state that.

Question. Did Mr. Newsome or anybody else tell you to say that?
Answer. Yes, sir; I was told to say that.

Question. Who told you to say that ?

Answer. Mr. Newsome told me.

Question. Why did you not tell me when I asked you as important a thing as that?
Answer. I didn t remember it.

Question. You had forgotten that ?

Answer. Yes, sir.

Quesiion. And this conversation William Henderson had with you on the road coming
here, you say ?

Ansiver. Coming here ? ,

Question. Was it not on the road coming here?
Answer. No, sir.

Question. Where did you locate that ?

Answer. We were working the public road from Barton Station to Cherokee, and me
and him got into a dispute. I was working with a parcel of white men

;
he was

working with a crowd of colored. I was sitting down. The whole party, white and
colored, that was working together, was sitting down, and Henderson came along and

said,
&quot; William Mathews, why aint you at work f

&quot;

I told him,
&quot; Go on

;
that is always

the way with a nigger ;
he is always meddling with what he has no business.&quot; That

brought us into a little cross-questioning together, but we made that over made it up
together.

Question. What was the cross-questioning?
Answer. He was intending to whip me that day on the road.

Question. WT
ho was?

Ansiver. Henderson
;
and he came to me. I was on a horse riding in the road, car

rying the overseer s horse up the road to him, and Henderson stepped up to me and

said, &quot;William Mathews, what did you say about me on the road?&quot; I told him I

didn t say nothing more about him than any one else. He says,
&quot; I am out here on

purpose to make you whip me or I whip you.&quot;
I told him, &quot;If you can t take a joke,

you oughtn t to be in a party at all.&quot; That about all the yellow niggers and white

people, Mr. Newsome told me to say that himself.

Question. How did Newsome know of this quarrel between you and Henderson?
Answer. I and him was in the kitchen together that night, and Mr. Nelson told him

that Henderson wanted to whip me on the roa;l, and he wouldn t let him do it, and
wouldn t let us tight. There is where he got hold of it.

Question. What did he say that night in the kitchen about that ?

Ansiver. He told me that night that I must mind
;
that I had to come back the road

next clay, and I must raise no fusses on the road at all
;
that I was a stranger in the

country, and had nobody to protect me in the country but them, and I had better be
careful.

Question. How did you come to swear to that statement on the trial ?

Answer. Because I was told to do it.

Question. Who told you, and when were you told?
Ansiver. Mr. Newsome told me, but I can t say what day of the month it WAS that I

was told ; but he told me to do it.

Question. Tell us what he told yon to say.
Answer. He told me to come up here and swear against Henderson s character and

principle, he did, and he told me to swear where Mr. Holseapple was the night hit.

mill got broken open. I told him I couldn t swear about the mill, because I didn t

know where Mr. Holseapple was that night. He got up then and went into the house,
and came back, and told me, &quot;William, you had better do as I say, for probably you
may be treated with the same expects or worse than Henderson was, and if you don t

go and swear something for these men you can leave here
;
and if you gets away, you

may probably never be any account to yourself.&quot;
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Question. Do you again repeat that last statement which you have just made as the
substance of what Mr. Newsome told you ?

Answer. Yes, sir.

Question. I ask you again, if that is the substance of what he told you, how came
you to swear that Henderson suid to you, on the road, that if he could get a party like

himself, and kill all the G d d n white men and yellow niggers in the State, it would
be better off? If Newsome did not tell you to do it, why did you swear it ?

Answer. He did tell me to do it.

Question. Have you not repeated to me twice what he told you to do, and left that
out?
Answer. He told me to swear that.

Question. When and where did he tell you to swear that ?

Ansiver. Right in- his own kitchen.

Question. Why have you failed to state that he told you to swear that, though I have
twice called your attention to it I

Ansiver. I told you that twice.

Question. You have already stated that Mr. Newsome told you to swear that?
Answer. Yes, sir

;
he told me to swear everything that I did swear.

Question. You say Albert Goodloe was theie
;
who was he ?

Answer. He lives on Mr. Goodloo s place.

Question. Why did you say he was there ?

Answer. I was told to say so. ,

Question. Was Albert Goodloe there f

Answer. He was working in the party of men, but I do not know whether Albert
heard that expression made or not.

Question. Was that expression made ?

Ansiver. If it was I didn t hear it.

Question. Who told you to say Albert Goodloe was there ?

Ansiver. Mr. Newsome told me to say so.

Question. At the same time that he told you to swear as to Henderson s bad char
acter ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. And you swore to that falsehood, also, because he told you to ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is Henderson living in this tovn also now ?

Answer. He is in tTiis town. I don t know whether he is living here or not. I can t

say. I have never been to his house. I see him on the street every day.
Question. Who are you living with ?

Answer. Alfred Cleary.
Question. A white or a colored man ?

(
Answer. A colored man.
Question. Where did you live before you went to Mr. Newsome ?

Answer. I was with John Robinson s circus before I went to Mr. Newsome s.

Question. Traveling around the country with a circus ?

Answer. Yes, sir.

Question. What were you doing with the circus ?

Answer. Tending to the horses.

Question. A driver or rubber ?

Answer. Rubber.

Question. How long had you been with the circus ?

Answer. Twelve months.

Question. Where were you when Robinson & Co. s circus employed you ?

Answer. At Augusta, Georgia, Richmond County.
Question. How long had you lived there, and what were you doing there ?

Answer. I was born and raised there.

Question. Who was kyou living with when Robinson s circus picked you up I

Answer. With my old master.

Question. What is his name ?
,

Answer. Thomas S. Oliver.

Question. You had lived with him all your days ?

Answer. Yes, sir.

Question. What is his post-office ?

Answer. He was a farmer.

Question. Do you recollect the name of the post-office where you got your letters ?

Answer. Augusta post-office.

Question. Do you mean in the city of Augusta ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did Thomas S. Oliver get his letters in the city of Augusta, and was that

his post-office ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Why did you quit the circus ?

Answer, They didn t have no further use or employment for me.
Question. Did Mr. Newsome take a suit of clothes away from you that belonged to

you ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had you paid for them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where did ho find these clothes ?

Answer. My pants was in his kitchen, and my shirt at the woman s house that washed
for me.

Question. Did he go and take them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you see him take them ?

Answer. He took them and put them on another man, and I went right to the place.
He took them at night, and the next morning he put them on another man, and I went
and saw them on the man, and I asked him before Mr. Newsome s face how he came
by my clothes. He said Mr. Newsome gave them to him.

Question. And he refused you your wages ?

Answer. Yes, sir.

Question. What is Mr. Newsome s post-office ;
where does he get his letters ?

Answer. Cherokee.

Question. In what county ?

Answer. Colbert County.
Question. What is his first name ?

Answer. Whit Newsome.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 9, 1871.

DANIEL COLEMAN sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness was called by the minority, I will ask that the
examination be conducted by Mr. Beck.

By Mr. BECK :

Questioik. State where you reside, and what official position, if any, you hold.
Answer. I reside in Athens, Limestone County. I hold the position now of county

solicitor, and have held it about three or four weeks.
Question. How long have you resided there?
Answer. I was born there, and have resided there all my life, with the exception of

one year that I was in Florence, since the war, and one year in Dacatur.

Question. We are inquiring, as you know, into the general condition of the country,
as to how the laws are obeyed, as to how far life, liberty, and property are rendered
insecure by bands of disguised men, and we call you especially, I believe, to inquire
into the condition of affairs in Limestone, and more especially as to the outrages com
mitted upon Mr. Weir. Will you tell us what you know upon these subjects, without
being specially interrogated? Perhaps you will do it in a more satisfactory way than
by separate questions.

Answer. Well, sir, there have been in the last eighteen mouths in Limestone County
several outrages committed upon individuals. In the case of Mr. Weir I take it from
his own account of it first in the spring of this year he was maltreated by several

parties against whom complaint was brought in the probate court in Limestone County,
and they were arrested, and gave bond, and were being prosecuted. Mr. Weir was the
main witness, if not, perhaps, tho sole witness to the main part of the transaction.

Question. Was that original outrage upou him committed by disguised men or not ?

Answer. It was not by disguised meu. The outrage committed by disguised men
was about two or three .weeks ago.

Question. On him ?

Answer. Yes, sir, a few days after I came into the office of solicitor. He was taken,
as lie stated, by a baud of disguised men, and carried off and maltreated in many par
ticulars. He was held a prisoner by them, for, I suppose, about thirty-six hours, and
then turned loose, with the promise from him that he would not appear in court in the
prosecution pending against these other parties, who had maltreated him.

Question. What did he say was the cause of this maltreatment of him ?*

A nswcr. He said it was a personal affair between him and a man by the name of
William Blair, in regard to some colored employes of Mr Blair; that the accusation
was brought against him that he had interfered with Blair s laborers, trying to persuade
them to leave him. He stated especially to me, on several occasions, that it was nothing
political; that it was entirely personal.
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Question. Did the people of the county, under the sheriff or yourself, or some other

official, when this abductionwas heard of, take an^ steps to ferret it out ?

Answer. Yes, sir.

Question. Tell us all about that.

Ansiver. The information came to me on Sunday evening at early sundown. I wanted
to go at once, but we could not make arrangement to get the horses. It was twelve or
thirteen miles in the country. I made out a posse and had them summoned. The
sheriff was absent. I got the deputy sheriff to summon a posse, and upon summoning
them. I found it would be so late in the night at the time we could get there, that we
could not effect anytiling, so we postponed it until Monday morning, and on Monday
morning we went down early with a posse of at least twenty-five men, mounted and
well armed with double-barreled shot-guns. We went to Mr. Weir s house, and obtained
what information we could in regard to him, and searched in every direction. We
staid there during Monday and Monday night in the neighborhood, the community
making every possible search they could to find out what they could in regard to the

abduction, and, as we feared at that time, murder, but we found out nothing at all.

We went down Monday. Tuesday we still remained there brushing the woods. I

formed the men into long lines of what used to be called in the Army skirmishers, and
breasted the woods in every direction, hoping we might liud him. On Wednesday I

saw a young man from the neighborhood, Mr. Weir s son-in-law, and as he passed by
me I suspected, from his expression, that he had some information. I went to him, and
told him if he had any information I wanted him to confide it to me. I asked him first

if he had any information concerning Mr. Weir. He said he had not. I said,
&quot; Mr.

Basham, have you any information concerning Mr. Weir ?
&quot; I had feared, in regard to

Basham, for Basham s father had been connected in the first maltreatment of Mr.

Weir, and was deeply connected with it, and this young man was the son-in-law of
Mr. Weir. I had been fearing to trust him from the information given me by Mrs.
Weir. That was the reason I was so particular about asking him whether he had any
information or not. I stated to him,

&quot; Mr. Basham, there is no possible chance of fer

reting out this thing unless I receive every information which possibly can be obtained.&quot;

He says, &quot;I have no information concerning Mr. Weir.&quot; It was not more than half an
hour before the sheriff came to me, and told me that Mr. Weir was either at home or

near home, and that he had sent him a message by Mr. Basham to come down privately
by himself; that ho wanted to see him on particular business. The sheriff stated to

me, &quot;I am a bondsman of Mr. Weir.&quot; The prosecutors of the parties who first mal
treated Mr. Weir had suspected that Mr. Weir would be intimidated from appearing as

a witness, and had issued an attachment for him, and requiring him to give bond for

his appearance in the probate court.

Question. That is, the men who were prosecuting those who had maltreated him?
Answer. Yes, sir.

Question. It was to secure his attendance ?

Answer. Yes, sir
;
to keep him from leaving from intimidation or promises that might

be made. They had required a bond, and the sheriff had gone on his bond. The sheriff

stated to me, &quot;I think Mr. Weir wants to see me privately, probably to leave, and he
thinks I am his bondsman, and that he will secure me in some way and just let him
leave.&quot; I immediately stated to the sheriff,

&quot; That will not do, if that is the case, and
we had better go down at once and seize Mr. Weir, and bring him to town under a

guard for protection. If there is any danger of his leaving, and if you have that fear

that he will make arrangements with you, or that it is his object to make arrange
ments with you to leave, I will go down at once with a guard myself.&quot; I brought out
a guard, the posse summoned by the deputy sheriff, and we went down the same

posse we had before. Mr. Weir, as I understood from the guard, was in the woods near
the house secreted at the time, and I had him sent for to ask him all about the trans

action that had occurred with him, and further asked him if it was not his object to

leave. He said he had &quot;intended to leave, but if we showed a willingness to protect

him, and there seemed to be a sufficient force of citizens there to protect him, he would
submit to my directions. I told him to get ready at once, and we would carry him to

town, and his family, so far as they were important witnesses,, and we would carry out

the prosecution vigorously, and he need have no more fears of the men who had mal
treated him. He expressed full confidence in us, going on down with us. Meantime,
while he was giving his account of it, which occupied a considerable length of time, ho

came to where he knew some of the parties. As soon as he stated that, I ordered the

sheriff to go and arrest them, and a special picked guard was sent to arrest one of the

parties, and men were sent to all the other houses of the parties, but they were absent

and gone. We arrested, though, the main man -concerned in it, and brought him to

town the next morning. We staid there all night. I sent out detachments for other

men, but they were not found out, and they never have been found since. Most vigor
ous efforts have been made to find them, but I am satisfied they have left the country.
One of them has sold out all his interest and left the country.
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Question. Have you, as well as the other officials and the people of Limestone County,
taken every possible means to secure the conviction of these men if they are guilty 1

Answer. Yes, sir
;
the county commissioners court I do not know that you under

stand our system of commissioners courts.

Question. I do not.

Answer. Wo have a court the probate judge of the county called the probate court,
and, as a sort of staff officers of the probate court, we have county commissioners in
various portions of the county, who transact the financial business of the county. They
have to do with roads and the paying out of funds. That is their main duty. They had,
as assistance to the solicitor, employed two of the best lawyers in Athens, General
Houston and Mr. Luke Pryor, to prosecute this case.

Question. General Houston, the old representative ?

Answer. Yes, sir.

Question. And Prior, a man of eminent ability?
Answer. Yes, sir

; they are among the first lawyers in Alabama. General Houston is

an ex-congressman of the old Congress. The commissioners court had employed these

distinguished lawyers to prosecute the persecutors of Esquire Weir for the first outrage
of lynching in the spring; and these men, in their last assault in disguise on Weir,
repeatedly, during the time in which they held him, taunted him with that fact, saying,
&quot;Where is your commissioners court now? What do you think of your commis
sioners court?&quot; The people, in a mass meeting which we held in connection with the
disturbance in our county, had adopted a resolution indorsing the action of the com
missioners court in employing counsel.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you a copy of that resolution ?

Answer. I have not. I can furnish&quot; a copy before I leave. It is published in our

papers of last week. You will notice that, in the resolution passed, there are no names
called, or any especial cases of outrage mentioned, from tiie fact that these parties
were at large, and it was not deemed prudent to mention their names, as they might
be frightened, and we might not then be able to get hold of them. It is mentioned in

a general way on that account. [The resolution referred to will be found at the end of
the testimony of this witness.] I have also, by recommendation of the county meeting,
applied, but have not yet had time to receive an answer, to the governor for a reward
for each one of these men the highest reward for each one of the parties connected
with the man Moore whom we have arrested. We also took every precaution for the

safe-keeping of Mr. Moore, thinking, that if he had any parties who could render him
assistance, that they might interfere with our jail, and we had him transferred to the
Huntsville jail.

By Mr. BECK :

Question. He is here now, in this city, in jail ?

Answer. Yes, sir
;
he is here now awaiting a prosecution in the case.

Question. What is the public sentiment of the men of the county of Limestone hi

regard to these outrages committed by disguised men the white people?
Answer. Well, sir, there is a great feeling of indignation upon the part of the masses

of the county.
Question. When you speak of masses, do you sp*eak of the people regardless of their

political opinions ?

Answer. Yes, sir.

Question. What is the politics in your county of the white men
; republican or

democratic ?

Answer. It is democratic.

Question. Do republicans and democrats alike unite in denouncing these things and

taking all active measures to put them down ?

Answer. Yes, sir; I was seconded in my motions the second move I made in behalf
of Mr. Weir very vigorously by Mr. Lamb, a well-known republican there. His senti

ments are not concealed at all.

Question. You are, yourself, a democrat ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. The sheriff is a republican ?

Ansiver. Yes sir. f

Question. He and you acted in concert ?

Answer. Yes, sir; in concert.

Question. Do your people generally^ both democrats and republicans, act in concert
in sustaining the commissioners court in employing counsel and in the condemnation
of lawlessness ?

Answer. Yes, sir
;
we have acted in thorough concert.

Question. What is this organization now in your county? Is it Ku-Klux, or what
is it?
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Answer. &quot;Well, sir, I think it consists of disguised men who are somewhat organized,
who have banded together for the purpose of horse-thieving, stealing, and thieving
generally, and, whenever they have any private or malicious purpose to carry out, for

assisting one another in that
;
that they are men who do not labor, and are disposed to

make their living by preying upon the country. I think the main man, Mr. Gibson,
has been engaged in a clan of that kind for some time, and I think they have taken
the disguise of what was once called the old Ku-Klux organization, to palm themselves
off as Ku-Klux,- and do their devilment in disguise, so that they may not be known.

Question. Do you think that they have any body of men acting with them else

where through the State, or adjoining county, or are they local I

Ansicer. So far as the horse-thieving is concerned, I have some information since I

have come into the solicitor s office, that they are aided by what might be called aline
of men reaching into Kentucky, a sort of courier line, for the purpose of running out

good horses from the better portions of the country.
Question. You have some good horses there ?

Answer. We have. It is for running them off. It extends clear up into Ohio. Since
I was in the solicitor s office I have seen a communication recommending one of these

men, who is known as a horse-thief Campbell Melntosh to some friend in Columbus,
Ohio, showing that it runs some distance.

Question. These bauds are now disguising themselves as a baud of plunderers?
Answer. Yes, sir.

Question. Do you think that in the county of Limestone your State courts, with the

energy you are now displaying, will be able to put them down and break them up ?

Answer. Yes, sir, I think so. We have a good law and I have found no difficulty in

having it executed. This is not the first effort I have made against disguised men.

By Mr. BUCKLEY :

. Question. What law do you refer to as an excellent one ?

Answer. I refer to the disguise law. I will make an exception in regard to that law
which I think is a clog upon it

;
that is, that portion of it which assimilates it to the

law of the old hundred, (as lawyers, some of you will understand ine,) in which it

makes the county responsible for outrages committed where parties are not prosecuted;
and I think it takes away the motive for vigorous prosecution by the solicitor.

By Mr. BECK :

Question. In other words, the men in the county do not feel as zealous when they
have to pay the damage themselves ?

Answer. No, sir, it does not stimulate the solicitor. The solicitor is entitled to $500
if nobody is prosecuted; I think that paralyzes the efforts of the solicitor; in other

words, it&quot; holds out a reward to him in the event that nobody is found to be prose
cuted or dug out and ferreted out. He says, here is a chance to make a fee, and that

operates on all humanity alike.

Question. To make a fee off of the county ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. With that exception, you think it is a good law ?

Answer. Yes, sir, if that portion were abolished, it would be good.

By Mr. BECK :

Question. The way it stands now he is interested in not having a prosecution ?

Answer. Yes, sir, the solicitor is.

.Question. He makes money by having the real offender get away ?

Answer. Yes, sir, he does, and by nobody being found out and discovered.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Here is the law of December 26, 1868, by the legislature of Alabama.

[Submitting Acts of 1868.] Will you specify the section you refer to ?

Answer. [Examining.] This is not the law I have reference to. Will you find me the
law in reference to lynching, where counties are responsible in civil suits where parties
are not prosecuted f

Question. Is this the law approved December 28, 1868?
Ansicer. Yes, sir, to suppress murder, lynching, and assaults and batteries.

By Mr. BECK :

Question. Will you specify the section ?

Ansicer. Section eight ;
and I think a great deal depends on the solicitor

;
this is the

provision, (page 452 :) That it shall be the duty of the county solicitor to prosecute the

suit for the claims in the uarue of the widow, husband, or anyone arraigned, though a

minor, for which he shall receive, ten per cent, of the amount recovered.
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By the CHAIRMAN :

Question. What is the value of a life taken, as fixed in that statute ?

Answer. Five thousand dollars is the penalty, and this is the provision, where there
is no prosecution, where the parties are not discovered, that the solicitor is entitled to

&quot;bring
a suit upon the county, and if the widow does not prosecute the man, he is re

quired to bring it in his own name, so that wherever a prosecution is begun by a solic

itor there is no chance for a fee out of the county ;
in other words, I think it takes away

the stimulus that there would be to the solicitor if he had no fee. The present law

gives a premium to non-prosecution of the real offenders by making the county re

sponsible in case there is no prosecution.

By Mr. BECK :

Question. It takes away the stimulus to catch the real offender ?

Answer. Yes, sir; to ferret him out. I will say that our county has had a good rep
utation, ever since the war, for two or three years, for law and order. In justice to the

county I suppose I ought to say, while the former solicitor, my predecessor, was a
friend of mine, yet I do not think he had that vigorousness, and that energy, and that
firmness of nerve that a presenting attorney ought to have, and that was to some extent
the cause of the lawlessness in the county ;

that offenders thought they would go un-

prosecuted, and that they could violate the law with impunity where they were riot

prosecuted with sufficient nerve and vim.

Question. Are there any organizations in that or the adjoining counties, so far as you
know, known asKu-Klux organizations, that have any political bearing?

Answer. No, sir, not that I know of.

Question. The disguised men are now, you think, confined to a set of lawless men,
who are doing this for private plunder ?

Answer. That is my opinion.
Question. And the good men of all parties are zealously endeavoring to put them

down ?

Answer. Yes, sir.

Question. And you think they will succeed ?

Answer. I think they will
;

I think they have broken up the last remains of it now.
Question. Either by capturing or driving them away ?

Answer. Yes, sir. The first effort I was ever engaged in was some time before I was
solicitor, against disguised men. It was a little over a year ago. I heard that dis

guised men were threatening the lives of good citizens in those same portions of the

county where this affair occurred, and I went to work voluntarily. I was not then so

licitor, but was a lawyer, and it was in the neighborhood where my farming interests
lie. I went to work to find out who they were

;
I had them arrested

; they are in jail

now, and have been for the last twelve mouths, awaiting trial.

Question. Your county of Limestone adjoins the Tennessee line ?

Answer. Yes, sir.

Question. That, of course, adds somewhat to the difficulty of capture, by their escap
ing from your local jurisdiction?

Answer. Yes, sir. They cross frequently to get into Tennessee, where they think they
will not be pursued, but I have had them pursued ;

I had one captured in Tennessee

by having a reward offered a man who I am satisfied from letters written from him
is one of these disguised men who committed a murder in our county upon one of his

own men. He was captured in Tennessee, and brought down about ten days ago to

our jail. His name is Birdsong.
Question. As Mr. Weir has not yet arrived, and some accident may prevent him from

arriving, we desire you to state Mr. Weirs account of his own maltreatment, and after

you have done that, give us your version of the causes that led to it, referring to the
first and second maltreatment.

Answer. I will do so.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you think they are both connected ?

Answer. Yes, sir; intimately.

By Mr. BECK :

Question. Proceed to state it all.

Answer. Mr. Weir made a statement before the committing magistrate, upon which
I have had one of the parties who was charged with the last ill-treatment arrested. I

have had a preliminary investigation. He stated before the magistrate that the first

maltreatment of him occurred at Dr. Blair s shop, at which he had been in the habit
of working as a wood workman, fixing wagons ;

that he was at home one morning, I

think last March, anyhow some time in the spring ;
that he received a note from Mr.

Frank Gibson, telling him to come down to the shop. The note was not in the form
of a request, but saying,

&quot; You come down to the shop ;
I want to see you on particular
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business.&quot; When he got down to the shop, there were Mr. Moore, Mr. Gibson, Mr. Pink

Johnson, Mr. James Bradford, Mr. Bud Harlan, and three colored men, one by the

name of James Kelley, and I cannot think of the other two. They were at the shop.

Upon his arrival there, these parties I have mentioned came up around him, and Mr.

Moore, who was the spokesman of the party, wanted to know of him how it was about

that matter about advising one of these colored men to steal some mules and run

away with them. That was one of the accusations that they had against him.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Stealing mules from whom ?

Ansv:er. Stealing them from 1 can t remember who, exactly, but I think it was from
Moore and Blair. I am not certain about that. That was the accusation, mentioning
the place and time, I think upon the Fort Hampton road

;
that the negro was to take

the mules out of the wagon and run off with them. They brought an accusation,

against him that he had tried to influence Jim Kelley and the other colored men to

take some mules and run off with them
;
that he had tried to influence James Kelley,

the colored employ6 of Moore and Blair, to leave their service. Moore and Blair, it

seems, kept a distillery, and this man was employed about the distillery in some shape
or form, I do not remember what

;
but the accusation was that he had tried to influ

ence Jim Kelley, a colored man, to leave the service of Moore and Blair, or perhaps of

Blair, for it was in connection with Blair that he mentioned it, (for I know that Moore
and Blair kept a distillery ;) this was a man in the service of Blair. that he said, &quot;I

have worked for Blair, and I know he does not pay, for he has not paid me.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. Who said that?
Answer. Weir, they said, made that statement.

By Mr. BECK :

Question. They accused him of saying to the negro that he ouojht to leave Blair s em
ployment as Blair would not pay him, because he, Weir, had worked for Blair, and Blair

had not paid him, Weir ?

Answer. Yes, sir.

Question. That was the accusation ?

Answw. Yes, sir. I have forgotten all the different accusations they brought against
him. After they got through, they asked him what he had to say about it

;
if the accusa

tions were true. He said that part of the accusation was true and part false, and
Moore stated to him,

u You must confess all of it, or deny all of it.&quot; He refused to do

any other way than to make a partial statement or that which he claimed to be true,
and that which he claimed to be false. He said that meanwhile they were drinking a

good deal
; they had some brandy there from the still-house, and some of them were

getting pretty well intoxicated, and a gentleman who was there present and did not
seem to be engaged with these other parties present, came to him, and told him. to get
away ;

that there was his horse out there; to take him. Weir did not have any horse.

He told him to take his horse and get away ;
that these men were drinking, and he would

get into trouble. Weir answered,
&quot; No

; they have brought false accusations against
me, and I intend to right it out right here.&quot; He says that shortly after that they got
around him, and told him to come with them down into the woods

;
both the colored

men and the white men; that two of them had hickory withes in their hands
;
Blair

was one, and I think Gibson was another, but I am not certain. Blair had a hickory
Avithe in his hand about four feet long and about an inch around, I think, at the butt
or end of the whip or withe

;
that they led him down into the woods south of the shop

about two hundred yards, and one of them told him to take off his coat, and some of

the others objected to it. Somebody said not to take his coat off, and Moore said,
&quot;

Yes,
take his coat off; his coat has done no harm. His wife made that coat.&quot; He said they
took his coat off, and they told the colored men to whip him

;
that one of the colored

men, I think Kelley, expressed some little opposition to whipping him; and some of

them told him to go ahead, and they then hit him several licks.

By the CHAIRMAN :

Question. The colored men did ?

Answer. Yes, sir, with the withes. That when one of the colored men began to whip,
his objections to whipping seemed to have vanished, and he hit him several licks with
his withe, but did not whip him as hard as some of the white men did afterwards.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it represented that the others whipped him ?

Answer. Yes, sir
;
that several of them took up the wither and whipped him.

By the CHAIRMAN :

Question. White men ?
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Answer. Yes, sir, white men and colored men.

Question. Was this Mr. Weir a white man I

Answer. Yes, sir.

Question. A justice of the peace?
Answer, Yes, sir. He said upon his getting up they had not whipped him very

much at first that they then took him up and put his clothes on him, and Gibson re

marked,
&quot; He looks like he was mad. I think you had better give him some more,&quot; and

that he and Blair then hit him several licks that he could see. They sort of jerked his

coat over his head without taking it off, and Gibson and Blair hit him several licks

pretty severe licks. I do not thiuk he said they broke the skin, but I do not remember about
that. He said alter they let him up they asked him if he was willing to confess what
he had done. He said he was, and he went on. That was all of that transaction with
him.

Question. Did ho proceed to make a confession or statement ?

Answer. Yes, sir
;
he confessed to them before they went away.

Question. What did he confess ?

Answer. He said he would confess all of their statements all their accusations under
these circumstances.

By Mr. BECK :

Question. All of the accusations you have stated before ?

Ansiver. Yes, sir. He seemed to have got a little afraid about making the complaint
afterward. I do not know who made it, but I think it was made by some citizens.

It was taken cognizance of by the commissioner s court and brought before the probate-
court, and these parties were immediately arrested as soon as the complaint was made.

They gave bond to appear at the next court, and they have been prosecuted ever since.

The case has never been tried yet. It has been before two terms of the probate court
and not tried.

By the CHAIRMAN :

Question. Was Weir able to identify all the parties, white and black?
Answer. Yes, sir

;
it was in the day-time. They were not disguised, and he knew

them all.

Question. On the preliminary examination did they pretend to deny his statement

outright ?

Answer. Well, sir, I do not know about their denial of it. They had counsel, and were
defended. I do not know about it. I never heard whether they denied or confessed
it. You mean on the preliminary examination ?

Question. Yes, sir.

Answer. A preliminary examination has never taken place on that outrage. There
has been a preliminary examination upon the last outrage, as to one of the; parties
whom I charged myself. Mr. Weir never charged him, but I had taken it, and I had
the suspicion that a party living in this county, by the name of Smith, was connected
with it, and I had him charged myself. That was the preliminary examination that
has taken place.

Question. What I wished to inquire of you was how they could be bound over to

court to answer this charge without a preliminary examination f

Answer. Well, before our probate court they waived a preliminary examination, and
just gave bond to appear before the probate court. That was upon the first maltreat
ment.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect the amount of bond required ?

Answei . Yes, sir, I think it was $600. I remember $600 was the bond of Blair. Our
probate court has jurisdiction over cases of that kind, except where appeals are taken
to a jury. If they demand a jury the probate court binds over to the circuit court, but
the probate court has now jurisdiction of the case. The Slate has been ready, I believe,

every time, but owing to the absence of witnesses the probate judge continued the
case.

By the CHAIRMAN :

Question. Have coutinuances.been granted upon an application of the defendants or
some of them ?

Answer. Yes, sir, I think so.

Question. So the original outrage has never been brought to trial yet ?

Answer. It has not. The last time, I believe, the State continued it from the fact
that we had Mr. Moore here in jail, and it was inconvenient. We did not want to sep
arate. That was the idea. The State concluded not to separate them, for fear they
might swear for each other, as accomplices, and we could not get him down there in time
from this jail, and we concluded to continue it. The first time, I think, it was con
tinued by the defendant, the last time by the State.
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Question. Do I understand you to say this original outrage occurred in March last ?

Answer. I will not attempt to be accurate about the time, but I think it was in the

spring, probably in March.

By Mr. BECK :

Question. Go on and complete your statement of the other outrage, and what brought
that about. State what ho said upon that subject. Give his statement lirst and then

your own.
Answer. Now I cannot state to you what transpired, of my own knowledge, of course.

He says he was at homo on Sunday morning.

By the CHAIRMAN :

Question. Sunday morning, how long since ?

Ansiver. About the 10th of September last. That he had just gotten into his house,

coming from across Elk River at Mr. Lentz s. He said he had been there about half an

hour
;
that he had his coat and hat off; he was quite warm in walking ;

he was sitting
in the house in a careless kind of way; that his wife exclaimed,

&quot;

La, Mr. Weir,&quot; in a

surprised, excited manner,
&quot; there are some disguised men in the yard.&quot; He looked

around and saw they were close to his house five of them
;
that they came up, and

two of them drew their pistols, and presented them toward him, and they took hold

one at each arm, and hurried him off in the direction of the woods
;
that they took him

about a quarter of a mile, I think, and mounted him upon a horse, and blindfolded him
with the cap, as he thought, of one of the disguised men, or the hood of the horse, I

have forgotten which, but it was one of the two; they blindfolded him, and circled

about in the woods a good deal. Finally after carrying him, as he thought, about a

mile, some of them said something about hanging him, and they put a rope around hit

neck and hung him up for a little while, until he became almost unconscious. They
then restored him to his horse, and started in a direction he did not know through the

woods, occasionally coming to open places, as he could tell by the light.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear that the rope broke at that time when they hung him ?

Answer. I think that was the second time they hung him. They then carried him,
as he said, through the woods, and after they got, as he thought, about two miles, they
dismounted again and carried him up near a tree. He said he could see the base of

the tree. They put a rope around his neck and showed him the lower end of the rope,
wr hich was down at his feet, and they hung him up again there a little. All this time,
ho said, they were talking to him about his appearing as a witness at court.

By the CHAIRMAN :

Question. About his appearing as a witness against them ?

Answer. And about his leaving the county so as not to be here at court. He saya
that at the second hanging he was lifted off the ground, and became unconscious for

a little while, and the lirst thing he knew was a man putting his hand under his back,

as he was lying on the ground, and raising him to his feet. I think this was the time
that this man whispered to him,

&quot;

They will not kill
you.&quot;

All this time they would

frequently ask him if he was willing to leave the country, and my recollection is ho
would state he was in the hands of the law. After this second hanging, in which, he

says, he became unconscious,, they seemed to have some consultation together, and

they seemed, from what they said, to have a division of sentiment as to what they
would do with him. One of them said,

&quot; If you won t do what I want you to do, I will

have nothing more to do with it.&quot; Meanwhile he had recognized the voices of Mr.

Moore, Frank Gibson, and Pink Johnson.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was this the same Johnson you have mentioned before ?

Answer. Yes, sir
;
the same Johnson.

By the CHAIRMAN :

Question. The same men who were concerned in the original outrage ?

Answer. Yes, sir. These were the same, but not the whole of them. They raised him
to his feet a second time. I repeat, that I may connect it. There seemed to be a
division in counsels. Finally, they came and raised him up again, but not off his feet

at that time. He said they just simply tightened the rope on his neck.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That was after the reply that he was in the hands of the law ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Had ho been bound over by the magistrate that had bailed these men, to

appear as a witness at court ?
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Ansiver. Yes, sir; an attachment had been issued by the probate judge, not magis
trate, for him, and he was required to give bond to the probate judge sitting in term
time.

Question. Was the sheriff on that bond as surety ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. I understand you to say they bailed him, for fear he might, under the in

fluence of threats and intimidation, leave the country?
Answer. Yes, sir. After the second hanging they put him on horseback again, and

carried him in the direction which afterward turned out to be that of the Tennessee
River. When he got near there they raised up the hood partially from his face, so that
he could see the open river in front of him. They asked him where ho was. He said
that was the Tennessee River. They then dismounted near the bank of the river and
took the hood off of his face, and tied a band around his eyes, and two of them led
him out in the river. After they had carried him out some sixty or seventy-rive yards,

probably, from the bank, they ducked him several times, ami in this ducking process
the bandage came from his eyes, and he could see upon the bank, and he there discov
ered Mr. Moore and Frank Gibson, and that the two men who had hold of him were
George Peace there a new name comes in and Pink Johnson.

Question. Were they undisguised ?

Answer. Yes, sir, they were stripped ;
that is, the two in the river were stripped ;

but
of the two on the bank Mooro had his mask off of his face, but had his disguise upon
his person.

By the CHAIRMAN :

Question. Who beside Moore was on the bank ?

Answer. Gibson. After talking for some time, they carried him back to the bank,
and Moore came up and told him that he must leave the country, and asked
him if he would agree to leave it, and what he would do in regard to leaving
it. After a while, he was talking to Moore, and Gibson came up and carried him
out into the river a second time, in connection with Johnson, I think, and ducked
him again. This last ducking was pretty severe, and he become right smartly
exhausted in it. The first, he said, did not strangle him any, but the last, he said,
exhausted his breath considerably. They then went back to the bank, and Moore
took him again, and said, &quot;When we started out we intended to kill you, Squire Weir,
but we have determined not to do it. We will save your life, but it must be on con
ditions that you and your family will not appear against us at court.&quot; He told him
he would do so

;
he would make that promise. They then brought his clothes and put

them on him, and started in a direction which was rather easterly, I think. It was
then, I think, getting about dark quite dark when they left that point. They carried
him to a house which he afterward discovered was Gibson s house

;
carried him up

stairs and put him in a room and sent him some supper. Moore got a chain and put it

around his leg and chained him to the bed-post, and left him there and went down.
He said the chain held him so he could not get away, and they went down the steps.
He ate his supper and slept during the night, occasionally waking up and looking
around to see what he could see, and two of them were in the room, he supposed to

guard him. He staid there all night. The next morning he asked for a pencil and
paper to write upon the subject of his family leaving, and wrote to his wife, informing
her that he was alive, and giving her instructions for her and his daughter to go away
out of the country ;

that it would be important for them to do so if they valued his life.

They said they would take it to his family. Meanwhile, he said that Gibson had gone
off at night. I will return a little to the narrative. Gibson, who had gone off at night,
came back next morning, and seemed very much agitated. He says to Moore,

&quot; The
people are up about this thing,&quot;

and he seemed to be very much excited when he told
him. Moore said, in a very careless kind of way, .&quot;I don t mind them. If I had tho
Smith boys here I could whip out that squad.&quot; Gibson told him it was a more serious

thing than he thought ;
that it was a considerable squad of men that were looking for

him, and I think he mentioned my name or the sheriffs. I am not certain about that,
He said they seemed to get into a hurry, and took him in an easterly direction. He
asked where they were going to take him, and Moore said they were going to tal*e him
to Lawrence County, to Smith s

;
that he would be safe there. He said,

&quot; We will not
hurt you ;

we will treat you well, but simply want to hold you until after court.&quot; The
court was due the following Monday. This was about five days before court. Mean
while Gibson and Johnson left, leaving none but him and Moore and a fellow who
seems to have come to them, and Moore had stated to him one of their men, meaning
men of my party, had come to them. We afterward found it was Hiram Higgins.

By Mr. BECK :

Question. He was one of your squad ?

Answer. Yes, sir. Ho says that this maa was along with Moore,
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do anything, but Moore told them both to follow him
; they finally both started with

him, Moore winding about through the woods and taking up about three miles from
town at a house out in the barrens, where they got dinner. Meanwhile Moore told him
he was released, and he could go anywhere that he wanted to.

Question. Was he then still disguised ?

Answer. No, sir
;
he had taken off his disguise and wrapped it up in his overcoat and

put it on his horse. He was disguised on the bank of the river
;

all except his face.

He had on a red disguise, a kind of overall or cloak over his person, and some kind of

a cloak wrapping over his shoulders.

By Mr. BUCKLEY :

Question. On what day was it Moore told Weir he could go anywhere he was a mind
to?

. Answer. Tuesday, about 10 o clock, I think.

By Mr. BECK :

Question. How did young Higgins happen to fall in with him ?

Answer. I have investigated Higgins s case. I intended to make him an accomplice,
but Higgins, I found, had been drinking all the time he was with me. He had gotten
liquor at the distillery. His statement was corroborated by good witnesses that he
had gotten drunk, and in staggering about with a man named Yarborough, who was
an old companion in the army, they having got drunk together, they bad fallen into

this place of Gibson s, which had formerly belonged to Yarborough s father. He says
that about night he found himself off of his mule and down on his back, and his mule
lying close by near the path. As he was looking up his mule, hallooing about, not

knowing where he was, he made some little noise and he saw a man coming along the

path. He started to get on his mule to go off and this man halted him and told him
he must go with him. He recognized his face in the dark to be Moore s, and he saw ho
was in a pretty tight place, and concluded to say nothing about it and just stay with
him until Moore told him he was released. Mr. Weir, in his account, does not say
anything about it, except- the simple fact that he saw Mr. Higgins, and that he was
along with Mr. Moore on Tuesday, but for what purpose he did not know. He did not
make complaint against Mr. Higgins, and I did not know about Mr. Higgins being
connected with it at all until he, Higgins, told it. He had told it to other parties, and
it got out in that way. I came to the conclusion that Mr. Higgins, from all the cor

roborating circumstances I had got, was truthful in his testimony that he had gotten
drunk and fallen in with him. While I had charged him with being an accomplice
and had him arrested, I intended to make a State witness of him, and do yet as far as

he knows, and released him with that intention.

Question. You have given us substantially the statement of Weir as you recollect it

about the whole thing ?

A nswtr. Yes, sir.

Question. Now if you have any views of your own you can state them.
Answer. I think I have about stated the whole thing. I think the last transaction

was a combination to prevent him from pursuing them any further in prosecuting
them. After the probate judge and county commissioners had employed counsel and
exhibited the intention of prosecuting them vigorously they became alarmed, and Well-

being the only witness, they formed a combination to get rid of his testimony. Wr

e

have already in the jail there now live disguised men whom we have held for prosecu
tion.

By the CHAIRMAN :

Qittfstion. Captain Coleman, I will ask you to state the standing in your community
of these parties, Moore, Gibson, Johnson, Bradford, and Harlan.
Answer. Well, sir, they stand badly.
Question. What was their standing before they were implicated in the violence to

Weir ?

Answer. They stood badly before.

Question. Are they men of property ?

Ansiver. Gibson is the only man of property among them.

Question. What was his business i

Ansiver. Farming.
Question. What was Moore s business?
Ansiver. Distilling. He had a distillery. I do not know whether he owned it as a

partner or just attended to it and received a portion of the protits. I expect he was a

partner.
Question. What was Johnson s business ?

Answer, I think he was a farmer.

Question. Did he own the laud he occupied ?

Answer. I do not think he did.

Question. Was he a tenant?
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Answer. I think he was. I do not know. I think he lived on Mr. Gilbert s place,
formerly occupied by his son I have forgotten his name I think Thomas Gilbert.

Question. What was Mr. Bradford s business ?

Answer. A farmer a renter. I think he worked under Gibson.

Question. What was Harlau s occupation ?

Answer. I could not say. I do not think it was anything.

By Mr. BECK:

Question. Just there, as to the distillery. What kind of a concern was it of what
magnitude ?

Answer. Well, sir, it vras a right sharp little country distillery.

By the CHAIRMAN : %
Question. Was it a licensed distillery?
Answer. Not licensed by the United States. I am prosecuting them now for viola

tion of that law.

By Mr. BECK :

Question. How much was it making per day?
Answer. I do not know what they would make a day. I know very little about it.

Question. Did they make it from corn ?

Answer. I think mostly from apples ;
some corn I reckon, but mostly apple-brandy.

Question. Would they make a barrel a day ?

Answer. Yes, sir, I expect they would.

By Mr. BUCKLEY :

Question. These parties you say have
J&amp;gt;eeu

indicted for illicit distilling?
Answer. Yes, sir ;

Moore and Blair have.

By the CHAIRMAN :

Question. 1 was about asking you what Blair s occupation was, but I suppose his

occupation has been connected with this distillery ?

Answer. I do not know of any other occupation.
/ Question. Were there any other white men besides those I have enumerated con
cerned in either of these transactions ?

Answer. Moore, Gibson, Johnson, Bradford, and Blair. Did I mention in that last

transaction a man named Boyce ?

Question. I think not.

Answer. Samuel Boyce was implicated, also George Peace.

Question. Who was Boyce and what was his occupation ?

Answer. I could not state. I do not know what it is. He is one of the hangers-on
of Moore a striker.

Question. Were these three colored men, of whom you have spoken, in the employ
ment of any of these white men ?

Ansiver. They were in the employment, I think, of Moore and Blair.

Question. Does the testimony show that they anted under duress, or were they will

ing participants? I refer now to the first whipping.
Answer. Mr. Weir says they were rather under duress. He says they were unwill

ing at first, but the man Jim Kelly, through being unwilling at first, afterwards
seemed to have gone into it pretty willingly, aud to have whipped him pretty vigor
ously. They have been arrested one of them has. The other two ran off immediately
afterwards.

Question. Have you any reason to doubt the entire correctness of Mr. Weir s state

ment to you ?

Answer. No, sir.

Question. Is he a man in good standing ?

Answer. Well, sir, in regard to his veracity, I think he is. He is a dissipated man ;

a poor man, and a dissipated man. He has been exceedingly dissipated ;
but so far as

his integrity and his truth are concerned I know nothing to his detriment.

Question. How long has he resided in Limestone County ?

Answer. He has been residing there since the close of the war. I do not know how
much longer. I have known him only since the war.

Question. Where did he come from when he settled in Limestone County ?

Answer. I think he came from Lauderdale there, but I think his original home was
in East Tennessee.

Question. He was born and raised, then, you understand, in the South ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Then ho was not obnoxious to the community generally ?

Answer. No, sir
;
I would not&quot; say that he was.

Question. Do you think that any of these outrages are countenanced by any portion
of your community ?
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Answer. No, sir
;
I never heard a man in the community, even before I became solici

tor, when they would have talked to me, I suppose, more freely, countenance them in

the least cither of the transactions
;
in fact Moore was a candidate for sheriff, and I

think it broke down what little popularity he had, if any.
Question. You say Moore was a candidate for sheriff?

Answer. Yes, sir; and I know that MoT&amp;gt;re had been pretty vigorous against disguised
men, and I thought at the time he was a good man. About a year ago he helped the
sheriff and helped myself put down some more disguised men, who were threatening
murder, and destruction, and injury to the country. He had co-operated with me, and
I thought him a firm, good citizen

;
but after this transaction I became satisfied that he

was not. I had been influential in getting him to run for sheriff, thinking him an
honest man and a good citizen. He is a firm man, but demoralized by whisky and a
chronic disposition to crime.

Question. What were Weir s politics at that time?
Answer. Weir, I think, has voted the republican ticket all along, but I ain not

certain.

Question. Was he a soldier in the war ?

Answer. No, sir; he was not a soldier.

Question. What were the politics of Moore ?

Answer. Well, sir, I do not know that he had any.
Question. When he was a candidate for sheriff, on which ticket did he seek the nomi

nation ?

Answer. He did not seek the nomination of either party. He was an independent
candidate.

Question. You do not know with which party he votes ?

Answer. No, sir.

Question. Or which party claims him ?

Answer. I asked him if he would go before the democratic convention for nomination;
he said ho would not

;
he was opposed to a convention.

By Mr. BUCKLEY :

^ Question. About what time was this f

Answer. About two or three months ago. He did not seek the votes of either party.
He -wanted to be independent, and he thought he was popular with all.

By the CHAIRMAN :

Question, You belong to the democratic party ?

Answer. Yes, sir
;
1 am a democrat.

Question. From whose appointment do you derive your office as county solicitor?
Answer. From the appointment of Judge Clark, circuit judge.

By Mr. BECK :

Question. Is he a democrat ?

Answer. No, sir; he is a republican. I think both our county and circuit judges are
classed with the republican party, although they do not say much about it.

By the CHAIRMAN :

Question. What are Mr. Gibson s politics?
Ansicer. Well, sir, I could not say. He is one of that loose kind of men who have

very little to say about politics. I do not know chat he ever took any decided stand
one way or the other.

Question. What are the politics of Johnson ?

Answer. I could not state.

Question. Of Bradford f

Answer. I could not state. I think they were all low down men, who had very little
to do with politics, or thought of politics, one way or the other.

Question. Of Harlan ?

Answer. I do not know his politics.
Question. Do you know the politics of Blair ?

Answer. I expect Blair is a democrat, but I never heard him say how he voted.
Question. This last man, Boyce, what were his politics ?

Answer. I do not know his politics.

Question. You had no previous acquaintance with these men except Moore Moore,
and Gibson, and Blair?

Answer. Bradford also I knew slightly, but just simply as a man living in the county.
Question. You had not been a candidate for office and soliciting votes, and so knowing

the views of the people ?

Answer. I had been a candidate for superintendent of education, but it was an office

upon which parties did not divide, and I knew nothing of their political sentiment.
There was no opposition on the republican side

;
there was no contest about it. It was

42 A
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not regarded as a political office. I had never been a candidate. I never received any
suffrages for solicitor, the only office I hold.

Question. Did the testimony show that the politics of Weir had any connection what
ever with either of these outrages ;

was it mentioned as a circumstance in the case ?

Answer. No, sir
;
not at all. Mr. Weir emphatically so stated to me. I asked him

particularly as soon as I came into the office of solicitor. I had an interview with him
two or three days afterward. I wanted to know if anything of the kind was going on
in the county from political influence. He told me explicitly that politics had nothing
to do with it, and he thought it all originated from a personal affair between him and
William S. Blair.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Judge Minnis, who was a witness before the committee, and has spoken in

praise of the action of the citizens of Limestone County in connection with this case,
when asked if he thought politics had anything to do with the whipping of Weir, re

plied that he thought politics had nothing to do with it further than to this extent,
that the men who committed the outrage felt that they might take advantage of the

prejudice existing in that county against republicans to commit the outrage upon
Weir when they would not have felt at liberty to do it if Weir had been deemed a
democrat in good standing.

Answer. It may be that these men, not being intelligent men, and not being well in

formed, may have miscounted the sentiment may have misinterpreted and miscon
strued the sentiment of the county. The sentiment of the county, as exhibited since,

certainly shows that they did. They may have thought that there was such a preju-
diee, and they could commit such an offense with impunity, and not be j&amp;gt;rosecuted. But
the result shows they were most wofully mistaken.

Question. Mr. Weir was a justice of the peace during the Avar ?

Ans-wer. No, sir, since the war. He was made so under the State election.

Question. Was he not made a justice of the peace immediately after the close of the
&quot;war by Governor Parsons ?

Answer. No
;
I think about the time the officers we have now went in.

Question. I think Judge Minnis stated that he thought Weir was made a justice of
the peace by Governor Smith, who succeeded Governor Patton ?

Answer. It may have been under Governor Smith. He was made a justice of the

peace, but he was not certainly under Governor Parsons, and not under Governor Pat-
ton. I think he had become a&quot; justice of the peace under Governor Smith s adminis
tration.

By the CHAIRMAN :

Question. You have stated in your examination that, within eighteen months past,
several outrages have been committed upon individuals. Were they generally com
mitted by men in disguise, banded together ?

Answer. Some of them were. One murder was committed by Birdsoug; that was not

in disguise. One assault and arrest of a party was committed by eight disguised men
about twelve or sixteen mouths ago. That is the first prosecution I mentioned.

Question. Can you tell how long ago it was ?

Answer. I can bo accurate. It was last September, a year ago.

Question. Go on with your statement or catalogue of offenses committed within that

period ?

Answer. There was one man killed about two months ago, in the northwestern portion
of our county, and in a few days after that his slayer was killed. The first killing was
a personal difficulty, at which I was present myself, and saw him shot.

By Mr. BKCK :

Question. Were they disguised ?

Ansiver. No, sir. The last man who was killed was said to have been killed by dis

guised men.

By the CHAIRMAN:

Question. You mean the slayer ?

Ansiver. Yes, sir
;
Burrus was his name. .

Question. Whom had he killed ?

Ansiver. He had killed his cousin, named Strange.

Question. That was a private feud, I understand ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many were concerned in the taking off of Burrus ?

Ansivcr. I think that six were said to have been concerned in it. I was not prose
cutor then, and I went with the coroner to investigate it, simply for my own satisfac

tion.

Question. How did the testimony show that these men were disguised ?

Answer. It showed that they were disguised in black costume.
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Question. Were they mounted, or on foot ?

Answer. They were on foot.

Question. Were their faces disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. How ?

Answer&quot;. With some kind of covering upon their faces. It was not known in the
excitement that occurred how, but simply a black covering hanging over the faces.

Question. Have they ever been identified
Answer. No, sir.

Question. What efforts, if any, have been made to ascertain who these men were ?

Answer. Well, sir
;
the efforts that I made the next day, and the efforts that the

coroner made in taking testimony. I have already had some witnesses summoned
before the grand jury to see what could bo learned, but I have never gotten any clew
to it. It is the best covered up transaction that I know of at all. Suspicion rested

upon the parties who had been involved in the previous difficulty, but that was all

they had to go by.

Question. What was Birdsong murdered for ?

Answer. Birdsong was not murdered. He murdered a man named McKee. He was
the murderer. M,cRee s body was found the next day, and in his saddle-bags he had a

disguise. Birdsong fled. There was also arrested, the same day, a young man named
Right, and he confessed that he, and Birdsong, and McKee,-had been together on the

previous day, and had made an agreement that they vtere to steal some horses and some
mules at certain places, and mentioning the places, and that they were to go in the

night-time and steal some money from an old negro man who was supposed to have
some money, and that they were to do this in disguise, and these horses were to be
stolen in disguise. I have Right now in jail charged with horse-stealing.

Question. What was the character of the disguise found upon McKee ?

Answer. I never examined that; I do not know what it was. We got McKee s dis

guise and Birdsong.
Question. Did you ever get Right s?
Answer. He did not have any disguise, but he said he was to just throw his blanket

over him and put some kind of calico covering over his face, which ho did not have
with him.

Question. You spoke of an assault and battery by eight disguised men, from twelve
to sixteen months ago ; please state the circumstances.
Answer. About twelve or sixteen mouths ago there originated a feud in the neighbor

hood in which my mother s place and my place were, in the county, between two par
ties those who were regarded, and whom I have always regarded, as the best citizens

down in that neighborhood, and some new-comers, who were renters there. I think
the contest and feud sprang up on account of renting of land. There was a contest
between the parties as to which should have the laud. They had several fights aud
difficulties about it on various occasions, and finally the development that was made in

disguise was, that eight disguised men came to a church in the neighborhood ;
on their

way to the church they arrested this party upon whom I said an assault and battery
was committed. We charged an assault because, while they did not draw their pistols,

they detained him as a prisoner in the house, while six of them went up and posted a
notice on the church stating,

&quot; We have been maltreated by certain men in this neigh
borhood, and we are determined that they shall not overcome us in our objects, and if

any mischief is done in the neighborhood we will hold these parties responsible ;&quot;

men
tioning their names, among which was Mr. James Yarborough, a clever citizen, Dick

McCormick, and Albert McCorrnick, and Eloua Hamilton
; he, the latter, was one of

my renters, and I took a great interest in it on his account and on the general account.
No injury was inflicted on these men beyond mere detention. That was all.

Question. What was the character of the disguises worn by these eight men, so far as

you were informed ?

Answer. My recollection is that they were striped calico, most of them
;
one of them

was a red ground with spots in it red ground with white spots.
Question. This was a disguise which covered the body ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was the disguise which covered the head and face ? ,

Anstoer, That was a kind of cap made out of pasteboard with a white face white

domestic, probably covering the face, with holes for the eyes, nose, and mouth.

Question. Mounted by horns ?

Answer. No, sir; I do not think they had any horns.

Question. Were these men mounted ?

Answer. Yes, sir.

Question. WT
ere they armed ?

Answer. Yes, sir.

Question. D ;.d their disguise and appearance differ from the old-fashioned Ku-Klux

.disguise ?
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Answer. Well, sir, I do not know
;
I never saw the disguises myself ;

I only heard
them described, and I do not know whether they differed at all or not from the old-

fashioned disguise. They certainly differed from the only Ku-Klux I ever saw. The
disguises of the first Kn-Klnx I ever saw were entirety different.

Question. When was that, Captain Coleman ?

Answer. Let me see
;
the war closed in 1865; I think it was in the fall of 186G.

Question. You may state the circumstance.
Answer. Well, sir, it was at a pic-uic what was called a moon-light pic-nic in a

beech grove near Pulaski.

Question. In Tennessee ?

, Answer. Yes, sir
;
where there was a dance. There was a good large circle of fine

people gathered together, when these persons in mysterious garb came out of the woods
and came upon the ground and danced to the music, and would talk to those who would
talk with them, disguising their voices

;
it seemed to be a thing of amusement

;
I never

Aboard anything in connection with it as a political organization.
Question. Not at that time?
Answer. At that time, no, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What was their disguise ?

Answer. Well, sir, they had very tall hats that seemed to be made of some material,
I could not tell what it was, but it was covered with spangles, with stars, and it was
rather a pretty and showy costume. Their covering seemed to be a kind of talma or

cloak thrown over their bodies, and then a tunic running down to their feet nearly.

By the CHAIRMAN :

Question. Was that the first you heard of the Ku-Klux Klan ?

Answer. It was about that time I heard of the Ku-Klux Klan
; probably I had heard

of Ku-Klux a little before that, but that was the first I ever saw of them.

Question. How long subsequently did that organization exist and operate in full vigor ?

Answer. Subsequently, I do not know. The next time I saw them was in 1867, I

think, but I am not accurate about the time. It was 1867 or 1868, but I think it was
1867, and I saw them no more.

Question. Where was it you saw them in 1867 ?

Answer. I saw them in Athens.

Question. In Limestone County ?

Answer. Yes, sir.

Question. How large a ftand ?

Answer. Well, sir, one band consisted of six
;
I think the other band consisted of

about seventy-five or a hundred.

Question. Were both bands there at the same time ?

Answer. No, sir; they were there on different occasions.

Question. You may describe the occasions of their visit to Athens.
Answer. One visit was one night as I came from the cars

;
I saw them just riding

through the town. They stopped on the square and cut up a good many curious gyra
tions or performances. I remember one of. them took my hat off and took it some dis

tance
;

I thought he had gotten it for good, but he brought it back to me. The other
occasion was, I think, on the day of the presidential election when they came in. We
had some Federal soldiers just to keep order

; they rode up and asked for the mayor of

the town. We were apprehending some disturbance at the polls. A great many were
in town, and we did not know but there might be some collision. One of the men in

disguise asked the mayor (I was present) if he apprehended any disturbance during
the day. He said,

&quot; No
;&quot;

he thought everything would be quiet. The lieutenant of

the guard also came up, and he turned to the lieutenant and the mayor and said,
&quot; If

they don t keep good order, Lieutenant, just scratch on the ground and I will be with

you.&quot;

Question. This last visit was in November, 1868 ?

Answer. Yes, sir.

Question. As the election occurred ?

Answer. Yes, sir
;
that is when the small body appeared.

By Mr. BUCKLEY:

Question. How many were there in the body that came in on election day ?

Answer. Six or eight.

By the CHAIRMAN :

Question. The large body was the year before that ?

Answer. Yes, sir. That was the last I saw of any disguised parties ;
I mean when I

saw them in November, 1868.

Question. Did you hear of any disguised bands after that, except such as were organ
ized, as you stated, for plunder I
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Answer. No, sir; I heard no further of them
;

I had heard that they had disbanded
before I saw the last party that I saw

;
that they disbanded some two or three months

before I saw them, but I do not know that to be the fact
;
I simply heard it.

Question. From the time you first became acquainted with the existence of the or

ganization until November, 1868, was two and a half years nearly, was it not ?

Answer. Yes, sir.

Question. During that period of time did this organization do any mischief in Lime
stone County ?

Answer. No, sir
;
none that I know of. I heard no complaint made.

Question. No outrages were perpetrated upon any person to your knowledge or from
information that you have derived from others ?

Answer. No, sir. During 1867 and 1868 I was away a good deal of the time, but I

do not know of any outrages that were laid to the account of theKu-Klux during that
time.

Question. Have you any knowledge of the objects of that organization?
Answer. No, sir; I could not say that I have any knowledge of it myself. I have

talked with parties that I thought were in the first organization that squad that I

told you I met at the pic-nic ground and I asked them what was the meaning of the
word where it came from

;
if it was not from a Greek word there had been some

discussion in the papers as to what the word Ku-Klux came from and they told me
;
I

asked if it was not from the Greek word Kv/cXof ; they said they thought it was.

Question. What is the meaning of that Greek word?
Answer. It means circle Ku/cAof. The reason I came to inquire was because when I

was a student in college we had a society that we called the KVKAO? Society, and the
word was so much like Ku-Klux that it led me to investigate the origin of it.

Question. Was that society ever known by any other name than Ku-Klux in 1-ime-

stone or in the adjoining counties ?

Answer. No, sir
;
I think not. I never have heard of its being known by any other

name.

Question. Did you ever hear of an organization known as the Invisible Circle?

Answer. No, sir.

Question. The Knights of the White Camelia ?

Answer. No, sir; I never heard of them.

Question. Or the White Brotherhood ?

Answer. No, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you ever heard of the Pale Faces ?

Answer. No, sir.

Question. Or the Invisible Empire ?

Answer. No, sir
;
I never heard of any of those names.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you heard of an organization known as the Constitutional Union
Guards?
Answer. No, sir.

Question. You think the body of men that composed the Ku-Klux organization in

your section of the country never assumed any other name, or were known by any
other name than Ku-Klux 1

Answer. No, sir; they never assumed any other name. I will state, for I might as

well be candid, as there is no other way to get at the truth but to state it out, the
first I knew of the Ku-Klux organization in Limestone County was that several men
approached me on the subject ofjoining the Ku-Klux. They asked me if I would join
them. I asked them what the object of the organization was. They stated that it

was to uphold the civil law and put down this thing of thieving and plunder through
the country ;

and there was a good deal of thieving and rascality then going on by
bad men, and horse-stealing also, and property was exceedingly insecure. It Avas

thought that the mystery connected with the organization would produce more terror

to them, and that by riding at night and appearing to be a sort of miraculous persons
spirits and ghosts, and things of that fund it would have a good effect. That object
seemed good. Is tated to them so far as that was concerned I saw nothing objectionable
to that, but I had always had an aversion to joining secret organizations. It was
with some difficulty that I Avas ever gotten up to join the Masons, and I had an aver
eion to secret political organizations, and I feared that it might be demoralized if the

original object was not connected with politics ;
that it might become demoralized

finally into it
;
that men might get into it who were bad men and might deflect it from its

original objects and proper channel
;
that I being a lawyer, as I was, while the civil

law, it is true, was weakly administered on account of the disturbed state of the

country, yet that I had best not go into anything that might lead to an infraction of

the civil law by its power or strength, and I declined on that account, but told them
that as long as they carried out this purpose I saw nothing wrong in it.
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Question. About what time were you approached with this proposition to join the
order ?

Answer. I think it was iu the spring of 185Sor fall of 1887
;
I cannot remember it now.

Question. Have you heard of any case where that organization was employed for

political purposes ?

Answer. No, sir
;
I do not know of a case.

Question. I mean to influence men s voting?
Answer. No, sir; I never have known a single case in our county. I cannot remem

ber now any case that I have heard of at all in any county. You mean where it was
sought to produce a terror to influence them to vote for one party or the other $ I

have never heard of anything of the kind. As to that party that appeared on the day
of the election, I sought to investigate and see whether they were bringing any influ

ence to bear in that direction, because I discountenanced that, and I determined that
if I could iind the parties who were engaged in it I would use what influence I had to

prevent it.

Question. They appeared in town while the voting was going on?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they ride near the polls ?

Answer. They rode around the polls and the court-house the polls were at the court
house.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did this man who talked with the mayor have on his disguise while talk

ing with him ?

Answer. Yes, sir
;
and he talked with the lieutenant of the guard also.

By the CHAIRMAN :

Question. Was their appearance greeted with favor ?

Answer. No, sir; nothing was said to them.

Question. You heard no cheers ?

Answer. No, sir.

Question. Did you hear any expressions of disapprobation at their appearance ?

Ansiver. Yes, sir
;
the citizens disapproved it. They spoke several times during the

day that they were sorry it was done
;
that it might be misconstrued.

Question. Were any republican votes cast at that election ?

Answer. Yes, sir
;
a large number.

Question. Do you think the full strength of the republican party was voted in your
county that fall ?

Answer. Yes, sir; I think it was.

Question. You have spoken something in relation to the political status of your
county. I think I understood you to say it was democratic?
Answer. Yes, sir.

Question. How many votes are polled in Limestone County when the full strength
of both sides is brought out ?

Answer. Well, sir, I do not know the full strength, and the only criterion I have to

go by in the statement I made that the; full strength was brought out, was what
others said. I have no record of the votes

;
but I think in the Lindsay election last

fall, when Governor Lindsay was elected, there were polled from sixteen to eighteen
hundred votes. I will not pretend to be accurate.

Question. Do you mean for him ?

Answer. No, sir
;
the whole vote cast.

Question. You speak of the entire county ?

Answer. Yes, sir. I would say fully eighteen hundred votes; it may be more.

Question. Of that number what proportion was democratic and what proportion
republican ?

Answer. I think there was a difference of about throe hundred votes.

Question. About what is the number of white republican voters in your county ?

Answer. Well, sir, it is mere guess-work ;
but I would not think it was exceeding

fifty, or, may be, one hundred.

Question. Are they southern or northern men ?

Answer. I think they are all southern men, with a few exceptions. We have some
northern democrats and some southern republicans. They are pretty well mixed. I do
not think there is much difference between the two as far as that is concerned.

Question. Is there any intolerance on account of political opinion expressed in Lime
stone County ?

Answer. No, sir; I think that Mr. John Lamb is the only republican I mean open
and well-known republican who takes any part in politics, and he is personally a

very popular man well known by everybody as a republican and a strong party man.
Question. By what majority was he elected ?

Answer. He is not an office-holder, except he holds the post-office.
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Question. Are any republicans elected to office in Limestone County ?

Ansiver. Yes, sir
;
Mr. Lentz is the sheriff.

Question. When was he elected ?

Ansiver. He was elected in the last election. I have forgotten the year.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In February, 1863 ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BECK :

Question. When the democrats abstained from voting ?

Answer. Yes, sir
;
that was the time he was elected.

By the CHAIRMAN :

Question. Has there been since February, 1868, any more than one election when you
had an opportunity of ascertaining the strength of both parties ?

Answer. Yes, sir ;
in the election for governor.

Question. That was last fall ?

Answer. And at the presidential election.

Question. How did the vote of Limestone County stand for President ?

Answer. I think there was a difference of probably seven or eight hundred votes m
favor of the democrats.

Question. Did the negroes vote at the presidential election generally ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are there any negroes in your county who vote the democratic ticket ?

Answer. O, yes, sir.

Question. About what proportion of them ?

Answer. Well, sir, I have no means of knowing except those I know about the towns.
I think full as many vote the democratic as the other ticket of those about town.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear that a colored man was interfered &amp;gt;vith for voting the
democratic ticket ?

Answei . No, sir.

. Question. They vote freely as they choose ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you any reason to suppose that colored people, in voting the demo
cratic ticket, have been under duress of any kind ?

Answer. No, sir; not in our county. I have seen some publications in newspapers
about that, but not to my knowledge. I have never seen any interfered with. They
laughed at them sometimes, but no violence was used or effort made to prevent them.
But I think our town is a most conservative town and opposed to all disorder, and
discountenances anything of that kind. I do not think either side have tried it there.

Question. Is there any prejudice entertained there against white men who have set

tled in your county, coming from the Northern States since the war ?

Answer. No, sir.

Question. Are they socially well treated ?

Ansiver. They are socially well treated. I know of two gentlemen to whose houses
I went about three weeks ago Mr. Bartlett and Mr. Zeitler and from my conversa

tion, I inferred that they were on perfect social terms with every gentleman in the

neighborhood.
Question. How did they vote ?

Answer. I do not know, but I am rather inclined to think they vote the democratic
ticket

;
Zeitler does.

Question. Do you know auy northern men in your community who vote the republi
can ticket ?

Ansiver. Yes, sir
;
Mr. Lamb does.

Question. Is he outspoken in his sentiments ?

Answer. O, yes, sir.

Question. Is he well relished by the southern people ?

Answer. Well, sir, he mingles with other young men there as a companion. He is

popular. I will say that Lamb is popular among our people. He is regarded as a

candid, straightforward, and honest man.
Question. What is his business f .

Answer. He keeps the post-office, and a little store and confectionery in connection
with it, and a billiard saloon connected with it, running back. Ho is thrifty and indus

trious, intelligent and popular. I have never known any interference with him, or

any combination against him.

Question. You spoke of disguised bands of men whoso objects were horse-stealing
and stealing generally, and whose purpose was also
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Answer. To carry out any private revenge they might have.

Question. About bow many such bauds have you known, Mr. Coleman ?

Answer. Well, sir, the baud of which I have spoken as haviug existed about thir

teen or fourteen months ago, against whom I commenced a prosecution, called them
selves Men of Justice. That was what they signed themselves to the paper that they
posted up. That and Moore s band were all that I knew, and that was confined to one

neighborhood. I will state that when I got to where Moore carried on these last per
formances of his, there seemed to bo no sympathy in the neighborhood with it

;
and

the men whom he had brought in by this transaction were from what is called the &quot; Dark
Corner.&quot; The two Smiths, and Boyee, and Peace, lived in the barrens, an entirely sep
arate neighborhood from that in which Moore lived, and where the outrage on Mr.
Weir was committed.

Question. Were you acquainted with the condition of affairs generally throughout
the State in December, 1868, as to peace, order, and quiet ?

Answer. No, sir
;
I could not say that I was throughout the State.

Question. To what portions of the State did your knowledge or information extend ?

Answer. It extended over Limestone, Lawrence, Lauderdale, Franklin, Morgan, and
Madison

; just up and down this valley I knew pretty much what was going on,

though at the time, I will say, I was leading a very private life. I was engaged in

teaching, and my attention was not directed much to the affairs of the country. Mine
was a retired life, and I do not think that my statements may be relied upon as being
very full.

Question. You have of course heard of an act approved December 28, 1868, passed by
the legislature of Alabama, entitled &quot;An act for the suppression of secret organizations
of men disguising themselves for the purpose of committing crimes aud outrages.&quot;

You are familiar with the law, are you f

Answer. Yes, sir.

Question. I will ask you to read carefully the preamble to that law, aud after you
have read it I desire to ask you whether the recitals in the preamble were true, so far

as your knowledge and information extended I [The witness peruses the preamble to

the act above named, which preamble is set out in full in the testimony of John A.

Minnis.]
Answer. I will state that at the time this act was passed, I did not know of any vio

lence used by disguised men at all. I could see some accounts in newspapers at times,
but I knew of no cases of violence in this part of the country.

Question. Had such a state of things as is recited in that preamble existed previous
to that time ?

Ansicer. No, sir
;
not within my knowledge.

Question. From your information, derived from the public press and conversation
with public men iro.n different parts of the State, do you believe that was the fact?

Answer. Not in our State. I heard that it existed in Tennessee; but, up to the pas
sage of this act, I had not heard of any violence used by disguised men in our State
at all.

Question. You say that this Ku-Klux organization disbanded about the time of the

passage of this act?
Answer. Yes, sir; about two or three months before it that is, the organization in

our county. Now, whether it was connected with any other organization or not I do
not know. I would qualify that by saying the organization in our county, because I

dkl not know of the organization in any other part of the State.

Question. Have you any reason to doubt the correctness of that preamble as to a

great portion of Alabama ?

Answer. I thought at the time but I was not giving much attention to public affairs

that if this preamble was true, it must have been based upon information received

from other parts of the State than our -own, of which I knew nothing ;
and I thought

at the time it was passed that it recited evils, the existence of which I did not know;
but it was not long after its passage that I discovered that these disguised men com
mitted this first outrage which I told you I know oftwelve or thirteen months ago. Then I

&quot;became convinced that the law was a good law
; but, while it may not have applied to

anything that came within my knowledge in its passage, yet it turned out to be an
excellent law toward breaking up these bands of disguised men, and I invoked, aud
have ever since invoked, it and regarded it as a good law on the statute-book. 1 have
written to our representative about it. I wrote to, and had a personal interview with,
Colonel Lowe on this subject, urging him by all means to preserve, at least, section two
upon the statute-book

;
and I urged the governor, also, if any bill was passed in the

legislature abrogating it, to veto it. I wrote him a long letter, urging him to veto any
bill that might pass the legislature, at least, for the abrogation of this section.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not that law very bitterly assailed when it was passed throughout tho

State generally ?
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Answer. Well, sir, I do not think it was approved at the time it passed. I did not

approve it myself at the time, because I knew of no outrages then by the old Kij-Klux.
Question. Was not the newspaper press exceedingly denunciatory of that law when

it was passed ?

Answer. I do not remember about the press ;
I pay very little attention to newspa

pers; I hardly ever read them
;

I did not read newspapers much at that time. Now,
in my county, they had only known of this organization in the connection in which I

spoke of, viz, as not having committed any violence, and the expression generally was
they thought it had a salutary effect on criminals.

Question. Do you not think the recitals in the preamble applicable to Green, Fayette,
Pickeris, Choctaw, and portions of St. Clair, and some other counties in this State at
that time ?

Answer. I did not know what was going on there at that time; I had no knowledge
of any outrages there. You know there is very little intercourse between North and
South Alabama

;
and therefore you see many accounts in the newspapers of things of

which you did not otherwise get information
; but, as I said, I led a retired life at that

time. v

By the CHAIRMAN :

Question. So that you are not prepared to say whether that state of things existed or
not in 1868 ?

Answer. No, sir; I am not. So far as our own county was concerned at the time, I
had not known of any outrages being committed at all

;
but I am very glad to invoke

that law now. I do it willingly. I volunteered in the invocation of it, as I stated,
thirteen months ago. I think it is a better law than the congressional law on that

subject. It was drawn by Judge Peters, I have understood a good lawyer.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you ever heard of any convictions of parties under that law in this
State f

Answer. No, sir; I have not heard of any convictions
;
but I have heard of no

acquittals either.

Question. Mr. Colemau, knowing Mr. Weir as you do, and the circumstances attend

ing the treatment he received, do you think, from all the information you have derived
from various sources, that he was guilty of the accusations brought against him in the
first instance ?

Answer. Well, sir, I have talked with Mr. Weir fully about it. I think he had done
as he stated, viz : I think he had spoken to one of these boys about Mr. Blair being
bad pay.

Question. Do you think he advised the stealing of the mules ?

Answer. I do not think he did.

Question. You think his advice went no further than to tell the colored men to leave
if they could not get their pay f

Answer. Yes, sir; I would think that of him
;
and I never knew Mr. Weir to be

engaged in any thieving or any encouragement of it himself.

Question. Mr. Weir was a Union man, was he not ?

Answer. Yes, sir. I do not know myself; he told me he was a Union man durino1 the
war.

Question. You had a class of old Union men in Alabama during the war.
Answer. Yes, sir.

Question. Was he one of that number ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he opposed to the war?
Answer. Yes, sir. \

Question. You think he is now acting with the republican party ?

Answer. Yes, sir; I expect he is. I have never talked .with him on the subject of
politics at all, but it is my impression that he is acting with the republican party.

Question. Did the disguise worn by the band of men who came into Athens on the
day of the election look as if it were simply improvised for that occasion and tempo
rary, or had any of the disguises been used on former occasions ?

Answer. Well, sir, they looked pretty new. They did not look like they had been
used, as far as 1 could tell. I only saw the parties on horseback. They were certainly
not like any I had ever seen before. They were, I think, mostly red.

Question. They were not uniform, I suppose?
Answer. No, sir.

Question. They have different bands; this was a secret organization you were asked
to

join&quot;?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know anything about the oath of secrecy or organization of the

society ?
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Answer. No, sir; except that they told me it was secret. I know nothing of the
nature of it.

Question. You did not know whether they had pass-words or grips or signs of recog
nition, or what they were ?

Answer. No, sir
;
not of iny own knowledge.

Question. You spoke, in your narration, of the Smith boys ;
who were they ?

Answer. The Smith boys were followers of Moore. That is the only way&quot;
I know of

to designate them. I have seen them with him when in town. They seemed to be his

strikers, if you understand that word.

Question. Were there several of them ?

Answer. Yes, sir
;
two or three of them.

Question. Men of what kind of character ?

Answer. Men of loose and bad character, I think.

Question. You are the present superintendent of education in Limestone County ?

Answer. No, sir
;
I was not elected

;
I was defeated.

Question. You are acquainted with the educational interests of that county ?

Answer. Yes, sir
;
to some extent I may say I was.

Question. Have you ever heard of any schools being disturbed or school-houses being
burned ?

Answer. No, sir. We have a most excellent colored school in Athens, kept up ever
since the war by a female teacher.

Question You spoke, during your examination, of the weakness of the civil law at
the time this organization was formed ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you speak of that weakness as growing out of the disturbed condition
of the country after the war?

Answer. Yes, sir.

Question. You did not refer to an inefficiency of the officers of the law particularly,
did you?
Answer. Well, sir, I have made no reference to any inefficiency of the officers.

Question. Your citizens are more outspoken to-day about secret organizations than
they were in 1868 ?

Answer. Well, in 1867 and 1888 there was not much said about the Ku-Klux. There
were then no outrages committed in our county, and very little* said about them. They
did not excite feeling one way or the other.

Question. Have you not heard of disguised bands of men taking out colored persons
and whipping them at night, other than those you have mentioned?

Answer. I was going to mention just now that there was a case I had forgotten and
omitted in my narration, in the ferreting out of which I am at present engaged, but if

this is to be published in the newspapers I would rather not state it, because I am
afraid the parties may get hold of it. That is a case I am looking into at this time. It
was the case of a black man named Sam Scales. So far as my investigation has gone,
he seems to have had a difficulty with a man named Charles Hardy, an old man, and
had frightened Hardy very much, and, I think, had struck him and beat him.

By Mr. BECK :

Question. Is Hardy a white or black man ?

Answer. He is a white man, and I think said Scales (colored) had at some time
drawn a pistol on him. Hardy is supposed to have been implicated in an assault
which was made on him afterward by five or six disguised men, which resulted in the
death of Scales. He wounded one of the parties very badly, but was finally killed.

Question. Was a colored man killed on your plantation by men in disguise ?

Answer. There was a colored man killed on our place, but there was no evidence of
the man that killed him wearing a disguise. A colored woman stated that she thought
his voice was disguised when he called him out to the gate, but she spoke nothing of
the disguise being worn in fact, that is my recollection of the testimony. I prose
cuted that case.

Question. How many men have been put in jail for committing outrages in disguise
within the last two years ?

Answer. Let me count them. There are four whose names I can now call who had
been put in before Moore was the two Wisdoms, a man by the name of Ruff Ray, and
a man by the name of Defour, and there may have been another one. There were two
others that gave bond Tom Miller and one &quot;named Goode. They are out on bail.

Question. How many men do you think have been killed in that county in the last

two years ?

Answer. I could count them up. There is McKee, the horse-thief; Burrus
;
Sam

Scales
;
and the killing of the negro man, Jake Allen, on our place, was a little over

two years ago. I think it was two years ago last spring. I do not know exactly, but
I would say six at least may be eight. Some one told me eight, but I have never
counted up more than six- who have been killed

;
but all within a short space of time.

Last year I do not think more than two were killed.
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By the CHAIRMAN:

Question. When was Scales killed ?

Answer. Last spring a year ago. While we have had crime, the county, I think, has
done its duty pretty vigorously in the way of prosecuting since I have been in office,
and I have not found any reluctance in fact, there was a willingness. Men volun
teered to go into the posses. They were active and vigilant in the posses after Moore.
I never saw a guard in the army more vigorous and vigilant.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Your people have been aroused by the more dangerous attitude recently
assumed by these men in disguise ?

Ansiver. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Were many of your colored people in the army during the war ?

Ansiver. Yes, sir; a good many of them.

Question. Did they bring their arms homo with them ?

Answer. Yes, sir : I believe, as a general thing, they brought their army guns.
Question. What do you know of their guns having been taken away from them ?

Answer. I do not know of any guns being taken away except by this first disguised
party I assisted in prosecuting. That occurred thirteen months ago.

Question. How many negroes did they visit ?

Ansiver. I had made out cases and charges against them for three negroes. That
was one of my charges, that they assaulted, though in reality they did not use any
force, but I charged assault, and I think I can make it out as au assault to take away
their guns.

Question. Did the evidence show that these colored people were visited in the night
time by this party to take away their guns ?

Any/wcr. No, sir, it was the day-time.
Question. On what pretext were they required to give up their guns?
Answer. These colored people in their testimony said these men just told them they

must give up their guns.
[The proceedings of the meeting referred to in the testimony of the foregoing witness,

Daniel Colemau, page 643, and the resolutions passed at said meeting, are as follows :]

[From the Athens (Alabama) Post.]

THE CITIZENS MEETING LAST THURSDAY.

At a large and earnest meeting of the citizens of Limestone County, Alabama, held
in the court-house, in the town of Athens, on the 25th day of September, 1871, in pur
suance to a call heretofore made, to protest against the outrages that have been com
mitted, and the lawlessness and crime which exist, the following proceedings were had,
to wit :

On motion of Colonel T. J. McClellan, Major J. N. Malone was elected chairman, and-
after a few able remarks, stating the object of the meeting, and condemning lawless
ness and crime, took the chair.

Ori motion of Captain Daniel Coleman, C. M. Hayes was appointed secretary.
On motion of Colonel L. R. Davis, the following preamble and resolutions were

introduced, and after strong and eloquent speeches for their adoption were made by
Hon. Luke Pryor, J. W. Carter, esq., James E. Nunn, esq., Captain Daniel Coleman
Judge W. H. Walker, and Colonel T. J. McClellau, were unanimously adopted, with,a

strong hearty vote that carried conviction with it that the meeting was in earnest :

Whereas crime and the ruthless violation of law have increased to such an alarm

ing extent in the county ; therefore, we, the people of Limestone County, have met
together in solemn convention, to devise ways and means for the suppression of law
lessness and crime, to express our indignation a* the recent outrages in the county, and
to unite our efforts for the maintenance of the supremacy of the law

; therefore, resolved :

1st. That we are in favor of &quot; law and order
;&quot;

and we pledge ourselves that we will

obey and encourage obedience to all laws, State and national, to which we as citizens

may be subject.
2d. That great credit is due, and we hereby give our thanks, to the officers of the

law, and to the people assisting them as i)osscs, for their recent energetic action in

arresting, and in attempting to arrest, the violators of the law
;
and we promise to

sustain them in all their efforts in the future to have the law enforced.
3d. That we cordially indorse and approve the action of the commissioners court in

employing additional counsel to asssist the county solicitor, and we give them carte

blanche to do the same in the future whenever their judgment may so dictate.

4th. That we approve of the recent action of the county solicitor, and we stand by
him and uphold him in the discharge of his duties.

oth. That we are in dead earnest, and we mean what we say, wheu we declare that
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we intend by every means known to the law, &quot;let it fall on whom it
may,&quot; to put

clown the lawnessness that now curses and blights the county.
Cth. That, to this end, we will form in our respective beats committees of law and

order a sort of special police whose duty it shall be to ferret out and bring to pun
ishment,

&quot; under the law,&quot; all violators of the law.
That we authorize and empower the commissioners court to use any means neces

sary to put down the crime ot the county, and to that end to make such appropriations
as are essential to that purpose. And it is the sense of the meeting that the solicitor,
in view of the fact that he gets scarcely anything, should be allowed s uch compensa-J
tion as the court shall determine is proper.
On motion of Captain Coleman, the secretary was directed to request the Limestone

News and Athens Post to publish the proceedings, after which the meeting adjourned
sine die.

J. N. MALONE, President.

C. M. HAYES, Secretary.

HTJNTSVILLE, ALABAMA, October 9, 1871.

WILEY STRONG (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. On Joseph 11. Miller s quarter ;
a mile above New Market.

Question. How long have you lived there ?

Answer. Going on two years.

Question. Have you a family ?

Answer. Yes, sir.

Question. State what you know about men visiting you in disguise ;
when it was and

what outrages, if any, they committed upon your person. 4
Answer. Well, in the first place, men eame to my house disguised. When they came

they called for me, but I kuowed not the men. I didn t, know them and they didn t

know me, but me and the gentleman that lived on the place had had a fuss, and he
threatened me with the Ku-Klux, and when they came they went to his house and
asked him where was me, and he told them and they came there, but it happened I was
not in when they came, and they went there on my wife she was in there by herself

and struck her to make her tell where I was
;
but she was asleep and didn t kno\v

where I was. I had got up and went out at the time that they went in. He drawed
a piece of iron on my wife, and I went in then. He was trying to make my wife come
out of the house both of them were and I went in with my gun and knocked one of
them down, but which one I couldn t tell, and I struck the other, and ordered them out
of the house

;
and I went out of the house, and they carne out, and one of them before

he got out cocked his pistol and shot me standing outside of the door, and then they
ran off.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did the ball hit you ?

Answer. Yes, sir
;
the ball is in this arm my left arm

;
there is the hole in the fore

arm, [exhibiting the arm, which showed a scar.]

By the CHAIRMAN :

Question. Was this in the night-time ?

Answer. Yes, sir.

Question. How late was it ?

Answer. I reckon it was a little after midnight.
Question. What time in the night was this ?

Ansiver. It was just before Christmas
;
three weeks on Saturday night.

Question. Before last Christmas f

Answer. Yes, sir
;
last gone Christmas.

Question. Were the men disguised ?

Answer. Yes, sir
; they were disguised.

Question. Describe the disguise. .

Answer. One had a paper hat on, painted red, and it looked like there were square
stars tacked about on it

; they appeared to be crossed upon it. The paper was painted
red, stuff like pasteboard. The other had on a hat, and a white handkerchief tied over,

it, and something white that went dorm about his feet. Both of them were dressed

pretty mucli that way.
Question. Did they come on horseback ?

Answer. They did
; they hitched their horses out.

Question. Were the horses disguised?
Answer. Yes, sir.
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Question. With what kind of a disguise ?

Answer. The horses had on fittings over the heads, mighty nice, and the ears were

red, and a kind of speckled new calico covered all of one horse, and the other had a
kind of tent-cloth covering him.

Question. Do you know who these men were ?

Answer. I didn t know them
;
and don t know any more than what I heard after

ward.

Question. Have they been taken up for it?

Answer. One of them has.

Question. What has been done with him ?

Answer. He is in jail here. I haven t seen him. They say they have got Mr. Vickers.

Question. Was he one ?

Ansicer. He was one. We fetched his horse here to Huntsville.

Question. Did you make complaint of this outrage upon you ?

Answer. Yes, sir. I came to Huutsville some time back about it.

Question. Whom did you enter your complaint with ?

Answer. Down here to Mr. Wager s office
;
and then I went to Mr. William Weedan.

Question. How long were you laid up with your wounds?
Ansiver. About two months. I haven t got over it good yet.

Question. What did they say they were doing this to you for ?

Answer. These gentlemen came first to my wife, so he said, to know where I was, and
lowed to her that she sassed white people, and he said he was going to kill her for it

;

and if she didn t tell where I was, he would kill her, and he did strike her over the
head with his pistol, and at that time I run in the house where they were, and struck
one of them down. I think it was Mr. Vickers. He was the smallest man. The tallest

one I knocked down
;
but to say I know them I cannot say it. I didn t know them

only by the horses.

Question. Do you know any other injuries committed upon colored people up ia your
neighborhood ?

Answer. I don t know; but I heard, maybe one or two months ago, that one got shot
and two or three got whipped since that. It was, maybe, one, or two, or three mouths
ago.

Question. What was the name of the one shot ?

Ansiver. The colored man shot was named Payton.
Question. Was he shot by men in disguise ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Who were whipped ?

Answer. One was named Hal Johnson that was whipped, and another named Wash
ington Strong.

By the CHAIRMAN :

Question. Were all these crimes committed in Madison County, Alabama?
Answer. Yes, sir

;
that was about three miles above me.

Question. How far from Huntsville ?

Answer. 1 reckon it is some twenty-four miles from Huntsville.

Question. Did you know what the colored man was killed for ?

Answer. No, sir
;
I couldn t say to save my life. I didn t know he was dead until

next morning. They had killed him before they came to my house. The way I came
to find it out, his brother-in-law was with him, and he got out under the floor, and came
over and told me he expected they would come over there.

Question. Was that man killed the same night ?

Answer. Yes, sir; they came on him and killed him on the road between my house
and his.

Question. The same men that visited you ?

Answer. The same two men.
Question! Now, as to the two colored men that were whipped, did you understand

whether the men who whipped them were disguised or not ?

Answer. Yes, sir; I understood they were disguised.
Question. How many were concerned in whipping them ?

Answer. This colored man said there were five of them.
Question. Have any of these five men ever been punished for the whipping ?

Answer. No, sir; I never heard of any one of them having been taken up at all.

Question. Is it known who they were ?

Answer. Not as I know of. I heard the colored men sayjhey knew who they were,
but they never told me who they were.

By Mr. BECK :

Question. What was the name of the man that was killed ?

Answer. Henry Clunn.
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By the CHAIRMAN :

Question. Did I ask you what they were whipped for ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know ?

Answer. No, sir; I could not say what they were whipped for. I understood what

they say they were whipped for, but I couldn t say that 1 know it.

Question. What did they say?
Answer. There was a white gentleman going to move away, and they went up there

and frolicked. He asked them up and they picked the banjo, and so on there
;
and that

was what they were whipped for.

Question. Were they whipped severely?
Answer. They said they whipped Hal Johnson right smart.

By Mr. BECK :

Question. Who were you living with at the time you were shot ?

Answer. On Mr. Miller s plantation.

Question. What is his full name ?

Ansiver. Joseph H. Miller.

Question. How long had you lived there ?

Answer. Going 011 three years now.

Question. Who did you have the difficulty with a short time before?

Answer. Mr. Caldwell.

Question. Was he one of the two men whom you thought were there that night?
Answer. No, sir; Mr. Caldwell was not disguised that night, but they came to his

house and called for him. They wanted to see his head, and where the negroes had
beat up.

Question. That was the night they came to your house ?

Answer. Yes, sir
;
the same night.

Question. \Vas Mr. Caldwell confined from that injury when they called him out ?

Answer. No, sir.

Question. Wh.it was that trouble between you and Mr. Caldwell ?

Answer. I had some shoats, and I opened a pasture, and he had a few potatoes inside

of it, and my shoats got in there, and his son put his dogs on my shoats. I went down
and told him not to kill my shoats, and Mr. Caldwell came running with his knife out

and took two rocks, and told me to hush up, and I told him I wouldn t hush
;
that he

had stock, and he wouldn t allow me to treat his stock so, and that I was trying to raise

my stock, and then he jumped on mo to raise me, I suppose, and we had a fight, and
he told nie then I might look out for theKu-Klux.

Question. In that fight, did you fight with fists or knives ?

Answer. I fought lists, and asked him to put his knife in his pocket, and we would
take it fist and skull, and he put it up, and I knocked him down once and then ne rim
at me with a knife, and I picked up a rock, and hit him in the head with a iwt.

Question. Did you knock him down ?

Ansiver. No, sir.

Question. Did he still come at you with his knife?

Answer. Yes, sir.

Question. What did you do ?

Answer. I hit him again with a rock.

Question. Where did you hit him ?

Answer. I hit him on the head.

Question. Did you knock him down ?

Answer. No, sir.

Question. \Vhat followed ?

Answer. His son went to the house and got the gun and drawed it on me, but it

didn t shoot. I went to Mr. Davis about his drawing the gun on me, but he didn t do

anything with him about it.

Question. Did you cut his head ?

Answer. I can t say ;
he didn t bleed. I can t say that. He didn t bleed.

Question. That was about a month before ?

Answer. Yes, sir. It would have been a month Sunday morning, and the Ku-Klux
didn t come at that time. It would have been a month exactly.

Question. After that fight had you any further fuss with Mr. Caldwell?
Answer. No, sir

;
not after that fight.

.Question. Your hogs were in his potato-field ?

Answer. No, sir; in my field. He had a little patch of potatoes in the corner, and I

had gathered the corn out, and turned the pigs in there, and went to his son and told

him not to kill them.

Question. You turned your pigs in the field where his potatoes were ?

Answer. Yes. sir.

Question. Was he hunting them out ?
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Answer. No, sir
;
his son was dogging them out of the potato field, and I had gath

ered the corn off the field.

Question: But he had not gathered the potatoes off the field ?

Answer. No, sir.

Question. And you had turned your hogs in the field after your corn was gathered and
before his potatoes were gathered ?

Answer. His potatoes were not gathered.
Question. Were your hogs eating his potatoes ?

Answer. No, sir.

Question. What prevented them f

Answer. Nothing prevented them.

Question. They did not like potatoes ?

Answer. No, sir
; they did not eat them. They hadn t done anything to them.

Question. They could have done it?

Answer. Yes, sir.

Question. Hogs will eat potatoes in this country ?

Answer. Yes, sir
; they like them if they can get them.

Question. They could have got them if they wanted them ?

Answer. Yes, sir.

Question. You are living at Mr. Joseph H. Miller s place ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. Twenty-four miles off?

Answer. No, sir
; twenty-one.

Question. Where is Mr. Miller s post-office?
Answer. New Market.

Question. What had Henry Cluun to do with this fight ; anything ?

Answer. No, sir
;
he did not have anything to do with it.

Question. He was killed the same night ?

Answer. Yes, sir.

Question. What information have you that these men killed him ?

. Answer. I can t say.

Question. Who told you they had killed them ?

Answer. His son told that they killed him, and his wife, too.

. Question. That these two men killed him ?

Answer. His son followed them up that night from the house where they took him.
He was a little bit of a boy, too, and ho laid out all that night after his pappy was
killed, and then came on to my house.

Question. Did he follow the same men ?

Answer. The boy followed them till they killed his pappy.
Question. He didn t follow them to your house ?

Answer. No, sir.

Question. You do not know whether they were the same men ?

Answer. No, sir
; only by what they said.

Question. By what the boy said?
Answer. Yes, sir.

Question. How old a boy ?

Answer. I don t know
;
I reckon about ten years old.

Question. Henry Cluuu was killed by somebody ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you see him after he was dead ?

Answer. No, sir
;
I didn t see him at all.

Question. When they came to your house and asked for you, you had slipped out?
Answer. Yes, sir

;
I \vas out.

Question. Who had come to your house and told you they were coming ?

Answer. Henry Clunn s brother-in-law. He didn t know whether they were coming
to my house or not.

Question. Was he at Henry Clunn s Avhen they caine there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he see them take him ?

Answer. No, sir
;
but he was in the house, and they beat him so much he get out of

the house. This colored man didn t get out of the house at all. They beat Henry so

much, and when he did get out he got under the floor, under the bed. They were beat

ing Henry, and didn t see him. They called to this man that got away for his pistol,
and got it.

Question. And that man came to your house ?

Answer. Yes, sir. .

Question. Had they no pistols of their own at Clunn s house ?

Answer. Yes, sir
;
for they commenced beating on Henry with pistols.

Question. When they came to your house, what did they say to you?
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Answer. They didn t say nothing to me, because I was not in the house. They were

talking to my wife, though.
Question. What were they saying to her ?

Answer. They asked her where was me ?

Question. What else did they say ?

Answer. They told her that they wanted that God damned Wiley Strong, and that

she had to tell where I was. She said she didn t know where I was. They told her to

come out of the house
;
she said she wouldn t

; they said,
&quot; Come out, or we will burn the

house down on you ;&quot;

she said,
&quot; You will have to burn it down, for I will not come

out.&quot;

Question. Then you went in ?

Answer. No, sir
;
I didn t go in then. They snatched her out of bed and started to

strike her, and then I went in.

Question. And you found two men in the house ?

Answer. Yes, sir.

Question. And you struck the biggest ?

Answer. I struck both of them.

Question. You knocked the biggest one down ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then you knocked the little one down ?

Answer. No, sir
;
I struck him, but he didn t fall.

Question. Which one shot you ?

Answer. The big one.

Question. He had got up ?

Answer. Yes, sir.

Question. How often were you shot ?
f

Answer. I was shot once. I was shot at three times.

Question. Where were you shot I

Answer. In this left arm.

Question. With a pistol?
Answer. Yes, sir. Here is the place, [showing the sear.]

Question. After they shot you what did they do ?

Answer. He broke and run out of the house after he shot.

Question. Did the same man shoot three times ?

Answer. Yes, sir.

Question. W7
hat did the little one do ?

Answer. He never shot nary time.

Question. What did they do then ?

Answer. They made to the horses then.

Question* Then you followed them ?

Answer. Yes, sir.

Question. That same night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where to f

Answer. Down to the horses
;
down to the spring below the house

;
I reckon two hun

dred yards from the house.

Question. You knew the horses?
Answer. I knew the horses.

Question. Both of the horses ?

Answer. No, sir
;
I knew Mr. Vickers s horse.

Question. What is his first name?
Answer. I believed-they called him J. M. Vickers.

Question. Did you come to town to get a warrant out for him?
Ansiver. No, sir. He carried the horses to New Market and gave them up to Mr.

Davis.

Question. Who did ?

Answer. My brother-in-law carried them.

Question. They did not get the horses that night ?

Ansiver. No, sir
;
the men didn t get the horses no more

;
we got them.

Question. They left their horses ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. And you carried them to New Market ?

Answer. Yes, sir.

Question. And one of these horses was Jim Vickers s horse 7

Answer Yes, sir.

Question. And then you came to town and got the warrant for him ?

Answer. No, sir. We fotch the horses on to Huntaville. We couldn t get no warrant
for him.

Question. How did he get into jail?
Answer. He hasn t been long caught; maybe a month or so.
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Question. Ho is in jail now ?

Answer. Yes, sir.

Question. For that assault on you ?

Answer. Yes, sir
;
I reckon it was.

Question. Did you know anything about who the other man was ?

Answer. Hill, so I was told.

Question. Where is he ?

Answer. They never caught him.

Question. Did he leave the country ?

-4rmm*. I don t know. I never saw him or heard of him.

Question. Did Mr. Weedan try to take out some paper or warrant for their arrest ?

Answer. No, sir
;
he didn t do nothing.

Question. What did he do?
Answer. He said it was no use.

Question. Did you tell him you knew either of the men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Which one?
Answer. I told him I knew Mr. Vickers.

Question. Was he the biggest or smallest one ?

Answer. The smallest one.

Question. Did you see his face that night?
Ansicer. No, sir

;
he was disguised. I didn t see his face at all.

Question. Did you judge it was him by his horse ?

Answer. No, sir
;
I didn t know him or the horse until next day.

Question. Was he at New Market when you went there with the horses next day ?

Answer. No, sir.

Question. What is Hill s full name ?

Answer. John Hill.

Question. What is the name of the man you had the fight with ?

Ansicer. Mr. Caldwell.

Question. What is his first name?
Answer. I don t know.
Question. Does he live at New Market ?

Answer. No, sir
;
he left.

Question. Where is he now ?

Answer. He went to Tennessee.

By the CHAIRMAN :

Question. Did he go on account of this trouble that you had with him ?

Answer. I don t know how he came to leave.

Question. Has he sold out ?

Answer. He sold out what he had, and went away and carried what he could with
him.

Question. How long did you say you had lived with Mr. Miller ?

Answer. Two years ; going on three now.

Question. Was this man Washington Strong any kin to you ?

Answer. No, sir.

Question. A fellow-servant ?

Answer. Yes, sir.

Question. When were Washington Strong and Hal Johnson whipped
Answer. I can t tell exactly when.

Question. Did they tell you about it ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Are they living up there yet ?

Answer. Yes, sir; they are living at the same place yet ;
that is, at Parsou Steele s.

Question. Are they working for him or renting laud ?

Answer. I don t know whether they are working for him or on shares. 1 think they
are on shares, for they have no stock of their own.

Question. Where is Parson Steele s ?

Answer. In about four miles of New Market.

Question. Had the little man a pistol when he was in your house?
Answer. I couldn t tell, it was so dark, whether he had a pistol or not.

Question. Were you shot before you hit him, or afterward ?

Answer. Afterward.

Question. How did they come to leave their horses ?

Answer. We fought them with rocks, and run them off from the horses.

Question. Who was with you ?

Answer. My two brothers-in-law and Henry Clunn s brother-in-law, Scott Roberts.

Question. All in the house when they came in there ?

Answer. No, sir; there was no one in the house but my wife.

43 A
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Question. Did they rash in at the same time you did ?

Answer. No, sir.

Question. You went alone ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they stay outside ?

Answer. Yes, sir.

Question. And they joined with you in pursuing them ?

Answer. Yes, sir.

(Question. And that is the way you captured the horses ?

Answer. Yes, sir.

^Question. What did you do with the disguises you captured with the horses ?

Answer. Just fetched them here to Huntsville with the horses.

Question. Who did you give them to ?

Answei . I don t know who to
; they just fetched them here. I was bad off; I was at

borne them.

Question. Your arm was hurting you then ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY : .

Question. Were these two men whipped this year, or last year ?

Answer. This year only two or three months ago.

By Mr. BECK :

Question. When were you shot ?

Answer. Three weeks to last Christmas.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Were these men you speak of as whipped, whipped by disguised men f

Answer. Yes, sir; by disguised men.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 9, 1871.

AUGUSTUS BLAIR (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. Here in Huntsville.

Question. Where did you live in December, 1868?
Answer. On Major Floyd s plantation, in Limestone County, on Fort Hamilton Hill^

By Mr. BECK :

Question. WT
hat is the post-office ?

Answer. Lucky-Hit post-office ;
a mile and a half from there.

By the CHAIRMAN :

Question. State whether you had a son killed about that time December, 1868.

Ansiver. Yes, sir.

Question. Go on and state the circumstances of his death.

Answer. I had a son who was living with me at the time
;
the only sou I had; about

eighteen years old
; very well grown ;

as big as I was. He went out on a Monday night
over to what they called the Allen s Ford, where some colored people were settled, on
the creek, hog-killing, and Jim Henry Cox, and Bunk Hinds and Pony Hinds, (two
brothers,) were there, and they got into a row with this boy.

Question. Who did?
Answer. These Hinds and Jim Henry Cox, and then Jim Henry Cox tried to cut his

throat with a knife, and he throwed up his hand, and some other colored people Place
Forrow and Reuben Blair prevented it, and they took him home with them that night,
and he came to his house Tuesday morning to me, and the Tuesday night following
the Ku-Klux carne. They told him that night,

&quot; You fight now, but you will not fight
when the Ku-Klux come.&quot; It was awful cold that night.

Question. Did the Ku-Klux come to your house I

Answer. Yes, sir.

Question. At what hour ?

Answer. About 11 o clock by Mr. Wallace s clock. I had no clock. I asked him next

morning what time it was they came, and he said it was about 11 o clock.

Question. Had you retired ?

Answer. Yes, sir. I was abed and asleep, with all my family.
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Question. Was there any light burning?
Answer. Yes, sir ; a good big fire. It was mighty cold. Just as I laid down I put 011

two sticks of wood.

Question. Had you any expectation of being visited by Ku-Klux ?

Answer. No, sir, no dream of being pestered by anybody. I stood in such a way I

didn t think anybody had anything against me. They had been at my house onco

before, but didn t interfere with me, and I had been resting safe. I went there in 1867,
and this was in the fall of 1868.

Question. State what they did.

Answer. They came that night and knocked at my door. I got up and opened the
door very quietly, and they came in.

Question. How many came in ?

Answer. Sim Hudson and Pony Hinds walked in at the door, and just behind them
came Hugh Hudson, Sim Hudson s father, and he took a chair and sat down by the

lire, and they ordered me to light a caudle. I took a caudle from the mantelpiece and
pulled a straw from the broom to light the candle. Sim Hudson kicked his father a
little iu the back with his knee, and pointed to me. I was looking in his face this way.
I knew him. I had lived there thirty years.

Question. Had they disguises on ?

Answer. Only one of the men had
;
Dick Hinds had on a disguise. I knew him. Mo

and him was raised together. He had a little piece over his face. They came and
searched my house all over it. By the time I got out of bed I heard them breaking
the door down in the room where my boy was, with two grown daughters. He had
two sisters that were grown ; they had been married, but their husbands died in the
war. They broke that door down, and just as I got up I heard the door fall, and they
said,

&quot; Here he is, by God ! Here he is !&quot; Dick Hinds came into my house and asked me
to carry the caudle into the next room, and one of them said,

&quot;

Keep back Jim Henry;
he will cut his throat.&quot; I walked in and says to my daughter,

&quot; Where s William?&quot;

and she says,
&quot; There he is

;
see the blood running ;&quot;

and I stepped out on the platform
and held up the candle and looked at them, and as I looked out two of them had him.

and had his head drawn back in this way (illustrating) and two others were beating
him in the face with a pistol. They had no disguises on. They finally took him off a

quarter of a mile. When they started this man went to me and said,
&quot; Do you know

me ? Don t you tell me no lie.&quot; I said,
u

No.&quot; This was Dick Hinds. He says,
&quot;

No,
God damn you ; you had better not know me.&quot; He says,

u This time I have nothing
against you. You are a hard-working old nigger. You staid at home during the war
and took care of the little children.&quot; Another one stepped up and said,

&quot; I want to

give you some anyhow, if you did stay at home in the war. You said my son came to

your house and took your horse out of the stable.&quot; I says,
&quot;

Yes, I did say so. He came
to me and told me he wanted my horse and took him out of the stable.

&quot;

Says he,
&quot; I

want to hurt
you,&quot;

and he walked up toward me, and one of them flung him back and
says,

&quot; You shan t hurt old Gus. He is making an honest living. You go on and let him
alone.&quot; I stepped in and put on my boots to get out through my stable, and as they
went through the yard I went through the orchard and got over where there was hog-
weeds as high as my head, and came iip and heard their conversation as they were going
up the hill with my boy. On the hill there was some cotton, and I got on my knees
there and crawled up to hear what they would do

;
for if they killed him I wanted to

find him. There they stripped him naked. I was close enough to hear him, as they
were going up, when he told them,

&quot; Oh ! gentlemen, you all carrying me along, and
here are two men stabbing me with a knife.&quot; They said,

&quot; It s a damned lie
; nobody

is sticking you.&quot;
Ho says,

&quot;

Oh, yes
j
I feel the blood running down my pants.&quot; They

says,
&quot; Go on, God damn you ; you will have no use for no blood no how mighty soon.

He*went 011 up the hill with them, and they were punching and cutting him. When
they got up there they took him down and beat on his head. I was not further from
them than twenty yards. I crept right around behind the patch of briars and laid

there. He never hollered but once, but I could hear him [imitating the wheezing, rat

tling sound in the throat] as they were choking him, and others were cutting him with
a knife as they held him there, and some of the rest of them were going backwards and
forwards to the other company, and some of them came sometimes as close as from here
to that post, [five yards.] I would lie close, so they could not see me. The night was
mighty cold, and they made up a fire just a piece off as far off a* from here across the
street and they would pass backward and forward ;

and one of them says by and by,
when they were cutting at him,

&quot; The captain says you have done enough.&quot; They said

to the boy,
&quot; You feel here and see how you like these gashes. Do you reckon they will

do you f He went back to the captain and told him, and the captain hollered,
&quot;

told you to spare life,&quot;
and then one says,

&quot; Get up, get up, God damn you,&quot;
and I looked

up, and the boy was so weak that when he went to get up he was staggering, and ono
of them catched him by the shoulders and held him, and just then one hauled off and
struck at him. He had staggered, I reckon through weakness, for the road was bloody
all the way up the hill. This man hauled off and struck him and then jumped on to
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him and stamped him, and they shot off their pistols then and got on their horses and
went away. I was looking at them to see which way they were going for a while, but
I got uneasy and went on to take the boy on to the house. I was scrambling in the
bushes and &quot;around trying to find him, when I heard the girls, a quarter of a mile off

from me, cry out, &quot;Oh,
Lord! Lord! here s Billy cut to pieces with a knife! Come,

sister, help me put him in the house.&quot; And I struck and ran home, and there he was
standing with nothing on him but his shirt, and trembling all over and bloody, and i

says, &quot;Oh, what s the matter? Can t you tell me nothing, my boy?&quot; and he says,
&quot;

No, no,&quot;
and they took him in and I drew the bed before the fire in my room and sent

the little boy off as fast as he could go for the doctor, but the doctor sent word he was

going to Huntsville and could not come. The next morning before day I put the little

boy on a horse and sent for the doctor again. Doctor Frank Blair sent word he couldn t

come, but he would send his father, old Doctor John Blair
;
that was the man that

raised me. He never came until 8 or 9 o clock that morning ;
then he walked in. By

that time the house was crowded with white people, and when he walked in and looked
at the boy he says,

&quot; I don t think I can do him any good.&quot; Says I, &quot;Are you going off

without trying to do him any good, doctor ?&quot; He says,
&quot; Have you got any tallow ?&quot; I

told him I had. He says,
&quot; Have you any -castile soap ?&quot; I said,

&quot;

Yes,&quot;
we had. Says

he,
&quot; Have you got any tar ?&quot; I told him we had. Then he turned in and made a poul

tice, a salve, and dressed his wounds. I heard him tell it in Huutsville afterward that
it took him two hours to dress the boy s wounds. You couldn t touch him anywhere,
from his shoulders down to the tips of his big toes. There was no place on his legs or

feet that you could touch him.

Question. Why could you not touch him ?

Answer. Because it was cut to pieces with a knife. The calves of his legs were split

up and cut across, and his thighs were split open and cut across, and his knee looked
like they had tried to take the cap off of his knee, and all his hands and arms were cut
and slit up too.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you say his feet were cut ?

Answer. The bottom of his feet were split open and the bottom of his heel was split.
Mr. Tom Green here was one of the grand jury that examined him.

Question. Was he carried here before the grand jury ?

Answer. Yes, sir, he was carried in on a litter part of the way.
Question. How long did he live ?

Answer. He lived a year. I fetched him here. I lived in Limestone then. He got so he
could get about a little. I hired a wagon and fetched him here, but directly he came here
he was taken down with a hemorrhage that came from stamping him on the stomach
and breast. They stamped him all over the stomach and breast. In two weeks after

he was examined in the court-room there he died. Everybody that saw him said he
couldn t live, and they were surprised that he lived so long. I had the doctors to tend
him. I owe forty or fifty dollars to Doctor Henry Benford

;
he asked me for the money

oa Saturday. After all this was done I knew every man of them, and I came here and
made complaint. Mr. Wager assisted me, and Jim Common, of Athens, told me to have
them arrested before the grand jury. I did it, and Mr. Lentz, the sheriff I went down
with him Mr. Common and Mr. Lentz took the boy in the room and examined him.
He says to me,

&quot;

Gus, he can t live.&quot; At that time his legs were more thau double the
natural size. I had a good deal of property down there. I had thirty head of hogs
and four bales of cotton

;
I had four bales ginned and fetched on to Athens with me

;

I got Mr. Wallace to help me, for I had got crowded. I fetched my cotton there and
sold it. They looked for me to go back. I left my wife and young child there. I

didn t want to go away. I hadn t done anything, but I believe they would have treated
me just the same way and I went away. I left thirty head of hogs and one good milk
cow ; four bales of cotton and my corn in the iield. Jim Common told mo to sue for

it. I went down there and all my things were gone.
Question. Who got them?
Answer. I don t know. Mr. Wallace turned around and sold a part of my hogs to

Aquilla Cheatham, one of the neighbors there.

By the CHAIRMAN :

Question. Now give the names of the men concerned in the beating and cutting of

your son ?

Answer. Dick Hinds and Pony Hinds, Ruff Ray and George Hudson, Siui Hudson,
Chew (Fitzhugh) Hudson, Bill Norther, Jim Henry Cox, little Dave Friend. They
had it down there Dave Friend, and they wont to arrest the old man and let the young
one go, and since that they say his name is John, but he always went by the name of
Dave.

Question. How many of these men were arrested ?

Answer. Eleven of them.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Have they all been arrested ?

Answer. Yes, sir; but they done run off. Only three came to the United States court

here in May.

By the CHAIRMAN :

Question. Had they given bail to appear in court ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they forfeit their bonds ?

Answer. Yes, sir
; they went off and are not here.

Question. Have they left that part of the country for good ?

Answer. Yes, sir ; they have gone to Arkansas.

Question. Have these three been tried ?

Answer. No, sir
; they never had them up here before the court at all.

Question. Are they out on bail now ?

Answer. Yes, sir. They were here last spring, but the others were not here. Lawyer
Maloue, of Athens, told me he thought the ones that done the damage were going.
&quot;

Where,&quot; I asked him. He said Dick Hinds wa-s going to Arkansas, and he didn t

know where Jim Henry Cox was.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is Eliza Jane Blair your daughter ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did she make an affidavit before Mr. Wager in regard to this case? *

Answer. Yes, sir
;
she came here, and my daughter Charlotte, and my wife too

; they
all saw them and all knew them.

By the CHAIRMAN :

Question. Were more than one of these men disguised ?

Ansivci . Only one was disguised.
Question. How was he disguised ?

Answer. He had on a gown that struck him about the top of his boots may be half

way from his knee down, and a sort of white veil over his face, and he raised it up and
asked me if I knew him. I reckoned it was best to say I didn t, and I told him I
didn t know him. He said, &quot;Damn you, you had better not know me,&quot; and he com
menced talking about the horse. The other one stepped up then

;
he had a pistol in

his hand and jabbed it in my face.

Question. Did they come on foot to your house ?

Answer. Yes. sir; the horses were on the hill. After they got done they went over
to Yarborough and beat a boy by the name of Joe Yarborough.

Question. The same night?
Answer. Yes, sir

;
down in the fork of the river.

Question. Was he a colored boy ?

Answer. Yes, sir. These men, when they came back to my house asked,
&quot; Where is

Gus ?&quot; She said she didn t know, and they knocked her down, and stamped her and
choked her on the bed. They went down to the house to one of my daughters and
choked her and beat her, and was going to beat Eliza, but she begged that she was
sick and says,

&quot; I don t know where father is.&quot; One of them run in the house then
and said,

&quot; Come out here and let the women alone
; they don t know where Gus has

gone.&quot;

Question. How long was that after your son was taken out ?

Answer. The same night. A parcel of them took him and two of them came back
and did that, and they told my wife,

&quot; Tell Gus he has been here two years, and it is as

long as we intend he shall be here. White folks wants to work this laud.&quot; There is

six hundred acres of land cleared. I rented out part of my land there to a white man
named Mr. Wallace. He told my wife to tell me that inside of two weeks I must not
be caught there. He said,

&quot; He has got to get away, crop or no crop.&quot;
.

Question. Were these men all renters?
Answer. The Hudsons were renters. They were not all renters. Dick Hinds had a

very good plantation. The Hudsons were renters, and Jim Henry Cox and Ruff Kay
were renters. Then I had to just get away from there as quick as I could. That night,
cold as it was, my wife had to lay out all night long. She could not tiud me and I

could not find her. I went over to where Mrs. Andrews was lying a corpse and they
were sitting up with her, and I asked if Elam Hamilton was there. Some white wo
men came out and they seemed scared. It seemed that there were no men there. J

went on over home, then, and asked for my wife. About daylight my wife came in.

She said she had been sitting in the cotton patch all night in the cold. At this time
Mr. Wallace s wife came from sitting up with the corpse, and she said, &quot;What is the

matter here ?
&quot; I says,

&quot; It was near about judgment last night. They have cut Billy
all to pieces and have killed him. Doctor Blair says it is no use to do anything for
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him.&quot; She says, &quot;Oh Lord! good Lord! good Lord!&quot; and Mr. Wallace came to my
house and asked what I was going to do, I told him I was going to hitch up my
horses and get my cotton

;
that I could not go away. I says,

&quot; I will have to have carts

to carry it away.&quot; He says, &quot;I don t reckon your sorrel horse Avill work, and I will

let you have ray horse to help you if your horse don t work
;

&quot; but my horse worked
iinely, and I hauled four bales ;

I took two bales, and Mr. Wallace two bales. I sold

my cotton for twenty cents, and I paid Mr. Common what I owed him, and then I came
on here and sent back for my children, and my hogs, and everything else was gone and
destroyed. Mr. Floyd came up there once in the spring, in March. He asked if I could

pay him. I told him I had nothing to pay him. I says, &quot;When I came away you
ought to have gone down there and taken everything. There was a bale left up-stairs
and half a bale in the gin, and the rest in the patch. There was nine bales in all

;
and

about all my corn and everything is gone.
Question. What was the value of the corn, cotton, and everything else that you left

behind when you came away!
Answer. About five hundred dollars worth, Mr. Common said. I never even got a chair

everything was destroyed and taken. There was four bales of cotton, and four bales
of cotton, you know, was worth $200 at 20 cents a pound. Cotton rose thou. I had
forty acres of corn, out of my seventy-live acres, and it was good corn splendid corn.
Mr. Hamilton wanted to buy the corn in the patch. Just before that I was speaking
of moving away, and Mr. Floyd says,

&quot;

Gus, you are such a good farmer, nobody will

interrupt yon,&quot;
and then I turned in and rented the place for another year, and I was

to pay him when I sold the present crop, but they broke me up before Christmas.

Question. Did he hold you for rent when you had been compelled to abandon the

place ?

Ansicer. Yes, sir, he even came up here for it, and I had his brother-in-law to draw a

pistol on me, right down in the next room, about the pay. Mr. Figgs, the squire, saw
it.

Question. You say you had two sons-in-law in the Union army during the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they return ?

Answer. No, sir; they died. Anderson Blair was Eliza Blair s husband, and she
made affidavit for her pay a good many times, but Mr. Wager said she didn t make the

right kind of proof.

Question. Did you have any arms about your house at the time of this occurrence ?

Answer. No, sir
;
not a thing. &amp;gt;I was living there just as quiet and peaceable as any

neighbor or citizen could live
;
no black person but me lived there. They had run all

the rest ofthem away, but I didn t think anybody would ever interfere with me.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you heard of any more disturbances of this kind down there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear of black people being whipped by men in disguise ?

Answer. Yes, sir, and white men too. Mr. Harrison, Mr. Wallace s brother-in-law, a
white man and a Union man, was taken out and whipped badly and treated awfully,
and then they told him to get away ;

and then they came back, two weeks before they
came to my house, and tied him to a simmon (persimmon) tree and shot him.

Question Did you hear of any other case ?

Answer. Just a while before they killed Mr. Harrison they went over by Benfield s,

and they had some big persecution and whipping of people over at RodgersviUe.
Question. Black people ?

Answei . Yes, sir
; they took one man there and treated him pretty much as they had

treated my Billy.

Question. Was that in Limestone ?

Answer. No, sir; in Lauderdale County. I didn t live but two miles from the line.

Question. Did you hear of men riding in disguise in that county ?

Answer. Yes, sir; men in Lauderdale County wore black gowns,.but in Limestone

they wear white gowns ;
but when they came to my house, that night, they didn t

have on white gowns. I reckon they thought there wasn t but one negro there, and
they didn t need to put on gowns. Several citizens asked me about it, but I told them
I reckon they thought they didn t need any as there was only one negro there.

Question. Did you hear of other places where disguised men took people out ?

Answer. Yes, sir
;

all through Tennessee. Mr. Hamilton, just a while before this

happened, was up in Tennessee hunting a mule, and he said to me,
&quot;

1 saw the awful-
est sight day before yesterday that I ever saw in my life.&quot; He had rode out in the
cotton-field to where I was. I asked him what it was. He said,

&quot; I saw a man tied

to a tree and shot six times through the head, and his head just laid back, hio

mouth open, and grinning dead, and it was the awfulest sight I ever saw.&quot;

Question. Where does the doctor live who dressed your sou ?

Answer. In Limestone County ;
ho has been here twice as a witness.
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Question When did your son die ?

Answer. Year before last
;
the first Christmas morning.

Question. How long did he live ?

Answer. About a year and a few weeks.

Question. Did you ever hear the doctor say what was the cause of his death ?

Answer. I heard him say, down there in the court-house, that it was the cutting and
stamping that had killed him

;
he said, when he came to see him at first, that he

had no idea at all of his ever living. Mr. Joe Petty told my daughter a neighbor
man that ginned niy cotton and told me,

&quot;

Gus, I could have told you here&quot;1ast year,
but when I told you they were not going to let you live there you ought to have gone
away and then your boy wouldn t have been cut

up.&quot;
He was standing at my door

and asked about it, and when I began to tell him he ran off to the gin and says,
&quot; I

can t stand to hear of a human being being cut up in that way. I can t bear to hear that
now

;
let me study on it a while and get rny mind settled to hear it.&quot; He went off,

and he came next day and asked to hear it, and I told him, and he says,
&quot;

6, God,
Gus

; you must get somebody else to gin your cotton now. I can t do it after hearing
that, I can t gin your, cotton.&quot; fie says:

&quot; If they had known that Billy could have
got to the house they would have killed him where he was that night. They had no
idea of his coming to the house.&quot; Then he says,

&quot; I ll gin your cotton and let you get
away, for I listen from this time every night for your death.&quot;

By Mr. BECK :

Question. I thought you stated at first that your boy died a very short time after this

cutting ?

Answer. No, sir.

Question. How long was it ?

Answer, It was a year and about two weeks. It was done two weeks to Christ

mas, and he died about Christmas.

Question. It was done two weeks before Christmas, 1868, and he died Christmas, 1869 ?

Answer. Yes, sir
;
Christmas morning, 1869.

Question. Were the fellows who killed him the same fellows that had the fight with
him a short time before ?

Ansiver. Yes, sir, the very men.

Question. How long before the time they butchered him in that way was it they had
had the fight ? Yon say it was on Monday night.

Answer. It was a month lacking a day. It was Monday night he was at the hog-
killing and they had the fuss, and Tuesday night, the very next night, they came. They
told him,

&quot; God damn you, go on now
; you can fight now, but wait till the Ku-Klux

come.&quot;

Question. Monday they had the fight, and Tuesday night they came and butchered
him ?

Answer. Yes, sir.

Question. The same lot of fellows?
Answer. Yes, sir; there was Jim Henry Cox had the knife, and I heard them say &quot;Keep

Jim Henry Cox back or he will cut his throat
;&quot;

and while they were beating him in

the face with his head thrown back, Jim Henry Cox run up to cut his throat with his

knife out this way, [illustrating,] but his uncle threw him back and kept him off.

Question. Did they have a pretty hard fight the night before ?

Ansiver. No. sir; there were three of them, and he was but a boy, only one. Bunk
and Pony Hinds were there.

Question. What kind of people were the Hinds ?

Ansiver. They were low-down, drunken, mean men, the meanest, meanest kind of
mean men. They are drunkards and mean men, and their daddy before them mean,
mean, mean as you can think of.

Question. What sort are the other lot the Hudsons ?

Answer. They are the meanest kind of men that you could find anywhere ; always
troubling and disturbing people, whites and blacks.

Question . Eight out of the eleven left the country ?

Answer. Yes, sir, only three of them came here, and all the balance are gone.
Question. And they are being prosecuted now in the United States court ?

Answer. Yes, sir
;
one of them is dead. He has gone to his long home.

Question. He has beat the case ?

Ansiver. Yes, sir
;
he is dead.

HUXTSVILLE, ALABAMA, Cfyiober 9, 1871.

WILLIAM FOED (colored; sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where did you live in the fall of 1868 ?

Answer. On Mr. Jesse Lawler s place, the other side of the Brownsborough road, in

Madisou County.
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Question. How long bad you lived there ?

Answer. I had lived there going on two years.
Question. Were you in the Army during the war ?

Answer. No, sir
;
I was with the Army three weeks, hut not a soldier. I was only

helping to fortify.

Question. Had you a family in the fall of 1868 ?

Answer. No, sir.

Question. Were you visited by the Ku-Klux that year ?

Answer. Only just once
;
that time they whipped me.

Question. When was it f

Answer. 1868.

Question. What month ?

Answer. I don t know exactly what month. It was just a week before the Grant
election came off.

Question. Go on and give all the particulars of your whipping.
Answer. I really don t know what they whipped me for. They said they whipped me

for my threatening to shoot them if they ever attacked or did anything to ine
;
that is,

them of the Ku-Klux faith.

Question. Who whipped you ?

Answer. I can t tell ; they were disguised.
Question. How many were in the crowd?
Answer. I suppose about a hundred in the crowd.

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir, every one of them.

Question. Were they on foot or on horseback ?

Answer. On horseback.

Question. Were they armed ?

Answer. Yes, sir.

Question. How were they armed ?

Answer. With pistols.

Question. Were their horses, disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was the disguise the men had on ?

Answer. They had white cloth over their faces, and had on long black gowns.
Question. Had they any horns on their head ?

Answer. Yes, sir, they had horns on their head. They didn t have their hats on. They
had something on their heads with horns to it.

Question. How were their horses disguised ?

Answer. They had white sheets tied over them that came down under the belly and
were tied. It did nt go down on the legs at all.

Question. How late at night was it ?

Answer. About 11 o clock.

Question. At whose house was it ?

Answer. At my father s house.

Question. Were you abed ?

Answer. Yes, sir, I was abed sick.

Question. Was the whole family abed ?

Ansive) . Yes, sir.

Question. Was there any light in the house ?

Answer. No, sir.

Question. What did they do ?

Answer. They carne into the door and called for me. When they called for me I

jumped out of bed. I saw there was no chance to get out of the house. I pulled up a

plank under the bed, and they came in and searched for me, and they went to another
house and inquired for me, and he told them I was sick and was bound to be there, and
so they came back and tore up the floor and got me out, and they chained my arms
and beat me out in the road, and made me run about half a mile.

Question. Had you any arms in the house ?

Answer. No, sir..

Question. Who were in the house when they came there ?

Answer. James Ford and Margaret Ford and Aaron Ford; that s my mother and
father and brother.

Question. Were these all that were about the house ?

Answer, ifes, sir.

Question. No arms were about the house ?

Answer. No, sir.

Question. Were you expecting them at all ?

Answer. No, sir.

Question. Was that the first you ever saw of the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
j
that was the first I ever saw of them.
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Question. Was that a moonlight night ?

Answer. Yes, sir.

Question. You say they bound your arms ?

Answer. Yes, sir; right back in this way, [illustrating,] and chained them back, and

they run the chain across my back and looped it in each arm, and made me run about
half a mile, to where they whipped me.

Question. Had you your clothes on ?

Answer. 1 came out of the field that evening and had a chill, and just laid down on
the bed, and the folks didn t wake me up at dark, and so I didn t pull my clothes off,

and hadn t them off when they waked me.

Question. You had a coat on ?

Answer, No, sir
; only a vest and pants.

Question. What did these men do then?
Answer. They stretched me out in the road and whipped me, I suppose about a

hundred lashes.

Question. Was this all clone by one man ?

Answer. Only one man did the whipping ;
but the men that made me double-quick

before that were not the men that whipped me.

Question. What were you whipped with ?

Ansicer. With a hickory switch.

Question. How long ?

Answer. I suppose about four feet long.

Question. Did it cut the flesh?

Answer. No, sir
; only in one place. One of them, when they had me running, jumped

his borse on me, and the horse struck my heel and it cut the flesh right smart. That
is the only place it cut the flesh. He never cut the flesh with a switch.

Question. Did you lie with your face down while they were whipping?
Answer. Yes, sir.

Question. What did they say they whipped you for?

Answer. They said they whipped me for threatening to shoot the Ku-Klux if they
attacked me.

Question. Did they say they were Ku-Klux ?

Answer, Yes, sir.

Question. Where did they say they came from ?

Answer. Some of them said they came from Nashville, and some down from off the
moon.

Question. Did you know any of them ?

Answer. No, sir
;
not one of them. They were all disguised.

Question. Did they have any liquor along ?

Answer. I don t know whether they had or not.

Question. You did not see them drinking ?

Answer. No, sir.

Question. What did they do with you after they whipped you ?

Answer. They told me to go on back. They asked me who I was going to vote for
;

for Grant and Colfax, or Blair and Seymour, and I claimed to them, as they had me out
there overpowered, that I would vote for Blair and Seymour. I did that to get off. They
wanted to know my politics, and I answered,

&quot; What is politics, sir ?
&quot;

very ignorant
like and he says,

&quot; Who will you vote for?&quot; I says,
&quot; I will vote for Blair and Sey

mour.&quot; I said that to get off as light as I could. They had another man out at the

same time, and they whipped him tremendous; four whipped him at the same time.

Question. How did you know that the men who whipped you were for Seymour and
Blair ?

Answer. I knew that no republican would go on no such a platform as that.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Who was this other man who was whipped at the same time ?

Answer. George Lawler. He lived on Ben. Lawler s place. I live on Jesse Lawler s.

Question. What did they whip him for ?

Answer. They said they whipped him for his threats, and for talking politics.

Question. Did he talk politics ?

Answer. I suppose he tried to instruct his colored friends, and he was not so particularly
wise a man in talking poMtics, but he talked what he thought was reasonable and
what he knew.

Question. Did they whip him severely ?

Answer. Yes, sir
;
four or five whipped him at the same time.

Question. The same men that whipped you ?

Answer. Yes, sir. They whipped him as near to ine as from here to that chair.

They whipped him first.

Question. The same baud whipped both of you ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Did they say anything to him about politics?
Answer. Yes, sir

;
and I suppose he owned a great deal that he knew, and ho claimed

that he was going to vote for Grant and Colfax, and I suppose that is why they
whipped him so much more than me. He had threatened to shoot them, and, in fact,
he had his gun sitting tit the head of his bed. He had made his threats that he had
it there, and they went in and found it there, and took him out and whipped him
mighty bad.

Question. He had said if the Ku-Klux troubled him he would shoot them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they draw blood on him?
Ansiver. Yes, sir, they drawed blood on him.

Question. Did you ever hear of these men whipping a democratic negro ?

Answer. No, sir. I never heard of their whipping a democrat.

Question. Have you heard of any other cases of whipping up there ?

Answer. Well, sir, I heard they whipped old man Wesley Vincent.

Question. The same fall ?

Answer. I don t remember about the time
; may be a month after they whipped me,

and took two pistols and a gun, and seve&quot;h dollars in silver and nine dollars in green
backs.

By the CHAIRMAN :

Question. Was he a colored man?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. WT
hat did they whip him for?

Answer. 1 don t know what they whipped him for.

Question. Did you hear of any other cases ?

Ansiver. No, sir. I went off that fall, and shortly after that down to Arkansas, and
staid there until last Christmas.

By the CHAIRMAN :

Question. Did all this whipping happen in Madison County ?

Ansiver. Yes, sir
;
all these cases I have explained happened in Madison County.

Question. In the fall of 1868 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were any of these men ever punished for any of these whippings ?

Answer. No, sir
;
never.

Question. Were they never taken up ?

Answer. No, sir
;
in fact I don t know whether there was any of them known

;
who

they were that did it, and if they were known men were afraid to tell who they were.
I don t suppose they were known because they were always disguised when they first

came about. I don t know how it was last year and year before last.

Question. Did you come to Huutsville and make complaint ?

Answer. No, sir; I didn t make complaint. I got through with my crop as soon as I

could, and wound up and went to Arkansas.

Question. Did you go because you were afraid to stay in that neighborhood ?

Answer. Yes. sir, because I was afraid to stay in this country.
Question. Did any colored men in that part of the country vote the democratic

ticket f

Answer. I heard of some that voted the democratic ticket.

Question. Why did they do it ?

Answei . Because they were scared into it and forced into it.

Question. Did they tell you so ?

Answer. Yes, sir, they told me so. When the Grant and Colfax election came off I

didn t vote at all. I was afraid to. I didn t want to vote democrat, and I thought if

I couldn t vote the republican ticket I would not vote at all, and so I didn t vote at ail.

By Mr. BECK :

Question. These were the iirst Ku-Klux you ever saw ?

Answer. Yes, sir.

Question. And the only ones you ever saw ?

Answer. Yes, sir. No, I will take that back. I saw some passing the road one night
after that. I was off a good piece, though.

Question. They had never troubled you before in any way ?

Answer. No, nor since.

Question. What were 5*ou threatening them about ?

A nsiver. I suppose they said 1 threatened to shoot them if they ever undertook to

come in on me to whip me.

Question. Had you not been threatening them ?

Answer. No, sir.
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Question. How did they get that out on you?
Answer. I don t know. That s what they whipped ine for. There is a great many

people in that neighborhood, and this man I was living with had a brick-yard, and me
and him had a falling out, and came mighty near fighting, and he said,

&quot; Go ahead,
young man, and watch your downfall,&quot; and about a month after that the Ku-Klux
came and whipped me. Me and him had a falling out about his whipping my
brother.

By the CHAIRMAN :

Question. What was his name ?

Answer. Jesse Lawler.

By Mr. BECK :

Question. Is ho there yet ?

Answer. No, sir, he is dead.

Question. Where do you live now ?

Answer. On Perry Harrison s place, about a mile from there.

Question. Were you summoned to come hewe ?

Ansivcr. No, sir.

Question. How did you find out that you might be wanted?
Answer. Ham Gravitt came out and strewed the news through the country, and came

to rue aud talked about it, and told me and proposed to me to come down to-day, and
I got on the horse and came on.

Question. You came to the door here without being summoned?
Answer. Yes, sir.

Question. How many of you came ?

Answer. Three of us came together.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Hq,d you all been whipped ?

Answer. Ham Gravitt himself hadn t been whipped.

By Mr. BECK :

Question. Where does he live?

Answer. Up two miles from Maysville two miles from where I live. Anthony Bowen.
was there too.

Question. Is he at the door ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you and Lawler come to blows ?

Answer. No, sir. He whipped my brother, and I asked him who authorized him to

whip any nigger. He said he low d to whip every nigger in the brick-yard before 10

o clock. 1 got outside then and told him here was one he wouldn t whip, and I was as

good a man as there was in the brick-yard. Then he said, &quot;Go ahead
;&quot;

he would whip
my brother again, except hell froze over.

Question. When you stepped out of the brick-yard did he follow you ?

Answer. No, sir.

Question. You didn t have the fight ?

Answer. No, sir; we never had the fight.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ever hear of the Ku-Klux visiting the colored people s houses for

the purpose of taking their arms of defense ?

Ansivcr. I have very frequently heard of that. They called on me for my arms that

night. I had none
; they said I had some that they were told I had some. A few

weeks before that I had a pistol, and I came off down to Huntsville, and somebody
stole it from me. They took the weapons from mighty near all the colored people in

the neighborhood. Very few have anything now. .

Question. Was this done before you went to Arkansas ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it done by the Ku-Klux?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did not men go about the country here in 1863 taking arms away from the
colored men in all parts of this county ?

Answer. Yes, sir
;
men that claimed to be Ku-Klux, from each way, so far as I could

near, and men right down in the neighborhood all down where I lived did it.

Question. They just came in aud got their guns and pistols, and took them and left?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BECK :

Question. Had you Loyal Leagues there ?
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Answer. Yes, sir.

Question. Did you vote for Colonel Callis at tliat time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he frequently get you up to liis Bureau gatherings and have you
there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there not a good deal of burning and stealing, and all sorts of devil

ment going on from your Loyal-Leaguers ?

Answer. No, sir
;
not any burnings that I know of not as I heard of.

Question. There was a heap of stealing going on, was there not ?

Answer. Not as I heard of.

Question. When one ofyour coloredpeople wanted to vote the democratic ticket, what
did you Loyal-Leaguers do with him ?

Answer. Nothing ;
we were afraid to do anything.

Question. Why were you afraid ?

Answer. We were afraid of the democrats.

Question. Did you not threaten him right smartly?
Answer. No, sir

;
we were afraid to.

Question. How many were in the Loyal League?
Answer. I don t know how many.
Question. Were all of you Loyal-Leaguers obliged to vote the republican ticket ? Was

that the obligation ?

Answer. Yes, sir
;
but not without they wanted to.

Question. Could they get into your League unless they agreed to do it ?

Answer. No, sir.

Question. They had to agree to do that to get in ?

Answer. Yes, sir.

Question. That was to organize all of you to build up the republican party ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you not arrange that you would not have anything to do with any
black men that did not vote that ticket ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. You would not recognize any black men who did not vote that ticket
;
was

that it ?

Answer. Yes, sir.

Question. You drove them out of your society ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. You would not keep company with them ?

Ansicer. We wouldn t proshay [appreciate] them.

Question. Proshay?
Answer. Yes

;
we wouldn t proshay them. We liked the white democrats better than

them. We were all black alike, and think one black sheep is no better than another,
and we never proshayed them.

Question. You would have beaten them if you had had the chance ?

Answer. Yes, sir
;
but we were afraid to.

Question. A darky was as likely to Ku-Klux you as any of the other democrats, the
white ones, would be ?

Answer. Yes, sir.

Question. Just as liable to be with them ?

Answer. Yes, sir.

Question. You were afraid if you beat the democratic negroes that they would get the
white democrats after you ?

Answer. Yes, sir.

Question. That was all that kept you from doing it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it not part of your League arrangement that these black fellows that
voted the democratic ticket should be driven out ?

Answer. Yes, sir.

Question. That the women should not have anything to do with them ?

Answer. No, sir
;
that s so

;
even the women wouldn t proshay them.

Question. Nor the men either ?

Answer. No, sir.

Question. Could a democratic negro get any countenance from a colored sweetheart if

he was known to be a democrat?
Answer. No, sir.

Question. They would have nothing to do with him ?

Answer. No, sir; nothing at all.

Question. The women helped you that far ?

Answer. Yes, sir.

Question. -They would have nothing to do with those fellows ?
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Answer. No, sir.

Question. And they escaped being beaten only because you were afraid that the white
democrats would get after you, and the black ones would conio with them ?

Answer. Yes, sir.

Question. There was a right bad feeling ?

Answer. Yes, sir. After they whipped ine, I never rested another night until I got
plumb out of the State; that is, I never rested satisfied.

Question. Where did you have the League meetings ? Were they in Huntsvillel
Answer. No, sir

; up at Fowler s wood-yard.
Question. How many would be there ?

Answer. About two hundred of us.

Question. You all met there?
Answer. Yes, sir. 1 did know once how many, but I don t remember

;
I suppose it was

about two hundred.

Question. Did you all find out what colored men were going off with these democrats,
and talk about them right smartly ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you not make arrangements to have them driven away ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did not Colonel Callis use to come up there among you ?

Answer. No, sir
;
he never came up there.

Question. Where did he keep his headquarters ?

Answer. Here in Huntsville.

Question. When you had your meetings, and two hundred of you would come
together, you felt pretty big, and talked aboufhow you would shoot&quot;?

Answer. Yes, sir; we talked pretty big there.

Question. Is it not likely that some who heard what you said told some of these fel

lows the Ku-Klux that you had threatened them?
Answer. Yes, sir

;
that s just how the report got out.

Question. When you got in a big crowd, you boasted very heavily ?

Answer. Yes, sir.

Question. Some of your fellows betrayed you, and these others got after you ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Who organized*your League ?

Answer. I don t remember his name.

Question. Was he a colored man ?

Answer. Yes, sir. It was Dan Anderson, I think.

Question. Did you hold your meetings in day-time or at night?
Answer. At night.
Question. In a building or out of doors?
Answer. In a building.
Question. Did you exclude everybody from the building but members of the League ?

Answer. Yes, sir.

Question. You had a man standing at the door, so as to admit nobody but the mem
bers ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you have a written constitution ?

Answer. No, sir.

Question. When you say that in your meetings you talked big, and boasted heavily,
do you mean that you threatened violence upon white men?
Answer. No, sir. Only we made threatenings between us in this way: we said that if

we were attacked by the Ku-Klux wo would try to defend ourselves. We would say
to one another,

&quot; If we are attacked by the Ku-Klux, we will shoot them or fight them
inside of our houses.&quot; These were all the threats we made toward them.

Question. You have been asked about your obligation or oath in the Loyal League.
Do you recollect what oath you took when you were admitted as a member of the

Loyal League?
Answer. No, sir. I have forgotten.
Question. What was the substance of it, as near you can recollect?
Answer. I don t remember much about it, because I was quite young anyhow.
Question. Was there any obligation that required you to vote with the republican

party ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. It was the understanding with every member of the League that every one
was a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that he would support the principles of the republican party ?

Answer. Yes, sir.
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By Mr. BECK :

Question. Was that in the oath ?

Answer. No, sir; that was the understanding between us.

By the CHAIRMAN :

Question. Was there anything in the obligation which required you to take up arms
for the defense of each other, or anything of that sort ?

Answer. No, sir.

Question. What time did you enter that League ?

Answer. I went with it long in the first of June.

Question. In 1868 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were most of the members of that League visited by the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know how many they drove off, as you were driven off, so they
could not vote in Madison County ?

Answer. No, sir, I don t
;
but one man right in my neighborhood they run off to

Stevenson. He was right there adjoining me. I heard of several going off, but I don t

remember who they were. They were in the county.
Question. Were there a great many that staid away from the polls or left that part

of the country in consequence of these visitations of Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir; I don t think the republican party got a vote in the district at all,
or up there at Maysville. We all were kept away. The principal part of them well,
all were kept away on account of being interrupted by Ku-Klux.

By Mr. BECK :

Question. Did you not all come to town here to vote ?

Answer. No, sir
;

I didn t vote at all.

Question. You could vote in town ?

Answer. Yes, sir
;
but we were afraid to come in to vote.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You were afraid to pass back and forth on the road, were you ?

Answer. Yes, sir
;
we were afraid of the hereafter going home. If we voted here,

some men in town would know us. That would let them in the light of it and we
would be persecuted hereafter, and so we didn t vote.

Question. So most of you black people about Maysville did not vote at all ?

Answer. Yes, sir.

Question. Would most ofyou have voted the republican ticket ?

Answer. Yes, sir
;
like men.

Question. Would they not mostly have voted for Grant and Colfax ?

Answer. Yes, sir. There are some few, but very few, democratic colored folks. There
is a good many of them that vote for the democratic ticket to keep on the good side of
the white people, to keep from being interfered with, but most of tliem didn t vote at
all. When they can t vote for a republican they don t vote at all.

By the CHAIRMAN :

Question. Were the colored people that voted with the democrats, or talked of doing
it, disturbed by the Ku-Klux ?

Answer. No, sir
; they were not interfered with at all.

HTJNTSVILLE, ALABAMA, October 9, 1871.

GEORGE ROPER (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN:

Question. You may state where you lived in November, 1868.

Answer. Just at that time I was living do you mean the time they shot me ?

Question. Yes.
Answer. I was living directly opposite John Robinson s.

Question. Where is that in what county ?

Answer. Here in town Huntsville.

Question. You speak of having been shot ?

Answer. Yes, sir.

Question. Go on and describe to the committee when and under what circumstances

you were shot.

Awsteer. Well, sir, I will begin and tell you all about how it came to be, and all.

You know we have got some foolish colored people and some pretty wise ones. Just
about as Mr. Grant was going to be elected, we were advising the colored people who
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to vote for to vote for justice and right, as we thought ;
and all the time that I was

making a speech down in the court-house yard to them there was a large crowd
these white men were standing off, cursing me and abusing me, and saying,

&quot;

Every
time that we get the colored people right, some damn nigger gets up here and spoils
them all

;&quot;

and from that they were hunting me and getting after me of nights.
Question. What did they mean by saying when they got the colored people right

some negro would spoil them all ?

Answer. We were telling them how to vote, and these men wanted them to go the

way they wanted them to vote.

Question. And you were making a speech to the colored people here in the court
house yard ?

Answer. Yes, sir.

Question. How much of an audience had you ?

Answer. Pretty large ; pretty large ;
and white folks all around.

Question. Listening to you ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did you tell them as to voting ?

Answer. I said, you all come here to-day to hear the truth, to find out who is the
best man to vote for, and I am up before you and I don t want any sinking Peter or

doubting Thomas, although we all doubt, but look for the future that is coming on
before you. I said, remember you are your own men, and each of you say,

&quot; I am my
own man now.&quot; Every day that you lose is lost. There is nobody now to give you
anything. Every day that you take sick and lie in your bed is a day lost, for there is

nobody now to give you anything. Your house-rent, six or seven dollars a mouth, is

going on and nobody to pay it for you. Your debtors are looking for the money. Now
look around for yourselves, and don t allow a man to look for you. Here you go into
a store to buy you a pound, or two pounds, or five pounds of sugar, and they will
book against you, may be, twice the amount that you have to pay for it. Listen to

that, and then go and learn your children. You are now too old to learn yourselves ;

you are not all of you too old, either, but yon have lost the good time now. Learn
your children so they can read for you and write for you, and see if these men book
wrong against you. I said there was a man called Judas Iscariot, which crucified OUT
Lord and Master, and sold him for thirty pieces of silver, and mind, now, and recol

lect, for if you don t mind, you will certainly be betraying your cause for ten cents
not for thirty pieces of silver that is, betraying one another to the higher authority
for ten cents. Well, when I said this, these men all looked at me and cursed. I says
my friends, I can t speak to you as I want to speak, because men is abusing me now,
but when the election conies, let iis go for General Grant. Well, they were looking foi

me all around this town, inquiring where I stood.

Question. Had you been a preacher ?

Answer. No, sir
;

I belonged to the Baptist Church.
Question. Had you been in the habit of exhorting ?

Answer. Yes, sir, and praying, and so on.

Question. Did they look up to you as a kind of leader?
Answer. Yes, sir. Now I am going to tell you how I come to be shot.

Question. That is what I want to hear. .

Ansiver. I believe two or three nights before the election the Ku-Klux came in

By Mr. BUCKLEY:

Question. Saturday night ?

Answer. Yes, sir
; Saturday night before the election there came around the court

house much of Ku-Klux.

By the CHAIRMAN :

Question. Of what ?

Answer. Of Ku-Klux, A^7ith hats as long as that, [illustrating,] and running np sharp
right up above the head, and they had a little whistle, that you have seen sometimes
in a whip-staff or butt for whistling, and they rode around the court-house

;
I came

right in behind them, and some one said to me,
&quot; What are you going to do with that

gun you have got ?
&quot; I didn t say a word, but when I got to the court-house gate I

said,
&quot; Hurrah for Grant and Colfax.&quot; Here on the ground it looked to me as if there

was twenty or thirty men, and they hollered,
&quot; Halt there.&quot; I stopped. The Ku-Klux

had all turned the corner then, and gone do\yu toward the market-house, and formed a
line clean from that corner down to the ice-house. One man says,

&quot; What is that you
said ?

&quot;

Says I,
&quot; Hurrah for Grant and Colfax.&quot; He says,

&quot; What is that in your
hand?&quot; Says I, &quot;It is a gun.&quot; Says he,

&quot; What are you going to do with it ?&quot; I

says,
&quot;

I am not going to injure no man with it
;

I don t know, unless he persecutes
me.&quot; He said,

&quot;

Drop that.&quot; I said,
&quot; No, sir.&quot; He said, &quot;Give that up, damn you.&quot;

No, sir,&quot; says I. He says,
&quot; God damn you,&quot; and he says,

&quot; Shoot him,&quot;
and the first

shot he fired, he shot me right here, [side of the head,] and turned me clean around,
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and the blood run out of my oyes. I turned around quite genteel and humble, and
says,

&quot; What are you shooting me for ?&quot; He says,
&quot; You didn t give up that gun.&quot; I

says, &quot;It s my gun ;
I have it to hunt squirrels with.&quot; Then he shot me right hero in

thr arm.

Question. The first shot was in the side of the head, and the second in the left arm ?

Answer. Yes, sir. Then I went to go across the street. There was a burnt building-
there. This now house was not put up then, but it had been burnt. As I went across
the street opposite the court-house gate, the way there was open so that I could get
across to the next street. There is two little places there now, but not so wide as

then, for a new building has been put there. As I went across they said,
&quot; Damn you,

stop.&quot;
I looked around and saw I was surrounded. They shot at my head, and

knocked me so I was deaf for three days. I was foolish deaf, but they missed me. One
came up, and he put a pistol right to my face, and one jobbed me in the back with a

pistol and shot it oil . I have the pistol-ball now. [The witness exhibits a bullet.] I
will pull oil my clothes and show you in front on my breast the mark where the doctor
cut it out. That bullet came in at my back, and came over my shoulder and came
down here in the front in the breast. [The witness exhibits a scar.] I gave Doctor
Erskino $10 to get it out. I will show you now where they shot me in the arm. [Re
moving his coat, the witness showed a scar on the forearm.] Yon can feel the bullet here
above the elbow. That was in the joint of my arm, but working with the shovel, it

has got above the elbow. After they shot me, then one of the men says to the other,
&quot; Let him alone ; he will not be worth shucks in live minutes.&quot; I still hud my gun. I
wouldn t give it up, and wouldn t fall. I wont over, but caught and didn t fall.

They led mo by the coat-collar down to the burnt building. The foundation was
up breast-high. They run mo up on there. I didn t know at first what the man
was going to do with me. I thought ho was going to take me out. I didn t know
ho was going to murder me. He run me over that place and pushed me down
in a hole where the bricks and rocks were to break my neck

;
but I grabbed the

white man as he shoved me, with the gun and all, and I fell and he fell on top
of me. The blood came out of my mouth

,
and ho beat me on the head with his

pistol. He beat rue on the head until at last I said,
&quot;

Gentlemen, I can t holler to
save my life, but somebody will come and take

you.&quot; As ho raised his pistol to kill

me, I raised my hand and catched it out of his hand, and jerked it under me as quick
as thought. I was lying down with my breeches full of blood, and helpless. He says,
&quot;Where s that gun? Give mo that

gun.;&quot; and he pulled it out of my hand. I says,
&quot; You may take that gun, sir, but I will get it again.&quot; He says,

&quot;

Yes, God damn you ;

if you are not dead when I come back, I will kill you.&quot; I laid there on the Hat of my
back when he was gone. My left arm was now shot and I couldn t even fetch it around.
I got up by degrees with the right hand

;
I bent half up and then I fell flat down on my

face ;
and then I prayed to the Lord to help me, and the Lord, it looked like, answered

my prayers right there, and I got up again and dragged along until I got to the house
close to the market-house. I had the pistol still. I had poked it down right in be
tween the coat, and the shirt under me. When I got in there, with the blood coming
out of my mouth, I says to the man, &quot;Take charge of this pistol until I call for it.

Don t give it to anybody.&quot; In a short time a man comes m and says,
&quot;

George, where s

your pistol ?
&quot;

I couldn t talk, but some one said,
&quot;

Lord, ho\v bloody that man is
;

&quot;

and he run out of the door. These men had their noises here in town. They took off
their masks and left them where they had their horses

;
but these others were in line

of battle, waiting to be called for. By that time the soldiers were coming. The com
pany was down toward Whitesburgh. The soldiers came in and caught these men
with their horses, and put them in the calaboose, and while they were there some men
of the town went in there and turned them all out. That is the truth, before God. I
wouldn t tell a lie for nothing, for I refused my hat full of money to vote on the other
side.

Question. Did you know any of these men who fired on you ?

Answer. I know one of the men, sir
;
and that is a man by the name of Cox, who

used to keep a saddler-shop in this town. He was the first man that hailed me at the
court-house gate. He was a captain we called him Captain Cox what ho was over
I couldn t tell.

Question. Had he any disguise on ?

A nswcr. No, sir
;
he was the man that halted me.

Question. Had any of these men around you disguises?
Ansiver. No, sir

; they had taken them off. The men had their horses down by the
market-house; and they had formed line of battle, and when the soldiers caught these
men and shut them up, the men here in town turned them out and gave them their
horses again.

Question. How long were you laid up with your wounds?
Answer. One month, solid, before I got off my back; I couldn t lay on either siie or

I would die. I had to lie Hat on the back all the time, and I had one man bathing my
head.
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Question. Were there many colored people Ku-Kluxed that fall of 1808 ?

Answer. Yes, sir; just before the election, when the speaking was here tor the elec
tion.

Question. How many colored men were Ku-Kluxed, so far as you have been informed;
how many were visited or maltreated by the Ku-Klux that fall 1 ..

Answer. I couldn t tell you, but a great many. 1 couldn t tell you how many.
Question. Uid you hear of many cases ?

Answer. Yes, sir; a great many. While they were speaking here, out at Mr. Hor-
toii s, they were shooting at the people and they were running across the field. Mr.
llorton s people will tell you that now.

Question. What do you know of the Ku-Klux taking the colored people s arms ?

Answer. I forgot to tell you they got my gun too.

Question. Did you never get it back ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know who took it from you ?

Answer. No, sir.

Question. What was the custom that year as to the Ku-Klux taking from the colored

people their arms of defense ?

Ansurr. Well, they took a great many arms from the colored people ; pistols, and
guns, and 1 don t know what. They told me,

&quot; You were a colored soldier?&quot; I said,
&quot; I was a soldier, aud don t deny my name.&quot;

Question. Had you been in the Union Army ?

Answer. Yes, sir; the Forty-fourth Colored Infantry; Colonel Johnson was the
colonel.

Question. Haw long were you in the Union service ?

Answer. Pretty near three years.
Question. Was that generally known here among the democrats if

Answer. Yes, sir; it was generally known.
Question. Did they ever throw it up to you or blame you for being in the Union Army !

Answer. Not before that night, sir.

Question. What did they say that night ?

Answer. This man says to mo, &quot;You were a colored soldier; you was a man that

fought against your master.&quot; I said,
&quot;

Yes, sir; I was in the Union Army, and fought
for my liberty. I was called and I went.&quot;

Question. Have you been living here ever since ?

Answer. I have been living here ever since I was mustered out of the service at

Nashville, a little over six years.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You spoke about making a speech here at the court-house steps?
Answer. Yes, sir.

Question. Was it after the speech that you got your gun ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you come to the meeting first with your gun ?

Answer. No, sir. The Ku-Klux sent word in that they were coming here on Saturday
night to kill all the colored people and radical white men. The news came in here,

right hero in this court-room. I was sitting right before this stand, and the man was
speaking. I said, &quot;If they come and catch us all here they will kill us.&quot; I told the

people that, right here. In the mean time they came running up the steps and said the

Ku-Klux was coming, aud caught one colored man and scared him nearly to death.

They were coming over Pinhook Bridge. A little more and another mau said,
&quot; You

had better stop ; the Ku-Klux is coming,&quot; and every man went to get a gun to defend

himself, and I went for my gun.
Question. You did not go for your gun until the Ku-Klux rode into the town ?

Answer. No, sir.

Question. And then you went home to get your gun ?

Answer. Yes, sir.

Question. As you returned you saw the Ku-Klux all about the square ?

Answer. When I returned I came around by the tavern, northwest. The Ku-Klux
were over hero at the southeast, and I waited until the last end came to pass, and a
tcw more was riding behind, like a rear-guard, and he says, [the witness imitating a

thin, or treble, disguised voice,] &quot;What are you going to do with that gun?&quot;

Question. Did the colored people who were hero that Saturday have their arms before

: uey heard or saw the Ku-Klux ?

Answer. They might have had them, but I never saw them until that night.

Question. You did not go for your gun until you had seen them until it was reported
lhat they were coming to break up the meeting?
Answer. Yes, sir

;
that is true before God.

(Question. You spoke of some white people on the outside of the crowd that you were

talking to?

44 A
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Answer. Yes, sir; while I was talking to the colored people tlioy made a disturbance.

Question. They made a disturbance so you could not go on ?

Ansiver. No, sir. They said,
&quot; Damn him

; every time we have the niggers all right
here some one comes here and spoils them.&quot;

Question. When the meeting was held here and the speaking going on, there were
white men standing around the crowd who did not come to the speaking, did they?

Ansiocr. They came to hear what was going on.

Question. Did you hear any firing of guns or pistols until&quot;y&amp;lt;m
were sliot here at the

corner f

Answer. No, sir
;
none before that

;
none before they shot me. I do believe in my own

soul I was the first one they opened fire on. Right then, after they opened lire on me.
a black man was running across, to get out of the way, to the mayor s office, right across
the street, and they shot him in the back, dead.

Question. These Ku-Klux down on the square and by the market did not do. any
firing?
Answer. No, sir ;

not those with the masks on.

Question. The men that did not have the masks on did the firing ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had they taken off their masks ?

Ansiver. Yes, sir
; that is it. They had got off their horses and taken off their masks,

Question. They had dismounted, and were about the court-house and about the
streets ?

Answer. Yes, sir
;
and one of them was the man who was murdering me, and at the

time somebody shot this Cox he hollered out,
* Cease firing, boys ;

I am shot.&quot; Then
the Ku-Klux went out of town. These men went for their horses, and the soldiers

stopped them at the market-house.

Question. How many did the soldiers arrest that night ?

Answer. I think it was three. Their horses were found in the stable. They were on
the horses, and they took the horses away from thorn, and they put them in the cala

boose, and some people in the town turned them out.

Question. This happened on the Saturday night before General Grant s election ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where is this Mr. Cox now ?

Answer. He has gone away from here. They had him up on security to stand. He
stood two courts, but last May he went away, and when court came on he couldn t be

found, and I am here.

Question. Were any of the colored people killed that night ?

Answer. One was.

Question. Was Cox the only white man wounded ?

Answer. The only one wounded, and Mr. Thurlow, of Limestone.

By the CHAIRMAN :

Question. Judge Thurlow ?

Answer. Yes, sir. He was shot here, below the stomach, and died.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Who was presiding over the meeting before the disturbance?
Ansiver. Before the disturbance we went down to Mr. Joseph Bradley and a man

named George Williams, and Mr. Bradley said he was crippled and couldn t como down
to attend. He was president of the meeting in the day-time.

Question. You had had a meeting in the day-time f

Answer. Yes, sir; and one at night. I couldn t tell who was president that night;.
When the interruption came up everything went out of my mind.

[Pending the further examination of this witness the committee adjourned until to

morrow, Tuesday, October 10, 1871, at 9 o clock, when the committee having reassem

bled, the examination of George Roper was resumed, as follows :]

By Mr. BECK :

Question. George, I understood yon to say last evening, on direct examination, that

you were one of the men making speeches here on the Saturday evening of the riot?

Answer. I didn t make speeches on that Saturday evening, but before that, at tho
time General Callis and Captain Applegate were running for Congress; that ia the
time I was making speeches. The time when the general spebches were made here I

was listening.

Question. Did you not say you were making speeches in the court-houso tho evening
that the riot took place ?

Answer. No, sir
;
not that night. I said I was making speeches here, and the people

owed mo a grudge for the speech I made to the colored people outside of the court
house.

Question. That speech had been made nearly a year before ?
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Answer. It was made just before General Callis was elected.

Question. Was he not elected in February, 1868, in the early part of the year?
Answer. Well, sir, I could not recollect.

Question. At the time the constitution of Alabama was voted on?
Answer. Yes, sir ; that is the time I made the speech.
Question. Was not Grant s election in November, 1*68 ?

Answer. Yes, sir
;
and th.at is the time I came and listened.

Question. You did not make a speech that day ?

Answer. No, sir.

Question. Nor that night?
Answer. No, sir.

Question. Who was it offered you your hat full of money to vote the democratic
ticket ?

Answer. Nobody. I told the boys around :
&quot;

Boys, have good principles ;
hold your

head upright, for if I was offered to-day my hat full of money for my principle I

would not sell it.&quot;

Question. You said: &quot;I wouldn t tell a lie for nothing, for I refused my hat full of

money to vote on the other side.&quot; Why did you make that statement yesterday?
Answer. Well, sir, you misunderstood &quot;me fairly. I said to the colored people that I

wouldn t take my hat full of money I refused my hat full of money for my prin
ciples. That is what I say. You misunderstood me entirely, and misunderstood me
so far as to say I made a speech up here in the court-room. I was speaking outside
the day General Callis and Mr. Applegato was running, and then I said : &quot;Hold up
your head, for I wouldn t take it, and I refused my hat full of money for my prin
ciples ;&quot;

but no man offered me that.

Question. Can you read or write &quot;?

Answer. No, sir.

Question. How do you get your information sufficient to be a political teacher?
Atmver. Well, sir, from going and seeking to God for what little wisdom I have

mother s wisdom. I have got no learning. I havn t learning as much as a school-boy;
but seeking to God night and day for what little I has got, and I wouldn t tell you
nor no man a lie, for I have been tried

;
and the reason I said so was because the boys

were doubtful, and didn t know what way they were going; and that is the time my
mother s wisdom came in ayd I said: &quot;

Boys, come here and vote the ticket right, for
this morning I wouldn t take my hat full of money for my principles.&quot;

Question. Being unable to read or write, and having none of the ordinary sources of

obtaining information, you looked to the Lord for it and got it ?

Answer. Yes, sir.

Question. The Lord heard your prayers ?

Answer. Yes, sir. I can tell you where He fetched me.
Question. Where ?

Answer. He fetched me from hell s dark door to the marvelous light, so that things I

thought in sinful days, when I came to the light of God I said all that is fallen back
of me, and now I start myself right before everybody.

Question. Do you know any other cases of colored people in this land where the
Lord has instilled political knowledge into them ?

f
Answer. Yes, sir. Many has come through the way, and some of them said the Lord

sent them to preach the Gospel, but they can t read or write.

Question. I can understand how He interferes with preaching, but what object do

you think He had in interfering with politics, and filling your mind with political
wisdom ?

Answer. Because why? I fought for my liberty, and have been all Jhrough the

Army. And what did my captain and colonel tell me: &quot;George,&quot;
he said, &quot;the day

you are tinned of service be right., be pure to God, and just toall men. Hold up your
head. Touch not and handle nothing of the unclean thing.&quot;

Question. Do you not think Colonel Callis was the Lord that put the political wis
dom in your head ?

Answer. No, sir, I don t think that Colonel Callis did; but mostly I was with
Colonel Johnson, that fought our Army.

Question. Whatever you know outside of what the Lord gave you, you picked up
from other people s talk ?

Answer. Not much irorn other people, because they can t learn me ?

Question. You cannot read or write ?

Answer. But the pureness of heart must come from God.
Question. Other people may tell you something. George, what I want to get at is,

w.heu you were making speeches to your colored brethren touching the poLtics of the

country, telling them how to vote, and the rules upon which they ought to act, you
being unable to read and write yourself, and having none of the ordinary means of

information, how could you get political information except from Colonel Callis and

people like him ?
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Answer. Colonel Callis never spoke to me about tbat.

Question. You got it from conversation or spiritual influence, which was it ?

Answer. In regard to what I know as much as I do, I can speak proper, because I am
a half Indian anyhow and African too. I was following my master all along, and he
was a great lawyer; but I remember one word he told me

;
that word will carry me a,

long ways. He says, &quot;A man can get into a good deal of difficulty if he sees the point
of coming out

;
but if he don t see the point of coming out, he ought not to go into

none,&quot; and he says, &quot;George, follow me; look and study yourself, and learn in case you
shall want to be in some difficulty how this will come out.&quot; From going along through
court and all, I learned a heap ; by coming to court with him, I learned a heap of sug
gestions for a man to carry himself upright in the world before men.

Question. Do you know that all the testimony you gave yesterday as to the time you
were shot was of the time of the riot here on the Saturday night before Grant s elec
tion ?

Answer. It was.

Question. That all occurred in this town and around the square of the court-house,
where we are sitting &quot;I

Answer. Yes, sir.

Question. All the shooting that took place was here by the court-house ?

Answer. Yes, sir ; right out there by the north gate.
Question. Was not -the court-house full of people ?

Answer. Yes, sir.

Question. And the yard too ?

Answer. No, sir; not the yard, but the court-room was full until the alarm came that
the Ku-Klux were coming, and the word was that they were at Piuhook bridge. I was
then sitting in this court-room about where you sit, and

Question. Never mind that
; you will have a chance to tell it all.

Answer. When the alarm came they came to the door and said,
&quot; The Ku-Klux aro

coming.&quot; It was a strange white man that was speaking on the stand
; who, I can t

tell
;
and then there came another word that &quot; the Ku-Klux is coming,&quot; and the man

was still speaking on, and the folks were going out one by one, and at length the last

word came,
&quot; You had better leave, the Ku-Klux is now in town

;&quot;
then I got right up

over there, and said to the speaker,
&quot; Don t speak no more, because we can t stay. The

Ku-Klux is coming, and maybe might interrupt as they said&quot; that is, the Ku-Klux
said. I immediately went down stairs, and then all broke up and rushed down the
stairs to the place, and we got in the court-house yard, and by that time they were
going by Mr. Ezell s, and I went up this lane and

Question. I do not ask for all that history. The question is, if the court-house way
not full of people ;

was there not a large number in it ?

Answer. Yes, sir; right smart; but when the Ku-Klux came, a pretty smart share was
getting out of it.

Question. Were not the citizens from all around the town here ?

Amwer. Yes, sir.

Question. White and black ?

Answer. Yes, sir.

Question. At least to the number of one thousand or fifteen hundred people?
Ansiver. A right smart

;
I don t know how many.

Question. It was a great crowd 1

Answer. Yes, sir.

Question. Was not jbhat matter relative to the riot that night and the shooting all

investigated by General Ruger, and the testimony all taken down ?

Answer. Well, sir, by speaking, I don t kaow that of the ordinary speech.
Question. Did not General Ruger investigate the whole of that trouble here that

riight ? Did you not he?lr that, at least ?

Answer. I can t tell, for I was shot so bad I was lying down on my back then.

Question. You know Judge Haralson to be a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did not Judge Haralson investigate the whole matter and have it tried
before the grand jury, and did they not find a, large number of indictments before the

grand jury, and indict you along with the others f

Answer. Yes, sir.

Question. Did you not employ Mr. Lowe and Mr. Richardson to defend you ?

Answer. No, sir.

Question. Who did you employ ?

Anstoer. I went to them, and Mr. Lowe asked me so much money I hadn t it to pay
to him. Understand me right, I hadn t the money. I told him, &quot;No, sir; I havn t

the money.&quot; I says,
&quot; I will give it up to the hands of the judge, and let him put some

body to plead the case,&quot; and immediately after that I went to see Mr. Humphries, that
:s now at Washington City.

Question. Judge Humphries ?
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Answer. Yes, sir. I said &quot;

Judge, I havn t but very small money ;
nouo at all

;
but if

you will be a lawyer for me aud take my case in your hand, I will pay you what I havo
and work the balance out.&quot; The judge told me,

&quot;

Yes, George, I will take it in hand,&quot;
and when they came in here and I came to court, they put it off.

Question. Judge Humphries was your lawyer f

Answer. Yes, sir.

Question. You spoke to these gentlemen first, and Judge Humphries was then vour
counsel?
Answer. Yes, sir.

Question. Were you not indicted for the murder of Judge Thurlow f*

Answer. No, sir.

Question. What was the indictment against you for ?

Answer. The indictment was against ine because I had a gun in my hand.
Question. Were you not indicted for shooting ?

Answer. I didn t shoot anybody.
Question. Did you not shoot at Cox ?

Answer. No, sir.

Question. Did you not rather brag how you were the man that shot Cox ?

Answer. No, sir; I didn t.

Question. Never?
Answer. No, sir.

Question. The case, however, you think, was investigated by the military ?

Answer. Yes, sir.

Question. And then the grand jury investigated it ?

Answer. Yes, sir.

Question. They found indictments, and one against you along with the others ?

Answer. Yes, sir.

Question. And Judge Haralson had it before his court ?

Answer. Yes, sir.

Question. Aud on the day it occurred large numbers of citizens, white and black,
republicans and democrats, were all around the court-house square and saw it ?

Answer. They were around here.

Question. They could see it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you understand why you. a person unable to read and write, and indicted
MS you were, should be selected here now after all that investigation, in preference to

everybody else to tell this committee what occurred on that night I

Answer. No, sir
;
I can t read or write.

Question. Do you know any reason why you should be selected to inform Congress
and the country in relation to that affair, in preference to all the intelligent men of this

community ?

Answer. To tell the truth about it.

Question. Do you know why you should be selected in preference to everybody else ?

Answer. Well, sir, you are rather high on that
;
selected how?

Question. Vfhy you were selected or chosen to coine here and enlighten Congress and
the people on that riot ?

Answer. Because I think it stands in need of every man, even you, if you have a

child, and you see he is not going right, to correct him to do right ; and just the same
if the people is not right, and I know a little more than they do, I tell them.

t Question. You think you know a little more than other people?
Answer. No, sir; I know a little more of our race, and many of them don t know

nothing. It is no more than any gentleman would do, seeing a child in the strpets. and
not knowing its way, would go and tell it.

Question. Was not Mr. Figures here, the editor of your paper, who might have been
called ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was not Colonel Nicholas Davis here present at the meeting on that day ?

Answer. Yes, sir, Nick Davis is here.

Question. Was not a large number of very intelligent republicans present at that

meeting white men ?

Answer, Yes, sir.

Question. Men who could read and write, and advise themselves from the sources of

information from which you were cut off 1
Answer. Yes, sir.

, Question. Do you think yon know as much, or half as much, as they do?
Answer. No, sir, I don t know half as much about some things.
Question. On the subject of that riot ?

Anmcer. No, sir ; but I know so much as this ;
that when I was telling these colored

people, I thought it was my duty to tell the colored people the right from the wrong.

Why, sir, just look. You talk to me of that
;
look at last year, how the people was
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suffocated here. Everything in the world that some of them had was brought here to
the court-house door

;
even the corn and the piece of meat was taken from them and

brought up and sold. Men iu the store took everything from them on the lien of the

crop, and all through Alabama the colored men were broken up. Men s goods were
taken and sold that had steers, and cows, and horses, and hogs, and little wagons, arid

big wagons, and mules all were rolled up here and sold; and that was done since

peace and the election. Everything was bought, and they were turned off to the

ground again. Then, shall I tell the people to go along, if I have a little more senso
than they have ?

Question. You sy this man grappled with you f

Answer. Yes, sir, and shot me in the head.

Question. That was at the court-house gate ?

Answer. Yes, sir, as I came into the court-house gate with my gun in my hand.

Question. Was he disguised ?

Answer. No, sir. They called him Captain Cox.

Question. Was any man disguised in the court-house yard ?

Answer. No, sir; all outside.

Question. Were there any men on horseback, of all the disguised men, who fired a gun ;

so far as you saw ?

Answer. No, sir; because I was so much engaged with fear; and they were trying to
kill me, holloing, &quot;Kill him, kill him, kill him!&quot; and I had to look at that man, and
beg him not to kill me.

Question. The men who were firing in the court-house yard, and about the streets,
were men who had no disguises on ?

Answer. Those that fired on me had none on.

Question. Did anybody that you saw fire have a disguise on ?

Answer. No, sir.

Question. Then, why did you call them Ku-Klux that did the firing ?

Answer. Because it was one of them that was beating me. The last man that took
ine I didn t fall dead at the shot, but they took me down to the lower edge of the

Donuegan Block that was burned then, and chucked mo down in a hole, and I catched
hold of him, and he fell on me, and I was bleeding like unto death

;
and I says,

&quot; I can t

hollo
; you are murdering me.&quot; I says,

&quot; You shot me enough, and I am bound to die.
;

He says, &quot;Yes, God damn you, give mo that
gun.&quot;

I says, &quot;No, I am bound to die

right now ;
let my gun lie by me.&quot;

Question. You have told that.

Answei . But you asked me, and I am obliged to come out that way, because I can t

lie. I says,
&quot; Look over there

; somebody will come in and catch you directly.&quot; He
looked over, and ho kept beating me with his pistol. I knocked it out of his hand
with my fist, and then put it under me

;
and he says,

&quot; Where s iny pistol, God
damn you ?&quot; I says,

&quot; Your pistol must have fallen over on the bricks.&quot; I said,
&quot; Let

me alone, for you are beating ine up here, and murdering me; I can t hollo to sav*o

my life.&quot; Ho jumped up and snatched my gun from mo. I says,
&quot; Look here

Question. You have told all that, and if you will agree not to go over all that narra
tive again, I will agree not to ask you another question.
Answer. I am going to tell it all over, because 1 tell you I was treated shameful, as you

see. But you asked me about it, and I am one of those men that comes right out. Go
through the town and ask here. I am one of those men, as sure as you are born. I
tell you, as sure as God is over my. head, I am not afraid of any but Him in the
world ^

By the CHAIKMAN :

Question. Were you acquitted or convicted on that indictment f

Answer. I left it to the gentlemen here in (he house.

Question. Were you cleared ?

Answer. Yes, sir, I thought so.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 10, 1871.

LEONARD L. WEIR sworn and examined.

By the CHAIRMAN:

Question. Where do you live ?

Answer. In Limestone County.
Question. How long have you lived there-?
Answer. About eighteen years.
Question. What office do you hold ?

Answer. Justice of the peace.
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Question. How long Lave you held that office?

Answer. I received the appointment under the provisional government Governor
Parsons. I don t think there has been any election since, and I am holding it now
under the appointment of Governor Smith.

Question. When were you first appointed justice of the peace?
Answer. In 1865.

Question. Are you a native of a northern or a southern State ?

Answer. Tennessee
;
a southern State.

Question. I will ask you to state now the particulars of the outrages said to have been
committed upon your person, and to commence with the first one.
Answer. Well, sir, on the 31st day of March last I was attacked and tied by a party

of eight men, and taken out at Basham s shop. I was taken to the woods, and stripped
and whipped.

Question. Were the men disguised?
Ansicer. No, sir

; these men were not disguised.
Question. Did you know them?
Answer. Yes, sir.

Question. Please give their names.
Answer. Samuel Moore, Frank L. Gibson, William S. Blair, James Bradford, Pink

Johnson
; (he goes by that name; I don t know whether his name is Pinkney rightly,

or not. I think it is stated before the court Pink or Pinkney;) Budd Harlan he was
a stranger to me

;
ho had not been in the neighborhood more than two or three weekn

James Kelley.

By Mr. BECK :

Question. Was he colored?
Answer. Yes, sir.

Question. Please designate the colored ones.

Ansiver. Lewis Bradford
Question. Colored ?

Answer. Yes, sir
;
that makes eight, I believe.

Question. Which were colored ?

Answer. Kelley and Bradford.

Question. Were there not three colored men ?

Answer. No, sir
;
six white men and two colored.

By the CHAIRMAN:

Question. Proceed with your narrative.
Answer. Well, after the whipping was over, they gave me my orders

; first, that if I
&amp;lt; ver divulged the secret of their whipping me, or gave their names, they would kill

me.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What did they whip you with? State the whipping a little more partic
ularly.
Answer. Well, they whipped me with hickories from three and a half to four feet

long, down to, I suppose, two feet
;
some of them were three-quarters of an inch in

diameter at the butt. Toward the last there was one of them this man Blair he had
prepared his whip some time before I was tied twisted hickory withes and he
whipped me with that, with the limber end the tip-end of it. But he turned the
butt of it then, toward the last. Harlan had a straight hickory switch, not less than
three and a half feet long, with three prongs fifteen or eighteen inches long at the tip
of it. It \rus about three-quarters of an inch in diameter at the butt, and he usedtho
butt of that on me toward the last. The whipping amounted to this : they made tho

negroes whip me first
; they whipped very lightly and reluctantly, and begged the

white men to release them from it; that it seemed to be an unpleasant task; that it

was not right ;
but the white men would order them to whip, and whip harder. Then

they would strike harder for a few licks, and then ease up. They seemed to get en

raged then, and they dismissed the negroes from the whipping, and they let in. There
were from three to five, as I could get my head around to see how many were whip
ping. I could not tell the licks that were coming, but there were several at it

;
there

were three to five at one time struck me. The small part of my back, and my hips,
were beaten

;
the hide was not broken, but beaten so it bled a little, thickened, jellied,

:md bruised
;
thickened up as thick as my -hand, so I could not sit down easily for

three weeks.

By the CHAIRMAN:
Question. About how many strokes were made ?

Answer. I would say not less thau three hundred, but I kept no couut. I do not wish.

to exaggerate it.

Question. How long did this whipping continue?
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Answer. That is a pretty hard question to answer, under the circumstances
;
but not

less than three-quarters of an hour.

Question. Did all the white men take a hand at it ?

Answer. No, sir
;
this man Moore seemed to be the commander of the concern. He

stood off some four or five or maybe six feet. I could see his position, standing there. He
didn t say anything except when they first commenced. I asked them not to strip me,
and he remarked,

&quot; Those clothes have never done any harm. We don t want to hurt
them.&quot;

Question. Moore did not whip you himself ?

Answer. No, sir.

Question. Did all the remaining white men ?

Answer. Yes, sir, all the remaining white men took a hand, first and last.

Question. What did they do with you after you were whipped ?

Answer. The first order they gave me was, that if I told on them, if I said anything
about it to expose them, that they would kill me

;
and one party, I think it was John

son, said,
&quot;

Yes, we will hang you next time. I was looking at a very suitable tree as
we came along.&quot; Bradford remarked,

&quot;

No, squire, don t you say anything about it.&quot;

Says he, &quot;I kiiow more than you do.&quot; That was the first order, the killing. The next

was, that I had to appear at the next circuit court to give evidence against certain par
ties that were in jail, the Wisdoms. I told them I appeared there four or five days
at a former trial, and had never been called upon as a witness, and had given bond and
been discharged by the commissioners, and that I knew nothing of the case . Gibson

said,
&quot; By God, we know better. You do know, and you have got to tell it.&quot; That was

till of that order.

Question. What prosecution did they refer to where you had been recognized as a
witness f

Answer. They referred to some men taken up by Gibson -and others, about twelve
months ago, and put in jail, charged with wearing disguises.

Question. Had you been subpoenaed as a witness for the State in that case ?

Answer. Yes, sir. I attended four days beiore the judge of our county court. I was
not called then as a witness. Mr. Coleman, who is here in town now, was assistant in
the prosecution, and he didn t deem my evidence important at all, and I was not called

upon. I-then gave bond for my appearance before the grand jury.
Question. And this man was afraid you would appear as a witness in that case ?

Answer. He wanted me to appear and give evidence against them. I had plead all

the time that I knew nothing, and had never seen them, which I was ready to swear
then and now, and that I never saw that party, nor either of the parties who were
accused, for six weeks prior to the time they were reported to be going in disguise ;

I

was ignorant of that.

Question. Why was he anxious that you should appear as a witness in that case ?

Answer. I don t know any other cause except that one of the Wisdoms had boarded
at my house about two months prior to that time. We were friendly as men c6uld

be, and, to go into a little private matter, it was thought that Mr. Wisdom and a

daughter of mine would marry, and they had taken it for granted from these circum
stances that I knew all or something of these men s secret movements. I don t know
any other cause, but that was spoken of as a rumor in the neighborhood, or by these

parties.

Question. I want to know the nature of that prosecution, and why they were anxious
that you should appear against them as a witness.
Answer. They had, from report, been riding around well, I will have to go back of

that for some two or three months
; yes, I will have to go back further than that

Question. I will not press thaf question.

By Mr. BECK :

Question. You need not back so far
; just go on.

By the CHAIRMAN :

Question. You were telling of the second order they gave you ; proceed.
Answer. The next order or condition they put upon me was, that they would hold

[

mo responsible for any devilment or mischief that should be done in that neighborhood
I after that time. These were all the conditions that they put on me. Under these con-

litions, knowing the character of the men as well as I did, I didn t feel safe in staying
at or about home, and I left my homo, and loft the county. I remained absent for two
months, and during that time the people had taken* hold of this thing and inquired.
It had got public, and the officers and Others about Athens took the matter in hand,
and had my daughter taken to Athens, and she laid in complaint, and the prosecution
commenced.

Question. Before you come to that, you may go back and state what was the cause
these men alleged at the time they were whipping you.

Answer. The cause against me started in this way ;
I had been at work for this
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S. Blair for some time, and he had failed to come up to his contract. I was
working for corn oil a special contract. I was to have a certain amount of corn in the
way of my work.

Question. What was your trade ?

Answer. Carpenter. He kept dilly-dallying about it, and put me off from time to
time until I became fretted and mad about it, and gave him some pretty sharp words
about it on several occasions. Meantime, he and this man, Sam. Moore, were running a
distillery. I had got through with his work, and I began to work in the shop, stock

ing plows and so
&quot;on,

and a good many customers afc the shop ;
there is a blacksmith

shop carried on in connection, with my wood-work. The blacksmith was a drinking
man, and I was in the habit at that time of indulging myself to some extent. Friends
would come in and I must treat around, and I could get whisky or brandy whenever
I wanted it. They promised to pay me, and would pay me in that way. I saw that
this was consuming my labor, and nothing was coming in. I told my wife then that I

wanted her to go to Moore and Blair, and forbid them selling me any whisky. She
had the right to do that, and I told her to do it. I^told her I wanted to get out of that

thing. She did so. This man Basham, that was/ carrying on the shop, took pretty
serious exception to that thing, and made some remarks that were unpleasant, and he
and I had a falling out. Meantime, Moore and Blair were mad, and kept getting worse,
and I finally quit working for them at all. They would keep bringing work to the

shop wagons; they had wagons ; each, I think had a wagon at the shop for me to

repair. I would not touch them. I just came out square, and told them I would not
work for Moore and Blair any more, but finally I did help Basham repair one wagon, but
I worked for Basham. About the time that it was finished Basham and myself had a
worse falling out, and I moved my tools out of the shop, and moved thcni up home, and
got entirely out the shebang, and went on with nry work there, and was up there two
weeks before the commencement ofthat difficulty. I was at home about two weeks before
that. About one week before this abuse took place there was a friend of mine a neigh
bor whocarnoto me one evening, and said, &quot;Squire, they have got some pretty serious

charges against you, and if I was in your place I would leave the country.&quot; I said,
&quot; I shall

&amp;lt;lono such thing. What are the charges P He up and told me they were circulating the

report that I had tried to induce a negro that worked for Blair and Moore to take a

couple of mules and leave the country, and some other things of a scandalous nature,
but not so bad as that. I said, &quot;It is a lie, and you know it is false, and I am not

going to leave
; they can t saddle such a thing on me. If I go away, they will have

the thing just as they want it.&quot; He insisted that I should leave or I would suffer. I

did not ask him in what way, .but I went right straight to investigating the matter. I

went to old Doctor Blair, the father of Bill Blair, and asked him what he had heard
about it. It should have emanated from or through him in some way. Ho had not
heard anything of the stealing, or my wanting the negro to take the mules and go with
mo anywhere, but that I had merely met the negro somewhere on the road to mill,
and told him to leave the team and quit working for Bill Blair

;
to go along homo

where he belonged. Says I,
&quot; It is false

;
I have never seen that negro on the road at

oil. I have never seen anything of him. I don t scarcely know him. I have seen him
a few times about the shop with his wagon.&quot; I went then to Moore. He gave out that
it had come through Sam Moore to him. I went to Moore s house

;
he was not at home.

I left that house and came back to Blair s, and called out William S. Blair to the front

porch, and asked him about it. The simple charge was that I was meddling with all

the negroes in the country, trying to get them to leave their employment ; &quot;and,&quot; says
he, &quot;it is the prevailing trait *of your radicalism.&quot; Says I,

&quot; It is an infernal lie, and
if you repeat that again, I will give you radicalism right here.&quot; Well, we had some

pretty short words there, and finally cooled down, and I told him, &quot;So far as these

negroes are concerned, or anything of the sort, I told Jimmy Kelley when he was com
plaining at the shop that he could not get to work, that you were not furnishing the
team according to contract I told him he was a fool to stay with you ;

that he could
not make anything ;

that nobody else ever did make anything working about Blair,

and I told him the evidence of it, and referred him to some others.&quot; As to this Bedford

negro, he came in with some complaint one evening in the shop, when I was at work,
but I told him to go along home. He told me where he lived. I told him to go home,
if he could do better than he could here. Says I,

&quot; You can got nothing from Bill Blair

for working, unless you have better luck than I have had.&quot; I had made the same
remark to this fellow Hitrlan, and to a man named Hardy Ferguson.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were they in Blair s employ ?

Answer. Yes, sir. Well, Ferguson had complained to me several times that he had
worked up a month and his family was sick, and ho was sick most of the time, and 1

coiild not get even meat or bread from Blair for his family.

By the CHAIRMAN :

Question. Were these two negroes you gave this advice the same negroes afterward

concerned in whipping you ?
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Answer. Yes, sir.

Question. They belonged to Blair or Bedford, or worked for them?
Answer. Tuey were working for Blair and Moore. One was named Bedford and the

other named Kelley. When they met on this evening that I was Abused, they introduced
these negroes as witnesses. They brought up the whole charge of the stealing ;

of

my trying to induce the negro to steal the mule, and when they got through, I was
asked if I acknowledged OE denied it. I said,

&quot; I did neither.&quot; Says I,
&amp;lt;

I will dissect
the thing, and take what truth there is of it

?
and tlio falsehood I will throw aside.

What I am guilty of, I am ready to face you in.&quot;
&quot;

No,&quot; the reply was,
&quot;

you must ac

knowledge it all or deny all.&quot; I says,
&quot; I can t do either. I will not deny it all or

.-icknowleilge all,&quot;
but I had to do one or the other. I began to suspect that there was

trouble ahead, and saw that I had to do some management as best I could. I would
waive the matter, and put it all off and try to reason. They, in the meantime, would
rako the negroes off and consult them and drill them awhile, and back they would
come with the thing rather modified. I still would not come to the proposition. They
stuck to theirs; I stuck to mine. Finally, I took Sam Moore to one side, and made
this remark :

&quot;

Moore, you Lave got this thing packed up, and there is no use in my
saying anything here in this crowd

;
of course everybody hero now believes I am guilty,

iind the whole of it is nothing but the personal matter between you and Bill Blair and
myself, and if you consider that I have injured you, I am ready to make acknowledg
ment like a gentleman, &quot;and if that will not do, 1 am ready to take it out with either
one of you single-handed.&quot;

Question. At this point, tell the committee how you come to meet this crowd.
Answer. I met this crowd in auswer to a note which is on file in the court of Lime

stone County, received from Frank L. Gibson, brought to me by a man named Stephen
Follis. The note, I think, read in about these words :

^ L. L. WEIR, Esq.:
&quot;SiR : We want to see you on particular purposes at the shop this evening.

&quot;F. L. GIBSON.
&quot; MARCH 31, 1871.&quot;

Question. Was it signed by Gibson alone ?

Answer. Yes, sir. I responded to that note. When I got there and asked the busi

ness, he wanted me, or pretended that he wanted me, to make him a wagon-bed the
next day. This occurred on Friday, and the next day was Saturday. Says I,

&quot; If you
will bring the plank up to my shop, at home, I can make it.&quot; Says he,

&quot; Can t you
make it here ?

&quot; I says,
&quot; I reckon not

;
I have moved my tools out of Basham s shoi)

here, and unless you get the use of the bench from him, I would rather not do it. I

would rather not work hero any way.&quot; He named it to Basham, and asked him if ho
would let me work in the wagon-shop while he was busy. At that Basham flew off on
1 he old fuss between us, and reared around heavy. I didn t want to have any difficulty
there for two reasons : first was the crowd there, and the fact that there were marriage
relations between Basham s family and mine. His son had married my daughter, and
I thought it was no credit for me and him to quarrel.

Question. Were all these men there when you responded to that note and went to see

Gibson ?

Ansiver. No; this man Johnson came after I got there. Moore and the negroes camo
over after I got there, but I have learned subsequently that they had been at the shop
before I got there, and had only gone off a little way.

Question. Did you go to Gibson s house ?

Answer. No, sir; to Basham s shop.
Question. Did he really want a wagon-bed made, or was it a pretext ?

Answer. I think it was a pretext.. &quot;l heard nothing more of the wagon-bed.
Question. Resume your narrative at the point you left off, when you were called aside

and talked with Moore.
Answer. When I spoke, as I said, that I was ready to make acknowledgments, ho said

he thought that ought to bo granted; that he was ready to do anything right as a.

Christian. Well, when he mentioned the name Christian, it caused mo to rather hang
my head.

Question. Was h&amp;lt;3 a member of the church ?

Ansiver. No, sir, not that I know of; at least his practices didn t indicate anything
of the sort. He went back to the crowd, and left me sitting where we had been talk

ing. We had talked, I suppose, five minutes; may be longer. He went back to thn

crowd, and he told me he would see
;
he would talk to the other members. I was called

up to the crowd, and they commenced on the old charge. It did not seem that he had
said anything on that point. They commenced where they had left off to know
whether I would acknowledge or deny. Right at about that juncture Bill Blair ap
peared with that twisted withe in his hand. That gave me some alarm, but we batter-

whanged tho thing around, and talked about it a few minutes, and a man named
McGregor, who was at the shop, came to me ho got a chance to get a little privately
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to me from the others and he says,
&quot; My mule is tied down there the other side of the

shop ;
I have loosened the rein over the &quot; whatever it was she was hitched to &quot;

and/
says he,

&quot;

you go to her and get away from here, or yon are going to suffer in the flesh.&quot;

I was well acquainted with him, and addressed him familiarly ; says I, &quot;Mack, I would
not leave here to save every one of their lives. I am satisfied I am going to suffer

;
that

is what they want. They want to convict nie and have things their own way, and I
will die here but I will see it out here.&quot;

Question. I understand, then, that the charges they preferred against you were not
true?

Ansicer. Not true any further than I have stated here. They were wholly untrue.
There is not a man of niy acquaintance in Limestone County, that is not prejudiced,
who believes it. The enemies didn t believe it. I think I can prove it by one of tljeso

negroes. He has acknowledged since that these tales were fixed up by Gibson and
Bill Blair, and he was forced to tell them.

Question. Was it at the conclusion of the whipping that Blair made the remark to you
that it was the prevailing trait of your radicalism to interfere with negroes?
Answer. That was at a private interview between Blair and me.

Question. After you bad been whipped ?

Answer. No, sir; a week before. That was at the time I had started around to

investigate how they had started the tale on me of this stealing. I wanted to get at
the bottom of it.

Question. Were you a republican then ?

Answer. Yes, sir. I was a Union man during the war, and a republican since
; nick

named or generally called a radical, a name which was not in very good repute in my
neighborhood. I will state further, in my district there is a voting strength, I think,
of one hundred and thirty now for the last two years, and I am the only man that votes
that ticket at that box.

Question. What were the politics of Moore, Gibson, Blair, Bradford, Johnson, and
Harlau, the white men ?

Answer. They claimed to be democrats, or gloried in the name of rebel. They
belonged to the democratic party.

Question. During the time you were being whipped, was anything said about your
politics 1

Answer. Johnson remarked this,
&quot; We will give you negro equality.&quot; I will state here

what I don t believe I have stated yet : that they made the negro Kelley tie me. He
approached me with a leather strap. I happened at the time to be standing in the yard
of the shop, outside of the building, and the party or crowd was in the shop drinking
whisky or brandy or something. I had quit drinking some two weeks before that time,
and have not drank any since. I did not partake of any with them. When he told ino

they said he must tie me, I said,
&quot;

Jim, you must not do it.&quot; He said,
&quot; I don t want to

do it.&quot; They came out of the shop, and ordered him to tie me. He said,
&quot; Gentlemen,

some of you gentlemen tie this man
;

it is not right for a negro to tie a white man. It is

something I am not used to.&quot; They formed a ring around me. Gibson appeared in front,

of me with a piece of split wood about two and a half feet long, rather broader one way
than it was thick the other. I did not notice its size very much, but I suppose, from tho
size of the other pieces in the yard, it was about an inch and a half, and with the stick

in his hand he ordered the negro to tie me. Whether he got in that position to enforce

obedience by the negro or not I do not know, but I took it to myself, crossed my hands,
and was tied.

Question. You say these two negroes, Kelley and Bedford, worked for Moore and
Blair ?

Answer. Yes, sir.

Question. How did they vote ?

Answer. I do not know. I never meddled with them.

Question. What is your opinion as to whether these negroes acted voluntarily or

under compulsion ?

Answer. They acted under compulsion ;
I am clearly of that opinion ;

and here I wish
to make one other remark in a political way, and after that I do not wish to have any
thing more to say or do with politics. These parties made use of political prejudice, I

think; I am satisfied that Blair and Moore took advantage of political prejudice to

carry out what they lacked the moral courage to do themselves.

Question. Did I understand you to say that you were the only man in that precinct
who voted the republican ticket?

Ansicer. Yes, sir.

Question. Was it cast up to you in an odious way that you were a radical ?

Answer. Not on that day.
Question. But before that ?

Answer. Blair had thrown it up to me before that, on this occasion I speak of.

Question. Were any of these men owners of property who were concerned in whip
ping you?
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Answer. Gibson owned some property, if it was paid for. He was living on property
he bad bonglit. My understanding is that he was involved in debt, and was owing for

the land so long that he was really not worth anything. The others, all of them, except
Blair, belonged to rather the migratory or transient class of people. They had not
been in the country more than two years ;

some not that long. They were strangers.
Question. Blair owned a distillery ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Had Moore lived there very long f

Answer. Not in that neighborhood. He was perhaps raised in the northeast portion
of the county, but he had not been in the neighborhood exceeding fifteen or eighteen
months at that time. I think he came into that neighborhood about the first of Janu
ary before.

By the CHAIRMAN :

Question. He was interested with Blair in the distillery ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it a licensed distillery, or an illicit one ?

Answer. I think it was illicit. It has been proven so and torn down by the marshal,
or by his orders, within the last two weeks.

Question. What did they distill
;
fruit or grain ?

Answer. Fruit and grain both.

Question. How much did they turn out a week ?

Answer. I am not able to say. I never paid any attention to the man. I left a short
time after they commenced distilling. They had been distilling fruit for several years
at the same place. They commenced distilling grain last spring, and had not made
but two or three runs when I left the neighborhood. I learned subsequently that they
tailed in getting grain, and did not run more than perhaps half the time during the
summer

;
but I was not there to know. That is the general account.

By Mr. BUCKLF.Y :

Question. The still has now been seized?
Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. You may now resume your narrative at the point where you stated that

your daughter had made an affidavit.

Answer. Well, after I had left home, this whole transaction got out to the public. It

seemed to have been told by themselves. When I left home, I had laid in the woods
the Friday night after I was abused. I staid in the house all day, and laid abed
pretty much all Saturday following, and Saturday night I went to the woods. On Sun
day morning I concluded to go across the river, into another county.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What river ?

Answer. Elk River. I went to a friend of mine there, and knocked around during
Sunday. I made an arrangement before I left home in the morning, with my daugh
ter, for her or niy sou to meet me on the bank of the river.

By the CHAIRMAN :

Question. At this point, state who composed your family .

Answer. My wife, and daughter that is grown, and five children, from fourteen years
old down boys and girls.

Question. Proceed with your narrative.
Ansicer. I made this arrangement with my family, my daughter, particularly, for her

to meet me at the river, and if they got any items or anything prejudicial, to meet me
on the bank and let me know it, and I would not cross. I would still stay on that side

and see how matters were going on. I was very much cowed. All my expectation
was to leave the country and get my family away. They met me, according to ap
pointment, about sundown, and brought my clothes, writh a report that they had seen

iny son-in-law. He had heard of it, and had come to see me, and he had noted certain

riding about the movements of certain parties on Saturday night before and was
fearful that there was something further in contemplation; and the request of my
family was for me to get away. I took my clothes and staid in the neighborhood on
the opposite side of Elk River from home, and on Monday moriiing I bought a canoe
and put off. I went out of Elk River to the Tennessee, and through to Courtland. on
the Charleston and Memphis road, and took the train from there to Mississippi.

Question. This occurrence was in Limestone County ?

Ansicer. Yes, sir; the occurrence was all in Limestone County. During my absence
I received a letter from my wife, stating she had received my letters, and stating, fur-
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ther, that she had written tome once before, but the omlavss lunl
.&amp;lt;;&amp;lt;&amp;gt;:

her letter that
she had intended for me; also, in the same letter she stated that they had made a raid

upon her or upon the house some ten or twelve and she had idoutifird a portion of
them. They had abused her in language.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were they in disguise ?

Answer. No, sir; not in disguise. Those that came in the house were not in disguise,
and she knew them. Of those out of doors, a part of them would talk at a, time in a
disguised voice.

Question. Was it in the night-time ?

Answer. It was about an hour before day, or an li.our and a half, or longer, when
they came to the house. They pretended to be hunting disguises, and searched the
house from floor to garret, and under the floor, and had the children all to get out of
the beds, so that they could turn them up ;

and accused my wife of wearing ^disguises,
and went on at a pretty large rate

;
and tin ally after they gave up searching, they went

into the yard. She was watching them, and she could see the bulk, and was satisfied

that there was ten or twelve of them. They had told her, in the mean time, that they
were in a bad scrape. My daughter had recognized a part of them as being the same
party that had whipped me, and had charged them with it

;
and this Johnson said,

&quot;We are in a bad scrape, and we are going to get out, and I will give you to under-
derstand wre are not afraid of the law

;
we have a law of our own.&quot; And when they

gave my wife the order that she had to leave in ten days, she told them very promptly
she would not do it

;
that that was her home

;
that her husband, whom they had

abused and driven from the country, had paid for it for her, and she was going to die
before she wrould leave it. They told her if she did not leave they would give her and
Fanny, that is my daughter, three times a day what they had given old L. L. Well,
that occurrence got out. My wife had written me this

;
that this outrage had got out,

and the people had taken hold of it. At that point, my daughter was sent for to town,
and the friend that brought her to town took by-ways. He was afraid for his own
life.

By the CIIAIRMJCX :

Question. What town ? Athens ?

Answer. The county seat of Limestone.

By Mr. BUCKLEY :

Question. How far did you live from Athens ?

Answer. About eleven miles. The good people, my old neighbors, were intimidated,
aud were actually afraid to come out openly and defend my wife, but, through good
management, this friend brought my daughter to Athens, and there she made her

complaint. Warrants were immediately issued, and the parties were all arrested, ex

cept two, who are running at large yet. The case is progressing. It has been put off

from time to time.

By the CHAIRMAN :

Question. Were you bound over to appear against these men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who was your surety ?

Answer. Let me see

Question. Was the sheriff?

Answer. The sheriff was one.

Question. I do not care about the others.

A nswer. It was a good bond.

Question. When did you come back ?

Answer. I came back just two months from the time I left home, or within a day or

two of that. I came back about the 1st of June. I left the 1st or 3d of April, and I

think it was the 2d or 3d of June that I got home.
Question. In Jnne last ?

Answer. Yes, sir. When at home it alarmed my wife to see me. She was very much
excited, fearing that these parties would find out that I was home. A neighbor s little

daughter happened to come on some errand after breakfast, and went home and told

her parents, who were all my friends, of it. The lady of the house came right straight
to see me, and would not give me any rest at all. She and my wife both beset me to

go right across Elk River, in the neighborhood of Lentzville, and stay there about
two miles from where I live. They said they did not consider me safe where I was. 1

went over in the neighborhood, and went to the sheriff, Mr. Lentz. That was on Sat

urday, and my wife came over the next day, and we staid there until Monday, and 1

carne over to Athens in company with them. Well, it was managed very well in get

ting up witnesses. A good many had developed themselves; had voluntarily coma
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forward and told what they knew my old neighbors and they had evidence sufficient

to convict these parties without my presence. On the 1st of June I was at Athens,
and I went back then into Colbert County to rny work. In about two weeks I was
taken sick and returned home. From that time I was in the neighborhood, working
most of the time for Squire Lentz, the sheriff, up to the 10th of September. During
the time when I would go home I would lie in the woods. I never slept in my own
house.

By Mr. BCJCKLEY:

Question. You would lie out at night, you mean ?

Ansiver. Yes, sir. We had discovered, in the mean time, that these parties were

watching for me. We had pretty good evidence of it
; enough to keep me on my

guard. I hardly ever went the same route backwards and forwards twice. I would

rarely go back the same way I came, but would go through the woods by byways. I

eluded them. I had learned that they were watching for me. I eluded their vigilance

up to the 10th of September. I believe that that is about all I have to state now of

the old case.

By the CHAIRMAN :

Question. You may now give the committee the particulars of the second time you
were visited.

Answer. Well, sir, Sunday, the 10th of September, of the present year, I had returned
from Mr. Lentz s, where I was at work, at about ten o clock.

Question. Ten o clock in the mprning ?

Answer. In the morning. My wife was commencing to tell me of the discoveries and
items they had gathered in the last three or four days, of strange parties in the neigh
borhood, and certain movements. I think maybe this had consumed about ton min
utes of time. I was about to ask her to give me some water, to let me shave and put
on clean clothes, and I would go back to the other side of the river. She was sitting
nearer the door than I was, and happening to turn her head she cried, &quot;La! there are

disguised men in the yard.&quot;
I jumped up and aimed to get out of the back of the

house. I thought I would make a run of it and get out back by the woods. I saw the

glimpse of a man where I aimed to get out. I turned back and snatched au old mus
ket in the house that I had had loaded. I-did not know whether it was loaded at that
time or not. I snatched it and happened to look and there was no cap on it. I recol

lected a cap in my vest pocket. I snatched that and put it on, and came to the front

door. It was all the work of a moment just as quick as it could be done. I did not
see them, only the two at the gate. 1 did not see any one in the yard. I heard the

tramp of feet at the back door and then there were three in the door with their pistols
leveled on me as they were all coming in. 1 just set the gun down and they rushed on
and gathered hold of me and rushed me right off. There wore five of the disguised

party that I saw. They pushed mo and kept me in a run for about two hundred yards
from the house, and they then put me upon a horse behind one of the men who went

ahead, in front, and went off in a great hurry. My daughter aud one sou had left the
house just a few minutes after I had got home, going out where they knew of some

grapes, or maybe a peach tree in some old Held to get some, and they had got some
three hundred yards from the house when they heard the alarm their mother gave, or

Hcreain, when I was taken. The youngest one got a glimpse of the party, and carm?

across the nigh way and intercepted them, and she said there was one man in the crowd
who was not disguised. She said there was six or eight in the bunch, and one was not

disguised, and he kept motioning a pistol at her. I did not see but live. My position
was such when I saw them that I had not a chance to see more than the live.

Question. Were they all disguised f

Answer. Yes, sir; all that 1 saw were.

Question. Will you please describe their disguise?
Answer. It was red and blue, the best I could see was, and their faces were covered.

I had no time for taking a minute observation. It was red and blue, and maybe
some white mixed up.

Question. Did they all have horses ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were the horses disguised ?

Answer. Yes, sir ; some were, I know, and some, I think, were not. I was hi m j- skirt.

sleeves and bareheaded when they took mo off.

Question. Mounted behind a disguised man ?

Answer. Yes, sir. He rode in front until they got about a mile from homo. They
stopped there, and they put a bandage around my eyes, of a handkerchief, or something
lio tblded up and tied around my eyes. They tied my hands behind me, and then they
put the head covering I believe it is called the hood of a horse-covering turning it

right over my head and shoulders, and it was fastened in some way to my hands be
hind

;
but the great bulk of it huug do\,vo to near niy waist. When they started with
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me from there I was entirely blind from the bandage around my eyes, but I could tell

they were riding in a circle, and after a while they struck a road, and by this time they
had me bewildered as to locality, but I could tell by the horses feet that they were in
a road or open ground. There wore no leaves under the horses feet, and I could tell
that it was open ground that they were on. This bandage came out or slipped down
off of my eyes. It worked down. It did not stay very long. Then I had the light,
but only the light as if through a very thick canvas or very heavy domestic. I could,
then tell the course they were traveling, mainly by the sun. They traveled generally
in a southern course, but I was so badly bewildered by this time that I did not kuo\V
anything about the locality. Occasionally they would stop and circle. They went on
in that way, I think, until near 12 o clock. I think it was well on to an hour or an
hour and a half or longer. All that was sometimes in the woods and sometimes in open
spaces of road, and they stopped and rode off; they had been traveling in a road
for some distance, but they turned into the woods and rode- into the woods apiece, and
stopped and dismounted. I was taken off of the horse, and there were two of the party
rode off. I did not think from the sound of the horses feet that the party had increased
from the time they had left my house up to that time. After standing in that posi
tion, blindfolded and suffering, for it was terribly warm, and I was suffering with thirst,
and almost suffocated, I had to lean over in front, in this way, [illustrating,] to keep the
hood so I could get air. If I sat straight it came down to my face. I could hear by
the voices that there were three there. There may have been more, but I was certain.
of three distinct voices, though they talked in thuir disguised tone. After a while I
jisked them,

&quot;

Men, what do you design doing with me ? if you intend to kill me, which
I believe you arc going to do, I want to know it.&quot; The reply was, &quot;Wo can t answer
no questions.&quot; They talked on among themselves for a while, and at that time I dis
covered or detected the voice of Sam ^Moore, speaking in an undertone. After a while
one of the party came up and stood behind me, and says, &quot;My friend, I can say one
thing to you : if you have any preparations to make for death, it is time you were at it.

You have but a short time to live.&quot; I said, &quot;Just about as I expected, and I would
like to have some writing materials., so that I can write a little note to a friend. There,
is some business I have on hand that is entirely unsatisfactorily arranged, and I would
like to write to him.&quot; They told me I should have it. After a while the crowd came
back or there was a crowd came back I could hear the horses feet, and there was a
great deal of talking, and the question was asked,

&quot; Who have you got there?&quot; anil
the answer was,

&quot;

Weir.&quot; ,
&quot;

What,&quot; says one,
&quot; the old Squire ?

&quot; &quot;

Yes.&quot; Well, they
couuseled. and went on for some time, and, finally, there was a pencil and a scrap of
paper procured for me, and I was led off perhaps some twenty steps 1 judge about
that far behind a tree, and the blindfold taken off. I had a line pair of spectacles
they had taken off of iny eyes, when they first blindfolded me, that they now handed
back for me to put on, in order to write. I was guarded at that time by two men

;

both had on disguises, but the face of one was naked. lie was a man I did not know.
I did not recognize him at that time, but I finally found him out before I got shut of
them.

Question. AVho was he?.
Answer. A man by the name of Boyce. You will learn after a while how I detected

him. I wrote a note to&quot; Squire Lentz, the sheriff
, stating to him that I had been cap

tured, and had but a short time to live
;
that my doom was sealed, and that I wanted

him to do so and so in such matters
,
and to take care of my children! Well, when 1

got that through got done writing I gave it to them. They promised me very faith

fully that it should be carried and delivered to Mr. Lentz. The blindfold was put on
me, and I was led back and stopped right at a halter-chain and rope that was right at

ray feet. I could only see a circle of eighteen inches or two feet around my feet. They
might have had a design in stopping me there. At any rate I stopped, and there was a.

rope and halter-chain lying there
;
and they talked among themselves all this time, of

which I understood but little. At this time I detected Johnson s voice, and Gibson s.

I was asked by some one of the party in which way I preferred to die, by hanging or

shooting. Says I, &quot;It is not for me to make the choice, but if you intend my family
to get my body to bury I do not want it mangled or bloodied up by being shot ;

I don t

want them to see any blood.&quot; Then the rope was put around my neck and the regu
lar hanging knot tied. I expected then to go right up there; I had no other calcula
tion. They kept counseling and fooling about, and finally I was put up behind one of
the. party and away they went. They were sometimes in the woods and sometimes in

the open ground, and from the tramping of the horses feet I footed up that there were
twelve or fifteen in the crowd, from the noise. Well, they kept questioning me a great
deal about the old difficulty, and asked me if I knew any of them, and I denied know
ing any of them. I knew one of the men who asked these questions just as well as if

I had been standing right before his face.

(Jutstion. You were not entirely candid in your answers to these gentlemen ?

Answer. No; I was using a little policy. While going on in that way I discovered
that a portion of the crowd had sloughed off; they seemed to be leaving and going off
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in another direction. That led me to believe, from the noise around me, that there
was not more than five or six men with me. One of the party asked another, &quot;How

many boys went around, the other way ?&quot; and the answer was,
&quot;

Nine.&quot; Along in this
time this man I was riding behind told me- he lived thirty-five miles from, that place in

Tennessee, and all lived np there about that far; and that &quot;they came down to settle

this business, this difficulty you have got these boys into. There are none of these
men you had this difficulty with, or this 1awing with, in this crowd. Do you think
there is?&quot; I said/ &quot;No, I reckon not.&quot;

*

He says, &quot;I know they are not, for I know
there are some of them have sick families at home that they can t leave.&quot; I said, &quot;It

would have been a fine thing for me, I guess, if you had all had sick families.&quot; Now I

had not had any water all day. Finally we came to a spring. They had plenty of

brandy during the day, and were drinking, and offered it to me, and on two occasions
I had taken a mouthful of brandy to quench the thirst. I would hold it in niy mouth
;;nd spit it out to quench the thirst. They would abuse me and tantalize me for spitting
it out. Finally we got to water. It was now getting towards evening. I was almost
famished. They got a bottle of water at the spring and gave me water. They had to
raise the hood up so I could get the bottle to my head to drink, and I saw the spring
;md knew it. It was what we called Dripping Spring. I had only a glance around it,

iind I could not tell how we had come into it.

Question. How far from this spring is your house ?

Answer. Four miles and a half; I think about that
;
it is that far on a straight line,

and by the traveled road it would be five miles, I think. They passed on further,

winding and turning about, but still, I thought, kept pretty generally in a southwest

direction, from the force of the sunlight on this blind.

Question. Traveling through the woods ?

Answer. Yes, sir, woods and occasionally open spaces, but mostly through woods, and
I discovered briars and vines, and in some places it was pretty difficult to get through.
At length there was a halt. I heard Sam Moore remark it seemed like they had just
:net; that was the impression on my mind; that they met some other party at the
halt

;
I put it up in my mind that it was the same party that had made off before

jind Sam Moore remarked in his natural voice,
&quot; It is decided.&quot; There seemed to be an

agreement, or an amen, to that. He rode on a piece, and the remark was made,
Here s about as good a limb as we will find.&quot; They dismounted, two or three of them,
und I was taken down off of the horse and led a few feet, and as I was led off I rather

high. I was hoisted right up. The first thing I knew after feeling myself
:.,o up, I was on my back on the ground, and some one of the crowd was in the act of

Helping me up. He had rather run his hand under my shoulder and was helping me
up, and I thought that he slackened the rope there.

Question. Was it a regular slipping noose ?

Answer. Yes, sir, it was a regular hangman s knot, .fixed so as to draw tight a slip
knot.

Question. Did you become unconscious after being drawn up ?

Answer. Yes, sir, for I know nothing of the falling. I must have fallen. The ropo
evidently broke, for I was lying on my back at the first consciousness. After I felt

myself go up, I was sensible of a choking sensation for a short time, but the next thing
I knew I was lying on my back and this man in the act of helping me up. They
appeared to get into a jaw among themselves, and disagreed among themselves, and
jawed a good deal. One wanted to and another would not, and at last one swore he
would leave, and, I think, got on his horse from1

the movements I could hear. About
ihis time, or while this was going on, this man that raised me up had never taken his

hands off of me, and he whispered to me,
&quot;

They will not hang you if I can help it

I will save you if I can.&quot;

Question. Did you know the voice ?

Answer. No, sir; I know nothing of that voice. They continued to jaw on for soui

time. At.length I was led up to a tree, I think a different tree
;
I could not tell, but it

appeared from my movements like it was a few feet from it, and the rope was drawi
that time until it was very tight, but I was not taken off ol&quot; the ground.

Question. Did you lose consciousness ?

Answer. No, sir, not at that time. I had lost my consciousness the first time, but IK&amp;gt;S

in the second time. They didn t tighten the rope enough to take me from the grouud.

They quit then, and I was put on the horse with the same man that had hold of me,
I felt him, and his size

;
made excuses to rub my breast against him to try and locate

the size of the man. Finally, after going on a piece, they stopped, and Gibson remarked,
&quot; Here s the Tennessee River

;
let him see it.&quot; They raised up the hood and I could see

the opening of the river, but it was a dense thicket of undergrowth and stuff, and I

could not recognize the locality. When it was raised up, I could see that the man I

was riding behind was in disguise, and I didn t think his size suited for either of thd
men I recognized the voice of. I knew it was not Gibson, for he was at my left.
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Question. Was this tbe same mail who whispered to you that they should not Lane*

you if he could help it ?

Ar.siver. Yes, sir
;

I&quot;am satisfied, because he led me right up to his horse and mounted
and told them to put me up behind him. After they had showed me where I was, or

gave me the privilege of looking at the river, the blind was put down again and aw;iy
they went. I did not get a chance to look around to see how many there were in the
crowd. We came to some water and crossed

;
I could hear from the talk and the

drifting about that it was a difficult place to cross at, and some were directing to one
point and some to another. Finally, I and the man I was riding behind, had &quot;both to

get down. The bank coining down on the opposite side was steep, and he said his
horse could not get up. We got down. My hands were tied and he remarked I
could not stay behind him and get up this bank with my hands tied

;
I had no way of

holding.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The bank was so steep ?

Answer. Yes, sir
;
and he led me across that place. By leaning over and looking, I

could hear there was a little water. There were a good many old logs, and I guessed
the place to be a certain slough, that makes out from the Tennessee River, and dries

up sometimes an old slough. I was pretty certain that we were traveling down the
river and crossing that slough. We finally got across it, and I was put up behind the
man again. I do not know whether it was the same man or another. They were
talking about shifting. Directly afterwards, they got into the worst thicket I think
any set of men ever got in vines, and canes, anil everything of the sort and I was
dragged off of the horse, going up a steep place, by vines or something. At this time,
while in the thicket, I heard the name of Smith called three different times. I heard
the name of Bradford called twice. When I was dragged tfff the horse this man
called for some one to come and put me up. They came and took hold of me very
roughly, and would throw me about half way up and let me fall back, and a man said
to Frank :

&quot; Don t be so rough,&quot; and Frank Gibson replied, in his natural voice, that he
didn t care. I was put on and we went on, and we struck an open field. From the

slough, I judged it to be a certain field on a large island in the Tennessee River. They
stopped just after we got into that open space, and I was under the impression that
a part of the crowd turned back and left them. After that I could not hear so many
horses feet. Shortly after that, or about that time, one of the party told me, &quot;We

have twelve men at your house, to guard it, so that no news will get out from
it,&quot;

and
he called to Frank,

&quot; Wasn t it twelve ?&quot; and he says, &quot;No;
it was eleven. It was

within one of it.&quot; That was the reply made by Frank Gibson. Finally they stopped,
and all got down, and Frank Gibson remarked,

&quot; Here s the place. Let him see where
he is.&quot; They let me down, after they got off. They led me a few steps forward, and
when they took off the hood I discovered that I was on the bank of the Tennessee River.

They began to discuss among themselves now who was going to do the work. They
all appeared to be unwilling; at last Johnson said,

&quot; I will do it. I can manage him,
&quot;

and he stripped off and went into the river. While he was stripping off, one of the

party put the bandage back on my eyes, and tied it very tight, and they took a wisp
of leaves. One suggested to daub my eyes up with mud. Another suggested,

&quot; No
;

that will wash out.&quot; But they put in a.wisp of leaves over the balls of my eyes, and
tightened the bandage. Johnson walked out and ordered me to follow. I blundered
in. There were logs there, and it was muddy right at the bank. It was with great
difficulty that I could keep from falling down. I staggered in. I didn t know which
course to go, and he kept calling to me, but I never could locate a noise right close to

me, and when I would think I was going to him I would be wrong, and he ordered me
how to go. Finally he came up and caught hold of me. I reckon I was going down
stream by the way he turned me and led^rrie off into the river a piece, and at length ho

hollered, &quot;Some more of you come in.&quot; They stripped off, and two came in. They
commenced ducking me. They would .stoop down and catch me. It was about waist

deep of water. They would catch me under the crotch, and hoist me, and throw mo
under head foremost. My hands were tied behind me

;
sometimes 1 would recover my

breath
;
sometimes they would assist me. As quick as I could get a breath, under I

would go again. After that had been done about a dozen times this bandage came off

of my eyes, and I looked around every opportunity I had when I was up. They called

Frank Gibson to come in. Johnson was in there, and a couple of other men who were

strangers to me, or passed themselves off and aimed to be. One was really a stranger ;

one they kept calling George, and I kept looking at him every chance I had. They
called him George, and finally I located him, and eventually became certain that I was

right, and knew I could not be mistaken.

Question. Who was ho ?

Answer. George Peace. I had seen him frequently, formerly, but had not seen him
for about two years. They got Frank Gibson in

;
Sam Moore was standing on the

bank with his disguise on, but with his face naked. He had his suit and blouse and

45 A
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pants on. The others had stripped off their disguises and clothing 011 the hank and
came into the river naked. Well, four of them started in then

,
and they would play leap

frog with me, sonzing me under and choking me and running and jumping over
me as we used to do as hoys playing in the water. One would turn me under and they
would go under and over me. They enjoyed this hugely ; my hands were tied behind
me and I had to hear it. Gihsou would throw me under and say,

&quot; How do you like
the commissioners court? How will that do for a commissioners court *&quot;

tantalizing
me repeatedly.

By the CHAIRMAN :

Question. What did he refer to?
Answer. That needs an explanation that ought to have come in before.

Question. Perhaps you had better go on with your narrative and make the explana
tion afterward.

Answer. They went on with that until they discovered that it was pretty cold. They
were cooling down ;

their brandy had given out. I was not cold. The exercise was
so great and my clothes were on

;
I woald have been sweating if the water had not

kept it down. They worked at that until they got tired, or seemed to be. One said
&quot;This won t do; we must finish it.&quot; He led me out to the bank and looked at some
limbs and said, &quot;This will

do,&quot;
or &quot; That will

do,&quot;
and they pitched up the rope they

had had previously and put it around my neck and went out in the river again. As
they ducked me under when I would attempt to recover, the fellow with the rope would
keep jerking it and keep me on my back. I had learned when a boy to hold my hands
across under my back and float. I attempted several times to get to my feet and they
jerked me back and I just eased off to floating and they would keep jerking mo around.

Finally, the rope by repeated jerks got so tight that I choked down and could not get
my breath, and sunk. They took me up and set me on my feet.

Question. Was the rope around your ueck ?

Anffwer. Yes, sir
;
and choked me until I was not able to help myself in the water

;

then they slackened the rOpe, or slackened the knot, so I could get breath, and then

grabhled in the water, in the bottom of the river, and got up some rocks I think
about twenty-pound rocks. I am a pretty good judge of water, for I have fished a

great deal. They tied these rocks with a rope as close as they could get to my neck,
and then the question was, who would go out with me. It was put upon Johnson and
Peace, that they should take me out and finish. Gibson remarked,

&quot; When you are
done with him, and he is drowned, tie the rope to that snag, so that when he rises he
will not float off.&quot; They took me out about fifty yards ;

at the point where they
stopped the water was about to the waist-band of my pants, a little- deeper than it was
before. One got on each side of me, and they put me to the bottom, sunk me to the

bottom, and held me there. Well, I just gave up ;
I reflected this is the last

;
I was

out of breath. As I strangled and caught my breath, they raised me to the top and
took the rocks loose and led me back to the bank. Sam Moore was sitting there, and
told me to take a seat by him. I sat down pretty close to him. He said,

&quot;

Squire,
when I started out this morning I meant to do just what I told you last spring I would
do

;
but I have concluded to spare your life, and I had hard work to do si

1

). I thought
I would spare your life, though, thinking you might be useful.&quot; What he meant by
that remark I don t know, and I have never been ahle to make that out. &quot;

Well,&quot; says
I, &quot;a man in my condition will accept almost any terms to save his life.&quot; Says he,
&quot; We are going to keep you a close prisoner until after court, and you have got to keep
your daughter Fannie and your son John away from court.&quot; And another one of the

party, I don t remember which, remarked,
&quot; And other witnesses.&quot;

&quot;

No,&quot; says Moore,
&quot; them three will be enough ;

we can manage the balance, and,&quot; says he, &quot;if Fanuio
and John appear at that court we will kill you certain, and if ever you tell anything
that has been done to-day wo will kill you ;

do you mark that f I agreed to it. Gib
son and Johnson immediately commenced putting on their clothes about this time and

gathering up their disguises ; they didn t put them on any more, I think. One of them
took the hood I had been blindfolded with off with him, and left Moore and these two
men that were apparent strangers with me. By this time it was after sundown, or

half way between sundown and dusk.

By Mr. BECK :

Question. Had they then taken the hood off you and untied your hands ?

Answer. Yes, sir
;
the hood had been taken off me when I first went to the river,

and the bandage put on my eyes ;
but that came off pretty soon, and at this time my

hands were untied when I came out, but the rope was still around my neck. They
made me walk with them, one of them held the rope, out some thirty steps from the
bank of the river, may be farther, into a large, corufield where they gathered corn to

feed their stock with. There at that place I had a chance of looking around, and knew
the ground well the field I was in. I was satisfied about the place before, but now I

knew that it was Frank Gibson s field over on the island. When they got the corn to
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feed the stock I asked Moore if he had a match to make a fire
;
that I was very cold,

my clothes being all wet. He made a lire in a drift of dry wood, and he tied the rope
to a sapling the other hand I may say he tied me to the sapling. I took oif my
clothes, wrung them out and dried them as fast as I could, holding them to the fire

tolerably comfortable. We were there three-quarters of an hour, until it was good
dark. Moore told me we had to leave there; to get my clothes all on, to fix up; wo
must get away farther. I got my clothes on, and during the time I was fixing my
clothes they were gathering up their disguises. These two strange ones had put on
their every-day clothes previous to that time. They were gathering up their disguises
and fixing up their budget, some way or other, when some discussion occurred between
them and Moore about the convenience of carrying disguises. Moore said lie always
carried his under or on top, as it suited him, and that he had no trouble in turning
them

;
and he took off his disguise and took off his every-day pants and coat, and then

put on his disguise suit next to his drawers, or under what was his outer clothes
; put

on his every-day clothes, hiding the disguises entirely from view. The face covering I
didn t see. Moore remarked,

&quot; The squire don t know nobody but me, and I am not
afraid of him

;&quot;

and this man by the name of Boyce remarked, &quot;He don t know me.&quot;

&quot;

No,&quot; says I,
&quot; I don t believe I

do,&quot;
and I didn t at the time. This other one remarked,

&quot;You don t know me?&quot; I looked at him and said I, &quot;They have been calling yon
George, and I think it is George Peace. I am pretty certain ;

&quot; and he looked at one
of the others right quickly, and then turned immediately to me and sort of smiled and
said, &quot;You are mistaken about the Peace. My name is George.&quot; I said, &quot;I have not
seen George for some time. I used to know him. Probably 1 am mistaken,&quot; and that

passed oif at that. They fixed for leaving the place and put a disguise cap over me,
then blindfolded me one of their own caps. They put that over my head; my hands
were not tied any more then. I was helped up behind one of them, and struck out in
the direction up the river.. It was then dark, and I happened to be the hiuderrnost
one of the crowd and, having the use of my hands, I slipped up the face covering so I

could see, and I kept the locality and knew the ground all the way to where we
stopped. At a certain point Moore turned off and left me and the other two men, and
said he would go and get some brandy, aud told them where to stop at a certain cross-

fence. We went on up to that cross-fence and we all got down. I laid down on a pile
of rails, resting myself. Directly Moore came back and had some brandy a quart.
They put on with me then, and stopped at length, as they supposed, at a place that I

did not know anything about, but it was south of Frank Gibson s house or rather his

horse-lot at the back of a plum-thicket. Moore left us there to goto the house and
ee if anybody was there or who was there. While he was gone this man I did not

recognize commenced talking to me about how badly I had acted in lawing these men
for what they had done to me last spring, and there was a good deal said about it be
tween him and me. Finally ho remarked,

&quot; I am a friend of Sam Moore. I don t live

about here. I live in Tennessee. I Avas down here at Sam Moore s at the time of that
Blair raid about twelve months ago. I staid all night with Sam Moore.&quot; Eight
there I knew who it was. I had staid all night with Sam Moore the same night my
self.

By the CHAIRMAN :

Question. Who was he ?

Answer. Boyce; .there s where I detected him
;
he had been strange to me

;
I had not

got at him before that time. After a while Moore came back, and they led me from
there to the house. They watched me very close about keeping me blindfolded, but I

would occasionally get it slipped up a little so as to get a glimpse of the surrounding
objects as well as I could; I knew Frank Gibson s stables. We walked right through
a passage between the crib and the stables. When we crossed the fence, to get in the

yard, I knew the yard; it was full of locust trees; I could discover them through the

disguise it was a thin, domestic concern, and I could get the shadow or outlines of the
locust trees through that; besides, I got my hand up once so as to look out a little.

They took me into the back of the house, aud around through the house, up stairs, to

a very comfortable bed, and told me I could sleep there. They scattered off, except
one of the party that staid with me.

By Mr. BECK :

Question. Was the rope taken off your neck then ?

Answer. No, sir
;
the rope was still around my neck all this time. One of the party,

I don t remember which, staid with me. I was guarded all the time, and they were

passing backward and forward. In a short time they put a chain on me. Moore

attempted first to lock both ankles together, but he could not get the thing to fit.

Finally, he locked it around one ankle to the bedstead. They brought me^omo
supper, and I ate a few bites and tried to compose myself as well as I could. By this

time I had taken this blindfold off of my head entirely, when I went to eat in their

presence, and they did not put it back. Well, I slept a very little that night; I was

guarded; one of the men slept in the room
;
he laid oil a pallet across the room from
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me. I bad the opportunity of looking around. There was a light burning in the room
;

I recognized the room
j,
I &quot;knew the place ;

I had been in the room many a time before ;

I had gone up the stairs many a time before, and knew all the surroundings. About
an hour before day they unlocked me, put a heavy coat on me, or gave it to me to
wear, and blindfolded me and took me off Moore, Boyce, and Peace. They took me
off south from Gibson s to a slough of the Tennessee River, to a thicket of cane, briers,
and weeds. It had been a cleared piece of land, but grew up very densely with weeds
aud undergrowth. Boyce and Peace there left us I suppose to go home. They left

Moore with me. Moore then chained my ankles together ; lie used a padlock to secure

my feet, about six inches apart. One of the parties that left took the hood they had
over my face with him. I was not blindfolded any longer. Moore staid with me all

day, and guarded me with pistols and a double-barreled shot-gun. About eight or nine
o clock Gibson brought us breakfast and some water.

Question. Gibson no longer concealed ?

Answer. No longer concealed ; he came in his natural clothing then. They furnished
me with a pencil and a sheet of paper to write a letter to my daughter,

By the CHAIKMAN :

Question.. Gibson did ?

Answer, Gibson, I wrote the letter to my daughter, stating tMt I was alive, and a
close prisoner r and that I had the promise of my life upon certain conditions; that my
life w*is in her hands ; that they would keep me a prisoner until after court,, and if she
and John appeared against me at court they would kill me. I stated to her that if she
valued my life as- a child should the life of a parent, I did not want her to go to court
at all neither one of them. I repeated that several times-, in order to* do as much
writing as I could, in order to convince her that I was alive, to let her become familiar
with the handwriting. I knew it would bo a very hard matter to convince them I was-

living, and I used another expedient to convince them that I had done the writing ;

that was this: I recounted to my wife a part of a conversation that she and I had had
just a few moments before they had captured me.

Question. Why, was not your daughter familiar with your handwriting?
Answer. O, yes, sir; but I knew it would be a hard matter to convince them under

the excitement. They were not prepared to see my handwriting any more. Clear of
the excitement,, she would know my writing anywhere among a thousand, perhaps ;

but the difficulty would be to convince her that I was alive. There was still another

difficulty in the way ; I was afraid they would, maybe, not comply with my promise ;

that they would think that these parties had forced me to write that, and had then

put me to death; and under that impression I knew she would be more resolute
than she had been in the first prosecution. I delivered that letter to Gibson about 11
o clock.

By Mr. BUCKLEY :

Question. On Tuesday ?

Answer. On Monday. He promised me by everything sacred, oil the honor of a

gentleman, that my family should have that letter
;
should have it immediately, just

as quick as it could be conveyed. Ho promised to envelop it and fix it all right. It

was given up to them to manage in their own way, Johnson, in the mean time, wa&
there when Gibson received the letter, Moore sent him home to get some tobacco for

him. We were both out and both wanted it very badly. He came back with the tobacco
in two or three hours a couple of hours, perhaps and he said, &quot;Moore, I had a pretty
hard time at home. Aunt Strange

7 an aunt of his wife &quot;accused me of being out

Ku-Kluxing all day, and I had to manage the best I could to get the tobacco and get
away.&quot; He gave that as an excuse for his staying so long. Well, I don t remember
anything worthy of note in the conversation between Moore and Johnson. Yes, Moore
had told me in the mean time that he believed it would be a good plan to turn me
loose there and let me go home, and be named that to Johnson and they talked aside

from me privately to themselves upon some subject. I suppose that was the subject
they talked upon. Finally, after they came back and sat down where I was, Johnson
told Moore,

&quot; You all do as you please. Whatever you do I will agree to. It will be
all right with me ;&quot;

and he went off. About 4 o clock Gibson came back badly excited
aud. terribly scared. He reported to Moore that there was bad news. &quot; What is it ?

&quot;

said Moore.
&quot;Well,&quot;

said he, &quot;Weir s folks have got to town and have reported this

case, and the whole country is up in arms, and they are out after us
j
and I wouldn t

be surprised if there is warrants out for you and me both. There is terrible excitement
and they will be down here. 7 He talked fast. Finally, he proposed, I think, that wo
had better go to Tennessee. Well, Moore got him a little cool. Moore is a very cool-

headed man hard to excite. He got him cooled down a little, and got him to tell off

all who composed the posse that was down there. He told off a good many of their

lames.
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By Mr. BECK:

Question. Who did he tell wore out ?

Answer. He spoke of Mr. Coleraan and Sowell, and a young man named Lindsay. I
can t recollect the names, but lie named a good man} ;

Question, It was Dan Coleman s party?
Answer. Yes, sir: the same party. I don t know which really commanded. Cole-

roaii was along and the deputy sheriff. Well, they discussed the matter for some time
and proposed to .go to Tennessee, and Gibson proposed, staying with him right there and
dying with Moore.; as he had gone into it with Moore, he said he would die with him,
and he remarked to me, iia the mean time, &quot;-Squire, I wouldirt hurt you for anything
in the world, I.glory in yo.ur being a radical. You arenu honest man. You are not
like old .Spaulding, at Athens. He is thinking&quot; of money. You have been the same all

the time. I won t hurt you; but if they were to come on you, just between yon. and
me, I will tell yon that they would never take anybody but me.&quot; I inferred from that
that he would kill me rather than let my friends have me. That was only an infer
ence that I drew from his remark. After discussing who were dn the crowd, Moore
remarked that lie

&quot; could clean out all such crowds as that, if we had the crowd to

gether,&quot;
and the Smith boys were mentioned. They were the only names they did

mention. Well, about this .time I put in. I began to think of consulting my own.

safety a little. I wanted to get Gibson away..- I said, &quot;Frank, if you are looking
for these men to come down here to your house, as they told you they would come, you
go along home and calm yourself down, and receive them kindly, as you are able..to*do,
and feed their stock for them, and feed them. If they want to make a search for Weir
you can very easily mislead them and take them anywhere else than this place,&quot; and
they fell upon that plan $

that he was to go back up to the house and not stay with
the rest.; he was to go back and be as .cool as circumstances would permit.

By tfee CHAIRMAN:

Question. What was your policy ?n getting rid of Gibson!
Answer. Because of his remark, that if he WAS with me ,aud .the crowd came on them,

they would not take any but him; it was a remark I didn t like; he left; just before
lie left, he and Moore stood a few feet from me only four or live feet and were talking
low, and I heard Moore say,

&quot; I will take him to Smith s.&quot; After Gibson was gone,
Moore fixed and took his mule that he had with him into a very dense cane thicket,
.and we ^crawled deeper into the thicket for fearsome one might iind os

; just about
that time I was about as keen to keep my friends from finding me or getting too close

to us, as they were to discover us; for in .studying upon that thing, it had come right-

forcibly upon me that these men would kill me rather than let my friends find me alive.

Wo lay In that position until dark until it was good dark; Moore unlocked my
feet, took the chain off of my feet, kept the rope around my neck, had me get up in the
saddle :aud ride before. I had ridden so much behind, on the day before, that I had got
chafed by the rough riding, and complained -of it, so he pnt ine before., and we rode on
toward Gibsoir s, and got back of his lot, atthis plum thicket, where he let down the fence
and ict in his nuile, and I crawled into the thick part of it, .some fifteen feet perhaps ;

he spread down n .quilt or comfort, that we had brought with us to lie on, .and I sat

down on it; Moore locked me securely, then, to .a plum-bush,, and asked me for my
knife; I handed it to him; he .says, &quot;I have no locks to be picked. I,am going to

leave you for .a while. We must go to Tennessee.&quot; He was gone .some time.;~K don t

know whether he got to the bou&e or not: ho came back though, and reported that he
could not make any discovery; he could not iind Frank; lying there a while, he

remarked,
&quot;

Somebody is coming. I hear my hounds barking up at the house.&quot;
1

Well,
he would go off and I Vent to sleep ;

had not slept .any the night .before and was
badly fatigued ;

1 slept, and I reckon I slept pretty sound, but not long at a time with
out waking ;

he was absent at one time when I awoke, and at another time I woke and
lie was lying by me; I.asked if he had .seen Frank. He saM,

&quot;

Yes; the fool was so

excited that lie lias let his mule get away with the saddle on it, and we are not likely to

get off.&quot; He staid, I don t liixnv liow long; I think I fell asleep before he left again ;
I

was not paying much attention at that time to what was going on
;
he 5eft me again

and came back and reported that one of their party came over to us ; he remarked,
&quot;Squire, one of their men lias come to ais.&quot;

&quot; Who is it, .Sam ?
&quot; I said. He .said,

&quot; I

can t tell you that./
7 f .says, ,&quot; If it is. secret, I don t want to hear it.

7
I says,

&quot; What
are you going to do t get away from here! 7

Question. -Did ho refer to that posse when he spoke of -one Laving some over to

them 1 .

Answer. Yes, sir; he referred to that
p.osse&amp;gt;

and he said, the posse WAS camped at my
Siouse and everything was closely guarded. Gibson had told me in the mean time that
lie had given my letter into the hands of a friend, .a gentleman who he was certain

would deliver it to the family before sundown, or put it on the gate-post, where they
could get it at milking-time. When Moore told me the posse was at my house I said
&quot;What has become of my letter:?&quot; Ho said., &quot;I am afraid Famile will not get it.&quot; i
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said, &quot;I am afraid so too, and it is very important that she should have it. She must
have one.&quot; He says, &quot;You shall have ail opportunity of writing.&quot; Finally he went
off a few minutes and came back and said,

&quot;

Squire, we must get away from here.&quot; He
unlocked me then and dropped the chain right there. He didn t pretend to take it up,
but took the rope and led his mule and me both out of the thicket, across the fence,
out into the road.

Question. Was this on Tuesday morning ?

Answer. Yes, sir
; Tuesday morning about 3 o clock, as well as I can tell.

Question. Before daylight ?

Answer. Yes, sir; 2 or 3 o clock, judging by the travel that we did, up to daylight.
I discovered a man sitting on a mule, or a horse, just to my right, north of me, as I

came out. Moore had his gray mare thefe. That was a nag that had not been there.

He had his mule with us all day, but his inare was there but no saddle. He put me
on the mule and passed the rope down several times around the left leg and stirrup,
around the mule, and tied it around the right ankle. He gave the double-barreled gun
he had had ail day to this man that was on the mule I will call it a mule now, for

looking at it I discovered the distinction and bounced on his gray mare, bare-back,
started off, and ordered us to follow. He immediately turned east on the south line of

this thicket this plum thicket and kept in that direction until he passed out of the

plantation. He traveled in about the same direction, through blind paths and woods to

the place where Jim Bradford was living. He there tried to borrow a saddle of him,
but Bradford was not at home; he didn t find anybody. He went on, keeping in an

easterly direction. In the mean time, in going on there, I heard him calling this guard
behind me by the name of Hiram. I made it up in iny mind that when daylight came,
if I had an opportunity, I would try to see who he was. About daylight we were going
through an old field, and this guard called a halt, and rode up to us and remarked that ho

always did like, when he was in an old field about daylight, to have something to drink,
and lie pulled out a bottle of brandy, and him and Moore drank there drank about all of

it. It was a small quantity. I there discovered who he was. Ifc was a man by the name of

Hiram Higgins, who is named on the list of witnesses in the case against Moore. In trav

eling on from there in an easterly direction some two or three miles further, we came
to a creek called Round Island Creek, and Moore turned down the creek. I was per
fectly well acquainted with the whole couutry we had traveled over. I had no incum-

brauces, except that my feet were tied under the mule. It was a terrible thicket. He
kept on down the south direction, and crossed the Mooresville road and kept on pretty
j tear to the Brown s Ferry road in the direction of Tennessee River. I there became
alarmed, thinking, from the course they were going, that I would have one more trip
to the river, and it would be my last. I asked Moore where he was going, or what ho
was going to do. He said,

&quot; I am going to Lincoln County.&quot;

By Mr. BUCKLEY :

Question. In Tennessee ?

Answer. Tennessee. Says I,
&quot; You are going right towards the Tennessee River here.

Right down there is Brownsville, and here is the Mooresville road, and here is Albert
Yai borough s plantation, and over here is John Black s plantation.&quot; He gave a look
about and discovered his mistake and remarked that he was lost. He looked about a
minute or two and says, We must get out up yonder.&quot; By this time it was broad

daylight. You could see anywhere. Albert Yarborough s house was about a quarter of a
mile from where we were, and you could see it plainly. Wo retraced our steps across

a field until we struck the woods on the north of the plantation, and there turned east,

going on rather in the direction of Athens through the woods, and Moore became very
tired of riding bare-back and proposed a rest. He untied me and we all dismounted
and hitched. I threw down my comfort that I had and laid down on it. He and this

man Higgius were off some fifteen or twenty feet, talking pretty well all the time to

gether. I was paying no attention to what they said. I think we staid there about
an hour, and Moore said we must get away from here. He said,

&quot; I want breakfast.&quot;

I commenced gathering up my quilt or comfort and taking up the rope ;
it was very

long. I was taking it up out of iny way. He said,
&quot;

Squire, take that rope off. You
are no longer my prisoner. You are at liberty and can knock around with us or go
home.&quot; I remarked that I believed I would stay with him. I was bare-headed and
had no coat

; my chance of getting home was very suspicious ; somebody might see

me, and it probably would not be safe. Now, my real object in staying with him was,
I thought that some of his body of men might be lying in ambush to kill me as I was
going home

;
that he had now a witness by which he could prove that he had turned

me loose safe at a certain place, and I determined on staying with him, knowing that
I was liberated, and I was not afraid of his doing me injury individually. Well, ho
struck out from there and said he would go to Ben s and get some breakfast. I subse

quently learned that that was a man named Ben Glaze, a relation of his. We put out
;

t was,&quot; maybe, a mile and a half or two miles to Glaze s, and we kept the woods pretty
muck all the time. We crossed the Brown s Ferry road in the mean time

;
1 knew it
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very well
;
I bad a very good knowledge of the country and had had all the time

;
I

could have struck out and made any point I might have wanted to pretty well. When
he got to a certain place he turned out and went into a thicket and swamp it was a
dense thicket and dismounted and told Hiram Higgins to ride up to Ben s and see if

lie was at home, and make arrangements to have breakfast. Higgius put out and re

ported that Ben s wile said that Ben had gone to Jones Lane for a load of cotton-seed
and might not be back before twelve o clock and maybe not before night, and it was
ii bad chance. Moore said,

&quot; I wT
ill go to the house.&quot; He got on his mule that had

the saddle, the one that I had been riding, and rode to the house and returned and
reported in the course of an hour that Ben was gone and there was no chance to get
anything to eat before dinner; that there was a couple ot strange ladies at Ben s, and he
could get dinner when dinner was cooked. He didn t stay but a few minutes

;
he

didn t want to arouse any suspicion. He had put up his mule at the house and fed
there. He came back and in about a half an hour I heard the car whistle up at

Athens, about two miles off. He brought dinner to us, and I ate dinner
;

it was very
good, and I ate heartily. Ho went back then to the house, and Higgins and I enjoyed
ourselves some, talking about one thing and another. We had been acquainted
and knew one another well. We got to talking about old times and associates. Moore
came to us along in the evening well, about the middle of the evening I think, and
about two hours before night, Higgins left us and went homo to Athens. The calculation
was that they had got tired of hunting for me and had gone off, and that the squaii
had all gone back and that everything had cooled down, and Moore and I could make
it home pretty easily. We staid there until about sundown, when we saddled up
and struck out for home, keeping the woods and unfrequented wood-roads and paths,
*fec., keeping in a westerly direction toward home until dark, and then struck across
for the big road, what is called the Florence and Athens road. I led the way, being
the best acquainted with the courses and the section of country. I struck that road
about live miles west of Athens. We kept the road on to within a quarter of a mile
of my home; then I dismounted and turned the nag his mare that I was riding
over to Moore, and he fixed up and went on home, and I went across to my home.

By the CHAIRMAN :

Question. What time did you reach your home ?

Answer. It was evening ;
I reckon it was 10 o clock. The family had all gone to bed.

They had staid up tolerably late under the excitement. One or two of the neighboring
men my son-in-law was one were there. They were acting as a guard. They had
provided themselves with a pretty good supply of fire-arms, and I had to use a good
deal of discretion to get to the house. It is unnecessary, however, to detail that. I

found though, when 1 got home, that the squad that had gone out there had taken my
daughter Fanny to Athens for safety, and that my son John was at Mr. Blackburn s,

some three miles farther. The next morning I sent my son-in-law to town to get Fan
nie and bring her home, and acquaint the sheriff privately of the fact that I was safe

and wanted to see him. I expected to carry oiit my contract with him. I do not know
whether it is worth while to detail my determination in that thing all the way through
or not. They were tolerably desperate; in fact, very desperate. Well, I will state it,

anyhow. They had robbed me. I reflected this way : They were a set of outlaws
; they

had robbed me of the poor privilege of vindicating myself in our civil courts. At the
same time they were depriving our civil officers of an opportunity of enforcing the law
by forcing witnesses away from the courts; and I intended (and I took an oath on it)

that they should not enjoy the victory long. Well, my son-in-law reported to the sher

iff, and he immediately gathered up a posse and came out to my house and brought
me to Athens and arrested Moore. Ho and Leutz both came out with a squad of men.

They arrested Moore and guarded him at my house that night, and the next morning
he brought him on to Athens, and he was there committed to jail. &amp;gt;

Question. Is Moore now in prison on that charge ?

Ansiver. Yes, sir; he is in jail in this place.

By Mr. BECK :

Question. Sent here because he is thought to be more secure hero than in Athens ?

Answer. Yes, sir. It was believed that his friends would make an effort to rescue

him
; and, another thing, the excitement of the citizens there was too intense. It

would not have been safe for him to have given bond there in Athens and to have been
turned loose. If he had given a bond and been turned loose he would have been killed

before he got out of Athens. I am satisfied of that, for the excitement was intense

against him.

By the CHAIRMAN :

Question. Now you may give the names of all the persons whom you identified, from
first to last, in this second raid upon you ?

Answer. Well, sir, Samuel Moore, Frank Gibson, Pink Johnson, Samuel Boyce, (1

think his name is Samuel Boyce,) and Geo:*ge Peace.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. And this Hiram Higgins ?

Answer. I will just make a little statement here in regard to Hiram Higgins that it is
not necessary, I reckon, to take down.

By Mr. BECK:

Question. You had better do it, because Coleman spoke of it, too.

Answer. Well, sir, I will

By the CHAIRMAN :

Question* I wanted to ascertain the names of all besides the persons already named
and identified by you, who were concerned in this hanging and ducking that yon
have described, &c., from first to last.

Answer. These five were the men concerned in the ducking. There were five that I

know that I saw, disguised parties who took me from home. The increase of numbers
that I am satisfied of I was unable to see.. It was only from noise of horses feet, and
talking, and hearing names called that I knew. Now, when I made my complaint Mr.
Coleman wrote out the complaint, and he embraced in it the three Smiths, I think,
and when he read the complaint over tome I stopped him at that point and remarked,
&quot;

Captain, I don t wish to go any further than I can certainly identify in this matter. 7

There was another lawyer present, Judge Common, and he remarked,
&quot; You have

every reason to believe that they were
along,&quot;

and it was written to the best of my
knowledge and belief that these parties were in. One of these Smiths has been ar

rested, and I delivered my evidence in detail about as I have here from first to last
;
but

in the Smith case I could only deliver what I had heard. I conld ouly speak of what
I had heard, the name Smith called two or three different times, and Sunday I heard it

called first, and I heard their names called Monday evening in connection with &quot; the

squad,
7 or &quot;my boys,

7 1 am not certain which, that Moore mentioned, and then I heard
Moore say to Gibson,

&quot;

I will take him to Smith
s,&quot;

and his aim to take mo to Tennes
see led me to believe that the Smiths were concerned. SmiCh proved an alibi a very
strong one. I didn t stay to hear the evidence.

Question. You may go on with the explanation that you were going to make in re

gard to Hiram Higgius.
Answer. In regard to Hiram Higgius I came to this conclusion, that I would not say

anything about his being along to anybody as long as I could avoid it
;
that I would

make an effort, if it should ever come to trial, and introduce him .as a witness against
Moore in regard to his having me as a prisoner. I had some suspicion that maybe he might
be a particular friend of Moore, and he would get out of the way, or something of the

sort; but after I came to town a friend came to me and asked me if I had seen Hiram
Higgins? I carelessly remarked,

&quot; No ; why do you ask the question ?
; He said, &quot;I

just wanted to know, because he told certain men that he had been with you and
Moore

;
that they had been feeding you like a fighting-cock, and that man is no friend

of yours, and he is making light of the matter, and I got around Higgins, and he told

me he was with you.&quot; Said I,
&quot; If he has told ..it himself it is so. I will say he was

there
;&quot;
and I then told him about the whole transaction with Higgins, and I told

Captain Coleman. Captain Coleman left it with me whether he should include Hig
gins in the warrant, and have him arrested, or leave hint for a witness, and I decided
that I would rather have him for a witness. I thought it would be a benefit. I con
sulted with men who knew him well, whether he would be reliable or not. They gave
it in that he would be reliable, and would give in what he knew; and he has told a

party there pretty well the whole thing; never in my presence, but I have been told

what he said, and I felt safe in having him as a witness.

By Mr. BECK :

Question. What excuse did Higgins make for his being there ?

Answer. He came to me I forget the time. I believe it was on the morning; well,
it was after Moore was put in jail ;

it was some time between the time I came up to
Athens and the trial of this man Smith

;
it was in the course of a week or ten days. I

did not get through with Smith. By the way, I forgot one thing that I ought to state in

iounection with him. That was, that when Smith wras arrested they found three suits

of disguises in his possession.

By the CHAIRMAN :

Question. Let me ask you at this point how these disguises corresponded with the old-

fashioned Ku-Klux disguise ?

Answer. Well, sir
;

I don t know that I ever saw an old-fashioned Ku-Klux garb. I

wish to say something after I get through with this in regard to other transactions

that have taken place.

Question. Go on and finish up your statement, then.

I was on Higgins. Higgius carue to me rather in a pleasant way, laughing,
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and told me &quot;I had no ill-will toward you in going to them fellows the other night.
My object was to find out all I could. I have studied devilment so much all my lite, I

can catch almost anybody I want to. I knew if I could get with them I could iind out
where you were.&quot; That was his explanation, in about those very words. I remarked,
&quot; Hiram, I have no ill-will towards you ; you did not hurt the.&quot;

Question. Did you think his statement to you was sincere ?

Answer. Yes, sir; I did not dispute it. I had no right to dispute it.

Question. Do you think he really meant to befriend you in quitting with this gang ?

Answer. I am not well enough acquainted with him to dispute his word.

Question. Was he under the influence of liquor when you first saw him with this

gang ?

Answer. Yes, sir; from his actions he seemed to be very stupid, and would lag
behind a good deal. I put it up, and he has told some of the parties that he had been

drinking.
Question. Was he on foot ?

Answer. On horseback all the time. I understand that he told parties that he had
been drinking, and wandered oif with some other man, and found himself at Gibson s.

That is somewhat equivocal. It is mentioned that he went there with a man named
Wammach, that brought Sam Moore s gray nag to him.

Question. Have you anything further to add, Mr. Weir?
Answer. Well, sir, if you will permit me, I will give you something of my observa

tions of some other cases and things, and matters in the country for the laist three or
four years.

Question. Occurring in Limestone County ?

Answer. Yes, sir. Captain Coleniaii neglected

By Mr. BUCKLEY :

Question. Before commencing that I will ask, was the term of the court approaching
when they took you out the last time ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long before the holding of the court ?

Answer. One week
;
on the Monday they had me a prisoner the court wTas just that

day week. Our judge holds his county court every third Monday, and this was the
second Monday of the month that I was a prisoner with them.

By the CHAIRMAN:

Question. In the second seizure of your person and maltreatment, running through
two or three days, as you have described it, did this man Moore seern to act as captain
throughout ?

Answer. Yes, sir, as commander. I regarded him so, and they all seemed to yield to
his command in every phase. In both cases he has acted in the capacity of commander

;

and he named that in his remarks to me; that he had hard work to save me.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is that the same man Moore now in jail ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is he the same one who was announced this year as candidate for sheriff of

Limestone County ?

Answer. Yes, sir.

Question. You spoke of a letter which got out, written, I think, by your daughter ?

Answer. It was written by my wife. The circumstances of that letter I can relate in

detail from my family. I was not present. I can give that
;
if it ever comes up, my

wife and daughter w ill both sustain it. I had written two letters home one from

Eastport and one from luka, Mississippi. I wrote them within two or three days of

each other. I directed my wife, if she received my letter in time, to get an answer to

luka by the twentieth of the mouth
;
to write and to use the name of her brother in the

direction. She had two or three brothers in Mississippi, but not in that part of the

State. One of them we had been regularly corresponding with for some time.

Question. You directed her to direct your letter in his name ?

Answer. Yes, sir
;
in his name to me. In that way I aimed to keep the parties from

knowing where I was. She wrote the letter aiid took it to a friend ParsonJDnun an

npriglit man and a good friend, and got him to back the letter, giving the direction.

Also to back it to have it returned if not culled for in such a time, to bo returned to^
Susan F. Weir, at Athens. Parson Dunn gave the letter to a mail-carrier it is a

horse-mail, as it is called, that passes from Florence to Athens, two trips a week, round

trips a very good boy that- frequently carried the old gentleman s mail and would

bring his mail back from Athens. The old man would not have the letter mailed at

the office a mile below, where Blair lived.

Question. Is Blair the postmaster at your nearest post-office ?

Answer. Yes, sir.

Question. The same Blair concerned in this affair ?
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Answer. The father. I don t know which of them have the office. I do not
know that cither of the parties are responsible. They have an office there, and
there is a mail distributed at that place. The mail-boy, having a good deal to
do and several packages, forgot the letter. I don t suppose he thought of it until ho

passed Parson Dunn s and delivered him some mail, and the old man asked him if he
had put that letter in the office. He remarked,

&quot;

Yes,&quot; and passed on
; but, in fact, he

had forgotten the letter, and he told the story to the old man, but thought he would
make it all right by mailing it at the Lucky Hit post-office, where Blair was postmaster,
and he handed it in there. He was ignorant of anything being wrong, but there was
my wife s name on the letter, and she right there in the neighborhood. That letter

went out from that office, for on the 18th the letter was dated on the 10th or 12th
on the 18th these parties made a raid, that I have stated here, on my family, ordering
them to leave, and produced that letter, and tantalized my wife with the language she
had used in it. She had stated in the letter that this man Pollis, as she has told me,
had conie to the gate the next day after I left, and she had ordered him off.

Question. Have you reason to believe that the United States mail was interfered with
to get that letter out ?

Answer. There is the best evidence. You will find that Parson Dunn will state that

he gave the letter to the boy the mail-carrier and the boy says he handed the letter

in there at that office. There is the evidence.

Question. At Lucky Hit f

Answer. Yes, sir; and this is the identical letter my wife had written.

Question. Do you know whether the letter was postmarked at Lucky Hit or not ?

Answer. No. sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Who did the boy say ho delivered it to at the post-office?
Answer. If he has stated to which one of the family, I do not remember it.

Question. You say old man Blair is postmaster there ?

Answer. I think he is.

Question. Has his sou access to the office ?

Answer. Any member of the family has. I have been about there a great deal.

There was a post-office kept there before the war, and during the war, and all the time.

I have lived within a mile of the place for eighteen years, and any member of the

family, male or female, handles the mail.

Question. What were the politics of the postmaster, old man Blair?

Answer. He was an old-line whig before the war, and he is now acting with the dem
ocratic party. He held out very strong Union for nearly the first year of the war, and
then changed over, and went for the Southern cause heavy. That is his politics.

Those are the circumstances of the letter. It was clearly identified first by the paper.

My wife, not having anj
7
letter-paper, took a sheet out of my day-book, or rather the

book that I keep as a docket in,my office. It was check-ruled and lined, and she had
written it with red ink. Then the language, too

; they read the letter to her that

night, and they came over the same language she had written to me. She made an

attempt to get hold of the letter, and got her hands on it once, but they snatched it

back
;
she did not get to retain it.

Question. During this second raid, was anything said to you from first to last by any
of the parties that were connected with this outrage upon your person about your

political sentiments ?

Answer. 1 do not think there was. I have no recollection that that was mentioned
at all. Under so much excitement it is hard to recollect anything, but I do not think

they ever said anything to me about political matters at all.

Question. What was the political status of each and every person connected with

this second outrage upon your person ?

Answer. Well, sir, I regarded it as very low.

Question. I do not speak of their moral or social status, but what was their politics ?

Answer. They gloried in the name of rebel or democrats. They are what .they gen
erally term there, and in Alabama here, the conservative democratic party. That is

the name of the party now.

Question. This man Moore, you say, was a candidate for the nomination of sheriff of

Limestone County ?

Answer. Yes, sir
;
he was an independent candidate, and run outside of the convention.

. Question. I think you said ho was a democrat also f

Answer. Yes, sir.

QueMion. Was he regarded as a leader in that part of the -county prominent as a

democrat ?

Answer. He was distinguished as a leader down in the neighborhood.
Question. Do you mean as a political leader ?

Answer. Yes, sir, and a leader in the neighborhood. Captain Moore was very popular
ri^ht in that neighborhood. He had some popularity right in that neighborhood, so I
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have learned recently, but, as a leader, lie has no popularity in the county. He is not

recognized by such men as Captain Coleman and other men of that kind.

Question. You expressed a wish to give an account of other disturbances in that part
of the country during the last two or three years. You may proceed to make such
statement as you desire.

Answer. It was my calculation to do so, if I was permitted, when I first started up
here. I wanted to give the committee all the information I could, and Captain Cole-
man told me this morning he had forgotten some things that ho wanted to bring to the
notice of the committee.

Question. Go on with your statement.

Answer.. I will remark here that during the existence of what I understand to he the

original Kn-Klux organization I never saw any of them. I never was interrupted or

troubled, notwithstanding there were some men of a certain class that I had but little

regard for their opinion, who had a prejudice against me in regard to my politics; but

gentlemen, or men who I regarded as gentlemen, or leading men of the democratic

party, never mistreated me socially, or in any way whatever. I have never been so

treated.

Question. You were always free and outspoken in your sentiments ?

Answer. Yes, sir
;
some of my neighbors and I have argued the same as we used to.

Question. Did you vote your sentiments at the election I

Ansiver. Yes, sir&quot;,
at the election

; every election I could get to.

Question. Did you vote for Grant and Colfax ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where ?

Ansiver. At the box down there.

Question. At your own precinct ?

Answer. Yes, sir. I do not remember that I have ever missed any election, and I

have always voted that ticket
;
done it independently. Some would look at me with

a scowl, wrhile others would laugh at me and joke with me.

Question. You voted solitary and alone ?

Answer. Yes, sir; solitary and alone. No, I have never had any reason to complain,
at all of any ostracism, or any difference in a social way, by gentlemen.

Question. Were you in that county during the war?
Answer. Yes, sir.

Question. Were you not conscripted?
Answer. No, sir

;
I was past the age. I was too old, and I was a cripple.

Question. In your hand ?

Answer. Yes, sir. As I remarked in regard to the Ku-Klux, I never saw any in the

time of what was considered the original organization.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What time was that ?

Answer. I think it commenced in the latter part of 18G7, but I am not certain about
that. I think in 1869, along, maybe, about the summer of 1869, it was published in

our county papers that the Ku-Klux order was disbanded, in obedience to law. The

legislature of Alabama had passed a very stringent law in relation to the Ku-Klux.

Question. They had passed that law in 1868, in December, had they not ?

Answer. Yes, sir; I think it was in 1858, in the latter part of the year; that is my
recollection. I recollect distinctly of one notice in the paper, commanding all dens
I think that was the term used to disband, and that the order was disbanded in obe
dience to law.

By the CHAIRMAN :

Question. Who was that order signed by ?

Answer. By the Cyclops the Grand Cyclops.
Question. That was the signature ?

Answer. Yes, sir
;

that seemed to be the head man of the order. I took it in that

way.
Question. That, you say, was in the summer of 1869 ?

Answer. Yes, sir
;

I think so. After. that I could hear of small squads, small bodies

of disguised parties, in different localities, and violence being done in different places.
In one case there was a negro boy most shockingly butchered up and scariiied with
knives. I saw him a week after it was done.

Question. What case was that ?

Answer. The case of young Blair.

Question. We have had his father, Augustus Blair, here.

Answer. I saw him after it was done and heard his statement. Last December a

year ago I think it was about the time there was a man named Barbee brought be

fore Squire Blair and myself, on a charge of hog-stealing. The man had a good deal

of character at stake. He had been and was regarded as an acceptable minister of the
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Methodist Church, and a Mason, and all this sort of thing, and ho presented his case pretty
strong. We had given him a chance. He had given bond for his appearance. We gave
him a chance to get up evidence twice, I believe. At one certain time he made his ap
pearance, and the case was passed over to the county court. We had got the so

licitor, Mr. Hayes, the then acting solicitor. He came out, and the case was taken
from the justice of the peace and turned over to the county court. He gave bond for
his appearance at the county court, and all was going on well. There had been a con
siderable of a crowd around during the day, but had pretty much disbanded

;
but

along in the evening, an hour or an hour and a half before night, I walked up from
the house, thinking about going home, and out about the big road at the gate, I was
talking with some neighbors who were there, and happening to look off a piece I saw
a gang of men. I supposed them to be men

; they were in disguise. I think that was
the first disguised party I ever saw, to the best ofmy recollection.

By the CHAIRMAN :

Question. How numerous were they ?

Answer. There were eleven
; they were riding in the direction of the house. Barbee

had been accused of being a Ku-Klux, and I didn t have any doubt but what he was
or had been

;
and the first impression on my mind was it was some of his friends from

the other side of Elk River for he lived in Lauderdale County, and the accusation,
was brought in Limestone who had come to rescue him. I put out to the house to

notify the women, that the Ku-Klux were coming, and not to be alarmed. I left the

big road for the house to notify the women that they were coming, but they hurried

up very fast, and I would not run. I took that precaution. I only walked peert, and
they passed me within about twenty feet of the door of the house, going to the office.

Question. Whose house ?

Answer. Doctor Blair s house
;

it was at Blair s office, and they came very near get
ting in the door. I suppose Barbee was standing with his back at the door before they
discovered him. He pitched out at another door to get away, and they commenced
firing on him and ran clear around the house. By this time I had got into the passage.
It was a double house, and I could see the whole operation. Part of them followed
him around the house six or eight of that bunch that came on the house. Some
turned back the way they carne, and I think ho was lired at some twenty or twenty-
five times, they running and firing He was outrunning them, and was about to get
out of the gate, but three* or four of them headed him at the gate and they captured
him there and struck him two or three times over the head with pistols and made him
submit and give up, and they took another man that was under the same accusation.

By Mr. BLAIR :

Question. Of hog-stealing?
Answer. Yes, sir; they took them off to the woods and whipped them. I didn t aee

them whipped, but they brought them back after a while and turned them over to the
civil authorities, telling us that they had got the truth out of them

;
that they had

acknowledged everything that they were accused of. That was about the last I ever
saw or heard of them. I knew none of them in that party. I saw the place where
he was whipped ;

saw the hickories
;

I knew the point ;
I could see a glimpse of them

from the place where I was by the house. The next raid in the neighborhood was a

company of eighteen that run off a couple of men named Wisdom, and wanted to cap
ture them for some cause or other. I never heard the cause.

Question. When did that happen ?

Answer. In June of last year.

By Mr. BUCKLEY :

Question. White men ?

Answer. They were disguised men.

Question. But were the Wisdoms white men ?

Amiver. Yes, sir
;
Wisdom said he recognized a good many of them, but I didn t see

any of that party. On the same day there was an orphan boy in my neighborhood
that was taken from his work in the field and whipped badly.

By the CHAIRMAN :

Question. By this same band ?

Answer. It was done on the same day. I did not see any of them. The boy was an

orphan and lived with his grandfather. His father and mother arc both dead. He is

between fourteen and fifteen years old. His aunt told me that he was so bloody that
ms sMrt stuck to his back, and the boy is an exile from the State now.

Question. What was Wisdom whipped for ?

Answer. They did not whip him. There were two of them together, and the parties
knew that the Wisdoms would fight. They have that character that there is no back
down in them. They walked out of their houses with their pistols in their hands and
walked off from the house to the woods.
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Question. These eighteen men that made this run upon Wisdom you say were dis

guised ?

Answer. Yes, sir
;
so the Wisdoms said.

Question. And armed I

Answer. And armed.

Question. And mounted?
Answer. And mounted. Wisdom told mo he recognized some of the horses and sev

eral of the men. He said,
&quot;

I have shod some of their horses.&quot;

Question. Did ho say whether their disguises conformed or corresponded to the dis

guise of the Ku-Klux organization?
Answer. I never questioned him on that.

Question. Did you know what they charged Wisdom with, or what the complaints
were?
Answer. No, sir. I supposed, and it was onJy a supposition, that it originated with a

fight he had had with a man named Yarborough, some two or three weeks before that.

Yarborough had taken out a warrant after they had a fight a fisticuff fight, without
weapons. Yarborough went to Squire Blair and took out a warrant, and Wisdom did
not want Blair to sit on the case, and sent for me to try the case. Myself and Squire Blair
heard the evidence, and it was clear that there was no weapon used at all. Under our
statute it was clearly within our discretion, and we fined Wisdom three dollars I be
lieve that was our decision and the costs, which were seven or eight dollars. I do
not remember what it all amounted to, but that was our decision in the case. I

learned afterward that Yarborough was very much dissatisfied with the decision
;

blamed me for controlling the decision
;
but I paid no attention to that.

Question. What was his complaint ;
was it that the fine was not large enough ?

Answer. Yes, sir.

Question. And so the Ku-Klux proposed to increase the penalty ?

Answer. Do not understand me as saying that. This is what Wisdom informs me he

gathered from isolated remarks. I am only speaking of these rumors. When I learned
that I was blamed by Mr. Yarborough for giving that decision, I paid no attention, for
I looked upon Mr. Yarborough as a gentleman.

Question. But Wisdom thinks this Ku-Klux raid was instigated by Yarborough ?

Answer. Yes, sir.

Question. And what was the orphan boy whipped for ? 9
Answer. Nobody knows. He is only a boy of thirteen or fourteen. There could

have been no politics in that.

Question. Were the men who whipped him disguised men ?

Answer. He told it before he left the country that this man Moore was one of them
that whipped him. We are making efforts to get that boy back here to appear against
him at our circuit court.

Question. Go on and state any further instances in your knowledge ?

Answer. A man named Simmons, living out northwest, a very iiice old gentleman,
was whipped some time ago, and is now an exile. That is about all I know. There are
other parties can give you further information.

Question. When was Simmons whipped ?

Answer. I don t know at what time, but I think during last winter. I never heard
of it until a few days ago.

Question. What was his alleged offense ?

Answer. I have not learned. I do not know anything about his polities, but very re

spectable men have told me that he was a nice, honest man.
Question. Was he a citizen of Limestone County t

Answer. Yes, sir.

Question. All these whippings were in Limestone County ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is Simmons said to be a refugee on account of this visit of the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir. Judge Common called my attention to that case last evening. I

think he had had some witnesses before him in reference to that case,, and a case Mr.

Colemau, I suppose, told you of the case of Scales. There is a man named Gordon,
that formerly lived on the same ground that this man Frank Gibson lives 011 now, who
is also a refugee from the State, and now in Tennessee. He was driven off. I saw a

piece he published after he got his family into Tennessee.

Question. He was driven off when ?

Amiver. In 1870.

Question. About what time in 1870 ?

Answer. About June, or along in the summer.
Question. Was he visited by a Ku-Klux raid ?

Answer. Yes, sir.

Question. State the circumstances.
Answer. The circumstances appeared to be that Gibson had applied to me or been

talking to me along in the latter part of the winter, before, or in the spring, about a
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certain charge lie preferred against Gordon, in regard to some property tliat Gordon
Lad onoe given a. lien upon to parties in Nashville, and these parties in Nashville were

particular friends of Gibson. Gibson appeared and claimed that he had evidence that
Gordon had ran this property off in violation of law, and lie wanted to get at him and
have ln.ni arrested under the charge, and asked me to examine the law on the subject.
I had done so, and told him under the statement he had made I could issue a warrant
for Mi, Gordon s arrest if he would file his affidavit according to the statement he had
made. He said he would come over some time and do so. Long some time after that
conversation he named to me one day,

&quot; I have spoken to Mr. Elliot, a constable in

Athens district, twelve miles off, to come out at his convenience and arrest Gordon. 7

When he came I was out of the way. The warrant was obtained of Squire Blair.

Elliot went and arrested Gordon, and took him to Gibsons s house to guard him over

night. They were in a room together, and four disguised men entered the room, and,
under threats, they forced Gordon to relinquish some and sign certain papers, and
ordered him to leave the country. He did leave. We heard of the transaction. He
left in a short time; and it was a very short time after he left until his family left,

and there is an indictment out now against Gibson for that transaction. It was found
in the last circuit court we had in our county.

Question. Is it known who were the other persons besides him concerned in this

duress ?

Ansivcr. No. sir. Gordon accused certain men in the neighborhood of being the dis

guised party. He may be correct or mistaken. I gathered the most of these facts

from the talk in the neighborhood, and from Mr. Gordon s publication after he went
to Tennessee, forbidding any person trading for, or having anything to do with those

papers.
Question. Was any use ever made of these papers after he signed them f

Answer. Not that I know of. It was but a short time until Gordon forbade that.

Question. Gordon has never returned to that neighborhood ?

Ansivcr. No, sir. He was down here last fall, at the term of the circuit court of

Limestone County.
Question. Are there any other instances you wish to state ?

Answer. I believe that* is about all I know of. I would just simply remark now in

regard to my own case, repeating what I have said, that while I think and have reason

to believe that the Blair and Moore might use the political prejudice to accomplish a

cowardly act which they had not the moral courage to perform themselves, I have no

complaint, in a political way, to make against anybody. The people of my county
have acted in my behalf extraordinarily. The commissioners court met and made an

appropriation of money, and employed the best counsel of the county to prosecute in the

first case.

Question. Captain Coleman told us about that yesterday.
Answer. They have had a public meeting called, and the people have indorsed their

action.

Question. We have their resolutions here.

Answer. I wish to make the further statement in regard to the people who have come up
to niy relief as nobly as they have. I think they deserve full credit. Their manifesta
tions seem to show that they are determined to enforce the law if they can, or they
will make the efforts at all events.

Question. I was about asking you if you knew any instance in Limestone County,
of colored people being whipped ?

Answer. I don t believe I can bring any instance to my mind in my section of the

county. I wave heard of a great deal of it up in the northeastern portion of the county.

Question. Are you a reader of the newspapers published in Alabama?
Answer. Not regularly. This Blair case and this Scales case are the only cases I can

think of of any colored persons being whipped.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Are there many colored persons living in that immediate neighborhood?
Answer. Not immediately. There are some two or three living within a mile of

Dr. Blair s. There is one case I remember, I believe on the same night that this

Blair boy was scarified so badly. There was a black woman whipped, who was living
on Dr. Blair s land, about a half or three-quarters of a mile from my house, on a

new-settled place. She came to my house the next morning, and was telling my wife

and crying about how badly they had whipped her, and she immediately broke up
that jlay, or commenced to move back two or three miles to her former owner.

By the CHAIRMAN :

Question. What account did she give of her being whipped ?

Answer. I do not remember. I did not hear it all.

Question. Did you understand that it was done by disguised men?
Answer. Yes, sir; disguised parties.
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Question. About what time was that?
Answer. I cannot tell exactly. .

It was done the same night that the Blair boy was
whipped.

Question. What was this Scales case you referred to two or three times ?

Answer. Well, sir, I do not know. I take it somewhat from experience ;
it is necessary

to give a dog a bad name in order to get a good excuse to kill him. That man had
the character of being a very impudent, dangerous negro, and had gone to two or
three places in the neighborhood to white men and cursed them.

Question. What was done with him ?

Answer. He was killed.

Question. By whom ?

Answer. By disguised men.
Question. When did this happen ?

Answer. That happened in the early part of 1870, but I will not be certain.

Question. How many were said to be in the baud ?

Answer, Ten, I understood.

Question. Was the matter investigated ?

Answer. It is under investigation now. Judge Common had some witnesses up
before him last Saturday. He told me Saturday evening what facts had been
developed in the case. They are hunting that case out.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You are a justice of the peace now, are you, in Limestone?
Answer. Yes, sir

;
I would be if at home.

Question. You hold your commission by appointment fromGoveruor Smith ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BECK :

Question. Whatever may have been the condition of your county in times goie by,
is it not a fact now that all men of all political parties are endeavoring to restore quiet
and peace in the country, and put down the lawlessness of disguised bands in every
form ?

Answer. That is my belief and observation.

Question. Are your officials and officers of the law, as
well^

as the citizens, showing
very great vigilance in endeavoring to do so ?

Ansivsr. Yes, sir; we are doing so
;
and then opportunities are better now for getting

information and acting than they have been. They seern to have shaken off that fear
that they have been under of these bad men.

Question. Public sentiment has not only turned against it, but assumed an active
form.

Ansiver. Yes, sir
;
an active form. That is just the way I wish to be understood.

Question. For some time, while things seemed against public sentiment, it did not
seem to act ?

Answer. No, sir
;
and it was crippled, and the witnesses were getting out of the way.

Question. Now it is good, and especially when they think the law will protect them,
and they come up ?

Answer. Yes, sir
; my own is the only case where it has come forward and been

sustained.

Question. Some of your officers are democrats and some republicans, but all are

acting in concert on this subject ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it not true that in that county you have always, perhaps, had a gang of

bad men making a dishonest living ?

Answer. Not to my knowledge. Before the war we were remarkably conservative in

morals.

Question. I beg pardon; since the war?
Answer. Since the war there has been everywhere. There were viciously disposed

men in the army. Some practiced it while the war was going on. They would not

stay in the army, but stay around home and steal. They called it capturing. They
have been carrying it on ever since.

Question. These bands of men have given you a good deal of trouble in the last few

years ?

Answer. Yes, sir
;

it has been worse the present year than before, I think
;
that is, I

have heard more of it. More horse-thieves have been captured, and, as a general thing,
I think, these horse-thieves have been captured with disguises. There is one clise in

jail now at Athens.

Question. They disguised themselves for the purpose of more secretly carrying on

their devilment ?

Answw. Yes, sir. I regard this is one thing I would like to have put in my mam
evidence, and I hope it will be no harm now I regard these parties, as far as I know
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or have knowledge of them doing their devilment, so far as politics is concerned, as

destitute of principle, and if the republican party were in majority as the democrats
are they would as easily be republicans as they iio\v are democrats.

Question. In other words, they are men who have no political principles or any other

principles ?

Aimi-er. No, sir
;
no political principles nor stamina about them.

Question. You think the old Ku-Klux organization was broken up in your county
some time in 1869 ?.

Answer. Yes, sir; well, at tne time this publication appeared.
Question. After that law was passed?
Answer. Yes, sir.

Question. Was it not a fact that up to December, 1833, you had no means of punish
ing men who rode about with disguises on at all in Alabama unless they committed
some offense ?

Answer. No, sir
;
there was no law touching a disguise ;

no means of punishing
them.

Question. A man might be seen about town, and unless he committed some depreda
tion you had no law which could reach him ?

Answer. No, sir
;
at the same time there was a fear, when it first started, an awful

horror was manifested of these disguised men. It was reported currently everywhere
that if you said anything against one of them they would visit you, and if anything
was said derogatory of any act they did they would take you out. These reports be

ing circulated I do not pretend to say whether they were correct or not it put the
whole body-politic under fear. They were afraid of them.

Question. The difficulty you had before December, 18(58, was that unless you caught
them doing some mischief, the meje fact of their being disguised and in bauds did not
enable you to reach the case under the civil law ?

Answer. There was no civil law reaching the case. The lu\v was passed in December,
1868. It was very obnoxious for a while.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not that law very bitterly assailed by the democratic press of this

country ?

Answer. Yes, sir; very. ^ But some of those men that assailed it bitterly have taken
hold of it and regard it now as the best law in existence

; Captain Coleman for one. I

have heard him so express himself; he would not have the law repealed for any con
sideration.

By Mr. BECK :

Question. What were the Wisdoms politics ?

Answer. They were democrats
;
at least I think so. I never heard them say.

Question. \Vhat were these other men who were charged with hog-stealing Barbees?
Answer. They were democrats. Gordon was a democrat. That is the man that run

off to Tennessee.

By the CHAIRMAN :

Question. You have said that everybody else up there were tleniocrats except your
self?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BECK :

Question. You said in your own precinct?
Answer. I believe the Wisdoms and Gordon and this boy were in my precinct.

By Mr. BLAIR :

Question. You attribute your treatment by these people entirely to the business diffi

culty you had with them t

Answer. I attribute the start of it to the difficulty I had with them, the old grudge
between the Blairs and myself, who, as I have repeatedly stated, took advantage of a

political prejudice in a class of men who did not know me, to accomplish that which

they lacked the moral courage to do themselves. They could never have any in-

ilueuce With the old citizens of .the county. These men are all adventurers, and, I

think likely, a good many of them a majority of them are men who cannot stay
where they formerly lived.

Question. Bad men ?

Answer. Yes, sir. This Billy Blair formerly lived in Lauderdale County. After he
had married and gone to himself, he lived in Lauderdale County for a number of years,
I don t know how long. He staid as long as he could. But he cannot live there. I

have been informed by good reliable men that Blair cannot live in his old neighbor
hood.
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By the CHAIRMAN :

Question. You say that the Ku-Klux law, enacted in December, 1868, by the Alabama
legislature, was bitterly assailed?

Answer. Yes, sir
;

it was bitterly assailed and denounced.
Question. By whom ?

Answer. By the democratic party, by the opposition to the republican party. That
law was passed by a republican legislature.

Question. How long did this denunciation of that law by the democratic party con
tinue ?

Answer. It continued up until about twelve months ago.
Question. What was the cause of their change of tactics, and why did they fall sud

denly in love with the law?
Answer. It was necessity. There was this Barbee matter, and these Wisdom boys,

and some few others, as many as some eight or ten, were accused, and probably justly
too, but I don t pretend to say. I never sawithem to see whether they were in dis

guise, but they were under the accusation of riding around the country in disguise,
visiting different places, and while they were at that, during the time they were riding
around, they visited a Mr. Nixon, who resides near a church. They obtained paper, pen,
and ink. They got the pen from Mr. Nixon, and wrote a notice, and put it up on the

church, naming certain men in the neighborhood, and accusing these men of being
Ku-Klux, and riding around in the country in disguise, disturbing honest men who
were at their labor, trying to make a living, and so on, and &quot; If this thing is not stopped
you will die unawares.&quot; I heard the thing read, and I think that is pretty much the

purport of it. I was at work at Mr. Gibson s during the time these parties were riding
around. They were regular, every few days, for some two or three weeks, and nobody
seemed to know who they were. Just from observation as I was working there at
Gibson s and saw men coming to him, and talking together privately. I saw at once
that there were two elements at work. There was a counter-irritant somewhere, and
I kept watch to see what would be the result of it. It finally resulted in the death of a
son of Dr. Blair, killed accidentally, and in the death of this man Barbee, whom they had
got out a warrant for, and gone and arrested him in Rogersville, and were bringing
him to jail, or ostensibly bringing him to jail, when he made an attempt to get away,
awl was shot badly, but he got away. They found him next day, and he was killed.

Question. Do I understand that this reaction was caused by Mie killing of democrats

by the Ku-Klux ?
*

Answer. Well, that is the way that the thing came out. The WTisdom boys were ar

rested, a man named Miller was arrested, and a man named Goode was arrested all

under the charge of being out from home in grotesque disguise, &c., and they had to

come. Captain Coleinan was then one of the prosecutors in that case perhaps the

leading member of the prosecution and in order to reach these fellows, they had to

take hold of this law that had been so obnoxious.

Question. Is that the time you referred to in your answer to Mr. Beck, when the spirit
to enforce the law commenced springing up?

Ansicer. Yes., sir
;
that is the time, and still from that time on. There has been a

pretty strong manifestation from that time, but it has developed itself stronger in.uiy
case than in

L

any other.

Question. I wish you to state to the committee on what grounds opposition was
made by the democratic party, so far as your knowledge and information extend, to

the enactment of the Ku-Klux law of December, 1868.

Answer. Well, sir, I can give no particular grounds, but generally the position of

the party then, as I understood the position of the democratic party as shown by
some public meetings and resolutions passed was that they regarded the whole struc

ture of the State government then in existence as a usurpation and fraud. They did

not consider it legal.

Question. Do I understand you to say that this law was not more denounced by them
than any other laws enacted by that republican legislature ?

Answer. Well, I do not know that it was. There were several other laws there was
a general complaint against everything.

Question. But was not there a special complaint against this law, and did you not
hear it denounced more than any other act of that legislature?

Answer. Perhaps I heard more said about it.

Question. Can you state to the committee the reasons assigned for their opposition
to it?

Answer. I do not know that I ever heard any special reason assigned outside of the

constitutionality of it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did they not also deny the necessity for any such law
;
was not that the

main cause of complaint ?

Answer. I think this was the way ; they never denied the necessity. I have heard this

46 A
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naid, and I was partly of the same opinion myself, that the law was a nullity, from the
fact that I did not see where they could reach these disguised parties. The trouble
was to find out.

By the CHAIRMAN :

Question. Was the ground of denunciation that the law could not he put into oper
ation ?

Answer. Well, I am not clear upon that. What political attention I paid was general.
Question. Did I understand you to state distinctly that this order of the Grand Cy

clops which you saw published in the newspapers, disbanding the organization of the
Ku-Klux Klan, was made subsequently to the enactment of this law ?

Answer. Yes, sir
;
that is my understanding; and I recollect distinctly it stated that

they were disbanded in obedience to law.

Question. So that the Grand Cyclops recognized the validity of the law ?

Answer. Of course he did by that act.

Question. I will ask yon to state whether any effort was ever made to capture or punish
members of the Ku-Klux Klan until within a few months past in Limestone County.
Answer. None, until within about twelve mouths, of these disguised parties. It is

about that time, or within a short time of twelve months, I reckon. This advertise
ment I spoke of that was put on the church was in September, 1870, as I recollect, and
it was during that mouth, I think, that the great excitement was in the neighborhood
and the arrest of these men.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you think that these bands now riding, or riding until recently, over

your county were members of the ordef or organization previous to the issuing of that
order by the Grand Cyclops ?

Answer. There are some of them that I do not think belonged to the old organization.
Question. Some of them you think did ?

Ansiver. Some of them I think it likely did. I think this Moore was, from informa
tion ; I think it is generally conceded that he was a Cyclops in the original organ
ization.

HUNTSVIIXE, ALABAMA, October 10, 1871.

WILLIAM H. LENTZ sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you reside ?

Answer. I reside in the county of Limestone, Alabama.
Question. What office do you hold ?

Answer. I hold the office of sheriff of Limestone County.
Question. How long have you held that office ?

Answer. About three years.

Question. Are you a native of that county ?

Answer. Yes, sir, I am.

Question. Did you live in Alabama during the war, and have you lived in it ever
since ?

Ansiver. Yes, sir
;
I was born in the county of Limestone, and was raised in the same

county. I live thirteen miles west of the county seat, though.
Question. Please state to the committee what instances of outrage upon individuals

by men banded together, and in disguise, have come to your notice during the time

you have been sheriff, throughout Limestone County ?

Answer. I will have to study on that. Do you want me to give them all ?

Question. I am asking in a general way about the number.
Ansivcr. Well, I think there have been from ten to fifteen somewhere.
Question. Upon what class of people were most of the raids made

;
white or black ?

Answer. Well, those raids have been made upon both classes, white and black.

Question. Did you ever see any portion of this organization known as the Ku-Klux in

their costumes ?

Answer. Yes, sir
;
saw them as often as three times, I think.

Question. In what year?
Answer. Well, in the year 1868 I saw thirteen in our county town at one time, and

at another time I saw some twelve or fifteen. I did not count them. The day of the

presidential election they came in town there.

Question. You may describe, briefly, the disguises they wore. First state whether
they were mounted or on foot ?

Answer. They were mounted.

Question. Were their horses disguised ?

Answer. Yes, sir
; they were covered disguised.

Question. Go on and describe the character of the disguise.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 723

Answer. The disguises, I presume, were made of calico a kind of calico robes loosely
worn, and then a disguise over the face.

Question. How do the disguises that have been worn in 1870 and 1871 compare with
those that were worn in 1868 ?

Answer. I have not seen any in 1870 and 1871, only some that were captured the other
day, and they compare very well. In arresting a man we got three disguises some
three weeks ago.

Question. The disguise covered the body, the head, and the face, I understand f

Answer. Yes, sir.

Question. Was there anything hideous about the face ?

Answer. Yes, sir. There is long hair, I suppose about a foot long, coming out as if it
were mustaches, hanging down at least a foot.

Question. Any horns on the head ?

Answer. No, sir
;
no horns.

Question. Do you know where these disguises were manufactured ?

Answer. I do not.

Question. Did they show skill in their construction ?

. Answer. Yes, sir
;
some skill.

Question. You say a company rode into Athens on the day of the presidential election ?

Answer. Yes, sir.

Question. At what hour in the day did they visit the town ?

Answer. About eight o clock in the morning.
Question. How long did they remain ?

Answer. About half an hour, I presume.
Question. What did they do while in the town ?

Answer. They did not do anything.
Question. Did they ride around the streets ?

Answer. They rode up on the west side of the square, and through the square, and down
to where we had some soldiers camped, and talked with them a few minutes, and theu
rode out the way they came in.

Question. Did you hear the conversation between them and the soldiers ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know what they said ?

Answer. I heard what it was.

Question. What was it ?

Answer. They told the commander of the squad, so he told me, to keep order there
that day, and, if he could not keep order, to call upon them, and they would help him
assist him to keep order among the citizens, the voters.

Question. Was any disorder apprehended ?

Answer. No, sir.

Question. WTho did these gentlemen think or say would create disorder ?

Ansiver. They did not say. They said if he could not keep order, to call upon them to

assist, and they would assist.

Question. How strong was that military squad in your town ?

Answer. About twenty. f

Question. Were they Federal soldiers ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. How long had they been located in your town ?

Ansiver. About two days. They came down just two days before the election, to stay
during the election.

Question. Had it been noised throughout the county that these soldiers were there ?

Ansiver. No, sir.

Question. There was a possibility that these Ku-Klux did not know whether these
soldiers were there until they got there ?

Answer. I am not prepared to say whether they knew it or not, but I think it is likely
they must have known it.

Question, What do you know of the negroes being visited and their arms taken away
by these bands in disguise ?

Answer. Well, I do not know anything. I heard that in the eastern and southern po^-
tious of the county, they went down through there as often as two or three times, au4
that they have taken their arms from them guns and pistols.

Question. Were they taken away from the blacks generally ?

Answer. Yes, si&

Question. Every man who was suspected of having arms in his possession was
visited ?

Answer. Yes, sir
;
in that portion of the county.

Question. In what year was that ?

Ansiver. In the year 1868.

Question. Do you know upon what pretext the Ku-Klux seized the arms of these
colored people ?



724 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATF.S.

Answer. No, sir
;

I do not.

Question. Have you many colored people iii Limestone County ?

Answer. Yes, sir; we have a good many in the southern portion of the county. Very
few in the northern and western portions of the county.

Question. Have many men been driven into exile from apprehensions of the Ku-Klux
in your county of Limestone ?

Answer. There have been to my recollection three or four.

Question. Men who have been visited by the Ku-Klux, or to whom notices have been
&quot;sent ?

Answer. Yes, sir
;
one in particular Mr. Gordon has been driven from there

; ho

was, I suppose, intimidated and driven away from there.

Question. Have you reason to believe that there was a regular Ku-Klux organization
in your county at one time ?

Answer. Yes, sir
;
I think there was.

Question. Do you know of any men who belonged to it ?

Answer. No, sir
;
I do not.

Question. Did public repute fix upon any one as the leader ?

Answe) . No, sir.

Question. What do you know of this man Moore, whom you have transferred to the

jail in this county for safe-keeping, being reputed to be a captain in one of these

organizations ?

Answer. Well, I think, it is generally believed that he is a captain or leader of the

entire organization up to a late day.
Question. Is he the democratic candidate for sheriif at this time in your county ?

Ansiver. He claims to be a democrat
;
he is not the democratic nominee for sheriff;

he is an independent candidate.

Question. How strong was the order reputed to be in your county at any time ?

Answer. During its existence ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, sir, I have no idea
;

it was considered by most of men to be tolerably
strong.

Question. Do you know what were its objects ?

Answer. No, sir
;
I do not.

Question. You may state if you saw published in the newspapers at the time, an
order from the Grand Cyclops disbanding the different Ku-Klux organizations.

Answer. Yes, sir
;
I saw a notice signed by the Grand Cyclops, and, I think, it was

published, as well as I recollect, in two numbers or probably three numbers of our

county paper.
Question, Is your county paper a republican or democratic paper ?

Ansiver. A democratic paper.
Question. State whether that notice stated that the order was given pursuant to the

passage of a law by the State, denouncing this Ku-Klux organization.
Answer. I think, as well as I recollect, that it occurred before the passage of the Ku-

Klux law, as it is called.

Question. Was it not in the summer about June, 1869 that this order was published,
a little upward of two years since ?

Answer. I do not remember the time it was published.
Question. Did not the order state that it was made in pursuance of a law passed

against the Ku-Klux organization ?

Answer. I am not sure about that
;

it might have been, and might not
;
I will not say

positively about that.

Question. You remember the law to which I refer, do you, passed by the Alabama leg
islature in December, 1868?
Answer. Yes, sir.

Question. Was that law a very unpopular one with the democrats of Limestone

County ?

Answer. I think, generally speaking, it was at the time.

Question. Have any of the men concerned in these Ku-Klux raids ever been brought
to punishment in your county ?

Answer. Well, we have some under bond at this time.

Question. My question was, whether any one has ever been brought to punishment ?

Answer. No, sir
; no, sir.

Question. Until within the last few months, were any active efforts ever made in

your county to bring them to justice ?

Answer. Well, the grand jury of the fall term of our court, of 1870, found two indict
ments against parties.

Question. Was that the first time your courts had taken notice of these outrages ?

Answer. Yes, sir, the first time that they got any proof of any person that had
been committing outrages.
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Question. Had active efforts been made previous to that time to obtain proof of the
authors of these outrages ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who made themselves active or busy in that ?

,
Answer. Well, our grand jurors had a great many witnesses summoned up, but they

never got any proof until the fall term of 1870. At the spring term of 1870 we had a

great mauy witnesses summoned up on the Ku-Klux question.

Question. Had any effort ever been made to, bring these parties to the notice of the

grand jury before the spring term of 1870 in your county court t

Answer. No, sir
;
I think not.

Question. What was the reason of that omission ?

Answer. I do not know, sir.

Question. It is reputed that there has been a falling out among these latter-day Kti-

Klux in your county ?

Answer. Well, it was reputed that there was a falling out among them in the fall

of 1870. This case I speak of now, down in the forks of the Tennessee and Elk Rivers
or at least there was a party of disguised men supposed that others were going

about disguised ; they had a falling out, and there were several parties arrested, and
we have two of them in jail at this time, and two others out on bond

;
we had no

spring term of court last spring, consequently they have had no trial.

Question. Was any active effort ever made to bring the members of this Ku-Klux
organization to justice until they commenced making systematic depredations upon
property and visiting democrats as well as Union men ?

Ansiver. No, sir
;
there was not to my knowledge ;

there were no demonstrations made
to bring any parties to justice until after the disbandment by the Grand Cyclops by
the advertisement being put in the paper.

Question. Not a single case until after that time ?

Answer. No, sir; not until after that time.

Question. Does there seem to be a general disposition among your people now, with
out reference to party, to break up this organization ?

Answer. Yes, sir.

Question. About how many white men in Limestone County vote the republican
ticket ?

Ansiver. Six or seven hundred
;
six hundred, I will say.

Question. White men ?

Answer. Freedmen.

Question. But I ask as to white men ?

Answer. There are very few
;
I suppose there are fifty.

Question. How many of these are northern men?
Answer. Very few

;
we have very few northern men in our county.

Question. Is there any prejudice existing in your community against northern men ?

Answer. No, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. You say, that at the time the Ku-Klux appeared on the street at Athens
the soldiers were there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had they been brought there previous to the election ?

Answer. Yes. sir
; they came there about two days, as well as I recollect, before the

election, and remained until after the election.

Question. Was there any apprehension of disturbance ? was that the reason they
were brought there ? &amp;lt;

Answer. Yes, sir
;

it was thought probable that there might be some disturbance.

Question. They were brought there on that account ?

Answer. Yes, sir.

Question. I thought you answered, in reply to a question about these Ku-Klux and
their pretension that they wanted to preserve order, that you did not know of any
apprehension of disorder ?

Answer. Well, we were apprehensive that there might be some disturbance.

Question. And the troops were called there to prevent it ?

Answer. Yes, sir
;
to prevent it if they did anything.

By the CHAIRMAN :

Question. Was application made for the troops by any citizens of your county ?

Anmcer. No, sir
;
I made the application myself to the general commanding the post

here.

By Mr. BECK :

Question. After the soldiers arrived, you felt comparatively secure at that election

that there would be no disturbance ?

I

Answer. Yes, sir
;
I felt that they would keep order, preserve order.

i
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Question. Those men in disguise, when they came in, simply offered to aid them, pro
vided aid was necessary ?

Answer. Yes, sir
; they told them that if there was any disturbance, or if they could

not keep order, in other words, to call on them, and they would assist them.

Question. There were more soldiers than Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. In case of a controversy with the soldiers, the soldiers would have had a

decided advantage ?

Answer. Yes, sir
;
the advantage of number.

Question. Did not their going to the soldiers in the way they did, show that they had
no other design than a friendly one, as far as the soldiers were concerned ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. They approached them in a confident and friendly manner ?

Answer. Yes, sir.

Question. Their conversation was friendly ?

Answer. Yes, sir.

Question. At that time you had no law in Alabama punishing men for riding in dis

guise in any number they pleased f

Answer. No, sir
;
none at the time.

t
1

Question. Therefore the soldiers did not regard their conduct as violating the law ?

Ansiver. No, sir.

Question. They did not act upon it as such ?

Answer. No, sir.

Question. And the conversation between them and the soldiers was of a friendly
character ?

Answer. Yes, sir.

Question. That order, you think, was disbanded about the time the order came out,
from whoever was their commander ?

Answer. Yes, sir
;
I think it was.

Question. Have you any reason to believe that the men who have been disguising
themselves since that time, and committing depredations upon black and white men,
have been anything else than lawless men, assuming disguises to commit depreda
tions ?

Answer. I have none.

Question. Is that your opinion ?

Answer. Yes, sir
;
that is my opinion ;

that it has been made a personal matter in our

county.
Question. A mere personal matter ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where men have sought the cover of night and disguise, to effect bad pur
poses of their own ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is that your understanding of it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Some of the men who have been in it may have been in the original gang,
or not

;
but I suppose you do not know ?

Answer. I do not know anything about it.

Question. So far as you have discovered, the men who have been operating under dis

guise of late have generally proved to be men of comparatively worthless character ?

Answer. The bulk of them. They have generally proved to be bad characters bad
men.

Question. Their quarrels, and whippings, and wrongs have been inflicted upon white

democrats as well as upon colored men, have they not ?

Answer. Yes, sir.

Question. The Wisdoms, for instance ?

Answer. The Wisdoms are democrats.

Question. TheBarbees?
Answer. Barbee was a democrat.

Question. Was not he killed f

Answer. He was killed.

By Mr. BLAIR:

Question. And Gordon ?

Answer. Gordon was a democrat.

By Mr. BECK :

Question. Gordon was run off?

Answer. Yes, sir
j
and old man Simmons I never knew his politics. He was a Tea-

nesseean.

Question. You have always been a republican yourself, I believe ?
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Answer. Yes, sir.

Question. Your county attorney is a democrat, and your county judge is a repub
lican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Has not your whole county organization, ever since you have been able to
find out tho names of the men committing outrages in disguise, acted together
them to justice very efficiently ?

Answer. Yes, sir
;
since we have been able to get any proof against them, they have

been willing, and the community generally have been willing to assist me in making
arrests.

Question. You have held public meetings, also, expressive of your views ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Regardless of party ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you any doubt that, with tho feeling and temper of your people now,
and the disposition of your courts, and the organization of your grand juries under
the management of your county, you can keep order from this time on ?

Answer. No, sir
;
I have no doubt but what we can.

Question. I believe you call everything that appears in disguise Ku-Klux, even if ifc

is only one inan ?

Answer. Yes, sir
; everything that appears in disguise is Ku-Klux.

Question. It is a good name, and it sticks ?

Answer. Yes, sir.

Question. That is a means of characterizing that class of offenses, no matter by whom
committed, or what the degree of oifense ?

Answer. Yes, sir.

Question. Or what the disguise is ?

Answer. Yes, sir. There are different colors of disguise j
some are red and some are

white.

By the CHAIRMAN:

Question. Have you any reason to believe that the Ku-Klux who appeared in your
streets on the day of the presidential election had any knowledge that the soldiers
were there before they came ?

Answer. I do not know, sir. I think you asked me that question awhile ago. I do
not know. It is probable they might have known it. It is possible they might havo
known it. They had been there from Friday evening, I think, until Monday or Tues
day.

Question. If it was known that tho soldiers were there, it was known they were
there for the purpose of preserving the peace, was it not ?

Answer. Yes, sir
j
of course it was.

Question. Is it not possible that the Ku-Klux were taken by surprise when they came
into town on that day, and changed their original purpose in consequence of the pres
ence of the squad of soldiers ?

Answer. I do not know how that is. I think not, because they came in and rode

straight on down to where the soldiers were encamped. I think it is likely they knew
where they were in camp.

Question. Might they not have got their information on their way to town ?

Answer. It is possible that they could.

Question. If they knew tho soldiers were there for the purpose of preserving the

peace that day, there was no necessity for the Ku-Klux coming therefor that purpose ?

Answer. No, sir.

Question. Does it not seem to argue, therefore, that when they started from their

homes they had no knowledge of the presence of these soldiers ?

Answer. Yes, sir
;

it seems to argue that way, but I do not know about that, and I

can t say.

Question. I believe I have asked you this question already, substantially, but I will

repeat it. Was there any general complaint against the Ku-Klux in your county, while.

they confined their demonstrations to colored men?
Answer. I do not know that I understand your question.
Question. Was there any general complaint against the Ku-Klux in your county,

while they confined their demonstrations to colored men ?

Answer. They never confined their operations among colored men entirely. They
were visiting wThite men as well as colored men, during the existence, as we term it,

of the organization.
Question. Were the white men visited radicals ?

Ansiver. I think both classes were visited to some extent.

Question. By the original Ku-Klux?
Answer. Yes, sir.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. This man whom you have in jail here was quite a leading man, was he not,
in his part of the county ?

Answer. Yes, sir.

Question. Quite a popular man there ?

Answer. Yes, sir; L suppose he was among his class of men.
Question. Do you think that he has been for a long time a member of that order or

organization ?

Answer. Yes, sir
;
I think he has been a member of it during its existence, from the

organization.
Question. And when the order was given to disband, he did not obey that order ?

Answer. Yes, sir
;
that is my opinion about it.

Question. Was it not about the time that these Wisdoms got into trouble, that there
was a falling out ? Was it not about the time that they were whipped or outraged
that there was a falling out between the different clans or bauds of men?

Answer. Well, the Wisdoms are the ones charged with going in disguise.
Question. And they were also visited by some men in disguise?
Answer. Yes, sir

; they were visited.

By Mr. BECK :

Question. This man Moore, it seems, kept a distillery in one corner of your county ?

Answer. Yes, sir; until last year, 1870. Then he moved down where so much of this
trouble has occurred. There he has located another distillery.

Question. An illicit distillery ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it not a fact* in your part of Alabama, as well as elsewhere, that
around these illicit distilleries there is always a crowd of bad fellows ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. And the fellow who keeps the still has a good deal of influence with that
class of people. They are his strikers ?

Answer. Yes, sir
; my opinion is that nineteen-twentieths of the cases of lawlessness

are concocted in these distilleries. We have a number of them, and are breaking them
up now.

Question. Is it not the fact that those carrying on these distilleries collect aroun &quot;*

them a gang of low fellows, to protect them against the officers, and pay these men-
their strikers and retainers in whisky ?

Answer. Yes, sir.

Question. And in Eastern Tennessee and in North Carolina it has been so ?

Answer. Yes, sir.

Question. And Moore was a king-bee among that class, was he not ?

Answer. Yes, sir.

Question. And thereby obtained a certain amount of influence with that character
of people ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ever know a republican who belonged to one of thee bands ?

Answer. No, sir.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 10, 1871.

SAMUEL HORTON sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Ansiver. In Blount County.
Question. How long have you lived there ?

Answer. I have lived there some thirteen years, until the last ten months, when they
drove me out.

Question. What is your age ?

Ansiver. Sixty-six years old.

Question. Of what State are you a native ?

Answer. I was born and raised in South Carolina, in Newberry District.

Question. How long have you lived in Alabama ?

Answer. Thirteen years.
Question. You moved thirteen years ago to Blount County ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were you there during the war ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Have you many colored people in that county?
Answer. Well, there is right smart in places.

Question. Did you ever see any of this Ku-Klux Klau in Blount County ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did you first see them ?

Answer. It was in October last
;
I reckon about the 10th twelve mouchs ago.

Question. How many did you see then ?

Answer. I saw four.

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. On foot or on horseback ?

Answer. On foot.

Question. How were they disguised ?

Answer. I just saw them through a crack in the house. Their aprons or gowns looked
to be striped black and white, I think.

Question. You had heard of them before that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Often?
Answer.

Y&quot;es,
sir. Maybe I had better go back, and tell you the first start of it.

Question. Go on.

Answer. You recollect when the United States court sat here at this place, and Judge
Busteed was here

By Mr. BUCKLEY :

Question. Some two years ago ?

Answer. Yes, sir, I think it was. I was summoned here to attend court. I left homo
in the morning, and got as far as Judge Hale s, thirteen miles the other side of the river.

There I put up and staid all night. Before I laid down, two ofthem came in and sauntered
aroundthrough the house, and talked to the man ofthe house and his children a little and
went off. Me and the gentleman of the house sat there until ten o clock or maybe later,
and he told a couple of lads there to go into the other room and kindle a fire and light
the candle for me to go to bed. I went in, and we sat by the fire awhile, me and a

couple of chunks of boys. One of them remarked to me,
&quot; We had as well lie down ;

them things will be back here directly.&quot; I had not been in bed twenty minutes until

it went like thirty geese all around the outside of the house, making with their bills

and coming to the door, &quot;Hilloo! Hilloo!&quot; The boys, them chunks of lads, said,
&quot;

O,
yes, there they are.&quot; One remarked to the other,

&quot;

I shan t get up.&quot;
The other says,

&quot; Get up ;
it will make them mad, and they will be just that much worse.&quot; The boys

got up and lit the lamp, and set it on the fire-board, and they came in and stooped
about with their gowns on

; stooped down so they could just cleverly walk, and went
about over the house stooping, with a great white face and black-looking beard, as
well as J. recollect, when they twisted their mustaches. One was black and the other
white. One stood in the door

;
the others sauntered around the house. At last they

came to the bed and asked the boys, [in a thin treble voice,]
&quot; Who is this ?&quot; The boys

said they had an old gentleman staying all night there. He said, [in a thin treble

voice,]
&quot; What is he ?&quot; Another said, [in deep bass,] &quot;A danmed rad.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. That means radical ?

Ansiver. Yes, sir. This time I began to feel sort o spotted. I didn t even have .1

pocket-knife. They came to the bed
;
one came to the foot and the other to the head ;

and the one at the foot smelled all around at the foot of the bed, and he says, [in deep
bass,]

&quot; He s a damned old rad.&quot; The other one said, [in sharp treble,]
&quot; Is ho fat P

The other answered, [in bass,]
&quot;

Yes.&quot; The other said, [in treble,]
&quot;

Well, we ll eat him
then

; get out of the bed.&quot; I raised on my elbow and says,
&quot; Look here, gentlemen,

you will have tolerably tough eating; I am getting tolerably old now, and it looks to

me like I would be tolerable tough eating.&quot; They ordered me again to get up. By
this time the bolt of the middle door flew open, and the man of the house came into

the room. He says,
&quot;

Now, look here, the like of this shan t be done here.&quot; They said,
&quot;

By God, we ll eat
you.&quot;

He says,
&quot;

Well, cut in on mo
;
but when travelers puts up,

they are not to be imposed on.&quot; They jawed awhile, and the coarse-talking one says,

(in bass,)
&quot; Let s

go,&quot;
and they jerked out of the door, and all of them jumped on their

horses, and you would have thought there was a hundred whistles
; they jumped on

their horses and they went off.

By Mr. BECK :

Question. Where was that ?

Ansiver. Colonel Hale s old stand.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you see the disguises ?
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Answer. They had horns about that long, [18 inches,] and they had long gowns,
down here, [illustrating.]

Question. You say you were on your way here at that time to attend court as a grand
juror ?

Answer. No, sir; as a witness, comiug here.

Question. In what case were you subpoenaed as a witness ?

Answer. In a case concerning an election between two men here in Blount.

Question. Was it generally known you were coming here as a witness ?

Answer. Well, yes, I reckon
;
the officer had been down in our settlement summon

ing a day or two, and I reckon they saw him coming down ;
I can t tell.

Question. Was it a case of contested election ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was the contest between a radical and a democrat ?

Answer. Yes, sir
;
1 think so.

Question. Do you recollect for what office it was ?

Answer. Well, the man that was elected was killed between here and Dalton. I can t

recollect his name.

Question. Killed by whom ?

Answer. I can t tell you; I wasn t about.

Question. Was it said that he was Ku-Kluxed f

Answer. I think that was the opinion of the thing.

Question. The man in whose favor the decision was made ?

Answer. Yes, sir
;
I think it was

; well, then this thing died out. I will go on and
state to you about the balance of it. This court business died out .

Question. Before you get to that, state where Colonel Hale s house is. Is it iu Madi
son or Blount County ?

Ansiver. I don t remember
;
it s either Blount or Morgan, but it s yon side of the river,

and it s right in the corner. It s only a little distance into either one. Well, I went
home from court here, and about twelve months ago, I think, as well as I can recol

lect now, they rode up, four, to my house, that is, to the fence, within twenty or thirty

steps of the house. They lit and came into the yard. Brother Hale and Brother Heaps
were there all night with me, and their wives. I heard, [in treble,]

&quot; Hilloo ! hilloo!&quot;

My daughter got up and went to the door and asked them what they wanted. &quot;

O,

nothing, only we have a little settlement to make with the old man that we d like to

make.&quot; She says,
&quot; Yon will not make it to-night.&quot;

&quot; What ?&quot; She says,
&quot; He has

gone from home.&quot; I was lying in bed ;
she was scared to death. They said,

&quot; Where
is he ?&quot; She says,

&quot; I think he went to Daniel Murphy s.&quot;

&quot; Where s that ?&quot;

&quot; About
a mile and a half from here.&quot; &quot;Which way will we go ?&quot; &quot;Just go out to the gate,
and take that trail, and it will carry you right there.&quot;

&quot;

Very well : tell the old man
we will settle with him in a few

days.&quot;
While they was talking, I could have put my

hands through the cracks and pulled off two of their caps, but my wife and the other
women begged to have no fuss, and I held still.

Question. How many rode up to your fence ?

Answer. Four.

Question. At what hour of the night was it ?

Answer. Ten o clock, I reckon.

Question. Had you retired to bed ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was that last October ?

Answer. Yes, sir
;
twelve months ago.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you any knowledge of who any of these parties were ?

Ansiver. No, sir
;&quot;

I don t know that I have.

Question. Have you any knowledge of who any of the men were who visited you at

Colonel Kale s ?

Answer. No, sir.

Question. What hour of the night was it when they came to Colonel Hale s ?

Answer. That was between eleven and twelve o clock.

Question. Were the family abed ?

Answer. Yes, sir; we all had laid down. Me and the man of the house had been

sitting up talking until late; it was between 11 and 12, I reckon.

Question. Were the men disguised in 1870 in the same way that they were at Hale s ?

Ansiver. Yes, sir
; pretty much the same garb.

Question. Did those men who spoke to your daughter, and to you, talk in disguised
voices ?

Answer. Yes, sir; just as I talked to you ; just about as broken as I talked to yeu
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just now. I think that that meeting commenced at Gum Grove, the Friday after the
second Sunday in October.

Question. What October ?

Answer. Last October, twelve months ago.

Question. There was a camp-meeting held there ?

Ansiver. Yes, sir
;
at Gum Grove. Well, on Monday night, it was just after candle

light service commenced, the company had got together under the arbor, and, I think,
maybe the first preacher had about got through what he was going to say. There
was a right smart stir-up, and he was just about to come down from the stand to the

altar, and the whistle went &quot; Whew, whew, whew.&quot;

Question. A good many of them ?

Answer. O, yes, sir
j

it appeared like it rnought have been fifty of them.

Question. The same kind of whistles you had heard before at Colonel Hale s and at

your house ?

Answer. Yes, sir; and directly along (a pause) bang, (short pause) bang, just about
that far apart. The preachers all just dodged out and left. The candles were all put
out, and the congregation was like a gang of partridges. They went every way.

Question. Where did this shooting appear to come from ?

Answer. From the east side of the camp-ground. I staid there. I thought I would
wait until the stir was over, and then go to my tent, live or die. I looked after the

preachers as they went out, and looked around and the congregation was all gone. It

was a clear light. I could see my shanty as plain as I see that book.

Question. Where had they gone to their tents or home ?

Answer. I dbuldn t find them. I walked to my tent and sat down, and directly twelve
men walked up and began to talk pretty big, and remarked to me they believed I had
stood. Says I,

&quot; What would I run for ? There would be no use in running.&quot; Well,
they turned around, talking to my daughter, and one of them says,

&quot; You believe that
when you die you will goto Lakin?&quot;

&quot;No,&quot; says she, &quot;I don t know.&quot;
&quot;Oh, yes,

by God, you do,&quot;
he says.

Question. Lakin ! Who do you refer to ?

Ansiver. Lakin was our presiding elder.

Question. Was he at that meeting ?

Answer. Yes, sir
;
he was there.

Question. Had he preached that night ?

Answer. No, sir
;
I don t think he preached that night.

Question. Go on with your story.
Answer. &quot;

Well,&quot; says my daughter,
&quot; why don t you go and talk to Lakin? Why

don t you go and talk to Lakin ?&quot; And says he,
&quot;

Oh, by God, he is not to be found.&quot;
&quot; How do you know?&quot; says she. He says, &quot;He is not, without he is in your tent.&quot;

Says she,
&quot; He is not there, and if you go to Brother Bill Anderson s you can look for

him.&quot;
&quot;

No,&quot; they said. &quot; he can t be found.&quot; They said,
&quot; All we want is to see old

Lakin, and if we
do,&quot; says he,

&quot; I ll be God damned if he ever preaches to you again.
If he ever undertakes to preach here again he will land in hell before ho gets it done.
Just let him try it.&quot; Well, I believe that is about as much as I know concerning that

scrape.
Question. You saw, upon that occasion, only about twelve Ku-Ivlux ?

Ansiver. I think there was between eight and twelve around my fire.

Question. From the sound of the whistles, how many did you think there were actually
about there ?

Question. Brother Jim Hale s wife s tent was next to where they were, and she said
there was about fifty, and from the firing of the guns as they went off, most any man
would have thought there was about fifty.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were they disguised?
Answer. Yes, sir

;
when they rode off they were hollering and shooting and cursing.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you see them then ?

Answer. No, sir.

Question. Those you saw were disguised ?

Answer. No, sir
; they had pulled off their garb when they came to the fire. I didn t

see any disguises at that time. Just before the shooting, three walked around the
arbor and stood against the posts that were disguised.

Question. Did you know any of those men that carne^o your tent and wanted to find
Lakin ?

Answer. Yes.

Question. Did xhey live in that neighborhood ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you any objections to giving their names ?
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Answer. Well, I would rather not yet, because, I will tell you, I can t stay there, nor
ain t going to. I am not going back among them. Now, let me finish. About a week
or ten days after that they got so hot against me and my folks I concluded we would
move back to Georgia, and fixed up. My son lived about two miles and a half or three,
on that road, and ^ve went on that far the first day. That night, just after we had laid

down, at 9 or 10 o clock, they sat there talking, aud up rides something to the door, (in
shrill treble,)

&quot; Hilloo ! hilloo ! Open the door.&quot; Well, they came in. I still laid in the
bed for some time. At last they ordered me up, and my son begged me, and the family
all begged me to get up. I got up just to satisfy them. u Walk out !&quot;

&quot;No, I shan t

walk out.&quot; They all still begged me to come out, and I went out and went off from
the house with them, I reckon thirty steps, aud they asked me several questions. I

told them that it was an arrant lie, and everybody knows it s a lie.

By Mr. BECK :

Question. State the questions they asked you. It will save time hereafter in the cross-

examination.
Answer. In the time of the camp-meeting my son s wife lost a baby, and people said

it had a perfect case over its face, and horns just like the Ku-Klux. Well, you see,

they had packed that on me, and I didn t take it, because I never looked at it. They
talked on awhile, and one of them says : &quot;God damn you, don t you think you ought
to be whipped a little about that?&quot; I says, &quot;Well, I don t know, that is with you.&quot; He
says, (in thin treble,) &quot;Well, I think you ought to.&quot; He got him a hickory ;

I suppose
it was 3 feet long. At that my son stepped in between him and me. I says,

&quot; Go away ;

let him hit me; let him strike me one lick.&quot; Well, he turned round and round, and
wavered the switch over me a while. At last he concluded he wouldn t whip me if

I would leave the country, and go off.

By the CHAIRMAN :

Question. When was that ?

Answer. About twelve months ago.

Question. Soon after this camp-meeting ?
&quot;..

Answer. Yes, sir; within eight or ten days.

Question. How many men visited you that night ?

Answer. Four ?

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had they arms ?

Ansiver. Yes, sir
; they had pistols ;

lots of them.

Question. You were then on the way to Georgia ?

Answer. Yes. sir.

Question. Did you go to Georgia ?

Answer. Yes, sir
;
I got back about three weeks ago. I fetched my family.

Question. Have you been living in Blount County since you got back ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where you formerly lived ?

Answer. Yes, sir.

Question. Right at the same place ?

Answer. Yes, sir
; right at the same place.

Question. Have they disturbed you since you came back ?

Answer. Yes, sir
;
a gentleman rode up about ten or fifteen days after I came and told

me a man told him that evening that I should not stay there. I didn t give him no
answer. I said, I expected to attend to my own business, and I am in hopes other

people will. He says,
&quot;

Well, he told me to tell you.&quot;
I says,

&quot;

Copeland, who was he ?
&quot;

He says, &quot;He told me to use no names,&quot; and he wont off. I believe that ends about
the length of what I know of scrapes in any way.

Question. What pique had these Ku-Klux against you ?

Answer. Well, that scrape was because I had said this child had on a false face.

Question. Because you had said this child of your sou s wife had on a false face ?

Ansiver. I said Jake Dines told me it had, and Doctor Coker.

By Mr. BECK :

Question. Where does he live ?

Answer. Right at Sully.

By the CHAIRMAN :

Question. What did Doctor Coker tell you ?

Answer. They both said it had that kind of face.

Question. What kind of face, a Ku-Klux face ?

Answer. Yes
;
and Dines begged me to go in and look at it, and said that it had a

Ku-Klux face on. I told him I wouldn t
;
that there wasn t enough money to hire me

to look at it.
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Question. Did they say it had horns?
Answer. Yes, sir; about that long, (finger-length.)

Question. What other signs of Ku-Klux had it ?

Answer. I don t remember. Doctor Coker and Mr. Jake Dines both saw it. Doctor
Coker tells Dines it was that sort, and then Dines went down and looked at it, and then
Dines told me. Him and Coker both pronounced it a Ku-Klux.

Question. How long did the child live after its birth ?

Answer. I don t think it eVer drawed a breath.

Question. It was regarded as a monstrosity ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it the general belief that such a child had been born ?

Answei\ Yes, sir.

Question. How many people have you ever heard speak of it ?

Answer. Oh, it was taken on the camp-ground, and all the camp-meeting saw it.

Question. Did anybody tell you the fact that such a child had been born with such
marks on it ?

Answer. Yes, sir
j
a few did, but I don t remember.

By Mr. BUCKLEY :

Question. These four men who came to whip you had heard of it ?

Answer. Yes, sir; from the way they talked to me they had.

Question. Are there any other times when you have seen any Ku-Klux in that

county ?

Answer. No; I think that is about all the times I have seen any.
Question. Have you heard of any riding through the county ?

Answer. Yes, sir; I heard of thirty-odd being out last Friday night.
Question. Where were they seen ?

Answer. Part of them were seen close to where I live, and part of them were seen at
Brooksville.

Question. Both places in Blount County?
Answei . Yes, sir.

Question. Did they commit any outrages upon any one ?

Answer. Well, it was said that they whipped a woman named Sina McKinney. It

was reported they had whipped her desperately, and ordered her to leave there. They
went on to Garland Smith s, and sent his son down to tell her she had better go away.

Question. What pretext was assigned for whipping that woman?
Answer. Well, it was thought she wasn t keeping a nice house, I believe, by them, I

reckon. I think that was their excuse.

Question. What information did you receive in regard to the other outrage ?

Answer. At Brooksville? Well, brother Hall told me that some persons were there
when they came on through the little town.

Question. Do you know of any other persons being whipped about your neighbor
hood ?

Anmer. No
;
not to say I know them I don t.

Question. Have any other members of your family ever been troubled by the Ku-
Klux?

Answer. Well, he is here
;
he will come in before you, I reckon, and can tell you.

Question. To whom do you refer ?

Answer. My son. He is here himself, at the door, ready to come in, when he gets a

chance.

Question.- You spoke of Mr. Lakin. Is he known pretty generally in Bloimt County ?

Answer. He was presiding elder there two years. He is a northern man.

Question. Did he have a number of churches there ?

Ansiver. Yes ;. he did have, until they broke them all up.

By the CHAIRMAN :

Question. Who did?
Answer. These Ku-Klux

;
and preachers is afraid to preach there that is the old-side

Methodist.

Question. Do you refer to the Methodist Episcopal Church North ?

Answer. Yes, sir.

Question. There are great objections made to that religious organization?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You had a good many congregations belonging to that church, had you not,
in that region of the State?

Answer. Yes, sir
;
in Blount O, yes.

Question. Have the preachers all been driven off?

Answer, Pretty much.
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Question. Mr. Lakin was regarded with favor, was he not, by the members of bis

church, over there?
Answer. Yes, sir

;
Lakin is as fine a man

;
if there is any Christian on earth, he is

one.

Question. Did you ever know anything derogatory to his character as a Christian
minister ?

Answer. Never on earth.

Question. Was he thought a good deal of by his people there ?

Answer. Yes, sir; by everybody.

By the CHAIRMAN :

Question. Except the Ku-Klux ?

Answer. O, yes, sir. I think I understood him to say that he had been presiding
elder thirty-five years ;

and I have heard him tell what age he was when he corn-1

inenced preaching.

By Mr. BUCKLEY :

Question. At the time of the camp-meeting, did they make inquiries for Mr. Lakin
when these men rode up there ?

Answer. They never rode inside of the fence. The encampment is fenced in.

Question. But at your tent they made inquiries ?

Answer. Yes, sir,

&quot;

Question. You said three disguised men came up under the arbor ?

Answer. No, sir
;
the arbor is on posts, and they kept on the dark side and sallied

clear around.

Question. Was he in the pulpit f

Answer. No, sir
;
he preached at three o clock, and had not come out again.

Question. Have you reason to think they were looking for him?
Answer. O, yes ;

there is no doubt of it.

Question. But he was not there that night ?

Answer. No, sir
;
he was not there.

Question. Did you say this child was brought down to the camp-ground ?

Ansivcr. It was taken by, and carried out to where they buried it.

Question. What time was it born ?

Answer. It was born on Saturday night, I think, a little before day. It may have
been Sunday morning, but I think it was born between midnight and day, and buried

Sunday evening, late.

By the CHAIRMAN :

Question. Were there many white republicans in Blount County besides yourself?
Answer. Well, there were right smart.

Question. Were they men from the South or from the North ?

Answer. They were men that were raised there.

Question. Was there any persecution of these men who voted the republican ticket,

by the Ku-Klux?
Answer. Well, if that was not what set them on me, I can t tell what it was.

Question. Did they maltreat the negroes ?

Answer. It was said that they had at some precincts, but I don t know whether that
is so.

Question. Did you ever hear of them taking from the negroes their arms their guns ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know whether the negroes were intimidated and prevented from

voting ?

Answer. O ! yes ;
that could have been seen by a man with a half eye.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What is your age ?

Answer. Sixty-six years old.

Question. You lived in Blount County during the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. A good many old Union people live there ?

Answei\ A few.

By Mr. BECK :

Question. They never hit you ; nobody ever hit you ?

Answer. No, sir.

Question. And never took you out of your house except to ask you as to that Ku-Klnx
child ?

Answer. That was at my son s house; not at my house.

Question. Thay called you out to ask you about that ?
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Answer. Yes, sir
; they called me out, ami made me come out.

Question. You told them what you had heard about it
; you had never looked at it

yourself?
Answer. Yes, sir.

Question. Your camp was inclosed at the camp-ground ?

Answer. Yes, sir.

Question. They never went inside with the horses?
Amwer. No, sir

;
I don t think they fetched any horses in.

Question. Did they shoot inside of it ?

Answer. The first three guns was, I think, fired inside of the fence. I couldn t see

them, but from the report, and where I sat under the arbor, I took it in myown opinion
that they were at the fence, or inside of it.

Question. When they came to your tent they were not disguised at all?

Answer. No, sir.

Question. Did you see them, when they rode up, to know whether they were dis

guised ?

Answer. No, sir
;
I never went after them to see about it.

Question. Anybody could have come and seen them and known them as well as you,
if they had chosen to look at them ?

Answer. O, yes.

Question. Do you know whether the men who shot off the guns were disguised or
not?

Answer. No, I do not.

Question. What is the county-seat of Blount ?

Answer. Blountsville.

Question. You don t remember the election concerning which you came here as a wit
ness when you first saw the Ku-Klux, when Busteed was holding court here ?

Answer. No, sir, I don t.

Question. Were you examined as a witness here ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you not remember what you testified aboutr?
Answer. Well, Hinds, I think the fellow s name was that contested the election, he

had me summoned, and that was pretty much like it is here now
;

it was to know what
I know about these Ku-Ivlux, and what had been said.

Question. You had never seen any until that night when you were coming on?
Answer. No, sir

;
not until that night.

Question, Then you saw three fellows ?

Answer. Yes, sir
;
two coming in the house, and one at the door.

Question. You were summoned at a venture to know what you knew about it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you had any fusses with your neighbors about business, or any quar
rels with them lately ?

Answer. No, I haven t.

Question, Did none of them ever make any prosecutions against you in court ?

Answer. Yes.

Question. For what ?
*

Answer. Well, they said I was one night with the anti-Kn-Klux riding about
;
but

they might have known that a man of my age would not do that.

Question. What did they say you were doing?
Ansiver. This Campbell s wife that Dnnu killed swore that I was &quot;with them, and

after me and Campbell came back I drawed a stick over her, and swore that I would
kill her if she ever told that.

Question. Did Campbell s wife swear that ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Did they indict you ?

Answer. Yes, sir.

Question. When?
Answer. That has been about two years ago, I reckon.

Question. How many more were indicted at the time you were indicted ?

Ansiver. God knows
; they said a bushel-basket full of true bills.

Question. Before what judge ?

Ansiver. I think it was Judge Haralson.
Question. Judge of the circuit court?
Answer. Yes, sir.

Question. He was a republican ?

Answer. I doa t know.
Question.. Are your grand jurors generally republicans ?

Answer. No, sir
;
I think not.

Question. Wlio was your district attorney ? WTho prosecuted you?
Answer. Judge Haralson, I think.
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Question. Does he live in Blount County ?

Answer. Yes, sir.

Question. At Blountsville ?

Jlnstt er. Yes, sir.

Question. What is his first name ?

Answer. I don t know.
Question. Is he there now ?

Answer. Yes, sir
;
State s attorney, or county solicitor, or something ;

I don t remember
now.

Question. What did he say you had been doing when yon were out on that raid ?

Answer. Well, they accused Campbell of going and ordering some two or three or

four of his neighbors to quit wearing their garb, or else they would have to quit the

country.
Question. And accused you of being along ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was Campbell killed ?

Answer. Yes, sir.

Question. How ? On one of these raids ?

Answer. No
;
I was not there. Report says, and Dunn said himself he killed him.

He just went to Blountsville and gave up. There never was a thing done with him,
and never was fined in any shape or form.

Question. How did Campbell s wife come to swear against you?
Answer. I can t tell.

Question. Was not Campbell a friend of yours ?

Answer. Yes, sir.

Question. When she said you drew the stick over her head, what did she say you
wanted to keep her from telling?
Answer. That I wanted to keep her from telling that we were riding.

Question. And she threatened to tell ?

Answer. She had told. She swore in the grand jury room, and that is the way they

got a true bill against me.

Question. Did you farm there ?
Answer. Yes, sir.

Question. How much ?

Answer. I own one hundred and sixty acres, and I suppose twenty-five or thirty of it

was cleared land.

Question. Did you ever read the indictment against you to know what was in it ?

Answer. No.

Question. Why did you not read it; can you not read?
Answer. Well, I suppose I could, but I didn t do it.

Question. You know whether you can read or not ?

Answer. I suppose I could.

Question. Could you have read it ?

Answer* I can read some handwrites, and some I can t.

Question. You never looked at it ?

Answer. No, sir.

Question. Never got anybody to read it to you ?

Answer. No, sir.

Question. Who was your lawyer ?

Answer. I didn t have any.
Question. Was that the only indictment they ever found against you ?

Answer. Yes, sir.

Question. Of any sort f

Answer. Of any sort.

Question. And the only fuss you ever got into, with your neighbors ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Tkat is about two years ago ?

Answer. Two years, I think, about in all.

By the CHAIRMAN :

Question. Were you tried on that indictment ?

Ansiver. No, sir.

Question. What became of it ?

Answer. Well, I gave security, and the foreman on the bond became dissatisfied, and
he raised a fuss and kicked up, and I thought I saw what they were after. There has
been a few men taken out of that jail and hung, and I concluded this was the time

they had fixed up to trap me, and I didn t intend to go in, and I just gave them up
what 1 had and left.

Question. Who did you give your property to?
Answtr. George Shelton.
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Question. Was he your surety ?

Answer. Not until after Dines kicked up.

By Mr. BUCKLEY :

Question. When were these men taken out of the jail and hanged?
Answer. About four or five years ago there was one taken out. .They took him out

about a mile and a half from town and hung him
;
and the people told me that there

was one taken out last Christmas eve, and hung, and shot, and dragged about over l\ie

road until he was as muddy as a hog.

By the CHAIRMAN :

Question. You said you were indicted for being an auti-Ku-Klux ?

Answer. That was what was alleged.

By Mr. BECK :

Question. Did you run off?

Answer. No, sir
;
I never run.

Question. You gave up what you had ?

Answer. I gave George Sheltou enough to satisfy the bond, and took the rest and.
went off.

Question. You did not run ?

Answer. No.

Question. You made fast walking?
Answer. I drove pretty peert.
Question. You made the horses run ?

Answer. If you had known that two or three men were after you wrapped in scarlet

you wouldn t have staid there.

Question. And you went off at the time you gave up the property?
Answer. O, no; I never went oif until after October about twelve months ago.
Question. When you went off did you give up what property you had to pay the bond I

Was Jake Dines your surety first?

Answer. Yes, sir.

Question. Jake got dissatisfied, and you got somebody else to go surety ?

Answer. Yes, sir. Then I got George Shelton to go and settle the bond off, and gave
him property enough to satisfy him.

Question. you confessed judgment?
Answer. No.

Question. How was the bond satisfied ?

Answer. I never knew much about it, but just left the State and left him to pay the
bond. He went on the second bond with me.

Question. And you went off and left the State and let judgment go against you?
Answer. Yes, sir.

Question. And left property enough with George Shelton to pay the judgment?
Ansiver. Yes, sir.

Question. And went off to Georgia?
Answer. Yes, sir.

Question. And staid until three or four weeks ago?
Answer. Yes, sir.

Question. And the thing was settled up and you. came back?
Answer. They say it is not settled up yet.

Question. And you are not going to stay there any longer?
Answer. I haven t said I would go away.
Question. What did you say ?

Answer. I had orders to leave.

Question. I understood you to say you were going away ?

Ansiver. I said, unless something was done for the settlement people, I wouldn t

go back.

By the CHAIRMAN :

Question. W^as that a false charge in the indictment?
Answer. Yes, sir.

Question. Were you afraid that you could not have a fair trial among your people?
Answer. Yes, sir.

Question. Were they hostile to you because yon were a radical and anti-Ku-Klux I

Answer. Yes, sir.

Question. You did not think you. could have a fair trial ?

Answer. No, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Could you not bave got a change of venue ?

47 A
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Answer. It was said it was changed. I asked to have it at Suinmerville, but it never
went.

By Mr. BECK :

Question. Did you ever see a man under indictment who believed that he got fair

play f

Answer. I don t know.
Question. Haralson was the man who ran against Judge Dox for Congress?
Answer. He run, I believe.

Question. Was he not a good enough radical?
Answer. He might be a good enough radical. I didn t say anything about the judge.
Question. He was the judge before whom you were to be tried ?

Answer. Yes, sir; I knew him when he was only eighteen months old. We lived

together many years ago in Georgia.

By the CHAIRMAN :

Question. Were you afraid of Ku-Klux on the jury ?

Answer. Yes.-

Question. Did the Ku-Klux, who came to your son s house, and called you out, appear
to be angry because the report had gotten abroad that a child had been born lately
with a Ku-Klux disguise ?

Answer. Yes, sir. From the run of their discourse to me I took it that that was their

spite they had at me for that night s work.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 10, 1871.

BENJAMIN HORTON sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I live in Blouut County ?

Question. How long have yon lived there?
Answer. Going on thirteen years.

Question. Have you not been absent at any time during that period?
Answer. I haven t been absent but six months during that time.

Question. Are you a man of family ?

Answer. I have a wife.

Question. Were you in the army ?

Ansioer. Yes, sir
;

I was in the army six months.

Question. Which army ?

Answer. Roddy s command the rebel army.
Question. State if you are the son of Samuel Horton ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were you at a camp-meeting at Gum Grove in October, 1870 ?

Ansicer. I was there part of the .time.

Question. Did your wife have a child about the time of that camp-meeting ?

Answer. Yes, sir
;
the Sunday morning of the camp-meeting.

Question. You may describe that child to the committee.
Answer. Well, sir, it was born. It had something that looked like a false skull over

its face, and little knobs like you have seen on little yearlings, or little horns on both
sides up hero, [on the forehead,] and it had some stripes around its arms.

Question. Were there any other peculiar marks that you remember?
Answer. Not that I noticed.

Question. How was its head shaped?
Answer. Just like a man s head like any one chin and nose, and mouth and eyes,

and all.

Question. Had your wife ever seen the Ku-Klux in disguise at that time ?

Answer. Yes, sir
; they passed my house every night ; every Wednesday and Thurs

day night.
Question. For how many weeks ?

Ansiver. It had been for months.

Question. Had your wife seen them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had she been alarmed by them ?

Answer. No. sir; they came up to the door, and pushed the door open.
Question. When she was in the family way ?

Answer. Yes, sir.

Question, How far was she advanced in pregnancy when they pushed tho door open ?

Answer. Between four and five mouths.
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Question. Was she alone, or were you at home ?

Answer. I was at home.

Question. What did they come for ?

Answer. I don t know that they had any business; they never mentioned any. They
jnst pushed the door open.

Question. Did it create a fright in her ?

Answer. Well, she was trembling right sharp; she was scared.

Question. Now tell us he&amp;gt;w this child compared in appearance with the Ku-Klux in

disguise.
Answer.,. Well, just to look at the men it looked pretty much that way, all to the

marks on the face and around the mouth and all. It had red around its eyes, and the
horns or lumps here on the forehead, and all imitated the Ku-Klux pretty smart.

Question. You may state if the forehead of the child was Hat and square, and about
perpendicular.
Answer. I never saw the forehead of it. That I was telling you was right over the

forehead
;
and several of the people there felt the child s forehead on top there. I heard

several say it was a flat forehead.

Question. Did they say it was a tall forehead ?

Answer. I don t remember.
Question. This was a substance like a veil that fell down over the forehead ?

Answer. Yes, sir
; you could catch hold of it and move it any way you wanted to.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was there anything like a fringe around the side of the face of this same
substance as on the forehead ?

Answer. Not that I noticed.

By the CHAIRMAN :

Question. Were the eyes and mouth smaller than those of an ordinary child?
Answer. Its eyes were small

;
its mouth, I think, was about as large as usual.

Question. Was there much of a nose f

Answer. Yes, sir
;

it had a plain nose.

Question. Was the face flat f

Answer. It was just like any face, bnt flat and sort o dished.

Question. Did you notice that the chin sloped off on a line with the body?
Answer. No, sir

;
I never, in fact, examined the child closely. I felt badly, and never

examined closely. I heard several say it had. *

Question. Did you notice whether there was a red mark on the neck?
Answer. There were red marks on the neck, around the arms, and on the legs, right

down here. [Illustrating.]
Question. State whether the body of the child was taken on the camp-ground and

exhibited to the people there.

Answer. It was taken there, and the coffin opened, and two hundred, I reckon, saw
it. It was laid out in view.

Question. Were there a thousand people attending that meeting ?

Answer. There were between three and four hundred, I should say, attending the
meeting.

Question. How came it to be taken to the camp-ground ?

Answer. Well, the old man, my father-in-law, wanted to take it by the camp-ground
BO that everybody might see it with their own eyes. About seventy-five or a hundred
went from the camp-ground to my house to see the child when the doctor stated it

was a Ku-Klnx. There were seventy-five to a hundred men and women together went
to my house to see the child, and in going to the grave-yard we carried it by the camp
ground to show it to the eyes of all.

Question. Did there seem to be a general curiosity to see it ?

Answer. Yes, sir, very much so.

Question. Was the child born dead ?

Answer. Yes, sir, born dead.

Question. Was your wife a member of the Methodist church ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. State whether you had been forced into the Ku-Klux ranks yourself.
Answer. No, sir.

Question. Did you ever join the Ku-Klux ?

Answer. No, sir.

Question. Was there such an order or organization as the Ku-Klux generally scattered

through your county of Blount ?

Ansicer. Yes, sir, very much so.

Question. How did they express themselves when this child was born, and it was
generally noised about that it resembled the Ku-Klux? Did it give them great
offense

;
were they mad about it ?
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Answer. They seemed to be. They seemed very mad about it.

Question. Did these Ku-Klux ever molest you
J

?

Answer. Yes, sir.

Question. When ?

Answer. In December.
Question. Last December ?

Answer. Yes, sir; the 19th, on Friday night.
Question. State the particulars to the committee.

Answer. First, my lather lixed to move from Alabama
;
he came as far as my house

on Saturday night to stay all night, and take a start Sunday morning ;
and while he

was there there came four Ku-Klux to my house and took the old man and me both out,
and talked to me about the child

;
that I had stated it.was a Ku-Klux, and why it was

called that, and why I allowed it to be called that. I told them I could not help that
;

that the doctor pronounced that himself when it was born
;
that he was the man to

look to. They took the old man out and was going to mob him. They got a withe
or chesunt switch, between three and four feet long, to whip the old man, and I caught
the one that got the hickory and I stepped up behind him

;
I was standing beside him.

and caught the hickory ;
I catched him by the arm and pushed him in the road and

told him if anybody was to be whipped I would rather take it than my daddy ;
that

he had raised me, and I wanted to take all the whipping, and that he would have to

whip or kill me if lie wanted to whip him. He low d he could do it if I would lie

down. I told him I would take it standing up, not lying down. He didn t whip or strike

me, but just kept contending that he should get hold of the old man
;
but he never hit

the old man nor me either. Then there was me and the old man and the four women,
my wife and two sisters-in-law, and one sister, that were there. The Ku-Klux went off

that night.
Question. Were they mounted ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you see whether they had arms on or not?
Answer. They had pistols. They had cocked two pistols on me when I took that one

by the arm. He cocked his pistol, and the man by him told mo they would shoot me.
I told them I didn t care

;
that was a game they could play if they wished, but I had

no weapon, not even a pocket-knife ;
and I said to the old gentleman,

&quot; You are getting
pretty old.&quot; I said to this old gentleman, &quot;You are getting pretty old, I discover &quot;-

no, my wile made mention of that no, he told my father he was getting old, and ho

ought to live for God
;
and my wife observed ho was getting old and he ought to live

for God, too. I talked to that old gentleman a little, and he got on his horse and they
rode off. In December they came back.

Question. Did you know any of these men who visited your house that night to whip
your father ?

Answer. I knew one, I think.

Question. You say one was an old man ?

Answer. Yes, sir; they rode off. In December they came back. There were ten came
then. They took me out; eight of them took me out.

Question. What time in the night wras this ?

Answer. About three o clock in the morning. They came and knocked down my door
and came in and asked for a candle. I told them where there was one, and they got it.

Me and my brother-in-lawr were living in adjoining houses, he in one and I in the other,
and they went into his end of the house hunting lor him, and his wife told them he
was not there. I told them, &quot;Men, there is no Use in annoying the women

; upon my
honor he is not here

;
he has gone off to sow wheat.&quot; I had been off sowing w-heat that

day, and met them coming home and spoke to them. I said,
&quot; lie has been off sowing

wheat.&quot; They observed to rne,
&quot; Get up ! Arise, Horton, and put on your breeches and

come out.&quot; 1 was pretty slow about it. I wasn t particularly in a hurry. I got up
and pulled on my pants and was walking up to the tire, and they told me to be in a

hurry, God damn it; I was too slow
;
and they started back and my wife shut the door,

and they holloed,
&quot; Shoot a hole through ;

&quot; and she holloed she would stand there.

They took a run to go against the door, and knocked the door back way across the
house. She had just stepped back from the door when the door Hew in. Then four of
them came in and cocked their pistols, and told me to come out. They pushed me out
of doors; they told me to get my shoes if I didn t want to go iu the frost barefooted.
I told my Aviie to briag the shoes, if she pleased. She picked up the shoes and started.

They wouldn t allow her to come. By that time all eight of them had got around.
She told them she would bring them. She brought the shoes, and they tried to take
them from her, but she held on to them and throwcd them over their heads into where
1 was into the middle of them. I picked up my shoes and drew them on without any
socks. They ordered me then to leave the yard, and I said,

&quot;

Men, if you are going to

do anything here is the place; you 1m ve the power; I see that it isn t worth while to

say or do anything.&quot; My thumb and that finger was mashed. I had dragged a log OH
it in the crib in the fall. They told me to come out of the yard. I told them I didn t
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think I ought to. They put the pistols against my breasts, and head, and side. One
of them jobbed me in the temple with his pistol and left a place that was there for a
week. He said he didn t want to kill me, but, damn me, if I didn t move he would
kill me. I said had 1 done anything, or wronged nobody, or stolen anything, or sworn
any lie, or what was the matter. They wouldn t give rue no answer. They got me
away. They told me to go, and started and gathered a big bench-back, broader than
this chair-back and four feet long. I said,

&quot;

Men, if you are going to do anything do it

like a man; don t do it like you would kill a horse; commence like you were going to

begin on a man.&quot; They told me to come away from the house, and started me, both of
them pushing me on. They got me, maybe, two hundred or two hundred and fifty

yards from the house to the line between me and another man. Then they told me to

get down in order to get through under the fence. I told them I never got down for

my daddy, or any man. They gathered on me, and I held on to the fence, and one of
them got two hickories and six of them hit me three licks apiece with the hickory. I

asked them when they struck me, I didn t feel like taking it unless I knew what it was
for. They said I said I knew some of the Ku-Kluxers, and was talking too damn big.
I told them I did say it and I didn t take it back. In about a month they sent me word
I had went and bought me a rifle-gnu. I had traded for it, and I had never made any
threats or said anything against them. I was attending to my own business, staying
at home working, and they sent me word they understood I had bought arms for them.
I told them that if they wanted my gun to come and get it. I told them that told me
that if I had known it I wouldn t have said anything about it. They said if I didn t

make way with it they would come and break it over the fence, I gave $25 for the

gun, but I sold it then for $15. They told my brother to come and tell me, the day after
I did that, that if they ever heard of my saying anything about the Ku-Klux against
them or for them they would give me two hundred lashes on my naked back twice a
week, and if that wouldn t do they would kill me, and if that wouldn t do they would
burn my house, by God, over rne, and I should not stay in the country.

Question. After you were whipped, in the manner you describe, by these six men,
did you make any complaint of it?
Answer. No, sir

;
I never said anything about it.

Question. Why not?
Answer. Because I was afraid to

;
I knew if I said anything about it they would

come on me again and kill me the next time
; they told me, by God, to be careful, or

they would be out again before long, and if they heard anything, they would do me
worse than that.

Question. When you asked them, in your house, for the cause of their conduct while
they were taking you out that night, they refused to give you any answer ?

Answer. They refused to give me any answer at all.

Question. But after they had whipped you, they told you that you had been, saying
you knew the Ku-Klux, and was talking too big ?

Answer. No, sir; that was before they whipped me
; they had struck me three licks;

one of them had hit his three licks out
;

I kept asking what they whipped me for, and
he then replied that I had been talking too big.

Question. How severe was this whipping ?

Answer. They didn t cut the blood out but in one place about two inches on the back
;

they marked me all along ou the back
;

it looked like any one whipped with their coat

off, on the shoulders.

Question. Had they any pique against you because your father was a radical ?

Answer. Yes, sir.

Question. WT
ere you a radical too ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had you voted the republican ticket ?

Answer. No, sir; I never voted in my life
;
but my father was that way, and I leaned

that way. My wife belonged to the church, and generally leaned that way, and went
to the meetings, and that is the cause why they are down on me.

Question. Had you been intimidated from voting ?

Answer. No, sir
;
not at all. I have not been old enough to vote. I oniy came to

age three years now, and I never fancied it anyhow. To keep out of difficulties, I

thought I would always keep to home.
Question. Did they charge you with knowing who the Ku-Klux were, or that you had

been telling that you knew who the Ku-Klux Were?
Answer. Yes, sir

; they said I had talked too biir
;
that I said I knew some of the

Ku-Klux.
Question. What had you said ?

Answer. I had said to that old gentleman in that crowd, that was when they talked
it over

;
I didn t speak any name to him ; I just walked up to him and shook my ringer

to him, and said :
&quot; Old man, you had better be at home

; you know me, and I know
you.&quot; I had knowed him since I was a little boy. He just went and got his horse, ami
went off without saying anything.
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Question. Did you know any of that crowd of six ?

Answer. No, sir
; they were disguised more perfectly than any I ever saw. They

generally are disguised the eyes and mouth
;
but that night it was all disguised.

Question. You have 110 idea who they were ?

Answer. Two of them were the same that were at the old man s before
;
I know from

their talk and shapes.
Question. Did they live in that neighborhood ?

Answer. Yes, sir
; they lived in about four miles and a half of me.

Question. How numerous was this organization of Ku-Klux in Blount County ?

Answer. Well, it was right sharp ;
I can t give the numbers, because I was not into

the Ku-Klux baud
;
but if I should guess, I should guess, from all accounts, I have seen

seventy-five in a drove at one time.

By Mr. BUCKLEY :

Question. When was that ?

Answer. That was just a week after they whipped me.

Question. Last December ?

Answer. Yes, sir
; they went down and took Ketchum out of jail and killed him.

By the CHAIRMAN :

Question. Who was Ketchum ?

Answer. Lewis Ketchum, son of Henry Ketchum. They were going that night, to

take him out of jail when I saw the seventy-live.

Question. Did they take him out of jail f

Answer. Yes, sir
;
and shot him seven times, I think, and then whipped him from the

heels to the top of the head, and then hung him.

Question. That was last December?
Answer. Yes, sir

;
Christmas eve night.

Question. In Blountsville ?

Answer. Yes, sir
;

it Avas done two miles east of Blonntsville, in the
&quot;big

road. They
came back to town, and told his brother if he wanted to see anything to go up the road
and he would see it.

Question. WThat time of night was it ?

Answer. I can t say ;
it was between 11 and 12 o clock when I saw them.

Question. Were they on their way to the jail ?

Answer. They were in the big road to B. ouutsville.

Question. How far from there ?

Answer. Five or six miles.

Question. Were they all mounted ?

Answer. Yes, sir.

Question. And had disguises on?
Answer. Yes, sir.

Question. Do you know what crime Ketchum was in jail for ?

Answer. He had killed a fellow.

Question. A Ku-Klux ?

Answer. I suppose from that that it was. I don t know it to be that, but I suppose
from that that it was.

Question. How long had he been in jail on that charge?
Answer. He Avas put in on Friday evening, about two hours and a half by sun, and

they came Friday night there to take him out, and failed
;
and on Saturday night came

again and finished him.

Question. Do you know anybody else in the county that the Ku-Klux have visited?
Answer. I couldn t tell you all that have, if I Avas to talk until to-morrow night.

There is but feAv houses but what they have visited.

Question. When did you first hear of the Ku-Klux making their rounds ?

Answer. I can t tell you.
Question. HOAV long after the war was it ?

Answer. Three years, I believe
;
I don t know. It was between two or three years

after the war, as well as I recollect.

Question. Have they kept it up there since ?

Answer. Yes, sir
;
more or less.

Question. Do you believe that order is in existence in Blouut County to-day ?

Answer. Yes, sir
;

I know it.

Question. Do you kuoAV of any manifestations they haArc made since December last,

when Ketchum Avas hung?
Answer. Yes, sir, several.

Question. Name such as you have heard of.

Answer. They went last Thursday night a Aveek ago, and whipped a woman, and run
a woman oil from there. They caught her, they said, and run her of.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 743

By Mr. BLAIR :

Question. Who was &quot; her ?&quot;

Answer. Kiimey.
Question. What did they drive her off for ?

Answer. I don t know, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. What other cases do you know ?

Answer. I can t tell you ; they have been riding around all the time.

Question. Did they ever visit the cabins of the negroes ?

Answer. Yes, sir
; Very oftqp.

Question. What do you know of their taking away arms from the negroes ?

Answer. I don t know that they ever did. I know they took several guns ;
I saw the

guns sticking in .the mud-hill, where they said the Ku-Klux stuck them
;
but I can t

say they took them from the negroes.

Question. Is that the general understanding there, that the Ku-Klux took their guns
from them ?

Answer. Yes, sir; and any other man, white or black, that didn t walk as they
wished him to walk, they took his arms.

Question. What do you mean by that
;
that they did not vote with the democratic*

party ?

Answer. Yes, sir
;
and go according to their orders just be governed by their orders.

Question. By the orders of the Ku-Klux Klan ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was done with these gentlemen in your courts
;
was any notice taken

of these proceedings ?

Answer. Not much
; mighty little.

Question. Were the people afraid to attempt to prosecute them t

Answer. Yes, sir. A man might as well go and dig his grave as to go to Bloimtsville

and apply against a Ku-Klux or try to warrant him.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Or have him arrested ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. You think it could not be done?
Answer. No, sir. It might be in some places.

By Mr. BUCKLEY :

Question. But the man who would do that would endanger his own life ?

Answer. Yes, sir
;
he wouldn t live long.

Question. Is that the reason you did not go and make complaint ?

Ansiver. Yes, sir
; just the reason. I was told by several to do so, but I was too sharp

to do that. I like my life as well as anything else.

By the CHAIRMAN :

Question. How many in your county dare vote the republican ticket ?

Answer. I don t know
;
I have never been to an election in my life, and I don t know

anything about the elections, because right there when a man went to the polls and
voted he right there got the Ku-Klux against him, and to keep from harassing by
them I always staid at home and attended to my own business, to keep the peace and
have them to let me alone.

Question. Were you afraid that if you went there and voted your sentiments you
would have the Ku-Klux after you ?

Ansiver. Yes, sir
;
I knew that if I voted my way they would have something to say

about it, and I let it alone. I knew they could do without my vote.

Question. Did the other Union people ieel as you did ?

Ansiver. Several of them did, I know; a great many of them did.

Question. How as to the negroes ?

Answer. Hardly any negroes voted. The first election after the war a great many
voted, but after that they hardly ever voted.

Question. Do they keep away from voting because they are afraid of being Ku-
Kluxed ?

Answer. I would suppose so. Before the Ku-Klux came around they voted, but after

wards they have not.

Question. Do you know of any Ku-Klux being at that camp-meeting at Gum Grove?
Answer. No, sir. I heard them shooting there, but I was at home. I live a mile and

a half from the meeting-house. I heard the pistols firing at the camp, but my wife was

sick, and I was at home with iny wife.



744 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By Mr. BUCKLEY:

Question. What doctor was it attended your wife ?

Answer. Doctor Garlington Coker.

HUNTSVILLE, ALABAMA; October 11, 1871.

WILLIAM SHAPARD sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. What is your age and place of residence ?

. Answer. Sixty-seven years ;
Blouut County.

Question. How long have you lived in Blount County ?

Answer. Ever since 1847
; you can count it up ;

I don t remember precisely. I lived
there in 1847, the lirst year.

Question. Of what State are you a native ?

Answer. Virginia.
*

Question. How far do you live from the county-seat Bloimtsville ?

Answer. Six miles north.

Question. Are you a farmer ?

Answer. I am.

Question. Owning laud ?

Answer. I do.

Question. During the late rebellion what was your position j
were you for the Union

or for the confederacy ?

. Answer. Gentlemen, can you indulge rue a little right here ?

Question. Yes, sir.

Answer. I can answer, and perhaps save, a good many questions. My grandfather
and my father and my mother and all my associates taught me to be loyal to the-

American Government to the United States Government. If I have ever been doubt
ful on that subject at any moment I don t remember it at this time.

Question. Were you outspoken in your sentiments and opinions during the war and
since the war ?

Answer. No, sir
;
when I saw the difficulties coming up I determined on the spot just

to withdraw and be as quiet as possible. What communications and conversations
and everything I did were entirely confidential. The reason of this was this : I saw
the people hud become demoralized; that probably dangers would come up, and I

called up a few of them to counsel and advise for each other s safety, and some of us

went into an agreement together that it was a matter beyond human control, and that

we had better be prudent.

By Mr. BUCKLEY :

Question. This was at the beginning of the war ?

Answer. Yes, sir
;
I seldom ever talked it in conversations

;
if I did, as soon as I saw

what it led to, I withdrew on the spot. I was stigmatized there as a Liucolnite, first,

because I wouldn t rejoice over the battle of Manassas. I did refrain from rejoicing
there from the fact that I was enlisted the other way. That is very clear, but I looked
at circumstances of this kind and used the expression and fifty people can be brought
here to establish it said I :

&quot;

Gentlemen, stop ; go back to 1832. A point like that
occurred between Russia and Poland, and Poland thrashed Russia four times worse
than you thrashed them, and in less than twelve mouths Russia came on again with
an increased force, and Poland thrashed her again, and everybody thought it was
settled

;
and in less than three years Poland was conquered and partitioned out. Now

wait three years, and if you make as much as you think you will, you may thank God
for his blessings.&quot;

Question. Have you been subjected to persecution, since the war, on account of your
political sentiments ?

Answer. YVs, sir
; pretty much all the time.

Question. What has been the nature of that persecution ?

Answer. Well, I believe they call ine now a radical and a negro-equality man and a

traitor.

Question. Has there been any other persecution, besides hard names, to \^iiich you
have been subjected ?

Answer. I understand your question. You have a period of three, or four, or five

years to go through, and a great many things to look over, and
Question. Make your statement as short as possible.
Answer. It was not my intention to take any part in public matters after the sur

render : I was prevailed on to do so. As soon as my position was known in tne war,
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there was a notice put np on my gate-post giving ine ten days to leave the country in

It was done in the night by some person, I don t know who
;
I never could find out.

Question. Was the notice signed by any one ?

Answer. No, sir
;

it only had three K s over it, and any person could see it was a
fictitious handwriting ;

the man that did that used a pen that showed it.

Question. About what time was that notice ?

Answer. I can t date it, only this way ; just as soon as they saw my efforts in the

county were prevailing, and that I was troublesome to them there, it carne.

Question. Was it before Ib67 V

Answer. At what date was the general convention held here ?

Mr. BUCKLEY. That was on the 5th of November, 1807.

The WITNESS. Well, it commenced there about eight o clock that night on that
stand that day ;

that notice was put there on my gate; at the next circuit court I was
returned to the court prosecuted for immorality.

By the CHAIRMAN :

Question. On what charge ?

Answer. Trying to kill a man, I think.

Question. Do you mean that you were indicted ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there any foundation for the charge T
Answer. Perhaps the details of the matter will be shorter and explain all that, than

by answering questions that way.
Question. Well, go on and make it brief.

Answer. I was advised confidentially afterward that everything was against me, and
if I didn t leave the country I would go to the penitentiary for ten years. I was tried
afterward up in court, in Blountsville, and not a witness appeared against me. The
very man I was indicted for trying to kill swore there, in open court, that I had
always been friendly toward him, that he had never entertained a hard feeling against
me, and that he would rather trust in me than any other man living for a friend.

Question. What other demonstration was made against you besides this notice ou your
gate I

Answer. That clears up that matter. Now suppose
Question. What ?

Answer. Are all hands done with that ? I want to get through as I go along.
Question. Do you wish to add anything to your former statement ?

Answer. I give that as what I consider a fair statement of that trouble ; that I was
prosecuted maliciously ;

that the very man I was indicted for trying to kill went into
court he was a witness against me and ho went in and swore I never had done him
any harm in any way, and if he was in danger he would rather trust me than any other
man.

Question. Who got up that prosecution against you ?

Answer. It was done in a clandestine wav. I never have been able to find out. I
have only a private opinion on that, and I reckon that had better lie still. I prefer
myself that my private things of that nature should lie still.

Question. Did you leave the country in pursuance of that notice ?

Answer. When I had business I left, and when I got through I returned.

Question. Then you did not go in consequence of that notice ?

Answer. No, sir.

Question. What other measures were taken against you. if any?
Answer. About this time, and in connection and along with it, a certain man forced

a conversation upon one of my daughters
Question. Will you speak louder in giving your answers ?

Answer. Before we go any further with iny evidence I wish one thing understood. I

always prefer familiarity with every man at least, good acquaintance. My health is

one thing I can t control, and nobody else here. Anything that might be complained
of originates from that. So far as any person in this matter is concerned, I will take it

as a favor. I hold this doctrine : If a man is a friend to me he will correct me, and if

he is not a friend he will not correct me. Now I will speak a little louder. He wanted
to know if she had heard of the Ku-Klux

;
that 1 have from her.

Question. Proceed with your narrative.
Answer. She replied that she had, but she had no further use for any conversation on

that subject. He wished to know of her if I was not afraid to stay in the country on
account of them. She told him to inquire of me about that

;
that she didn t know.

He inquired to know what would they do if the Ku-Klux came to my house. She advised
him if he wished to know to come and see. He inquired,

&quot; Would you let them corue
in the house P She replied,

&quot; Come and see.&quot; He replied back,
&quot; When they come

you had better mind how you behave. If you cross them they will tear the house

down, and all of you will go over the moon.&quot;
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By Mr. BLAIR :

Question. Go over the moon ?

Answer. Yes, sir, that was his reply. I don t know the road there. That is as she
communicated it to me.

By the CHAIRMAN:

Question. Did that end the conversation between the Ku-Klux and your daughter ?

Answer. About. I don t think of anything more. She told the fellow, probably, to

shut up his inouth and clear out
;
that she didn t want to talk with him, or some how

so
;
that it was no conversation with a lady, or something of that kind.

Question. What was the name of the man who had this conversation with your
daughter ?

Answer. Abner Stewart. He lives about a mile from ray house.

Question. When did that conversation occur?
Answer. Well, sir, about the apparent time they began to ride about there at nights

when this thing came up. I don t know how to name it or phrase it, because I never

put myself to any trouble, not half as much as about coming here.

Question. Who do you mean by &quot;they,&quot;
in saying they commenced riding about ?

Answer. I mean I don t know what I mean. You must take that thing like it fits.

At that time I was notitied by several that the time had come for the carpet-baggers,
and negro-equality men, and scalawags had to leave the country, and it was currently
understood over the country. Now mark : I tell you through all these circumstances
I was not mingling in public matters. I staid at home as close as most of men. I

don t suppose I have been off my place three times in six months, until 1 started here.

I stayed about my farm.

Question. How was this notice given that scalawags and carpet-baggers should leave
the country ?

Answer. Occasionally the men would come to me and begin conversation in a way,
coming up unexpectedly, and use an expression similar to this, or in these words: &quot;We

have got the thing dead now
;
we have got an organization that is to whip out every

thing ;
and all the damned scalawags, carpet-baggers, and negro-equality men shall

leave the country.&quot;

Question. Were the men who spoke to you in these terms disguised men ?

Answer. No, sir. You see I had no chance of seeing disguised men only in one way
if they came where I was. I didn t travel about at nights, sir, and seldom in the day
time.

Question. Who talked to you this way in relation to carpet-baggers, and scalawags,
and negro-equality men leaving the country f

Answer. John Copelaud, Lewis Copeland, Virgil Newsonie, J. W. .Moore, the probate
judge there, and various other men.

Question. Were these leading influential men who used this language to you ?

Answer. One is a probate judge.
Question. Who are the others 1

Answer. He and two others told me they belonged to that organization.
Question. Judge Moore and two others toid you they belonged to that organization ?

Ansiver. Yes, sir. They told me the place or house that the organization was formed

in, and several other members of it.

Question. Who are those two others you refer to ?

Answer. The two Copelands and Newsome.
Question. Where did they say the organization was formed ?

Answer. In the Masonic Lodge at Blountsville stop before you begin there
;
I said

the Masonic Lodge. I want, before you put that down, to frame that very cautiously.
I don t want you to infer from that that the Masons done this matter, but it seems
that this party somehow had the use of the room in that house. And he pointed over,
and said,

&quot; It was in the lodge there.&quot; That I wanted to ex-plain, for fear it might get
out that I had accused the Masons of being in this.

By Mr. BUCKLFA&quot; :

Question. By the Masonic Lodge he referred to the building where they met ?

Answer. Yes, sir; merely the building, not the fraternity. All this from Virgil
Newsome s conversation and from the others, Moore and the rest, seems to have origin
ated from this: that they seemed to have been in expectation that I was going to can
vass the county, and make speeches they seemed to infer that but they were mis
taken. I had no such intention; on the other hand, there was a fixed determination
not to do it, and I did not do it.

By the CHAIRMAN :

Question. Fix the time as nearly as you can when Judge Moore and Mr. Newsome
and these others named told you this.

Answer. You can fix it, I reckon, faster than I can.
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Question. What time was General Meade s order for the legislature to meet and com
mence the work of reconstruction ?

Mr. BUCKLEY. I think that order was issued either the last of June, or the first

of July, 1868. It was after the general omnibus bill was passed by Congress.
The WITNESS. This is not the first time this thing occurred to my mind, but the

nearest I can date it is, it was about six weeks before that order issued.

Question. Do you think it was after March 2, 1867, the date of the reconstruction acts

passed by Congress ?

Answer. O, yes, sir. My attention has not been particularly directed to this, but it

grew out of this : some person put the report out that the country was to be put under
military rule, and I w;:s to govern it. That was the first I had heard or thought of a

thing of that kind, and I recollect at the time it was pretty clearly understood that the

legislature was to be called together, and I had got a communication advising me of
some facts, and I laid it down, and some person that was at my house happened to see
it was on this subject, and that is what this report grew out of; and the first time I

appeared in company, I was attacked on that subject.

By the CHAIRMAN :

Question. What did these gentlemen tell you was the object of this organization ?

Answer. To break up negro schools and break down negro equality; burn up school-
houses and churches

;
drive the God-damned radicals out of the country, and the car

pet-baggers, and scalawags, and restore law and order
;
that law and order was to be

the result of that course of things* T stuck up a peg there.

Question. You were mystified over that ?

Answer. I never could understand it, and don t yet. That last remark about scala

wags and radicals was made by Lewis Copelaud. I wished to know their author.

They had classed me as a leader or active participant in the proceedings that were going
on. I inquired of them after I stuck up that peg.

Question. What answer was given ?

Answer. Tom Nations informed them that I was the leader.

Question. What do you suppose was the strength of that organization in Blount

County ?

Answer. I am not through with that yet.

Question. Go ou with your statement. You go so slow, that I do not know when you.

get through.
Answer. It is so long, Mr. Pratt

;
we make more going slow than fast.

Question. Take your own course.
Answer. They said Tom Nations was the author. I give it now just as it occurred.

Says I, &quot;Who pays Mr. Nations for his services I&quot; They replied that they didn t know.
Copeland then crossed his arms this way, [over his breast,] &quot;Well, we have got an
organization here for all such men as old Tom Nations, and now, if you don t takedown
his sign, he will be taken out of anight, and we will give him one hundred lashes, and
he shall never know who done it.&quot;

By Mr. BUCKLEY :

Question. What did they mean by taking down his sign ?

Answer. I didn t inquire ;
I give the words; all the time I was trying to get out of

it
;
I didn t want to talk with them about it. Judge Moore replied, and gave a nod to

the place Newsome had formed his organization, and says,
&quot;

Yes, that was fixed up
over yonder, and

now,&quot; says he, &quot;if any man wants to work in the garb of the radi

cals, let him try it.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. This man Moore was the probate judge, I understand ?

Answer. Yes, sir.
&quot; Whenever he commences it, he will get notice to quit, and if he

don t he will get a hundred lashes, and if that don t do him, ho will be taken out and
swung to a limb and that will end it. We intend to clean out the country ;&quot;

and Gil-

lespie says,
&quot; That s so

;&quot;
and after he made the remark, all three of them gathered

about, and looked around and made a gesture like that, [of emphasis,] &quot;Yes, that s

the law.&quot; I walked off. Since that time various acts of violence have been committed,
and if that be the law, the law has been literally fulfilled.

By Mr. BLAIR :

Question. What?
Answer. If whipping men and taking them out and hanging them is the law, the

law has been literally fulfilled from that time up until now. A great many men have
been whipped and driven off since.

By the CHAIRMAN:

Question. How many would you think, from first to last, in the county of Blount,
have buffered in this manner ?
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Answer. I am not prepared to give the precise number. The first I heard of was the
sheriff of the county. When he was in his regular social intercourse, in open day-time,
in the presence of fourteen or fifteen citizens around the country, all property-holders
and citizens, he was murdered in cold blood about 11 o clock in the day, and a man
that murdered him \% as known to be a Ku-Klux I suppose what they call Ku-Klux
in these times. Ho came there, and, I am informed, put on his uniform or disguise I

don t know what the correct name is
;
I talk of it as they talked of it to me. They

were in the habit of riding in there in the day-time. He killed the sheriff.

By Mr. BLAIR :

Question. Give the name of the sheriff and the man who killed him.
Answer. Levi Murphy was tbe sheriff and the man that killed him was named Rus

sell. I don t know his given name ;
I never had any acquaintance with him.

Question. How do you know he was a Ku-Klux?
Answer. I stated a minute ago I had these facts, and they were communicated to me

chiefly. Mr. Murphy was killed, and the day before Murphy was there selling goods,
and I know his store was shut up, and he can t be found since. I have to speak of
these things pretty much in this way; I believe the sun rises and sets, but I have
never been to the place where it rises or the place where it sets, and yet I believe that
is a settled question without tracing things that far. I don t think if there is any
thing wrong in saying he killed Murphy, or was a Ku-Klux, let the blame fall 011 me,
and that is risking a good deal. .

By the CHAIRMAN :

Question. Was this Murphy a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long had he been serving as sheriff when he was killed ?

Answer. Just commenced.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he elected at the election of February, 1868 1

Answer. Yes, sir.

Question. He then had just entered upon his duties as sheriff?
Answer. Yes, sir.

Question. At what time of the year ?

Answer. That must be governed by this fact : the records and his bond will show
there&quot; some time in July or August ;

sooner than that, I think
; March, I think, is the

time nearer.

By the CHAIRMAN :

Question. What was the reason of Russell killing Murphy?
Answer. I don t think that has ever been explained, or can be any more than it is,

just as I say.

Question. Killed because he was a republican, do you mean ?

Answer. It might be a little further explained in this way, I suppose, though, inas
much as there are things connected with this now that I can t sa}

7
,
as I was not pre

sent at everything, but it is not worth while to use so many words
; you all understand

it. The contest was getting pretty high between the democrats and republicans. Don t

put this down
;

I want Mr. Pratt, though, to know how to frame his questions. The
conversation originated something about radicals and republicans. Murphy remarked
that he was a friend to reconstruction, and words that 1 don t remember and cannot
repeat were passed between each other, and while it was going on so Russell remarked
to him, no man should use such language in his presence. Murphy stepped up to him
and says,

&quot; I repeat again what I have said, and intend to stand to
it,&quot;

and at that

Russell, I suppose, drew out his pistol and shot him dead. You ask an explanation ;

I tell that
;
I don t give that as evidence

;
I have it from hearsay.

Question. Do you believe that account to be true?
Answer. I have never had any reason to doubt it.

Question. Is that the general understanding of the manner in which he was killed ?

Answer. Yes, sir
;
that is the general understanding, because I was interested. You

know any civilized man in a civilized community, when an outrage of that extent is

committed, will go to some extent to find out the facts whether it was justified or
not. I did that, not thinking it would lead to this, and I give that as rny best under
standing ;

but I don t say ot that, as I said awhile ago, that it was a settled fact.

They may bring in some little thing I never heard of about it.

Question. How many killings have occurred from political causes since Murphy was
shot?

Answer. When you come to take evidence you will find that as difficult as the other.

Question. Give the best opinion you can.
Answer. I can say this before we reach that I will say it here, because you will
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reach it quicker you will find out that all the men that got killed were republicans
and those that did the killing were on the other side. I can stand up to that. There
is Levi Murphy got killed

;
and Russell Campbell got killed; and Lemur] Falkner \va*

killed
;
and Lewis Ketclmm was killed

j
and a man named lliggins was killed; and a

great many others that I can t recollect
;
and a great many more v/ere whipped and driven

ff; and an organized band called Ku-Klnx, or understood to be Ku-Klux, man-lied
through the streets of the county-seat, right before the sherilr and the probal &amp;lt; judge, day
and night, whenever they pleased, and never has- one of them been arrested, as Flu-aid
of, or an attempt to arrest them. And there is a man on this ground now that was
arrested and prosecuted there for going peaceably with other men to try to insist

upon peace, harmony, law, and or/ler. Not only prosecuted, but he was driven from
the country. In hopes of peace lie has returned, and hois now notified to leave again.

Question. Do you mean that all these men that you have referred to as whipped,
killed, and driven from the country, were so maltreated by the Ku-Klfix organization ?

Answer. I am not at a loss to answer that question, but still another thing was oil

the end of my tongue when you mentioned that.

Question. Well, go on.

Answer. At the last election, John F. McDowell informs me that when he went to
the election to vote, the sheriff came to him and topk him by the arm and wanted him
to vote the democratic ticket, and giving him one. Ho looked at it, and told him \nt

didn t vote that ticket. The sheriff told him that was the way they were all voting,
and to come along and vote. He got him up to the polls, and McDowell says,

&quot; If I

vote I gives my own vote.&quot;
&quot; Who do you want to vote for?&quot; He says,

&quot;

I vote for a

republican ticket,&quot; and there was officers, and all around had tickets, they said, plenty
of them. He called for one, and they said,

&quot; We-don t keep them tickets here at all
;

you will have to go somewhere else,&quot;
and he went dbout fifty yards off and got him a

ticket, and some four or five of the gang followed after him and stood by and watched
;

and after he got it, they wanted to see what was on it, and began in this way :
&quot; Damn

you, do you Vote that ticket?&quot; &quot;I do.&quot; &quot;Do you vote for that damned nigger?&quot;

They pointed out one. He stepped off and got a pen and scratched out that name,
and went and gave his ticket in. Various people in the crowd were heard to say,
&quot;Damn him, he is good for a hundred lashes.&quot; &quot;Damn him, he shan t live here two
weeks.&quot; Such conversation was heard about in the crowd. In a few nights afterward

they broke open his house, and, I suppose, left him for dead. They beat him terribly.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were they disguised men that beat him ?

Answer. They were. I don t reckon they will dispute that, as they managed to get
a part of their rigging here.

Question. Do you mean a part of the disguise worn at that particular time ?

Answer. In the fight, he and his children secured that much of them.

By Mr. BLAIR :

Question. He and his children did that ?

Answer. Secured some of their apparel that they had along with them in the fight.

I don t know for certain, but I think it can be brought here, if you want to see it.

When he left, he asked me to take care of it. He lived on the homestead place that

ho has improved very well. His residence, I think, is very important to secure

title, and he wishes to return to it. Some three months ago he was at my house,

and he wishes to return. I told him I couldn t advise him, but if I were in his

situation I wouldn t risk it. So severe was the other party, that in a few days after

he left, just on mere suspicion, after I had forgotten the circumstance of his being at

my house, there comes the fellow that had been employed on the other side ^and th

made a mistake when they employed him) to come and to probe around me and seek

employment lou&amp;lt;&amp;gt;- enough to find out whether McDowell intended to come back to tli

county or not. He stated Judge Moore had got him to do that thing, and he went and

nation, and lie can t come nacic unuer u I, ,,, T , , ,

while afterward, I think it was a settled question that there were Ku-1
foi timf 4Y, ti.ft n-onornl n.nnpnr.MHw of tliinii s. I had no recourse to tlieir reami
take that from the general

uiin i Octy, ucuctuc i uuaiwu^w --j ^&quot;^

don tknow which is the affirmative with it.
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By the CHAIRMAN :

Question. I will vary the question, and put it in this form : Have these whippings,
killings, and expulsions from the country been committed, as a general thing, by men
who were in disguise?
Answer. As I was not present and never took no pains to know, technically, all the

facts in regard to that, I can simply say this : The men who do it generally can be
found out, and when it is mentioned in circles about, these men that are known as Ku-
Klux nod to each other and are generally pleased ;

but if a republican is there, he hangs
his head, and knows if he goes to reasoning anything, that in a night or two his house
will be capsized and he will be swung to a limb.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Did you hear of disguised bands riding through the county ?

Answer. I have seen them myself.
Question. Recently ?

Answer. Yes, sir. One of them dropped off a piece of horseshoe galloping by me, and
I have the shoe now. I tracked him home and fitted it to his horse s foot or rnule,
rather.

By the CHAIRMAN :

Question. State what is the common opinion or understanding as to these outrages
having been committed by men banded together and in disguise.

Answer. All-the people who suffered for these opinions and are loyal to the country
are satisfied that it is an organized band. They are not so particular about the name.
They know it is an organized band, determined to act in opposition to the United States
Government. On the other side, these men that do it don t come out that is, they do
come out. They say there is no Ku-Klux in the country, that there is nothing wrong,
that it is all law, that there is perfect law and order ; in foot, that is the way they call
it. I don t think it is any other thing from the conversation I have heard.

*&quot;

Yon may
go to one of them just there, I will say (I had forgotten it entirely) I have another
very important thing. I have made a memorandum somewhere, but I haven t got it

here, but when I heard it I thought that would do to notice. When there was such
a reign of terror and everything going on in this way, I saw General Crawford here,
and we thought we had the thing secured and we would get military assistance. Gen
eral Crawford promised, and no doubt thought he would give it at the time. But things
took a change. Well, for a few weeks that tiling threw them in suspense. I suppose
for six or eight weeks things went down, and I started to hope, we were going to have
peace, and all of a sudden there was a worse outbreak than ever. A man I can rely
upon informed me that he heard Judge Moore, there at Brooksville, say that. &quot; Damn
them, we have got them now.&quot;

Question. When was that?
Answer. When was the United States court held here ? last November a year a^o.
Mr. BUCKLEY. In 1869 ?

The WITNESS. Yes, sir; soon after that; here in January after that.

Question. January, 1870 ?

Answer. Yes, sir. He says,
u Damn them, we have got them now.&quot; Says lie,

&quot; Some
damped rascal has wrote to Smith for soldiers in here, and Smith wrote to me to know
whether it was so or not, or whether there was any need for them or not, and I wrote
him word that we didn t need any soldiers here

;
that everything was right and nothing

wrong, and I have the promise from Smith that there shall be no soldiers sent here.&quot;

Question. You mean Governor Smith, at that time governor of this State ?

Answer. Yes, sir
;
I forgot to mention he was governor.

i

By the CHAIRMAN :

Question. What has been the condition since f

Ansiver. They took a start right there, and run over everything rough-shod.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was the man who told you that Moore said this ?

Answer. James Ketchurn. I have invariably, since that, when any man would como
to me and talk about it, (I can t say quite invariably, but very nearly so,) said,

&quot; Wo
are helpless, and to aggravate an already exasperated community, where they have
everything in their own hands and everything against us, we had better be quiet, and
stay at home and attend to our own business, and try to never have a collision with
them on any subject; for it is useless to talk about coining in contact with them when
they have every controlling power except physical force, and our physical force is worth
nothing without a law for to protect us.&quot; Our law is good enough, to my judgment ; just
as good as I want, if it would bo administered

;
but it is very difficult for me to under

stand that a law could be framed upon any principle of justice that would protect one
class of men to the exclusion of another.
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By Mr. BUCKLEY :

arrcsted or indicted
&amp;gt;

or tiled for tliese killings of which
you

Answer. The first case, for killing Levi Mnrphy, as I told you, fourteen or fifteen citizens were there and not an effort was made
;
and I think, probably, out of them some

of them assisted him off, but I don t say so
;
I think it was so.

Question. He, however, left the country ?

Answer. Yes, sir. As to the prosecution, it is probable that there are some prosecu
tions. You know these grand jury proceedings are secret. I think probably there have
been some bills of indictment made

; but those bills of indictment, if you will investi
gate them, are made for a mere sham to cover up and conceal crime, and when thevwere handed out to the sheriff, before the sheriff would come one step to serve them it
will be like this :

&quot;

Here, Buckley, by God, see yonder is Jim Montgomery. I have
got a capias that will play hell with him. Ho&quot; had better leave. Then you whin
around and tell Jim to leave.&quot; As soon as the sheriff has given the wink, he goes and
summons three or four men, and says,

&quot;

Here, boys, I have a capias to serve on Jim, and
I must have it served or they will say I haven t done my duty.&quot; Then the men with the
writ will come around that way when he knows the man has gone this way, and givehim time to get away, and then come back and prove that he has done his duty. You
can get proof of that.

Question. Is the judge of the circuit court there efficient?
Answer. I have regarded him as a good man.
Question. Is he regarded as a good judge ?

Ansiver. I can t speak so positively. I have regarded him as a gentleman, and not
only a gentleman, but he has been accepted by me as a judge, under the circumstances,
as most men.

Question. What difficulty do you find, then, in executing the law there ?

Answer. Judges generally live remote from a great many of the county seats in their
circuit

Question. Is the trouble with the juries?
Ansiver. Let me answer the other question first. And where things are carried on in

this organization, a disguised one, it is very difficult for a judge to arrive at facts and
decide upon cases of that nature without going outside of his judicial office. That is a

thing I look to. I don t put that to Judge Ilaralson. I say all judges were put in that
situation. Inasmuch as Judge Haralson will be called into question, I will say I regard
him as a gentleman. Not only him, but any other judge would be in that predicament
in getting in there, because I live there among them, and they are ahead of me a long
ways.

Question. Is it difficult for the grand juries to find bills against such men as commit
crimes in your county ?

Ansiver. 1 will state this : It has been twenty years since I have looked over the law
in regard to the selection of juries. I have frequently seen jurors-in the box there and
noticed around the community what sort of men were on the juries, and I would rather

play a game of seven-up with the best gambler in the world, with one hand tied behind
me and both eyes put out, for my chance to win a stake, than to try to get a jury there

that I would call an impartial one now.
Question. Do you mean that they have discriminated on account of political sentiments

and Union feelings ?

Ansiver. As I told you awhile ago, where things are clandestinely managed, it is dif

ficult to tell. There is Doctor White, a good neighbor, a farmer, a merchant, and citi

zen. As far as I know, he is a gentleman with any man that sits around here. I don t

know who you are all here, but I understand that there are some here now that belong
to both political parties; but I don t believe that Congress would have sent anybody
here but gentlemen, no matter what party. Now I will risk any man here, bo he who
he will, to try Doctor White as long as he* wants to, and he will pronounce him a gen
tleman and a good citizen. He and several of his neighbors I can speak of, and not one

of these men have ever been seen 011 a grand jury there, In the same neighborhoo*
where I live, the most dissolute and worthless men are generally on the jury, and men
under the most complete control. You can t pull your shoestring and tie it up more

easily than they can manage these scamps. As an evidence of it, take the, way 1 was

prosecuted for lulling a man, and the same man came in without my knowledge, unex

pected to me, and gave the evidence he did. That is a specimen of a great many case;

there.

By Mr. BLAIR :

Question. The same man who prosecuted you came in and did what ?

Ansiver. The grand jury found a true bill against me for an assault upon a man witli

intention to kill him. I didn t know what to be at, for I knew of no such occurrence,

A negative is hard to prove, but I knew I had done nothing of the kind. Nobody R

it. I was at the end of my row
;
but it comes up in court. I didirt employ any couu-
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sel. Judge Haralson was the judge. When it was first called up, I said,
&quot;

Judge, we
will not quarrel about it. Dinner is close by. I think, probably, if you will wait until

after dinner, and call this case up first, may be I will, go into trial.&quot; Ho came back
after dinner, and asked me what I would do. &quot; Mr. Shaphard,&quot; says he. I says,

&quot; We
are ready.&quot; The man I was alleged to have killed was the tirst witness, and he swore

positively that he always regarded me as a gentleman, and if he wanted to selecc a

friend would prefer me to any other man
;
that I had never tried to hurt him at all.

The grand jury had found a bill of indictment against me of that nature.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Returning to the subject of elections; were instances, of the kind you have -

related to us, common in that county about controlling men s votes, and intimida

tion, and so on ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you on election days there seen anything of the sort ?

Answer. Yes. There s McDowell s case

Question. Have you reason to think such occurrences are frequent ?

Answer. My aim is to give a positive answer, because witnesses may follow after

ward, and I don t want discrepancies between them and me, and I want to be particu
lar. In that same election for which McDowell was whipped, a few weeks afterward
Thomas Harper started to Huntsville with his wagon. He came some fourteen miles

from home, and in the course of the night a band of disguised men came and called

him up. They asked if he didn t vote in the late election at Summit, and vote the

republican ticket. He told them he did. They asked him what he meant by it. Ho
told them that was his choice. He was then asked if six other men had not voted that

same ticket, calling their names. He told them he expected they had
;
that they were

on that side, as they understood each other, all being on that side. They then gave
him assurances that if ever he voted a ticket of that kind, or any of the other six did,

they would come and see him again, and give him a trip over the moon. Mr. Harper is

a farmer, a very industrious man, arid one of the most.iuoffensive and honorable men
I have ever been acquainted with. I have these facts from his own mouth. He came
to me for advice to know how to act in the matter.

By the CHAIRMAN :
.

Question. Do you know any other men who have been intimidated from voting
according to their opinions?
Answer. Well, sir. I have heard of a great many others, but I would just state that

is the general complexion of the country. I give these facts as some. Whenever you
inquire into of them in any shape, you will strengthen my sentiments whatever

shape you work them in. I prefer not attempting to be anything like accurate about

things I haven t conversed with, and to find the technical details it is so difficult, when
you come to rule the evidence, to carry out all these things, without a conflict or

trouble, and I prefer not to make anything more than a general statement, as matter of

common belief.

Question. Did I understand you to say you had seen men riding through the country
in disguise, banded together.
Answer. If you didn t understand me to say that you misunderstood me very widely,

for 1 say positively I have seen them
;
how often I am unprepared to say. I have seen

them twice within less than two hundred yards of my house.

Question. How long ago was that ?

Answer. Now that is a thing I am lacking in; but the very night Hortou was
whipped they passed my house twice.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Which Horton ?

Answer. He is here, I think, probably. If he has not been in here he will be in.

By the CHAIRMAN :

Question. The old man or the young man I

Answer. The young man, about twenty-three or twenty-four.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Some time last December ?

Answer. Yes, sir, about that time the night ho was whipped.

By the CHAIRMAN :

Question. What other night did you see them riding in disguise?
Ansiver. Within the last three months a parcel of men came up to my gate and began

to holler. I had heard the horses feet. I know I heard them. I heard them when I

was getting up. I have got a couple of my daughters trained for these things, and if

the Ku-Klux ever come there, they intend to meet them and embrace them. They got
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up and went out, and they began. It is things that had better not bo talked about, but
one of them came inside of the gate. While they went out of the front door, I wont
out of t

u e back door, and I was getting behind the smoko-houso, and they were goin^
to entice them around.

Question. That is what yon mean by
&quot;

embracing f
7

Answer. They went out and shook hands and arms with them, and if they had any
business they, would bring them in the house, and I fixed my position if they went on
to meet them. I have a very savage dog, and that created a little confusion, and some
of them, I expect, were drunk, by the way they acted, and they became pretty rough,
and another of my daughters spoke to the girls, and said,

&quot;

Girls, you had better come
in the house.&quot; She spoke before she thought. Somehow it didn t fetch any further.

It stopped at that.

Question. Did these men make known their mission, or what they came for?

Answer* That was so immaterial with me I didn t inquire. All the fact I rested in

was, if they wanted any business in my house I wanted them to have an open way to

come there, and I provided for it in the way I told you. I don t know who they were

yet, I never tried to find out. If they want to come, they may come. I know I am
in danger all the time, but the man that expects to get along in this world without

danger certainly has not Jived long at headquarters.

Question. Has this been known in the community ;
have you spoken of this before?

Ansiver. I think this is the first time I have told it outside of my family. I am,
maybe, telling it now wliere it would make the case worse, but as General Jackson

says,
&quot; I think it will be difficult to make it much worse with them.&quot; But, understand

me, I don t know who are Ku-Klux and who are not. Heretofore they have said they
were Ku-Klux, but now no Ku-Klux.

Question. How numerous are they understood to be, or to have been, in your county
at any one time ?

Answer. Well, sir, I have been to some pains to ascertain, and I suppose the organ
ization must number about three hundred, and then the influence, and all combined

together, might nearly double it.

Question. You mean by that that there is an equal number who co-operate with these

disguised bands ?

Ansicer. 1 am satisfied that there are about three hundred.

Question. That co-operate with them?
Answer. That wear these fine robes I don t know how to describe these things over

the head thrown over them, and they have masks on. I have seen them as far as

from here across the street, about one hundred and twenty yards, by moonlight, just get

ting a glimpse at the thing passing by moonlight, where fifty or sixty men were gal

loping by. But I was nearer than that, I am calculating from the house. I suppose

I was within forty yards of them.

Question. Were the horses disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. How large a company ?

Answer. I suppose, unless I saw the same twice, I should judge there were titty oi

sixty.

Question. When was that ?

Answer. That was the same night I was telling you of before.

Question. Do I understand you to say that it is supposed that there are some tin

hundred more men who sympathize and co-operate with these disguised men m B]

er. As accurately as I can speak about that; in my conversations with men I

have fallen in company with them to know how matters and things stand there, ana

that is my conclusion. I haven t not traveled over the county tor information of that

sort, but when people come to me in distress for counsel and tell over these matters I

have tried to get the correct situation of the country, and that is the conclusion I have

come to, that their force would be about double as strong Here for i

nuance,
is

old man who has three sons. He will not disguise himself, but he f?^**^*
rigging for the boys. The boys count as disguised. Maybe he has two o three br

ers who have no sons, and, footing
it up all the way around, I think there is about j

&quot;SSJa^Sf^^ ^ ^ ^nization has C(Anmittod

U
^&quot;^t^ltwas in the month of April-I don , know w*at ye,r-

but on the first adoption of the school system under Governor Smith s adinim

this man, Lewis Copeland-
By Mr. BUCKLEY :

Question. You refer to 1868 ?
,,

, ihlic records,
Answer. Any of you can date it better than I can, for I^^^^SSaS^MsS

48 A



754 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By the CHAIRMAN :

Question. It was after your constitution was adopted ?

Answer. Yes, sir
;

all under that. I happened to be called along the road, and wanted
some directions about the road, and I stopped at Lewis Copelaml s gate. I saw him
come walking up the road with some children along that had their slates and books.

After I got the directions I wished concerning my route, ho remarked to me, as the
children passed by, &quot;Now, there is a school commenced last Monday, and it is broken up
already, and to-day is Thursday.&quot; I asked him what broke it up. Ho said he-did. Ho
went on then to tell that &quot;they might have known before it commenced that it

shouldn t stand there. No damned radical school should stand.&quot; He studied awhile,
and said, To-day is Thursday and to-morrow is Friday. It will take all day to-mor
row to fix up, and next day is Saturday ;

there will be no school
;
and then Sunday, and

I can go to work and lose no more time, and,&quot; says he,
&quot;

Monday they will be out and I

will be up to them, God damn em.&quot;

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was this a white school ?

Answer. Yes, sir.

Question. It was a school established under the public school system, was it I

Answer. Yes, sir.

Question. Who was the teacher of that school ?

Answer. It was a Miss Beeson, a young lady ;
I forget her given name

;
I know it

very well.

Question. Was she an experienced teacher ?

Answer. As to that, I never troubled myself to find out anything of the sort, sir.

These other things came under my knowledge, and might have probably passed unno
ticed if it hadn t been for that.

By the CHAIRMAN :

Question. Go on with your statement.
Answer. He remarked before he went off,

&quot; Old Tom Nations &quot;

(it is his granddaughter,
and the hatred between him and the Nations was intense)

&quot;

says it is his granddaughter
and he will put her over in the Vallaniug house, and just as sure as lie does, it shall be
burned down, and he shall never know who done it.&quot; I remarked that that \vould be an
inconvenient place for a school, I thought. Says he,

&quot; Where then f I pointed up,
and said,

&quot; Would not that church up there bo a better place ?&quot; Says he,
&quot; Let her go

in there.&quot; Says he,
&quot; The -damned bitch shan t.teach in the county, and no school that

Tom Nations gets up shall be taught, or any other damn radical. I intend to burn
them all out, and I intend that that house shall go too, church or any other house, and

they will never know who did it.&quot; The school opened there the next week at that

house, and in a few days it was burned down, or rather a few nights, for it was burned
down in the night.

Question. Do you know of any other school-houses which were burned in that county ?

Answer. Yes, sir
; up hero Mr. Thompson had a school. These disguised men were

complaining very much about it. I have seen the ashes, and I saw the house before it

was burned.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it a school for white pupils ?

Answer. Yes, sir. I think the only complaint was that the school was radical. Mr.

&quot;White, the county superintendent, came to me to see if I could give him any assistance
in organizing negro schools there

;
that the law requires that it should be impartially

done. There was this difficulty about it, particularly about Blountsvillo : that white men
were willing to undertake it, but that this disguised party had threatened them, and they
were afraid to undertake it, for fear of being Ku-Kluxed, and they didn t know what
their pay might be. It was a general thing over the county. They didn t succeed.

Question. Did not establish any colored schools ?

Answer. I will not be positive, but I think he did succeed in getting one in one par
ticular neighborhood where these troubles didn t exist

;
and that is the only one I have

ever heard of in the county.

By the CHAIRMAN :

Question. You have mentioned two school-houses as having been burned.
Answer. They were churches instead of school-houses, and school was taught in them,

and the animosity grew out of the intense hatred in regard;to both, churches and schools,
BO far as that is concerned.

Question. To what denomination of Christians did the church belong?
Answer. WT

ell, the house was built and occupied and controlled by what is called the
Methodist Episcopal Church of the United States.

Question. Sometimes called the Methodist Church North ?

Answer. Well, we don t make that distinction over there. We call it the Old Church,
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which I reckon is about the same thing. We have been careful to call it Old Church
because we want this North and South to die out.

Question. How many other churches have been burned ?

Answer. These are two I have seen
;
I know them to be so. Others I have heard of

but being no public man, I haven t tried to get facts about that.
Question. How many others have you heard of as having been burned

;
I mean thenumber generally over the country ?

Answer^ There are not many others. Wherever there has been one that has not shared
the same fate it has been threatened.

Question. Were any threats made against men and women who should teach colored
schools ?

Answer. O, yes, sir, yes, sir.

Question. What threats?
Answer. If you call it threats, it was just this : that they had to take a hundred lashes

or two hundred lashes, all pretty severe, or if that wouldn t do they would have to
take a trip over the moon. That was the amount of the threats.

Question. Did you ever hear any such threats made yourself?
Answer. O, yes, sir.

Question. Often?
Answer. I can t say often, for this reason : that I don t go from home much, and in con

versation on this subject in crowds, when I hear it commence, I retire. The informa
tion I get now is by this : when people are pushed to the very last resort, and can find
no shelter, sometimes they come to me, and say to me,

&quot; Can you do something f and
for the last two years I have told them we had better try to be quiet and get along the
best we can.

Question. Is your daughter a teacher ?

Answer. Yes, sir
;
she has taught in Augusta, Georgia, and Athens, Georgia, andJack

son, Tennessee.

Question. lias any school ofyour daughter s ever been broken up, or has she been pre
vented from teaching any school ?

Answer. Well, Mr. Pratt, I could give you some most effective evidence of the kind

you would want, but inasmuch as she is my daughter, and I intend to try to live by
my own efforts, and encourage peace and harmony, whenever that is in my power, and I

believe that is her home, and inasmuch as she has been able to stand up against it sin

gle-handed so long, if you will let my daughter s private matters go, if you please, _I
will not say anything about them. If they draw this into it or get so low they can t

do without it, let them take it up ;
but if she has by her prudence and discretion waded

through these things, and can stand up without it, I ask if the committee will permit
her to do so. I am&quot;not afraid for her to come, and more than that, if you want her, I

will bring her ; but I think, gentlemen, you will not require it. But I promise you
she shall come, and more than that, when she comes, you will not have a doubt about

anything she says,
Question. Have you any objections to telling the committee who threatened to whip

or hang any one who would teach a colored school ?

Answer. No. sir, not in that shape. I don t know that. You see the teachers were
so intimidated, they were afraid to venture into it, and I don t think, for this reason,
there is any particular names, it is so well understood.

Question.&quot; What I mean to inquire is, do you know what persons made these threats ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who are they ?

Answer. Well, Lewis Copeland is one man I heard make it.

Question. Who is Lewis Copeland ?

Answer. He is Lewis Copelaud ;
a man of notoriety over there.

Question. A man of property and influence!
Answer. He has a certain influence. He has a considerable connection right in the

neighborhood. He can control things in the neighborhood, right there, by violence or

any way. I heard his son John say the same thing ;
and I heard Judge Moore say tho

same thing ;
and now, if you want names of that sort, I think very probably Mr. Vv hite,

the superintendent, can give you plenty of them and a great deal of information o

the sort, because I told Mr. White to go on and do his duty. We had to take things ;

they came against us, and I couldn t do anything in the matter, but I know ho made

complaint and came to me more than once. I know, in conversations with people irora

different parts of the county, they told me that difficulty prevailed in every neighl

hood but one, and there they succeeded ;
but they were uneasy there, in the strongest

republican neighborhood in the county, all the time, for fear oi an act oi violen

Owes/ion. Did you ever hear the existence of the Ku-Klux order in Blount County d&amp;lt;

nied until after Congress had passed the law known as the Ku-Klux
a^r,

I

Answer. There is the first thing where I was ever surprised about it, A repul an

came and commenced conversation in the road in my presence tconviiice so DO ot

them that there was no Ku-Klux and never had been in Alabama. \\ ell, il you CMU
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words and names according to the universal nomenclature of things, it was just as
certain as anything in the world that there were Ku-Klux up to that time, and I

thought for a rnan of good sense to talk that way looked foolish. He talked on and
pulled out a paper from Aleck Stephens in Georgia, that the original of the thing the
Ku-Klux they had up in the rebellion, and when the surrender went, that was sur
rendered too, and there has never been any since. That s what he founded it upon.
That happened lately. I began to notice back, aud as far as I could see into it, there
seefts to have been a whisper sent out from headquarters,

&quot;

Boys, if any of you have

paroles from Vicksburgh or Chattanooga, before you go into this fight burn them up.
It is all understood

;
Ave are not Ku-Klux now. They may put us on oath, and maybe

ask you if you see any Ku-Klux ride, and then it was not Ku-Klux.&quot; If the bill of in

dictment comes for Ku-Kluxiug, and they are pushed for witnesses, they are going to

dodge it in that way.
Question. You say that is their cue since the Ku-Klux bill passed ?

Answer. Yes, sir) they have all that fixed up. I know that is the case in Blountsville.

I don t know how it is in Madison.

Question. Does the organization, no matter by what name it is known, exist as much
in Blount County as before the Ku-Klux bill was passed ?

Answer. I should say, if anything, it is a little stronger. It is difficult to say pre

cisely, but there has been little variation in it, and I think it is a little stronger.

Question. Do they still continue their outrages ?

Answer. As late as last spring a woman was whipped in the night and ordered off

and driven off from the county. Two or three days before, fourteen or fifteen men in

disguise went there and shot &quot;their guns; went under a pretext that they had a war
rant to arrest them for some offense, but instead of arresting them peaceably went
there and opened their guns on them.

By Mr. BLAIR:

Question. Where was that ?

Answer. In Blount County.
Question. In what part, what neighborhood?
Answer. About three miles from my house.

Question. How far from Blountsville ?

Answer. It is about eight miles by the road.

Question. What was the name of the man that was killed ?

Answer. I didn t say killed. I say they shot at them and shot holes through their

clothes, but didn t kill anybody.
Question. What was the name ? That is the question.
Answer. One of the men is named Alldredge who was shot at. Another was named

Diusmore.

Question. What is Alldredge s first name ?

Answer. Edward, I think.

Question. What was Dinsuiore s first name?
Answer. Joseph Dinsinore.

Question. Those were the men who were shot at?
Answer. Yes, sir. Now, gentlemen, let me end up that matter in my own way. I

don t say whether either of them are of good character or of bad character, or any
thing of the sort, because I don t know

;
but I say these things occurred in the neigh

borhood where peace, law, and order ought to have prevailed among these men, aud the

names. I expect, of every one that was engaged can be got very easily. What it was
about I don t know. I learned that the pretext for coming upon them was this, that

they had a warrant to arrest these two men, and when they hunted them up, they hap
pened to find them there at that house, and when they found them there, and shot at

them and didn t get them, they became greatly enraged, aud swore that if that woman
didn t bring them up she should leave, and at the time to bring them up they didn t

come, and they went and Ku-Kluxed her and gave her fifty lashes aud made her leave,
and she had to leave pretty much everything she had

;
her dependence for a living.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you recollect any other instances of violations of law by men banded to

gether since last spring ?

Answer. There is an old man hero now by the name of Horton. I haven t spoken to

him about it.

Question, We have heard his case and you need not state that.

Answer. Yes, sir. One of his sous is dead now, that they called upon some five or

six mouths ago in the night. A man that lives about two hundred yards from the

house tokTrne that it was the cause. They beat him so he took sick and died. He died

within four or five days after they beat him. They took him out of his bed in the

night, and they would make a mark forty or fifty yards off, and would lay hickories to

him as he started. They had a mark for him to put his toe on when he jumped in tho
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dark night. They had another mark that he had to jump over, and they &quot;avo Mm
five for not coining up to this mark, and gave him five for not jumping over that -i

they kept straining him that way and whipping him until they gave him two hundred
lashes, exercising him in that way.

By Mr. BLAIR :

Question. What was his name ?

Answer. James Horton.

Question. A son of this man who has been in here ?

Ansicer. Yes, -sir. This old man I don t reckon knows it. He was gone ; they had run
him off when that happened ;

he only came hack six weeks ago or such a matter and
they have now served notice on him to leave again.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What was the cause alleged a.gaiust this Mr. Horton ?

Answer. I never heard any cause
&quot;alleged at all. This Mr. Billingsly, I asked him,

&quot; I suppose Jim died f He said,
&quot;

Yes.&quot; Says I,
&quot; I am sorry to hear it.&quot; Said he. &quot; If

you had seen what I did you would have been glad of it.&quot;
&quot; Why ?&quot; says I. Says he,

&quot; I would rather be dead all the time than treated as he was.&quot; Says he,
&quot; These Ku-Klux

went on him and took him out, and how would you like to be jerked out of bed at
night and worked the way he was ? a gang of men with hickories and clubs to mark
off a place and stand on ach side so you couldn t dodge and had to go full split, and
had to just toe the mark exactly here, and just jump &quot;the mark there, and they kept
you on in that way until you couldn t jump, and when they had exhausted you in that

way, just take you up and give you a hundred lashes and order you to bed again.
Could you stand that, sir ?&quot; Mr. Billingsly said that was the cause. I barefrequently
heard them say there there s a preacher they had employed, a man of some note, named
Lakin

By the CHAIRMAN :

Question. Tell the committee all you know about Mr. Lakin.
Answer. The most Ikow about him is this : That, when he came into this country, ho

spoke about what, his business was, and that, according to the instructions given him
by the conference and the duty he was sent out on, he wanted to disseminate the

Gospel, and to know whether I thought it would be agreeable for him to come over
there into my country. I told him I would like to see him over there. An appoint
ment was made for him. That was his first visit

;
and before he ever got up into the

pulpit to preach, I heard the probate judge call him &quot;a damned political preacher.&quot;

He has been a political preacher ever since by name, reported as that, and persecuted
as that. There is a lawyer living over there, belonging to some shebang, that has got two

wives, I know, and I don t know how many more. He wrote over a fictitious signa
ture, and had it published in a little paper over there called The Independent, signed
&quot;

Beeswax,&quot; (Gibson showed it to people there before he sent it, so they knew what
was to come out,) accusing Lakin of being a political preacher, and a radical, and

sleeping with negroes, and all that a mighty low-down thing. Well, we didn t take

any notice of that. When they talked about it, I told them to hush. I said, if a man
had God Almighty to protect him and couldn t live over that, he might sink. Gibson
had already two &quot;wives in the country ; and, what do you think, if they didn t catch

him in bed &quot;with a negro woman in about two months after that, hugging and kissing
her ! He packed out, and about the balance it s not worth while to tc9L. They turned

him out of the church, and I think the reason they did it was because the case was
so plain they had to in order to keep up appearances. Gibson was a very respectable

man, and never had been offensive to society there
;
but this man Lakiu is a very

offensive man there.

Question. What was the reason he was odious?
Answer. Just because I can t tell that now. I have a notion about it. I will ^ y

this about Mr. Lakin : From the acquaintance I have with him and I have known
him for some time; our intercourse has been of an intimate character I have ever

regarded him as a gentleman and a Christian, and not only a gentleman and a Chris

tian, but a very energetic man; and I am willing to stake as much on that as any

thing else; that I defy any man living, since my acquaintance with him, to pom
one spot on him

now&quot;, sir. as to his moral character. But I have not been with In i

The most of his labor has been out of my presence; but from all I have seen ol

and gathered of him, I have this confidence in him. About sleeping with negroes, l

know that s a lie.

Question. Was there anything in the charge they made against him ot being a pol

cal preacher ;
was there any foundation for it I

A:mm: I have conversed with him about that matter, and I have frequently h

it spoken of. When he preached they had that I told you of.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Where?
Answer. In the court-house at Blountsville. Before he had gone into the court-houso

to preach, there was about a hundred men just across the street, not as far as it is across

yonder, to that side of the street, not more than half as far; two hundred men were there,
at a grocery at the back door, and had been drinking and disorderly, and the probate
judge called him a damned political preacher.

Question. Judge Moore ?

Answer. Yes, sir
;
and about two hundred more on the other corner pretended to get

up a singing-school, and I reckon you could have heard them three miles while ho was

preaching ;
and then, while he was preaching, two dozen young fellows would come in

pushing one another, and stand around and look, and walk right out before him, and
conduct themselves in that way. They got out the tale about- his being a political

preacher. I happeud to think about it and asked him once if had been such a thing.
He says,

&quot;

Xo.&quot; I says,
&quot; What did it start from, then ?&quot; Said he,

&quot; Did you hear tho

remarks that I made at Blountsville?&quot; I told him &quot;I did.&quot; His remarks were these: &quot; I

have come here to preach among you. I come to do no harm. I come to try to do

good. Inasmuch as that is our object, I now open the door to receive members into

the church. But, before any person conies forward, I wish it understood that we have
no Methodist Church South; no Methodist Church North; BO Baptist Church North;
no Baptist Church South. It is the Methodist Episcopal Church of the United States.

Now, if there is any person who is a secessionist, or in any wrry inimical in his feelings
toward the United States Government, he ought not to join this church. I only re

mark that for fear some person might iguorantly become entangled. We hold that

every man that is a good member of the church ought to be loyal to the Government of

his country. As for politics, that is not my business
;
and if ever you hear of a preacher

in my church meddling in politics in a public crowd anywhere lot me know it, and I

will silence him.&quot; That was after he finished his discourse. He said he had never
alluded to it in a sermon in his life. He said that was his charge from the conference

when they sent him, to let the people know in a good, friendly way, that the Metho
dist Episcopal Church object to receiving people into membership who are not loyal
to the country. That was his duty. Outside of that I know of nothing concerning his

being a political preacher.
Question, Were you ever at a meeting when an effort was made to assassinate Mr.

Lakin ?

Answer. Well, I don t know whether I can say about the assassination or not. I

know I was at a meeting, and I was certain that there was something of an unfriendly
character at work.

Question. Go on and state the facts.

Answer. I gave him an opinion about it, to be on his guard.
Question. What meeting was that ?

Answer. It was at a place called Gum Grove, in Blount County.
Question. \Vas it a camp-meeting?
Ansiver. Yes, sir

;
in the fall.

By the CHAIRMAN :

Question. Did he preach in the day-time ?

Answer. Yes, sir. His subject I forget the passage of scripture that was his text,
but the subject was baptism ;

and in taking it up he went back to the covenant of God
with Abraham, of circumcision as an initiatory ordinance, and went on until the Chris
tian advent came in, and baptism was introduced and the circumcision abolished; and
he spoke of the atonement being universal

;
that the atonement of Christ might cover

the whole wound. But before he did that he said, &quot;My brethren, I am called a Yan
kee and a Methodist, but don t be afraid of my taking offense. I am frail like other
men ;

I might leave out something that would be important for a clear understanding,
and so far as you think I have not done my duty I am willing to do all the good I can,
ami you are at liberty to ask me any question you please:&quot; So, as ho paused, an old

fellow, sitting off, looked up and said, &quot;I would like you to explain to this congrega
tion how you would circumcise a woman.&quot; Lakin says, &quot;What did you say?&quot; The
old fellow asked, &quot;How would you circumcise a woman ?&quot; Lakiu said,

*

Well, sir, if

you have lived to be sixty years old or upward, and never knew that the promise of

God applied to both female and male alike, I don t want to undertake to enlighten you.&quot;

That was an offense one of the greatest offenses that could have been done. At that

camp-meeting, on account of this other thing I am going to tell you about, I advised
him not to show himself after dark.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What time of day was it when he preached this sermon f

Answer. Eleven o clock. After dark came he managed to get around to his bed and
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went to bod. I didn t suppose any of the people knew it. As soon as after (Uric in
came this band.

By the CHAIRMAN :

Question. Of disguised men ?

Answer. Yes, sir. I don t know
;

it was the band that attacked him. A lady told ino
a man came np and pushed over her shoulder, and like to have pressed her off her scat
and he got up to the altar. He was leaning over ami^ amj ]m(j a pjgt,,] jn ] lis j iai)(j
as he was leaning over, and another pistol stuck out of his pocket, and she could mno ll

the whisky about him
; and he .staid over there looking for Lakin, and another came im

and pulled him and said,
&quot; Is old Lakiu over there

;
G d d n him, where is he?&quot; and

she said, as they stood back in a moment a gun was tired, and in about a second or two
another was fired at different places along as signals. Well, a general excitement
sprung up then, and a man there, I think his name was Rodeu, who lives over in Mor
gan County, became uneasy about his family. He understood that George Shelton
brought the crowd there. He went to Shelton, and told Shelton what he thought, and
asked him to take them off, and Shelton told him if he requested it he would do it.

Shelton rode away. The signal was given by tiring guns. Some put the number of
guns as high as fifty, but it is very uncertain about the number. I don t see how a
man could tell

; you might under some circumstances, but any man knows that has
been used to firing of guns, that it is very difficult to count them in the dark as they
go off altogether ;

and a considerable crowd went oil with them.
Question. Mr. Lakin was not on the ground that night?
Answer. In feis bedi

Question. On the ground ?

Answer. About two hundred yards from where they were. No person all night knew
where he was.

Question. Were you upon the camp-ground at the time of this monstrous birth of
Mrs. Hortoii was exhibited ?

Ansicer. I was.

Question. Did you see the child ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you notice anything unusual in its appearance ?

Answer. I did, sir.

Question. Will you describe to the committee how the child was marked, as near as

you can ?

Answer. I didn t go into anything like an examination of it. It was just as plain as

that window that there was something wrong. The family were greatly distressed

about it, and I expect I am the iirst one they came to about it. The grandmother of
the child insisted upon it that it should be brought there. They wanted me to see it.

I didn t wish it. The thing was done, and I didn t wish to be troubled-with it. I saw
it plainly ;

there was nothing right about it as a natural form. I expect everybody oil

the ground saw it
;
if they didn t, it was their own fault. The people generally went

and looked at it and examined it.

Question. Did you notice anything in the child bearing the similitude of the Ku-
Klux ?

Ansu-er. As I told you, I didn t make any examination with regard to that. There

are so many ways for things of that sort to be brought about on pregnant woman, and
as it was preaching time; and if I am at preaching I don t talk about politics or the

practice of medicine, but listen to the preaching and go home
;
and the course of pro

ceeding was to make it as quiet as possible and let the preaching go on. I didn t want
to meddle A\ith anything outside. After it was done I asked the father of the child if

she had ever been whipped or abused by the Ku-Klux in any way. He said no. 1

asked him i: they had ever frightened her. He said he didn t know that they had, but

they had been some half a dozen times to his house of nights while she was there, and

scarcely a ni.^ht passed, after they were there the first time, but whenever she got to sleep

all through the night she was screaming and scuffling to keep them off of him, and

thinking she was in the house with her father, and the Ku-Klux were after him. She

was that way not in the day, but in the night. He thinks every night she was troubled

about it in me course of the night. 1 don t know which looked the worst, a Ku-Klux

fifty yards off by moonshine, or that child in the coffin in the fix it was in.

Question. Did it give particular offense to the Ku-Klux through that part or the

country thai there had been a child bom said to be marked with the Ku-Klux disgui

Answer. T.iere is a doctor there, and a Methodist preacher that is the Met

preacher Soith-as I understand, told them that that had to be fixed up, and called him

in for a pat-mortem examination, to fix it up and publish it in the papers

was all right, all straight, nothing wrong about it. The preacher is over there yet.

Question. My question is whether members of this Ku-Klux order seemed to I*

turbed at tlw birth of this child with the singular mark* on it.

Answer.
r

Jhe most I discovered to testify that, was that they said the child
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all right, and that it was a lie raised against the Ku-Klux fraternity. That was all the
disturbance I heard.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did they not go and whip the father of the child after that ?

Answer. Yes, sir; on the night when I saw them. They passed ruy house twice that

night when they whipped him.

Question. Was this child s coffin brought on the camp-ground ?

Answer. Yes, sir ; and set where everybody could see it. It was all carried on the
very top wave.

Question. How far did the parents of the child live from the camp-ground ?

Answer. I suppose a mile and a half or three-quarters. All the connection except
him and her were there. Her state prevented her from being there.

Question. The child was born dead ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know on what day or night ?

Answer. It was the Saturday, I think, that the child was born. It was carried to the

camp-ground Sunday.
Question. When was it buried?
Answer. I think it was fixed up that they were ready to bury it then, but they carried

it around to the camp-ground beforehand for the people to see it.

Question. And buried it the same day?
Answer. Yes, sir. Here is a thing that might bo brought up that it might be

thought to be exhibited for effect; but it was not so. The child s grandmother, an old

woman, was sometimes childish, and, owing to the circumstances, it was not convenient
for her to go there. This first one was the young man s mother, and this other, she was
at the camp-ground, and they thought that, to let the whole family see it, it-should be
brought up there, and they brought it.

Question. And then carried to the grave ?

Answer. Yes, sir
;
and when it came there, they thought everybody could have their

curiosity gratified, and of course everybody, or almost everybody, could get to see it.

It was not with the object of making a talk at all, although it was generally taken
notice of.

Question. Was this camp-ground near Summit?
Answer. It was some three miles and a half from there, I reckon.

By the CHAIRMAN :

Question. I wish to ask you whether the laws are efficiently enforced at this time in
Blouut County, and whether men are protected in their lives and property there ?

Answer. I am satisfied they are not.

By Mr. BLAIR :

Question. This firing on the camp-ground was done at night, was it ?

Answer. Yes, sir. I suppose they commonly commenced preaching about candle-light,
and it was half an hour after preaching was over.

Question. There was no appearance of the Ku-Klux there during the day, was there ?

Answer. No, sir; we never saw them during the day that I know of, there or any
where else.

Question. No disturbance during the day ?

Answer. Except what I told about the interruption about circumcision, you know.
Question. You have told the committee that you were indicted for an attempt to kill

somebody ;
were you indicted for any other crime ?

Answer. Not since that.

Question. Not since that ?

Answer. Not since the surrender
;
I will go back of the surrender.

Question. Prior to the surrender were you indicted for anything ?

Answer. Yes, sir
; frequently ;

I iutve been indicted often.

Question. What for ?

Answer. For almost every crime you can muster up. If it is important, I will get
copies of the bills of indictment and send them to you to see. It has been so long
back, twenty years. There is just this thing: there is a certain party ov&r there that
want to rule the county and rule the world, and any man that is in the ivay of them
has to stand the storm. I had a way of just having my own opinion and feelings as a
free man. and they concluded that they would learn me better, I suppoic, and for a

long time bills of indictment carne against me, arid I finally learned thati had better

keep out of company pretty much. I did so, and I thought I was safe
; flnfl when they

persuaded me to come into this political matter, I told them when it Vegan I was
going to catch it, and sure enough I did. By the time they found an indictment
court is only held once a year after they had a trial I fixed and stall out. If I

would go again, I would find four or five bills of indictment for stealing hog5, or murder
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or anything else. Whenever I have mingled in society there whore they could soo me
bills of indictment camo

against me; when I staid at homo I kept clear of tiu-in-
but I don t thmk any intelligent, high-minded man cau go there and participate, aa -I

citizen in the intercourse of the country; if a high-minded, honorable man, I think he
\yll catch it. They will accuse him of negro equality and every t hiug else oii rnsivc.

Question. You think it is a great crime over there to be intelligent and high-minded
?

Answer. You go and try to get them to vote for a negro, or for a negro to hold office, or
to educate a negro, and you will see how it is.

Question. Did they indict you for hog-stealing because you wanted to educate the
negroes and have them vote ?

Answer. These old indictments for about eleven years before the war they had no
chance to indict me, because I staid away from the public meetings. One objection I
had when they pressed me to canvass the county was, it would be inevitable that I
would be returned to court and they would drag rne about

;
but they prevailed upon

me, and sure enough the next court they indicted me for trying to kill a man, and by
the time they brought that to trial the excitement was over, the campa^gu was over,
and I have not been participating since.

Question. When were you indicted for hog-stealing ?

Ansiver. It was away back, years ;
I reckon in fifty-one or two.

Question. Were you tried on that indictment f

Answer. Tried on every one they ever found, sir.

Question. How many indictments were found against you?
Answer. I can t tell you numerous. I have never employed any counsel or made

any defense. They call them up hi court, and I appear, and then witnesses invariably
swear. I never had a witness summoned to clear me in any of them. The bills of in
dictment can be got there if they are not destroyed.

Question. WT
ere you indicted for obtaining money under false pretenses from General

Burke ?

Ansiver. I forget now. I don t reckon I was, because there has never been but one
indictment since the surrreuder that is the one I told you about and I never knew
General Burke until during the war.

Question. Did you obtain money from him ?

Answer. There has been some transactions between General Burke and myself, not very
important anyway ;

but I will promise you this, that, if I ever obtained any from him,
it was not under false pretenses. If it was, I am responsible for it.

Question. Did you obtain money from him ?

Ansiver. If you want an exact answer Is General Burke in town ?

Question. I do not know. I suppose you know whether you obtained money from
him or not ?

Answer. Well, when you first asked that question I began to smell something ;
now

I just prefer, as it is started here, to clear it up. I say, if I did it under false pre

tenses, I consider that a very high crime, sir, if it was only one cent, and I ought to bo

punished for it. I ought to be exposed for it, if I am that kind of a man. If there ii

any little thing between General Burke and myself, General Burke has never apprised
me of it. I never heard of an intimation of it until now.

Question. Will you answer the question ? Did you obtain money from him ?

Ansu er. I think it very probable I did.

Question. State the particulars of the transaction.

Answer. I will state it with an if, and, if you are not satisfied, you can then ask

another question. If I remember, Judsje Humphries, now at Washington City, wanted

me to remain here a little longer. I told him I was about out of money. He said,
&quot; You go to Nick Davis.&quot; I went to Nick Davis . Nick said,

&quot; How much do you want 1

I told him,
&quot; Not much. Can I get what I want ?&quot; He asked me if $15 would bo enough.

I said,
&quot; Yes : only to pay my bill out of town.&quot; Says he,

&quot; You can get hiteen hun

dred, if you want it.&quot; He was a little in liquor, I thought, at the time. We met hen

on the street up here at the southeast corner. He says,
&quot; You go .to Li ami be-

from Mr.

on tne street up Here at tne soutneast corner, .nu
BU.&amp;gt;B,

iw 6v.w.
fore we separated, Burke came up, and he says,

&quot;

Burke, take care of this man.

to go off. Do what he wants.&quot; I think I got three, or four, or live dollars fi
f*.7 i^\j \ji j\f VYJJ.CWU Juo vv c4JU.uoi -*- vju . *- ^^^ /

.
.

Burke, with the understanding, as I thought at the time, that Davis would attend i

it, and it rather struck me that since there has boon something said somehow about

that matter, that it don t seem to be understood the way I understood it at the time

passed. In fact, I know I did get some money of Burke, and it was.under th-sr c

cumstances and lust about that amount. That is all I can recollect distinctly about .

nga&quot;
18

*.
?&amp;lt;?! f

&quot; *-
ance in court in Blount County, upon your own amdavit that Mr.

&amp;lt;vttorncv ? xi 4- T

Answer. As well as mv recollection serves me, sir, I don t remem

asked for but one continuance in my life, and that was just to go out

in one case, if I recollect aright, I have always been ready tor 1 uu.
mnt ion

Question. I ask you distinctly if you did not swear m court, in support of a i
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for a continuance, alleging that Mr. Davis was your attorney when that was not the
fact, aud when you knew he was not your attorney?

Answer. Well, sir, I am in hopes you will withdraw that thing; really I am in hopes
you will.

Question. Speak louder, so we can hear you.
Answer. If you believe I would bo guilty of such a thing as that, I am in hopes you

wouldn t think my evidence of sufficient importance to trouble the court or anybody
else about it. I didn t do it. I never did in my life. When I have business to do, if I
am not ready, I stand square up aud make it known; I don t dodge; and I was in

hopes that General Burke and Mr. Davis were too high-toned gentlemen, and under
the peculiar circumstances, that I was engaged in the republican cause, and off from
home, and I am no office-seeker I never had an office under the Government before
or since the war that just for the sake of three or four or five dollars, I would rather

give a gentleman three or four or live hundred dollars
;
I have that feeling for as little

a thing as that
;
and for them to pick it up and bring it here on au occasion like this,

when the happiness of the community is at stake, I think it is showing rather disrespect
to the ca-use of morality and patriotism. If my body is not worth it, I might raise the

money, Mr. Blair. I think the clothes I have on my back, and what I have in my car

pet-bag, will pay it, and I think I have friends enough to pay the costs, and if I have
been guilty of anything ungentlemanly or rbgueish, or anything of the sort, here I am,
sir. I want a government ;

one thing I labor for is a government to deal upon the
evidence of honest men, upon truth aud justice. I don t want to be concerned in it.

If I had not regarded Mr. Burke and Mr. Davis as gentlemen, I never would have
taken a cent from them, or asked -them for it, and it they didn t regard me as one they
ought not to have done it

;
and if they regarded me as one and had lost confidence in

me, they ought to have told me so to my face, and not brought it up in this way
among strangers, Avheii I had been good enough to befriend them as gentlemen.

Question. You thought you befriended them in taking their money under these cir

cumstances ?

Answer. I don t know as for taking their money. I think I befriended them in this :

When I got on my horse, swam creeks, and rode day and night, and went&quot; on without
any expectation or wish over to obtain an office, knowing that they were both office-

seekers at the same time, and I used all the influence and industry I could honorably do
to help them build up the republican party here, aud take care of the government at

my own expense, without any further reward than protection from the government
and restoration of order in the country, and considered it an act of friendship for them.
As for money, what little I wanted to pay rny bill, after I had overstaid my time
the little change I thought that came in as a thing arranged for the convenience of
the party : not a personal matter between two individuals or three, and now, as I told

you, I have heard something about this once since. My recollection was that there
was a misunderstanding about it, and I have told you all I know about it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Mr. Burke was a candidate for Congress, was he not, about that time ?

Answer. Yes, sir.

Question. In the democratic party ?

Answer. Yes, sir. I wasn t working for him. I understood them to volunteer to pay
ruy expenses, and offer me further pay if I would require it

;
but I was above working

for money, and at the same time I was above putting up my horse and going off Avith-
out paying my bill, and before it came to that, I mentioned it, and I understood them
to propose to pay it. I got a little change to finish out the bill under those circum
stances.

By Mr. BLAIR :

Question. Do I understand you to say that Colonel Burke was the democratic candi
date ?

Answer. I reckon not. If he had been he wouldn t have been intimate -with me.

By Mr. BUCKLEY:

Question. I meant to ask if he was the democratic or republican candidate ?

Answer. I understood Mr. Burke to be the republican candidate.

By Mr. BLAIR :

Question. For Congress ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That is, they were candidates before the convention ?

Answer. Yes, sir. I will tell you all I know about it. There was a confusion got up
liere, and I think hard feelings between General Callis and General Burke. I hated to
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see that, and shunned it on every occasion, and I thought from what I heard at thetime that General Burke judged me to be taking part against him, but bo was mistaken I never did it
;
but I think that some person mischievously made him beta*that I was co-operating with General Callis against him. I don t know that hi thoughtso, but I think that he did. Botn of them were on the republican ticket,

By Mr. BLAIR :

Question. Were you a witness here in the contested election case in Judge Busteed s

Answer. I was, sir.

Question. What was the case ?

Answer. It was between Hines and Sherrod, in Judge Busteed s court right up

Question. Did you testify in that case ?

Answer. If I did, I didn t testify to anything.
Question. You didn t ?

Answer. I was a witness called upon, but I didn t testify to anything
Question. Were you not called on the stand ?

Answer. Yes, sir.

Question. You didn t testify to anything ?

Answer. I think as many as three questions were proposed to me, and my invariable
answer was, no. Let it bo whatever number of answers, to every question I answered
no

;
but I call that not testifying to anything. Do you understand it that way ?

Question. On the contrary, did you not testify very elaborately to facts, and make a
long statement as to facts within your knowledge ?

Answer. I did that, and will do it again, if necessary. That question I thought was
settled here. When the questions were sent on here they happened to examine two
or three witnesses, and the rule was fully understood before I came on, and when I
came in I remarked,

&quot; It is useless to lose more
time,&quot; and proposed, as far as I was

concerned, to let it go. It was settled right there. General Walker wascounsel, sitting
right here, and said that the interrogatories had been sent on in a certain form, and tho
matter should be conducted technically, according to tho instructions sent, and they
should ask tho questions precisely as they were sent on, and the witness should say yes
or no to them, and that excluded me, and I got up and went out. Now, I will with
pleasure answer any other questions you can ask. I don t think you can vary it by
asking any questions, or producing any evidence in any shape whatever.

Question. Were you asked a question&quot; for whom you voted in that election ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was your answer ?

Answer. I told them I didn t recollect. I heard that thing handled on the streets
here yesterday evening.

Question. What did the judge say when you answered?
Answer. I don t remember that he made any remark. I explained the thing before I

made the answer to the court. It was in this way : that I wasn t mixing out, and didn t

intend to go to the election, but some friends told me, a few days before, that they
thought the difficulty between Haughey and Hines was nearly arranged, and that if I

would write a letter to Doctor Haughey, that would settle the thing, and they depended
on ine to come to the election on that day. Inasmuch as I had some business there, I

agreed to do it, and I wrote a letter to Doctor Haughey about it
;
but before I went to

the election, I found that what they had told me was not true
;
that it was not settled,

and that there was no chance to settle it, and when I got to the election, some of them
came to me to vote, and I told them I saw no use in voting ;

I said that tho thing was
decided

; that I gave up the election. Perhaps four or five got around, and got to talk

ing, and said, &quot;Vote, vote;&quot; &quot;Don t back out.&quot; And I know I had more than three

tickets in my hand, of different ones at the same time, and I was tired, and I just

stepped to the ballot-box, and handed in one, which had either liiues s or Haughoy s

name 011 it, and I don t know which. That was my evidence given in here. I can t say

positively which I voted for. I would have been more particular, if it had not been for

this
;
it was as clear as anything that the ticket wouldn t count for anything. If I

had given it to Mr. Sherrod, it would have been the same thing. That was the cir

cumstance under which I voted.

Question. In your testimony, you have already said you did not answer any^iuestion,

except yes or no.
Answer. Yes, sir; but this thing about that voting, and who I voted for:

consider that who I voted for had any bearing at all on tho matter that I was sum

moned on. It seems to have been merely a question that crept in, and I hi

to answering any questions at all previously, on the ground that a inun had &amp;lt;

me and got me to nuke some statement as to the matter or things, in
\vnj

ing. i

not know his object when he got me to do it. He induced me to believe \ Kir l
jpiaia

Hines wanted to see it, and a written statement from me was necessary; U
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\v.anted to have a consultation. I thought that was to be the end of it. I didn t come
all the way from home on that business

;
I came on other business. I had done my

business and started home, and was caught here below the bank, and dragged in here
about that election. I was accused, and the counsel believed it, no doubt, that I had
come all the way from home to interfere, but it was a mistake.

Question. Did you not answer to questions upon that trial, giving long and speciiic
answers in reference to a great many points as to that election &quot;?

Answer. If I did, I didn t do it in the way of evidence. According to my recollec

tion, when these remarks were made, it was just casually in coming to a conclusion
about how to conduct it. The thing was not exactly settled, and remarks of that char
acter passed backwards and forwards.

Question. Were any of those statements made in answer to questions by the attor

neys&quot;?

Answer. What kind of statements?

Question. The statement you have just been speaking of that you made on that trial.

Answer. I told you among my statements was this, that the number of votes polled
in the county was very far short of the registered vote of the county if you call that

specific, which I suppose it is. My recollection of it is as nearly so as I could frame it,

and as accurate as I knew how to do it. Then these men ought to have let me known
when I was called in here. The question asked was something like this :

u How much
I mixed about the canvass ?&quot; something of the sort.

&quot;

Well, I didn t do it at all.&quot;

&quot; Did I see any act of violence, to keep a man from voting ?&quot;

&quot;

No, I did not.&quot;
&quot; Do

you know, of your own knowledge, any man prevented from voting by violence f I

said &quot;No
;&quot;

but these other things were talked of. They came up and were discussed
around before we got into the formal examination. I will take pleasure in giving you
correct information. I don t want you to think because I am not a good-looking man,
my intentions are not good. I tell you you are sent out here on business for the good
of the country and Government, and if I am not one for it, I don t know. I am will

ing to do more for that than almost anything. I take a pleasure always in anything
I can do, sir. I made the remark yesterday eVening, that I was very sorry that things
of that character should be so often brought in

;
that it was the misfortune of the re

publican party, and the whig party, both, that we had too many scalawags ; and,
instead of aiming at the public good, and all these men working together to keep the

scalawags out, Ave let them in, and they entangled a good many got into various

things by being in trouble with them.

Question. You stated in your testimony that Edward Alldredge and Joseph Dinsmore
were shot at by ;i party of men that went to arrest them f

Answer. Yes, sir
;
I stated that.

Question. Who were these men ?

Answer . I didn t see the men, but they say it was a man named Trice, and a man
named Leopard, and a man named Howell.

Question. Had they a, warrant for the arrest of these two individuals ?

Answer. I have understood since that they had. These individuals didn t seem to

have known it at the time.

Question. Had Alldredge and Dinsmore attempted to escape ?

Answer. It seems from their statement that they rode up to the house where they
happened to be, and commenced shooting at them.

Question. That is their statement i

Answer. The statement from the other side might vary the facts materially. Let
whichever be, if Alldredge is right, they didn t conduct themselves as they ought to.

They were as much to blame for their offenses as the other side. I don t give that as

a thing against the Ku-Klux. If there is a republican in the scrape, when it is left to

me, I would put a double punishment on him more than on the others.

Question. You state that this occurrence took place last week or week before ?

Answer. Yes, just the beginning of the week
;

it was week before last.

Question. The parties who went to arrest them did so under a warrant ?

Answer. That is what they said.

Question. Were any of them officers ?

Answer. I didn t hear of that. I inquired about that, but I couldn t learn if there
was an officer among them. I imagine it was something got up like we see sometimes,
somebody deputized and sent out.

Question. You just imagined that?
Answer. Yes, sir.

Question. You say that they went out under a pretext to arrest them, and yet you do
not know whether they had ti warrant for their arrest ?

Answer. I would like before we go tiny further about that, if you please, in order
that I may answer more to your satisfaction will you define the word pretext for rue?

Question. You said pretext. I suppose you meant something. What do you mean ?

Answer. I was not apprised of it when I used the language, that it might be con

strued, but my object was to get the true meaning, and I can speak more accurately.
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Question. tarn not here to define words. You use your own words. I want to know
in what sense you use them.

Answer. From the friends of the party that went there, I learned that they said thoir
reason for going there was, they had a warrant to arrest them. Wlid In -r t iu-y usi-d tho
Avord reason, or pretext, or pretense, I am not positive, but that is my understanding,
in that way, that tho difficulty occurred. I am not at a loss

;
that is all straight ;

but
to use any language that could be construed to give an unfair face to it, I don t want
to do that on either side.

Question. What was the crime which was alleged against these parties ? ;

Answer. I never could learn.

Question. What was the character of the house in which they were ?

Answer. About like the average of other houses in the country, in the neighborhood
there. I never hear anything much amiss in the house, or anything of the party con
cerned in it. They all stood pretty much around on an equality.

Question. You said you had nothing to say as to whether these were men of bad char
acter or not ?

Answer. This last statement was what I meant when I said I was not mentioning.
Question. What do you say ?

Answer. When 1 said I didn t know anything worth mentioning in regard to whether

they were good or bad characters, that gentleman thought I said positively that I

didn t know anything at all, I have heard that maybe one of them got drunk, and

maybe little things, family accusations, but I think they have all been generally

friendly, or on an equality, and up to recently, I think, they have generally lived

peaceably among each other.

Question. You speak of the burning and destruction of these school-houses and
churches. The churches are generally, in that region of country, common log-houses,
built on the roadside, of no great value ?

Ansiver. Not built on the roadside. We, over there, are not very refined, and for that

reason, when we built, we thought it advisable to have our school-houses and churches

away from where drunken men or others could interrupt religious services I don t

think that where a grocery is, or where the customers of a grocery are, is the place for

a school. We don t seek to send our children there.

Question. They are generally isolated to themselves ?

Ansioer. Yes, sir, in the woods.

Question. And they are frequently resorted to at night, by travelers, wayfarers, to

sleep in them, are they not?
Answer. I don t know that I ever understood that to be any ground of complaint,

at all.

Question. I ask as to the fact.

Ansiver. If such has been the case, I have never heard it, or known it. I have no

reason to believe that either one of the houses has ever been occupied in that way.

Question. I ask the question in this point of view : that houses standing isolated,

alone, in that way, and sometimes frequented by travelers at night for purposes of

shelter, could be accidentally destroyed by fire ?

Ansivcr. It may have been so
;
I don t know

; but, if it was so, I have no idea that

any travelers going that road knew where the houses were, because they were oft en

tirely in a private place, built there on purpose to guard against anything of the kind,

for educational anil religious services.

Question. The people of the country generally knew where they were I

Answer. Yes, sir; of course the congregations and the people who sent to school

&quot;

Question. In passing through the country from place to place, the people who lived

in the country, knowing where these houses were, and that they afforded a place of

shelter in an inclement season, would resort to them for such purposes
j?

Answer. I never heard of that. So far from it, I reckon an idea, ot that kind never

occurred to aubody but you. I have heard neighbors speak about it and, I think it

anything of the kind had been given in conversation about among those mteiestul,

and if anybody had thought of such a thing, they would have mentioned it,

Question. Do you know where this man Kussell is now, who, you say, killed 1

_.r. No, sir, I don t expect there is a man, or very few if anybody, who knows.

He has gone.
Question. Were you present when Murphy was killed T

Answer. No, sir.

Question. You say a number of persons were present I *,.*- there
Jtwwcw. Well, people who were present told me there were twelve or fourteen t.

Question. Do you know any one person who was present f

Answer. 1 am personally acquainted with several-perhaps every one of them.

Question. -Give us the names of some ot them.
present it was in his

Answer. If my recollection serves me aright, Gus Horton was prt
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house. William Trice was present. Now. within half a mile of that place you can

easily get up a good many men, and it is almost like having all present thirty or

forty but 1 will not say positively. I recollect Trice said, when Murphy was killed, ho

caught him in his arms; and I recollect to have heard Horton say that, when Murphy
started in the room, the probate judge said to him, ho had better not go in there, or

something to that amount; then, about the balance of them, I think I know the men
personally. I can t say which particular one was there, because in a few minutes after

it was done, there was a great many there.

Question. Why did Russell shoot him
;
was there any quarrel between them?

Answer. I heard of none.

Question. You know of no reason for his shooting him ?

Answer. No, sir, no more than just this: so far as Russell s character is concerned,
and all, I expect he was rather a lawless man. I don t intend to saddle the neighbor
hood with him. He hadn t been living there long. He had lately come into the coun

try, and in his intercourse with society, what time he remained there, he didn t eon-
duct himself Avell. Everybody complained of him. I recollect a few days before that,
a man came to my house

;
Russell assaulted him, and he gave him a good whipping,

knocked him down and stamped him. I have heard of several other altercations that
he had in a very short time.

_

Question. Were Gustavus Horton, and Trice, and the others you mention, all friends

of Russell?
Answer. I am not prepared to answer, hut to guess at it, I should guess they were.

Question. Were they friends of Murphy ?

Answer: If enlisted either way, I should think they were friendly to Murphy, because

they were raised there, and always got along well together.
Question. They made no attempt to secure Russell ?

Answer. O, no, sir
;
none at all.

Question. Did Murphy give him any provocation ?

Answer. None that I know of.

Question. What were the circumstances attending the murder?
Answer. As 1 recollect, they had a bottle of brandy or whisky in the counting-room

it was a store. It seems Russell had procured it and got it in there, and they probably
had met to take a social drink, and Russell was very free in expressing himself in of
fensive language toward the republicans, and remarked that a radical or that a repub
lican with an epithet of some kind couldn t hold up his head in his presence. Just
at this time Russell, it seemed, had directed the language to Murphy, and he faced up
to him, and said,

&quot; I can hold up mine, sir.&quot; Just about that time was the end of it
;

he shot him, and killed him. That is what they represented it to me. Russell went
about a mile further a man, out of his own mouth, told me he saw it with a double-
barreled gun, and a couple of citizens there furnished him a horse and means to get
away. Alter a few days his father came in and go this effects and wife, and sent them
to him, and from that he went to unknown parts. I have never heard of him since.

Question. You spoke of John F. McDowell, who voted, upon one occasion, the repub
lican ticket, and was threatened at the time. Were you present at that time ?

Answer. No, sir. I stated, when giving in the evidence., that I had the statement
from McDowell.

Question. From McDowell himself?
Answer. Yes, sir

;
and from others that saw it all done. It was a conceded fact in

the community, and by the spectators.
Question. You stated that Judge Moore, the probate judge of your county, sent a man

to you to iind out whether McDowell was coming back to the county ?

Answer. That s what the man told ine.

Question. What was that man s name ?

Answer. James Ketchum.
Question. Where is Ketchum now ?

Answer. I expect he is at home.
Question. Does he live over there ?

Answer. Yes, sir
; close by Brooksville.

Question. Is Judge Moore a man of respectability and education ?

Answer. Well, I should think he would make a very poor probate judge if he had no
education

;
and as for respectability, our code of morals over there won t apply to the

general definition of things in that respect, but I should judge that he ought to be re

spected by somebody ;
and if he hadn t been, ho wouldn t have got to be probate

judge.
Question. I simply wanted your ideas on the subject; not a disquisition.
Answer. Mr. Blair, I always have held that a mean man was not worth talking

about, and a good man ought not to be abused.

Question. That is a very good maxim.
Answer. I never had much acquaintance with Judge Moore, and never desired to cul-
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tivate any, and perhaps you had better inquire of somebody that has been intimate
with him to know his real standing and morals, &,c.

Question. Well, sir, your advice is very good, probably.
Answer. I don t give it in the way of advice, but of explanation. I couldn t under

take to advise you about anything, General.

Question. You happen to be on the stand, called here from your county on tho part
of these gentlemen of the majority of the committee, and I suppose they assumed that

you were a man who knew something about the people of your county ;
and I ask tho

question distinctly.
Answer. I don t know who called me; I understood you all were on the United States

business.

Question. That is not the point I am asking you on now. What is
tl^e standing of

this man Moore in the community?
Answer. I told you that I never had much to do with him in any way, or tried to find

out much about him. The most important thing that ever came up between him and
me had its origin in these difficulties, and he is with that gang, and, owing to his being
connected with that gang, that was enough for me about any man ;

and I became sat

isfied that, if he was one of them, I didn t want to carry my acquaintance with him

any further, and I have shunned him
;
I know he is one of them.

Question. You know he is one of the Ku-Klux ?

Answer. I know he is with that gang, and I know a friend of his told me he was the

chief presiding officer, or Cyclops, when it commenced.

Question. Who was that friend of his?

Answer. Virgil Newsonie ;
and then the remarks he made about the organization that

they had gotten up to straighten out matters and hang people and lynch them, and

that it would be carried out, convinced me that I was not suited to his taste, and I

flidn t want to be offensive or burdensome.

Question. Did he make that statement to you?
Answer. Yes, sir

;
he looked me in the face and rather bit his teeth together.

Question. He told you he was connected with an order to lynch people?
Answer. He didn t use tho language you use.

Question. I am using the language you used.

Answer. I can use the same language you use and turn it about to make it something

very different. You divide six by two, and the product will be three, but if you mul

tiply two by six it will be twelve
;
and so you can take words and make as much differ

ence in words as in figures, by turning them. Mr. Moore confirmed the statement that

it was an organization of that kind, and that it should be rigidly carried out.

Question. Of what kind ?

Answer. That if a man didn t go straight, or if he come in contact with that party,

that they intended, in the first place, that somebody would take them out and give

them fifty lashes, and, if that wouldn t do, they would string them up to a limb, and

they should never know who did it.

Question. Mr. Moore made that assertion to you?
Answer. No, sir ;

another man made the assertion, and then Mr. Moore looked at me

and said it should be carried out
;
that they had that organization.

Question. When wras that ? , ,, ,
,

Answer. That has been answered once. It was a short time before General Meade

order for the legislature to meet. . . . ,

Question. You spoke of a man named James Horton, who, you say, was whipped t

death, or was so beaten that he died soon afterward; was that a son of

who testified here ?

Answer. Yes, sir. Let me
stop me. It was not exactly
said he was very badly whipped,
say that you understood me to say that he was so badly whipped that 1

he was whipped. He was whipped, and he went to bed and never re ered.

Question. That is what I understood you to say.

Answer. But I didn t say but what he might have been sick outside of the

or something.
Question. When was that ?

Answer. -Well, I think it was last spring along in the cour

Question. You said he was a sou of this old gentleman wnc

Answer. Yes, sir.

Question. You st;

Answer. I said he didn t know it. He
.

didn t expect that he knew about the Ku-Klux whipping o Ins son.

Question. He has been back there since, has he not
people that

Answer. Yes, sir
;
but we don t talk about such things much, I doi

come about me don t talk much about it where 1 am.

^^^^^^^^&^r^^
rtn t expect that he knew about the Ku-Klux w

Question. He has been back there since, has he

Answer. Yes, sir; but we don t talk about sucl

me about me don t talk much about it where 1

Question. Do you suppose his brother knew it I
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Answer. Yes, sir
;
I know his brother knows it

;
I know that, because I recollect to

have heard him speak of it. I am confident he knows it.

Question. Is it not rather a singular thing that when he was testifying here yester
day, both he and his father, they neither of them mentioned that fact ?

Answer. I don t know whether it was singular or plural. I know one thing; I was
asked the question pointed directly to it and I felt it my duty to make the statement
according to what I knew, and I reckon they did the same way.

Question. Do you suppose his brother was aware of the fact that he had been whipped
by the Ku-Klux?
Answer. I am satisfied that his brother was aware of the fact.

Question. Did they live near together ?

Answer. About two miles and a half.

Question. Nearer than you do to him ?

. Answer. About the same distance. I don t know that I would have thought of it,

only going over so many things, and asking questions, w^as the way I came to think of
it. I didn t start from&quot; home thinking of it. I don t know when I did think of it

before. It was just reached as it came out from me in that manner. There is nothing
that I started from home with any intention of testifying. 1 didn t fix it before I left.

These things occurred from time to time. I didn t know what they were going to ask
me, or who was going to do it, but, according to my recollection, in the way they have
conducted the examination, it will be reached in that way chiefly.

Question. His brother was asked the question as to these outrages, and other ques
tions, yet he never mentioned such a circumstance ?

Answer. Well, sir, I was not aware it happened, but a man that has no connection
with that at all and I believe he stands as an upright gentlemen about two hundred
yards off, told me that he knew it was so, and he saw it.

Question. Mr. Billingsly ?

Answer. Yes, sir.

Question. Saw him whipped?
Answer. He saw what was going on, and told me about their making marks, forming

an avenue, and whipping him and making him leap ;
if he jumped too far, knocking

him back, and going on so until they exhausted him, and then, giving him a good beat

ing, they went off and left him.

By the CHAIRMAN :

Question. You stated that you had been often indicted, but had never employed a

lawyer to defend you. What has become of these indictments ? Were you convicted
on any of them J

?

Answer. Acquitted on all. I have never had a witness summoned.
Question. Have you had a good many enemies in Blount County ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was that on account of your known political opinions and political
actions ?

Answer. I attribute it generally to that.

Question. Are Union men under cow in that region, in Blount County ?

Answer. O, yes, sir
; very much so.

Question. Is there not a* very unfriendly feeling existing in that community toward
men known to be loyal to the Government ?

Answer. Their hatred is very intense, and has been ever since it originated. It never
has cooled down.

Question. About how many Union men are there among the white people of that

county
J

?

Answer. Not mixing among the people freely and frequently, I might be mistaken
;

but I have ever been satisfied that a majority of the people are Union men.

Question. How do the democrats of Blount County express themselves in relation to

the fifteenth amendment ?

Answer. As far as I have heard them express themselves, they say that every man
that abides it has surrendered all the rights of a freeman, and he is not fit to live any
longer, and no government is fit to live that will swallow it.

Question. Do I understand you to say that the democratic party in Blount County
are still opposed to the negro voting?

Answer. Yes, sir, you do understand me so.

Question. Are they bitterly opposed to it ?

Answer. So much so, that I don t think, from the last election, there has been a col

ored vote given in the county, only some negroes among them they have got to vote
the democratic ticket.

Question. Why do not the negroes vote in Blount County ?

Answer. All the negroes I have asked for the reason why they didn t vote, said they
had been warned that they had better not go to the election. Well, some negroes have
been whipped there, and so on, and run off.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 769

Question. Was it because of intimidation that they did not vote ?

Answer. They are afraid they will be shot, and they are certain they will bo whipped
if they will go there and don t vote the democratic ticket.

Question. Are the democrats of Blount County opposed to the education of negroes ?
Answer. Invariably ;

so far as I am acquainted they are.

Question. Do you know of any negro school having been established and maintained
in Blouut County ?

Answer. Only one, and that was under very peculiar circumstances.

Question. How long was that maintained ?

Answer. I am unprepared to say, but only a few months. It was of short duration.

Question. Would it be considered safe for any man or woman to attempt to teach a

negro school in that county ?

Answer. I have stood everything else that came at me, but you couldn t hire me for

any amount of money to undertake it on my own hook. I don t know how others
would do

;
some people would grab at money, but money wouldn t make me under

take that there.

Question. You have heard of this &quot;new departure&quot; movement of the democratic

party in the North. What are the sentiments of the democratic party of Blouut

County in respect to that movement ?

Answer. I think the sentiment is sort o tangled or run out, when you get to that.

You can t get any sense out of them about it.

Question. Why ;
do they not understand it ?

Answer. You can t make them.

Question. Does it seem to them like going back upon their old doctrines aid senti

ments ?

Answer. They are afraid it will throw a little help over to the radicals, and they
want to hear from headquarters before they go any further into it.

Question. Do they still talk up there about the reconstruction measures being &quot;revo

lutionary, unconstitutional, and void ?&quot;

Answer. Yes, sir ; and whenever they get up a constitutional Congress,, they are going
to upset all these things and begin anew.

Question. Did you ever hear them call the Congress that enacted these measures a
&quot;

rump Congress ?&quot;

Answer. Yes, sir.

Question. Is that a common name ?

Answer. Yes, sir, the &quot; rump Congress.&quot;

Question. They don t believe that any of the laws enacted by that Congress before

these States were admitted were constitutional or valid ?

Answer. No, sir.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 11, 1871.

ISAAC MARION BERRY sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State your age and place of residence.

Answer. I am near forty years old. I will be forty the last of next month. I reside

in Blount County, Alabama.

Question. How long have you lived in Blount County/
Answer. Have been living near the line .of Blount and Marshall Counties. I was

born in Blount. I was raised principally in that county.

question. Have you lived in that county most of the time since the war?

Answer. Yes, sir.

Question. Were you in the Army during the war?

Answer. Yes, sir.

six months in the rebel army. I went out der the conwasx mons .

scription and staid about six months, and then went about two yeais in the I

Army in this place. It was between one and two years-nearer one than two.

Question. Are you known as a Union man in Blount County /

,Jn.^tattwhether the Union men, white and black, in that county have been

subjected to any persecutions since the war. . ,

u
Answer. There have been a great many outrages in that country upoi

acters.

Question. Vfhat kind of outrages I

make their

appearance in Blount County ?

49 A
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Answer. About the time of the presidential election, when Mr. Blair, and Mr. Grant,
and those run.

Question. You think they sprung up about that time?
Answer. Yes, sir.

Question. Have you any means of knowing how numerous the organization was in

that county ?

Answer. No, sir; I have no idea how numerous it was.

Question. Have you ever seen any of those bands ?

Answer. I have never seen any disguised.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Are there none in that portion of the county ?

Answer. Not immediately where I live. I live in the mountains. They are, in

appearance, each side of me. Here of late they have been existing in Brown s Valley
and about Blountsville. From Guntersville to Bloiuitsville, in those valleys, they
have been raiding.

By the CHAIRMAN :

Question. You live near the line of the county ?
&quot;

Answer. Yes, sir.

Question. About how far from Blountsville ?

Answer. I reckon it is about twenty miles from where I live to Blouutsville.

Question. Do you often go to Blountsville ?

Answer.. Not very often; I took the census last year in Blount County the subdi
vision there.

Question. Have these bands of disguised men been kept up in the county since the
fall of 1868 to the prescnt time f

Answer. They appear to be existing in there yet, more or less.

Question. Do you hear of any outrages committed by them &quot;?

Answer. Yes, sir
; frequently.

Question. What outrages have you heard of committed by them since last spring
say since April ?

Answer. Old Uncle Tom Nation told rne they raided on him.

Question. How was he treated ?

Anaicer. He apparently was treated very shamefully.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he a white man ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. What did they do to him ?

Answer. I don t know that I could state altogether what they did do to him, but any
way one cut him on his back. Ho told me they went there and drove around and cut

up around, and eventually took him out. One took him up on his back and the other
went behind and drew a large stick and set on him as if he were going to knock him
off of the other one s back. He said he saw the lick was coming, but the fellow made
his lick, and as well as I recollect, he didn t hit him, or didn t aim to. I think the old
man said he saw after the fellow struck that ho didn t aim to hit him, and, as well as I

recollect, he looked for another to shoot him about the same time that this lick was
given. They carried him down to a field, and his wife followed on crying. They
threatened him and cursed him, and at last turned him loose. I don t remember the

particulars.
Question. Were these men in disguise ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did they charge him with ?

Answer. They had been there, I think twice, he told me. One time I don t know
whether it was the last time or the first one he had had a certain renter on his farm
tending his land, and in the settlement some way the renter was not satisfied, but

thought he ought to have a little more, and they came and forced the money out of
him and made him pay it over. Then they were back there again correcting some little

negroes he is raising little colored girls. I think he said they whipped them. I will
not be sure, but I think he said so.

Question. For what offense ?

Answer. Nothing more than because the old man, from what I have found out, suffered
them to come to the table, and eat at the table where he ate. There are none but the
old man and his wife.

Question. Old man Nation?
Answer. Mr. Tom Nation.

Question. He is a white man and those were negroes raised by him ?

Answer. Yes, sir, raised by him.
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Question. Is he a loyal man ?

Answer. Yes, sir. He was not in time of the war
;
I think he was not. I reallv

didn t know much about him then, whether he was Union or loyal ; but since the war
he has been a very strong republican, very.

Question. Is ho obnoxious on that account up there ? i
Answer. He seems to be.

Question. State any other recent occurrence that you know of.
Answer. Well, some two or three have occurred several, I expect, if I could think of

them.

Question. Take your time. Have they been very numerous?
Answer. They are so often that I hardly pay any Jtttention to them. I live away out

and probably it is a week or two before I hear of them, and they get somewhat old be
fore that time. I learned that they raided James Wooden s house in Blountsville.

Question. Was he a white man ?

Answer. Yes, sir
;
a merchant in Blountsville.

Question. When was he raided ?

Answer. Some time this summer. It was only reported to me.
Question. What were the particulars as you understood them ?

Answer. He had some colored people hired there. They didn t abuse him any per
sonally himself, but they went there and raised a row with his colored people, I think
and run them off, if I am not mistaken now.

Question. What was the offense of the colored people ?

Answer. I didn t learn.

Question. But you understood that they were run off?
Answer. That was my understanding, that they were run off.

Question. State any other cases that you know of.

Answer. I learned it was about this way : They had gone there and made a raid on
him, and it seemed they had incurred tho displeasure of the Ku-Klux, or something of
that sort, and they went there a night or two afterwards and told him he should not be
outraged any more, and so on. It seemed he had friends who were disguisers, or eorno
of them, and they came and told him he should not be outraged. One day they
visited the colored people, and the next time they came to console with him, appar
ently.

Question. Were the colored people returned to him ?

Answer. I do not know.
Question. State any other cases you know of.

Ansicer. I only heard of this Mr. Horton that was here, that was outraged ;
I heard

of it, &c. Here this summer there was one Mrs. Russell outraged. I think her son-
in-law told me it was last May that she was outraged.

Question. What were the particulars of that case ?

Answei . Three men went there and knocked her door down, and went iu. I don t

know whether they particularly abused the old lady, but any way they incurred her

displeasure by treating her so badly, and she knew them. One of them is in Blounts
ville jail now ;

the other is lying in the woods, a fugitive.
Question. What was her offense f

Answer. I never learned.

Question. Were these raids generally made in the night-time f

Ansicer. Yes, sir.

Question. Were the raiders armed, as you understood ?

Ansicer. Yes, sir, that is my understanding ; they generally go that way.
Question. Were the horses disguised ?

Answer. Those were footmen, I think
;
I know the men

;
that is, these characters I

speak of now don t own any horses
; they are foot-fellows generally, and have no

horses.

Question. State any other occurrences that have fallen under your knowledge of this

kind.
Answer. There was an outrage made upon a young girl down there near the Red Hill,

iu Marshall County, near the line of Blount County.
Question. What was her name ?

Answer. I cannot call it to mind now.

Question. Give the circumstances.
Ansicer. They went there, as I learned, and abused her very bad

; whipped her v^ry

badly.
Question. For what ?

Answer. I didn t learn anv cause
; nothing more than some boys around there h

been running around her, and she had told some tales on them, and they flogged

out for it. They said that she had told some tales on some young men around i

country there that they didn t like
;
and that is why she was whipped.

Question. Was she a decent girl ?

Answei . I don t know
;
I hear bad talk about her.
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Question. Did they visit her in the night-tiine ?

Answer. Yes, sir, iii the night-time.
Question. How many f

Answer. I don t know that I inquired into the number ; but as well as I recollect,

seemingly about five or six.

Question. Were they disguised ?

Ansiver. Yes, sir
;
that was my understanding, that they were disguised.

Question. They took her out and whipped her badly ?

Ansiver. I don t know as they took her out. She was whipped in the house. Her
mother was working at a neighbor s house. She was alone by herself with the little

children.

Question. Do any other cases occur to you ?

Answer. How for back did you say you wanted me to go ?

Question. I will not limit you. You may go back and state any occurrences that
have happened in Blouut or the neighboring counties.

Answer. One instance is of a case this fall two years ago. They have been very
numerous. I don t know whether I can recollect them all or not. There was one fellow

named Thomas Pointer who was run off. He was not whipped ; they could not get
hold of him

;
that was the reason, I reckon.

Question. What was his offense f

Answer. He had been up here to the United States court as a grand juror, and they
had imagined there, as near as I can find out, that he was accessory to getting sonio
bills against them here in court for illicit distilling.

Question. Who ran him off ?

Answer. Disguisers I don t know who
; disguised characters.

Question. Has he never returned ?

Ansicer. No, sir.

Question. His only offense was that he had been a grand juror?
Anawer. And he had belonged in time to the Federal Army. That is all I could learn

;

there was nothing else obnoxious.

Question. Do they raid upon people in Blount County for having served their coun

try in the Federal Army ?

Answer. Well, it is this way sorter : they want to keep that part of it hid as much
as possible, that they are doing it for that

;
but I see that they don t like a man who

served in the Federal Army unless he joins them, and is one of their sort ; then they
like him pretty well.

Question. By what epithets do they call such men ?

Answer. You will have to speak again to me. What was that ?

Question. By what epithets or names do they call those men who have served in the
Federal Army ?

Answer. They call them tories and such like thosfe that were living there and served
in the Federal Army. They generally call them tories, and look upon them as low-
down characters.

Question. It is a mark of disgrace with them to have served in the Union Army ?

Ansiver. Yes, sir
; especially with these disguised Klans.

Question. You have mentioned Thomas Pointer s case. Will you mention any
others ?

Ansiver. There is one James Austin who was outraged.
Question. What was done to him ?

Answer. I don t know. Some say they stuck it out themselves around that they whipped
him

;
but he denied it. I don t know whether they abused him or not. They say they

whipped him, from what I could find out. They put that rumor out among the citizens,
that they whipped him.

By Mr. BLAIR :

Question. Whipped who ?

Answer. Whipped Mr. Austin
;
but he denies it.

By Mr. RICE :

Question. What does he say they did ?

Answer. He said they didn t do anything to him.

By the CHAIRMAN :

Question. Does he admit that they visited him?
Answer. He admits it. Here is the way of it : He was at a woman s named Sina

King, that he has been accused of ruining. He was there and they run in on him
merely for visiting Sina King.
Question. Was she a loose woman ?

Answer. Rather a loose character, I think.

Question. And he denies being whipped to save himself from that disgrace?
Answer. He tries to deny being there any way.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 773

Question. Do you know of any other cases ?

Answer. Right recently that same Sina King has been whipped by them I learn.
Question. Were the men who whipped her disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many whipped her ?

Answer. Some five or six, it was my understanding.

By Mr. BLAIR :

Question. Was she a radical ?

Answer. I don t know what she is. She has not much politics, I reckon
;
women

don t have much.

Question. She is for Union, is she not ?

Answer. A Union woman
Question. Yes.

Answer. I don t know. I will state the fact of that whole thing as I have got it.

This here Mrs. Russell living right near her, is her aunt. W^ell, Mrs. Russell thinks
that this Siiia King is the occasion of her being outraged by these three, one of whom
they have got in jail now for it. It appears that this Klau went on Mrs. Siua King,
because she officiated in having Mrs. Russell abused by disguised characters

;
so it &quot;is

dog eat dog among them.

Question. Is Mrs. Russell a loose woman too ?

Answer. No, sir, I think not. She stands very fair among her neighbors as a peacea
ble, quiet, harmless woman, living to herself. She had only one daughter, and Ed.
Russell married her.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ever hear of the Hortons being Ku-Kluxed ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many of them ?

Answer. Well, there is one, the old man there and his son, that I learned had been
Ku-Kluxed.

By Mr. BLAIR :

Question. Which one ?

Answer. He was in here before you. He came here.

Question. Do you know his name ?

Answer. I forget it.

Question. Was it Benjamin?
Answer. Basil is the name he goes by.

By the CHAIRMAN :

Question. The same one who waa before us yesterday ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you know a Horton, a son of the old gentleman, named James, who in

dead now ? v
Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever hear of his being Ku-Kluxed ?

Answer. It seems to me that he was Ku-Kluxed, and that I learned that he was
;
but

I will not be sure.

Question. Did you understand that ho was whipped by them, and died not long after

ward ?

Answer. I heard of his death and then I heard of his being whipped, but I never got

into the particulars of it.

Question. He died while his father was a refugee out of the country, did he not T

Answer. Yes, sir.

Question. Did you know Murphy, the radical sheriff, who was killed in It

Answer. In Blount County ?

Question. Yes, sir.

Answer. There has been no man murdered of that name, that I know of. I can

it to mind. . , 9

Question. Who was the first sheriff appointed after your State was reorganized

Answer. O, yes, I recollect now well enough ; Murphy was killed. I knew him weJJ

I remember about his election. He was killed at Summit.

Question. By whom ?

Answer. By one Mr. Russell. ....

Question. Did you understand that he was killed on account ol his polit

Answer. The controversy was about politics when he was killed as I learn,

it was before the election
;
I will not be sure-the presidential elecuoii; it was a

thing about the election.

Question. Can you recall any more instances now ?

Answer. Well, I could go back in Morgan County and over there give n
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Question. You may do so.

Answer. The organization first came up aud they raided on Judge Charlton.

Question. When was that ?

Answer. That was about the time the organization first grew up in Morgan County ?

Question. What did they do to him ?

Answer. They went there and broke down his door. I will not say that they did
break down his door, but they made an effort to do so. I am not sure, but I think

they did break it down.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Where was Judge Charlton living then ?

Answer. At Summerville, Morgan County.
Question. Go on and tell about it, if you have anything more to say.
Answer. They raided in on him there, but they didn t get hold of- him. One Bob

Gardner run out by them as they surrounded the house, and they shot at him, as I

learned. Judge Charlton s son was in the room and shot at one of the Ku-Klux out of
the window, and frightened them. He shot at one, and they said that he died, but I

never ascertained. It has been reported that a Ku-Klux was killed there, but I do not
know.

By the CHAIRMAN :

Question. What was the accusation against Judge Charlton ?

Answer. Apparently, Judge Charlton told me, it was because he was taking the ground
of republican policy of the Government. He had been a democrat once early after the

war, and things hadn t shaped themselves to suit him. That is just what he told me,
that things coming up did not suit him and that reconstruction had taken place, and
he was in favor of reconstruction and could not be in favor of it without being a

republican, and was bound to abandon the democratic party ;
that was the cause.

Question. And this was the method they took to convert him?
Answer. Yes, sir. He told me they were trying to bring him back into their ranks.

Question. Give any other case in Morgan County that occurs to you.
Answer. In Morgan County it did not seem to exist very long. It seemed that the

disguisers were rather disorganized and quit after that.

[The committee took a recess a 1.30 p. m. of one hour for dinner.]

By the CHAIRMAN :

Question. Since the recess, have you recalled any other instances of outrage upon
Union men ?

Answer. I have thought of one or two. There are several more, if I could draw them
to mind. There are a great many of them. There was an outrage committed on an
old colored man down at Summit. I think his name was Jack.

Question. What was the nature of it ?

Answer. All I could learn about it was that he had sickness in his family or something,
and had a difficulty with the doctor there that doctored his family. The doctor wanted
him to pay, or something of that nature, and i don t know whether the old colored
man refused to pay him or not, but probably he didn t pay him as soon as he wanted,
and this crowd went there and collected the doctor s bill for him.

Question. Were the men disguised that visited this colored man ?

Answer. That is what I learned.

Question. Their object was to compel him to pay the doctor s bill ?

Answer. It seemed so.

Question. What did they do with him ?

Answer. I don t know that they did anything uioro thau to make him pay the bill.

Question. How many visited him ?

Answer. I don t know what number.
Question. Is that an ordinary method of collecting dues in Blount County ?

Answer. Well, it is not often the case. There are some instances of it. They do it

frequently, frequently, I would say.
Question. Is there any other instance you recall ?

Answer. Well, if you go away back to the time they first came in there and all, I

don t know when I would get through, they would occur so frequently to my rniml.

Going away back, I would recollect a great many, and a great many I would not think of.

Question. From first to last, how many outrages do you think have bei-u committed
by men in disguise upon peaceable citizens in that region ?

Answer. I have no idea
;
there are so many I could not hardly guess. It has been so

frequently the case ever since they have been organized, that there has been an out

rage committed every week since they have been in existence in the country.
Question. Would you think as many as one or two hundred cases have occurred ?

Answer. I expect there have in my own knowJedge, if I could think of thenj.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 775

By Mr. BUCKLEY :

Question. I see that Mr. Lakin states in his testimony, page 134 that there hivo ho,
seventy-one outrages in that county within his knowledge*and ii forma onAnswer. I would suppose he was correct. They became so numemus I just r
keeping account, and didn t pay attention or notice.

Question. You think that many have been committed?
Answer. Yes, sir, I think that many have been committed in Blount County.

By the CHAIRMAN :

Question. How many of the men concerned in committing these outrages hare everbeen brought to justice, so far aa your knowledge extends?
Answer. In Blount County ?

Question. Yes, sir.

Answer. There has never been any one, so far as I have any knowledge of
Question. Have no prosecutions been instituted ?

Answer. Not unless there is one in jail now. That is all the one I have ever known
of being put m jail for outrages.

Question. Is that a late occurrence ?

Answer. Yes, sir, right late.

Question. With that exception, there are no other prosecutions that you have ever
neard off
Answer. No, sir, none that I have heard of. There was an outrage committed uponone Ketchum that was in j ail, and taken out and hung.
Question. What was his offense I

Answer. Ho had been accused of killing a man with a knife there in Blouutsville.
That was my understanding.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he taken out by disguised men ?

Answer. By disguised men. &quot;The disguised men went there the night before and

is the way I learned it.

By the CHAIRMAN :

Question. By what general name are these bands of disguised men who commit these

outrages generally known ?

Answer. They are generally known by the name of Ku-Klux.
Question. Have you any idea how strong they are in Blount County ?

Answer. Well, sir, I would suppose that every young fellow now that is my. imagi
nation of it, not that I know it that every young fellow who is in favor of the rebel
cause in the late rebellion

By Mr. BLAIR :

Question. Of what ?

Answer. Of the rebel cause in the late rebellion in the contest with the United States,

belongs to that Klan, as well as I can find out.

By the CHAIRMAN :

Question. Do the elderly people approve or disapprove of these proceedings ?

Answei\ They did at the early organization of it, when it first caine into organization.
Question. Did what ?

Answer. They approved it
;
the older ones of what we call the secesh party.

Question. Has this organization been too strong for the law to deal with it in your
county ?

Answer. It has been so strong, apparently, that the law has not dealt with it. 1

have talked with the officials of the county, with the sheriff, and I have talked with

the justices of the peace about these things, and they have told me they are afraid to

execute anything against disguised men. I have asked them frequently why they
don t enforce the law, and they have told me they were afraid

;
even afraid to issue

warrants.

Question. Do you think a grand or petit jury could be euipauueled in that county
without one or more Ku-Klux being on it ?

Answer. From the circumstances now, or the circumstances existing heretofore, I

don t think they could. Under the circumstances existing heretofore I don t think

they could.

Question. What difference is there in the present circumstances 7

Answer. There is a committee, and it might have changed.

Question. What committee ?
T&amp;lt;

Answer. The committee composed at Washington, and here this sub-committee. J
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has made a mighty change since that has been sitting. It has had its effects over
there already.

Question. Are they afraid their misdeeds will be brought to light ?

Answer. Yes, sir&amp;lt;

Question. Are they looking for punishment ?

Answer. They are looking for it, sir, as much as I can find out.

Question. What do you know of any churches or school-houses being burned by these

disguised men ?

Answer. I really cannot say that I know of any burned by disguisers. I think there
were two or three burned of what wo call the loyal Methodist Church, the old Meth
odist Church. There were two or three burned, but I don t know whether it was by
disguisers or not. They were burned, and nobody knows who by.

Question. What was the general supposition as to the men who burned them?
Answer. It was generally supposed it was these Klans that did it one or two or

three of them that did it
;
that is the general supposition.

Question. Are your free schools taught in these churches ?

Answer. Yes
; sir, whenever there is any money in the treasury to pay teachers

;

sometimes they have little schools for two or three months.

Question. Is there oppositiou,to the establishment and maintenance of free schools in

Blonnt County ?

Answer. Not that I know of; no opposition.
Question. Why, then, were those churches burned ?

Answer. All the reason I could ever assign was because they were composed of loyal
characters to the Government those that belonged to it.

Question. Are there any colored schools in your county?
Answer. There is not one in niy county that I know of. There may be some in

Blount County that I do not know of.

Question. Do you think a colored school could be maintained in Blount County ?

Answer. It would be very doubtful. It would be owing to what portion &quot;of the

county it was located in. In some portions of the county it would get on very well
;

in others it would be broken up, I suppose.

By Mr. BLAIR :

Question. Have any been broken up ?

Answer. There has not been any tried to be organized to my knowledge, no colored
schools that I know of; there may be some.

By the CHAIRMAN :

Question. What is the general sentiment in your county as to the education of the
colored people ?

Answer. Well, the sentiment is not, generally speaking, in favor of educating them.

By one party it is, but by the other it is not.

^Question. Which party favors the education of the colored people ?

Ansiver. The republican party favors that, and a portion of the democracy does
;
but

generally speaking the democracy don t.

Question. What objection do they make to their education ?

Ansicer. About all I know is that the negroes are a lit subject for slaves, and that is

all they ought to be, and to teach him you couldn t make nothing out- of the negro.
That is about all the reason I could hear assigned.

Question. Are the democrats of your county in favor of the fifteenth amendment,
making the negroes voters ?

Answer. No, sir; I never heard one say ho was. I have talked with a great many
of them.

Question. Are they in favor of getting rid of that amendment if they can ?

Ansiver. O, yes, sir
; yes, sir.

Question. Are they in favor of the negro exercising the rights and privileges of the
white race ?

Answer. No, sir
; they are not in favor of it.

Question. Are they in favor of the negroes testifying in courts of justice or sitting
upon juries ?

Answer. I never heard one say that he was.

Question. Have you heard them say they were opposed to that ?

Answer. O, yes, sir
; frequently it is the case.

Question. Is that generally the case ?

Answer. It is generally the case where you have a conversation with them upon polit
ical matters any way, that they bring the negro upon you they do with mo when I

converse with them and his ignorance, and all those things.
Question. Are the democrats of that county in favor of re-erislaving the negroes ?

Answer. I have not heard it since the rebellion. I don t know that I have heard them
make that expression that they are in favor of that.
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Question. Is there any democratic paper published iii your county ?
Answei . No, sir

;
nor of any kind.

Question. What papers are generally taken there by the democrats ?

Answer. I really don t know
; they take different papers. I reckon they take demo

cratic papers a democrat does. I know there is none, to my knowledge, at my office
I know of one that takes Figures paper, that lives out there. I take Figures paper
myself, and I know one democrat that takes it. I generally find some democrat read
ing my paper there when I go to get it.

Question. Are newspapers, as a general thing, taken and read in that county ?
Answer. Yes, sir

; they generally take papers, all that want to.

Question. Do the democratic papers of the State, as far as your knowledge extends
give accounts of those outrages committed by men in disguise?
Answer. I don t know. I have not read them no great deal. My eyes have been sore

for a long time, so that I can t see more than to read Figures paper here once a week.
I never read of it, and never hear the democrats speak Or talk about any outrages
committed. I can read of things in my paper, and then go about the neighborhood
and not hear them speak about them.

Question. Do you think it is their policy to prevent such news getting abroad I

Answer. It has that bearing. I have thought so, that they would rather that would
not be circulated around.

Question. Where men have been whipped, have they not generally been told that if

they reported it they would bo whipped again?
Answer. Yes, sir, that is frequently the case. When they abuse them they tell them

to keep that to themselves, and that if they tell it they will abuse them again.

By Mr BUCKLEY:

Question. From what you know of Blount County, do you think a republican would
be safe in publicly advocating his cause in that county ?

Answer. It would be pretty much owing to who ho was.

By the CHAIRMAN;:

Question. What do you mean by that ?

Answer. There are a great many men, and different circumstances, you know. If a
man was a wealthy man, a property man, with a heap of friends about, he could speak
what he thought.

Question. Suppose a republican from an adjoining county, or some other part of the

State, a stranger to your county, should go there to make a republican speech, could he
do it?

Answer. O, yes j
he would be protected by us. I believe he would now. The time

has been when I think it would have been very critical for him to do it. I believe he
would be permitted now to do so.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you ever known white men to abstain from voting from fear or intim

idation, or to avoid the notice of these Klans ?

Answer. I believe I have.

Question. They would keep away from the polls ?

Answer. They would keep away from fear of outrage being made on them at some
time. They thought the thing would come up and they would have to suffer from it. I

think a great many have staid away from the polls on that account.

Question. Are you speaking of republican white men ?

Answer. Yes, sir.

Question. You spoke of some men on the grand jury from your part of Blount County.
What grand jury?
Answer. The grand jury here at this place.

Question. When ?

Ansicer. In November, 1869.

Question. Were you a member of that grand jury?
Answer. Yes, sir.

Question. Do you know whether any attempt was made to indict those partu

mitting outrages at that time ?

Answer. Yes, sir, there was an attempt made under the civil rights bill, as we thought,

under the charge of the judge.
Question. How many indictments were found during that session of the grand jury

of which you were a member.
Ansicer. I really cannot say how many but it was a good many twenty-nvo

thirty probably. l expect there were that many bills found.

Question. Was Judge Charlton a foreman of that jury?
Answer. Yes, sir, he was the foreman.

Question. He was since killed, was he not ?
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Answer. Yes$ sir
;
at Decatur.

Question. You told the committee, I believe, that there were not many Ku-Klux in

your portion of the county, the mountain portion ?

Answer. Yes, sir. In Morgan County, next to me there are. Between me and Sum-
merville I don t think there is any raiding in there; I dont think there is any in there

;

I have not heard of it.

Question. Have you, citizens of your part of Blonnt and of Morgan county, ever
taken any steps to prevent raids being made through there?

Answer. Yes, sir; they have an organization made against the Ku-Klux in opposi
tion to them.

Question. Who composed that ?

Answer. Loyal men men for the Government what we term Union men.
Question. What did you do ?

Answer. I will just state that all through and through, if you will be patient, all of

you.
Question. State it in your own way.
Answer. There was an organization of what we call the anti-Ku-Klux. There were

Ku-Klux and anti-Ku-Klux. The Ku-Klux run in on Judge Charlton, as I have told

you. I think I told you what for, probably, and he came out to my house, knowing I

had a good deal of influence, or thinking so, anyway, with the Union boys who belonged
to the ^Federal Army, and all who held that way. He came out there and told me his
circumstances and how he was fixed; that these disguises had been on him, and all

these things, and had run him off, and were going to kill him, &c., and he suggested
the idea to me to organize against them, to get up an organization against them. Wei],
I put him off

;
as he had formerly belonged to the rebel side, the other side, the democracy,

I didn t know but what he was corning out to play some trick on me. I live in the moun
tains. He went off. I told him to come back again ;

that I would study on it. He came
back, and we agreed, I and him, that we would get up an organization for our self-defense

and all of our sort that would join it, and to protect all good, loyal, peaceable citizens who
would behave themselves, &c., against the Klan. We went to work and did so. We
had regular meetings in the day-time in Blount County ;

we organized, &c. I don t

remember now how many men we organized. He had a good many organized men over
in his county and I &quot;in mine. We got a considerable organization up, probably a hundred
men, in Blount County. Well, he got good men in his. All that time the Ku-Klux
was riding ; they would send him in notices

;
the chief Cyclops. &c., would write him

letters, and all these things. I suppose his wife has the letters now that he received
from them. He read them to mo, from the Magi written to him. I saw the letters

;

they kept outraging and threatening him. They came out on the mountain where I

lived, and whipped a man there near me. That is another case I missed. It is within
about three miles of me. There they whipped a neighbor of mine. The threat was
hung out ; the neighbors in favor of the Ku-Klux around there would come and tell mo
they feared I was in danger arid I would have to get farther

; they would brag about it,

and all these things ;
that I had had the day long enough ;

that I had been in the Federal
service and come out conqueror, and all these things, and that I had been organizing the
Union League, &c., in there, and taking the day, and I would have to get farther. From
that I got our organization up, and Judge Charlton came out to my house and sug
gested to me that we should make a raid on them. There was in Charlton s organiza
tion Robert Gardner and his nephew, Polk Mackinear, and Samuel Francis, and, I think,
a few more that Charltou organized. Ho drew them out of the Ku-Klux Klan, a Ku-
Klux organization, into his organization, and there they revealed the whole organiza
tion to Judge Charlton. Then we knew who were Ku-Klux in Morgan County, and wo
knew exactly who to go to, from their report. One night we met at the brink of the

mountain, about forty of us, I think, mounted, and went to these Ku-Klux fellows,

young fellows, and called them out, and if they were not at home, we called their

parents out, and told them that they were Ku-Klux and their sous were Ku-Klux, and
they had been going over the country harassing the country, whipping and abusing
the people, and all these things ;

and that the quiet, peaceable citizens wanted to live

in peace with everybody. I headed the command myself, and did the talking to them
myself. I told them I wanted them to quit it, and they had to do it, or if they kept it

up and rode any more in that country upon loyal people, or anybody who was good
citizens, they would hear from us

;
wo would not bear it

;
we knew they were going to

outrage us, and take the country by storm, and we didn t intend to suffer it. We went
down to Suunnerville, and called out some even in Summerville, twenty-five miles from
where I lived, and disbanded and came back homo. I think the next Saturday night
we went up in the upper region in this direction in Morgan County, and there told some
more. A Ku-Klux Cyclops, we called him out and told him that ho must stay at homo
and not war on tflo people any more, and wo must have peace ;

and if he undertook to

carry out his Ku-Kluxiug, that he might look for a storm to come on him. By this means
we gave them a scare in Morgan County next to me, and the next day they gathered
apparently, and signed up a petition to us that they would disband and not go in dis-
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guise any more if we would let them alone. Wo accepted it, and told them \ve would
not interrupt them any m^ro if they would quit. That is all wo asked, to let us alone
and let everybody else alone

;
be all bobishelly fellows that is a kind of by-word

and all get along right. We did so, and there has been 110 disguising in there suiof-

By the CHAIRMAN :

Question. About how long ago was this ?

Answer. It has been this fall two years ago.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The Ku-Klux had been riding through the country then for years T

Answer. Yes, sir.

Question. Was your organization an open one ?

Answer. Yes, sir, anybody could know it that wanted to.

Question. You put on no disguises ?

Answer. No, sir, no disguises.

Question. You just rode around and notified those people that you wanted peace ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you receive a large petition ?

Answer. A very large one. Judge Charltou kept it, and I suppose his wife has it

yet.

Question. Since then you have had no riding of Ku-Klux in your portion of Blount
County or in Morgan ?

Answer. No, .sir.

Question. It was after this some little time that Judge Charlton was killed ?

Answer. Yes, sir
;
he was killed at Decatur awhile after he was foreman of the United

States grand jury at this place.

By Mr. BLAIR :

Question. Who killed Judge Charlton ?

Answer. Well, sir, I don t know.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he killed in the night-time- ?

Answer. Yes, sir, in the night, going from the railroad depot to Captain Hines s place.

Question. In Decatur?
Answer. Yes, sir.

By Mr. RICE :

Question. Was he a State senator at the time ?

Answer. He had formerly been judge of probate. He didn t hold any position at that

time.

By Mr. BUCKLEY :

Question. He was a man of considerable distinction in Morgan County, was he not ?

Answer. Yes, sir.

Question. A very popular man ?

Answer. Yes, sir, a very popular man, and beliked by almost everybody. He was tho

chief man in the democracy before he quit it, and seemed to be loved by everybody ;

they seemed to all like him.

Question. Through this whole part of the State ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. What is the fact as to negroes having been disarmed through your part of

the country ?

Answer. They have had their guns and arms taken and broken up ;
I have notn

some instances of that.

Question. Was that done by these men in disguise f
.

Answer. Yes, sir, generally by disguisers ; altogether, as far as I know
; disguu

frequently do that. T i

Question, Have they been treated fairly, as to their wages, where they have wor

^Answer, weli, as far as I know, they have. I don t know of any colored man in my

country over there that is making any property in anyway, or gaining mucn. .

imagine his wages was very short, and his income was very scarce. Iney gei

are apparently prostrated down and impoverished. They generally seei

By Mr. BUCKLEY :

Question. I understand you to say it was in November, 1869, that you were a m

of the grand jury ?
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Answer. Yes, sir, 1 think it was in that month.

Question. Judge Charlton was foreman of that grand jury t

Answer. Yes, sir.

Question. Was he quite active in bringing criminals to punishment ?

Answer. Yes, sir
; quite active.

Question. A large number of witnesses were summoned before that grand jury f

Answer. A great many were.

Question. Was it soon after that grand jury that Judge Charlton was killed ?

Answer. Yes, sir
;
soon afterward

;
he had gone down from here to Decatur. At night,

when he went to leave, I and him had an idea that they would take us behind the
bush in that way and assassinate us. I believed they would try to do so. I talked
with him, and advised him to go down on the freight train, he and Mr. Gardner, who
had been up here as a witness.

Question. This same Mr. Gardner who had left the Ku-Klux and joined the anti-Ku-
Klux organization ?

Answer. Yes, sir; he was here as a witness, and was going down to Decatur with the

judge. I went and begged him not to go down on the regular train, but to go down
on the freight train. I believed that was a bad place, and if they had auy idea of as

sassinating him, that would be the place they would do it. He did it
;
he went down

on the freight train, and went on home. The reason I believed something was up was,
Mr. Wells, who had formerly had a difficulty with Mr. Gardner, at Decatur, and shot

him, had tried to shoot Mr. Gardner as he came on up here. We rather drew the idea
that they were making preparations down there for assassination or something else,
and I advised them to go down on the freight train, and they went down on it.

Question. Did the freight train arrive at Decatur in the day or night time ?

Answer. In the night-time ;
he took that to screen him from what he thought might

arise
;
that if they were looking for him to assassinate him, they would not look upon

that train for him.

Question. How long after that time was it that the judge was killed ?

Answer. Then he went home, maybe three or four weeks, and he went to Louisville,
to lay in some goods, and as he came down on the regular train he was assassinated.

By the CHAIRMAN :

Question. Was it generally supposed that he was assassinated by the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
; by that party, the Ku-Klux party j

that is supposed.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 11, 1871.

NICHOLAS DAVIS sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness was summoned at the instance of the minority,
General Blair may proceed with Mr. Davis s examination.

By Mr. BLAIR :

Question. Will you please tell the committee how long you have lived here, and the

profession you follow ?

Answer. I was born in this State, in Limestone County ;
I have lived here for forty-

five years.
Question. What profession have you followed ?

Answer. I am a lawyer, sir.

Question. Have you practiced law in and around the neighborhood of this* city for

any length of time?
Answer. For the last fifteen years.
Question. State, if you please, Mr. Davis, what are your political relations.

Answer. My first political relations were those of a whig ;
in 1854 I was a Henry Clay

whig.
Question. I speak more in reference to the present attitude of affairs, Mr. Davis.
Answer. In 1851 I was a whig; in 1861 I was a Douglas man, opposed to secession.

I wish you gentlemen would direct your questions so that it would make it all appear.
Question. Well, sir, I will be very glad to have you state, generally, what parties you

have affiliated with, and what party you now affiliate with.
Answer. I have always been associated with the republican party.
Question. Since the war ?

Answer. Yes, sir
j
since the war.

Question. You are in favor of the reconstruction policy of the Government f

Answer. Yes, sir
;
I have been in favor of the reconstruction policy of the Govern

ment from the time of Lee and Johnson s surrender up to the present time.

Question. Well, sir, this committee, as you know, is charged with the duty of inquir-
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ing into the condition of the country at present, and I wish you to state to the
committee, as briefly as possible, what you consider the present condition of aflairi ii
this part of the State.

Answer. At present, I can only state it, to state it fairly, by stating what itjias been
Question. vv ell, sir, take your own method of statement.
Answer. In 1868, I think that the condition of this country was exceedingly wrono-

and there was an organization hero that was called the Ku-Klux organization ; that
was, in my opinion, a very bad organization. Since then, I think, public sentiment
has tried to correct itself, and now, that it is all right ; they are trying their very best
to establish law and order in this community. That has been wrought by the le-isla-
tiou of Congress, and by several other things that you gentlemen must examine me
hereafter about. In 1868, there was a Ku-Klux organization in the State of Alabama,
a wrong you will allow me to express my opinion a wrong and a very bad organi
zation, provoked, though, by something, which, I suppose, will bo afterward brought
out a very bad organization, but it corrected itself. Its very outrages corrected it.

Since then since 1868 traveling along until 1869, they have changed their minds, and
what you call the democratic party which means the white people of this country
the white people of this country have determined to put that down, to establish law
and order, and, at the present time, I don t think that any man would be safe in any
part of North Alabama in daring to put on the vile Ku-Klux organization or its image.
That is what I think, and what I say, and what I know to be the truth.

Question. You say, that although this organization was a very improper one, it was
provoked by the action or conduct of other parties. In what consisted that provoca
tion, Mr. Davis?

Answer. I think it was provoked while I will not say that the provocation was ade

quate at the same time I think it was provoked ;
there were secret meetings held, by

what was called the Loyal League a parcel of negroes and a parcel of men that came
here from the North; not gentlemen; uneducated, low-flung, and mean men, that

prompted them, that went into secret organizations with them ; they provoked it in part ;

but they did more than that, they provoked it publicly. It is impossible for any man,
now recurring to two years ago, to go further than to say this. Sir, the officer that is

below you here took a carpet-Mg we had a way of saying about these fellows that

oppressed us that they were
&quot;

carpet-baggers ;

&quot;

it has got to bo a name that is national,
it is national he went once here, right in front of this whole community, and put a

carpet-bag between his legs the present probate judge that sits, Mr. Senator Pratt,
that sits beneath us now put a carpet-bag between his legs, and held it in front before

the whole community. That was a provocation. I don t say it authorized what they
did, because tLuty did act outrageous, but the other side acted outrageous too. That is

what he did, the present probate judge.
Question. Under what circumstances did he do that?
Answer. There was a man named Fury, an editor of a paper in Cincinnati, came here

to make a speech, and made a speech in this court-room, and as a matter of course

somebody had to reply to him. Judge Tate and myself were the men asked to reply
to him. We went to reply to him, and the present probate judge of this county took

a carpet-bag and went and stuck it right in the face of the whole community, right

between his legs, and held it there an insignia of an insult to the whole community t

and it took everything we could do to keep the community from getting after him.

That was a provocation. I don t propose to justify the Ku-Klux. I think it was an

outrageous, foolish, miserable, and fool organization, but it has played out.

Question. Was the probate judge himself a carpet-bagger?
Ansiver. Yes, sir

;
and he sits right beneath you now.

Question. Do you suppose that his action was intended, sitting with that carpet-bag
in front of the assembled people, to insult them f

Answer. I would rather prefer that the probate judge himself, being so close to you

himself, might answer that question. He was not traveling anywhere ;
he was not

going anywhere ;
ho took his carpet-bag and set it between his legs, and dened t

public sentiment of this community in 1868. While I want you to put down that

carefully, certainly that don t justify no Ku-Klux organization. I tkmk that was a

outrageous, illegal, vile, and murderous organization. It has done played out am

gone, which everybody knows that has got any sense.

Question. Mr. Davis, how did this Judge Douglass become probate judge here ?

Answer. By the legislation of Congress ; by the legislation of Congress. \ou undt

stand, you members of Congress, that we were told .that we must either vote or

away from the polls, and wo kept away from the polls, which I think was a veiy in

discreet and a very improper thing; very improper. But it was done by MWW^S.
Parsons

;
he was the man that did that. We kept away from the polls Ilierc.* onld

never have been any such men elected but for that. While I tell you that; the P*el

J

probate judge has done his duty as an officer since then-he has gone all

^through
t i s

county; through its nooks and corners, and everything else-that carpet-boggei
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done, tried to do, his duty ;
and as an honest man, and a southern man, I am bound to

say that.

Question. You say he was not elected by the people of the county?
Answer* No, sir

;
he was imposed upon us by Congress, and then we hate him simply

on that account; but because the fellow has done his duty since, we sort o like him
because he is a better officer than we had before, even if he is a miserable stinking
carpet-bagger, which we despise.

Question. That does not give him any privilege though to insult the community ?

Answer. He admits himself that he did take the carpet-bag and set it in front of the
democratic no, sir, not a democratic, for democratic means the white people of this

country but he did do that, and the inference ought to be drawn from asking the pro
bate judge ;

from asking the probate judge. He -did take a carpet-bag and sit there,
while he knew that these men were being denounced for an imposition of that sort.

He did do it, and he pointed out but yesterday the place that he sat it
;
and even if

the fellow has acted honestly afterward, (we must not do him the injustice to say he
has been dishonest;) but he did that. I deny him everything in the world except the
mere fact of personal courage; that was a brave, infamous, insulting, outrageous
thing ; outrageous ;

it was outrageous.
Question. Do you know a man by the name of Shapard, from Blount Counts ?

Answer. I do.

Question. What is his character ?

Answer. Very bad.

Question. In what respect ?

Ansiver. In every respect.

Question. Is he a truthful man ?

Ansiver. I wouldn t believe him on oath.

Question. Do you know him well ?

Answer. No, sir, not very well : know he procures money upon false pretenses.
Question. Do you know any fact as to that ?

Answer. I do.

Question. State what you know about that.

Answer. I know that upon one occasion, here in the town of Huntsville, that he repre
sented to General Burke that Colonel Davis owed him some money which Colonel Davis
didn t owe him, founded upon the mere fact that I had told him I was going down in
the country, and he procured the five dollars from him upon an utter and complete
false pretense ;

that he is utterly unworthy of belief in any sort of respect, and in no
way to be trusted by anybody that is a gentleman, and I will swear^to that. I left

him out at the door just now.

Question. I asked him the question this morning, and he stated here that that money
was given to. him by Colonel Burke, or loaned to him by Burke, in consideration of
services rendered in the political canvass in aid of Colonel Burke s election.

Answer. My answer to that is that he lied. He is in town in reach of this court, and
brought into my presence he will not say but what he has lied. I wish that taken
down just exactly as it is stated. He lied when he said it. Colonel Burke owed him
not a cent.

. Question. Was he under indictment in the county court of Blount for horse-stealing
11

?

Ansiver. I really, sir, don t know anything about that. I understood by mere report
that he was.

Question. Did he not make an affidavit there in support of an application for the con
tinuance of some case, alleging that yon were his counsel, in your absence?
Answer. I only understood that from Colonel Lowe, who is a brother-in-law of mine

the solicitor, that he did that he alleged that I was his counsel, which was an untruth.
He is utterly unworthy of belief upon any ground. He will admit that he procured
that money, if brought here in my presence before this committee

;
I just now left him

;

that he is utterly unworthy of belief, utterly unworthy of belief with anybody about

anything : a miserable, mean wretch.

Question. How long have you known him ?

Ansiver. Well, sir, I think as his first acquaintance was his introduction really, he
claimed acquaintance with me long before I knew him; but I will state it perfectly
accurate maybe I may have known him ten or fifteen years, but I only knew him
when he put that thing on Burke; when he procured money under false pretenses, here
in this town.

Question. He represented in his testimony here this morning that you introduced him
to Burke.
Answer. He is a liar

;
I did not.

Question. And that yon recommended Burke to assist him.
Answer. He is a liar. I wish my language to be taken down exactly as I state it.

He is a liar. I never either introduced him to Burke, nor had anything to do with
him. He is a miserable wretch.
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Question. Has there been any such thing as Ku-Klux, Mr. Davis, in this county in
the past two years ?

The WITNESS. Does this man take down everything wo say ? Hold on ! don t take
down what I say now.
Mr BLAIR : He takes down everything that is said.
The WITNESS: Well.

Question.. In the last two years has there heen anything here like Ku-Klux ?
Answer. Well, now, there have been men who imitated the Ku-Klux.
Question. For what purpose ?

Answer. To rob and thieve, without any politics in it rob and thieve. Since 1868
there have been no Ku-Klux in Madison County. I really think that it had its orio-in
in Tennessee

;
that it came here, and that they organized now, to make a fair state

mentthat they organized here, and that even respectable men had something to do
with it. Soon after they found out that that thing would not do that it would not
do and they turned their faces against it

;
and now I say that the white people of the

State of Alabama not meaning to designate the democratic party, but all of them that
the white people of the State of Alabama are opposed to the Ku-Klux

;
that they would

kill them
;
that no man could ride through this town to-night ;

not even one of this

committee, if he dared to put on the base Ku-Klux disguise, and dared to put on that
white shirt, could mount his horse and ride through here with safety, because you would
be killed. In Limestone you would be certain to be killed. The &quot;public sentiment of
this county is against it; is against it.

Question* Do you practice law, Mr. Davis, in the mountain counties ?

Answer. Yes, sir; nowhere else.

Question. Do you practice over in Blount County ?

Answer. No, sir
;
but in Limestone and in Madison. Unfortunate old Limestone, that

has been involved in a heap of it of all the devilment that could be done. She has
;

but then this is so. She turns one way and the other; sometimes was Ku-Klux; it

might have been popular there in 1 868. Now I want this man to take my testimony down.
While I was born and raised there, I would be afraid to put a hat on my head that was
not a, generally speaking, understood hat, and dare to pull my shirt out and walk one foot
in the county I was born and raised in, where everybody loves me, nigger and white, be
cause they would kill me like I was a mad dog. They despise the idea of a Ku-Klux.

They have turned, and that is right they should have turned. I wish to say particu
larly about old Limestone, because I was born there. I say this, that I think it would
be the most dangerous matter, and be in a county tested by these very things which
did most wrong, for Limestone did wrong ;

she had the Ku-Klux there in 1868
;
she

has not got them* now, and arming herself she will go too far. Instead of simply sup
porting the Federal officers, she will go too far. No man can dare to put on a disguise
in Limestone County, because these people are right and intend to do what is right,
and no man would be safe to pull his shirt out of his breeches and walk twenty steps
in Limestone County. That is the truth, Senator Pratt.

Question. What was the origin of the Ku-Klux?
Answer. The origin of it was this : they had this hero Loyal League, and went around

of nights and made speeches against southern people ;
such men as Lakin and Callis,

and that concern
;
and then they proposed to get up something, and this fellow Joues,

up at Pulaski, got up a piece of Greek and originated it, and then General Forrest took

hold of it, and got hold of a piece of nonsense,, and it was outrageous from beginning
to end. All secret societies are outrageous.

Question. Was the Union League a political association ?

Answer. Yes, it was
;
and they forbade me to speak here on this street. That would

provoke it. They forbid me to speak right in front of this court-house. When I asked

them being a republican to allow me the liberty to speak, they refused to do it.

They refused Joe Bradley the privilege to speak, and then they provoked it afterward

by this. This man down here that is our probate judge, whom we tolerate wo toler

ate him we don t intend to elect him next time it is not worth while to testify to

that, because w don t intend to do it. I don t care how well he does the fellow does

do pretty well but he took a carpet-bag between his legs in a public meeting in this

court-ho\ise, before the white people of &quot;this county, and held up the insignia of ty

ranny before the people. I counseled the people,
&quot; Do not pay any attention to lain

;

they \vill represent it in Congress that we are all trying to kill all these iolks; the

fellow has nothing in the world but mere courage ;
he is just making an investment

of his life upon that sort of thing.&quot;
Here he is, right below you here.

Question. Did you know Lakin ?

A nswer. Yes, sir.

Question. What was his character ?

Answer. Mr. Lakin is a near neighbor of mine. I believe that Mr. Lakin was i

here by some religious society. You see I know him pretty well, lou know b

near neighbor of mine, arid I am intimate with him.

Question. Let us hear what you know about him.
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Ansivcr. He came here for the purpose, it seemed by his preaching, to make converts
to his own Church, but the real truth about it was, Mr. Lakin wanted to get some office,
aud the first thing I knew, after he came here, he was candidate for United States Sen
ator

;
and then I said to myself, you know I didn t say to Lakin, but to myself

&quot; You
are just one of that sort of trash.&quot; The fact about his being a candidate for United
States Senator is proven by Colonel Davis now stating that he published a card in the

Montgomery papers in which he corrected a rumor which, it seemed, somebody set

afloat. You see he was not likely to be elected. Somebody had circulated the report that
he had withdrawn, and he published a card, in which he stated that &quot; this man that
circulated that rumor that I am not likely to be elected, or whoever done that, has done
me injustice ;

I am still in the field a candidate for United States Senator.&quot; Set that
down.

Question. That was at the time Messrs. Warner and Spencer were elected ?

Answer. That was the time. Mr. Buckley, don t you know that to be the fact?
Mr. BUCKLEY. You are on the stand now.
The WITNESS. But I ask you, don t you know that to be true that he was ?

By Mr. BLAIR :

Question. Did you ever hear him make a political speech ?

Answer. I have.

Question. What was the character of the speech ?

Answer. The character of the speech was this : to teach the negroes that every man
that was born and raised in the southern country was their enemy ;

that there was no
use in trusting them, no matter what they said if they said they were for the Union
or anything else. No use in talking, they are your enemies.&quot; And he made a pretty
good speech too

;
awful

;
a hell of a one.

Question. Was it au inflammatory speech ?

Ansiver. Inflammatory and game, too
;
it was that

;
it was enough to provoke the devil.

It was enough to provoke the devil. I heard him make the speech.
Question. Where did he make it ?

Answer. Right here in this town.

Question. Who were his -auditors ?

Answer. There were about four hundred negroes present ;
A. W. Smith, and several

other men here in town. I heard him make the speech. All the mischief he could

intend, all that he could do mischievous, Mr. Lakin made in that speech. He piled it

all on.

Question. He testified before this committee at Washington, and, among other state

ments, said he had never taken any part in politics.
Answer. I am very sorry to have to contradict him, but if he said that he told a lie.

He told a lie, and, Senator Pratt, I wish you would make a special note of that
;
he told a

lie. I heard him make a speech ;
he was trying to beat everything in the whole com

munity, and done left his religion, which he has not got a bit of
;
that is the truth

about it. He has not got a bit of it. He is an old ruffian. But this I wish you to take
a special note of that, that it is a lie, if he ever said that, and he wouldn t come face to
face with me, and say he didn t make that speech. Ho was a candidate for United
States Senator. Was not that politics ? It is not unyaukeo to answer one question by
asking another, and I will ask you that, Senator Pratt ?

The CHAIRMAN. I am not sitting here to make responses to questions.
The WITNESS. Besides, was not he trying to make himself president of the Alabama

University, and didn t he afterward run for superintendent of education ? Didn t he
electioneer with me, the old heathen Chinee ? He ought to be run out of this commu
nity ;

that is the fact. But then this you must excuse me, sir
;
I believe you to be an

honest man. I tell you that old fellow is a hell of an old rascal.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you ever hear him speak on any other occasion than the one you have
referred to ?

t

Ansiver. No, sir. If I did, I didn t listen to him. He called on me once to explain
why I said that is the only other time I heard him speak he called on mo to explain
why I said unkind things about his being candidate for president of the Alabama
University, and I said,

&quot; Mr. Lakin, you and I are near neighbors, and I don t want to
have much to do with you not much

;
but I think this : didn t you try to be pres

ident of the Alabama University ?&quot; He said he did. I said,
u It would have been a

disgrace to the State. You don t know an adjective from an adverb, nor nothing else.&quot;

I said,
&quot; Look here

;
let mo alone.&quot; But he says,

&quot; You dwelt upon me rather too hard.&quot;

I said,
&quot; Do you propose to bully me you a preacher, and attempt to bully me on the

streets?&quot; He says, &quot;No,
but I rather didn t like what you said.&quot; I said, &quot;Doctor,

you will have to like it, or let it alone.&quot; He let it alone.

Question. Mr. Lakin, in his testimony, stated that there was an attempt to assassinate
him ; that some one fired a gun into his window.
Answer. I honestly believe that was a parcel of boys here in town. I think that
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their mothers ought to have whipped them
; whipped them. Nobody wanted to kill

him. He has lived there in a naked, exposed place for years, that nobody disturbs
nobody wanted to kill him. If I wanted to kill him or put anybody up to kill him if

you just walk down there and see where he lives, you will see how easy it is for anybody
to knock him in the head. Nobody wants to kill him. He is a humbug ;

a liar and a
slanderer; that s what he is, and he ain t nothing else.

Question. What was his character among the people of this section of the country ?

Answer. I don t know what his character was before he came here.

Question. What character did he have among the people here?
Answer. He had the character of being a carpet-bagger. That is enough to damn

anybody.
Question. State more fully in regard to his character,

Ansiver. That s all. He j ust had the character of being a carpet-bagger ;
he came here

hunting office out of the Federal Government, and fooled Uncle Sam, and humbugged
him to make Uncle Sam pay him lie on we southern people, and get pay for it.

That is all the character he ever had here. We don t know nothing about his other
haracter.

By the CHAIRMAN :

Question. I will ask you to state how you know when the Ku-Klux organization
ceased to exist.

Ansiver. I only know by the fact of a public sentiment indicating the fact that the
Ku-Klux organization had desisted.

Question. When did it cease to exist ?

Ansiver. It would be impossible for me to point out the date, but I think, as near as
I can tell you as a mere matter of opinion, that it ceased that is, the men who were
really Ku-Klux in 1889, about the middle of the year. It seemed to me that public
sentiment changed, changed, and then the Ku-Klux organization desisted afterward,
because of the fact that public sentiment changed.

Question. From your best information, how strong had that order been in Madison

County before this dissolution took place ?

Answer. You mean in 1868 ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, I think, sir, that in 1868 it was a strong organization ;
that it included

in its organization probably eight or nine hundred men, who would do effective service

in the field. I answer your question, Senator Pratt, fairly.

Question. During its existence, -do you know or have you any information of any
whippings, murders, or other outrages being committed by or under the auspices of this

organization ?

Answer. Well, now, you expect me as a republican to answer your question with per
fect fairness ?

Question. I expect you to answer it truthfully, without any reference to your party
affiliations. I know nothing of them, except what you have stated here to-day.

Answer. I believe the only thing that I know I believe this : I believe that the Ku-
Klux that we saw in the town of Huntsville that night of that riot, didn t lire a gun
not one single gun ;

but I believe, sir, that those that fired the guns that were fired

here, no matter who commenced the shooting, that they were these Ku-Klux. I believe

that. That is the only outrage I know, except one afterward upon my own place, and

in my own presence.
Question. What was the nature of that ?

Answer. You had better take one at a time. Now let me state what I know about the

Ku-Klux organization here.

By Mr. BLAIR :

Question. The riot ? .

Answer. The riot. In the first place, I distinctly state that I believe there was a Ku-

Klux organization in 1868 ; that they came here to the town of Huntsville that night ;

that there was a speaking and meeting here. I myself belonged to and was m the

meeting. I went away accidentally, because Mr. Haughey was making a speech abusing
our own people, and I wouldn t stay here and listen to any such chat as that, and went

away ;
and just as I got in bed I heard the firing up in town, but didn t see any Ku-Klux:

then : but I believe there was a band an organized band of Ku-Klux here, in 1868,

of men who in part thought it was necessary to protect our wives and children against

outrage, who had formed themselves into an organization detestable and outrageous,

detestable and outrageous, and that they were here in town that night. I believe, from

what I have heard, that they didn t fire a gun, but that they had agents and men upon
the street, who mingled in the affray, excited by the fact that these, men were here, got

into a row, and nobody knows who commenced shooting ;
I certainly do not, and no-

bodv else knows who commenced it. But there was commenced a shooting, but I believe

that the men who were undisguised and did the shooting belonged to the Ku-Klux.

believe that. I believe that Mr. Cox, who himself was shot through the head by a Mr.

50 A
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Roper, a negro, without any sort of cause, that Mr. Cox was a Ku-Klnx, and that Roper
shot him without the slightest particle of cause

;
that Cox was a Ku-Klux, and that

Roper was a fool.

Question. How do you know that Roper shot Cox ?

Answer. I believe it
;
I only said 1 believed it. I believe that Roper himself would

admit that he did do it.

Question. He swore, day before yesterday, that he did not do it.

Answer. No matter what Roper swore
;
there is no use in trying to believe him. I

have been Roper s counsel
;
I understand that perfectly well. I believe that Roper shot

Cox, and that it was done simply that the fact of the presence of the Ku-Klux was the

cause of the difficulty, the cause of the outrage. I believe that afterward the public
sentiment of this community condemned that act

;
that it condemned it then. I believe

that Judge Thurlow was shot by accident of somebody ;
no one knows who. I was his

counsel in a civil case, and his friend, his friend
;
and when the next night or the night

afterward, when in the extreme of death, I heard the declarations of these men, who said

that this was Ku-Klux murder, and that nobody here in this community would even dare

to pray for a carpet-bagger that was shot I say that I told them that that was not so,

and it was either the present United States marshal, Mr. McDauiel, or somebody else.

I don t want you to put down these gentlemen s names, because I am not accurate

about that, but somebody said that. Dr. Cautwell the doctor was present attending
upon Thurlow and I went and stood by his side, and told him,

&quot; You are mistaken
;
no

one can account for these outrages ;
we can t control these outrages men that do these

things.&quot; And I tried to sympathize with him, doing everything I could. The man
was killed. As I went back in the room they said,

&quot;

Yes, that is all a piece of hypoc
risy.&quot; Says I, &quot;In what respect is that &quot;hypocrisy?&quot; Says he, &quot;There is not a

preacher in this town that would pray for him, even iu the extreme of death.&quot; Says I,
&quot; That is is false

;
that is a lie.&quot; Says he, &quot;We will give you a United States guard to

go and get any preacher that will try to get here to pray for him.&quot; Says I,
&quot; I don t

want any guard; so far as I am concerned, I can go without a guard.&quot; &quot;But the

preacher might be afraid, and might make that excuse.&quot;
&quot; Then send your guard.&quot; In

an instant two United States soldiers presented themselves, and said,
&quot; We will go with

you.&quot; I went to Dr. Ross s house
;

it was about half after 10 o clock or 12. I rung the

bell. I don t know whether the old man was asleep or not, but I woke him up and
told him : &quot;They say that on account of the prejudices against northern men, no man
here in this community would pray for a dying man.&quot; Says I,

&quot;

Doctor, get up, and
let s go and give a denial to that.&quot; He got up and put on his hat, and went around
there without ever saying a word, and kneeled down beside Judge Thurlow and

prayed for him for a half hour, in the presence of these men that slandered our own
people.

By the CHAIRMAN :

Question. I would prefer, Mr. Davis, that you would answer rny questions. I do not
care about going into so many minute details.

Ansiver. Very well, sir.

Question. I will ask you to state what other cases of outrage you know of, as having
been committed by the Ku-Klux order.

Answer. I know that the whole Ku-Klux order, as far as it was an order at all, that

there was nothing that they did that was right ;
that it was an outrage itself. Here

at this bar, that man Smith was tried upon a charge of killing somebody, you know, in

his own house. He was an old man, and lived in my neignborhood, and I don t believe

to this day that he was guilty ;
but he was arraigned here, and a jury empanneled, and

some one put there, and democratic lawyers and a democratic judge all defended him,
and then this Smith was acquitted, and he went home at night, and, by God, they told

me the Ku-Klux and I have no doubt of it took him out and hung him up on the

top of a limb. The next night they hung him. That was an outrage,- it was shanie-

|\il ;
it was worse than any Loyal League men ever could have done.

Question. Do any other instances occur to you ?

Anxwer. Of whipping
J

?

Question. Whipping or killing.
Answer. Well, sir, I really don t know. I know this : they whipped and shot at that

fellow down here in the south part of this county. I know that they did that. Sena
tor Pratt, the fact about the business is, the Ku-Klux is played out in this country.
Fake down what I say. They once existed here.

Question. I want to know how you know that they have played out.

Answer. Because of this fact : that public sentiment in this country is against any such

thing as that. They once were with it sympathized with it in 1868.

Question. Do you mean to say that since the summer of 1869 there have been 110

bauds of disguised men in Madison County, who have committed any outrages upon
people s persons t

Answci\ I do mean to say I mean to say this: that there has been, since 18G9,
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no band of disguised men authorized by what was the original Ku-Klux. There was
an original Ku-Klux band. I told you that at the start.

Question. I want to know how you know they were not authorized by this Ku-Klux
Klan.
Answer. Because of this fact: I saw the men that I believed belonged to it taking

sides against them.

Question. That is your only reason ?

Answer. There is a better reason. I believe the men who employed me to prosecute
the Ku-Klux in this court-house were themselves Ku-Klux before. I believe that Cap
tain Clarke, and Steptoe Pickett, and Mr. Blackwell were themselves Ku-Klux origi
nally ;

but they employed me to prosecute these professed Ku-Klux, who were nothiug
in the world but mere robbers, and thieves, and scoundrels.

Question. There are such bauds, then, existing in this county?
Answer. They are not bands

; they are only three or four men together.
Question. Does not that constitute a baud ?

Answer. They don t constitute a band. A baud is what the Ku-Klux was a hun
dred and fifty men marching to the order of turn this way and that. There was such,
but they are not. They don t exist. Now let me tell you something about the history
of that case

;
and will you excuse me, sir

Question. I wish you would be as brief as possible, because there are several other
matters upon which I wish to examine you.

Answer. These men went in disguise to that man a negro and whipped him for

some cause, aud Mr. Blackwell told them that &quot; Ku-Klux is doue played out
;
we are

against them
;
we don t want to have anything more to do with it.&quot; They said, &quot;We

will whip you anyhow whip this negro anyhow.&quot; They came here to town aud em
ployed me. I want to show you how that thing ran through, to show you the radi

cal change in the public sentiment, and as soou as you are convinced of it, you will say
so

;
1 honestly believe you will. Why,&quot; says he,

&quot;

you tell me that this man has
done thus and so, and you are not going to allow us to do that f Blackwell told them,
&quot; I dou t want you to whip any negro upon my premises any more, and all your Ku
Klnx is played out.&quot;

&quot; All
right,&quot;

said he, and he went and whipped him, and Black-

well came here and employed me, and I prosecuted them. They paid me a fee
;
I prose

cuted them before this probate judge. I prosecuted them before this present probate

iudge; bound them over to court; democrats, you know, were doing the prosecuting
then. That has been six months ago. Democrats were doing that prosecuted them

good and then convicted them and they went out on the streets, aud what do you
think ? They went aud got certain men to give bond that were not worth a cent that

a radical sheriff, that is, Mr. Doyle you can just hollo for him aud bring him up here

now, and he will say that he took a bond that he knew was not right ;
he was afraid

of the robbers, and you might be afraid of robbers, going walking about this county;

they will steal your pocket-book.
Question. Is that Ku-Klux ?

Ansivcr. I prosecuted them and convicted them ;
convicted them, sir, and, sir, when

they were discharged that evening by the sheriff, I went and asked the probate judge,
&quot;

By what right did the sheriff discharge them, when you told him not to do it ?

he, He had no right to doit.&quot;
&quot;

Then,&quot; said I,
&quot;

it is a contempt of court, and I move

that the court fine the sheriff for contempt of court, for allowing them to get oft in that

sort of a way.&quot; He said he would do that,
&quot;

Now,&quot; says I,
&quot; I will make an affidavit

that the sheriff himself has contrived, that a radical sheriff has contrived, to let these

robbers
off,&quot;

and I brought the whole of them up, and I will tell you what was the result

of it, The judse himself, who sits below you, Mr. Pratt, the judge himself says,

have been guilty of a contempt, but I am not going to fine them tor it.&quot; Why not r

says I.
&quot; Bind over the sheriff in a bond of forty-five hundred dollars,&quot; and when tl

court met, 1 moved the court before a republican judge, &quot;Don t you let that man -.

point that grand jury, because he will pack the jury and get himself off.

that, in spite of my motion, he didn t just disregard the whole of it. O, Senator Pratt, le

me tell you something ;
the calm, intelligent, honest, truthful part of this community

are against the Ku-Klux.
QiSstion. Very well

;
now I wish to ask a question. You are familiar with the act

the legislature of Alabama, approved December 26, 1868, entitled An act for the s

pression of secret organizations of men disguising themselves for the purposes of com

mitting crimes and outrages.&quot;
You have read that law t

gS.^wish to read to YOU the preamble of that law, and ask you whc,to the

state of things contained in this preamble was true at the time this law waa passed.

Answer. You must read the date.SllliSlVt f. J Ull lllllMt lOttU l/UO lioiuo. .. -i
.

Question. The date is December 26, 1868. Now, I will read the pre
u Whereis there is in i&amp;gt;ossession of this general assembly ample aud uu(I&amp;lt;

denelofXe.^
of masks anil other grotesque di?j;ises, armed with kmves, le^ol
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deadly weapons, do issue from the places of their rendezvous, in bauds of greater or
less number, on foot or mounted ou horses, in like manner disguised, generally in the
late hours of the night, who commit violence and outrages upon peaceable ami law-,

abiding citizens, robbing and murdering them upon the highway, and entering their

houses, tearing them from their homes and the embraces of their families, and, with
violent threats and insults, inflicting on them the most cruel and inhuman treatment;
and whereas this organization has become a wide-spread and alarming evil in this com
monwealth, disturbing the public peace, ruining the happiness and prosperity of the

people, and in many cases overriding the civil authorities, defying all law and justice,
or evading detection by the darkness of the night, and with their hideous costumes

;

therefore,
&quot; Section first, Be it enacted,&quot; &c.
Do you believe that the state of things therein recited existed in the State of Ala

bama at that time ?

Answer. I will tell you; that calls upon a man to believe a great deal about that. I
will tell you one thing, I never paid much attention to any law enacted by any such
authority as that was.

Question. I am not asking for your opinion of the law, but simply of the truth or
untruth of the recitals in that preamble f

Ansiver. I believe that there was, in 1868, a Ku-Klux organization in the State of

Alabama, and in Madison County, but I prefer that my testimony should be restricted
to things I know of. I believe that. I believe that now it is more unsafe for a man
to be a Ku-Klux here than it would be in New York. I believe it would be much more
safe for a man to put on a disguise in the city of New York, or where you live, Senator
Pratt,

Question. You have told us that several times, and I do not ask to have it repeated
ofteuer. I wish to ask whether you saw published in the papers, some time in 1861), what
purported to be an order emanating from the Cyclops of that organization, disbanding it.

Answer. I did not.

Question. Did you ever hear of such an order ?

Answer. I did not.

Question. Were you a constant reader of the newspapers?
Answer. I can t say that I am

;
but I saw no such order.

Question. And you have never heard of such an order ?

Answer. No, sir
;
not until you mentioned it.

Question. Did you hear of such an order in 1369?
Answer. I never heard of it until you mentioned it. I believe I \vi^h my statement

to be taken down I believe that, in 1868, there was an organization known as the
Ku-Klux. I believe now that, because of the revolution created in public sentiment by
its own wrougs, (no matter by what reason provoked,) that it is more unsafe for a man
to be a Ku-Klux here than it would be where Senator Pratt lives.

Question. Are carpet-baggers liked in this commuuity any better than in 1868 ?

Answer. Yes, sir; and for the purpose of giving a reason to show it, the present
carpet-bagger who sits beneath you in this probate court-office can walk, and does

walk, through this whole community ;
he goes through its buildings, its bridges, attend

ing to his business, not only without being hurt, but without the fear of being hurt,
and I do this in order to- show that I am telling the truth. It is mighty easy, you
know, when men are sitting in a court-house like this, just to bring the officer up
stairs. He will say so himself.

Question. Did I understand you to say that you are In favor of tho reconstruction
measures passed by Congress ?

Ansiver. In favor of them ?

Question. Yes, sir.

Ansivcr. In favor of them ? I accept them. I don t think that that is a political
I accept them ; and, sir, I say this, that, belonging to the Southern States, and to tho
State of Alabama, and being allowed afterward to state my own record, I accept them,
because it is tho best that the subjected people of the State of Alabama can do. But as

for the favor part of it, I don t propose to allow yon to put such language as that in

my mouth.

Question. I am asking you a question, and have asked whether yon are in favor of

the reconstruction measures of Congress.
Answer. I am in favor of accepting them.

Question. Is that your only answer ?

Answer. I am in favor of accepting them, but I will not deal dishonestly. A man
might bo in favor of accepting something, but might be not abstractly in favor of the

thing itself.

Question. Are you in favor of getting rid of them T

Answer. No, sir
;

I am in favor of accepting them, and standing by them in perfect

good faith. I would go against anybody that would go against them.

Question. Are you in favor of perpetual negro suffrage in the State of Alabama?
Answer. I am, I am.
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candklat^
* &quot;^ ^^ republican Party at th*^ election of 1868, for its

Answer. Who wore the candidates ?

Question. I suppose you know
; that was the year of the presidential election

Answer. 1 supposed, as you asked the question, you would tell me. 1 voted for General
vjrrftllt}.

Question. Did you have any county ticket, or district ticket?
Answer. I have no county ticket myself; other people might. 1 voted for General

Grant, against General Blair. Now, to state it-to come
up&quot;

to the scratch Sisethere is no use in dodging it-I voted simply against Seymour and Blair, because I
thought they occupied the wrong ground ;

but now, thinking that they did not 1 uiiirlitvote very much the other way.
Question. You mean that you would vote differently now ?

Answer. That is a question I have got a right to decide. You have no right to ask ine
anything m the future. J will answer that that is in the past. 1 would have voted
lor Chase.

Question. Did. you vote with the republican party and for its candidates last fall ?
Answer. Who were the candidates f

Question. Did you vote for them in the election in the fall of 1870 ?
Answer. Who were the candidates ?

Question. I suppose you know, as a well-informed man. better than I do
Mr. BLAIR. Lindsay and Smith.
The WITNESS. Lindsay and Smith and Judge Dox. You are talking about the State

ticket.

By the CHAIRMAN :

*

Question. I am talking about both tickets.
*

Anawtr. Well, designate which you want me to answer.
Question. How did you vote on your State ticket ?

Answer. Well, sir, 1 voted lor Governor Smith
;
what do you think of that ?

Question. Did you vote for the republican candidates for the county offices?
Answer. I did not. 1 demand of my representative here [to Mr. Buckley] if there ie

any man in Alabama to ask me why J did not do it. I voted for Governor Smith, and
he made me answer that. Now I demand that you ask me why I didn t vote but
[to Mr. Blair] you will do it. All right ; go ahead.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you vote for a republican or a democratic candidate for Congress in the
election in the fall of 1870 If

Answer. In the former one I voted for a republican ;
in the latter one I voted for

Judge Dox.
Question. He was the democratic candidate, was he not ?

Answer. I don t know that you could consider him exactly the democratic candidate.
He was a candidate.

Question. Was he not nominated by the democratic party ?

Answer. I don t know whether he was or not.

Question. Who was the democratic candidate, then ?

Answer. Dox
;
and I certainly voted for Dox.

Question. How, then, do you say, as you commenced by saying in your examination-

in-chief, that you have always been associated with the republican party since the
war?
Answer. Because I started the republican party in the State of Alabama, and have

kept it np, and am the only representative of its decency that is here yet.

Question. But I understood you to say that you had always been associated with it

since the war ?

Answer. I have been.

Question. Are you now associated with it ?

Answer. I don t know with what other-party I am.

Question. Are you in the confidence of the republican party at this time ?

Ansiver. The mean set I am not. Those that are decent and respectable people I be

lieve that 1 am.
Question. Do you support the policy of the republican party in this State at this

time?
Answer. I do

;
that is, I support this : I support what I think the republican party

has accomplished the great, magnificent, kind-hearted, amiable, and fanatical party
I support that. I think it is an accomplished fact what they did, and I will not sup

port anybody or any influence opposed to it. I support that and sustain it, but I dou t

sustain or support any mean, low-flung organization.
Question. What do you mean by that

;
what do you refer to ?
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Answer. I refer to the political organization of the republican party in the State of
Alabama.

Question. You mean that you do not support that
Answer. I mean that I believe that is as mean a concern as ever was on the face of

this earth.

Question. I just wanted to get at your political status.

Answer. Certainly, sir; you can get at it.

Question. You have spoken of Mr. Shapard, a witness who was examined this morn
ing?
Answer. Yes, sir.

Question. Have you ever been in that part of Blount County in which Mr. Shapard
lives ?

Answer. I suppose I have.

Question. Do you know where he lives ?

Answer. I really do not.

Question. Are you acquainted with his neighbors ?

Answer. I am not.

Question. Have you heard his neighbors speak of him as to his character for truth
and veracity ?

Answer. Well, look here, I want you to put that down, I am sort o Quaker-raised,
and stick to the truth. I know nothing in the world about Shapard, except what 1

know about him here about his record here in this town.

Question. Then you do not know anything about his general character in the com
munity where he lives ?

Answer. As far as I do, I do know something about his testimony.
Question. That is not the question. ^ ask as to his general character.

Answer. Then I do know his general character.

Question. Do you know his general character in the community wrhere he lives ?

Answer. I know his general character in the country where he lives.

Question. I ask you as to the community where he lives the immediate neighbor -

hook.
Answer. If you pin it down to Blount County, I do not

;
I know his general character

in the country in Alabama.

Question. Then you do not know his general character in Blount County ?

Answer. Well, Blount County gives it to the whole of North Alabama. I know it

there. If you ask a legal question, I can answer. I do not know his local character
around within two miles of his house. I do know his general character in North Ala
bama. Go on with your questions.

Question. I understand you to say distinctly that you do not know his character in

the neighborhood where he resides ?

Answer. I distinctly answer you I never made any such answer, and I do know his

general character.

Question. Then I repeat the question, and request a direct answer. Do you know
his character for morality or for truth and veracity in the neighborhood where ho
lives ?

Answer. What do you mean by neighborhood ?.

Question. A circle of a few miles around where he lives ?

Answer. How many miles. You mean in the country where he lives ?

Question. No, sir.

Answer. If you mean in the neighborhood, the general reputation of the man, I do
know that.

Question. I mean the neighborhood where he lives, and you know what that means.
Answer. I mean to answer most truthfully, if you just get at the fact.

Question. I ask for his general character for truth and veracity in the neighborhood
where he lives.

Answer. Where he stops, I do know his reputation.
Question. Do you know his general character for morality and for truth and veracity

in the county of Blount ?

Answer. Well, I think I do.

Question. How many citizens of Blount County have you heard speak of Mr. Shap-
ard s character for truth and veracity ?

Answer. Not a one
;
but I know his general character.

Question. Do you know it from citizens of Blount County ?

Answer. I know it from what everybody says.

Question. Do you know it from citizens of Blouut County ?

Answer. I know it from what everybody say$ ;
citizens of Blount County or any

where.

Question. You can leave the stand, if you will not answer questions.
Answer. I did not mean to answer disrespectfully.
The CHAIRMAN. I have no farther questions to ask you.
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The WITNESS Then I will say this : I really think I know Mr. Shapard a characterin his own county. I really think I know his character ia his own county.

By Mr. BLAIR :

Question. I will ask you a question, with the consent of the chairman. What U hi.s
ci.icir3.ctGr .

Answer. It is very bad.

Question. In his own county ?

Answer. Yes, sir
;
and everywhere else.

Question. Is it bad in North Alabama f

Answer. Yes, sir; bad in here in Huntsville, bad in Blount, bad everywhere else

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 11, 1871.

JOHN VANVALKENBERG sworn and examined.

The CHAIRMAN. As you were called at the request of the minority of this committee
General Blair will conduct your examination.

By Mr. BLAIR :

Question. Colonel, will you state how long you have lived in Alabama ?

Answer. I came to Alabama in December, 1866.

Question. From what State did you come J

?

Answer. From Indiana.

Question. Had you been in the Federal Army during the war, colonel ?

Answer. Yes, sir.

Question. What command did you hold ?

Answer. I was colonel of the Twentieth. I went out captain of a company ;
when I

left the service I was colonel of the Twentieth Indiana Volunteers.

Question. Were you acquainted in Indiana with a man by the name of Lakia, who
subsequently came to live here ?

Answer. Yes, sir. Ho lived in the town I came from Peru, Miami County, Indiana.

Question. What was his general reputation in the town in which he lived ?

Answer. In Indiana f

Question. Yes, sir.

Answer. Well, I know nothing particularly against him, as a man, in Indiana. I

knew that he claimed to be a Methodist preacher, but was not allowed to attend in

any of their conferences there at all.

Question. What was the reason he was not allowed to attend the conferences ?

Answer. It was something that happened in the State of New York, or New York

City. He was stationed there as a missionary, I think, in the Five Points. the way
the story comes to me and he was charged with seducing his own niece there; at least,
that is his wife s story for it.

Question. And for that reason he was not permitted, in Indiana, to attend the Meth
odist conference ?

Answer. Yes, sir.

Question. He was suspended or excluded from the church.
Answer. No, sir

;
he did some circuit-riding there and preaching ;

but when the

Methodist conference met in our town, Mr. Hoffman, a Methodist preacher, was there,

and noticed that Mr. Lakin did not go into the conference, and he, Hoffman, told

me that he was not allowed to
;

that that class of men did not go into the Methodist

conference in Indiana.

Question. Did he tell you the cause ?

Answer. No, sir.

Question. You heard that from others ?

Answer. Yes, sir
;
Mrs. Wilkinson, of Peru, told my wife that Mrs. Lakin told her

that was the charge, but she did not believe it.

Question. Did you know Lakiu here?
Answer. Yes, sir, I have known him siuc July, 186(3. I was down here in July, Iwo,

before I moved here, and he was here then.

Question. What was the character he bore in this community
Answer. Well, sir, it was rather hard.

Question. State what it was. , T
Answer. Well, he is considered a disturber of the peace here. He has organized, i

believe, some churches here, or a negro church down here, a Methodist church. J

appears to be considerable ill-feeling amongst the negroes toward him. .

that they claimed that they paid him for the ground the church stands on ;
that it

bought some way in his name
;
that they have paid him for the ground and L

make them a deed. This is the darkies story.
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Question. Does the church stand in his name ?

Answer. I cannot say that.

Question. Had he any means to purchase and build that church of his own ?

Answer. I think not of his own. I think if he did it, it was done through the North
ern Methodist church in one way or other. He was down here as kind of a missionary,
organizing a branch of that church here.

Question. Will you state what is his character here among the white people his gen
eral character ?

Answer. It is bad.

Question. In what respect ?

Answer. Well, they consider him a disturber, an agitator and disturber, working up
the negroes against the whites.

Question. How in regard to his truth and veracity ?

Answer. Do you mean what is his general reputation for it ?

Question. Yes, sir
;
his general reputation.

Answer. Well, as talked on the streets, as spoken of on the streets, you mean ?

Question. Yes, generally.
Answer. It is bad, sir.

Question. Would you, from what you know of him, bslieve him on his oath ?

Answer. I would not
;
not since he testified in Washington, if that is the true report

of his testimony there
;
the evidence he gave on the condition of affairs in Madison

County I could not believe.

Question. Did you ever hear him speak here ?

Answei\ Make a speech?
Question. Yes.

Answer. No, sir
;
I don t think he does that, only in his profession.

Question. As a preacher ?

Answer. As a preacher.
Question. Did you ever hear him make a political speech ?

Answer. I never did. He does his work bushwhacking as they call it in Miami.

County going around and doing it by talking to people.
Question. Was he a candidate for the Senate ?

Answer. Here ?

Question. Yes.

Answer. I don t remember of his having the nomination for any office here.

Question. I mean a candidate for the United States Senate before the legislature.
Answer. I don t know

;
there were so many of them candidates there that I could

not keep the run of them.

Question. Do you know what his character was in Peru, as a man of truth and

veracity ?

Answer. I don t think I ever heard anything said against his character for truth and

veracity there. He is the first secessionist I ever knew.

Question. A secessionist ?

Answer. Pie split the Methodist church in Peru and took half of it.

Question. Was that during the war or before it ?

Answer. Before the war.

Question. Was it well understood that that was his course there ?

Answer. I say secessionist because it amounts to that. They split on the mode of

seating the ladies and gentlemen together. They had no disagreement previous to his

coming there, and he was opposed to their sitting together, and the balance of the

church, a large proportion of them, were in favor of the ladies and gentlemen sitting

together. They thought a man and his family could sit together. They have a choir

to sing and an organ. He was opposed to that and he drew off with his followers and
went and started a little shebang in the lower end of the town.

Question. In speaking of him as a secessionist you only allude to his breaking off

from the church ?

Answer. Yes, sir.

Question. Not to anything political ?

Answer. O, no, sir, not at all not a political thing.
Question. You say you became a colonel in the Army. How long did you serve in the

United States Army ?

Ansiver. About two years, twenty-thrse months, I think it was.

By the CHAIRMAN :

Question. How long did you know Mr. Lakin in Peru ?

Answer. I think I knew him about three years before the war. I would not be posi
tive.

Question. Was he a good citizen during that time ?

Answer. Well, yes, sir, I think he was. I did not know anything against him.

Question. Did you ever hear anything against his character during that time f



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 793

Answer. No, sir, I don t think I did.

Question. Was he engaged in preaching the gospel?
Answer. No, sir, not to my knowledge.. I have heard that housed to eo out and

preach in the country occasionally where they needed a preacher, but was not en-

Question. What was his occupation while living in Peru ?
Answer. I don t know that he had an occupation, only preachin^- occasionally at these

places. His daughter and wife taught school there.
*

Question. Do you know the Rev. Mr. Gillam, a Methodist preacher now preachine at
Logansport ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know Hon. James M. Tyner, a member of Congress livhi&quot; in Peru ?
Answer. Yes, sir.

Question. Is he a man of truth ?

Answer. I should take him to be a man of truth.

Question. Would you rely upon any statement ho would make in relation to Mr.
Lakin s position and character while he lived there.
Answer. Yes, sir, I think I would.
Question. Do you*know Harvey J. Shirk, an attorney at Peru ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is he a man of good standing and character there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Would you rely with confidence upon any statement he might make in
relation to Mr. Lakin s standing and character while living in Peru ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did you first hear this charge of his having seduced a niece at or
near the Five Points in New York?
Answer. I heard it in Peru. I did not hear the charge definitely stated. That it was

a very serious charge I heard in Peru.

Question. Who did you hear it from 1?

Answer. I could not tell you who I heard it from now. The next time I heard it was
from Harvey J. Shirk hero in Huntsville.

Question. In what year was that ?

Answer, I think it was in 1869.

Question. Did Mr. Shirk express any opinion as to his believing or disbelieving that

charge ?

Answer. No, sir; he did not express an opinion one way or the other.

Question. How did ho come to mention it ?

Answer. He was at my house, taking dinner with me there, and asked me about
Lakin in the conversation, and I told him he was here. He asked me what he was
doing. I told him he was trying to organize a branch Methodist church, I believed,
and some other things I think likely I told him.

Question. When should Mrs. Wilkinson have communicated this information to your
wife, in relation to Lakin ?

Answer. Last month.
Question. When your wife was on- a visit to Peru ?

Answer. Yes, sir.

Question. You say Mrs. Wilkinson expressed her disbelief of the truth of the state

ment?
Answer. No, sir. Mrs. Lakin said she didn t believe it. I don t know what Mrs.

Wilkinson s notion was about it.

Question. Did you hear the character of Mr. Lakin generally discussed before he

gave his evidence ir? Washington ?

Answer. Yes, sir, thousands of times.

Question. You say his character was bad on account of his being a disturber of the

peace i

Answer. Yes, sir.

Question. In what did he disturb the
pea&amp;lt;;e

?

Answer. In stirring up the negroes against the whites down here.

Question. Down where ?

Answer. Down here in Huntsville, and in this county, and all over, lou could near

of him all over Jackson County, and Blouut County, and dilierent counties that 1

Question. From whom docs your information proceed that he was disturbing the

Anmer. I have seen it published in the papers here, and I have seen affidavits made

by citizens around through the counties.

Question. Published in the papers here?
Answer. Yes, sir.

Question. While Mr. Lakin was here?
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Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever attend any meeting where such disturbance took place ?

Answer. No, sir
;
I have attended very few political meetings since I have been in

Huntsville.

Question. Were they political meetings at which these disturbances were created ?

Answer. No, sir
; they were disturbances made by going on the plantations, and this

going and gathering the negroes together, and arraying them, and urging them, and
talking to them against the whites.

Question. What did he say to them what was his language ?

Answer. I cannot tell you. I never heard him.

By Mr. RICE :

Queston. Did they commit any acts on account of his teachings ?

Answer, I don t know as to that.

Question. Did they make any disturbance of the peace on account of his teachings?
Answer. I don t know that they did. I could not say ;

I could not pick on anything
particular.

By the CHAIRMAN :

Question. You never heard him yourself harangue the negroes ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever talk with anybody who has heard him ?

Answer. No, sir. I have seen a statement in the paper here, coming from a man in
Jackson County I don t know whether it was in 1867 or 1868 that Lakiu was travel

ing through that county, and stopped at, I think, a confederate soldier s house, and
Mr. Lakin asked to stay all night, and he told him he could. This was the statement
in the paper, sworn to by the man, and Mr. Lakin sat down on the porch and talked
to him, and told him that times had changed here

;
that the negro had got to be on an

equality with white folks now, and had the same rights that White men had. Supper
was ready, and they invited Mr. Lakin in to supper, and he ate supper ;

and when he

got ready to go to bed, the man showed him a bed to get into
;
and Mr. Lakin stepped

up to the bed and saw it was occupied, and he saw a negro in the bed, and he looked
around at this man. The man was there standing at the door, and told him that was
the bed he had to sleep in

;
and this statement says that he then got into the bed and

slept with the negro.
Question. Who was the man who made that affidavit?
Answer. I don t remember the name now. It was published in the paper.
Question. Did you know the man ?

Answer. No, sir
;
I never saw him in my life.

Question. Do you know whether he is a man to be believed or not ?

Answer. I could not say anything about it. It was in 1867 or 1863, and I was on the

plantation in 1867, and I was not very well acquainted with the county.
Question. Was that mentioned as an instance of his disturbing the peace ?

Answer. No, sir
; only I was just telling you one of the articles that was in the paper.

Question. Did you understand that it was Hobsoa s choice with him, to sleep with
the negro, or not have a bed at all ?

Answer. No, sir, I did not understand anything about it. I didn t understand that at
all. I suppose the young man thought It was right for him to practice what he
preached. So I judged from reading the article.

Question. You know nothing of the truth of the statement contained in that article?
Answer. No, sir

; only it was a sworn affidavit.

Question. You may proceed to state more particularly than you have, in what way
Mr. Lakin disturbed the peace.
Answer. I don t know that I can state it any further than his talking with the negroes

in these gatherings, where they gather them for preaching.
Question. But I understood you to say that you never heard him talk to the negroes ?

Answer. I never did hear him talk.

Question. You never saw him bushwhacking, as you call it ?

Answer. No, sir.

Question. Your information is all second-hand ?

Answer. Yes, sir
;
I saw it published in the papers.

Question. Was there not a great deal of feeling in the community against Mr. Lakin
on account of his mission to the South to organize churches under the auspices of the
Methodist Episcopal Church ?

Answer. I don t know how that is, Mr. Pratt. There is one thing that brought down
on him and made a very ill feeling toward Mr. Lakin and his family. When ho first

came here, or in
1867_ rather, he was living here, and his daughter was writing letters

to the North, slandering and running down the people here, and calling them all kinds
of names that you can think of, that a woman would call them, in those articles

;
and

tfiose papers were sent right back here, and those articles copied in these papers.
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question. He suffered on account of his daughter s writing ?

Answer. That fetched him more prominently before the people, and they noticed him
more than they would otherwise.

Question. Do you know of a single act of immoral conduct on the part of Mr. Lakiii
while ho dwelt for years in this community f

Answer. I do not.

Question. Did you ever hear a single act of immoral conduct reported against him
while he lived here?

Answer. No, sir
;
I have heard intimations of things, hut I never heard anything

that could be traced to any authentic source.

Question. Did you ever hear his reputation for truth and veracity called in question
before he gave his testimony before the committee at Washington f

Answer. Yes, sir.

Question. By whom ?

Answer. Well, I have heard talk of it on the streets. I could not name the parties.
Question. On what ground was his truthfulness challenged, and his character for

truth brought into question ?

Answsr. About the time before ho left for Washington it was known all over town
here that he was summoned before the committee there, and it was talked of that he
was a fit subject to go before the committee

;
that he would testify to anything they

would ask him to.

Question. Who was it that spoke up then and charged him with untruth ?

Answer. I don t know. It was the general talk over town about his going there, and
his name was mentioned in connection with others.

Question. Did any one say he had been guilty of telling lies while living here in this

community ?

Answer. No, sir
;
not to my knowledge.

Question. Then the apprehension was tha&quot;; he would tell untruths ?

Answer. Well, that is the way they expressed it.

Question. His family is living here yet, is it not ?

Answer. I could not tell you. I think there is a young man by the name of Rains,
who married his daughter, here. I see Eains here occasionally, but I do not know
that I have seen Mrs. Lakiu or Mrs. Rains for six months.

Question. You heard of his house being fired into, did you not ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have no reason to doubt the truth of this statement, have you, that

it was fired into ?

Answer. No, sir; I have no reason to doubt it, for I live in the house and the bullet-

holes are there
;
but I have great reason to doubt that any one fired into it unless it

was some one well, the general impression is, that it was some darkies that he had

wronged some way in planting operations here.

Question. You say that was the general impression ?

Answer. Yes, sir.

Question. Among what class of people ?

Answer. Among the whites. I have heard it was expressed by the darkies them

selves, but never to me. There was some trouble between Mr. Lakiu and a gang of

darkies that I think he was backing in raising a crop in 1866.

Question. Have you ever heard a single man of the republican faith speak against

Mr. Lakin s character ?

Answer. I do not know that I have, because I have not talked a great deal with any
of the republicans. I don t think that there are more than a dozen or two ii

that I ever talk to much.
Question. Why ? Do you have no correspondence at all with the republicans

Answer. O, yes, sir
;
but there is a certain class of them that I have no use for.

Question. What class do you refer to ?

Answer. A class of men who vote the republican ticket here.

Question. That vou have no use for?

Answer. Yes, sir
;
I don t want to associate with them.

Question. What is the trouble with them ?
f

Answer. Because I think they are not fit for anybody to associate with that class oi

men. I am not speaking now of the respectable republicans, but ot a certain

is here.

Question. Men from the North ?

Answer. Some of them are from the North, some are not.

Question. You are not down on carpet-baggers, are you ?

Ansiver. 1 am pretty tight on some of them.

Question. Do they eVer call you a carpet-bagger ?

Answer. No, sir.

Question. Yet you were born and raised in the Northern State

Answer. Yes, sir. .

Question. But your party never designate you a carpet-bagger
.
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Answer. They never have, to my knowledge.
Question. That term, then, is only applied to republicans who come down here with

carpet-bags ?

Answer. It is only applied to these fellows who came and squat around the country
seeking office, deluding the negroes and getting them to vote for them, and then

tripping them.

Question. Do they not apply it to all men indiscriminately, who come from the North
and vote the republican ticket and are outspoken ?

Answer. No, sir. I never heard of a man calling Mr. Vandeventer a carpet-bagger,
or Mr. Tancre, who is from Wisconsin, and is a republican.

Question. Did this community take you by the hand when you cajpe and settled

with them ?

Answer. Yes, sir.

Question. They have treated you since with kindness ?

Answer. I never had a cross word said to me but once.

Question. Are you upon terms of entire social equality with the old residents here ?

Anmver. Yes, sir.

Question. Do you visit in their families, and do they visit in your family ?

Answer. To a certain extent they do. They have very strong lines. I don t suppose
there is a place in the world where they are more aristocratic in their views than they
are here.

Question. You mean there are certain people of your own political faith who do not
visit you, and you do not visit them ?

Answer. I do not visit their families.

Question. Is it because you are a northern man ?

Answer. No, sir.,

Question. What is tho reason ?

Answer. I have not money enough. If I had money enough, and was a radical, I

could go anywhere. It is money.
&quot;

Money is what rdakes the&quot; mare
go.&quot;

Question. So that a radical, with money, could go with the aristocracy here ?

Answei . Yes, sir.

Question. And that is the standard of respectability ?

Answer. Yes, sir, to a certain extent, the same as it is Tip North. There are plenty
of radicals and republicans as well as democrats there that hold themselves above
common people. They have their rings there as well as in other places.

Question. You do not think money is the standard in Peru and in Logansport, where
we have both been ?

Anstver. Peru and Logansport are different from any other places that I have ever
been in, Mr. Pratt. They don t draw tho lines so close there. You know they have
not the wealth.

Question. There are such men as John Miller, and D. P. Bearss, and John T. Mussel-

rnan, and W. W. Haney, they are not aristocrats, and have they not money enough ?

Answer. I don t know how it is with you Logansport people. I know John Miller
was not an aristocrat, but George L. Dart you know is, and he is a republican.

Question. But he is not a man of large wealth, is he?
Answer. No, sir; but he throws himself back on his dignity very much.
Question. You spoke about Mr. Lakin organizing a negro church here, and about

their putting up a house, but that he withholds a deed for the lot.

Answer. That is the story coining from the negro members of the church.

Question. Have you conversed with them ?

Answer. Yes, sir.

Question. With how many of them?
Answer. Two or three of them. They came around two or three times a year for

contributions for their churches.

Question. Are these negroes you speak of members of the Methodist Episcopal Church
South?
Answer. No, sir

; they are members of the church Mr. Lakin organized. That is the
church between here and. the depot, down here.

Question. Are not the negroes in possession of the church and worshiping there ?

Answer. Yes, sir.

Question. And complaint has been made that he withheld the title ?

Answer. Yes, sir
;
that is the way they tell it

;
that it has been paid for and he with

holds the deed.

Question. You have not heard the other side ?

Answer. No, sir.

Question. You do not know anything of the merits of the case ?

Answer. No, sir ; I don t know anything about it at all.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did I understand you to say that this charge was made against Mr. Lakin
while he was living in New York City, at Five Points?
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Answer, Yes, sir
; that is the way I understand it.

Question. Subsequent to that, did ho live iu Peru, Indiana ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do I understand you correctly as saying that he was not permitted to co
into the general conference of the Methodist Episcopal Church, but that he continued
to ride a circuit about the country ?

Answer. Yes, sir. Mr. Hoffmaii told me lie was not allowed to attend the Methodist
conference there, but I understood he was doing a little preaching on his own hook
outside wherever they wanted a preacher occasionally.

Question. Do I understand you to say that he continued his ecclesiastical connection
with the Methodist Episcopal Church while at Peru, Indiana?
Answ&r. I don t know what connection he had with it. Mr. Hoffman told me he was

not allowed to attend the conference; that he was not admitted.

Question. Was ho a licensed preacher of the Methodist Church at the time 1

?

Ansiver. I cannot tell you.
Question. He did preach ?

Ansiver. He preached around through the country.

By Mr. RICE :

Question. Was he a member of the Methodist Church ?

Answer. I suppose he must have been.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you think the Methodist Episcopal Church would retain a man in its

ministry under such a charge of guilt ; much less do you think they would allow him
to preach ?

Answer. I don t know how they could hinder him, if he wanted to preach on his own
hook. I have a right to preach, if I want to.

Question. You do not know whether he had maintained his connection with the
church or not ?

Ansiver. I don t know.
Question. Was there more than one Methodist colored church here at the close of the

war ?

Answer. At the close of the war I was not here.

Question. Was there at the time you arrived here?
Answer. I don t know that I could tell you now whether there was or not. I think

there are two down here, either Baptist or Methodist, or something or other.

Question. Did you ever hear that tbo colored people of this city who composed the

Methodist church here, had a right to worship in a building which they put up on a

lot, the use of which was given to them so long as they continued in connection with

the Tennessee conference ?

Ansivcr. I dont know anything about it.

Question. You never heard that ?

Answer. I never heard it. I heard there was some trouble about the Baptist church

down here. Mr. Lakiu had something to do with it in some way, and got an order

from the commanding officer of this department turning the church over to some other

denomination.

Question. Was that the one the colored people had built before the war?
Ansu cr. I don t know whether it was or not.

Question. Did Mr. Lakin organize any Methodist church here whatever f

Answer. I think he did.

Question. Are you positive upon that point ?

Answer. I am not positive.

Question. You do not know whether he organized it, or whether he came here and

found a church organized 1

Answer. I am rather under the impression that the church lot was bought by some

one and the church built, or a building may have been on it, (that was a building

down between here and the depot,) since he has come here.

Question. You do not know whether the chiirch was given by him or not

Answer. No, sir
;
I don t know anything about that, I know there was COUSK

excitement about the mode of his trying to get this church away from t!

tion that had it in charge here, that is, the Baptist Church. The order was counter

manded and issued again, and countermanded again, so the papers stated. 1

old Baptist retained the church.

Question. Was not that the Methodist church, instead of the Baptist enure! T

Answer. It is the Baptist church now, and has been used as a Baptist ehuicli

since. It is this brick church right back of the hotel here.

Question. In regard to Mr. Lakiu I wish to ask you a question, which was asked

answered by Judge Dox, and is found on page 439 of his testimony :

Question [by the Chairman, Mr. POLAND.] What act did you ever hear of Mr. Lakin

committing that was derogatory to his character as a Christian mmiste
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The answer to that question is this :

&quot;

I cannot say that I have heard of any specific act derogatory to his character as a
Christian minister.&quot;

Now, before the 13th day of June last, did you ever hear anything that was deroga
tory, or do you know of any act that he committed in this community, derogatory to
his character as a Christian minister ?

Answer. I don t know that I could answer that. I don t know that I ever heard

anything here but what you would call that report, if true

Question. I am not talking about the report. I want you to specify any act that he

committed, while living here as your fellow-townsman, that was derogatory to his

character.
Answer. I might say this: I don t think, from my notion of Christianity, that any

preacher has a right to meddle with politics, as long as he is preaching, acting as a

preacher.
Question. You referred to some reports. How did these reports of Mr. Lakin reach

you? Did they come through the newspapers or were they rumors, communicated
from one to the other ?

Answer. Which reports ?

Question. The rumors you have heard derogatory to his character
;
how did you obtain

them?
Answer. I have seen them published in the papers, and heard this principal one

; my
wife told me of that. I did not hear the specitic charge until she returned from the

North, and it was rather strange to me that Mrs. Wilkinson, knowing Mr. Dan as well
as I do and that he is a decided republican, should say that much about Mr. Lakin.

Question. Do you know that Mr. Lakin was sent down here by the Cincinnati confer
ence of the Methodist Episcopal Church ?

Answer. No, sir.

Question, Under the supervision of the late Bishop Clark?
Answer. 1 don t know anything about who sent him here.

Question. If that was the case, do you think the Methodist Church would send down
here to such a responsible position as this a man under such a charge as that ?

Answer. Well, I don t know. The bishop might not have known anything about this

previous report. It appears he was not allowed in the Methodist conference of Indiana
on some ground or other, and the report was that there was some crime that he was
charged with in the city of New York.

Question. These ecclesiastical bodies, conferences, are presided over in turn by the
different bishops of the Methodist Church, are they not?
Answer . I could not answer that. I don t know anything about their drill.

Question. I believe they are so presided over, so that the bishop of that Indiana con
ference might be, the subsequent year, the presiding officer of the Cincinnati confer

ence, and so be changed about; and in fact while Mr. Lakin was here, Bishop Clark,
Bishop Janes, and Bishop Simpson, of the Methodist Episcopal Church, all presided
over the conference of which this district was a part. Now, do you think it possible
for those three persons to have retained here a minister who was resting under such a

charge as that of which you have spoken?
Answer. I don t know what they might do. The charge was there

;
it was never de

nied
;

it was admitted
;
and still he came down here in that capacity.

Question. Do you usually believe newspaper reports that you hear ?

Answer. This was not a newspaper report ;
this was told as the truth.

Question. The statement you referred to in the papers here ?

Answer. And do I usually believe them ?

Question. Yes.
Answer. I don t think all such statements are to be relied upon, but a great many of

them are, especially if they are backed up by circumstances and other evidence.

Question. I remember a few years ago, not more than three years, of having received
a newspaper slip containing extracts from some paper in Indiana, which spoke in

very derogatory terms of some of your family connection. I never have given any
credence to those statements. I never have asked about them. I remember simply of

seeing them, but have passed them by. Do you not think that such reports frequently
get out reports that may be true or false ?

Answer. If you had hunted for the author of that report, you would have found it to

be Mr. Lakin, and he referred those parties to the chairman of the republican central
committee of Alabama, and I wrote to the chairman of that committee and have got his

answer in my pocket. That is no fair way to deal with any man. You write a slander
ous article against a man and sign a fictitious name, and how can he defend himself?

Question. Is not that the character of much of the newspaper information ?

Answer. But where they give name and place it is a different thing.
Question. Have you seen anything of Mr. Lakin s testimony except such portion of it

as was sent by the Associated Press to Huntsville, and throughout the country ?

Answer. Yes, sir. I did not see anything through the Associated Press. I saw articles

written here in Huntsville where he is living.
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Question. But in regard to his testimony in Washington?
Answer. I saw that in the papers.
/~\.. .*; -. ., T~\* - _ /i t -i i

i. Do you judge him and his character simply by what you saw of his testi
mony, as telegraphed over the country by the Associated Press?
Answer. No, sir.

Question. I think that in your testimony you stated that since he gave his evidencein Washington you would not believe him ?

Answer. You asked for his general reputation here for truth and veracity, and I told
you that before his testimony was given, at the time they said he was summoned to
testify before the committee, the expression of different parties on the street was that
they would not believe him under oath, and after that it was general in the streets
that he had stated that which was false, because the acts that he stated as committed
in Madison County were not true, which everybody knew.

Question. You judged of the testimony by what you saw in the papers f
Answer. I judged from the testimony myself, as far as I was concerned things that

he stated as happening in this county, about the condition of it
;
that a Union man or

u republican living here was not safe here, if such was his statement
Question. How do you know that was his statement ?

Answer. I only know that was in the paper. His testimony, as published in the
Huntsville paper here, was that a Union man or a republican could not express his
sentiments in Madison County ;

that it was not safe for him to do it.

Question. How long did you serve in the Federal Army ?

Ansiver. About twenty-three months.
Question. Were you tried by court-martial during the war ?

Ansiver. No, sir.

Question. Were you dismissed from the service ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. For what cause ?

Answer. Well, sir, the charge was &quot;disloyalty to the government, and conduct un
becoming an officer and a gentleman.&quot;

Question. On that charge you were dismissed ?

Answer. On that charge 1 was dismissed, without a trial and without any specifica
tions or anything of the kind.

By Mr. BLAIR:

Question. State all the facts in reference to that transaction.
Answer. I wish to give an explanation, as you have asked that question. When I

took a company out from Peru, Indiana, I was put in the Twentieth Indiana Regiment
with Colonel Brown, of Logansport. On the resignation of Major Ben Smith, I was
made major of the regiment. On the resignation of Charles Murray, lieutenant colonel,
I was made lieutenant colonel. On the death of Colonel Brown, at the second battle of
Bull Run, I was made colonel of the regiment. At the battle of the seven days fight,
in front of Richmond, I was wounded and sent home, and while in the hospital at

Washington Mr. Colfax fetched me my pay and an order detailing me on the recruit

ing service in Indiana. I reported to Indianapolis and gathered up eighty-five recruits

for the regiment, I and the recruiting party. In starting back, at Indianapolis, I

thought I had not quite money enough to take me back to the regiment. I asked a friend

of mine there for the loan of $50, and he pulled me out $40 and gave it to me and said,
&quot; I don ;

t like the idea of loaning money to a man that is fighting under this damned

nigger administration.&quot; I told him I would send it to him the first pay-day. The first

pay-day came, and I sent him the money by express, and wrote him that I had done

so, and stated in the letter that it was the last money I expected to get for the next

four months from &quot;this damned nigger administration.&quot; I put that in, intending to

use his expression, his &quot; damned nigger administration.&quot; That .letter went to Indian

apolis, and a man by the name of Reynolds, a sutler there, (this other man s name was

Reynolds, too,) took the letter out of the office through a mistake, opened it and
read it over and took it to Morton. Morton asked the Secretary of War to dismiss me
from the service

;
and on that letter I was dismissed from the service, without any

charges or specifications.

Question. Or any opportunity to explain ?

Answer. Without any. I went to Washington at the request of General Hooker.

He and General Birney gave me the strongest papers they could for me to go and ask a

hearing of the case. I went
;
and Mr. James Hughes, of Indiana, and Dr. Evarts went

with me to the President. One of them I met from the camp in front of I redencks-

burg, coming to Washington. General Sickles told me he would withhold the publi

cation of the order until I could go to Washington and do something about the matter.

Mr. Hughes went to the President, and the President told him he had not the scratch

of a pen against me in his possession ;
that he never had heard of me before. &amp;gt;

was dismissed by order of the President, through Stanton. I could get

hearincr, nothing of the kind. When I asked for it they told me I would have to go t
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Indianapolis and see Governor Morton. Here are a few of the testimonials from offi&quot;

cers, from General Hooker down to the lowest commissioned officer there was in the
whole aruiy of the Potomac, BO far as I was known in it. [Exhibiting documents ap
pended to the testimony of this witness.] These are certified copies of the originals.
The originals I sent to Mr. Lincoln about two weeks before ho was killed, and never
heard from them. These are certified to by Alexander Black, circuit clerk of Miami
County, ludiana

;
and also this printed copy I submit for the use of the committee. A

copy of the whole of them was printed in a newspaper in iny defense, in answer to
that slanderous article published here. That article was not published here, but made
up in printed packages and deposited on the train in Peru, Indiana, by this man
Lakin s daughter, and scattered broadcast over this town here; every merchant and
every business man hero received one, without any signature to it. It gave as author

ity the chairman of tbe republican central committee of Alabama for the truth of these
statements. I wrote to him. I think his name is Bocock.

By Mr. BUCKLEY :

Qtiestion. Glascock, is.it not?
Answer. That is the man. His answer is there. He did not think the republican

party had got so low as to stoop to that kind of doings in Alabama.

By Mr. BLAIR :

Question. If you will file that paper it will be appended to your testimony.
Answer. I would ask that as a favor of the chairman of this committee. Hero nro

the testimonials
;
here are certified copies in manuscript. You know Aleck Black s

signature, Mr- Chairman, and this will show you that there was great injustice done
here. This slander has been circulated all over the laud.

By the CHAIRMAN :

Question. Referring to what you have said in reference to Mr. Lakiu, I wish to in

quire if you ever heard it gainsaid, or controverted, that he came here by the direct

authority of the Methodist Episcopal Church, for the purpose of extending its mem
bership into Alabama ?

Answer. I have heard that he came down to organize a branch of the Northern
Methodist Church.

Question. Did you understand that he came down clothed with proper authority from
the ecclesiastical authorities of that church ?

Answer. I never heard anything about that
;
I just heard the simple statement. In

1866, when I came here, there was a man named Applegate, and a man named Robin-

eon, who used to be a partner of Applegate, and I got acquainted with Applegate and
Robinson in 1866 here, and. whilst in their office Lakin came in. That is the time this
excitement was going on about this Baptist Church; and knowing Lakin as well as I

did in Peru, I asked Applegate what he was doing here, and he told me ho was attempt
ing to organize a branch of the Methodist Church North here.

Question. But you do not know whether it was by authority of that church or not ?

Answer. I do not.

Question. Did you ever hear that Bishop Clark, of Cincinnati, or Bishop Simpson, or

Bishop Janes, visited Huntsville during the time Mr. Lakin was living here and work
ing in the interest of the church ?

Answer. No, sir, 1 never did. There was a.man named Chalfont who, I think, lived
in the house when Mr. Lakin s house burned up ;

I am not positive about that.

Question. What of him t

Answer. You asked me if I knew any of these other parties ;
I knew him.

Question. Was he a Methodist minister ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he of higher authority than Mr. Lakin in the church ?

Answer. I don t know how that was.

Question. You never heard of those bishops vjsiting here and superintending the
work of Mr. Lakin ?

An&ieer. No, sic.

By Mr. BUCKLEY :

Question. DM you hear of Bishop Clark holding a conference in 1806 in Talladoga ?

Answer. No, sir
;
I was not here then.

Question. Or Bishop Simpson, in 1869, visiting Georgia and Alabama to preside over
the ecclesiastical body ;

did you hear of his visit ?

Ansiver. No, sir, not here
;

it might have been at Talladega, but I did not hear of it

at the time. I don t take any of the Huutsville papers at all, and never have
;
I think

they are mighty poor excuses for newspapers and I rton t take any of them.

By the CHAIRMAN :

Question. You operate with the democratic party hero, do you ?
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Answer. Yes, sir. As they say in that article which I have given you with those tes-
rmouials, I was raised a democrat and expect to die one unless there is some better
rospect thaii I see now.

Question. You are regarded as being a pretty strong, bitter partisan, are you not ?
Answer. No, sir; they charge uie with being a conservative.

APPENDIX.

The documents referred to by the witness, John Vanvalkenburg, in his testimony
above, as printed in the Huutsville Daily Independent, Sunday, November 22, 1863, con
sisting of communications, testimonials, &c., together with editorial matter accom
panying the same, are as follows :

AN ANONYMOUS SLANDER NAILED TO THE COUNTER.

We have been furnished for publication by the friends of Colonel Vanvalkenburg, with
a large mass of testimony in refutation of the secret and cowardly attack which was
lately made upon him in this community. The attack was in the shape of an anony
mous circular. We have one of them before us, from which we extract enough to

expose its slanderous and cowardly character :

&quot;

INDIANAPOLIS, INDIANA, September 20, 1868.
&quot; To the Citizens of North Alabama :

&quot; FELLOW-CITIZENS : Some days ago I walked into the office of a friend and picked
up a Huutsville paper, in which I saw what purported to be a speech made by one
John Vanvalkenburg, of Huntsville, formerly a citizen of Peru, Indiana, in which he

says that he (Vanvalkeuburg) has been a democrat
;
that he sucked democratic milk

;

and that he still drinks democratic milk, and that he always expects to drink it, &c.
&quot;

Judging from said speech, said John must be taking a prominent part in politics.

Having known said John and his family for a number of years, and also his father

and family, I deem it my duty to inform the good people of Alabama that said John is

just the kind of a man that make good democrats up here.
u Some years ago said John was charged with a penitentiary offense in the State,

from which he escaped by joining the Regular Army, in which he served five years as

a soldier.
&quot; Said John never had one drop of loyal blood in his veins

;
he has been regarded as

too bad a man to ever be cultivated into a gentleman. If he is now banded with

the Ku-Klux Klan or other desperadoes, he has at last found his natural element.
u Said John, early in the late war, held a commission in the Twentieth Indiana In

fantry, from which he was dismissed for treasonable language.
&quot; The facts upon which this statement is founded will be placed in the hands of the

chairman of the republican executive committee of Alabama, so if any one doubts them

they can be convinced by writing to him.
(l CITIZEN.

&quot; Published by authority.&quot;

This infamous and cowardly document was put in the mail on the cars somewhere^
in Indiana, and circulated through the post-office in this community. No one known

where nor by whom it was written nor when published. It is thought to have been

concocted by some cowardly carpet-bagger in this community, and carried to Indiana

to be mailed for the purpose of evading discovery, exposure, and punishment. Colonel

V., being a stranger here, naturally desires to repel an attack which never would have

Leen made in his own State and among his own people ;
and if made could have been

safely answered with &quot; the mild laughter of contempt.&quot;

The laro-e mass of documents in our possession, from which selection has been made
i i-

^
.. ... .! . u&amp;lt;.4.;11..1&amp;gt; muiaanl. n/ilnnol Von val kumbnrtr to this COIll milUltV US

MY DEAR SIR: By a recent order of the President, from the

John Vanvalkenburg, Twentieth Indiana Volunteers, is dismissed irom

HEADQUARTERS THIRD ARMY CORPS,

Camp near Falmoulh, Virginia, February 19, 180J.

f the President, from the War Department, Colonel

^onn vanvaiKtmuiu-K, *.w~ ^diana Volunteers, is dismissed from the servic,

the Government for disloyalty and conduct unbecoming a gent email.

Colonel Vanvalkenburg commands a brigade in the second division, which w

51 A
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ever be associated with that of the brave and lamented Kearney. Of the faithful and
gallant services of Colonel Vanvalkenburg you will find abundant evidence in the tes

timonials he will exhibit to you from his comrades in that division, with whom he
has shared the honors of many battles, and by the side of whom he was wounded.
This officer has risen from the grade of captain to his present rank and command, and
General Biruey, who now commands the division, informs me that he has no superior in

the division for loyalty, courage, and good conduct.
You will share the surprise and regret of those who know and esteem Colonel Van

valkenburg, that he has been dismissed without a trial, without a hearing ;
that he

does not know, nor can any officer in the Army tell, what acts or words of his are as

signed as the cause of this summary and terrible disgrace.
I have commended this faithful and accomplished officer to you because I am sure

you desire to see justice done between him and the Government. I am sure there is no
sufficient ground for the hard fate to which he has boon consigned ;

and if not I need
not appeal to you in his behalf not only as your fellow -citizen, but as a soldier, he
will have your hearty and powerful friendship. I think he should not only be

promptly and honorably restored to his command, but he should be promoted. His ser

vices merit this recognition, and now it is due to him as a slight atonement for the

wrong he has received.

Faithfully
,
&c..

SICKLES.
HOU. SCHUYLER COLFAX, M. C.

HEADQUARTERS FIRST DIVISION, THIRD CORPS,
Belle Air, February 20, 1863.

GENERAL : Permit me to encroach so far upon military etiquette as to introduce to

you Colonel Vanvalkeuburg. He visits Washington to try and have the order dismis

sing him revoked.
I can only say to you that I regard him as one of the best officers and soldiers in my

division, and in restoring him your army will retain one of its truest officers and loyal
citizens.

The colonel only seeks an opportunity to meet the calumniators and the calumny.
Your obedient servant,

D. B. BIRNEY,
Brigadier General.

Major General JOSEPH H. HOOKER,
Commanding Army of the Potomac.

The letter from General Birney is indorsed as follows :

&quot; HEADQUARTERS CAVALRY CORPS, February 9, 1863.
&quot; I could not have been more surprised had I read the order dismissing myself or any

other officer in the service than I am at the order dismissing Colonel Valvalkenburg.
I had the honor to command the colonel for three months, and I can conscientiously
affirm there was no officer in whose loyalty, bravery, and integrity I had more confi

dence than in his, and I feel morally certain that there has been some misapprehen
sion, based upon misinformation, in the matter.

&quot; GEORGE STONEMAN,
&quot;

Brigadier General, Late Commanding Third Corp*&quot;

&quot; The action of the authorities in regard to Colonel Vanvalkenburg is incomprehen
sible to his friends in camp. I can only think that there has been some mistake in

this case. His loyalty has never been doubted by his brother officers, nor has his

soldiership been other than the proudest soldier might envy. No injurious suspicions
are attached to his name in the Army.

-&quot;J. HOOKER,
&quot;

Major General, Commanding.&quot;

HEADQUARTERS THIRD ARMY CORPS, February 19, 1863.

MY DEAR SIR : Again I have to appeal to you for your good offices in behalf of a
meritorious officer who has, I believe, been unjustly dealt with by the Government.
Colonel Vanvalkenburg, of this command, (commanding a brigade,) has been dismissed
the service for disloyalty and &quot;conduct unbecoming a gentleman.&quot; He has had no

hearing, knows not of the words or acts charged against him, and in the noble divi

sion in which he has served that of the lamented Kearney every officer hears with
amazement and indignation of this extraordinary proceeding. Colonel Vanval
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keuburg will show you evidence of his high and unchallenged standing in the service
all of which I indorse completely and without reserve, and I beg your genorous aid iu
behalf oi a gallant and faithful officer in his appeal for justice

Respectfully,

D. SICKLES,
Brigadier Gcnei-al. Commanding.

Hon. IRA HARRIS,
United States Senate.

HEADQUARTERS CAVALRY CORPS, February 20, 1863.

DEAR Sm : Allow me to introduce to you my friend Colonel Vanvalkenburn-, of the
Twentieth Indiana Volunteers. He has one of the finest regiments in the service
and I have ever considered him one of the best commanders in the Army.
He will make his business known to you, and I hope you can find time to take the

matter in hand and will try to secure for him a hearing, when I feel assured he will
come out all right ;

if not, then I will say I have been more dccieved in the colonel
than I ever was before by any other person.

I am, very respectfully, &c.,
GEORGE STONEMAN,

Brigadier General.
Hon. Mr. DUNN, M. C.

HEADQUARTERS THIRD BRIGADE, FIRST DIVISION, THIRD CORPS,
Camp Pitcher, Virginia, February 19, 1$63.

GENERAL: I have just learned with surprise that Colonel John Vauvalkenburg,
Twentieth Indiana Volunteers, has been dismissed the service for disloyalty and con
duct unbecoming an officer and a gentleman. I feel it due to this gallant officer, who
bears honorable scars upon his person, received in support of our glorious cause, to say
that I commanded for some time the brigade to which the Twentieth Indiana is attached,
and have served in the same division with Colonel Vanvalkenburg during the Penin
sular campaign, and that from my intercourse with him I have ever regarded him as

particularly faithful in the discharge of his duty, truly loyal to the Government, and
one of the most efficient officers of his grade in the service. I confidently assert that

this -most gallant division can boast of no more gallant or efficient regiment than the

Twentieth Indiana.
I have no idea of the allegations which have led to Colonel y.anvalkenburg

s dis

missal, but his distinguished services, past history, and soldier-like qualities bespeak
.for him a patient hearing.

Very respectfully, your obedient servant,
S. B. HAYMAN,

Colonel Thirty-Seventh Nciv York Volunteers, Commanding.
General L. THOMAS,

Adjutant General United States Army.

HEADQUARTERS FIRST DIVISION, FIRST BRIGADE, THIRD CORPS,
February 20, 1863.

: Last evening the officers of the Twentieth Indiana held a meeting at

these headquarters to take into consideration the resolutions a copy of which you

have doubtless seen adopted by the Indiana soldiers of the Army of the Cumberland.

The resolutions were adopted as the sentiment of the officers of the 1 weiitietli,

and to-day will be submitted t o the men, when the result will be ibr\v-Jirdw

Indiana.
After

colonel,
tllO SCI*V1CC J-VJI. UADHJ^ (AJJLi; y Hint. vw**\*v^v v.** -vj-^ -_&quot;- ,

a shell exploded in our midst it would not have produced more surprise, so e
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expected was it, and so ridiculous did it appear, that we at first were inclined to con
sider it a joke, but it has proven too serious for that. I write to secure your influence
to obtain an investigation of the matter, as it has been done so quietly that not a whis

per of it reached us until the order for dismissal was received. Were there the
least ground to believe the charges true, I would be the last man to raise a voice in his

favor. But having been in the same regiment with him for over nineteen months,
knowing him intimately, seeing him rise step by step from the rank ofcaptain to colonel
and brigade commander, having fought side by side with him, been wounded in the
same fight, and lain in the same hopsital, and never having seen the least sign from
hi:u of disloyalty and uugentlemanly conduct, I cannot believe the charges until they
are openly and fairly proven, and he has been given a chance to defend himself.

Our regiment was raised principally in your and Mr. Colfax s districts two com
panies from Fountain County, and one from Tippccanoo.

Colonel Vanvalkeuburg came out as captain of company A. Being an old Mexican
soldier, by his energy and efficiency he has secured the full and entire confidence of the

regiment, and rises to his present position. Do you think, in a regiment where every
man was striving for promotion, that he would have been permitted to rise so rapidly,
if the slightest suspicion of disloyalty tainted his fair fame ? Do you think the officers

of the Twentieth would have permitted a man who was guilty of ungeutlemauly con
duct to be commissioned their colonel and not raise one single voice against it ?

One of his first acts after taking command was to prevent the depletion of his regi
ment by unauthorized discharges, which at that time were so numerous, and to arm
and equip seventy-five men who had been without arms so long that they had forgotten
almost how to use them.
Are such acts prompted by a disloyal heart ?

Colonel Vanvalkenburg (then lieutenant colonel) was wounded in the battle before

Richmond on June 25, the first in which our regiment was engaged. Beiug unfit for

service in the field, he was detailed on recruitiug service in Indiana. Shortly after the
death of Colonel Brown, at Bull Run, he was ordered to the regiment, which he com
manded at the battle of Frodericksburgh. He was assigned command of the brigade,
which he held until the receipt of this order, considered so unjust by his officers that

they demand an investigation in which both sides may be heard.
Most respectfully, your obedient servant,

W. D. VATCHER,
First Lieutenant, Twentieth Indiana Volunteers, and Assistant Adjutant General.

Hon. ALBERT S. WHITE.

HEADQUARTERS SECOND BRIGADE, FIRST DIVISION, THIRD CORPS,
Camp Pitcher, February 20, 1863.

COLONEL VANVALKENBURG :

DEAR COLONEL.: A rumor has reached me that some person or persons have at

tempted to undermine your character as a soldier, and accused you of that most hid
eous of all crimes disloyalty. Whether the rumor is true or false, I cannot permit
the opportunity to pass and not express my sentiments in regard to the matter. Hav
ing been associated with you on many occasions since you joined the division in front

of Richmond, I have had many opportunities to judge of your character, and I do not
believe a truer soldier of the Union exists in this division.

The gallant service rendered by the regiment under your command, Twentieth Indi

ana, whose reputation is second to none, your wounds in the service of your country,
speak in louder torres than I .can, of your loyalty to our good cause. That the execu
tive of your State is confident of your patriotism, is exemplified by your recent pro
motion to the colonelcy of your regiment, in place of the lamented Colonel Brown,
killed at Bull Run on the 28th of August last. I sincerely hope the rumor is without

foundation, both for your sake and that of the noble regiment you command. Under
any circumstances you may command me.

I am, sir, your obedient servant,
J. H. HOBART WARD, ,

Brigadier General.

The general and field officers present, of the Second Brigade, First Division, Third

Corps, Army of the Potomac, take pleasure in certifying that Colonel J. Vanvalken

burg, late of the Twentieth Indiana, has ever shown himself a brave and efficient offi

cer, we well knowing his services, and the services of his command in the field.

We also vouch for his loyalty to the Government from a personal acquaintance with
his speech aud action. Believing that his own personal sacrifice to the cause in which
WQ are engaged should also conclusively prove his devotion to the Constitution aud
the country, and also feeling a deen interest in the maintenance of the character o^



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 805

onr Army, we most unequivocally state that Colonel Vanvalkenburg is in evexv nartir
ular, both civil and military, qualified for the position he filled.

J. H. HOBART WARD,
JSriqadier General

E. WALKER,
Colonel Fourth Missouri Volunteers

PETE SIDES,
Lieutenant Colonel, commanding Fifty-seventh Pennsylvania Volunteers

ASHLEY S. SEIDY,
Colonel, commanding Ninety-ninth Pennsylvania Volunteers

ERWIN R. BELES,
Lieutenant Colonel Ninety-ninth Pennsylvania Volunteers

R. F. ALLISON,
Lieutenant Colonel Thirty-eighth Regiment New York

AUGUSTINE FRANK,
Major Thirty-eighth Regiment New York.

NELSON A. GESSUER,
Lieutenant Colonel Fortieth New York.

P. ALLEN LINDSAY,
Major Fortieth Neiv York.

E. BURT,
Lieutenant Colonel Third Missouri Volunteers.

HEADQUARTERS TWENTIETH INDIANA VOLUNTEERS,
Camp Pitcher, Virginia, February 27, 1863.

SIR : The dismissal of Colonel Vanvalkenburg, of this regiment, for &quot;

disloyalty
&quot;

and &quot; conduct unbecoming an officer and a gentleman,&quot; was as unexpected to the reg
iment as that you should turn traitor. My acquaintance with him has been intimate
for the past twenty months, and I have for the first time to hear or see anything in
him that tends to disloyalty. On the contrary, I have no hesitancy in saying I believe
he is as loyal and good a soldier as we have in the service. It must be that there is

some mistake or dishonesty in some quarter, and I ask as a friend that you help him
to get a hearing, either by court of inquiry, court-martial, or in some other way by
which he may have a hearing. I think it iio more than just that a man have a chance
to defend himself.

Respectfully, yours,
JOHN WHEELER,

Lieutenant Colonel Twentieth Indiana Regiment.
Hon. S. COLFAX, Member of Congress.

HEADQUARTERS FIRST BRIGADE, FIRST DIVISION, THIRD CORPS,
Camp Pitcher, near Falmouth, February 20, 1863.

Third

nient,

brigade, has been dismissed the United States service for disloyalty and conduct unbe

coming an officer and a gentleman, beg leave to state that in our intercourse with him
we have had every reason to believe him a gallant soldier, a firm patriot, and a perfect

gentleman. We have served in the same brigade with Colonel Vanvalkenburg for the

past twenty months, and part of this time have been under him as brigade commander,
and never have we, by any word or deed of his, seen cause to doubt his loyalty.

We are, general, very respectfully, ^ ^ GEEENWALT,
Major One hundred and fifth Pennsylvania Volunteers.

A. H. TTPPIN,
Colonel Sixty-eighth Pennsylvania Volunteers.

R. E. WINSLOW,
Major Sixty-eighth Pennsylvania Volunteers.

G. S. WATKINS,
Colonel One hundred and forty-first Pennsylvania Volunteers.

JOHN WHEELER,
Lieutenant Colonel Twentieth Indiana Volunteers.

A. A. MCKNIGHT,
Colonel One hundred and fifth Mode Island Volunteer*.

CHAS. H. D. COLLIS,
Colonel One hundred andfourteenth Pennsylvania Volunteers.

JOS. S. CHANDLER,
Major One hundred and fourteenth Pennsylvania Volunturf.

\V. S. KIRK\\ OOD ?

Lieutenant Colonel Sixty-third Pennsylvania Volunteers.
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HEADQUARTERS THIRD BRIGADE, February 21, 1863.

We, the undersigned, officers of this brigade, understanding that Colonel Vanvalken
burg has been dismissed the service for disloyalty and conduct unbecoming an officer
and a gentleman, feel it due to him to say that we have been connected \vith him in
the same division, commanded by General Biruey, and formerly well known as &quot; Kear
ney s Division,&quot; and can bear testimony to. his distinguished services as an officer and
soldier; that this gallant division can boast of no more daring or more efficient regi
ment than the Twentieth Indiana Volunteers. We have never in our intercourse with
Colonel Vanvalkenburg had any reason to believe that his conduct was not a true index
of his feelings, and we now urgently represent that Colonel Vanvalkenburg s eminent
qualities as a soldier, his distinguished services in the field, and the wound he has re
ceived in the service, bespeak for him a patient hearing of his case.

S. B. HARMAN,
Colonel Thirty-seventh Neiv York Volunteers.

.; FRANCIS S. LELANE,
Lieutenant Colonel First Regiment Neiv York Volunteers.

JOSEPH YEAMANS,
Major First Neiv York Volunteers.

EDWIN P. PIERCE,
Lieutenant Colonel Third Maine Volunteers.

W. B. HOUGHTON,
Major Third Michigan Volunteers.

GILBERT ElORDON,
Lieutenant Colonel Thirty-seventh New York Volunteers.

WILLIAM DE LACEY,
Major Thirty-seventh New York Volunteers.

JOHN BUFORD,
Major Fifth Michigan Volunteers.

GEO. W. WEST,
Major Seventeenth Maine Volunteers..

B. R. PIERCE,
Colonel Third Michigan Volunteers.

HEADQUARTERS FIRST DIVISION, THIRD CORPS,
Belle Air, February 20, 1863.

SIR : The dismissal of Colonel Vanvalkenburg, Twentieth Indiana, for disloyalty and
conduct unbecoming an officer and a gentleman, has astonished this division. He has
distinguished himself as an efficient and gallant officer, and I cannot believe the charges
are based on truth. I regard his regiment as equal in discipline, efficiency, and cour
age, to any in the Army.
May I ask that his case be referred to the board of revision, or a board of inquiry be

granted him ? I am convinced that he will show the charges against him to be false,
malicious in fact

; utterly so.

I am your obedient servant;

D. B. BIRNEY,
Brigadier General, Commanding Division.

Hon. E. M. STANTON,
Secretary of War, Washington, D. C.

CAMP PITCHER, VIRGINIA,
February 19, 1863.

Colonel John Vanvalkenburg, of the Twentieth Indiana Volunteers, having been
dismissed the service for &quot;disloyalty and conduct unbecoming an officer and a gentle
man,&quot; without trial and without notice to him of charges, now, therefore, we, the offi

cers of the Twentieth Indiana Regiment, hereby certify that we have never seen any
act, nor heard any expression of Colonel Van valkeuburg, which could lead us to believe
him disloyal to the Government of the United States, or unfaithful to his duties as a
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loyal man and good soldier
;
also that his conduct as an officer and gentleman has been

i nllv eaual to the officers with whom we are acquainted in the service.

JOHN WHEELER,
Lieutenant Colonel Twentieth Indiana Volunteers.

ORPHEUS EVARTS,
Surgeon Twentieth Indiana Volunteer*.

J. W. HART,
Quartermaster Twentieth Indiana Volunteers.

W. C. PORTER,
Chaplain.

H. C. GROVER,
Assistant Surgeon.

CHAS. A. BELL,
Captain Company B.

CHAS. REESE,
Captain Company D.

THOS. C. BROWN,
*

Captain Company K.

WM. S. BABBITT,
Captain Company D.

HENRY QUIGLEY,
First Lieutenant Company G.

HIRAM CRAWFORD,
First Lieutenant Company E.

WILLIAM A. SHERWOOD,
First Lieutenant Company K.

W. D. HATCHER,
First Lieutenant Company D.

F. C. SUTHERLAND,
First Lieutenant Company F.

JOHN PRICE,
First LicMenant Company K.

CHAS. LINER,
Second Lieutenant Company D.

H. H. MILLER,
Second Lieutenant Company F.

JOHN C. BARTHOLOMEW,
Second Lieutenant Company E.

LORENZO D. CASE,
Second Lieutenant, Commanding Company I.

Serqeant, Commanding Company A.

ROBT. H. TAYLOR,
Second Lieutenant Company G.

JOSEPH A. CLARK,
/Second Lieutenant Company K.

[General Orders Xo. 39.]

WAR DEPARTMENT, ADJUTANT

and conduct unbecoming an officer and a gentleman.

By order of the Secretary ofWar. L THOMAS,
Adjutant General

HEADQUARTERS FIRST BRIGADE, FIRST DIVISION, RD^^
Official: F. BIRNEY,

Assistant Adjutant General.

Extracts from newspapers.

The officer, and soldiers of

people of this and the adjoining counties
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J. Vanvalkeuberg was pursued during the time he was in the Federal service as colonel
of that regiment, and the underhanded and unscrupulous means used by his political
enemies to secure his dishonorable discharge from the service, because he chose to exer
cise the rights of a freeman and vote his sentiments at the ballot-box. Justice, some
times slow, but always certain, has at least fixed the brand of shame upon his perse
cutors, and revoked the foul order by which they sought to sully his fair fame as %

gentleman and a soldier. On Monday last the colonel received a copy of the follow

ing order from the War Department :

[Special Order No. 194, Extract 4.J

WAR DEPARTMENT, ADJUTANT GENERAL S OFFICE,
Washington, April 27, 1863.

By direction of the President, so much of General Orders No. 39, series of 18G3, iron
this* office, as dismissed Colonel John Vauvalkenberg, Twentieth Indiana Volunteers,
is hereby revoked, and he is honorably discharged the service as of the date of sajcl

order,.

By order of the Secretary of War.
E. D. TOWNSEND,

Assistant Adjutant General.
Official :

R. WILLIAMS,
Assistant Adjutant General.

Slowly and surely things are righting themselves. The prison-doors are being un
barred to the victims of arbitrary arrest. The slimy slanders of political persecutors
are being lifted from their victims, and dashed in the faces of their originators, and
time, the great regulator of human events, is setting all things right.

EXECUTIVE DEPARTMENT,
Indianapolis, March 9, 18G6.

To whom it may concern :

The bearer hereof, John Vanvalkenberg, a loyal citizen of this State, wishes to
visit Nashville, Tennessee, for the purpose of transacting business. I respectfully re

quest that he may be permitted to pass. Any favors shown him will bo appreciated.
O. P. MORTON,

Governor of Indiana.

PERU, INDIANA, October 8, 1868.

DEAR SIR : Yours of the 5th instant, in relation to Colonel John Vanvalkeuberg,
formerly of this place, is this moment received. I am very much surprised at the cir

cular you speak of. Its reference to me is wholly without authority. I was a neigh
bor of Colonel V. for several years. His family and mine were on intimate terms, and
I take pleasure in bearing testimony to their moral standing in this city. Colonel V.
was a rough sort of a man in his language, as he doubtless yet is, but I never heard of
his having been a jail-bird, or anything of that kind, and am satisfied that any state

ments to that effect are slanderous and untrue. Colonel V. early in the war took out
a company in the Twentieth Indiana Regiment, was afterward promoted to the rank
of colonel. He was afterward dismissed the service, rumor said for disloyalty, but I

think after the close of the war he got an honorable discharge. This is *the worst I

ever heard against him. Many ef us disliked his politics, but I have no hesitation in

saying as a citizen and a man he came up to the general standard of Indiana demo
crats. I have never seen or heard anything derogatory to Colonel V. that you would
not find out in a very short acquaintance. He has a most estimable family.

Yours.
H. J. SHIRK.

F. M. TAYLOR, Esq., Huntsville, Alabama.

P. S. Will you be kind enough to send me a copy of the circular you refer to ?

MONTGOMERY, October 8, 1868.

Sir : Yours without date is just received. I am as ignorant of the authority of
the circular as you are

;
and I will say further that I utterly condemn all such prac-
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^^ &quot;&quot;&quot; ^^^ party is &quot;&amp;lt;* aP* f

Yours, very respectfully,

THOS. O. GLASCOCK,
Chairman Executive Committee.

PERU, INDIANA, November 7, 1866.
John Vanvalkenberg, esq., the bearer of this letter, has, for the past eighteen vears

lived in this city; IB now about changing his residence to Huntsville Alabama Mr
V. is a high-toned, honorable gentleman, a good neighborhood citizen, and kind-
hearted man. We cordially recommend him to our southern brethren, and assure them
that 111 Mr. V. they have a true and unflinching friend.

Very respectfully,

H. DUTTON,
JNO. A. GRAHAM.
R. R. DONALDSON.
N. O. ROSE.
R. P. EFFINGER.
JAMES Q. MILLER.

I most heartily concur in all that is here said in behalf of Colonel Vanvalkeuberg.He is a reliable and upright man. I have known him long, and highly esteem him
D. W. VOORHEES.

I am personally acquainted with Colonel Vauvalkenberg, and esteem him a worthy
man, and will always be gratified to hear of his prosperity.*

T. A. HENDRICKS,
United States Senator of Indiana.

I concur fully with Mr. Heudricks. Colonel V. is worthy, deserving success, and, I

trust, will obtain it.

GRAHAM M. FITCH,
ex-Senator of Indiana.

We have many other equally emphatic testimonials in our possession from a large
number of gentlemen distinguished in civil and military life

;
but we have no space to

publish them, nor do we deem it at all necessary.
Colonel V. has honorable and nattering testimonials from the ancient Order of Odd

Fellows, of which society he has been a distinguished member since 1852. We are sure
he and his family will cherish all these appreciative and complimentary papers, and
proudly transmit them as an honorable inheritance to their children.

They are too valuable to be lost and too sacred to be soiled by the foul breath 01

slander. We can assure him that he has not been at all injured, but rather benefited,

by this aspersion of his enemies. Doubtless his modest worth would not have been so

generally known but for this dastardly attack upon his character. There is a moral in

all this. We cannot conclude this publication without expressing our utter scorn rind

contempt not only for this cowardly slander, but for the slanders of the negro radical

party in general.
&quot;

Since the surrender, that party has used but one efficient weapon in the South, and
that is wholesale, unjustified, unmitigated, slimy slander in reference to the men and
motives and measures of this section :

&quot;

They lie, and lie freely.&quot; Let a man, a com

munity, a State hold to democratic constitutional principles, and there is no lie too vilo

and cowardly for their wicked and miserable purposes.
Colonel V. has emphatically answered and exposed the one in reference to himself.

Who will be next attacked ? The other day a whole mail-bag of poisoned pamphlets
were- deposited for circulation with a carpet-bag official in this city, filled with basest

and blackest lies against the most respectable gentlemen in this State and section.

These publications are secret and anonymous, and nobody can be found responsible for

them. But they are all published in the interest of radicalism and claim upon their face

to be &quot;

by authority.&quot; It is a crying shame. It is intolerable and must not be tol

erated.
The radical assassins who do this distardly work ought to bo treated as assassins

whenever they are discovered. They should be dragged from their secret lairs and

brought to the bar of justice. It is the duty of decent people to protect themselves

from the persistent and cowardly persecutions.



810 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

. HUNTSVILLE, ALABAMA, October 13, 1871.

CHARACTER OF REV. A. S. LAKIN.

The CHAIRMAN. I desire to lay before the committee certain letters which I have
received to-day in response to an inquiry which I sent from this place relative to the
character and standing of the Rev. A. 8. Lakin in the community in which he lived

before he came to Alabama. The tirst letter I submit to the committee is from the
Rev. Mr. Gillam, pastor of the Methodist Episcopal church at Logansport, Indiana. I

am acquainted with Mr. Gillam, and know him to be a very respectable gentleman.
Logansport is also the place of my residence, and is eighteen miles from Peru, Indiana,
where Mr. Lakiii formerly lived. On the back
Mr. BLAIR. I will interpose an objection to the reading of that letter, or its use as

evidence, because the man himself who wrote it can be reached and brought before the
committee

;
and it has been adjudicated in the general committee that a paper of the

kind cannot be introduced where we have no opportunity of cross-examining the

writer, and I submit that it is not evidence. The witness should be called himself.

The CHAIRMAN. That objection will go upon the record.

Indorsed upon the back of Mr. Gillaiu s letter are certain certificates, one from Mr. A.
M. Gibson, whose handwriting I am acquainted with, a gentleman of good standing
Another from W. A. Black, a highly respectable Methodist gentleman living in Logans-
port, with whom I am well acquainted. Another is signed by J. W. McCaughey, an old

gentleman of high standing in Logansport. There is another from S. B. Richardson, a
citizen of excellent character in Logansport, and likewise a Methodist.
The next letter I desire to lay before the committee is from the Hon. James N.Tyner,

a member of Congress from the eighth congressional district of Indiana. He was
elected as iny successor when I was transferred to the Senate. He lives at Peru,
Indiana, and is a gentleman of high respectability aud character.
The next letter that I desire to lay before the committee is dated Peru, Indiana,

October 9, 1871, addressed to me and signed by several gentlemen who live in Peru and
its vicinity. Among them is Mr. Tyner, also James M. Brown, a lawyer of good stand

ing, for a long time one of the editors of the Peru Republican ;
Jonas Hoover, who was

formerly, I believe, sheriff of that county; W. H. Deiiiston, a name that I am familiar
with. He is a merchant there, I believe. Also, Charles Spencer, who is a business
man in good standing, whom I have known twenty-five years ;

D. R. Bearss, one of the
wealthiest men in Miami County, living in the edge of Peru. He has been State sen
ator. Another signer is G. J. Reed, who is the editor of the Peru Republican, the only
republican paper published I believe in the county, a very respectable gentleman.
Another signer is J. Colclazer, who I think is pastor of the Methodist church at Peru.
He was formerly pastor of that church at Logansport. I have known him for a great
many years. He is a gentleman of good standing. Another is Dr. C. R. Quick, a

physician of high character, very respectable, living at New Waverly, a few miles below

Mr. BLAIR. My objection, which I wish to be noted, to the reception of any of these
letters or certificates, is that the parties are all within reach of the subpoena of the

committee, and not being produced in person we have no means of cross-examining
them and testing their knowledge and truthfulness by asking them in respect to other
matters about this man Lakia.

Mr. RICE. I should suppose these certificates were as good as those you offered con
cerning Mr. Vanvalkenburg.
Mr. BLAIR. The character of that gentleman is not assailed.
Mr. RICE. Mr. Lakin is assailed.
Mr. BLAIR. Similar papers were produced before the committee when taking testi

mony in Washington, whereupon I made the objection, and they were excluded, upon
the ground that there was no opportunity given to cross-examine the witnesses, which is

one of the tests of truth, as every one who practices law very well knows.
The CHAIRMAN. A great part of the testimony submitted by your own witnesses

generally has been purely hearsay.
Mr. BLAIR. I know that, and I know also that the majority of the committee re

fused to exclude that sort of testimony, but availed themselves of it, and of course
could not refuse it to the other portion of the committee after taking the benefit
of it themselves

;
but in a case exactly similar to this they refused to admit such letters

as evidence. I make the objection. I do not expect it to prevail.
The CHAIRMAN. Do you wish a vote taken ?

Mr. BLAIR. I do, and I want the ayes and noes.
The CHAIRMAN. After the explanation I have made as to the manner in which these

communications came to be addressed to me, and the character of the men who have
signed them, the proposition is now submitted to you whether they shall go upon our
minutes as part of the evidence.
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The question being upon the admission of the above-mentioned papers, the ayes aud
noes were taken, and resulted :

AYES Messrs. Buckley, Rice, and the chairman.
. NOES Mr. Blair.

So the papers were ordered to be inserted in the testimony.
The documents referred to are as follows :

LOGANSPORT, INDIANA, October 10, 1871.

DEAR SIR : Your letter of inquiry came to hand yesterday, and I hasten at once to
collect the facts in the case and forward them to you.

Several of the leading members of my church, as \V. A. Black, J. W. McCaughey, A.
M. Gibson, S. B. Richardson, and others, are well acquainted with Mr. Lakin, and&quot; say
that he left here with a character unimpeachable. A report followed him here from
where he came from to the effect that he had seduced a young lady ;

but the whole
matter was settled ;

he was found innocent and acquitted, though there never were any
formal charges preferred against him, that I can find out, only rumor aud report, and
this all gave way. He was never suspended by his own conference in the East, so far
as I can ascertain, and he never joined this conference; but one of our bishops trans
ferred him to Alabama, as we understand it here, which is evidence that he was not

suspended, and also that he was in good standing in conference, fora bishop would not
aud could not transfer him while he was under censure.

The lady referred to has since died, and on her death-bed entirely acquitted- him,
declaring the report was without foundation. As Mr. Lakin lived at Peru, Mr. Gibson
went up there to ascertain all the facts in the case. They say there that no man in

Peru stands higher and fairer than Mr. Lakin. They say the report referred to had
no foundation in truth. He was pastor of one of the charges in Peru part of the
time while he lived there. He also preached in Logansport several times; staid with
W. A. Black several nights ;

Black says he is a first-class man. A. M. Gibson was in

business with him for some time
;
he is writing a letter to you and will furnish some

additional particulars.
.N. GILLAM,

Pastor M. E. Church, Logansport, Indiana.

Hon. D. D. PRATT.

[Indorsed on the back.]

We, the undersigned, certify that the statements in the within letter are true to the

best of our knowledge.
A. M. GIBSON.

All of the foregoing is correct aud true of the Rev. Mr. A. S. Lakin, and when I say
that he sustained a character that was unimpeachable, I say but the bare truth.

W. A. BLACK.

A. Lakin is like the gold tried in the fire and not found wanting.
J. W. McCAUGHEY.

No man could be more chaste than Mr. Lakin while here.

S. B. RICHARDSON.

PERU, INDIANA, October 9, 1871.

DEAR SIR: During the time Rev. A. S. Lakin lived here I did not hear a whisper

against his character, except from democrats, who didn t like his extreme radicalism.

He stood well in the church, and was for a long time an acceptable pastor of the lead

ing Methodist Episcopal church in the city. No man, so far as I know questioned 1)

veracity, and an attempt to discredit kis testimony before a court would have been an

utter failure.

Yours, truly, JAg ^ TYNR
Hon. D. D. PRATT,

Huntsvillc, Alabama.

PERU, INDIANA, October 9, 1871.

Hon. D. D. PRATT, United States Senate :

Rev. A. S. Lakin, now of Alabama, came to this place about 1859, and remaiued
he^e,

except during, his absence in the United States military service, until
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During his residence here, a period of six or seven years, his conduct was irreproach
able and his character good. He was an acceptable pastor of one of the churches here,
and was considered an upright, Christian gentleman.

Yours, truly,
CHAS. SPENCER. Jos. M. BROWN.
D. R. BEARSS. J. Y. BAIJLOU.

G. J. REED. JONAS HOOVER.
J. COLCLAZER. J. H. LAINE.
J. A. FORGY, (New Waverly.) W. H. DENISTON.
C. R. QUICK. B. S. MCCLINTIC.

*-:% JAS. N. TYNER.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1871.

JOSEPH GILL (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. My home is in Arkansas. I was up here last Wednesday week and started

home, and Mr. Warwick stopped me and said I had to appear here
;
then Mr. Green

came to me.

Question. What is your age ?

Answer. Fifty-one on the 10th of March.

Question. Have you been whipped by theKu-Klux ?

Answer. Yes, sir
;
two hundred lashes, and shot at two times. Thank God, they didn t

hit me.

Question. When was that T

Answer. In 1868. They broke me up and made me leave my home. They were bound
to kill me, and I went to Arkansas.

Question. Where were you whipped T

Answer. On Briar Forks, Madison County.
Question. How many men came?
Answer. About twenty or twenty-five.
Question. Were they disguised I

Answer. Yes, sir; horses and all.

Question. What time of night was it ?

Answer. About 12 o clock at night.

Question. How many lashes did they administer to you ?

Answer. There were three of them whipped me with a double strap, and when they
hit me a hundred they felt of me and said &quot; Get

up.&quot;

Question. What was your offense for which they whipped yon ?

Answer. They said I font the white men. They came to take my horse, but I kept
them off of my horse. That was Tuesday evening, and Saturday night about midnight
they came.

Question. What did they mean by your having fought white men ?

Answer. Because I wouldn t let them take my horse.

Question. Had disguised men come to take your horse ?

Answer. No, sir; they were not disguised.
Question. On what ground did they claim your horse ?

Answer. They said they wanted him for a charger to ride to hell. I tell it to you
just like they repeated it to me.

Question. Were you ever whipped at any other time ?

Answer. No, sir.

Question. When were you shot ?

Answer. They never shot me, but at me, about a month after that. I was trying to

keep them from me. I thank God they didn t hit me.
Question. Were they disguised men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it in the day-time ?

Answer. No, sir
;
at night.

Question. How many were there T

Answer. There was four of them.
Question. You say they were after your horse then ?

Answer. Yes, sir, and swore they meant to have him. I had two of them.
Question. What did they want him for ?

Answer. They said they wanted him for a charger to ride to hell. He was a mighty
fine charger.

Question. To ride him in disguise ?
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Answer. To ride him to hell They said they came from hell, and wanted to rido
back to hell. Ihey said they had couriers come from hell nine times a d-iv and thv
wanted that horse to toat them.

Question. Did they ever visit your house at any other time ?

Answer. Yes, sir
;
a hundred and iifty and two hundred at a time.

Question. In what year f

Answer. In 1868 and 1869.

Question. What was the object of their visiting your house at these times ?

Answer. After guns and money.
Question. Did they search your house for guns ?

Answer. O, they busted my trunk all to pieces.
Question. Did they find any arms ?

Answer. No, sir.

Question. They wanted money also ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they find any money ?

Answer. No, sir
;
we kept that out of the way.

Question. Did they do you any harm ?

Answer. No, sir ; nothing more than whipping me. That was the biggest harm they
did.

Question. They whipped you once ?

Answer. Only once, but shot at me after that. I know the men who done that.

Question. Are they living there yet ?

Answer. They were living up here. Young Parks Townsend and Marion Burkes.
Question. Did they order you to leave the country at any time ?

Answer. Yes, sir
; they told me if I didn t leave they would take my life. When the

woods got green they would get my horse and all.

Question. You left because of this threat ?

Answer. Yes, sir
;
and went to Arkansas.

Question. How long did you stay?
Answer. I made two crops in Arkansas with this one.

Question. When did you come back ?

Answer. It has been six weeks ago. I came back to collect some money fbr this

property I had sold out.

Question. Do you know of any other colored men in that part of the county who
were visited by the Ku-Kluxf
Answer. No, sir

;
I don t.

Question. Were there many colored men living at Brier Fork ?

Answer. O, yes, sir
;
a good many.

Question. Do you know any of them whose houses were visited to see if they had

guns?
Answer. Yes, sir. On Mr. Walker s plantation I reckon at least thirty houses. They

are in town now, living here.

Question. Did they have guns ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did the Ku-Klux take them away from them ?

Ansiver. Yes, sir, guns and pistols.

Question. Did the Ku-Klux whip any of them ?

Answer. No, sir
; they beat one of the men over the head with a pistol.

Question. What was their object in gathering up all the guns ?

Ansiver. I don t know.
Question. What became of the guns?
Answer. Those that were not of much account they just broke them around the

stumps and trees, and good ones they took oft .

Question. You say these men were all in disguise ?

Ansicer. Yes, sir, horses and all.

Question. Can you describe the disguises ?

Answer. Yes, sir.

Question. You may do it. ,

Answer. They had gowns on just like your overcoat, that came down to the toes, aim

some would be red and some black, like a lady s dress, only open before. The hats

were made of paper, and about eighteen inches long, and at the top about as ti

your ankle; and down around the eyes it was bound around like horse-covers, and c

the mouth there was hair of some description, I don t know what. It looked liken

mustache, coming down to the breast, and you couldn t see none of the face, n&amp;lt;

ing; you couldn t see a thing of them.

Question. Did they have horns? ,

Answer. Some of them had horns about as long as my finger, and made black.

Question. Who did these men say they were?
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Answer. They said they came from hell
;
that they died at Shiloh fight and Bull

Run.
Question. What did they come here for ?

Ansioer. They said they came back to give every man his rights.

Question. Did they have anything to say about radicals ?

Answer. They throwed up the radical party to us a great deal
;
that we were damned

radicals, and men that were in the Army they said were damned Yankees, and fought
against them, and they wanted to give them justice.

Question. Did they say anything about the negroes voting ?

Answer. Yes, sir
; they said that if they come here to Huntsville, what they would

do. They just rode plainly, like you are, and said that if they came and voted against
them what would become of them

;
that they shouldn t live on the lands

; they
would drive them away, and this, that, and the other, and they might go to the Yan
kees.

Question. What did they say of the Yankees ?

Answer. They didn t have much to say about them.

Question. Did they have anything to say about carpet-baggers ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. What?
- Answer. They said these damned carpet-baggers were going through the country
fooling us all.

Question. Did they say they were determined you colored should not vote ?

Answer. Yes, sir; a thousand times; but we Avould override that A great many
voted, and a great many feared to and didn t.

Question. In what part of Arkansas have you been living ?

Answer. Phillips County.
Question. Is it very peaceable there ?

Answer. Just as quiet as a lamb, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you serve in the Union Army ?

Answer. No, sir; I was with them. I traveled with them but was not a soldier, or

anything of the kind. I went around with them, and waited on them for protection.

By Mr. RICE :

Question. Were you a slave before the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. In this State ?

Answer. Yes, sir; in Madison County. No; I am too fast. In Morgan County, but
all in this State. The river divided them the Tennessee River.

By Mr. BLAIR :

Question. In what year was it that you were whipped on Brier Fork ?

Answer. Eighteen hundred and sixty-eight.
Question.. Were the men disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. What were their names ?

Answer. O, you are too hard for me, sir. I can t tell that. I couldn t see their faces
to tell who they were.

Question. How many of them were there?
Answer. I think there was twenty or twenty-five that whipped me.

Question. You say you were shot at ?

Answer. Yes, sir, five times
; but, thank God, they didn t hit me. They hit my dog.

Question. When was that f

Answer. About a month afterward.

Question. Who else did you say shot at you ?

Answer. Mr. Parks. Townsend and Marion Burkes.

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir; they were, horses and all.

Question. How did you recognize them ? How did you know them ?

Answer. When they were shooting at me I knew them by their faces: they threw
the cloths up from their faces, and then I knew their voices. I lived with Mr. Town-
send being near twelve mouths, and that was the next year.

Question. Where does Mr. Townsend live?
Answer. He lives out at what is called McDavid s old mill, about two miles from the

line of Tennessee and this county, on the Fayetteville road.

Question. Marion Burke, where does he live?
Answer. He was living there, himself and his father. His father was a blacksmith.

Question. Are both of these men in this county now ?

Answer. I don t know. I have been gone away from here you see.

Question. Were there any others with them at the time ?
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Answer. There was another gentleman with them, but I didn t know who he wasHe staid back in the dark.

Question. Was it at night ?

Answer. Yes, sir
;
about midnight Saturday night. They got some four or five &quot;HUB

that night, and broke two or three, and carried off a double-barreled gun belonging toTom Anderson
&amp;gt;

and they told Ml&amp;gt; - Walker s people that I was shot and in the bed, but
thank God, they didn t hit me

;
that s one blessing. I saved that shot, but thev hit

my dog. 1 was very thankful that they didn t hit me. Th-ey told at Mr. WalkeiVthat
I was shot the colored population did.

Question. What Mr. Walker I

Answer. Mr. Pope Walker the colored men living on his plantation. He is a law
yer, and lives in town here.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1871.

WILLIAM RICHARDSON sworn and examined.

The CHAIRMAN. As Mr. Richardson was called as a witness at the request of the
minority of the committee, his examination may be conducted by you, General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. State how long you have lived in Alabama, Mr. Richardson. *

Answer. Well, sir, I was born and reared in this State, in the adjoining county of Lime
stone.

Question. How old are you now ?

Answer. I am thirty-two years old.

Question. What is your present occupation ?

Answer. I am a lawyer.
Question. What county do you practice in ?

Answer. The county of Madison.

Question. Were you in the army during the war ?

Answer. I was, sir
;
in the confederate army.

Question. State, if you please, whether, prior to the breaking out of the war, you
took any side in the controversy.
Answer. I had just graduated at college about the time that the excitement broke out

relative to the war. I caine back home, and was then quite a young man. I did take

quite an active part at that day and time, and indorsed and adopted the prevailing
Union sentiments of North Alabama. That was the guiding influence of my life, and
as such a young man, full of ail that impetus and impulse that young men had at that

time, I heartily indorsed what was called the co-operation, or Union view of the mat
ter. I was very much opposed to the secession of the State of Alabama, and did not

aprove the plan by which it was done. I Ihought it would be voted down if sub
mitted to the people ;

looked upon the manner in which it was conducted as a

great wrong upon the rights of the people of this State, and I so considered the

vote on the ordinance of secession. After the State seceded there was a great deal

of &quot;bitterness in my county of Limestone upon the question of the policy of secession.

I was among those who were advocates of co-operation for the purpose of preventing
secession. I was very young, and knew but little about politics, but I imbibed the

principles and views of my father upon that subject, and doubtless was a great deal less

prudent on the subject than he was. I remember distinctly, as an evidence of my own

participation in the matter, to have made a Union speech, sir.

Question. On what occasion ?

Answer. On the 22d of February, on Washington s birthday. The State of Alabama, I

think, seceded on the llth of January. I made that speech on the 22d of February,

Washington s birthday, at the instance of a good many men in the community, who
entertained the same sentiments and views that I did, while there were a great many
who were opposed to those views. I did it rather as a mouthpiece of that sentiment

there. I was quite a young man, as I stated before, but possessed of all the ardor and

impetus that young men had at that time, and I dared to make it. I made it in the

Presbyterian Church at Athens. I have gotlhat speech yet, sir.

Question. Was the prevailing sentiment in your county, or county town, in favor

the Union ?.

Ansivcr. I think it was decidedly so.

Question. At that lime?
,

Answer. At that time decidedly in favor of it. Now, the county voted for Mr. M
inridge ;

Bell and Douglas presented the co-operation ticket
;

it voted lor Mr. JJi

iuridge; but that was no evidence that they were in favor of secession, It

many who voted for Breckiuridge .were afterward Union men, while many H
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men in favor of Mr. Breckinridge were afterward secessionists. The feeling was very
bitter over in that county, as it was in North Alabama generally; but especially iu

Limestone County. As a further evidence, of the sentiment, I aided and assisted in put
ting up the United States flag on the court-house of Athens. I suppose that was three
months after the State of Alabama had seceded at least it was between two and three

months, to the best of my recollection. There was a party of us who did it
;
I have

forgotten, but my best recollection is that there were about eleven of us who put that

flag up on the court-house in Athens. I didn t go up to the cupola myself; there was
a young man who was more agile and expert in matters of that kind, who ascended to

the top of the cupola and put the flag out; we protected him in doing it; it staid

there for two or three weeks. There were a good many threats made about taking
it down, but we resolved that it should not be taken down, and when it was taken
down we took it down ourselves.

Question. As a matter of prudence ?

Answer. Yes, sir
;
as a matter of prudence ;

to keep from disturbances in the commu
nity, we took that flag down ourselves; it staid there for two or three weeks.

Question. You subsequently followed the fortunes of your State ?

Answer. I did, sir; and I think every young man who put that flag up did.

Question. Went into the confederate army ?

Answer. Yes, sir.

Question. And served through the war I

Answer. I served until the battle of Chickamauga, where I was disabled by a broken
limb, and was discharged from the army, and never went back. I was on crutches
when the war ceased.

Question. Have you resided in this State since the war ?

Answer. I have, since 1867, in this county. In 1865 I was elected to the legislature
of Alabama from Limestone County; at the expiration of that year moved to this

place.
Question. You were elected under Mr. Johnson s policy?
Answer. Yes, sir

;
under the reconstruction policy of Mr. Johnson.

Question. State, Mr. Richardson, the condition of affairs in this and the neighboring
counties with which you are now acquainted.
Answer. My opinion, and it is based upon my circulation through these counties, and

especially the lower district, of which Major Sloss is the Representative, in -which I

attend court

Question. In Avhat counties do you attend court ?

Answer. I attend court every time in Limestone County ;
I frequently attend courts

in Colbert, Lawrence, and Morgan Counties both the circuit and county courts. From
my observation in those counties, I believe that the people, though they do not indorse
and approve heartily the laws that have been made in many instances, yet there is a

general disposition on their part to obey them, as far as I have observed. There is a

general disposition to obey the laws, however unpleasant and disagreeable in some
instances our State and Federal laws are, according to our sentiments. I know very
well that an act of our legislature has created a great deal of dissatisfaction through
out North Alabama. That act relates to what is known as the Ku-Klux organization
in this State.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you mean the act passed December 26, 1868?
Answer. I can t recollect the date of it now. It is the act which pronounced every

man found in disguise a felon and an outlaw, and which gave any man the right to

shoot him down. That is the sum and substance of it, according to my recollection.

He is declared an outlaw when found in disguise. That law has created dissatisfaction

for this reason. At the same time, I think it is that act that gives the party injured the

right to come forward and sue the county for damages. The people, generally, look

upon it in this way; that the men wrho are committing outrages in this country are high
waymen and robbers

;
that they are identified with no political parties ;

that they are

merely seeking their own selfish ends arid views, trying to accomplish them and nothing
else ; and for that reason the people do not think they ought to be held responsible

pecuniarily, in damages, for the acts of such men. They do not consider it at all as

being political in any respect. That is my observation, and that is my opinion.

By Mr. BLAIR :

*

Question. Are the laws executed promptly and efficiently in the counties in which
you practice ?

Answer. No, sir.

Question. For what reason ?

Answer. I can speak more knowingly for the county in which I live now, Madison

County. The sheriff of this county, who is Joseph T. Doyle, I consider utterly ineffi

cient He is not the sheriff now, because he was required to give additional bond and
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security by the grand jury, and was unable to do so and resigned. I understood
whether true or not I can t state that the government was going to take steps
for his removal

j
but he resigned when the grand jury required him to give bonds.

Mr. Doyle was an intemperate man. In addition to being intemperate, he was a very
timid man. I have heard of disturbances in this county where I thought, and other
citizens thought, it was his duty to summon a posse and go and arrest the perpetratorsHe would never go out of the corporate limits of this town when such things as th-s&amp;lt;j

were afloat. He would not go out at all
;
he was afraid to go, and he said he was

afraid to go.

Question. When was he elected sheriff?

Answer. He was elected sheriff at the time that the constitution of this State was
voted on.

Question. And rejected by the people ?

Answer. And rejected by the people ;
so reported by General Meade, I believe, who

was then probably in command
;
I think it was General Meade thought it had been

rejected, and reported it was rejected by such a number of votes. I tlou t know
whether I am mistaken or not as to whether it was General Meade who was thea in

command of this military department.
Question. I believe you are correct about that. The act of Congress required a ma

jority of the registwed votes.

Anaicer. Yes, sir ; the policy of our people was not to vote, in order to keep a major! ty
of the registered voters from appearing as having voted.

Question. I understand that Mr. Doyle was voted for at that election for sheriff, and
elected in the absence of the democratic vote ?

Answer. Yes, sir
;
that is my recollection, that Doyle was elected-at that time. That

constitution was voted down by the people, and it was afterward declared to be the
law of the land, and in that declaration these officers were put upon the people.

Question. Were any of the officers elected at that time in your county inefficient ?

Answer. WT

ell, I looked upon the probate judge of this county as being, at the time he-

went into office, incapacitated for discharging the duties of that office, for the reason

that he had never, from my observation of him, studied law. He had been a sash*, and
blind maker in this corporation. I don t think he was a man qualified to administer

the affairs of the probate judge s office, through which office all the property of the

county would pass wards, administrations, the business of executors, &c. I don t

think he was qualified, though I must say, injustice to him, that the office of probate

judge, so far as it refers to the books, dockets, and papers of every kind, is- kept well,

and we find no difficulty when we go in there as lawyers in finding records or papers.
In that respect the office is very well kept, but I did not consider and do not yet con

sider him a man qualified to pass upon legal points that are presented to- him.

Question. Except as you have stated, the inefficiency of the officers, what has been the

condition of the country ;
are there any reasons which have led to disturbances in

your midst ?

Answer. I consider the character of the men holding office in this county and m the

adjoining counties as having been an irritating cause creating dissatisfaction among
our people. As a general thing they were complete and entire strangers to our people. ;

they were not identified with &quot;us in our interests nor in our sympathies. That gave
the people great dissatisfaction. In addition to that, they thought that these officers

had been imposed upon them unjustly and improperly.
Question. By the act of Congress ?

Answer. By act of Congress. But notwithstanding the fact that they believed these

men were inimical to their interests as a general thing, that they were unfriendly to

them in sympathy, the people have shown, in my opinion, a general disposition to

abide by what the laws were, and treat those men who are in office with that kind c

courtesy and consideration which men filling these offices are entitled to, lliey

were disposed to obey the law, and to do the best they could under the circumstances,

hoping that a better time would come, and to put down these disturbances wnicl

know have occurred in some of these counties.

Question. What was the origin of those disturbances that you speak of?

Answer. So far as my knowledge goes, General, these disturbances have originated n

neighborhood feuds. They have originated in a recollection of wrongs and of i

and tales that were told upon each other in neighborhoods during the war to

great extent. Now I hear of a difficulty down in Limestone County, where I u**
well acquainted, in which I am satisfied that it wasn t at all political, for the rea

that I was well acquainted with the parties.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What case was that 7 _ ,, i !;,..

Answer. Tluft was the case of old man Weir and his treatment by Moore and Blavr,

and Gibson, and some others whose names I can t now recollect. .

52 A
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what I have heard of that, and what I know of the parties, that there is anything po
litical in it whatever.

By Mr. BLAIR :

Question. You think it grew out of personal feuds between the parties ?

Answer. Yes, sir
; neighborhood animosities and bickerings.

Question. Do you know anything of the organization in this region of country soon
after the war of what was called the Loyal Leagues f

Answer. Yes, sir.

Question. Give us some idea of what those organizations were.
Ansiver. All that I can tell you of the organization of the Loyal League is from what

I heard; nothing that I know of my own personal knowledge. I know, to the best
of my information and belief, that such an organization existed here in this country.
It was publicly declared. We knew its president ;

I did in Limestone County. He
was Daniel H. Bingham. He was said to be, or acknowledged to be, the president of
the Loyal League. I was better acquainted in Limestone County than I am in this. I

remember that they used to meet in an old drug-store on the corner of the square in

Athens
;
that was in 66

; they would meet once a week. At that time they met in the

day. I could see them going up into the house. I remember a disturbance that took

place when they met there. It was created by a negro, whose name I have now for

gotten, out on the streets, just before he went up into the Loyal League room. The
cause of the disturbance was that some white man was remonstrating with him about

going into that League, and secretly engaging in political matters. It was just merely
a remonstrance, but a fuss ensued. I don t know how it occurred, but a difficulty en
sued

;
some blows passed, and there was a good deal of excitement created.

Question. What was understood to be the object of those Leagues ?

Answer. The object was, so far as I understood, to get the colored people into them,
and instill into them animosity and prejudice against the native southern white peo
ple. That s what I understood to be the object of the Leagues, and to thereby insure
their votes for the radical party.

By the CHAIRMAN:

Question. Instill animosity and prejudice against whom ?

Answer. Against the* native southern white people ;
that was what we understood

here to be the object of the Loyal League.

By Mr. BLAIR :

Question. Is that the general understanding among the people ?

Answer. That s what I believe to be the general understanding; that was the man
ner in which we accepted it.

Question. Was there any attempt, and if so what, on the part of the white people to

organize themselves to resist this movement
;
did it lead to similar organizations on

their part ?

Answer. Well, I have always believed that the Loyal League was the parent of the

Ku-Klux organization ;
and from what I could hear of the Ku-Klux organization, and

from what I knew of it from young men, it was formed and organized for the purpose
of being a check upon the Loyal League ;

at least that is what it was accepted as in

this community, as being a check upon the Loyal League, and as being a terror to evil

doers, whoever they might be.

Question. Were there any outrages instigated by this Loyal League, and committed

by them, to your knowledge or information ?

Answer. Do you mean by that, violence tp the person of any individual ?

Question. Yes; or violence or outrages to property, or disorder of any kind ?

Answer. I heard of no violence that I now recollect of perpetrated by any one be

longing to the Loyal League, which was charged as an outrage committed by such an
individual because he was a member of the Loyal League. I heard of no such vio

lence.

Question. Was there any collision between these organizations, do you recollect ?

Answer. Between the Loyal League and the organization known as the Ku-Klux ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, sir, there was a collision here in this town in 1868
;
I think it was in

ttie latter part of October.

Question. Known as the riot?

Answer. Known as the riot in this town in 1868
;
if I remember correctly it was just

preceding the election.

Question. Were you here at that time ?

Answer. I was.

Question. Did you see it ?

Answer. I did.

Question. State what you know in reference to the origin and the circumstances at-
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tending it, as well from your own knowledge of what came under your own observa
tioii as what was subsequently developed in testimony.
Answer. You just wish me to give au account of that disturbance that night ?

Question. To give an account of it.

Answer. I was attending a performance
Question. Give also your views of its origin.
Answer. Well, with a view of its origin, I will commence then with that first, It oc

curred on Saturday night, according to my best recollection; on Saturday there was a
large meeting held in the court-house yard. There were a great many colored people
attending that meeting. C. C. Sheets, then from Decatur, was one of the principal
speakers. I remember to have been standing in one of the lower rooms of the court
house building. The platform was erected on the east side of the court-house, and I
heard Mr. Sheets state to the colored people that he had been interfered with a few
nights before that in Florence by the Ku-Klux, and that he had promised them then
that he would not make the abusive and inflammatory speeches that he had been mak
ing before that. That is, in substance, what he said. I can t assume to state his
words. He said that he had promised the Ku-Klux that he would not make such a
speech, but having got up here where there are so many colored people he wasn t afraid
to say what ho pleaded, and that if the colored people would do what it became them as
men to^lo, they would carry with them weapons and shoot down these men wherever
they found them

;
that the reason the Ku-Klux paraded the country was because the

negroes were weak-kneed, or words to that effect
;
that was the idea*. He made that,

day a very inflammatory speech, and one that aroused the negroes very much and
seemed to appeal to their passions as much as any speech I have, ever heard made in
this country. The negroes were very much excited under this speech ; they remained
here during the day, large numbers of them, and at night there was a meeting held in
this court-room. I remember that in going to tea to the Huntsville Hotel, where I

boarded, I met I can t say how many but numbers of negroes, coming to that meet
ing with guns. They carried them not concealed at all, and there was a great deal of
excitement among the negroes throughout the town. After I got my supper I went to
a performance at the Thespian Hall. During the performance the announcement was
made that the Ku-Klux were coming in. I came out of the hall and came up right
opposite here, at the northeast corner of the square, by the Moore building, at the head
of Washington street. I was standing there when the Ku-Klux came around. I

suppose there were one hundred and twenty-five to one hundred and fifty of them.

Many men estimated them as a great many more than that, but I don t think there
was more than one hundred and twenty-five to one hundred and fifty. They passed
around very quietly, because there was but little noise when they passed around.

They passed down the same street they came up, going on down toward the market-

house, northward. The rear of the column had reached nearly to the market-

house, when I discovered that a great many of these colored people had left this

meeting and were out near the court-house gate, and some in the street; I was

standing leaning against a post at this corner of the Moore block when, I sup-

pose, twenty-five or fifty colored people were passing down behind me, following the

column
;
I took hold of of one of the negro men

; put my hands on him
;
he had a

repeater in his hand
;

I didn t know his name
;
the moon was shining bright ;

I said to

him, &quot;Put up that pistol ;
don t go after those men, because you will create a disturb

ance in the community.&quot; I hadn t more than said that before there was a shot from

the court-house gate, and after that repeated shots
;
I don t know how many were

tired
;
I stepped behind the Moore block to protect myself, and there were several shots

fired; I am satisfied, from my own observation, that the first shot came from some

colored people within the court-house yard ;
I afterward, at the request of a lieuten

ant or a captain stationed here, belonging to the command then here under command

reckon, at least from thirty-five to fifty witnesses, in my law-office, on the subject of

this riot, both colored men and white men. The decided preponderance of that testi

mony conclusively showed, to my own mind, as did my observation, that the ii

sworn to
;
several witnesses swore that before this organi/atiou or procession cam

into town, there were a good many colored men, alleged to have been beaded by one

Charles Hale, went out to the edge of town to meet the Ku-Klux organization b

they reached here at all
; they went nearly half a mile from town to meet 1

saw them coming, and when they saw them corning they took fright and cam
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to the court-house
;
the negroes didn t fire upon them when they came in at all

;
uot

when they first camo in.

Question. Did the Ku-Klux fire at all ?

Answer. I am satisfied that they did not while I saw them, and I saw them from the
time they entered the square until they left, and I had conversation with them after

the riot was over.

Question. Was there any testimony taken before you that showed that the Ku-Klux
had fired any of the shots ?

Answer. There was not a particle ;
if I am not mistaken, and I don t think I am, I

heard General Ruger state that he observed these men from his window in the hotel

where he was boarding, and that he was satisfied that they never did fire a shot.

Question. Then they simply paraded around the square ?

Answer. Nothing else in the world; and there were various expressions during that

meeting there that day, that these men of the Ku-Klux organization were afraid to
come in here.

Question. Was there any person injured by this firing?
Answer. Yes, sir; there were four or five persons injured, wounded, and, I believe,

two killed.

Question. Then the firing took place among persons who were mingled together in

the crowd around the court-house and streets ?

Answer. It was just promiscuous out there in the streets and court-house yartt; they
seemed to be firing at random just random shots; who was firing I couldn t tell.

Question. Who was killed ?

Answer. Well, sir, I have forgotten.
Question. There was a Judge Thurlow, was there not ?

Ansiver. O, yes ; you refresh my memory ; Judge Silas Thurlow, of Limestone County,
was killed

;
he was shot at this north gate here.

Question. Was there any evidence showing by whom he was shot ?

Answer. None at all, sir.

Question. Was there a man by the name of Cox shot ?

Answer. Yes, sir
;
William W. Cox was shot, somewhere in the head

;
I have forgot

ten where
;
there was a negro named Roper shot, and a negro by the name of Martin

shot, and then there was a negro killed, whose name I have forgotten.
Question. This man Cox was a conservative, or democrat, wTas he not ?

Ansiver. Yes, sir
;
a democrat.

Question. Judge Thurlow was a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was Cox killed ?

Answer. No, sir
;
Cox was very badly shot.

Question. Who shot him ?

Answer. Well, sir, I don t know.
Question. Do you know of the testimony implicating any one I

Answer. Not at all.

Question. Was there any testimony going to designate any person as having shot any
of those negroes ?

Answer. None at all.

Question. No person identified ?

Answer. No person was identified, either in that testimony or afterward in the courts,
where parties were indicted.

Question. It was subsequently examined in the courts ?

Answer. Yes, sir
;
and the indictments were nol. prossed.

Question. All of them V

Answer. Yes, sir; all parties charged; black and white.

Question. As to that testimony, I want you to state as distinctly and succinctly as

you can what persons or class of persons were indicated as having commenced this

.shooting.
Answer. My recollection of that testimony is, and there was a mass of it, that it all

tended to show that the firing began within the court-house yard, near the gate. As
1 ;.\!sl before, there was a meeting being held up here in this court-room, and I had
noticed when the Ku-Klux organization passed around the court-house yard that the
colored people followed them around the court-house as they passed on around, keep
ing with them from curiosity or something else

;
I couldn t tell what. But evidently

everybody was apprehensive of a difficulty. As the Ku-Klux passed off down the
street to the northeast, after passing by the east side of the court-house, the first shot
was fired, and I know it came from the east side of the court-house where a great many
negroes were assembled, and there were white people among them too, because there
were white republicans attending that meeting.

Question. The people in attendance upon that meeting poured out of the court-house ?

Answer. Yes, sir.

Question. And came from that exit, from this hall, and poured around the building ?
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Answer. They came around the
building as the Ku-Klux passed around the squareand they made a general halt on the east side of the court-house and they there 8t?ppSFrom that point I heard the first shot fired.

Question. Was Cox shot there ?

Answer. Cox was shot out in the street, near that gate.
Question. Were there many persons, citizens, congregated on the other side of the

street ?

Answer. Yes, sir; all around the square; there was a large number of citizens all
around the square.

question. How many persons do you suppose were in the street and around the
square ?

Answer. I should think, and it is a mere matter of opinion as to a crowd, on which
people will differ, but I should say there were at least a thousand white people around
the square looking at that organization passing around.

Question. How many negroes ?

Answer. Well, sir, there were from a thousand to fifteen hundred, just to make a
rough guess.

Question. This testimony, which you reduced to writing at the request of an officer
of the Army, was forwarded to the headquarters of General Ruger?
Anmoer. I turned it over to that officer. I can t recollect the officer s name because

I wasn t acquainted with him. He left the post soon after that, but I gave him that
testimony, and if I recollect right he said he forwarded it to Georgia.

Question. To the headquarters?
Answer. Yes, sir; that s what he told me he was going to do.

Question. State, if you please, if there is, in your opinion, any such thing as Ku-Klnx
in this county at this time.
Answer. I think not, general. I am confident that there is no such organization.
Question. Is there any difficulty here in executing the law ?

Answer. None at all.

Question. Have any of these Ku-Klux been prosecuted here ?

Answer. Yes, sir
;
there have been prosecutions instituted here against men charged

with being Ku-Klux. In the United States court there have been several prosecu
tions.

Question. For acts committed recently f

Ansicer. Yes, sir.

Question. Any convictions obtained ?

Answer. No, sir.

Question. Mr. Nicholas Davis stated in his testimony that he prosecuted certain par
ties who were held to bail, and that the officers took insufficient bail for them. Do
you recollect that case ?

Answer. I remember to have heard Mr. Davis say something about such a case.

Question. Ho stated it himself. I did not know but what you knew of it.

Answer. No, sir
;
I don t remember any of the circumstances connected with it at all.

I remember to have appeared hero in a case against two young men ;
I defended them.

They were charged with being Ku-Klux young Martin, and the other defendant,
whose name I have forgotten. The charge was made by one Pryor Turner. The in

vestigation took place before Robert W. Wilson, and W. B .Figures, a justice of the

peace, in this room. Mr. Figures is well known in this community as to his political
sentiments. He is the editor of the Advocate.

Question. A radical paper ?

Answer. A radical paper, thoroughly republican in all of his sentiments; and he pro
nounced these men innocent, and discharged them. Then there were several other

cases that I have heard of. I would like to state, general, I stated that I had a

conversation with that procession of men after that riot was over. It might seem,
from that, that I had some identification with that organization. I never belonged to

any Ku-Klux organization, though I have had applications to join them ;
I never joined

any such organization, because I was opposed to them. I didn t think it was right.
I didn t like secrecy about anything, about any organization, and I thought it would
result in evil. After that riot was over, there was a knot of us young men gathered
out on the corner of the street. The Ku-Klux were down Washington street drawn up
in line of battle, as well as I could discover, from my position. I thought, and so did

others standing there, that they were coming back in the square. I remember having

proposed to the crowd, generally, that Ave go down and see them, and advise thorn to

leave the square, and not come back; that they would get into collision with the ne

groes and create a disturbance. I was afraid they would create a disturbance on the

square, and I proposed to the crowd that some of us go down there and see them. I

went myself to that procession, and there I discovered a man who, from his appearance,

being outside of the line, I took to be an officer, or in command. I walked up to hmi

and told him I wanted a conversation with him. I had no idea who he was, and J

don t know now who he was. I told him I thought it was very imprudent and imlis
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creet for his company to go back on that square; that it would result in bloodshed
and create a great deal of disturbance, and bur people would be visited with punish
ment. That was the idea or the substance of what I told him, and that 1 thought he
ought to leave the town. He remarked to me that he would take my advice. I

further told him that the United States commander, General Ruger, had ordered a

company to come in, and that there would be an unfortunate disturbance, and he

ought to leave town. He turned immediately and said,
&quot; We don t want to create a

disturbance. We are not here for a disturbance, unless we are attacked.&quot; That s what
he said to me, and rode off, and I never heard anything more of the Ku-Klux : they
left.

Question. Do you know a negro man named Joe Gill ?

Answer. I do not, by that name. He may have an alias.

Question. Do you know a man by the name of Parks Towusend, and another named
Marion Burks ?

Answer. I know a man by reputation of the name of Parks Towusend; I don t know
him personally.

Question. Where does he live ?

Answer. I can t say in what part of this county he lives, because I do not know.
Question. Is he a man of reputation, or what is his character f

Answer. Well, sir, if there is anything against his character I have not heard it.

Question. Do you know a man by the name of Shapard, who testified before this com
mittee yesterday ?

Answer. I do not.

Question. Did you ever practice in Bloimfc County ?

Answer. I never did. I do not know Shapard personally ;
I have heard of him as a

man.
Question. Do you know his reputation ?

Answer. Well, sir, to a very limited extent.

Question. I wish you to state now to the committee whether you consider that the

public sentiment in this portion of the country is in favor of executing the laws and
maintaining the peace and the quiet of the community against all organizations of
whatever character and description.

Answer. I believe that the people generally of those counties in North Alabama
where I have been are decidedly and unqualifiedly in favor of the execution of the

law, and especially for the suppression of all outrages and the arrest of all perpetrators
of violence.

Question. How long has this been the condition of affairs here in this part of the
State of which you speak ?

Answer. Well, I think, in answer to that question, I can say that the people have
been more disposed for the last eighteen months to see the law enforced than they
had been at any time since the surrender decidedly more disposed to have the law
enforced, and to see it rigidly executed, because it was to their own interest and pro
tection that it should be.

Question. Has the fact that the people of Alabama have rescued the control of their
affairs from the persons who were imposed upon them under the act of Congress been
the cause of the restoration of peace and good order and tranquillity ?

Answer. I think that the election of Robert B. Lindsay, as governor of this State,
has done a great deal to give satisfaction, to the people ;

it has added greatly to- their

disposition to maintain law and order.

Question. Do you believe that much of the disorder and turbulence in the State arose
from the fact that the people of the State had a constitution and officers imposed
upon them in violation of the first act of Congress the reconstruction act of Congress?
Do you believe that that gave rise to much of the turbulence?
Answer. I know that it did; because the people were restless, impatient, and greatly

dissatisfied, by reason of that constitution being imposed upon them in the way that
it, was done, and from that flowed a great deal of the turbulence in this State.

Question. Do you believe that a complete restoration of their rights as citizens to

those who are now under disabilities, and the complete restoration of local self-govern-
nieut, would restore entire peace and tranquillity to these people ?

Answer. My own opinion of that is that, if a general bill of amnesty was passed by
the Congress of the United States, it would do more to arouse the dormant feeling of
affection for the Union in this State than anything else that could be done

;
that it

would do more to create harmony, and to rub out and obliterate the animosities and
prejudices that have sprung up and been created by the war, than anything else that
could be done.

Question. Do the people regard the disqualification of their ablest men by the four
teenth amendment for all public service as a great hardship to them ?

Answer. They do
; they look upon it as being a great privation to them that the men

who are the most experienced in political matters, many of them the ablest men in our

State, are unable to hold office.
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Question. Do they think they are deprived of the benefit of their experience and
judgment?

Answer. Yes, sir
; being deprived of that, they feel that it is a great hardship upon

them.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of having made a Union speech on the 22d of February, 1861,
after Alabama had seceded, and again, subsequently to that, in company witlTothersJ
of having put up the flag of the United States on the court-house at Athens. What
induced you, subsequently to your then condition of feeling, to enter the confederate
army ?

Answer. The speech that I made on the 22d day of February, being the birthday of
Washington, was made at the instance, as I believe I stated before, of many of my
friends, who agreed with me in the sentiments that I expressed in that speech, which
were in favor of the Union and its preservation. I afterward entered the army as a
confederate soldier, freely and from my own choice, for the reason that it had then
becomjB a question whether I should side with my own people or whether I should

light in the Army of the United States. Upon that question I had no hesitancy what
ever. As long as there was a possibility, so far as my then limited intelligence in polit
ical matters could discern, of the Union being preserved and kept together, entertain

ing merely the sentiments of my father having his views reflected upon me I was for

its preservation and maintenance. I went into the confederate army because it had be
come an actual and real fact that there was 110 Union, so far as Alabama was concerned

;

that it was gone, .and that I either had to go up North or stay South
; the latter I had

no hesitancy in doing.
Question. Were you then in favor of the maintenance of the Union, if possible, at the

time you entered the confederate army ?

Answer. At the time that I went into the confederate army, which was after the call

that Mr. Lincoln made for 75,000 troops, my feelings upon that subject had changed ;

there had been an entire change in my feelings upon that subject after that call for

75.000 troops.

Question. You were, then, no longer in favor of maintaining the Union, I understand?

Answer. I was in favor, Senator, of abiding by my State then, following her destiny.

Question. Your State at that time had seceded ?

Answer. It had gone out on the llth day of January.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Had it seceded when you made the speech in February ?

Answer. It had seceded
;
there was a strong sentiment at that time in North Alabama,

that North Alabama should join Tennessee.

Question. So you still had hopes that the State might be retained, or a portion of it,

when you made that speech ?

Answer. Yes, sir
;
we still had hopes that the ordinance of secession would be sub

mitted to the people, and we would have a vote on it;

By the CHAIRMAN :

Question. I that case, I understand from your expressed sentiments, you would have

voted against secession ?

Answer. Unquestionably.
Question. Did you not regard the call of Mr. Lincoln for 75,000 troops as a constitu

tional duty imposed upon him to maintain and protect the Union.

Answer. &quot;l did not, for this reason, that I thought compulsion toward the wayward
and erring sisters was the worst policy that could be pursued ;

and that expediency sliouH

have rather become the wisdom of the President than an actual execution ot the law.

Question. Was he not expressly authorized by an old act of Congress to make t

call which was recited in his proclamation ? .

Answer. My recollection of that call is, that it recited the authority under which h&amp;lt;

acted in making the call.

Question. Did you ever examine that authority?
Answer. 1 never did, that I now remember of;

f

Question. You are satisfied that such a law exists, are you not, justifying this

Answer. I have no reason to believe that it does not exist.

Question. The whole purpose of that call was to put down this insurrect

Southern States, was it not ?

;
Y
Bid you not regard it as his duty, as the chief magistrate, sworn to

execute
the la, to make that calft Did you suppo.se he had any discretion i them,, tei _

Answer. I regarded it in this way-if I can recall my impressions u 01 1 1.hat^Ct
that it was mol-o sacredly the duty of the President of the United States*^ alUtt^
that lay in his power to preserve and maintain the Union, and that in the pie
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and maintenance of the Union, if be could still reclaim the affections and the interest
and the good wishes of the people of the Southern country, that in that way he would
better maintain the Union

;
and I looked upon the call for 75,000 troops as having an

irritating and exasperating tendency among the people, and likely to carry a great
many men who were in sympathy with the Union, and partial to its maintenance,
under the storm of feeling into that channel in which they did not want to go.

Question. Will you please state what other method, known to the law, Mr. Lincoln
bad of putting down this insurrection, except calling upon the people of this country
to aid him in putting it down ?

Answer. Well, sir, my own opinion about that is just simply this : that if Alabama,
for instance, bad been let alone, even after she seceded, and no war had been waged ou

her, she would have been back in the Union in six months.

Question. What evidence have you of that ?

Ansiver. I have that evidence to my own mind, that the majority of the people of
Alabama were in favor of the Union, and that they were overawed and trampled
down by reason of votes that were cast at the convention which voted her out of the

Union, which did not represent the sentiments of the people, and if they had had an

opportunity to have voted on that ordinance of secession, the people would have voted
it down. That is why I believe, if Alabama had been let alone, and -she had not been

disturbed, and thereby the passions of her people aroused, which is more strongly done
when blood is shed than under any other circumstances, she would have beeu back in.

the Union in six months.

Question. All this is a mere matter of speculation, is it not V

Answer. All matter of opinion on my part, of what I believe the sentiments of the

people were.

By Mr. BUCKLEY :

Question. If the secession element in this State was so strong as to bring about a
refusal in the convention to submit the ordinance of secession to the people, do you not
think it would have been strong enough also to have prevented the Union element
from casting a majority of votes against secession, if the ordinance had been sub
mitted ?

Answer. Then, if that had been the case, the fight or struggle, instead of being with
the friends of the Union, would have been in Alabama, against the men who were

fighting to throttle us.

Question. WT
as it not a fact that when the convention met in 1861, a majority, when

it first assembled, was in favor of the Union ?

Answer. Let me understand that question.
Question. I will ask it again. When the convention met, was not a majority of it in

favor of maintaining the Union ; the convention of 1861, I mean, which passed the
ordinance of secession ?

Answer. I have understood from gentlemen who were members of that convention,
from North Alabama, that the majority of delegates in that convention, when they
first assembled, were in favor of the maintenance of the Union, and opposed to the

passage of the ordinance of secession
;
that when Hon. Jeremiah Clemens, who repre

sented Madison County in that convention, being a leading man in North Alabama,
btiving once been Alabama s Senator, and who, being a leading Union man, was looked
to by the people as being a representative man of the Union people of that convention,
of the co-operation people ;

when he changed and went over in favor of the ordinance
of secession, there was a great burst of indignation throughout this county and

throughout North Alabama, because it was said that Clemens had sold out.

Question. Did not your fellow-townsman, Mr. Davis, first oppose the ordinance of
secession and then vote for it ?

Answer. He did.

Question. Was it not a fact that the delegate elected from Jackson County here was
kept out of the convention entirely, until after that ordinance was passed ?

Answer. That I do not know.
Question. Then it is a fact that, although the majority of that convention was at first

against secession, they finally passed the ordinance of secession ?

Answer. They finally passed the ordinance of secession, attributable, in my opinion, to

Jeremiah Clemens, and no one else in this State.

Question. I am only asking for the fact ?

Answer. That is the fact.

Question. And that convention afterwards refused to submit the ordinance of seces

sion to the people of Alabama ?

Answer. They did.

By the CHAIRMAN:

Question. Were any steps taken by the people of Alabama to overrule the decision of
that convention after it had dissolved ?
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Answer. No, sir.

Question. What means have you, then, of knowing that there was not an acquies
cence on the part ot the majority of the people of Alabama in the ordinance of seces
sion ?

Answer. My means of believing I can state : that it is a mere matter of opinion of
course, Senator, that I think so, because I was no politician, and my opinion was ob
tained mostly from the leading men of my own county, as Thomas J. McClellan, who
was a member of that convention. The vote given for Douglas and Bell was aiwavs
considered the Union vote. I do not now remember what was the combined vote of
Douglas and Bell, but that was a basis we generally made when we summed up tho
Union strength of the State the opposition that would have been made to secession.
Whether that combined vote was more than that for Breckinridge, or not, I cannot
state

;
but we had every reason to believe it, and you will find now, among the co-op

eration men of this State of North Alabama particularly that they all believed
that that ordinance would have been voted down, had it been submitted to the people.
I believe, in Limestone County, where I then lived, that it would have been voted
down by seven men out of ten.

Question. I have a statement here, Mr. Richardson, of the vote of Alabama at the

presidential election of 18GO, in which it is stated that the vote for the Breckinridge
ticket wyas 48,831 ;

for the Union, or Bell and Everett ticket, 27,875 ;
for the Douglas

ticket, 13,651, showing a majority over both the other tickets in favor of the Breckin

ridge ticket. Is this your recollection of the condition of the vote that year ?

Answer. Since you have read that it refreshes my memory on that subject, and it is

iny opinion that it is correct; and, as I stated before in my testimony, a great many
men in my county voted for Mr. Breckiuridge as the presidential candidate, who were
afterwards strong Union men

; they did not consider voting for Mr. Breckinridge as

identifying them with the secession movement, and, for that reason, 1 think that,

although the State went for Breckinridge, it might have been in other counties

like it was in my own.
Question. \Vas not that Breckinridge ticket regarded as the disunion ticket ?

Answer. I believe that by the leading men of the State it was, and that it was in

tended as a disunion ticket, but I do not believe it was so regarded by the mass of the

people.
Question. You spoke about the United States flag put up by you on the court

house. Is the flag of the United States now displayed throughout Limestone and

Madison, and other comities in this part of the State
;
if so, upon what occasions ?

Answer. I have seen the flag displayed in North Alabama since the.warden
different

occasions. I have seen it here, in the celebration of the Proclamation of Emancipation

by President Lincoln.

Question. \Vas it displayed by the colored people ?

Answer. By the colored people.
Question. I mean have

&quot;you
seen it displayed by that portion of your people who

went into the war ?

Answer. I saw in this court-house yard, in the presidential campaign of 180S, a plat

form beautifully decorated with the United States flag ;
it was a large democratic

meeting.
Question. Any other occasion that you remember ?

Answer. It occurs to me that in a large meeting in Colbert County, at which tt

Hon. Albert Pike was the principal democratic speaker, the United States flag was

displayed ;
I think that it was about that lam not positive.

Question. Any other instances that occur to you ?

Answer. I cannot recollect any other now, sir.

Question. As an emblem of the Union, and of the sovereignty of the I

is not the flao- now regarded odiously by those who went into the rebellion, and by

country who went into the confederate army, as the emblem of the sovereignty of the

United States and the authority of the Union.

Question. Do you think it is greeted as affectionately as it was before t. ,e *. J
Answer. I do not think that it is welcomed with the same earnestness and iiitc wit;

of zeal and affection now that it was before the war, for the reason that there &amp;lt;

great many things done under that flag to people who were true to it at t 1 mn

of the warf who did not think that they were entitled to the wrongs that &quot;**

trated upon them. For that reason many people in this country do

with the same zeal and affection that they used once to do.
f

Question. Is it not regarded now by a great many people of Alabama as tt

oppression ?
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Answer. I do not believe the people look upon the flag as a badge of oppression or as

an emblem of tyranny ; they think that a great many things have been done by the

Government and by Congress punishing them more severely than they deserved
;

but to take the flag &quot;as the representative of the nation, and as the representative of

the people, and the emblem of the United States, I do not think they attach any
odium to it.

Question. It was very much hated during the war, was it not ?

Answer. Well, sir, while the passions of men were aroused, arid blood was being
shed, and that awful and unfortunate struggle was going on, I believe that it was.

Question. When did their love for the flag return f

Answer. After General Lee surrendered at Appomattox and we saw it was a useless

and vain struggle, then the people, so far as my knowledge goes, considered that it

was the part of wisdom and to their interest, as citizens of the Government, to make
the very best they could of the results of the war, and to abide by its issue honestly
and in good faith.

Question. Do you not think that the people of Alabama at this time would prefer an

independent government similar to the Jeff Davis government, the confederate gov
ernment ?

Answer. I do not.

Question. You think they are thoroughly reconciled to the Union again, do you ?

Answer. I think this, that they are disposed to become thoroughly reconciled, and if

they have a fair opportunity given them that they will become entirely reconciled
;

but as to a disposition or an anxiety, upon the part of the people with whom I am
acquainted, publicly to establish an independent government, there is no disposition
whatever upon their part to do it, nor ever to make the effort to do it

; they are sick

of secession and of war.

Question. Do your people esteem it a matter of great injustice that your leading men,
who had been members of Congress or who had held commissions in the military and
naval service of the United States, and in this capacity had taken an oath to support
the Constitution of the United States, and broken that oath in rebelling against the

Government, should not be trusted now, a second time, by the Government with the

privilege of holding high offices ? Do they esteem this a matter of great injustice ?

Ansiccr. Our people consider it a great privation to be deprived, in times like these,
where we think the liberty and independence of the citizens are at stake and the
existence of a republican government is in danger we think it u great hardship that
we should be deprived of the wisdom, experience, and knowledge of men whom we
have once trusted.

Question. You do not answer my question in the spirit in which I put it. I will put
it in another form. Are your people of opinion that Jefferson Davis, for example, who
was once Secretary of War and a Senator of the United States, and who subsequently
violated the oath that he took when he entered upon those high offices, should be
trusted a second time to hold similar offices, after having thus flagrantly violated his

obligation to support the Constitution of the United States ?

Question. My opinion is that the people do not consider that Mr. Davis, or any other

representative from the South in Congress at that time, violated his oath by leaving
the Senate Chamber or the House of Representatives ;

for the reason that, as a general
thing, we believe in the doctrine of State sovereignty, and that the State of Alabama,
for instance, or the State of Mississippi, had a right to say to her Representatives in

Congress when they should stay and w.hen they should leave
;
that that right was

superior to any other right in the laud.

Question. Then you do not regard the oath to support the Constitution of the United
States as pledging the one who takes it to maintain and defend the Union ?

Answer. Not in opposition to the interests of his State.

Question. Is that the doctrine held by the democratic party to-day in Alabama ?

Answer. So far as my knowledge of the democratic party is concerned, I believe that

they maintain the doctrine that the States should not be interfered with in their inter
nal matters in their municipal laws

;
and that they should be allowed the privilege

and the right to regulate their domestic affairs. That is what I understand to be the
doctrine of the democratic party ;

that the Federal Government should not interfere

in the management, direction, and control of State matters.

Question. But suppose the General Government does, do your people hold that the
State of Alabama has the right to secede ?

Answer. That involves the question, Senator, it seems to me, of all the theories of
this Government.

Question. I just wanted to know what the opinions of the democratic party upon
that question are to be in Alabama ?

Answei*. If the Federal Government does interfere, you say, with the affairs of

Alabama, for instance, is it the opinion I ana just rinding out your question of the
democratic party of Alabama that the State ought to secede ?

Question. Yes, sir.
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Answer. I am at a loss to answer that question for this reason : Even if we wanted to
secede, it would not be possible nor practicable, and I do not believe that the p t

&amp;gt;oT&amp;gt;l&amp;lt;- ofAlabama indorse secession or approve of it.

By Mr. RICE :

Question. Do they indorse the right of secession under the circumstances stated ?

By Mr. BLAIR :

Question. Do they not consider that that question has been settled bv the rebellion
fully and entirely?
Answer. They consider that the war and its results have forever settled the question

of secession in this Government.
Question. And the right?
Answer. And the right of it?

By the CHAIRMAN :

Question. Did the General Government ever interfere in the affairs of the State of
Alabama, except in the execution of the acts of Congress ?

Answer. We believe it did, in the adoption of the constitution we have got now in
Alabama.

Question. I speak of the condition of affairs before the war. Had the General Gov
ernment intervened in the local affairs of the State of Alabama before the rebellion ?

Answer. I have never read of the General Government doing so, nor do I recollect, of
my own personal knowledge, of its having done it

;
I was nothing but a youth when

the war began. t

Question. But you are familiar with the history of those times ?

Ansiver. Yes, sir. I have never read
it..

Question. Then, in your opinion, there was no cause, so far as the State of Alabama
was concerned, for rebellion ?

Answer. 1 did not think so
;
I did not think there was any just cause for the secession

of Alabama, or I would not have done what I did; I certainly would not have done
it. I did not think the election of Mr. Lincoln, although considered by our people as
a sectional President and a sectional candidate I did not think his election was suffi

cient to destroy the American Union and break down all those memories that cluster
around it to the pride and glory of the people.

Question. And you do not think that, if the State of Alabama had, by the ordinance
of secession, seceded or attempted to secede from the Union, and had joined her arms
with those of the people of the Southern States in attempting to make that secession

good, that this afforded any pretext or just cause whatever for the General Government
to interfere in the local affairs of the State of Alabama?

Ansiver. I thought that we should have waited until there was an overt act upon the

part of Mr. Lincoln by which the peace and the liberty and the contentment that were
then in our land would have been interrupted and molested, before we should have

contemplated secession.

Question. You do not comprehend the scope of my question. You were speaking of

the intervention by the General Government iu the internal affairs of the State of Ala

bama, as I understood you.
Answer. Yes, sir.

Question. Is it your opinion that what the State of Alabama had done, in seceding
from the Union and joining the Southern States in attempting to establish and main

tain an independent government, afforded no just pretext for the General Government
to interfere, after the suppression of the rebellion, to restore the Southern States to

their normal relations with the General Government?
Ansiver. That is, after the war ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, my opinion about that is that the interference upon the part of the

General Government in the establishment of State governments and the regulation of

State affairs was injudicious and. improper at the time, for the reason that the people

ought to have been allowed to establish those governments and regulate their internal

matters, and thereby secure for the Union, against which there was some prejudice,

that affection and love and interest which would best be secured by that step, and

none other.

Question. You do not think, then, that the people had disqualified themselves in

manner, by going into this rebellion, from exercising as they formerly did

Answer. My opinion about that is that we never lost our citizenship in the United

States Government. .

?

Question. Do you think those who went into the rebellion committed any crn

Answer. Well, sir, from my stand-point, I think they did not.

By Mr. BLAIR: ,

Question. If the Senator will allow me to interrupt him, suppose they had cor
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a crime, was there auy way under the Constitution of the United States by which they
could be punished except by trial in court ?

Answer. That was the only remedy known to us.

Question. Known to the Constitution of the United States ?

Answer. I ain speaking about the Constitution of the United States.

By the CHAIRMAN :

Question. Is it your opinion that those persons who voluntarily went into the army
of the Confederate States, for the purpose of establishing and maintaining a confeder
ate government, were guilty of the crime of treason ?

Answer. I do not believe that a man who voluntarily went into the confederate

army is guilty of the crime of treason.

Question. You do not believe, then, that any of the leaders of secession were guilty
of treason ?

Answer. I do not believe they can be pronounced guilty of treason, unless they are
tried under the Constitution, and so convicted.

Question. My question is, whether any who went into this rebellion and fought
against the Government were, in your opinion, guilty of the crime of treason. 1 am
not speaking of the mode of trial, or the punishment.

Answer. You just want my opinion, individually, as to whether I believe a confed
erate soldier, by fighting the Government of the United States, thereby was guilty of
treason ?

Question. Yes, sir.

Answer. To that I answer that I do not believe that he was guilty of treason.

Question. You think, then, that this rebellion was no crime?
Answer. Well, sir, from my view of the rights of the States, the sovereignty of the

States, and the Constitution of the American people, I think that if we committed any
crime, the Constitution pointed out the way in which we should be punished.

Question. My question is, whether you think any crime was committed ?

Answer. Moral or political, do you mean, Senator?

Question. I mean to ask you whether any crime was committed against the laws of
the country ?

Answer. Not according to our acceptation and interpretation of those laws.

By Mr. RICE :

Question. You say that at the time Alabama seceded you did not think there was
any just cause for her doing so?
Answer. I certainly did not at the time.

Question. If she should secede to-day, and raise an army, and commence an attack
on the Government of the United States, would that be a crime against the laws of

the United States?
Answer. You are asking me, now, a question about things that are not possible, or at

least not practicable.

Question. But you say it was not a crime then, when she had no cause for seceding
I ask if it would be a crime to-day, to do the same thing ?

Answer. My opinion about that is, she has got if I acknowledged and admitted any
such thing as the right of secession that she has got a much better right to secede to

day, by reason of the interference of the Federal Government, than she had in 1.
VG1.

Question. Assuming that you think that, would it be a crime, to-day, for her to raise

an army to resist the United States ?

Answer. I am clear in my opinion about this
;
that it would be very wrong for us to

attempt anything of that kind.

Question. Would it be a crime against the Constitution and laws of the United
States ?

Answer. From my interpretation and acceptation of the Constitution of the United

States, these things must be determined by the manner and under the direction of the

Constitution, as to whether a man commits a crime or not.

Question. Do you think it would be a crime?
Answer. The courts must determine that

;
it is not for me to say whether it is a

crime : I cannot pronounce a man guilty until he is convicted.

Question. I will assume that he comm its a certain act; that they raise an army here
to resist the laws of the United States, and secede

;
would that be a crime against the

Constitution and laws of the United States, in your opinion ?

Mr. BLAIR. Was it a crime
The CHAIRMAN. Let him answer.
Answer. I have no hesitation in answering any question y.ou ask me on that subject.

The only difficulty I have is in understanding you.
Question. Here is what I mean and it is with the object of getting at your senti

ments, for when we get them we will take them to be the sentiments of a considerable

portion of the people whether you would think, if the State of Alabama should pass
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an ordinance of secession now, and should raise an army and resist the laws of the
United States, and the forces of the United States, it would be committing any offeiis&quot;

or crime against the Constitution and laws of the United States.
Answer. My answer to that is this, that the war settled all questions of secession and

its right.

Question. Do you think it would be a crime now ?

Answer. If we come forward and attempt to do that which we surrendered and sub
mitted to in our surrender at Appomattox, it would bo doing that which was

wrou.&quot;-,

because it would -entail punishment and suffering on the people without any hope of
accomplishing anything.

Question. Would it be a crime ?

Answer. If you think disunion is a crime, you take it as such.

Question. You put it on the ground of policy entailing suffering ;
I put it on the

other view. Even if you had as good, fair hopes of the success of secession as you
had in 1861, or better, would it be a crime to undertake it ?

Answer. I must confess that I am at a very great loss to answer a question based
upon a supposition which has no feasibility nor practicability in it whatever

;
I do

not know how to define what is a crime under such a question. I wish you to remem
ber that in

Question. You cannot say whether it would be a crime or not ?

Answer. I cannot answer a question based upon a supposition which has nothing
feasible nor practicable in it whatever

;
to such a question, I do not know how to define

what a crime is
;
I have heretofore answered that the question of the right of seces

sion has been settled by the issue of this war, which I believe the people of all Ala
bama accept in good faith

;
and that to make an effort to carry the State of Alabama

out of the Union again would be wrong, for the reason that it would be in opposition
to that which has already been settled by the arbitrament of the sword

;
it would bo

vain and useless, and would probably entail upon our people great suffering and great
privations, and great hardships, without the slightest benefit coming to them from it.

Question. The question I ask you is, whether that wrong would amount to a crime

against the laws of the United States
; yon admit there would be a wrong.

Answer. If I was on the Supreme bench of the United States I would give a judicial

opinion as to what a crime was.

Question. Can you not give one here as well as if you were there 1

Answer. I think not.

Question. You cannot give that opinion ?

Answer. Not on what the Constitution of the United States is.

By the CHAIRMAN :

Question. Did the people of Alabama throughout the rebellion levy war against the

United States?
Answer. They made war against the Government of the United States.

Question. Did the people of South Carolina levy war against the United States when

they fired upon Fort Sumterf
Ansicer. That was a declaration of war so understood to be.

Question. Now, Mr. Richardson, I ask you, as you are an intelligent gentleman and a

lawyer, whether treason against the United States does not consist in levying war

against them, or in adhering to their enemies, giving them aid and comfort?

Answer. I believe that to be the commonly accepted definition.

Question. Is not that the definition written down in the Constitution itself?

Answer. I so understand it to be; and that is the definition given by all law-writers

upon that subject.

Question. Accepting that as the definition of treason, did not the people who volun

tarily entered into this war against the Government of the United States commit

Answer. That would involve the question, Senator, of the right the people have to

revolutionize
;
that is said to be one of the inalienable and inherent rights of the people.

Question. Does it cease to be treason because it iwevolution ? Is it not i

war against the United States ?

Answer. It might be so considered, and I so consider it myself, as being a resistance

to tyranny ;
but in resisting tyranny, and attempting to preserve our inalienable rights

as a people, I do not think we commit treason.

Qiwstion. You do not think that levying war against theLmted States under the

circumstances that Alabama and other Southern States levied war was treasonif

Answer. I think it is treason from your staud-point-from the stand-point of certain

political parties. It is not treason from my stand-point as a Southern soldier.

Question. Is it treason from the stand-point of the Constitution of the ^

Answer. Are you asking now for my own mere individual opinion as *&amp;gt;J
is, or my opinion based upon what has beou adjudicated and decreed to be

the courts of the United States ?
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Question. You may give both, if you please ; you are not limited in your answer.
Answer. I have never seen any case or cause adjudicated in the courts of the United

States where any rnaii taking part iu the war on the side of the South has been ad

judged a traitor : none of our prominent, or public, or leading men have been declared

by any judicial proceeding to be traitors by reason of their part and their conduct in

behalf of the confederate army.
Question. This lenient Government has never put any of them upon trial for treason ?

Answer. Mr. Davis.

Question. Was he put upon trial ?

Answer. He was arraigned for treason ?

Question. Was he tried?
Answer. My* recollection of that .matter, from what I have read, is that Mr. Davis was

never thoroughly tried
;
that he was frequently arraigned before the court, and from

the newspaper reports he was anxious and ready for trial.

By Mr. BLAIR :

Question. Did not the court decide that the fourteenth amendment, in imposing a

punishment upon him for his treason by depriving him of the rights of a citizen, had
inflicted one punishment and could not inflict any of the others ?

Answer. That certainly is my recollection of what the court decided, and that was the
cause of the trial not having been carried through. That is the only case, or the case
that nearest approached a trial, and a definition of what treason was BO far as partici

pation iu the confederate cause involved treason, that I have ever heard of.

By the CHAIRMAN :

Question. I am not speaking now about the punishment of treason, or whether the
fourteenth amendment sheltered Mr. Davis from a conviction of the crime of treason.
I simply wanted to have your opinion whether Mr. Davis, in what he did during this

rebellion, from its inception to its close, ever committed the crime of treason against
the United States ?

Answer. 1 think not, sir
;
for the reason that Mr. Davis was exercising the right that

every citizen has to revolutionize.

Question. If that right then existed, Mr. Richardson, in 1861, it exists now, does it

not ?

Answer. I believe that is one of the natural rights that God has given us.

Question. There is nothing in your judgment, then, that would make it a crime in the

people of the State of Alabama to rebel again at any time v/heu they thought they
had sufficient cause

;
do I understand you correctly ?

Answer. Not to that extent.

Question. Please explain, then, what you mean.
f Answer. If the people of Alabama were tyrannized over by those in authority over

them, and their liberties were endangered, and they were to be oppressed, about to be

deprived of those rights which God gives us as natural rights, the right of liberty, the

right of life, and the right of property, I believe, under such circumstances as those,

any and every people, the people of Alabama, and the people of Pennsylvania, or any
other State, have a right to rise up in their strength and set aside those who oppress
them and attempt to take away their liberties.

Question. They could only be tyrannized over by the execution of constitutional laws,
in the framing of which the State of Alabama had a part, could they ?

Answer. If Alabama had a part in framing the law, and her people were represented
in framing that law, I should think she would have no right afterward to resist it. She
would be estopped from complaining of it.

Question. Was not the State of Alabama in Congress, and had she not a full voice in

the framing of the laws at the time Alabama seceded in 18J1 ?

Answer. Alabama had certainly been represented in the Congress of the United States
from the time of her admission into the Union in 1819 at least history so reports it

up to the day of her secession.

Question. What tyranny had been^exerted over the people ofAlabama at the time she
went into the rebellion in 1861 ?

Answer. I have stated two or three times that I did not think Alabama had a right
to secede formerly.

By Mr. RICE :

Question. Had she a right to revolutionize at that time ?

Ansiver. I have also stated that I believed it was the inalienable and natural right of

every people to revolutionize when there was just cause for it, but there was no just
cause for.revolution or for secession then. Therefore, I believe and I think it was the

opinion of the people I have associated with, and the opinion of the majority 01&quot; North
Alabama that there was no cause either for secession or revolution in 1861.

Question. Then how do you come to the conclusion that when they levied war against
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the Government, if they had no cause for it, they were not guilty of treason if they
levied tbat war without cause ?

Answer. You must remember that between that time and the firin&quot; upon Fort Suinter
75,000 men had been called out.

By the CHAIRMAN:

Question. But I understood you to say this 75,000 had been called out pursuant to
an act of Congress to which Alabama had given her consent

;
is not that so ?

Answer. I stated, according to my recollection of that order it was amidst a great
deal of excitement that Mr. Lincoln in it recited his authority for calling out the
troops, and said it was for the suppression of revolts, rebellion, riofes, &c., that existed
in certain parts of the country.

Question. Does not every sovereign government possess the same power that was ex
ercised by Mr. Lincoln?

Ansiver. L believe that it does.

Question. Is not such a power necessary to the existence of the Government the
power to call upon the people to maintain the supremacy of the laws, and to put down
insurrection against those Jaws f

Answer. Well, if I were to answer that question in full, it would carry me back to a
recital of what limited knowledge I have of what the framers of our Constitution in
tended in its organization in the beginning.

Question. Well, I do not care about opening that wide field.

Answer. I know you do not want that. As to the rights of the States and the rights
of the General Government

By Mr. BLAIR :

Question. I would ask if there were not a large number, probably a preponderance of
the people of the Southern States, who held the doctrine that, under the Constitution
of the United States, they had the right of peaceable secession?
Answer. There was a large number of them

;
a majority thought that way.

Question. That doctrine of State sovereignty had been propagated in this country for

thirty odd years ?

Answer. Yes, sir, by the leading men of the laud.

Question. It was assumed that it had the right ?

Answer. Yes, sir, to peaceably secede.

Question. And I understand you to say now that that pretension of theirs was sub
mitted to the arbitrament of the sword, and decided against them

;
and that now the

people of the Southern States no longer hold that there is any such doctrine or right
as that of peaceable secession ?

Answer. That is my opinion.
Question. They consider that decided by the arbitrament of war ?

Answer. We consider that question settled by the arbitrament of the sword
;
that it

is no longer a question in this country, and there are no political adherents to such a

theory.
Question. The Senator claims that it was the leniency of the Government that for

bade the trial and conviction of large numbers of the people of the South, who were
involved in this rebellion, for treason. Is it not regarded, on the contrary, as anything
but leniency to violate the Constitution and pass a bill of attainder depriving vast

numbers of the citizens of the South of their rights without a trial?

Answer. It is so regarded by the masses of the people with whom I am acquainted
that it is anything in the world but leniency to pass such a bill of attainder, and deprive
them of their rights without a trial.

Question. If the leaders in this rebellion had been tried, convicted, and punished,
would it not have been regarded by the entire South as more in accordance with our

Constitution, more in accordance with the dictates of humanity, than to proceed, in vio

lation of the Constitution, to punish them without a trial?.

Answer. We would have looked upon the trial of our leaders, even their conviction

of treason, as less a privation and less a punishment than this wholesale deprivation ot

our rights as citizens, and forbidding our leading men, many of them, to hold office and

exercise the rights of citizenship, without giving us a trial at all.

Question. Could there have been a more infamous imposition upon these people tl

to make them the prey of adventurers and plunderers, as has been done by the recur

structiou acts of Congress ? , ,

Answer. I do not think that any punishment could have been devised ^hich AT

have been, by our people, considered more severe, more degrading, and more h

ating to the people, than that act by which was thrust upon the people, and into

offices, men who were unworthy of the trust, men who were strangers to us, ami mi

who created discord, dissatisfaction, and discontent throngbont the whole h ml. l

our people consider that the greatest punishment that could have been place

them. They look upon it as a great iniquity, from which all of our evils
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By the CHAIRMAN :

Question. You speak of the wholesale deprivations of the rights of your people. What
do you mean by that?
Answer. I mean by that, that soon after the war no man could exercise the right of

citizenship or hold office who had held a certain grade in the confederate army.
Question. Had they not all renounced their citizenship of the United States when they

went into the rebellion ?

Answer. I think not.

Question. Did they still, while rebelling against the Government, claim to be citizens

of the United States or citisens of the confederate government?
Answer. They claimed to be citizens of the confederate government.
Question. Then, had they not renounced their citizenship in the United States?
Answer. Because they wce taxed they were called upon to admit the confederate

government, and as such, they were citizens de facto.

Question, DC facto of the confederate government ?

Answer. Yes, sir.

Question. I am speaking of those who willingly entered the confederate army for the

purpose of resisting the Government of the United States. Did they still claim to be
citizens of the United States, entitled to the rights and privileges of .citizens of the
United States ?

Answer. Well, my answer to that question is this, Senator : There is something recip
rocal in citizenship. In order to citizenship, to discharging the duties of citizenship,
we are entitled to the protection of the Government. The Government had ceased to

give us protection ;
therefore we were not citizens.

Question. Was not the Government lighting to give you protection and restore the

supremacy of the laws throughout all these Southern States?
Ansivei\ That was claimed to be the purpose and object of the war to suppress the

rebellion.

Question. And restore the supremacy of the laws ?

Answer. And restore the supremacy of the laws.

Question. Was not the Government, then, doing all it could to extend to you all the

rights and benefits of citizenship ?

Answer. Well, sir, I suppose that the Union army, from its condition and bearing, so

far as my knowledge goes, upon the battle-field, was doing everything it could; be
cause they fought gallantly and earnestly whenever I saw them, and I have no reason
to believe that they were not true and zealous in attempting to put down the rebellion.

Question. Now, to go back to that question which I put to you, and which you have
not answered, and to which I desire an explicit answer: Did those men who* volunta

rily entered the army of the Confederate States, and took up arms against the General

Government, and fought the General Government, claim, during all that time, to be
citizens of the United States ?

Answer. They did not. They did not claim to be citizens of the United States.

Question. Did they not, by the strongest implication, renounce all claim to citizen

ship ? Did they look to the General Government for protection ?

Answer. No, sir
; they did not look to the General Government of the United States

for protection. They looked to the Confederate States government for protection, be
cause I considered myself a citizen de facto. My citizenship was in abeyance to the
United States Government. It was to be determined by the result of that war whether
I was a citizen of the United States or not.

Question. Were you fighting for the purpose of destroying that citizenship in abey
ance, or for the purpose of being restored again to the citizenship of the United States ?

Answer. I was fighting for the purpose of establishing a separate and independent
government from the United States Government. If we had succeeded, I would
certainly have lost my citizenship in and allegiance to the United States Government.
But, having failed, that abeyance which I spoke of was determined, and it placed me
back exactly where I started a citizen of the United States Government.

Question. You think you became, ipso facto, immediately restored to all the rights of

citizenship?
Answer. I think so.

Question. You think your efforts during three or four years, more or less, to dissolve
the Union and to establish a separate government, did not divest you of a single right
of citizenship as a citizen of the United States ?

Answer. Under the Constitution, I do not believe it did.

By Mr. BLAIR :

Question. Unless convicted in court ?

Answer. I mean that.

By the CHAIRMAN :

Question. You say you were approached by the Ku-Klnx, and desired to join their

organization ?
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Answer. I was, sir.

Question. More than once ?

Answer. I recollect to have been approached at one time.
Question. At what time was that
Answer. My best recollection, Senator, is, that that was in the fall of 1868
Question. By a leader in the Klan ?

Answer. I will give the circumstances.

Question. If you please.
Answer. I was in my office alone and a gentleman came in, a stranger to me H&amp;gt;^ -,1

the door behind him, and gave other evidence that he desired secrecy and privacy in
the matter, which attracted my attention. I asked him to take a seat; he pulled *

paper out of his pocket and handed it to me. I asked him where he came from II -

said from Limestone County,in the neighborhood of Saline Springs ;
that he was there

for the purpose of organizing den number something, I have forgotten the number,
in Limestone County, and that he wanted me to give him a

&quot;precept.&quot; I told him I
knew nothing about any such organization ; that I was not acquainted with it; that
I was not a member of it, and I had no authority in the matter whatever. He then
said to me, &quot;You need not be afraid of

me,&quot;
or something in words to that effect

;

&quot;

I
am all right ; you need not have any suspicion of me

;
I have got the papers with me

which show that I am one of
you,&quot; talking to me as though I was one of them. Ho

then gave me a certificate, saying that he was a member of the Ku-Klux
;
that he was

all right, and was a member of the Ku-Klux Klan, and wanted to organize a den, say
ing what number, &c., there in Limestone, where I was very well acquainted.

Question. You were then living in Huutsville ?

Answer. I was living here, bnt I was raised there, and mixed up in politics there, and
knew them all. I then questioned him particularly about that neighborhood. He
mentioned several names of citizens living there

;
I told him it was singular I had

never met him
;
that I knew the people of that neighborhood very well

;
I had

canvassed there and knew them thoroughly, and it was singular I had never met him.
He then pulled out a blue book with all the orders, and forms, and symbols, and by
laws. I looked at it, and told him I knew nothing about them whatever, and that ho
must excuse me from having any further interview with him on that subject ;

that I

was not a Ku-Klux, and had no right or authority to give him any privilege to organ
ize any den whatever. He then left me; he went down on the streets

;
I staid in my

office five or ten minutes and got to thinking about it, and I apprehended that he was
sent there for a purpose, because he was a stranger. He bad alleged that he had come
from a certain part of Limestone County, with the people of which I was well ac

quainted, and I had never heard of his name. I apprehended that there was some pur
pose to get me committed if I was a Kn-Klux, and thereby get me in trouble. I went
down on the streets to find him and he was gone. I never saw that man from that day to

this. My opinion is that, in that instance, there having been a rumor circulated here,

by reason of my going down that night and holding conversation with that Ku-Klux

procession with some man unknown to me, advising him to leave the town that I was
connected with the organization, a.nd particularly as coming from Limestone County ;

and Colonel Bradley, a republican, having told me I \^as in danger of being arrested,

mentioning my name in connection with that circumstance and some other names, and

saying he believed I was not a Ku-Klux. I believe the approach this man made to

me was to find out whether I was really a Ku-Klux or not, and to have me indicted,

and give me trouble.

Question. Was this the first and only application ever made to you to become a mem
ber of that Klan ?

Ansiver. No, sir; there was an application made to me, not directly ;
I accepted it

as an application, at least I thought it was, because I supposed they approached men

cautiously to find out their views before a direct offer was made; I understood it was

an offer to me to join the Ku-Klux made here in this county.

Question. When was that ?

Answer. In 18G8, I think; I know it was earlier than this affair I spoke of. It was

not made in words plain and unmistakable, for the reason that I had expressed myseli

as being decidedly in opposition to the organization, believing it would result m harm

and be an injury to the people.
Question. Have you ever read the constitution of the order?

Answer. I have never read it.

Question. Have you ever read its obligation ?

Answer. I have never read it.

Question. Do you know who were its leaders in this part of the State f

Answer. I do not.

Question. Have you no information upon that subject f

Answer. I have my suspicions. . , . f

Question. Are your suspicions founded on what you regard as reliable inioi

Answer. They are not.

53 A
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Question. Are they mere suspicious ?

Answer. Mere suspicions ami conjectures ou my own part, for this reason : I believe a

great many of the young men of this country at that time were in that organization, and

my sentiments hero were so publicly expressed about that, that they eschewed any in

terview or intercourse with me on that subject, and all I did gather as to who the
leaders were or who were conducting it, was mere rumor, which I do not think was
reliable.

Question. Have you any information as to the strength of the order in Madison

County in the year 1868 ?

Answer. No, sir; I have not any information as to its strength. I could make a sur

mise.

Question. Give us the benefit of the best opinion you have on that subject.
Answei . The best opinion on that subject, I think, is that the Ku-Klux organization

displayed its strength here the night of that riot, in 1868.

Question. For the entire county T

Answer. I think so.

Question. I understood you to say there were about one hundred to one hundred and
fifty of them.
Answer. I do not think there were over one hundred and fifty.

Question. What leads you to suppose that the entire strength&quot; turned out that night?
Answer. Well, as I stated just now, it was a mere matter of surmise on my own part,

of the vaguest conjecture ; they did not talk to me on that subject.

Question. Do you know how they happened to appear in the streets of Huntsville
that night ?

Answer. My opinion is, they were induced to come here by reason of the threats that
had been made that they could not come here.

Question. When were those threats made ?

Answer. On that day, Saturday.
Question. Do you think these threats could have reached the Ku-Klux in all parts of

the county ?

Answer. I think most of the Ku-Klux in Madison County were within the corporate
limits of Huntsville.

Question. Who made those threats ?

Answer. They were made variously and at divers places during the day, by negroes.
I think Mr. Sheets said they dared not come here

;
that they could go into Florence.

Question. Then you think that company that made the procession that night were
men who belonged to the town of Huntsville ?

Answer. A great many of them were
;
that is my opinion ;

there is nothing definite

about that, because I did not know them. My views were in opposition to theirs;

they would not talk to me
;
there may have been some of iny companions and asso

ciates who were in that organization ;
I do not know

; they knew my sentiments, and,
of course, avoided conversation with me on that subject.

Question. How many troops were here at that time f

Answer. I think there was a regiment. ,

Question.. Where were they stationed ?

Answer. They were stationed, I understood, a half a mile west of the town, on the

property owned by Mr. Rhctt; there was a guard, I do not know of how many men it

consisted, one block from the square, the Calhoun House.

Question. On that night ?

Answer. On that night.
Question. How large was that detachment?
Answer. I do not know

;
there was always a guard about there

;
I do not know how

many were kept there.

Question. Do you think the presence of the troops that night had any influence upon
the retiring of the Ku-Klux Klan ?

Answer. Well, sir, I am inclined to think it had. I know I stated to those men with
whom I conversed, that the troops would be ou the square, and that it would be their

duty to take steps against them, and that would bring about a very unfortunate con
flict. And now I remember, this man stated to me as we stood there, that they did
not desire any conflict with the United States troops none at any time.

Question. Do you think they were strong enough to have met the United States

troops upon equal terms ?

Answer. O, no, sir; nothing like it.

Question. It is possible, then, that their withdrawal was influenced somewhat by the
fact that they would get into a collision with the United States troops if they under
took to fire on the negroes f

Answer. I think they were influenced by that fact, because I stated it to them. I

think they stated that they did not want any conflict with the United States troops; it

would bring punishment upon the people, and be an unfortunate affair to the commu
nity. In addition to that, I told them not to come back, because they would get into con-
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flict with the citizens and involve &quot;bloodshed, and probably the town would be fired
and great evil would result.

Question. I wish you would look over the preamble of this act of the legislature of
Alabama for the suppression of secret

organizations of men disguising thfemselvee fin-

purposes of crimes and outrages, approved December 26, 1868
; and after you have read

it over, I will ask you a question based upon that act.
Answer. [After reading it.] I have read it.

Question. 1 desire to ask you whether the condition of things in Alabama recited in
this preamble was true at that time ?

Answer. I do not believe that this preamble was true at the time, and yet I would
rather have that law to remain among the State laws of Alabama to-day than not
yet I do not believe that at the time of its passage that preamble was true.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not the law very bitterly assailed and denounced throughout the
State at the time of its passage by the Alabama legislature ?

Answer. It was.

Question. Especially by the democratic party and democratic partisans ?

Answer. It was assailed and denounced by reason of its recital of what purported to
be the truth, but which we considered wjfs false.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you. not believe there was a secret organization in many parts of the

State, formed of men who, under the cover of masks and other disguises, and armed
with knives, revolvers, and other deadly weapons, issued from the places of their ren
dezvous in bands, mounted on horses, disguised, in the hours of the night, and that

they committed violence and outrages upon peaceable and law-abiding citizens do

you not believe that that was true at that time?
Answer. I believe there was an organization, say, in the county of Madison, at that

time, that went in disguise. I do not believe, as that preamble recites, that houses were

pillaged and that lawlessness of that kind was committed.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Did they go armed?
Answer. I never saw them but once.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you speak now for the whole State of Alabama ?

Answer. I do not.

Question. For what part do you speak ?

Answer. I speak more particularly for the counties of Limestone, Madison, Lawrence,

Lauderdale, Morgan, and Franklin.

Question. Do you not believe there were such disguised bands in existence :.D all those

counties at that time ?

Answer. I believe there were in Limestone and in Lauderdale
;
as to whether they

were in Colbert I have no opinion.
Question. You believe they were in existence in Madison ?

Answei\ Yes, sir; I have stated that already.

Question. Do you believe they entered the houses of peaceable citizens in the hours

of night while they were thus masked, disguised, and armed?
Ansiver. I have heard of their doing it.

Question. Do you not believe they were mounted upon horses that were disguised T

Answer. I do.

Question. And that they rode about the country ?

Answer. I saw them riding through this town.

Question. Did they ride about the country, too ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. If they did not enter the houses of people, what was their mission? what

were they riding through the country in disguise for ?

Answer. The only time I ever saw them armed was here in Huntsville, when they

came, in my opinion, by reason of the threats that had been made.

Question. You have told us about that; I do not care about that transaction. Have

you any information of their riding about the country ?

Answer. Yes, sir
;
in Limestone County.

Question. What was their mission there?

Answer. I do not know
; they rode into Athens and rode out without any guns.

Question. Is that the only instance you have heard? whnn
Answer. I was at a public meeting near Willow Springs, in Limestone County,

they came up, I was speaking. They rode within ten or fifteen steps of the stand, ai

created merriment among the women and children ; they were unarmed.
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Question. Have you not heard of many instances where men, disguised, mounted, and
armed, have molested peaceable people in the night-time ? *

Answer. I have heard of various instances where the Ku-Klux were charged to have
taken men out and whipped them.

Question. Do you not believe these accounts to be true ?

Ansivcr. I do not, in all instances,

Question. How do you distinguish between the true and the false?
Answer. For this reason, that

Question. I am speaking of instances of outrages committed within the last eighteen
months.
Answer. I do not remember of any outrages committed about that time, in 1808, when

that act was passed. I could refresh my memory. Doubtless there are some, but the

outrages committed within eighteen mouths, I think, have been committed by high
waymen and robbers.

Question. At the time this act was passed, do you think that would have been put on
the statute-book unless there was such a condition of things as is recited in it ?

*

Answer. I do not think the fact that it is on the statute-book is an evidence that it

is true, for the reason that the Alabama legislature was then composed of the descrip
tion of men I have briefly described to this Committee, and who created such dissatis

faction.

Question. Do you believe that the recitals of this preamble were wholly false ?

Answer. I have not said so.

Question. Do you believe they were partly so?
Answer. I believe it was true to this extent, that there was a secret organization in

this State at that time, that rode about on horses, disguised themselves, and their

horses disguised.
Question. What were they doing ?

Answer. What they did was mere hearsay. They were reported to have taken people
out at different times. Whether they did it or not, I do not know.

Question. Taken them out from where?
Answer. From their premises and homes.

Question. What then ?

Answer. I do not know.
Question. What was it said they were taken out for?
Answer. One thing and another. In one instance that occurred up here in the

northern part of the county, they said they took a fellow out because he interfered
with his neighbors labor-system.

Question. What was done with the people taken out of tlieir homes?
Answer. According to what I heard ?

Question. Yes, sir; according to your information.
Answer. I heard that for instance, the man taken out in tbe northern part of this

county it was said that he was whipped, because he interfered with his neighbors
labor-system. Whether truly or not, I do not know.

Question. Was he a white man ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were these outrages reported in the newspapers at the time?
Ansiver. I think Mr. Figures reported almost all of them.

Question. Did the democratic newspapers publish accounts of these outrages?
Ansiver. Really, I could not tell

;
I do not remember. Mr. Young \vas a democratic

editor, and Mr. Clay, here. I do not know whether they reported them or not.

Question. Mr. Figures was the republican editor?
Answer. Yes, sir.

Question. He reported them ?

Answer. I remember he reported this case
;

it may be Mr. Young did too.

Question. If there were other outrages committed by these disguised bauds in the

night or day time, the democratic papers of Huutsville did not report their existence ?

Answer. I say I do not know whether they reported them or not.

Question. Were you not a reader of the papers?
Answer. One of them.
Question. You know whether that paper reported them or not?
Answer. The reason I remember that Mr. Figures has been iu the habit of reporting

these cases was, it was for the purpose of making political capital of them.

Question. Do you think the cases he reported were false or true ?

Answer. Well, sir, I do not know whether they were false or not. I have no recol-

.ection.

Question. Did the democratic paper report the same cases* Mr. Figures reported?
Answer. I said my opinion was Mr. Figures reported these cases, and that is my best

recollection. I cannot specify.

Question. My question is, whether the democratic paper you read reported the same
cases of outrages that Mr. Figures e paper reported.
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Ansiver. John W. Young was the democratic editor here. He was riot very apt at
getting up incidents. He was not a very good editor, and I do not know whether ho
reported them or not. I know there /was a great complaint here for a Ion&quot; linn- about
Young publishing a bad paper. Whether he reported these various incidents or not. I

cannot say. If I were to state from the best of my recollection and my impression
about the matter, I would state that Young reported some of them

;
at least, siu-h ils

he could hear of.

Question. He must have heard of them at the time they were committed
Answer. He may have heard

;
I cannot state. I would pick up his paper and read it

xn the morning at breakfast
;
and even if he did report them, I would forget it in au

hour or two.

Question. So you have not any recollection whether the democratic paper here re

ported these cases as they occurred or not ?

Answer. I have not any recollection whether it did or not.

Question. But you have a recollection that the republican paper did ?

Ansiver. My general impression is, that Mr. Figures generally reported these cases.

Question. Why could you remember the printed matter of Mr. Figures s paper rather
than the democratic paper f

Answer. Simply for the reason we believed the democrats here that Mr. Figures was
reporting all these cases for the purpose of political aggrandizement and political ends.

Question. Why did not your democratic paper, if the cases Mr. Figures reported
were untrue, contradict ?

Ansiver. I have not said the cases Mr. Figures s paper reported were untrue.

Question. Do you think they were true 1

?

Answer. I have no opinion on that subject.

Question. You read them in that paper ?

Ansiver. Well, yes, sir; I have seen some of them. I cannot tell you now what cases

I have seen in his paper.
Question. Were the cases he reported denounced at the time as untruths, as false

hoods ?

Answer. I cannot answer whether they were denounced as untrue or not. I remem
ber to have conversed with Mr. Figures on one occasion about a case that took place iu

Limestone County, and to have told him what I believed, was the correct version of

the matter.

Question. You say the laws are not executed promptly and efficiently. I understood

you to make that answer to a question by General Blair. Did you refer to the present
time ?

Ansiver. I did not
;
I referred to the past. I was questioned by General Blair as to

the efficiency with which the law was executed iu this and other counties, and I stated

I did not believe the laws were executed efficiently under the administration of Joseph
P. Doyle, who is sheriff of Madison County.

Question. Is Mr. Doyle a northern or southern man ?

Answer. A southern man a republican.

Question. HoW long since he vacated the office ?

Answer. I think it is six or eight months since.

Question. Up to that period the laws were not executed promptly and efficiently T

Answer. I do not think they were.

Question, Did I understand you to say you do not know of a single instance in Mad
ison County where a man has been brought to trial and conviction for having commit

ted an outrage upon property, person, or life, in connection with these disguised bands

of men ?

Answer. I stated that divers parties had been arraigned.

Question. My question is, whether there has been a single conviction in this county of

a man because of his being connected with these disguised bands ol men.
A T t L. i_ -!&quot;_- ,1 -.A* ^ ,.Cm^l^ -r.yx^iTirt^-irtr* Tr*v f\c\ T u&quot;MO\V C\\ OT1P ! Ullti J. ClO
Answer. I have not heard of a single conviction, nor do I know of one; but I

__ow of several trials that have taken place here, of men charged with havin

mitted offenses, under the Ku-Klux law.

Quest-ion. Do you draw the inference from that, that no such outrages have been

committed, or that they have been committed under such circumstances that the pro

of the guilt of the accused could not be obtained f

Answer. My conclusion upon that is, that the trial established the innocence

draw the inference from that that no Ku-Klux outrages have been

committed in Madison County ?

Answer. I do not. . , , ,

Question. You think, then, such outrages have been committed 1

Answer. I do think, under that law of 1868, that men, according to that law, nave

curred its penalty ;
thev have gone in disguise; they have ridden disguised through^t^o^^^^^^ng to that law, they have incurred its

penalty.
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Question. But in no other way than having worn disguises, and ridden through the

country ?

Answer. I do not know of any outrage, Senator, that has been committed
;
therefore

I could not pass upon the innocence or the guilt of a party. I do not know of any my
self. I have heard that A and B, C anti. D have suffered in such and such a way from

disguised men. I take it for granted that the officers of the law should do their duty.
It is always considered so until the contrary is shown.

Question. Then you disbelieve these reports?
Answer. As to the truth of them ?

Question. Yes, sir,

Ansiver. I did disbelieve them as a general thing, because I thought they were circu

lated for political purposes.

By Mr. RICE :

Question. State if, in these trials, these men did not prove that an offense had been
committed under the law, and was it not a lack of proof to identify those who com
mitted it that caused the acquittals ?

Answer. I will answer by referring again to the case of Martin, who was tried here,
and another gentleman whose name I have forgotten. They were charged with hav

ing committed an offense under the Ku-Klux act
;
that was, shooting a negro named

Prior Turner. It was clearly proven, beyond question, that the negro was shot
;
but

who shot him, how he was shot, and when he was shot, were not at all proved ;
and Mr.

Figures, who was the justice of the peace, discharged those parties on account of the
lack of that proof. Turner did not show how he was shot, when he was shot, or who
shot him, but the fact was shown in court that he was shot.

Question. But the offenses in all these trials are proved, yet they fail to show who
committed them. They prove that the violence has been committed?
Answer. I do not know that they do in all cases.

Question. As far as you know ?

Answer. In that one they did. The physician testified to it, and there was Turner
on the stand, who showed the wound, but who he was shot by was not proven.

By the CHAIRMAN:

Question. Then you are not satisfied, as I understand you, from the information that
has come to you, that those outrages have been committed by men in disguise, banded

together ?

Answer. I am not satisfied, Senator, that the various rumors about outrages are

all true
;
and am not at all satisfied that they were all committed by the Ku-Klux or

ganization.
Question. I am not inquiring just now what names the organizations \verc known by,

or for what purpose they were organized ;
I was simply inquiring whether you believe

the fact to have existed in the past, that numerous people were visited in Madison

County, in the hours of night, by bands in disguise, and taken from their homes and
whipped, or otherwise outraged ?

Answer. Whether I believe what rumors I heard or not ?

Question. I did not ask you that question. I ask whether you know the fact, that
numbers of people have been visited in Madison Count}&quot;, in the hours of the night, by
bands in disguise, and taken from their homes and whipped or otherwise outraged ?

Answer. I did not believe the truth of all the rumors that I heard about people being,
visited at night by disguised men and taken from their homes and whipped and other
wise maltreated.

Question. How do you distinguish between the rumors; give us the rule by which

you distinguish rumors to be believed, and those to be disbelieved ?

Answer. I distinguish in this way: I knew of one instance where the party charged
that he was shot by disguised men, and the proof was that the men whom he charged
as having been there in disguise were not there at all.

Question. Was it proved that there were no men there in disguise ?

Ansiver. The proof in that particular instance was, that from an hour to an hour
and a half, if I recollect right the trial occurred some time since from an hour to

an hour and a half before certain firing took place in the streets of Madison Station,
three disguised men were seen to pass through that town. That is nay recollection
of the proof in that instance.

Question. What instance do you refer to ?

Answer. The instance of Turner.

Question. Were they wearing the Ku-Klux disguise ?

Answer. They were disguised in some grotesque manner.
Question. After the similitude of the Ku-Klux ?

Answw. My recollection is that they had on conical hats and long gowns and their

horses were not disguised.

Question. Is that the common disguise of the Ku-Klux ?
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Answer. It is my recollection that they wore tall hats. They rode around the
square. They did not have any uniform. As a general thing the Ku-Klux wear tall
conical hats, and hoods over their faces with holes, and long gowns which are some
times black.

Question. Did you ever read the constitution of the Loyal League ?

Answer. I never did.

Question. You never was in one, of course ?

Answer. I never was.

Question. You know nothing, then, of your own knowledge, of their constitution T
Answer. I do not.

Question. Their meetings, however, I understand you to say, were in open daylight ?
Answer. At one time in Limestone County, in the latter part of 1868, I think it

was, they held their meetings, if I remember aright, on Saturday evening, in the upperroom of an old drug-store.
Question. After night ?

Answer. No, sir
;
in the day-time.

Question. Did you ever hear of their meeting after night?
Answer. Yes, sir; in this town.

Question. Did they wear any badges to distinguish them as members of the Loyal
League ?

Answer. I have never heard of any.
Question. Did they have any disguise ?

Answer. I never heard of any.
Question. Did they go armed ?

Answer. I understood that at the colored church here, when the League met, senti
nels were stationed armed men.

Question. Did you understand that the members of the Loyal League were armed
that that was one of their rules ?

Answer. I have heard that in the election excitement in 1868 they attended their

meetings armed
;
that was the general understanding of our people.

Question. Do you think that all the negroes who belonged to these Loyal Leagues
had arms?

Answer. I do not know whether they all had arms or not
;

I am simply stating what
was the current rumor here; whether it was reliable or true I cannot state. The be
lief was that the negroes generally went to the Loyal Leagues armed.

Question. How do you know it was one of the objects of that League, if you never
have seen its constitution and by-laws, to instill animosity and prejudice into the minds
of the negroes against the native southern white people I

Answer. I stated that it was my opinion about the purpose and object of the League.
It was derived from the common opinion of the public ;

and that was, that the object
and purpose of the League was to create and establish more firmly the animosity of

the negroes against the native white people of the South.

Question. When you speak of the opinion of the public, do you mean the opinion of

the democratic party ?

Answer. I do.

Question. That, in your definition, means the public ?

Answer. The &quot;white public here.

Question. You never heard any republican say, did you, that that was one of the ob

jects of this League ?

Answer. I have heard Colonel Nick Davis

Qucslion. You need not quote him
;
we do not recognize him as a republican in good

standing.
Answer. He voted for General Grant and Mr. Colfax, who were the republican can

didates.

Question. I am asking
Answer. You asked me if I did not hear a republican ;

I was going to answer that

question, when
Question. I say to you that I disavow Mr. Davis being a republican in good standing,

recognized by the republican party. I mean to say that I do not want you to quote
him as authority in answer to that question.
Answer. Very good, I will not quote him.

Question. Do you know any recognized republican, acting in harmony with the party,

who has upon any occasion stated that it was one of the objects of this Loyal Leagiu

to instill animosity and prejudice into the minds of the negroes against the soi

white people? ,

Answer. I do not want to revert to that which the chairman of the committee L

enjoined upon me not to mention that is, the standing of Mr. Davis as a ropu

iu the republican party of this county. He has been the mouthpiece ol the rrpul&amp;gt;
&amp;lt;; a

party in this county for a long time. I have heard him in public speeches ;
a
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chairman chooses to stop me now /oni telling what ho said about the Loyal League, I
will stop.

Question. I prefer that you make your answer to iny question by quoting some other

authority.
Answer. Then I cannot quote any other authority republican authority.
Question. I think that I understood you to say that you knew of no act of violence

that was committed under the auspices or authority of this Loyal League ?

Answer. I know of none, sir; no maltreatment nor any injury done to any person
that I know of.

Question. I understood you to say that the Ku-Klux Klan was organized or formed to
be a check on the Loyal Leagues and a terror to evil-doers. What do you mean by the
latter clause ?

Answer. I mean that it was a natural consequence of any such war as the States had
been engaged in that after its close some people would be lawless, and that they would
be unrestrained. There was no doubt in the world that there wrere such men in this

country, and that that was one of the results, and natural results, of a revolution of
such magnitude as we had been engaged in.

Question. And your opinion was that that \vas one of the objects of the formation of
the Ku-Klux Klan ?

Answer. I think that it was formed for the purpose of being a check upon the Loyal
League, and at the same time to direct and control, in company with the civil law,
other wrongs, committed, I believe, by certain evil-doers that were nondescript, so far

as political parties were concerned.

Question. Will you tell how you came to know what the purposes of these Ku-Klux
were ? If, as I understood you to say, you never read their constitution nor by-laws,
and were not in communication with any of the members of that KJan, and never re

ceived the secrets of their order from them, what means have you then of knowing
what were the objects of this organization ?

Answer. I have stated two or three times that as for myself I had no connection
whatever with the Ku-Klux organization.

Question. So I understood you.
Answer. That I was not in sympathy with them

;
that I was opposed to all secret or

ganizations ;
and that in view of my opposition to this organization I had declined to

join them. I have stated, further, that all the knowledge and information that I pre
tend to give you about that organization is derived from what the public thinks ; from
common opinion. I stated that I believed, from all that I had heard about this organ
ization, that its object and purpose were to be a check upon the Loyal League and to

be a terror to all evil-doers. I do not know anything about it of my own knowledge.
Question. When you state that your information is derived from public opinion, do you

mean that portion of the public opinion here known as the conservative or democratic

party? Do not the republican party hold, and have they not always held, that this

Ku-Klux organization was formed for political purposes, and its misdeeds were vis

ited almost exclusively upon Union men ?

Answei . There is no question but that the republican party so considers the Ku-Klux
organization..

Question. When speaking of public opinion you do not mean to include any portion
of the republican party, do you ?

Answer. I mean simply to say the opinion of this town and men with whom I am as

sociated
;
and it is from such sources that I get my information of what the public

opinion is. If I was speaking as to the character of a man, I would speak as to what
those thought of him with whom I was associated.

Question. What I want to get at is, whether, when you speak of the public and the

opinion of the public, you mean to include the opinion of any portion of the republi
can party of Madison County or of Limestone County ?

Answer, (after a pause.) I was just attempting to recall whether I had heard any
republicans give their opinions as to the purpose and object of this organization, and,
as I stated before, I do not remember to have heard any republican say anything about
what the object of this organization was at all.

Question,. You leave the republican element, then, entirely out of the question when
you speak of public opinion ?

Answer. So far as my knowledge of public opinion goes.

Question. What is the comparative strength of the republican party in the county of

Madison ?

Answer. Well, sir, taking the republican party of whites compared with the demo
cratic party in Madison County, I do not think the republican voCe of Madison County
of white people w

rill exceed 150 voters.

Question. 1 am speaking of the comparative strength of the entire republican party,
white and colored, in Madison County?

Answer. That is a right difficult question for me to answer, for the reason that I am
bound to base my opinion on the elections, when determining the relative strength of
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the- two parties. The election for members for the house of representatives of \labam-i
resulted in the last election in the election of three democrats, by a majority of, I think

Question. What was the entire vote polled?
Answer. I think the entire vote polled was, to the best of my recollection, between

four and five thousand probably five thousand. I cannot be positive about these
things.

Question. You think the democratic party in Madison County has a clear majority of

Aimver. If I am to take that as a true criterion.

Question. Do you accept it as a true criterion ?

Answer. I do not.

Question. My question is, what is the^omparative strength of the two parties?
Answer. I think that at a fair election, untrammeled and uncontrolled by outside in

fluence, the democratic party would carry the county by a larger vote than that. If
we are to be influenced and interfered with by parties and persons who are un
friendly to the interests of the native southern men, then I say that that majority would
be reduced

;
but if the negro was left alone, uninfluenced and untrammeled, his pas

sions not appealed to, I believe the native southern people of Madison County would
get a beneficial control of him.

Question. You believe, then, that the influx of white people from the North is hostile
to southern interests?

Answer. Emphatically, I do not. I believe that the people of Madison County wel
come northern men who come here for the purpose of identifying themselves with the
material interests and prosperity of the country, and who come here, not for the pur
pose of taking control of their State and county affairs, and becoming the givers of
law while strangers in our midst

;
if they come peaceably any persons, as is well illus

trated by my friends Fordyce and Day, who come are welcome.

Question. They are good democrats, are they not ?

Answer. I never knew Captain Day s politics until about the last nomination that

Judge Dox received for Congress.
Question. Did not Captain Day come into the State as a carpet-bagger? Has he not

been an office-holder ever since he came into the State ?

Answer. He has been an office-holder ever since he has been in the State, so far as I

know. I say I did not know his politics until Judge Dox received the last nomination
of the democratic convention at Gadsden for Congress. That was the first evidence
ever given to me by Mr. Day that he was a democrat, and I was an intimate associate

and friend of his
;
we did not talk politics, and I did not know whether he was a demo

crat or republican. His partner was a republican.

Question. You had no idea of his political sympathies up to that time ?

Answer. None whatever, because I considered as to that thing of discussing politics

betvteen two young men, I was an associate of his, and respected him
;
and simply

because he had been a United States soldier was no evidence to me that he was not a

gentleman and could not find a friend.

Question. You do not think well of northern men who come into the State of Ala

bama for the purpose of obtaining office?

Answer. Who make that the object, and come down here merely for the purpose of

holding office, and out of it making money ;
I do not think well of what we generally

term &quot;

carpet-baggers.&quot;

Question. Do you know it to be a fact that Mr. Day has held office almost ever since

the tirst day he set foot in Alabama?
Answer. I do. I know the fact that Mr. Vandeventcr, who is a republican, and lives

here in this community, and has been a quiet, worthy, good citizen, was a northern

man, a northern soldier, is a republican to-day, and is greatly respected.

Question. If Mr. Day, who you say has been an office-holder ever since he came into

the State of Alabama, had been a rampant republican, do you think he would have

been agreeable to the taste of native Alabamiaus.
Answer. I think if Mr. Day had come here, as others have come, seeking to get into

office fcy appealing to the prejudices and to the animosities of the negroes as a hobby

upon which to ride, into office, he would not have been thought as well ot as he is

but classed with those who now occupy that position in this community, and wn&amp;lt;j

disagreeable and unpleasant to the people.

Question. Has it commended him to the favor of all good democrats here that he &amp;lt;l

heartily sympathize with the democratic party, and vote for its candidates, and &amp;lt;

Annwei\ Wha,t commended Mr. Day to this community was that he conducted himself

orderly ;
he has shown himself to be a gentleman. Notwithstanding the 1;

was identified with a regiment raised in the State of Alabama, toward wh.eh tli c I
KM -

pie have dislike-notwithstanding all these unfavorable circumstances, be i* l* aV )

himself uprightly, courteously, and attended to his business^ For this reaso
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received, to an unusual extent, the hospitality and courtesy of these people a long time
before I, as his companion, knew his political sentiments.

Question. You think his politics have not had anything to do with his hospitable re

ception here ?

Answer. His politics have had this tendency, since developed, to throw him more
intimately with the community at large. I believe that. I do not pretend to say that
if a man advocates certain political sentiments, it will not secure him, in this country,
as in any other country, more intimate relations with those who advocate the
same political views. But 1 say that Mr. Day so conducted himself here, before we
knew what his politics were, that he was received. I remember to have dis

tinctly discussed the fact with an intimate friend when he went to the Gadsden con

vention, that that was the first declaration I had over heard Day make in politics.
That was when Judge Dox was nominated the last time.

Question. Are men who are bold and outspoken in their opinions and who advocate
radical views, respected and esteemed in this community by the opposite party.

Answer. Men who advocate and boldly speak radical sentiments, and express radi

cal views, are not as much esteemed in the community as a man who entertains demo
cratic views and sentiments, by the democrats.

Question. You answer by a comparison ?

Answer. Yes, sir
; they are not as much esteemed by the democrats as some other dem

ocrat is. At the same time, wo have some of our citizens who are republicans, who
have held those sentiments ever since the war, and who are considered upright and
honest men, so far as I know.

Question. They do not talk about politics much, do they ?

Answer. I do not know any man who talks politics more in North Alabama than
Colonel Joseph C. Bradley.

Question. What business is he engaged in ?

Answer. He is now a commissioner of roads and highways an officer of the county.
Question. Suppose Mr. Bradley were engaged in the business of selling goods in

Huntsville, and was to talk politics over his counter, day in and day oiit, expressing
his views boldly upon all occasions, and advocating republican doctrines, would he be

patronized by any one outside of his party ?

Answer. You will pardon me for answering it might savor of levity that would
depend entirely on how he sold his goods; if he sold them cheaper than, his neighbor
democrat, the people would go there and buy.

Question. And it would not influence his custom ?

Answer. I do not believe it would one bit, simply for the reason we deal here simply
with men. Mr. Vaudeventer is one who has established a store here, and I am a demo
crat, and I deal with him and know he is a republican, and I believe he is getting the

general patronage of the community, to the exclusion of many men who have been
here for many years; for the reason that Mr. Vandeventer sells cheaper than the

Shaudies.

Question. Other things being equal they would patronize the democratic store, would
they not ?

Answer. I suppose they would ; I would myself, other things being equal ;
I would

rather patronize the men who are co-operating and sympathizing with me, and attempt
ing to free me from the evils I consider are imposed upon me.

Question. Are you at this time subject to the disqualification of the fourteenth
amendment ?

Answer. That, I believe, excludes a man from office who has ever hold office before
the war, and taken an oath; I am not subject to it, because I never held an office

before the war.

Question. How many men in Madison County are subject to that disqualification ?

Answer. I could not even make a guess, because I do not know
;
I remember to have

seen an estimate, whether true or not, in the political canvass of 1868, that there were
over 30,000 in the State of Alabama.

Question. You saw that in the democratic newspaper ?

Answer. In the newspaper ;
I was taking tjie Montgomery Mail at that time, p.ud I

expect that is where I saw it
;
that is the seat of government.

Question. Was that a democratic paper ?

Answer. O, yes, sir.

Question. You do not know it otherwise than by reading that article ?

Answer. I do not.

Question. You do not know the number in Madison County ?

Answer. No, sir
;

I cannot tell, because there are many men in Madison County,
probably, who have held office that I even-do not know.

Question. Is there any other disqualification except the incapacity to hold office rest

ing upon a single citizen of Madison County now under the fourteenth amendment or

any other law ?
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Answer. Well, it seems to me that any man who has been a Senator or a member of
Congress before the war is particularly designated, is he not?

Answer. You do not catch the point of my question. I desire to know whether there
is any person any longer disqualified in any other way than an incapacity to hold
office?

Answer. I know of none that I can now think of.

Question. When you speak, then, of the people of Alabama being deprived of all their

rights, you mean the right to hold office, do you ?

Answer, When I speak of being deprived of their rights, and the evils imposed upon
them, I refer particularly to the imposition of that constitution upon us.

Question. You refer to the past and not to the present?
Ansivcr. O. yes, sir

;
I refer to the past.

Question. There is no grievance resting on the people of Alabama at this time, except
the incapacity to hold office of certain prominent individuals who went iuto this

rebellion, is there ? If there is any other grievance, let us hear it ?

Answer. Our chief grievance, as I have stated frequently, is this Alabama constitu
tion

;
that is the only grievance we suffer under particularly ;

it was imposed upon us,
and in its imposition, officers and men who were disagreeable to us, and unpleasant,
and who failed to execute the law, and were in their offices for selfish purposes, were
thrust upon us.

By Mr. BLAIR :

Question. And that still continues ?

Answer. Ytjg, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. When you get rid of these officers you will have no other grievance than the

fourteenth amendment disqualification ?

Answer. We have still that constitution.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is not the constitution in itself a good one ?

Answer. Well, sir, I think not.

By Mr. BLAIR :

Question. It is not a good one if it was not the work of the people anyhow ?

Answer. I think it is not a good one.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you disapprove of that portion requiring education to be extended to

all people all children ?

Ansivcr. I do not. 1 think that the colored children ought to be educated. I think

it is to our interest to educate them
;

it is decidedly to the interest of the southern

white man, for the reason it puts in the hands of the negro the weapon by which he

may defend himself from these impositions that are put upon him.

Question. Then are the democratic party of Madison County heartily in favor of

negro education ?

Answer. I believe that they are.

Question. Are the democratic party of Madison County heartily in favor negro

suffrage?
Answer. I believe that the democratic party of Madison County accept the amend

ment by which negro suffrage is conferred upon the colored people of Madison County,

entirely and unqualifiedly.
Question. Are they in favor of the fifteenth amendment ?

Answer. Well, they accept it; they abide by it
; they intend to make no opposition

to it
; they recognize it as a part of the Constitution of the United States ;

but they

do not believe that that was legitimately ingrafted as a part of the Constitution.

Question. Would they like to get rid of it I

Answer, (after a pause.) Are you inquiring of me now as a mouthpiece of the c

cratic party ? I can answer what I think about it myself.

Question. I am asking the opinion of the democratic party in Madison County, so

as you are familiar with it ; what are their sentiments upon that question IT

Answer. 1 do not believe that there is any disposition on the part ot the dei

of this county to interfere either directly or indirectly with the right that a iiegio

Question. You think if the democratic party were in power then they would not agi

tate that question? ,. f _,&amp;gt; SI1 f.

Answer. My opinion is that the democratic party accepts the question oi

frage as settled and fixed. ,
, (1 ,r;t,,tp tint

Question. My question is whether, if they were in power, they won

question ?
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Answer, (after a pause.) I hardly know how to answer that question, for this reason,
that I consider that when a man looks upon anything and accepts it as fixed and set

tled, he could not, with any consistency,, afterwards agitate it.

Question. Do you think, then, the democratic party in the State of Alabama, so far as

you are acquainted with the sentiments of that party, regard the fifteenth amendment
as a finality, never to be agitated if they get into power.
Answer. 1 think that they regard the fifteenth amendment settled and fixed just like

they regard any other paragraph or section in that Constitution, jnst exactly ; they
consider it just as fixed as that paragraph which says a man is entitled to a speedy
trial.

Question. And you think if in power they would not be in favor of submitting a

proposition to the States for rescinding that article ?

Answer. A proposition to the States to deny the negroes the right of voting, you
mean ?

Question. I mean this : I wish to inquire of you whether, in your opinion, if the demo
cratic party were in power and had the control of both branches of Congress, the peo
ple of Alabama would be in favor of Congress submitting a proposition to the various
States to rescind the fifteenth amendment ?

Answer. I do not believe, from my knowledge of the sentiments and views that con
trol the democrats of Madison County and North Alabama, that if the democratic

party was in power and ascendency, and had both Houses of Congress, any*proposition
would be submitted by the democratic party to the Southern States to rescind the right
that the negro has to vote. I do not believe that any such proposition would be sub
mitted by the democratic Congress to the States to take from the colored people the

right to vote in the States or rescind the fifteenth amendment.
Question. Then it is your opinion that the people of Alabama, without distinction of

party, have come to recognize, as a finality, the right of the colored people to vote,
without regard to education or property ?

Answer. The people of Alabama, so far as my kuoAvledge of them goes, consider that
this fifteenth amendment has become a part of the Constitution of the land, and that,

being a part of the Constitution of the laud, we must abide by it, and we do accept it

as fixed and settled.

Question. Is it not also true that all the democratic organs, their speakers and the

press of the democratic party in the State of Alabama, are constantly engaged in throw
ing obloquy upon that amendment ?

Answer. The democratic papers that I read and I read the leading one in the State
maintain clearly and decidedly, and has done so in various and divers editorials, that
the fifteenth amendment should be accepted by the people, and should be looked upon
as fixed and settled.

Question. How long has it maintained that position ?

Answer. It has maintained that position for six or eight months past.

Question. What was the position of that paper upon that question before that?
Answer. The position of that paper when the amendment was passed was in opposi

tion to it.

Question. Was it denounced as invalid and a fraud ?

Answer. It was called &quot;

revolutionary, null and void.&quot;

Question. Was that the sentiment of the democratic party at that time ?

Answer. In 1868 it was.

Question. Was it in 1869 ?

Answer. Well, sir, after the election of General Grant, after it was adopted and mado
a part of the Constitution, my opinion of that is, the matter was looked upon as fixed
and settled, and, notwithstanding the fact that it had gone into the Constitution irreg
ularly and was not properly ingrafted there, yet it was done under the forms and color
of law, and we said we should accept it and abide bj7 it.

Question. There has been there, if I understand you, an entire acquiescence in the

validity of that amendment by the democratic party in Alabama ever since General
Grant was elected f

Answer. There has been an entire acquiescence as to the fact that it is a part of the

Constitution, and we must obey it as such; but that it was legally and properly and ac

cording to all the requisites of law ingrafted on the Constitution, we do not believe.

Question. Is there any disposition upon the part of your party to have that question
submitted, if possible, to the Supreme Court of the United States for decision, with a
\tiew of getting rid of that amendment?

Ansivcr. I hear of none now, whatever. I think the last I ever heard of resorting to
the Supreme Court, in political circles here, was in 1868.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you refer to the Montgomery Advertiser f

Answer. The Advertiser and Mail, which have been blended.
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Question. How is it with the leading democratic organ of your county upon tins
question ?

Answer. The Huntsvillo Independent was claimed to be a democratic paper here,
and really had no clear definition of its democratic sentiments. We do not consider
the Hrmtsville Independent as a leading paper, for the reason that it omitted to do
anything positive or direct.

Question. I was speaking of the leading democratic organ, now the democratic paper
edited by D. Withers Clay.
Answer. I can better express my opinion as to his position by simply saying that I

think Mr. Clay entertains the political theories and indorses the political theories that
Mr. Alexander H. Stephens does upon that subject. I think, in saying so, that is tho
best definition I can give of Mr. Clay s views upon that subject.

Question. Then Mr. Clay is understood not to accept of what is termed the new de

parture of the democratic party ?

Answer. I do not think that Mr. Clay has published any editorial in which he says
that he does not accept it

;
but the common acceptation among the democrats here

is that Mr. Clay is what is called one of the Bourbons, after Alexander H. Stephens.
Question. Is his the leading paper of the democratic party in the country?
Answer. I think not. I think this Huutsville Reporter has as great a circulation.

The Independent certainly has a much greater. W&quot;e look upon Mr. Clay, here, as an
extremist.

By Mr. EICE :

Question. In regard to the grievances the people of Alabama complained of, have they
any grievances except the fourteenth amendment now which they complain of that

cannot be remedied by the fteople at the ballot-box within the State?
Answer. Yes, sir; we have an election law in this State which is a heinous grievance

to the people, and which we have not. under that election law, the right or opportu
nity to remedy.

Question. Is it a part of the constitution ?

Answer. I would not like to answer about that constitution unless 1 had it before

me.
Question. Why cannot it be amended ?

Answer. It cannot be amended for this reason : that in order to amend it we would
have to elect a certain character of men

;
the men we would elect would be

known to be opposed to that particular kind of an election law. The very men
who are in favor of it the colored people would vote against these men, and the very
evils we are now complaining of would be exercised and directed in opposition to tho

very men we would select for the purpose of making that remedy.

By Mr. BLAIR :

Question. Does not the law itself prevent any remedy?
Answer. Yes, sir.

Question. It prevents you from having a fair election
;
that is your complaint i

Answer. The law that&quot; prevents us from having a fair election will prevent us from

electing men to give us the remedy.
Question. In other words, you have not a real republican form of government when

the electoral officers can defraud the people under a partial law I

Answer. That is what I say, sir; we have not a republican form of government.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Is not the lower house of the general assembly of the State now demo

cratic ?

Answer. I think so, bv a small majority. .

Question. Do von recollect whether any bill was passed by that house, or introduced

into that body, for the purpose of amending this election law last winter I

Answer. I am not distinct upon the fact as to whether such a bill was introduced or

not. I remember to have conversed witl^the members of the legislature from tli is
not. rememer o ave conve

county; they were decidedly in favor of such a bill being introduced but

knew, so they told me, that it could never become a law, tor the reason that the radical

party had control of the senate by an immense majority.

Question. Did that democratic house make any attempt, to your-knowledge, ,

Answer. That is what I answered ;
I do not remember distinctly

Bethel
it did or

not. My impression is, without having been a member of that legislature and knq

ing positively, that such a bill was introduced.

QLAsun!ing that the election is fair, is not the whole subject within the hands

of the people to remedy it, so far as any grievance you complain of, except

teeutli amendment, is concerned ?
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Answer. It is in their hands to this extent, Colonel, that the very evil we complain
of

Question. But, assuming that the officers do their duty, and that the election is con
ducted fairly, is not the remedy for all the evils of which you complain in the hands of
the people of the State ?

Answer. If the election law was modified and changed, so as to give the people a
fair and untrammeled expression of their views and wishes, I believe we could remedy
the whole matter by a convention of the people.

Question. It is all in the hands of the people as in any other State where they have
anything to complain of ?

Answer. Yes, sir; and we believe by a convention we can rid the State of the evils.

I am not speaking of that imposed by the General Government.

Question. Are there any evils in the Federal Government you complain of, except the
fourteenth amendment, at this time ?

Answer. We do not think the troops ought to be quartered among ns; that is one

grievance ;
we do not think there is any necessity for it

;
I do not see that there is any

necessity for this regiment out in the edge of the town
;
that is a grievance; they cer

tainly occupy the position susceptible of the suspicion, at least, of being here to watch
over us to hold bayonets over us

;
we are not hostile to them

; they conduct them
selves politely and courteously, but we do not feel that there is any necessity for them.

Question. Are they not here under the power of the Government, undisputed and
always exercised ?

Answer. I have understood that the Government would not send troops to be quar
tered on the people unless there was a necessity.

By the CHAIRMAN :

Question. Are they quartered on you here, or does the Government supply them ?

Answer. The Government feeds them.

Question. They are quartered in this neighborhood; they must be located in the
United* States must live somewhere in the United States ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. I suppose they afford a pretty good domestic market here for your surplus
produce ?

Answer. I stated we have nothing to complain of in the soldiers.

By Mr. RICE :

Question. What other evils do you complain of in reference to the presence of the
soldiers ?

Answer. We do not consider that they are necessary here
; they are in other parts of

the State. Before the war we had no soldiers here, and we do not think there is any
necessity for them now

; and, although it maybe the right and privilege of the Govern
ment to put them wherever it sees proper we do not pretend to question that our
belief is, that they are put here to guard our people and keep them from revolt; there
is no necessity for that.

Question. Is there any actual oppression from that source ?

Answer. None whatever.

Question. Is there any other grievance ?

Answer. Only this objection, it is a moral oppression, to this extent : they are placed
here to watch us

; they do not interfere with us physically, personally, or anything of
the kind. We consider that they are here to suppress any probable outbreak originat
ing in our dislike of the Union.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you not think it was a fortunate circumstance that they were here the

night of the riot ?

Answer. I do not think the presence of the troops staid or checked the progress of
that riot at all.

Question. I understood you to express the opinion that the Ku-Klux would not have
retired from the town, but would have indulged in a free light, but for the presence of
the United States troops.
Answer. I stated that I told this gentleman, disguised man, that the United States

troops were about coming on the square, or would be there very soon, arid that they
ought not to go back on the square, for the reason that a conflict with the troops would
be calamitous to our people. He responded by saying they did not desire any conflict

with the troops ;
that they had no purpose of making any attack upon them whatever

;

and they would leave the town, and did go.
Question. Do you not think the troops were peace-makers upon that night ?

Answer. I believe that, going down there myself, if you will excuse me for saying it,

I had more to do witn making the peace than&quot;anybody else
;
advised them to go away.
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By Mr. RICE :

Qiicstion. What other grievance do the people of Alabama complain of on the part ofGove me^ except the one you have named, and the fourteenth aSend-ment
Answer. They complain, as I have said, of the inability of onr leading men
Question I admit that they complain of the disabilities under the fourteenth amend

ment, but, excepting that, and the one you have just named, what other grievance is
there I

Answer. We complain, as a people, of the centralizing tendencies of the GovernmentWe believe down here that the republican institutions of the land are in danger to a
very great extent. That is a grievance that certainly would weigh upon any manwho believed that his liberty and rights are in peril. Thai is one of them. That is a
general reason.

Question. That is a political grievance?
Answer. Yes, sir

;
a political grievance.

Question. What other grievance ?

Answer. I think that goes about through the catalogue of grievances.

By Mr. BLAIR :

Question. I want to know of you ii it is possible that this people could have, or anv
people could have, a greater grievance than that which is involved in depriving them
of their ablest, best, and most experienced men I

Answer. I do not think any greater grievance could be imposed upon us
;
and espe

cially at this juncture of our political affairs we need and require, and our prosperity
and interest demand, that we should have -our leading, wise, and experienced men.
Those men are denied rendering us any service, and for that reason, 1 think it was the
greatest
-

By the CHAIRMAN :

Question. Have they ever applied to Congress to be relieved of their disabilities?
Answer. I do not know. I know that one distinguished Alabamiau has been relieved

of his disabilities, and was chosen by the people of Alabama to represent them in the
United States Senate, and he is not there

;
that is the Hon. Mr. Goldthwaite.

By Mr. BLAIR :

Question. As I understand you, it is not the complaint of the individuals themselves
that they are deprived, but the complaint and the grievance is, that the whole State is

deprived of the ability, judgment, and experience of these, its ablest men.
Answer. I do not remember to have ever heard any of these prominent men complain

of being under the disability themselves. It is the people who complain that these

leading men are under disability ;
it is the people of the State at large who complain.

By the CHAIRMAN :

Question. These leading gentlemen, then, do not want to be relieved
;

is that your
idea ?

Answer.
&quot;No, sir; it is not my idea.

Question. Do they want to be relieved ?

Answer. 1 believe they would like to be relieved
; they all indorse and would approve

a general amnesty.
Question. Are they unwilling to make application to be relieved of disabilities?

Answer. I do not know whether they are unwilling to make personal, individual

application or not.

Question. Has not Congress uniformly relieved every case of application that has

been made ?

Answer. The leading men in this State have been greatly discouraged in making per
sonal application, for the reason that they have seen in certain instances that Congress
had relieved men, and those very men were unable to take office.

Question. Why ?

Aimcer. That question is in the hands of the Senate, in relation to Mr. Goldthwaite.

By Mr. RICE :

Question. But not on that point.
Answer. I am speaking of disabilities ;

he has been relieved, and qualified for ottice.

He has not beeu allowed to take his seat.

By the CHAIRMAN :

Question. Has his case ever been decided by the proper committee ?

Answer. I remember to have seen a publication, whether true or not I cannot

cannot answer advisedlv upon the steps taken by the body oi which three gentle

here are members but I remember to have seen a publication that Mr. Gold
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would be admitted, provided Blodgett, of Georgia, could be allowed to come in

with him.

Question. By what authority, sir, was that statement made ?

Answer. Well, sir, newspaper.
Question. 1 would like a- more specific answer to my inquiry, whether the men in

Alabama subject to political disabilities under the fourteenth amendment are opposed
to making application to Congress for relief.

Answer. Well, sir, my opinion is, that some of the leading men have made personal
applications to Congress.

Question. I wish a direct answer
;
it is susceptible of one.

Answer. I know that. I am going to answer in this way : some have made applica
tion, and some have not. You ask me for the opinion of these men.

Question. So far as your information extends, are they opposed to making appli
cation ?

Answer. My opinion of the disposition of the leading men of Alabama on this sub

ject is this: that they think it much better for Congress to pass a general amnesty bill.

Question. I am not asking for that. Are they opposed to applying, and, for that

reason, have they postponed or declined making personal application ? My question
is simply, are they opposed to making application ?

Answer. I cannot answer that, because I do not know.

Question. Have you ever known a case in Alabama where a man disqualified under
that amendment has applied to Congress in vain to be relieved ?

Answer. I remember to have seen a special bill of relief reported by newspapers
from Congress, in which certain individuals whose names were included in the applica
tion were excluded.

Question. Struck out of the bill ?

Answer. Yes, sir.

Question. On whose motion were they struck out ?

Answer. I am speaking only from newspaper reading. It occurs to me that at one
time Mr. Hawley, who was a member of Congress from the fourth district

By Mr. BUCKLEY :

Question. This district ?

Answer. It seems to me that he upholds provision in the bill for some citizens.

Question. Were they not subsequently relieved ?

Ansiver. I do not know, colonel, whethet they were or not. I just remember to have
seen that paragraph.

Question. Were they not the names of Mr. Lindsay, the present governor, and Mr.

Schloss, the present member from that district, and afterward were they both relieved ?

That is my recollection.

Ansiver.&quot; I do not think the list I saw as being excluded had Governor Lindsay s

name in it at that time. I know Governor Lindsay was afterward relieved, but
whether he was excepted then or not I do not know.

By the CHAIRMAN:

Question. Do you think it a great hardship and grievance that Congress should
not make haste and relieve these gentlemen in Alabama who are subject to disabili

ties under that amendment, when they are unwilling to make application to be re

lieved ?

Answer. I think Congress ought not to stickle over any personal pride in the matter,
and to expect or claim that these gentlemen should come forward and do these things,
but that Congress ought to go forward that is my idea and do that which will best

promote harmony in the Southern States, and secure the allegiance of these men and
their friends to the United States by a general amnesty bill.

Question. Your idea is, that those gentlemen should stand aloof, and wait for Congress
to approach them and generously offer them forgiveness ?

Answer. Not in that spirit.

Question. You think they should stand upon their dignity, and not make appli
cation ?

Answer. I think they should remain as they are, and let Congress come forward,
without requiring personally A, B, or C, or D to apply.

Question. Do yon think it would be disgraceful in them, and degrading to their man
hood, to petition Congress to be relieved f

Answer. I think not. I do not think it would be disgraceful or degrading, nor that

our people so consider it.

Question. Would it be undignified ?

Answer. I do not think so.

Question. Do you think it any great hardship for them to make application ?

Answer. I do not think myself that it is any great hardship. Those leading gentle-
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men entertain the current view of the South that they have committed no crime, and
therefore there is no necessity of offering or asking pardon.

Question. You spoke of the riot in the fall of 1868, and of the large number of people
present a thousand white people around the square, and from one thousand to fifteen
hundred negroes and that, from the course of the evidence, it appeared that the shots

proceeded from within the court-house square ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did the evidence show that those shots were returned from the other side
of the street ?

Answer. The evidence showed that there was a promiscuous firing around the court
house gate and from the middle of the street. The people were just mixed up out
there

; negroes and white folks.

Question. Were those thousand white people mostly democrats ?

Answer. Yes, sir
;
the white people were.

Question. You think there were a thousand around the square ?

Answer. I believe there were, for they predominate in this corporation.

Question. I believe you say in the whole county there are not exceeding fifty white

republicans f

Answer. I say that, to the best of my opinion, they do not exceed fifty ;
that has been

the exhibit made here on the vote.

Question. Was their strength any greater then than now ?

Answer. I think they are stronger now than they were then.

Question. Then the presumption is, that of the thousand white people around the

square, the great majority were democrats ?

Answer. Clearly so.

Question. Did the evidence taken by you show that they were armed?
Answer. These white people ?

Question. Yes, sir.

Answer. None, whatever.

Question. From whom did those shots in the street proceed ?

Answer. If you mean by arms, shot-guns ;
I cannot tell when a man has a pistol under

his coat. Some of you may be armed now.

Question. A man is armed when he has a pistol.

Answer. But I did not know, and the witnesses did not state it.

Question. Did the evidence show where the firing proceeded from in that white

Answei*. The evidence showed that the firing occurred near the eastern gate of the

court-yard, in and around that gate, and about the middle of the street, from the curb

stone of the pavement and the court-house gate ;
the firing occurred in that space.

Question. Was there an anticipation during the day that there would be a riot
;
did

you hear it talked of?

Answer. I did not.

Question. No apprehensions expressed ?

Answer. I heard none whatever.

Question. The Ku-Klux, however, apprehended it?

Ansiver. It seemed so, from their going in here.

Question. Most of them, you believe, came from the town itself?

Answer. I believe a great many of the young men of this city at that time were mem
bers of that organization. I do not know it; it is my suspicion.

Question. Did you hear any threats emanating from anybody there at that time in

relation to what he would do under certain circumstances?

Ansicer. I did not. .

Question, Had you yourself any apprehensions of a not that day T

Answer. None in the world
;
no more than you have now ;

because I was quietly at

tending a theatrical performance at the time they came in.

[At 1 o clock and 45 minutes the committee took a recess for one hour,}

By Mr. BLAIR :

Question. The chairman of the committee put a question whether the soul

pie did not renounce their allegiance to the Genera Gojm^tw^towgPgj
menced

;
I will ask you if the Government of the United States did not .maintain

doctrine that you could not renounce your allegiance I

Answer. That is what I understood all the time; that was the 1SSU
?- , ,

Question. You were for renouncing your allegiance, and they maintained

&quot; Tha?ld not renounce it; that we were still citizens when the wa.

ended as we had been before. . , , .

Question. Well, the General Government conquered in that fight

Answer. It did.

54 A
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Question. And, therefore, maintained the point that you could not renounce your alle

glance, and were still citizens of the United States ?

Answer. We so understood it, and accepted it in that way.
Question. Then you maintain, that that being the case, you did not lose your citizen

ship ?

Answer. We did not, according to my opinion and understanding of these matters.

Question. And being citizens, you could not be punished by any legislative enactment
Answer. We could not; we could only be punished under the Constitution of thi

United States by the courts organized under that Constitution.

Question. Of course, I do not want to take the witness over the history of the country
but I want to make that clear, that the punishment inflicted by legislative enactmeir
was in the nature of an attainder, which is denounced by the Constitution ?

Answer. Yes, sir; in the nature of a bill of attainder, which we think is inimical t&amp;lt;

the spirit of the Constitution as well as to the letter of it.

Question. You have referred to acts done under the flag, in speaking of the feelin&amp;lt;

which your people entertained for the flag of the United States, as emblematical of it

authority and sovereignty, and you referred to acts done under that flag to people win

were the friends of the Government. In your own town of Athens, in Limeston&amp;lt;

County, I understand you to saj
r that the large majority of the people were friendly ti

the Government ?

Answer. They were certainly friendly to the Government; there was a prevailin;
sentiment in that county in favor of the maintenance of the Union at the time tha
the State seceded; that sentiment existed there for along time after the State seceded
it existed to a considerable extent after the war broke out. Among the youri;
men who entertained these Union sentiments, the great majority of them wen
into the confederate army, but those sentiments were still maintained and adhered t&amp;lt;

by a great many of the older men of the community who were left there, and coul&amp;lt;

not be called into the confederate army; and I say that that sentiment, living am
existing among those older men, was entirely crushed out by the enormities and bar

barities perpetrated by General Turchin.

Question. State what were the acts committed by General Turchin, and state whcthe
at the time he arrived in Athens they were the iirst United States soldiers which visitei

that town, or what was the case in that respect.
Answer. They visited Athens soon after General Mitchell took possession of this town

in 1S62
;
that is my recollection

;
I cannot recollect which month; I was myself ii

the confederate army at the time. They came to Athens so I was told by my fathei

who lived there on the main street; that entering the town on that street, Genera
Turchin came in with his command, and it was halted

;
that it extended up and dowi

the street, and part of it was in front of his residence, and that he heard the orde

given by General Turchiu that he would shut his eyes for two hours to all that th

soldiers might do.

Question. What did they do ?

Answer. Well, sir, I can speak of what was done particularly in my father s houss:

and what was done in the neighborhood, above and below it. I heard the citizens gen
erally speak of what was done in their own houses. In my father s house they cam
in at just about sunrise; I remember he told me that he was not dressed when h
heard this command given by General Turchin, while he was standing at his window
that before he got dressed a great number of soldiers had come into the house, and u]

stairs, and gone into the room that my sister, a young lady, occupied, while she wa
in bed

;
that many of them entered there, and that two or three guns or pistols wer

discharged in the room
;
and they did various things that offended and insulted hiir

My sister got up and dressed while they were in the room, greatly alarmed and fright

ened, ho told me
;
so much so that she had a spell of fever afterward from the fright, sh

received. As to what they broke up in the house
,
I do not know what was done. The;

afterward took possession of that house, though, and he staid in OIK; room with m;
sister while these soldiers were these. The officer, whoever he was, who was particu
larly in command, gave him one room in a house of eight rooms, and they took posses
sion of the culinary department and carried n the household generally. He wa
allowed to be a guest at his own table. Our neighbor, Haywood Jones, suffered in

similar way, so lie told mo
;
that General Turchin s troops, most of whom were foreign

ers, had no conscience, no scruples whatever in doing all kinds of violence. Genera
Turchin was afterward put on trial up here and court-martialed, and my sister. Mis
Richardson then, was brought tip as a witness in the case, and my recollection is and
am quite sure that I am right about it that she said that one of the soldiers attemptei
to violate the person of a colored girl in her room, or in her presence at least; thatsh

appealed, I remember she said, to an officer from Kentucky, who gave them protectioi
after that, and cleared the house of soldiers

; they then staid there for two or thro

days, or a short time, until the command got organized and disciplined, and the sol

diers were taken away from the house and only occupied an office in the yard, a bricl

office, that I had once staid in.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 851

Question. What was the result of the court-martial?
Answer. I understood that General Turchin was cashiered, and before the sentence

had been published he was promoted from the position of brigadier general to that of
major general. That is what I heard. I know General Turchin was afterward m the
United States Army, because I think he was said to have been at the battle of Chieka-
niauga with a command, a battle I was engaged in myself as a soldier. But the com
plaint of the people of Athens was very great. General Buell afterward came through
here, and rectified and modified as much as he could, so the people all said, the conduct
and action of these soldiers in that town, and seemed to be willing to ameliorate in

every way he could the sufferings of the people.
Question. Notwithstanding this usage, and all the losses and suffering of the war I

understand you to say it is your belief that the people of the South, as a body, have
submitted to the arbitrament to which they themselves appealed ?

Answer. I think that they have submitted in perfect good faith, and I believe they
are honest and sincere in seeking to do those things which are well calculated to bring
about peace and harmony, ami restore good feeling among all the people of this

country.
Question. And that they have now no hostility to the Government, no purpose or

intention to overthrow it, and that their only hostility is to certain doctrines of the
administration?

Answer. Yes, sir; I do not think that any man who is reasonable or sane in this

country entertains the slightest desire or wish to overthrow the Government, and that
the only hostility that they have got is to certain legislation which they think is

unfriendly to them, and which oppresses them.

Question. And which the5
r consider unfriendly to a republican form of government?

Answer. They do consider that legislation unfriendly to a republican form of gov
ernment.

Question. The reconstruction acts referred to, by which governments were to be

imposed upon the Southern States against the wishes of the people, the inhabitants of

those States, you regard as not only unfriendly to a republican form of government,
but as calculated to exasperate and keep alive the animosities engendered by the war?

Answer. 1 do consider those acts as well calculated to continue the bitterness engen
dered by the war, and that the best and safest remedy to wipe out and remove all

those animosities and prejudices that were created and engendered by the war is by a

general amnesty bill. I believe that would tend more to give the people satisfaction

than anything else that could be done.

Question. Is it your opinion that, if the Government had acted upon the suggestions
of Mr. Lincoln before his death, for universal amnesty, and the policy pursued by Mr.

Johnson, the fraternal feeling between the sections would long since have been resumed?
Answer. I believe that would have restored the allegiance of the people to the Union

earlier than anything else that could have been done
;
that their old aftection, and in

terest, and fondness for the flag and the country would have returned, and that they
would have labored and striven earnestly to have forgotten all of those bad feelings

which had been created.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect whether the reconstruction policy of Mr. Johnson, which

has been spoken of, treated these Southern States as having any lawful State govern
ments at the close of the war ?

Ansiver. It did not
;
at least to this extent, it appointed provisional governors they

were called by the name of provisional governors in the Southern States. The term
&quot;

provisional&quot; would imply that it was not an absolute and unqualified government
that they were presiding over.

Question. Did he not in his proclamation the first one he issued, providing for the

restoration of civil government in North Carolina state in the preamble of that pro

clamation something to this effect :
&quot; Whereas no legal State government exists in the

State of North Carolina, I, Andrew Johnson, issue this proclamation,&quot; &c. \\ as i

that a part of the preamble ?

Answer. I do not remember the preamble of North Carolina that you speak of.

Question. You were living, at the opening of the war, I think you stated, in Ath

Answer. Yes, sir, I was.
Question. When did you leave there ?

Answer. I left there some lime in either May or June, I will not state which posi

tively, in a company, and came to this place, and remained until November.

Question. But I mean subsequent to the war
; you were living in Limesl

*Aimvcr. Yes. sir
;

I returned to Limestone in June, I think it was, 1865-
f

Question. Were you living at Athens on the day of the presidential elect

Ansivei: No, sir, I was living here.
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Question. Do you know or have you heard whether any band of disguised men rode
into Athens on*the day of that presidential election, or that night ?

Answer. 1 do not now remember whether I ever heard of any disguised men riding
into Athens on that day.

Question. How soon do you think this Ku-Klux Klau was introduced into the State?
Answer. I think that the organization was introduced into Alabama well, sir, very

soon after its formation, its origin, which took place, I am informed, in Pulaski, Ten
nessee.

Question. At about what date was the formation ?

Answer. I think that was in 1867
;
I am not positive. It came to Alabama very soon

after that, because the Alabama State lino was right there, very near Pulaski.

Question. In the early part of the examination you spoke of a law which was con
sidered very oppressive&quot;, and was looked upon as being very obnoxious to the people
here

;
had you reference to the act to suppress murders, lynching, assaults and bat

tery, approved December 28, 1863, or the act for the suppression of secret organiza
tions of men, disguising themselves for the purpose of committing crimes and out

rages, approved December 26, 1868 ?

Answer. I had reference particularly to the latter-named act. My attention was
called to the preamble, and I was asked if I thought it stated the truth.

Question. Previous to that you spoke of a la\v, and I did not understand your answer,
whether you meant this law in regard to secret organizations or another law of a sim
ilar character, for the suppression of murder and lynching.

Answer. My answer was directed principally to the law in reference to disguised
men.

Question. The one that contains a provision that no penalty should be attached to

killing a person in disguise ?

Answer. Yes, sir.

Question. You felt that that clause was wrong ?

Answer. I felt that that clause was very heinous, for any citizen who entertained per
sonal dislike to another could shoot him down and place a disguise near him, and jus
tify himself thereby ;

that could be done
;
that was an abuse to which it was liable.

Question. Aside from that, you think the law now a good one ?

Answer. I say this about it : I would not remove that law from the statute-book to

day, for this reason, because I believe there are men in this country who have been

perpetrating outrages; I believe they are highwaymen and robbers.

Question. Under disguise?
Answer. They go in disguise and sometimes open and above-board. I believe there

are such men in this country, and for that reason we ought to have the most stringent
law, to arrest such things, that we can obtain, and therefore, if I was a member of the
Alabama legislature, I do not think that I would vote to repeal the law as a whole;
there is a good deal I could alter in it; I would rather have it than no law at all on
that subject a great deal rather.

Question. Have you heard that the commanding officer of the troops here has given
permission to his men to shoot men they see riding the streets in disguise ?

Answer. Never.

Question. You never heard that ?

Answer. I never heard that such permission was given by General Crawford or any
other commanding officer.

Question. You spoke of a gentleman named Sheets.
Answer. C. C. Sheets.

Question. Who is he ?

. Answer. C. C: Sheets was originally from Winston County. He is now a minister to
Denmark.

Question. Or consul ?

Answer. A consul to Denmark. He was a republican.
Question. What was the nature of the promises that he made ?

Answer. He told me himself that the Ku-Klux had come to the Florence Hotel, where
he was staying, and had an interview with him, and told him that ho must cease his

inflammatory speeches ;
that he must not I will state the substance of his language,

of course that he must not any longer appeal to the passions and prejudices of the

negroes, as he had been doing. He told me that he promised them to do it. That day
he made a speech here.

Question. That same day that he made the promise ?

Answer. No, sir
;
the day he told me; that day he made a speech here, and did ap

peal to the inflammatory elements of the negro in a very decided manner.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you hear the speech ?

Answer. I did, sir.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Are you acquainted with a gentleman named William R. Chisholm in an
adjoining county to this?
Answer. I know a man.in Lauderdale named Tol Chisholm; that may be the nameNow I remember, there is another Chisholm there who was a member of the Alabar

legislature.

Question. Is he a man of respectability?
Answer. Tol Chisholm is.

Question. Is William R. Chisholm?
Answer. My difficulty is to know who William R. is.

Question. 1 think he was a member of the legislature.
Answer. Then I am not acquainted with him.
Question. Do you know anything against him?
Ansicer. I do not.

Question. Why I asked is, because I have a copy of a report made by a joint com
mittee of the Alabama legislature, upon outrages. It seems a committee was ap
pointed in pursuance of a recommendation of the governor. The first paragraph of
the report reads thus :

&quot; The joint committee, appointed by this general assembly, pursuant&quot; to the recom
mendation of his Excellency Governor William H. Smith, (of three on the part of tin

house, and two on the part of the senate,) whose duty it was made to investigate the
recent alleged outrages perpetrated by armed bauds of outlaws upon members of this
legislature, and other good and law-abiding citizens of this State, and to report by bill,
or otherwise, at the earliest cbiy practicable, what measures may be necessary for the
vindication of the law and future power of the State, approved November 14, 18(58.
ask leave respectfully to report that they entered at once upon the work assigned
them, and that they have been unceasing in their efforts, in the discharge of their du
ties under the powers with which they have been invested.&quot;

It seems that they took some testimony, and I have here the testimony of Mr. Wil
liam R. Chisholm, wrho was called before the committee, and was sworn and testified.

I want to know if you reier to the promise Mr Sheets gave on the 30th of October of
that year, 1868, under those circumstances. Mr. Chisholm testifies that:

&quot; On the 30th of October last, while on my way to the geneial assembly ot Alabama,
and while in Florence, Alabama, I saw an armed baud of masked men at a public hotel
of the town

; they were dressed in black, and were about twenty-five in number. I

met Colonel Sheets, Grant elector, at the hotel, and at night we both occupied the
same room. Colonel Sheets had made a Grant speech in town on that dny, and I noticed
was quite restless alter we retired, and expressed fears that the Ku-Klux would attack
him. At about 10 o clock a negro boy appeared at our room door, and informed Sheets
1 that the Ku-Klux were in town, which information alarmed him ver^tnuch, and I

think he would have attempted to escape from the room, but was fearful the house
was watcht.d. At about 12 o clock we heard a great rumbling noise in the- house, as if

:i large number of men were approaching our room. When Sheets heard the noise, he

sprang up in his bed, and said to me, The Ku-Klux are coming, when he immediately
sprang from a window in our room, communicating with a porch, and ran down the

porch, and endeavored to make his escape through another man s room. By the time Sheets
had ran some distance down the porch, the masked men had approached the door of the

room, and demanded admittance. I at once opened the door, when about teu or twelve
armed and disguised men rushed in the

roon&amp;gt;,
and almost simultaneously demanded of

me, Where is Sheets ? Where is Sheets f I replied as rapidly as I could, He has

jumped out of the window. Several of the armed men looked under the beds for Col

onel Sheets, and others went through at the window in pursuit of him. Alter arresting

Sheets, I heard them ask him who he was, and heard him reply, My name is Sheets
;
I am

a cripple and alone
;
there are twenty or thirty of you, and you can hang me, or shoot

me, or do as you please with me, bntl request you, if you are going to kill mo, to do

so here, as I do not wish to be carried to the woods and killed. After some further

conversation with Sheets, they marched him under guard to our room, where I still

remained. I handed him his clothes
;
he put them on, and was ordered off by the men

who had him under guard. He appeared to be of the opinion that they were going to

kill him, and as he was marched off, handed me his watch and pocket-book. Immedi

ately afterward I was ordered to put on my clothes, and was conducted by them to

another portion of the house, where I was joined with Colonel Sheets. After keeping

us under arrest a short time, we were turned loose, and told wo could return to our

room. The disguised men charged Sheets with having called them murderers ;

scoundrels. Sheets replied that the remarks he made about them was not ot a pera .ial,

but of a political nature, and I now think that the conditions upon which they spar

his life were, that he would not make any more such speeches as he had made, h:

reference to them. I was not threatened, but was treated discourteously and lusui

ingly by them. I had violated no law, but was placed under arrest by then

faces and persons were completely disguised from recognition ; they also
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their walking and voices. They were disguised in such a way as caused me not to
know ay of them.

&quot;

I have seen three other parties of disguised men at different times, at my home in

Lauderdale County. They generally came at from 10 to 12 o clock at night, and re
mained but a short time, without doing much damage ;

in fact no hostile demonstrations
were made toward any one at my home.

&quot; WILLIAM R. CHISHOLM.
&quot;

Signed and sworn to, after being read over and approved by affiant, 14th November,
1868.

&quot; G. T. McAFEE, Chairman.&quot;

I want to know if you refer to the promise Colonel Sheets made at that time to those
men not to make any more speeches ?

Answer. The only thing I know of in regard to that is what Colonel Sheets told me
himself. It must have been on that occasion, because that states it to have been the

night of the 30th of October. This riot occurred between the 30th of October and the
3d of November, according to my best recollection, and from that, I think, it must bo
that interview that the Ku-Klux had with Mr. Sheets that he referred to in talking to

me
;
for he told me he had just been molested by them in Florence, and he stated to

uie that he had giving a promise to them not to make the speeches he had been mak
ing formerly.

Question. What time in the day, Saturday, did the speaking commence here?
Answer. About 11 or 12

;
either 11 or 12

;
there was a large crowd in town a large

attendance.

Question. In the night-time did you .see any white men inside of the court-house

yard ?

Ansiver. I was not inside of the court-house yard at all.

Question. You do not know whether any white men were here that night ?

Answer. I do not know except as I heard; 1 heard that white men were inside of the
court-house.

Question. Inside of the court-house yard and fence ?

Answer. I do not remember to have seen any white men at all in the court-house

yard, though there might have been some, and doubtless were.

Question. You were in the theater at the time the difficulty commenced ?

Answer. I was, when the announcement was made that they were coming in.

Question. You do not know whether it was a promiscuous crowd inside the court
house yard or not?
Answer. I only know that when I came up from the theater there was a large num

ber of white people on the side-walks.

Question. Ikive you any reason to believe that any of those men who were dismounted
ami undisguised about the streets were members of that Ku-Klux organization ?

Answer. I have none whatever for believing they were.

Question. It was stated in the testimony here yesterday, I believe by Mr. Davis, that
the undisguised men who were on the ground about the yard were members of the or

ganization, or a part of them at least. Do you agree with him in that ?

Answer. I do not, for this reason, that, as I stated before, I believe that the procession
that night embraced pretty much the entire membership of the Ku-Klux organization.

Question. I understood you to say that there were about one thousand white people
here ?

Answer. To the best of my belief.

Question. Do you usually have that many white democrats who attend republican
meetings in this town of Huntsville ?

Answer. I did not say they were all democratic voters; there were a good many
children around on the square, who came up as a matter of curiosity, but as soon as

there was evidence of disturbance and trouble they all left.

Question. What I would like to ask is this: do you think there was any connection
between that republican meeting, on Saturday night previous to Grant s election, and
the appearance of the Ku-Klux upon the streets?

Answer. I do. I think it for this reason, that there had been various and numerous
threats made that day that the Ku-Klux could not come in here. I heard it repeatedly
on the streets during the day. I paid no attention to it. for the reason that I did not

expect the Ku-Klux.

(Question. Did you hear, about 12, that the Ku-Klux would appear in town that day T

Answer. 1 did not
;
and as the best evidence that I did not think they were corning,

I was quietly attending a little Thespian performance in the theater.

(Jtuvlion. Do you recollect the name of the gentleman who approached you in that
instance which you mentioned to join the organization ?

Antuccr. I remember it to this extent, as I stated. I did not think it could be accepted
as a direct overture to me to join, for the reason that they knew my sentiments, and
that I would not join.
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Question. Do you know the name of the gentleman who approached you ?

Ansiver. I do.

Question. The same one who showed you the certificate ?

Answer. It was not the man who showed me the certificate.

Question. That was the second one, in point of time, but the first one you related ?
Answer. I said this man approached me a man unknown to me and he had a cer

tificate unknown to me, that he was all right, and that I could give him a &quot;

precept
&quot;

and my suspicion was aroused, because he alleged that he came from a neighborhood in
Limestone that I was acquainted with.

Question. Did you see the name of the gentleman who presented the certificate in the
certificate ?

Answer. I certainly saw the certificate recommending this man, but I do not remem
ber his name.

Question. You saw the certificate recommending him as all right ?

Answer. Yes, sir
;
and that I could take him into my confidence, and that he was

trustworthy, but his name I do not remember, because he was an entire strauger to
me.

Question. At what time did the Loyal League exist in Athens, of which you spoke ?

Ansu er. I think that the first time that I remember the existence of the Loyal League
there was in I860

;
I think it was some time in 1863.

Question. That was before the reconstruction measures were passed ?

Answer. Yes, sir
;

it was before the passage of the reconstruction laws.

Question. Then it was before they had the privilege of voting ?

Ansiver. 0, yes, sir
;
the Loyal League existed before the right to vote was given to

them. It is my recollection that Captain Biugham organized a Loyal League long
before the right to vote was conferred on the colored people.

Question. Did you say the present probate judge made a good officer?

Answer. I said he keeps his records and dockets in a very good condition, so much so

that when, as a lawyer, as I have frequent occasion to visit his office, I never have any
difficulty in finding a paper or record

;
that the mechanical part of the office is ad

mirably kept.
Question. How does he compare with the former judge; some comparison has been

made here by some witness ?

Answer. His immediate predecessor, you mean, of course, Judge Scruggs?
Question. I think that was the name. Colonel Davis spoke of him.

Answer. Well, sir, he keeps the office iu a much better condition than Judge Scruggs
did.

Question. He is a northern man, is he not ?

Answer. He is.

Question. Did you ever hear that his predecessor was a defaulter to the county for

several thousand dollars ?

Answer. I heard that there was some difficulty between Judge Scruggs and the

treasurer of this county about money that Scruggs had received as probate judge,
which he should have paid over to the county treasurer.

Question. Received from what source ?

Ansiver. I do not know from what source. I merely heard that. The way I heard

it was, if I remember correctly, through Mr. Lowe, who was then the district attorney.
1 am sure that I heard after that that Judge Scruggs had straightened the matter up
to the satisfaction of the county treasurer, and that it was all right. How he did it,

or what the amount was, I do not know.

Question. Did I understand you to say that there was a colored man by name of

Charles Hale, who had some colored men under arms the day of the riot ?

Answer. That is what the witnesses said in testimony I took.

Question. Do you know whether or not Charles Hale was that day a deputy sheriff,

acting under the orders of the sheriff of the county ?

Answer. I know he had been
;
he was afterward the deputy sheriff; whether he was

or not at that time I do not remember.

Question. You had heard he had been ?

Amwer. I know he had been and he was afterward
;
he may have been at that time.

I do not remember the testimony on that subject; my memory preponderates t&amp;lt;

belief that he was deputy sheriff at that time.

Question. Do you know whether or not the men he had with him were Ins posse, men

selected with a view of acting under his orders for the purpose of keeping the colo

men orderly that day of the meeting ?

Answer. I do not.

Question. Did you ever hear that that was the case T

Answer. I never did.

Question. You saw nothing improper that they did ?

Ansiccr. During the day ?

Question. Yes.
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Answer. I did not.

Question. Speaking of amnesty, has not the republican party of this State uniformly
urged the removal of all political disabilities ?

Answer. Well, sir, I may be compelled in answering this question to quote Mr. Davis
again as a republican.

Question. Well, quote him.
Answer. He has always claimed to be a republican and strongly advocated general

amnesty.
Question. I&amp;gt;id not the State republican convention held at Selma last year, in its res

olutions, declare its desire to have all political disabilities removed ?

Answer. My recollection is that it did.

Question. It had been done previous to that also, had it not ?

Answer. I do not remember that, but my recollection of the republican convention at
Selma is that it did recommend general amnesty.

Question. What has been the conduct and behaviour of the colored people in this part
of the State since the surrender ?

Answer. Well, sir, take the mass of the colored people and I do not think that the

people have any cause of complaint whatever in their conduct, or in their courtesy and
politeness toward the people at large generally.

Question. That, is the general impression through the county, is it ?

Answer. That they have conducted themselves well that they have been quiet and
peaceful.

Question. You have noticed here, during your residence in this county, no disposition
on the part of the colored people to arm themselves, or to be boisterous, or to go about
the country creating disturbance in any way ?

Answer. I have never noticed a disposition on the part of the colored people to go about
the country creating disturbance. I noticed, and was in outside attendance of several

meetings in 1868, in which the negro orators or speakers were very extravagant in the

expression of their sentiments of hostility toward the people of the South, and of the
town. I remember one instance in particular : a colored man named George Williams,
who pointed from the steps of the north end of this court-house to the buildings round
the town, and said that if the people of the South did not accord to them their rights
as citizens, remember that it was through their labor and toil that all these buildings
were, constructed, and that they could destroy them ;

that was the idea in substance

Question. Have you known any depredations in the country committed by small

squads of three or four or five negroes traveling about ?

Answer. No, sir. I have heard of no bauds of depredating negroes ;
so far as my

knowledge or information goes, the negroes have conducted themselves very peaceably
and orderly, and behaved themselves well.

Question. And, considering their liberty, you think they have behaved as well as you
could expect them to ?

Answer. I certainly did not expect them to do as well, and I think we would never
have had any trouble with them at all if there had been no Loyal Leagues or unkind
feeling, and if the negroes had been just let alone, unmolested, uutanipered with by
persons who do not kuowr the negroes as well as the southern people, who I consider
their very best friends.

Question. Even under these aggravating circumstances you have not been troubled
much with them ?

Answer. No, sir
;
not by the negroes; it is not the negroes we complain of.

By the CHAIRMAN :

Question. In that speech you referred to, made by Mr. Sheets, did he counsel the

negroes to any acts of violence unless they were interrupted in their rights ?

Answer. My recollection, Mr. Chairman, of the main point made in Mr. Sheets s

speech, which was inflammatory in its tendencies, was that he said to the negroes, &quot;If

you were not so weak-kneed and so cowardly these Ku-Klux could not parade through
the country.&quot; That is in substance what he said.

Question. Had he not been referring to the Ku-Klux as having interrupted the colored
men in the enjoyment of their rights?

Answer. O, yes, sir
;
he had been speaking of the Ku-Klux riding through the country

and molesting the colored people, and he alleged, as radical orators did at that time,
and do, that the purpose and object of the Ku-Klux organization was to trample down
the negroes and keep them from voting the republican ticket.

Question. And his counsel was that they should arm and defend themselves ?

Answer. That they should defend tnemselves
;
that they were strong enough to do

it physically and in numbers, and if they did not do it, it was because they were
weak-kneed and cowardly; I think that was the exact expression.

Question. If his premises were right, and the Ku-Klux had been interfering with tho

negroes, breaking open their houses, and whipping and otherwise maltreating them,
do you not think his advice was proper ?

Ansiuer. If his premises, were right, I would not think his advice wr

rong, but I

thought his premises entirely false.
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HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1871
HENRY HAMLIN (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I live in this county Madison County.
Question. Have you ever been whipped by the*Ku-Klux?
Answer. Yes, sir.

Question. When?
Answer. About three years ago.
Question. Where ?

Answer. Down about three or five miles, at Trinity, down below Decatur.
Question. What county is that in?
Answer. In this county.
Question. What were you whipped for?
Answer. I couldn t tell you what it was for.

Question. Who whipped you ?

Ansu-er. I didn t know none of them. I went away from here, down on the railroad,
to work on the railroad. I was a stranger down there. I hadn t been dowu there
more than two weeks when &quot;they came there one night. The hands had gone to bed,
and they knocked at the door and told us to open the door. Nobody would open it,
and they kept saying,

&quot;

Open the door, old man,&quot; and nobody would open it, and after
a while they took the breech of a gun and mauled it open. They knocked all the plank
off and came in, and said, &quot;Give up those guns and pistols.&quot; We told them we didn t

have none
;
he said,

&quot; You are a damned liar
;&quot;

we said,
&quot; We haveVt any ;&quot;

he said,
&quot;

Yes, you have,&quot; and then they carried us on to the horses, and tied our hands behind
us

; they tied my hands behind me, and they tied that man s hands to me on that side,
and that man s hands to me on the other side. All were tied together, and they
marched us across the railroad. And another man, his family and wife, staid in a

shanty; they came up there; bum! bum! bum! &quot;Open this door!&quot; This black man
heard it, and slipped through the window to get away ; they ran through the window
after him, and across the field, shooting, and I heard them catch him as he was run

ning in his drawers,, bare-headed
; they fetched him back and first tied him. This

black man asked them to let him go and get his shoes and pants ; no, they said they
wouldn t let him, and they carried him on up in his drawers and shirt-sleeves, bare

footed, and wouldn t let him get nothing, and the others in there were taking what
money his wife had. He had been on the railroad three or four yeafs; he had some

thing like $300 a good deal of money. While they had ns, the rest of them were in
there robbing and taking the money from his wife. She was scared and was hollo

ing, and they came out and catched up with us after we got three or four milts on,
and one fellow says,

&quot;

0, by God, we made a damned big raise to-night ;
damn it, we

got a big raise.&quot; ^He meant he had got a heap of money. Then they carried us on up to

the graveyard, about seven miles from there
; they just rode over us, galloped over us,

and made us run, and kept riding over us. We would fall down, and they would ride

plumb over us. They holloed, &quot;Get up, God damn you,&quot;
and said, &quot;I will blow your

God damn brains out/
7 and so driving us on

;
when they carried us out there and we saw

the graveyard, the boys commenced to keep np such a fuss, seeing the graveyard aud

thinking they were going to kill them and bury them, and they holloed,
4

0, Lord, I am

going to die ;*I can t do any more
;
I am overpowered ;

1 have to
go.&quot;

Then they told u.s,

&quot;

Boys, we areuot going to kill you, but whip you. I am going to whip you, not kill you ;&quot;

and they told us not to be onrestless
;
and they said they were going to make ns know

that they were going to rule this country. They said,
&quot; You God damned fellows going

about here think you do as you please, but I ll let you know you shan t. We have just

come from hell, and we rule you all. I have not had any water for three or four days.&quot;

They were talking fine voices sharp voices. He said, &quot;Do you know me?&quot; I said,
&quot;

No, I don t.&quot; He said,
&quot;

Well, you will know me.&quot; Well, they whipped us up there.

The first man got away, down at the shanty, and they catched him, and he got away

again, up at the graveyard, as they were untying him. They got us up then; all in a

line, every man all around like a guard, with his pistol cocked, so that if you were to

raise to run he would shoot you. This man got loose up there. I don t know how.

They shot at him three or four times, every one of them did. They aimed to si

him, and shot his horse in the side. The man run, and by running among the hors

and bushes he got away and saved himself, and got back. We had been whipped, ai

we had come on back to the shanty. We were so sorry, and they had whipped us so

and we saw M &amp;lt;
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They took Lira down first. The reason they were whipping us was, they said, because
wo didn t go to the meeting. They had a meeting down there on Saturday, and the
old oues wouldn t go because they kuowed more about it, and they said they were not

going ;
that the negro was going to take side with the white folks.

Question. What kind of a meeting was it?

Answer. It was a meeting with speaking.
Question. Was it a democratic meeting?
Answer. The negro wanted to be with the white folks. He said that he was holding

the kind of meeting you spoke of.

Question. Democratic ?

Answer. Yes, sir; they went for that kind of men. Because this man that was work

ing with me didn t go to hear them, they took the spite out on him, and whipped us

about it. That s what they told us.

Question. How many men came to your shanty that night ?

Answer. About twenty ;
I think, in all, twenty came there, but there was more of

them.

Question. Did they come on foot or on horseback?
Answer. They left their horses right down in the bottom, about one hundred yards

off, and walked up.

Question. Did you see the horses afterward ?

Answer. I saw them.

Question. Were they covered ?

Answer. Yes, sir; they carried me right up to the horses.

Question. What were they covered with?
Answer. With white.

Question. What did the men have on over their faces and bodies ?

Answer. WT
hite gowns, that came down to their knees, and scolloped over the face ;

you couldn t see his face, and he had a high hat on the head.

Question. Was the face painted ?

Answer. No, sir
; they had the face covered so we couldn t see. They whipped the

first one pretty badly.
Question. What did they whip him with?
Answer. With one of these pistol-holsters that comes around. They let him down

and whipped him. They laid down a fence-rail, and tied his hands and feet to it, and
seven men whipped him at once. They whipped him so bad he couldn t turn over, and
he couldn t get home.

Question. Did they have hickory?
Answer. No, sir

; just leather straps.

Question. What did they whip you with ?

Answer. Leather straps.

Question. How many lashes?
Answer. I couldn t tell you. I never was whipped so much in all the days of my

life.

Question. Did it make the blood run ?

Ansicer. Yes, sir; it blistered me all over. I sometimes feel the pain coming back
in my back now

;
I never have got well from it

;
it hurt me so bad.

Question. How many of you colored people were whipped by that party?
Ansivcr. There wasn t but four.

Question. What time of night was this?
Answer. I think it was about 11 o clock in the night.
Question. Did they accuse you colored men of voting the radical ticket?
Answer. Yes, sir

;
a heap of them did. They were talking and trying to make me tell

something about the Union League they had up here. After they found out I came
from Huntsville they wanted me to tell something about the Union League ;

I told

them I didn t know anything about it; they said, &quot;It had been down at Decatur;&quot; I

knew they had a gathering down at Decatur once
;
he said I was along in the crowd,

he was told
;
I told him I wasn t there, that I knew they went down there

;
he tried to

make me tell about some man that was at the head of it; 1 don t know who it was
now

; they tried to make me tell
;
I told them I didn t know who was at the head, and

I didn t know. Then they whipped me and whipped me, and then I wouldn t tell, and
one of them thought he would take up a fence rail and kill me, but the captain of the
Ku-Khix said, &quot;No, let him up ; don t hurt him any more; you have done enough to

him.&quot; One said,
&quot; Damn me if I don t kill

him,&quot; and the captain got sort o mad because

they wanted to kill me, and ho wouldn t let them; he said no, I should not be killed,
and he didn t go to kill me. Then they let me up and took another man

;
that man is

out hero now; they whipped him
;
he would raise up his head every once in a while

when they were whipping him, and one ofthem had brass spurs on, and he struck him in

his face with the spur ;
he struck him on the top of the head about that deep, (two

inches;) they took two bones out of that man s head, and he bled a great deal. After
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ho got well, as he thought, and got the wound cured, it broke out again, and the (loo
ter took two bones out of it since.

Question. What did they tell you you must do when they left you ?

Answer. They told us we must go home and go to work on the railroad, and be &amp;lt;*ool

boys, and when they came across us again they wouldn t hurt us
; but that other mun

that got away, named Scruggs, they told him they would make his coffin, and set it iu
his house, for they were going to kill him.

Question. Kill him for what ?

Answer. They didn t say. They said he had been talking some big talk, they heard,
and they were going to kill him, and they shouldn t talk such big talk

;
that \ve had

got so here that we thought we could rule this country.
Question. Did they call themselves Ku-Klux?
Answer. Yes, sir; they said they were just from hell; that they had had no water

for three or four days at a time
; they said God sent them down here, and they were

going to rule us.

Question. Did you see them drink any water ?

Answer. No, sir
; they came and asked for a drink of water, and we told them we

didn t have any, and ho said it was a damned lie
;
he would have a drink

;
that he

hadn t had any for three or four days.
Question. Did he tell you how to vote ?

Answer. Yes, sir
;
at this time General Grant s election Avas coming, and it was done

before his election come on.

Question. How did they tell yon to vote?
Answer. They told us to .vote for Seymour or Blair

;
one of them men.

Question. What was the name of the colored man Avho had the money ;
the 300?

Answer. Scruggs. f

Question. You say they took all his money?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they take any money away from you?
Answer. No, sir

;
I didn t have any down there.

Question. Did any of the rest of your friends have any money?
Answer. No, sir

;
not with me.

Question.. Did any of you have any guns ?

Answer. No, sir
;
not even a pistol. One from here said he heard one had a pistol,

and said he was owning it, but he never got it.

Question. What did they accuse him off

Answer. Of being a Union League ;
that was what he said

;
he said I must go home

and be good, and vote.

Question. Vote for Seymour and Blair ?

Answer. Yes, sir
; they said they is our men, and the country belonged to them, and

we must give them our vote.

Question. Did they say they would lick you again if you didn t vote for them?
Answer. No, sir

; they didn t say they would lick me.

Question. How many lashes do you think hit you f

Answer. I couldn t tell you ;
but I think it was something like a thousand

;
I think

seven men whipped me at once, and every lick was a hard one. I never was whipped
so bad in the days of my life; I thought my time had come to die; I just gave up to

die; I couldn t do any other way; that s the first time I had been in trouble in my
life.

Question. Did you know who these men were?
Answer. No, sir.

Question. Did you men who had been treated in this way go and make complaint

about it to anybody?
Answer. Yes. sir.

Question. Who to? , , ,.

Ansicci: Mr. Williams here had charge of the depot ;
came on that day ;

he heard ot

it, and he- paw us, ami we aimed to catch him at Decatur, but we couldn t catch him

before the train went along; he said it was away down below Dccntur, and we c
;

go on to go up to Himtsville ;
we told him about it and he got mad about it

;
said it

was a mighty bad way to do, bothering the hands when they were taking rest at right,

or running in on them in that way.
Question. Yon were all in bed?
Ansicer. Yes, sir, and asleep ;

we had been working pretty hard that day.
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HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1871.

JESSE BROWN (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live?

Answer. Here in town.

Question. Where were you born and raised ?

Answer. Below Atlanta, Georgia, ten miles below there.

Question. .How long have you lived in Madison County I

Answer. I have been here ever since the war.

Question. Were you a soldier in the war ?

Answer. Yes, in the Forty-fourth regiment.
Question. Have you ever been whipped or otherwise outraged by the Ku-Klux Klan ?

Answer. Yes, sir
;
I have.

Question. Tell the committee what the Ku-Klux did to you.
Answer. Yes, sir

;
we were working on the railroad. One night about dark, or after

dusk, they came in as I was getting supper and took us away up into the mountains,
to the graveyard, and took mo down and whipped me ; they took me down, but couldn t

get me down to whip me, and one of them took his spur and struck my head right

here, and broke my skull here; I pulled out two pieces as big as my thumb nail.

Question. How often were you struck by them I

Answer. About a hundred lashes, I reckon. After they did that they tried to kill me
but the captain said,

&quot; Don t kill him. I am not aiming to kill him.&quot;

Question. How many men were concerned in the whipping^
Answer. I can t tell you ;

there was so many whipped at that time, I couldn t tell.

Question. As well as you could judge how many were there ?

Answer. As well as I could judge there was about twenty-five.

Question. Did they have on disguises ?

Answer. Yes, sir
;
false faces, and all the rigging.

Question. Long gowns?
Answer. Yes, sir

; long white gowns, some black.

Question. Were they on horseback or on foot ?

Answer. On horseback.

Question. Were the horses covered ?

Answer. Yes, sir
;
but they were sorrel horses, every one of them; all of them were

sorrel.

Question. Do you mean that the covering was sorrel ?

Answer. No, sir, the horses were sorrel; the covering was white.

Question. Were these men armed ?

Answer. Yes, sir
; they had guns and pistols.

Question. Had you gone to bed when they came in ?

Answer. No, sir
;
I had not got through supper ; just came in from the railroad.

Question. Whose shanty were you boarding in ?

Answer. John Troxei on the railroad
;
he is now on the Mobile and Ohio Railroad.

Question. What did they say when they came to the shanty ?

Answer. Nothing but open the door, and we wouldn t open the door
;
we wouldn t

open it, but they rared and pitched so that they sheered the door up and broke off the
latch.

Question. What did they do ?

Answer. They only took us up in the mountain to the graveyard.
Question. What did they say they where taking you up there for?

Answer. They didn t say. I asked them, because I hadn t been there but two weeks.

Question. Did they look for guns ?

Answer. Yes, sir
; they looked for all they could find.

Question. Did they find any in the shanties ?

Answer. Not in our shanty.
Question. Did they search the other shanties ?

Answer. Yes, sir, all but two
;
one was in the section boss s yard, and the other down

the road about one hundred yards.
Question. Did they find any guns?
Answer. No, sir. They took some of the boys watches from them.

Question. Did they rob anybody of money ?

Answer. Yes, sir, they took 100 from a man named Scruggs ;
he is now at Decatur

;

and they took his watch too, a nice silver watch.

Question. Did you know any of the men who were disguised?
Answer. No, sir, they were strangers to me; I had just went over from here, and had

been only two weeks there.

Question. What did they do with you at the graveyard?
Ansner. They tied mo down on a cedar pole ; they tied my feet and hands, and I

wouldn t put my head down for them to whip me, and he broke my skull.
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Question. With a spur ?

Answer. Yes, sir. I laid six months with it before I got well.

Question. How did he hit you?
Answer. When I went to raise my head up he kicked me with his big brass spur.
Question. How many lashes did he hit you ?

Ansicer. He hit me, I reckon, about one hundred lashes.

Question. What did they say they were doing this for ?

Answer. They didn t tell me what for
; they wouldn t tell us that

; they just came
right in after us. The moon was shining as bright as day.
^Question. How many did they take up ?

Answer. The took up five of us in that house
;
the other two boys were in the house

with the boys, and they didn t get them, Nat Tissig and Henry Thompson ; they didn t

get them.

Question. Did any of your party escape ?

Answer. Yes, sir
;
these two made the escape. When they got Scruggs up there he

got away ;
his horse was standing as far as from here to the chair, and his bridle rein

was over his neek, and he jumped for the horse.

Question. Did he ride him away ?

Answer. No, sir; he wasn t quick enough, but he ran himself and they shot at him.
I was hardly able to get back

;
I wasn t able to get home next day.

Question. Did you have any consciousness after you were hit in the head ?

Answer. No, sir
;

it pains me now
; every time it goes to rain it bothers me a heap

now.

Question. Did they say anything to you about your belonging to the Loyal League?
Answer. Yes, sir

; they said that the Huntsville fellows belonged to the League, and
this man that just went out (Henry Hamlin) said no, he didn t. I didn t say nothing
then

;
I didn t say a word

; they didn t give us a chance to talk, but went to beating
us.

Question. Did they tell you how to vote ?

Answer. No, sir
; they didn t say nothing about voting to me.

Question. Did you hear what they said after you were struck by the spur?
Answer. No, sir

;
I didn t hear what they said. I believe I was the last one they

whipped. When they struck mo on the head with the spur they left me right off.

Question. You hadn t any senses left after that?
Answer. No, sir

;
I didn t know what they were doing. I just told you my best judg

ment
;
that s all I know.

Question. How long was this before the presidential election ?

Ansicer. It has been three years ago. .

Question. Three years this month ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever have anybody taken up for this ?

Ansicer. No, sir; I came to Huntsville as soon as it was done. The next morning
the boys fetched me home. They had to walk home, and they had to tote me part of

the way ;
I couldn t walk. I had to lay down all night, and couldn t get home, and

when 1 got home I didn t know anything at all. Colonel Williams, down at the depot,

knows the very time it was done. Some soldiers went down to Dacatur; they didn t

get down to where it was done.

Question. Was anything ever done to these men that whipped you in this way?
Answer. No, sir

;
not a thing.

By Mr. BLAIR :

Question. Colonel Williams, where is he ?

Ansicer. He is down at the depot ;
he is about here somewhere.

Question. Is he at the depot now ?

Anawei: Yes, sir
;
he stays there. Ho was there the last time I saw him.

Question. You say you were very badly injured and had to stay in bed for some time?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you have any physician to attend you any doctor ?

Answer. Yes, sir.

Question. What doctor ?

Ansivcr. Dr. Ronan and Dr. Benford; he probed my head to see how deep it was cut.

He said it just missed the brain-pan a little bit, or it would have killed me.

Question. Do they both live here ?

Answer. Yes, sir. I haven t seen Dr. Ronan for a long time.



862 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

HUNTSVILLE, ALABAMA, Ootoler 12, 1871.

MAJOR GARDINER (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where were you born and raised?
Answer. At Gardiner s.

Question. In what county ?

Answer. In this county.
Question. Did you ever see the Ku-Klux?
Answer. O, yes, sir

;
I saw what they call Ku-Klux many a time.

Question. Tell us when and where.
Answer. The first time I ever saw a Ku-Klux was on a Sunday evening, just about

sundown. We were sitting on the fence
;
as I sat there, some of them come on. I

jumped down off the fence
;

it sort of frightened me to see them coming. I was aston
ished too. I went in the house and shut the door, and there was a hail to have the
door opened, and 1 locked it, and they rode on down. We had some horses there

; they
rode like they were going to the stable and up toward the house. I says to Mr. Gard
iner, &quot;What shall we do?&quot; Mr, Gardiner was my master I staid there; but after

they rode down there they never got off of their horses, but went on and didn t pester
us.

Question. How many were in that gang ?

Answer. When I saw them, only about twenty-five. I know there was twenty-some,
but I didn t count particularly, because so many were to count.

Question. Were they disguised ?

Answer. Of course they were disguised, so that folks wouldn t know them and swear
what they were.

Question. Were their horses disguised ? 9
Answer. Yes, sir.

Question. In what year was this ?

Answer. I think it was about two years ago; it may have been a little over
;
I saw them

and went on in the house. That was on Sunday. On Tuesday night, next week, they
sent word over there that they were coming. I was astonished. I went up and asked tho
white folks if they were going to pester us here. I went up and asked Mrs. Gardiner

;

I was living on her place. Old master was sick with a sticking-plaster on his face. She
said,

&quot; I don t know what to do, Major, but if I was you I would leave.&quot; I said I hate
to leave my crop. My sister sent for me, and just as I got in the house I pulled off my
coat and shut the door, and just as I shut it three balls struck in the door, and I don t

know how it happened; but it rained fifteen minutes about as hard as I ever heard it,

and it thundered, and thundered, and lightened. I was scared, and tried to get under
the floor. We had only little Avoodeu chimneys on the little houses built over the place.
I ran out of the chimney, and I saw all of them

;
I don t know how many I did see. I

got out, and then missis told me to leave. She said she would hate to see me killed on
her place, and then I left.

Question. How many were there ?

Answer. Everybody said there were thirty, but I don t know how many ;
I was get

ting out of the way.
Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were their horses disguised ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. Did you see whether they had pistols or guns ?

Answer. I think they had pistols, but they couldn t have shot them off. I took them
to be pistols. When they first came they were taking folks guns. I know one thing,
they took our guns.

Question. When ?

Answer. The night I run out of the house. I had a pistol, and it was hung up by
the door, and they took it and my gun too

;
and I had a soldier-gun that I gave $6 for

;

I never got nothing for it.

Question. They took it the night you ran out of the cabin ?

Answer. Yes, sir. They said they would take me too. I said if they got me they
would get me out of town. I said, &quot;They are getting a heap of them, and I will stand
a chance of being catched

;&quot;
and so I left there. They killed an old man there

;
shot

him five times.

Question. That same night ?

Answer. Yes, sir: an old colored man
;
a mighty old man; they shot him; he didn t

live let me see not more than four days ;
and then they whipped around there

; they
whipped Martin Bush, and Simon Bush, and Amos Gardiner, and I couldn t imagine
who they didn t whip.

Question. How many do you think they whipped that night in all ?
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Ansioer. A can t say, to tell the truth
;
but they whipped a great deal There w-is-rt

a place they didn t whip on.

Question. Did they search any other place for guns except your place ?
Answer. Yes, sir

; they took Nelson Bell s gun away from him.
Question. Did they search all the houses for guns?
Answer. Yes, sir. The lirst thing they would come up to the house and knock and

say, softly,
&quot;

Open this door
;
I want water

;
Lhaven t had water since the Shiloh r&amp;gt;ht,&quot;

I had to get up and open the door. I couldn t do anything against a, thousand meD
myself. We opened the door, and they would come in and ask for water, and I would
bring it, and they would keep drinking, and drinking, and drinking, and they had

than that.

Question. What had they against you?
Answer. I couldn t tell to save my life.

Question. Had you been a Union soldier ?

Answer. I had not been a Union soldier. I was with the soldiers, but never soldiered

any at all.

question. You don t know what they shot into your door for ?

Answer. No, sir; I don t know positively. I know they said we ought to vote the

way they said.

Question. What did they say?
Answer. They said we had to vote the way they wanted us to vote or not at all. It

is true enough, there is some bad white boys as well as black. I said, &quot;The- only way
a man gets my vote is to kill me.&quot; I said that,

&quot; A man can t buy it or fool me
;

I will

not be fooled out of it.&quot; I said that before a little white boy in the shop. I wouldn t

have said it before him if I had studied.

Question. Did he go and tell on you?
Answer. 1 guess he did

;
for I didn t hear any more of it until such a time they sent

word that they were coming.
Question. They sent you word ?

Answer. Yes, sir
; they always send word. They sent the wrong one word, for I didn t

like a whipping.
Question. Who did the Ku-Klux Klan want you to vote for?

Answer. They always wanted us to vote the democratic ticket. Of course, if we had
to vote, I reckon we would have been just as good as the rest of them, but I always
thought it was useless. They voted for who they pleased, and I thought it was left to

our choice to vote for who we pleased.

Question. Did they ever accuse you of being in the Loyal League?
Answer. I never heard that. I don t remember it.

Question. You supposed they were after you because you said you intended to vote

your sentiments or not vote at all?

Answer. Yes, sir.

Question. You think this white boy carried the news?
Answer. I almost know he did

;
I wouldn t be positive.

Question. You don t know any of this Ku-Klux Klari that visited your house to identify

Answer. No, sir. I didn t think there was that many folks in the world that had

anything against me.
Question. Had you to leave your home?
Answer. Yes, sir; and leave what hogs I had

; they were destroyed and killed up. ]

didn t save nothing except what I could haul away. I had to make my crop with re

sponsibility at the store; at least the storekeepers didn t lose nothing; I had to pay

them after I came here; they took my horse and everything.

Question. The storekeeper ? .

Answer. Yes, sir
; they took my horse and everything. True, they wanted their

pa&amp;gt;,

but I wanted my pay for making my crop.

Question. On whose land were you making your crop f

Answer. On Jimmy Gardiner s; on my old mistress s place; her son was tending t(

the place.

By Mr. BLAIR :

Question. What was his name ?

Ansicer. Jimmy Gardiner.

Question. How far is his farm from here ? ,.

Ansicer. I don t know. It is ten miles to Whitesburgh, and therefore it s more 1

fifteen miles; it s seventeen.

By the CHAIRMAN :

Question. Was Jimmy Gardiner against the Ku-Klux Klan or in favor
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Answer. I can t say ;
but I can say that he has been mighty good to me. I didn t care

in rebel times, when I belonged to him
;
he was always good to me.

Question. Were there any colored men besides yourself who had to leave on account
of the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir; Martin Bush, who is in town here now; and Amos Gardiner, who
has gone back to Whitesburgh; and Simon Bush, who has gone down to Mrs. Lacey s,

between here and Whitesburgh; and Ky Bush, who has gone to Whitesburgli.
Question. Did you ever hear of the Ku-fclux going there again ?

Answer. I have heard of that, but I didn t see them. I have been here.

Question. How long since you heard of their operations the last time?
Answer. I haven t heard of any down in that settlement, I don t reckon, as near as I

can come at it, for a year and a half, or a little more.

Question. Have you heard of the Ku-Klux being after the colored people anywhere
else in this county since that time?
Answer. Of course. I have heard of their being after them up here about Newmarket.

I know one thing : they whipped my brother mighty bad up there.

Question. How long ago ?

Answer. About a year ago. They whipped him mighty bad, and I never expected to
see him alive. They cut gashes in his back as big as niy finger. They cut gashes in

his back so he couldn t do anything for a year. He had to let his children stay out to

work to get him something to live on.

Question. Was he whipped by the Ku-Klux?
Answer. Yes, sir.

Question. By how many of them?
Answer. He was whipped once, and went back to work for about two months, and

they whipped him so he couldn t turn over in his bed.

Question. How many came the second time to whip?
Answer. Only three the second time; but they took a steady whipping until they

whipped him mighty nigh dead.

Question. What was ho whipped for ?

Answer. I don t know
;
I wasn t there. He told me they whipped him, and I went

up to see him.

Question. Did he leave there when he got able to go away?
Answer. Ho staid there until his year was out, and got his part of the crop, and

moved down probably between here and Newmarket.
Question. Did he kiiow what he was whipped for ?

Answer. He said he didn t know what ho was whipped for only voting. Then he
had to run off, and all of them had to run off and not tell them, and he come down
here, plum here, to vote. I saw him come and put his ticket in right down here. He
had to go back and not let them know where he had been.

By Mr. RICE :

Question. Were the men who whipped him disguised?
Answer. Yes, sir. He had come right down here to vote.

By the CHAIRMAN :

Question. They whipped him to make him vote right ?

Answer. Yes, sir ; and he had to come down here to vote, when there was plenty of

places right there to vote, where he couldn t vote without voting the democratic
ticket.

By Mr. BLAIR :

Question. In what direction is Gardiner s from here?
Answer. Down to Whitesburgh and up the road up the river.

Question. Is Mr. Gardiner living there now ?

Answer. I can t tell you. He has some place over the river. I haven t been down
there. I couldn t say he is living there.

Question. Who do you say your brother was living with when he was whipped?
Answer. My brother was living up here at Newmarket.
Question. On whose place?
Answer. I tell you I don t know whose place it was. I have been there. I knew,

but I have forgotten the man s name; but I know he was whipped mighty bad. He is

living between here and Newmarket now.
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HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1S71.

ALEXANDER MARCHBANKS (colored) sworn aud examined.

By the CHAIRMAN :

Question, Where were you born and raised ?

Answer. In Tennessee, in Giles County.
Question. How long have you lived in Madison County, Alabama?
Answer. Three j^ears.

Question. Were you in the army during the war ?

Answer. No, sir
; my master took me away down South, and I staid down there

three years in the time of the war; I was a refugee away down South.

Question. Have you ever seen the Ku-Klux ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. When ?

Answer. Year before last.

Question, Where ?

Ansiver. Right above Meridianvillo.

Question. In this county ?

Answer. Yes, sir
; year before last.

Question. In what mouth ?

Answer. October.

Question. How many Ku-Klux did you see then ?

Answer. Seven.

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. W^ere they mounted on horses ?

Answer. No, sir
;
I never saw but two horses. One night they came to my house and

got me ; they came and knocked at the door. I told them I was very sick
; they asked

where was Green, my brother. I told them he was gone. They told me to get up and

put on my shoes, I got up aud put them jon. They told me to come out, and I went
out and they marched me up the road. They had another man up the road and two
more to guard him, and they carried us up and hung us on a peach-limb enough to

choke us, and then they let us down, and they hung us up agaiu and choked us, and
then let us down, and didn t put us up again. They squeezed the rope around my
neck and put the other around my head, and snapped the rope around my neck and
made us run up the road aud come back to them backwards, and they would snap
their pistols at us, and their guns, but not shooting.

Question. What did they say to you ?

Answer. They would tell us they were going to kill us
; they asked what we had

done. I told them I hadn t been doing anything. They said they were going to kill

me. They asked for Mr. Turner. I said I didn t know where he was. They said I did.

I told them I didn t know.

Question. Who was Turner ?

Answer. Mr. Henry Turner ;
he lived there.

Question. Was lie a colored man?
Answer. No, sir; a white man.

Question. Were they after him ?

Answer. No, sir
; just after me.

Question. What did they want with him ?

Answer. I don t know.

Question. Were you working for him ?

Answer. Yes, sir
;
on his plantation.

Question. Did they inquire after any gnus or pistols at your cabin ?

Answer. Yes, sir. They asked if I had a gun. I told them I hadn t.

Question. Did they .search your cabin ?

Answer. No, sir. They didn t come in at all. They just took the gun and knocked

It over the fence.

Question. Who was in the cabin with you ?

Answer. Nobody. I was by myself.

Question. How long was this after night ?

Answer. About 10 o clock at night.

Question. What did they tell you they wanted with you ?

Answer. They didn t say ; they told me to come up from there
;
I got up ;

I told them

I was mighty sick. They told me if I didn t get up they woi.:d come m and make i

get up.
Question. Did they bind your hands ?

i 4.1 + i th~r
Answer. No, sir

; only a rope around our necks
; they kept us both tied together.

Question. What was the other man s name that they hung with you?

Answer. Bill Miller.

Question. Where did they find him ?

55 A.
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Answer. At liis house
;
as far from my house as across the court-house.

Question. Did they catch hiui first?

Answer. Yes, sir
;
I was sound asleep when they got me. When they carried ine up

the road they had him up by the garden, and two of them had him there.

Question. And they marched you both up ?

Answer. Yes, sir
; right up the road.

Question. How far ?

Answer. About a quarter of a mile from the house.

Question. Did they put ropes around your necks before you got there ?

Answer. They had a rope around his neck when I got there. They hadift put any
around my neck until we got up.

Question. Did they jerk you up the limb of the tree ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they choke you much ?

Answer. Yes, sir, mightily ;
here is the scar on my neck now, [exhibiting a scar.]

Question. Did you lose you senses I

Answer. Yes, sir, a little while.

Question. Then they jerked you up a second time?
Answer. Yes, sir

;
he took the rope and snatched it and drawed the rope tight around

the neck with his hand, snapping it.

Question. Did they tell you at the peach-tree what they were doing it for?

Answer. No, sir. They said somebody had been telling what I had been doing.
Question. What was it?

Answer. They said I had been talking some big talk.

Question. Big talk about what?
Answer. About work

;
that we were not going to work just then for such a man.

Question. How many of these Ku-Klux were up at the peach-tree?
Answer. Five of them were up there, I believe, and two standing down at the gate

down there.

Question. Seven altogether?
Answer. Yes, sir. .

Question. Were they all disguised ?

Ansicer. Yes, sir
;

all disguised men.
Question. Were the horses disguised ?

Answer. Yes, sir
;
I never saw but two horses.

Question. Were they disguised?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they tell you they were Ku-Klux?
Answer. They didn t say.

Question. Did they say where they came from ?

Answer. They said they were just from hell.

Question. Did they say what they were sent from hell for?
Answer. They didn t say. They said they were just from hell.

Question. Did they tell you how you must vote ?

Answer. No, sir
; they didn t say^how I must vote.

Question. Did they say anything about radicals?
Answer. No, sir.

Question. They said you had been talking big talk ?

Answei\ Yes, sir.

Question. What did they have against this other man that they hung with you?
Answer. I doirt know what.
Question. Did they make any threats about coming back again?
Answer. They said they would come back and see us again.
Question. Did they ever come back again ?

Answer. No, sir ; they never came back. I wasn t there when they came back.
Question. Did you leave there sooii afterward ?

Ansivei*. Yes, sir.

Question. What did you leave for?
Answer. I didn t know but what they might come back again on us, and I left there.

Question. How far was that from Huutsville?
Answer. Twelve miles.

Question. Where did you go to ?

Answei . Down here.

Question. To Huutsville ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have been living here ever since ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where is this man that was hung with you ?

Answer. He is up around there now.
Question. He didn t leave?
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Answer. No, sir
;
be didn t leave

;
he is right np there now.

Question. Did you ever see the Ku-Klux at any other time ?

Answer. Yes, sir; I saw them a great many times.

Question. Where?
Answer. In Maury County, Tennessee.

Question. Before you came here ?

Answer. Yes, sir; I saw them by the hundreds.

Question. Have you ever seen them in Alabama, except this one time when they Ka-
Kluxed you ?

Ansu cr. No, sir
;
never saw them in Alabama before.

Question. Have you ever heard of their visiting colored people?
Answer. Yes, sir.

Question. Frequently ?

Answer. No, sir
;
not lately.

Question. How long since you heard of the Ku-Klux last time ?

*1 TC0U/C/ JJ1 \Jj
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Question. Have you got anything else to tell ?

A nswer. No, sir
;

I believe not.

By Mr. RICE :

Question. Who did you belong to in Tennessee ?

Jnswer. Judge Marchbanks.

Question. Did he live in Giles County ?

Answer. Yes, sir.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 12, 1871.

HENRY KIDD (colored) sworn and examined.

By the CHAIIIMAN :

Question. Where were you born and raised ?

Answer. In South Alabama, Montgomery.
Question. How long have you lived in Madison County?
Answer. Going on two years.

Question. What part of Madison County ?

Answer. Up here to the left of Meridiauville.

Question. How far from Huiitsville ?

Answer. Twelve miles.

Question. On whose plantation ?

Answer. Mr. Turner s Parson Turner s son, Henry Turner.

Question. Did you ever see any Ku-Klux while you were living up there ?

Answer. Yes, sir.

Question. In the day-time, or in the night?
Answer. In the night-time.
Question. How late at night?
Answer. About 12 or 1 o clock

; they got after me there.

Question. Were you in your cabin at the time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were you married?
Answer. Yes, sir.

Question. Were you, and your wife abed and asleep ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they come to your cabin ?

Answer. Yes, sir
; they came there, but they didn t get there before I saw them.

Question. How many were there in the crowd?
Answer. I don t remember of seeing but live

;
three carafe down in the yard and two

had this young man. Aleck. Marchbanks, in the lane; me and him was in the same

place ; by the women disturbing, being pestrated, they waked me up, and T saw t

coming to my door, and I ran out in my drawers, and took my gun on out
; they wer

after my gun ;
it was the coldest night almost I ever felt.

Question. How long ago was that 1

Answer. It was two years ago in November.

Question. It will be two years next month ?

Amicer. Yes, sir.

Question. You say it was a cold night ?

Atmcer. Yes, sir.
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Question. Was the ground frozen ?

Answer. Yes, sir; plowed up. I was standing out two hours and a half before they
loft there

; they kept in the road two hours and a half.

Question. They didn t catch you I

Answer. No, sir
; they went to my house twice

; they went there after they came
back.

Question. How do you know they were after your gun ?

Answer. They told about it; they told it all about the settlement that they were

going to stop me from hunting ;
white people told me I had better sell it. The next

Saturday they came and got several fellows guns on the place and broke them up, and
were after mine.

Question. Did they ever visit you a second time ?

Answer. Yes, sir. They came a third time after me, but they never got my gun.
Question. Did you see them the second time ?

Answer. Yes, sir; every time.

Question. How many were there ?

Answer. About twenty, it appeared.
Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir; the horses and everything else covered. You couldn t tell whether
it was a spirit or what it was.

Question. How did you escape that time j

Answer. I was from home, and was coming home, and standing right in the field in

the plantation, looking at them close enough to see them.

Question. How late at night was that ?

Answer. About twelve o clock.

Question. How long was that after the first time when they came there ?

Answer. About two weeks.

Question. Were they disguised like those who first came ?

Answer. They were always disguised ;
I never saw any except disguised.

Question. Did they go into your house this second time ?

Answer. No, sir
; they didn t get off of the horses.

Question. Did they halt before your house?
Answer. They halted at the gate, and inquired of somebody if Mr. Turner was there,

and he wasn t there, and they didn t stop, fie was a young man, and wasn t married.

Question. Were they after him ?

Answer. They said they wanted to see him. and they wrote a sign for him on the

gate-post.
Question. A notice ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was it ?

Answer. I don t know
;

I couldn t read.

Question. Were they friendly or unfriendly ?

Answer. I don t know.
Question. Did he tell you what the notice was ?

Answer. No, sir
;
he never told me.

Question. They were after Mr. Turner that time and not after you ?

Answer. Yes, sir
; they didn t pester me.

Question. You say that you saw them a third time ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long after the second time was it that they came again?
Answer. It was on Christmas, the first Saturday night ;

I believe it was a year ago
last Christmas

;
the first Christmas day was Saturday ;

it was that night.
Question. What time of the night did they come then ?

Answer. I was about a half a mile from home
;

I had been to Henry Turner s

father s house
; they had a store down there

;
I was coming back

;
there was a hedge-

fence all along, and I had got pretty well home, and I jumped, down off the mule,
turned him loose, and took the bridle and crept through the hedge and went home

;
I

didn t want them to see me.

Question. Did you see them ride by ?

Answer. I heard the whistles, and the moon was bright as day.
Question. Could you see them at a distance ?

Answer. Yes, sir
; they were coming on talking fine talk like they were crying.

Question. How many were in the crowd V

Answer. Thirty or forty ; they were just marching. I know where they went to.

They came nearly to Huntsville, about five or six miles out here, and had a dance.
That was the first Christmas night they held a big dance out here at Mr.

,
I can t

*;hink of his name who is a cousin of Mr. Turner. I know I could go to his house.

Question. Did they commit any mischief?
Answer. No, sir

; they didn t appear to me like they were after any. I didn t let them
see me.
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Question. Did you hear of their hurting anybody that night?
Answer. No, sir. I know they run rue powerful one night.
Question. What night?
Answer. That first night, if they had caught me, they would have had a rope around

my neck and taken my gun, too.

Question. Have you ever seen any Ku-Klux since that Saturday night ?

Answer. No, sir.

Question. Have you heard of them since in that country?
Answer. Yes, sir

;
I haven t seen them.

Question. When did you last hear of the Ku-Klux ?

Answer. The last I heard was down at Madison Station, where I live now.
Question. How long ago was that ?

Answer. The time is not long ;
it was in the first of spring.

Question. Of this year ?

Ansutr. Yes, sir.

Question. What did they do at Madison Station ?

Answer. They were after some colored men down there
;

it was the time of the last

election
; you know what time that was.

Question. Was it last fall ?

Answer. I reckon.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it when they elected county superintendent of education, last March?
Answer. I believe that was the time

;
that was the last I saw.

Question. What were they doing at Madison Station ?

Answer. There came a whole crowd of fellows from Limestone County that came up
to Madison Station to vote, and they wouldn t let them vote there, and they got on
their horses and came up to Huntsville to vote, and they waylaid the road that night
for them fellows.

Question. Were those colored men who came up here to vote ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many of them ?

Answer. Four; they wanted to vote at Madison Station, and they wouldn t let them
do it, and they got on their horses and came up here to vote.

Question. And these Ku-Klux waylaid them on their return?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they catch them ?

Answer. No, sir
; they came right through the plantation where I live

; they were

after them that night ; they had whistles and horns, and all kinds of music.

Question. Do you know how many there wTere ?

Answer. No, sir.

Question. How many whistles were there ?

Answer. It appeared to me like there were five hundred ;
it was the prettiest music

you ever saw.

Question. That was last spring?
Answer. Yes, sir; last election.

Question. Were the Ku-Klux around pretty thick at the last election through the

couutv, or was this the only case you heard of?

Answer. That was the only case I heard of; that was within a mile of me.

Question. You didn t travel abroad much ?

Answer. No, sir
;
nowhere much, because a black man don t stand much to travel

unless he is right on a railroad and got money ;
if a man has a family he has to

stand close around and be humble as a dog or he is eat up.

Question. Did you know what was going on right about where you were living I

Ansicer. Yes, sir
; right around me.

Question. Did these men who came on to Huntsville want to vote the republican

ticket ?

Ansicer. Yes, sir. , .

Question. And these Ku-Klux wanted to prevent them from voting?

Ansioer. I don t know whether it was Ku-Klux wanted to prevent them but tl

holding the poll down there wouldn t let them vote until they came on to Huutsville.

Question. Why were their votes refused there? .

Answer. I don t know; they wouldn t let them vote, and they got on their hors

and came on to Huntsville.
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HUNTSVILLE, ALABAMA, October 13, 1871.

THOMAS U. GREEN sworn and examined.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Please to state where you reside.

Answer. Here in Huntsville.

Question. How long have you resided here ?

Answer. I came here in 1864. I have resided in this county all my life.

Question. Are you a native of this county of Madison ?

Answer. Yes, sir.

Question. The ohject of the committee, Mr. Green, is to ascertain the condition of tho
State of Alabama, and this portion of it especially now, in regard to the security of

life, person and property ; and, as you reside here, we desire to ask you a few questions.
Answer. Very well, sir.

Question. Have you ever &quot;been a member of the United States grand jury in&quot; session

here ?

Answer. Yes, sir.

Question. At what time ?

Answer. I believe that I have been a member of all tho grand juries we have had
since the war, except the last.

Question. Were you a member of the grand jury in November, 1869?
Answer. Yes, sir.

Question. Who was .your foreman at that time ?

Answer. Judge Charlton.

Question. He has since been killed, I believe ?

Answer. Yes, sir.

Question. Will you state to the committee whether or not indictments were found
under the civil-rights bill by that grand jury ?

Answer. There were, sir.

Question. About how many ?

Answer. I don t recollect
;

it has been so long, and these cases not having been

brought up before the courts and no record of them, it would be altogether guess
work.

^ Question. Give the number as near as you can remember.
Answer. The number of indictments altogether, I think, would amount to thirty, or

upward; but a great many of those were for illicit distilling, perhaps half of them.

Question. Were any indictments found for homicide ?

Answer. I think thJere were, sir
;
I know there were.

Question. You think the entli6 number amounts to about thirty-odd ?

Answer. Yes, sir; thirty or more.

By the CHAIRMAN :

Question. What became of those indictments?
Answer. I don t know, sir.

Question. Have the parties indicted ever been brought to trial upon them ?

Answer. I think not. In one case, I think from Limestone, the parties were sum
moned here and the case put off. I don t think any other parties have been brought
into court.

Question. Do you know what has become of the indictments ?

Answer. No, sir.

Question. Was a record of them made on tho docket ? Were they entered on the
docket ?

Answer. The indictments were taken charge of by the solicitor at the time.

Question. Who was he ?

Answer. Mr. Southworth. We had a change of solicitors during that court. South-
worth succeeded Bugby, and I think that created a confusion that might account for

the mislaying of some indictments.

By Mr. BLAIR :

Question. Who presided over that court ?

Answer. Judge Busteed.

Question. You say Southworth was the solicitor on the part of the Government?
Answer. He was the solicitor the latter part of the time. He succeeded Bugby dur

ing the time.

Question. Were both of them appointed by the Government at Washington ?

Answer. I suppose so. Bugby had been previously acting as solicitor here, and was
removed during that term, and this man Southworth took his place during court.

By the CHAIRMAN :

Question. You say there were indictments for homicide found by the grand jury ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Were they against men who were alleged to be disguised ?
Answer. Yes, sir

;
some of them were.

Question. Disguised after the manner of the Kn-Klux ?

Answer, Yes, sir.

HUNTSVILLE, ALABAMA, Octoler 13, 1871.
WILLIAM M. LOWE sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness has been called at the request of the minority his
examination may be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. State your present place of residence, Colonel.
Answer. I was born and raised, and still live, in Htmtsville, Alabama.
Question. What is your age?
Answer. I will be thirty the IGthof next January.
Question. What is your business or profession ?

Answer. Lawyer.
Question. Do you practice law here ?

Answer. Yes, sir; I practice law here and in this judicial circuit, and occasionally
in Limestone, the adjoining county.

Question. What counties compose this judicial circuit ?

Answer. Madison, Marshall, Johnson, De Kalb, Cherokee, Blonut, and I also practice
occasionally in Limestone, which is not in this circuit.

Question. Were you at any time the solicitor for this district ?

Answer. I was. I was elected solicitor in 1865 under the Patton government.

By Mr. BUCKLEY :

Question. By the legislature ?

Answer. By the legislature.

By Mr. BLAIR:

Question. Do yon recollect of prosecuting, as solicitor of this district, an indictment
against a man by the name of Shapard in Blount County ?

Answer. Yes, sir.

Question. The same old man who testified hero the other day ?

Answer. Yes, sir
;
the same one I saw in town, and I understood he testified here.

Question. Was his name William Shaphard f

Ansioer. Yes, sir
;
the same man.

Question. What was the indictment ?

Answer. One was for hog-stealing, and the other for an assault with intent to mur
der, or assault with intent to kill.

Question. Will yon state whether the defendant Shapard made affidavit in either of
these cases for a continuance ?

Answer. Yes, sir
;
I remember very well of his either making written affidavit or a,

statement under oath that Colonel Davis here, my brother-in-law, was his counsel foe
the defense, which statement I knew to bo false, and stated to the court it was false.

He persisted in it. I said that Colonel Davis had told mo that he did not intend to go
to Blount County, and, in reference to this special case, that h,e would not go, because

Shapard had not paid him his fee, and he knew from his character that he would
not.

Question. This affidavit was made for the purpose of obtaining a continuance ?

Answer. Yes, sir
;
he got a continuance by it.

Question. Was the case ever finally tried f

Answer. I do not know ; I never went to that court after that.

Question. Was that the case for assault with intent to kill ?

Answer. Yes, sir; I think it was.

Question. On what ground was the case against him for hog-stealing ended V

Anneer. My recollection is not very distinct as to that, but I believe that the indict

ment passed off upon a demurrer, upon the ground that there was no description or no
ascertainment of the value of the property stolen.

Question. In the indictment ?

Answer. In the indictment. I think it just said certain hogs, describing the
h&amp;lt;-.gs

as

property of so and so, without assigning any value. I think that was the
g-.

o.nud

although I am not certain.

Question. Did you examine the witnesses against him in that case?

Answer. Yes, sir: they were examined before the grand jury.

Question. Did they make the proof clear that he had taken these hogs ?

Answer. I thought so. It was an ex-partc examination, as all examinations arc before
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the grand jury, but I had no doubt of his guilt. He told me he had been several times
indicted for stealing hog-stealing and sheep-stealing but I do not think ho had ever

gotten up to the dignity of horse-stealing.
Question. What was his character and reputation for truth and veracity?
Answer. Why, it was exceedingly bad

;
bad as could be.

Question. Colonel, were you in the army during the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. WT
hich army ?

Answer. In the. southern army.
Question. Did you serve through the war ?

Answer. Yes, sir
;
I went in the first company that left here for Virginia, in the Fourth

Alabama Infantry, and at the first battle of Manassas I was very badly wounded in the
side of the head, and Avas discharged; I afterward entered the service^in the west, in

cavalry ;
I served upon General Withers s staff&quot; for a while

; upon General Clantou s staff

for a while Clantou of this State
;

I commanded a battalion of seven companies ;

General Clanton commanded a brigade.
Question. The object of the committee is, by examining witnesses, to ascertain the

condition of affairs in the South, the manner in which the law is enforced, and peace
preserved iu this State. Will you inform the committee what your opinion in regard
to that matter is ? %
Answer. At this time ?

Question. Yes, sir.

Answer. I think that, as far as my observation extends, the law is about as well en
forced now as it has ever been in this State.

Question. Is the condition of the country peaceable ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is public sentiment in favor of the enforcement of the law?
Answer. Yes, sir

;
I have never known public sentiment more decidedly and gener

ally in favor of law and order in North Alabama than it is at this time.

Question. Do you know anything about secret organizations that have existed in this

region of country since the war, an organization known as the Loyal League and one
known as the Ku-Klux Klan ?

Answer. I never was a member of either of these organizations; I am very confident
that both of them existed here.

Question. Will you state briefly what, in your opinion, drawn from your observation,
were the objects and character of each of these organizations?

Answer. I think that the object of the Loyal League, as it was called, judging from its

results, was to unite the negro population of this country in a secret political organi
zation, for the purpose of being used politically against the native white population of
the country. The Loyal League, as I understood it, was organized here by a set of

itinerant, irresponsible, worthless men from the North, whom we designate carpet
baggers, who came hero for political purposes, and who live upon the strife, the pas
sion, and the prejudices engendered by the antagonism of races. When the League
was first organized, which was shortly after the war, and the people of the South were
sore and bitter, and passionate, and in a condition very likely to become enraged and
indignant, and this League organization arraying the negroes against the whites
excited the whites so that a portion of them went to the extreme of forming a counter

organization, which was known here as the Ku-Klux Klan, as an offset to the League ;

I looked upon the League as the cause, and the Klau as the effect; the one as the chill,
and the other as the fever following it.

Question. Was there a general sentiment in the country at the time of the banding
together of these negroes in this League for political purposes, that it was dangerous to
the life and property of the people of the South ?

Answer. Yes, sir; there was a very general apprehension throughout the country of

danger to society, and the Ku-KlflxVere organized for the purpose of protecting society

generally. I have never known of any instance in which the Ku-Klux interfered in

politics or took any part in politics. I believe they were composed exclusively of

democrats, and ultra democrat s, but I do not think they were politicians ;
I think the

politicians of the country were opposed to the Klau.

Question. The fact that they were democrats resulted from the other fact that the
entire body of the whites were democrats ?

Answer. Yes, sir; I believe upon the proposition submitted for the ratification or

rejection of the present constitution of Alabama, there was not a score of whites in
Madison County who voted in favor of that constitution

;
the whites were unanimous

iu their support of the democratic party.
Question. When the negroes were.iirst liberated and banded together in these Loyal

Leagues, were they in the habit of pilfering to any great extent t

Answer. Yes, sir
; they were charged with that.

Question. Was there much plundering in the country ?

Answer. I did not live in the country, and they never stole anything from me, but
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the courts were full of such cases, and the general charge was that the- country wis
in such a state of insecurity, and society was so disturbed, that it was cs^nthi th it
there should be some sort of patrol, some kind of guard, and I think the Ku-Khi\
Klan, following in the idea of the old patrol of the South, was originally organized
for the purpose of preventing stealing and depredations of that sort by the neirroes
upon the whites. Now there was a new court, a county court, organized in UK- si-itr
of Alabama, and that court was rilled with negroes all the time, constantly ;

that court
was almost constantly in session, and there were from fifty to two hundred negroes
either witnesses or parties, lying around this court-house here all the time. Judge

the manner of enforcing them, would get a great many witnesses brought here and
hound over who really knew nothing of the matters in dispute, and frequently tbe
matters of dispute were of the most trivial and unimportant character. But there was
a general impression in the community that these trivial and light offences could not
be punish-ed in the courts, as they were constituted, without a great deal of trouble and
expense, and these disguised men concluded to take the law in their own hands.

Question. Were there also apprehensions felt of violence on the part of these negroes,
banded together in this way, and especially were there apprehensions for the safety of
the women ?

Answer. Yes, sir. As far as my opinion is concerned, I had a great deal more confi
dence in the good temper and good feeling of the colored people than the majority of
the white men of the country, and still have

;
but it was generally apprehended in the

country that there was danger from outrage by straggling parties of negroes going
about the country with their guns at all times of day and night. They were appre
hensive of outrages being committed upon women and children.

Question. These generally were the reasons, as you give them, for the organization of

the counter plan, or body of Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir; that was my understanding. I never saw but one body of Ku-Klux,
and I suppose that body composed the strength of the organization in Madison County,
which was the night of the so-called riot here in 1868.

Question. Were you present in town during that riot ?

Answer. Yes, sir.

Question. State, then, if you please, as far as you know, the origin of that riot and what
was done.

Answer. I think the origin of the riot was that the Ku-Klux Klan had been riding
about the country that is as I understood it. I never saw them, but the newspapers

gave accounts of their whipping colored men about the country, and threatening them,
and taking them out and advising them how they must conduct themselves. I never

heard of their advising them about any political matter, but about their personal de

meanor. For instance, if they heard a negro was insolent or lazy they would tell him
he must be respectful and industrious. If he had a bad name for stealing and fre

quently when they would steal, as is the case now, the employer would not report a

good working-hand ;
he will take it out of his wages, or compromise it with him in some

way the Ku-Klux, when they would hear of these instances of stealing, would go to

the negro and take him out and either whip him or warn him. There had been a good
deal of sentiment in the town among the leaders of the democratic party in opposition

to the Ku-Klux, and denunciations of the Ku-Klux through the Huutsville Democrat

and the Huntsville Independent, two democratic papers. They had first looked upon
it, when reported in the Tennessee papers, as a myth, or as some piece of fun by boys.

They said they were the confederate dead, who had risen from their graves and were

riding through the land at night upon phantom horses and in shadowy forms; that

they were incapable of being wounded
;
that they could drink great barrels or buckets

of water. I met an old negro who told me that one of them, riding at the head, drank

about three large horse-buckets of water in his presence. The public sentiment c

community denounced the organization of the Ku-Klux, and they were threatened.

The o-eueral idea or opinion of the community was that the military would lire upon

them if they came into town, and that the negroes would tire upon them it they canu

into town, and in a species of bravado, as I understood it, they came into town thai

niffht. I think there were about or over a hundred say a hundred and tweuty-tne.

I am a pretty good judge of cavalry. They were estimated as high as five hundred,

but there were not more than one hundred and twenty-hve at the most, general.

Question. That mistake is very often made by persons unaccustomed to c

^;
11

^/
Answer. O, yes, sir. General Clantoii s command, which was at times not ,

sand, would be-estiniated at five or ten thousand. They came in and rodo around tho

court-house, where the icpublican meeting was being held.

Question. Did you see them ?

Answer. Yr

es, sir.
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Question. Did you see them when they came in ?

Answer. No, sir; I did not see them until they were on the east side of the court

house, passing down toward the market-house, where they formed in line of battle. I

had as good a chance as anybody for personal observation, and I had a better chance
to get at the facts from the circumstance that I took the testimony of a great many
witnesses. I was the solicitor, and it was my duty to do it. I talked freely with the
civil and military authorities, and acted in conjunction with Captain Richardson, who
was my partner, in taking the testimony both of citizens and soldiers.

Question. Did you take any testimony of negroes ?

Answer, O, yes, sir. I guess there were about thirty or forty witness. There \vere

about seventy in all, and I think at least two-thirds of them were negroes. The firing,
when the Ku-Klux had passed almost entirely around the court-house, commenced at

the north door of the court-house and was directed northward. Judge Thurlow was
killed at tl\e north gate ;

he was shot and afterward died. He stated to his carpet-bag
friends in town that he was killed by his friends and killed accidentally. I have no doubt
that is true, not the slightest. Neither do I doubt that the negro that was sitting upon
the steps of ^he Democrat office was also killed accidentally. He was a boy. He was
shot through the heart and died immediately. They were the only parties killed. Two
white men and one negro were wounded, besides a white man and negro that were
killed. The Ku-Klux did not fire a gun. They did not move from their statue-like

bearing upon their horses. They fofrmed in line of battle when the firing commenced
upon Market street. I saw General Ruger and some of his officers upon the hotel bal

cony and spoke to them while the Ku-Klux were passing around the court-house.
General Ruger and some member of his staff

t
commeuted upon the admirable manner in

which they deployed into line, and their general movement and bearing, and I think
General Ruger said that there was no law to prohibit it

;
that it was very absurd, but

there was no law, Federal or State, against men masquerading at that time upon horse
back at night ;

nor was there any statute in this State at the time upon the subject.
Question. Was there a meeting going on here in the court-house at that time ?

Answer. Yes, sir
;
there had been a meeting going on. I think it commenced that

afternoon, and may have been all day.
Question. It was a radical meeting republican meeting ?

Answer. Yes, sir.

Question. Composed almost entirely of negroes ?

Answer.^ Yes, sir; principally of negroes, in the day-time. The meeting outside was
composed of whites and blacks. The meeting here in the court-house at night (I was
not here myself, but I understood from my brother and brother-in-law, Colonel Davis)
was composed in a great degree of negroes.

Question In the court-house ?

Answer. In the court-house.

Question. There was a large number of persons, white and black, congregated around
the square ?

Answer* Yes, sir.

Question. Gathered to witness this parade, or for what purpose ?

Answer. I do not know what the purpose was. When I got on the square, I think the
first gun, I am very confident the first pistol, was fired before I got on the square ;

but

early in the night, an hour or so before^ they came in, there was a considerable crowd
of whites and blacks on the square.

Question. Within the square, or on the pavements around?
Answer. On the Commercial Row. This whole space here we call the square, and by

the square, I mean to include the court-house and Commercial Row.
Question. Who were the white men who were wounded ?

Answer. Mr. Cox, the only man I ever suspected of being a Ku-Klux, was one. I

thought he was just the sort of a man that would take delight in that kind of an organ
izationa noisy, talkative, blatant fellow.

Question. He was shot ?

Ansiver. Yes, sir
;
he was shot right through the head.

Question. Was it known by whom he was shot?
Answer. His impression was that an old man by the name of Roper shot him.

Question. A negro?
Answer. Yes, sir. My impression was that he shot Roper. They were both indicted

for the murder of Thiirlow.

Question. And Roper was shot also ?

Answer. Yes, sir.

Question He is the same old negro who lias been examined by the committee ?

Answer. Yes, sir; the same one. I subsequently acted as his attorney in defending
him. At that time I was the solicitor and was prosecuting. Subsequently, when I

went out of office, I defended him and Charley Hale, a negro, and Milton Martin, a

negro.
Question. WT

hat became of the indictment?
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Answer. Well, sir, they lingered on until, I believe, at last court, or court before
last, the solicitor not being able to do anything Avith them, these negroes being con
stantly brought here at great expense to the county, (for a great many wnv witnesses )
that he made a motion to dismiss them, made a motion for a nolle proaequi before the
court, and they were dismissed and the whole thing was ended.

Question. What was your impression, colonel, from what you saw, and from the evi
dence taken by you and Mr. Richardson, and from what came under your observation
before the grand jury and the trials of these cases, in regard to the origin of the disturb
ance or riot ?

Answer. 1 really thought that the coming in of the Ku-Klux was the proximate
cause of it. I thought that the tiring of the negroes from the court-house a panic
seized them

; they had all been listening to very inflammatory addresses here
;
a drunken

blacksmith, a trifling fellow, made a furious incendiary speech, here
;

I did not hear
the speech ;

I heard his voice and heard accounts of his speech-
By the CHAIRMAN:

Question. Who was that?
Answer. I have forgotten his name

;
I have been trying to recall it.

Question. Was it Sheets ?

Answer. No, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it a colored man?
Answer. No, sir

;
a white man. He ran away from here. I do not think he ever was

seen here. I have no idea that Mr. Sheets indorsed, indeed, 1 know he did not endorse,
that harangue. That man invited the negroes to fire upon the Ku-Klux, and waylay
and ambush them, and all that.

By Mr. BLAIR.

Question. Was there any evidence taken by you in reference to the tenor of his

speech ?

Amiver. O, yes, sir
;
we took evidence to that effect. The negroes, prior to the com

ing in of the Ku-Klux, had gone out on the Pinhook Bridge to ambush or waylay the

Ku-Klux, if they came in that way. They had also gone out on the North or Meridian-
ville pike a party of twenty-five or thirty negroes in a band

;
it may be more or may

be less. One of these men I defended Charley Hale. The defense 1 intended to make
for him was this, and I could prove it conclusively by white and black : It was noto
rious that early in the evening, before the Ku-Klux came in, and possibly at the time
or before the night meeting of the negroes in the court-house, he had gone out on the

Meridianville pike, with guns and pistols, to waylay the Ku-Klux, but his crowd had

gotten demoralized. Their excitement had died out, and they had gotten demoralized
and came back; but he himself did not come back to the square at all, but went to his

home. That was the defense I intended to make for him.

Question. To show that he was not present at the riot ?

Answer. Yes, sir
;
to show that he could not have killed Thurlow, and had nothing

to do with it, for he was not present. I think Milton Martin, who is in town here, and
can be examined by the committee, for he is employed by the city or corporation, was
in one of those parties. I do not know it. I think the defense I intended to make for

him was that he was not present when the firing was done, and had nothing to do

with it.

Question. That he had gone out on one of these detachments to waylay the Ku-Klux?
Answer. Yes, sir; to prevent their coming in.

Question. It was understood that they were coming in then ?

Answer. Yes, sir
;
I had understood it in the afternoon. It Avas rumored in the town

they were coming in. I do not know how I understood it. This blacksmith was o

carpet-bagger, and a drunken, dissipated fellow. He was haranguing the negroes here

when the report came that the Ku-Klux were coming into town, and he invited them

to fire upon the Ku-Klux. He made them- a very incendiary and violent harangue

upon that subject. Mind you, at that time there was no law, State or Federal, against

the organization of disguised men. There was a law, of course, against their taking

men out and whipping them, against their committing outrages,. but there was no law

against the organization, against men merely peaceably riding through the community.

General linger was here with ample force to have arrested these men it he had hadau.v

authority of law to do it. He took the ground that they had a right to rule through

the town. I never have heard that anybody charged them with having fixed a gun, or

that a guu was tired at them. . ,. ., n

Question. The firing did not take place until they had actually ridden o:

. I think they were off of the square before there was any firing. I am
^

not

certain of that. I am very confident that they did not regard that any guns
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fired at them, and certainly did not fire themselves. Mr. Sheets had spoken in tho
afternoon. Mr. Sheets, it seems, had been visited by the Ku-Klux down at Florence,
about two weeks before, and they had given him a very solemn arid terrible warning
against the character of his speeches, and he had promised that in the future hj
would be more. parliamentary. He told me this himself. He was under some appre
hension for his personal safety that night. I told him I did not think he was in the

slightest danger/ I knew him as a boy. I had known him as a Douglas speaker. I

was, as a college youth, a very enthusiastic supporter of Stephen A. Douglas, and.
Sheets had been badly treated by the confederates during the war. lie was a crippled}
man. He had been arrested, charged with treason.

j

By Mr. BUCKLEY :

Question. He had been imprisoned for some time, had he not ?

Answer. Yes, sir; imprisoned in Montgomery. I visited him in Montgomery, and was
warmly on his side. I thought if there was a man in the community who had cause
to complain of the confederates, he was that man. I think so yet. I think he is a

kind-hearted, good man. I do not think he is a bitter or malicious man. His speech
that afternoon, I think, was a very bad speech. I think it was well calculated to

array the negroes against the white people.

By Mr. BLAIR :

Question. What was the character of the promise which he made to the Ku-Klux in

Florence ?

Answer. The &quot;character of the promise was to this effect : They asked him,
&quot; Have we

done anything to you ? Have we ever interfered with you f He said,
&quot;

No.&quot; They
said,

&quot; Do you know of our ever having murdered anybody ?&quot; He said,
&quot; I do not.&quot;

&quot; Or of robbing anybody ?&quot; And they went on to explain to him that their purpose
was to maintain the conservative element of society ;

and they told him that it would
be a great deal better for him not knowing anything about their organization a great
deal safer and better for him to attend to his own business and not denounce them, as

he had denounced them, as assassins, and murderers, and thieves. He had compared
them to Murrell s gang. He said that was all in a political, pickwickian seuso

;
that

he did not know anything about them, and that for the future he would be more

guarded in his language ;
that he did not intend to make but one more speech in tho

canvass, and in that speech he would not refer to them in the terms he had used there
tofore. He came up here and told me ho had no idea ofmaking the sort of a speech he

had, but he was an excitable mau, and became excited, and went off in the same strain,

making political capital, making the negroes think the white people had gone into the
Ku-Klux Klan for the purpose of outraging and murdering them.

Question. Was there anything in the condition of society, in the disorganization which
followed the war, and the casting adrift upon society of the soldiers, and the turning
loose of the negroes from their former masters, to excite apprehension and serve as a

pretext for this organization ?

. Answer. Yes, sir
;
I thought so. I do not think that the Ku-Klux Klan was any remedy

for these evils. Indeed, we could see that the negroes, being suddenly liberated, showed
in all their conduct a bearing that they mistook license for liberty ; they would come
to political meetings with their arms; they would sometimes get drunk and you would
see occasional instances of their returning home firing their arms off at night ; using
threatening language towards the whites, towards &quot;

rebels&quot; and &quot;democrats.&quot; Well,
the rebels and democrats included the whole body of the white people of the country,
and the people who lived in the country away from the little towns white families of
two or three, surrounded by hundreds of negroes were apprehensive. After a great
civil convulsion, such as ours was, the laws were not enforced as they had been. The
whole foundations of society weue broken up ; that was the excuse given for the organ
ization of the Ku-Klux Klan. I regarded it then, as I regard it now, as possibly a tem
porary remedy for these evils, but it was very much like quack medicine while it

would cure the special disease it would infect the body politic and injure the whole
constitution. I was a member of the democratic State committee, chairman, of the
democratic congressional committee, and chairman of the democratic county commit
tee, and I know that the sentiment of the leaders of the democratic party of the de
mocratic politicians throughout the State was hostile to the organization of the Ku-
Klux Klan.

Question. I observe, Colonel Lowe, in the dispatches that come to us now detailing
the awful calamity which has just fallen upon the city of Chicago, that in the midst
of this distress there were some persons who gave themselves up to robbery and plun
der, and that the people have taken the law into their own hands and put them to

death. Was there any siniiltudeiu the case of which we are now speaking after all tho

disorganization of the war and the calamities which had fallen upon this country, and
in the silence of the laws and inefficiency of their officers was there some excuse, or a
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alluded ?

XCUSG ^ thcso attomPts to Preserve order in that case to which I have

Ansu-er. I think so, sir. The justification or excuse which was given for the orr-iu iz
ation of the Ku-Klux Klan was, that it was essential to preserve society: theythooffht
after such a civil convulsion as we had had in this country, the feebleness with wlm-h
the laws were executed, the disturbed state of society, it was necessary that there
should be some patrol of the sort, especially for the country districts outside of town
that it had been a legal and recognized mode of preserving the peace and keepiu- order
in the former condition of these States.

Question. The patrol?
Answer. Yes, sir,

Question . The patrol had been a recognized legal method of preserving the peace?
Answer. Yes, sir.

Question. And it was, therefore, natural that it should be resumed ?

Answer. Yes, sir. To give you some idea of it : I never belonged to any secret organ
ization except the Masons, and then only temporarily ;

but in 1868, during these&quot;di.s-

turbances, at every political meeting there were the gravest apprehensions of a general
riot, and, knowing the temper and character of the white people of this county, I knew
that if one respectable white man at one of these public meetings, whether he was
drunk or sober, whether he was right or wrong, if ho was murdered or killed at one of
these political meetings, by the negroes, it would be supposed that he was killed by
the minions of the Loyal League, and his death would be promptly and dreadfully
avenged upon the occasion. Consequently, upon conference with a number of the ; o-
berest and best men of the community, we had a meeting one night at my office, and I

proposed the secret organization of some fifty gentlemen of known character and intel

ligence and courage in this community. Captain Richardson was one of the parties to
whom I spoke. He was present. Mr. Rison, the banker here, was another. Mr. Steele
was another. The title of this organization was the &quot; Order of Peace.&quot; We discussed

it, nml_agr(^&amp;lt;l
that we should never, under any r.mmmstnngf-s, go to .any pnlitip;\|

meeting with arms, and we should encourage that idea among the whites, and when-
ever. aiiyhodylJwDite&amp;gt;_oi

frip.pkT
draw anT arms at a.public meeting, we ^rurrlcl immcdi-

ately, by an. understanding among ourselves, seize liim, take his arms away from him,
and turn him over to the civil authorities. Wo discussed that matter for some time;
some of them favored it, and some of them thought it impracticable, and were afraid

of getting into trouble.* The community had gotten selfish. There were a few bold,

patriotic men who were willing to put themselves to trouble for the sake of society,
but the general feeling was

u don t care a damn what happens,&quot; so that it did not happen
to them

;
and the organization broke through. The name of it was the Order of Peace.

&quot;We were to solemnly pledge ourselves not to bear arms under any circumstances, to pre
vent any disturbance whatever at public meetings, and to sacrifice ourselves, ifnecessary,
to that purpose. I was a little ahead of my party in this county on the subject of negro
suffrage. I regarded it then as I regard it now, as a prolific source of evil. Nobody
that is familiar with the writings of the fathers men that I regard as the greatest
es well as the best men who ever made a government can fail to see that

they thought that republican government, of all governments in the world, should bo

necessarily based upon the intelligence and virtue of the people; and when this vast

sluice of ignorance and vice was opened, and this numerous population thatTiad been

laboring under the degrading influences of slavery from time immemorial, and that

never had evolved anything of their own motion, the idea of giving the ballot, the

highest privilege of American citizenship, to them, we thought exceedingly dangerous
to society ;

but when we took a retrospect, and considered the result of our defeat in

the war, I regarded negro citizenship and negro suffrage as inevitable in some form,

just as I regard it now as irreversible. Believing that, and hoping to make the most

of circumstances. I got the executive committee together, and made a proposition to

send to Tennessee and get some negroes to address the negroes down here, to talk to

them upon political subjects, and upon their duties to society. Two of the committee

sed it bitterly, and two favored it. There were five of us, and I cast the deciding

to my office and treated them with the greatest kindness and distinction. Old Llias

Polk w^as the very prince of colored gentlemen. He had the manners and bearing

the old regime. Joe Wr
illianis was a man of better education, and probably betl

intellectual powers, but he was not near such a speaker ;
he was not near such a i

He did not have the courage and pure common sense that old Ehas had.

ernor Brown spoke in the morning amidst the most intense excitement more

believe, than I have ever witnessed before or since at any political meeting. Ji&amp;lt;

very eloquent man, and roused the white people to the very highest pitch ot .

ment. I remember Lis eulogy upon General Blair, his personal character and i



878 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

to the Union in the war. He was interrupted at the time by the negroes insultingly
and violently interrupted by some of them. My brother-in-law, Colonel Davis, arose
in the crowd, thinking, from his personal influence with the white people, and his re

publican views being known to the negroes he being a Grant man that he might
restore good feeling in the crowd; but his purpose Avas misunderstood, and great ex
citement arose. They thought it was his purpose to interrupt Governor Brown, and a
number of pistols were drawn, some by negroes and some by whites principally by
whites. The negroes, when the pistols were drawn, mostly scattered and ran to the
other end of the court-house yard. I ran out in the crowd to get to Mr. Davis. Gen-*
era! Forrest and General O Neal and others got around him. We finally got the crowd

pacified, but we came very near having a very serious matter of it. Governor Brown
went on with his speech, and told the negroes they had very much misconceived him,
and spoke very kindly to them and of them, and 1inally the meeting passed off without

any further trouble. In the evening Elias Polk and Joe Williams addressed the col

ored people, both of them taking the ground that they had been made citizens of the
United States, and that in proper time they would be given the privilege of voting.
They had already voted here under

Question. Reconstruction ?

Answer. These so-called acts of Congress ;
but they both took the ground that the

citizens were the sole judges of the propriety of giving them the right of suffrage, and
that it was not a matter within the jurisdiction of Congress ; very good democratic
doctrine. Both of them said they wanted the right of suffrage, but they did not want
it at the expense of the Constitution of their country. Old Elias said he had been for

sixteen years in the Congress of the United States, in the earlier and purer days of the

country, before carpet-baggers and scalawags were known
; that, he had also been in

the position of chief magistrate of the United States, and talked as if his personality
had been absorbed in that of his master, President Polk. He spoke with a great de;d
of unction and authority to the negroes. Joe Williams told them of his services in

behalf of their race in the war; that he had fought for their liberty, and that he would
do it, again ;

that he was proud of his record, and he would not tell them a lie. They
would interrupt him by telling him he had gone over to the democrats, and turned

rebel, and that sort of remarks. That night they were boarding, or rather they were
the guests at the house of a very intelligent colored man hero named Albert Bentley
and that night the house was assaulted with rocks, and some of us went down there to

protect them; they both told me next day they thought this was a rocky road to

travel for democratic negroes ;
that the negroes here were completely blinded by passion

and prejudice, and altogether under the dominion of the League ;
that they were afraid

to take any part with the democratic party ;
some of them had told them that they

were democrats, but they wanted them to keep it to themselves
;
that it was a confi

dential disclosure
;
that they would not bo safe if it were known that they were demo

crats.

Question. Some of the negroes had told him so ?

Ansii or. Yes, sir
;
some of the negroes, and I have been repeatedly told that myself

by negroes.
Question. Is it safe for a negro to espouse the democratic cause?
Answer. I do not think it is exactly safe

;
I think it is safer now in this county than

it has bftm
; during the last canvass I organized two negro democratic clubs, the whites

pledging them that they would stand by them to the bitter end, and that they should
not be disturbed or molested in the free exercise of their right to vote.

Question. It required this assurance?
Answer. Yes, sir

;
we had made strenuous efforts all the time. Now a number of negroes

always vote [democratic] in town the more intelligent ones but they never want it

known, and always deny it to the other negroes ;
there were a very few of them

;
I do

not know but two in this town that I ever knew to admit it to negroes, and they were
men of most approved personal courage.

Question. Has the condition of affairs, in respect to peace and good order of your
county and in the circuit in which you practice, improved within the last two years?

Ansiver. Yes, sir; I think law and order prevails here as much as any country in

the world as much so as it has ever prevailed ;
I think that is the universal opinion ;

that is the statement repeatedly made in the last twelve months in the Hiiutsvillo

Advocate.

Question. Is this caused, in a great measure, by the public sentiment of the better

classes of the people of the State, and by the improved condition of affairs since the
administration has passed into the hands of a government really elected by the people
of Alabama ?

Answer. I think it is due to the fact that the people of Alabama regard the present
government as*a legal State government, and the administration of it as in the hands
of their own people in a great degree.

Question. Was there much dissatisfaction with the inauguration of your first State
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government under the reconstruction acts, by reason of the fact that it was imposed
upon the people of the State ag

J -1

Answer. There was the greatest

ruction acts, by reason of the fact that it was imposci
ainst their will by act of Congress?

dissatisfaction
;
we had a State government here,

ered all the purposes of the people; it had beenunder Governor Patton, that answered
elected by the people; they were honest, good men, intelligent

1

men, knownTtiTtho
people, and we were going on improving our material condition after the war, when
the reconstruction measures came, overturned that government and put a government
upon us, a constitution not made by the people, a set of officers not elected by tin-

people. We were told by Congress that if we did not want that constitution
;
that it

a majority of us did not want it, and would not vote for it, we should not have it
;

well, a majority did not vote for it, and certainly did not want it, and yet Congress
put it upon us.

Question. It was defeated according to the terms of the law of Congress itself?
Answer. It was

;
it was defeated according to the declaration of General Mcade, who

was the military supervisor of election, the commandant of this district. Now, Con
gress said nothing about officers, but when that State convention met at Montgomery
to reconstruct the State they not only made a constitution, but they put out a set of
officers.

Question. Ordered an election for officers ?

Answer. They ordered an election for officers, and, in a great degree, the men that
constituted the constitutional convention organized themselves into a political con
vention, and nominated William H. Smith, and Applegate, and that set of officers,
under this constitution. Well, the people of the State it is all history, everybody
kuo\vs it determined that, under the act of Congress, the most feasible way of defeat

ing that constitutiou was to stay away from the polls.

Question. Abstain from voting ?

Answer. Abstain from voting ;
and the white people, with a unanimity unparalleled in

ancient or modem times, staid away from the polls, in compliance with what they
thought was the solemn declaration of Congress, in order to defeat that constitution.

It was the most infamous and odious constitution ever proposed to a civilized commu
nity, and we regarded it as the most harassing and detestable outrage that could pos
sibly be inflicted upon our people the imposition of the State government upon us
under this constitution.

Question. Am I correct in supposing that at the same time a full set of officers

county and State were voted for, the democrats abstaining entirely from voting upon
them f

Answer. Yes, sir; in the* great majority of the counties of the State I believe, with

some three or four exceptions the democratic party made no nominations at all, and
the white people abstained from the polls.

Question. All these officers went into office under this constitution when it was
declared absolutely adopted by Congress ?

Answer. Yes, sir, by virtue of an act of Congress, that constitution was put upon us

at length. I was in Washington at the time, and I know that the understanding there

among the democrats Avas that Mr. Stevens Thad. Stevens and men who had some

conscience left, Avould refuse to put that constitution upon us and would not go back

upon the act of Congress which prescribed that if it was voted down, or if it a id not

get a majority of the registered voters, it should not be imposed upon us; that we
should not have it unless we indicated by a majority of the registered voters that we
wanted it. At that time the negroes were given the right to vote by this act ot C on-

gress; tliey were given the right to vote, and the large body of the most intelligent

and prominent of the white people the leading white men of the State were du

franchisee! from voting. You see the fourteenth amendment proscribes them from

holding office, but by this convention, down here in that election, they were proscribed

from voting, and in spite of that in spite of all the difficulties we had to encounter

that constitution failed to get a majority of the registered votes, and was so declare*

by General Meade.
Question. Have the affairs of your State been since administered under that &amp;lt;

tution, and by officers elected at that time?-

Amwer. Up to last November, that has been true. A great many of these nioi wer,

strangers. They were not only alien, but, in the opinion of the white people o

State, hostile to us. A great many of them were disreputable characters. A. J. Apple-

gate, who was elected lieutenant governor, was one. I had occasion to look
U&quot;*T

record, and published a statement in reference to his personal chara1cr in M
proved so conclusively that aiiv petit jury in any New England State would haAe con

victed him of grand larceny upon the evidence furnished by his own declara

own letters. It gave him strength instead of injuring him. The

him prominence in his party, and he was nominated for lieutenant

one of their most acceptable and eloquent orators-the favored orator

men s Bureau. The facts about it were these, affecting his personal c

had been a member
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By Mr. BUCKLEY :

Question. He is dead now, is he not ?

Answer. Yes, sir; he bad been a member These charges were made by rue while he
was living. Every opportunity was given him to make his defense

;
he had no defense

to make but a lie a palpable, apparent lie. He had been a member of McPherson s

body guard that stopped near Mrs. Jacob Thompson s residence in Mississippi. He was
there taken sick and taken into her house, unrsed and kindly treated by her. At that
time and under those circumstances, he or some one with his knowledge and conniv
ance stole the deeds and patents and valuable papers belonging to the Thompson
estate. After the war he settled here and wrote a letter to Mrs. Thompson. In his
first letter he thanked her for her kind and Christian treatment to him while he was
sick, although he was an enemy to her cause, saying he would ever hold it in remem
brance. The second letter called to her mind the fact that she had lost these valuable

papers, and offering to return them or have them returned to her for a consideration.

She wrote him back. The correspondence was published in full. I could give this

committee a copy of it if they desire it. Finally he writes to her if she wants these

papers better than she wants $10,000, to send on the money and get the papers. That
was just about his language, written in the most abominable and illiterate style. She
then hands these papers to General Walker, of the firm of Walker & Brickie. They
furnished me with Applegate s letters. They saw Applegate ;

had a long controversy
with him about these papers. He said they were in Ohio, or somewhere in the North
west

;
that they were in possession of a friend of his. Finally, instead of giving him

$10,000, they told him they would give him $300, and would give him it to him the
next day ;

that he must answer then and take the $300, and give up the papers or get
nothing; and next day he promptly came up with the papers, although he had said
that they were not in town here at all, and he signed a receipt, in which he stated that
he had taken possession of these papers during the war, and now returned the&quot;m to
Mrs. Thompson, upon the consideration of paying him $300. I got these papers. I

first got his receipt, which was given to me when I was chairman of the democratic
executive committee, and I wrote a communication to the democratic papers here and
furnished them with that receipt as an evidence of the fitness of A. J. Applegato for

the high position of lieutenant governor of the State of Alabama, an officer who was
to preside over the Senate. I went off to court, and during my absence a negro came
there at night to my office while my partner, Captain Richardson, was there, and
shoved an official envelope under the door, and ran down the steps. Mr. Richardson

opened the door and took the envelope. He saw the negro running down the steps,
and thought he recognized him as a negro who waited upon the Freedmen s Bureau
here. The letter was signed

&quot; A. J. Applegate,&quot; not written by him
;

it was signed by
him. Doubtless he had written the original and it had been copied. He said he came
here as a private citizen to live in this community at peace with the people; that ho
had been greatly abused and denounced, and that forbearance had ceased to bo a vir

tue
;
and if I made any further publications in reference to him he would hold me to

strict personal account. As soon as I got back I hunted for Mr. Applegate, but he had
left here and I never saw him afterwards yes, I saw him the day he spoke here, the

day of this riot that is, I think I saw him on the stand and inquired if it was him;
anyhow, upon the reading of this letter I immediately published in full all of his cor

respondence with Mrs. Thompson, both her letters to him and his letters to her, and
the letters that passed between her lawyers in Mississippi and Applegate. I published
the whole thing. He said in reply that he would get an affidavit from the man who
had had possession of these papers, and fliat affidavit would exculpate him from the
crime of stealing the papers in the first instance and extorting money from this lady
for their return. That affidavit never appeared.

Question. Have you those papers with you ?

Answer. I have not them with me. I think I have several copies of that correspond
ence at my office. It was published all over the United States.

Question. I wish you would bring it here.

Answer. The uegVoes here, believing that I had demonstrated that Applegate was a

thief, voted for him with great enthusiasm for lieutenant governor as their representa
tive man

;
that is a weakness of their race.

Mr. BLAIR. I wish to have that correspondence incorporated in this congressional
document to show the sort of persons that Congress imposed upon the people of the
State of Alabama as their rulers, in order to bring about peace, order and good
government.
The CHAIRMAN. Colonel Lowe having given a very full statement of the transac

tion, I do not think our record should be burdened with the whole of the correspond
ence. It seems to me that is wandering very far from the purposes and limits of our

inquiry.
Mr. BLAIR. I tiiiiik thpre is no more pregnant fact than this as a commentary upon

the condition of affairs in this State, and the fact that Congress forced upon these peo
ple, in violation of its own faith, a man of this character to occupy the high position.
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&quot;&quot;1 WaUt

The CHAIRMAN. We are commissioned by the joint resolution of the Senate andHouse of Representatives to inquire into the condition of the late insurrectiona i-vStates so far as regards the execution of the laws and the safety of the lives and prop
erty of citizen^, of the United States, and it seems to me that tins correspondence Insno connection with the subject-matter of our inquiry.
The question being upon the motion of Mr. Blair to incorporate the documents re

ferred to in the record of the testimony of the witness, William M. Lowe, the aves and
noes were taken and resulted :

AYES. Mr. Buckley, Mr. Rice, the chairman. NOES. Mr. Blair.
So the motion did not prevail.
The WITNESS. In this county in the county of Madison the nominees for the lc&amp;lt;*-

islatnre upon that ticket were a man named Ronayue and two negroes. Ronayne is
now the assistant collector or assessor of internal revenue for the Government of the
United States, a man of the most disreputable character, a genuine specimen of flu-

genus carpet-bagger. He came here just after the war
;
he lived in a state of adultery

with a negro woman publicly ; everybody knew it. His brother-in-law, a Mr. Basse tt

got into a difficulty with him on the street and shot him about it. The grand jury of t he
county met and indicted him for it. His wife, a very cultivated and nice lady, came
to see me about it. I was the solicitor, I told her 1 had nothing to do with it

;
that

it was the grand jury s business; I could not pardon anybody or take any action ex
cept in open court upon the case

;
that she must see Judge Harolson, who was the pre

siding judge. She did so, and he agreed that he would protect Ronayne as far as he
could. She apprehended that he might be sent to the penitentiary, or

&quot;something of
the sort done to him. All I know about the matter is that Ronayue finally came up
and plead guilty and paid the costs, but I insisted upon his paying the line for himself
and the negro girl, which he gave bond and security to do. He was elected to the

legislature under this constitution, and in that legislature or in the convention there
was a bill passed for his relief, relieving him from the payment of these lines for these
offenses to which he had plead guilty.

By Mr. BLAIR :

Question. Is this the man who is acting as sergeant-at-arms for our committee hero ?

Answer. I do not know, sir. His name is Justes Ronayue. J believe he is a doctor
or a sort of a doctor, but I know he is an assistant internal revenue collector or assessor
for this district.

Mr. BUCKLEY. No such man is connected with this committee in any way at all.

Mr. BLAIR. I understood that such a man was in the employment of this committee
as assistant sergeant-at-arms, at this time employed to bring witnesses here.

Mr. RICE. Employed by the majority or the minority of the committee ?

Mr. BLAIR. I ,did not suppose that the minority had anything to say about it.

The WITNESS. The candidate for senator here was Mr. I. D. Sibley, who was a car

penter here in town. I never heard him, or saw him, or spoke to him until recently,
when lie was the only republican senator who stood by Governor Lindsay and the

democratic party in the determination to inaugurate him, in accordance with the law
of the people, as governor of the State. I think Mr. Sibley was just a carpet-bagger
in search of office down here, and thought we were in a down-trodden and oppressed
condition and would be an easy prey for his sort. He came back here after the meet

ing of the legislature and told that some man by the name of Carlsle I think that

was the name
; anyhow some minion of Stauton s had given him $500 for a vote of his

in the senate.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you hear him make that statement ?

Answer. No, sir.

Question. How do you know it to be true ?

Answer. He made the statement to Colonel Bradley and Nick Davis.

Question. Did you hear him make it to Colonel Bradley or Nick Davis f

Answer. No, sir.

Question. How do you know he made it?

Answer. I heard Mr. Kennard say he made it to Mr. Bradley.

Question. Does ho live in this community ?

Answer. Yes, sir; I thought he had been before this committee. He is a ropuh

lican candidate for the legislature. He made the statement first to Mr. Davis it

office, adjoining mine. As Sibley was going down the steps Colonel Davis came out oJ

his office and said to me,
&quot; I have been very much surprised at a statement of

that he was given 500 for voting for the Stautou railroad btll.&quot;

56 A
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Question. You did not hear that statement by Sibley ?

Answer. No, sir.

Question. Your authority is Colonel Davis?
Answer. Yes, sir. Mr. Sibley is here in town.

By Mr. BLAIR :

Question. Mr. Bradley is also in town ?

Answer. Yes, sir
;
Mr. Davis, Mr. Bradley, Mr. Kennard, and Mr. Sibley are all mem

bers of the republican party.

Question. Are they all in town here ?

Answer. All are in town.

Question. Did I understand that the vote which he gave was in favor of a railroad

project of a man named Stanton ?

Answer. Yes, sir.

Question. A project by which Stanton obtained a large subsidy from the State of

Alabama, for the purpose of constructing a railroad ?

Answer. Yes, sir.

Question. That railroad is now the subject of considerable controversy between the

officials of the State and Stanton and his company ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN:

Question. Was it a subsidy or indorsement by the State of bonds ?

Answer. It was a donation or loan of the straight State bonds
;
not an indorsement,

but what we call the straight State bonds, two millions.

By M. RICE :

Question. Stauton built the road, did he ?

Answer. I believe it is pretty well built. Mr. Sibley had made and printed, all over

the State, a speech in opposition to this measure, for which he subsequently voted, and
the $500 was the reason, as I understood from those gentlemen, that he gave for that

vote.

By Mr. BLAIR :

Question. That was the consideration of his vote ?

Answer. The consideration. Well, now, we judge of the character of the men
elected under that constitution, all over the State, by the characters of the men
elected right here in our midst. The other two elected as representatives were com
mon negroes, neither better nor worse than the most of them. They are both of them
dead.

Question. Better than their colleagues?
Answer. Yes, sir; I think so.

Question. Certainly not stained with the crimes you have spoken of that their col

leagues committed?
Answer. No, sir; there was nothing against their personal character as far as I know.

They were very ignorant men, and very violent partisans. Callis, the man elected to

Congress from this district, was, at the time of his election, here acting as a Federal
officer and a Freedmen s Bureau agent. He presided on that stand in this room over a

republican meeting, dressed in full uniform. I saw him. The regular nominee of tho

republican party was General Joseph W. Burke, a gentleman of character and educa
tion. Colonel Callis was an independent candidate, and was elected by the negro
vote. When the constitution was rejected by the people, and declared rejected by
General Meade, and the fact communicated to General Grant and by him communica
ted to Congress, and tho action of Congress looked to the rejection of the constitution,
Colonel Callis left here, and I understood from the papers went upon duty in Misiss-

sippi as an Army officer. He afterwards, however, returned to Washington, and was
admitted to his seat.

Question. Are there any other facts within your knowledge bearing upon the question
which I asked you in regard to the character of the government which was inaugura
ted here, and its effect upon the peace and order of the State?

Answer. Well, sir, I regard the most aggravating and disagreeable fact in the whole
business of reconstruction to have been the intrusion of what is known in the South
as the carpet-bag clement. General Spencer and General Warner were elected to the

Senate of tlie United States.

Question. By that legislature ?

Answer. By that legislature ;
both of them men recently coming into the State, and

men whom we supposed and whom we considered as the representatives of tho negro
race, in combined hostility to the white race. As far as I know, every member of Con

gress elected at that time was a recent acquisition to the State of Alabama.

Question. Were the county officers of the same stripe ?

Answer. I belive so, sir; they were in a great degree of the same character. The



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 883

scalawags were generally ignored by the negroes. They had been da vr-owuers andnative southern men, many of them implicated, although old Union men in ilu- rebe
lion, and the negroes did not, or were taught not to regard them as safe repr.
lives as those men who had come from the land of freedom aiulibujrht ibr their liberty

mid ascribe some personal motive to his going into the republican party, some
selfish motive. I thought that as soon as he had got office his native instincts would
come to his assistance, and that he would have to be either more or less than human if
he would not feel kinder to his people than men whose traditions and personal history,and personal interests, too, were hostile to us. I felt toward them like the black Doug
lass felt toward Baillie Nieol Jarvie, when ho said to him,

&quot; I don t think you would
seek my death, because we are a sort of kin, and for the sake of Auld Lane- Svne we
have some feelings in common.&quot; Nevertheless, the carpet-bag element tookthe lead in
the formation of the constitution, and in holding all the offices, and in carrying the
State back in the reconstruction policy, and I regard that as the prolific source*&quot;&quot; of a
great deal of trouble and prejudice and bitterness. I think it was after this riot of
1868 that there was a meeting called in this court-house. I believe in all the papers of
this town an indignation meeting was called for the purpose of denouncing the Kn-
Klux and putting down disguised men. I was not at that meeting, bat a largo body of
the white men were at it. Governor Chapman presided over it, a highly respectable
ex-governpr of the State. I believe a large share of the best citizens of the town and
county were there. They denounced the Ku-Klux and all disguised and lawless men.
Being the chairman of the executive committee I was requested to address the demo
crats upon the subject of disguised men, and I did it a short time after that meeting
at a public meeting held down here.

Question. In the court-honse yard ?

Answer. In the court-house yard ;
in which I expressed the views in reference to the

organization and conduct of the Ku-Klux Klau that I have expressed before this com
mittee. After that there were few or no Ku-Klux outrages in this county. The only
one that I know anything of was never charged as having been of a political charac
ter. It was in reference to Prior Turner, a negro who has testified before this com
mittee. I was his attorney. He was one of the leaders ; one of the most ultra and
violent leaders in the League. He came to employ me to prosecute these disguised men.
The facts were these : his wife had gotten into some quarrel at Madison Station, in.

this county, and had left the place. He went down to get her clothes and household

furniture, and while sitting in a grocery two disguised men came in and seized him,
and when they carried him to the door he broke and run. They fired upon him and
wounded him, and he came to my office after having run from Madison Station, which
is ten miles away, to this town. He reached here, early in the morning, about daybreak.
He asked me what to do. I told him to go before Mr. Figures, the mayor of the town,
and the editor ofthe republican paper here, and make an affidavit, charging these men
with this outrage. He went before another officer, a very honest and competent old

old gentleman named Squire Wilson. When I found that out, I asked Mr. Wilson to

summon Mr. Figures to sit with him in that case. He did so, and Mr. Figures and
Mr. Wilson made the preliminary examination as to whether these men, charged by
Prior Turner with this outrage, should be bound over to the circuit court. These two

men, whoso names were Long and Martin, were defended upon the ground of an alibi,

proven by negroes, and the court refused to bind over the parties charged. I believe

that that is the only Ku-Klux outrage, or outrage by disguised men, that I have

heard of.

Question. This region of North Alabama, as it is known and understood, was, prior

to the .war, strongly in favor of the Union ?

Amwer. Yes, sir; Douglas and Bell swept all this portion of the State, but in that

contest the issues of union and disunion were not so strongly drawn as in the subse

quent contest for members of the secession convention.

Question. In that what was the result, so far as North Alabama was concerned f

Ansiver. It was unanimously for the Union.

Question. Many of the people in this portion of the State went into the I

Army afterwards ?

Ansivcr. Yes, sir : a large number of them. . ,

Question. State to the committee what are the political sentiments of this region

country, so far as the white people are concerned, including the Federal soldiers tfi

served in the Army of the United States going from this region.

Answer. The present political sentiment of the white people of this country, iiicliui

ing all classes, is almost unanimously conservative. They are lor the I

are opposed to secession
; they are in favor of maintaining the three const

amendments; declared ratified as the result of the war; but they were \erj , n

opposed to the past administration of the State government, the lee
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government, and they are opposed to the present administration of the Federal
Government.

Question. Does this apply as well to those Union men here who entered the Federal

Army I mean the native Alabamiaus that large number who were for the Union
at first, and until a dc facto government was formed, and to those who entered the
service of the confederate government ?

Answer. I think it does, sir. I do not know
;
and I am very generally almost uni

versally acquainted through here. I do not know a single man of any prominence
who was in the Federal service from this section of the State who is not now a demo
crat, and they are generally the most ultra and bitter democrats, for the reason that

they think they have cause to add to their feelings the sting of disappointment and
ingratitude, that they have been treated just as the balance of the community has

been, that is, placed under the control of this ignorant, irresponsible, and vicious
influence. Captain Dickey, as fearless a man as I know, a resident of this county, who
was in the Federal Army through the war, is an ultra democrat, and in the last demo
cratic convention we held here, three or four weeks ago, he was a delegate chosen from
what is known as the white region in this county, over at Birua, and he told me that
all of his company that were now living were democrats and would support the reg
ular ticket.

(Question. How is it, as far as your knowledge extends, in relation to the Federal offi

cers from the North residing here ?

Answer. Wei I, sir, I was a candidate for the legislature last year not quite a year
ago and was looked upon as ultra, perhaps not as ultra, either, but as a very decided

democrat, and I believe that I received the suffrage of every northern soldier living in

this county. I am sure I had the active and warm support of Colonel Vanvalkenburg,
of Captain Day, of Captain Fordyce, of the banking iirai of Fordico & Rison, and of
a number of other northern men and northern soldiers who lived in this county.

Question. Is there any prejudice at all in this State against northern men who came
here for the purpose of carrying on business, and following any avocation, and to

mingle their fortunes with those of the people of this State as citizens ?

Answer. No, sir
;
on the contrary, there is a very earnest desire that they shall come.

We have immigration societies all over the State. General Clautou, the chairman of
the democratic executive committee, organized an immigration society and appointed
me an agent of it in this region of the State. I was in favor of getting men from the
North in preference to men from Ireland and Germany, for our experience has taught
us that the men from the North who come here decided and consistent republicans, by
the time they stay here the requisite time to vote, vote the democratic ticket, and I

believe I would be glad if ten thousand men, every one of them republicans from the
State of Massachusetts, would settle in the county of Madison to-day. I believe that
a majority in numbers, and a very large majority in intelligence and property, would
vote the democratic ticket at the next election.

Question. You think that seeing with their own eyes the condition of affairs here
would enable them to judge for themselves much better than by the stories that are
circulated at the North with regard to the disposition of the people of this State ?

Answer. Yes, sir; I have no doubt of it. The best means ofjudging is upon personal
experience, and when their interests are identified with our interests our sympathies
become mutual.

Quest io-n. You have common interests and sympathies ?

Answer. Common. I remember a gentleman who came here, who was the editor of
a leading republican paper, by the name of Mr. Fry, for the purpose of investing in

this State. I had repeated conversations with him.
*

He came from Ohio. He told me
he had been a life-long republican, but that if he lived in Alabama he did not see how
he could act with the republican party in its local organization. Ho told me, more
over, that, on his first visit here, returning to his country, they seemed delighted to see
him back safe, and seemed surprised that he, a bold and decided republican, had come
safely from this region of Ku-Klux and chimeras dire, and were incredulous as to the

description he gave of the character of the people and the treatment he had received.

I discussed with him the reconstruction measures and the different acts done by the
Federal Government to the people of the South during and since the war, and he ex

pressed himself as favoring them all. He said that he thought at the time that they
were necessary, that this military supervision was necessary to preserve order and to

ke^p down outbreaks, but that he never anticipated placing the government of a

country in the hands of the most ignorant and incompetent class of society.

By the CHAIRMAN :

Question. Colonel Lowe, are you, at this time, chairman of the executive committee
of the democratic party of this county ?

Answer. No, sir
; upon being elected to the legislature I resigned that position.

Question. Are you a member of the congressional or State executive* committee of the
democratic party ?
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Answer. I am a member of the congressional democratic committee.
Question. Not of the State ?

Answer. No, sir.

Question. Have you ever been relieved of your political disabilities?
Answer. I never had any.
Question. You never held any office before the war ?

Answer. No, sir
;
I was at. school when the war came on. The test-oath preventedme from holding- any office, as it prevented every man who had participated in, or

aided, or abetted the rebellion
;
but I believe the test-oath has been repealed, and I am

now eligible to any office.

Question. You spoke of Mr. Shapard, a witness, who testified before the commit
tee. Are you acquainted with his character in the neighborhood where he lives ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever visit that neighborhood ?

Answer. Yes, sir,,frequently ;
I practice law there; it is Blouiit County. I have

been there frequently.
Question. I speak of the neighborhood where he lives

;
I do not speak of the entire

county of Blount.
Answer. He lives near Summit.

Question. He has a good many enemies, has he not ?

Answer. I do not know, sir
;
I think not.

Question. Has he not made himself very obnoxious to the democratic party in Blouut

County ?

Answer. Not that I know of; I thought he was a democrat. At the time these pros
ecutions were instituted against him there was no democratic or republican organi
zation in this State.

Question. He never was convicted upon any of those indictments, I understand ?

Answer. No, sir
;
I do not think he was. He told me he had been indicted before

the war for stealing. I do not know whether he was convicted then or not. I never
convicted him

;
I never prosecuted him for but one. I was turned out of office before

I got around the next time.

Question. He had made application to Colonel Davis to be his counsel, had he not ?

Answer. I understood he had, for Mr. Davis told me he had, but he told me he would
not go ;

he would not go to Blouut. Blount is a very inaccessible portion of the

country, and he would have to go by private conveyance over the Tennessee River,
and over that range of mountains, and it is a very rough road.

Question. Was the continuance you spoke of his having got in one case, to a future

day of the same term, or to a future court ?

Answer. It was both, I think. I think it was continued to a subsequent day of the

same term, and then continued for the term.

Question. Was not his application simply for a continuance from day to day ?

Answer. I do not remember distinctly how it was.

Question. The indictment against him for stealing, you say, was quashed ?

Answer. Yes, sir; that is my recollection of it; that the value of the property

charged to have been stolen was not stated in the indictment, which just said &quot;hogs.

In an indictment in this State, Mr. Pratt, for the stealing of a horse you do not have

to state the value of the horse, but just say the stealing of a horse or horses
;
but a

man may steal a hog, and if it is worth a hundred dollars the value of it has to be

given, under our statutes. The horse, though he might not be worth #10, if he is stolen,

need not have his value specified, because it is a grand larceny to steal a horse.

stealing of any horse, mare, or gelding, without regard to its value, is grand larceny.

Question. The indictment, then, under your construction of the statute, was a I

Answer. Yes, sir; that was my idea. I think it is a doubtful question. I did not

write but one of the indictments against him. I think the indictment for assaiili

with intent to murder was an old indictment, probably written by Judge Harol: on,

or one of my predecessors. .,, Trl -, n

Question. You spoke of the Loyal Leagues as the cause of the Ku- Klux Klan and as

the effect. Did you ever see the constitution of the Union League I

Answer. No, sir
;
I never saw the constitution of either of these organizations.

Question. How do you know, then, what the object of the Loyal League was ;

Answer. I judge from its effects. That is all I know about the ku-lvlux

^Question, You say it was a secret organization. Did it not hold its meetings pub-

licly and in daylight ?

Answer. The League?

&quot;ever knew nor heard of a public daylight meeting of the Lea
ffi

.

It was a favorite expression of ours, to say that they met in he daik

ui-ht, when all honest men ought to be abed and asleep, and, uc
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when all honest men were in bed and asleep. 1 know they held a meeting
down here. I did not see it, but it was the universal talk in the community. There
were some members of the League who were in disfavor with it. They met at a negro
church in this community, and they had a sentinel marching up and down each side
of the church with a musket. I remember to have heard General Hayden, who was iu

command, say, or intimate, that he would not allow any such proceedings as that, or

something to that effect, the use of arms at a political meeting.
Question. Do you know, of your own knowledge, that these Leagues held their meet

ings after night ?

Answer. No, sir; I do not. I know nothing of them, of my own knowledge.
Question. Nor of their purposes ?

Answer. No, sir; I only judge from the effects.

Question. Did you ever know of any violence committed under the authority of the

Loyal League?
Answer. .1 remember at a public meeting, held upon the north steps of this building,

there was a proposition made by a gentleman of this -community to speak. He was
a republican, one of their favored orators. The meeting was presided over, I think, by
Judge Douglass, the probate judge here. I remember he put the question as to
whether thTs gentleman should speak or not. The negroes said he was -against the

League, and that he should not speak. I heard that; I was present. I heard several
of them. There was great excitement, and great danger of a mob and row and a fight.
One or two of the negroes were very violent. I was standing with General Hayden,
who was the commandant of this district then. The negroes voted down the propo
sitionthat is, they voted no, that he should not speak and the other side, the aye,
was never put ; whereupon this gentleman said he would speak to those that wanted
to hear him, after their meeting adjourned. Their meeting adjourned, to meet here iu
this room. The crowd started up this way, and this gentleman began to address some
negroes and white people that were standing in the court-house yard, whereupon some
two or three negroes, headed by a negro named George Williams, who is in this town,
were very violent, cursing and swearing. They swore that he should not speak ;

that
he was a democrat and a rebel, and was opposed to the League, and that he should not

speak. I advanced to where this negro was. My purpose was to knock him off of the

block, but General Hayden stepped up to him and told him he must stop that disturb
ance there or he would have him arrested, and he did stop.

Question. This was a political meeting, I understand you ?

Answer. Yes, sir
;
a republican meeting.

Question. Then it was not a meeting of the Loyal League ?

Answer. No, sir.

Question. My question was whether you knew of any act of violence committed under
the authority of the Loyal League I

Answer. It was supposed, and I believed and still believe, that the attempt on the

part of these negroes to prevent this gentleman from speaking was by order of the
Loyal League.

Question. Give us your authority for that belief. You have reasons for it ?

Answer. Yes, sir
;
the statement of the facts of the case

;
the negroes saying he was

against the League.
Question. That is the only evidence?
Answer. And the fact that he was going to speak against the League, and they were

preventing him from speaking against it. That is my reason for thinking they were
acting under the authority of the League.

Question. That is your only evidence?
Ansiver. Yes, sir

;
that is my conclusion.

Question. Do you know any other act of violence committed under the authority of
the Loyal League?

Answer. No, sir; I do not. I just know the general information of the community
here, that they met in secret, and met with arms.

Question. You do not know that as a fact ?

Answer. No, sir.

Question. Did your informants know that to be a fact ?

Answer. I never was present at any of their meetings.
Question. Were your informants present at any of their meetings.
Answer. I have heard negroes speak of the meetings of the League, and of going to

them with arms. A negro boy that was with mo in the army my body-servant was
one.

Question. Was he a member of the League ? %

Ansiver. Yes, sir.

Question. With your approbation ?

Answer. No, sir; very much against my approbation. I finally lost all personal con
trol over him, greatly to my regret.

Question. When was this League organized in this city?
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Answer. I believe it was organized immediately after the war probably about the
latter part of Patton s administration. I remember of hearing Judge Humphreys who
is now judge at Washington, in the District of Columbia, say that &quot;he had been asked
to join the League, and threatened, politically, if he did not. They said all true re-

publicans must join the League, and if they did not they were not to be conntod in.

Question. You understood it, then, to embrace white men as well as colored men .

Answer. I do not know that the League embraced many white men. I think it em
braced very few. I think this invitation was extended, and they declined, in some
instances.

Question. You think it embraced very few ?

Answer. Very few. Judge Lewis, a very cultivated and accomplished lawyer and
gentleman here, who was a member of the confederate congress during the war, was
temporarily a member of the League. He became disgusted, and came out in a letter
that was regarded as rather severe upon the League and upon the carpet-baggers.

Question. Was he a republican ?

Answer. Yes, sir
;
and is yet a very bitter republican.

Question. When did that organization cease to exist ?

Answer. Well, sir, I think it ceased to exist in 1869. I have not heard any talk of it

lately.

Question. Was it got up by the negroes themselves ?

Answer. I do not know, sir
;
I have no idea. I have an idea, too. I think it was

Eotteu
up by the carpet-baggers. I

(

remember one night it was reported that the

eague was meeting in here in this court-room I do not know whether it was or
not and that Judge Lewis presided over it, and that there were only three white men
there; I think Douglass, the probate judge; Sibley, the senator, and Judge Lewis
that he staid for awhile

;
that the room was crowded with negroes, and the odor was too

loud and fragrant, and he resigned his position and left. That is what was said. I

have heard men laugh at him about it. I think he was the only native. Judge Hum
phries, Colonel Davis, Mr. Bradley, and Mr. Figures, I think, declined to join the

League.
Question. Wa,s Colonel Davis a member of it?

Answer. No, sir; he was very hostile to it.

Question. You have used the epithets
&quot;

carpet-baggers,&quot; and
&quot;

scalawags,- repeatedly,

during the course of your testimony. I wish you would give us an accurate definition

of what a carpet-bagger is and what a scalawag is.

Answer. Well, sir, the term carpet-bagger is not applied to northern men who come
here to settle in the South, but a carpet-bagger is generally understood to be a man
wTho comes here for office sake, of an ignorant or bad character, and who seeks to array
the negroes against the whites

;
who is a kind of political dry-nurse for the negro pop

ulation, in order to get office through them.

Question. Then it does not necessarily suppose that he should be a northern man ?

Answer. Yes, sir
;

it does suppose that he is to be a northern man, but it does not

apply to all northern men that come here.

Question. If he is an intelligent, educated man, and comes here for office, then he is

not a carpet-bagger, I understand I

Answer. No, sir
;
we do not generally call them carpet-baggers.

Question. If he is a northern man possessed of good character and seeks office he is

not a carpet-bagger?
Answer. Mr Chairman, there are so few northern men who come here of intelligence

and character, that join the republican party and look for office alone to the negroes,

that we have never made a class for them. I have never heard them classified. They
stand sui generis. I do not know that they have any classification. But the term

&quot;carpet-bagger&quot; was applied to the office-seeker from the North who comes here seek

ing office by the negroes, by arraying their political passions and prejudices against the

white people of the community.
Question. The man in addition to that, under your definition, must be an ignorant

man and of bad character ?

Answer. Yes, sir; he is generally of that description. We regard any man as a man

of bad character who seeks to create hostility between the races.

Question. Do you regard any republican as a bad character who seeks to obi

suffrages of the&quot; negro population?
Answer. We regard any republican or any man as a man of bad character, whe Hi

he is native or foreign born, who seeks to obtain office from the negroes b;

their passions and prejudices against the whites. We think that a very great evil-

very great. We are very intimately associated with the negro race; we ^JJg?
number in the country, and we think it essential that we shall live in peace togetUe

Question. Do you regard Senators Warner and Spencer as in the category oJ

baggers 1

Answer. Yes, sir. ,

Question. Is Senator Warner an ignorant man oi bad character I
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Answer. Well, wo have Senator Spencer s word for it. I never spoke to Senator War
ner in my life, and I know very little of him; but Senator Spencer says he is a very
trifling and worthless man.

Question. Do you regard Senator Spencer as an ignorant man and of bad character ?

Answer. I have a very slight acquaintance with General Spencer ;
I know him

;
I do

not think him an ignorant man ;
I think him, from the authority of those who know

him intimately and well, to be an unprincipled man. Ex-Governor William H. Smith,
of this State, in the last campaign, published a letter and you can get the letter upon
the files of the Huntsville (republican) Advocate containing a statement to the effect

that Senator Spencer lived upon the passions and prejudices of the races
;
that the

breath of peace would leave him on the surface, neglected and despised.
Question. I am not asking for Governor Smith s opinion, but your own ?

Answer. Well, sir, I believe Governor Smith.

Question. Did Senator Spencer seek to array the negroes against the whites?
Answer. Yes, sir. One of his shysters aud agents here, in the last election when I

was a candidate, circulated the most infamous lies about me all over the county, to the
effect that I would deprive the colored people of the substance of personal freedom if

I got into office, although I told them the contrary; that I would deprive them of suf

frage if I got into office; that I would do everything to injure them in person and
property. His agents who were in his confidence did this. They told me they were in
his confidence, and I have no doubt they did it to subserve his political interests.

Question. Did Senator Warner ever seek to array the negroes against the white race?
Answer. I have no personal knowledge of Senator Warner s personal or political

antecedents in this State except what is public.

Question. Having given a definition of the carpet-bagger, you may now define scal

awag.
Answer. A scalawag is his subservient tool and accomplice, who is a native of the

country.
Question. How many of the white race in the county of Madison vote the republican

ticket ?

Answer. I do not think, and I have very accurate means of judging, that a hundred
ever voted it.

Question. You class them all as carpet-baggers and scalawags I

Answer, Yes, sir.

Question. Are all of them seeking office ?

Answer. No, sir.

Question. Are all of them ignorant men and of bad character ?

Answer. No, sir.

Question. Are all of them natives of the Northern States ?

Answer. No, sir.

Question. Why do you classify them as carpet-baggers and scalawags?
Answer. I have told you that I classified as carpet-baggers those who carne down

here, who come within that definition, coming down here and seeking office from the

negroes by arraying their passions and prejudices against the white people. I classed
the others as scalawags. They are more or less scalawaggers, according to the part
they play in this political programme.

Question. What proportion of this one hundred white men who vote the republican
ticket are seeking office?

Answer. It would be impossible for me to say. I believe that there are very few of
them that would decline to serve their country in a lucrative office if they could get it.

Question. I am asking for your knowledge aud information. How many of tins one
hundred who you suppose vote the republican ticket seek office and have come here for
that purpose ?

Answer. A good many of them are born here. I include both the carpet-bagger and
scalawag in that number.

Question. Separate them and tell what proportion came from the North and what are
native.

Answer. I think they are about or very nearly equally divided; probably there are
more scalawags than carpet-baggers. I thiuk they are pretty equally divided in this

county. This has been the headquarters of radicalism in this State.

Question. Is scalawag regarded as a term of opprobrium ?

Answer. Yes, sir; it is regarded as a term of political opprobrium, just as the term
&quot;

bourbon,&quot; and
&quot;

mossy-bank,&quot; and one term and another are politically opprobrious.
Question. I return to the question, what proportion of the fifty northern white men

who vote the republican ticket are seekers for office, according to your knowledge and
information ?

Answer. Well, sir, it is impossible, Mr. Chairman, for me to say. I really do not
know the proportion. I believe that a very large majority are office-seekers or office-

nolders.
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Question. If you believe that, you have your reasous. Will you please zive vour
reasons.
Answer. Well, sir, if you were to present me with a list of these men, and iust let ni&amp;lt;&amp;gt;

see their names, with my iutimato association with politics since the surrender I be
lieve I could put my linger upon some time or place in the history of two-thirds &amp;lt;&amp;gt;f

these men when they either held or sought office in this county.
Question. You may now give the names of such white men who have settled in the

county of Madison as are now seeking office or have held office. Please enumerate
them.

Ansiver. It would be impossible for me to enumerate them all. I would name tak-
ing them in chronological order, Callis.

Question. Does he still live here ?

Answer. No, sir,

Question. I am speaking of the present republican white men from the North
; you

say there are about fifty whom you denominate carpet-baggers. What I desire to know
is, who of these men are at present seekers of office or have come here for the purpose
of getting office, or have held office heretofore ?

Answer. Well, I would mention Mr. Moss, a man I never saw
;
he lives out in the

country.
Question. Is he seeking office ?

Answer. Yes, sir.

Question. How do you know it if you have never seen him?
Answer. I know he is published in his organ as a seeker for office now.

By Mr. BLAIR :

Question. A candidate ?

Answer. Yes, sir; nominatedbysome negroes that met here. And Colonel Rugg.who
was a Freedmeu s Bureau agent here. He is the postmaster, and he is a candidate for

county treasurer. He has been a candidate for the legislature, and I think he is a
standing candidate for any office that is up.

By the CHAIRMAN :

Question. Is he not a very intelligent man ?

Answer. I do not know, sir, whether he is or not.

Question. Is he not a man of good character?
Answer. I do not know.
Question. Was he not a gallant soldier in the United States Army during the war,

and wounded ?

Answer. I never heard of it. I do not think he stands very well in this community.
I remember on one occasion he went down to the depot here, without authority of law,
and arrested some negroes took them from the possession of the civil authorities, I

believe; but you can get a much more accurate statement of the whole affair in the

newspapers.
Question. I did not ask for details ;

if he is a man of bad character I want to know it.

Answer. I never heard of his stealing or murdering anybody, but I think he lost

caste among gentlemen for that. Mr. Figures was mayor of the town, and had arrested

the negroes
Question. I do not ask you for the details. If he is a man of bad character say so; if

of good or fair character, I want to know it.

Answer. I think to that extent he lost caste in this community.
Question. Who is the next on the list ?

Answer. Mr. Moss.

Question. You have named him
;
that was the first one. Mr. Rugg you have named

also. Who next ?

Answer. Do you want me to name office-holders ?

Question. Office-holders and office-seekers.

Answer. Well, here is Sibley, the senator; and Douglass, the judge of the probate

court; and Ronayne, and Thomas, the United States marshal. I believe those are all

the names of sufficient prominence.
Question. You have named six out of fifty. Does that exhaust the list ?

Answer. That does not exhaust the list of carpet-baggers in Madison County, but J

do not remember their names at present.

Question. 1 am not asking for the list of carpet-baggers in Madison County, but that

class of carpet-baggers who liave come here to seek office and who hold office ?

Answer. Well, I do not remember any others at present.

Question. Now you may give the names of all the parties whom you denonuiu

scalawags in Madison County, who were or are at this time seeking office or who 1

joined the republican party for the purpose of obtaining office ? Give us tl

so that we may have an entire list ? , , ,

Answer. Well, I will give you the name of William B. Figures ;
I believe he has L
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four or five offices at the same time. I think lie is entitled to prominence. He is a

very clever man personally, too.

Question. Is he an intelligent man ?

Answer. Yes, sir.

Question. And a man of good character ?

Answer. Yes, sir
;
he is a man of pretty good character.

Question. Is he the subservient tool of the carpet-baggers ?

Answer. I think so
;
I think he has sort o broken loose, though, of late.

Question. You do not think then he is any longer an accomplice of the carpet-bag
gers ?

Answer. Well, I do not know to what extent he is. He is very mercenary, however.

Question. You think he is at this time a scalawag ?

Answer. I do not think the carpet-baggers would trust him to the extent that they
have heretofore.

Question. When he ceases to be trusted by the carpet-baggers he is no longer a scal

awag?
Answer. Then he grows in grace with the democrats.

Question. Then the opprobrious epithet is taken off ?

Answer. Oh, we allow an opportunity to repentent scalawags ;
for

&quot; While the lamp holds out to burn,
The vilest scalawag may return.&quot;

Question. You have given one scalawag ;
will you please go ou with the list ? You

said there were fifty scalawags ?

Answer. I will give you T. U. Green.

Question. Does he hold office ?

Answer. I do not know whether he does or not.

Question. Does he seek office ?

Answer. He may be a candidate now. I understood he was a candidate for county
treasurer. I do not know whether he is or not.

Question. Who next ?

Answer. Well, I would give you Nick Davis.

Question. Go on with the list?

Answer. Mr. Bradley Joseph S. Bradley.
Question. Is he an intelligent man ?

Answer. Yes, sir, I think so.

Question. A man of good character ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. His only crime then is that he seeks office, or holds office ?

Answer. He holds office by the appointment of Governor Smith, and is seeking office

now, he says, in his latest political effusion, as a kind of independent patriot, hoping to

get votes from both parties. He was nominated by a republican convention, though.
Question. Go on with the list.

Ansiver. I believe those are about all of any prominence that I know of.

Question. You have now enumerated six men whom you designate as carpet-baggers,
and four men whom you designate as scalawags, as the only persons you can remem
ber among the white men who* vote the republican ticket in Madison County, who
either hold office or are seeking for office. Do I understand you correctly ?

Ansiver. No, sir
;
I was naming the most prominent. I could name others. I would

name Kenuard.

Question. I want the entire list.

Answer. I will name George Kennard, an old man named Balch, and a man by the
name of Cross

;
a man by the name of Murphy. I think those are all classed as scal

awags.
Question. From Figures down ?

Answer. Yes, sir.

Question. Does that exhaust the list of scalawags who either hold or seek office ?

Answer. No, sir, it does not
;
I do not remember their names, though.

Question. If you do not remember their names, designate their localities. I want to

get at the exact number.
Answer. Well, I could not possibly do it. Many of them are men that I do not know.

I hear of them liguriug in the public meetings of the republican party. They come out
and profess their republicanism, and the next thing we hear of them they are candi
dates nominated by some negro meeting for office.

Question. I want the entire list of such candidates.
Answer. I do not remember any more at present. I would be glad to put them on

record if I could think of their names.

Question. You think there are others besides those you have enumerated ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you think you will be able to furnish the committee their names ?
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Answer. I will try to do so if the committee desire it.

Question. Now what office does Mr. Konnard seek or hold ?
Answer. He was a candidate for the legislature here. Ho has been a register of HP

gro voters-going around registering them. He was appointed by SpenSei to sc
position in the Mobile custom-house, but he was turned out by Warner s friends
cause I believe I heard it from him he was in the influence of Spencer

Question. What office does Mr. Balch hold or seek &quot;?

Answer. He was county commissioner here, and was considered the head and leader
of the Loyal League out in his locality.

Question. I am asking you of the men who now hold or seek office amon- the onehundred you have denominated as scalawags and carpet-baggers ?
Answer. Well, sir, they have regular conventions and they nominate their candi

dates.

Question. Is Mr. Balch a candidate at present ?

Answer. No, sir.

Question. Does he hold any office ?

Answer. No, sir, none at all.

Question. Do you know that he is seeking any ?

Answer. I do not know that he is now, but I know he sought the office of county
commissioner, and was commissioner.

Question. What office does Mr. Cross hold, or seek ?

Answer. I believe he is county collector, or assessor, or something of the sort now.
I do not know whether he is a candidate or not.

Question, What office does Mr. Murphy hold or seek ?

Answer. He seeks the office of sheriff. I think he is a sort of democrat who was
nominated by the republicans.

Question. Still you regard him as a scalawag ?

Answer. He is classed as a scalawag. I really do not think he is in sympathy with
his party. I think that he is a democrat, but allowing himself to be used by them iu
order to get office.

Question. Is there any such a cross as a democratic scalawag ?

Answer. It seems that he is trying to. create it. We have democratic radicals.

Question. How do you classify Captain Day, who is clerk, I believe, of the district
court of the United States, and ex officio commissioner ?

Answer. He has never been politically classed. He never took any part in politics at
all.

Question. Does he hold office under the Federal Government ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you regard him as a carpet-bagger ?

Answer. No, sir.

Question. A northern man ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he come here seeking office ?

Answer. No, sir.

Question. Did he come into the State seeking an office ?

Answer. No, sir
;
I do not think he did. I do not know that . ie did.

Question. Has he not held office in some capacity all through since he came ?

Answer. I do not know. I never knew him until he came nere.

Question. What distinguishes him from the genuine carpet-bagger ?

Answer. Because he does not associate with the negroes; he does not seek their soci

ety, politically or socially ;
he has nothing to do with them any more than any other

white gentleman in the community.
Question. He votes with the democratic party f

Answer. I think he voted for Smith.

Question. Did he not vote for Dox?
Answer. I think he did.

Question. Was he not a democratic delegate to that convention ?

Answer. Yes, sir
;
ho was spoken of as a candidate himself, but he did not desire the

nomination. He told me he did not want it. He said ho did not think it was reputa
ble for a northern man to come down here and be seeking offices that southern men
could hold, and he preferred his name should not be mentioned.

Question. As I want to get at the true definition of these terms, I will inquire of you
if a northern man comes into Alabama intent upon obtaining office, and seeks to ob

tain an office through the instrumentality of the democratic organization, is he a car

pet-bagger f

Answer. No, sir; the term is never applied to a democrat under any cimnnstances.

Figures sometimes calls Judge Dox a democratic carpet-bagger, but that is a IIUMIOI.UT.

No democrat who seeks office through the virtue, intelligence, and property &amp;lt;&amp;gt;

country, who says, &quot;Gentlemen, your best men are disfranchised by the act ot

I do not care particularly about office, but as you cannot hold it I will go there, KI

your chains ofi^ and get you a chance.&quot;
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By Mr. BLAIR :

Question. Mr. Dox lives here
;
married here ?

Answer. Yes, sir
;
but Mr. Figures calls him a democratic carpet-bagger.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you say that the democratic party embraces all the intelligence and

property of the country ?

Answer. Not all of it
;
but I think ninety-nine one-hundredths of it.

Question. Do you speak of Madison County or of Alabama generally ?

Answer. Well, sir
;
so far as my knowledge extends throughout the State, that is

true that a great mass of the property and intelligence is in the democratic party of

the State.

By Mr. BLAIR :

Question. And character ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of the organization known as the Ku-Klux Klan. Will you tell the
committee when, from your best knowledge, that society was organized?
Answer. I think it was organized in the spring of 1868. I think so

;
I am not cer

tain of that, but I think it was organized in the spring of 1868, and continued for five or

six mouths. It originally existed in Tennessee. It was up there for some time.

Question. You say it existed in this State for only live or six months *

Answer. I am speaking about this county ;
of that I know.

Question. Well, Madison County. Do you say it existed only for five or six months
in Madison County ?

Answer. I think so.

Question. What means have you of knowing when it sprang into existence ?

Ansicer. Just what 1 heard
;
what was the general talk at the time. I had some

conversation with General Forrest, and an intimation from him that he had something
to do with the organization in Tennessee, and I told him I was chairman of the demo
cratic executive committee, amd if there was any secret organization of that sort that

they had in Tennessee, about which we were talking, that I would be charged with

being in sympathy with it, and even if I approved of it I would not join it, but I told

him I did not approve of it. I thought it might be of temporary service, but it would
bring trouble upon the country.

Question. Did he tell you what were the principles and purposes of that order ?

Answer. He said, first, generally, that it was to protect society, and talked more
about Tennessee that anything else. He said that Brownlow was drilling his negro
militia all over up there, and bad white men, and they had organized for the pro
tection of society in Tennessee.

Question. You have read what purported to be the constitution of this order, its by
laws, and the oath which its members take, I suppose ?

Answer. No, sir
;
I never saw it. I did not know that it had any by-laws or consti

tution. 1 never had anything to do with it.

Question. You have never seen, in any print whatever, what purported to be the ob

ligation of the members of the Ku-Klux order I

Answer. No, sir. I saw some newspaper statements recently, that some man in

North Carolina had testified in reference to it, but I did not see what he had testified,

only that he had testified as to its grips, and pass-words, and signs, and as to its or

ganization ;
but I did not read it.

Question. While it existed in this county was it a secret organization ?

Answer. I believe so, sir. I never knew a man that belonged to it. I never heard

anybody say he belonged to it. I never heard anybody say that anybody else belonged
to it.

Question. Did it hold its meetings in daylight or at night ?

Answer. I do not know.
Question. What was the repute ?

Answer. O, at night, I suppose.
Question. Was it au armed organization ?

Answer.. Yes, sir
;
the only time I ever saw it they had arms.

Question. And they were disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. How do you know when it ceased to exist in this county?
Answer. I just judge from the fact that it committed no further outrages; that it

did not appear in public, and committed no outrages. Some time after the presiden
tial election wo held a public meeting here, and it was thought that that public meet
ing had a great deal to do with it.

Question. Did you see anything of this order in the spring of 1868 ?

Answer. No, sir
;
I never saw any Ku-Klux except the night of the riot, which I have
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told you. I was in a sort of control and management of the Huntsville Independentand whenever these outrages would happen I would denounce them and criticise them
The Huntsville Democrat here invariably did it, and very bitterly and boldly. Tlui
Huutsville Advocate invariably reported every outrage of that sort.

Question. What was the number of outrages that were charged to the Ku-Klux
Klan during its existence here ?

Answer. I do not know, sir.

Question. Were they numerous ?

Answer. No, sir; not many in this county.
Question. You say they were denounced by both papers ?

Answer. Yes, sir
;
whenever disguised men committed any outrage.

Question. Your papers commented on such as occurred in this county. I understand
you?
Answer. Yes, sir.

Question. Will you now state to the committee the number and character of these
outrages, so far as your memory may allow you to do so?
Answer. Well, I have heard of some five or six. I do not know anything about it

mj self nothing more than what I got by uncontradicted and current rumor. I re
member of one instance, where an old man named Smith was charged with murder iu
a case of circumstantial evidence. He was acquitted by a democratic white jury,
most of them confederate soldiers. Everybody believed he was guilty. His attorney,
with great ingenuity and power, admitted that there was every probability of his

guilt, but thanked God that in this country we were yet too free to have a man hung
upon probabilities.

Question. What was done with Smith I

Answer. They hung him.

Question. The Ku-Klux?
Answer. I don t know who

; they were disguised men
;

it was an outrage ;
he had

been fairly tried, and while public sentiment said he was guilty, and I have no doubt
the jury did indeed, I heard members of it said they believed him to be guilty but
there was a reasonable doubt, and our statutes here, in so far as they have modified
the common law, go upon the principle that no innocent man shall be convicted, rather
than upon the principle that no guilty man shall escape.

Question. What other cases of outrage than Smith did the Ku-Klux perpetrate?
Answer. Smith was a confederate

Question. I did not inquire of his politics. I asked you to state the number and
character of the outrages committed by this Klan, while it was in existence f

Answer. I do not know that that was committed by the Klau. I am telling you what
I heard. I do not know anything about it. I do not know that there was more than
one man that hung him, and I do not know whether he was disguised or not, but I

know he was hung ;
that is, I have no doubt of it at all. Then iu the northern part, of

the county two negro men were killed. One of them I knew. I do not know by whom
they were killed, but not by any large body of men

;
a few men.

Question. Disguised ?

Answer. I believe they were.

Question. What were the names of the negroes?
Answer. I was just trying to think of them. I knew one of the negroevS very well.

I have forgotten his name. He was a political and personal friend of mine in the elec

tion. Then there was some negro in the eastern part of the county.

Question. What was done to him?
Answer. He was killed.

Question. What was he killed for?

Answer. Well, sir, I think it was a great outrage. I do not know that there was any
reason for it. I think it was just a quarrel insulting language used. It was univer

sally condemned by everybody.
Question. What other cases do you remember?
Answer. This Prior-Turner case I have mentioned to you. I do not believe I can &amp;lt;

to mind any other cases, at present. . .

Question. If I understood you correctly, this Ku-Klux Klan did not originate in Mad

ison County until the spring of 1863, and was dissolved in the fall of that yea
Answer. Yes, sir; that is my impression of it.. I think it has no orgamzati-

Question. I understood you to say in your examination in chief by General Blair, that

the Loyal Leagues were formed very soon after the close of the war ?

Answer. Well, I meant by that about the time of Patton s administration.

Question. When was that
;
was it in 1865 or in 1866 ?

Answer. I think Patton went into office in 1865. I was elected sohcitor, and J

that, for a long time, there were no political organizations here at all.
. .

Question. The point is this : this Ku-Klux order, according to your statement, di
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spring into existence until two years or more after the Loyal Leagues were formed.
Am I right in that ?

Answer. No, sir
;
I do not think you are. I do not remember when the Loyal Leagues

were formed here.

Question. Did you not say in your examination iu chief that it was soon after the
war was over ?

Answer. Yes, sir.

Question. And during Patton s administration?
Answer. Yes, sir

;
and I think this, that there was an organized League here

;
that

Gefteral Burke and some Federal soldiers organized it, and I think that the organiza
tion of the League, to which the Ku-Klux organization was intended as an off-set, was
after the passage of the reconstruction measures when the negroes were organized.

Question. I understood you to say, in your examination in chief, that the order known
as the Loyal League sprung into existence soon after the war I

Answer. Yes, sir; I think so still.

Question. Did it change its character after that ?

Answer. Yes, sir
;
I think so.

Question. If you have never seen its constitution, how do you know ?

Answer. I have heard General Burke speak of it, and I have heard Federal officers

here. I have heard General Crawford say it was a very respectable order in the North,
and that men of intelligence and character belonged to it

;
that they met in public,

and that it was a very respectable thing ;
but down here it was not so considered

when the negroes were almost exclusively in it.

Question. Was there anybody but negroes here to form the Loyal League after the war
was over ?

Answer. Yes, sir; there were a few native Union men, a few republicans, and a few
Federal soldiers.

Question. How numerous were they ?

Answer. They were very few. There were plenty of Union men that is, those who
had been Union men and still entertained sentiments of devotion to the Union as it

existed but they had been complicated in some degree in the rebellion.

Question. Go on, and state specifically the composition of the Union League in this

county, as it existed in 1865 and 1866.
Ansiver. I believe it was composed of Union men, white men and Federal officers.

Question. And excluded negroes?
Answer. I do not think there were any negroes in it.

Question. When were negroes for the first time admitted to the Union League ?

Answer. I could not positively tell. I think that the only time my attention was
called to the fact that negroes Avere in it was when they were voters.

Question. You can get members of the Loyal League here who will tell you. They
became voters after the reconstruction act of March, 1867 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you think the negroes were admitted, immediately after the passage of
that law, into the Union League ?

Answer. I think so. My impression is that Douglass and Sibley organized negro
Loyal Leagues here.

Question. In the spring of 1867 ?

Ansiver. Yes, sir
;

I am not certain of it, but I think so.

Question. That would still show that they became members of the Loyal League a
full year before the Ku-Klux Klan was organized. How, then, do you say that one
was a consequence of the other?

Ansioer. Because the one was the off-set, and did off-set the other.

Question. But a full year elapsed after the blacks were admitted into the Loyal
League before the Ku-Klux Klau was organized ?

Answer. I have told you repeatedly that I do not know when either was organized,
but I can tell you when they gave public indications of their existence. The Ku-Klux
Klan may have been organized here a year before it appeared in public, or committed
any outrage. I do not know of that.

Question. Do I understand you to say that you had heard of no instance in which the
Ku-Klux Klan took no part in politics ?

Ansiver. Yes, sir
;
I said so.

Question. You never heard of it ?

Answer. Never.

Question. You never heard of that order in this county attempting to influence men
in their political opinions or actions ?

Ansiver. Never. I will say this, though that is not involved in your question that I

believe the Ku-Klux Klan had a political influence, because it was composed exclu

sively, as I understand, of democrats, and that it had just that sort of influence that
an organization of that character would have, composed, exclusively of white men.

Question. The immediate point of my inquiry was this: did you never, from first to
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last, hear from what you regarded as reliable authority, that this organization knownas the Ku-Klux, attempted to influence political action in Madison County 1
Answer. No, sir

;
I never did.

ickeU
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r &quot;ttem
P&quot;g to

Answer. Never.

Question. You never heard of such a case ?

Answer. Never heard of such a case.

Question. Did you ever hear of this order, or any hrauch of it, whipping any whiteman because he was obnoxious as a republican ?

Answer. No, sir.

Question. You never heard of such a case?
Answer. No, sir ; not in this county.
Question. Were the democratic papers here in the habit of publishing all Ku-Klux

outrages that came to their notice ?

Answer. Yes, sir
;
and of condemning them very severely. I think Mr. Clay, who is

a Bourbon, and with whom I do not agree politically to do him full justice has been
more prompt and decided, and bolder in denouncing all outrages by disguised men
than any other editor I know in the State.

Question. You have heard of a great many cases of outrage in the way of whipping,
&,c., in this county, committed by men in disguise, have you not?
Answer. No, sir, not a great many ;

there have been a few.

Question. About how many ?

Answer. Well, I do not know
;
I think from ten to twenty.

Question. Cases of whipping ?

Answer. No, not of whipping, but of Ku-Klux visitations of one sort and another.
Sometimes they would whip ;

sometimes they did not. They would take guns away
from negroes. I remember in one instance two of them came in the day and said they
came from Tennessee, and took off their masks and showed themselves to niy brother-

in-law, Colonel Davis. They came upon his place to take a gun from my boy, Archie,
that had been with me in the army a very good boy. They said he had threatened
to shoot them and they wanted his gun. Colonel Davis insisted on their taking their

disguises off; he said he would not talk to anybody in disguise ;
that they had that

advantage of him, and if they were honest men, show their faces
; they then took olf

their masks, and he did not know them. They said they had been* informed that
Archie was a bad negro, and had threatened to shoot them. He said he was not a bad

negro, and they should not have his gun, and they did not get it. There was that sort

of visitation.

Question. Was that a common thing to visit negroes cabins and obtain their arms ?

Answer. I do not know whether it was common
;
we would hear of it occasionally.

I believe that two or three weeks before the presidential election there were a number
of instances of that sort.

Question. Do you not believe that it was a general practice with the Ku-Klux to

visit the quarters of negroes for the purpose of searching for arms, and if they had

any taking them away ?

Answer. No, sir; I know of more instances where they have gone to negroes houses

and said to them,
&quot; You have a gun, but you use it for the purpose of hunting or keeping

hogs out of your field, or one thing and another, and you have never done anything to

us, and we have no objection to your having your gun.&quot;

Question. Will you give an instance of that mild treatment by the Ku-Klux f
Answer. There was an instance occurred upon Colonel Davis s place of that kind.

Question. Colonel Davis, your brother-in-law&quot;?

Answer. Yes, sir
;

I have forgotten the negro s name
;
I think it was Aleck ;

but

they said, with reference to Archie, if he had his gun to hunt squirrels, and did not

want to interfere with them, they would not interfere with him.

Question. I am speaking of negroes who had no powerful white
friends^

to defend and

protect them. Was it not almost the universal rule in the fall of 1868 for these Ku-

Klux to visit their defenseless homes and take away their guns?
Answer. No, sir. I cannot say that it was.

Question. Do you say that-you never heard that it was so?

Answer. I have heard that they did visit, but you say it was almost universal. J

think that is an exaggerated statement, I think it was just an occasional occnrre:

Question. Could you give us an idea of the number of such occurrences ?

Answer. I do not believe that two dozen such outrages occurred in this county.

Question. Were you in the habit of riding over the county to inform yourself

Answer. Yes, sir
;
I canvassed this county. I spoke in every precinct weiwent cnvr

every hill and hollow of it.

Question. In that fall 1

Answer. Yes, sir
;

1 made a very thorough canvass of this county.

Question. The negroes would not have been very likely to come to a democratic can

didate for the legislature and tell their troubles ?
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Answer, Some would and some would not. They generally came to native white
men of the country ; they generally reported to their employers about it. I always in

my public speeches spoke very kindly to the negroes, and told them I did not think

they were competent to vote, or sufficiently educated to exercise the right of suffrage.

Question. I wish to call your attention to an act entitled An act for the suppicssion
of secret organizations of men disguising themselves for the purpose of committing
crimes and outrages,&quot; passed by the legislature of Alabama and approved December
26, 1868. I will ask you to read the preamble of that act. [The witness reads as
follows : ]

&quot; Whereas there is in the possession of this general assembly ample and undoubted
evidence of a secret organization in many parts of this State ofmen who, under the cover
of masks and other grotesque disguises, armed with knives, revolvers, and other deadly
weapons, do issue from the place of their rendezvous in bands of greater or less num
ber, on foot or mounted on horses, in like manner disguised, generally in the late hours
of the night, to commit violence and outrages upon peaceable and law-abiding citi

zens, robbing and murdering them upon the highway, and entering their houses and

tearing them from their homes and the embrace of their families, and with violent

threats and insults, inflicting on them the most cruel and inhuman treatment
;
and

whereas this organization has become a wide-spread and alarming evil in this com
monwealth, disturbing the public peace, ruining the happiness and prosperity of the

people; and in many places overriding the civil authorities, defying all law and justice,
or evading detection by the darkness of the night and with their hideous masks:

Therefore, Section first. Be it enacted,&quot; &c.
Answer. I am familiar with the act.

Question. 1 wish to inquire whether the state of things recited in this preamble was
true at the time this bill was passed f

Answer. It was not true, sir.

Question. Then it was false, was it ?

Answer. Yes, sir.

Question. What portion of it was false ?

-Answer. It was false and exaggerated.
Question. lu what respect was this recital false ?

Answer. Well, that wide-spread scene of outlawry, outrage, and murder was not
true. There were occasional outrages, but the civil laws were always respected and
enforced

Question. Was it untrue, December 28, 1868, that there was a secret organization in

this county of men, who, under cover of masks and other disguises, and armed, issue

from their place of rendezvous, &e. ?

Answer. That may have been true, that much of it.

Question. And was it true that these disguised men committed violence upon peacea
ble and law-abiding citizens ?

Answer. I think it was very rare that that was the case. I think, as a general thing,
those upon whom violence was committed were men who themselves had violated the
law in some respects. I think that is true.

Question. Was it true that these men entered the houses of peaceable citizens, tearing
men from their homes and the embraces of their familes, and inilicting upon them
cruel and inhuman treatment ?

Answer. There were some instances of that sort, J have no doubt, sir, but they were
few.

Question. Did such instances disturb the publice peace ?

Answer. They did to that extent. I think the term &quot; disturb the public peace
&quot;

would indicate a state of war which never existed. The courts were regularly held,
and the grand juries.

Question. Did they injure the prosperity of the people ?

Answer. I think they did.

Question. Did they override the civil authorities ?

Answer. No, sir; never.

Question. Did they defy law or justice, or evade detection by the darkness of the

night?
Answer. They did evade detection by the darkness of the night.

By Mr. BLAIR :

Question. That is rather a contradiction of the expression that they overrode the law,
was it not ?

Answer. Yes, sir
;
I think there was no law on the subject of their riding at night in

disguise, however hideous.

By the CHAIRMAN :

Question. WT
as there any law in the State against their entering the houses of peace

able citizens after night, and after they had retired to rest?
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Answer. Yes, sir; it was against anybody doino- it

Question. You have referred to several instances of outrage committed by the K.iKins Klan in tins community. Were the persons who wew implicatec in tl 7co urn .

siou of these outrages over brought to justice ?

4&amp;gt;wwer. The only two instances I know were in the case of Prior Turner and thovwere brought here and iairly and duly tried before Mr. Figures, the ivpubli -a,, ,.&quot;*of this city, and while I thought that one of the parties was guilty and ou-ht t, 1 ,bound over, he would not do it.

Question. What were they charged with before him?
Answer. They were charged with this outrage upon Turner.
Question. Wr

as Turner whipped?
Answer. No, sir

; slightly shot in the shoulder. I think from the facts that thev di&amp;lt;&amp;lt;

not intend to shoot him.

Question. Was he charged with an assault with intent to commit murder?
Answer. I do not remember, but I think that was subsequent to the passage of the

bill, and that I charged them under that bill of December 2G, 1868. That is inv recol
lection.

Question. Had the mayor jurisdiction to hear and finally determine that char&quot;.

Answer. No, sir.

Question. He acted as a court of inquiry ?

Answer. Yes, sir; upon the question of probable cause. I thought there was probable
cause, although they proved an alibi upon negro testimony ; but knowing negro testi

inony as he did, how unreliable it was, and the fact that I proved that several of that
lot were-imreliable, made one witness admit on the stand that he was a proverbial liar
and that he had confessed to perjury in one case.

Question. They were discharged ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was the case brought before the grand jury ?

Answer. Yes, sir; the grand jury of the State, and the grand jury of the United
States, I think.

Question. Were indictments found ?

Answer. No, sir.

Question. The parties who shot Turner have never been indicted ?

Anstcer. No, sir; I think not. One of them run off to Arkansas. I do not know what
has become of the other.

Question. Referring to the other outrages, about which you have testified as commit
ted by the Ku-Klux, state if any of them have ever been the subject of cognizance by
the courts ?

Answer. Well, there was an instance; some three or four white men led an attack

upon Captain Clark, some white men and negroes, just upon the line between Madison
and Limestone Counties. Captain Clark was a confederate soldier, and these white
men were arrested upon his affidavit, and brought up here, and tried in a preliminary
examination. They were bound over, and the grand jury, I think, found bills against
them. They broke their bond and fled the State, and are now gone. In order to answer

fully that question I have to make this statement, that I believe there is not a single
instance where aflklavits have been properly made, and a warrant of arrest asked for in

the county of Madison that the warrant of arrest has failed to be issued against these
men

;
not a single instance; but there are instances where parties came before Judge

Douglass here in this court-house to make affidavits of outrages having been commit
ted upon them in which they never showed him the affidavit, never read it to him, but it

was written out before it was brought to him, and carried from him to General Craw
ford, and they used it, no warrant of arrest being issued upon it

; they used it for

political capital.
Question. How do you know that ?

Answer. They have done it fight before this committee.

Question. Done what ?

Answer. They have used these affidavits for the purpose of making political capital.

Question. Who informed you of that ?

Answer. I have read it. I know it. 4

Question. Where?
Answer. In the newspapers.
Question. What newspapers ?

Ansiver. In half a dozen. Lakin s testimony was telegraphed all over the country.

Question. I thought you referred to testimony taken before this sub-committee here.

Answer. This is a portion of that committee, I suppose. I know of that case, and

others where they go and make these affidavits written out beforehand.

Question. I did not ask yon anything in relation to that. I asked, and desire a

direct answer, how many cases of outrage alleged to have been committed by tl

Klux in Madison have ever been brought to trial and judgment f

Answer. I do not remember, sir, any case.

57 A
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Question. Let them be more or less then, so far as you know, not a single Ku-Klux
h-as been punished in the county of Madison. Is that true ?

Answer. Yes, sir
;
as far as I know.

Question. Have you heard of any outrages committed within the last two years, or

three years, since you say this Klan was dissolved, by men banded together and dis

guised ?

Answer. Yes, sir
;
there was an instance in which

Question. I do not ask you now to give the particulars. I simply wish to ask you
generally about how many such cases have occurred. If we go into all these details

we never will get through.
Answer. I only remember of one case in this county ;

that was in the case oftwo dem
ocratic negroes who were whipped, and one of them probably killed, in this county.

Question. You have heard of no instances since the fall of 1858 in which any republi
can was outraged?

Ansicer. The fall of 1868 ?

Question. Yes, sir.

Answer. I thought you said since the inauguration of this present government Gov
ernor Lindsay ?

Question. No, I will repeat the question : since the reputed dissolution of the Ku-Klux
Klan in the fall of 1868, how many cases of outrage upon person or property have been
committed, or reputed to have been committed by men in disguise, under cover ofnight,
banded together f

Answer. I remember to have heard of two or three.

Question. Do you believe that that embraces all that have occurred ?

Answer. I think so, sir. My opportunities of knowing are as good as anybody s iu

the county. It may not embrace them all; but I have taken an exceedingly active

part in public affairs here.

Question. Are those all that have been published in the democratic newspapers of
Huntsville during the last three years as committed in this county ?

Answer. I believe so.

Question. The number, then, does not exceed two or three ?

Answer. I think not.

Question. Have you heard, in any other outrages in the State, outside of Madison
County, of outrages of this description by men in disguise and banded together after

night t

Answer. Yes, sir.

Question. Have such cases been numerous ?

Answer. No, sir, I believe not.

Question. Have they been but few ?

Answer. But few that I have heard of, or that occur to me. I have heard of the Pay-
tona affair, and the Coosa riot, and this affair at Eutaw.

Question. Are these all you recollect now ?

Answer. Yes, sir, these are all I recollect.

Question. Were the particulars of these published in the democratic newspapers here?
Answer. O, yes, sir.

Question. Were they excused or justified ?

Answer. No, sir, they were not excused or justified.

Question. If a negro were to come before this committee and testify to an actual out

rage upon his person, and show the marks of it, and swear it was done by men banded
together and in disguise after night, would you discredit that negro s testimony ?

Answer. Not on that account.

Question. I understood you some time ago to express an opinion that a negro was not
to be believed under oath ?

Answer. I say his testimony must be taken with a degree of allowance.

Question. You would have no reason to doubt the truth, of a statement by a man who
came and swore to a whipping of this kind ?

Answer. If he showed his wounds and all that I would judge the story upon its own
merits. I would not give it the same credence that I would if a white man were to
make the same statement.

Question. I understand that you and Captain Richardson took the evidence of white
men and colored men in endeavoring to prove the facts as they existed ab the time of
the riot in this town ?

Answer. Yes, sir; my defense of those negroes whom I was defending would have
been based mainly upon negro testimony, necessarily so.

Question. Then you think the negroes can swear the truth ?

Ansiver. O, yes, they can swear it.

Question. Do you not think that they are as liable, as a general thing, to swear the
truth as the white race ?

Answer. No, sir, I do not. I think there is a great want of moral character in the

negro race, taking them as a race.
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Question. You say that the Ku-Klux Klan embraced democrats exclusively WHS
there anything in that organization, so far as your knowledge extends which would
exclude a republican ?

Answer. No, sir, I think not. There may have been republicans in it. I believe the
organization in other counties included life-long Union men. I have been told so

Question. Who are operating with the republican party ?

Answer. Operating in that Klan for the purpose of preserving society.
Question. That was their excuse ?

Answer. Yes, sir.

Question Were they recognized as republicans ?

Answer. Yes, sir.

Question. And yet were members of the Ku-Klux Klan ?

Answer. Yes, sir
;

I have been tolcl so.

Question. And voted the republican ticket ?

Answer. Yes, sir, I have been told so.

Question. You believed that ?

Answer. Yes, sir.

Question. You believe that order embraced republicans as well as democrats ?

Answer. I believe it could do it. but I believe that in Madison County the order was
composed exclusively of democrats, so far as my knowledge goes, and that is no more
than your information, or that of anybody else, it is just the common talk ; but I have
understood tha^ in the counties of Jackson and Marshall disguised men, whether they
were regular Ku-Klux or not, were composed of bands of confederate and Federal sol
diers.

.
I. know of one instance a remarkable instance where that I have no doubt it

was true. I could go into details in reference to that if necessary.

By Mr. BLAIR :

Question. Give the facts about it.

Answer. The facts were these : upon Mr. Robert Fearon s plantation, in Marshall

County, there was a large body of negro laborers, his old slaves; and some of the white
men from the mountains, without respect to party, composed of former members of both
the Federal and southern armies, made an assault upon these negroes for the purpose
of driving them off of these lands and getting possession of them themselves. General

Crawford, at my request, sent some troops to Marshall County. These troops were
instructed to consult and advise with Mr. Fearon, Colonel Sheffield, and Mr. Ferguson.
all of them confederate soldiers, in reference to the manner of quieting this difficulty.
The negroes of Mr. Fearon were partially armed. One of his negroes was wounded.

They captured one or two of the white men, and dispersed them. That was a baud of

disguised men composed of confederate and Federal soldiers.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of a general apprehension of outrages from negroes going about

the country with guns, committed upon women and children. When did that state of

things exist ?

Ansicer. That has existed more or less ever since the war.

Question. Did it exist in a greater degree soon after the war than at any other time?

Answer. No, sir; I think it existed in a greater degree when the reconstruction

measures were passed, and the negroes came to political meetings with their guns. I

think it was greater at that time than at any other period in the history of the State.

Question. Do you know or have you information of the negroes being intimidated or

Bought to be intimidated by the Ku-Klux from voting their sentiments ?

Answer. No, sir, I do not know of an instance.

Question. Do you believe such cases have occurred in Madison County ?

Answer. I never heard of it.

question. Did you hear of any effort being made by these men m disguise to intimi

date negroes, or &quot;prevent them irom goiug to elections?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever hear of their being whipped because they were radicals, or

had voted the radical ticket ?

Answer. No, sir
;
I never heard of it. I have probably seen such charges m the radicaj

papers. It never came to me from anybody, or any source that was responsible. Uu

the contrary, the negroes have uniformly here voted pretty much their full strength,

and they vote early and often. ,

Question. Do you not know that a great many come here to Huntsville to vote

dare not vote iu the neighborhoods where they live ?

Answer. -No, sir.

Question. Have you not been told that ?
mi frn i nf tbnr

Answer. I think they come here to vote where they can be under the control

ave you never been told that they come here to vote because it was uot

safe for them to vote where they live ?
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Answer. No, sir.

Question. You have never been told that ?

Answer. No, sir.

Question. Was it charged that that was the case ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then ^
TOU have heard that it was said ?

Ansivcr. I have heard it
;

it was in the radical papers, hut I was never told hy auy

negro or person.
Question. Has it not been uniformly charged by republicans that this effort was made

persistently ?

Answer. No, sir
;
I don t think the charge was ever made in the Huntsville Advocate.

If it was, I do not remember it.

Question. You spoke of a communication Judge Thurlow made to his carpet-bag
friends when asked by them who shot him that he was shot by his own friends. Did

you hear him say that ? \

Answer. No, sir
;
I never saw him.

Question. How do you know he said it ?

Answer. I do not know that he said it. I simply heard that he said it. It may have
come out in the testimony. I think it probably did. It was the universally accepted
opinion, as far as I know, at the time, that he was accidentally killed.

Question. Was anybody ever punished for participating in that riot ?

Answer. No, sir.

Question. Did you hear that the Ku-Klux were coming here before thc*y came ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long before ?

Answer. It was rumored that afternoon
;
the negroes had it all around.

Question.: What was your idea; that they came from the surrounding country?
Answw. Yes, sir.

Question. You did not believe that they belonged to the city of Huntsville ?

Answer. It always puzzled me, while the organization existed, to account for where
they came from, or who they were, for on the streets of Huutsville I saw the young
men of the community; the most of them were there without disguises.

Question. Then your theory is that they came from outside of the city ?

Answer. I think so.

Question. Were the usual number of white men and colored men on the streets that

night ?

Answer. There was a large crowd
;
I reckon there was five or six hundred of all

classes.

Question. What proportion of them were white men ?

Answer. I cannot answer. The white men, when the firing commenced, came from
their homes about town, running up there.

Question. Were there very few white men out when the firing commenced?
Answer. I was not upon the square when the firing first commenced.
Question. Were you here shortly before ?

Answer. I was, early in the night; after tea.

Question. Were there many white men on the streets then ?

Answer. Yes, sir; just the ordinary crowd. I think there was a pretty good number
about that had been listening to the republican speeches. They were about on the
square. I was with a party of gentlemen, in what was called the old club here, when
the first gun was fired.

Question. Was there a general apprehension that there would be a row that night ?

Answer. Yes, sir
;
there was the latter part of the afternoon.

Question. Were the white men armed whom you saw upon the streets ?

Answei*. Some of them were.

Question. In anticipation of trouble ?

Answer. Some of them, I understood, came on the streets with their guns from their
homes some few

;
I do not know to what extent.

Question. You were not present at the time the firing took place ?

Answer. I was not armed myself.

By Mr. BLAIR :

Question. Were the negroes generally armed ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. How many did you see have arms T

Answer. I saw very few that were armed. The crowd of the negroes was over in the
court-house yard on the north side of the square. I was on the east side.

Question. How many did you see who were armed ?

Answer. I reckon I saw a dozen with guns and pistols.
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Question. Why do you say they were generally armed ?

Ansioer. It was understood that they were armed.
Question. From whom, and by whom ?

Answer. I will tell you how I came to the conclusion that they were generally armed :

from the fact that in the afternoon, abonfc sundown, several parlies of tlmm at least., i
know armed themselves and went out on the different pikes to meet the Ku-Klnx. 0:ie
of the parties was headed by a negro well known in this community, named Charley
Hale, who was my client.

Question. You have told us all about that.
Answer. They were all armed.

Question. How many ?

Answer. Twenty-five or thirty. I do not remember to have seen any of them tint
night.

Question. They were not back here ?

Answer. No, sir; ho said he was not, and that was his defense. I do not know
whether he was or not.

By Mr. BLAIR :

Question. The others might have come ?

Answer. Yes, sir, they all may have come; but that was his defense which I intended
to set up in order to prove an alibi.

By the CHAIRMAN :

Question. So far as your knowledge extends, only fourteen or fifteeu were armed among
the colored men ?

Answer. I believe two-thirds of the colored men in this meeting that night were
armed.

Question. How large was this meeting ?

Answer. I do not know, but I heard the court-house yard was crowded with them.

Question. What proof have you that two-thirds were armed?
Ansicer. I think there were very few of the negroes that testified before our commit

tee who did not testify that they were armed.

Question. How many testified that they were armed?
Answer. I think some sixty or seventy witnesses were examined, white and black. I

think a large per cent, of them, perhaps two-thirds, were negroes.
Question. Were there forty or fifty negroes ?

Answer. Yes, sir.

Question, Did they admit that they were armed?
Answer. I think most of them did.

Question. What proportion of them admitted that they were armed?
Answer. I cannot make the calculation, but I can give my opinion.

Question. I do not ask for your opinion except with the grounds of your opinion?
Answer. I can give the grounds; I examined the men. I did not suppose those we

examined were the only ones armed.

Question. How do you know the others were armed ?

Answer. I do not know it. I suppose so.

Question. It is a supposition merely ?

Answer. No, sir
;

it is a reason able conclusion from the fact that it is wholly improba
ble that out of the mass of witnesses we should have examined the only ones who were

armed. We did not make any attempt in that way. Some of them had pistols. Some
of them that were armed testified that they ran at the first fire.

Question. Did you examine as many as twenty-five negroes who admitted that i

were armed on that night ?

Ansii-cr. I think so, at least that number; I remember one instance.

Question. Now tell us about the -witnesses who were examined who admitted t

they were armed, or did you ask that question ?

Ansiver. Yes, sir
;
we asked them all. Some of them werearmed. Tins examm;

was by request of the military authorities here.

Question. How many of the witnesses admitted that they were armed ,

Answer. I believe the most of them we examined admitted that they were arn

we understood that they were armed. . ,

Question. They comprised, I understand, about one-third of the seventy you exami

Answer. Yes, sir
;

it was the general habit of this community then lor nearly e

nit would be a fair presumption that all the whites in the crowd, or

the great proportion of them, were armed ?

Answer. Yes, sir; they were generally armed. .
.,

Question. What would call the whites out in large numbers at n,gl t o
n;

Streets if they were not members of that party which was holding t lie ^^ l

to
Answer. Well, sir, it was the habit, and still is to some extent, of the du
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attend the republican meetings, in order to see how they carry things on
;
to see who

were there and what was done.

Question. At the time this riot occurred was the meeting still going on, or was it

over ?

Answer. It was still going on, I understand.

Question. Why should not the whites be up here attending the meeting, instead of

down on the streets ?

Answer. I suppose they were, hut when the Ku-Klux came in everybody left the court

house and went down.

Question. You suppose that previous to that the whites had been up here listening to

political speeches in the court-house ?

Answer. Yes, sir
;
I remember that on the day when Mr. Sheets spoke a large num

ber of whites listened to him.

Question. Did you hear any threats made by the whites during the day or after

noon ? .

Answer. No, sir. *

Question. At what time in the afternoon did you understand the Ku-Klux were com
ing in ?

Answer. I do not remember, sir. I heard it in the latter part of the afternoon.

Question. Fix the hour as near as you can.

Answer. Say 3 or 4 o clock, probably.

[At 1.40 p. m. the committee took a recess of one hour.]

By the CHAIRMAN :

Question. Did I understand you as saying that the white population of Huntsville

apprehended trouble the day of the political meeting here, of which you were speak
ing before the recess ?

Answer. No, sir
;
I do not remember that I used that exact expression. I said I had

understood that it was rumored upon the streets that the Ku-Klux would be in that

night.
Question. Did you hear any expression of apprehension from the white people of

the place that there would be trouble, or a riot, or anything of the sort ?

Answer. No, sir; I do not remember that I did.

Question. When you heard the rumor that the Ku-Klux were coming had you no
idea for what purpose they were coming ?

Answer. No, sir
;
I did not. I had heard that if they came in they would be fired

upon.
Question. When you heard that they were coming in did you then apprehend that

there would then be trouble ?

Answer. Yes, sir
;
I thought it was probable there might be a row.

Question. Did you take any measures to prevent it?

Answer. No, air.

Question. Why did you not ?

Answer. Well, I had nothing to do with it. I had no means of preventing it. They
had aright to come in if they wanted to. Their organization was not contrary to any
law, State or Federal;

Question. Had you any law preventing people from carrying arms publicly?
Answer. No, sir; the right to carry arms is a constitutional right.
Question. But I mean where the arms were covered up by their disguises, as they

were by the Ku-Klux, as I understand.
Answer. There was no statute in this State relating to disguised men.
Question. Was there any statute relative to carrying concealed weapons ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Was that prohibited ?

Answer. It was prohibited, with a number of conditions to the effect that any per
sons in traveling, or apprehending personal danger, and other conditions that I do not

remember, were allowed to carry concealed arms.

Question. Did I understand you to say you believed that the negroes should have the

right to vote ?

Answer. No, sir
;
I did not say that. I believed that it was inevitable.

Question. Do you believe that they should possess that franchise?
An&wer. Well, sir, I do not, to answer it categorically.
Question. Do you believe they should have the right of being voted for, or holding

office ?

Ansiver. No, sir: I think this, Mr. Chairman, that there ought to be some qualifica
tion. I know them to be so uneducated and ignorant that I think some sort of quali
fication should be required.

Question. Now that it is conferred, first by the reconstruction acts of Congress, and
subsequently by the fifteenth amendment, do you think they should have the right to

assemble together and determine their political action ?
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Answer. Yes, sir
;
I have always maintained their right to do it, ever since the recon

struct]ou measures of Congress.
Question. Do you believe that they should have the right, then, of selecting for officewhom they please, without reference whether it pleases or displeases the democratic

party ?

Answer. Certainly.
Question. You believe in their being allowed to vote without intimidation ?

Answer. Yes, sir.

Question. And without being called in question for it ?

Answer. Certainly ;
I believe that is the sentiment of the great majority of the white

people.
Question. If they choose a bad or ignorant man for office, it is still their right, under

the reconstruction measures, to do so. I understand you accept that as their right ?

Answer. I do not think they have a moral right to do wrong, but they have the legal
right to accept the greatest thief, and the most ignorant and incompetent man in the
community, if they see fit to do it.

Question. That is, where they have the political power ?

Answer. Yes, sir. They have that power in several counties in this State
;
in a large

number of the richest counties in South Alabama, what is called the black belt, they
have an overwhelming majority ;

in Montgomery, and in Selma, and in many counties
in that section of the State, they have the political power of numerical majority.
Question. Are you in favor of abiding by this political condition of things?
Answer. Yes, sir

;
I think that it was inevitable, and that it is irreversible. I think

it was put upon us by the people of the North, without our consent ; we are in no way
responsible for it, and it would be a greater evil to agitate the removal of that evil,
than to submit to it and make the most of it.

Question. Do you think it a badge of disgrace, then, that a man should be voted for

by negroes, and elected by them to office ?
&quot;

Answer. I think the mere fact of his being voted for by negroes, and elected to office

by negroes, is not of itself a badge of disgrace ;
but I think that the representative of

the negroes will generally represent what they are.

Question. What do you mean by that ?

Answer. The most ignorant, uneducated, and incompetent portion of the population ;

I think they would naturally seek their representative men. I do not think they are

as competent to choose their rulers as wrhite people are.

Question. Have you, since the adoption of the new constitution of the State of Ala

bama, taken the oath required by that constitution before registering?
Answer. Yes, sir.

Question. Then you swore that you would support and maintain the Constitution and

laws of the United States and the constitution and laws of the State of Alabama, did

you not 1

Answer. Yes, sir.

Question. You swore that you would never countenance or aid in the secession of this

State from the United States
;
and likewise that you accepted the civil and political

equality of all men ?

Answer. I did.

Question. And you likewise agreed in that oath that you would not attempt to de

prive any person or persons, on account of race, color, or previous condition, of any

political or civil right, privilege, or immunity enjoyed by any other class oi men, did

you not ?

Answer, Yes, sir. . .

Question. Did you not further swear that you would not in any way injure, or c&amp;lt;

tenance others in attempting to injure, any person or persons on account ot past

present support of the Government of the United States, or the laws of.the Uint.-d

States, or the principle of political or civil equality of all men, or ior affiliation witl

any political party f

Answer. Yes, sir.

Question. You took that oath without any mental reservation T

Answer. Yes, sir : I took that oath, and have faithfully observed &quot;.

Question. Did I understand you correctly as saying that you had assisted in organiz

ing two negro clubs in this place ?

Answer. Yes, sir
;
in this county.

Question. How numerous were those clubs ? .,-* .*

Answer. I think there were about forty members at Maysville and about
seventy

-to

Trianna. The former was in the eastern part of the county ;
the latter n

western.

Question. When was that done I

Ansiver. That was in the last gubernatorial election.

Question. In the year 1870?
Answer. Yes, sir.
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Question. Do these clubs still exist ?

Answer. I do not know. I only saw them on one day, and organized them at the

meeting.
Question. Had they a written constitution ?

Answer. Yes, sir
;
I think they had.

Question. What were the leading features of that constitution ?

Answer. I think it was just a very vague and general denunciation of democratic

principles. In the contest the democratic State convention had taken what is known
as the &quot; New Departure/ and in our address to the negroes we stated to them we be
lieved that one man, politically, was as good as another under the law; that we did
not intend to change the law; that weliad no power to do it, and no purpose of at

tempting it
;

that we proposed to inaugurate and commence an economical govern
ment of our own people. That was about the constitution of the club at Maysville. I
do not remember that I saw the constitution at Trianna. I received in that election,
myself, for the legislature, some four or five hundred negro votes.

Question. Do you regard it as a political grievance that the negroes should be allowed
to elect men of their own principles to till the offices in this county, where they have
the numerical majority ;

do you regard it as a grievance on the part of the white pop
ulation of this county to have to submit to that result ?

Answer. I think it is a greater or less evil in proportion to the character of the officer

elected. I have always thought that the settlement of the subject of negro suffrage was
a very delicate and difficult one

; that, inasmuch as they were free, under the principles
and asages of the democratic party, every free man was the equal of every other free

man, and it would be very difficult for the democratic party to meet the bare question
of negro suffrage. It never has been the distinct question of ueg.ro suffrage vcl non.
It has never been presented before the people in this State in that way, and a gre(

at

many of the leading men in this State have entertained the opinion that the negroes
could not enjoy, properly, the substance of personal liberty without the elective fran
chise.

Question. Have you any knowledge as to how many men in the State of Alabama are

disqualified by the fourteenth amendment, who have not been relieved of their politi
cal disabilities by Congress ?

Answer. N6, sir; I have not. I think there are ten or fifteen thousand. That class
includes the ablest, most intelligent, and most experienced of our citizens, those who
held office before the war.

Question. Has not Congress generally relieved them of their political disabilities when
ever they have made application ?

Answer. I do not know, sir, as to that.

Question. Are they opposed to applying to Congress to be relieved ?

Answer. I think so, sir. I never would make any such application.
Question. What is the ground of their opposition?
Answer. Because it is humiliating to ask a political party, which has put an imposi

tion upon us, which wo regard as put there for political purposes, to remove it.

Question. You think, then, that those who went voluntarily into the rebellion,, and
sought to dissolve the Union, did not place themselves under any disability?

Answer. No, sir; I do not not of that character. I think that those who went vol

untarily into the rebellion might, upon the northern theory of the Government, have
been tried and punished for treason.

Question. Do you think they were guilty of the crime of treason ?

Answer. I do not.

Question. Did they levy war against the United States ?

Answer. I think they defended their own country, and I think it was their duty to
doit.

Question. My question was whether, in your opinion, they levied war against the
United States&quot;?

Answer. Of course there was a war between them. I think the United States in
vaded the Confederate States.

Question. My question, Colonel, is whether you think that those who went into the
rebellion levied war against the United States ?

Answer. Yes, sir
;
I think they did.

Question. Is that treason or not ?

Answer. It is not treason for a citizen of a foreign country to levy war against the
United States.

Question. Were those who went into the rebellion citizens of a foreign country ?

Answer. I think so. Mr. Chairman, we have been raised in the South, in the school
of Calhoun. and Jefferson, and McDuffie. We have been taught at college, by men of

great ability and learning, to believe that the right of secession was one of the funda
mental, cardinal rights of our Government; that in that regard, it was superior to all

other governments, inasmuch as it presented a peaceable remedy, when grievances were
insufferable

;
and we resorted to it.
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estimation did ^ou cease, to be citizens of the United

Answer.
When the ordinance of secession was passed. My individual

that there was no cause for secession. I thought so then
;
I think so now.

to, and followed very hnmbly in, the school of Mr. Stephens, of Georgia -

Question, lou went into the rebellion voluntarily ?

Answer. Yes, sir.

When
&amp;gt;

in y ur opinion, did you become again a citizen of the United

Answer. That is a question I never have been able to settle. I do not know
Question. Do you think you are a citizen of the United States?
Answer. I hope so. I have been ardently trying to get to be so. I left, most reluc

tantly, the old Union. I had a great deal of love for it, and pride in its &quot;Teat and Mo-
nous history. I entertained the sentiments of Mr. Webster, and I eritertainecTthe
legal views of Mr. Stephens. I had been so taught.

Question. What tyrannical law had Congress passed which you thought iustified
Alabama in seceding from the Union ?

Answer. None.

Question. You did not complain, then, of any act of Congress to your prejudice ?

Answer^ No, sir; I did not^think the State ought to secede. I did not think there
was any just cause for secession.

Question. You think secession was wrong?
Answer. Yes, sir, I do.

Question. Then why did you join the movement ?

Answer. I Avas a mere boy.
Question. Why did you follow ?

Answer. I thought it my solemn, imperative duty to go with my State, right or
wrong.

Question. Did you think you owed your first allegiance to the State?
Answer. Yes, sir, I thought the State sovereign.
Answer. Did you not regard the Constitution of the United States as the supreme

law of the land ?

Answer. I did when it existed in authority over the State of Alabama, but no longer.
Question. After the vote of secession, were you of opinion that the Constitution was

no longer the supreme law ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. RICB-:

Question. If those persons who went into the rebellion ceased to be citizens of the
United States, Congress then had a right, had it not, to impose conditions upon their

return, and upon their citizenship ?

Answer. Yes, sir, that was the theory of the southern party ;
that would be logical

from their stand-point, but when theylost their cause, we thought also that they lost

their theory, and that we were to go back under tbe theory of the Government.
Question. Then you think now you did not lose your citizenship ?

Answer. I think it has been so determined by the issue of the war, but I thought then

I had lost it.

Question. When did the republican party first organize in this county ?

Answer. I think it was organized some time in 1866. The first I heard of it was a

unconditional Union party, and they organized an executive committee and called a

State convention. When it met it came out from its chrysalis state into republi
canism.

Question. Was that in 1866 or 1867 ? Was it after or before the reconstruction acts of

Congress?
Answer. I am confident that the meeting at Moulton was before the reconstruction

measures, but the convention at Montgomery, I think, may have been afterward; I u-&amp;gt;

not know.
Question. Was there any republican organization here prior to the reconstruct i&amp;lt;

Answer-. I believe there was. I think those gentlemen that went to Moulton, Colonel

Davis and Mr. Bradley and Mr. Figures; and a number of them went there from

Humphries, that were citizens of this place, and went to Moulton and organized

Question. Did the democrats at that time have full control of this State f

Answer. I believe they did.

Question. Of this cotmty ?
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Answer. In speaking of the democrats I use, without distinction, the terms \vhite

people and democrats. There was no negro suffrage or office-holding.
Question. 1 am speaking of republican and democrat.
Answer. I do not think there was any republican party or democratic party by name.

I do not remember that there was.

Question. Were those mostly natives that engaged in this first movement for the

organization of the Union party ?

Answer. I think so. I think that Colonel Callis and General Burke were the only
northern men whom I remember at this speaking. ,,

Question. Prior to the passage of the reconstruction acts, was there any attempt on
the part either of republicans that were here, natives, or those from the North to get in
office?

Answer. I do not remember that any recent newcomer from the North was a candidate
for office before the reconstruction acts were passed, and negro suffrage was put upon
us.

Question. What time did Mr. Rugg come here ?

Answer. I do not remember, sir. I have only known him for a year or two.

Question. When did most of those you style carpet-baggers conio
;
before or after the

reconstruction measures passed ?

Answer. Some of them before, and some of them after. Most of them I have heard
of a number of them were very bitterly opposed to negro suffrage until the recon
struction acts were passed. I have heard Senator Sibley and Judge Douglass they
were partners in carpentry of some sort I have heard it rumored that they broke up
their partnership on that question.

Question. Do you know when Mr.Douglass came here I

Answer. No, sir.

Question. You do not know whether it was before or after the reconstruction
measures ?

Answer. I never saw him, or Lakin, or Sibley, or Ronayne, or any of these men until

they were candidates for office, and in crowds of negroes making stump-speeches.
Question. You do not know whether they came here before there was any prospect

for republicans to get office or not ?

Answer. No, sir, 1 do not.

Question. If they came prior to 1867 they did not come with a view or prospect of

getting office as republicans in this State ?

Answer. I do not know. I suppose not. They would stand a very poor chance of

getting office from the white people.
Question. If Mr. Douglass came here in 1868 and engaged in the carpenter business,

was he a carpet-bagger then ?

Answer. No, sir.

Question. He only became so by entering upon politics in 1867 after the reconstruc
tion acts were passed ?

Ansicei . He only became so when he sought to array the negroes against the white

people of this country ;
that made him a carpet-bagger.

Question. At the time the reconstruction acts were passed, did the democratic party
offer, in any way, to take the benefit of those acts, and reorganize the State government ?

Answer. No, sir.

Question. Then there was nobody left to carry out that act of Congress, except what
you term carpet-baggers and scalawags, and the negroes?
Answer. The democratic party made no nominations for office. They made the issue

upon the constitution itself upon the pledge of Congress that, if that constitution
did not receive a majority of the registered votes, it would not be placed upon us.

Question. But there had been a vote for or against the convention, and at the same
time electing delegates?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there anybody to take that first step toward reconstruction under
these acts, except these three classes ?

Answer. The democratic party regarded these measures as revolutionary and uncon
stitutional.

Question. But was there any class left, when they declined to act in the matter, except
these three classes?

Ansiver. The white people of the country did register and take steps to defeat the

constitution, legally and efficiently, under the act of Congress. These steps were re

garded as amply sufficient to protect the State against these three classes, and were
amply sufficient if Congress had kept faith with the people of the State.

Question. At the first election, in voting for or against the convention, when the
Democrats declined to act, was there any class to take steps in regard to reconstruction,
except these three named classes. ?

Answer. The democratic party voted against the convention.

Question. And were beaten ?
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unable to vote at all.

Question. But there is no controversy hut that a majority of the votes were cast for
the convention?
Answer. I do not rememher as to that.

Question. The convention was carried, and the constitution submitted to the peopleand then the democrats declined to vote at all, either for or against that constitution ?
Answer. They abstained from the polls as one of the means which they regarded

under the act of Congress as the best means to defeat the constitution. They* regis
tered because, under the act of Congress, it had to be a majority of the registered voters
They came forward then and registered, under the act of Congress, and took every
step that they thought \vas necessary, under the act of Congress, to protect themselves
from that constitution. Now, a great many people of the State held this view in refer
ence to the condition : That if the convention met there while the great mass of the
best men in the State were proscribed from holding office and ineligible, yet, if these
parties went there and made a good constitution, we might accept it or reject it. Theymade a constitution which took the premium for infamy over any constitutional affair
in the world.

Question. What peculiarly infamous features are objected to?
Answer. One feature is this: Where the Congress of the United States saw fit to pro

scribe from office a certain class of the best citizens a large class. This convention
went further and proscribed them from voting.

Question. With the power in the legislature to relieve?
Answer. Yes, sir; and it did subsequently relieve them, but that was the constitution

submitted
;
we were to vote upon it, and these men were prohibited from voting.

Question. What other objectionable feature was there?
Answer. They fixed up a school system that is exceedingly expensive and extrava

gant ;
a school system that would be extravagant for the wealthy States of Ohio or

New York, and they imposed that upon us. Iii addition, they put in the constitution
a test-oath, which you have read here. Americans have always looked with dislike

upon test-oaths. We regarded them, as did our English ancestors, as framed by one
faction in the State to control the other faction. This oath was palpably of that

character, and made us who did not believe in the political and civil equality of all

men, come up and swear that we accepted it.

Question. Did you regard the Union League as a political organization ?

Answer. Yes, sir.

Question. I believe you stated, in your examination, that you did not regard the
Ku-Klux organization as political?
Answer. No, sir. I will give you one reason, conclusive to me, why the Loyal League

was a political organization. I have heard prominent republicans say,
&quot; This man is

seeking the League nomination, and we will not have anything to do with the League.&quot;

That League was a kind of ring in the republican party.

Question. If the Loyal League was political, and the Ku-Klux was not, how do you
come to the conclusion that the Ku-Klux was intended as an antidote to the Union

League ?

Answer. Just that far it may have had, as I explained before, a political effect in

_.o Derations of the&quot; League ;
but it was not the political character of the

League that was to be checked. It was the teachings in the League, where we sup-
checking the operations of

League that \

posed negroes3 were taught hostility and animosity to the white people, which they
exhibited in bringing their arms to public meetings, and in going about the country

stealing and plundering, and firing off guns, and indicating that they regarded them

selves as licensed to do pretty much as they pleased.

Question. What has been the character of the colored people here since their freedom-

Bince the war?
Answer. I think the great majority of them have acted very well very well.

Question. As a class, have they not acted well ?
.

Answer. I think so
;
I think the negro population of this section of the State is tar

superior to the negro population in the other sections.

Question. Has it not always been reasonably respectful to the white population T

Answer. Yes, sir : I think so. There were times when the negroes were not so. 1 bey

were not so at the meeting I spoke of, on the night of the presidential election, to

eriior Brown nor to General Gordon; they were disrespectful by making interrupt*

and rudeness. * ;f - ..

Question. Was this disrespect shown to those gentlemen because they were white, or

tlid they show the same disrespect to the two colored men who came witl

Answer. Yes, sir
;
to all democrats. ,/,# ^n

Question. It was not a disrespect to the white race, but a political disrespec

account of politics which they were showing to the other party?
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Answer. The whole of the white population were democratic, and they charged upon
these two old negroes that they had turned rebel and betrayed their race, and gone
over to the democratic party.

Question. What course do you think ought to have been pursued by the colored men,
and such as were disposed to act with them, when the opportunity for reorganizing was
given at the time the reconstruction acts were passed ;

should they have lain still aud
waited for the democrats to reorganize the State, or had they a right to act as best they
could under the circumstances ?

Answer. I think if they had been wise and prudent they would have remained under
a decent, honest, and respectable government where they were, and not sought to

orgauize one that had none of the elements of honesty and respectability.

Question. The colored people under the government then possessed no right to vote ?

Answer. No, sir.

Question. Under the government that was presented to them that right was given to

them ?

Answer. I think if they had been wise they would not have wanted it.

Question. Would not have accepted it ?

Answer, No, sir. I think they are not wise, but they are human beings, and were led

off with the idea that the right of voting was a grand thing ;
the forty-millionth part

of the right to govern this country was a grand thing, and they left work and became
the enthusiastic agents of these politicians.

Question. Have you any evidence before you that with fair, reasonable discussion, if

&quot;both sides talked to the colored population, they would not vote intelligently ?

Answer. I do not think the mass of them are capable of understanding any political

question.
Question. You say you got some five hundred votes in this county ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was that an evidence that they did not know how to vote, or an evidence
that you could reach their minds by persuasion or argument such as you presented ?

Answer. I think the strongest argument we presented to them was in the shape of

barbecues, which were liberally supplied. I do not think they understood any political

question that was discussed, or if at all, they understood it vaguely and indistinctly.
Question. They did not vote the democratic ticket, then, because they believed in it ?

Answer. No, not particularly ;
nor did they vote the republican ticket either for that

reason ;-they were afraid the democratic party would put them back into slavery. An
old negro, a prominent man in the club down here, told me,

&quot;

I intend to vote for you ;

I liked your speech ;
but ifyou put me back into slavery, I never will forgive you.&quot;

Question. He would trust you once ?

Answer. He trusted me once.

By Mr. BUCKLEY :

Question. I understood you to say that the spirit of law and peace is considerably
stronger now than it had been in previous years in this State ?

Answer. I think so.

Question. From all you know of the State, do you think public sentiment in Alabama
at present is strong enough in favor of the enforcement of law to protect life and prop
erty here ?

Ansiver. I think so, sir.

Question. Without the aid of troops, or their presence or assistance ?

Ansiver. It&ink that is the public sentiment here with all parties ;
it is certainly the

public sentiment of some of the leading republicans and of the military authorities,
and pretty generally of the democrats. I think the bitterness and rancor of party feel

ing has subsided in a great degree in this section of the State.

Question. Do you know whether Governor Lindsay has been asked to call upon the

troops for assistance since he has been in power ?

Answer. No, sir; I do not. I never heard of it.

Question. I would like to understand you upon one point of your testimony, and see
if it corresponds with that of some other. 1 understand you to say that the Ku-Klux
organization has gone out of existence ?

Ansiver. I think so.

Question. That originally it was designed to assist in preserving peace and order?
An&iver. That was the excuse they gave for it.

Question. And that these men who have committed outrages and crimes in disguise
for the last two. years really do not now belong to that organization?

Answer. I think not.

Question. That they are acting independently ?

Answer. I have not heard of any disguised men in this county for a year or more.

Question. During what period of time do you think it was necessary to call upon this

organization for the protection of life and property here ?

Answer. I have said repeatedly that I never saw the necessity for the organization of
the Ku-Klux Klan at any time or for any purpose.
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Question. You think they existed from about the first part of 1868 until the middle of
the year ?

Answer. That was the first that I heard of their appearing in this county in tho
spring of 1868.

Question. Was there any necessity at that time to call to the aid of the civil authori
ties any organization of that kind ?

Answer. 1 think not.

Question. Who, at the time the Ku-Klux organization existed in this State, composed
the supreme court of the State ?

Answer. I think Judge Walker was chief justice and Judge Thomas was a justice.
Question. Judge Bird, of Selma?
Answer. Yes, sir

; Judge Bird was the other.

Question. They formed the supreme court during the war?
Answer. Yes, sir.

Question. And after the war until the government of the State was back in the Union ?

Answer. Yes, sir ; until the reconstruction acts were passed.
Question. The circuit judges of tho State were the same as those that held office dur

ing the war ?

Answer. No, sir
; they had all been changed since the war. Every officer in the State

had been elected since the war.

Question. At what time?
Answer. In 1865. The old officers that were in office during the war had been turned

out by Mr. Johnson s reconstruction. Governor Parsons was put in as provisional gov
ernor. His officers went out, and the people elected Governor Patton and his officers.

Question. Did they elect judges ?

Answer. I think the legislature did.

Question. Were any of the circuit judges appointed by Governor Parsons when he
assumed control?
Answer. I think not

;
I think they were all elected. That is my impression.

Question. All elected in 1865?
Answer. Yes, sir

;
I was elected solicitor in 1865.

Question. But by tho legislature ?

Answer. Yes, sir
; by the legislature.

Question. So that all the judges of the State you regarded at that time as competent
and able ?

Answer. Yes, sir.

Question. Governor Patton was your governor?
Answer. Yes, sir.

Question. The whole administration of the government, then, was in the conservative

or democratic party ?

Answer. Yes, sir.

Question. At this identical time, when the Ku-Klux organization began to exist in the

State?
Answer. It was formed about that time, in view of the reconstruction measures that

had passed.
Question. But they did not pass until March 2, 1867 ?

Answer. Tbey passed long before the Ku-Klux Klan was organized. The Klan was

organized in 1868.

Question. You spoke, in your direct examination, of the antagonism of the races. Do

you really think there is any antagonism of race existing here now ?

Answer. I think it does exist and always will exist, more or less, among the poorer
white class of the community and the negroes. I think among the more cultivated

and wealthy classes of the whites it does not exist. The poorer classes of the whites

apprehend that the negro will be put upon terms of social equality with them m the

public schools, in churches, and in public conveyances.
Question. In regard to the features of the constitution of which you complain ;

do 1

understand you to stiv that the degree of disfrauchisement in the constitution \\as

greater than the degree of disiranchisenient imposed by the reconstruction acts ot Con-

Answer, Greatly. I stated that the constitution went beyond the act of Congress.

Where Congress had simply proscribed from office, they proscribed both iroin ot

from suffrage. , . ,

Question. Did not the reconstruction acts of Congress disfranchise from voting I

Answer. I think they did in the question upon the election ot the convention. J

am not certain of that, but the fourteenth amendment did not.

Question. We are not talking of the amendments. The degree o

in the State constitution was the same as the degree embodied in

acts of Congress.
Answer. 1 think not. That is not my understanding. ranfiv
Question. The same clause, I think, was transferred to the constitution, taken exactly
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from the reconstruction acts. In the first election we had under the reconstruction acts
in this State for convention, did the democratic party or conservative party elect or
nominate any candidates for the convention which framed the constitution ?

Answer. I think not.

Question. There was but one democrat or conservative in the convention, was there ?

Answer. I do not remember any.
Question. They had the opportunity of electing candidates, did they not ?

Answer. The white people of this State regarded the government at the time as a

legal government, and as back in the Union, and Congress as going outside of its author
ity in passing these laws.

Question. So they abstained from all participation in framing the new constitution ?

Answer. Yes, sir.&quot;

Question. What was the democratic majority in this county in the election of 1868
Answer. About three hundred, 1 believe. I do not remember exactly.
Question. Do you recollect how much it was in the last election I

Answer. It was nine hundred and seventy odd.

Question. In a democratic county like this, how does it happen that republicans, of
whom you complain, hold seats in the legislature ?

Answer. I have answered that question repeatedly. Because the democratic party of
the State concluded to accept the terms of Congress, and while they went forward and
registered they abstained from voting, so that a majority of the registered voters of
the State not voting the constitution would be lost.

Question. Then you might have prevented these men from taking seats, if you had
chosen ?

Answer. We had no power to resist Congress. They had the power to do anything
whatever that they saw fit to do, and they exercised it. If we had had the*power
we would have resisted.

Question. You might have elected your candidate in this county ?

Answer, We thought the best plan of defeating the constitution was to stay away, and
that plan was legalized by the act of Congress itself. We had not the slightest idea,

although we had had such bitter experience, that Congress would dare, in the face of
the nation, to go back upon that act. We had the same idea about it then that Mr.
Thad. Stevens had afterward, that it was simply infamous to put that constitution

upon us under the circumstances. He was bitterly opposed to it.

Question. I wish to ask a*few questions in regard to the riot that occurred here
;
did

you ever hear that Mr. Charles Hale, of whom you spoke, was a deputy sheriff or dep
uty marshal here ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever hear that upon that day the men whom he had with him and
who had arms were under his direction and authority, as deputy sheriff or marshal of
this place ?

Answer. I know to the contrary.
Question. Had he ever acted in that capacity here ?

Answer. No, sir.

Question. Who had charge of the other men you saw under arms ?

Answer. I did not see them under arms. I did not see either of these parties under

arms, but I heard from members of both parties that they went out respectively to the
western and northern pikes to anticipate the Ku-Klux corning into town.

Question. Did you suspect Mr. William W. Cox of being a Ku-Klux ?

Answer. I Bought afterward in the examination that there was evidence tending to

show that he was one. He was either one of them or in sympathy with them. He
was indicted.

Question. Do you. know whether any of those with him or about him were members
of the organization or sympathized with him ?

Answer. No, sir
;
I did not see him that night.

Question. Do you think any of the white men about the streets and around the court
house fence, who were upon the ground who were undisguised, were members of the

organization ?

Answer. No
;
I have no more reason for believing that they were members of it than

they had for believing that I was a member of it.

Question. About what time did you have that conversation with General Forrest in

regard to this organization ?

Answer. I think it was in the spring of 1868. I am not certain. I remember he was
in my office for the purpose of inquiring of me in reference to what were the statutes
of our State as to insurance companies. He was representing one, and after that con
versation he commenced talking about this Ku-Klux business up in Tennessee.

Question. Do you think there is any other way for the two races, being nearly equally
divided in this State, to live peaceably together, except upon the basis of civil and

political equality in the eyes of the law ?

Answer. Well, sir, I think the negro race is a submissive race. I think it is a great
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evil to have so largo a population in the quasi condition of slaves or in a land of
peonage ;

but I think the negroes would be more likely to submit to it than the
whites, and, I think, as long as white and black people live together in the same, coun
try, the one will be the dominant race over the other, and I prefer that that should be
my race.

Question. Then you do think that you could live peaceably together if the negroes con
stituted a non-voting portion of the population ?

Answer. Yes, sir, I think so.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you remember the Huntsville Democrat containing an article published
I think, in the year 1868, advising the people to ostracize all individuals who voted the
republican ticket 1

Answer. No, sir, I do not remember it.

Question. Do you recollect any article of similar import?
Ansiver. Yes, sir, I have heard that charged upon the editor of the Democrat.
Question. Was it denied ?

Answer. I do not think it was directly denied.

Question. Are they not practically ostracized ?

Answer. No, sir, I do not think so. I think, for instance, that Colonel Bradley, and
Mr. Figures, and Judge Hammond, and Colonel Davis, and others are in good &quot;social

standing in the community.
Question. They are not, all of them, natives, are they ?

Answer. I believe so.

Question. Did you mention Mr. Day ?

Answer. No, sir, Davis. I do not think they have as many political friends by about
a thousand in the county, and I do not think their political relations are as agreeable
as they would be if they were democrats.

Question. Do they come under your classification of scalawags ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then all scalawags are not ostracized socially?
Answer. No, sir. I would like to say that those gentlemen, when called scalawags,;

some of them, repudiate it, and some of them admit it. Some of them say they are

not scalawags, but there is a lower class in the republican party that are scalawags
*

negro-phils,&quot; [philantrophists.]
Question. What was the entire vote cast by both parties at the last general election

in the State of Alabama ?

Answer. I do not remember.
Question. Was it less than two hundred thousand ?

Answer. I think it was.

Question. Was it more than a hundred and fifty thousand?
Answer. O, yes, sir,

Question. Can you give an approximate estimate of the vote?
Ansiver. I think there were about one hundred and seventy thousand votes cast.

Question. What was the democratic majority ?

Answer. About three thousand, I believe, was the official count.

Question. Is this oue hundred and seventy thousand supposed to be about the amount
of registered votes of the State ?

Answer. I do not think it is the full registered vote. I think it is very far short of the

full vote of the State.

Question. What is the registered vote of the State?
Answer. I think it is nearly two hundred thousand.

Question. What proportion of that is colored ?

Answer. It is impossible to tell
;
that is, I have no means of knowing what is the reg

istered vote of the State, because at every election in this county, since this constitu

tion has been put upon us, great crowds of negroes come up here and register, and

some that registered before register again. They register repeatedly.

Question. Your entire population at the last census was less than a million, was it

not?
Answer. It lacked exactly eight persons, I believe, of being a million.

Question. If your entire population, then, is less than a million, would you not think

two hundred thousand a large estimate for your registered vote?

Anstwer. Yes, sir : that is a big estimate. ^.--
Question. Now, what proportion of the registered vote is colored, and what propor

Answer. I think there are one hundred and fifteen or one hundred and twenty thou

sand white votes in the Statcv ,. ,,_I:A_.I -

Question. And you suppose that thirty thousand of this number aie disqualii

dcr the fourteenth amendment from holding office ?

Ansiver. Yes, sir; I have no means of knowing, but I just calculate from this county.
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Question. What number in this county are disqualified?
Answer. Well, I should say there were at least five hundred.

Question. How many counties have you in this State?
Answer. There are sixty odd.

Question. Do you suppose this would be an average of the number of persons dis

qualified throughout the State ?

Answer. Yes, sir, I have thought about that
;
this is a largo county ;

this is more than
an average county ;

but it was our custom, when we got a good officer in this county
to keep him for years and years, and so, there were not so many office-holders

;
but

everybody who held any position, however humble, before the war, and participated
in the rebellion in any way, is proscribed.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is Mr. Sheets, of whom you spoke, the same person who was elected ontho
Grant ticket in 1868 ?

Answer. I do not remember whether he was an elector or not, but he is the consul to

Elsiuore, in Denmark, now. His name is C. C. Sheets.

Question. He was the one visited by the Ku-Klux?
Ansiver. Yes, sir; so I heard him say. He said they treated him very politely, but

lectured him very severely.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 13, 1871.

HENRY PETERS TURNER sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness is called by the minority, I will ask General Blair
to examine him.

By Mr. BLAIR :

Question. State where yon live, Mr. Turner.
Answer. I live about thirteen miles north of this, sir.

Question. Near what place ?

Answer. Near Meridianville.

Question. What business do you follow ?

Answer. Farming ?

Question. Do you know a couple of negro men by the name of Aleck Marchbanks and
Henry Kicld ?

Answer. Yes, sir
; they lived with me one year on my place.

Question. When ?

Answer. It was in 1869, sir.

Question. Those two men have been before the committee, and have stated in their

testimony here, that they lived on your place at about that time, and that they were
Ku-Kluxed. Aleck Marchbanks testified that he was taken out of his cabin and hung
up by the neck in the night by the Ku-Klux. The other man testified that he was run
off on the same night.
Answer. Well, sir. it is not so, as I know of, at all. I never knew the Ku-Klux there

but once, and then they didn t stop.
Question. Did not stop at the house?
Answer. No, sir

; they just passed by. The lane runs by the house, and they passed
on. Nothing of the sort ever happened there.

Question. They testified that they were compelled to leave that part of the county by
reason of the Ku-Klux.

Answer. It is not so.

Question. Did they ever communicate anything of the kind to you ?

Ansiver. No, sir
;
I never heard of it at all, sir. I was there all the time, pretty much,

on the place.

Question. How close was your house to the one which they occupied ?

Answer. I suppose about thirty or forty yards.
Question. Could such a thing have taken place as for a band of armed men in the

night to come to your place, so close to where you were living ? I think one of them
testified it was about 10 o clock at night.

Ansicer. No, sir
;
I would have known it. The people would have let me know it if

it had happened.
Question. What is the character of these men ?

Answer. Well, sir, I don t think there is much confidence in them. They didn t live

with me but one year. They left after Christmas the following year, 1870 just before
or about Christmas.

Question. After the time for which they had contracted to live with you had ex

pired ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Did you ever see this man Aleck Marchbanks exhibit what ho declared to
oe the scars left there by the limbs of a peach-tree on which he was suspended ? Dhl
you ever see any such marks upon his neck ?

Answer. No, sir.

Question. If there brad been such marks on his neck, in fact, remaining so as to show
at the present time, would you not have discovered it?
Answer. Yes, sir

;
I saw him every day. I would have known it, of cours- from his

being there on the place. They would have told me about it. There was nothing ever
said to me about it, nor the other negroes on the place either. I had a good many Tivinc
on the place.

Question. If injuries had been inflicted in that way on the man s neck so as to leave
a scar visible to this time, would you not have noticed it at the time ?

Ansicer. Yes, sir, I would have known it.

By the CHAIRMAN :

Question. In what year did these two men work on your place ?

Answer. Eighteen hundred and sixty-nine, I think, sir.

Question. You say they lived thirty or forty yards from your house ?

Answer. Yes, sir, I think about that distance.

Question. You say you never saw the Ku-Klux but once ?

Answer. No, sir.

Question. When was that ?

Answer. I think it was in the fall some time.

Question. In the fall of 1869 ?

Ansiver. I think so.

Question. How many were in the gang?
Answer. Not more than five or six.

Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was this after night, or in day-time?
Answer. It was in the early part of the night. We had not gone to bed.

Question. Were their horses disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Riding along the public highway in front of your house ?

Answer. Yes, sir
;

it is not a public road, but a neighborhood road a lane in front of

the house.

Question. Do you know who they were ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know whom they visited that night ?

Ansicer, No, sir.

Question. Did you hear of any of their operations that night ?

Answer. No, sir.

Question. Do you know where they came from?
Answer. I do not. I don t know anything about that.

Question. If you did not see any baud yourself, did you hear of any more that fall?

Answer. No, sir; I don t think I did.

Question. Have you heard of any since in that part of the country ?

Answer. No, sir
;
not one.

Question. How long before that had you seen or heard of such a band ?

Answer. I don t remember the time. I heard of some during the spring before thai,

probably.
Question. The spring of 1869 ?

Answer. Yes, sir; but not in that country. I heard of them down about Huntsville

and in this country, but not in my neighborhood.
Question. That was the only instance in which you have ever have heard of Ku-Klux

in your neighborhood ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had you gone to bed when they passed by ?

Answer. No, sir
;
I hadn t gone to bed.

Question. Did you have any curiosity to see where they went to ?

Answer. No, sir
;
I didn t follow them at all.

yards off.

Question. Before they came to the house ?

Answer. No, sir
;
after they went by my house they went by the cabins, too. They

were all on a line.

58 A
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Question. Did you make any inquiry of your neighbors afterward as to what errand
they were going on ?

Answer. No, sir
;
I did not.

Question. Why? Did it not excite any curiosity in you? v &amp;lt;

.

Answer. No, sir.

Question. That five men shonld be riding about at that hour of the night, in disguise,
on disguised horses, did not create any surprise on your part ?

Answer. I do not know. I had heard of them before that riding through the coun
try. 1 thought I was attending to my own business, and I would have nothing to do
with them.

Question. Did you ever hear of them before that doing any mischief as they rode

through the country ?

Answei*. No, sir.

Question. You never hoard of a Ku-Klux doing mischief?
Answer. O, I have heard of it

;
but I don t know anything particular.

Question. Did you ever hear of their committing any mischief in Madison County ?

Answer. It seems to me that I did; but I could not really tell you anything certain.

Question. When was it that this mischief should have been committed ?

Answer. I cannot recollect.

Question. Can you give us no idea ?

Answer. No, sir; I cannot.

Question. Were there any members of that Ku-Klux Klan in your part of the county ?

Answer. I don t know. I couldn t tell you about that.

Question. Do you know anything about the oath that bound that order together?
Answer. I do not.

Question. Of their by-laws&quot;?

Answer. No, sir.

Question. Or their pass-words or signs ?

Answer. No, sir.

Question. Or their obligation ?

Answer. No, sir.

Question. Never heard anything about that ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever see anything in the papers in relation to the origin of the
order, their oath and obligation, and what they were organized for ?

Answer. I have seen pieces in the paper ; yes, sir.

Question. Did you believe them to bo true ?

Answer. I don t know whether it \was true or not ?

Question. You have no opinion upon the subject ?

Aiuiper. No, sir.

Question. You never had much curiosity about it ?

Answer. No, sir
;
not a great deal.

Question. Did you ever understand who composed this organization ?

Answer. No, sir.

Question. Or the men who are in it?

Answer. No, sir.

Question. Whether they were young, or middle-aged, or old men?
Answer. No, sir; I could not tell

;
I don t know who they are.

Question. Did you ever see any one who admitted that he belonged to the order?
Answer. No, sir

;
I never did

Question. Did any one ever approach you and desire you to join it ?
*

Answer. No, sir.

Question. Was there a den or branch of the order up in your part of the county ?

Answer. Not that I know of. If there was, I didn t know it.

Question. You never heard it so reported ?

Answer. No, sir.

Question. Where was it said their headquarters were f

Answer. I do not know.
Question. Were you in the habit of visiting the negro-quarters very often ?

Answer. Well, yes, sir; I was there every day.
Question. Did you go into the cabins ?

Answer. I would go around then
;
I did not go in

;
I was passing backward and for-

&quot;ward.

Question. It was not a common occurrence for you to go inside ?

Answer. No, sir
;
I didn t go inside.

Question. Did you ever hear that the guns and pistols of the negroes were taken away
Jvom them ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever hear that the Ku-Klux were in the habit of visiting their
houses and taking away their guns ?



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 9 ] 5

Answer. Yes, sir
;

I heard that.

Question. Did you believe it to be true?
Ansicer. That is what they said

;
1 didu t know whether it was so or not.

Question. Who said so?
Answer. I heard the negroes say so.

Question. Negroes on your place ?

Answer. No, sir; but in the neighborhood.
Question. Who did they say took away their guns I

Answer. They said disguised men ; they didn t know who.
Question. In what year was that ?

Answer. I think it was about 1868.

Question. How many negroes did you hear say that?
Answer. I don t remember; it was just common talk through the couutry.
Question. Did it seem to be a general practice in that year for the Ku-Klux to ti.lto

away their guns and pistols ?

Answer. I don t know whether it was or not; I just heard them talking about it; I

did not pay much attention to it:

Question. Did you ever hear about the Ku-Klux Klan appearing on the streets ol

Huutsville, in large numbers ?

Ansiver. I heard of that once.

Question. Did you believe that to be true ?

Answer. I suppose it was
;
I heard a good many say so

;
I was living out in the coun

try, you kuow ;
I suppose it was, though. I lived about thirteen miles from here.

Question. May not these negroes have been whipped upon some night when you knc\f

nothing of it, or have been taken out of the cabins ?

Answer. I don t know, sir
;
I reckon I would have heard of it from them or IT era

some of the others on the place.

Question. Bat suppose they were afraid to tell you, you would not have heard it?

Answer. No, sir
;
of course not, if they were afraid to tell me.

By Mr. RICE : ,

Question. To what political party do you belong ?

Answer. The democratic party.
Question. Did you take much part in politics ?

Ansicer. No, sir
;
none at all. I don t have but very little to do with politics. I arn a

farmer, and do not meddle with politics much.

Question. Are they mostly democrats in your neighborhood ?

Answer. No, sir; some belong to the other party.
Question. Which is the stronger ?

Answer. I don t know; I expect the other party is the stronger in my immediate

neighborhood.
Question. Were you at home all the time in the year 1869 ?

Answer. No, sir
;&quot;

not all the time. I was away from home sometimes
;

I was at home
most of the time though.

Question. Were you away for a week at a time ?

Ansiwr. No, sir; never longer than one night. I sometimes staid away one ght
and came back early in the morning ;

but I was at home most of the time, night and

day.
Question. You never staid away from home a week at a time ?

Answer. Never longer than one night.

By the CHAIRMAN :

Question. You have never heard of any case of negroes being whipped up in ycur

part of the county ?

Ansicer. No, sir.

HUXTSVILLE, ALABAMA, October 13, 1871.

JAMES M. MOSS sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness has been summoned by the minority, his e^

tion will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you live!

Ansicer. About five and a half miles north of this place.

Question. How long have you lived there ?

Answer. I have lived in this county since September, 18b6.

Question. Are you farming 1

Answer. Yee, sir.
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Question. Do you know a negro named Joe Gill ?

Answer. Yes, sir; a yellow man.

Question. Gray-headed ?

Answer. Yes, sir.

Question. What do you know about him ?

Answer. Well, he lived on my place three years, I believe
;
he lived therein 1866, and

went away in 1867. I don t know that it was but two years ;
he came back in 1868,

and whether he staid oue or two years I cannot tell. f

Question. What is his character ?

Answer. His character is about like all the rest of them.

Question. How is that; is he a reliable man, of good character?
Answer. Well, the character of the whole of the blacks is something like this: When

I said he was about like all the rest, most of them will steal any little things, and from
habit, or some other cause, they will sometimes tell things that are not so.

Question. Did he ever steal anything from you ?

Answer. He stole a little cotton from us the tirst fall, the fall of 1868.

Question. Did he steal a mule from you ?

Ansiver. No.

Question. What was the transaction about the mule ?

Answer. I don t remernbe-r of any ;
a mule liked to have killed him the first year

in breaking the mule.

Question. Did he not cheat you out of a mule?
Answer. No

;
he went off owing me a little something.

Question. On a mule trade?
Answer. Well, on a horse. I sold him a horse, and furnished him supplies to go on

the next year meat and trade at the store here, and he went off, and 1 did not know
it until he had gone off.

Question. What was the cause of his running off?

Answer. I supposed that the cause of his running off was the story they got out about
him.cohabiting with this girl.

Question. Who?
Answer. Well, with a girl who was supposed to be his own daughter. He called her

his daughter.
Question. Cohabited with his own daughter ?

Answer. Yes, sir; that is what the negroes say.

Question. From what you know of him and his reputation, would you believe him on
his oath ?

Answer. Well, I would not know, hardly, how to answer that question. There are
not many of them that I would believe on their oath, unfess I knew something
myself in the matter. For instance, in a matter that would co.iu up, and they would
swear to it, and I didn t know anything about it at all, then 1 would not know whether
it was so or not

;
do you understand me ?

Question. Yes, sir; but I want you to say whether, from his character and what you
know of him yourself, and his reputation among those who do know him, you would
believe him on his oath?

Answei . I don t know how to answer that any different from what I have before. If

I had reason to believe from some other cause, from any other source, I would believe
him just as I would the larger majority of them. Old Joe is pretty sharp and pretty
elirewd shrewder than the common run of the field-hands here. He has had more ex

perience, I reckon.

Question. Would you believe him in anything where he had any interest to swear
what was false ?

Answer. Well, if I was on a jury, and testimony of that sort came up, I should just
believe as much of it as I saw reason to believe, and no more. They are mistaken a

great many times about things don t understand things.
Question. Did you believe the story the negroes tell about his cohabiting with his

daughter ?

Answer. I did rather believe it, from the fact of his daughter being big; and one of
the hands told me he was passing the cabin and heard him talking to her about it.

Joe was living with a woman he called his wife, and she was away, and one of the
hands went to the cabin and heard Joe talking ;

and that is what makes me believe
that part of it. And then he ran away directly. I didn t hear this story at all until

after ho ran away. I have another place where I lived, five and a half miles from

Huntsville; and I have another place eleven miles from Huntsville, and that is where
lie was.

Question. Do you believe that was the cause of his absconding from the country ?

Answer. I think it was.

Question. If he were to give before this committee another reason for his absconding
from the country, would you believe it?

Answer. No, I should not
;
because I believe that is the reason he left.
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Question. Now, what .ire your politics ?
Answer I am a republican. I gave the only Grant vote given in Moridianvillo ncinct. Iwo more townships in this county did not give a single one

By the CHAIRMAN :

Question. Are you a native of the South ?

Answer. No sir; I was bom in the State of Now York, in Chautauqua Countv andmoved from there to Illinois in 1836, and went to Iowa in 1854, and camTdown hereTiI

Question. You have been a republican ever since you came here ?
Answer. Yes, sir.

Question. You always voted that ticket ?

Answer. Yes, sir
; but there is a heap of them dare not vote it.

Question. Why not ?

Answer. They thought it would not he healthy for them, I reckon.
Question. White men?
Ansiver. Yes, sir.

Question. Were they intimidated?
Answer. Well, I don t know as you would call it intimidation; I just think theylacked a little back-bone. Still, I think probably with a poor man mavbe it wouldhave gone harder with him than with another.
Question. What kind of influence was used to induce men to vote in a particularway ?

Answer. Well, the Ku-Klux rode here in 1868.

Question. Pretty extensively?
Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear of their visiting the negroes, and punishing them?
Answer. Yes, sir; they knocked them around some.
Question. Did they visit your neighborhood ?

Answer. Yes, sir
; they visited me a good many times.

Question. Visited you, yourself?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they ever threaten you ?

Ansiver. Yes; that didn t amount to anything.
Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Armed ?

Answer. Yes, sir. O, they rode up in our neighborhood I lived up there then they
rode there in day-time. ID most places they rode in the night.

Question. Did you understand that the organization had a political object ?

Answer. That is my understanding.
Question. Will you define what you understood its object to be?
Answer. Well, they got one of my negroes up here and put a rope around his neck,

und got the rope up over a limb, and told him he must vote for Seymour and Blair, and
I suppose the negro promised to do it I don t know. They didn t hang him.

Question. What was his name ?

Answer. Job Kelly. They came around first, and took their arms away from them.
Some of them had some sort of old blunderbusses and some decent guns, but not much.
Some had revolvers sometimes. They hit one old fellow over the head. They came to.

my house. The first time they came on Friday about noon. About sixty came on the
lower end of my place. My place consists of two square pieces, cornering on each
other. I lived near the extremity of the whole tract, about the center of one portion,
and the negroes were near the corner of the other portion. I was boiling sorghum
molasses the day they came. About sixty came on the lower end of the place where
the darkeys were, but only three came up where I was. That was about noon. They
didn t say anything to me particularly. They stopped when they went up and whcq|.

they went back. When they went up they stopped and asked if any of the negroes
had&quot; any guns. There are two cabins further on. In the first one they did not get any
guns. There was one, but they did not get it. In the next one they had an old army
musket. I don t know what they call it

;
it was a great bjg-bored old thing. There

were two men living there, one old man and his son-in-law. The gun belonged to the

son-in-law, and the old man told them he had no gun. The negro was up ou the build

ing, fixing the roof. The old man told them he had no gun. They found it afterward,
and they hit him and cut him quite a gash on his head with a revolver, and they came to

my house. I had not been to Huntsville in about six weeks. It is a pretty good day s

ride to co^ne down here and do the trading I had to do. I got homo about 9 o clock,

and I had to go down to the sorghuui-works to close up there. I was very tired, ai.l

I went to bed, and they came about 3 o clock Sunday morning. I don t think I

ever stirred since I struck the bed, I had slept so sound. My wife was sick and om

little child was sick and was in the room adjoining, and the colored woman tending on
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my wife came and shook me, and the first shake I didn t wake up. The second time
she shook me, and said, &quot;Wake up, Mr. Moss, the Ku-Klux is coming.&quot; It was u

bright moonlight night, and as I waked .up I looked through the front window and saw
them riding along the road. They turned ia to what had been an old kitchen, where
one family lived, and I thought as long as I had waked up I would not go to bed until

I saw what they did. I didn t think of their coming to me. I had not heard of their

going to any of the white folks houses, but the first I knew they jumped the yard
Icnce, and were coming with revolvers in their hands to the door and wanted I should
come out. I told them I should not come out. They wanted I should open the door.

I told them I should not open the door. They staid maybe twenty or twenty-five min
utes and called me a coward and threatened to hang me, and one thing or another, but
I thought it was on the other leg, because there was twenty or thirty of them and

only me and my sou about sixteen years old inside. They went off. They have been
at my house several times since then, and they always stopped and hallooed on the
road like anybody does. I found one of their gowns, and they came and got that.

Question. Came^iu their disguises and got it I

Answer. Yes, sir. I never opened the door to them. In warm weather the window
was up and down. They have passed there several times besides. They licked that
old negro Joe Gill one night.

Question. While he was living on your place?
Answer. Yes, sir.

Question. State the circumstances.
Answer. I don t know anything about it, except what I heard from him. They took

l)i :n oif to one side.

Question. What did he tell you?
Answer. He told me that there were three of them came and called him out. They

called him out a little way into the timber, and he said there were considerable more
there, but there were only three licked him. They licked him with a halter strap.
Ho said there was a ring or knot in the end of it, and he was pretty badly bunged up
aud sore.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you see the marks?
Answer. I saw the welts where that thing struck. They were as big as a hen s egg.
Question. On his back ?

Answer. All over him. They made him lie down on his belly and struck him.

By the CHAIRMAN :

Question. How long was that before he left ?

Answer. I cannot recollect now. I cannot tell Avithout I look at my books when he
left. I think February, 1869, was about the time he left, or else February, 1870. I

don t know whether he lived one or two years there. This was along in the winter

before, perhaps three months before he left.

Question. What did he tell you they said they whipped him for ?

Answer. I don t know what they whipped him for. I suppose he bought an old

wagon of a poor white man up there, aud agreed to pay him $40, and paid him $20,
and it was only worth $10, and he wanted him to throw off some, and at a blacksmith

shop near there they had some words about it, and I understood they whipped him for

saucing him. You know the customs are a little different here from what they are in

other places. They are not alike all over.

Question. Have you finished your general statement, or are there other instances you
wish to mention?
Answer. There are none I wish to mention that I know of. They came to my house

another time when a young fellow named Kennard was out there registering.,- I don t

know what election that was; I think it was 1869. Thev kind o wanted to scare
him off.

Question. Was he a republican ?

Ansicer. I don t know whether he was or not. He was registering the names.
Question. You say they came for the purpose of scaring him oil ?

Answer. I suppose they did.

Question. What did they do on that visit ?

Answer. They wanted to know how I was going to vote, and what he was doing.
Question. Did you tell them ?

Answer. Yes, sir.

Question. What answer did you make to them?
Answer . I told them I was going to vote the republican ticket.

Question. What did they say in reply to that ?

Ansicer. They said we should not vote that way.
Question. Did they make any threats ?

Answer. Not then.
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Question. Did they afterwards?
Answer. No.

Question. Had they before that?
Answer. Well, I don t know

;
I would not really call it threats. After I had voted i a

the fU ol 1868, at the presidential election, I heard this
;

I don t know it I only say
it as I heard it : A man down town said,

&quot; There is that old Yankee Moss that voted
for Grant out in Meridian, and he won t live more than six weeks.&quot; I didn t &amp;lt;*et mad
about it, but I have lived more than six weeks since then. No, I don t think they
intended to do anything, only to scare off the negroes, and I advised all my hands to
stay at home and not get into any fusses.

Question. Why did they wish to scare off the negroes ?

Answer. I suppose that anybody conversant through here knows that if everybodywould say to everybody else,
&quot; Just go and vote as you please,&quot; this county would go

twelve or fifteen hundred republican majority all the time.

Question. Did they wish, then, to drive off the republicans, as far as you could un
derstand it

;
to drive off the negroes?

Answer. They told them, so the negroes told me, they must either not vote at all 01
else vote for Seymour and Blair.

Question. Were those men that visited ^your house at the times you have spoken, of
always disguised?
Answer. All of them.

Question. Were they mounted?
Answer. Yes, sir.

Question. Were their horses disguised?
Answer. Yes, sir.

Question. Were they armed ?

Answer. Yes, sir
; they were armed in the day-time, and they carried their revolvers

right out in their hands. At night, when the two men came and knocked at my door,
I saw the revolvers, and I saw some of the revolvers in some of the others hands.

Question. How many times from first to last have you seen these disguised bauds?
Answer. I have seen them six different times.

Question. Generally, how large were the bands ?

Answer. They were from three to thirty, what I saw. I didn t see any of the big
bands together.

Question. Have you any knowledge where they came from ?

Answer. No, sir; nobody can tell that; there is no use in talking. Some pretend
that they can tell who they are, but you see some of them have a sort of mouth-piece
with them to speak through that doiVt make a natural tone at all, and then their faces

are covered up. What I call our home-made Ku-Klux, what I suppose are our home
made Ku-Klux, have rather a cheap rig on by the side of our ordinary Ku-Klux.
This gown I found was just a loose gown with big long sleeves to it, and then they
have a piece of the long gown thrown up over the head if they want to, but it hat*

eye-holes, and all Christendom could not tell who was inside of it by seeing the eyes.
What I call the Tennessee Ku-Klux had a very good rig. They look pretty well, with

a red coat trimmed oil with black, and when they threw the piece up over it was lined

with different color from the rest. They had a sort of rubber capes with tixiuga to

come all over them in a rain-storm. They could wear that down. The two that came
to my house in the first place were strangers, because they did not have their faco-

pieces. It was pretty warm. They were strangers.

Question. Did the Ku-Klux themselves tell you where they came from?
Answer. They never told me

;
I never asked them

;
but that Ku-Klux organization is

If a man wants to do anything of the kind uo\v herated down into a sort of robbing,
puts on a disguise to do it.

Question. Is it common still for men wanting to commit depredations on property to

assume disguises ?

Answer. Yes, sir.

Question. And go in bands ? ...
Answer. An old fellow living below me, and keeping a grocery-store, and a H

whisky, too, I guess they robbed him three times.

Question. When was that ?

Answer. The first time they robbed him was a year ago about Christmas, and then it

run along awhile. There were two. I was settled down where I am living n

man lived on my
road, on horsebacl

/

came and robbed him of thirty or forty dolhuo *. ^^^^
,.

time they came, they were what do you call these men that collect this go\er.

tax ?

ile. There were two. I was settled down where I am living no\v. i

ay place. I had just been down to the quarters, and met two men u CM

lack, and the old man said I had not been gone five minutes until

,i&amp;gt;rl liim of thirtv or fortv dollars in money and a watch ;
and toe uexr



920 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Revenue officers ?

Answer. Yes, sir
; they said they were revenue officers, and the old man had just paid

Iris license that is, theVhisky tax. Don t that go to the Government ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, he had just paid his tax the day before, and they said it must be he
had paid it to the wrong man; that they wanted to see his papers, and as quick as they
got his door open they just drew a revolver on the old fellow and told him to shell out.

He gave up what money he had, but the old woman had some money that they did not

get. They shot the old man that night.

By the CHAIRMAN :

Question. Killed him ?

Answer. No, they scared him. The next time there were five or six came. I didn t

see them. I was down there about five minutes after they had gone away, they said.

Question. What did they do that time ?

Answer. They robbed him again. He hadn t got much money by that time, though ;

it was pretty much all gone. But I didn t count that Ku-Klux at all.

Question. Did they call themselves Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir; and they had the same whistles; I found one of their whistles; it

is a little, short whistle, not over two and a half inches long. It was made of pewter,
and had a little ball that whipped about in the middle and made it like an old bass-

wood whistle put in water, if you ever did that when you were a boy.

By Mr. BLAIR :

Question. When they whistle in that way it sounds like a good many of them ?

Answer. They would always whistle when they went by my house at night. They
had their headquarters up there where they get up out of the graves. They would
always whistle to make the dogs bark.

By the CHAIRMAN:

Question. How late was this last visit they paid to this old man on your place?
Answer. That was along in the spring. They were about three or four mouths mak

ing the three visits. Just about the time they thought he had a few dimes on hand
they would come. I believe they got forty the first time, thirty the next time, but

very little the next time.

Question. Have you heard of any other depredations in that county ?

Answer. I heard of a good many.
Question. By disguised men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Lately?
Answer. About the last I recollect now is their killing old John Markham.
Question. How long ago was that ?

Answer. It is some time within two months.

Question. State the circumstances as you heard them.
. Answer. I don t know anything about it, except wrhat I heard. In the first place,
Markham married a widow woman that had a good deal of property, and I guess he
did not use her very well

;
and she had a son by her first husband named Townsend.

He was a pretty bad fellow any way, I presume. He rode with the Ku-Klux all the

while, and he is mixed up, too. I think he is one of them that raided that old man.
I knew the horses the first night they raided this old man on my place. I knew the
color of the horses, and I inquired about them, and found they belonged to a man away
up at Hazle Green

;
and he said they wexp taken away from his stable and brought

back loose next morning, showing marks of hard riding. This son of this widow
woman had threatened to kill Markham, I understood, and I heard that two or three

nights before he was killed three disguised men rode up to Park Towuseud s and in

quired for him. Both of them were named Park Townsend, this one supposed to have
killed Markham, and another one that is older. We call the one that killed him young
Park, and the. older one I guess is a pretty nice man. One of my men, Green DePruett,
was right there at the time Markham was shot, and they supposed the lamp had
bursted, and come to find out Markham was dead.

Question. How late in the evening was this ?

Ansicer. I don t know
;

it was supper-time ;
not very late; I presume just after dark.

Question. Was that said to have been done by men in disguise ?

Ansiccr. Nobody knows
; nobody saw them, as I heard of, but disguised men went

and inquired two or three nights before for him.

By Mr. BLAIR :

Question. They fired through the window?
Answer. The window was up ;

it was warm weather. They came into the back part
of the yard and tore up two paliugs. They could see where the horses were hitched.
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By the CHAIRMAN :

Question. V7u$ the case ever investigated judicially ?

Answer. Squire Strother went up there as coroner, I suppose. I don t know what ho
did.

Question. Has anybody been indicted for it ?

Answer. It has only been a little while.

Question. Has anybody been arrested?
Answer. No, sir. Two men left the neighborhood ;

that is, young Park Townsend
and his brother-in-law. They left the neighborhood that night!

Question. Did these two men call on Markham or Townsend?
Answer. They called on young Park Townsend, the cousin of Park Townsend.
Question. State any other acts of violence that have occurred the present year.
Answer. I have got down into a little more quiet neighborhood, and I am not so

much interested. , %

Question. You have moved from that neighborhood?
Ansivcr. Yes, sir; I moved a year ago last February. Up there on the edge of this

State and the border of Tennessee it is a kind of barren land, and there is a large class
of a kind of poor whites living there that did pretty well, I guess, bushwhacking dur
ing the war, and cot used to it, and everybody got &quot;demoralized during the war. The
people got so they didn t think anything of killing a man, general.

Question. So far as your knowledge extends, are the men who are committing these
acts of violence now the same men who Avere originally engaged in the Ku-Klux Klan ?

Answer. I presume they were engaged in the regular Ku-Klux Klan; but I don t

think the regular Ku-Klux Klan is a regular organization at all. I think it has run
into this, as I told them it would do. As far as tb,e Ku-Klux Klan is concerned no
power on earth could put it down, because if there was a squad of soldiers on every
plantation they would have Ku-Klux, because there is so many by-ways to go back
and forth.

Question. I take it from what you say that the laws are not very efficiently executed
in that part of the country ?

Answer. They were executed about as well as they were here. They rode right into

Huntsville in 18G8 several times. They rode right over the place I am living on just
about noon, about forty or fifty of them.

Question. When was that?
Answer. In 1868. I bought the place in March, but did not move down there. Some

of them rode then, but as a general thing what I call regular Ku-Klux did not ride only
to take the guns from the negroes. If they happened to find live cents they would not

take it. At the time they rode over my place they took ten cents from one little negro
and five cents from another. I thought that was getting pretty low down.

Question. Was that by the regular Ku-Klux?
Answer. Yes, sir; but they did not generally rob any one, except to take guns and

ammunition.
Question. And sought to influence negroes to vote for the Seymour and Blair ticket ?

Amioer. Yes, sir
;
or to stay away, either to not vote at all or vote that way.

Question. If all persons, black and white, were allowed freedom to express their sen

timents at the ballot-box in Madison County, at this time, what in your opinion would

he the republican majority ?

Ansivcr. From twelve to fifteen hundred.

Question. Do you believe that the colored people at this time are intimidated from

voting their real sentiments?
A-nsiccr. I don t doubt it at all.

By Mr. EICE :

Question. How far is this upper place of yours from Meridianville?

Ansivcr. Three miles and a half.

Question. How far is it from Mr. Turner s ? .

Answer. Where Mr. Turner lives is some distance. I go up and turn east from Mend-

iauville. My house is about a mile and a half east of the Meridian road and Mr. lur-

ner s nearly that much west of it and a little further this way.

Question. You live about three miles apart ?

Quezon. So that these occurrences you spoke of happening up there were in his

neighborhood as well as yours ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. He would be as likely to hear of them as yourself f

Answer. Yes, sir; he would bo likely to. . .. rr

Question. Did you ever hear of any negroes on his place being visited by tl

Klux?
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Answer. No, sir. Although he did not live more than four miles from where I live,
at the same time he comes in a different way from what I do to town, and I hardly
ever see him except I happen to meet him two or three times a year.

Question. Is he a very decided democrat ?

Answer. I don t know.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did your lahorers take your advice when you told them it was hest for

them not to go to the polls ?

Answer. Yes, sir. I met old Joe Gill. The election was on Tuesday. They had a
row here on Saturday, and that judge down here, what was his name?

By the CHAIRMAN :

Question. Judge Thai-low.
Answer. He,was killed her,e, and a darkey. I came down Monday, and I met old Joe

this side of Meridianville. He had got about four miles from home and was coining
down to vote, to go back next day, so as not to be abused. 1 told him he had better

go back.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did he go back ?

Answer. Yes, sir.

Question. So that none of your laborers voted ?

Answer. No, sir, none
; only I voted myself. I would not have voted, but I didn t

want to be bluffed off. I thought if I did not go and Vote they would think they had
scared me off.

Question. Did other negroes in your neighborhood abstain from voting?
Answ-er. 0, yes ; hardly any voted.

Question Are the negroes quite easily intimidated?
Answer. Yes; they have always been kept under, and if a white man tells them any

thing they of course go by it. I might send any hand that is at work for me now and
tell him to go and do a certain thing two or three miles off, and if you met him and
told him to do something he would go off and do it, and neglect what I have told him
to do.

Question. They are subject to fear?
Answer. I don t know as it is that, it is habit, habit.

Question. Do not these hideous disguises act on their superstition and add to their
intimidation in that way?

Ansiver. They look pretty bad.

Question. Did you have any reason to doubt that Joe Gill had been whipped ?

Answer. O, no
;
I saw the marks.

Question. If he should swear that he had been whipped by the Ku-Klux on a certain

night, would you believe him?
Answer. Why, I saw the marks. I heard of his being whipped, and I went down

and examined, him myself, and he was pretty badly beaten up. He told me that three
of them hit him iifteeii licks apiece with a beveled strap.

Question. Was Joe a pretty good manager on the plantation ?

Answer. He was a pretty good worker.&quot;

Question. He worked with you in 1866?
Answer. He worked on my place, not with me.

Question. WAS it from you he took some cotton ?

Answer. It was part of my cotton. He hid some cotton. The lint-room floor was
only loose boards. Old Joe was putting up cotton with one or two more, and he slipped
some under the floor. -It was about the last of June, aud he thought the room would
be unlocked and he would get some cotton in that way. Any of them will steal a little

thing like that.

Question. You employed him after that ?

Answer. Yes, sir. There is no use iu talking, any of them that has white around
their eyes will steal little things, and that is all. They will steal little things, but only
.little things.

Question. Because they are in the habit ?

Ansiver. They steal from one another.

Question. Did you ever hear that anybody was whipped on Park Townsend s place ?

Answer. Yes, sir; they killed three in open daylight. That was the iirst killing the
Ku-Klux done ?

Question. What were the circumstances?
Ansiver. I only know what I heard. They had a little more spite against negroes

who had been in the Union Army than others.

Question. Had you not a number of negroes in this country who had been in the
Union Army i

Ansiver. Yes, sir
;
a good many.
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Question. Did not most of those guns belong to such men ?
Answer. I have two that have worked tor me ever since I have been here that were

in the Union Army. One of them did not stay in a good while; he got sick
other staid until the war closed. That old man they took and hit with a revolverhad this fellow s gun, an old musket.

Question. An old smooth-bore ?

Answer. Yes, sir
;

it had been cut off.

Question. You started to tell the circumstances of the three being killed.
Answer. These three fellows talked too much. They had been in the Army and

thought they could do about what they pleased. They told what they could do The
Ku-Klux did not allow anybody to say what they could do with them

1

. You must not
say anything against them

;
and these negroes told in a bragging sort of way what

they would do if they encountered them. This is all hearsay.
Question. Do you deem it reliable ?

Answer. Yes, sir, I have heard it from a great many different sources.
Question. Please to state it ?

Answer. The first time they came to Park Townsend s they came to a negro s house
that had been in the Union Army. They went to ransacking the house, and the negro. -s

got out through a hole and went off and got an old shot-gun and fired at them,&quot; and
scared them off, and they left a lot of traps. They brought their things down to town
here. I believe they took them back again ;

I don t know what was done with them.
They still kept telling what they were going to do, and the Ku-Klux came right along,
in broad day-light, about the middle of the afternoon, and one negro stood liis ground
pretty well, and fired off his revolver at them, but I suppose he fired it along ways off.-

and they came up and shot three of them
;
two they killed dead, and one died in two

or three days.
Question. Have you ever heard of any trouble up in New Market ?

Answer. No, sir
;
I am not in the New Market way at all

;
that is another road to

HuntsvUle. That is the road further to one side that Turner is on.

Question. Were those men killed by men in disguise ?

Answer. Yes, sir, regular Ku-Klux.

Question. Was nobody arrested for that ?

Answer. No, sir
; you could uol tell anything about it. It has been a very great

trouble to detect parties. It is impossible, it seems impossible to put it down. Public

opinion has got to put it down, that is the only way. If there had been in the Ku-
Klux times a squad of soldiers on every plantation they would have gone on. The

thing has passed on now and is quiet. It is now more old grudges than anything else.

You see the people have lived a long time together and married in together, and you
can hardly say

&quot; booh !&quot; to a man anywhere but you are talking to some of his rela-

tives, and of course they have a great many grudges, grudges between old residents. I

apprehended that the organization would degenerate into just such a thing. I went
to some of the leading men of Meridianville, Sunday morning after they had been to

my house
;
that was the only rough time. As to the other time I cared nothing about

it,* because they came along the road just like anybody ;
but that time, jumping tlio

fence and calling me a mean man and coward, and every such thing, when they were

armed and outside and I inside I was armed, it is true ; I had a good rillo and a dou

ble-barreled shot-gun, and a revolver, and Spencer carbine, with nine loads, and I cal

culated to give them the best I had

Question. What did you tell these people ?

Answer. I told them I was free-born, of lawful ago, and had been well recommended,
and was not going to be run away. When I told a man to come into my* house ho

could come in, and when I told people they must stay out, why they must stay out
;

and if they attempted to come in some of them would have to bo carried off

shingle.
Question. You purchased there in 1866 ?

Answer. In February, 1866. In one sense the Ku-Klux are to blame for these 1

petty depredations that are going on now, and in another sense the Ku-Klux are not.

Question. You think public sentiment is better than it had been ?

Answer. Yes, sir
; they say now that they were wrong.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they ever in their visits to your house throw it up to you tl

vrere a Yankee and a radical ? ,.

Answer. No, I don t know that they did
;
but they used my hauda worse

on the adjoining plantations.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did they try to break you up and drive off your hands ?

Answer. Well, they kept working at my hands and beating them about a goo.
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By the CHAIRMAN :

Question. Because they were working for you ?

Answer. I suppose it was for that.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You never attempted to hold any office?

Answer. No, sir
j
I am no politician. I don t want any office

;
hut I calculate to go

to hell my own road, and vote just whatever ticket I have a mind to.

Question. Do you think men who have come down here and kept aloof from politics,
and purchased property, and attempted to live here are proscribed hy public senti

ment ?

Answer. I know of one man from Ohio, up Bight on the Meridian road. He is a sort

of weak-kneed, long-legged Buckeye. He has never voted, and yet they have bothered
him some.

Question. Is he a republican ?

Answer. I don t know what he is
;
he takes the New York Tribune

;
I guess he is a

republican.

By the CHAIRMAN :

Question. How long has he lived there and not voted ?

Answer. He lived there three years.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You say he has had trouble also ?

Answer, Yes, sir; they pestered him some this summer. He is a carpenter and a

joiner ;
has a first-rate, good family, and quiet, and don t want to say anything to hurt

anybody. He just attends to his own business.

Question. What have they done to him this summer ?

Answer. Well, they have hanged around his house some
; they didn t hurt him any.

By the CHAIRMAN :

Question. Disguised men?
Answer. Yes, sir ; they went there disguised.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That is not very agreeable to a man and his family?
Answer. No, sir, it is not; it is rough. The rough time they came on mo, my wife

was sick, and one of the little girls. My wife was pretty badly scared. She was in

the room to herself, but she took cold from that, and that has cost rne quite a doctor s

bill. The time there were sixty of them, they rode plumb through my cotton spread
out to scare the negroes. They knocked it over the ground. That was not called for

at all, because they could have scared them well enough without doing that. My
hands laid out, and did not sleep in their houses for three or four months

; they didn t

know what was coming.
Question. Do you not find it difficult to carry on a plantation ?

Answer. I cannot do it at all. You could not hire a hand from Huntsville to come out
and stay all night. You could not have got one for ten dollars a day.

Question. Were they afraid ?

Answer. Afraid.

Question. Is not this riding over the country very injurious to the interests of the

country?
Answer. O, I tell you they have quit it; but in former times, of course, it hurt the

country, hurt it all over. In that year that they rode, 1868, the crop I made I never

got picked out until March.

Question. You could not hire men ?

Answer. I could not get hands; you could not get them out there to save your
soul.

Question. Cotton was valuable, was it not, that year?
Answer. It is valuable every year; it costs a heap of work.

Question. Have any gin-houses up there been burned or disturbed ?

Answer. No, sir
;
no houses burnt that I know of.

Question. Any public schools in your part of the county, for white or colored ?

Answer. I believe there is a colored school up in Meridiauville now, but I don t know
for certain. Schools are pretty scarce

;
the people are scattered so bad.

Question. Have you ever heard of any being broken up or interrupted, or teachers
run off?

Answer. No, sir. Ayoung fellow over at Limestone that has worked for rrie here a month
or six weeks ago, said that the darkeys had got up a school for a school-house, and on
Saturday it took fire and burnt down. He said they were to have had school Monday
morning.
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By the CHAIRMAN :

Question. Where was that ?

Answer. In Limestone County.
Question. Was that a late occurrence ?

Answer. That was about six weeks ago, laying-by time.
Question. Are the people of this country in favor of free schools ?
Answer. I guess they are.

Question. Are they in favor of colored schools?
Answer. As far as I know

;
I have not heard anything against them up our way.

Question. Have yon heard anything said against the negro voting
1

?

Answer. I don t think myself I won t say blacks at all, either; but I will say. f don t
think myself that any persons are fit to vote until they can read and write a little and
sign their own name.

Question. Is that the general opinion in this part of the State, so far as you know ?
Answer. The opinion 18 different from that; they think the negroes ought not to vote

any way ; but, you see, I include the whole. We have a class of poor whites that don t
know more than the negroes.

By Mr. BUCKLEY :

Question. On that plan you would disfranchise 30,000 voters iu this State ?
Answer, I expect a long ways more than that.

Question. Did not the census of 1860 give 30,000 adults who could not read or write T

Answer. Yes, sir; whites.

By Mr. BLAIII :

Question. It would include all the negroes ?

Answer. No, not all
;
some of them can read

;
some of them learn pretty well

;
and some

of them are quick ; just teach them two or three letters, and they will begin to ha-ha,
and they know the whole thing. I have two little negroes, one twenty and the other
sixteen or seventeen

;
learn them anything, let some one say something to make them

laugh, and they cannot tell what it was. Just get a good solid ha-ha, and they cannot
tell what it was. You see, tne blacks out in the country are very different from what
they are in this town.

By the CHAIRMAN:

Question. So far as you have heard an expression of opinion, do you think the people
of the State of Alalmuia would be disposed to take away negro suffrage if they had
the power of doing it ?

Answer. I don t hardly know whether they would or not
;
I believe they would not

if they voted the democratic ticket.

Queslion. Do you think they would be willing to allow them the. suffrage ?

Answer. L believe they would, if they voted with the democratic party. I know-

some of them do vote the democratic ticket. If I was a pretty strong democrat I

never made a practice of telling a man how he shall vote, and neyer^have since I camo
in the State, black or white. They have asked me many a time ;

I would say,
*
I am

going to vote iso and so, and you vote as you please.&quot;
I vote as I think is right. On

.the other hand, it I was a pretty strong democrat, and anxious to make votes, and had

hands on my place, and told them, like most of them have told them, that they must
vote the democratic ticket or get out of this, I think they would be apt to vote that

way.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You think that has been said to them in this part of the State?

Answer. I am pretty sure about that.

By the CHAIRMAN :

Question. If the negroes were left to their own free choice, have you any idea that

any of them would vote the democratic ticket !

Answer 1 think about one in a million would just about. They have got a gooc

deal of sense, and still they have not got good sense either.
^ .

By Mr. BUCKLKY :

Question. They all feel that the republican party, in its policy and measures, has been

friendly to them ?

Answer. They, all of them, think of Lincoln as a great man.

Question. They entertain about the same opinion of Grant, do they not?

Answer. They ruu back to Lincoln more than they do to Grant.

Question. 1 hat is natural, is it not, situated as they were ?

Answer. Yes.
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By the CHAIRMAN :

Question. Do you lind yourself in any way slighted by the native population of

Alabama on account of being a northern man ?

Answer. They did slight us a #ood deal; \ didn t feel it so much, because I was
around all the while

;
but the women folks did. The first settlement we settled in

was not a good neighborhood. We have got into a very good neighborhood now, and
I don t know but that we are used as well as anybody.

Question. What did the Avomen complain of?
Answer. Nobody would coine to see them

; nobody at all.

Question. Because they were from the North i

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That social proscription has passed away, you think f

Answer. Yes, sir; I think the last year has made a great deal of difference. I don t know
as they are much to blame for it. You see they have always lived right here. Their

leading men had gone off, and were well versed in all sections of the country, perhaps
better than any of the leading men we had in the North. I guess they had more money
and more time to spend, and I think they understood things first rate. But the great
mass of the planters that owned the land staid at home all the time

; they just visited

their kinfolks and neighbors, and were not used to seeing men. I have lived in Illi

nois and Iowa. Sometimes I would meet what we call a Yankee there, coming from
Eastern States. When lie came out to us his ways were altogether different from west
ern people s ways. They are more like southern people than what we called Yankees
in the six Eastern States. These people here had lived here so long together, and not
had any emigration, that when a stranger came among them it was to them like going
to the circus. When I first came here 1 drove my own team. I thought I could drive
it as well as any negro, -and sometimes I would have, two or three negroes in the wagon
behind

;
but I should have been on a horse riding before or beside and had the negroes

driving; that would have been the style. So when I would drive my team in this way,
the people would turn around as they passed and gawk at me like I was circus. Now
they are all driving their own teams themselves.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14. 1871.

JOHN H. WAGER sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Please to state your residence and occupation.
Answer. Huntsville, Alabama ; agent and disbursing officer of the Freedmen s Bn-

reau.

Question. When did you come to Alabama ?

Answer. I came to Alabama in September, 1865.

Question. In what capacity ?

Answer. As a private citizen.

Question. How long after that did you become connected with the Freedmen s Bu
reau ?

Answer. I entered the Freedmen s Bureau as a clerk for Colonel Edwin Beecher in

May, 1867.

Question. Have you been connected with the Bureau ever since ?

Answer. Yes, sir.

Question. At what point have you been stationed ?

Answer. I was stationed at Montgomery until about the last of September, and then
I was ordered up to Athens, Alabama.

By Mr. BUCKLEY :

-
Quest io-n. September of what year ?

Answer. September, 1868
;
and in February. 1869, I was ordered here, and have been

here ever since. I came here the 1st of February, 1869.

Question. Did you marry South ?

Answer. I married a lady of Elmore County, Alabama.

By the CHAIRMAN:

Question. Have you ever had any experience with the Ku-Klux Klan ?

Answer. No personal experience since 1868. They never interfered with me person
ally. When I was on a visit to my father-in-law, in Elmore County, Alabama, one
Sunday night, they took my horse out and disfigured it very much. They slit his ears,
cut a piece of the ear off and then doubled it upland slit it down BO as to make it stand
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in the shape of a V, and they cut all the hair off of his tail and mane and I snimo-,-
evidently intended to cut the horse s throat, for there was a deep gash on the ri&amp;lt;ht {ide of
the neck, as if they had cut it and the horse had flinched, so that instead of striking
the jugular vein, it slipped over on the muscles of the neck. I never got any word-
never, of course, saw any of the people there who did it. They sent word to me thai
if they caught me in that section of the country again they would do the same thii i

to me, and I left. That was about the 20th of September, 1868, just before 1

here
;.
at all events, it was in the latter part of September.

Question. What reason have you for supposing that this was doue by the Ku-Klux f

Answer. Well, they were very much opposed to my wife receiving my attentions.

Question. That was before you were married ?

Answer. No, sir
;
this was after I was married

;
and when I came up here to North

Alabama whenever her father would leave home, some of these men dressed in Ku-Klux
disguises would come to the window and tap on the window and stick up their heads.

They did that three or four times while I was away.
Question. What did they say ?

Answer. They would not say anything. It was just, I suppose, to devil them.
Question. They showed their heads with their disguises on ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they ever send you any notice beside the one you speak of?
Answer. No, sir, but that rumor; that was what was told me by persons livfrt;

in that neighborhood. That was the current rumor there. My wife told me after
wards that persons came to see her and said that was the rumor through the country,
that if I ever came back there they would treat me in the way they had treated my
horse

;
but I had been visiting hero quite a while before that, and they never inter

fered with me. In fact, I never saw any of the citizens or men of the country.
Question. Is this the only personal experience with the Ku-Klux you have had?
Answer. Yes, sir

;
that is all.

Question. State whether, as agent of the Freedmen s Bureau, you have collected any
facts relative to the outrages committed upon colored people by the Ku-Klux Klan ?

Answer. About the time that I came to Athens the functions of the Bureau as a pro
tection to the colored people had ceased in the State. While at Athens they used to

come to me those that had been whipped and annoyed by these men but I have no
record of anything that was done there. I always referred them to the civil authorities.

Question. How numerous were the complaints made to you ?

Ansu cr. They were very frequent. Sometimes I would have as many as two or thm&amp;gt;

a week, where they were whipped for this thing and another
; they did not know what.

Several outrages were committed in that county, but the whipping and cutting of the

boy Blair, and several others, I furnished statements of to General Crawford after

they occurred.

Question. Have you kept a memorandum of the outrages committed since you have
come to this place Huntsvillo?

Answer. I have kept a kind of a memorandum when anybody came to me. I thought
the best way to do, where the outrages were of a very serious nature, was to wnr&amp;lt;-

their statements out and have them sworn te, either before Judge Douglass, probate

judge, or the clerk of the circuit court, and some copies of these I kept and gave to

Mr. Lakin, and some copies I forwarded to General Crawford. Most of the valuabV

testimony I had I transferred to General Crawford s hands, in the shape of affidavits.

In 1869 a woman was whipped in Lauderdale County, and very badly abused by somr

men. That was the only case I know of where the civil authorities took hold and

arrested, until lately; until last summer; but they drove her out of the county by
*some means or other, and she is now in Huntsville. and of course she was not able to

appear before the parties as a witness. .They were arrested by the shenil and botin

over, I think, for appearance before the grand jury. That is the usual mode of doing

here
; they bind them over for the action of the grand jury.

Question. You may give the committee a statement of such cases as you have ma&amp;lt;

memoranda of, refreshing your memory by your memoranda.

Answer, [consulting memorandum.] I have a list of men that reported the domp&amp;lt;

of these so-called Ku-Klux to them. A great many of them were made, by threats, t&amp;lt;j

give up their guns. I made a memorandum of them.

Question. Go on and give the statement of them.

Answer. Marshall Strong states that in October, 1869, some men in disguise ca.m- i

his house at night, and demanded a Springfield rifle, which he gave to them. 3

used threats-threatening to whip him if he did not deliver it up. limone J

ports the same fact in the fall of 1818.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect where these parties lived ?

Answer. Some of them I have seen since the committee have been here. Id\A

know but they might need their presence, and I got then- residence. Marshall ,

saw, and ho told me his residence was at Theo. Mayhew 8.
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Question. I only asked for the county ?

Answer. Well,,Madison County. These cases are all in Madison County. Caleb
Beasley was beaten over the head by men in disguise, and his wife very badly whipped.
Both in the fall of 1868.

By the CHAIRMAN :

Question. What was his offense ?

Answer. Well, he said he did not know what it was for. Sometimes they told them
it was for

&quot;sassing&quot;
the white folks, and for this and that thing.

By Mr. BLAIR :

Question. Where did Caleb Beasley live ?

Answer. He told me he lived at Kelley s Springs. I made a brief memorandum of

it, and as near as I can get it it is Kelley s Springs.

By the CHAIRMAN :

Question. Go on with your statement.
Answer. James Rice ; men, by threats of whipping, made him give up his gun.
Ben Hammond

;
men in disguise, in the fall of 1808, tookjiis gun. They said if he

would vote for Seymour and Blair they would give it back to him. He said lie would
not. They said, &quot;If we catch you coining froni the election you had better be in hell !

&quot;

Henry Stewart
;
in September, 1868, by threats was made to give up his gun by men

in disguise.
Charles Garner was compelled to give up his gun.
Randall Hayden and
Henry Dawins I do not know how to spell that last name

;
I think that is the negro

way of pronouncing some other name. He complained of their taking his gun. They
came to him again and threatened to whip him for complaining.

Question. By &quot;

they
&quot; do you mean Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
;
men in disguise.

Question. Did they come in parties ?

Answer. Yes, sir; sometimes a dozen, sometimes only four or five.

James Locket
;
in the fall of 1868; they came and made him give up his gun ;

and
Jerry Garner, too.

Question. What was the case of Jerry Garner ?

Answer. They threatened him and demanded his gun, and he gave it up to them.
Also Wesley Aclkins.

Question. What was his case?
Answer. Men in disguise, niy memorandum is, threatened him and made him give up

his gun. Of course, I just made this memorandum from what I had. It states by
threats that they would whip them if they did not do it.

Monroe Ford had to give up his gnu in the fall of 1868.

William Ford was whipped by them, and
Washington Ford.

Question. Was he whipped ?

Answer. No, sir, they took his gun from him
;

Also Roland Ford
; by threats he was made to give up his guns.

William Peyton; he reported that men in disguise took hia gun and beat him be
cause he had been a soldier. I do not remember anybody in this section of the country
Darned Peyton, and I think the name must be Pattou. They came there after him sev
eral times.

Question. Had he been in the Union Army?
Answer. lie said he had been a soldier in the Union Army.
Mat Hammond

;
in the fall of 1868 men in disguise demanded and took his gun.

George Linvler
;
in 1868 men in disguise demanded and took his gun.

William Vincent; in the fall of 1868 was taken out of his house and whipped by
men in disguise.
Thomas Regney was taken out of his house and whipped by men in disguise in the

fall of 1868.

Question. Does that exhaust the list of 1868?
Answer. Except some cases which I stated occurred

;
I believe Mr. Lakin had some

of the rases, and also General Crawford has some.

Question. Those are cases that yon have not given an account of?
Answer. I do not think I have j;iveu an account of them.
Question. Were these, in all cases, colored men whose guns were taken from them?
Answer. Yes, sir.

Question. And who were whipped ?

Anisicer. Yes, sir.

Question. These instances all occurred in Madison County?
Answn: Yes, sir.

Question. Proceed with the cases occurring in 18o9.
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Answer. Jolm Clarke
;
in the fall of 1869 men in disguise, by threats*, took his fftm

from him. There was a white man, as it was reported to me, by the name of Dou^h-
crty, was hung in the north part of the county in tho fall of 1869: a Union man

Question, Was he killed?
Answer. Yes, fir; hung until he was dead. That was the rumor all through that

section of country.
Question. Was it reported that he was hung by men iu disguise ?

Answer. Yes, sir, by men in disguise.
Question. Did you understand what offense was imputed to him ?

Answer. I did not. John Leslie, at Doctor Beasley s, where he was living, was shot
at by men in disguise in September, 1869, and told that if ho ever reported they would
kill him. That was in the night. lie had to leave his homo and remained in town
the balance of the year.

Question. Was he a colored mau ?

Answei: Yes, sir.

Question. Proceed with your statement.
Answer. Edmund Miller

;
in the fall of 18G9 men in disguise took his gun.

Peter McCrary ;
men in disguise took his gun in the fall of 1869.

Hensley Miller
;
men in disguise took his gun from him in tho fall of 1869.

Thomas Sledge ;
meu in disguise took his gun from him.

Woodward Leslie
;
in the spring of 1869 men in disguise took his gun and pistol

from him.
Dan Vicks stated that men in disguise came to his house, hunting for him, they said,

to kill him. They wanted his gun ;
and he told mo that for a long time ho had to

stay out in the woods. lie was afraid to sleep in the house at night.

Question. When did that occur ?

Answer. That was in the summer cf 1869.

Frank Robinson says that in the fall of 1860, one Saturday night, men in disguise
came to his house and made him give up his gun. They came&quot; four times in one week
after him. lie had to sleep out of doors and was afraid to stay in his house for a
month.
Joe Locket was whipped by men in disguise, ten or fifteen in number, he stated.

They tied him and whipped him and took his gun.
Question. When was that?
Answe) . That was in March, 1889, as he reported it to me.

Anthony Bone
; they took a gun away from him in 1869, and another in February,

1870. They beat him over the head with a pistol because ho did not give up his gun
when they first demanded it. That was the reason. Ho told me he gave up his gun
the last time.

Question. Was this done by men in disguise ?

Answer. Yes, sir. As 1 stated, ail those facts were reported to have been done by
men in disguise.

George Tilliiisgworth, in the fall of 1S70, was visited by men in disguise who de

manded and took his gun.
King Barrett

;
in January, 1870, men in disguise demanded and took his gun.

Peter Acklyu ;
men in disguise demanded and took his gun and put a rope aroun

his neck and huug him
;

I think he said because ho was a soldier. My memorandum

says,
&quot; Was a soldier.&quot;

Nathan Carter states that in January, 1870, men in disguise took his gun.

Tirnone Bell reported that in January, 1870, they took another gun from him

George Old : men in disguise demanded and took his gun.
Peter Horton : men in disguise demanded and took his gun from him.

William Miller
;
in January, 1870, they demanded and took his gun

Isaac Crutchcr in September, 1870, men in disguise demanded and took his gun and

told him if he did not vote for the democrats they would hang him. It was report*

to me not by tho woman herself of a woman named
Maria Terry ;

that men in disguise demanded and took a giin from n&amp;lt;

Randall Haydeu reported that the Ku-Klux were at Mr. Piekens s about August, 1870.

They came there riding.

2!^Jfj,KL among then, to let thorn know that they wcrostiH in

existence.

Question. Go on with your statement.

Answer. Jolm and Daniel McMahan, who had been soldiers

Question. White or colored men ?

Answer. Colored men.

Question. What did they report to you ? .

rati flca.

Answer. That in May, 1870, the Ku-Klux got after ^f^j^KS^SSfSSf
tion of the fifteenth amendment that waa held at Huntsville *

JJ
e

^onTof
guns, and Dan shot at them, and I understood from him that.11

59 A
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them. He had to be carried away, and they ran off and left them. Before that they
had, I suppose, a little fusilade there. They shot at and drove off a negro named Corey
Lnney, who was there at the place.
Joseph Manning ;

in January, 1870, men in disguise came and broke down the door
of his house. He got out of the window, and they shot at him. He haa to leave there,
and lost all his crop and work for 1870. There was a report made to me at the time
in June, 1870, I think it was of a colored boy being hung, up in the north part of the
county. The way I understood it was, he was taken by disguised men as he was com
ing from church on Sunday night, and the next morning he was found hanging to a
tree.

Question. Did you understand what he was hung for ?

Answer. There were all kinds of rumors in regard to it, but I never could find out
definitely what it wTas for.

By Mr. BLAIR :

Question. .What was his name ?

Answer. I do not remember his name.

By the CHAIRMAN :

Question. Was there any doubt about the fact of his being hung ?

Answer. There was no doubt about that fact.

tyicstion. And by disguised men ?

Answer. That was the understanding at the time.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear it contradicted ?

Answer. No, sir
;
I do not think that I did. These papers here, I think, never pub

lished any notice of it. They very rarely put anything of the kind in the paper.

By the CHAIRMAN :

Question. Are you speaking of the democratic paper ?

Answer. Well, all of them. They rarely refer to these things ; they rarely refer to
these outrages.
Wiley Strong reported to me in December, 1870, that two men came to his house. I

think I sent a statement of the facts in his case to General Crawford.
Question. What were the particulars of his case ?

Answer. He reported to me that the Ku-Klux came there some two men and broke
into the house. They were having a dance, and he was shot, and they drove the bal
ance of the men out and ravished two women. I have seen the women, and conversed
with them. They also killed a man. That was supposed to be done by two men by
the name of Vickers and Hill.

Question. When did it occur ?

Ansiver. I think it was the 3d of December, 1870. That is my memorandum.
Question. In what part of the county is that ?

Answer. That is up near New Market. I have seen these two women and the widow
of the man that was shot Henry Clung, I think.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was it supposed to have been done by ?

Answer. The rumor was that it was done by two men Vickers and Hill.

By the CHAIRMAN :

Question. Were they in disguise ?

Ansicer. Yes, sir; they were in disguise.
Question. You say you have conversed with the women ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they verify the fact that they had been ravished ?

Answer. Yes, sir
;
both of them stated that fact to me ; that they had been ravished

by these men.
Q,ueslwn What was Clung killed or shot for I

Ansioer. I do not know, sir. The negroes wero having a little dance at the house,
they told me, and theae men rushed in on them. Some of the men, I understood, re
sisted them, and they drove them out, and then ravished these two women. The
women stated that fact to me.
Frank Botts lives at Mr. Mastin s. In April, 1870, men in disguise took threo guns

from him.
John Clark, in the spring of 1870, was taken out of his house and whipped by men

in disguise.
William Steele

;
his mother reported the fact to me that men in disguise took him

out and hung him by the neck for quite a time. They did not kill him put a rope
around his neck and strung him up;

and kept him there for some time.
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Question. What was iiis offense ?

Answer. He said he did not know what it was for.

Question. How many men were concerned in that outrage ?

Answer. I do not remember, sir, the number. I do not know that he told me
Elijah Townsend ;

men in disguise took his gun in the summer of 1870 and William
Jones at the same time was whipped by these men in disguise.

Gilbert Acklyn, in the fall of 1870, was visited by men in disguise, who took his mm
from him; also Philip Acklyn. Men in disguise demanded and took their guns from
them.
Matt. Hammond reports that last spring, 1870, he received a letter sent to him by the

Ku-Klux ordering him to leave his home/and stating that ho should not live within
twenty miles or he should be hung. It was reported to me that a colored man named
John Kemp, in the fall of 1870, in coming to town with his team, with some cotton

was taken in the day-time and beaten by men in disguise.
William Jones; in February, 1870, the Ku-Klux, as he called them, made him o-ive

up his gun, and caught
John Jones at the same time and whipped him. He reports that his wife was lying

Kick in bed, on her death-bed, and these men, to scare her and make her tell where
Jones was, shot their pistols off over her as she was lying in bed. The brother of Wil
liam Gravit reported to me that in March, 1870,
William Gravit, when he was sick in bed, was taken out by the Ku-Klux and chased

through the wet. He said they caught him and were going to whip him. This brother
that reported the fact, and some of his friends, followed them. They saw them coming
and left the boy. He has since died

;
he died a month or two after that. I do not

know whether the chasing and the taking of him out of bed was the cause of his death
or not. I asked that question, and -the boy said he did not know. He got up after his
sick spell, but was taken sick again and died.

Calvin Walker, in the spring of 1870, was taken out and whipped by men in disguise.
John Bone, Jim Bone, and Benjamin Derrick reported that men in disguise demanded

and took their guns from each of them in the fall of 1870, and at the same time they
whipped Wesley Tucker.
Jesse Miller reported that men in disguise took his gun in February, 1870. It was

reported to me by the wife of
Charles Burns, that men in disguise hunted for Aaron Tate in July, 1870, and Aaron

escaped, and they shot her husband in the back and arm.
Edward Leslie reported to me that men in disguise took his gun in August, and it

was reported to me that three colored men were whipped at Jackson Steel s place, and
one of them shot.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In August of this year ?

Answer. Yes, sir; August, 1871.

Question. Were they whipped by men in disguise?
Answer. Yes, sir. Besides these, there are two or three cases of notoriety that were

reported to me. I did not make any memorandum here. This negro, William Hen
derson, reported to me the facts of his case

;
also Mr. Weir s case, in Limestone County,

was reported to me, and a man named William Bryant, that was whipped down in

Walker County, was reported. I believe the district attorney had these cases in hand.

By the CHAIRMAN :

Question. The other cases you have been giving heretofore, I understand, occurred in

Madison County V

Ans-wer. Yes, sir; all of them. There has been considerable disturbance in Morgan

County.
Question. Have you any memorandum of them ?

Answer. I have some few memorandums of Morgan County.

Question. Give iia the cases ?

Answer. I furnished General Crawford some of the cases, or rather the governor of

Alabama then Governor Smith of some outrages that were committed there, ami ho

employed an attorney to look after them ;
but I do not think anything was doite. I do

not know whether the grand jury ever found bills.

Ruth Chapman reported to me that men in disguise whipped her and

over the head with a. pistol. She has the scar. I do not remember now whicl

the face or head. That was in the spring of 1870.

Simon Bush and Keziah Bush, two men, reported to me that they were TS eel in

the spring of 1870. There was a colored man at the same time who was

thinkton the next plantation, by the name of Williams, and they shot another man.

I saw Simon and Keziah. This other man was shot in the arm. I disrem

name now. I think it was in April.

Question. In what year was that? iri -tr. mpn
Answer. In 1870. A colored man calling himself George Wash,ngton Holiday, men
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in disguise came to his mother s house, where lie was; got into tho house and took him
a prisoner, but ho knocked them down and escaped. They left word with his mother
for him to leave there by ten o clock Monday morning. This was in April, 1871. Ho
had been a soldier, and remained North after tho war

;
returned in February, 1871, to

see his mother and sisters. General Crawford has a statement from him, I think. I

took his affidavit and seat him down to Mr. Day to try to have them prosecuted, but I

do not know what Mr. Day did; I never have heard from Mr. Day the result of it. 1

know tho man staid here a week or ten days, waiting to see if they could do anything,
and got tired and went back North. I think he was living in either Wisconsin or

Michigan.
Question. Was he a white man
Answer. No, sir

;
a colored man. He had been a soldier. They afterward, I under

stood, whipped his sister, and abused her very much. In Jackson County, at Steven

son, there is a community (I suppose that Mr. Lakin reported that fact) of some society
from Pittsburgh that bought some ground there and put some negroes upon it

;
that

it sold them the lots, and they were to pay for them by installments. I think the
Freedmeu s Bureau built a school-house and donated some money. That was burnt, i

think, in the summer of 1368. They have been continually the mark for these dis

guised men to annoy and worry.
Question. You mean that colony ?

Answer. Yes, sir
;
that colony. Tho ladies that were teaching the school there havo

several times written to me letters, asking military protection. I think General Craw
ford has tho letters. I always forwarded them &quot;to him. Lewis Jackson and others,
last spring, in March, were arrested, I think, on suspicion of firing into some house.

They arrested these men there, and at night the Ku-Klux came and took them out of

a stockade they had been put in, and were just about to hang them. Their friends

telegraphed up here to General Crawford, and he at once sent down some soldiers, and
that, I have no doubt, saved their lives. At the same time there was a man named
Samuel Lawler, who was shot by the Ku-Klux. The people from Jackson came up
here by car-loads two or three days. I suppose there were one hundred of them.

They fled and left everything.
Question. When was that ?

Ansicer. About March, 1870. -Eight or ten of them are still in town, and havo not

yet gone back. Some had pigs and cows, and horses, &c., and just left them there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you know them ?

Answer. Yes, sir; I have seen Lawler and Jackson and Sir Daniel.

By the CHAIRMAN :

Question. How far is that from Huntsville ?

Answer. It is the terminus of the Memphis and Charleston Railroad, and of tho

Chattanooga road.

By Mr. BUCKLEY :

Question. If is the point of union of the two roads Stevenson, Alabama ?

Answer. Yes, sir. It was reported to me that disguised men shot and killed Ned
Larkin in December, 1870, and shot his sou, bat did not kill him. This occurred at

Larkinsville, Jackson County, Alabama. That was reported to me by Mr. Latham,
the collector of the United States revenue.

Question. An account of that Larkin case was published in the Democrat, was it

not?
Answer. I think so. I see the Jackson County papers. I have seen a dozen accounts

of outrages there until it got to be an old thing, and there seemed to bo no way of

doing anything with them, and I quit trying to do anything there. The widow of
Elliott Fearn reported to me that, in October, 1889, her husband was taken from hks

house, and the next morning he was found riddled with bullets.

By Mr. BLAIR :

Question. What is her name ?

Answer. I forget her name. His name was Elliott Feaion. It is just at the edge of
Marshall County. She was so excited that, even two or three months alterward when
I saw her, she could not tell whether the men were in disguise or not, or how many
there were. I sent her up to Marshall to have the county prosecuted under the Ku-Klux
iaw. The solicitor of the county promised to attend to the matter. I do not kno\y
whether ho has ever done anything or not. In Lawrence County it was reported to

me (and I referred the matter to General Crawford) that some men threatened Wash
ington McDaniel s house, and lie got some of his friends to go there. The Ku-Klux in

disguise attacked them. It was reported to me by a man they sent up with a letter

GO me, to ask for troops for protection. They had killed one man and wounded another.
L referred the matter to General Crawford, and also called Governor Smith s attention
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to itwten be was down trying that Patona matter. I do not know whut was donor whether anything was ever done about it. That is the extent of my memorandum!
By the CHAIRMAN :

Question. State whether you had reason to believe, at the time these casos
reported to you, that the parties told the truth.

Ansicer. I think they did, sir. I firmly believe that they told the truth.
question. How did these men m disguise vary in numbers at the commission of these

outrages ? State the maximum and minimum.
Answer. Sometimes there would be two or three

;
sometimes a dozen. I have heardof twenty-five, thirty, and forty, and I have heard of one or two occasions where therehave been hundreds, but I always looked upon that as the story of troops who were

CXC1 tCCl

Question. You think they were exaggerated ?

Answer. Yes, sir; like this thread-bare subject of Judge Thurlow s death here
Everybody said there were five hundred at that time, I saw them here, and I feel
confident that there were over one hundred, for I counted the files of several enough
to show me that there were over one hundred, but I knew that there were nothing like five
hundred. In Athens, when the officers began to take their positions under the State
constitution, Judge Thurlow told mo he made a demand upon the probate judgo of
that county, and they refused to give him up the office; and when Congress passed a
law saying those who did not should be fined, they sent for him to come up there. He
went there and made his demand, and they refused to give it to him, and the night
they expected him back they expected him to come with troops, and everybody told
rno there were at least five hundred Ku-Klux there, and when the train arrived from
Decatur they rushed down to it, as was supposed to make an attack on Thurlow ami
whoever was there to* protect him ;

but he was not there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. How many Ku-Klux were there ?

Answer. Everybody said there were five hundred. I thiuk the gentleman on the
opposite side of the question said that as a scare, and the other side said it from excite
ment and fright. I suppose therenvere about two hundred.

By the CHAIRMAN :

Question. In what year was that ?

Answer. That was in 1863, just before the office was given up to his possession. They
came after him once after that, but did not get him. He was sleeping at a neighbor s

house.

Question. Did he live at Athens?
Answer. No, sir

;
he was running a plantation down near Mooresville, and boarded ia

Athens. They said there were some two or three hundred of them there
; they called

at the house where he staid, but he got a &quot;

notice,&quot; as the saying is
;
he told me that

some one asked him where he was living, and he told them
;
and they made the

remark,
&quot; You had better change your abode,&quot; and he went over and staid at another

bouse that night, and they did not lind him.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever see any disguised men in Athens while you were there ?

Ansicer. Well, I was there from the 1st of October, 1868, until the 1st of February,
1869. I saw twelve men, on the 24th of October, ride into town about 10 o clock; there

were twelve of them, my memorandum states.

By Mr. RICE :

Question. Do you mean 10 o clock in the day-time ?

Answer. In the day-time. They had a flag, or rather a long white streamer on a

pole, trimmed with. red. They were dressed in a very fancy costume. When I first

saw them, I thought they were in advance of some circus company, but an old negro,
who was living in the country, very much-excited, came up into my office, and said that

was the Ku-Klux. I went down to look at them. I saw their masks on their faces.

They appeared to be hail fellow well met with the citizens, and staid there, my mem
orandum says, over two hours.

Question. Did you see them on any other occasion ?

Ansicer. I saw them on the day of the presidential election.

Question. What did they do then ?

Answer. Lieutenant Lynch, the officer in command of the troops, came into my ol

very much excited. I asked what was the matter. He said,
&quot; Those infernal scoundrels

had the audacity to come into town, and asked mo what my instructions were.

said that he had told them ho would not hold any intercourse with them, ami 1
pi

to leare ; and he asked me to go down. He asked me to go down stairs with Inrn. no

told me, o-oino- down, that one of them asked him if he would hold intercourse
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thorn through the mayor, and his remark was,
&quot; I will have nothing to Uo with you

one way or the other.&quot; That is it as near as I can remember. This fellow in disguise
then went off and saw. the mayor, and they conversed some time. Wo got down, and
then they came back and rode up to where Lynch and I were standing. I supposed ho
wanted to talk, and I drew to one side and went back to my office. Lieutenant Lynch
told me the fellow said,

&quot; We found out from the mayor that you are here for protec

tion, and we won t stay here. It is all right ; good-bye,&quot; or something of that kind, and
rode in the town, around the court-house. The court-house is situated in the center of

the town of Athens, just as it is in this place. They were from the northeast corner.

When I saw them they were there in the northeast corner, on the railroad.

By the CHAIRMAN :

Question. How strong were they in numbers ?

Answer. Six or eight, I think
;
I know there were more than live.

Question. Were they mounted and armed ?

Answer. Yes, sir; I did not see that they had arms with them at that time
;

if they
had, they were concealed about their persons ;

I saw them once afterward, but I do not
remember what date it was

; they were in the town, some five or six of them ; I think that
was some of the boys who slipped out of town in the afternoon, and put on tho dis

guises and came in
;
but they used to be riding through Athens constantly at night ;

I

never saw them, for I had no occasion to go out at night ;
I did not know whether it

was safe, and kept at home in my boarding-house.
Question. You have given the committee a great many instances of outrages in Madi

son, Jackson, Morgan, and Limestone Counties. I wish yon to state to the committee
Low many men, if any, have been punished for these outrages.

Ansivcr. Well, sir, I do not know that any one has been punished in this region of

country ;
I have had parties up ;

I have brought them in town
;
sent for them espe

cially before the grand juries of this county, and before the United States grand juries,
and I have yet to hear of the first one being punished. I also sent men to Jackson,
Morgan, and Limestone Counties, and to Lauderdale and Lawrence. Of course, after

the parties complaining went into the grand jury, that is the end of my information.
The negroes would come to me very frequently, and I would say to them this :

&quot; You
understand that you have no right to tell me what takes place in the grand jury room,
or anybody else

;

&quot; and I have not heard of the case of these parties being arrested, ex

cept in two cases that were arrested upon indictment of the United States grand jury
for the maltreatment of this boy, William Blair, and for the beating of a negro preacher
named Dean Reynolds, over in Morgan County.

Question. What is the reason that the law has not been enforced against these men ?

Answer. Well, sir, I cannot tell you ;
I have been at the sheriff of this county time

and again to exercise his authority, and he would say this to me :

&quot;

I have nobody to

protect me.&quot;

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is it not very difficult to detect tho criminals who commit these offenses in

disguise ?

Answer. It is hard, of course. The negroes are so frightened they cannot tell in many
instances, but in these two cases that I speak of, parties were identified

;
these are tho

only two instances that I know of in which tho parties were arrested. Some time
back, but lately in the United States court, through tho energy of Judge Aliunis,
some parties have been arrested and taken up.

By the CHAIRMAN :

Question. Has there at any time been an earnest effort on tho part of the community
to bring these men to justice ?

Answer. I haven t ever seen it.

Question. Suppose the community had set their faces against these crimes, and made
an earnest and united effort to prevent them, and punish them wherever they occurred,
could they have beeu prevented ?

Answer. They could. I forgot to mention one fact. When this man Burns was shot,
some gentlemen, Mr. Pickett and others, down at Triauua Station, did make an effort,

and, I believe, had the parties arrested for that
;
that was ia this county ;

that is tho

only successful effort that I know of that has been made. They made a great fuss
about arresting these men, yickers and Hill, but it never amounted to anything. I

could hear of the men being every day right where these parties pretended to be hunt
ing for them. The negroes they abused, came to me several times, and wanted to know
if they had tho right to take these men up, but they said they were afraid, after they
took them, to bring them to Huntsville, but if they could gefc white men there, they
would take them and deliver them over to them

;
but they were afraid themselves to

risk bringing them the distance from where they would take them to this place.
When I was in Athens, I had occasion to see one of tho influential men there, Mr. Tan
ner, and I plead and begged him to set his face against these outrages and corno out
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against them. 1 told him If you and men like you will do this, it will all ston a
once;&quot;

but he would neither say aye nor nothing; he just shook his head lkow
very well that if the leadingmen in this town would Bet the* faces against it it would
stop; but they ore do-nothings; they say nothing as far as I know. 1*havo iiovrVh? 1
pi any bill being found against these parties, except these men, Vickcrs un-1 Hill i

I have sent a great many before it.

Question. You mean before the grand jury ?
,

Answer. Yes, sir
;
and I sent men over in Morgan county, and Mr. Brickie, the lawyer

said he would see that the men got before the grand jury, but I have understood that
there was no indictment found by the grand jury at that term of court. Afterward
or just before, a bill was found in the United States court against the men and I
think, the marshal told me he had had them arrested and bound over but thev havr&amp;gt;

never had a trial.

Question. What have the leading, influential men in the community been in the habit
of saying in respect to these outrages ?

Answer. I have had but very little intercourse with the influential men here my
business not being in that line

; personally, I have no intercourse with them, and I have
never heard them say anything.

Question. Mr. Wager, it has been said by witnesses here that this Ku-Klux organiza
tion was dissolved in the fall of 1868. Other witnesses say in the summer of 1869. I
will ask you to state to the committee your opinion as to whether that organization
has ever, to this day, been disbanded ?

Answer. My idea of the disbaudinent is this : That the original men that were first
led into the Ku-Klux organization have withdrawn, but the same organization, or the
same mode of treatment, has been continued by these men in disguise.

Question. Do you mean to say it has been continued down to the present time *

Answer. Yes, sir
;
I think that the action of the Government in regard to the North

Carolina Ku-Klux affairs there, and the anticipation of this committee coming down
here, has stopped any demonstration in this county. It has been my experience that
the Ku-Klux always remain quiet during what is called the planting season that is,

the time of putting the crop in the ground and remain so until the time they call
&quot;

laying by the crop,
7 and then they would commence again, and so on, until the tirno

to put the crop in the ground again, or make preparations for it.

Question. Then these outrages are rather periodical ?

Answer. Yes, sir; periodical. Long through the summer I would hear of some out

rages, but my idea was that they wanted to get the crop in the ground, and anything
to punish these men they would reserve until after that was done, and then, after tho

crop was laid by,, they would commence again.
Question. They would reserve the punishment so as to not interfere with the labor of

the negroes ?

Ansv-&amp;gt;cr. Yes, sir. If any dispute occurred on the plantation, between the white men
and the negroes, they would let it go by for two or three weeks, saying nothing about
it except, perhaps,

&quot; You will catch the devil some time,&quot; or some such expression.
Then some men would come in, and either drive the negroes away or whip them, but
did it in such a way that the man at whose place it was would appear not to bo
mixed up in doing it. That is what I drew from their statements.

Question. You have related a good many cases where negroes houses were visited

and their guns taken away from them
;
what was done with those guns and pistols?

Answer. I can t tell you what was done with them. I have heard from two or threo

negroes, but I did not find that out until since you gentlemen have been here
;
I made

that inquiry. It seems that along in 1868, they would go to a house and ask a negro
where his gun was

; they knew lie had one. They would take the gun and ammuni
tion away from the negroes. They would ask tho negro for his gun. The negroes

generally said they had none. They would say, &quot;You have got one. Wo will give

you until such a day to take it to Markham s mill, and deposit it there.&quot; Several told

me they had taken them there. One old man went to the mill, and he said he saw a

thousand stored there. Very often they would take the guns from the negroes and break

them, and they would afterward find them all broken and battered up; in a few

instances that has been reported to me, but not many.
Questfon. What seemed to bo tho object in taking tho guns from the negroes f

Answer. To keep the negroes from having arms about them. They would t

guns, generally, at one visit, and then if they did not succeed in getting t tera, tho noxl

time thev would come they would whip them. They would come until they got their

guns. I suppose that the object was to keep the negroes down. They thought they

had no right to have guns. That is what they say to them.

Question. Did you understand from these negroes, who reported to you, that tho

men who visited them attempted to coerce them in their political action I

Anmcer. Before these laws of Congress were passed, they mado direct threats and

everything elso of tho kind to them ;
so the negroes reported

to mo
;
but aite

acts of Congress were passed, they would do it in an indirect way.
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Question. Do you refer to the civil rights bill?

Answer. Yes, sir; and the enforcement act of 1870, and the Ku-Klux bill of 1871.

Question. Do yon know Whether the negroes were to any considerable extent intimi
dated and prevented from voting in accordanco with their sentiments I

Answer. Well, sir, I think there is to this day considerable intimidation among them.
In fact, they have stated it to me in the region around Newmarket. I have conversed with
two or three men about the election

;
wo are just about having one now, and taking an

interest in it. I have seen a good many men in the last month. I have had statements
from them that they are afraid to vote at this place. They are not afraid to vote at
the day of election, but they are afraid of the consequences thereafter to them for

voting. This is what they state to me, and it has been generally so reported to me.
The practice at the polls has been where the negroes go to vote that by some means or

other their tickets would be democratic tickets. Men would ask to see their tickets,
and they not being able to read their tickets, they could not tell what was on the ticket,
and it could be changed, and the result would show a democratic vote ; but the negroes
have, as a general thing, all voted in Huntsville, just because they were afraid to vote
at the other precincts. At Madison Station audTrianna some voted, but the general
body of them always come to Huntsville.

Question. How largely do you think the negro vote would be increased if they were
relieved of all apprehension of trouble in case they voted ?

Anstver. I can hardly tell. I have always contended that we have a negro majority
in this county. That is my conviction

;
but the other side always said that they never

turn out thoroughly and voted, and if they did they would beat the negro vote by two
or three hundred votes. There seemed to bo a good many white men in this region that
did not want to vote the democratic ticket, and were afraid to vote the republican
ticket, and did not vote at all. I have met several negroes in this last week who told
mo that they had not voted

;
thafc they wanted to vote, but were afraid to.

Question. We heard, yesterday, from a witness, that two democratic negro clubs had
been formed in this county, of considerable strength in numbers. Have you any idea
that the negroes in this county ever vote the democratic ticket, except under duress
under apprehension ?

Answer. Well, sir; there may be some four or five men in and around Huntsville, and
there may bo a few scattered in the precincts, that vote that ticket willingly ;

but I

think, take the general body of them, if they vote that ticket at all, they vote it either

because they don t know they are voting the democratic ticket or by compulsion ;
if

not direct, indirect threats.

Question. What is the state of feeling here in regard to white men coming from the
North and settling in Alabama ?

Answer. My understanding of the matter is, that they do not want anybody down
hero. If a man does come down here with plenty of money, and is a democrat and
votes the democratic ticket, he is a good fellow. That is about the amount of it. But
those that have not plenty of money, and do not vote the democratic ticket, I don t

think they have much use for them.

Question. Are they under par here ?

Answer. Well, I should judge so, sir, from my experience.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever witness any attempt to mark citizens who voted the republi
can ticket and keep a list of their names ?

Answer. Yes, sir
;
I have the honor to belong to the black-list that was published in.

Montgomery, that voted for the constitutional convention in 18G7.

Question. Did you ever know any other attempt made by any one to keep a list of

republicans as they voted at the polls ?

Answer. At the presidential election in 1868, when I was at Athens, I had not been
there sufficient time to entitle me to a vote, and did not vote

;
but I was around the

polls considerably, and I saw Mr. Daniel Colemau standing at the polls with a pencil
and paper in his hand, and I understood that he was taking the names of those who
voted for General Grant. I went in to the election-box, and called the attention of the
sheriff to tho fact, and asked him whether Mr. Colemau was not within thirfcr feet of
the polls, but he did not pay any attention to it.

Question. Do you know a gentleman in this county by the name of Moss ?

Answer. I don t know whether I have been introduced to him or not.

Question. Is he a man of means ?

Answer. He is said to be a man of means. He was recommended by gentlemen, and
is one of the candidates as county commissioner upon our ticket the republican
ticket.

Question. Has he been in the county for some time ?

Answer. He has been here I can t tell you how long but two or three years. He
may have been here when I came here, in 1869.
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Question. Do you know whether he has purchased a couple of plantations in this
county ?

Answer. I only know it by rumor. He lives out in the country. I have seen him
frequently at Mr. Vancleventer s hardware store, or the store that used to be Mr. Y;;n-
deventer s. I have understood that he purchased two plantations here.

By the CHAIRMAN :

Question. What is the feeling here toward native white men of the South who vote
the republican ticket ?

Answer. They look upon them worse than they do upon carpet-baggers they used to
I know

;
that is, taking the public prints as guides.

Question. What is the feeling of native whites in regard to universal suffrage ?

Answer. I have not heard them say much about it. This has been one trouble here.

They want the negro to vote, provided he don t bother them. That is the idea to put
the negro off somewhere by himself, and let him have all the rights he wants there.
That is my opinion of their notion of the matter. They do not Avant to go to the polls
and vote with the negro here. They look upon him as not in a condition to vote.

Question. Are they generally in favor of negro schools?
Answer. It was not so at first, but they begin to see the advantage it is to them. The

negroes rather prefer to work when their children can go to school. I think that has

changed the sentiment. I have met a great many persons in the county that take an
interest in the matter. After I had been here awhile there was a change made in the
educational part of the Bureau, and I was appointed a kind of superintendent of edu

cation, and I saw a good many persons through the county. At that time they wanted
to get money appropriated by the Bureau to assist in paying schools on their places,
but it was only here and there.

Question. Did I understand you that, until quite lately, the democratic newspapers
took no notice whatever, and published no account of these murders and whippings,
and other outrages that you have described f

Answer. They used to publish them now and then, but there were a great many that

occurred that they never took, any notice of, and whenever they saw anything pub
lished in the North in regard to these outrages, theyAlways denounced them as lies and

everything of the kind.

Question. You mean outrages described in the northern papers as having occurred

here?
Answer. Yes, sir; in Alabama and other States. They denounced them as false.

They called them radical lies and everything else of the kind.

Question. Did they attempt to cover up and conceal the offenses which were
&quot;being

committed here ?

Answer. Yes, sir
;
I think they did.

By Mr. BLAIR :

Question. When were you informed that your testimony would be taken *

Answer. Last night they told me to appear this morning.

Question. Were you not notified previously?
Answer. No, sir

;
I do not think I was. I was notified or sent for yesterday morning

to come
;
but yesterday evening I was notified to come this morning.

Question. Do you live in this town ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you been here since the committee came ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you been in the city all the time?

Question. Did you have any conversation with any number of the committee?

Answer. Yes, sir.

Question. When?
Answer. At the rooms of the committees.

Question. I asked you when it was.

Answer. The night I heard Mr. Buckley was here.

Question. The first night?
Answer. Yes, sir.

Question. How long since ?

Ansiver. I think it was Thursday or Friday night of last week.

Question. Did you recite to him any or all of these facts that you

Answer. No, sir. ...

Question. Did you tell him what you could prove generally? , .

Answer. No, BIT. He asked me if I had anything to state, and I *M 1,
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of facts that I knew, that I had already furnished to General t
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would cover. Ho said bo did not know, but be tbougbt tbe committee would only
cover tbo facts of 1870. I said that if I met witb any additional facts to wbat I bad
already, I would send tbern

;
and as parties would come in to me, bearing that the Ku-

Klux committee was here, I would send them up hero to be examined from my office.

Mr. Buckley told me yesterday I think it was yesterday that they wanted mo to

appear. They sent for me. Then be asked me to appear this morning, and I inado

my list out.

Question. Was there any intimation at the first interview you bad with him that

you would be a witness ?

Answer. No, sir; be did not so intimate to me. He said if I bad any facts he would
like to have them. I said if any cases came under my notice, and I knew of any par
ties, I would send the parties to .him to be examined, or to the committee.
Mr. BLAIR : Mr. Chairman, I would like to have an opportunity of cross-examining

this witness at the session this evening. He has been called to prove so many facts

that I cannot rebut bis evidence in the limited time allowed me, and the committee

proposes to leave here this evening. It is, to say the least, a very remarkable thing
that a witness of this kind should be called at such a late period, when the committee
has been in session here for so many days, and this witness, who was at hand all the

time, has not been examined until this the last day. I hope, therefore, that tho
further examination of the witness will be postponed until this evening, that I may
have the opportunity of testing his knowledge and information by consultation with

persons here. I think it is a very unreasonable thing that this witness should be pro
duced at this time, after the determination of tho committee has been arrived at to

adjourn from Huntsville this evening. It leaves me no time whatever to procure re

butting evidence. The character of his testimony was known to the committee from
the first day of our sojourn, and he might have been called at that time. I ask that
his further examination be adjourned until this evening.

Mr. BUCKLEY : I would like to ask the witness a question.
The CHAIRMAN : You may proceed to ask it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Please state to the committee whether or not you were notified by the ser-

geant-at-arms yesterday morning, at nine o clock, that you were wanted here ?

Answer. Yes, sir, I was.

Question. Did you appear some time in tbe forenoon ?

Answer. I came in the forenoon. At the time the sergeant-at-arms came, I was at

breakfast, and I wanted to make some change in my apparel before coming up. I

went into my room to do that, and my wife was going out to spend tho day, dnd I got
Mr. Vandevonter s buggy, took her up to Mr. Vandeventer s as quick as I could, and
then came right here and reported ;

but there was another witness before me, and 1

came here in the afternoon.

Question. When you came in the forenoon, you found a witness who had been sum
moned by tho minority already on the stand ?

Answer. Yes, sir; they told rno that Mr. Lowe was on the stand.

Question. And so you could not give your testimony I

Answer. I could not. I came up -again after dinner, and then I told Mr. Green to re

port to the marshal that I was going over to tho land-office, and if they wanted me 1

would be there. As I came back, 1 sent word to the marshal that I was going home,
and would remain there at their service

;
and I remained all day at the service of tho

committee.

By Mr. RICE :

Question. Were you not told by members of the committee heretofore that if General
Crawford came here and furnished the information he had, your testimony would not
be wanted ?

Answer. Yes, sir. Prior to yesterday morning that was the understanding; that
was what I was told that if General Crawford came here, my testimony would not be
wanted.

Question. General Crawford has not come, has he ?

Answer. Not that I know of.

Mr. BUCKLEY: I would like to state that I was informed by General Crawford s as
sistant adjutant general Captain Gallagher, of this place that General Crawford
yesterday morning was still in Louisville, Kentucky, and probably could not reach
here this week, and probably not until after the committee bad left this place. Up to

that time, so far as I am aware, no determination was had on the part of tho committee
to summon Mr. Wager before it. Captain Gallagher reported to me. about nine o clock

night before last that that was the case. Ho had just received the dispatch then.
Tho CHAIRMAN. Tbe minority have tho same means of cross-examining Mr. Wager

that tho majority have bad in cross-examining Mr. Day, Captain Richardson, and
Colonel Lowe, wbo testified at very considerable length. I do not, for myself, seo that
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any ground is laid why the cross-examination of Mr. Wager should not proceed aa hasbeen the uniform custom of proceeding.
Mr. BLAIR. Well, sir, I decline to cross-examine him on the part of the minority.

, ALABAMA, October 14, 1871.
JOHN A. L1LE sworn, and examined.

The CHAIRMAN. As this witness is called by tlio minority, I will ask General Blair to
examine him.

By Mr. BLAUI :

Question. State your residence.
Answer. Trinity Station, on the Memphis road, in Morgan County.
Question. Is it this side of Decatur ?

Ansiver. It is beyond Decatur, six miles.

Question. How long have you been employed upon that road ?

Answer. For about five or six years.
Question. Have you been superintendent at that station ?

Ansiver. No, sir, I have been merely freight agent.
Question. State, if you please, whether there was a democratic club of negroes at that

station about three years ago.
Answer. It was not a democratic club of negroes ;

it was mixed, white and black.
Question. Was Jesse Brown a member of that club ?

Ansiver. Yes, sir, Jesse was a member of it.

Question. Do you recollect Henry Hainlin ?

Ansiver. I do not remember him.

Question. Do you recollect that about three years ago Jesse Brown and other negroes
were whipped !

Ansiver. Yes, sir, I recollect it very well.

Question. By disguised men ?

Answer. They said they were disguised men, and that they were whipped. I saw the
marks of the whipping. I live within a few miles of the station, and that is my place
of business.

Question. Why was thi.s attack made on the negroes ?

Answer. At home.
Question. Why ?

Answer. I don t know why it was. I talked with the negroes. They all came to mo
as soon as I went down. There were different reasons

;
some said that I had got them

into trouble by forming that democratic club. I was president of the club myself.
Others said that they thought they had recognized some of the men. One boy, in par
ticular, that was whipped, said that he thought he recognized a man that, was going
to see a mulatto girl that he was going to see, and ho thought that was the reason lie

was whipped. But my opinion about it was, and it is the general idea in the neigh
borhood, that it was against our club.

Question. It was the intention to break up your democratic club ?

Answer. Yes, sir.

Question. And by intimidation prevent these men from remaining in the club ?

Answe)-. Yes, sir
;

it was about a week after we formed the club, and I had over a

hundred colored members.
Question. Is that your impression about the matter your belief?

Answer. That is my belief about it.

Question. What is this belief founded upon ?

Answer. My belief is just founded upon this: It never had happened before, and wo
had just formed our club, and I could tell no other reason why, unless it was our club;

and the negroes never would come back to the club any more.

Question. Then the negroes were of the s~aine impression, were they?
Answer. They were of the same impression. Now, aside from the railroad hands, a

great many hands were on the farms adjacent, and one man, in particular, ho is tbe

leader of the negroes in the neighborhood, and the most influential man, had a gooci

many under his control, and ho hired a good many to work, and he told mo that i

was the impression that thcv had formed, or the idea that it was done against

because they had joined the democratic club. That was his statement.

Question. Who do you suppose did it ? What persons, and where were they ii f

Answer. Well, sir, wo thought they were from tho mountain country,.the. Imo c

mountains south of us, and I felt so much interest for the negroes that I got ontnj

horse, and rot several other men to go with me, to follow the tracks and sec wne

came from, and we followed them several miles oat in that mountainous coimtr. an.

came back : we did not make any discoveries. After several months the*e
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hung on the mountain tbere at night. Those parties were discovered. Some of them,
were arrested and put in jail, and the citizens around the jail were called on to guard
them while in jail, to prevent their being released, and then they were sent over to

Athens, in Limestone County, and they were released out of that jail. Those men
were, I think, the same parties that visited our place and visited these negroes.

Question. Who were they ;
were they radicals or republicans ?

Answer. There were some radicals and some democrats too. Their politics I don t

know. I know they are a most trifling class of men. I don t know so much about
their politics.

Question. They were from the mountains ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Did the people in that immediate neighborhood sympathize with the

negroes?
Answer. Yes, sir

; certainly they did.

Question. The people in the neighborhood were what in politics ?

Answer. They were all democrats. We live in the valley there ;
we have the negroes

to work our farms, and wo consider it our duty to protect them, and we have always
felt that sympathy for them that they were entitled to.

Question. Brown, testified hero that when he was being whipped he tried to raise his

head up, and was struck by a man with a spur on his foot, a heavy spur, that broke
his skull.

Answer. I recollect, he told me nbout that. He did have a sear on the temple ;
he

showed me where ho said he was spurred on the temple.
Question. Was it a very serious injury f

Answer. It did not look so that morning. He had a handkerchief tied around his

head. I pulled the handkerchief to one side and examined it. He seemed to have
been cut through the skin.

Question. What did he think he was whipped for?
Answer. He said he did not know what for.

Question. He was a member of your democratic club ?

Answer. Yes, sir
;
Jesse was a member of our democratic club.

Question. Was it well known in the neighborhood that these men were members of

the democratic club ?

Answer. In the neighborhood I suppose the idea was that all the negroes were join

ing the club. They were coming in every day. I knew the negroes in the neighbor
hood better than anybody else, particularly the railroad negroes.

Question. The existence of that club was well known in that neighborhood ?

Answer. Yes, sir
;

it was well-known in that neighborhood. It was increasing very
rapidly. Nearly everybody came in, white and black, and joined the club.

Question. This had the effect of breaking it up &quot;?

Answer. Most effectually.

Question. It broke it up ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. What year was that ?

Answer. I think it was in 1868.

Question. How long before the presidential election ?

Answer. Just a short time before.

Question. This was in Morgan County, I understand ?

Answei: Yes, sir.

Question. And all white settlers in that region voted the democratic ticket, I under
stand you ?

Answer. Yes, sir
;
in the valley.

Question. Were there a good many negroes there ?

Answer. A great many.
Question. And they Were all democrats ?

Answer. No, sir
;
I don t think they had all joined the club, not the negroes. They

had been in the habit of all voting all one way, but I being a democrat, I wanted them
to go my way, and I formed this club and respectfully stated the case, that I would
like for the negroes to go my way and let us all go together and not be at enmity.

Question. How many negroes did you have in your service or employment, one way
and another ?

Answer. I don t know that I had any one. I had some living on rny land. I had
rented my land to them.

Question. How many negro renters had you ?

Answer. I think I had about fourteen families.

Question. Did your democratic neighbors have renters likewise ?

An&tver. Yes. sir.

Question. Were all the negroes that joined vour club the tenants of democratic land
holders *
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Answer. No, sir
; some of them were railroad hands.

Question. Maiuly tenants of democratic land-holders ?

Answer. Yes, sir.

^
Question. What were the politics of the man or men who employed tho ncgroea uponlrtl *

Answer. Well, sir, I do not know. President Tato, I think, was a democrat Ho
was president of the road.

By Mr. BUCKLEY :

Question, Do you mean Colonel Sam Tato ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Who, upon the railroad, employed the negroes? What was the title of his
office?

Answer. The overseer, I reckon
;
the overseer of those hands.

Question. What was his name
Answer. At that time it was Troxel.

. Question. Was ho a republican or a democrat f

Answer. I never knew his politics ;
I never learned

;
it seems to mo I learned it

afterward. I think after he lived there I learned he was not a democrat.
Question. Was it Troxel who hired them T

Answer. Yea, sir
;
I think so, generally.

Question. Did he remain there until alter the presidential election?
Answer. Yes, sir.

Question. Was he a memher of your club ?

Answer. No, sir
;

I think not.

Question. Were the officers of the road democrats ?

Answer. I do not know whether they were or not. I know the men, but never knew
ibeir politics. I suppose they were

; they are n,iee men.
Question. What arguments did you use with tfce negroes to induce them to come

into your club ?

Answer. I used this argument: that they had been voting differently from tho white

people generally, and I would eay,
&quot;

Boys, let us all go together and be friendly, and
not have any more strife among us in politics or anything else about it.&quot; They
readily consented. I thought it was right that we should have no difficulties.

Question. Did you use any arguments other than you have named to induce them to

vote for the ticket of Seymour and Blair ?

Ansiver. No, sir; I don t remember that I did. I might have used some other
similar arguments.

Question. Did the negroes readily fall in with yonr suggestion ?

Answer. Readily.
Question. Had you a written constitution ?

Answer. No, sir.

Question. Any ceremony of initiation
&quot;

Answer. No, sir
;
none at all.

Question. How, then, did they become members of tho club ?

Anmcer. In tho first place we had a meeting. Mr. Wolden, from Decatur, was there.

I being no speaker myself, invited him to come down and make speech to us, whito

and black, and when he got through we had a list headed &quot; Democratic Club of Dccatnr,&quot;

and we all signed our names.

Question. Did the negroes put their names down ?

Answer. They had them put down ;
none of them could write, I believe.

Question. Do you think they did it willingly?
Ans-icer. Perfectly so.

Question. Do you Ihink they were anxious to vote for Seymour and Blair I

Answer. At that time they seemed to be
;
but none of them did it, I understand,

afterward.

Question. How large a body of men in disguise visited the negroes at tho tome you

speak off
Answer. The negroes thought there were some nine or ten.

Question. How many negroes were disciplined by the Ku-Klux that night f

Answer. Were what ?

(Question. Were whipped?
Answer. Some ten

;
as many as that. They were not only railroad negroes, b&amp;lt;

whipped around in the neighborhood on plantations.

Question. How many negroes had joined your democratic club T

Amnoer. 1 don t remember the precise number
;
but I would state in rouj

that it was a hundred. ,, f Arft

Question. There was, then, only a tenth part of the democratic negro&amp;lt;

whipped ?
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Answer. I should suppose so.

Question. What proportion did you say ?

Answer. About a tenth or twelfth part,

Question. Do you know whether the disguised men who inflicted those whippings
were white or black ?

Answer. I do not.

Question. It never has been determined to this day .

Answer. The general belief is that they were white men.

Question. And the men who were subsequently arrested and put in the jail at Athens
were supposed to be a part of that gang ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. You said that part were democrats and part republicans ?

Answer. Yes, sir.

Question. Can you give the names of the republicans who were supposed to be im
plicated in that gang ?

Ansiver. There is one man by the name of West
;
I think he was a republican ;

he

always passed as such in our country.
Question. Who else ?

Ansiver. A man named Tucker.

Question. Any one else ?

Ansiver. I don t remember the names of otheis.

Question. It was a mere matter of supposition, was it ?

Answer. Of course.

Question. That these were a part of the gang who whipped the negroes ?

Ansiver. Yes, sir. Some time after that there was a negro who lived in that neigh
borhood, who was rather a bad man, came up to our little station, on one occasion, and
fell out with these two men I have just mentioned, West and Tucker. They had a

difficulty about something, I don t know what, and he ran homo to get his gun and
come back there

;
and these other men went off and armed themselves

;
and they all

left the place ;
and I don t know what became of them. Some week or two after that

there was a raid of disguised men, I suppose disguised, went to that negro s house and
surrounded it, and inflicted punishment upon him; and I thought that was done on
account of the difficulty that occurred at my place.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You think that was a personal matter ?

Answer. Yes, sir, I think that was a personal matter.

By the CHAIRMAN :

Question. Who was this man that was hanged ?

Answer. Sapp.
Question. A colored man ?

Ansiver. No, sir; a white man.
Question. What was he hung for?

Ansiver. 1 don t know, sir.

Question. Are those the only instances of visitations by the Ku-Klnx, so called, that

you know of?
Ansiver. No, sir.

Question. What other instances have fallen under your observation ?

Answer. I have mentioned two cases, I believe?

Question. Yes, sir.

Ansiver. There was a ease of au old man who lived on my plantation, who was taken
out and murdered, killed, one Saturday night, and I suppose it was done by disguised
men. I talked with his children about it next day and they said they had something
over their faces. There were five men only in that crowd.

Question. When did that occur?
Answer. That occurred about three years ago.
Question. Do you know the cause for which ho was hung ?

Answer. I never could ascertain.

Question. He was a colored man ?

Answer. Yes, sir. The old man had made nine bales of cotton that year, and had
brought it up to my little place of business that day ;

and lie was around about the
score helping me move freight and one thing and another during the day ;

and my
supposition was that they believed that he had sold me his cotton that day and had
the money, and that they thought they would get the money.

Question. Do any other instances occur to you ?

Answer. That is all I know of.

Question. Did you hear of outrages in other parts of the country by the Ku-Klux
Klau that year ?

Ansicer. Yes, sir
;

all over the country.
Question. Were they very numerous f
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Answer. Yes, sir. 4
Question. What was the character of the outrages they committed ?
Answer. Mostly robbery.
Question. Any whipping ?

Answer. Yes, frequent whipping.
Question. Any assassination ?

Question. Have you heard of any late disturbances in that part of the country ?
Answer. None at all, sir. We have been quiet for two years.

By Mr. RICE :

Question. How long had this club been organized before this whipping took place
Ansiver. Just about a week.
Question. How far from this neighborhood were these men living who were sup

posed. to have done it?
Answer. If our suppositions were right they lived seven or eight miles.
Question. Out in the mountains?
Answer. Yes, sir.

Question. Was there some idea on the part of the colored men, owing to the number
of outrages that were being committed, that it would be safer for them to be in a
democratic club than not to be in it ?

Anaum: No, sir, I don t think that that was their idea.

Question. Was there 110 apprehension of danger to those who were acting with the
republicans ?

Answer. No, sir, I think not. I think that they just joined the club through friend
ship for me.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect the name of this old colored man who was killed on your
place ?

Answer. Yes, sir
;
Isaac Gibson.

Question. What was his character; was he an industrious old man?
Ansiver. Yes, sir

;
an industrious old man

;
I had heard that he was disposed to be

insolent, but I never thought so.

Question. He had made a good crop, had he ?

Answer. He had made a good. crop.
Question. Are the negroes in your section of country behaving very well now ?

Answer. Very well.

By Mr. BLAIR :

Question. You say you followed the track made by these men ?

Answer. Yes, sir, the horses track
;
what I suppose was their track. There seemed

to be a good many tracks.

Question. You followed them as well as you could in what direction ? They went out
South toward the mountains ?

Ansiver. Yes, sir; the mountains come up close to our place, within half a mile of

the railroad.

Question. You followed them how far?
Answer. Two or three miles.

Question. You were satisfied that that was the track made by that party ?

Answer. Yes, sir, I was satisfied of that, there being so many horses tracks from

there, and together.
Question. lu the mountain region, right adjacent to you, the population were mostly

republicans ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did that circumstance influence your opiniou as to who the marauders
were ?

Answer. O, yes.

Question. That, together with the circumstance that these men were all in the dem
ocratic club who were whipped ?

Ansiver. Yes, sir. I knew very well it was none of our own people there. The per

pie in our neighborhood get along well with the negroes. The negroes are not troub

lesome to us, and wo are not troublesome to tho negroes. We benefit each other ;

mutual benefit.

Question. You were satisfied that that was the disposition in the immediate neigubo

hood?
Answer. Yes, sir, I am well satisfied of that fact.

Question. And it has always been BO ?

Answer. Yes, sir
;
that has always been the case.

Question. Do you know that the persons living in the direction that you have i
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tioned which these men took that night after theyileft, and some of whom were subse

quently arrested for the murder of Sapp, had any animosity toward those negroes other
than that they were in a democratic club?

Answer. Yes, sir
;
there is a class of men, well known to southern people, who always

hated the negro before the war, and they hate him yet. They never owned slaves

themselves, and they never knew how to sympathise with or to take care of a negro.
Now, my negroes on my plantation I owned before the war. I take care of them yet.

They cultivate my land. I rent my lands to them. They get me to transact all their

business. I still have a feeling of regard for them that other men do not have.

Question. What class of men is this of whom you spoke f

Answer. The ignorant, poor white men.

Question. Men who are renters of land, or owners of land
Answer. If they work at all they rent.

Question. Where do they live generally ?

Ansiver. They generally live out in these barrens.

Question. In the mouatains ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are those men now democrats, generally ?

Answer. It is mixed up ;
some are radicals, some democrats.

Question. They all alike have this prejudice against the negroes?
Answer. That is my idea, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. About what is the proportion of those men living in the mountains whom
you have described in their political divisions ;

are there more democrats or republicans ?

Answer. I expect they are pretty well divided.

Question. Did you trace their tracks up to their houses ?

Answer. No, sir. If I could have done that I could have taken some steps to have
had them prosecuted.

Question. You do not know, then, bat what they may have come by that route from
some considerable distance ?

Answer. No
;
that is so.

Question. Did they toll the negroes what they were whipping them for ?

Ansiver. I don t remember, sir. It has been along tiine, and never being expected to

be called on about it again I have forgotten it.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

ARCHIBALD JACKSON STEELE sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question-. Please to state your age, place of residence, and occupation.
Answer. I am a preacher, or have been when I was able to preach ;

I am not now
able to. I live in this county, twenty-two miles due north of this. I am now in my
seventy-second year.

Question. How long have you lived in Madison County ?

Answer. Since the year 1853.

Question. Do you live in a village, or in the country ?

Answer. In the country.
Question. Do you manage a plantation ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you employ any colored men upon it ?

Answer. Yes, sir.

Question. I will ask you to state if you have ever been visited by any bands of men
in disguise ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many times ?

Ansirer. Well, I
reckon^ some five or six times.

Question. You may begin with the first time and state to the committee when that
was.

Aneicer. I do not believe I can do that, it has been so long back. My memory is very
treacherous now-a-days. I have been long affected with chronic diarrhcoa, and it haa
affected my memory mightily. I cannot tell how long back, but since the war; but I

cannot identify the year.
Question. When they visited you at the times of which you speak, what did they

announce was their object or motive in the- visit ?

Answer. They declared themselves friends to the white men and black men both
;

did not interfere with anything or anybody. They just came in the yard and rode
around the house and rode off. All their first visits were of that character.
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Question. Were those visits in the day-time or at night ?

Answer. At night.
Question. Did they make any inquiries in relation to your negroes ?
Anaicer. Not at those visits.

Question. Did they ever take away any guns from your negroes ?
Answer. No, sir.

Question. State if within the last month there has &quot;been any visit of disguised men
to your plantation ?

Answer. In August last, on the 23d of August, 1871, there was a visit of disguisedmen there.

Question. What was their object ?

Answer. From what they did, their object seemed to be to abuse the darkeys that
lived with me.

Question. What did they do ?

Answer. They arrested the darkeys in the cabins where they were peaceably and
quietly asleep, took them prisoners, took them to the woods and beat them unmerci
fully, and then made them start and run off from them and shot at them, and shot one
of them. They shot at three of them, and the other one they did not take to the
woods. There were four boys, or four men. They shot one in the left arm near the
shoulder. I have got the bullet here that the doctor took out of it. [The witness
produces and exhibits a bullet.] I thought maybe it was right to bring the bullet
along.

Question. The doctor took that out of the colored man s arm ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was this visit you have described in the night-time, this last one ?

Answer. Yes, sir.

Question. At about what hour of the night ?

Answer. I could not tell, for I was asleep. It was after midnight when I was notified
about it. They took them to the woods and abused them very much. They were not
able to work for a week.

Question. What was the offense of the negroes?
Answer. Well, there was a white stronger came into the neighborhood, aud an old

maid had a vacant house, and he got leave to go into that house and stay a few days,
he said, to look around, so she says I know nothing about this now that he might
find a home somewhere in the community. I saw him pass rny house, but I see so

many strangers I pay no attention to them. He came among my darkeys, and one

young negro, that did not belong to my negroes, had a banjo ;
he was a visitor. Ho

got him to go over to the house where he was and play the banjo for his wife, and
also that the boys should go along and dance, as she had never heard a banjo nor seen
a dance. The boys, without thinking any harm, walked a quarter of a mile over to

the cabin and had a banjo-playing and a dance, but did not stay long. When they
started back a man met them and knew them very well, and told them it was a good
thing they left, because a company was making up to beat them and maybe would
kill some of them. That was on Saturday night, and on Wednesday night this thing
occurred. Now, if you want the character of these boys I can tell you, if this is the

place.

Question, I will come to that directly. Did these disguised men tell these boys at

the time, that they were whipping them for having violated this white man s house
and for having played the banjo aud danced ?

Answer. I cannot say as for that. I do not know that I have heard the boys say. I

do not know that I have heard them say what they said they were abusing them for.

Yes, I did hear them say this : that they told them it was for associating with white

people. But if they were, they were invited to the association.

Question. How many disguised men were there in this gang ?

Answer. Five, so they said. Now I am talking on hearsay.

Question. Did they come on foot or on horseback
Answer. It seemed some were riding and some walking, as far as I have learned.

Question. Now you can go on and give the character of the colored men who were

whipped. Give their names in the first place.
Answer. Henry Johnson has lived with me these four years, and is a young man.

married, in his house
;
he lived with me, and we have never had cause to give him a

cross word, and there has never been a cross word passed to him in the four years

together. He has been as punctual to the article of writing as any man could be. Ho

has never derogated to any extent at all, in any way. He is peaceable and quiet, and

never steals from anybody, and is not saucy. I have a right to know. It has

going on four years that he has sustained as good a character as any man I know wi

me and my family and the neighborhood. As far as I know he has never been charges

with anything. Peyton Lipscomb is another. He has been living. with me
t]

third year. I have never had a cross word with him, nor my boys. He don t go &amp;lt;

60 A
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in the neighborhood on rows, attends to his own business, stays at home, steals nothing
from anybody, that I know of, and behaves himself like a gentleman.

Question. You say he is an old man ?

Answer. Yes. sir.

Question. Give the names of the other two.
Answer. Washington Strong. Wash has been living with me this year only. He is

a very good boy. We have had no disturbance with him
;
never give him a cross

word
; got along easily with him. It is only necessary to tell him what to do, and he

goes and does it pleasantly.
Question. Was lie the one who played the banjo ?

Answer. No, sir; it was a different negro ;
one out of the neighborhood; a visitor.

Question. Was there not one named Anthony Steele?

Answer. Yes, sir. Anthony was a boy I owned before the war some years, and is

still with me
;
a good boy. He behaves himself prudently ;

he don t get drunk
or have fusses with anybody, black or white people, and all that is necessary is to tell

Anthony what to do and he does it cheerfully and pleasantly.

Question. Have any of these disguised men that inflicted this whipping been pun
ished ?

Answer. Not that I know of, sir.

Question. Which one of these men was it that was shot ?

Ansicer. Peyton Lipscomb.

By Mr. RICE :

Question. The old man?
Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know why he was shot ?

Answer. I do not, except that I think it was because he went over there along with
the crowd to the house where they were invited.

Question. Did you hear of this gang or any other committing any other mischief on
the following night ?

Answer. Yes, sir. I will tell you about that.

Question. Very well
; go on.

Answer. They visited a negro, a neighbor woman, a white woman s house before that,
and that night too, but before that, and tore up her house and broke all her things,
her looking-glass, &c. The same night five men were there and attempted entering
her house, but they defeated it.

Question. The same night your boys were whipped ?

Answer. Yes, sir
;
and that same night they attempted to enter a poor white man s

house
; bnt. he met them at the door with an ax and told them the first man that put

his foot in he would split his head, and he stopped them. The day after this occurred
I went down, hearing from the darkeys that they had been at the widow woman s

house and this other house, to see what they did, and if they could identify any of

them, and they were excited very much, they talked as though they could
;
but since

I have been subpoenaed I thought I would go and see, and now they say they cannot
tell ; they think they know, .but they cannot identify them.

Question. How many did they say were in the crowd ?

Answer. Five.

Question. You suppose it was the same men who visited your negroes?
Answer. Yes, sir

;
we all believed that, but who they are we cannot tell.

Question. What complaint had they against the widow ?

Answer. I did not learn that.

Question. Did you learn what their complaint was against the poor white man ?

Answer. No. sir; I did not. I think they were drunk, and just wanted to have sport
out of the misery of others.

Question. Was his name Johnson?
Answer. No, sir.

Question. Do you know anything of a man named Johnson having been abused by
the Ku-Klux ?

Answer. None but this black boy, Anthony Johnson. As this is going on may I talk
a little and tell you how this has been going on back for a time ?

Question. Yes, sir, you may do so.

Answer. It has been going on about twenty mouths. During the war we had, complete
peace and quietude except when both armies were on us, as a matter of course

;
but the

neighborhood was quiet and the darkeys faithful and true as men or women could
be

;
but now about twenty mouths this woman I speak of, who had this house, she

owned a little piece, of poor laud I do not know of any other cause they commenced
on her in disguise and drove her from her house.

Question. What was her name ?
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. flicy continued now troubling this woman, comin&amp;lt;
HI disguise and throwing rocks on her house, and came into her house and to her ln-d
wbere she was lying. I am the only man living there that sympathized with her Shewould come to me and tell what they did. I would tell her, &quot;Miss Becky they will
not hurt you/ She thought they would kill her. I would say,

&quot;

They are just dcvilhi&quot;
and plaguing you ;

don t get scared.&quot; She is a mighty brave woman, hut I found she
was getting scared the way they were treating her. It went on until a young man came
there in disguise he is here in jail in town and he struck her on the head with -v

double-barreled shot-gun and liked to have killed her
;
and still it has been goin^ on as

you see, until the present time, and we that are civil and belong to civil society ami want
to be white people have become afraid, to tell you the truth. Wo don t kjiow what
night we are to be invited out and whipped.

By Mr. BLAIR :

Question. What was the name of that young man that struck her with a gun and who
is living here in town ?

Answer. He is in jail here.

Question. What is his name ?

Answer. Yarbrough.
Question. Is he here on the accusation of striking this woman ?

Answer. Yes, sir
;
in disguise.

By the CHAIRMAN :

Question. How largo was the party that struck this woman ?

Answer. Just two of them, but only one that came into the house
;
the one that struck

her.

Question. Did you ever hear of a Mrs. Lindsay who had been whipped for marrying a
Union man ?

Answer. That is the name of this widow woman that I could not tell you who they
were that went to the door of her house and broke her glass.

Question. She is a different woman from Mrs. Campbell ?

Answer. Yes, sir.

Question. Tell us the particulars of what they did to Mrs. Lindsay ?

Answer. They went in and tore up her looking-glass and house and dresses. She is a

mighty poor woman.
Question. What did they do this for ?

Answer. I don t know
;
I never asked her.

Question. Had she married a Union man ?

Answer. Not that I know of. O, no, sir, she is a widow. It is strange the way this

all has occurred. We are all Union. These bad fellows up there and me, we got
through the war like brothers

;
we are Union men. I cannot see anything they abused

these negroes for except to drive them off of rny place so as to get to cultivate it. I have
a pretty large farm. My doctrine is that a man that never worked is going to make
nothing for anybody else. 1 tried one of them. I rented him forty acres of land and
he brought me nine barrels of corn. I have been always used to negroes, was raised

with them, and I prefer to have the colored people cultivate my land. I have more con

fidence in them than I have in a white man that has never made anything for himself.

Question. You do not know who it was, in point of fact, thatAlid whip your negroes f

Answer. No, sir.

Question. This is just a matter of suspicion of yours ?

Answei*. That is all.

Question. Nobody has been arrested for this outrage upon your negroes v

Answer. No, sir
^
because it would be guess-work pretty much, you know, and that

would not do.

Question. Do you know of any like disturbance occurring at New Market, six or seven

miles from you ?

Answer. No, sir.

Question. Have you stated now all the outrages that have come to your knowledge-
all that you can remember ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You stated that you were a minister of the Gospel, I believe?

Answer. Yes, sir.

Question. In connection with what church ?

Answer. The Cumberland Presbyterian Church.
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By Mr. BLAIR :

Question. You stated that you were a Union man during the war ?

Answer. Yes, sir
;
born and raised one.

Question. And all your neighbors up there ?

Answer. That is, just about my place.
Question. Those men whom you suspect of this transaction ?

Answer. Yes, sir
;
and I am surprised at them, for I have sustained them. I will tell

you how I was raised. I was raised in South Carolina by my old father, and was
taught, first, to reverence my God

; second, the Bible
; third, the Constitution

;
and

fourth, the Union to regard all these things as sacred
;
and I commenced the war,

gentlemen, in that way, and I came through that way, and I am at it to-day. My old
father smelt gunpowder in 1776 through that war

;
and when we were talking about

fighting here, I begged our men let us keep the flag of our fathers and set our foot

upon the staff, and if we have to light, fight for our rights in the Constitution and
under our old flag ;

never give up the flag of our fathers, and never give up the Union,
die by it

j
and I told one of them, if you will do that, I am old and worn out, but as

my father fought for that flag, I am willing to go as far as life and strength will last to

fight under it while I may live, but I will never turn my back on it, I will die first.

Question. All of your neighbors sympathize with you in your Union sentiments ?

Answer. Yes, sir
;
that I speak of.

Question. You think these outrages were committed by people in your own immediate

neighborhood ?

Answer. Yes, sir
;
that stock, too

;
not political things, not a bit of that in this, just

bad fellows. I think they wanted to drive the negroes from my land and get it. They
got drunk and did this to these poor white people, to devil them and have some fun,
but if they could be found I think they ought to be punished pretty badly for it.

Question. Is this man Yarbrough a neighbor of yours ?

Answer. No
;
he lives some two or three miles, or his father does, from inc.

Question. Was he of the same sentiments ?

Answer. His father was. He is a young fellow, a green young fellow, raised, poor
fellow, not as good as the most of our southern negroes. He never Avas taken to church,
had no moral education nor no legal education.

Question. Among that class of people in the South, were they not, and are they not,
hostile to the negroes generally ?

Answer. O, yes, sir
;
and to their masters, too, generally, that is so.

Question. There has been existing, from all time, a feud between that class of white

people and the negro, before the war and since ?

Answer. Y7es
;
that is my impression.

Question. Did they consider themselves aggrieved that the negro lived upon the best

land of the country, and took it up from them ?

Answer. That is what I think
;
and there have been several attempts made, not of this

desperate character, though, to get the darkeys off of our land where I live.

By the CHAIRMAN :

Question. Do these poor white men that abused the negroes and whipped them in

this manner, vote the democratic ticket ?

Answer. No, no j
I hate that, but I must tell the truth.

By Mr. EICE :

Question. What is your politics ?

Answer. I am a Union man.
Question. Are you a republican or a democrat ?

Answer. I am a democrat
;
for the Union and the Constitution

j
the old flag, let me

see it flutter. I think of my old father then.

By the CHAIRMAN :

Question. Do I understand you to say that you vote the democratic ticket ?

Answer. No, sir
;
but I am a democrat in principle. I will not deny my principles,

gentlemen.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

ANTHONY STEELE (colored) sworn and examined.

By ,the CHAIRMAN :

Question. Where you do live ?

Ansiver. Up here above New Market.

Question. On the plantation of the Rev. A. J. Steele ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you been visited lately by men in disguise and whipped ?
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Answer. I have been visited, but I have not been whipped. I happened to cet out of
the way.

Question. When was this ?

Answer. It was in July, I believe, as far as my recollection goes.
Question. How many men were there came after you ?

Answer. Five.

Question. How were they disguised ?

Answer. They had on white.

Question. White what ?

Answer. White cloth.

Question. Did it cover their bodies ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they have any covering upon their heads ?

Answer. Yes, sir; they had things hanging over their heads ;ike mule s ears.

Question. So you could not see their faces ?

Answer. No, sir.

Question. Were they on foot ?

Answer. Horseback.

Question. Were their horses disguised ?

Answer. Yes, sir
;
one or two of them were.

Question. Did you know any of the horses ?

Answer. No, sir
;

I couldn t see them
;

it was dark.

Question. How late at night was it ?

Answer. Between midnight and day.
Question. You may state the circumstances of their visit to you and what they did.
Answer. And what for ?

Question. Yes, and what for.

Answer. Well, there was a gentleman there in the neighborhood, and one of the boys
in our house was a banjo-picker, and the old gentleman came by our house on a Sat

urday evening and heard the banjo. One of them there was playing and the other one
was playing marbles. He stopped a few minutes and listened to the banjo, and then
he hired this follow to go over and pick the banjo so that his wife could hear it. Then
when he went over to this gentleman s, a parcel of us boys went with him for com
pany, about three-quarters of a mile from our house. When we started back from
there, we met a man, and he says,

&quot;

Boys, where have you been f We told him we
had been over to this gentleman s house that was camped over there. He was only
a camper ;

wrong ?
&quot;

the first

you know the laws of this country don t&quot;allow black and white to mix.&quot; I says,
&quot; We

didn t mix
;
we only went over there to see some fun.&quot;

Question. What was the name of the man who told you this?

Ansiver. Campbell.
Question. Where does he live ?

Answer. Two or three hundred yards from where we were picking the banjo.

Question. What does he follow ?

Answer. Farming.
Question. A renter ?

Answer. No, sir
;
he owns a little piece of land out in the barrens.

Question. Does he work or employ colored men ?

Answer. No, sir.

Question. Go on with your story.
Answer. I told him we hadn t been mixing with them, only went oui for a little fun

;

that the man hired him to come and pick the banjo, and we went for company ;
wo

didn t know we had done any harm. He says,
&quot;

Well, you have, and if you hadn t left

pretty soon we were just coming on you to whip and kill out the last danme&amp;lt;8 one ot

you.&quot;

Question. Was Campbell a democrat or a republican ?

Answer. I don t know what ho is.

Question. Had he been in the army during the war?
Answer. Yes, sir; he had been a little. He staid in a month or two, I think.

By Mr. RICE :

Question. Which army?
Answer. He had been in the southern side.

By the CHAIRMAN :

Question. He was in the confederate army then ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had he deserted, or what was the cause of his leaving I

Answer. He got scared and rail home.
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Question. Did lie make any threats as to what would be done to you colored people
for visiting that house ?

Answer. No, sir
; only if we hadn t left as soon as we did, they were just coming on us

to whip and kill out the last one of us
;
that was all the threat that was made.

Question. Was this in the day-time or at night I

Answer. Saturday night.
Question. What followed after that ?

Answer. On Wednesday night the disguised men came on us and took us out
;
took

out three and whipped them, and shot at all three of them, and shot one of them, and
I run. I went out by the floor I had only a puncheon floor and went out through
the house, and run off, and run against a little crib I had, and pretty near bursted my
head open.

Question. So you escaped?
Answer. Yes, sir.

Question. When you came back, how did you find that the other boys had been treated&quot;?

Answer. I found that they had been whipped pretty badly.
Question. How long were they laid .up ?

Answer. Peyton was laid up a month, and the other boys .only three or four days.
Question. Did you see the men ?

Answer. Yes, sir
; they catched me. After I run against the crib and knocked myself

down, I couldn t raise to get away any more before they come on me and caught me.
Then I swore I was not there. .1 swore a solemn oath.

By Mr. RICE :

Question. That you were not at the house where the banjo was played ?

Answer. Yes, sir
;
I did it to keep from being punished. They made me hold up my

hand and swear.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You took the oath they administered to you ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. But you did not swear the truth?
Answer. No, sir.

Question. You did not consider yourself under obligation to tell the truth under those
circumstances ?

Answer. No, sir
;
not that night I didn t.

Question. What was the name of this man that was shot ?

Answer. Peyton Lipscomb.
Question. What was he shot for ?

Answer. I cannot tell you.
Question. Did they whip him also ?

Ansu-er. They whipped him, and gave them all three ten steps to run, and then they
shot.

Question. How many pistols were fired off?

Answer. Three.

Question. And he was the only one wounded ?

Answer. Yes, sir. The other boys, Wash Strong and Henry Johnson, when they got
their ten steps, and they told them to run, they run right out in the bushes

;
but the

other one was an old man, and he couldn t run fast, and they put it to him; he just
kept running right on up the road.

Question. Have you any idea who these disguised men were ?

Answer. No, sir
;
because it was in the night, and they had on things I never had

seen before. There never was any at my house
; they were the first I had ever seen.

I cannot have any idea who they were.

Question. Did they tell you where they came from ?

Answer. No, sir
; they never told me wherp they came from.

Question. Have you ever seen any disguised men except them ?

Answer. No, sir
;
I never saw any except them.

Question. This happened in Madison County ?

Answer. Yes, sir.

Question. And last summer ?

Answer. Yes, sir
;
this fall. It was in August, I think

;
about the middle of August,

as far as my recollection goes.

By Mr. RICE :

Question. How long have you been living upon that place ?

Answer. Two years Christmas.

Question. The coming Christmas ?

Answer. Yes, sir. .
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Question. You were not down where they were whipped *
Answer No sir

; they left me at the house. They swore me to stay there until dav
light, and if they catched me away from there that my house would be Housed with

Question, Did you see the horses?
Answer. Yes, sir; but they were talking to me so that I could not look if tlio h

They kept me busy talking.
Question. You did not recognize the voices of any of them ?
Answer. No, sir.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871
PEYTON LIPSCOMB (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you ever heen visited by men in disguise ?
Answer. Yes, sir, I have.

Question. More than once ?

Answer. Not more than once since I have been living in Alabama.
Question. Before you came to Alabama, were you?
Answer. Yes, sir.

Question. Where ?

Answer. In Tennessee.

Question. In what county in Tennessee?
Answer. About live miles this side of Salem.
Question. In what year was that ?

Answer. It was the second year I came home
;
I was out in the Army.

Question. Were you in the Union Army during the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did they do to you ?

Answer. They abused me very bad; they whipped me.
Question. How large was the company ?&quot;

Answer. There were four of them together.
Question. Were they disguised ?

Answer. Yes, sir; all of them were disguised men.
Question. Did they tell you what they were whipping you for ?

Answer. Well, they whipped me for voting, for one thing.
Question. Did they tell you how you had voted on which side you had voted ?

Answer. Yes, sir.

Question. Which side was that ?

Answer. They said I had voted on the North side.

Question. They whipped you for that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they tell you you must vote after that ?

Answer. They said, if I could not vote on the other side, I must not vote at all.

Question. Did you see any of the Ku-Klux after that ?

Answer. Yes, sir
;
since I have been living in Alabama, which has been about a month,

I reckon, they came and visited me again.
Question. What did they tell you this time ?

Answer. Well, they whipped me and took me out. They didn t say anything more
against me, only about a man that came in moved in a new comer. We boys were
there in the evening, picking a banjo. He came along, and asked us to come down there
to his place in the evening and pick the banjo, in connection of his wife hearing of it;

that she never heard one, and she would like to hear it. We agreed to come after so long
a time. He told us there was no harm in It, and we didn t think there was any, and^
we went down there, and as we passed by a certain house they hailed us, and asked us

where we were going, and we told them a..gentleman had asked us to go over and pick
the banjo, and his wife wanted to hear it, and they made a mighty miration [admira
tion ] that we was going. *

j

Question. Who was this gentleman ?

Answer. Mr. Campbell.
Question. Had he been in the Avar ?

A nswcr. He might, as far as I know.
Question. Did he own a plantation near there f

Answer. Yes, sir
;
he lived on a plantation not far from where we went up to pick the

banjo that night.
Question. This was Wednesday night, was it ?

Answer. No, sir
;

it was Saturday night.

Question. What occurred on the Wednesday night following ?

Answer. Wednesday night ?
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Question. I mean the night when you men were whipped ?

Answer. O, he shot me that night^ after whipping me.

By Mr. BLAIR. :

Question. Who shot you ?

Answer. One of the men whipped me, and then shot me too, in this arm
; my left

arm.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What time of night was it ?

Answer. I reckon it was near about midnight, or not that late.

Question. Where were you when they found you ?

Answer. I was in my house, and they took me out of my house.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they break in ?

Answer. No
;
when I discovered them being there, I heard the whistles, and they were

surrounding the house, and there was a man poking his pistol in the window, at each
window

;
there were two windows to the house

;
and they told me to come out or they

would shoot in the house, and I went out. When I went out, he cafcched hold of me
and walked mo out in the road, and the other man in there he did the same way ; they
ordered him to come out.

By Mr. BUCKLEY :

Question. WT
hat was his name ?

Answer. Washington.

By the CHAIRMAN:

Question. Washington Strong ?

Answer. Yes, sir. .

Question. What did they tell you they wanted to do with you ?

Answer. They didn t say what they were going to do with me at all. I told them I

hadn t done anything. They told me to come on, he had something to do with me.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Go on, and tell what they did with you.
Answer. After they took me out, they took ine up the road, I reckon it was about a

quarter, and there they halted and stood about awhile, and then got hickories and
whipped rne.

By the CHAIRMAN :

Question. How many licks did they give you ?

Answer. I couldn t count how many ; they gave me a good many.
Question. Did you have your coat on ?

Answer. No, sir
; they took everything off.

Question. How many whipped you ?

Answer. There didn t but one man whip me. He made me get down on the ground,
and he whipped me there

;
as well as I could tell, fifteen minutes, as hard as he could

;

and then another one came up and whipped me again.
Question. Were the other colored people also whipped, who were there ?

Answer. Yes, sir ; they whipped the other two men that were there with me.

Question. Did they tell you there what they were whipping you for ?

Answer. They said it was for picking the banjo for that man. They said the Jaws
ofthe country didn t allow black and white to mix together.

Question. When was it they shot you ?

Answer. They shot mo on that Saturday night.
Question. You mean on this Wednesday night ?

Answer. Wednesday night ?

Question. After they whipped you ?

Answer. Yes, sir
;
after they whipped me they shot me.

Question. Did they tell you to run
Answer. Yes, sir; they started me off to run. I reckon I hadn t got as far as from

here to that window when they fired.

Question. And they fired upon you ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you been living upon that place since ?

Answer. Yes, sir, I have been living there since.

Question. Have you ever been troubled by them since that time ?

Ansiver. No, sir; I never saw any of them.

Question. Plas anybody ever been punished for this violence upon you ?
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Answer. No, sir

;
not as I heard of.

Question. Has nobody been arrested ?
Answer. No, sir.

By Mr. RICE :

Question. Do you vote every year ?

Ansiver. I have not voted since that year.
Question. The first year you were whipped in Tennessee?
Answer. No, sir.

Question. Why did you not vote ?
Ansiver. Well, I was afraid to vote.
Question.Which way would you have voted if you were not afraid to vote ?Answer. Well, I should vote on the same side as I voted before.

By the CHAIRMAN:

Question, And that was the republican ticket, as I understand youAnswer. Yes, sir.

Question. Is that the way all the colored people feel and talk ?

By Mr. RICE :

Question. Do you know which way this man Campbell votes ?
Answer. No, sir

;
I was not where he votes.

Question. Do any of the colored men on your place there vote ?

Answer. Not any that I know of. None of them has voted since I have been livin&amp;lt;r

there.

HUNTSVILLE, AI^ABAMA, Octolcr 14, 1871.
HENRY JOHNSON (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you live on Mr. Steele s plantation ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever see any Ku-Klux, or men in disguise ?

Answer. Yes, sir
;
I have seen men in disguise.

Question. Did you ever see them more than once ?

Answer. Five or six times.

Question. Where first ?

Answer. At the widow Walker s, right there close to Mr. Steele s;

Question. How long ago was that ?

Answer. That Avas year before last.

Question. What were they doing ?

Answer. They never did nothing; they said they just came to look that night.
Question. How many were there ?

Answer. Ten or twelve
;
I don t know how many.

Question. Were they on horseback ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did you see them next?
Ansiver. I saw them about a month ago now, I think.

Question. Where ?

Answer. At Mr. Steele s.

Question. Was that the time you were whipped ?

Answer. Yes, sir.

Question. Go on and tell us all about it.

Answer. Do you want me to tell every bit?

Question. Yes.
Answer. I will tell you the whole obligation of it now. I went, we boys went, out to

a man that had been living in a house he rented the house and one of the boys,
Wash Strong, was picking the banjo ;

and ho hired Wash to pick the banjo, and we
went. He kept at us to go with him, and we went out with him and staid there a right
smart while, and broke up and started on home. We didn t sauce or pester anybody,
or say nothing out of the way ;

and we met a man as we started home, and he said be

started there to tell us to leave there, that it would be better for us. He said ho was

just going there to whip us all out.

Question. What for?
Answer. Just because we went there with that man.

Question. Was this Campbell?
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Ansiccr. Yes, sir, Aleck Campbell. He just as good as told us if we hadn t got away
as soon as we did, we all would have got whipped; but we had started.

Question. This was Saturday night?
Answer. Yes, sir.

Question. Tell us what took place on the Wednesday night after that.

Answer. Well, I call them Ku-Klux
; they came there

; they came to my door. There
is two doors to the house

; they came on that side. I was in the room. I have a fash
ion always to set a chair against my door. I didn t think of them. They just run in

and pushed my door, and 1 had to go and kindle up a light. They had their pistols on
ine. While I was kindling up the light, Anthony, that was in here just now, got out -

Anthony Steele and they run in, and I couldn t do nothing. My wife was in the family
way. I couldn t do nothing, and I just stood and took it. I couldn t help myself no

way.
Question. What did they do to you in your house ?

Answer. They didn t do nothing in the house except to take me out
;
and they took

me off and whipped me.

Question. How many licks did they give you?
Answer. I don t know, sir

;
I reckon about twenty, to my knowledge.

Question. Did they make you lie down ?

Answer. Yes, sir, on my back
; they made me and Wash Strong both lay on our backs,

and while they were whipping us they put their pistols right here to the forehead, and
had them cocked on us both.

Question. Did they tell you what they were whipping you for ?

Answer. They said, &quot;The next time you want a dancing frolic, you come to my house.&quot;

We never said nothing, but just stood there. When they got through whipping, they
told us to get up and put on our clothes, and we did so

;
and they told us first to jump.

I reckon I run as far as from here to the back side of the house over there
;
and one of

them said,
&quot; Shoot

;&quot;

and when he said that, I run out of the road, up in the woods.

Question. Did they shoot?
Answer. Yes, sir, they shot.

Question. How many shpts did you hear ?

Answer. I heard them shoot three times.

Question. You were not hit ?

Answer, No, sir
;
I was not hit with any ball.

Question. You have told the committee of two occasions that you saw the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. You may tell of any other occasion that you saw them.
Answer. No, sir, I never saw them any more.

Question. I thought you said you had seen them five or six times.

Answer. I just meant twice. I always try to tell the truth, as far its I know.
Question. How long have you been living with Mr. Steele ?

Answer. Going on four years, I think.

Question. Where did you live before that?
Answer. At Jimmy Johnson s.

Question, Was that in Madison County ?

Answer. Yes, sir. They troubled rne there at his house.

By Mr. RICE :

Question. Were those men disguised who whipped you ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were those men that you saw before that disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were the disguises these last ones had similar to those on the other party
you had seen before ?

Answer. Yes, sir
; they were disguised.

Question. But were they disguised in the same way ?

. Answer. Yes, sir.

Question. Had they the same kind of hats ?

Answer. Yes, sir.

Question. And the same thing over the faces ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were the horses disguised ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. All of them ?

Ansiver. One I don t think was; to my knowledge I don t think it was. They
would not allow me to look at them.

Question. You did not know any of them ?

Answer, No, sir
;
I cannot swear that I knew any of them.

Question. Have you ever voted ?

Ansiver. I never have voted but once.
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Question. When was that ?

Ansiccr. It has been about two years ago.
Question. Why do you not vote?
Answer. We are just afraid. We are just afraid; that is the reason
Question. Of what ?

Answer. Afraid we all will be killed right in our own houses.
Question. What, by the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are the colored men around there generally afraid ?

Answer. Some of them are and some of them ain t. If they slip in there and vote
that is all the way to vote.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you mean slip in here to Huutsville and vote?
Answer. Yes

;
sir.

By the CHAIRMAN:

Question. Do the democrats ever threaten the negroes if they vote ?

Answer. I never heard any of them
;
but the negroes fire just afraid. Several of

them have been whipped about there, and they are just afraid.

By Mr. BUCKLEY :

Question. They think they will be safer if they do not vote ?

Answer. Yes, sir
; they think they will be safer not to vote

; they think they won t

be killed or b^at up.

By Mr. BLAIR :

Question. You did not know any of these men?
Answer. No, sir.

Question. Did they live in the neighborhood I

Answer. I think they lived in the neighborhood.
Question. Did they talk as if they knew all about you ?

Answer. Yes, sir
; they knew nie. They called me just as plain as any of these men

that came with rue.

Question. Then they must have been from the neighborhood?
Answer. Yes, sir; they called rny name as good as Wash, yonder, could call it.

Question. You, from that circumstance, took it that they were some persons who
lived in the immediate neighborhood and knew you?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they seem to know about the localities in the neighborhood ?

Answer. Well, sir, they were whipping us, and the white man when he got nie he

got me first before he got the balance, and carried me down, and he said, &quot;We give
that white man a light brushing/

7 and he started.

By the CHAIRMAN:

Question. What white man; the one that you had played the banjo for?

Answer. Yes, sir.

By Mr RICE :

Question. Did he live in the neighborhood?
Answer. No, sir ; he just moved in lately, and rented a house ana asked us to go over.

By Mr. BLAIR :

Question. Is he there still?

Answer. No, sir
;
he started the Sunday morning after that night.

By Mr. RICE :

Question. The morning after the whipping?
Answer. No

;
the morning after we picked the banjo.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they scare him off ?

Answer. Yes, sir; he had gone.

By Mr. BLAIR :

Question. Was Campbell one of the men that whipped you ?

Ansiver. I don t know
;
I can t say it was him

;
I am not positive to say it was him.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you hear of anybody else in the neighborhood being whipped ;
Mrs.

Lindsay, for example, or Mrs. Campbell ?
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Ansn. ei\ I heard of Mrs. Campbell being whipped. I don t know how true it is. I

have heard the people talking about it. I never saw it.

By Mr. BLAIR :

Question. What was she whipped for ?

Answer, I don t know; I can t tell that.

Question. You say she was whipped?
Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear what she was whipped for ?

Answer. No, sir
;
I never heard what she was whipped for.

Question. What sort of a person is she? What sort of a house does she keep?
Answer. Well, I don t know. I don t go to the house. I don t hardly ever go to white

people s houses out that way. They are sort of poor people, and don t allow black

people to visit them.

Question. What do they say about her ?

Ansiver. Well, some of them say she is a mean woman. I don t know whether she
is or not. &amp;lt;

Question. W
T

hat sort of a woman 1

Answer. A mean woman
;
but I never saw her out of the way myself. I cannot say

she is. I just heard people say it. I never saw it myself.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

WASHINGTON STRONG (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. You work on the Rev. A. J. Steele s place, do you not ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever see disguised bodies of men more than once ?

Answer. No, sir.

Question. When was that ?

Ansiver. It was the 23d night in August.
Question. Go on and tell the committee what you saw then.
Ansiver. I was in my house asleep, and they came and took me out and carried me

off, and they were disguised; and they carried me out in the woods and whipped me,
and shot at all three and hit one.

Question. Did they give you a fair chance to run ?

Ansiver. No, sir
;
after they got done whipping me, they said,

&quot; Now
run,&quot;

and by the
time I got started they shot.

Question. How many licks did they hit you ?

Ansiver. I don t know
; they hit me right smart.

Question. Were yon standing or lying down ?

Answer. Lying down flat on the ground.
Question. Did one or two whip you ?

Answer. Two whipped me.

Question. With what ?

Answer. With switches, or anything they could get their hands on.

Question. How many minutes did they Whip you ?

Ansiver. I don t know
;
I reckon three or four, just as hard as they could lay the

blows on. They cut the blood out of me and they hurt; this left arm was sol couldn t

pull fodder, and they bursted one finger, and here is one scar on my arm, [exhibiting
it.] My arm was swelled up so I had to split my shirt-sleeves it hurt so, and the other one
was hurt too, and here is the scars. I had my hand here [illustrating;] they struck
across.

Question. Were you lying on your back or on your side ?

Answer. On my side, like this
;
and I held my hand here, [illustrating ;] and they cut

my hand.

Question. Did you notice the disguise ?

Answer. Two of them had on white-like domestic, and one had on black and red.

Question. Black, with red binding ?

Ansiver. Yes, sir
;
and something white on the head, and something away up on the

head.

By Mr. RICE :

Question. A tall hat.

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. And a device for the face?
Answer. Something with mouth and eyes.
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By Mr. RICE :

Question. Horns on the hat ?

Answer. No, sir
;
I didn t see

;
but I cannot say, I was so bad scared.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they tell you who they were ?

Answer. No, sir.

Question. Or where they came from ?

Answer. No, sir.

Question. Did they threaten you that they would come back again ?

Answer. No, sir
; they did not say, but just when I picked the banjo, to come to their

house.

Question. Did you know any of them ?

Ansiver. I think I knew one, but I am not certain whether I knew him or not.
Question. By the voice or size?
Answer. Just by his size.

Question. Did you see their horses ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were they disguised too ?

Answer. Yes, sir.

Question. About how late at night was this?
Ansiver. It was a little after midnight, I think.

Question. You had no notice at all that they were coming ?

Answer. No, sir; not a bit. The reason I know it was a little after midnight it was
not very long until day.

Question. How old are you ?

Ansivcr. Going on twenty-two ;
if I live until the 3d day of August, I will be twenty-

two.

Question. Have you ever voted ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Do the colored people, up there in that part of the county, go to the voting
places and vote ?

Ansiver. Some of them do and some don t.

Question. Why do they not all go ?

Answer. I don t know.
Question. You never heard them say ?

Answer. No, sir.

Question. Are they afraid to vote ?

Answer. I reckon they is
;
I was never old enough, they said the reason I didn t go

By Mr. BLAIR :

Question. You say you were not old enough to vote ?

Ansiver. I was not at the time he said of, when the others were to vote, my mother
said.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1872.

HOWELL ECHOLS (colored) sworn and examined.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you live in this place ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. How long have you lived here?

Answer. I have lived here about twenty-two years. I came here at Polk s election,

that fall. I was raised in six miles of here.

Question. What is vour occupation ?

Answer. I am a traveling elder of the Methodist Church ;
that is, presiding elder.

Question. Are you familiar with the history of the Methodist Church here in this

place ?

Overtoil. Wilfyou go on and state, to the committee in reference to the formation of

the colored Methodist church here in this town as briefly as you can !

place, how did you obtain the ground upon which the building was placed T

Answer. Soon after I joined the church, or just at the time, Mr. \\ illiam Moore^.ho

lives on the outside of this town here, a lawyer, promised to give us a pie

if we would build a house on it. We then had a church in the grave-yard ,

o\vn
^
IKI 1.

Mr. Billy Brandam promised to build the church, he being a member o
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Mr. Moore promised to give the ground if we would put a church on it, and Mr. Bran-
dam promised that if we would build the church, he would build it for us.

Question. Was he a carpenter ?

Answer. He was a bricklayer, and he would give in so much for the work. That
was a mutual agreement with the colored people and those two gentlemen ; they were
all members of the same church. We went forward then, and levied collections and
sent out subscriptions among the white people and black, and with those subscriptions
and collections na:d for the house. The colored people did it, and the deed is down in

the court-house. The deed given by Mr. Moore was in the hands of the Tennessee con

ference, and provides that it shall be for the worship of the colored people so long as it

remained in that church and for that purpose, but that whenever occupied for twelve
months for any other purpose, it reverted back to the original owner. When General
Mitchell came in here, gentlemen came here named Merrill and Burnside, and they
opened a day-school. The first Yankees w*ent in there and cooked there for several

weeks. After they quit, they kept the school there until Mitchell s evacuation.

Question. Do you refer to General Mitchell, of the Federal Army ?

Answer. Yes, sir
;
after he evacuated. The next that came in was Wilder, and he

staid there awhile, and those two companies occupied the house about twelve mouths,
and then it reverted back to Mr. Moore. We worshipped there all the time the school

was there. Mr. Merrill preached for us. Presiding Elder Stokes opened the door of the
church

;
and just about the time General Mitchell went away he, the preacher in charge,

Washington Duncan, a colored preacher, preached under the white preacher ;
and the

elders of the church and the local preachers, and the stewards and the class-leaders,

met, and it was passed by a majority that I should take charge. The white preacher
had run off to Nashville in the time of the excitement. Mr. Plummer, the presiding
elder, preached for us occasioully. After Mr. Merrill commenced preaching, Mr. Plum
mer quit. We felt it our duty to see him, and we went and asked him to come and

preach for us to-morrow evening, (that was Sunday,) and ho said,
&quot; Get the Yankees, as

you usually have done.&quot; We replied that we didn t do it; that we couldn t help our
selves

;
that they came there and preached, and we heard them. We thought it was

necessary to see the presiding elder. We said no more to our preacher here. After
Hood s raid, I went to Stevenson, and then I came back and took my same position and
occupation and went to preaching in the church, and Mr. Stokes came back and
preached several months, and held quarterly meeting and preaching; and when ho

left, he gave me papers that I have now, and in a few days Mr. Lakin came down and
inquired for the colored local preacher in charge, and I Avas introduced to him right, at

this corner up here. He asked if I was the preacher. I told him I was. He asked if

Mr. Stokes had the organization. I told him. He asked if I had a list of all the names.
I told him I had of all the names in the country. That was about the first word that

passed between Mr. Lakin and myself. Then he inquired after this man William

Moore, that gave us the church.

Question. The man that gave you the ground?
Answer. The ground. lie said he learned there was a trouble about the church. I told

him, u
Yes, sir.&quot; I told him \vhere Mr. Moore lived

;
his office was right on the corner.

Probably it is there now : it was his own building. They got together and they
talked. I was riot there, and I do not know what the conversation was. Mr. Moore
stated to me yesterday that if there, was any other witnesses needed, ho would be glad
to come in and sustain me in my statement. He went straight to Mr. Moore. A few
days after that, I got two or more of my brethren stewards to go to Mr. Moore, and
I said,

&quot; Mr. Moore, I come to see you to ask in what relation do we stand in regard to

that church. &quot; He says,
&quot;

Well, Howell, you know I gave you all the ground. Mr.

Bill}&quot;
Brandam built the house, and promised to give so much in the house. You

colored people robbed from your night s sleep, and raised so much money to build the

house, and it is yours ;
but the land is mine.&quot; I said,

&quot; Will you please sell me a little

piece of ground around the church to make it larger? You gave us the ground, but it

is scarcely more than five feet around, and I want it larger to tramp around.&quot; lie

says,
&quot;

I will do so if I can conveniently, without getting into a fuss with my brethren.
You know the property is in the hands of the Tennessee conference, and it will not do
for me to tell you I could give it to you until I saw them

;
but if it makes no difference

to them, I will give it to you, but there is a little trouble here as long as we have a

part of the congregation in that house; with you being joined in the Cincinnati con
ference, he will tur-n jou out. Have you got all the names?&quot; I says, &quot;Yes, every
Methodist in the town and country.&quot; He says,

&quot;

Well, the house follows the church,&quot;

and, said he, &quot;I will let you know in a few days whether I can sell you any ground
around the house;&quot; but he said I was welcome to the house. The deed was violated.
I says,

&quot;

According to your statement, as soon as it was used for twelve months for

any other purpose, it will not be in the hands of that conference, but in your hands.&quot;

He says,
&quot;

Howell, I wish to go and see them. I belong to the same church, and I

will have to be careful.&quot; I says,
&quot; That is right ;

when you get it straight, let me
know

;&quot;

and he promised me he would* A few days after that I received a note,



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 959

brought to my house by some colored person a white man gave it to him demandingme to give up the property belonging to the Southern Church. Aft.-:- I received that
note, I did not know what to do. I wrote down to General Swayne, that I thought
was in office, to know what to do. I received word, in four or five days, to remain in
the house. I pleached on about two weeks, and the sheriff brought me another note
John Coaltar was sheriff, or deputy sheriff, at the time. I got it read

;
he would not

read it to me
;
I asked him, and he would not. And it read like this : that I was re

quested to come before the court, and give an account for violating the orders of the
justice of the peace, in not giving the property up the first time. Well, I came up to
the squire s office. I sent a young* man up to see what they were doing in the house.
They wanted me to come in

;
I wouldn t go in

;
but he went in, and they kept him iii

there before Mr.- Gordon and Mr. Wilson. I staid around here with some other old
brother. I sent another, David McCauley, a local preacher, and they kept him. I
went home, or started, and sent them word that I felt feeble. I had been having chills,
and I went back home. Straightway I appointed a leaders meeting. I felt* it my
duty, as preacher in charge, to get my leaders together, to know what to do

;
and wo

agreed to give the house up, and have no more fuss about it, for fear we might be in

danger.
Question. What did you do then ?

Answer. Then I sent for Mr. Burrows, the presiding elder of the Southern Church, and
Professor Wilson, that kept the college up here, and Mr. Cherry, the preacher in charge.
They all met me in this leaders meeting, and I walked up to Mr. Burrows s and handed
him the first note I received, not the one I got by the sheriff, and he (old me he didn t

want that note
;
that he didn t require it; that the last on

1

e was the one he was after.

He wanted me to answer to the last one. I told him I did not regard the last one
; that

I had not violated the first one. He asked me if I hadn t had preaching in the church
since I was ordered out. I told him I hadn t, but the stewards had, which I was not
accountable for, for I was sick

;
and the stewards had a right, and they met in the

preacher s absence. He said,
&quot; Didn t I order it ?&quot; I told him,

&quot; No
;
but as soon as I

got up, I brought you the note.&quot; He said,
&quot; You have got to go before the lawyer,

lawyer Davis, and if he will let you off, all right.&quot; We came out of the church, and
went straight up to this corner house, and Mr. Davis came there, and Mr. Gordon, and
Mr. Davis addressed rue this: &quot;

Echols, I have wanted to see you before. I thought
you had better sense than to attempt to keep property belonging to another church,
when you have left the Church and joined a new organization.&quot; I told him I did not
know I had joined a new organization. I always belonged to the old Methodist Church,
and I did not know any better yet until this fuss, but now you say there is a Church
North and a Church South. He says,

&quot;

Yes, there is.&quot; I says, &quot;I didn t know it, and
that proves that I didn t organize under Mr. Stokes, because I had a respect to persons ;

but since it has been explained to mo that I have joined another organization, the Cin
cinnati conference, I give the church up freely. I don t want to occupy anything that

don t belong to me
;
but we built the church, and it is ours.&quot;

Question. Did you occupy the church after that time ?

Answer. Yes, sir
;
he says,

&quot; Do you agree tp give it up ?&quot; I said,
&quot;

Yes,&quot;
to Mr. Bur

rows, and Mr. Burrows said, &quot;Are you going to turn out three persons in the street

that Mr. Cherry took in ?&quot; Says I, &quot;Pie took in three persons, and we have three hun

dred persons, and I am called before the justice of the peace to give up the house, and

I have about three hundred persons in my congregation that worship there, and ho

has three.&quot;
&quot;

But,&quot;
he says,

&quot; the house belongs to us and the stewards, and we belong
to the Tennessee conference, and if you want to worship there, leave that organization
and come over.&quot; I replied to him, &quot;No, sir; I do not believe in moving so often. As

you say, I have moved once
;

I will not move any more
;
I do not object to joining you,

but I will not move again.&quot;
lie says,

&quot; Will you give up the church ?&quot; I said,
&quot;

les;

but I believe it is my house
;

it is our house
;
for we built it.&quot; Pie says,

&quot; I can t de

cide that
;
but you give it up f I said,

&quot;

Yes, I give it up, for I cannot help it
;
but

YOU have got my house.&quot; He says,
&quot; You can worship there until we want the church.

Mr. Burrows says this, and I says,
&quot; Thank you.&quot;

&quot; And probably,&quot;
he says,

&quot;

by that

time you can get a house.&quot; Then I thanke&amp;lt;rhim for the privilege of worshipping there,

and we all went home. Then I worshipped there three or four weeks, and he met me once

on Saturday evening, and says, &quot;Echols, I want to preach in the church to-morrow or tc

morrow nio-ht.&quot; I says,
&quot; You can preach there.&quot; He thanked me politely, and went on.

Sunday evening he preached, and after preaching he said ho would hold meeting 1

every Sunday, either by a white man or a colored man, and, he says, &quot;I invite you all to

come to the church
;
the church-door will be open to receive members ; you have

our organization, and joined the Cincinnati conference.&quot; He says, -lou were wrong

for it, and should come back to your own Church
;
there will he service every bumlay.

Then he went out. I says,
&quot; I will preach for you to-night.&quot;

He says, &quot;Well, you can

preach to-night, and then I will take possession.&quot;
I went to him at the door, and s;

&quot; I would have spoken about this in the house
;
but I hate to raise a confusion ;

hate to hear you invite them to come and hear you, and that in my own ho.use to talk
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that way ; you know I was ordained by the same man that ordained
you.&quot;

He says,
&quot; You may come, too.&quot; I says,

&quot; This invitation, out of doors, I don t care about
; you

ought to have invited the congregation and the minister.&quot; I says,
&quot; I shall leave, and

take my congregation with me.&quot; He objected to that, and invited us to come there.

I says,
&quot;

No, sir
;
I will take them out, and preach wherever I can.&quot;

Question. Did you get a new place of worship then?
Answer. Yes, sir, this same place down here in about three weeks.

Question. Do you still continue to worship there?
Answer. Yes, sir; in the new place. We then bought this house from a gentleman

here in town and rolled it on the ground.
Question. Did you ever know a man here by the name of Hammer, who had charge of

a church in this town ?

Answer. I know a man by the name of Hammer, but I never knew him to have

charge of a church. He preached one sermon in this court-house up here last spring or

some time the latter part of the winter. .

Question. How long did ho live hero in this place ?

Answer. He never had been here since I have lived here, in twenty years.

Question. He never has had charge of a church in this place ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever hear that he was run off from this place by Mr. Lakin ?

Answer. No, sir. Hammer came here last winter and preached in this court-house.

Question. Did you ever hear that he had a colored church here and that it was broken

up I

Answer. No, sir
;
he never had one. I know every minister on the place, Baptist and

Methodist, and every one. I ate at Brother Hammer s in going to my quarterly meet

ing last year. He lived near Vienna.

By the CHAIRMAN :

Question. In what county is that ?

Answer. Jackson. He just moved here last year.

By Mr. BUCKLEY:

Question. You never heard or knew of his church being broken up here ?

Answer. No, sir.

Question. You never know that ho was driven off ?

Answer. No, sir, I never knew him to preach here, except in that court-house.

By the CnAIRMAN :

Question. If it had occurred would you have known it ?

Answer. Yes, sir, I have been here twenty-odd years. I have been in charge here
until last year.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

RICHARD W. WALKER sworn and examined.

The CHAIRMAN. As Judge Walker was summoned at the request of the minority of
the committee. General Blair may examine him.

By Mr. BLAIR :

Question. WT
here do you reside, judge-?

Answer. Huntsville, Alabama.
Question. What public positions have you held in this State ?

Answer. Before the war ?

Question. Before and after.

Answer. I was at one time solicitor of one of the judicial circuits
;
was twice a mem

ber of the legislature ;
was speaker of the house at one session

;
afterward judge of the

supreme court. During the war I held positions ;
is it proper to name them ?

Question. Yes, sir.

Answtr. During the war I was a member of the provisional congress, and the last
two years of the war I was a member of the confederate senate.

Question. Have you held any public position since the war ?

Ansiver. I have held no office since the war.
Question. Were you not at one time a judge of the supreme court ?

Answer. I have so stated.

Question. Was it prior to the war ?

Ansiver. Yes, sir, that was before the war.

Question. You are practicing the law now?
Answer. Practicing the law.
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Question. What is the circuit you practice in T
Answer. I practice in this, the fifth circuit, and in the adjoining circuit, the fourth
Question. Comprising how many counties ?

combined
*^^^^ ** thiS moment-about ten or twelve counties, I guess,

Question. Do you attend regularly most of those courts?
Answer. I attend regularly the courts of this county, Madison, of Limestone, Law

rence, Lauderdale, and Colbert
;
I do not attend the other counties.

Question. The object in asking you these questions was to ascertain your means of
knowledge of the present and past condition of this country in which you reside andwhere you practice law. I will ask you now whether the laws are executed andwhether peace and good order are maintained in this portion of the State.
Answer. As a general rule, in the counties I have mentioned and of which I am most

familiar, the laws are obeyed, and peace and good order prevail. In Limestone Countythere have been of late some pretty serious disorders, but, with the exception of that
county, I think the laws are in the main -well observed in the counties with which Iam familiar.

Question. State, if you please, the character of the disturbances in Limestone County,and how they originated, if you know.
Answer. I have no personal knowledge of the origin of the disturbances. I onlyknow what I have heard from others, who I am satisfied are well informed on the sub

ject, and, according to the information derived from them, I am convinced that there
has been nothing political in the origin of these disorders, but they have grown out of
private matters.

Question. Feuds between individuals ?

Answer. Yes
;
feuds between individuals. I have been so informed by gentlemenwho are prosecuting the persons supposed to be guilty of the disorders.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you refer to Captain Coleman ?

Answer. Captain Coleman only mentioned the fact in my presence. I refer more
particularly now to Mr. Luke Pryor, a member of the bar of Athens, from whom I
derived most of my information in reference to these disorders.

By Mr. BLAIR :

Question. State the nature of the disorders you refer to.

Answer. I do not know that I can do that in any detail at all. He has just mentioned
to me that outrages have been committed by disguised individuals there, but if he tgld
me the particular facts, and I do not doubt that he did, they have passed from my
memory.

Question. Do you know of the existence of any political organizations at this time,
or heretofore, since the war?
Answer. I have no knowledge of any such organizations, and never had any knowl

edge of any such organizations r except what I derived from public rumor. I am satis

fied that at one time in this State there was an organization known as the Union
League, which I believe was secret, and at one time what has been called the Ku-Klux
organization may have had somewhat of a political character, but I have no knowl

edge on that subject, none whatever. So far as my knowledge goes, it would lead me
to the contrary opinion ;

but some persons entertain the opinion that there was an

organization of that name, somewhat political in its character. I am satisfied that if

there was such an organization at all political in its character, it was a very short

lived one.

Question. What is the popular belief as to the purpose and objects of that order ?

Ansiver. Well, the general, almost the universal conviction, so far as I am acquainted
with public opinion on the subject, is, that its original object was mainly for the pur
pose of a sort of police organization, for the prevention and punishment of men sup
posed to be guilty of crimes, who, it was believed, would not be pnnished in the

regular course of the law.

Question. Was there anything in the condition of the country that seemed to demand
or to give a pretext to such an organization 1

Answer. There was very much m the condition of the country which, to some persons,
seemed to furnish a pretext for such an organization. I never thought myself that

there was any justification or could be any justification for it.

Question. What was that condition upon which those that justified this organization
based that opinion ?

Answer. Well, shortly after the war, acts of lawlessness were very frequent m all por
tions of the State, much more frequent in some parts of the State than in others.

They proceeded, to a very great extent, from the demoralizatiou which always results

from a long war. Then the negroes of the State had just been emancipated. They te

few of the restraints of citizenship, and they were disposed, very much disposed, to

61 A
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agine that liberty meant license. I think that the commission of offenses against the
law by them was much more frequent than it has been since they became accustomed
to liberty.

Question. In that condition of things was property insecure ?

Answer. O, yes, sir, property was very insecure, exceedingly so
;
for some little time

after the war, certain descriptions of property particularly so, such as stock upon farms,
and everything of that kind.

Question. Did the impoverished condition of the people make them feel very restive
tinder these continual depredations upon their property ?

Answer. Yes, sir, there was a great deal of that feeling.

Question. Was there any alarm felt as to the security of their families, and especially
the woman ?.

Ansiver. Yes, sir, there was a great deal of that kind of apprehension, more, perhaps,
than was justified by the facts

;
and yet there was a great deal of jusification. The

negroes were in the habit of assembling, and they were very fond of public meetings.
They were in the habit of assembling at public gatherings very often in the night, and

frequently the most inflammatory harangues were made to them. Sometimes it was
not very easy to control them.

Question. Added to the feeling that existed, did the organization of the negroes by
political leaders into these Leagues very much increase the alarm of the people of the

country ?

Answer. I think that it did, because the purposes of that League were not understood

by those who are not members of it, and I have 110 doubt that objects were, in the public
mind, attributed to the League which were never entertained by those who had control
of it.

Question. What was the popular belief as to the intent and purpose of this organi
zation ?

Answer. WT
hich organization ?

Question. The League.
Answer. So far as my knowledge extends, it was believed to be a political organiza

tion for the purpose of consolidating the negro vote in support of those who were con

trolling the organization. That was the main purpose.
Question. In respect to the final organization of the State government under the

reconstruction acts, I believe it has been in testimony before us that the constitu

tion was submitted to the people at the same time that a full set of officers were
named and voted for by one party, and that the conservative or democratic party
abstained entirely from voting, and thereby defeated the constitution in the manner

pointed out by the act of Congress, by abstaining from voting, it not having received
a. majority of the registered vote. When, notwithstanding these facts, that constitu
tion was declared adopted by the Congress of the United States, and those officers

inducted into their places, did this condition of things add greatly to the irritation

of the people of the State I

Answer. Yes, if I were asked my opinion as to what fact or cause contributed beyond
any other to the popular dissatisfaction in this State, it would be the manner in which
our present constitution was foisted upon the people, and the manner in which our

present officers were installed into office, with the character of the instrument itself

the constitution itself.

Question. And the character of the officials ?

Answer. Yes, and the character of the officials.

Question. Now, I desire you to state briefly to the committee what was the character
of the .administration of justice, and of the finances of the State and the different

counties, under those officials ?

Answer. There were some exceptions to the contrary of what I shall state to have
been the general fact, but in the main the judicial officers, who went into office after

the organization of our present State government, were considered by the bar and the

people of the State incompetent for the positions in which they were placed, and very
often they were men of very equivocal reputation for integrity. That, of course, served
to impair anything like confidence in the administration of the laws. Well, the same
was true to a very great extent of the members of the legislative department of the
State government. I will state here, in reference to the elections which took place for

officers under the constitution you have already implied in your question that the
democrats or conservatives did not vote in that election. They did not, and in conse

quence of the adoption of the non-voting policy by the conservative people of the

State, the selection of all the officers in all the counties of the State, of every kind and
character, was left mainly to the most extreme element of what was called the radical

party of this State. I think the elections in the counties generally were exceedingly
distasteful, so far as my knowledge goes, to what is known as the native element of the

republican party in this State. In that way a class of men were elected to office who
were by the great mass of the white people of the State considered wholly unfit for

their positions. There were some exceptions to the contrary.
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Question. In the administration, especially of the financial affairs of the State nm&amp;lt; ,,f
the counties, were the apprehensions of the white people of the State iustilied in tlu-ir
belief as to the incompetency of these officers ?

Answer. Well, I think they were. I cannot now state particular facts beyond those
which resulted from an investigation which I made here last fall in the fall of 1870
pending the canvass for the last governor s election. I had occasion more particularly
to examine the comparative burden of taxation in this county in the years just before
the war and the two years immediately succeeding the establishment of our present
State government; that is, the years 1859 and 1860, as compared with 18(19 and 1870
the State and county taxation on the people of the county; and I made a mem
orandum of the result of my examinations in reference to those years, which I have
here, [producing a paper.] Before the war, in the years 1859 and I860, there were in
this county something over thirteen thousand slaves, and the average value of those
slaves, according to what was the price of slaves at about that time, I suppose,was about six hundred dollars a head, or a little over that. My estimate, I think
was a modest estimate, for I remember comparing opinions on the subject with
quite a number of gentlemen in this town, and I came to the conclusion that the
value of the slaves in this county was, in round numbers, about eight million
dollars before the war, in the years 1859 and 1860. That was equal to, perhaps, more
than the total taxable property in this county at this time, or in the years 1869 and
1870. I find, by reference to the assessment books of this county for those years,
that the entire taxable property in this county in 1870 was about $7,995,000&quot; Of
course all of this slave-property which I have mentioned was destroyed by the war.
In 1859 the State tax on real estate in this county was $7,596 15

;
on personal estate in

this county, $17,037 56
; making the total State tax on property in this county

$24,633 71. To this is to be added the tax collected from licenses, the precise amount
of which I was not able to ascertain, and have not been able to ascertain, but I am in
formed by Mr. Daniel Johnson, county treasurer for this county, who has been our
treasurer for many years, that he is satisfied that $2,000 would considerably exceed the
amount collected for licenses in this county for 1859 and I860, State tax. I have put it

down here at $2.000, which, he says, is in excess of the amount raised. That makes the
total State tax on the people of this county in the year 1859, $26,633 71.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In that taxation were slaves taxed as property or were they taxed per
capita f

Answer. There were specified taxes levied on slaves according to the age.

By Mr. BLAIR :

Question. Is the tax on slaves included in that estimate 7

Answer. Yes, sir
;
the tax on slaves is included in this estimate. Under our system

the commissioner s court of each county levy, in the course of a year, a certain

percentage OD the State tax for county purposes. In 1859 the county levy in

this county was 50 per cent, on the State tax, making the total county tax

for that year of 1859, $13,316 85, aggregating, in the State and county tax,

$39,950 56. But in the year 1860 the State tax on real estate was $7,800, and
on personal property was $17,692 42, making the tax on property, including

slaves, $25,492 42. Add to this the taxes on licenses, $2,000, makes a total of State

taxes for 1860 of $27,492 42. In the year 1860 the county levy was 40 per cent, on the

State tax, making $10,996 68, the total amount of State and county taxes of 1868 being

$38,489 10. In 1869 the State tax on real estate in this county was $51,445 30; on per
sonal property it was $8,471 75; the tax derived from licenses $5,493 80; making a

total of State taxes, $65,410 85. The county levy in 1869 was 100 per cent, on the State

tax, making a total State and county tax for 1869 for this county of $130,821 70. In

1870 the State tax on real estate was $49,942 11
;
on personal property it was 9,737 55;

the tax derived from licenses, $7,06o 87
; making $66,745 53, the county ?evy on which

was 85 per cent,, which was $56,733 70
; making a total of $123,479 23, to which is to

be added a State tax upon that portion of the Memphis and Charleston Railroad lying

in this county, $2,786, making in the aggregate State and county taxes for 1

$125,265 23. the general result being that, notwithstanding the destruction ot property

in slaves equal to the present taxable property of the county of all sorts, the aggregate
taxes paid in those years, 1869 and 1870, by the people of this county, were nearly loin

times what the taxes were in 1859 and 1860, before the war.

Question. Do the negroes pay any part of those taxes?

Answer. It would not be literally correct to say that they paid no part oi it, but

what they do pay is so insignificant that it amounts to but very little.

Question. Is there an exemption law ?

Answer. O,yes; there is an exemption of property which &quot;lets out,&quot;
as the. phi^e

is. nearly every negro in the county. There are some colored men here.though w

do pay taxes, prosperous men, who have considerable property ;
but i

very few, very few.



964 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Question. Then the same class of persons who paid taxes in 1859 and 1860 pay nearly
the entire tax now ?

Answer. O, yes, sir
;
most of these colored men who pay taxes now were free men

before the war. I can recall several in town here now who were free men before the
war

;
who were men of some property, some means

;
and most of the colored men of

this county who pay taxes now paid taxes before the war. There may be some few
who were emancipated by the war who pay taxes now. but they are very few indeed.

Question. Is there in the levy yon have spoken of, for State and county purposes, the
school tax included ?

Answer. Yes, sir.

Question. How is the school fund distributed
;

Answer. I really, sir, would not venture to give the details of the legislation on the
subject of schools. I have informed myself on the subject, but I have not looked at it

for some time, and I would not like to testify on a point on which my recollection is so
indistinct.

Question. Generally does it include the education of all children ?

Answer. O, yes.

Question. And the application of the funds to the education of the negroes as well
a,s white children ?

Answer. Yes, sir
;
I know that much about the system.

Question. Is there any general cause for this increase of taxation that you know of ?

Answer. Well, I suppose the rate of taxes would necessarily be increased. The rate
of taxation on the remaining property would necessarily be increased to some extent ;

but I do not think there has been any justification for the amount of increase over
those former years.

Question. The rate of taxation on the remaining property would necessarily and
properly be raised to account for the slave property that no longer exists?
Answer. Yes, sir.

Question. But- that would not increase the amount of the entire tax ?

Answer. O, no
;
there would be no necessity for any such difference as exists if the

expenses of the State government were brought back to the point at which they were
before the war the legitimate expenses of the State government.

Question. And the expenses of the county government ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know of any improvements made in the county roads, or anything
of that kind, which have called for so much taxation?
Answer. Yes, sir; there have been considerable improvements made in this county

within the last two or three yeafs, in the way of building bridges, involving consider
able expense.

Question. Has there been any exhibit of the expenditures of this county during the
last two years?

Answer. Well, sir, I am really not able to answer that queslion. If there has been,
I do not remember to have seen it, though I will not at all undertake to say there has
not been.

Question. Why is it that you consider this assessment and collection of taxes in your
county excessive ?

Answer. I cannot conceive that, so far as the State tax is concerned, the legitimate
expenses of conducting the State government can have increased so much as to justify
the collection out of the people of this county, when the property of the county has
been reduced in value more than one-half, of an amount which is nearly four times the
sum collected from them in the shape of taxes before the war.

Question. Is the same thing true in respect to the county tax ?

Answer. I think it is measurably true in respect to the county, but not to the same
extent. I have no doubt that the condition of the county in reference to bridges was
such as to justify some increase of expenditure over what it was before the war, though
the difference, you see, is very great. I do not think that the necessities of the county
could possibly have justified such a difference.

Question. To what do you attribute this excessive taxation ?

Aiwwcr. Well, sir, that is a question not very easy to answer. In various ways the

expenses of conducting the State government have been materially increased, and ap
propriations of public moneys have been made for many new objects, and I suppose
that in that way the demands upon the treasury have been greatly multiplied.

Question. Does this burden of taxation give rise to discontent ?

Answer. It has given rise to great, very great, discontent.

Question. And the fact that it is and has been levied by men who were not chosen

by the people of the State ?

Answer. Yes, that has intensified the dissatisfaction very much, particularly the fact
that the very great majority of the men who imposed these taxes were not tax-payers
themselves believed, and I can safely say known, not to be tax-payers themselves
and that very many of them were strangers here, without any settled home among
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us I forget the number who were negroes, generally without property. It very much
increases the dissatisfaction that these burdens were imposed by this class of men

Question. Do you attribute much of the dissatisfaction and discontent and the dis
turbances which have taken place in your section of the State to the fact that these
excessive taxes are levied, and levied bv officers such as you have described them to
be, and elected as you have described ?

Answer. I cannot say that I believe that the burden of taxation has been the proximate cause of any disturbance against the public peace or any outrages upon individ
uals, but it has greatly exasperated the people.

Question. Inspired a want of confidence in the officers of the State?
Answer. Yes, sir. There was not much confidence to begin with, and it has served to

confirm the want of confidence.

Question. Is it believed that these officials have made away with the revenues of the
State to their own benefit ?

Answer. Well, such charges have been made
; but, as to saying that I have any such

knowledge on the subject as would justify me in making that imputation, I cannot
say that.

Question. Is it believed by the people of the State generally that such is the case?
Answer. Yes; it is universally believed by the people of

&quot;

the State that laws have
been passed by the legislature imposing further burdens on the people by corrupt ap
pliances. That much I can say with confidence.

Question. And for individual gain ?

Answer. And for individual gain. As to the whole class of laws known as the rail

road laws, the laws granting aid to railroads, in the session before last of our legis
lature, I believe there is a conviction among the people, that may be almost said to be

universal, that those laws were obtained by corrupt appliances.
Question. In reference to the election, laws of your State, are they considered efficient

for the protection and purity of the ballot ?

Answer. No, sir; there has been very grave objection made to our election laws, upon
the ground that they facilitated illegal voting. There is a system of registration in

this State, and all voters under our election laws may vote at any precinct in the

county without regard to residence, and the election law in terms prohibits anything
like a challenge of voters. The universal impression of our people and I think that
has been the general opinion of the bar, though I have heard the question somewhat
controverted of late has been that a man has no Bright, under any circumstances, to

challenge a voter.

Question.. To challenge a man who offers to vote ?

Answer. Yes, to challenge a man who offers to vote. The popular construction of

the law is, that one who challenges a person offering to vote is guilty of an offense

against the laws of the State.

Question. Are challengers allowed to go within thirty feet of the polling-places ?

Answer. No, sir
;
I forget the exact distance, but I know some distance is prescribed,

and I have never seen or heard of a challenge in this State since that law- I never

have heard of a man s vote being challenged.
Question. Does not the law prescribe that no person save the one offering his vote

shall approach within more than thirty feet of the poll ?

Answer. That is my recollection.

Question. How is it possible for a man standing thirty feet off to challenge ?

Answer. It would be perhaps not impossible, but it would be quite a difficult under

taking.
Question. This, taken in connection with the provision of the statute prohibiting a

challenge, has made the custom universal in this State not to challenge?
Answer. Yes, sir

;
it is universal ;

and the universal impression is that a man would be

guilty of an offense against the law if he attempted to challenge a voter who he knew
was not a legal voter.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is that your interpretation of the law?
Answer. Have you got the law before you?
Question. No

;
but there was a diversity of opinion in regard to it. I ask lor yon

Ansu-er. I never knew that that question had been raised until within the last clay

or so. I never considered the question myself. I took it for granted that the pia

letter of the law made it a penal offense for one to challenge a person ott(

vote.

Question. Whom he knew to be disqualified ?

Answer. Yes, sir; though I do not give that as my professional opinion now, IK

I really have not P, formal one on that point. I never heard the contrary sugges

made until within the last few days.
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By the CHAIRMAN :

Question. Does not the law in terms apply to to a qualified voter, saying that he shall

not be challenged ?

Ansivcr. I really do not remember about that.

By Mr. BLAIR :

Question. It does not use the language
&quot;

qualified voter,&quot; I believe ?

Ansivcr. I intended to look at that. I understood that Judge Pettus, of this State,
had expressed the idea that it did not apply to a qualified voter. It was a new idea to
me. I know that the universal opinion of the people, and generally of the bar, was
that it was illegal to challenge a man who offered to vote, no matter who he was.

Question. Have you ever heard of a judge of election refusing to allow a challenge ?

Answer. No, sir
;
never. I never heard of a challenge being made.

Question. And the belief is universal and acted upon?
Answer. O, yes ;

I am thoroughly persuaded of that. In the last election, during
the part of the day that I was in the court-house yard, when the voting was going on,

about their age except as shown by their appearance, yet nobody pretended to chal

lenge them, because of the impression that the law forbade it.

Question. This provision of the law, taken in connection with the fact that a man can
vote in any precinct in the county, is not calculated, you think, to guard the purity of
the ballot ?

Answer. No, sir
;
I think so far from its being calculated to protect the purity of the

ballot-box, it facilitates fraud to a degree unknown in this State heretofore.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Still that has always been the law in this State, or at least for a great many
years, that a citizen could vote at any precinct in the county ?

Answer. Yes, sir
;

it always was, so far as I know.

By Mr. BLAIR :

Question. Has the general tranquillity of the State improved since the election, by the

people, of a governor of their own choice ?

Answer. Well, sir, I think there has been a steady improvement going on ever since

the close of the war
;
or if not ever since the close of the war, for the last three years

a steady improvement has been going on in public order.

Question. Is it understood and believed that the so-called Ku-Klux, of whom you
have spoken, have disbanded and now no longer exist as an organization?

Answer. O, I think so
; long since, sir.

Question. Do you hear of any outbreaks recently, or disturbances, violations of law ?

Answer. The most recent ones I have heard of have been those I have spoken ofover
in Limestone County, and they have been in the last two or three mouths.

Question. Not originating in political causes ?

Answer. Not at all, according to the information which I have, which I am satisfied

is correct.

By Mr. RICE :

Question. When you say there were no disturbances in the counties you have named,
and in which you practice, do you mean that there have been no serious ones except
in Limestone County, or that there are none of recent date ?

Answer. I spoke of disturbances by disguised individuals.

Question. I refer to them.
Answer. None that I heard of that were of recent date.

Question. You do not intend to extend it back ?

Answer. No, sir. There was a period when there were disturbances in these other
counties. I expect that was true, though at this time I cannot recollect any.

Question. Have there at no time been any disturbances in this county by disguised
men ?

Ansiver. O, yes; there have been in this county.
Question. At what period were they worst ?

Answer. Well, sir, my memory of dates is so bad that, answering ofi-haud, I should

say three or four years ago.
Question. Eighteen hundred and sixty-eight ?

Answer. Perhaps before that
;
186? and along there

; though there have been some

outrages committed by disguised men of much more recent date than that. I can re

member one now of which I have some knowledge, having previously been counsellor
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the man who was killed, which occurred, I suppose, within the last eighteen mouths
The man was named Thompson, and it occurred in this county.

Question. Was he killed by disguised men ?

Answer. Killed by disguised men. He had killed a man by the name of Douglass in
this county, and had been indicted for murder aud bailed. Ho had cither l&amp;gt;c;-n indicted
or been tried before a committing magistrate and held to bail

;
I have forgotten whether

he had been indicted or not. While he was on bail a n.umbor of disguised men camo
to his house at night and killed him

; but his political opinions and connect ions, and
those of his family and friends, all showed that there was nothing political in that
affair at all. He was a democrat and all his friends were democrats. It was a well-
known democratic family, aud so was the man who was killed a democrat, and all tho
family of that man.

Question. Since the close of the war, or just after the close of the war, you spoke of
a good many depredations by the colored people. Were there any grave or many grave
offenses committed by them?

Answer. Well, I think there were. I cannot say there were very many, but there
were grave offenses. I cannot recall particular cases at this time.

Question. During the yeans 1865 and 1866, up to the time the reconstruction acts

passed, was there any trouble in arresting and bringing to punishment negroes who
committed offenses ?

Answer. I cannot say that I have any personal knowledge of any such trouble.

Question. What is your impression as to the -ability, on the part of the Government,
to execute the laws as against them very easily during the years I have named ?

Answer. Which years did you mention ?

Question. Eighteen hundred and sixty-five and 186(5, and the early part of 1867, bo-

fore the reconstruction measures were passed. I confine my question to the time be
tween the close of the war and the time when the reconstruction acts were passed.
Answer. Well, there was a time here when the military interfered very extensively

with attempts to execute the laws, and their interference was very frequent in the case

of attempts to administer the laws against negroes.

Question. Was that prior to the reconstruction acts ?

Answer. It was prior to the establishment of our present State government.
Question. That was several months after the reconstruction acts were passed, but

during the time that General Parsons was governor, and Governor Patton was in office,

there was no military interference with the execution of the laws, was there?

Answer. I am not sure
;
I cannot recollect about that.

Question. Do you know of their committing any other offenses aside from petit lar

ceny or something of that kind ? Do you recollect any cases occurring in this section

of country ?

Answe)\ I do not remember specific cases, but I have no doubt that much greater

offenses than those were committed.

Question. As a class, were they not, during that period, peaceable and well-disposed?

Answer. Well, sir, they were more peaceable than it was generally believed they

would be. I know that the white people of this State were rather agreeably disap

pointed by the conduct of the negroes, though crimes were quite frequent among them,

much more so than among the white people.
Question. But were their crimes not of a very petty character ?

Answer. Well, they were crimes of all grades ; they were mostly cases of larceny, but

there were crimes of much higher degree. I think rapes were sometimes committed,

which gave rise to a great deal of excitement and feeling.

Question. Do you recollect any ?

Answer. No, sir : I cannot recall any specific case within the time you refer to.

Question. Was there during that period such a condition of affairs as to make any

apparent necessity, on account of the action of the negroes, for the organization ol

^nawer.If
&amp;lt;

YOU ask my opinion, I do not think there can ever be a necessity, appar

ent or real, for any such organization as that ;
but that there was felt among persons

who did not have a very great horror of secret organizations for police purposes that

there was such a necessity for them I do not doubt at all.

By Mr. BLAIR :

Question. That was felt by them ?

Ansiver. Yes, sir
;
it was felt by them, I have no doubt.

By Mr. KICE :

Question. Were the class of persons that you supposed were in the Ku-Klux order a

class of men who had such regard for good order in society as to cause them, 01

account, to organize themselves f

Anwtr: I think at the outset of that organization, though it was

as I said before, as a regular organization, and my knowledge of the
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this Kn-Klux organization is exceedingly limited, as I never saw a man in my life

\vhom I knew to be a member of the organization I think it was short-lived
;
but so

long as it had any regular organization at all I think, from what I have heard, that
some very excellent men were in it, some good people ;

some men whose sole purpose
was to preserve order and inflict punishment in cases where they believed the punish
ment would not be inflicted by the law.

Question. Had the condition^
of affairs grown worse or better from the close of the

war down to the early part of 18G7 ?

Answer. Well, sir, my belief is that the material improvement in the matter of pub
lic order began about 1867.

Question. What, in your opinion, was the original leading cause for the organization
of that Kn-Klux order ?

Answer. I can only state the impression made on my mind by what I heard at the
time.

Question. State it.

Answer. I believe the main object was for the repression of disorders, and there might
have been a political element in it to some extent, but I do not know about that.

Question. About what time was it your understanding that it was organized in this

part of the State ?

Answer. I could not give you the date to save my life,

Question. Do you recollect whether it was 1867 or 1868 ?

Answer. No, I do not
;
I cannot connect it with any facts which would refresh my

recollection.

Question. In your opinion, has it had any effect upon negro voters in regard to caus

ing them to stay away from elections ?

Ansiver. Well, sir, so far as my knowledge goes, it has not. But I do not pretend to

say it has not. I think in this section of the State it has had no perceptible effect.

Question. You think no negro has been afraid of the Ku-Klux and thereby been
restrained from attending the election ?

Answer. I will not say no negro, because that is stating it too strongly ; but as a
rule in our elections, since the organization of the Ku-Klux in this portion of the State,
the negro vote has been much more full than the white vote

;
the negroes have voted

more fully than the whites.

Question. Have they not very generally come to this town to do their voting ?

Answer. They have very generally. I think they have come to this town to do their

voting not because they would not be allowed to vote at the various precincts, but bo-

cause inducements were held out to them to come here.

By Mr. BLAIR :

Question. What inducements ?

Ansiver. I do not know what inducements were held out, but the supposed object of

bringing, or getting them to come to town, was to consolidate their vote
;
to get them

to vote en masse, all together, all one way.

By Mr. RICE :

Question. Is not that their disposition generally ?

Ansiver. Yes, sir
;
I think it is.

Question. You said in your direct examination that one of the main causes, you
thought, of complaint on the part of the people, was the manner in which the consti
tution was foisted upon the State ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you mean that that was one of the causes which called into existence
the Ku-Klux order?
Answer. Not at all. I think that cause had nothing in the world to do with the

formation of the Ku-Klux organization. I said that was one of the causes of the pop
ular dissatisfaction.

Question. There was a complaint about the officers that were elected at the same
time, you say ?

Answer. Yes, sir
;
a very great complaint.

Question. How was it possible to have elected other officers than they did if the dem
ocratic party wholly withdrew from the contest ?

Ansiver. Well, our people, relying upon the terms of the act of Congress submitting
this constitution to the popular vote, believed that they could most certainly defeat
it by abstaining from the polls. It was provided by the act of Congress that the con
stitution should not be considered as ratified unless a majority of the registered voters
voted on the question of ratification or rejection. Well, the matter was very much
considered and discussed among the opponents of the constitution as to what was the
best means of defeating it. It was known that there were a great many of our people
who were opposed to the constitution, who were exceedingly reluctant to vote at all

;

a great many would not be induced to vote at all on the question, although those very
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men were the men most violently opposed to the constitution
;
and after a great clc-1

of consideration it was determined that the best means of defeating the constitutionwas to abstain from the polls. We thought we could get a larger number of opponents
of the constitution to stay away from the polls than we could get to go to the polls

Question. Believing that, you took the chances of these officers being elected ?
Answer. No, sir. We knew that if we defeated the constitution, if that defeat was

recognized, there could bo no election of officers.

Question. But if the constitution was adopted, you took the chances of that and
then the officers would have come in, as a matter of course?
Answer. Yes, sir

;
then the officers would have come in.

By the CHAIRMAN :

Question. Was it not competent to have voted for officers under the constitution, and
at the same time have abstained from voting on the question of the adoption or rejec
tion of the constitution ?

Answer. Yes, sir
;

it certainly would have been competent for our people to have
voted for or against the officers in that election. That matter was very much consid
ered also, but those who favored the 11011-voting policy, of whom I was. not one, for I
was in favor of voting and taking the chances, thought the best plan was to advise our
people not to vote at all

;
that we could not get the people to understand the differ

ence
;
that if they went to the polls at all they would vote on both questions, and we

would lose the benefit of the policy we had adopted.

By Mr. RICE :

Question. In your opinion, had you all taken part in the first movement at the outset,
under the reconstruction laws, could you not have got possession of the convention
and made a constitution that would have suited you, and adopted it and elected your
own officers

;
were you not strong enough at that time to have done it ?

Ansiver. No, sir
;

I imagine not
;
that was not the opinion.

By Mr. BLAIR :

Question. Large numbers were disfranchised ?

Answer. Yes.

By Mr. RICE :

Question. But there would not have been two sides to the case if you had all joined
in reconstructing, would there &quot;?

Answer. Yes, sir
;
there were two sides to begin with. You see the negroes, by this

act of Congress, were authorized to vote, and they voted
,
under influences which then

controlled them, in one solid body. A very large number of the white men of the
State were disfranchised and could not vote at all. Those elections were held under

military orders.

Question. But they voted solid because there was but one side to vote on ?

Ansiver. Well, the negro population of the State, sir, was at that time under the

control of influences which would have made any efforts on the part of the white men
of the State vain in the way of controlling them.

Question. You speak of county taxes here as being about $39.900, in 1859 and I860, and

being some $130,000 in 1869 and 1870 in this county. Is there any pretense that, so

far as this county is concerned, the money has not been properly appropriated ?

Answer. Do you mean the county levy ?

Question. Yes, sir
;
for county purposes.

Answer. For the years I have spoken of, 1869 and 1870, I know of none whatever.

On the contrary, so far as my knowledge goes, I think the affairs of the county have

been pretty well managed.
Question. I will ask you to account for the difference in the amount of taxation,

whether the population of the State that is governed by law, and over whom the laws

have to be administered, has not nearly doubled by the addition of the negro popula
tion as citizens between 1860 and 1870

Ansiver. The entire population was governed by law before the war.

Question. But the slave population was mainly governed by their masters at no

expense to the State, and now they are governed, and just as expensively governed as

the white population, by the State, and the expenses of courts are correspondingly
increased. It was not common to have a trial of slaves before the war ?

Answer. No
;
not for petty misdemeanors.

Question. Is not the cost of the judiciary correspondingly increased by the addit

of the negro population as citizens ?

Answer. Well, sir, I would have to take some little time to reflect about that.

Mr. BLAIR. These courts are not paid by the county but by the State.
.

Mr. RICE. Some by the county and some by the State. It goes m to make i

aggregate of which the witness speaks, of county and State tax.
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The WITNESS. Well, sir, the most material increase would be in the matter of wit
nesses expenses who attend these trials

;
that is, the trials of prisoners who formerly

were slaves, but now are free, for offenses which were generally, if committed by them,
not punished by the courts before the war. That would not begin to account for the
difference.

Question. But that would account for some of it ?

Answer. But it would be a very small portion of it, I think.

By Mr. BLAIR :

Question. Are not all these witness fees paid by the State ?

Answer. No, sir
; they come out of lines and forfeitures from the county treasury. I

do not see that they would affect the taxation materially at all.

By Mr. RICE : ;

Question. Do you not believe that the increase of population in the State increases

the expenses of running the State ?

Answer. The increase of population does; there is no doubt about it; and the emanci

pation of the slaves, I have no doubt, did to some extent, but not to any very great ex

tent, I think, except in the matter of public education.

Question. I am coming to that directly.
Answer. Upon reflection, I am not sure that I am not mistaken as to the school-tax. I

do not believe that is included in these items that I have furnished. I believe that is

a special tax.

Question. I will ask if the ordinary expenses of individuals have not increased nearly
100 per cent, between 1860 and 1870 ?

Answei . There has been a very considerable increase.

Question. I will ask if, under the present law, there has not been an increase of sala

ries, and all the expenses attending the State government, corresponding with that
increase in the daily expenses of the individual ?

Answer. I think there has been an increase of salaries, and, to some extent, an in

crease in the ordinary expenses of conducting the State government. I do not think
it at all corresponds with the increase which has taken place in private expenditures.

Question. Not as much as that ?

Answer. Nothing like it.

Question. I will ask you if, in all improvements that have been made in this county
since 1869, the cost has not been double as great as the cost of similar improvements in

1859?
Answer. I do not know that they have been as much as double. I am inclined to

think not
;
but they have been considerably more, I have no doubt.

Question. Has there not been a greater amount of improvement here in 1859 and 1870

than in the same number of corresponding years previously, or in 1859 and 1860 ?

Answer. Well, sir, I did not reside in this county before the war, and I cannot answer
that question from personal knowledge.

Question. There has been considerable improvement in this county ?

Answer. Considerable in the way of building bridges, in some cases of bridges de

stroyed during the Avar, and, in other cases, bridges have been built where there were
no bridges before

;
but before the war a part of the county taxes in this county was for

railroad purposes, I think. I know it was so in one of those years to which I refer

the county tax of this county to pay the county subscription in aid of the Memphis
and Charleston Railroad, which runs through this county.

Question. Are the people taxed in any way for the building of school-houses ?

Answer. I .think that comes under the general school-tax.

Question. You are not certain whether that is included in your estimate?
Answer. I think it is not, though I am not sure about that, really.

Question. Do you know the amount of school-tax, the amount raised ?

Answer. No, sir, I do not.

Question. Was there any common-school system in this State prior to the war?
Answer. O, yes, sir.

Question. Was there a school fund ?

Answer. O, yes, sir.

Question. Is that fund still in existence ?

Answer, I say there was a school fund.

Question. A school-tax?
Answer. Yes, sir.

Question. But there was a school fund that was accumulating interest each year for

purposes of education ?

Answer. The school fund, if I recollect aright, had been lost by the State long before
the war, and the State held itself as a trustee and paid annually, for school purposes,
the interest on the fund which was lost, and the matter so stands to this day.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not part of that school fund lost during the war ?
Answer. That may have been so, but I ana not aware of it. I think not : I think it

was all lost before the war.

By Mr. RICE :

Question. The school-tax is much greater now than prior to the war. under this sys
tem ?

Ansiver. Yes, sir
; very much greater.

Question. Does this aim to be a free-school system?
Ansiver. Yes, sir.

Question. And includes white and colored ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. That would increase the number of children to nearly double, I suppose ?

Answer. Yes, sir.

Question. 1 believe you say you cannot state that you know of any squandering of
the money on the part of the State officials ?

Answer. I have no personal knowledge of that.

Question. Are the new objects of taxation, that you speak of, meritorious or other
wise ? You say that, under the present system of affairs, there has been taxation for
new purposes.
Answer. I said that the public fund had been appropriated for some new purposes.
Question. Well, new purposes ;

were they meritorious ?

Answer. Those appropriations I had mainly in my mind at the time I spoke were the

appropriations in aid of certain railroads in this State.

Question. Has the State paid anything on account of those roads ?

Answer. Whether the State has actually paid any money I am not able to say. I ex

pect it has, though. I expect that the State has paid one installment of the interest

for the Alabama and Chattanooga Railroad, but I am now stating only an impression.
Question. That railroad was built by a loan by the State of its bonds to the amount

of $16,000 a mile?
Answer. Yes, sir.

Question. And the road has been built, has it not ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Under that law does not the State become the owner of the road in case the

company fails to pay its interest ?

Answer. The State, by the law, retains a lieu on that portion of the road in the State
;

but the fact that after diligent efforts, now for some four or live months, to obtain the

undisputed control of the road, the State has not yet succeeded, is pretty good proof
that the security offered was not effectual.

Question. That is not a very long time, is it, four or five mouths, to get its rights es

tablished through the courts f

Answer. I think it is quite a longtime.
Question. You have very speedy justice here, if that is regarded as a long time in

such a litigation.
Answer. It is.

By Mr. BLAIR :

Question. How did it propose to protect itself? Was it under the law by which the

road could be sold ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Has the sale taken place ?

Answer. No, sir.

Question. What difficulty is encountered in making the sale; has there been default

Answer. The company failed to pay the interest on the bonds which the State in

dorsed, and the State therefore became entitled to the rights which it reserved in the

act granting the aid to this road, and it has been making efforts ever since the default

occurred to put itself in such a position that it could release the securities.

By Mr. RICE :

Question. Under the law are not the rights of the State applied so that it can m
course of time enforce its remedy? ...

Answer. Well, sir, I cannot answer that question, because so many impediment
seem to be thrown in the way now of the assertion of the rights of the State, and &amp;lt;

accounts which I did not fully understand, that I am satisfied that if the State ever

does obtain its rights it will be after very considerable delay and long and gm
pense in the way of litigation.

By Mr. BLAIR :

Question. What obstruction is interposed ;
do you know the character of the c

tion?
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Answer. I do not; the matter lias been carried into various courts, before various

judges, State courts and United States courts. It lias been before the chancery courts
in Tennessee and chancery courts in Georgia; before the United States circuit judge in

Montgomery, and now before the United States district judge in East Tennessee.

By Mr. RICE :

Question. Have not all the decisions so far been in favor of the State?
Answer. I have not kept up with the controversy so as to be able to tell you.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Within the last few days have not the decisions put the road in possession
of the State of Alabama exclusively ?

Answer. If they have I have not seen them
;

it may be so. I have seen nothing within
the last week on the subject.

Question. Judge Walker, in speaking of the constitution you spoke about some objec
tions to the instrument itself. To what particular points did you refer as objection
able?
Answer. Have you got the constitution before you?
Question. I have not

;
but no doubt you remember them.

Answer. Yes; I remember one particularly. Doubtless if I had the instrument be
fore me I could point to others. Very great objection is made to the oath required of
voters.

Question. Was there any other point that you heard of objected to especially ?

Answer. Yes
;
there was a provision made in the constitution, as it was believed, for

an unnecessary multiplication of offices.

Question. There was only one additional office made, was there ?

Ansicer. I think there was more than one. I remember a &quot; commissioner of indus
trial resources,&quot; I believe it was.

By Mr. BLAIR :

Question. Did it add to the county officers ?

Answer. I do not know whether the constitution did or not, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was there any other complaint against the constitution which you remem
ber?

Answer. Yes, sir
;
there was very great objection to the board of education, and

especially to the legislative powers conferred upon that board.

Question. Because of its independent legislative character?
Answer. Yes, sir

;
its independent legislative character, and it was believed that it

was an unnecessary addition to the public expense ;
and I believe that opinion was not

then and is not now confined to the democratic party in this State.

Question. I have a copy of the election law which* bears on challenging. It is section

34 of the act of 1868. I would like to have you read it, Judge Walker, because I would
like to have your opinion upon it. [Submitting to the witness section 34 of the act of

18C8, which provides as follows :

&quot; That there shall be no challenging of electors offering to vote at any election here
after held in this State, and any registered voter offering to vote at any election in this

State shall be allowed to do so without question, challenge, or objection by any person ;

and any person who questions, challenges, or objects, or who unlawfully hinders or

delays any person offering to vote, shall be guilty of a misdemeanor, and on conviction
shall be lined tive hundred dollars, and on failure to pay the same shall be imprisoned
in the county jail for six months.&quot;]

Now I will ask you if you do not think it would be necessary, in order to make a
valid indictment under that statute, to allege that the person who was challenged was
a qualified voter ?

Answer. It is a question which I never had occasion to consider before at all, and I

cannot say that I can express a positive opinion upon the subject on so short notice.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you an idea that a man could be convicted ki court for challenging
the vote of a minor ?

By Mr. BLAIR :

Question. Would it not depend on the instructions of the court before whom the trial

wan held?

By the CHAIRMAN :

Question. Please to answer my question first.

Answer. I believe myself that the better construction of that act would be that a

person ought not to be held guilty of a misdemeanor for challenging a person who waa
t
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not a legal voter. But with such judicial officers as we have had in this State since
the war, a contrary decision would not occasion in my mind the least surpriv.

By Mr. BLAIK :

Question. Suppose he should challenge thinking that he was challenging a party whowas not a qualified voter, and it should turn out that he was a qualified voter, could
he not then be convicted of a misdemeanor, although ignorant that he was challenging
a qualified voter ? Suppose he should make a mistake himself as to the qualification
of the voter f

Answer. Well, I do not believe in that case that such a man ought to be held
&amp;lt;ruilty

of a violation of the law if the law is properly construed.

By Mr. RICE :

Question. He would lack the criminal intent. It would have to be shown that he did
it intentionally.
Answer. Yes, sir

;
he would lack the intent.

By Mr. BUCKLKY :

Question. Does not the law then really contemplate the protection of the purity of
the ballot-box by requiring the registration of voters, as is contemplated in the fourth
section of the act which you have before you there in the laws of 1868? [Submitting
the Laws of Alabama for 1868.]
Answer. I do not know that I understand your question.
Question. Taking the two sections, the thirty-fourth section of the act of 1868 in con

nection with that act which you hold in your hand, do you not think that the law
really intends to protect the purity of the ballot-box in this State ?

Answer. No; I have no such idea. I believe that the law was intended to prevent
any challenging of votes. The terms are probably such that in the hands of upright
judges a man could not be punished under it for challenging a person not qualified to

vote, though it is not at all certain, as our courts are now constituted in this State, that
such an attempt would not be punished. I want to embody this language in my
answer: &quot;any person who questions, challenges, or objects, or who unlawfully hinders
or delays any person oiforiug to vote, shall be guilty of a misdemeanor

;&quot;

and I can

readily understand how it might bo with our present courts that a person challenging
anybody would be held guilty of a misdemeanor. I am satisfied that the universal,

popular impression has been that no challenge could be made without a violation of

law.

Question. But does not the law say there shall be no challenge of electors?

Answer. In one clause of the section the language is
&quot; there shall be no challenging

of electors offering to vote,&quot; and
&quot;

any registered voter offering to vote at any election

in this State shall be allowed to do so without question,&quot; &c. The succeeding clause

of the section is in the language I have quoted above.

By the CHAIRMAN :

Question. There is a penalty, I believe, for registering without the proper qualifica

tions ?

Answer. I think there is, sir; but, Mr. Pratt, I really do not know that ;
I say there

is, supposing that there ought to be.

By Mr. BUCKLKY :

Question. Is it not in the fourth section of the act for the registration of electors, that

you hold in your hand ?

Answer. No, sir
;
the requirement of registration is in this. There is a penalty tor

false swearing in taking the oath required in section four. I find that here.

Question. Section four of the constitution ?

Answer. No, sir; section four of the act, [Examining the section referred to.] Yes,sn

that is the oath prescribed by the act
;
there is a penalty for false swearing. I do not

think there is any other penalty provided for registering when not qualified, and the

general election law, if I recollect aright, provides no penalty whatever for illegal

Qufstion. Judge Walker, you spoke of the judges of our State. I would like to ask

you a few questions in regard to them. You are acquainted with Judge Feck, the cl

justice of the State, are you not ?

Answer. Very well, sir. 9

Question. Is he not regarded as an able judge and a very pure man .

Answer. Judge Peck is an excellent lawyer. I do not like- to be expressing n

opinion about gentlemen with whom I am well acquainted and with whom I

pleasant social intercourse. I am willing to answer any question, but in regan

individuals I think I should be excused. .+ t

Question. I will ask in regard to the supremo court of this State, generally,
is

considered an able court ?
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Answer. I do not think it is.

Question. Or in regard to the circuit court of this judicial circuit here?
Answer. I do not think, Mr. Buckley, that I ought to be asked such questions as that.

I am an attorney at this bar.

Question. I simply wanted to get at the fact.

Answer. I have no hesitation in answering any proper or fair question, but any one
can see, I think, that it is not exactly fair to ask me my opinion of a judge before whom
I am under the necessity of practicing.

Question. I want to get at the fact whether the courts of the State administer the
laws of the State in such a way as to inspire confidence among the people. You have

just referred to them in your preceding remarks.
Answer. I think there has been an improvement in that respect, but, as a general

fact, I do not think they have been administered in a mariner which has inspired

public confidence. I think the reverse is the fact.

Question. That you apply, then, to the courts generally throughout the State?
Answer. Yes, sir; I said in the outset that there were some exceptions, and I make

that exception again.

Question. Do yon know, judge, whether the income from taxation in this State during
the years subsequent to the war has been sufficient to meet the public expenditures
year by year ?

Answer. Well, I suppose, sir, without very definite knowledge upon the subject, that
for a year or so after the war the income from taxation could not have been sufficient.

Question. Are you aware that the income during the year 1870 only was sufficient,
of all those years, to meet the expenditures of the State ?

Answer. No, sir
;
I was not aware of that.

Question. Is not that the fact that the receipts from taxation during 1870 met the

expenditures of the State, and that that was the first year in which this had occurred
for ten years ?

Answers Well, sir, if the income for 1869 was not sufficient, it is certainly a matter of

great surprise to me.

Question. But the assessments are levied a year in advance of collection ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then the assessments were levied in 1868 which were collected in 1869 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then those assessments must have been levied by the legislature elected at
the same time that Governor Patton was elected ?

Answer. When did the present State government commence ?

Question. July, 1868. They of course could not interfere with the assessments of
that year, which were made by the legislature of 1867- 68 ?

Answer. I cannot state now when the revenue system devised by the legislature
which went into office in July, 1866, went into operation.

Question. But the assessment had already been made previous to July, 1868, had it

not?
Answer. I suppose it must have been, sir.

Question. Then, whatever increase of taxation was found necessary in 1869, must
have been provided for by the democratic legislature which met in the fall of 1867 and

spring of 1868 ?

Answer. No, sir
;
the taxes referred to in the tables I have given were taxes assessed

under the law of 1868, by the legislature which went into office after the establishment
of the present State government.

Question. You referred to two years ?

Answer. Yes, sir
;
the assessment of 1869 and 1870.

Question. And think that assessment met the expenditures of the State government?
Answer. Well, I have not examined with a view to that, but I have presumed that

they ought to have largely exceeded the expenses of the State government.
Question. Do you know how much the legislature last winter cut down the taxation

upon real estate ?

Answer. Yes, sir.

Question. How much ?

Answer. They brought it down from 75 cents on the hundred dollars to 50 cents on
the hundred dollars worth of property.

Question. Are you aware that the State treasury is empty and that warrants are being
sold on the State treasury in the city of Montgomery at present ?

Ansiver. No, sir; I never heard of it before. I remember that a reduction of the rate

of taxation was recommended by the governor of this State, Governor Smith, but his

recommendation was not complied with by the legislature.

By Mr. RICE :

Question. I will ask you if the legislature, under the government that went into
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operation iu 1868, did not have to provide for the expenses of reconstruction in addition
to the oidmary expenses of the government?

Answer. I cannot state positively how the fact is, but my impression is that those
expenses had been provided for by the previous legislature.

*

By Mr. BUCKLEY :

Question. The expenses of the constitutional convention, at least, \vere not provided
for by any previous legislature ?

Answer. I am not sure about how that is.

Question. It was not. known until after the reconstruction acts were passed that there
would be a convention ?

Answer. No
;
but the legislature, you know, continued in office, the provisional govern

ment continued in force, until July, 1868. The convention met in 1867, did it not ?

Question. November, 1867.

An-swer. November, 1867
;
and the expenses of holding that convention were ascer

tained before the provisional government went out of existence.

Question. But the tax was not levied?
Answer. No, sir; but whether the expenses of that convention were provided for by

the provisional government or left to be provided for by the government established
under the constitution I do not remember.

By the CHAIRMAN :

Question. You have stated that immediately after the war there were a great many
violations of law by colored people. What was the character of those violations of
law?
Answer. Well, I think they were generally misdemeanors, sometimes graver offenses.

Question. Was there not great destitution among the people of this State, white and
colored, for two or three years after the war, and did you not have two or three bad
crops after the war ?

Answer. There was considerable destitution, much greater in some localities iu the
State than others, of course.

Question. Where, as you say, stock on the farms was killed by the negroes, was it not
on account of their destitution and in order to relieve their hunger?

Answer. Well, sir, I do not think that at anytime there was much destitution among
negroes who were willing to work. There never was a time when a laborer could not

get pretty fair wages for his labor
;
and these depredations that were committed were

generally committed by idle negroes, not disposed to work.

Question. Was there&quot; not, measurably, a failure of the cotton crop for two years in

succession after the war ?

Answer. I think there was.

Question. What means had they, then, of relieving their wants ?

Answer. Although there was measurably a failure of the cotton crop, cotton com
manded pretty good prices, and they were generally paid their wages.

Question. You have spoken of the organization of Loyal Leagues after the war. Was
it understood that those Leagues embraced principally colored men ?

Answer. Principally colored men, though there were some white men who were mem
bers of it.

Question. Their number was infinitesimal, was it not ?

Answer. I suppose it was, though my knowledge as to the number of white men who

joined them is very limited.

Question. You have said that the purpose of the Loyal League was not understood.

Allow me to inquire whether there was any difficulty in worming from the simple-

hearted negro all the particulars of that organization, what its objects were, what i

contemplated, and what it was doing?
Answer. I cannot answer that question, never having made any such eltort.

Question. Did you understand that ar.y acts of violence, any violations of law, were

ever countenanced or approved by this organization, or
^inspired

by it

Ansi
before

organization
Lido to the inruiuco

,
tAj-n-i ijjuu iii v.ui&amp;gt;K

&quot;v j o - -
j. j.

to them at these gatherings, the antagonism of race was very greatly excited, and tJ

violations or disturbances of the peace were made more likely.

Question. Did you ever hear any of these inflammatory appeals yoursell

Answer. Not in the Loval League. I never was at any of their meetings.

Question. Outside of the Loyal League did you ever hear any ii flanmiatoiy ap &amp;gt;c

addressed to the negroes ;
did you ever hear any one counseling them ro act:

in any public address ?
, Onlv

Answer. I have very rarely attended public meetings of negroes ince the &amp;gt; , i . &amp;lt; &quot;

&amp;gt;

on one or two occasions was I preseut, and then only lor a lew minutes. }
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think, on two occasions, a negro man of this place, named George Williams, making
speeches to negroes, and parts of the speeches which I heard I thought were well cal

culated to at least stimulate a hostility to the white people, and put the negroes in

a state of mind making them ready for difficulties with white men.

Question. You may state the points which he made to his colored friends from which
you drew that inference.

Answer. I cannot undertake to do that at this day. I only heard him for a few min
utes in passing. I simply stopped and heard his speech. I recollect he alluded to the

wrongs of the negro in days of slavery, and the fact that all the wealth of the white
man had heen made by negro labor, and that the negroes were entitled to their fair

share of all these accumulations
;
and the general tendency of what I heard him say

was that the white man was the enemy of the negro ;
that he had been and was still

his enemy.
Question. Did he argue agrarianism to his colored hearers, or agrarian doctrines ?

Answer. I thought the tendency of what little I heard was in that direction.

Question. Did you ever hear of the democratic executive committee- of this county
importing two democratic colored speakers, one from Tennessee and another from some
Northern State, to address the colored people here ?

Answer. I know that, although not here at the time. I heard that a colored demo
cratic speaker from Tennessee came here to speak.

Question. The point is whether these colored speakers were imported here by the

authority of the democratic party of this county ?

Answer. I was about to answer that part of the question. I have no knowledge in

the world on the subject. I was not here when the man came, and do not know how
he was brought here.

Question. Did I understand you to say that good, respectable men of Madison County
were understood to have joined this Ku-Klux organization, and to have adopted and
worn the absurd and grotesque disguises of that order ?

Answer. As I stated before, I do not know any man who was ever in that organiza
tion

;
but about the time when it was first understood that there was such an organi

zation, I heard and believe that some very good men were in it. I never heard any
names mentioned; but that was the character of men I heard it suggested weie in the

organization.
Question. And rode about at night in these fantastic disguises with their horses dis

guised ? Do you think that could be true of good, respectable citizens ?

Answer. I have no doubt it was to some extent. I suppose that was more true of the

young men than the men of more mature years.

Question. I wish to ask, in addition to what my associates have inquired of you
already, a few questions in relation to the taxes of this State. In the first place, let

me inquire how often the property, personal and real, of citizens of this State is

appraised for taxable purposes ?

Answer. Every year.

Question. T understood you to say that the whole taxable wealth of this county in the

years 1869 and 1870 was in the neighborhood of $8,000,000 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Now, what was the rate of taxation for the year 1869 upon every $100
worth of taxable property ?

Answer. Seventy-five cents on each $100 worth.

Question. For State purposes ?

Answer. State purposes.
Question. And the same amount for county purposes ?

Answer. The same amount for county purposes.
Question. So that a man owning $100 worth of property, personal or real, would pay

for all purposes $1 50 of taxes for that year ?

Answer. For every State and county purpose.
Question. For what other purpose did you levy taxes besides State and county pur

poses?
Answer. Well, in towns and cities like this there are corporation taxes.

Question. I am not asking in relation to corporation taxes, but in relation to taxes
outside of cities ?

Answer. No other purpose ;
no other purpose of taxes on property.

Question. The city taxes would of course be regulated by the common council ?

Answer. Yes, sir.

Question. A large city would judge for itself of the objects of expenditure and the
amount that should be raised ?

Answer. Yes.

Question. Now, before the war what was the rate of taxation for State and what for

county purposes ?

Answer. Before the war the tax on real estate was one-fifth of one per cent. 20 cents
on each $100 worth of property.
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Question. Did that include- slaves?
Answer. No, sir

;
I said on real estate. The tax on slaves was a specific tax reeulat^l

by the age of the slaves, and the taxes on personal property generally were specific
taxes no regular ad valorem tax on personal property.

Question. How is your property valued for the purposes of taxation &quot;enerallyf At
about its fair cash value or below that ?

Answer. Well, in this county, for the last three years, I think it has been valued at
full cash value, That is the prevailing impression ;

and iny impression is that it has
been the purpose of the present commissioners to value it at the real cash value.

Question. Under your system of State taxes before the war, had your State drifted
into debt ?

Answer. Tiie State debt before the war was not large in comparison with the resources
of the State.

Question. About how large was that debt before the war?
Answer. My recollection about amounts is so imperfect that I dislike to state amounts

;

but I think that between four and five millions was the extent of the bonded debt of
the State.

Question. Had you any county debt before the war ?

Answer. As I stated before, I did not reside in this county until after the war.
Question. I did not kuow but that your examination of the records in preparing the.

tables you have presented here had enabled you to answer that question ?

Answer. No, sir
;
but I believe there was a bonded debt of the county.

Question. Has that debt been reduced since ?

Answer. I do not know how that is. I presume they have simply paid the interest.

Question. How do you know but what some of the amounts levied and collected for

county purposes for 1869 and 1870 were applied to liquidate the principal of the county
debt f

Ansiver. I do not know that. It may have been the case
;
I do not know.

Question. I would inquire of you whether this county has not since the war purchased
a poor-farm of several hundred acres in the neighborhood of your city ?

Answer. Yes, sir; purchased it and has since sold it.

Question. Do you know how much was paid for the poor-farm ?

Answer. No
;

I have really forgotten, sir
;
but I have the impression that the county

perhaps in the subsequent sale kept itself whole
;
that it lost nothing by the transaction

but I am not sure about that. I know it was bought and sold.

Question. Does your county levy taxes to build and improve highways f

Answer. No, sir; not for the purpose of improving the public roads; it does for the

purpose of building bridges.

Question. Have you any iron bridges in this county ?

Answer. I think none.

Question. You say the bridges existing before the war were some of them destroyed

during the war? *
Answer. Yes, sir

;
I think that is the case. I arn pretty confident it was

, though I

cannot speak from personal knowledge on that subject.

Question. Will you please enumerate the items of county expenditure ? I wish to

learn for what purpose your county taxes are expended. Please give the different

heads of expenditures.
A-mwer. Well, the county has charge of all public buildings ;

the erection and re

pair of public buildings, such as jails and court-houses ;
the erection and repair of

bridges across streams. Some portion of the expense of the administration of public

justice is paid by counties; criminal cases mainly out of funds which pass into the

county treasury from fines and forfeitures in criminal causes.

Question. Does your county support the poor ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is not that usually a very large item of expenditure?
. Ansicer. I do not think it is, sir, though I have never examined the figures on that

subject. From my impression as to the number of the destitute m this county I should

not think it would be very large.

Question, Does your county pay the expenses of capturing, keeping, and maintaining

criminals until trial?

Answer. No, sir
;
that is paid by the State.

Question. Does your county pay the expenses of bailiffs and officers of the court T

Answer. I think that most of these expenses are paid by the State,

Question. Does your county pay the expenses of criminal prosecutions where

accused is acquitted or where the fine and costs in cases of conviction canu

lG

JnL^In^d to be very familiar with all our legislation on those subject* but it

has been a long time since. Where the parties are convicted in criminal COT****

are unable to pay the costs, prove to be insolvent, I think that
^e

wtewes oertii

cates are receivable at the county treasury m payment of fines and

62 A



978 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Question. In payment of fines and forfeitures against that witness ?

Answer. Yes, sir; against the defendants in criminal causes where the defendants are
convicted and fined, or where defendants are recognized for their appearance and fail

to appear and default is taken against them
;
or forfeitures of witnesses.

Question. Do you mean that witnesses are paid out of that fund I

Answer. Yes, sir.

Question. Suppose that fund is insufficient I

Answer. Then I do not think they are paid at all, sir.

Question. Are your county officers paid out of the fund produced by the county
taxes?

Answer. Well, the tax assessor and tax collector are paid out of the taxes. They get
a certain percentage on the taxes.

Question. After they are collected and paid into the treasury ?

Anstcer. Yes, sir; they are deducted from the taxes collected
; they get a certain com

mission.

Question. I wish to understand that a little more. Here, for example, in 1870 you
report $56,733 70 collected of county taxes. Is that exclusive of the amount paid to

the assessor and collector, or inclusive ?

Answer. No, sir
;
that is the entire amount. These statements are taken from the

assessment books and show the entire amount.

Question. This does not show the amount actually collected, then ?

Answer. No, sir.

Question. What is generally, one year after another, the amount of delinquencies ?

Answer. Very small, sir, very small not more than $2,000 or $2.500 a year.

Question. Assuming the assessment to be this sum which you have giveu, the fees of
the assessor and collector must be taken out of the sum assessed ?

Answer. Yes, sir.

Question. What other officers have you in the county that are paid out of this fund
for their services ?

Ansiver. Well, the county treasurer, I believe, is.

Question. He is paid, I suppose, a certain per cent, on the amount of collection ?

Answer. I think he is.

Question. Have you a county auditor ?

Answer. No, sir.

Question. What officer stands in place of county auditor?
Answer. Well, the court of county commissioners

;
and they are paid a certain per

diem for their services.

Question. Are they paid out of this county fund ?

Answer. Yes, sir. They have quarterly meetings. They have three or four county
commissioners besides the judge of probate, who is ex officio member of the board of

county commissioners and presiding officer of that court.

Question. Is he paid out of this^Tund ?

Answer. I think only as a member of the commissioners. His ordinary compensation
is derived from his fees in his office.

Question. Is anything paid to the sheriff from this fund?
Answer. I think not.

Question. How does he derive his compensation for services which he renders for the

county ?

Answer. Well, now, perhaps I am mistaken in saying the sheriff gets nothing. He
does get, I think, on reflection, an annual allowance for his general services. I am not
sure whether that is paid by the State or county, but it is for his services in attending
prisoners and carrying them to the penitentiary, and feeding prisoners.

QuesHon. And for summoning grand and petit jurors ?

Answer. He gets no compensation from the county for that. He gets an annual com
pensation. I do not remember whether it is paid by the State or county, but it is for

his ordinary services outside of what he gets as fees, such as attending prisoners. He
is, by virtue of his office, jailer for the county, although he often does employ others
to keep the jail. He gets the fees, and he presents his account for fees for services
of that description to the legislature at each session. If his accounts are approved
by the circuit judge and found to be correct, the legislature is in the habit of passing
acts appropriating a sum sufficient to pay off his account.

Question. Did I understand you to say there had been any new county offices created
under the new constitution ?

Ansiver. No, sir
;
I said nothing about county officers that I recollect. I do not think

there have been.

Question. Has there been a general increase in the fees of officers, witnesses, and

jurors ?

Answer. I have not paid special attention to the question, and I am not able to an
swer it.

Question. Finally, do you think that a tax of $56,000 or $57,000, for county purposes,
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upon Madison County which has a taxable wealth to the amount of near $8 000 000 i*tm excessive tax, or a bardensomo tax ?

Answer. I think thai the State and county taxes combined
Question. I am not asking now in relation to State taxes at all. My question hasdirect and specific relation to county taxes.
Answer. Will you repeat it ?

Question. Do you think a tax of $56,000 or $57,000. for county purposes an cxces-
V
nnnnnnl

S me tax Upon Madison County, which has a taxable; wealth of near
).Uu(/.lMJl) T

Answer. As compared with the county taxes to which we were subject before the
war, it is an excessive tax.

Question. But I understand you to say that you are not prepared to assert that this
expenditure has been unwise or uncalled for?
Answer. No; I have no such knowledge of the expenditure which has been made of

the sums raised in this county for county purposes as would justifv me in assailhi&quot; it
as unwise or improper. All that^ I say is, that the sum raised is greatlv out of pro
portion to what our people were accustomed before the war to pay for the same ol&amp;gt;i. c(s
or the same class of objects.

By Mr. BLAIR :

Question. When they had a much larger amount of property ?

Answer. A much larger amount of property.

By the CHAIRMAN:

Question. They had no burnt or destroyed bridges to provide for before th war. had
they ?

Ansiver. I do not know of any, though I was not familiar with this county, not very
familiar with it, not being a citizen of it. I presume, however, that it was not at all
common to have to rebuild burned bridges.

Question. Have you a State auditor ?

Answer. Yes, sir.

Question. Does your law provide for an annual publication by the auditor of state of
the amounts received under your State taxes, and of the manner of their disburse
ment ?

Answer. Such annual publications are made, and I presume they are required by
the law, though I do not remember to have examined it with a specific view to that

point.
Question. Any person can, therefore, at any time, inform himself for. what purpose

every dollar paid into the State treasury has been disbursed ?

Answer. Well, I cannot say that he could. It would require a kind of investigation
to which not very many of our people are well fitted. I have looked at some of these
auditor s reports myself.

Question. Have you any difficulty in understanding them?
*

Ansiver. I cannot say that I have any difficulty in understanding them, but I would
have, perhaps, an insuperable difficulty in ascertaining from them exactly how al? the

public moneys have been appropriated.
Question,. Did you take time to refer to the laws under which the moneys were ap

propriated or paid out ?
*

Answer. No
;
I have made no such investigation as I might have made if I were bent

upon ascertaining how the public moneys had been expended.
Question. Does not your law require that an annual exhibit shall be made by your

county officers of the amount of money collected for county purposes, and how the sum
has been disbursed

;
and is not that exhibit regularly made every year, so that every

citizen may know just where the taxes have been applied?
Answer. I think that such exhibits are made at least an exhibit showing the collec

tions and disbursements and I presume that they are required by law.

Question. 1 neglected, in the proper connection, to inquire of you whether all matters

relating to the furnishing of your public buildings, and fuel, and ligi-ts, and stationery
for the offices, are not paid for out of the county fund ?

Answer. The repairs of public buildings are paid for out of the county fund.

Question. How is the furniture paid for?

Answer. And the furniture, to some extent, if not entirely ;
but I do not know about

thai. 1 believe that the stationery is.

Question. I suppose your court-house and your public offices are warmed and lighted
at the county expense ? i

Answer. Yes, sire I think they are.

Quf*tioi. I desire to learn your opinion as to the number of men in Madison County
who are disqualified from holding office at this time under the fourteenth amendment 1

Ansuer. Well, sir, it would be a mere conjecture if I should answer that question.

Question. I want your opinion.
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Answer. My answer to that, of course, would depend to some extent on how far the
disqualification effected by that amendment would go. If that amendment is held as

disqualifying from office all the citizens of this county who held any office under the
State government, including such officers as justices of the peace, constables, and mem
bers of the commissioners court, clerks and registrars of courts, as well as officers of a

higher grade, and as also including persons who had held offices under municipal cor

poratious, such as the mayor and aldermen of a city or town, I should say that tho
number of persons disqualified by the amendment in this county would probably reach
000

;
it might be more

;
it might be less. It is a hasty conjecture made without time

for inquiry or reflection.

Question. Did your old constitution, or the laws in force previous to the rebellion,

require that such officers as you have named, constables, a dermen, &c., should take an
oath to support the Constitution of the United States before being inducted into office ?

Answer. Well, I will not undertake to say positively, but my best impression is, that
under the old constitution and laws as they stood before the war, all public officers,

provided for either by our constitution or State laws, were required to take an oath to

support the Constitution of the United States.

Question. You think there are that number of men who have taken that oath and
have violated it by entering into the rebellion voluntarily, do you ?

Answer. No, 1 do not. I think there are that number of men in this county who had
taken that oath, and who had engaged in the rebellion.

Question. The distinction you mean to draw, I understand, is that they did not neces

sarily violate their oaths in entering the rebellion?
Answer. Yes, sir.

Question^ Then you do not regard such persons as had taken that oath, and had vol

untarily gone into the rebellion, as having levied war against the United States?
Answer. Well, according to the view which I hold and on this point I speak only my

own view, not answering for that of others, though I believe it was the prevailing-
opinion in this State our citizens were absolved from their obligations of allegiance to

the United States by the act of the State in withdrawing the powers which it had

granted to the United States.

Question. It followed then, as a consequence, of course, that they ceased to be citi

zens of the United States from the time when the act of secession was adopted, I sup
pose?

Answer. In the view which prevailed with the great majority of tho people of this

Stale, I suppose that would have been the consequence.
Question. Not to pursue that matter any further, I wish to inquire of you whether

any one of these men who were banded together in greater or less numbers and dis

guised, and wlio, under cover of night, committed outrages upon person and property,
from first to last, has been convicted in the courts of Madison County ?

Answei: I cannot recall any such conviction, nor can I recall any case in which the

perpetrators of such outrages became known to those whose duty it Avas to prosecute
them. I know, in some instances, very great efforts were made to ascertain who the

perpetrators were.

Qvesiion. Until recently, was there any concerted, united, hearty action upon the part
of the leading men of the community to detect and bring to justice these criminals ?

Answer. Latterly, in this community, there has been 110 necessity for any such con
certed action, and I do not believe that at any time has there been among the body of
the people a disposition not to prosecute those offenders.

Question. My question is whether an earnest, determined effort was made, upon the

part of the citizens, to ferret out and discover who these offenders were, and to take
active and energetic measures to secure them and bring them to punishment?

Answer. Well, I think that efforts were made,

Question. Will you state by whom, and when, and in what manner such efforts were
made?

Anstver. Well, in the case which is freshest in my recollection, the case of this man
Thompson, to whom I referred just now, I know that his relatives and friends made
very considerable exertion to ascertain who the offenders were, and I think there was
a very general desire in the community to prosecute that inquiry.

Question. He had influential friends?
Answef. Yes, sir

j
he had.

Question. But in the case of an obscure, helpless negro, who had no friends to take
his part when a gross outrage was committed upon him, if he were cruelly whipped,
or shot, but not killed, or hiing, or any other outrage committed upon him, was there
such a hearty, earnest effort upon the part of the citizens of this county to find out
and punish the violators of the law ?

Ansicer. Well, sir, I kno\v of no such instance as you have described in this county.
I cannot recall any, though I do not pretend tosa,y that such cases did not occur.

Question. Would the public heart have been moved, to any considerable extent if

such a fact had been generally known. ?
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Answer. I think there would have been a general disposition to prosecute and punish
the offender. Of course the character of public indignation, the amount of public
indignation, always depends, in these cases, upon the character of the person who hu.&amp;lt;

been injured or slain, and in the case of a very obscure man, or a person of worthless

character, there would not be the same amount of interest ult or manifested by the

people as in the case of a valuable and well-known citizen; but I do not think there
has ever been a time in this county, at least not for the last three or four years, when
an injured negro would not have found efficient friends among the white men of the

county, especial
!y among those who, in the days of slavery, were masters of slaves.

Question. Has there been, so far as your knowledge extends, any effort upon the part
of the press in this county, or any portions of it, or on the part of its leading citizens,
to hush up or conceal, or to excuse or mitigate these offenses, where they have been
committed ?

Answer. I know of no such effort.

Question. Where accounts have appeared in northern papers, furnished by corre

spondents, of outrages here and there in the State of Alabama, has not the democratic

press made studious effort to deny the existence of these outrages, or if not to deny
them, to insist that they have been greatly exaggerated ?

- Answer. Well, so far as I know or believe, there has been no effort ou the part of the

democratic press of this State to deny any outrage which has been actually commit

ted, but there has been a disposition to deny imputed outrages falsely reported by cor

respondents of northern papers.

Question. Does not the democratic press generally attempt to discredit all such state

ments ?

Answer. I think the democratic press of the State has attempted to discredit the

numerous false statements on these subjects which have appeared in the northern pa-

Question. How do you know they were false ? You assume that they were false.

What means have you of knowing that fact ?

Answer. From a general recollection of the character of such communications which

came under my own eye. In some instances they stated offenses which had been, in

point of fact, committed, and I do not remember ever to have seen any such state

ments assailed by the democratic papers, though I do not pretend to say that that may
not have been done.

By Mr. RICE :

Question. I believe you stated that there was a general belief that there had been a

misappropriation of the funds of the State by officers of the State ?

Answer. I do not know that I stated it in those terms.

Question. State i t in the terms in which you wish to express it. I simply wish to ask

another question based upon that statement.

Answer. I stated that there was a general belief among our people that the pubh

moneys had been very wastefully expended.

Question. I will ask you now if the lower house of the last legislature was not^le
ocratic ? , .

Answer. lit the last legislature the lower house was democratic.
.

Question. Was there anything to prevent them from ascertaining through a com

mittee of investigation, exactly how the moneys had been expended if there was any

real ground for the belief that they had been wastefully appropriated T

Amwer. Well, many of the appropriations were in public lands, which exhibit on

their face the character of the appropriations. .

Question. Then you do not mean to say that the officers themselves have appropriate

m
Tj?^.

n
?!^n^ &quot;P

n that subject, one way or another,

hivintr no such personal knowledge as would justify me.

Q^^^e^Ltme had such an opinion, the lower house could have mve^ti-

Sa
?7m^

at
And

J

possH&amp;gt;ly did In the case of the former superintendent of public edu-

in his hands.

know whether it was by the last legislature or the

and shield the men who

me willing to express a very decided opinion on the question one w

gyotta.ony yon allm.ed to tbeantafioni.m of races. Do you think

it exists to any considerable extent at the present time in this State
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Answer. I think that feeling is gradually dying out, and would have been much less

at this time but for the persistent efforts of interested politicians to stimulate it.

Question. Do you think there is any other way for the two races in Alabama, being
nearly equally divided, to live peaceably together, except upon the basis of civil and
political equality before the law ?

Answer. I think that the right of suffrage having been bestowed upon the negroes,
any attempt now to withdraw it from them would be attended with very great danger
to the public peace.

HUNTSVILLLE, ALABAMA, October 14, 1871.

LEWIS JACKSON (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I live in town here. I had to move away from Stevenson. They tried to

get after me in the night once and couldn t got me, and then they tried it in the day
time.

Question. Who came after you ?

Answer. The Ku-Klux disguised, in the day-time. I went off on the public works at

work, and they came and took me off in the day-time, and carried me and put me in the
old block-house in Stevenson. It was cold, and they liked to have frozen me to death.

They wouldn t allow me any fire. Some one on Sunday night shot into Marion Mack s

house
;
he keeps store there. They came up and allowed they could make me tell

something about it, and put me in the blockhouse. Mr. Van Horn found they
wouldn t have any trial

; they allowed to take me out about two o clock. The trial,

they put it off until night, and Mr. Van Horn saw they were putting it off until night
for some devilment, and he sent for some soldiers, and they came about six o clock at

night, just as these men got me out of the block-house. Mr. Burns, the squire of the

town, put me in there. He wouldn t give them the key to get me out. They came with
an ax.

Question. The Ku-Klux did T

. Answer. Yes, sir
;
and broke the staple off the door and took me out

;
and about the

time they got me out the soldiers came up, and Marion Mack went up and told them
the soldiers was coming, and they all disbanded and run off.

Question. How many Ku-Klux were there ?

Answer. I reckon there was pretty nigh a hundred of them.

Question. Did they have disguises on ?

Answer. Yes, sir
;
and after they got the door open* and came in to me. (I was stand

ing at the time,) he says,
&quot; Tell me something about this shooting.&quot; I told him I didn t

know anything about that; on Sunday night I was at home. He says,
&quot; If you don t

tell me I will blow your brains out.&quot; I says,
&quot; Kill me; I have but onetime to die, and

I will die before I will tell a lie. You can shoot me down.&quot; He had his pistol cocked
in my face. He didn t have any hat on, but his mask over his face. I was not any
more scared than nothing. If he had killed me it would have been iuy time to go, I

reckon, but they couldn t scare me.

Question. About that time the soldiers came ?

Answer. Yes, sir
; they run up on the train. They tied me then, and the rope they

had to hang me with they tied me with, and carried me down to the soldiers, and gave
me up to the soldiers and carried me to Mr. Van Horn s hotel, and they asked,

&quot; What
does this mean

; you have this man tied f They said &quot; We took him up on suspic-ion ;

we don t know that he did anything, but we wanted to know.&quot; He says, &quot;That s a

pretty way to do.&quot; They gave me up to the soldiers, and they went off. That was
done by the citizens of the town. The Ku-Klux had run off with the disguises on,
and were gone.

Question. Did you stay there after that ?

Answer. They sent down to Bellefoute and got Snodgras-s he is what you call a law
yer and he pretended it would not do to have a trial, and they sent down here and

got the officer a Yankee officer and the Yankee officer came, and they wouldn t have

any trial. When they went to gw before Mr. Rice, they said,
&quot; You had better drop it

;

we don t know anything he has done. I said, &quot;No
;
if you can prove anything on me,

do it. You took me up, and put me in the block-house and nearly froze me, and now
the officer has corne, prove it. If the law can make anything off of me, do it.&quot; Then this

Mr. Burns said, &quot;Lewis, you had better drop it
; they are willing to drop it.&quot; I says, &quot;I

am not willing to drop it
; carry it out.&quot;

Question. How long did you stay there after that ?

Answer. The soldiers came in that night, and I came away that night; I came away
with them.

Question Have you been there since ?
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Answer. I went np there two weeks ago on the section, loadin&quot;- iron
Question. Were you a Union soldier?
Answer. Yes, sir.

Question. In the Federal Army?
Answer. I belonged to the Fortieth IT. S. Tennessee.
Quettion. What did the Ku-Klux say to you about your having been a Uniwi soldier?
Answer. They said when I was in the field packing my gun they didn t think it

would be their time next, but it was their time now.
%

Question. Did they call you a radical, or accuse you of he in* a republican!
Answer. Yes, sir.

Question. Did they tell you who they wanted you to vote for ?

Answer. They tried hard to get me to vote for Seymour ami Blair, but never could
get me to do it. They had that against me at Stevenson.

Question. How many were there in this Kn-Klux Klan when they came to see you ?
Answer. Only three. They came on horses with the horses wrapped up in sheets o\

something of the sort. They were wrapped up all in white, and they came to ray gate.
I was sitting down. I had just come off the road and was eating supper, and some ono
holloed very rapid,

&quot; Hillo !
&quot; I said to my wife,

&quot; Who is that holloing at me
; no

body has no business with me at home.&quot; I went to the door and peeked through a hole,
and saw it was a Ku-Klux. He had on a high hat sitting on the horse. I said,

&quot;

Sally,
it s Ku-Klux.&quot; He says,

&quot; Come out here. We want to talk with you.&quot; I said,
&quot;

I am
not coming out there. I have no business with

you.&quot; He says,
&quot; I ll shoot

you,&quot; and
he jumped down off his horse. I said,

&quot; If you conui into my house yon will not go out,&quot;

and I hustled about as though I was getting something, and he rode off, and shot whcu
ho got off a piece. As he rode off I shot at him.

Question. How long was it before they came again ?

Answer. This was on Friday, and the next time they fixed up Saturday evening.
Question. How many came ?

Answer. About twenty-five. They came bellowing just like bulls. I ran out and
heard them coming and bellowing around the fence. I says,

&quot;

Sally, yonder comes the

Ku-Klux, about twenty-five of them,&quot; and I ran in the house and bolted the door, and
had my pistol all loaded six times, and I had a hole to shoot at them, and my wife

says,
&quot;

Jackson, don t shoot them
; they are too many , they ll overpower you and kill

you.&quot; and I wouldn t shoot. I saw that if I staid in the house they would get me
anyhow. I had a window at the back part of my house, and jumped out and started,
and as I started over the fence, he says,

&quot; Where are you going?&quot; I says,
&quot; I am going

about my business. I can t stay at home. &quot; He says,
&quot; You have got to come down

with us in the woods.&quot; I says,&quot; What do you want of me there? I have done noth

ing.&quot;
He says,

&quot; We want to talk to you ;
we are not going to hurt you ;

we want
to give you good advice.&quot; I had my gate locked, and they couldn t get in my yard.
It was paled in, and this man got in the yard pulling off a paling. He says,

&quot; Go and
unlock that gate, and come on with us.&quot; I was sidling along as though I was going to that

gate, and I got to the garden gate and jumped through, and took off through the garden
as hard as I could run. My wife is pretty brave. She says,

&quot; I am going down to

Stevenson, now, to see how many is out of Stevenson ; going around to every place,&quot;

and as soon as she said that, they all broke off and run over toward Stevenson, and I was

running too, at the same time, the other way. I thought they were after me, and you
never saw any one in your life go for it like l did when they were leaving.

Question. Were they on horseback &quot;?

Answer. No, sir
; they were walking every one of them. I reckon they were. I was

scared nearly to death. I went off and went clear to Chattanooga ;
I walked all tbo

way.
Question. How far is it from Stevenson to Huntsville ?

Answer. I walked to Chattanooga.
Question. You were living at Stevenson I

Answer. Yes, sir. ,

Question. How far is Stevenson from here ?

Answer. I have no idea.

Question. What county is that in ?

Answer. Jackson County, Alabama. I believe it is called seventy-five miles.

Question. Have the Ku-Klux ever disturbed yon since f

Answer. Not since I came away from there. I have been getting along very well.

Question. Did you ever vote up there ?

Answer. I.voted for Grant. I never has voted no other ticket since I has bora n

but the radical ticket. I never expect to vote for a democrat while I live. ,

lielp what they do. If they kill me, 1 never expect to vote any other way.
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HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

ENOCH ALLDREDGE sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness is called by the minority, I will request General
Blair to conduct his examination.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you live ?

Answer. In Blount County, in this State.

Question. In what portion of the county ?

Answer. It is six miles beyond Summit
;

it is four to Brookosville, and two beyond
that.

Question. How long have yon lived there ?

Answer. I have lived in the vicinity and near Brookesville until last year for thirty

years. I have lived in the county, with the exception of eight months, ever since De
cember, 1816. I was quite a child when I came in.

Queslion. Have you ever held any public position ?

Answer. Yes, sir
;
I have held some little public offices in my time.

Question. What were they ?

Answer. Various little things.

Question. Member of the legislature ?

Answer. Yes, sir
;
I have been a representative in the legislature at different times.

Question. For -how many years ?

Answer. I have held a seat in the legislature, or occupied a seat there, twenty-two
times in my life, and I have held other little offices under that.

Question. Do you know a man by the name of Shapard ?

Answer. I know a man by the name of William Shapard. He is called Shepherd.
I do not know how he spells his name.

Question. The same man who has been testifying before this committee heret
Answer. I suppose so; I do not know any other man in the county by that name.

The man I know is an old-like, tallish man, grayer than I am, but perhaps not older.

Question. What is his character ?

Answer. Well, his character is, as a general thing in the country we have not lived

far apart a great deal of our time, and do not now
;

it is only five or six or seven miles
is not reliable for veracity or fairness at all. I do not think that he is charged with

stealing things, but he is charged with being a meddlesome, vindictive, mischief-mak

ing kind of a man, and pretty artful in it, too.

Question. From all you know of him and his reputation, would you believe him on
his oath I

Answer. I could not, sir
;
I regret to have it to say.

Question. Is that his reputation in the country ?

Answer. I reckon, sir, that that could be proved by many a one. That statement
would be made here, if they were ordered. It is generally understood that Shaphard
was a very unreliable man, and one that men would not trust in a court of justice us a
witness.

Question. Do you know a man by the name of Horton ?

Answer. Yes, sir
;
several of that name.

Question. Samuel Hortou
;
an old man f

Answer. Yes, sir.

Question. What is his character ?

Answer. His character is not as good as the other man s, scarcely. He is thought to
be as unreliable as to veracity on oath, or otherwise, as the other could be, and then
he stands implicated as meddling with other people s property, slightly.

Question. How?
Answer. Well, stealing hogs. I do not charge the old man with it. I know nothing

about it myself.
Question. That is his reputation ?

Answer. Yes, sir; but in a legal sense, personally, I cannot tell you anything about
that. I never sawr the old man do anything wrong; but he is a very unreliable man,
I know.

Question. Did you ever hear anything in regard to a certain child of young Horton s.

that was said to have been exposed at a camp ground, at Gum Grove?
Answer. Yes, sir; I hoard it said there were men there who were supposed to be dis

guised, who fired off guns that night, and frightened the congregation to some extent,
and there was a lady there that when her child was born it was very deformed, and had
long ears, and a hood, and things like a Ku-Klux dress

; something in that form. Thr
child was born, and there was a good deal of neighborhood talk .about that. I hear/l

two ladies speaking about it, a Mrs. Stewart and a Mrs. Hall. They said they went to

see the lady herself, and particularly to see the child, and they said it was all a lie
;

that it was a proper child. That is hearsay again ;
I know nothing about that child.

I really do not know whether it is dead or alive, but I think it is dead.
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By the CHAIRMAN :

question. Where did they say they saw the child ?

Answer. At Horton s. They went&quot;there on purpose, directly after it was born. Aa to
the truth ot what they said, I know nothing about that.

By Mr. BLAIR :

Question. Are they reputable people ?

Answer. Yes, sir
; they stand fair, I believe, as ladies generally do that behave them

selves, in our country.

By Mr. RICE :

Question. Did you hear any one state that it was deformed?
Answer. No, sir

; only the neighborhood rumor. I did not hear any one say they hud
seen it, if it was really deformed. I heard these ladies say they did see it, and it was
a proper child. That was the very language they used.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know anything, or have you heard anything, of any Ku-Klux over
in that country ?

Answer. Last winter was a year, I can state in a legal sense, may be, I saw a squad of
men that were disguised ;

one I know was; I invited him down; they called at my
gate; my sou and me were living together; it was a moonshiny nighib; it was early
in the night ;

we had not gone to bed
;
and one of them said he would get down and

come in, and he did get down and talk foolishness awhile, and the others staid out
and did not get off of their horses; they assembled under a large tree that had no
leaves on, but the top dimmed the moonlight, and I could not see them very distinctly;
but I then thought, and think still, that they were disguised men. As to hearing of
men of that sort doing anything in the country, or committing anything like a raid or

anything of the kind, I have not heard anything of that for some time, not perhaps
within this year ; may be, the first part of the year there may have been something of
the kind that I heard of; I think, maybe, there was one little one that was charged as

being men who were playing off upon Ku-Klux, but that I know nothing about more
than I heard the rumor in the country.

Question. Is there any difficulty in executing the law in your count} ?

Answer. No, sir
;
not any that I know of; I have been at all of the courts.

Question. Is there peace and good order, generally, among your people f

Artsicer. Yes, sir
; peace and good order, and more industry and energy and enterprise

being used there than ever before, and my opinion is, and 1 get it from exchanging
opinions with gentlemen all over the country, without distinction, that all good men
want law and order, and they are determined to have it if they can get the adminis
trators of law to discharge their duties, and I think they are faithful in their offices.

Question. Is it true that Horton was driven out of the county ?

Answer. No, sir
;

it was true but that is a matter of public record that he engaged
in one of these anti-Ku-Klux raids, and was presented and indicted, and he ran away.

Question. An anti-Ku-Klux raid ?

Answer. Y/
i

s, sir
;

it was about that.

Question. What did he do?
Answer. He went around to as good men as there are in the county I suppose from

what I heard, for I did not see&quot; the raid, there were some twenty-five or thirty of

them and gave these men their time to leave, or that they would hang them. They
did not go. Well, Horton was one among others who were ideutiiied and indicted

by the grand jury ;
he gave bail to the amount of $200, and put property in the hands

of his securities, and run away, and they have paid it out, I reckon, and the case is

thrown out of court and he has come back again.

Question. Do you know Isaac M. Berry ?

Answer. I know nothing derogatory to his private character as a gentleman.

Qiieslion. Was he on that raid with Hortou f

Answer. I think not
;

I do not think he was charged with that.

Question. He said here, in his testimony, that the others m his neighborhood dote

mined to go around, and did gather up a baud of men, and went around to the houses

of parties that he suspected of being Ku-Klux, and who were threatening Joiicl
others. One person he mentioned by the name of Judge Charlton. He said that tne

Ku-Klux had threatened Charlton, and had threatened him, and he and a nnuaba

other parties went around and notified these suspected parties that they won il

dealt with if they did not stop these raids. Was that the auti-Ku-Klux ri

*
Answer. I do not know as to Berry being in that raid

;
as to going around at any

other time, I never heard of it; he might have been in it lor all I know.

Question. Were they disguised ?

Anwvcr. 1 do not know whether they were or not
;
not with robes, 1
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anything of the kind, but with the worst clothes they could get; different suits from
what they usually wore.

Question. Did they cover their faces?
Answer. I do not know as to that.

Question. You say there was no other raid ?

Anavxr. No other anti-Ku-Klnxraid made in that section that I ever heard of except
that one, and if he went around at all it was with them.

Question. He said that they notified these persons that they must stop Ku-Kluxing.
You say that they notified persons in that country that they must quit the country?
Answer. Quit the country or they would hang them.

By the CHAIRMAN :

Question. How do you know that they did that ?

Answer. Only by hearsay. I heard different men that got the notification say so

three or four of them.

By Mr. BLAIR :

Question. And this was the affair for which Horton was indicted?
Answer. Yes, sir.

Question. He would not have run away if he had simply, in this anti-Ku-Klux raid,
notified these parties that they must behave themselves ?

Answsi . I would not think I would run away for that.

Question. That would not be an offense for which a man could be indicted ?

Answer. No, sir; but he was identified as one of the party by these gentlemen who
were notified. I heard three or four of them say, at different times, that they were
notified to leave the country or these men would hang them. Whether they told the
truth or not I cannot say.

Question. Who were these parties who told you?
Answer. A man named Stewart, and a man named Estes, and a man named Barnett.

Estes slipped out of a back door and laid out all night. The old lady told me they
ordered them to step out and see their force

;
that they were going to overawe every

body.
Question. How many were there ?

Answer. I suppose twenty-five or thirty.

Question. Has that been the character of the disturbances in that region of country ?

Answer. Yes, sir
;
so far as I know.

Question. Feuds between individuals?
Answer. Yes, sir.

Question. And bodies of men of that kind ?

Answer. Yes, sir
;
I do not think that good men on either side of parties would coin

cide in such doings ;
there may heve been some such men

;
I do not know

;
I can say,

for one, that I was always a law-abiding man
;

if I do not like the laws as well as I

could wish to like them, I always seek a peaceable remedy and try to have them
changed the first chance I get ;

I believe that is the prevailing feeling of the best men
in our country there.

Question. Do you think that feeling prevails with a large majority of your people ?

Answer. Yes, sir
;
and I think so of both parties ; they want the law carried out to

the letter.

Question. Is there any disposition on the part of any large portion of the people, of

either party, to interrupt or disturb the others f

Answer. No, sir
;
in my opinion, there is not.

Question. On account of their political belief?
Answer. Not at all.

Question. Did these disturbances arise out of political feeling or conflicts?
Answer. If they ever have I do not know it; the most that the Ku-Klux have been

complained of in that country, first and last, has been for ridding the neighborhood of
notorious thieves. If there has been anybody interfered with in consequence of

political opinion, I have not heard of it.

Question. What is the political faith of this man Horton and this Shapard?
Answer. They are both republicans, I believe, sir.

Question* Is Horton s son also a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear of Horton s son being Ku-Kluxed and whipped ?

Answer. Yes, sir
;
I heard of that.

Question. Why was he whipped ?

Answer. That was on the road from here to Blountsville
;
he lived upon it, and, I

suppose, it was close there somewhere. It is five miles this side of Blountsville, six

miles, or something like 1hat, beyond Summit
;
I suppose that some gentlemen in this

cxrantry know somethingabout it, but you gentlemen do not; it is on the road leading to

Tuscaloosa.
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Question. Why was he Ku-Klnxorl or whipped?
Answer. He had married a widow, and ho treated the children mirrhtv Indlv tintwas the cause alleged ;

that is what he told me
; that the Ku-Kiux tofd ,h r?t ir ,m consequence of the treatment of these step-children. If a man wl &amp;gt; BTwifch!was mighty apt to be hauled over the coals about it, and I do^^1^61^^but one instance of that, and that was a rumor.

By the CHAIRMAN :

Question-Where a man was whipped by the Kn-Klux for having whipped his wifeAnswer. Where a man whipped his wife these men were apt to deal with him
Question. Do you recollect an instance of that kimlY
Ansivcr. Yes, sir; and but one

;
and I do not remember who he was, but I think therewas such a case.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you know James Horton, another son?
Answer. Yes, sir.

Question. Is he living or dead ?

Answer. He is dead, I think, sir.

Question. Did he live near you ?

Answer. Yes, sir
;
he lived within six or seven miles.

Question. Was he whipped ?

Answer. If he was I never heard it
;

it escaped my memory if I did hear it. I do not
remember about it. I believe his name was James that died. There were two of the
boys ; maybe it was him that was whipped about that child

;
it was, I think, or said

to be.

By the CHAIRMAN :

Question. You think James was the one who is now said to be dead ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. What is the other Horton s name ?

Answer. Basil
; they call him Bass

;
I reckon his name must be Basil.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear that he was whipped?
Answer. No, sir

;
I do not think I did.

By the CHAIRMAN :

Question. There must have been a Ku-Klux order before an anti-Ku-Klnx order could
have sprung up there f

Answer. There is this about that : I cannot tell you anything more about seeing Ku-
Klux except that one time, but it is a fact notorious that no man that has any self-

respect would deny that the strong probability was that there was such an order some
where.

Question. Known as the Ku-Klux Klan ?

Answer. Yes, sir
;

I suppose that is true, but I cannot state of my own knowledge.
Question. 1 am asking for your information. At what time did this anti-Ku-Klux or

ganization spring up?
Answer. That raid was made this fall was a year ago, I think

;
somewhere there.

Question. You understood it was got up to counteract this other organization ?

Ansicer. Yes, sir ; I did from what they said, and the first trip they made was the

one I alluded to, and the last one I have ever heard of.

Question. Did you hear that the anti-Ku-Klux order embraced men of both political

parties, or merely of one political party?
Answer. Well, they did not make a political thing of it over there, or if they did,

rumor was wrong, for they dealt more with bad democrats than anybody else.

Question. The anti-Ku-Klnx did ?

Answer. No, sir
;
the Ku-Klux did. As to this little raid of the anti-Ku-Kinx, I do

not know anything more of their object except from these men I heard speak of it,

whom they gave their orders to leave. They were democrats.

Question. Did you ever hear of a republican belonging to the Ku-Klux ordei

Answer. No, sir
;
I do not know that I ever heard of any man in particular bek

ing to it, for I do not know any of them, democrats nor anybody else, as tc irneW

they were radicals or democrats, one side or the other.

Question. Were they reputed at one time to be riding over the country frequ

Answer. Yes, sir.

Question. Visiting people?
Answer. Yes, sir. Last year and some years before I think they did.
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Question. What was the character of the acts of violence that they were said to
have committed ?

Answer. They did not commit anything more than I have been telling you. A man
that whipped his wife, they didn t care who he was, they dressed him up some, it was
said

;
and if a man was a notorious thief and did not let his neighbors property alone

they were after him.

Question. How many instances did you hear, from first to last, where the Ku-Klux
had undertaken to vindicate the law ?

Answer. I could not tell you that.

Question. A dozen, fifteen, or twenty ?

Answer. No, sir
;
I do not think that many ; they frequently rode about there

;
I could

hear of them, but nothing was said or done to anybody disrespectful. Sometimes I

would hear that they had done some violence to some person.
Question. When did you hear of the first ?

Answer. Well, sir, it was in the winter season of 18691868 or 1869.

Question. Did you hear of them before the presidential election in 1868?
Answer. I am not certain that I did.

Question. You think it was after that ?

Answer. After that, if there was such a thing in our country. We heard of their

being such a thing exhibiting itself in other countries through the newspapers, but
there I don t think they did.

Question. You belong to the democratic party ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have been repeatedly trusted by that party ?

Answer. Yes, sir.

Question. Sent by that party to the legislature for twenty-two years ?

Answer. For twenty-two sessions.

Question. You have been elected by that party to other offices ?

Answer. Yes, sir.

Question. Has party feeling in your couuty been pretty strong since the war ?

Answer. No, sir.

Question. Have you any scalawags up there ?

Answer. No, sir
; nobody that we call a scalawag.

Question. All the white men up there vote the democratic ticket ?

Answer. No, sir
;
the calculation is now that there are two hundred and the rise

of what they call there radical votes in the county.

By Mr. BUCKLEY :

Question. White men ?

Answer. White men; good citizens, some of them
;
some of them are my neighbors;

one was at niy house yesterday.

By the CHAIRMAN :

Question. Any of them fiom the North ?

Answer. No, sir
;
I don t think any northern people have settled there. I do not re

member any.
Question. Is there any prejudice felt against the white men who vote the republican

ticket ?

Answer. Not that I know of; there is not at my box, Brooksville. We meet and vote
our sentiments, and are all friends. We help one another in our neighborhood transac
tions in the back country, raising houses, &ci

Question. Are there many colored people there ?

Answer. No, sir
; very few.

Question. Is that a hilly or mountainous country ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do yon raise much cotton ?

Answer. They raise -right smart of cotton. They have some good valleys, and the
mountain land boats anything you ever saw for poor laud if it is manured. In the

adjoining beat there are a good many negroes ;
that is away from there.

Question. You never heard stealing alleged against Shaphard ?

Answer. No, sir
;
I think not.

Question. Has he the reputation of being an honest man as to that ?

Answer. Yes, sir
;
as to laying his hands on other men s property, he is not charged

ft-ith that.

Question. But he is thought to be unscrupulous as to matters affecting his party organ
ization ?

Answer. I do not know as to that.

Question. Has he not been something of a politician ?

Answer. He would make you and me believe that thing, but he has never held an
oflice.
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Question. Has he not talked politics ?

Answer. He talks a great deal.

Question. Has he not made himself offensive to his neighbors by that)?
Answer. I do not know that he did, but he is an awful mischief-maker, annovimr

people. Phat man has doue more to get up strife and tried to keep it up tlnn/a
other man in the county.

Question. If he were swearing upon a matter -where he had no interest one w:.v or
the other, or where he had as much motive for telling the truth as for tellin&amp;lt;r a false
hood, would you believe him ?

Answer. He might accidentally tell the truth if he wanted, but if he didn t want to
he wouldn t. I say that, because I heard him swear a mighty bad falsehood one dayand a whole crowd heard him.

Question. In court ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he ever swear against you!
Answer. No, sir

;
we are on good terms.

Question. You never had any trouble?
Answer. No, sir

;
no unkind feelings.

Question. Did you know you were sent for to come down here to impeach old mau
Shaphard ?

Answer. No, sir.

Question. You have also been on friendly terms with Mr. Hortoii ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you heard him testify in a court of justice?
Answer. I have heard him do the same thing the same day ;

him and Shapard both
swore false.

Question. Did they have a lawsuit?
Answer. Shapard had sued Horton and Horton had offsets.

Question. Were you a juror?
Answer. No, sir,

Question. A witness?
Answer. No, sir.

,

Question. You say both swore a lie ?

Ansivtr. The crowd knew that.

Question. How did the crowd know that ?

Answer. The justice of the peace cross-examined them until the thing showed itself.

Question. Were they indicted for perjury ?

Answer. No, sir; that is the difficulty in our county ;
crime is let.go too loose.

Question. How long ago was that trouble between them ?

Answer. That was last year, I think, some time.

Question. That was the &quot;time you became satisfied that neither of them was to be
believed under oath ?

Answer. I had had no confidence in them before that as gentlemen of veracity.

Question. Is there anything alleged against Basil Horton ?

Answer. I think not.

Question. Is he a decent young man ?

Answer. So far as I know, he is an unsophisticated man, almost a child in regard to

acquirements.
Question. You would not hesitate to believe him if ho testified ?

Answer. I would not impeach him.

Question. You have not heard anything against his honesty or truth f

Answer. No, sir
;
I have not. I do not know anything about that.

Question. You are pretty well informed about matters in your county or in your

neighborhood ? -

Answer. I used to think I was.

Question. Are you now ?

Answer. I think I am. ,

Question. Are you in the habit of attending the comity courts and circuit courts ,

Ansivcr. Yes, sir
;
circuit court all the time, as a general thing.

Question. Are you frequently upon juries ?

Ansivcr. I have not been upon a jury since the surrender.

Question. Do you go there as a witness, or a looker-on !

Answer. As a witness, sometimes, and a looker-on.

Question. You like the excitement, of course ?

Answer. No, sir; but I think this : I have been treated mighty kindly by the.

pie. I have retired now from all these effective scenes of public life and I

my old friends.

Mend!,, candidates a, ys w,,,, aud ,.,&quot;
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would laugh at me, and say it would not be so if I was not a candidate, and now I

meet them more friendly than ever.

Question. You go to shake hands with them ?

Answer. Yes, sir
;
and

pa&quot;ss
a social minute or two.

Question. Do jou know whether any of these men that were said to be Ku-Klux. or

engaged in that organization and in its depredations,- have been brought to justice in

Blount County ?

Answer. No, sir
;
if there was ever one indicted I have not heard of it, but if there

was any effort to ferret it out, as a matter of course, I would not know of that, for I

have not been on the grand jury.

Question. This Captain Berry was a man of good repute, was he not ?

Answer. Yes, sir. I have known him from a child.

Question. A man that attends to his own business?

Answer. Yes, sir.

Question. Did his duty as a soldier in the war I

Answer. Yes, sir, until he quit. He quit like some of us. He was badly treated, and
killed a man about it. I didn t much blame him for that.

By Mr. BLAIR :

Question. Which side was he on ?

Answer. Berry went out on the confederate side and deserted, and laid in the woods a

good deal, and they caught him a time or two, and this fellow had control of him and
treated him mighty rough, and he got away, and he did do it.

Question. When did he kill him ?

Answer. During the war. I don t remember what year.

By the CHAIRMAN :

Question. He joined the Union Army afterward, did he not ?

Answer. I do not know whether he did or not. He crossed the line the Tennessee
River

;
we call that the line

;
I understood he did. I never heard him say so.

Question. He is a man Avhose word you would not dispute?
Answer. If Marion Berry was to come up and put his hand on the Bible, I would not

impeach him. I might, if I thought it was pretty strong, say I would not say it.

Question. From his general character, is he a man of veracity ?

Answer. Yes, sir.

Question. You would not doubt his truthfulness ?

Answer* No, sir. His course and profession I do not appreciate.
Question. That i to say, as a politician ?

Answer. No, sir, not entirely as such. There was a time when he was mighty violent
and vindictive

;
he appeared to be revengeful on that question, which I did not appre

ciate in any way of either party.
Question. On the political question ?

Answer. Yes, sir; but 1 never heard of Berry being charged with anything.
Question. You have been regarded as one of the bright lights of the democratic party

there, and an expounder of its principles ?

Answer. I don t know as to that.

Question. You have been looked up to as a leading democrat ?

Answer. I have always had friends enough to send me to the legislature when I

wanted to go.
Question. Have not your democratic neighbors been in the habit of taking their opin

ions from you a good deal ?

Answer. Possibly they have
;
I do not know. I always thought it was bad sense for

them to look on me as a leader.

By Mr. BLAIR :

Question. You say Berry first joined the confederate service ?

Answer. Yes, sir, volunteered into it, and was very forward in it, and abused men
that did not volunteer as readily as he did. After awhile he quit with them.

Question. Got tired and quit &quot;?

Answer. Yes, sir.

Question. You do not know whether he joined the other army or not, then ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever hear ?

Answer. Yes, sir, I heard he did, and I heard that he did act as a scout on that siilo

of the river some, but whether that is true or not, I do not know. He came back fre

quently after he came over here during the war. He came across the river to this
mountain country, and laid up from a little below where I crossed clear on to where he

lives, or did live then. He was well acquainted with the woods, and ho could go home
without seeing a man, without he accideutly staggered on one in the woods. I am not
certain as to whether I heard him say he was a scout or not. I think, however, maybe
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I did. but I will not say that positively, about lii s havingbelonged to the l-Vdmil Army
after be belonged to the confederate army or not, or bis In-hit; ;UT&amp;lt;S tin- line b:t&amp;lt; k
again, as a spy or a scout, for I do not remember distinctly ;

I at lirst thought 1 did but
tuy mind recurred back to a different man.

By Mr. BUCKLEY :

Question. After tbe war was there a great, deal of bitter feeling between those who
had served in the Federal Army and those who had served in the confederate army ?

Answer. I will give yon the true state of feeling in my county on both sides; thcro
was a time, directly after the surrender, when these gentlemen who differed with the
South with reference to our position, and had most generally themselves tak-n -

with the confederates and deserted, undertook to run over and bro\v-beat and cut up .1

good deal, and that created a difficulty. I saw that with my own eyes twice, and I

went among them and advised them, the best I could, to not do that way ;
that there

was no necessity for it
;
that the war was over, and if we did differ once, we ought not

to always differ about it. I talked to them in that way, but it did not do any good
until there was some difficulty. The opposite party the confederate soldiers resented

it, and they would have resented it to the death, if they had not quit ;
but there was

no harm done at all. They did quit it, and they all became friendly and clever fellows

together, and lived together in peace.

Question. Did Governor Pattou once or twice send some soldiers up in your county ?

Answer. No, sir, not into ours, I think. I know he did not.

Question. Do you recollect of a man being taken out of jail in Blouutsville ?

-Answer. Yes, sir.

Question. Who was he ?

Answer. James Ketchum.

Question. Was he ever tried ?

Answer. O, 110. I don t know who did that, but I do *&amp;gt;ot remember of its being

charged as Ku-Klux. He was taken out. He had murdered a man in very cold blood,

and was put in jail, and was taken out a few nights afterward and shot.

By the CHAIRMAN :

Question. By disguised men ?

Answer. I never heard that it was Ku-Klux or charged on Ku-Klux.

Question. Did you ever hear that he was taken out by disguised men ?

Answer. No, sir, I do not know that I did. I know that the impression was on my
mind that it was some of that sort of men, but I never heard anybody say so that I

recollect of.

By Mr. BUCKLEY :

Question. He never had any trial ?

Answer. O, no.

Question. Did they break open the jail?
Answer. Seems to me that* they made the jailor give up the key. They may have

been disguised, and probably were, but I do not remember of hearing it charged

them at all. They were men that were not known to the jailor.

Question. Do you know a man over there named Thomas Nation?

Answer. Yes, sir.

Question. Is he a man of good standing ?

Answer. No, sir, I don t think there is a corruptcr man on earth.

Question. Did you ever hear of bis being whipped or injured T

Answer. No, sir, I do not think I heard of his being whipped, but treated worse tban,

that. Thev made him-I onlv understood now
;
he told it himself, but I did* not hear

him tell it-thev made him straddle a female black across his neck
^

anil carry her

awhile, and then made her get down and him kiss the other end, but I don t knoxN h

true it was myself.

By Mr. BLAIR :

*ZStt5L man in bis politics you ever saw, and he never quit,

By the CHAIRMAN :

r-The^Uu tne worid. The radicals ought to be ashamed of such a ,.

To my mind he is immoderate.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were these disguised men who treated him in that way?

Answer. I understood they were.

By Mi. BLAIR:

Question. What was the offense he was charged with having committ
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Answer. Nothing but his social equality a tort the like. He was all over that way.
They ought to have let him alone about it, but they did not do it, I suppose.

By Mr. RICE :

Question. Was there a good deal of crime stealing, &c. going on in Blount County
in 1868 and 1809?

Answer. There was some more than usual, perhaps. I speak of before the war.

Question. Was there any trouble in executing the law on those who committed crime ?

Ansiver. Not except by the deficiency of our jail; it is a bad one. We had to send
some here sometimes.

Question. Was there any difficulty in making arrests ?

Answer. No, sir.

Question. What necessity was there for organizing the Ku-Klux ?

Answer. None, sir, that I know of.

Question. No necessity for punishing offenders in that way?
Ansivsr. There was more than there had been.

Question. But they could have been reached by the law?
Answer. I always thought that if a man ought to be punished, we ought to be able to

prove the crime against him ;
but there was some thieving and plundering, and some

horse-stealing going on, and other things that were worse than it was before the war.
But now, for the last year and this year, I do not see but what we are about as honest
a people as we used to be.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ever hear of a radical sheriff by the name of Murphy who was shot ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he shot because of his politics ?

Answer. I don t know whether he was or not. I was in Summit the very morning he
was killed,.and left, coming here, and he was shot that day.

Question. Has the man been punished who shot him ?

Ansiver. No, sir; he fled justice, and went to parts unknown.
Question. Was he indicted ?

Answer. He was, I understood.

Question. Were any efforts made to secure him?
Answer. Nothing more than the governor s proclamation. I think he offered a reward

for him, but I do not know that anybody pursued him.

Question You rather resented the idea that these democrats were Ku-Klux ?

Answer. No, sir; I rather wanted to leave the impression on the mind of the commit
tee that I did not know about that. I do not know, for I do not know a man charged
with being a Ku-Klux.

Question. W as it generally charged by the radicals that they were all democrats ?

Ansiver. Yes, sir
;

I think it was.

Question. f)id the democrats deny it ?

Answer. I have heard them all deny being Ku-Klux that were ever charged with it.

I have heard of men being charged with it that I was satisfied were innocent, and men
that probably might have been guilty, but I do not know anything about that.

By Mr. RICE :

Question. Was the order supposed to be composed of good men over there?
Answer. I do not know anything about that. I have no opinion to express about that.

By the CHAIRMAN :

Question.
Was any effort made by the democrats to put down that order while it was

in existence ?

Ansiver. We held meetings in three or four different places.

Question. When ?

Answer. In 18G9, I think.

Question. What did you do at those meetings ?

Ansiver. We passed a resolution disapproving of these organizations.
Question. Were these meetings of the people, or of the democratic party?
Ansiver. Of the whole people. This Mr. Berry was in one of them.
Question. Was that after the anti-Ku-Klux had been organized?
Answer. I do not remember. I think it was before, perhaps. It was in the fall, and

that was later.

Question. Still, the Ku-Klux did not disperse, and it was found necessary to organize
a counter organization in order to stop their depredations ?

Answer. That might have been their motive
;

I can t tell.

By Mr. BLAIR :

Question. What was the reason alleged for this killing of Murphy t

Answer. The reason alleged was that Murphy indicated him as being a Ku-Klux, and



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 993
ot up, and they said Murphy began the affnv i- L- ioilier man down with his fist. Ho was a very stout mfn mcHluM t?

knockl
&quot;S

&amp;gt;

and while he was under him, he got his pistol out anTshot him
U Very fceblt

Question. That was in the testimony ?
Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you hear the evidence?
Answer. No, sir. That is like a great many other things I have said.

By Mr. BLAIR :

$**&amp;lt; Did yon ever hear that state of facts contradicted?

shot Murphy. He is living there yet.
Question. That is received as the true account of it?
Answer. Yes, sir

;
that is the true account of it if this man told me the truth

waTshoT
1* e01S6 HG 1S the filSt man that laid hands ou SheriffMMPty

By the CHAIRMAN :

iustfiS ?

What &quot;id th man n ff f r? W1^ Was hc iudioted fOT m &amp;gt;^ if I,e

Jnm-er. I do not know. That is the true state of the thing.

Question. Was he indicted for murder ?

farcer They indicted him. I do not know the language of the indictment. I understood there was an indictment against him for it.

Question, Did you ever hear it named whether it was for murder or what?

thf^nd^y
V
found

a
a bUJ^

^ character f the iudictmeut was, but I understood

Question. The man that killed Murphy was a democrat ?
Answer. I suppose he was. He was a stranger to me.

By Mr. BLAIR :

Question. Why do you suppose so ?

Answer. Because he and Murphy would not have fallen out about Ku-Kluxing, I
reckon, if he hadn t been.

HUNTSVILLE, ALABAMA, October 14, 1871.

SIR DANIEL (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I live in this place at this time.

Question. Where did you come here from ?

Answer. I came from Stevenson, Alabama, in the same State and in the adjoining
county to this.

Question. In Jackson County ?

Answer. In Jackson County, sixty miles from here.

Question. When did you leave Stevenson ?

Ansiver. The 3d of March, 1870.

Question. Have you been living here ever since ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was your reason for leaving there ?

Ansiver. I will tell you my reason, and I will begin at the first. About the last of.

January, 1869, these disguised men came to my house. My wife

Question. Was it in 1809 or 1870 ?

Ansiver. Eighteen hundred and sixty-nine. I heard them after another colored man
just above me, that lived in a little village we called Avery, about three-quarters of.a

mile east of Stevenson. I heard them after this colored man, telling him to &quot; Como
out, come out.&quot; I got up and stepped to the door and looked out, and I saw three men,
all in white, and the horses all in white, and I heard this colored man speak. His naiuo

was Lewis Jackson. I heard him say, &quot;What do you want with me?&quot; They said,
&quot; Come out here

;
we want-to talk to you.&quot; I suppose he must have called to them

through the crack of the house. He told them he would not come out. The men said,
&quot; If you come out it will be better for you.&quot; At this time I began to see. I had heard

of Ku-Klux, but I never saw any before, and I whispered to my wife that the Ku-Klux

63 A
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was up yonder after Lewis Jackson. In a few minntes I heard them firing and telling
him to come out. They fired, I think it was twice, two rounds, into his house, three
or four apiece, and they told him to come out, and he would not, and then they came
riding on to my house. I had fastened the door by this time. My wife was lying-in
with a young baby two days old. She was greatly excited, and says,

&quot; What are you
going to do?&quot; I says,

&quot; I don t know what to do.&quot; She says, &quot;For the Lord s sake
don t&quot; go out, or I ll die.&quot; They rode right up to my house, not a hundred yards off, and
says,

&quot;

Hilloa.&quot; I says,
&quot;

Yes, sir.&quot; He says, &quot;Come to the door.&quot; I says, &quot;Who s

there ?&quot; He says,
&quot; Come out here and see who it is.&quot; I says,

&quot;

Gentlemen, I already
see who it is, and I don t want to come.&quot; He says,

&quot; It will be better for you to come
out

;
we want to talk to you ;

we want to tell you all about it.&quot; I says, &quot;I don t want
to come out

;

&quot; and I says to my wife,
&quot; Shall I go out f She cried, and said,

&quot; I would
rather fight them than go out. I would rather if I was a man.&quot; I says,

&quot;

Gentlemen,
every man in this community knows I am an inoffensive man, and don t steal or trou
ble anybody or interfere with anybody, and everybody knows me to be strictly honest,
or if I am not they don t know it.&quot; I says,

&quot;

Gentlemen, I will tell you the truth now.
When I tell you men anything, I mean what I say. I say I won t come out, and if you
want me, you will have to come and take me at your own risk. You will have to kill

me
;
but if you will not interfere with me I will not interfere with you ;

&quot; and I heard
one say, &quot;Let s go off and let him alone,&quot; and they rode off; and as they rode around
the lower part of my fence, Lewis Jackson came out of his house and fired on these
three men. Now, they had fired into his house first and then came by my house, and
after they left my house he fired into these three men. They went off across the field.

They had all been, before that, about a mile and a quarter or two miles up the railroad
above where I lived, and had whipped a younger brother of mine. They had whipped
him, and came on from where he lived to where I lived in this little village. Then
they went off in the same direction again after they had come by us. From that time

on, from about the last of January, in 1869, until I was broken up there, we never
saw any peace at all. They would not let us be for a space of three weeks without

coming to see us.

Question. How often were you visited by disguised men ?

Answer. I couldn t tell how often
;

it was so often, and they had got so bold, I

couldn t keep count
;
bu-t they came once in the day-time. Two of them rode through

our little village, but didn t interfere with anybody. They stopped and talked with me
awhile

;
asked for my account of a colored man, a very brave man, named Miles

Prior. I told them I thought he was an inoffensive man, but a very brave man
;

that I thought he would undertake to defend himself in the face of a hundred men
;
I

thought he would undertake that. They said,
&quot; That man can t live here much longer ;

he had better go away from here.&quot; 1 couldn t tell who they were, for they were dis

guised. Now, that was in the day-time.
Question. How many of them were there ?

Answer. Only two.

Question. Were they on horseback ?

Answer. No, sir
; walking. At another time they came out to the village after that,

and came to burn our little place. I was in Stevenson when they were going to burn
it, and I went ahead to let the people know they were coming to burn it. I was there
when seven Ku-Klux came. They came on an engine, and they all got out. They
came by way of Bridgeport. They went down, and went into several stores and gro
ceries and got coal-oil. They were going to burn that little town of Avery. I heard
it whispered. I hated to have everything burned up, and to have everybody else

burned out, and so I went and told the people so they might move out. This man Miles
Prior was there, a very brave man. He is living at Chattanooga now, and is as brave
a man as I ever saw. When they came out there, seven of them came, and I reckon

they were three hours coming there. They came crawling and slipping along, and
came every way they could come

; they would get down crawling and come along.
Question. How many were there ?

Answer. Only seven.

Question. Had they disguises on ?

Answer. Yes, sir
;
seven disguised men.

Question. Were they on foot ?

Answer. Yes, sir
; coming across the field from Stevenson out to our little village. This

: Miles Prior says, &quot;Let them come.&quot; They wanted to burn the school-house. He
says,

&quot;

Fifty men couldn t burn the school-house and let me live.&quot; When they got
within about two hundred yards, Miles Prior he pulled off his coat and rolled up his

sleeves, and began to laugh, and his wife began to cry, and told him to try to get
away, that they .were coming. He said he didn t care

;
let em come. They said there

were five hundred of them. He said he wasn t afraid of them
;
the more that come

the more he could kill. There was only four besides him that would stand with him.
It was day-time, and they thought there were so many coming they would not stay.

Question. How many families were there in that village ?
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Answer. About seventy people in the village, big and little, young and &quot;old and
they almost broke it up. It was twenty acres of land there that we bou-ht

Question. Go on with your statement.
Answer. They came and got right about the line, and there was a fence on our line

and a white man then

Question. No matter about these little particulars.
Answer. They came right on that fence, and he says,

&quot; Don t any man fire until they
put their foot over the fence.&quot; They came right up to the fence, &quot;and they said &quot; You
high man, come over here

;
we want to see

you.&quot;

Question. Who did they refer to Prior ?

Answer. Yes, sir
;
he was a very tall, stout man, and a very brave man. Prior told

them to come over and see him
;
he wanted to see them. They staid there some time

;

anyhow, it was about 2 o clock in the evening when they left and went back to Steven
son, and didn t burn the place.

Question. Do you mean 2 o clock in the night ?

Answer. No, sir
;
in the afternoon. They went back to Stevenson without burning

the place. They failed to burn it. They would come out then other nights. They
would come between midnight and day some nights, and they would just fire on the

place, and have everything, you know, excited. Sometimes there would be thirty or

forty around this man s house, according to the reports given, firing in the house.

Question. Do you mean into Prior s house ?

Answer. Yes, sir.

Question. Could you see the balls the next day ?

Answer. Yes, sir
;
and even where they shot clear through the house. It was a

weather-boarded house, shanty fashion. They shot into his water-bucket, and the water
would run out

; they shot the posts of his chairs
; they tried to shoot him through the

house, and fired one time, and scalped his leg just across the skin, but didn t hurt him
;

and he began to holler for the boys to come on, as if he had a big crowd, and then they
all jumped up and went out, and these men all took out through the bushes and made
their escape.

Question. Were they mounted or on foot ?

Answer. They must have been on foot; we couldn t see any horse-tracks.

Question. Could you see how many there were ?

Answer. No, sir. They said,
&quot;

Boys, come back, we can whip them ;
there is thirty ofUB

;

we can whip them
;
we can take them out and whip them.&quot; They said that. I don t

know whether there were that many, but the report of the guns sounded like it. The
same night they shot an old colored man there.

Question. Where : at this village ?

Answer. Yes, sir
;
at Avery.

Question. Did they shoot him in his house ?

Answer. Yes, sir
; they shot through his house, and shot him, and the bullet struck&quot;

his wife about there, [illustrating,] on the left shoulder.

Question. Did it kill him ?

Answer. No, sir
;
he is living here now. They all came here

;
or what didn t come

here went somewhere else. Miles Prior lives at Chattanooga now.

Question. Go on with your statement.
Answer. It went on that way up to the last of February of last year.

Question. 70?
Answer. Yes, sir

;
1870.

Question. More than a year after it first begun ?

Answer. Yes, sir, over a year after it begun. Somebody, on a Sunday night, goes and

shoots into two citizens houses in this little village of Stevenson. They shot mto the

houses, and they supposed, you know, Miles Prior being such a brave man, that he

was at the head of this thing, because he was such a brave man and shot mto these

citizens houses
;
that was Sunday night, arid Monday morning this man, Miles Prior,

, , ^ , T t -T i _. _ Ox,., ^^. rt -.- T ^i-ii-i\*&quot;\o/-k 4&amp;gt;rk mini o 11 f n/^vi r1**&amp;lt; (r(ir,

to be chillino- his heart so he could not s-wim, and they told him to surrender and give

lis arms. He had a pistol, and his pistol got wet or the ammunition did. As be
up his arms.I ilia ciiJ-iio. j.ic AJ.CHI &amp;lt;* i/ioLUJij ciiivi j-i*^

J. & 1 L
came back he tells this himself, and others do

;
I was not there as he caine DacK,

they told him to surrender and give up his arms, but he still come out and 1 :ie(l to

shoot all these men all these men who were standing on the water-sit

busted the caps as he came out, and they shot at him, and he turned aroun I am

threw his pistol back in the water
;
he wouldn t give his pistol up. They the &amp;gt;oiv i m

and carried him on and put him in prison. It was very cold. He had his wet, el.; t n

on, and they went on up the road and got this Jackson, a railroad man, ami the n tluy*
came and got me, and put me in there as a prisoner. They said, &quot;You COUSK

self our prisoner.&quot; I said, Very well
j
I will go in

; you need not 1
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me
;
I will go in there and stay there all night,&quot;

but they turned the lock on me. Two
men. had taken me out, and they asked me if I didn t know anything about that shoot

ing. I said,
&quot;

Gentlemen, I am going to be honest with you. Now, I am a man, and
I like to defend my own cause, but I would be a nice man to think, when I was a man
born and brought up in a gospel laud, that I would shoot into houses where women
and children were. I am as far from that as any man in the world, gentlemen, and I

would not participate with any man that could do so, and if I had known Miles Prior,
as you say he did it, was going to do such a thing, I would not have let him do that if

it was in my power. He might fight you, but not go and shoot into a house with
innocent women and children.&quot; They said I must tell a better tale than that, or my
penalty would be the same as his, Miles Prior s, and, says he,

&quot; That will be death ;

that will be death
;
and not only that, but we are going to stop this radical business

among you all.&quot; I says,
&quot;

Gentlemen, you all know me. I work for my living, and
don t talk politics, but I am an honest man in all iny ways and doings, but as far as

that is concerned, you can never stop that thing in the world
;

it s impossible.&quot; He
says, &quot;We are going to stop it with you niggers, and all you Grant niggers will have
to leave here or else they will all be killed. You may just understand that

; you must
leave here.&quot;

By Mr. BLAIR :

Question. What was the name of the man that said that to you ?

Answer. Many a one said that to me.

Question. Who are they ; give their names.
Answer. I will give you the names of two of the men that talked to me when they

had me out. One was Henry Buun he was one of the men that took me Ran Hatfiekl.

They imprisoned me. I had a good deal of property, and all of that was destroyed.
I had to get right away from there at ouce, and this man jumped on it, and said it was
his, and another says it was his, and I owed him $70, and so I lost it. I don t know
exactly how many cattle I had, because I left my wife to take care of the cattle, and
my sister was down here and said there was one little heifer that was grown to be
almost a cow grown. I don t know how many I had, but ten or twelve head, though.
I had three milk cows I know.

By the CHAIRMAN :

Question. Did these men release you ?

Answer. No
; they put me back in the prison. Then the sun was about an hour high.

I was very cold. It was right on the ground ;
it was a bad underground place one

of these stockades. Some of them come up around there, and I sent word to my wife
to bring bed-clothes, and she brought a blanket, and they wouldn t let me have the
blanket in, and so we had to lay on the ground until I got chilled through. It

, seemed to me I was chilled clear through, and I have had a pain in my left side ever

sjuce that time.

Question. When were you released from prison ?

Answer. I was released they came about 9 o clock, and they whined around the
door. They had all the place illuminated with candles

;
we could see them. We could

only see disguised men through the port-holes, and they began to carry on like dogs,
whining and growling and doing everything of the kind, and rapping at the door.

That was between 9 and 10 o clock. I will tell the truth anywhere about that. I got
down on my knees. I was done talking, for I thought the time was almost out, and I

began to pray ; and I prayed to such an excess that, I reckon, they got sorry for me,
for they went off and left me; but they came back again. I was still praying, for I

thought that was the last night I had
;
and then, when they came the third time, they

said they were going to hang us. I will not say it exactly as they said it, but they
said they would hang every one of us that night.

*

They said they would hang the last

one of us
;
I will not use the words they said.

Question. There were three of you in jail?
Answer. Yes, sir; Lewis Jackson, Miles Prior, and Sir Daniel were in prison at that

time. Then they began with axes
; they first unlocked the door

; they began to pull
at the door, and Miles Prior then asked me if I would light. I said,

&quot;

No, I have nothing
to do but trust Daniel s God.&quot; He said,

&quot; I am no Christian man
;

I can t trust Daniel s

God; I must
fight.&quot;

I said,
&quot; How can you f fight? they are all coming in, and they

e says, &quot;Ten men can thave all the time between now and daylight to hang us.&quot; He say
hold me, and a regiment can t shoot me.&quot; Then he eatched right hold of the door as

they had hold of it. These other men were trying to pull it open, and Prior eatched
hold of it, and called to us to help him pull, and I says,

&quot; I have no time to hold the
door now

;
I have to

pray.&quot;
He turned around partly, to keep them from shooting

him through the port-holes, and he was pulling, with his left hand holding the door.
I could see the others, and they had a rope there fastened to the door, and were pulling
at it

; every man was pulling. And he held on to that door, and held it against all of

them for a quarter of an hour, I suppose, until we could hear the. 11 o clock train

coming up from Huutsville to Stevenson. He held on to the door against them until
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the train whistled, and just after the train whistled he got tired, I reckon, lioldin&quot; the
door against so many men, and he suddenly let loose, and all flics,- mm t!i:n werepnll-
ing so hard fell backward over one another, and as they did that ho lunged out
door and ran over two or three of them, and I reckon a hundred guns and pistol*

hand.] It was as quick as that. He got off about two hundred yards/and cam &quot;to a
colored man, and asked him if lie had a double-barreled shot-gun, and said to let him
have it, and he would go back and light the hundred and fifty men for fiftceen minutes
himself, and would rescue us two. This other colored man was afraid to let him have
the gun. In the meantime,-just as he went out, they lighted up another candle, and
run back, and a great tall fellow, that looked like a horse he was disguised that way
came in where I was in prison. We was like Paul and Silas. I determined not to run.
He came in with his pistol cocked. He says,

&quot; I want the truth now, and nothing but
the truth.&quot; I says, &quot;You can get the truth out of me, if I know it; I will not tell a
lie when I am asked for the truth.&quot; He says,

&quot; You have to tell the truth, or I will
blow your brains out

; you know about that firing, and you have to tell
it;&quot; and he

held the pistol to me, and says,
&quot; Didn t that damned rascal&quot; excuse me gentlemen ;

I

say it just like he said it &quot;fire into that house last Sunday night?&quot; I says, &quot;If be

did, I don t know it
;

&quot; and he wheeled right off from me right straight. I looked at
him then, and I felt as if my brains were going to fly out when I denied that, but I felt

that I would rather die with the truth in my mouth. Ho wheeled right out. They
had my right hand tied with a rope. He asked me if I would bo tied. I told him yes,
I would submit to it, but I would be honest, and tell the truth. They tied my right
hand. In a short time the train ran up, the disguised men disappeared, and everything
was gone as quick as that, [illustrating by snapping his finger.] I never saAv them

any more. They kept me there about two days, as I thought, for a trial. Everybody
said there was to be a trial at some hour, and I would go at the time, but they never
would have any trial, because the time had come, and I spoke it just like I tell it here

to them; I talk one way everywhere. They saw I wanted justice, and so they would
not have any trial. After a while they asked me if I would let it be, and I said,

&quot; Gen

tlemen, I don t wTant any harm
; during all this war I didn t trouble any man ;

I am
an inoffensive man

;
I am an honest man

;

&quot; and I just dropped it then, and went right
off. But they sent me off, and I was entirely naked, for I had nothing.

Question. How long after that did you come to Huntsville ?

Answer. I arrived in this place on the 3d day of March.

Question. 70? -.

Answer. Eighteen hundred and seventy.

Question. Havfe you ever been back since ?

Answer. Yes, sir.

Question. When?
Answer. Last fall.

Question. Were you maltreated then ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever see the Ku-Klux at any other time ?

Answer. Any other time since then ?

Question. Yes.
Answer. No, sir; because I have been living here since then.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What made the disguised men run away when the train came up ?

Answer. There were soldiers on the train. Somebody had dispatched for sold

and they came on up on the 11 o clock train.

By the CHAIRMAN :

Question. What has become of Prior ?

Answer. He went to Chattanooga, Tennessee.

Question. Is he living there now ?

Answer. Yes, sir; he was a few weeks ago.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 17, 1671.

GEORGE W. HOUSTON (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where are you living now ?

Answer. I am staying here in Montgomery, around about.
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Question. Where did you formerly live ?

Answer. I was bred arid born in the State of Alabama, and lived in Surnter County
since I was seventeen until I was shot and driven away.

Question. Were you ever a member of the legislature ?

Answei\ I was.

Question. In what year?
Answer. In the first election for the legislature after emancipation ;

I forget exactly
the year. I was register of the county at the first registration. I recollect coming hero
the first Monday in July at the first session.

Question. July, 1868 ?

Answer. July, 1868
;
I came here at the first session.

Question. Did you attend any subsequent session of the legislature ?

Answer. I attended two sessions before I was shot, two or three times ;
I think we

met three times anyhow I attended the summer and winter sessions. I know that.

Question. What county did you represent ?

Answer. Sumter County.
Question. Were you the only representative from that county ?

Answer. No, sir
;
there were three of us. Mr. Benjamin Inge, now dead

j
Mr. Hulan

but he never did attend and myself. On the last session that I did attend, Mr.
Richard Burke atteudedwith me, who has been shot dead by the Ku-Klux since that
time.

Question. As a member from that county ?

Answer. Yes, sir
;
to fill the place of Mr. Hulau. He was shot dead directly after ho

went home.

Question. State the circumstances of his assassination.

Answer. I was not there at the time. All I can tell is by a letter.

Question. From whom did you receive that letter ?

Answer. From the circuit clerk of the county.
Question. Do you regard the information contained in that letter as reliable ?

Answer. I do, sir. He was shot dead.

Question. What does the letter state ?

Answer. It states his house was broken into jnst like mine, and he was shot
;
five balls

were shot through him. Mr. Hulan was a white man, and Mr. Burke took his place,

filling the vacancy. He never came, and Mr. Burke filled his place.

Question. You say he was shot soon after returning from the session of the legislature ?

Answer. Yes, sir
;
he bid nie good-bye right up here on Market street. I had then

been shot, and was wearing the same ball that I am wearing now.

Question. State the circumstances of your own case.

Ansiver. I attended the session and went home. There were numbers of men in my
own county who were killed.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Colored men ?

Answer. Yes, sir
;
some ofthem were leading men of the county, but not members ot

the legislature, nor officers at all.

By the CHAIRMAN :

Question. Private citizens I

Answer. Yes, sir.

Question. But leading, influential men among the colored people ?

Answer. Yes, sir, politically. They* were, politically, men who went through the

county doing the best they could, keeping the party up. First myself, and Mr. Price,
the circuit clerk, the only white man in the county that took a real interest in the

party, as I thought ought to hav^ been done. These colored men were killed, two or

three of them anyhow. I can t call their names
;
one was shot dead, and the other shot

three times, and didn t die.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What were the names?
Answer. The first one the one I talked with was named Enoch Sledge. He was the

one of the three men that lived. The other two were killed dead. His brother Frank
was shot dead that Saturday evening just before sundown, in a swamp. You remember
Mr. Charles Hays, our Congressman. These men came and joined the convention in

my county, that was called the county convention, which was held in every county to

elect delegates to go to the Alabama convention. It was what Avas called the third

district convention. We met in Marion to nominate our Congressman.
Question. Fourth district ?

Answer. I thought it belonged to the third
;
excuse me for the mistake. These men

went over to attend that convention on a Saturday evening. On their return homo
Frank was shot dead.
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By Mr. BLAIR :

Question. What was his full name ?

Answer. Frank Sledge. The next man that was shot-it was given to me l&amp;gt;v tho
sheriff, and everybody else-I can t call his name. It was Travfs soniJSr Imtcan t call to mind the other name

;
he was the man that was sliot next to Kink

&quot;

n,lthe next man to me was Frank s brother, Enoch.

By the CHAIRMAN :

Question. Were those men all members of that convention ?
Answer. No, sir

; they were men that attended the county convention Thev everv
one came that Saturday to attend the convention.

Question. Were they shot on their return home ?

Answer. Yes, sir
;
within seven miles of Livingston, in Suniter County. Thev were

shot on the Sucarnochee River, close to Horn s Bridge. Enoch was shot three timesHe was 1 rank s brother
;
he was the third man shot.

Question. Were these men shot before sundown ?

Answer. Yes, sir. Enoch told me so himself. I talked with one of the men : the
other two were buried.

Question. Do you know the circumstances under which they were shot f

Answer. I tell yon what he told me
;
that is all I can tell you.

Question. What did he say about it ?

Answer. They were returning from this convention home, when three white men
rode up to them. One of them was young Mr. Sledge and one was Mr. Kenfro. Enoch
knew him. The other two he didn t know at all. Mr. Sledge stopped buck and they
rode ahead of them, and when they came to them again they were walking. They
had got far enough to get down and hitch their horses, and one of them asked Frank,
&quot; You ll report me, will you?&quot; with an oath; I am not certain what the word was, but
an oath. I think he said,

&quot; You ll report me, God damn
you,&quot; and he raised a double-

barreled gun and shot Frank, who was a young preacher, right off of his horse.

Question. Were these men disguised ?

Answer. No, sir
;
this was in the day-time. This was what Enoch told me himself.

Question. Were these three who shot&quot; them white men?
Answer. Yes, sir

;
there were two white men who did it. One of the white men

stopped back. That was young Mr. Sledge, and the other two white men interfered
with them.

Question. WT
hen was this ?

Answer. It was the same year I was shot, but it was before I was shot.

Question. When was that 1

Answer. In 1869, I believe; yes, it was 1869, because I lived here last year, and this

is 1871.

Question. In what part of the year was it ?

Answer. I am not right certain now what part, but it was between spring and the

first of the summer that this took place probably in the h rst mouth in summer. I

can t swear to the day or the month, because I didn t take account of it.

Question. Go on and tell your own case, if you have got through with that.

Answer. I am not through with it exactly. If you want to know where Enoch s

wounds are, I can put that to an inch, for I put my linger on all of them. One ball

was right between the shoulders in his back
;
the other was right through his wrist

that was the second one
;
I don t know which Avrist now. The other one cut on his

forehead right here, [illustrating,] up through the center through the hair. I put

my hands on all* of the wounds. That is all I know about that. Now, if you are

through with that, I will state my own case.

Question. Go on and state your own case.

Answer. Men came on in August, after the election of our Congressman, Mr. Charles

Hays.
Question. In what year f

Answer. In 1869, as well as I can recollect, on the morning of the 13th, between 1

and 2 o clock in the morning, before day, at Dr. Chouteau s house. A few minutes

before I was shot there was some shooting took place at his house, two hundred yards

from my house. We both lived on the outer edge of town.

Question. What was the shooting about at Dr. Chouteau s ?

Answer. I don t know any more than I think they were trying to kill him out lite

uie.

calling me to come to the door. I got up u^i ^^xw,~ ^- --..,

told me I had better mind where I was going; that I didn t know who was calu

me. I stopped immediately. My sou got up and opened his door we were I.
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a double house. He looked out and then put his hand on my shoulder, and says,
&quot;

Pa,
that s a white man with a gun in his hand.&quot; Ho said the white man had his gun right
up to shoot my head off if I opened the door, just so, [illustrating.] I then sent him
back to his door, and stove the ax under my door and stepped back to my bed, and
got my own gun, and stood still in the floor, and never spoke another word. They said,

*

Houston, ain t you coining ?&quot; I never made no answer. They said,
&quot; Now if you

ain t coming, God damn you, we are going to burn your God-damned house down on

top of you, aud your wife and children.&quot; I never said a word yet. I heard one of them
outside say,

&quot; Let us break down his God-damned door,&quot; and they commenced bursting
the door, and hit ten or twenty licks, and the door fell in.

Question. What took place then ?

Answer. This boy of mine, as that door fell right beside his bed, opened the window
and jumped out. As he went out, I saw a gun leveled down this way, [illustrating.]
I saw a foot or a foot and a half of it, for it was a starlight night, and the men fired

and shot my child plumb through the leg with buckshot. As my child went out, his

head went down and his heels went up, for he was frightened and the buckshot went
clean through his leg. I saw one of the men walking off from the door. He was
wrapped up in domestic or something, and I shot him right square in the back at about
twelve steps.

Question. Did you kill him ?

Answer. I don t know anything about that, for I didn t stay there. I don t know
whether I did or not. He looked like he was wrapped up in some old white cloth, do
mestic or something.

Question. Could you see his face ?

Answer* No, sir. He had his back to me
;
as the door fell he turned. This man shot

at my son one second, and I ^hot right across his gun as this man went from the door.

Question. What did you do then ?

Answer. I wheeled back to my other room I had the next barrel in the same gun
and I opened the window, and as I opened it I saw the crowd, and one said,

&quot; Shut
that window,&quot; and he iired at the same time and hit me. The ball is right here in my
thigh ;

I can show the place now. It went in in front, and there is no sign of where it

came out behind. As he said,
&quot; Shut the window,

-

I turned the window loose and
cocked the other barrel, and shot at his head at fifteen steps, but it was only squirrel
shot. My wife jumped and fastened the window. Then they shot the window full of
holes and the side of the house beside that. As she shut the window the balls came
in the house and on the house like rain. They shot over the whole side of the house,
aud balls fell inside of the house all along. I was lying patient. The next day the

people came in and picked the balls where they had fallen inside of the house through
the plank.

Question. How many were there in the crowd that attacked your house ?

Ansiver. I can t tell. It looked like a great many men. It was starlight aud before

day. There was a good deal cursing after they shot and broke down my door. The
reason they were afraid to come in was, I think, because that shot was fired. They
didn t come back.

Question. Did you notice whether they were disguised ?

Answer. Only the one that I shot at. He looked like he was wrapped up in some
white cloth ;

it looked so by starlight. That is all I could see.

Question. Did this man who demanded admission tell you what he wanted you to

come out there for ?

Answer. He said he just wanted a word or two with me
;
that is all he said. He

ordered me to be quick, because he was in a terrible hurry. I didn t .speak to him but

once, and that wns when he called me, &quot;Houston, Houston.&quot; I said, &quot;.Sir.&quot; He said,
&quot; Come here for a minute.&quot; I started, and before I got to the door it seemed God him
self made my wife stop me, and my sou came and told me he saw the man at the door.

That was the boy that got shot.

Question. Was this shortly after you came home from the legislature ?

Answer. Not very shortly ; I forget what time in June, 1809, that was. This took

place in August ;
not very shortly.

Question. Had you had any trouble with your neighbors?
Answer. Nothing more than some talk that I didn t like from some wealthy men of

the county. One of them had come to me, and told me if I turned against them they
would turn against me. They looked upon me as being the prominent negro of the
county. I know the men that told me that thing very well. It was in a dry-goods
store in that town.

Question. What did they want you to do ?

Answer. They wanted me to deny what was called the Union League. They had
understood I belonged to it. The reason they took a great fancy to me was, I was a
tailor in that place. My master had learned lue this trade on account of my health
aud crippleness when I was a slave. I had run a shop for sixteen years there. They
came to me, and said I made my living off of them and not oil of the damned niggers,
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and if I turned against them they would turn against me. I said my belonging to the
Union League didn t do them any harm. They said, &quot;Yes, it does.&quot; I said?&quot; It s onlv
to teach our ignorant colored men.&quot; This was our talk privately, and this was only ;i

few months before I was shot. That is all I could assign for the cause of it, and takin-
the fact that the other colored men were shot down just before, and I was a represent&quot;
ative of that county. There was a public meeting ;

we had made some public speeches.
some white and some black men, and I told them I was opposed to this.

Question. Opposed to what ?

Answer. Opposed to colored men being shot down like dogs, when I knew that the
officers of the county could stop it. I told the sheriff that to his face. If they took
exceptions to me on that account, that is all I can tell, for I was raised there, and they
never could put a scratch of a pen against me before, and nothing else could they have
taken it from except that I tried to hold up the men that had been shot down by vio
lence

;
some at night, some by daylight ;

some were found in the stock-pools with
their guts cut out. All this came to my ears and the other men s ears.

Question. How many colored men were assassinated in that county ?

Ansicer. I think eight or nine, before I was shot, were killed dead, according to the
accounts of the Avhite men and black men I got through the county. I stop at eight
or nine, but I really think there were a few more.

Question. How long did you stay there after you were shot?
Ansicer. Five days, guarded there night and day by colored men.

Question. Where did you go then?
Answer, I started from there one evening by the request of my friends who supported

me. They brought a buggy to my door and. wrapped me in a quilt in the rain, and took
me off, and I laid all night in the rain in Sucarnoochee swamp. I laid there bleeding
all night. I got the railroad at Bennett s Station, seven miles from the court-house,
and never stopped until I got here. My brother got four other men to guard me that

night, and put me on the train at sunrise next morning. I have not been there since.

Question. You have never been there since?

Answer. No, sir. My wT
ife had to sacrifice my property. The circuit clerk wrote me

letters, and I have others also, that it would not be safe for nie there.

Question. Have you heard of other violence to colored people in that county since

you left ?

Answer. Yes, sir, I have. I understood by a letter that fourteen white men went

to a colored man s house and broke it open, and he jumped out of the window and

got away. I take back fourteen men
;

it was fourteen shots were fired at that colored

man.
Question. That is what you learned from this writer?

Answer. Yes, sir
;
from the circuit clerk of the county, by letter. I was thinking ot

the shots when I said men. There were fourteen shots fired at one man, a, boy raised

on the plantation adjoining to iny master s plantation, and he jumped out of the back

window and got away. That was written to me by the circuit clerk of the county.

By Mr. BLAIR :

Question. What was the name of that colored man who was shot ?

Answer. Alfred Jolly..

By the CHAIRMAN :

Question. Which is the most numerous in Sumter County, the white or colored popu-

*
Answer. I don t know wb ether I understand that word or not. Which is the largest

population ?

^Amu . The
?

c

8

olored is all ways the largest. The colored population is heavy there,

very strong indeed.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know any of the parties who were
shooting

at you f

Answer. No
picion would
if I had to h
have got some of them suspected very strongly.

Question. What is your suspicion ?

Answer. They are men I can t swear to before you. I could not do it,

man whose head ou shot at-tho second inau you 8hot t

.

r. No, sir; my suspicions would not do. I suspect them any way. .

ould do, I could put my finger on them satisfactory toW^* (1

f
to have some of them put up on a rope ;

but that will not do befoie you. J

Question. Did you hit the man whose head you

Question. Who was this man that was buried ?
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Answer. I can t tell you now ;
if I did, I couldn t prove it. It is all hearsay. I don t

tell one thing I can t come up to. I could tell exactly who I heard it was.

Question. Who did you hear was buried six weeks after that f

Answer. I heard that Dudley Hart was. He left Mareugo County to come to my
county to kill me. I am noways backward to tell you names. I will tell you anything
I know, but I hate to tell anything I can t swear to. The probate judge of the county
told me that Mr. James Abrahams

;
six weeks after that he was buried : he told ma

here in Montgomery that he understood that Dudley Hart was buried. I will give
you the man s house where he was carried to and lodged on the night I shot him.

Question. That is what I want to know.
Answer. I am not ashamed to tell you what I know of these things.
Question. I do not say you are. The probate judge told you Dudley Hart was buried ?

Answer. Yes, sir ;
and I believe he was the man I shot.

Question. Whose house was he buried from ?

Answer. If you want the circuit clerk s name right beside that man s name, I can give
you that. This Mr. Daniel Price told me the same night out of his own mouth here in

Montgomery. I have that from two white men s mouths.

Question. At whose house was he buried ?

Answer. He was carried to I. Jiin Lee s house, four miles from the court-house from

Livingston down the Moscow road, if it is necessary to put down the whole thing. I

know every one of them. I have worked for every one of them. He was carried there
and kept until he died. He was taken away in the night and buried. That was Dudley
Hart. This man I shot was said to be shot in the face. I don t know anything

1 about
liiin at all. I could not keep up with him.

Question. These friends of yours could not find out about him ?

Ansiver. No, sir; not as close as they could with Dudley Hart. The doctors had to

attend him so close that they found out. Mr. Price told me about that. They hid
this other case up so they could not find out, but Dudley Hart s case got out. If you
want what Mr. Abrahams told me, I can give you something else.

Question. We want that.

Answer. Mr. Abrahams told me he heard from the daughter of a man that was
attending on these same men, or staying there

;
his daughter told some other young

lady mind you, that s the way it come out
;
but I don t know as there is any need for

that in at all. It slipped out from two young white ladies, but I don t know that it

was necessary to say anything about it here. The daughter of one of the men waiting
on this man that was shot (Hart) told another lady, and so Mr. Abrahams got it. I

tell you that, so that if you get hold of it at any time you need not be bothered at all.

Mr. Abrahams said he has it from the young lady, who said Hart was in the house.

She told her father
;
that is, the young lady that told her father told it, and so it went

on. Mr. Abrahams told me that at the Exchange on the corner, and I will swear it

before the God that made us all. This was a few months after the whole thing hap
pened.

By the CHAIRMAN :

Question. Was there anybody prosecuted for shooting your son or yourself?
Answer. No, sir.

Question. Was anybody ever prosecuted for the shooting of Richard Burke ?

Answer. No, sir. If there were I don t know it. It all happened since I left, if any
thing of the kind was done.

Question. Was anybody ever prosecuted for shooting this man in the swamp ?

Answer. No, sir.

Question. You spoke about eight or nine men that were killed before you were shot ?

Answer. Yes, sir
;
dead before I was shot.

Question. Was anybody ever prosecuted in your county for shooting them ?

Answer. Jerry Clark, if you want me to give him now
Question. I want you to answer that question. -Was anybody ever prosecuted and

convicted for shooting these men ?

Answer. I want to tell you. Jerry Clark was the first man shot, after the session, by
a young man named Prater. Prater was put in jail, and kept there several months.

Question. Was Prater a white man ?

Answer. Yes, sir. He shot Jerry Clark going from his tan-yard one evening, where
he had been grinding bark. He shot him three times from his mule. He fell dead.
That is the evidence of a woman in court. Prater was put in Jail and kept there for

several months, and one night a mob came and took Prater out, when I was in Mont
gomery.

Question. Prater was released ?

Answer. Yes, sir
;
he has gone.

Question. Was he never brought back ?

Answer. Never.

Question. Were these eight or nine men, who you say were shot, all colored men ?
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Answer. Yes, sir.

Question. What were the offenses alleged against these men?
the fiJsTclass

n
.

eV ^^ tMng agaiust them - T&quot; ^lan Jerry was one in

Question. Did he vote the republican ticket?

of them voting the republican ticket. What

Question. Had. any of these colored men been in the Union Army durinc the war f
Ansiver I think Yankee Ben had ; only him. The others were Lard-wfrkin&amp;lt;. men inthe country One of them was shot. They killed him on his mule
Question. Has anybody been punished for this shooting
Answer. Not when I was there.

Question. Have you ever heard since of any one beiuo- prosecuted?
Answer. No, sir; because the sheriff came here to see Governor Smith and Mr Dil-

ler. The sheriff resigned his office, and went right away to Texas. That is the manI had the quarrel with. I came this way, and he went yon. That was to keep from
prosecuting big friends in the county.

Question. Was he a democrat ?

Answer. He claimed to be a Union man, and got the appointment of an office Hewas not elected at all. He got an appointment from the governor. As soon as this
developed, he put off to Texas. He resigned and left.

Question. Did he affiliate with the democrats in that county ?

Answer. I was told by some men he did. Doctor Moore got the appointment directly
he leit. I have talked with Doctor Moore here since then.

By Mr. BLAIR :

Question. Who is Doctor Moore?
Ansiver. I can t tell you. I never saw him until I saw him in Montgomery, since I

was wounded.
Question. Is he a radical ?

Answer. He claims so, just like the other men just to get a position. 1 tell you
there are many of them claim it, that will not do to depend on. I am a man that
speaks square.

Question. Where did he come from ?

Ansiver. I think he is a western man. I never knew him until he came here to briag
some prisoners to the penitentiary this spring a year ago.

Question. You have not much confidence in these men who come down here claiming
to be republicans ?

Answer. I have not much in, many of them mighty little in any of them.
Question. They just come down here for office, you think?
Ansiver. I don t say northern men.
Question. You think they are good men, all of them ?

Answer. No, I don t trust ail of them. I pick them, wherever I try them, and see
that they are right, and then I am there. If it is a southern man, and he is right, I
am there. That s iny doctrine. I stick to the man I see proves himself.

Question. You think the most of these fellows are just after office ?

Answer. There is a great many, I think, in both places, just after office. They come
around colored men, talking about just getting up an organization to themselves, and
not trusting any of the white men. Now, if they do that, they are a heap bigger fools

than I am.
&quot;

I decided that point right away. I am not one who takes that view. I

say the man that helps me, I help him, let him come from the south or the north. If

he sticks to what he promises to do, I am his man
;
but to stick to a man that tries to

make a traitor of himself with me, and tries to get me to be used as a tool, why, he
will find my edge is going to break off; and if it breaks off once, he never can grind
it any more. I will show you all, now, if you have a curiosity, where I was shot

at. It is no harm, [baring his leg and exhibiting a scar.] There s where the bullet

went in, and it didn t come out behind.

By the CHAIRMAN :

Question. Is the bullet there now in the leg ?

Ansiver. Yes, sir
;
and it will stay there until God Almighty takes it out. I had a

doctor fifteen minutes probing to get that out. The ball went through my child s

flesh, too. My child had to go fifteen miles to his grandfather, and I had to suffer and

go off, I had to sacrifice my property. I had to fly here, and yet I am a republican,
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and I will die one. I say the republican party freed me, and I will die on top of it. I
don t care who is pleased. I vote every time. I was register of my county, and my
master sent in and lent me his pistols to carry around my waist when I was register,
to protect myself against my enemies. I am a republican to-day, and if the republican
party can t do me any good, I will never turn against it. I can work in the cotton-

patch and work at my trade, and get along without any benefit from my party, and
so I will stick to the republican party and die in it.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 17, 1871.

SMITH WATLEY (colored) sworn and examined. .

By the CHAIRMAN :

Question. State to the committee where you are living at this time.

Answer. I stay here at Montgomery. I have been here about four months, but go to

my family back and forth, and for my crop. *

Question. Where did you formerly live I

Answer. I lived in Coosa County, twenty miles above Wetumpka, at the twentieth

mile-post.
Question. How long had you lived there before the 6th of June last ?

Answer. About two years ; part of the time twelve miles above the place I am living

now, above Allen Thomas s place, two miles this side of Nixburg, on the old plank
road.

Question. What business were you employed in on the 6th of June last, in Coosa

County ?

Answer. Farming.
Question. On whose land ?

Answer. Allen Thomas s. I rented from Allen Thomas.

Question. Proceed and state to the committee what violence was done to your person
on or about the 6th of June last.

Answer. Well, I went to Nixburg that evening, after it got done raining. It was
Friday, in the evening, I went to Nixburg. My wife told me to go and get a good pair
of shoes. I went by Alex. Smith s, about a mile from my house, and he asked me what
did I give Allen Thomas for that mule I was riding, and I said,

&quot; One hundred and fifty

dollars, Christmas.&quot; He said,
&quot;

Smith, that s a good trade you made, this time.&quot; He
says,

&quot; Who carried that wagon away from your house, this evening ?&quot; I told him one
of Mr. Thomas s black men, that I wanted to buy the wagon of; I wanted to buy it,

but the black man bought the wagon. Alex. Smith asked me about, it. The next

thing he says,
&quot; You know a man in the day-time, but at night you don t know him.&quot;

It was about sundown, and I went on to Nixburg. I said to my wife,
&quot;

Caroline, what
do you reckon all them men are gathering at Nixburg for ?&quot; She says,

&quot; I don t know
;
I

expect they are up to some meanness. You had better take my son and lay out to

night.&quot;
I said,

&quot; I won t do it
;&quot; just so. That is the answer I gave her.

Question. Did you notice many men gather at Nixburg ?

Answer. I told her about it. I said,
&quot; What do you reckon Mr. Bovren looked at me

so under his hat so ugly for ?&quot; She says,
&quot; There s some rascally trick after you by

the white folks, and you take my son and lay out to-night.&quot; I says,
&quot; You have got a

good pair of shoes, and don t want me to sleep with you to-night.&quot; I said that just for

devilment. She looked at the shoes and put them on. She was going to her daugh
ter s, and that night she said,

&quot; You had better go out to-night.&quot; I said,
&quot;

No.&quot; She
laid down before I did, and in about two hours, or three hours, as near as I could tell

to-day, they came in.

Question. Who did ?

Answer. The Ku-Klux. They struck my dogs, and she jumped, and said,
&quot;

La, Smith,
here s the school teacher, Olliver; here is the Ku-Klux.&quot; I said, &quot;Hush.&quot; Olliver is

the school teacher. I says,
&quot;

Hush, he ll kill you. I know who it is, too. If they get
in here, they will kill

you.&quot; She gets up and puts on her clothes, and walks across the

house, and takes me by the left hand and pulls me out of bed. I was slow getting out.

I went to the window and I saw twelve men in the yard. I says,
&quot; I can t whip all these

men.&quot; She says,
&quot; Don t open the door.&quot; They were hauling at the door. I went to

the door; she kept hold of it, and says,
&quot; Don t open it; don t open it.&quot; I says, &quot;I

must open it. Don t you hear them?&quot; He says, &quot;Open in there; I don t walk; all

nay men flew from hell; I am bound to see you to-night.&quot; I said,
&quot; I had better open

the door.&quot; She says,
&quot;

No, don t open it.&quot; I says to her,
&quot;

Open it.&quot; He says, &quot;Open

it, or we will break it down and kill you.&quot; I says,
&quot; I must open it.&quot; She says,

&quot;

No,
don t open it.&quot; He says,

&quot; We come here
;
we didn t ride

;
we didn t walk

;
our men flew

fromjiell, and are bound to see you to-night.&quot; She huug to me, and I threw her away,
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and opened the door, and Olliver gathered me on the right arm, and Doctor McClornand on this other arm, and Joe Leonard catched me in the bn,, st, aml the i ,x n -

n&quot;I don t know who he was
;
and after he turned me loose, Joe Leonard 1m la ,-o * , (struck me on the head, but he didn t knock me down

; they were holding me ,,. Vh, vtook me
put.

1 hey made me strip off my shirt, and led me outside of the door. Th.-u
they set m and whipped me. These all went to whippiugme right off, all six at once
I took notice and counted the men. Then, after Olliver was done whipping JoeLeonard took the whip out of his hand and whipped me, and that made seven menThen my wife went to the horses, to see who they were as well as she could and &amp;lt;hr

saw two colored men. She said one was Pomp Moore, and the other was Aleck Tem
ples. They were not disguised, she said. I couldn t get there. She said Joe ThomasWowed a whistle, and made them stop whipping me at the time they were whipping me

Question. What happened after that ?

Answer. After that she says, and her son says the same thing, and swears, and her
daughter-in-law swears she saw them. I didn t see them, because, at the same time
they whipped me, they had my brother-in-law, and laid him right down by rue.

Question. What was his name ?

Answer. Jesse Watson.

Question. Was he staying in your house that night ?

Answer. Yes, sir; he was not in my house, but in a room between him and nie.

Question. Did you see him whipped&quot;?

Answer. No
; they just stripped him right beside me.

Question. What did they do to him?
Answer. Nothing but just stripped him. They made him strip. This Foster Ander

son was one of the men that went to help me hunt for my wife, and instead of that she
was around the horses, and I couldn t find her. There was so many around me I
couldn t find her. She run off to see about the horses, and see where they was. Jack,
my step-son, says Mr. Bowen was one of the men.

Question. Did you count the men that came to your house that night ?

Answer. Yes, sir
;
I counted sixteen men in my yard. I almost kuowed the height of

the men when they went from me. I knew them all almost.

Question. Had they any disguises on ?

Answer, Yes, sir.

Question. Describe to the committee the kind of disguise they wore.
Answer. As near as I could get at them, they had crowns going up from their heads

like a crown, and they had gowns going down like a cloak or a sheet. They were not

sheets, but gowns ; they had sleeves and cuffs to them, and all. I noticed them.

Question. Did they haA^e anything before their faces?
Answer. Olliver s came off. They had the crowns coining down over, and the mouth

painted, and noses and eyes, and at the time he was whipping me his came loose, and
Joe had to take his place.

Question. So you could see Olliver s face ?

Answci . Yes, sir
j
and so I could swear to him so hard. It came loose.

Question. Did they come there on horseback ?

Answer. Yes, sir.

*

I went to where they tied the horses next morning.
Question. WT

ere the horses in disguise I

Answer. Yes, sir
; they had white1 sheets. She said that ;

I didn t see them. She
went close enough to see what they had on, but she was afraid to go closer. John No
lan said the horses was covered with sheets.

Question. How many licks did they hit you ?

Answer. I can t tell
; they whipped me so long, and so many whipped me, I can t tell.

They laid me down right outside of the steps at my door and whipped me ;
and they

took me and my brother-in-law outside on the grass there, and whipped me some out

there, but they didn t hit him a lick.

Question. How long were they there ?

Answer. It was an hour before day when they left my house, as near as I could tell,

because I never laid down any more, because they abused my back. They took my
shirt off.

Question. What did thev say they whipped you for?

Answer. They said it wras because I had said the Ku-Klux ought to be dead ;
but I

said, a man that burned up a church ought to be dead, or any one that took a man out

of his house and whipped him ought to be dead.

Question. When did you say that?
Answer. I was a blacksmith, and was talking to sonic colored men and white &amp;gt;en,

but I can t tell who told it.

Question. How long before that time did you say it ?

Answer. It was about a week or two weeks before that I was talking,

tracked the horses clear to Aleck Smith s house.

Question. What did these men tell you they were whipping youforT
Answer. They said they were whipping me because I said the Ku-Klux ought
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dead, or men that would burn up a church, or whip a man. Then I got a man to go
with me and see the horses tracks where they were, and started and went along. It
was Till Hardy.

Question. What church did you refer to when you spoke to those men about men who
would whip a man or burn a church ?

An steer. It was a Baptist church they burned up, in a settlement up above me. Mr.
Joe Thomas was present and heard it.

Question. Heard you make the remark?
Answer. Yes, sir

;
Allen Thomas s sou, Joe.

Question. Tell about the burning of that church.
Answer. That is another case. There is a man out of doors that can tell about that,

and my son-in-law held the horse when the church was burned. He says he held the

horses, and went with them when they were whipping some at Mr. Willis Max
well s that night. Maxwell s was where they had most of the whipping at

;
when

they burned that church, he was holding the horses.

Question. How long before you were whipped was this church burned ?

Answer. I don t know whether it was in January, or when. It was directly after or
a little before Christmas.

Question. Last Christmas?
Answer. Yes, sir

;
it was the 6th of June when they disturbed me. I heard of it, and

went to Mr. Thomas, and told him the Ku-Klux would come to my house; and he said
no Ku-Klux would come to my house

;
and so I made myself easy about it.

Question. When these men were whipping you, did they tell you they would teach

you to talk about people burning the church ?

Ansiver. No, sir
; they said I was the man that said the Ku-Klux ought to bo dead

;

but what I said was, any man that burned a church ought to be dead. They said
I said Ku-Klux

;
but I didn t say them. They said I was the old devil that they wanted

to whip, because I said the Ku-Klux ought to be dead
;
but I didn t say the Ku-Klux.

Question. What did they tell you they would do to you if you ever told about this

whipping ?

Ansiver. They said they would put a thousand balls in my heart, and they put their

pistols up against my breast sure enough, and made me hold up niy hand and swear
that I never would breathe it; and I did swear it. I held up my hand before God that
I wouldn t breathe it. They made all my folks, my brother-in-law and all but my
wr

ife, swear so
; they could not get hold of her

;
but all the balance of them swore.

Question. Swore that you would not tell it?

Answer. Yes, sir
;
that we would never tell it

;
all but my wife

; they couldn t get
hold of her.

Question. Did they accuse you at the time of being a radical and voting the radical
ticket ?

Answer. Yes, sir
; they knowed I was a radical.

Question. What did they say about your being a radical ?

Answer. They didn t say a word about it. Now I had been issuing tickets for many
years ever since we had been voting. I was the regular one for giving out tickets.

They would come down here and get them and send them to my house.

Question. Was it generally known that you were in the habit of giving out tickets

at the election ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had yon taken an active part for the radical party in that county ?

Ansiver. Yes, sir
;
I was one of the regular men attending to that business.

Question. What did you do after this whipping ?

Answer. I left there. They whipped me Friday night, and I went and told Allen

Thomas, and he told me not to leave, but finish my crop and report them next fall,

when I could report them and leave. I said,
&quot;

No, they can t do me any harm if I

leave now
;

&quot; and I took my mule and came on to Montgomery Saturday morning at
9 o clock. He took my step-son and followed me down here for the mule to Mont
gomery. He made my step-son follow me.

Question. Did you leave any property behind ?

Answer. Yes, sir; all my property. It is all there now. I rented his land, standing
rent. I had to give him eleven hundred pounds of lint cotton for twenty-eight acres.

Question. Were you able to raise your crop ?

Answer. Yes, sir; in every way. He plowed two or three days since I left there, or
had it done, and charged me forty dollars for it

;
three days and a half.

Question. Who is it that you say knows about the burning of this Baptist church ?

Answer. A colored man oat of doors here.

Question. What is his name ?

Answer. Henry Garrett. He saw it done
;
but he has not been back and forward as

much as I have. I have been going back and forward ever since; but I have to slip
and slide.

Question. Was the church in Coosa County ?
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Answer. Yes, sir
;
near Socopatoy.

hav^lfen whi
ymi

?

kn W of ai3y &quot;other men besides yourself, in Coosa County, that

Answer. Yes, sir.

Question. How many?
Answer. Dan Sushner, or Dan Hurgin. He was whipped.
Question. When was he whipped?
Answer. A little before I was

;
a night or two before I was.

Question. By men in disguise?
Answer. Yes, sir. Zach Goldthwaite, he was whipped.
Question. A short time before you ?

Ansiver. Yes, sir; a little before I was.
Question. By the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
; by Ku-Klux.

Question. Who else?

Answer. Dick Martin.
. Question. When was he whipped ?

Answer. At the same time Zack Goldthwaite was. That is all I know in Coosa, the
settlement I live in. Old man Henry Garrett can tell you the balance in his settle
ment.

Question. Do you know what Hurgin, Garrett, and Goldthwaite were whipped for ?

Answer. No, sir; I have been watching so I never got there to see them, to get an
answer what it was done for. You see I have to slip there back and forward all the
time.

Question. Did you know any other man in that crowd who whipped you except those
whose names you have given ?

Answer. No, sir
;
I only know them that whipped. I didn t know anybody else but

them. I knowed them from any of the rest, for I have known them for twenty years,
some of them. That makes twice this Leonard has run afoul of me.

Question. Has anybody been punished up there for these whippings?
Ansiver. No, sir

;
not in the settlement.

Question. Has anybody been indicted or prosecuted for any of these acts of violence?
Answer. No, sir

; nobody in the settlement at all that I know of. This Pomp Moore
that held the horses, they said they wanted him as a witness. He didn t tell me he
held the horses, but he told Henry Goldthwaite; but they won t have that here, but
want Henry, and Henry Goldthwaite will swear that he told him he held the horses.

Question. You say you knew Olliver and McCleruand and Joe Leonard ?

Answer. Yes, sir; and Foster Anderson. I am certain that they are the men.

Question. Did they live in the neighborhood ?

Ansiver. McClernaud lives in nine miles; Joe Leonard in a mile and a quarter; and
this Foster Anderson lives on Allen Thomas s place, about three-quarters of a mile

across the plantation.
Question. What does Olliver follow ?

Answer. He is a school-teacher.

Question. What is McClernaud ?

Answer. He has an office and practices.

Question. Joe Leonard ?

Answer. He is a doctor, and practices.

Question. What is Foster Anderson ?

Answer. He is a farmer, working with Mr. Thompson, the same man I worked with.

Question. He is a renter ?

Ansiver. No, sir; ho is hired for standing wages.
Question. Are these married or single men ?

Answer. There is just one married man in the lot; that is McClernand. All the rest

are single men.

By Mr. BLAIR :

Question. When did you say you came down here?

Answer. About the 6th of June, as near as I could get at it. I then had chopped out

my cotton the first time.

Question. You say you did not know Olliver until he took oft his mask ?

Answer. I knew his voice before I opened the door. He didn t take i

off when he was whipping me.
Question. You knew him, before?
Answer. Yes, sir

;
before I opened the door. I knew his voice. That s the reason I

opened the door. ,

Question. Who is Joe Thomas?
Answer. Allen Thomas s son the man I rented of. I rent irom his lather.

Question. You say he blowed a whistle to make them stop?
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Answer. Yes, sir; my wife says so, and my step-son and iny daughter-in-law says so

but I didn t hear it. They were whipping me so I couldn t tell anything about it.

Question. Was he with them then ?

Answer. Yes, sir. My wife and them swore they knew almost all of the men that

were there. They said there were live men at my son s house and one up in the road.

Question. You did not see them ?

Answer. No. I was down at the house. I couldn t get away from there. They said

this Mr. Bowen was up there in the road, and they said he hollered judgment at the
time they were whipping me. He hollered judgment all the time they were whipping
me.

Question. Who is John Nolan ?

Answer. He is a white man that lives adjoining me, and he saw them when they
passed his house going to my house. He is a poor fellow

;
he lives adjoining me.

Question. Who is Aleck Smith ?

Answer. He is dead now. Adam Freeman says he saw them that night at 10 o clock,
at Nixburg, when they passed there, and he says he saw Walker Walden s horse tied

under a tree this side of Nixburg.
Question. You say Joe Thomas was present when they burned the church ?

Answer. No, sir
;
he was present when they whipped me. There is another set did

that. This Lock Smith was with Walker Walden when they were going to Nixburg
that night at 10 o clock. He said he followed them up to near about Nixburg, to see

what they were going to do. He said they were going after him
;
he was going to leave

his wagon and run off.

Question. You say you followed the horse-tracks ?

Answer. Yes, sir.

Question. How far did you follow them ?

Answer. I followed them from my house up to Aleck Smith s house, and went right
to Aleck Smith s house, and this Olliver was looking at me all the time. He was going
to saddle his horse up, and quit saddling him, because I was following him. I followed
near to Aleck Smith s house.

Question. Who is he ?

Answer. He is dead. He lived right in the settlement. Olliver boarded at Aleck
Smith s house.

Question. You say Aleck Smith is dead ?

Ansiccr. Yes, sir
;
he is dead now. I got this Till Hardy to go with me and examine

the horses tracks, and see where the tracks went to. I thought that sure somebody would

go with me to see where they came from. I went to a hollow log, and I thought the

disguised clothes were there, but they were not there. I searched a chestnut log, but

they were not there.

Question. Did yon follow further than Aleck Smith s ?

Answer. No, sir
; only just right at the house, and I quit then, and went back, and

got Till Hardy, and took the track from his house way down to the branch.

Question. Did you examine the track ?

Answer. I didn t see but one mule-track in the crowd.

Question. Have any of these men been arrested for this transaction ?

Answer. No, sir
; they had them fetched here, but they turned them all loose.

Question. You had them fetched here?
Answer. Yes, sir; but they turned them all loose. Judge Minnis said bethought

some of the men were the men I swore to
;
but they turned them all loose, and they

went back home.
Question. WT

ho turned them loose?
Answer. I don t know what party turned them loose. I don t know no more than a

stranger, but I had them all brung here. I had a warrant, and had the last one brung
here.

Question. You do not know before what judge they were carried ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who ?

Answer. Mr. Patrick, I think, that sits in this room.

By the CHAIRMAN :

Question. The United States commissioner?
Answer. Yes, sir.

f

Question. What men did you have brought up here ?

Ansiver. Mr. McClernand, Joe Leonard, and Foster Anderson, and Olliver, and Pomp
Moore. I had them bruug up here.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Where is Pomp Moore now?
Answer. He is at home he was the day I was there. I didn t see him, but I heard he

was home.
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By Mr. BLAIR :

Question. Were you present when the commissioner examined them?
Answer. Yes, sir.

Question. Did you swear in the case?
A nswer. Yes, sir

;
I swore to the men.

Question. Did you swear to all the facts you have heen swearin&quot; to here to-dav ?
Answer. Yes, sir.

Question. Was your wife here ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did she swear also ?

Answer. She didn t swear to all that. I wouldn t let her swear to Pomp holdhi&quot;

the horses, for fear she might be wrong, and she has never heeii back since. Thai i&quot;

the reason I wouldn t let her swear, for fear she might be wrong ;
but she swore to tin-

case.

Question. Were there any other witnesses ?

Answer. Yes, sir
; my step-daughter, and brother-in-law, and step-son.

Question. What did the other party prove ?

Answer. Some said they were at Nixburg at 10 o clock. Mr. Olliver said ho was at

Nixburg at 10 o clock, and got drunk and went home. That is his evidence. Mr. Leon
ard said he went home at 11 o clock, and laid down at 11 o clock on the bed, and read
his doctor-book until such a time. Mr. McClernand was at home, and the colored man
said he staid out on the porch to let Mr. McClernand sleep ; but still he went off home
to see his child, but he staid on the porch until McClernand got his sleep. But they
all were out that night, and with that evidence they turned them all loose.

Question. They all proved they were not there
;
was that it ?

Answer. Yes, sir
; they all proved it. Those witnesses came here and proved it, but

the party was at my house part of them men were there; but I would not put it in
court. I saw they wouldn t give me no justice. I thought I would turn it loose and
let it go, for I wouldn t get justice.

Question. Is not the commissioner here a republican ?

Answer. Yes, sir; but I saw I had no justice nowhere. I couldn t read or write.

Judge Minnis said I didn t have justice.

Question. Would he not give you justice because you could not read or write?
Answer. I just lowed that they made out I didn t know the men that whipped me

;

but I knew them. I told them to their face. I didn t have no mealy-mouth about it.

Question. May you not have been mistaken ?

Answer. No. sir. I know the men that whipped me. I didn t make any mistake. I

knew the men. I doii t make no mistake in anything I do, because I have known some
of them twenty years. I have known Joe Leonard twenty-two years. I knew roster

Anderson seven or eight years. That s the reason I know there is no mistake in it.

My people didn t put the evidence in, because they saw there was no justice, and there

was no use. We didn t get justice, and thought we would have nothing to do with it.

But I suppose it will come up again, and we will have to stand it.

Question. It will come up again f

Ansiver. Yes, sir. I had to stay at home to get my crop. I had to go to see my crop

gathered, and it was done on account that I would vote that ticket. I know it was
done to get me out of the way.

Question. How do you know ?

Ansiccr. Because I had been the main man, running with tickets all the time. The

sheriff would give them out, and the solicitor would give them out. They seut them
to me.

Question. What sort of a man is Allen Thomas ?

Answer. Well, me and him have been together two years, and I thought we got aJong

pretty well all the time. I didn t have any difficulty until that turned out. I don r

know whether he had it done, or who did it, but I have a belief. I think that some

body had it done, because his son was there. He rented me the land, and I was wort

ing prettv faithfully for him. I made him a good crop the year before that eleven

bales of cotton, which weighed 550 pounds all around, and I got $100 and hall ot i

was mine
;
and 500 bushels of com

;
and then I bought from him. I Bought a mule

from him. Mo and him never has 110 difficulty at all. I say that about Mr. Thomas.

All that is in it was, he charged me 640 for three days plowing.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 17, 1871.

HENRY GILES (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Are you ever called Garret t&quot;?

Ansiver. No, sir
;
not now. I went by that name when I first regist

64 A



1010 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Question. Where do you live now ?

Answer. Here in Montgomery, since Christmas. I conld not go back home to see my
folks.

Question. Where did you live before Christmas last ?

Answer. In Nixburg beat.

Question. In what county is that f

Answer. Coosa.

Question. How long did you live in that county ?

Anstcer. Near about twenty years.

Question. Were you a deacon of a colored Baptist church in Nixburg beat ?

Answer. Yes, sir.

Question. Tell the committee what you know about the burning of that church
when and how it happened, and who did it.

Answer. I will, as near as I can. They said we were too strong republicans.

Question. Who said that
Answer. Jesse Thomas and all them white men in the beat; that was the word that

they sent to me. Jerry Webb said, about two months before they burned the church,
I know the men that is going to burn down this church, but no man can make me

tell.&quot;

Question. Who did he tell that to ?

Answer. To the whole crowd, on Sunday, two mouths before it was burned.

Question. That be knew who was going to burn itr down ?

Answer. Yes, sir
;
and that nobody could make him tell.

Question. How long had the church been built ?

Answer. Better than a year, I think.

Question. Who built it ?

Answer. We all built it.

Question. WT
as it a colored church ?

Answer. Yes, sir
;
and the colored people built it.

Question. Go on and state the particulars of its being burned down.
.Answer. Sam Maxwell, when we first began to meet there Sundays, said we should

not have meeting there. It was dangerous, because of the threats
; they would take us

some nights when we couldn t tell
;
that the Ku-Klux would come there, and kill us all

some of these nights, and we would have no warning of it. Then from that there was
a general report all the time we might expect that these Kn-Klux would come, but
we didn t know when they would come. &quot; But you, Henry Giles, we intend to give
you more particular than the rest.&quot; That was the understanding that come to me, be-

caiivse I was head deacon of the church, that they intended to get me, and to burn me
up in the church.

Question. Go on and state what took place about 1^he burning of the church.
Answer. They said,

&quot; We ain t got nothing against you, only you all are too strong
republicans&quot; that is the great misfortune we have at that beat &quot;and we intend to

break up this arrangement of the republicans in Coosa County.&quot;

Question. Who said that
J

?

Answer. That was general report with all the colored population whenever they get
them. We run a mighty risk when we were going to Nixburg to the polls to vote.

Question. What day was that ?

Answer. The day of the election.

Question. Last fall I

Answer. Yes, sir.

Question. What kind of risk did you run ?

Answer. Why we expected some of us to get killed on the way.
Question. Did anybody threaten you ?

Answer. Yes, sir
;
all the time before the election and after the election.

Question. What kind of threats ?

Answer. Because we voted the republican ticket.

Question. Were these threats against all the colored people there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they all vote the republican ticket that went to the polls ?

Anmver. Yes, sir; all voted it when I was there, but I didn t stay long, and the crowd
that went with me came away ; they were uneasy anyhow.

Question. Did the white men say anything to you ?

Answer. No, sir; the white party was for a fuss with the colored party, and we didn t

stay more than half an hour after we voted. We left as quick as possible.
Question. Was that last fall ?

Answer. Yes, sir.

Question. When was this church burned ?

Answer. The 1st of January ;
it was the last Saturday night in the Christmas ; that

was the the 1st of January, I think. Christmas came on Sunday, and the next Satur-
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day night it was burned down, and Sunday night I came down here, and I haven t

been back there since.

Question. Did you see the church burning ?

Answer. Yes, sir.

Question. How far did you live from the church
Answer. I reckon about five hundred yards. I saw them when they set fire to it.

Question. How many men did you see at the church ?

Answer. It appeared to me like it was about sixteen. I was close to them, but I had
to hide down pretty close

;
but I saw them.

Question. Had they disguises on ?

Answer. Yes, sir
;
all of them were disguised men.

Question. Did they go there on foot or on horseback ?

Answer. On horses.

Question. Did you know any of them ?

Answer. No, sir
;
I didn t know any of them.

Question. Did you know any of the horses

Answer. No, sir
; they were dressed with white on them.

Question. Were their horses disguised also

Answer. Yes, sir
;
the horses were disguised.

Question. At what time of night was that ?

Answer. About 11 o clock.

Question. That was Saturday night
Answer. Yes, sir. Ben Reushaw was shot at the church just before they burned the

church down.

Question. Who was he?
Answer. He lived on Maxwell s place, close by the church.

Question. Was he a colored man ?

Ansirer. Yes, sir.

Question. Was he killed

Answer. No, sir.

Question. Where did they shoot him, out of doors or in his house

Answer. Out of doors.

Question. What was he doing ?

Inswcr. They wanted to carry him along to the church to help set fire to it, and he

didn t want to go, and they shot at him. The doctors took out of him some shots.

Question. What sort of shot ?

Answer. Squirrel-shot. He showed me two that they took out.

Question. You say they wanted him to go along with them and help then

Answer. Yes, sir.

Question. And he refused ?

Answer. Yes, sir. , . ,

Question. And he attempted to make his escape, and they fired at b

Answer. Yes, sir.

Question. Did they commit any other mischief that night !

Answer. Yes, sir
; they whipped Wiley Williams.

Question. Who was he ?

Answer. WT

iley Williams was a colored man.

Question. What was he whipped for ?

Answer. Because he voted the republican ticket.

Question. Did they tell him that

Answer. Yes, sir : that s what he said.

Question. How many licks did they strike him

Answer. I don t know how many.
Ouestion. Was he hurt much ?

.Answer. Yes, sir. And Aleck Sheely, they whipped him too.

Question. Was that the same night ?

Answer. Yes, sir.

S&quot; H
e

S oTr in TaUapoosa County. Yon see Tallapoosa and Coosa joins.

Question. Did they go to his cabin ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they call him out ?

Answer. Yes, sir. , ,

Question. How far was that from the churcli

Answer. I reckon about three miles.

Question. Where did he
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Answer. He lived on Willis Maxwell s place.

Question. What was lie whipped for ?

Answer. Because be voted.

Question. Did lie vote the republican ticket?
Answer. Yes, sir

;
that s what he said.

Question. Did they tell him that was what they were whipping him for f

Answer. Yes, sir
;
that s what they all said.

Question. Did they whip anybody else that night?
Answer. Yes, sir

; Green Sturdeway. He went by his old master s name. His old
master was a preacher. They whipped him.

Question. Did he live near Wiley Williams and Alexander Sheely ?

Answer. Yes, sir
; they all lived in the same beat pretty much ;

not far apart.

Question. What was he whipped for ?

Answer. Because he voted.

Question. Was any other one whipped ?

Answer. Little Bill Maxwell. He was not whipped, but he was knowing of Frank
being with the Ku-Klux that night. Little Bill was knowing that Frank was with the
Ku-Klux. The next morning when he came in with the disguised clothes on, he took
the gun and was going to kill Frank, when his father took it out of his hand. Charley
Mosely said he knew four of the Ku-Klux, but he couldn t tell without he had
backers.

Question. Was there anybody else whipped except those you have named ?

Answer. Yes, sir
; Jerry Webb was whipped.

Question. Where did Jerry Webb live ?

Answer. Right there at Allen Maxwell s.

Question. Was he whipped the same night ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was he whipped for ?

Answer. Because he voted.

Question. Did all of these colored men that were whipped vote the republican
ticket ?

Answer. Yes, sir
;
that s what they said.

Question. You say they were whipped by these Ku-Klux because they voted that
ticket ?

Answer. Yes, sir
;
we all went to Nixburg and voted together.

Question. You say they voted ?

Answer. Yes, sir
;
I went up to the polls with them. ^

Question. Were they all whipped the same night ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that night was the same night that the church was burned ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that, you think, was the 1st of January last ?

Answer. Ytw. sir.

Question. Were any others whipped that night?
Answer, Yes, sir

;
some more

;
but I don t know them like these witnesses do. They

live far off: they went further on.

Question. You understood that the Ku-Klux party went further up the road and
whipped others ?

Ansiccr. Yes, sir.

Question. But you cannot tell who they were ?

Answer. They went on until day, I understood by good authority, but I couldn t tell

the rest of them.

Question. Did all these men you have named as being whipped live in Coosa County ?

Answer* Yes, sir
; right close around me.

Question. Did they stay there, after they were whipped, or leave ?

Answer. Some of them came down here and staid part of the time, and some of
them went back. Some went back not long ago. They said the rest might go back,
but I must not go back, because death would be my portion.

Question. Are you afraid to return ?

Answer. Yes; unless there is a better arrangement.
Question. Did you leave any property ?

Answer. Yes, sir; and my family; my wife and seven children in the family.
Question. And you are afraid to go back and live with your family for fear that these

Ku-Klux will molest you ?

Answer. Yes, sir. Here is a letter I have received from my wife. [Exhibiting a

letter.]

Question. You say they have made threats that they would kill you if you went
back ?

Answer. Yes, sir
;
that s the fair understanding.

Question. You have been working here ?
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Answer. Yes, sir; they stripped me of everything since I came here.
Question. WLo stripped you of your property?
Answer. 1 couldn t tell. My wife said they just took everything
Question. Yv*bat property did they take?
Answer. They took a cow and calf from me, and my corn and my meat I had there

a piece and all.

Question. How was it taken
;
was it generally stolen after night from the place, or in

what way was it taken ?

Answer. She said it was taken in the day-time. She sent me word so.

Question. Did she know who took it ?

Answer, Yes, sir.

Question. Were they neighbors ?

Answer. No, sir
;
the neighbors are not close by.

Question. On what ground did they take them ?

Answer. I don t know. They had no fear, because they had run me off, and they took
it as they pleased. I don t know the men that took them from me. They did it be
cause I was too strong a republican, and they would do anything to injure me.

Question. Did any white men e*ver tell you that ?

Answer. No, sir.

Question. You gathered that from others?
Answer. Yes, sir

;
I got the report. They wouldn t tell me themselves, but I got the

report of what they intended to do with me, gentlemen.
Question. Who would bring you that word; white men or colored men ?

Answer. Charley Carter fetched that word to me the last morning Sunday morning
that Jesse Thomas said he couldn t get me on Saturday night, but intended to get me
the coming week. He was the head of the Ku-Klux band.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know who took your cow ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who ?

Answer. Mr. Maxwell is got my cow, so I understood. He lives about a mile from
where I live.

By Mr. BUCKLEY
;

Question. Did you rent land from him ?

Answer. No. sir ; I worked with Mr. Ezra Piuson. I have been working his land for

three years.

By Mr. BLAIR :

Question. How do you know that Mr. Maxwell has your cow ?

Answer. That s the word my wife sent me, and I have two reports that he got the

cow.

Question. Did you owe him anything?
Ansivcr. No, sir. I couldn t tell what terms. I couldn t go back to fix up nothing.

That is the word she sent me. I had to leave my business all undone, and run away to

make my escape. I had no clothes to take.

Question. Who is Sam Maxwell?
Answer. A colored man living at Allen Maxwell s.

Question. Who has your other property ?

Answer. I couldn t tell who got my other property. It is just scattered, so I under

stand. My wife had just to hide the children out, and do* about some way or another

to keep them from perishing.

Question. Have any of the other people got any of your property besides Mr. M
^

Answer. Not as I know. I couldn t tell. I hadn t seen her. She hasn t been here to

tell me the particulars, and 1 couldn t tell.

Question. What other property have you lost?

Answer. They took all my meat ancTall my corn ;
I didn t have any horse.

Question. Did she not tell you who took your meat?

Answer. She didn t tell me, but I understood that Dave Henley took the meat,

lived close by.
Question. A colored man ? ,, fVnfr*
Answer. No, sir

;
a white man; but I couldn t tell you how it was doue

are all scattered from east to west. They even took the church papers out 01

I had there, and all the wine, and all the bottles, and the tuniblers, and everyth

They took them all out.

(Question. Who did that ? n ,, ,
, +

Answer. Joe Henderson
;
that s what I understood I?^^^

how it was. They were afraid to send me any word, it looked like, and
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lias been open so ever since Christmas. I couldn t get back to sec my little children,
or make no arrangement no way.

Question. Did these people come to your house the night the church was burned ?

Answer,. Yes, sir; one man came to the gate, but didn t come iu that time, but he
came there before that, before the church was burned. That was about a month. He
came, before they began to shoot, and after they shot all the ammunition, they turned
around and shouted, and got on the church and pulled off the boards, and then set it

on fire.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you say there was a firing of guns at the church ?

Answer. Yes, sir
;
I never heard such firing before.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was that man who cauie to your house ?

Answer.. I couldn t tell
;
he was disguised, and I made my wife and children lay down

in the back of the orchard and hide themselves, because I understood they were com
ing, because Mr. Maxwell came, and let me know they were coming that night.

Question. Is that the same man who has your cow ?

Answer. Yes, sir.

Question. How did he know they were coming ?

Answer . He didn t tell me
;
he said they were coming ;

Green Sturdeway came after

ward and told 1 me the same thing.
Question. That they were coming?
Answer. Yes, sir

;
and that I might just look out

;
but I told him I couldn t help it

;

if they came, I didn t know what to do.

Question. Did he tell you they were going to burn the church ?

Answer. He didn t tell me what they were going to do, only they were coming;
when they came, they came by Allen Maxwell s and over to the church and burned it ;

they passed his place and run the people from his house, all around the house, and shot
at them ; that s what they said themselves the next morning at church when they
came there

;
that s what the crowd said that were there that night.

Question. Was Mr. Maxwell with them that night ?

Answer. He was at Allen Maxwell s house that night ; they gave a little party there,
and he was there, and saw them serenading in the house there.

Question. You didn t know any of these people?
Answer, No, sir

;
not any of the Ku-Klux.

Question. How many did you say there were of them ? *

Answer. There were sixteen or seventeen of them.

Question. Did you see them ?

Answer. Yes, sir, I saw them
;
and Sam Maxwell says, and Charley Maxwell, that

they came out pretty much, and there was a white preacher ;
he came out of the house

and went through the gate, through the Ku-Klux, and went down, and they didn t

disturb him.

Question. WTho was that ?

Answer. Frank Moss, I think, is his name his given name.
Question. Ho is a preacher ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did he preach to the colored people at that church ?

Answer. No, sir.

Question. Had they a colored preacher ?

Answer. Yes, sir; we had a colored preacher.

By Mr. BLAIR :

Question. Did this Frank Moss know who they were ?

Answer. That was not ascertained by me ;
I don t know. He may have known them

;

I can t say, because he was in the house there, and the Ku-Klux never disturbed him
and his wife; but I know Adams Johnson, a colored man, had been down there, and
he told me, and he says that Mr. Moss s wife told him that if I went back there I would
bo sure to go up, after I put in the report here that I would certainly be killed. That s

what Johnson says he will swear in court if he is called again. He put it in once be
fore.

Question. They did not whip you ?

Answer. No. sir. They said they were not going to whip me, but burn me up. That
was the general report and understanding.

Question. Did they come to you ?

Answer. No. sir
; they didn t come to me, but they sent threats to me what they would

do. They didn t come themselves.
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Question. Who brought you these threats Sam Maxwell?
Aimcer. They were coniiug to me

;
we had a prayer-meetiug there Suudav uielit-

the colored people had aud these threats were coming every time we met lor also! id
month.

Question.. Who brought you word about those threats?
Answer. Sometimes the women-folks would fetch it. Eliza Marbury would fet;-li the

some! lines

it kept on

look out, and beware of these things. Well, we went on to do the best we could
;
we

didn t want to have any fuss with anybody, but to attend to our business as well as
we could, and we kept oil so until the church was burned up.

Question. Did you ever hear any of those white men make any threats ?

Answer. No, sir; I didn t hear none make any threats, myself.
Question. Who made the threats?
Answer. Jesse Thomas was making threats, they said. They didn t tell me who put

it where I could get it.

Question. Who is Jesse Thomas?
Answer. He is a white man lives up there.

Question. Is he a brother of Allen Thomas ?

Answer. No, sir; I don t know as he is any kin at all. He is a poor man there.

answer, sometimes tne women-lolks would letch it. Eliza Marbury would fete]
word sometimes, and sometimes Charley Maxwell would fetch the word somet
Green Sturdeway would fetch the word of the threats on Sunday night, and it kei
until I couldn t name how many reports were coming from time to ^ime, to tell i

Question. Who else did you hear of making these threats?
Answer. Several of them, but I don t know like 1the rest. The threats were coming

all the time, but I understood he was the captain of this Ku-Klux arrangement Jesse
Thomas was.

Question. You didn t know any of these Ku-Klux?
Answer. No, sir

;
I didn t know them myself. They didn t range over in our beat. I

didn t go about there much, anyhow; only go to church and go back home
;
but in all

the- rest of that beat they fetched the report to the church of what they heard these
men said they would do.

By the CHAIRMAN :

Question. What was the cause of these people taking offense at your colored church
;

was it so near the white settlement as to disturb theui, or what was the matter?
Answer. They got it into their minds, from all I heard, that we were all too strong

republicans right there in that beat, I know the man I was living with told me so,

myself.
Question. Did they complain that you sang too loud?
Answer. Yes, sir

; they complained a heap of times
;

I am confident of that. They
said we prayed too loud.

Question. Sang too loud and prayed too loud ?

Answer. Yes, sir
;
and preached too loud. I am confident of that word.

Question What was,that church worth? How much did it cost you ?

Answer. Well, sir, I don t know exactly. We had not finished paying for it, because

we owed some ten or fifteen dollars for the lumber. We were to have collected that

Sunday, when it was burned.

Question. Suppose it had been paid for, what would the church have been worth ?

Answer. Four or five hundred dollars, if not more.

Question. Had the Avhites helped you at all-in building it?

Answer. No, sir.

Question. Was it b^iilt exclusively by the colored people?
Answer. Yes, sir; by our own labor.

Question. Has anybody ever been prosecuted for burning that church ?

Answer. No, sir.

Question. Has anybody been arrested ?

Answer. Not as 1 know of.

Question. You have spoken of several whippings committed on that same night when

tin; church was burned. Has anybody been punished for those whippings ?

Answer. No, sir; I don t think they have done a thing with anybody. Everything

stands open just as it was. Nothing at all has been done no way.

Question. What effect has all this had upon the colored people ? Has it intimidate!

them, or made them afraid to go to the polls and vote ?

Answer. It looks like it
;
it appears so, by their acts to me. They seem to not

what to do for the best.

Question. Do you know any other reason, except that you were all republicans

voted the republican ticket ?

Answer. No, sir
;

I don t
;
I could not say.

Question, Do you know anything about Smith Watley being whipped F

Answer. Yes, sir
;
I know, because he came down here and let me know. J

whipped in June. He came here hunting me up, and found me on Sunday, am
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know which way to go. He told me his circumstances, arid I fetched him to Judge
Minnis.

Question. Did he tell 011 all the circumstances of his being whipped?
Answer. Yes, sir.

Question. That was soon after he had left there ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you see the marks where he had been whipped?
Answer. Yes, sir.

Question. Where were they ?

Answer. Here, on the back and breast and shoulders. I saw them all over there
;
we

didn t live far apart over there.

By Mr. BLAIR :

Question. What did he tell you about it?

Answer. Ho told me he was whipped very badly by the Ku-Klux on that night; cut

up very badly. I think he said seven of them whipped him, if I am not mistaken,
and by his swearing that he would not tell, I suppose that s the reason they didn t kill

him.

Question. What did he say they whipped him for?
Answer. I understood it was because he was a republican.
Question. Did he tell you that ?

Answer. That s what I understood him.

Question. Anything else ?

Answer. No, not particular, as I could recollect at this time. We all vote at the same
poll, I know.

Question. You are sure he told you it was because he was a republican ?

Answer. Yes, sir
;
we all voted at the same poll.

Question. You are sure he did not tell you anything else that they whipped him for.

Answer. No, sir
;
not that I recollect. They whipped him because he was a republi

can. That was the strongest evidence they wanted to find out.

Question. You are sure they told you that ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know Dan Sturgeon?
Answer. No, sir.

Question. Do you know Zack Goldwaite ?

Answer. Yes, sir
;
I know him.

Question. Did you ever hear that Zack was whipped by the Ku-Klux ?

Answer. If he was whipped it was since I came away.
Question. Dick Martin ?

Answer. I know him.

QuesHon. Did you ever hear of his being whipped ?

Answer. Yes, sir
;
I heard it down here

;
and there s Uncle Joe Baker, I understood

he was whipped.
Question. Was that in Coosa County?
Answer. Yes, sir.

Question. When was he whipped ?

Answer. After Smith Wat-ley, or the day before, I don t know which. John Baker,
too.

Question. Was he whipped?
Answer. Yes, sir; so 1 understood. There s more than that, butj I couldn t tell you,

and I don t want to tell any more than I know. There are several cases that were
whipped since I came down here. The rest of them can tell more than I can.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 17, 1871.

JAMES H. ALSTON (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I have been living here about sixteen months, but my place of residence is

Tuskegee. I have been forced to live here for sixteen months.

Question. Your former place of residence was Tuskegee f

Answer. Yes, sir.

Question. How came you to leave there?



Answer. I was representative of that county, and I was caused to run away from
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tative of that county, and I was caused to run awa

Question. Go on and tell the committee all the particulars of your bcin.r shot
Answer. [Producing a paper.] This is about the first thing that caused it,

Question. W hat is that ? Your commission.
Answer. Yes, sir, as chief of the county.
[The witness exhibits to the committee the following paper :]

&quot; UNION LEAGUE OF AMERICA.

[ Vignette.]

&quot;LIBEUTY, UNION, EQUALITY.

t To all to whom these presents shall come greeting :

; Know ye, that we, the State Grand Council of the Union League of America,
for the State of Alabama, do grant unto James H. Austin, J. J. Martin, and their asso
ciates, this charter, constituting them a council, to be known as No. U.L.
of A., to be located in Tuskegee, county of Macon, State of Alabama :

&quot; Know ye, therefore, that this charter gives the above-named persons and their

associates, who may become regular members of this League, full power to receive male
citizens, over eighteen years of age, and initiate and instruct them in the work of the
U. L. of A., upon such rules and terms as the constitution of the League will permit.
Also gives them full power to make such by-laws as they can agree upon, provided
they do not conflict with the constitution and rules of the&quot; Grand National Council of
the Union League of America, or with the constitution and rules of the State Grand
Council of Alabama. Also gives them power to elect such officers as they think worthy
and suitable for the good of the League. Also gives them full power to perform all

duties of a Council of the Union League of America, while they conform to all the laws
and rules of the League.

&quot; In witness whereof, we have caused this charter to be signed by the grand pres
ident and grand secretary of the State Grand Council of Alabama, U. L. of A., and the
seal of the said State Grand Council to be affixed thereto, at the Grand Council Chamber,
in Montgomery, Alabama, this third day of December, A. D. one thousand eight hun
dred and sixty-seven.

[SKAL.] THOS. 0. GLASCOCK,
u Grand President.

&quot;JOHN C. KEFFER, Grand Secretary.&quot;

Question. You say you were a representative of what county?
Answer. Macon County. I was elected a representative of Macon County, sir.

Question. Did you and Mr. Martin receive a charter from the Grand Council of the

Union League of America, constituting you and your associates a council at Tuskegee?
Answer. Yes, sir.

Question- Did you institute such a council as that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did that give offense to the white people in that neighborhood?
Answer. It did at the first, and at the last we changed it to be a republican club, after

the League died out, you know.

Question. Was that club composed exclusively of colored people?
Answer. No, sir.

Question. Was it composed entirely of republicans ?

Answer. Yes, sir
; they said they were republicans.

Question. You stated that that was the cause of some violence that was ottered to

you ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. State what violence was offered to you, and under what circumstances,

stating all the particulars.
Answer. I have been shot. I have now in me buck and ball that injures mo a good

deal, and I think it will be for life; and my wife has been injured a good deal.

Question. Tell us first about your own case. State when you were shot.

Ansicer. I was shot, I reckon, about sixteen months ago. It was somewhere abo

May or June, 1870
;
I think it was June.

Question. Were you at home at the time?

Answer. Yes, sir; sitting on the side of my bed.

Ouestion. Was in the day-time or night ?

Answer. At night, about ten minutes before 1 o clock at night, on Saturday n

Question. Who did it?

Answer. Well, sir, it was douc by a band of men, who were against my pol

republican.
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Question. Were they disguised men?
Answer. Well, sir, so far&quot;as the disgnisemeut was concerned, niy shutters were closed,

and I was in the house, and they fired through the windows
;
and I didn t see the men

at the time.

Question. Had you a light in the house?
Answer. Yes, sir.

Question. Had yon blinds to your windows ?

Answer. Yes, sir.

Question. They shot through the blinds ?

Answer. Yes, sir. ,

Question.. And hit you in the back ?

Answer. In the back and through the right hip.
Question. How many shots were fired?
Answer. Two hundred and sixty-five shots were counted outside in the weather-

boarding of my house the next day, and sixty, as near as we could count, passed through
the window, and five through the head-board of the bed I was sitting on, and two
through the pillow that uiy head would have laid on, and four in the foot-roll of my
bed, and two in my body.

Question. AVas your wife hit ?

Ansiccr. Yes, sir, nd one of* my children. She was hit in lier right heel, and it is

lying in her foot now.
Question. Was she in the bed at the time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Yon did not see any of the men, you. say ?

Answer. Not at the time. I saw them before. They threatened my life before that.

Question. Did they come to your house on horseback or on foot ?

Answer. They came on foot, sir.

Question. Did they demand admittance into the house?
Answer. &quot;No, sir, they shot from the ^ate right through the window.
Question. Was there a bright light in the house at the time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it the light made by the fire ?

Answer. No, sir; I had a lamp with kerosene, pretty bright. It was struck just as I

got in.

Question. You say you had been threatened before that ?

Answer. Many a time.

Question. Who threatened you ?

Answer. I was threatened by a good many white persons, and that night I was
threatened by colored persons that they had appointed. They came into my lodge ;

I

was made president of the lodge, or my club. I run against several white men I reckon
six of them and by trying to be as I intended to be, a republican, I was looked upon
well by the constituents I had there, and they elected me. I had in the lodge a white
secretary. I was offered, by Mr. Robert Johnson, $3,000 to use my influence in the

county against my constituency.
Question. What, in the legislature ?

Answer. No, sir, in the county.
Question. To use your iulluence where ?

Answer. To use my influence in my own county. I will tell you how it happened.
I was appointed by Governor Smith, myself and the fellow called William Turner, at

Wetumpka, to canvass the third district. He thought I could do some service with
the party, I suppose.

Question. Governor Smith did ?

Answer. No, sir, Mr. Johnson
;
he offered me $3,000 to use niy iulluence in favor of

the democrats.

Question. What did you tell him ?

Answer. I told him that Jesus Christ was betrayed for thirty pieces of silver, only
one to the thousand to what he offered me; that he wanted me to do the like; but
that I wouldn t do it for $3,000 or to save my life

;
that I held my life more dear to me

than anbody else, but I wouldn t betray my people to save my life.

Question. Who was Robert Johnson ?

Answer. A gentleman that stays up in Tuskegee, in my place. Misfortunately he
happens to be my wife s father, I believe. I don t know that, but I think he is.

By Mr. BLAIR :

Question. You think that Mr. Johnson is your wife s father ?

Answer. Yes, sir. Pic wanted me to have something though ;
he was a democrat, and

he thought $3,000 would help us a little if I would change my politics.

By the CHAIIIMAX:

Question. What was your occupation ?

Answer. I was a shoemaker before I was a musician. At that time I was a represent
ative from that county.
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Question. In the legislature ?

Answer. Yes, sir. When I was shot I was a representative of the State.
Question. Did you have a good deal of influence with the colored people!
Answer. I had them every one, just from my authority ;

that is true. I used the in
fluence

;
I was threatened every day, but I rode around and I got them all, and insuredthem as constituents with my authority ;

from my assurance to them that J had acted
for them where they placed me as my constituents, I had them right, with me to do
whatever I wanted done in the county. I had that commission from the &quot;rand Ind-e
and I took a vote to that thing. I worked altogether by that, and I never varied from
it a letter up to the time I was shot.

Question. How much of a club did you form ?

Answer. I reckon between three orYour hundred or five hundred, I reckon.
Question. You w^ere about telling the committee the cause of your being shot. You

may go on now and state what warnings you received and the threats that were made.
Answer. I received a Ku-Klux letter from them once. I brought that down and &quot;-ave

it to the general in command here.

Question. What did they write to you ?

Answer. That I had better leave wait and let me get it together ;
it s a long time

ago that the bloody moon and the highway murderers was seeking my blood
;
that

the tombs in the grave-yard was rumbling together against each other to receive my
bodyhave you got the midnight robbers and murders down I and I had better leave.
Now, sir, I was told

by^a gentleman named Harper, in Tuskcgee, that there was a letter
of that kind in the office for me, which he knew all about. Mr. Harper I hope you
Avill take that name down, particularly I told him I was a representative of the State
then, and had a box, and I went lor my letters every day ;

I didn t think I ought to be
taught what time to go to the office. I went there and got the letter, and Mr. Pbelps
was the postmaster at

that^tiine
in Tuskegee. I wanted him to notice that I got that

letter out of the office.

Question. Did you show him the letter ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you open it in the office?

Answer. No, sir. I opened it and handed it to the sheriff, and bo read it, and after I

took the letter out and handed it to the sheriff, and got him to read it a gentleman by
the name of Mr. Moore was the sheriff at that time

;
I don t know the initials of his

name, but I think it was James Moore after the letter was taken out, Mr. Henry Fos
ter and Mr. Bill Dougherty, which is a republican now he has changed since met mo
on the .street, and told me that they were Ku-Klux. In the day-time that was done

;

they had no disguises on
; they had pistols though, plenty of them. One had four and

the other had two. They told me that they had Jesus Christ tied, and God Almighty,
the damned old son of a bitch, chained, and they were Ku-Klux. This was in the day
time. They told me that they were going to kill me, but if I would join the Ku-Klux

they would spare my life. Then they asked me if I didn t see them leading Jesus Christ

and God Almighty through Tuskegee as an elephant ? I told them no, and if they
were at the place I was at, in their beds, at that time of night, they would not have
seen them. They persuaded me then to burn up the Ku-Klux letter that I had. I told

them no, I would hand it over to the general, which 1 did. I told them I would bring
it down to the general and wouldn t burn it, and I did so.

Question. What general was that?
Answer. I can t recollect now who was in command here at the time. It was the

general that came after this cripple-man they had down here. I could tell in the morn

ing which
;

I will make a report if you want it.

Question, Was that the only warning you had that the Ku-Klux were coming?
Answer. No, sir. My house is between the court-house and a church they call Zion

church, which they posted it up on the bridge. I was compelled to cross over going
to my house.

Question. What did they post up?
Ansiver. That if ever I attempted to cross the bridge, my throat should be rut. .-Mid

that a damned nigger that was a republican should not live anywhere about them,

was persuaded by several of the citizens not to cross the bridge.. I told them that on

the thirteenth, fourteenth, and fifteenth amendments, I thought I had a right to cross

any place that would lead MIO to property I had bought and paid for, and I would go.

I crossed the bridge several nights, and the notice was there, but I never was attacked

Question. Did you receive any other notice?

Answer. Gentlemen, there s only three things I want to say: I want you to u

stand what General Battle, the gentleman I was with in the command, which bough
me as a slave and carried me into the army, and even went near enough to send on

the capital at Washington, General BattleI suppose you have heard ot the name-

want to tell you what he said to me the second or third night after 1 was shot.

Question. Were you a soldier in the war ?

Answer. Well, sir, I was for awhile with them, because I was a slave.
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Question. In the confederate army?
Answer. Yes, sir.

Question. Did yon carry a mnsket ?

Answer. No, sir; I always have been a musician. I fought in the Mexican army, a
boy. I never did anything else in my life. They forced nie to enlist then. I will tell

you what General Battle did. The sheriff of Macon. Mr. Paget, after I was shot, Sun
day morning, got that that, I think, is the most particularest thing you gentlemen has

got; that is, his action with me, a colored man. The probate judge of the county, on
the Sunday morning after I was shot, came to my house. His name is Mr. Mennifee.
He told me that I attempted to celebrate the fifteenth amendment

;
which I did. I

will own that. He wanted to show me that a nigger couldn t hold no office in that

county no longer, and he knew that I was going to be shot
;
that a nigger wasn t fit

for nothing else than to drive oxen, and drive the carriage of white folks. I refused
then to have any arrests made of men that had threatened my life the night before. I

told them I,couldn t get justice, and I didn t want any arrests to be made. He brought
the soldiers&quot; there, and forced me to make arrests of the men that shot me, or threat
ened my life, formed a counsel for me against my wishes, which Avas a white man that
had lost all his property on account of the fire, and I had some property, and he wanted
to get hold of my house and lot. They had me taken out. After two days after I was
wounded they took me out of my house and hauled me in the wagon, in the rain, to

the court-house, and they examined me from 8 o clock in the morning nutil 6 in the

evening, drawing gallowses and everything before me to keep from getting in the

right evidence that I knowed, but it didn t effect nothing with me. They told me
I had made myself so conspicuous in the county, I made my way to Washington,
which I did. I went to Washington, sir, and I came back, and they said,

&quot; We intend
to kill you before you shall rule this county any longer.&quot;

A gentleman by the name of
Tom Dryer, on Monday morning after I was shot, on Saturday, living on the next lot

to my lot, my own property, had a woman that was a cook, came and told me, or sent
word to me, that if I am not dead, I should die; and the sheriff, Mr. Paget. on the Sun
day night, came there, and put a guard of twelve colored men he took the names
down to guard me and my property. I was wounded at the time, and my wife was.
He said there would nt be any more disturbance at all

; they would show me that there
wouldn t be any more. He instructed these men to stay right in my yard, and take
care of me and my property. About ten minutes after he left. I was fired on that night
by the same crowd. I will tell yon exactly what I did.

Question. How did yon know it was the same crowd ?

Answer. General Battle Avas the man that was appointed by Governor Smith to get
up a posse, they call it, and said he meant to quiet the thing ;

and he told me after

ward they did. On Monday night I was shot at again. Gentlemen, I am going to tell

you the truth. I was wounded, lying on wet clothing.
Question. Where was the guard ?

Answer. Lying on my floor, and all aronnd my bed, knowing I was a man that al

ways did right. When they fired on me, I heard the words, &quot;God damn you, follow

me, and we will show you what we will do with you.
r

Being lying in the bed, and

hearing the sheriff of the county taking the names &quot;of these men that he had placed to

guard me, to see that I should not be hurt any more after I was shot on Monday night,
I jumped up. I had an old sword, that was made me a present by a colored man, arid

I went in the yard and commanded the men, how the sheriff had placed them in the

yard, and told &quot;them not to go out of the gate. I fastened the gate with this hand, and
I held the sword in this hand, and then I kept them back. I had done made them
ground their arms in my house two days before that, but the sheriff put them there.

I held the gate, and said,
&quot; Don t go out of that. Obey the orders of the officer of the

county.&quot;

Question. You told the guard that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Yon kept them in your house ?

Answer. No, sir, in the yard.
Question. Plow long after that before you left the county ?

Answer. It was the week afterward.

Question. Have you ever lived there since ?

Answer. I have been away ever since.

Question. Have any persons been prosecuted for shooting at you ?

Answer. Well, the first time they took them np, they tried to prosecute them in a

way to blind me. But they conld nt blind anybody, because we have no republicans
in that county but, I think, Mr. Jake J. Martin ;

he is the Fifth Auditor, I believe, in

the Treasury Department. He left the county in my hands, as you will see in the

paper. I I/egged him to put juries there.

Question. Has anybody been punished for shooting at you ? Please to answer.
siHxwer. No, sir

; they were punished in this way : they were given whisky and

cigars, and congratulated by white men that night ior their bravery for attacking me,
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and tlic only tiring they had against them was, I was not killed. I

in this place sixteen months, not allowed to go to my own property, and I ;im

My horses, one of them
,
is killed

;
taken away from me and tbe fcuggy mi up. M&quot;Y

house and lot is there, and I ain not allowed to go near the count y. Now, sir, I want to

tell you one thing more ;
I went there six months after that. I went to (Governor Smith,

the governor, which has sent for mo while ho was up there, to settle this question. I

am sorry to tell you, but from the station I took in that county I carried it republican
every time. I was register and then representative. I carried it so that every black

man, woman, and child, and everything else, was lor me, and I was ottered $3,000 to

change the thing, and because I wouldn t take it I was shot. I want to tell you this.

Question. That is information I have not asked for. Will you please answer my ques
tions ?

Mr. BLAIR. Tell us all about that.

Answer. After they offered all this money, they said they would send a man that

would do it, bragging over it
;
that they had a man up here that would represent to

suit them. I am not a representative now. That man has got the county so that the

negroes are all leaving it. Now they want to use me as a Tennessee man would use

a gray horse among mules. They would give mo fifty dollars to get me to use my
influence as a democrat in that county ;

but if I was shot for any crime, I want to stay

away. I shan t go back there, to lead them people to the democratic party. I don t

belong here
;
I am a South Carolinian, born and raised in Charleston, and I will not

do it. But I will go back there when I have the authority to carry that county repub
lican

;
whenever I am protected by the thirteenth and fourteenth and fifteenth amend

ment as a mail amongst men, I am willing to go back any day, if I have the authority

to do as Mr. Colfax told me to do when I was in Washington last. I was in a conven

tion, sir. I was one of five men that went up to Washington City when one hundred

white men went, and I am the only man that is living. Every one is killed or dead

that went there to the inauguration of Grant. Mr. Abercrouibie said I should not live,

but God Almighty said I should, aud I am living.

By Mr. BLAIR :

Question. Robert Abercrorabie said you should not live?

Answer. Yes, sir.

Question. You say that all the other men who went to Washington City are dead?

Aimcer. Yes, sir
;
not from Macon County, but from the State.

Question. How inauv of you went?
Answer. Five; only five of us, and the auditor, here, Mr. Reynolds, took us around,

and gave us introductions to the officers in Washington and Governor Smith.

Ouestion. Who were the other four men who went up with you I

Ansicer. A fellow named Berry, from Mobile; a fellow named John Carroway, a

member of the legislature.

;
ho lived in Mobile, and Jones and Alston that s my name and

Gregory.
Question. Does Judge Battle live in Tuskegee?
Answer. I don t know whether he is there now or not. He got mtc.some

difficulties there and left. I don t whether ho is there or not, Mr. Bowen is tl

He is the only man I could say is a republican in the whole county.

r there now. Wdl, sir, Mr. Battle aitcr flghtin,

; 338

Says then it would take mo to get this money I had m Moi tgou c*i A
lowu

two or three days. That committee.^jg^^fie aud go
ici *wo or ree .

.

here and get the money I had invested, and then i
over that two or

to Georia or some other State, But they said if I
an ge over a

o eorgia or some other State, But they said if I

J*g*&quot;f^S5 tried to fool

three days, they had friends down hereto take me,ui&amp;gt; and ban^ lut&quot;

|
.

tliem was au
mo in that way. Of the eight i*ou they sent 1



1022 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

officer of that county or any other county, and I thought the best way I could do to
save my life was to acknowledge or agree to whatever they said: to do the best I could,
and get away. They pursued ine so close I had to take the woods. I run and
jumped my fence out of my own house and run.

Question. Was that in Macon County ?

Answer. Yes, sir.

Question. I thought that was in Tuskegee ?

Answer. It was in Macon County ; Tuskegee is the county-seat of Macon County.
Question. You had to run ?

Answer. Yes, sir
;

I run and staid in the swamp ten days.
Question. Who were the men of this committee ?

Answer. Mr. Carlos, Mr. Johnson
Question. Was it Robert Johnson ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who were the others f

Answer. General Guun, Thomas Dryer, Mr. Campbell, Mr. McMullen, Doctor Grigg.
Question. Did you quit the county then?
Answer. I didn t quit right then. I was in the swamp ten days before I quit. They

had men hunting me every day. Orders was given by Mr. Abercrombie for me not to
be taken but I was too sharp wherever they found me to kill me

;
that the dead

couldn t tell tales. That s what he has told. I staid in the swamp, and dodged him
in it, and dodged every time I saw them coming, and I made my escape by walking
fifty miles, all night and day, going to Montgomery.

MONTGOMERY, ALABAMA, October IS, 1871.

WM. DOUGHERTY sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State where you reside at this time.

Answer. At Opelika, Lee County, Alabama.

Question. Of what State are you a native ?

Ansiver. Of the State of Georgia.
Question. Where were you living in June, 1870 ?

Answer. In Macon County, Alabama, at Tuskegee.
Question. What was your occupation at that time ?

Answer. Practicing attorney I am a little too fast, it might be said I was a practic

ing attorney at that time, but I was doing no business
;
I had got a commission as

assistant marshal to take the census for that county.
Question. Did you take the census for Macon County ?

Answer. I did, sir. for a large portion of the county.
Question. You may state to the committee whether you were ever molested or inter

fered with in the discharge of your duties as assistant marshal.
Answer. Yes, sir

;
some time in the month of June, after I had been engaged in my

work about a week, I received a communication from the chairman of the ^executive
State committee, General Healy, requesting my attendance in Montgomery, to confer
with certain members of the republican party in relation to the political status of

Macon County, to see what could be done to restore confidence among the republicans
there ; they had been disorganized by an attempt to assassinate J. H. Alston, in the

night-time, in his house, somewhere about tlw first o the month of June, probably the
first Saturday in June

;
I know it was on Saturday night when it was done.

Question. Was this Alston the colored representative in the legislature of Alabama
from Macon County ?

Answer. He was, sir.

Question. You may state the particulars of the outrage upon him, so far as you know
or learned them from reliable sources at the time.

Answer. All that I state now is what I learned and what was generally reported in

the community. There had been a meeting of the republican party, or the Central

Republican Club of the county, as I understood, at Zion church. Alston had attended
there, and there was quite a full attendance. After the meeting, and after the congre
gation had dispersed, about between 12 and 1 o clock it might have been 1 o clock a

party ofarmed men fired into Alston s house. He was about retiring to bed with his wife.

As I understand, he blew out the light immediately upon the discharge of the first

gun, or about that time. Alston was wounded in one or two places. His wife was
wounded in the ankle. She was then in a critical condition, cncicnte ; and the head
board and the wall were marked with bullets, buckshot, and pistol-balls. Three or

four freedmen were taken up, charged with this attempted assassination of Alston, and
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jail and execute them
summarily. Ihe sheriff interposed, collected his posse, and held them in chock fur
some time. The governor was notified, and a company of United States troops went
up there with the governor. As I understand, the governor made them a speech. It
was not necessary to call out the military. The crowd dispersed at the notice r tl&amp;gt;-

government, or warning of the governor; and immediately after, or within a tew
days afterward, those parties who had been imprisoned were bailed. They were sub
sequently discharged, no true bill ever having been found against any one of them for
that offense. This shooting, and the subsequent action there of the court, had a
tremendous effect upon the republican party in Macon County. Men said there pub
licly that they should not meet unless they met at the court-house, and in the day
time, or at such other place as they gave them permission to meet in.

Question. Who said this ?

Answer. Members of the democratic party ;
white men whom I knew belonged to

the party. I was taunted with it frequently myself. That was the state of affairs in
Macon County about the time I received this notice to appear here in Montgomery, to
consult with the members of the republican party here relative to restoring confidence
in Macon County.

Question. Before you pass from that, state what your information is as to the ^j of
the crowd that assaulted Alston and his wife, and its composition.

Answer. Well, there could not have been less than three, and might have been as
many as seven. That is just my idea from the bullet-marks and the number of shots
that were fired.

Question. Did you see the shots?
Answer. No, sir

;
I never saw the shots. I was not in Tuskegee at that time. I got

home that night after supper.
Question. Did you understand what was the cause of this assault upon Alston ?

Answer. No, sir
;

it Avas charged against the parties who were committed on ac
count of it, that it was some misunderstanding at the meeting.

Question. You say the parties who made the assault were never identified ?

Answer. No, sir ; members of the republican party, and good men in Macon County,
always had a suspicion of who did it, but they never had any positive proof.

Question. You may proceed with your narrative, Mr. Dougherty.
Answer. About that time there was considerable rejoicing there, and a short time

after that, that the republican party had been scattered to the four winds and their

leader had been shot
;
and I received a notice, as I said before, to appear here for

the purpose of reorganizing the party. I came, and on my return I went back on
the accommodation train, and got to Chehaw a short time after dark. My horse

and buggy were waiting for me. After I got my supper at the hotel, and gave the

servant an opportunity to get his, I started for Tuskegee. Not quite half a mile, be
tween a quarter and a half, three-eighths of a mile, passing through a swamp, I was
fired into rather in the rear of my left flank. The ball passed through the sleeve of

iny coat in two places cut my coat and my shirt of the hand that I had my lines in, iny
elbow being bent. It passed into the side of my coat and linen duster, and struck a

letter memorandum-book in iny left breast pocket, which glanced the ball in. and it

struck me in the side, and came out about an inch and a half from my umbilicus. I

was only fired at once, but heard the party, whoever it was, endeavoring to cock his

gun ;
but my impression was, from the sound, that ho had got the cylinder of his

weapon about half moved around, and it had stopped from some obstruction
;
that was

the impression formed upon my mind from what I heard. There was only one

fire. This was in a swamp, an unfrequented place, and it was so dark that

I could just see a little break in the timber overhead, indicating the road.

I hurried off immediately, and got home. I stopped at Colonel Bowen s,

and left some things there that I had got for him in Montgomery, and told

him I had been shot, and he was very much alarmed, and requested me to get out as

quickly as possible, and go home. I went over home but I had better go back in my
Story when I was first shot, this little boy was sitting on the left-hand seat

;
I

pose he was a lad between fourteen and sixteen
;
ho fell down instantly in the foot of

the buggy, and I thought he was killed. After driving half a mile, when I got out into

the open woods, I saw him peep over the side of the buggy, and made him get up,

and inquired if he was hurt. When I stopped at Colonel Bowen s, I told the boy to

take my buggy and go down town, and get Dr. Johnson, and bring him out home imme

diately. I came over home, and the negro was there sitting in the buggy in the back

yard, and the cook-woman was out there to help him unharness. I asked him, Isaac,

have you been for the doctor
;
don t you know I have been shot, and I sent you alter

the doctor F As soon as I told him I had been shot, he jumped out of the buggy, a

ran for town very much alarmed, and the cook-woman left nie, and ran into a hous&amp;lt;
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and closed the door. My mother went over to Colonel Bowen s, and got a frcedman
from there to go down town after Dr. Johnson. The boy went out of the front gate, got
down to the lower end of the lot, jumped over the fence, and went back home

; they
were afraid. I mention these facts to show yon the state of the people about there
with regard to these things. I never got a doctor until next day. I may state further
that the plans I proposed were carried out by the republican party, in Maeon County,
successfully, and I am satisfied that this effort was an attempt to take my life, to pre
vent the accomplishment of anything of the kind.

Question. Have you any knowledge or information as to who made or inspired that

attempt?
Answer. Yes, sir

;
I think I know pretty well who did it

;
the man was named Smith,

J. S. Smith. He was an employe at a livery-stable in Tuskegee, and had previously
hung me in effigy, as also other members of the republican party. I have 110 positive
evidence that it was him

;
but circumstantial evidence of the strongest character..

Question. Do you know of any other acts of violence perpetrated&quot; in Macon County
during that year ?

Answer. I do, sir.

Question. You may state them to the committee.
Answer. On the night of the 3d of October last October, 1870 Hon. J. W. Norris,

Judge Rice, and myself, made republican speeches, in the conrt-hon.se at Tnskegee, to

a very large crowd of republicans. Nearly all those at the meeting were freedmen.

Judge Rice was interrupted frequently, and insulted most outrageously, and was given
the damned lie in an undertone. Major Norris and myself were allowed to speak with
out interruption. After the speaking was over, and some other business connected with
the meeting, Major Norris was grossly insulted and pressed upon by a party of half-

grown boys, headed by the marshal there in Tuskegee. Major Norris staid all night
with me, and after I had put him to bed, I went over to my neighbor s, Colonel Bowen,
to talk about the events of the day, and matters generally in the county county mat
ters particularly. I left Colonel Bowen s about half-past 11 o clock, and got back to

my room, lighted a lamp, and commenced reading. I generally kept a light burning
in&quot; my room all night, and would read myself to sleep. I had not more than com
menced reading fairly before I heard the discharge of gnus of some kind. I got up
and went to the door. This Zion church was within probably three-fourths of a mile
of my house. I heard tiring into the church like the opening or commencement of a
skirmish. I counted at least ten or fifteen shots, and then they got so fast I could not
count them. There were two negroes killed

;
one was killed almost instantly, another

died iii the course of a week afterward, aud rive or six were wounded. This was a

meeting of the stewards of the church, for the purpose of attending to some church
matters, and I ascertained afterward that the party but before I get to that, I will

state that I ran to the door, and stood there until the crowd had passed. They sepa
rated

;
some of the crowd passed right by my house. The moon was shining so bright

I could read print ;
I could read the paper very easily out in the moonshine. I saw the

horses, but I did not go close enough. I did not go out in front of the house. They
passed on by my house, and after they had got about forty or fifty yards beyond, they
stopped and shouted and hooted and made all kinds of noises, and did the same when
they got opposite Colonel Bowen s house.

Question. Is Colonel Bowen a republican ?

Answer. He is
;
he is postmaster at Tuskegee.

Question. Was this crowd disguised ?

Answer. I could not see them.
Question. Could you notice whether their horses were disguised ?

Answer. I could not see them either; the road goes around, and I saw them on the

opposite hill
;

it goes down a hill, and up another one
; my house is on the second hill

;

I was afraid to go into the front part of the yard : in fact, I had made arrangements
for hiding, and after they passed beyond my house, I went into Major Norris s room,
aud told him,

&quot;

They are here
;
there is no doubt about that ; they have been firing up

town aud they have passed on by here.&quot; He asked for fire-arms
;
I told him I did not

have anything there but an old gun I had not shot for some time, and did not know
whether it would shoot or not. I was very much alarmed. I told him,

&quot; Hold per
fectly still, and not allow anybody to know you are here.&quot; I said, &quot;I do not think they are

going to attack you or attack the house.&quot; I went back, and I suppose sat up about an
hour and a half or two hours and heard nothing more of them, and went to bed.

Qticsticqi. How large was that part of the crowd which passed your house that

night ?

Answer. There were four or five, as near as I can recollect or ascertain.

Question. This was the same night of the political meeting ?

Answer. It was.

Question. State who Mr. Norris was
; and, if he was a candidate for office, what office

he was running for.

Answer. Mr. Norris was the regular nominee of the republican party of the third con

gressional district for Congress.
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Question. And who was Judge Rice ?

-publican,

before the war
1

?&quot;

^ Sam Judg6 Rice who ^s chief justice of the supreme court

Answer. Yes, sir
;
for several years a judge of the supreme court, and chief msticehe worked his way up to the position by resignation of other judges

Question . \ ou speak of Zion church
;
was that burned that ntehtl

Answer. No, sir
;
I think it was not burned.

Question. Was this a colored church ?

Ansiver. It was, sir
; it was desecrated awfully.

bundlnlT
Tbe 8teWards f the church wefe holding a meeting that night in the

Answer. Yes, sir
; they were attending to some church matters, and they had collecteda kind ofa purse there to purchase a bell, and had. the money counted out on the table

there; they were straightening up their accounts when that happened.
Question. This church was situated in Tuskegee, was it?
Answer. Yes, sir; in the corporate limits of the town.
Question. You say two negroes were killed outright, and one was wounded and died

afterward ?

Answer. Yes, sir; shot in the mouth and head.
Question. And several others wounded f

Answer. Yes, sir. There was a black mask picked up, also a note.
Question, Where was this mask picked up?
Answer. It was picked up about the church.
Question. Did you see the mask ?

Answer. I never saw it.

Question. Did you see the note ?

Answer. I never saw it
;

I could have seen it if I had desired.

Question. Did you understand what were the contents of the note?
Answer. Yes, sir.

Question, What were they ?

Answer. It was a note written by some young ladies to some young gentleman in

Tuskegee, declining an invitation to attend them to church, or attend him to church
;

maybe one, or maybe two. This note was picked up by the pastor there the colored

pastor of that church and repeated, and strenuous efforts were made by certain gen
tlemen in Tuskegee to obtain possession of it

;
and by my advice and counsel, the

parties having possession of the note brought it down to this place, and delivered it to
General Healy. My object in that was, to ascertain who they were, and have these

parties brought before the United States court.

Question. Did you understand how largo the party was that fired on the church and
the negroes inside ?

Answer. It was generally believed that there were about fifteen
; they separated into

three parties after leaving the place.
Question. Were they all masked f

Answer. I cannot tell.

Question. You have no information upon that subject?
Answer. I have no information upon that subject.

Question. What was the cause of their hostility to the church or the members of the

church?
Answer. The church had been used as a place for political meetings ;

the League had
met there

;
I never belonged to the League, but I know the League did meet there,

and I have met there frequently in political meetings after the League had discon

tinued its regular meetings.
Question. Did it ever transpire who committed this outrage upon the church ?

Answer. It never has.

Question. Has there never been any judicial inquiry into the matter ?

Answer. There was a coroner s investigation over one of the freedmen who were

killed at the church, but if they ever did anything I am not advised of it; I do not

think any efforts have ever been made to ascertain who did it.

Question. Do you know any other instance of outrage upon colored people or Union

men in that county ?

Answer. Yes, sir
;
I do

; nearly every colored church and school-house in the county

was burned up.
Question. What number? ,.

Answer. The Arbor at Warrior Stand was burned ; it is an Indian name, named alto
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cannot now call to mind. That Arbor, at Warrior Stand, I suppose, was the best prop
erty that was burned up ;

that had been used there at a camp-meeting by the white

people, and they gave it to the colored people there after they had discontinued their

camp-meeting ;
but the Sweet-Gum church, at Caleebee, was purchased by the freed-

men. I canvassed Macon County during the campaign, and the freedruen would inva

riably request me not to hold my political meetings in their churches, or about them,
or their school-houses

; they feared they would be burned up.
Question. When were those clmrches and school-houses burned ?

Answer. They were burned before the election, in the fall of 1870 of last year.
Question. Your election took place in November, 1870?
Answer. Yes, sir

; November, 1870.

Question. And this burning took place during the pendency of the canvass ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. What was the avowed purpose for burning them. ?

Answer. There was no purpose avowed at all, but it was done
;
1 understood that it

was a spleen against the freedmen more against the republican party than anything
else.

Question. What was the relative strength of the two parties in that county ?

Answer. Well, it was about between three and four to one.

Question. Which had the majority?
Answer. Republicans have largely the majority.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What was their majority in the Grant election ?

Answer. I do not recollect
;
the statistics will show that

;
I cannot call to mind, but

I know this much : I made myself exceedingly active in the election before, and the
election in 1869, when Mr. R. S. Heflin was returned from that district

;
there was con

siderable feeling in 1870
;
I am told there were at least GOO republican voters in Macon

County who did not vote at all.

Question. What was the cause of that ?

Answer. On account of threats and actual deeds of violence that had been commit
ted, and because they were told they should not do it.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you say men were deterred from voting ?

Answer. Yes, sir; I know a white man, one of the most intelligent men in Macon
County, who had been a republican, and he came up and voted an open ticket an

open democratic ticket out and out. He said the reason he did so was, because he was
afraid to do otherwise.

Question. WT
bo was he ?

Answer. Dr. W. JV Gautier.

By the CHAIRMAN :

Question, Do you say he was a republican in principle?
Answer. Yes, sir

;
he had acted with the republican party, and he same up to the

polls and voted the democratic ticket out and out, and said the reason was he was
afraid to vote otherwise

;
that the Government could not protect him against public

opinion in this matter
;
that all he had was here

;
he was certainly afraid of his prop

erty being destroyed and his life taken. I can state, furthermore, that after this Alston

affair, no member of the republican party in Tuskegee felt safe
;
Colonel Bowen, the

present postmaster there, for several nights did not pull oil his clothes
;
most of them

slept with double-barreled guns and pistols about them, and Colonel Bowen slept in

another room from the room he had been in the habit of sleeping in, and kept a lamp
burning in a different room from the room he slept in

;
I changed my room at home on

account of some female members of the family coming home, and was on the

ground-floor. I was afraid to keep a lamp burning in my room after dark, and never
went out of the house after dark.

Question Do any other instances of violence occur to you now ?

Answer. I do not know that I can particularly call to mind any now, there were so

many occurring that I heard of; but these I give you as authentic.

Question. You may state to the committee what prosecutions, if any, have ever been
instituted in the courts for punishing the men who committed these oifeuscs.

Answer. None whatever; as I previously stated, these parties I mentioned were
arrested.

Question. I do not refer to the Alston affair, but the others.

Answer. None whatever.

Question. With that exception, no attempt has been make to bring these men to

justice ?

Answer. None whatever.

Question. After the election did things quiet down ?



ALABAMA-SUB-COMMITTEE. 1027

Answer. Yes, sir
;
I might mention two other things that occur to my minhave some recollection of. I had been advertised to seak at ee.tu n i

mind now
speak at ee.tu n i , s in 1 o&quot;s n o

county in connection with a gentleman by the name of Booth, from \u t - he
&quot;

&amp;gt;1tor oi that county, and Mr. Kuox, of this place ; they were to attend ,V- i,7 n , i
it&quot;around the county. Mr. Kuox never came, but Mr. Booth did, and he attended

Question. What was the nature of the demonstration ?
Answer. We got down there in the morning got there early and Mr. Booth went overto a store. I went to Mr. Glass, the republican senator from Macon County. I went to

his store and stopped there; Booth walked about, aud one man insulted and cursedhuu without any provocation whatever, aud they took out their shot-guns and Im -d
off their squirrel-loads, and put in buck-shot.

Question. Before the meeting?
Ansiver. Yes, sir

;
I could hear them calling to each other across the street to bri no-

powder and buck-shot over. I regarded it merely as a piece of business to terrify m
&quot;

or something of the sort; they went off down just off the main street, and fired off
their guns, aud came back and loaded them, and when we went down to the placewhere the speaking was, this crowd came down there

;
one mau brought a &amp;lt;nm to the

speaking, and several had their pistols buckled upon them.
Question. Was this a day or night meeting?
Answer. It was in the day-time. I apprehended some difficulty down there, and had

a gun aud pistol myself, and Mr. Booth threw his cloak over my gun to hide it, aud I
pulled it off. I made my usual speech to the freedmen there, and Mr. Booth made a
very conciliatory speech.

Question. WT
as there any interruption of the meeting?

Answer. None at all, sir
;
there was not a word said that I heard

;
I understood that

while I was speaking a man rode up ou horseback, and made some demonstrations with
a pistol, but I never saw them

;
that was behind my back. Mr. Booth left then, and

we traveled to our appointments in the night-time ;
we would leave before day; we

started at unseasonable times, and we had a purpose in doing it
;
that was one time

when I thought there was an effort and intention, to intimidate, to terrify during the
canvass. At another point, at Hmmicutt Precinct, in Macon County, I got down there

expecting to see a large audience ; there ought to have been at least three hundred
there; I found about fifty or sixty, and they were all armed, either with guns or with

pistols.

Question. Do you mean^ho freedmen?
Answer. The freedmen were all armed with guns or with pistols. I drove up to

the store, and asked what was the cause of it. The justice of the peace there, who
was a member of the republican party, came out and told me that three men had been
down there the Saturday previous, and had cursed him, using very profane and inde

cent language to him, and had dared him to do so and so, even to speak, and then went

up to the door aud tore down a notice that had been posted up there of my coming
there to speak, and spoke of me in very harsh and rude terms, and said they would be
there to meet the gentleman when he came.

Question. Were they democrats ?

Ansteer. Yes, sir.

Question. Leading men in that part of the country?
Answer. I cannot say they were, but they came from very good families

; they were

young men
;
one of them was a married man

; they tore down the advertisement, and
this one-armed man I spoke of, Morrison, threw* some bread and crackers he had been

eating into the magistrate s face, and one of the young men I think drew his pistol,

and told him to kick him, to kick the magistrate; that he was a coward aud dared not

resist, and notified him,
&quot; We will be down here to meet the gentlemen when they

come
;&quot;

when I got down there aud found the freedmen all armed, I felt very bad; I do

not know that I ever felt worse ou any occasion of the kind
;
I was afraid these par

ties would come
;

if they had come I could not have restrained the freedrueu from

killing them ; tliey were prepared; they had their guns there, aud I knew I would have

been immolated before I could have got back to town, or to Montgomery, or anywhere
where I could have been protected.

Ouestion. You spoke of the meeting on the 3d of October, 1870; when Mr. Nome

Judge Rice spoke ;
what was the nature of the interruptions made while Judge Kict

W
*Anlwer. They would hiss him, and say, &quot;You know that is not

so,&quot;
aud &quot;That is a

damned
lie,&quot;

and various interruptions of that character.

Question. Did you know the parties who interrupted him T

Answer. I cannot now say that I do.

Question. Were they armed ?

Anwver. I do not know if they were
;
I saw no weapons produced at all

;

some weapons drawn upon Major Norris, or exposed rather, alter the mee
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Question. Was there any democratic paper published at Tuskegee at that time?
Answer. There was the^Tuskegee News.

Question. Did that paper report these several outrages that you have described ?

Answer. Yes, sir
; they reported them, and charged them upon republicans.

Question. On what ground did they charge them on republicans f

Answer. On various grounds; they said when I was shot in the swamp at that time,
that I was drunk and shot myself; they sent a man over there to borrow my pistol the
next day, a particular friend of mine, and I had not a pistol ;

I never had one, and I

never secured arms until after that occurrence.

Question. What were the comments of that paper upon the shooting of Alston ?

Answer. I cannot now recollect, sir
; people seemed to have lost sight of the aggrava

tion of the offense, the heinousness of the offense against Alston, because the people
were alarmed there when the negroes came in in such crowds

; they thought they were

going to burn the town or commit some other devastation, and they seemed to lose

sight of this other offense altogether, in their anxiety for their own safety ;
and the

moment this crowd dispersed at the instance of the governor, on his suggestion par
ties just stepped forward and gave bond for those freedmen charged with shooting
them, and they bragged there they could give a million dollars bond if they wanted it.

Question. Was it the habit of this democratic paper to make light of these outrages
or excuse them ?

Answer. Yes, sir; and deny them, or say .they were ordinary casualties happening
every day, and when one would break out, a thing like the shooting of Alston or the

firing into the church or a person firing at a man, they would say republicans did it,

or he did it himself.

Question. Did that paper discountenance these acts of violence?
Answer. They never did so openly ; they have never published it in their paper. I

do not know any democrat in the State of Alabama who ever has, and I have repeat
edly told them, &quot;If you will just hold an indignation meeting, and frown down such
a thing as this, you can stop it; but if you do not, you never can.&quot;

Question. What would be their reply f

Answer. They would say.
&quot; It does not concern me, and I have got nothing to do with

it.&quot;

Question. Is it your opinion if leading influential democrats of that county had set

their faces against those outrages, and made a determined effort to repress them, they
could have done so ?

Answer. I am satisfied they could, and I am satisfied that on account of the course

they have pursued they may be said to have connived at
thes^e things.

Question. I understand you to say that the result of these Ararious acts of intimida
tion that you have described was to reduce the republican majority of that county
about GOO I

Answer. Yes, sir; to break it up entirely, and did reduce it in the last election.

Question. That number of republican voters staid away who otherwise would have
attended the polls and voted the republican ticket ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not your republican majority in 1869, at the congressional election,
about 1,100 in Macon County ?

Answer. Yes, sir; it was 1,160. I recollect Mr. Heflin s majority was very near 1,1CO.
I think 1,160 were polled, but some were cast out by the board of supervisors.

Question. Do you recollect what it was last year, at the State election ?

Answer. Yes, sir; it was 750, all polled. The board of supervisors threw out a great
many. I think they threw out, probably, over 300. I will not be certain, now, about
that.

Question. So that the official majority was reported about 500, was it not ?

Answer. Yes, sir
;
about that.

Question. Do you know of any other disturbance in the counties adjoining Macon ?

Answer. None, sir, but what 1 have heard of. I have heard that Mr. Hyman was run

away from Chambers County, and Mr. Ward was mobbed there. Mr. Hyman is here,
and will be brought before the committee. He told me he had a subpoena to attend
here this morning; and I heard or got newspaper accounts of all these reports in

Middle and Western Alabama.
Question. Have you heard of any school-houses being burned and schools broken up

in Macon County ?

J nswer. Yes, sir
;
I have mentioned them.

By the CHAIRMAN :

Question. Was this Alston you have referred to a leading influential man among the
colored people of Macon County ?

Answer. Yes, sir
;
mere so than any other man in the State or county. I think he



ALABAMA-SUB-COMMITTEE. 1029

had a stronger influence over the minds of the colored men in Macon County than ever
I saw exerted or used by any man in any case.

Question. Was he, on that account, very obnoxious to the democratic party of that
county?
Answer. Yes, sir, very.
Question. Have you heard him frequently denounced ?

Answer. Frequently. ,

Question. Did you ever hear of threats made against him?
Answer. No, sir

;
I heard of threats, communicated to me, that were made against

myself. Mr. Hannount, a member of the legislature from this county, was going down
from Tuskegee on the train, and two gentlemen were sitting immediately in front of
him, aad talking about things in Macon County, and one of them said they had run
Alston

oft&quot;,
and if they could get rid of Alley, the present representative, and Dougherty,

they could manage thefreedrnen ; and the other said,
&quot;

Yes, we have got to get rid off

them, and if we cannot get rid of them in one way, we will do it in another.&quot; I
remained there for three months, and probably would never get down.towu but once or
twice during the whole time.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Has Alston ever returned to that county to live ?

Answer. No, sir. One thing I forgot to mention iu connection with this shooting
affair, many arrests were made on account of the mob or unlawful assembly.

By the CHAIRMAN :

Question. What unlawful assembly ?

Answer. The meeting of the freedmeu after Alston was shot, to punish these parties,
and protect Alston also

; they had a double purpose ; many arrests were made, and

they were arrests of the most prominent republican leaders in the county among the
colored men

;
those parties were kept in jail for two or three days, and then liberated

upon condition that they would leave the county, or leave the State. Henry Cook,
and a shoemaker there, and very prominent leader of the republicans among the

freedmen, a freedman himself, was told that if he would leave he might do so
;

if he

did not, they would enforce the law against him.

By Mr. BLAIR :

Question. Who told him so ?

Answer. Members of the democratic party there in Tuskegee.
Question. Who were the men that told him so ?

Answer. I do not know who they were.

Question. How do you know they were members of the democratic party?
Answer. I was told so by Cook himself.

Question. Did he tell you who they were ?

Answer. I do not think I asked him
;
he is in Columbus, Georgia, now ;

he can be

brought here by the next train
;
he will tell you.

Question. I wanted to know what he told you, and how you knew.

Answer. He told me.

Question. Is this man Alston a man of character and standing ?

Answer. Among the colored men, he is.

Question. Is he a man of truth and veracity ?

Answer. I think he is.

Question. He stated that you, in company with Mr. Henry Foster, that Mr. 13

Douo-herty, now a republican, met me in the streets, immediately alter this attack was

made upon me, and told me they were Ku-Klux, and were going to kill me
;

did you

say that ?

Answer. Immediately after what attack ?

Question. Upon him ?

Answer. No, sir, I never said it. .

Question. Did you ever tell him on any occasion that you were a Ku-Klux T

Answer. I have no recollection of ever doing so.

Question. Did you, in company with Mr. Henry Foster, ever have any such conversa

tion with him at any time ?

Answer. I have no recollection of ever having had, sir.

Question. Do vou not recollect whether you ever told him that you were a Kn-K

Answer. I have no recollection of ever doing it
;
I never belonged to any si

so, Then he could not have told the truth
;
did he tell the truth f

Answer. I say, if I ever told him so, I was jesting; but I have no rccolh

tC

cS!ri
S

snot that a matter you would be likely to recollect, if you had ever told

him so ?

Answer. I have no recollection of ever telling him so.
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Question. Would not yon be likely to recollect such an occurrence ?

Answer. 1 caiu.ot say that I would.

Question. Is yonv memory as bad as that, that you cannot remember an important
matter of that kind ?

Answer. I know Foster may have said such a thing to him in my company, but I do
not think I ever did

;
I have no recollection of it, if I ever did. Foster is one of these

foolish, hair-brained sort of fellows, and most generally under the influence of liquor,

an/1 says and does a great many things that are not so.

Question. In a matter of that kind, and with reference to a subject about which there
was so much feeling and excitement as you have described, is it possible that you could
have held that language and not remember it?

Answer. I state this to you, General Blair, that I am satisfied, that after the shooting
of Alstiu in his house there, I never made at any time, under any circumstances, any
such statement in Henry Foster s company, or the company of anybody else.

Question. Did Henry Foster ever make any such statement to him in your company?
Answer. I cannot tell.

Question. Could not you remember, if you had been in the company of Henry Foster,
and he should state such a thing as this, under such circumstances?

Ansiccr. Well, Foster does and says so many foolish things that I do not know that
I would pay much attention to what he would say at any time.

Question. The statement he made was :
&quot; Mr. Henry Foster, and Bill Dougherty, now

a republican, met me in the street and told me they were Ku-Klux, and were going to
kill me

;&quot;

that implies that both of you made the statement?

AnsjLcer. I never made it.

Question.
&quot;

They persuaded me to burn up the letter that I had received orjust taken
out of the post-office,&quot; giving a circumstantial account of the letter, a threatenin o-

letter, directed to him, which came to his hands through the post-office ; and he says
he called the attention of the postmaster to this letter at the time he received it, and
that you and Foster persuaded him to burn it up ?

Answer. I never did.

Question. You do not remember that ?

Answer. I never knew that he received a letter
;
I have frequently received Ku-

Klux communications.

Question. That is not the point now. I want you to answer the question I am ask

ing you. If you have anything to say about Ku-Klux communications there is ample
time for it. You never knew that he received such a letter ?

Answer. Never.

Question. You never persuaded him to destroy it ?

Answer. No, sir.

Question. Then he did not teTl the truth, about that ?

Answer. I do not know whether he does or not
;
but when he says I did that, he is

mistaken about it.

Question. He says he brought it down and showed it to the general in command here
;

that he refused to be persuaded by you. You state that the majority of Macon Comitjr,
in 1869, was 1,100, and in 1870, at the congressional election, was 500 ?

Answer. Yes, sir
;
I do not pretend to be strictly accurate, General, but that is my

best recollection.

Question. Do not you know the fact to be that, in the testimony taken in the con
tested election between Mr. Norris and the sitting member, it was proven that crowds
of negroes came over from Georgia and voted at Tuskegee, and in other election pre
cincts of Macon County ?

Answer. There was no such testimony with regard to Macon County; there was an
effort made with regard to Russell County, which is separated from Georgia by Chat-
tahoochee River

;
there was testimony to that effect, and testimony against that. I

recollect the testimony distinctly, because I was representing- Major Norris as his coun
sel at the time. I recollect the testimony upon both sides.

Question. You say there was no such testimony as to Macon County ?

Answer. None Avhatever.

Question. Mr. Dougherty, were you ever indicted for a crime ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was the crime for which you were indicted, and what was your
defense ?

Answer. I was indicted for murder.
Question. What was your defense?
Answer. The defense was, that at the time the deed was committed I was under the

influence of morphine to such an extent as destroyed my reason. That was the evi
dence admitted by the State.

Question. Was not the defense that you were insane ?

Answer. No, sir.

Question. Where were you tried ?
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Answer. In Macon County.
Question. When was this occurrence ?

Answer. The occurrence was Sunday evening, in my room, the 12th day of January
1868, and I was tried m December of the same year.

Question. 1869 ?

Answer. No, sir
; December, 1868.

Question. Who was the offense committed upon ;
who was the person killed?

Answer. One Timothy Davis.

Question. Was he a white man ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who charged these freedmen with the outrage upon Alston ?
Answer. I do not remember, sir. At the time these parties were arrested, and clurino

almost all the time that this disturbance was going on in Tuskegee, I was in a differ
ent part of the county, taking the census.

Question. The negroes, you say, assembled from all parts of the county to execute
the freedmen charged with the crime?

Answer. Yes, sir
;
and also to protect Alston, their representative.

Question. They had a distinct purpose, to execute these men I

Answer. After they got there they had so much so that the sheriff had to summon a
posse to protect them.

Question. The parties were bailed, and subsequently discharged upon bonds given bywhom ?

Answer. I do not remember. I did recollect, too. I do not recollect now
;
but I had

a certified copy of the record attached to the testimony in the Norris and Handley con
tested-election case, but I cannot call to mind the testimony on that point now.

Question. You say that the charge was that there was a misunderstanding in the

meeting of the freedmen prior to this assault upon Alston ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that by reason of this misunderstanding the parties made this attack ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there such a misunderstanding at the meeting?
Answer. Not more than was ordinary among them at the meetings there.

Question. They generally have a misunderstanding,, do they ?

Answer. There was generally a good deal of confusion and excitement at their meet

ings. They were organizing a club there, and there were some parties there who
wanted the ascendency, and there was a party that wanted to get some of Alston s in

fluence that were really opposed to Alston one or two.

Question. Upon whose affidavits were these men arrested ?

Answer. I cannot now call to mind. I never examined the record. I had it taken,
and had it attached, i do not think I examined the affidavits

j
if I did, I have for

gotten it entirely.

Question. They were arrested on affidavits, were they not ?

Answer. I cannot say that they were. I cannot say now whether they were arrested

upon affidavits, or just simply taken up on suspicion by the sheriff without a

warrant.

Question. Was the sheriff a republican ?

Answer. Yes, sir
;
not a very zealous one, but he claimed to be in the republican

party. He did not vote the republican ticket at the last congressional election. I did

not consider him a republican, and would not let him have any of the tickets for dis

tribution. He called on me for them.

Question. You had recently become a republican, then ?

Answer. I was a republican in 1867, but I never manifested it, I was a republican

before my trial, in 1868, but I never let it be known. I talked with some members oi

the republican party, intimate friends of mine.

Question. You had not announced yourself as a, republican at that time ?

Answer. I never announced myself as a republican until after my trial.

Question. At the time that Alston says you told him you were a Ku-Klux you hadn

announced yourself then as a republican?
Answer. O, yes ;

I had.

Question. His language is that &quot; Bill Dougherty, now a republican, met him,
j

told him ho was a Ku-Klux.&quot; That seems to imply that he did not know that you

announced yourself then as a republican ?

Answer. Well, it must refer to some other time. If I ever did such a thing it

long time before 1868. . ,

Question. You think it probable, then, that you did do such a thing I

Answir. No, sir
;
I do not think it, I have no recollection on that subject ;

did such a thing I do not remember it, 1 never belonged to any such organis OIK

The Ku-Klux papers were posted on my door in 1867. I do not know who

were intended for me, or a party who was right under me.
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Question. You grave an account of an attempt to assassinate you, and stated it was
your belief that J. S. Smith was the party ?.

Answer. Yes, sir.

Question. What were the circumstances that led you to that belief. ?

Answer. Mr. Smith I had never spoken to in my life
;
he hung me in effigy, or Colonel

Bowen and myself, on the court-house square, for the interest we had taken in the
town election in Tuskegee. This was done during my absence from home. Upon my
return I ascertained that he was the man who did it. I said nothing to Mr. Smith at

all, and did not give the matter any consideration or care about it. The day I went
to come down to Montgomery here it was the 27th day of June that I came I car
ried my books along my census papers, and got down to Chehaw to take the statis

tics of that county close around there. I wanted to work until the train came
;
I was

pushed for time. As I passed up by warehouse this man Smith was there. He came
out and looked at me and went back

;
his wagon was loaded

;
he was hauling for Mr.

J. L. Adams. I went down to the hotel. When I came back the hotel is two hundred or
two hundred and iiity yards distant from the warehouse Smith s wagon was still there.

He was sitting in the wagon with his lines and whip in his hands, and, as I passed
around by him to get into the shadow of the house it was a very warm day he gave
me a very rude, insolent stare, so much so that it was insulting to me, and I determined
to call him to account for it right there; but after I hud got in the shadow of the

house, I concluded not to pay any attention to him, as he had not said anything to

me, and I might be arrested there if I raised a difficulty with him, and it might
interfere with my trip to Montgomery. I said nothing to him

; and, as I got out, I

told this little boy,
&quot; Do you take my horse home now, and walk him every step of

the way, and come back here to-morrow evening to meet the accommodation train.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. Did Smith hear that ?

Answer. Smith was sitting right there in his wagon, and I was as well, lie had
room to turn around but he did not

;
he let the boy go ahead. I told hhn to take the

buggy to the shop and have it mended, some traps put on, and come back the next day
to meet the accommodation train, and I left him. He drove right on behind the

boy. The boy did not travel the regular road to town, but turned out to the right,
which carried him out by my house, and Smith asked him,

&quot; Is that the way
you go?&quot;

The boy answered, &quot;Yes, sir.&quot; He says,
&quot; Why don t you go this way?&quot;

The boy said, &quot;This is the nearest way to Mr. Dougherty s house; he always
travels this road.&quot; WT

hen I got back after I was shot the boy came in and told

me this. He was a boy I hired expressly to carry my things over. He told me these

things; he told me that when he went down next day to meet the train, he got there
some time before the train arrived, and concluded to water the.horse, and started back
on the road to Tuskegee, a different road from the one I travel. He really went back
to drive the horse more, and he met Smith coming in his shirt-sleeves, with a pistol
on him, a Colt s revolving rifle. He asked him,

&quot; Has the accommodation train come ?&quot;

The boy told him &quot;

no.&quot; He hurried on
;
the boy watered his horse, and turned around

and went right back to Che haw and did not see Smith there. He asked a freedman

there, named Jacob Dodge.&quot; Have you seen Mr. Smith ? He has left his wagon that he
has been hauling over with, and inquired of me if the accommodation train had come.&quot;

Jacob said,
&quot;

No, I suppose Mr. Adams has turned him off.&quot; Adams \vas a very strict

man in matters of business. Smith did not appear when the train came; he came up
and staid all night at Higginbotham s tavern

;
he was recognized there. There was

a friend of mine, a Mr. Bryan a personal, but not a political friend who saw him
there early next morning, and he said, &quot;What are you doing, Smith

;
have you come

from Tuskegee this morning?&quot; He said, yes, he had. No omnibus had come in, no
hack or wagon of any kind; it was just about sun-up ;

there had been no train either

way on the road. The track-walker said that he staid there all night, and so did
some freedmen who were waiters at the hotel. The sheriff saw him there next morn
ing, and so did General Gunn, an attorney there, who lives in Opelika. The sheriff

examined his gun, and asked him what he was doing with it. He said he brought it

to kill game. After I had passed him at the warehouse, and gone down to the hotel,
he walked in and says to Mr. Kennedy, the warehouse-keeper,

&quot; There is that God
damned census-taker going along there.&quot; Mr. Kennedy says, &quot;If you do not trouble

William, he will not bother you&quot; Kennedy has a peculiar way of talking &quot;he will

not trouble you unless you trouble him.&quot; He says, What has he done to you ?&quot;

Smith says, &quot;-Well, he is a God-damned radical
;&quot;

and then he used other words in con
nection with my lameness, my infirmities. He said he hated me on that account, and
that the first opportunity he got he intended to give me hell, or words to that effect.

A short time afterward, when I began to get well enough to go down town, I was so

well satisfied that he was the man, that I at once took a buggy and went an unfre

quented way to General Guriu s one Sunday to have this man arrested. I went by the
most out-of-the-way route 1 could find, and employed Gmm and Colonel R. F. Ligon
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to prosecute him ;
but he got intimation of it from some cause, I do not know what I

cannot tell how he did but he left that day, and has never been back to Ti^kr^.,.
since. He came in on the hack next morning after the shooting, and Colonel Bowon
and others saw him on the hack. Mr. Adams, his employer, was asked why it was h. 5

was down there, and Adams replied that he had gone down there to see a Miss Henry
a young lady ;

and I took occasion to inquire of the Henry family, and they said ho
never was in their house in his life. He was a stranger about there; he had very
recently come

;
I had no acquaintance with him whatever, but I could frequently hoar

of his making harsh remarks about me. I never paid any attention to him, becauso
he was a man in a very menial occupation, and I did not care about havin- any diffi

culty with him.

By Mr. BLAIR :

Question. You consider, then, that this attempt upon you grew out of the hostility of
this individual ?

Answer. Well, he could not have had any personal animosity against me, because I
never gave him any cause. When I first saw the man there about the stable, I thought
then to myself,

&quot; There is some poor confederate soldier who is wounded, and cannot
do any other sort of work than to clean out stalls, and I will make his acquaintance,
and, if he is the right sort of man, I will let him know he has a friend in me.&quot; But
before I ever got acquainted with him, I found him cursing and abusing me. He shot
at a man there simply because he was a republican, and for nothing else. He made
his brags that he had taken three shots at him before he could kill him

;
he said he

was the hardest man to kill he ever shot at.

Question. Who was the man he shot at?
Ansiver. J. H. Hoduett.

Question. Who did he tell that ho shot at Hoduett ?

Answer. I heard P. II. McKiuzie I will not be positive whether it was Mr. McKin-
zie

;
but now I recollect that the circumstance was mentioned in the presence of Mr.

McKinzie, and he said,
&quot;

Yes, Hoduett had complained of being shot at one night as he
left his billiard-room.

Question. You say McKinzie said that Hodnett had complained of being shot at after

leaving his billiard-room, and that this man told McKiuzie that he had shot at him ?

Answer. It was told there in the presence of several. I do not remember who were

present. I cannot call to mind who were present.

Question. Were you present?
Answer. Yes, sir; I was there.

Question. Were you present when this man declared that?

Answer. O no, sir; I was not present when he declared it
;
I was not present then. I

have been trying to think who it was I heard say it. It was some man who was ac

quainted with him there.

Question. Who did Smith tell that Hoduett was a hard man to kill
;
that he had shot

at him three times ?

Answer. That all came up in the same way ;
I got it from the same man.

Question. You cannot remember whom ?

Ansiver. No, sir
;
I do not remember.

Question. When did you hear that ?

Answer. I heard that after I came down town.

Question. After you had been shot ?

Answer. Yes, sir*; and after I got well, and came downtown. I was making some

further inquiries. I presented this man Smith to the grand jury, but I do not know

whether they ever got a true bill against him or not
;
their proceedings are all secret.

I would notTbe apt to know unless they should arrest him.

Question. He said that he shot at him three times, and that he was very hard to kill,

and that he had shot at him because he was a republican simply ?

Answer. No
;
he did not state that he shot at him because he was a republican.

Question. You said so.

Ansiver. I did not mean to be understood that the word &quot;republican&quot;
was

UflfwJ
in

that connection, but that was the real cause of his shooting at him. I do not kuo

that he stated the cause.

Question. How do you know it was the cause f

Ansiver. For this reason : that Hodnett was rendering himself peculiarly ohuoxiou

to the people there in his political course, and was doing some very improper

What were those improper things that he was doing as you thought; t

Amwer. Well, there are some things that he d.d there which I
^ughtereim-

proper. He encouraged the freednieu to go to town after Alston was shot.

that reason you know that it was Smith shot at him, although Smith

did not say that he had shot at him because he was a republican r
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Answer. Another reason Smith was abusing republicans generally, and threatening
them generally. I could hear of these things in different ways.

Question. And for that reason you know that he shot at him because ho was a

republican ?

Answer. If he shot at him at all. I hare only Mr. Smith s word that he did shoot at

him, and I would not likely believe Mr. Smith unless he was corroborated.

Question. Did Smith tell you that he shot at him ?

Answer. I never spoke to him in my life.

Question. Who did he tell that he shot at him ?

Answer. I do not recollect.

Question. You stated that after a certain meeting, at which you had spoken, and also

Major Norris had spoken, Major Norris was grossly insulted by a crowd of boys and
men headed by the marshal.
Answer. Yes, sir. ,

Question. Who is the marshal ?

Answer. His name is Avery, I believe. I know this only from what I heard Major
Norris say. I want that so qualified. Major Norris went over everything that had
transpired when he i^ot to me. I was not with him at the time. He saw me and came
across the street, and was very glad to meet me, and then told me about the insults
that had been heaped upon him there.

Question. You spoke of a note that was picked up at the church on the occasion of the
assault upon it, which note you say was by a young lady; to whom was that note
addressed ?

Answer. As I never saw the note I can only state what I heard. If my recollection
is correct, the note was addressed to a young man by the name of Morrison, and a

young man by the uamefof Barton.

Question. Addressed to two young men ?

Answer. Yes, sir. I will not be positive about that, as I never saw the note. I did

my best to have that note secured, and sent down here before the district court, not
for any political purpose, but to preserve law and order up there.

Question. Who are Messrs. Morrison and Barton ?

Answer. Mr. Morrison I do not know, but Mr. Barton was a lad, I suppose, nineteen

years old.

Question. Did he live in Tnskegee ?

Answer. Yes, sir; his father lives there now. I think his father was a candidate for
sheriff that he is a candidate now, or was, I do not know, but he is living there with
his father still. He staid probably down on the plantation, on his father s place, and
superintended matters.

Question. You do not know who Morrison was ?

Answer. I never saw Mr. Morrison this gentleman that was spoken of
;
he had a

married brother who was living there not far from Tuskegee ;
he had a farm in the

country. I never saw the young man, and would not know him if I was to see him
now. I knew the married one. He was a one-armed man, and the same man that
threw the faggots in the magistrate s office in Hunni&ut.

Question. Were any proceedings taken or had against these two young men ?

Answer. None at all, sir. Now, Dr. J. G. Griggs, as I am informed, made repeated
efforts to get hold of that note. I don t know by what authority he wanted it, but I

advised the parties in possession of it not to let him have it, but to keep the note
secure and pass it about ampng them until they had a safe opportunity to deliver it to
the United States marshal. They wanted to give it to me, but I would not have it,

and would not even look at it.

Question. Why would you not look at it ?

Answer. I did not want to be connected with it in any way ;
I was afraid to have it

in my possession, or to let it be known that I had it in my possession.
Question. Did you regard it as an evidence of the guilt of those parties ?

Answer. I could not tell how it would be regarded, but it bore date on Sunday and it

was found about the church there on Tuesday morning, I think the following Tues
day.

By the CHAIRMAN :

Question. When was the church fired upon ?

Answer. On Monday night between 12 and 1 o clock.

By Mr. BLAIR :

Question. Why was it not put before the grand jury ?

Answer. The note ?

i Question. Yes.

Answer. Well, I did not counsel them to put it before the grand jury, because I did
not think the grand jury would take any notice of it.

Question. Are the ofticers of the county all republicans ?
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Answer. Well, they were elected by the republican party; the probate judge faedffand circuit c erk, but the circuit clerk was merely nominally tin!
,!,,!&amp;lt;;

h, , t

&quot;

s mthere to do the business of his office. The circuit clerk really wai his
&amp;lt;l,.7mty whSwas not a republican; he is a very clever man

;
I would not have been afriiltohave trusted the paper with him myself with this deputy but I did not think ilwould do any good ;

I really was not advised as to the proper place to leave the note
for investigation.

Question. Who summoned the grand jury?
Answer. The sheriff, the probate judge, and the circuit clerk.
Question. These parties were all elected by the republicans ?

Answer. The sheriff and circuit clerk were elected
;
the probate judge was appointed

by the governor Governor Smith.
,

Question. You did not think the grand jury selected by these gentlemen would take
any notice of it?

Answer. No, sir.

Question. Why ?

Answer. Well, for this reason : that they were composed, or generally had been com
posed, principally of democrats there, men who were bitter in their political feelings ;

there had been one or two republicans upon the grand jury there white men.
Question. Are there not always negroes upon the grand jury ?

Answer. There never has been a negro upon any jury of any kind in Macon, except
one

;
the coroner s jury there empanelled some negroes upon one occasion when I was

acting as coroner.

Question. You think, then, that a grand jury consisting of a majority of democrats
in that county would refuse to indict a man guilty of assassination and murder?
Answer. I do not believe it where the evidence Avas plain au^. manifest

;
I do not be

lieve they would then.

Question. In this particular instance, this flagrant outrage you have described, an
assault upon inoffensive men in a church, was not put before the grand jury ?

Answer. I do not say it was not put before the grand jury, but I say if the grand
jury ever took any action in the matter I am not advised of it, and would not be until
a capias had been issued to the party arrested

;
there have never been any arrests made,

and nobody has ever left the county, as I know of, except Smith.

Question. You know, in fact, that a very important piece of evidence which was in

the hands of republicans, to wit, the letter to which you refer, never was put before

the grand jury f

Answer. I am satisfied in my own mind that that paper never was before the grand
jury.

Question. It never was in the custody of any one except republicans ?

Answer. It never was that I know of. Now, the preacher there, John Butler, who
had charge of that paper, came to me, and told me he was going to deliver it to Mr.

Paget, the sheriff, and I advised him not to do it. Says I, &quot;Do not do it
;
the United

States marshal is the proper custodian of that paper ; carry it to him.&quot;

Question. You were asked the question by Senator Pratt if there were any prosecu
tions against the parties who committed these acts. You replied that there were not,

to your own knowledge.
Answer. Yes, sir.

Question. 1 ask you the question if all the officers through whom a prosecution could

be instituted were not republicans, and all the evidence in regard to that transaction

in the hands of republicans ?

Answer. Well, the county officers, as I before stated, were republicans, and, with ref

erence to that particular act, the paper was in the hands of republicans.

Question. And republicans only ?

Answer. Republicans only, so far as I kno^v.

Question. Who, then, is responsible, if any one is responsible, for these prosecutic

not having been instituted ?

events might develop more facts, and I wanted the paper in a sale place,
f

Question^ Did Dr. W. J. Gautier tell you he was afraid to vote the democratic ticket

Answer. He did not
;
we have not been on intimate terms, and at several ti

has been a coolness existing between us.

Question. Who did he tell?

Answer. I got my information from Colonel W. B. Boweu.

Question. The postmaster ? nnYian*

Answer. Yes, sir. Colonel Bowen and myself were together I rccollect

sion on which he told me
;
we were talking about the lamentable state of
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the country and the iear on the part of the people to express their true sentiments,
and, among other things, he just mentioned that as a very sad thing in this country.

Question. Did you know that Gautier was a republican f

Answer. He belonged to the League, and met frequently in republican meetings. I
have been in republican meetings with him. I do not know what his politics are now.
He is a man of influence, standing, and property.

Question. How did you know he was in the League ?

Answer. From information
;
from having heard him say so

j
I heard him say so in a

speech.
Question. You have seen him in republcan meetings ?

Answer. Yes, sir. I never was in a League myself.
Question. How long since did you see him in a republican meeting ?

Answer. I saw him in republican meetings in the winter or spring of 1870
;
I know

that I saw him in two political meetings.
Question. That was prior to the last congressional election ?

Answer. Yes, sir
; prior to the congressional election in 1869 no

;
let me see not

prior to the congressional election in I860
;

it was prior to the last congressional elec

tion, before the month of June.

Question. You had never attended republican meetings prior to that yourself, had
you?

Answer. I commenced in 1869, I think
;
I made myself active in the congressional

campaign of 1869
;
I did all that I could honestly and conscientiously do for the success

of the republican ticket.

Question. You stated that the people were alarmed at the crowd collected to defend
Alston ?

Answer. Yes, sir.

Question. And to kill the men charged ?

Answer. Yes, sir
;
and I understand, also, and it was a general report there, that

Hodnett and Alston had sent out runners through the country for the freedmen to col

lect there, to protect Alston s life. He was very much alarmed, and many of them
came at his bidding.

Question. You do not know who went on the bond of these parties ?

Answer. Who shot at Alston ?

Question. Yes.

Answer. I think I do.

Question. Give their names, will you ?

Answer. I think they were Jesse L. Adams and R. A. Johnson
;
if there were any

others, I do not remember
;
there may or may not have been.

Question. Is R. A. Johnson Robert Johnson ?

Answer. Yes, sir
;
Robert A. Johnson. I think he belonged to the commissioners

courts of roads and revenues of the county. This is the same Adams who owned the

livery stable, and had J. R. Smith employed.

By the CHAIRMAN :

Question. Were Adams and Johnson democrats ?

Answer. Both of them were.

Question. They were bondsmen, as you understand, upon the recognizances of the
men who were arrested for firing upon Alston ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Your statement is, that the people were alarmed at the crowd that col

lected to defend Alston, and execute those charged with his attempted assassination,
and after the dispersion of this crowd these men gave bond for these parties ?

Answer. Yes, sir. ,

Question.- Do you mean to infer that the bond was given because they were alarmed
at the demonstration which the negroes made to take their lives ?

Ansiver. No, sir
; they held them in custody for a day or two, until it was safe to

release them, and then they took their bond. My idea is, that they would have had
the investigation right away, but the excitement was so great in town there, that they
thought it prudent to detain them in custody for several days, and then have a pre
liminary trial, which was had, I understood, before the circuit judge and the probate
judge, who is ex-offido county judge ;

and these parties were bailed
;
I do not remember

the amount of the bond
;
I would say $400, anyway.

Question. They were subsequently discharged ?

Answer. Yes, sir; I do not think the grand jury ever found any bills against them.

Question. Was there any examination?
Answer. Before the grand jury?
Question. Yes.

Ansiver. Not that I know of. In the regular course of things, these bonds ought to
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have been returned by the circuit clerk to the grand jury, and I think thev
1 think that was developed in the Norris and Handlev mv*ti&amp;lt;wHH _n,

Y U d D0t kn W th te8timony UP011 which the arrests were originally

Answer. No, sir.

Question, You can form no opinion as to whether there was any ground for the arrest
oi tlioso y)cirrios

Answer. No, sir; well, yes; they say that the lie passed between Alston and John
Adams, one of the parties, before the meeting broke up. There was some bad fWlh,-
between them before the meeting broke up, engendered by something that transpin-din tjliG meetin

By the CHAIRMAN :

Question. You were asked by General Blair whether you had been indicted for mur
der, -and what your defense was; you may state whether your defense prevaikd
whether you were acquitted.

Answer. I was acquitted. The jury staid out about three-quarters of an hour, and
returned a verdict of not guilty.

Question. I will ask you to state if you ever heard a rumor that the democrats insti
gated the attempt upon Alston.

Answer. O, yes ;
that was very common among the republicans there.

Question. That they instigated these freedmeu to attack him ?

Answer. Well, no particular persons were instigated; among the republicans there,
there was a general belief with -every one that I had any talk with, that there were
white men connected with the shooting at Alston, and that this man Smith was one of
them.

Question. The Smith who subsequently fired upon you?
Answer. Yes, sir; that he was oue of them. About that time, all these difficulties

and misdemeanors that were committed there in town, were traced right there to that
livery stable the burning, and the hanging in effigy, and all.

By Mr. BLAIR :

Question. Was that a misdemeanor ?

Answer. I beg your pardon ;
that was not a misdemeanor, but a violation of the town

ordinances there
;
there were other misdemeanors committed

;
I think it is a misde

meanor under the laws of Alabama, if I am not mistaken.

By the CHAIRMAN :

Question. You know of no cause for your being hung in effigy, except that you were a

prominent, active republican ?

Answer. None at all
;
we carried the town at the town election.

Question. This Smith was a violent democrat ?

Answer. Yes, sir.

Question. You say you have frequently received Ku-Klux letters ?

Answer. Yes, sir.

Question. Will you give the purport of those letters to the committee, how they were

signed, and how you received them ?

Answer. I will state as to the first letter I received. Mr. Ilefliu notified me that he
had secured the place of postmaster at Tuskegee for me

;
I made no application to Mr.

Heflin at all, but they ran the postmaster off from there
;
he was afraid to remain in

the place.

Question, Who rau him off?

Answer. Well, he left there about the time of this Alston difficulty. He was a northern

man, named Gilbert. He left there, and Mr. Heflin, I suppose, to do something for mo
for my zeal in his behalf, secured me the appointment of postmaster of Tuskegee, and, as

soon as it was ascertained that I was postmaster, after 1 had returned my oath and

was preparing a bond, I received this first- Ku-Klux letter. They told me that the

voxpopuli was opposed to my holding that position ;
that they understood that I had

made application and had received the appointment; and that if I had not received it,

I had better withdraw my application, and if I had received it I had better resign ;
and

they would advise me to travel for my health. They gave me three days to pack up
and leave the county, and stated that, if I did not, the angel of death would visit me
in my chamber; it was signed K. K. K., and a sort of postscript stating. &quot;A word

the wise is sufficient.

ter out of the post-office at Tuskegee. VVlieu l went to tue pos ice,

gathering around, I suppose fifty or sixty ;
I got the letter out and broke it open, ai
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stood in the door and announced publicly that I would give $500 to know the man
who wrote it

;
that I would cowhide him

;
and nobody made me any reply at all, and

I got in the buggy and drove off.

Question. What is your opinion as to the existence, in the year 1870, of a Ku-Klux
organization in Macon County, or of an organization similar in its objects and prac
tices to that of the Ku-Klux order ?

Answer. It could only be a matter of belief, Senator, a matter of opinion. If I ever
saw a Ku-Klux I do not know it

;
I could not point him out

;
but I am, satisfied that

there was such an organization in Macon County at the time of which you spoke.
Question. In 1870 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you any idea how widely it extended how many members it em
braced ?

Answer. I cannot say, sir. I think it extended all over the county. I will state this

much I do not know, really, as I ought to state it I do not believe I will, because I

considered it confidential, and I do not want to bring in the man who said it to me, and
it would prove very little.

Question. Were you active at the polls, in 1870, distributing tickets ?

Answer. Yes, sir.

Question. Doing all you could to promote the election of the republican ticket ?

Answer. I was. I had the whole of the tickets for Macon County, and I sent them
out and put them in safe hands. The large majority of the republicans voted at Tus-

kegee. They were requested to vote there.

By Mr. BLAIR :

Question. In 1868?
Answer. In 1870. I received the tickets, and put them up in packages of about fifty,

and I selected trusty freedmen, members of the republican party, and stationed them
at the different avenues going into town, and told them to distribute these tickets, and
as soon as they got out, to come to me and get some more

;
and not to give any white

man a single ticket; that if any white man, a republican, wanted a ticket, to send him
to me. In that way they were all given out, and the democrats did not get hold of any
of our tickets until about 3 or 4 o clock in the evening. I had repeated requests for

tickets to make alterations. The sheriff, in fact, wanted tickets, and I asked him par
ticularly,

&quot; Do you want to take any name off the ticket?&quot; He said he did. I said,
&quot; You cannot have them.&quot; Ho said he was a member of the republican party. I told

him, &quot;I do not know that you are
; you did not pay anything for the printing of these

tickets, and do not attend the meetings. If you will give me your word of honor that

you will vote the ticket as it is, or give them to such men as will, you can have them.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. What manifestation of feeling did you observe on the part of the demo
crats on account of your activity at that election ?

Answer. Well, men passed me there in town during the election, and would not

speak to me. I gave a ticket to an old freedman who had formerly belonged to a Mr.

Howard, and he told me,
&quot;

Bill, don t you vote that man, or I will have him indicted,
and you will be responsible for sending him to the penitentiary.&quot; He was a man
clearly entitled to vote, and Mr. Howard was very active on the other side, and at the
close of the polls, when they were being counted out, and they saw the majority the

republican ticket would get there, I passed around we had two polling places in the

grand jury room, lower floor I passed around from one window to the other, to ascer

tain as soon as I could how the thing would run, and as I passed by a crowd of, I

reckon, of some fifteen,one of the party some man said in rather an undertone,
&quot; You damned scalawag.&quot; I heard it distinctly, but concluded to pay no attention to

it. I passed on a little further, and it was repeated in a still louder tone perhaps just
such a tone as I am talking now. I still paid no attention to it, and it was again re

peated in a loud tone. I turned around and looked at the crowd
;
I had not noticed

them particularly until then
;
and I saw several men in it who I knew were very bitter,

and I knew generally went armed. I tried to ascertain who it was that made the ob
servation

;
it was not repeated after I turned and looked on them. The marshal was

standing right there
;
the marshal and myself did not speak ;

we had not been upon
speaking terms for a year. He seemed to be restraining these fellows. I passed within
three feet of him going back. I went back by him to see what they would do, and whether

they intended to follow up their insults. There was a portion of a company of United
States troops within one hundred and fifty yards, and, I knew they were there for the

purpose of preserving peace and order, and I was not afraid of these fellows at all on
that account. I passed back by them, but they said nothing about it

;
the marshal

was talking to them. I paid no further attention to it, and went around to the other

door, and they sent a drunken man to devil and harass me. I was told since then, by
Mr. W. G. Brewer, the hotel-keeper of Tuskegee, while I was there attending the
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Norris and Handley contested election case, that Avery, the marshal, toM Imn on th ;l toccasion that he saved my life; that he prevented those fellows from killine m-
Question. That was upon election day?
Answer. Yes, sir

j
the ftay I referred to when they called me a damned scalawi-

Avery and myself were not upon speaking terms at the time.
Question. You may now speak of the composition of the grand and petit inri.-&amp;lt; ,.(Macon County- whether they were composed mostly of democrats or republic -ms
Answer. Most generally all democrats. I cannot call to mind but one republican that

I ever knew on a grand jury there
;
that was Colonel Bowen; but I do not pretend to

say that there were not others.

Question. State whether you have ever noticed any discrimination on account of color
or political opinion in the administration of justice in your courts, in the verdicts
which your justices render.

Answer. Well, I do not know that I have; I recollect on one occasion of defending a
freedman who was charged with shooting at another assault with intent to murder.
I got him off with a fine of about $20, and I really thought myself that he ou&quot;-ht to
have been acquitted, but I do not pretend to be unbiassed in a case of that sort; my
feelings were enlisted in his behalf, and one of the jurors afterward was laughing at
me; he is a good friend of mine and a clever man, but one of the strongest demo
crats you ever saw; he was laughing at me and complimenting me on my defense of
this boy, and said in a laughing way,

&quot; I do not know as I wras a competent man
on that jury, for I do not know whether I could do a negro justice under any circum
stances.&quot; Whether he was in fun or in earnest, I cannot tell.

Question. State what the condition of public sentiment in that county is on the part
of the democrats as to the maintenance of colored schools.

Answer. I cannot tell what it is now, but there were some few of the democrats who
thought it was a good thing, and others were opposed to it. Some people s prejudices
prevented them from espousing anything of the kind, or even tolerating it.

Question. To what cause do you ascribe the burning of the colored churches and
schools you have spoken of?

Answer. I think it is done to prostrate and disorganize the republican party as much
as possible. Now, I do not charge the better people of Macon County with doing these

things directly ;
but I think they are to blame indirectly, because they permitted these

things to be done by young men and reckless men, without ever censuring or mani

festing any displeasure at all in regard to them, because I have asked them; and when
we felt unsafe, wrhen Colonel Boweu and myself and other republicans in Macou

County felt that our lives were liable to be taken at any moment. I have requested him
I never made any such application myself I requested him to go and see these men,
and ask them to frowru down such things as that.

Question. I understand you to say there has been no such effort made on the part of

the democratic party in Macon County to frown down or discountenance these parties ?

Ansiver. No, sir
;
if there ever has, I do not know it.

By Mr. BLAIR :

Question. You stated that you were acquitted on the trial for murder ?

Answer. Yes, sir.

Question. There was no dispute about your doing the killing ?

Answer. No, sir
; they say 1 did it. I have no recollection of it at all.

Question. You do not dispute the fact?

. Answer. O, no, sir.

Question. You were acquitted on the plea you stated to the committee you put in ?

Answer. Yes, sir
;
we told the State we would be ready for trial if they would admit

the fact that at the time the killing was done I had eight or niue grains of morphine
in me, which was the fact. The druggist who had sold the morphine to me was then

in Pennsylvania. He had moved North.

By Mr. BUCKLEY :

Question. I find by reference to the vote in the secretary of state s office here, that

for Grant, in 1868, the vote was 2,327; for Seymour, 1,075 in Macou County.

Answer. Yes, sir.
. . . ^ R g&amp;gt;

&quot;

. -i i j.-Question. I find the next year, in the election held August 3, 11

spublican candidate, received 2,043 votes; J. C. Parkinson, the ti&amp;lt;democratic camlidah
republican candidate, received 2,043 votes; J. &amp;lt;J. JfarKinsou, w
received 877 votes, which is a decrease in the majority as well as in the total vot

last year.
Ansiver. Yes, sir. ^A T, -.TT \r.^~.

Question. Then, in the congressional election held November 8 lb/0, 1&amp;gt;. \\ . JN

republican candidate, received 1,701 votes, and W. A. Handley 1,240.

Y
To what cause do you attribute the large diminution of the republican
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majority between the Grant election, when it was 1,352, and the election of 1869, when
it was 1,166, and 1870, when it was only 461 majority ?

Answer. When Mr. Heflin was elected in 1869, Major Norris was the unanimous choice
of the republicans of Macon County for Congress. And a good- many of them at

Question. I mean to what cause do you attribute the great falling off in the vote of
last year the falling off of the majority?
Answer. I was going to state that Major Norris was the unanimous choice of the

people of that county, to my certain knowledge, for Congress, if he had been treated

fairly in the convention at Opelika ; and, of course, they were not as zealous in the sup
port of Mr. Heflin as they would have been.

; Question. That refers to 1869 ?
b Answer. Yes, sir.

Question. Now, in regard to the election of 1870.

Answer. I think the shooting of Alston, the burning of colored school-houses, and the
threats of discharge from employment and other intimidation practiced by democrats
toward republicans, and the murders and lynching, prevented them from v,oting, and

frightened them so they would not vote.

Question. If it had not been for those things of which you speak, do you think the

republican vote of Macon County would have been as large in 1870 as it was in 1868 ?

Answer. I think it would, and I think Major Norris would have received a* larger
majority, because there has been a great exodus of people from this portion of the

country to Texas, and there have been some freedmen brought in here from North Car
olina and Virginia as laborers. I thiuk ifc would have been larger both years.

By Mr. BLAIR :

Question. You were Major Norm s counsel in taking testimony ?

Answer. Yes, sir.

Question. That was the theory you were endeavoring to establish in the contested

election, that you are testifying to now ?

Answer. I do not think that point was raised at all.

Question. Did not your proofs or attempted proofs in that case go to establish that

theory ?

Answer. I do not think that I ever mentioned, or that any witnesses ever mentioned,
the facts I have just stated.

Question. It seems that Major Handley s vote was increased over two hundred
votes

;
does not that account for the diminution on the other side ?

Answer. We have never regarded that as a fair vote. I think likely Haudley, in the

county of his residence, Randolph, may have gotten more votes.

Question. I am not talking about Randolph, but the statement here as read from the

returns, if they be true, and I presume they are, shows that the vote was at least two
hundred more than received by the democratic candidate at the preceding election.

Ansiver. I attribute that to this fact: Mr. Parkinson, democratic candidate, was an
Ohio man. He moved down here about the close of the war.

Question. When did Norris move down here ?

Ansiver. I think Major Norris was here before. The first knowledge I had of Mr.
Norris being in the State at all, was a short time after the surrender. I think Mr.
Parkinson came here in 1866. The object, as I understand, iu having Mr. Parkin
son on the ticket, was to control the negro vote. That was the policy of the demo
cratic party.

Question. Mr. Parkinson received 877 votes; Major Handley 1,240, an excess of 300
votes

;
the increase of the vote on the democratic candidate being near about the same

as the decrease of the vote of the republican candidate. There is, therefore, no de
crease absolutely to be accounted for ?

Ansiver. It would look so, arguing from those premises ;
but you will see a decrease

of near six hundred votes from that received by General Grant.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it not a fact that, in the Grant election, there was a freer vote cast
than at any other time in Macon County ?

Answer. Yes, sir
;
there is no question of it.

Question. Less intimidation?
Ansiver. There was none at all.

Question. Less violence ?

Answer. Yes, sir
;
the democrats manifested no interest at all in that election, as far

as I know
;
and I do not think all the republicans voted then

;
and I am satisfied in

my own mind that they never have all voted in Macon County.

By Mr. BLAIR :

Question. Is not that the case everywhere ?

Answer. In some places, sometimes it is
;
but I think there were more here who did

not vote than ordinary.
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supervisors of election threw out,iu

Answer. Yes, sir.

Question. Who were the supervisors ?

Answer. The probate judge, sheriff, and circuit clerk.

Question. All republicans ?

Answer. Yes, sir; all were republicans.
Question. What were the votes thrown out for ?

Answer. I think about three hundred were thrown out.

Question. What for ?

Answer. Well, this fact transpired in the investigation in Macon County between
Major Noras and Mr. Hamlley, that there were many names on the registration list
that were written so badly that the board of supervisors could not identify them with
the names written down on the poll-list.

Question. Who were the registrars were they republicans ?

Answer. Mr. Allen was the registrar ;
he was a republican^ but Mr. Brooks, his son-

in-law, a violent democrat, did all the business. He is solicitor of Macon County. I
will state that I do not believe Mr. Brooks did anything of the sort intentionally, but
he writes a miserable hand.

Question. Did he register the whole county?
Answer. No, sir

;
he did not register all, only a portion of it

;
there were other regis

trars. I think Mr. Allen got the registration for. the whole county and got other
parties to do it for him. He got a Mr. Kyle to do a portion of the registration.

Question. What is Kyle s first name &quot;?

Answer. Ponsonby Kyle.
Question. According to the election law here in operation, the board of supervisors

has a right to throw out a portion of the votes if they see proper ?

Answer. Well, they have a right to purge the ballot-box, and throw out all illegal
votes

;
that is my understanding of the law.

Question. Now, if these 300 votes had been added to the list, the vote would have
been about the same as it was in the Grant election, would it not ?

Answer. No, sir
;

it would have lacked over 600 votes. Grant s majority was about

1,300 and something; there were 750 votes polled, and the supervisors cast out nearly
300, and if you add that, about GOO, which was really the number in the county who
did not vote at all, to the 750, counting in this 300 thrown out by the board, you will

have nearly the same as General Grant got.
Question. The vote cast for General Grant was 2,327, for Seymour 1,075 ?

Answer. That would leave about 1,300 for Grant.

Question. The whole vote would have been 3,402, and the vote cast for Handley was
1,240, for Norris 1,701, making 2,941 ;

then 300 votes were thrown out by the supervisors,

which, if added to the total, would be 3,241, leaving the excess in the Grant election.

about 160 over that of 1870 is not that correct ?

Answer. My impression is that you counted in $he 300 thrown out twice.

Question. No, I did not.
Answer. The return made by the board of supervisors was returned this way; they

returned a full statement of what they had done the whole number of votes cast and
the number thrown out.

Question. We have the official statement of Macon County, as filed in the secretary
of state s office

;
that official statement gives Haudley 1,240, Norris 1,701, which makes,

added together, 2,941 ;
the 300 votes you have testified were thrown out by the super

visors make 3,241 ;
that is only an excess of 161 over the presidential election vote.

Answer. It is in the neighborhood of two hundred, according to that calculation.

By the CHAIRMAN :

Question. Was the marshal in Tuskegee a democrat or republican ?

Answer. He was a democrat.

Question. A very decided, strong democrat ?

Answer. Yes. sir
;
I think he was. He was a man who stood very well, but he was a

bitter democrat.

Question. I desire to inquire of you whether, under the laws of Alabama, the marshal

is a conservator of the peace ;
is he in the nature of a policeman ?

Answer. He is. Under the election law of the State, it is made the duty of the sherift

to detail a special police, and to have them wear badges, so that the crowd may know
them when they see them

;
and the marshal on this occasion was made, I think, the

chief of this special police, in addition to his being a conservator of the peace, marshal

of the town.

66 A
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Statement of official vote of Macon County, Alabama, at the presidential election held on the

3d day of November, 1868.

For Grant 2,327
For Seymour 1, 075

Congressional election held August 3, 1869.

For R. S. Heflin 2, 043
For J. C. Parkinson 877

Congressional election held November 8, 1870.

B.W.Norris 1,701
W.A.Handley , 1,240

Election for representative to general assembly held November 8, 1870.

Republicans :

Wni. Alley 1,694
Henry St. Clair 1,702

Democrats :.

H. C. Armstrong 1,242
F. S. Ferguson 1,243

OFFICE OF SECRETARY OF STATE,
Montgomery, Alabama, October 18, 1871.

I hereby certify that the above is a correct statement of the official vote of Macon
County, Alabama, as transcribed from the original returns on tile in this office.

[SEAL.] J. J. PARKER,
Secretary of State.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 18, 1871.

OSCAR JUDKINS (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. In Lee County, Opelika.
Question. How long have you lived there ?

Answer. I was living there ever since January of this year.

Question. Where did you live before you went to Lee County ?

Answer. Chambers County.
Question. How far is that from here ?

Answer. I don t know exactly how far it s from here; it was in Chambers I lived last

year.
Question. Is Fredonia in that county ?

Answer. Yes, sir
;
I think it is. I live between Fredouia and La Fayette.

Question. La Fayette is also in Chambers County ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it the county seat ?

Answer. Yes, sir.

Question. State what you know of a colored man being killed near Fredonia, and
when it was, and how it happened.
Answei\ It was done last year. I don t particularly know the day of the month, but

I know it was done last year that he was killed last year.

Question. Where, at his own house ?

Answer. Yes, sir
;
in his bed.

Question. In the night-time ?

Answer. Yes, sir.

Question. By whom ?

Answer. I don t know
; they said it was the Ku-Klux.

Question. How many men did you understand visited him?
Answer. Visited of the night, or just his friends?

Question. How many men did you understand attacked him that night ?

Answer. I didn t understand no certain quantity of men
;
not how many or how

^ittle
; only men went there and killed him.
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Question. Did you understand they went there in disguise?
Answer. They said they were Ku-Klux.
Question, What did they kill him for ?

Answer. For feeding of a white lady that was teaching school, and being a republi
can at the same time

;
that is what I heard. That was the only place she could tret to

board.

Question. She was boarding at his house, was she ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where did he live, in the town or country ?

Answer. In the country.
Question. Has it ever been known who killed him ?

Answer. Not as I know of, it has not.

Question. Was anybody taken up for it ?

Answer. No, sir.

Question. Was any effort made on the part of the citizens to find out who killed
him?

Answer. No, sir
;
not as I know of.

Question. What was his name?
Answer. America Tramblies.

Question. Was this a young lady that was teaching school ?

Ansiver. No, sir
;
an old, settled lady.

Question. Did she live in the country ?

Answer. She moved from West Point up there to teach school.

Question. What became of that school
;
was it broken up ?

Answer. It was burned down.

Question. When was that done ?

Answer. It was done during last year. I don t know exactly what time it was done.

Question. How long was it after Tramblies was killed ?

Answer. I don t know exactly how long, but it was afterwards.

Question. Had the colored people built this school-house ?

Ansiver. I don t know how the school-house got up, but they claimed it.

Question. Was it ever found out who burned the school-house ?

Answer. Not as I know of.

Question. Did you understand that the men were disguised who burned it?

Answer. I don t know if they ever found that any men in disguise went there, only
they found the house a-fire and all the things ;

that is all I know about it.

Question. Has there been any attempt made on the part of the people to find out who
burned the school-house ?

Answer. Not as I know of. I have not heard anything about it.

Question. What, if anything, do you know of a colored man being killed at La Layette,
the county seat of Chambers County?
Answer. That was in the time of the meeting.
Question. When was that?
Answer. That was last year, before the election.

Question. What was his name ?

Answer. I don t know his name
;
I never heard his name called

;
I know he was killed,

that was all. They got up a meeting there.

Question. What kind of a meeting, a political meeting ?

Ansiver. Yes, sir
; speaking.

Question. Was he in the meeting ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he killed while he was in the meeting, or going home ?

Ansiver. He was killed while he was in the meeting.
Question. Who was addressing the meeting ?

Answer. I don t know the colored man, but it was a colored man
;
I don t know his

name.

Question. Where was the meeting held ?

Answer. It was held out on I don t know how LaFayette sits from here but it was

held out on a little pine grove, a piece from town.

Question. Not in a building ?

Ansiver. No, sir, in a grove ; they had a little stand.

Question, Was it in the day-time or night ?

Ansiver. Day-time.
Question. Were you where he was killed ?

Answer. No, sir
;
not right where he was killed.

Question. Were you at the meeting ?

Answer. I was at the meeting when he was killed, but I never saw him after he was

killed, nor before.

Question. Go on and state the particulars just as you heard them at that time.
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Answer. He was killed, and at the same time after lie was killed I saw several others
arrested and going to jail.

Question. What were they arrested for for killing this colored man ?

Answer. No, sir, it was a white man killed the colored man
; they did not arrest

him
;
the man that killed the colored man did not get arrested, but these other parties

got arrested, and were put in jail. I know that much. That was before the election
came off.

Question. If I understand you, a white man killed the colored person, whose name
you cannot remember, and several colored men who were attending this political meet
ing were arrested by the white men and taken to jail ?

Answer. Yes, sir/

Question. Do you know on what account they were arrested what was charged
against them ?

Answer. I don t know what they had charged. I know they were arrested right away
and carried to jail.

Question. Had they misbehaved themselves ?

Answer. Not as I know of.

Question. You were in the meeting ?

Answer. I was not exactly at the meeting when it commenced
;
I was there after the

man got killed, and I saw them going to jail with these other men. I know some of
the men they put in jail.

Question. What was the name of the white man that killed this colored man?
Answer. Bill Adams.
Question. What was his excuse for killing this man ?

Answer. I never heard.

Question. You say nothing has ever been done with him from that time to this?
Answer. Not as I know of. I have not heard anything.
Question. How long were the colored men kept in jail ?

Answer. There was one kept in there until this year. If I am not mistaken he was
kept in there until about June, I think. Allston Askew, I think, was the last one
came out, and if he came out at all he came out very late in this year.

Question. Did they ever have a trial?

Answer. I don t know whether they ever did or not
;
it is out of my power to say

that.

Question. Was there a disturbance at the meeting, did you understand ?

Answer. Yes, sir. I think there was a disturbance at the meeting, but how it got up
I don t know, only a man was killed.

Question. What was the politics of this Bill Adams ? Was he a republican or demo
crat ?

Answer. He was a democrat, I think
;
in fact, I don t know the politics of either one

of them.

Question. How long was this mass meeting, you speak of, before the election ?

Answei\ You know about the time the election came oif, afterward
; you can tell the

day of the month better than I can.

Question. The election was on the 8th of November ; how long was this before that ?

Answer. This was a meeting intended for the election
;
I didn t notice the number of

days ;
I didn t think I would be called up for anything of the sort, and this was all a

kind of a frightening thing when that man got killed, and I wasn t paying attention to
such things as that.

Question. Do you know of any other colored men being killed ?

Answer. No, sir.

Question. Did the republicans have any torch-light procession that night ?

Answer. No, sir
;
the republicans did not. After the election was off the white

people got up a torch-light procession.
Question. The white people got up a torch-light procession ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did that procession abuse anybody ?

Answer. Yes, sir
; they abused a man

; they went down to a man s house with their
torches and they cursed him and shot through his house, and threw a torch over on
the house, and some one slipped in and got it off; some man went in and got it off;

they coaxed him to come out
;
he happened not to be in his house.

Question. Who was he ?

Answer. Mr. Isaac Hyinan.
Question. A white man or a colored man ?

Answer. White man.
Question. Was he a republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he take an active part in the election ?

Answer. Yes, sir.

Question. What other house did this procession visit ?
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Answer. I don t know exactly ;
I think at Mr. John Ward s.

Question. What was done ?

Answer. That was about what they did
; they shot through the house, and curs-

him; deviled around as long as they wanted to, and came out and called hi
a damned radical son of a bitch, a nigger-loving son of a bitch.

By Mr. BLAIR :

Question. Was this Hyman?
Answer. It was at his dwelling they were talking; they did not show him any

respect in the procession at all.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they break open his door ?

Answer. Not at that time.

Question. Did they after that ?

Answer. Yes, sir
; somebody did after that.

Question. Tell the committee all about it.

Answer. This was done after that procession was over; they came on the Christmas
eve night ;

he was gone to supper, and called me and told me to stay in the office until
he came back, and mind the fire it was a very cold night and dark until he came
back from supper ;

while he was gone to supper there came a crowd of men to the

gate and hollered very loud,
&quot;

Hello, God damn
you.&quot; I stepped to the door and

opened the hall door next to the street, and he says,
&quot; God damn you, if you cannot

answer, I will make you answer,&quot; and I got to the door, and locked ihe door and the
office door, and carried the keys in my hand, and slipped out of the back door, and
they broke open the door and entered.

Question. How ?

Answer. They broke the chain bolt at the top, and split off the bottom piece, where
it was held by the bolt. When I locked it I kept right on to the back door, and

slipped under the house. I saw after they used that kind of language that I had bet
ter not stay there, no matter whether I was white or black, or who I was ; God
damn you, if you don t answer I will make you answer.&quot;

Question. What threats did they make ?

Answer. They broke on in the house, and went in
; by that time Mr. Hyman s dog

got afoul of them, and he says,
&quot; God damn you, I don t want you, nor own you. God

damn you, bring your master, I want to kill him
;
he is the one I want to see.&quot;

Question. How large was this crowd ?

Answer. Six or seven deep.
Question. Did you notice whether they had disguises on ?

Answer. I never got to see one of their faces.

Question. How long did they stay there ?

Answer. About three-quarters of an hour or an hour. He did not hurry back from

supper, and they staid and waited for him.

Question. Did they wait until he came ?

Answer. Yes, sir; they were there when he came
Question. What did they say to him ?

Answer. They didn t say nothing to him; I was squatting under the side of the

house, and I heard him go and snap his fingers to his dog, that went to meet him, and

I crawled to the front side of the steps, and near the step he stopped, and when
he came he spoke to me, only a word, &quot;What are you doing there?&quot; I whispered to

him,
&quot; Don t go in there

; your house is full of men.&quot; He didn t pay any attention, and

waJked up the steps. I run before him, and grabbed him by the shoulder, and whis

pered to him,
&quot; It will not do to go in there

; they might kill you ; they broke open the

house and went in.&quot; He started in, and I had to pull him otf to carry him off, to keep
him from going in

;
he stood and studied a while, and went on back.

Question. Was he deputy revenue collector of that county?
Answer. Yes, sir

;
the same office that he commands now.

Question. This was his office that they broke into ?

Ansivei . Yes, sir.

Question. So they never got to see him ?

Answer. No, sir.

Question. How far was his house from the office?
.

Answer. His office ? he had the whole lot, and his office was in the front room, right

f at the gate. .

Question. You have spoken about the Ku-Klnx. Did you ever see the Ivu-Ivlux ?

Answer. I never saw them no further than for sure to know who they were.

see men walking, off in the dark, and people that was them, but I never saw

faces, nor saw one fixed up. . ~. ,

question. Was it understood that there were a good many of them 11

County ?
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Answer. Yes, sir
;
I have seen a heap of black men, that I didn t know, and don t

know yet, since I have been in Lee County, that said they had left Chambers OL.

acount of the Ku-Klux.

Question. What did they tell you the Ku-Klux did to them ?

Answer. They said if they worked at a place this year, and came out at the end of
the year and didn t get nothing, and didn t feel like working there, the Ku-Klux
would come and make them work there, whether or not. and so they ran away.

Question. Did they speak of having been whipped any of them ?

Answer. Yes, sir; they said they whipped them, and they ran away to keep from be

ing whipped.
Question. How many of them told you that they had been whipped ?

Answer. There has been, a good many, first and last, during last year and this year
a good many of them.

Question. Is the whipping kept up this year ?

Answer. I have not heard so much talk of it this year as I did last; you see I live in.

the town this year ;
last year I lived in the country.

Question. Are you pretty well acquainted with the colored men of Chambers
County ?

Answer. No, sir
;
no great deal.

Question. Did those that you talked with tell you they were afraid to vote their sen
timents ?

Answer. Yes, sir
;
I heard men say, at the time the election was going on, that

the whole county of colored people was republican people, and that the best part of
them were afraid to vote their sentiments about it for fear they would get hurt.

Question. Do you know how much falling oif there was on the vote of that county
on account of their staying away ?

Answer. I judged from three to four hundred, from what they say, but you know a

good many, people lives in a county.
Question. Do you know of any other acts of violence within the last two years, be

sides these you have stated ?

Ansicer. No, sir.

Question. You have heard of a good many, but you do not know them ?

Answer. No, sir
;
I do not know them.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You spoke of Mr. Ward
;
what did those men do to him ?

Answer. The night they came there I did not see them at his house, only I heard
they did get around there

;
I saw them at Mr. Hyman s house.

Question. Where did Mr. Hyman live at this time ?

Ansiver. He lived right on the line of Alabama and Georgia.
Question. In Bluffstou ?

Answer. Yes, sir.

Question. What became of the teacher that was teaching that school?
Answer. She went clear off. I have never heard of her since.

Question. What was the colored man s name that was killed at that time ?

Answer. America Trarublies.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know of any colored school-houses being burned ?

Answer. There were two burned up in Chambers County, as I told you. I

don t know who built them
;
the regular people owned them before. I don t&quot; know

who built them, but I know they were burned down.
Question. Two colored schools?
Answer. They said there was a school-house and a church. I know very well that

they didn t have any colored church
;
I staid up there a year.

Question. Were both of them burned last year ?

Answer. Yes, sir; I think one was burned the early part of the year, and the other
along after the man was killed.

Question. Are the white people up there opposed to colored schools?
Answer. Very much.
Question. Are they opposed to colored churches ?

Answer. I don t know whether they are or not. I didn t hear them say ^anything
about it.

By Mr. BLAIR :

Question. Was this white woman, who taught the school, living in the house of
America Trarnblies ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was she there at the time he was killed ?

Ansiver. Yes, sir; she was in the back room with his daughters, setting copies for
them.
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Question. Was it ever known who killed him ?

Answer. No, sir; not as I heard.

Question. What were the circumstances attending it?

Answer. Sir?

Question. How did it happen ?

Answer. I don t know that. They just took a prejudice to kill him, a;id because he
was boarding her and was a republican, and they had an objection to it. He was a
minister of the Gospel, and I never heard anything amiss of him. Both qualities and

Question. How many were there ?

Answer. I never heard how many.
Question. Were they disguised ?

Answer. They said they were.

Question. How do you know anything about it
;
were you there ?

Answer. I wasn t at his house
;
I heard it.

Question. Who from ?

Answer. From everybody everybody that lived in that neighborhood, white and
black.

Question. It was not known who killed him ?

Answer. No, sir.

Question. Nor why he was killed ?

Answer. That is what they said that he was killed them that I heard talking
about it, and that was the most of the statement that was given, that it was for board
ing that school-teacher and being a strong republican. That is all I ever heard of it.

Question. Who did you hear say that?
Answer. I heard so many I couldn t go. on and tell

;
and I heard a heap of white peo

ple say he was one of the leading negroes of the republican party.
Question. You heard them say he was a leader of the republican party?
Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear them say he was killed because he was ?

Answer. No, sir; but I heard his color say he was killed for that; the principal part
of the county, the colored people, all laid it to that

;
that he was killed because he was

a republican and boarding that woman.
Question. That is, they thought so ? ,

Answer. I reckon so. That is what they put it to. I am stating what I heard.

Question. If they did not know who killed him, how could they tell what he was
killed for ?

Answer. That is what they said he was killed for. I know he was killed, and the old

woman wTas run off through the woods.

By the CHAIRMAN :

Question. The school mistress?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. She got frightened and ran off that same night ?

Answer. Yes, sir, and the children
;
and one of his sons got shot.

Question. The same night ?

Answer. The same night.

By the CHAIRMAN :

Question. One of this colored preacher s sons got shot?
Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you know where she went to after that ?

Answer. I heard she went to La Fayette and reported it, and got her situation and

went back to West Point
;
but she didn t do any more business after that.

Question. She came from Georgia up to Fredouia ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Was it said that she was sleeping with this man ?

Answer. No, sir; this man was in the bed with his wife, I am told. Him and his

wife in one room, and his daughters and the school-teacher was in the other room.

Question. What was the name of the school mistress!

Answer. I don t know, sir.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Was she teaching a public school ?

Answer. Yes, sir.

Question. Employed by the State?
Answer. Yes, sir; I think that was what she was teaching ;

she could not get board

anywhere else but at his house.

Question. The white people wouldn t board her ?

Answer. They wouldn t board her.

MONTGOMERY, ALABAMA, October IS, 1871.

JOHN TAYLOE COLEMAN sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Please state your residence and occupation.
Answer. My residence is Demopolis, Mareugo County, Alabama ;

I am a mail-agent;
I suppose I did not lose my citizenship by being on the North and South road here.

Question. You mean you are a mail-route agent ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long have you held that position ?

Answer. I think I received iny commission in January last.

Question. What was your first road ?

Answer. I was first assigned to duty on the road from Selma, Alabama, to Meridian,
Mississippi.

Question. How long were you upon that road ?

Answer. I think I was there, sir, about two weeks, as near as I can remember.

Question. What was your next route ?

Answer. My present route from here to Colera, on the South and North Alabama
Railroad.

Question. While you were running on the route from Selma to Meridian, were you
ever disturbed in the performance of your duty ?

Answer. Yes, sir.

Question. State the particulars of that disturbance.
Answer. In February last, between the 16th and the last of the month, the exact date

can be found by reference to the Post-Office Department at Washington, at Kewauuee Sta

tion, or Kewannee Wood-pile, in Mississippi; I was making up my mail, that is, closing
up my mails, for Meridian, Mississippi ;

and if you all know the position of mail-cars, you
know how they are fixed

;
I stood with my back to the entrance, to the door that leads

into the mail-car, all the time. I felt a pressure on my shoulders, as if some one had
come in and laid his hand on my shoulder. I turned around and there stood a man dis

guised from head to foot in a gown that was drawn together at the top, just like a
common tobacco-bag, and it just fell over him and nearly reached to his feet, and was
&quot;bound around with red around the eyes and mouth in some way. The plan of the

disguise was white. If there was any other red about it I don t remember it. I should
have stated that he stood in this position with a pistol in each hand, with his arms
extended toward me, and as I turned around I came right upon these two pistols.

Question. What did he say to you ?

Answer. Of course I was very much frightened, and I halloed to him not to shoot.

He stepped back as I turned around, and I shut the door, and he called to me,
&quot; Who

is in there ?&quot; I says,
&quot; The express agent is in there.&quot; The express agent and myself

are the only two persons in that part of the train at all, and it is a night train. Mr.

Flemrning, the express agent, had come in there and asked me to let him come and
lie down by the stove where he would be warm. I answered,

&quot; The express agent is

in there.&quot; He says, &quot;Open the door.&quot; I opened the door. He says,
&quot; Come forward,

Mr. Express Agent.&quot; Mr. Flemming got up, then, and walked in, and this man re

marked to me,
&quot; Do you know where this is ?&quot; I says,

&quot;

Yes, sir.&quot;
&quot; What place is it ?&quot;

ho asked. I says,
&quot; Kcwaunee Wood-pile,&quot; or &quot;Kewauoee Station.&quot; He says, &quot;You

are perhaps aware that there was a mail agent killed here, shot right here at this

place.&quot; I told him I was aware of that fact. He says,
&quot;

Yon, in your actions, will

govern yourself in such a way that you will attend to your own business and nobody
else s,.or else you will look out for the same fate.&quot; Ho then commenced some sort of

mystical flourishes with his pistols and shoved them up against me. I think one of
them was capped and the other was not, because he snapped it several times in my
face, and in the express agent s face, and against my person also.

Question. He shoved them against you and the express agent, both?
Answer. Yes, sir; Mr. Flemmiug.
Question. What else occurred ?
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Answer. He then went out, and in a few minutes returned again and went through
the same performance, flourishing his pistols, and sboving them up against mvim-son
and snapping one of them several times. The other one I thought was capped

Question. Did he repeat his threats ?

Answer. Not at that time. He remarked, &quot;Just keep quiet ;
I don t wish any noise

made. I ll not harm you now.&quot;

Question. Was this after night ?

Answer. Yes, sir.

Question. How late in the night ?

Answer. It was about half-past 10 o clock.

Question. Was the night light or dark ?

Answer. It was rather stormy night, to the hest of my recollection. It was in Feb
ruary ;

the exact date could be ascertained at the Selma office.

Question. Did you see any of his confederates ?

Answer. I saw no other disguised men. The train was full of men that night. It
was a very few nights before that Meridian riot, and they were going down that night.
They were expecting, so they said, there would be trouble in Meridian, and said that
they were going down there to help out.

Question. Did you hear that ?

Answer. Yes, sir
;
I heard that on the train.

Question. You heard men aboard the train say that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were they strangers to you ?

Answer. Yes, sir.

Question. Undisguised or disguised?
Answer. Undisguised; they were strangers. I didn t hear the disguised man say

that.

Question. Do you know whether he got on the train at Kewauuee Station or was
aboard before?

Answer. I do not know.
Question. Where did he disappear?
Answer. He went back as if he was going into the passenger-car through the bag

gage-car.
Question. Did you go through the cars afterwards ?

Answer. No, sir
;
I never left my mail-car.

Question. Do you know, from information, that there were disguised men on that
train that night?

Answer. No, sir; I only saw this one. He said, &quot;It is not worth while to do any
thing. I could have a thousand men in fifteen minutes

; they are all out here in the
woods.&quot; That is all he said about that.

Question. You were running westward?
Answer. Yes, sir.

Question. How far from Meridian ?

Answer. It is twenty-seven miles from York Station to Meridian, and I was between
five and seven miles west of York. In about four days or a week perhaps after that
I didn t leave my route then returning from Meridian, at York Station I was informed

by the watchman, and telegraph operator, and train conductor, and baggage-master,
that there had been a party of disguised men eighteen watching my return from

Meridian, coming this way. That happened about four days or a week after that.

We were behind time that morning going east, and near day they said it was very
near day
new route
on this side-

That is exactly the language they used.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Whom did you get that from ?

Answer. From the telegraph operator, the watchman, the conductor, and the

baggage-master.

By the CHAIRMAN :

Question. Who did they say left that message with them for you ?

Answer. These eighteen disguised men. Mr. W. H. English was the conductor; he

is now in Selma. We were behind time, and it was very near day, and they had to

leave. They said they had seen a great many Ku-Klux, but these were the most desper

ate looking set they had seen. I went to Mr. English ;
wo were friends, and had

known each other a considerable time, and I said,
&quot; Do you think there is any danger ?

He says,
&quot; I have not thought there was any danger heretofore; I have no policy in

what I say, but I advise you not to go back there
; they say no man under Ht Hays a

patronage shall run over tbat road.&quot;
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Question. He is the member of Congress from that district?

Answer. Yes, sir ; he secured my appointment. I did not see them. He said they
had a cowhide for Mr. Hardy and Mr. Furguson, two young men on the road, and
that they were not to come back there on the road, and if they did they would whale
them and hang them. That is what they meant by the shoe-string business. They
warned me not to come back.

Question. What attention did you give to this warning ?

Answer. I left the route and was transferred to this place. I left the route at the

suggestion and judgment of men who I believed would tell me the truth about any
thing.

Question. Did you leave because of the apprehension that your life was in danger if

you continued to run over that road as route-agent ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you believe they intented to kill you ?

Answer. I do
;
because they just before that killed a route-agent.

Question. Who was that ?

Answer. Frank Diggs.
Question. When was he killed ?

Answer. He was killed in October or November last.

Question. Was he the mail-route agent on that road ?

Answer. Yes, sir
;
I took his place.

Question. Was his appointment procured by Mr. Hays ?

Answer. I don t know
;
I think not

;
I think it was secured by Mr. Buck.

Question. At what point on the road was Mr. Diggs killed ?

Answer. Mr. Diggs was killed at the exact place where these disguised men came to

my car, at Kewaunee Wood-pile, and said if I did not mind my business my fate would
be Diggs s.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect the circumstances of his death?
Answer. No, sir

;
not of my own knowledge.

By the CHAIRMAN:

Question. Did you understand that he was killed?
Answer. Yes, sir; he was shot; he was shot in his car; the baggage-master witnessed

the shot. He said the man walked up to the car with a double-barreled gun and shot
him through the window. He shot him with eighteen buck-shots in the side and
walked off and said &quot; That is all

right.&quot;

Question. Was that in the day-time or night-time ?

Answer. In the night ;
the baggage-master told me that; he said he was in five steps

of it.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Was this man disguised ?

Answer. I think he was not. I think he said he was not disguised. It was a man that
did live over there. I think they toldme he was living at Livingston.

By Mr. BLAIR :

Question. Was it known who the man was ?

Answer. No, sir
;
I don t know the man.

Question. You say he was known ?

Answer. Yes, sir
;
he was known to the parties that lived over there. They told me

he lived in Livingston.
Question. Who

; Diggs ?

Answer No, sir
;
the man that killed Diggs.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The baggage-master told you ?

Answer. Yes, sir.

Question. That the man that killed Diggs lived in Livingston ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did the baggage-master know who he was ?

Answer. Yes, sir
;
he did. He told me his name, but I don t remember it.

By the CHAIRMAN :

Question. Was any one ever taken up for the killing of Diggs ?

Answer. Not that I know of.

Question. Was any effort made, to your knowledge, to find out the murderer ?

Answer. Not that I know of. I don t know anything more about it than what I told

you.
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Question. You did not know this man who assaulted and questioned you!
Answer. I could not

;
he was disguised.

Question. You did not know his voice ?

Answer. No, sir.

Question. You saw no part of his face ?

Answer. No, sir. I have not been over there since before the war and durin^ the war
Question. State if you are a crippled man, and, if so, describe how ?

Answer. I ani a crippled man, with a left leg off, three inches and a half below the
knee.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were you born in the South T

Answer. Yes, sir
;
raised in the State of Virginia, and came to Alabama November 21,

1859.

Question. Have you been living at Demopolis since then ?

Answer. Yes, sir
; Demopolis and Uniontown

; they are near together.
Question. Were you known in that section of country where you were assaulted ?

Answer. No, sir
;
I cannot say that I was

;
that was in Mississippi ;

but I had been a
colored school teacher in Demopolis for two years ;

and this conductor told me he
guessed ray active part in securing Mr. Hays s election, and teaching colored children,
was one of the reasons why I could not run there. I don t know whether they told
him that, but he told me so.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was that, the baggage-master ?

Answer. No, sir
;
the conductor.

Question. What was his name ?

Answer. W. H. English.
Question. What was the baggage-master s name?
Answer. Sim Richardson.

By the CHAIRMAN :

Question. He told you the reason you could not run there was because you had been
the teacher of a colored school and was a republican ?

Answer. Yes, sir. He did not say because I was a republican, but he said I could not
run there under Mr. Hays s patronage, which was equivalent to the same thing.

Question. What was the offense of Mr. Diggs, and the reason he was killed?
Answer. I never heard any given at all, only this in general remark I didn t hear it

from them, but on the train that they did not intend to allow no negro route agents,
or negro firemen, or negro brakesmen, which I know to be the fact

; they did not allow
them to run .

Question. Was Diggs a colored man ?

Answer. Yes, sir. I have heard them say that that was one of their laws that no

negro should be a fireman or brakesman. I noticed that no negro fireman or brakes
man did run over there while I was there.

Question. Is this the only time you have ever seen the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
;
that is the only time. I received a written message from them the

other day. If I had a messenger, I could send up to my wife now, Mr. Buckley, and
have it brought down.

Question. Will you tell the particulars of it ?

Answer. It reads in this way :
&quot; Damn your soul, our Grand Cyclops has just arrived,

and we learn from him that you recommend a negro route agent for our new road,
which is the North and South Alabama Railroad. You may make up your mind, if he

goes on, to stretch hemp.&quot; [See page 1054.]

Question. Where did you get that letter ?

Answer. I got that from the Calera post-office. L opened the bag in the presence of

the postmaster, who was in the crowd at the same time. I saw a letter addressed to

me, and said, &quot;Where did this come from? Do you know?&quot; He said, &quot;It came

through the regular channels of the office down the road between Selma and Calera.

The postmaster was T. H. Thompson.
Question. How was the letter signed ?

Answer. By a number of men, I don t remember who the Grand Cyclops and a num
ber of fictitious names. I can have it here in a few minutes.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you recollect the date of it ?

Answer. I do not think it was dated.

By the CHAIRMAN :

Question. Were there any signs or insignia upon it ?

Answer. Yes, sir; it was elaborately penciled off at the head of it with a coinn, a
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stump, an owl sitting on it, and a dagger in it, and cross-bones, and a sword and skull,
&c. It was on the day before the last State election, the general election

;
I don t re

member the date.

By Mr. BUCKLEY :

Question. It was the 8th of November last.

Answer. I went to the precinct of Linden, Marengo County, to distribute tickets and
work for the election of my candidates, or my father s candidates, the republican can
didates. On that day I was cursed and abused promiscuously, particularly by a man
named Robinson, living in the neighborhood. They stood around a circle all day long
nearly, with knives out, apparently whittling.

Question. What did he say to you?
Answer. General political argument and very abusive

;
he cursed me a good many

times and used abusive language. That evening when I left and got about a mile
from town, in the Chickasabogue swamp, this man Robinson and a man named Sauu-
ders followed me to that place and inquired of a colored man in the buggy with me,
where did he live. Ho knew very well where he lived, for he is an old settler. Charles
Hall was the name of the colored man. He remarked,

&quot;

Charles, I am coming up to

where you live.&quot; He told him he lived on Mr. Colemau s plantation. He says,
&quot; I am coming up there before long some of these nights, and I want to bring a rope
with me

;
I want to purify the country.&quot; This was the man that had been abusing me

all day long. While teaching school in Demopolis I received Ku-Klux notices that I

might look out : that I would be hung at some midnight hour.

Question. When was it that you were teaching and received these notices ?

Answer. I taught there in 1868 and 1869.

Question. What did I understand was the purport of these threats, if you continued
to teach a colored school ?

Answer. No, sir
;
not if I continued, but if I did not mind what I was about. I

didn t know what they meant, but they didn t like my style, and if I didn t mind what
I was about I would be hung up at the midnight hour to the nearest limb.

Question. Do you know of any cause for this except that you were teaching a colored
school ?

Answer. I do not know of any cause at all, sir. Now, in relation to this Kewauneo
Ku-Klux business over there, this conductor told me they said they had every
man s name down that had taken any prominent part in the republican party. Mr.
W. H. English told me that. Another express agent, whose name I cannot remember,
but it was not Flemming, it was another messenger that ran at the same time, said that

they had every man s name down, and he says,
&quot; Bill Jones in particular; we intend

to kill him if it takes ten years to do it.&quot;

Question. Who is Bill Jones ?

Answer. W. B. Jones, senator from the twenty-sixth Alabama district; and that if

they ever caught him they intended to kill him, if it took ten years ;
him and

Pierce Burton.

Question. Who was Pierce Burton ?

Answer. He was editor of the Southern Republican, printed in Demopolis, Alabama.

Question. Is it still published there ?

Answer. No, sir
;
he has discontinued the publication of it and left the State. He

was severely beaten in Eutaw and received a Ku-Klux warning to leave in twenty-
four hours, and he left about three days afterward.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he the man nominated as lieutenant governor by the republican
party ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Were these officers of the train who gave you this information relative to

the Ku-Klux and their intentions republicans or democrats ?

Answer. Democrats, sir.

Question. What was the offense for which they were going to kill Bill Jones ?

Answer. For his politics.

Question. Was there any other cause against either him or Burton than that they
were leading republicans ?

Answer. No, sir
;
I never heard of any other. Dr. Jones was born and raised in Ma

rengo County. They said.he was a damned negro lover and they intended to kill him
if it took ten years to do ifc.

Question. Have you any information as to any violence committed by men banded

together in disguise in the western part of Alabama ?

Answer. No, sir
;
I have no other information that I know of.



ALABAMA -SUB-COMMITTEE. 1053

By Mr. BUCKLEY :

Question. At the time when this first assault was made upon you did vou see anv other
disguised men about the train 1

Answer. No, sir
;

I did not.

Question. From what was said to you do you apprehend that there were other dis
guised men about there ?

Answer. From what was remarked to others, I would infer that there were about fortyon that night who could have been disguised in a very short time. He remarked to
me,

&amp;lt;; You could do no good if I wanted to do you violence. I could raise a thousand
men in fifteen or twenty minutes they are all out here, all about here, all in these
woods.&quot;

Question. While in that part of the State, did you hear of other persons being whipped
or disturbed by disguised men ?

Answer. Yes, sir; I heard it from others from the baggage-master and the train hands.
They said it was a common thing to take a negro fireman off and whip him, and threat
ened the engineer that if he brought him back again over there he might look out for
similar treatment.

Question. You heard of similar instances of treatment on that road ?

Answer. Yes, sir
;
not of my own knowledge, but I heard so.

Question. Have you ever been molested in the discharge of your duties on this new
road ?

Answer. No, sir
;
I have been doing very well except this late warning.

By the CHAIRMAN :

Question. What did you understand was the reason that these Ku-Klux were unwill

ing that colored men should be employed upon the train or upon the road?
Answer. Social equality and republicanism. That is what they said.

By Mr. BLAIR :

Question. Where does this express agent Flernmiug live ?

Answer. At Jacksonville.

Question. In what part of the State is that ?

Answer. Cherokee County, I think, on the Selma, Rome and Dalton Railroad. I think
his name is J. H. Flemming. He was in the car with me at the time. He has been
relieved since that as express agent, but that is his home. I saw him not very long ago.

Question. Where does the conductor on that train live ?

Answer. Mr. William H. English lives in Selma. He is conductor on the Selma and
Meridian railroad then, Alabama Central railroad now. He very distinctly remarked
to me,

&quot;

They have determined that no man under Hays s patronage shall run over

here,&quot; and he advised me not to go back there at all
;
that he thought it was dangerous.

I received a message from him and the watchman and the telegraph messenger.

Question. Did he tell you so himself ?

Answer. Yes, sir
;
he told me so himself. I would like to have him here now.

Question. What was the name of the baggage-master ?

Answer. Mr. Sim Richardson. He is English s brother-in-law. I don t think his

name is Sim, but he goes by that name.

Question. Where does he live ?

Answer. He lives in Selma, or he did at the last advices. I think he is still baggage-
master on that road.

Question. What is the watchman s name ?

Answer. I do not know what his name is.

Question. Is he on the road now ?

Answer. I think not. I think he killed his wife and his father-in-law in a difficulty,

and has run off. I have heard his name, but I do not remember it now. Captain
Dimick can tell it. The telegraph operator was named Charles something, I cannot

think of the name
;
but the telegraph operator is still at the place, at York Station.

You can find out his name in a very few minutes by sending down to the telegraph

office here. It is Charley somebody ;
I have heard it fifty times.

Question. You say all these men are democrats? .

Answer. They expressed themselves that way. I don t know whether the disguise

man was a democrat or not. I don t know what he was. I don t know anything now

of who these disguised men were. These men, whose names I give you, on the tram,

the baggage-master and conductor, and so on, were democrats.

Question. Which baggage-master was it saw Diggs killed ?

Answer. The baggage-master belonging to Mr. Stautou s road the Alabama

Chattanooga Railroad.

Question. What is his name ? , , . T J-..N.

Answer. I was over there only about two or three weeks ago, as I stated, but l on, t

remember his name. Mr. English or Mr. Charley Marsh, now in this city, uou u it-

member his name. Charley Marsh was the conductor on that road, and

this man than I did.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. Is he in the city now ?

Answer. He was Sunday morning. Ho was conductor on the road, and I think he
received some letters that if he did t run the road another way he could not stay
there. There was a conductor run off from there, a northern man. Mr. Charley Marsh
could give the baggage-master s name.

By Mr. BLAIR :

Question. Where does Robinson live ?

Answer. In Marengo County, near Linden, the county seat.

Question. Is he there now ?

Answer. I reckon so.

Question. Where does Saunders live ?

Answer. In that neighborhood. I don t know either of them personally ;
the names

were given to me.

Question. Is Charles Hall, the negro that rode with you, living there ?

Answer. He lived on a plantation my plantation ; part of it is mine. It is an estate

place, and I have an interest in it. He was living on it at that time, and he was on
the same place with me. This man said I came there, and was a damned radical and a
damned scoundrel, and was paid for what I was doing, and was working against my
country. That was about the pith of his conversation, that and abuse.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you lose your leg in the confederate army ?

Answer. No, sir; I lost my leg when I was, I think, about eighteen years old, in a

thrashing-machine in the horse-power of a thrashing-machine in the State of Vir-

giua. General Blair, the name of that baggage-master I remember now; it is

Goodloe.

By Mr. BLAIR :

Question. Where does he live ?

Answer. I think in Meridian.

&quot;Dam Your Soul. The Horrible Sepulchre and Bloody Moon has at last arrived.
Some live to-day to-morrow &quot;

Die.&quot; We the undersigned understand through our
Grand &quot;

Cyclops
&quot; that you have recommended a big Black Nigger for Male agent on

our nu rode
; wel, sir, Jest you understand in time if he gets on the rode you can

make up your mind to pull roape. If you have any thing to say in regard to the

Matter, meet the Grand Cyclops and Conclave at Den No. 4 at 12 o clock midnight,
Oct. 1st, 1871.

&quot; When you are in Calera we warn you to hold your tounge and not speak so much
with your mouth or otherwise you will be taken on supprise and led out by the Klan
and learnt to stretch hemp. Beware. Beware. Beware. Beware.

(Signed)
&quot; PHILLIP ISENBAUM,

&quot; Grand Cyclops.
&quot; JOHN BANKSTOWN.
&quot;ESAU DAVES.
MARCUS THOMAS.

&quot;BLOODY BONES.
&quot; You know who. And all others of the Klan.&quot;
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MONTGOMERY, ALABAMA, October 18, 1871.
WILLIAM R. NOBLE sworn and examined.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Will you please state to the committee your residence and occupation f
Answer. I live in Montgomery. I am chief clerk in the auditor s office.

Question. You are familiar, are you, with the records of that office?
Answer. Yes, sir.

Question. How long have yon been in your present position ?

Answer. Since July, 1868.

Question. That is, since this State was readmitted?
Answer. Yes, sir.

Question. Mr. Noble, there have been some charges of wasteful expenditures of public
moneys in this State, and the committee desire to get from you some statements as to
the receipts and expenditures of public moneys at the times of the close of the war, of
the readmission of the State, and at the present time. If you have any knowledge
pertaining to the State indebtedness for the years 1865, 1866, 1867, up to July, 1868,
we would be glad to have you give such information to the committee.
Answer. The bonded debt on the 30th of September of this year was $5,442,300.
Question. At what period was that ?

Answer. That was for the fiscal year ending the 30th of September, 1871.

Question. Is the auditor of this State required by law to make an annual report ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Where is the auditor of the State at present ?

Answer. He left for New York City on Monday last. As to the bonded debt for 1865,
there was due in London $688.000 : in New York $168,000 ;

due in 1883 in New York
$1,941,000.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Can you give the aggregate State debt without giving the items ?

Answer. These three amounts will make up the aggregate $2,797,000. One million
nine hundred and forty-one thousand dollars were issued in 1866. They were bonds that
fell due in 1863 and were renewed in 1866, and they now fall due in J883. They only
run seventeen years from the date of issue. I do not think I can give the informa
tion exactly in regard to these. The bonds that fell due after the close of the war
were renewed, but I cannot tell from the record which I have here whether they
were old or new bonds.

Question. Can you give us the total amount of the bonded debt of the State at this

time?
Answer. I cannot give it for 1865 without going to the office to see the record of the

original register of bonds.

Question. Can you give it for July, 1868, the date when the constitution went into

effect ?

Answer. Four million eight hundred and thirty-eight thousand four hundred dol

lars. That is, when the new constitution was adopted. On the 30th of September,

1870, the bonded debt amounted to $5,382,800. The bonded debt at present 30th of

September, 1871 is $5,442,300. That is the actual bonded debt of the State.

Question. Do you know what issue of bonds has been made since the present State

government has gone into operation ?

Answer. Since 1868 ?

Question. Yes, sir.

Answer. Five hundred thousand dollars of State bonds. Of that amount there has

been $499,000 sold, and $1,000 remaining on hand.

Question. Do you know the other indebtedness of the State in July, 1868 ?

Answer. On the 24th of July, 1868, there was due for temporary loans $109,350, and

accrued interest on trust funds for the years 1866 and 1867, $245,411 46. That was the

amount that had to be provided for in money.
Question. Was there any interest on the public debt of tho State falling due at that

time or soon after I

Answer. There was the interest on the bonded debt falling due m November.

Question. November, 1868 ?

Answer. November, 1868, $64,570.

Question. Any interest falling due in January of the following year f

Answer. The interest on the bonded debt due January 1, 1869, was foGb,467. There

was at the same time interest due on trust funds for school purposes that fell due on

the 1st of December, 1868, at the beginning of the scholastic year ol this btate.

Question. Do you recollect the amount of that fund?
Anau-er. I have not the amount down here

;
it was $220,000, or over.
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Question. Was there any other indebtedness that the new government had to pro
vide for ?

Answer. None but small amounts, amounting, perhaps, to $10,000, that were due before
the 24th July, 1868.

Question. Will you state the preparation made for the payment of this indebtedness
of which you have spoken ? Was a temporary loan effected for the purpose ?

Answer. Tbere were temporary loans negotiated, by Governor Smith, of small amounts
;

I have not the information with me to give the exact amount.

Question. Will you state the total amount of receipts and expenditures for the years
1869 and 1870 ?

Answer. The receipts for the fiscal year ending 30th September, 1869, were $1,306,311 38.

Of tbat amount, there were $498,748 04 received from the sale of Alabama bonds, and
$120,000 from temporary loans. The disbursements were $1,394,960 30.

Question. Is that for 1869 ?

Ansiver. For the year 1869. For the year ending 30th September, 1870, the receipts
were $1,283,586 52. The disbursements were $1,366,898 85.

Question. What was the balance at the close of the fiscal year ?

Answer. The balance in the treasury on the 30th September, 1870, was $44,325 85.

Question. That was about two mouths, or one month, before Governor Lindsay was
inaugurated.

Answer. It was nearly two months before the inauguration of the present governor.
Question. You spoke of some trust funds. Explain to the committee, Mr. Noble,

what those trust funds are, and how they have been used.

Answer. Under an act of Congress of March 2, 1827, I think, the State received educa
tional funds, known as the sixteenth section funds. There was due the sixteenth
section fund on the 1st of December, I860. $1,499.343 83

;
there was due the valueless

sixteenth section fund, $97,091 21
;
there was due what was called the university fund,

$300,000, making a total of $1,896,435 04. The surplus revenue fund, under the act of

Congress of 23d June, 1836, was $669,086 80. The interest on this last amount is a part of
the educational fund of this State. On the 30th September, 1871, the total amount
due by the State to the educational fund was $2,795,995 05. That amount includes
the surplus revenue fund not included in the other total. The increase of the different

education funds came from the sixteenth section fund which was turned into the

treasury and credited to the educational fund, and then the State paid the schools
8 per ce*nt. on the amount.

Question. That 8 per cent, is to be raised now by taxation on this amount you have

just named ?

Ansiver. Yes, sir.

By the CHAIRMAN:

Question. Do I understand you that the State had sold the sixteenth section of every
congressional township, commonly known as the school section, had collected the

money, and the money had been paid into the State treasury, and the State had used
that money and paid interest at the rate of 8 per cent, on it to the inhabitants of
the different townships upon the fund thus collected and used?
Answer. Yes, sir.

Question. And the same with the United States surplus revenue fund granted in 1836 ?

Ansiver. The State assumed that as a debt also, and paid interest on the amount to
the schools, and money now paid for sixteenth sections, or notes that are being paid
now with interest, goes into the general fund of the treasury, and the school fund is

credited with eight per cent, from year to year on amount paid in each year.
Question. So that the entire purchase-money upon the sale of these school sections

has not been collected yet ?

Ansiver. No, sir
;
small amounts are still being collected ?

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you know what the rate of taxation upon property was here during
1868, 1869, and 1870 ?

Answer. The rate of taxation on the assessment for 1868 was three-tenths of one per
cent. That was under the revenue law of 1866- 67. The legislature, at its first session
of 1868, legalized the assessment of 1868, with the exception of the poll-tax, which
was cut down to a dollar and a half in compliance with the requirements of the con
stitution. The other assessment remained the same.

Question. Do you know what the assessment was in 1869- 70 ?

Answer. On the 31st day of December, 1868, the rate of taxation was raised to three-
fourths of one per cent., and that was the estimate made on all the taxable property
in the State, an ad valorem tax for 1869, and the same rate of taxation remained for

the year 1870. The revenue from the assessment of 1870 has been collected nearly ;

some balances are out yet.
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Question. Did the income from taxation during the years 1865. 1860, and 18G7 meet
the public expenditures of the State?
Answer. No, sir

; they did not.

Question. Can you tell us how far short in these years the income fell of meethi&quot; the
expenditures ?

Answer. The auditor s report for the year ending 30th September, 1870, gives the per
cent, of receipts from taxes and licenses for the years 1860, 1865, 1866, 1867, l-sfis, l,-r&amp;gt;J,
and 1870. The receipts from taxation and licenses for 1868 were $1,788,98*2 43

;
tin

receipts and
will remark that all of these receipts are from taxation and licenses, and the dis
bursements are for the payment of legitimate claims against the State in IbSG tho

inents were $1,286/231. For 1870 the receipts were $1,242,261 25 : the disbursements
were $1,336, 398 85.

Question. In that year the receipts met the expenditures, did they ?

Answer, Not quite.

Question. How was the rate of taxation that year ? Three-fourths of one per cent.?

Answer. Three fourths of one per cent.

Question. How were the revenue laws altered last winter?
Answer. The tax on real and personal property was reduced to one-half of one per cent.

Question. How have the taxes been collected for the last year? Is there a large
delinquent tax ?

Answer. There are very close collections this last year of the assessment of 1870,
closer than for years past, I think.

Question. This fiscal year closes the 30th of last month ?

Answer. The 30th of September.
Question. State the condition of the treasury at the present time.

Answer. On the 30th of September, 1871, there were outstanding auditor s warrants
to the amount of $217,622 32. There is also outstanding $300,000 of State certificates,

issued in 1866 or 1867.

Question. Do you mean the Patton money ?

Answer, It is what is called State money; they are evidences of debt; they are State

certificates issued under an act of the legislature of 1866- 67.

Question. How does this compare with the indebtedness of the State one year ago ?

Answer. The balance in the treasury on the 30th of September, 1870, as shown by the

records of the auditor s office, was $44/325 85. The actual balance in the treasury
amounted to something over $53,000, from warrants not presented at the treasury for

payment, leaving the treasurer s balance larger than the auditor s. The outstanding
warrants that had not been presented on the 30th September, 1870, were $9,260 01.

Question. The auditor is required to make a report by an act of the legislature is he?

Answer. Under the provisions of the code he is.

Question. And to keep a list of the expenditures of the State ?

Answer. Yes, sir
;
also to keep an account of all the receipts into the State treasury.

Question. He knows, therefore, how every dollar of money is paid out?

Answer. Yes, sir; the money is paid out on the warrant of the auditor upon the

treasurer. When claims are presented to the auditor, and found correct, a warrant is

drawn by the auditor upon the treasurer for the amount.

By Mr. BLAIR :

Question. Was there an appropriation of two or three millions of bonds to what is

known as the Staimton road in this State ?

Ansicer. Yes, sir
;
there was an act of the legislature authorizing and directing the

governor to issue two millions of State bonds for railroad purposes to the Alabama and

Chattanooga Railroad.

Question. When was the act passed?
Answer. I think at the session of 1869- 70.

Question. Is that amount of bonds included in your estimate?

Answer. No, sir.

Question. Why not ? , . , , A
Ansicer. It is considered as a contingent liability only of the State, and not included

in the actual bonded debt of the State. It is included in the report of the auditor lor

this fiscal year, among the contingent liabilities of the State, with the indorsed I

of that road and others. .. ,

Qnestitm. Nevertheless, these bonds are State bonds, and have been deliver

Answer. I have never seen a copy of the bonds. It is my impression that they are

67 A
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State bonds, signed by the governor and treasurer of the State, I think, and by each of
the trustees of the railroad.

Question. In what sense can they be called contingent liabilities ? Did not the act
make them a donation to that road on certain terms?

Answer. I have not studied the act very carefully, but my impression is, that they
are to be paid by the railroad company, and only become a State debt when the rail

road company fails to pay, and- they are paid by the government.
Question. Has not the railroad company actually failed to pay ?

Answer. There is 110 record in the office of the auditor that the company has failed to

pay the interest on their bonds at all.

Question. How many additional bonds were indorsed by the State for that and other
railroads ?

Answer. I have not the memorandum of that with me. The laws requiring the in

dorsement of railroad bonds do not require the auditor to keep a record of them
; nor

does he know, except from information received from the governor, what bonds are
indorsed. I have down in the hands of the State printer a statement showing the
amount of bonds indorsed for each railroad, which I can get if the committee desire it.

Question. There is, as I understand it, a general law authorizing and requiring the
State to indorse bonds of any railroads commenced and put in operation, upon which
there is a certain amount of work done f

Answer. Yes, sir.

Question. What is the amount which they indorse how much per mile?
Answer. Sixteen thousand dollars per mile.

Question. What railroads have received the indorsement of the State?
Answer. I cannot recollect the names of them now. There are some eight or ten.

Question. You do not remember the amount which has been indorsed for these
roads ?

Answer. No, sir. I can get the exact amount in a very few minutes, if your commit
tee desire it.

Question. Have any of these railroads made default upon their bonds ?

Answer. None, so far as the auditor is informed. The Alabama and Chattanooga
road failed to pay the interest, it is said, and the amount necessary to pay the interest

has been raised by the governor; so it is reported, but that I know nothing of except
from hearsay.

Question. In that case of contingent liability, the liability has already accrued ?

Answer. Well, I do not know how that would be considered. The- governor has not
drawn a cent from the State treasury to pay interest on these bonds.

Question. In what way has he provided for them ?

Answer. I have heard it said that he had made a temporary loan in New York, or

raised the moi\ey there in some manner.

Question. Was he authorized by law to do this ?

Answer. I am not prepared to say. I have never studied the law in regard to that.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you recollect how the State is secured against any loss by reason ofthese

bonds, and what kind of a lien is provided upon the roads ?

Answer. The State, I think, holds the first mortgage on the Alabama and Chattanooga
road on the rolling stock and road-bed, and certain lauds belonging to the road.

Question. How is it as to these other roads to which the State has issued bonds
;

is

there a similar lien ?

Answer. I think the State has a similar lieu on all of them a first mortgage bn all

the property of the road.

Question. Is this aid given to unfinished railroads, to enable them to complete their

roads and to equip them ?

Answer. I think it is. I would like to say there was a loan made to the Montgomery
and Eufaula Railroad Company of $300,000, which was recorded in the office of the

auditor, and signed by the governor, auditor, and treasurer, as the law requires.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The president of that road has promptly paid the interest, has he not?
Answer. I think he has. I have heard nothing to the contrary.

By the CHAIRMAN :

Question. Is the security supposed to be ample to save the State from any eventual
loss by reason of her bonds ?

Answer. I think it is generally considered so. There is a great difference of opinion,

however, in regard to the Alabama and Chattanooga Road. 1 have heard quite a num
ber of persons, who were familiar with the road, say that the Stale would not, iu. their

opinion, lose anything by the indorsement.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. That road is built entirely, I believe ?

Answer. It is completed through.

By Mr. BLAIR :

Question. Has the State any lien upon the machine-shops, depots, and other building
erected at Chattanooga ?

Answer. I understand the lien or first mortgage to cover all the property of the load
in the States of Tennessee, Georgia, Alabama, and Mississippi.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 18, 1871.

CULLEN A. BATTLE sworn and examined.

The,CHAiRMAN. As General Battle was subpoenaed by the minority of the commit tee
his examination will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Please state where you reside.

Answer. I reside at Tuskegee, Macon County, Alabama.
Question. How long have you resided there, General ?

Answer. About twenty years, sir.

Question. I believe you were in the confederate service ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you serve as a general officer ?

Answer. Yes, sir. I entered the confederacy as a private and came out as a major
general, and held all positions intermediate above the grade of major. I held no po
sition lower than major ;

I was elected to that from the ranks.

Question. Have you resided constantly in Macon since the war closed ?

An nicer. Yes, sir.

Question. What is your profession now ?

Answer. The profession of the law, sir
; though for the most part since the war I

have been engaged in planting, up to the last year. I arn not planting now.
Question. We have had some testimony before the committee as to some disturbances

in your county, given by a negro man who calls himself James H. Alistou. He made a
statement here that he was tired upon and wounded in his house. Were there

any persons arrested for that outrage ?

Answer. Yes, sir.

Question. Please state who they were.
Answer. There were five negroes arrested I think five. I will try to give you their

names. John Adams
;
Joe Fitzpatrick ;

Richmond Campbell ;
a man by the name of

Marquis ;
his first name is Marquis ;

his surname I cannot recall. I think his name
is Marquis Allen. The other name, if there were five, has entirely escaped me.

Question. Were these men arrested upon affidavit ?

Answer. They were arrested upon the affidavit of Alston.

Question. WT
hat was the purport of the affidavit ?

Answer. The purport of it was that he had been shot, and that he believed that these
were the parties who shot him.

Question. Were those parties ever tried ?

Answer. They had a preliminary trial, sir.

Question. What was developed in the preliminary trial ?

Answer. Well, sir, it was developed in that preliminary trial that there had been a
series of political meetings held over at a church known as Ziou church, near there

;

they were republicans ;
that there were two factions of that party ;

and that John
Adams was considered as one of the leaders of the faction opposed to Alston. They had
held a meeting on the night upon which this shooting occurred, which was represented
as being boisterous in its nature. The specific threats that were stated to have been
made I do not remember. I just remember the general characteristics of the meeting.
It was stated that after the adjournment of the meeting, I think about half *n hour

after the adjournment, and just after Alston had gone home and undressed and was

geing to bed, the firing in which he was wounded took place.

Question. Was this the only circumstance that tended to implicate these negroes in

the assault ?

Answer. Yes, sir, all that I am aware of.

Question. Was it believed by the negroes especially, that these men were guilty ?

Answer. By the negroes of the community ?

Question. Yes.

Answer. I am not prepared to say, sir. I think the sentiment was rather divided,
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and I am inclined to think that the prevailing opinion among the negroes was that

they were not guilty.

Question. Was there not a tumult among them ?

Answer. Very great, sir, immediately following.
Question. Did a large body of negroes get together for the purpose of taking ven

geance upon these negroes ?

Answer. Well, a large body of negroes assembled, and it was thought that these ne

groes were in danger. It was also thought that the towu itself was in danger, and
an organization was effected for the protection of the town. Would you like to have
the particulars of that ?

Question. Yes, sir, without further questioning, if you will give us an account of the
whole thing.

Answer. Well, sir, this shooting took place upon Sunday night ;
the date I do not

remember. I heard of it Monday morning, I think it was. I believe now it was Sat

urday night, and that I heard of it Sunday morning. At all events, soon after hear

ing of it I went into town, and the negroes continued to* increase, aud, such was the

report, going over to Alston, and at night it was reported that they had increased to

the number of two or three hundred there. There was an impromptu town meeting
of the citizens called at a law office, and after some considerable debate with regard to

the best measures to be adopted, the committee resolved that General Battle be re

quested to take such measures as may be necessary for the protection of the town. That
was all that the meeting did. I immediately organized a squad of, I suppose, about

forty, moved out and armed them. I reported to the sheriff first. He approved
of the organization and joined our party. I requested him to take command of
the party, but he appointed me special deputy for the occasion and went with us.

1 halted within about fifty or one hundred yards of Alston s house, where this crowd had
assembled. Alston had been shot, and the crowd had assembled around his house.
I contented myself with simply establishing a patrol on the various streets lead

ing out from that party, and nothing was done that night except the firing of a

gun from one of my picket posts. The next morning about sunrise, or between daylight
and sunrise, I went, up a little nearer, so as to ascertain the number of uegroes and
their character

;
and believing that I had a very great influence with Alston, as he had

once belonged to me, was my drummer at the commencement of our difficulties, I went
up to have a personal interview with him. I went into the house and spoke to him
kindly, pleasantly, and he agreed that if I would guarantee to him protection, his

friends might disperse. He said that their object was for his protection, and not for tlio

destruction of the town. I gave him my personal assurance that he would be protected,
and requested him to send off his people, assuring him, at the same time, that if he did
not I should certainly attack them, because I was acting under the orders of the sheriff

and at the request of the citizens. They every one soon dispersed. I rode through the
crowd solitary and alone. I suppose there were over two hundred negroes there with

guns. They dispersed, though, pretty soon. I then retired, came back to town, and
after being in town an hour or so I heard that there were combinations at two or three

other points in the country, large combinations of negroes. I then got a squad of about

twenty horsemen and rode out to these various points and had no difficulty in dispers

ing them. We did not fire a gun ; they, retired upon being ordered to do so. When I got
back to town Governor Smith had arrived. I reported to him in person immediately.
He appointed me as special aide-de-camp for the occasion, during the continuance ofthese
difficulties. I received some orders from him. In a very little while after that the Fed
eral garrison arrived. They reported to the sheriff, and the sheriff then requested me
to make such dispositions as 1 thought necessary. I communicated with the officers,
and got a squad of Federal soldiers and arrested those whom I considered the ring
leaders there, and the thing quieted down.

Question. What was done with the negroes who were arrested on the charge of shoot

ing Alston ?

Answer. They were tried in a preliminary examination. Two of them, Fitzpatrick
and Marquis, were, I think, discharged. Joe Fitzpatrick I know was, and I think Mar
quis was discharged on the preliminary examination, and the others were bound over.

Question. What was the impression as to their guilt or innocence?
Anwer. At the time, the impression was pretty strong as to the guilt of three of the

parties. John Adams, Richmond Campbell, and a man whose name I cannot recall, if there
Were three. I have been under the impression that there were five in the whole num
ber, but Marquis and Fitzpatrick were discharged.

Question. Alston stated that a guard was put over his house by the sheriff.

Ansrccr. I think we left a guard there.

Question. He says that he was tired upon a second time soon afterwards.
t

Answer. I know nothing of that.

Question. You heard nothing of it?
Answer. No, sir.

Question. He states, also, that a committee, consisting of Mr. Carlos, Robert Johnson,
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General Gunn, Mr. Thomas Dryer, Mr. Campbell, Dr. McMullen,and Dr. Gri waited
011 him aud ordered him out of the county.

Answer. I think, sir, that a committee, or some of those gentlemen, did wait on him
I do not think they ordered him out of the county. I think they advised him tq le-tvc
the county upon the ground that they did not consider him safe there. I am quite sure
that they believed that the difficulty was on the part of the colored peoplf entirely
These gentlemen whom you have mentioned, especially Mr. Carlos and one or two oth
ers, are remarkable for their kindness of heart. If you were to pick out a gentleman
as an amiable man in our community, you would be very apt to pick out Carlos, and I
think he felt that Alston was really in danger from his own color.

Question. You do not think that any of these gentlemen apprehended that the white
people would inllict any injury upon him?

Answer. O, no, sir.

Question. There was no feeling of that kind ?

Answer. I think not. I think it was regarded as a jealousy among the negro mem
bers of the republican party there.

Question. If there had been any feeling of uneasiness or apprehension that the white
people would make an attack upon him, would you have known it ?

Answer. I think I would
;

I think either party would have communicated it to me.
Question. You are acquainted with all these gentlemen whose names I have called?
Answer. Intimately, sir.

Question. Your understanding from them was that their advice to him to leave was
grounded entirely upon their apprehension of danger to him from the negroes ?

Answer. That is my understanding, sir. I now remember, since I have been thinking
over the matter, what I understood was the cause of the faction over there at that
church. It was reported to us, and was developed upon that trial, that there was a

portion of the negroes there who were in favor of having white men connected with
the League, and there was a party of them who were opposed entirely to the presence
of white men in the Leagues and meetings. That, I suppose, was the grand cause of
disturbance between the two factions. That was the idea developed.

Question. Do you know Thomas Dryer ?

Ans-wer. Very well, sir.

Question. This man Alston stated, on examination here, that Thomas Dryer sent word
by his cook to him that he should die sent a threatening message to him.
Answer. Of course I cannot say anything about the message ;

I know nothing about
it

; but from the character of Dryer, I can say that Dryer is not at all a violent man.
He is a remarkably conservative man in his feelings and sentiments. Indeed, you may
judge that he is a man of not the slightest violence in political sentiments from the

fact that he is the mercantile partner and associate of the leading radical of our county,

Judge Menifee. Judge Menifee is the partner and associate of Captain Dryer.

Question. Js Menifee the probate judge?
Answer. Yes, sir.

Question. This man stated that you, in company with Judge Menifee, called upon him
and told him that if he attempted to celebrate the fifteenth amendment he would be in

great danger there.

Answer. No, sir; that is not true. Indeed, I do not remember to have ever heard of

any celebration, or proposed celebration, of the fifteenth amendment.

Question. Did you ever call upon him, upon any account, with Judge Menifee?

Answer. I think it is possible that Judge Meuifee was with me when I went up to him

that morning after the firing to request him to order his friends away. I know Judge
Menifee was acting rather as my staff officer during part of these difficulties. I think

it is probable that he went with me on one occasion to Alston s house, but there was

nothing of that kind said, because it was just simply an order for him to have his

friends disperse.

Question. He says that after the sheriff put twelve men as .a guard and assured him

there would be ho disturbance, within ten minutes he was shot again.

Answer. There is no truth in that
;
there cannot be, or I certainly should have heard it.

Question. You say this man Alston was with you during the war?

Answer. Not during the war. I bought him at the time we were organizing troops.

I bought him as my drummer, and he was in my service as a drummer in the organisa

tion of troops in the early part of the war, and was.very much oftended, I think, that 1

did not take him to Virginia. He wanted to go out as the drummer ot a company to

Virginia, and I declined to take him there.

Question. What is this man Alston s character?

Answer. When I knew him before the war, when he belonged to me, he was quite an

orderly negro, a good boot-maker and a valuable servant. Since then I nave J

his being exceedinglv turbulent and sometimes let me see how I will express tnat-

overbearing in his niauner to his own people and insolent in his manner toward whi

people, though that is not his manner toward me. He is uniformly courts nt,

and has always been so.
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Question. How in respect to his character for truth and veracity ?

Answer. I have never heard it discussed.

Question. You do not know ?

Answer. I am not prepared to say. If you bring it to the old law rule as to his gen
eral character in the community, I carmot answer, because I do not know what his
ideas

abp^it
the sanctity of an oath are. There are many of these people who have

very loose ideas on that subject.
Question. Do you know a man by the name of William Dougherty ?

Answer. Very well, sir.

Question. What is his occupation ?

Answer, He is a lawyer, sir.

Question. Does he practice law now ?

Answer. He keeps an office, or has up to a late date, at Opelika. He has lived the

greater portion of his life at Tuskegce, Macon County.
Question. It never has been ascertained, as I understood you, who did the shooting

on that night ?

Answer. No, sir
;
never satisfactorily ascertained.

Question. Mr. Dougherty, in his testimony, gave an account of an attempt to assassi

nate him in a swamp soon after this occurrence
;
do you know anything of that?

Answer. I know the report that was in existence.

Question. I believe he stated that you employed him to prosecute some whom he

suspected ?

Answer. No, sir.

Question. I may be mistaken about that ?

Answer. I do not think any prosecution was attempted at all.

Question. He stated here that he went through the woods one night very secretly to

reach your house, and I understood him to say that he did reach the house and em
ployed you to prosecute, and that the man had found it out, and disappeared.

Answer. I never heard of it at all.

Question. You never heard of his having any such intentions ?

Answer. No, sir.

Question. He never told you so?
Answer. No, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. This man Smith fled the country soon after that ?

Answer. Yes, sir; I think Smith left sooa after that.

By the CHAIRMAN :

Question. He was a man engaged in a livery stable ?

Answer. Yes, sir. I know he is not there now and has not been for a considerable

length of time. If you wish anything said in regard to him I will simply state that
Smith was regarded as a remarkably reckless man, and was very reckless; that I had
him put under special guard during this disturbance to keep him from doing mischief.

His disposition appeared to be to do mischief, and he cared very little how he did mis
chief. He was regarded as a naturally depraved man a very bad man. When I

started out I found that Smith was in niy party, and I had him put under special

charge of somebody, to keep hirii straight. He was only there in our community about
a mouth, and he impressed everybody with the idea that he was an exceedingly reck

less, bad man. I think he did not care very much whom he shot.

By Mr. BLAIR :

Question. The impression sought to be conveyed by Mr. Dougherty was, that his as
sassination was attempted by this man at the instigation of others on account of his

politics, on account of his being a republican.
Answer. Well, at the time, immediately afterwards, the impression prevailed there

in town that Dougherty shot himself.

Question. I believe he stated that the democrats said he was drunk and shot himself?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. I think he said that the paper there made that statement ?

Answer. I do not remember what the publication in the paper was.

By Mr. BLAIR :

Question. He stated distinctly that he had come to Chehaw and to this place respond
ing to an invitation on the part of the executive committee of the State, and in consul
tation with them he had devised plans for prosecuting their political campaign, and
this attempt to assassinate him was in order to prevent those plans from being carried
out. That was his statement.
Answer. I have uo idea that there was any party in it or any concert of our friends
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np there or any party influence that led to that attack upon Douo-hcrtv I do not

lunvitcouh^be;
our people did not know what plans were devised down here. I

Question. Do you recollect the burning of Zion church there, and the killing of some

Answer. The church was not burned.
Question. An attack made on the church ?

Answer. Yes, sir.

Question. Give us an account of that.
Answer. Do you desire a history of the circumstances?
Question. Yes, sir.

Answer. Well, sir, that attack was upon the night following the republican meetino-
in Tuskegee. There had been a meeting of the republican party, or it was so stated
and commonly believed, and not denied, I believe, at Hunnicutt, for the purpose of

called to order by Dougherty, as the chairman of the executive committee there; he
made a speech. Mr. Norris made a speech, and then Dougherty requested all presentwho were not members of the republican party to withdraw, inasmuch as the republi
can party wished to transact some business of their own. Nearly everybody with
drew, except about eight of us, who were there as a special police.

*

On the occasion of
nearly all these meetings there is a special police, and on that occasion I chanced to bo
one of them, and about eight of us remained. Dougherty then stated to them that the
object of the meeting was to ratify the proceedings of the meeting at Huuuicutt, and
that all those in favor of ratifying that action would say

&quot;

ay.&quot;
No response was

given. He then got up and stated ho supposed they must&quot; have misunderstood him
;

that he had used the wrong word, the word &quot;

ratify,&quot; which he supposed they did not
understand, and he said &quot; All who are in favor of&quot; voting for the ticket nominated at

Hunnicutt, and who are going for it, rise.&quot; Not a soul rose; there was a total failure.

Whereupon Alley, a white man up there, I think, put himself in nomination. At all

events, that meet ing there nominated Alley and St. Clair, and did not ratify the nomina
tions made at Huuuicutt. There was very considerable feeling, but it was not necessary
for the police to interfere at all. There was very marked feeling manifested between the
friends of the people from Hunnicutt and the people there at Tuskegee. That night,
at the adjournment of that meeting, the shooting took place at the Ziou church. A
very general opinion prevails that it was an attack by the Hunnicutt neighborhood
against the town people, who had broken up their organization

Question. He says there were two negroes killed and live or six wounded ?

Answer. Yes, sir
;
one negro was killed and another mortally wounded; he died, I

suppose, within a week or two
;
and sohie two or three others were shot. The next

morning after the occurrence, the shooting, I went over there in company with two or

three others, and saw John Butler, the minister over there, and asked him if any of

his people were able to identify any of these parties. I said,
&quot; Now Butler &quot;I was

pretty active in arresting this party some time ago for violence here in town &quot;now,

if you are satisfied that any of our people have done this and will put me on the track

of them, I will certainly catch them, if you will give me the slightest evidence in the

world.&quot; He said he could not tell. I then went to see Columbus, one of the negroes
who was shot

;
I questioned him closely ;

he was not able to tell anybody in the party
at all. Colnmbus s wife seemed to have a better idea perhaps than almost any one

else. She said she was in her yard near by when a party of horsemen came up to the

church, but she could not identify any of them at all to know any of them.

Question. Were they disguised f

Answer. Not that I then learned. They did not tell me so then. I afterwards heard

it reported that some of them were disguised, but I did not hear it in my iirst inter

view over there. No one ever told me there was any one disguised. I remember ask

ing Columbus the question whether or not he did not .believe ho would have recog

nized any man residing about Tuskegee there if he had come in the house, Ihey

represented them as coining in and tiring in the house. He said he did not see aiiy

face he was familiar with that night.

Question. He did not say that they were disguised ?

Answer. No, sir, ho did not.

Question. Dougherty says there was a mask and a note picked up there.

Answer. It was so reported ;
I never saw either.

Question. A note written by a young lady to two young gentlemen named

and Burton. /. . j

Answer. I heard it said. I inquired for the note and tried to see it, but never touud

it
;
never saw it, I could never get any definite information in regard to it at an.

Question. He also stated that every colored church and school-house m the &amp;lt;
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was burned not every one, but be mentioned three, Warrior s Stand, Sweet Gum
clmrcb, and another, the name of which I do not remember.

Answer. Sweet Gum church was burned; I do not remember as to the others. I

will state that immediately afterwards the white people iu its neighborhood subscribed
for its rebuilding, and the church has been rebuilt.

Question. Do you know a Dr. W. J. Gautier ?

Answer. Yes, sir, very well.

Question. What are his political sentiments ?

Answer. He is a republican.
Question. This man Dougherty said that Gautier voted the democratic ticket, because,

he said, he was afraid to vote the other way.
Answer. I do not think Gautier did

;
but I will just state an affair that was regarded

as very amusing at the time, but simply as amusing. When I was moving out with

my squad of horsemen, for the purpose of seeing these assemblies of men and dispers-

am a democrat,&quot; but I have never heard of his voting the democratic ticket.

Question. Is it understood there that he voted the democratic ticket f

Answer. No, sir
;
he is a very decided republican. I think the only time it has been

mentioned was on that occasion.

Question. Does ho attempt to conceal his sentiments ?

Answer. Not at all, sir.

Question. You do not think he is under apprehension, then?
Answer. Not the slightest. My opinion is that he rather plumes himself upon the

fact that he does not hesitate to avow his sentiments.

Question. Mr. Dougherty said that after this Alston affair no republican felt safe at

all.

Answer. I cannot say as to that, but there was no occasion why they should noMiave
felt safe. Does he say anything about his being hung in effigy ?

Question. Yes, he said he was hung in effigy, and by this man J. C. Smith, whom he

suspected of the attempt upon his life.

The WITNESS. Is it proper that I should say anything in regard to Dougherty s char
acter here ?

Question. Certainly, I was going to ask you as to his character in the community.
Anaiccr. I will state this, that I suppose that I treat Dougherty with more consid

eration than any other man of ray party in our section of the country. His father and
I were devoted friends, but he is regarded as the worst man who ever lived in our com
munity. Some time ago Dougherty was appointed postmaster. An inspector of the
Post-Office Department came to Tuskegee, for the purpose of looking into the condi
tion of affairs there, some protest having been made. He called a meeting of the cit

izens, not a general meeting, but a meeting of prominent citizens, for conference, and
said he would not impose upon us any man who was personally objectionable ;

that they
would have a republican, of course, but not a man personally obnoxious to the people.
That conference consisted of myself, Colonel Abercrombie, Dr. Gautier, and, I think,
W. B. Bowen, though I am not absolutely sure of that, and perhaps one or two others.

Republicans and democrats all stated that they were not willing for Dougherty to be
MI the office, and that they would not be willing for any valuable matter of theirs to

pass through that office if he had charge of it. Upon that representation, upon the
statements made in that meeting, his appointment was not confirmed, but William B.

Bowen, now the postmaster, was appointed, and is acting.
Question. Dougherty stated before the committee, in response to a question of mine,

that he had been indicted once for murder.
Answer. Yes, sir.

Question. And had put in the plea, as he stated, that he had taken eight or nine

grains of morplriue; that that was his defense upon which he was cleared.

Answci . He was cleared upon the general plea of insanity, occasioned by excessive
drink.

Question. That was the plea insanity ?

Answer. Yes, sir. ,

Question. Was there no doubt about the murder ?

Answer. No doubt at all, sir. He killed a very inoffensive young man down there
with a door-bar.

Question. Who was the young man ?

Answer. A man by the name of Davis.

Question. What were the circumstances attending the killing ?

Answer. I can only tell you by general report what the circumstances were.

Question. That is admissible, if the report you give is one that you place reliance upon.
Answer. Dougherty and Davis were in a room together, and some very slight mat

ter of disagreement or altercation occurred between them, and Dougherty says to him,
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&quot; Tom, I am going to kill you ;

damned if I don t kill
you.&quot; Davis said &quot; No Bill von

must not do that.&quot; Dougherty^says,
&quot;

I
will,&quot; and ho got up and picked up the door-

bar, and knocked him in the head. I was not present at the trial, but that is the
statement which I have uniformly heard.

Question. What were Davis s politics ?

Answer. I think he was a democrat, but I do not think that politics had anvthino- to
do with That killing.

Question. What was Dougherty s politics at that time ?

Answer, I do not remember, sir.

Question. I think he stated that he was a republican, but that he was very particular
not to disclose before this trial what he was. I would like you to now state your
knowledge of this man s character and reputation in the community in which he lives
for truth and veracity ?

Answer. It is bad, sir.

Question. Would you believe him on his oath ?

Answer. I could not, sir, upon his general reputation. I believe that is the way the
law question is always put.

By the CHAIRMAN :

Question. \Vhat are your personal relations with Mr. Dougherty ?

Answer. They have always been kind
;
that is, there has been no personal feeling out

between us; as I stated just now, I meet him with, I suppose, more cordiality &quot;than

any man of my party in the county.
Question. Is he regarded as a very ultra party-man now ?

Answer. He was regarded so up to the time he left our community. His present
residence is Opelika.

Question. I speak of the time when you knew him in your community.
Answer. He was regarded as an ultra partisan.
Question. As such, did he provoke any hostile feeling from the opposite party ?

AnsiL cr. How do you mean ?

Question. I mean to ask whether there was a feeling of hostility against him, on the

part of the members of the democratic party, on account of his ultra character as a

republican ?

Answer. Yes, sir, I think there was
;
that and the manner in which he conducted his

political campaigns. His manner of canvassing was regarded as having in a high
degree an incendiary tendency to put at war the two classes in the community.

Question. He was very active at the polls, was he not, in distributing tickets and

inducing as many as possible to vote the republican ticket ?

Answer. I think it is highly probable that he- was. I do not remember of having
seen him at any election. .

Question. He was deputy census-taker in that county ?

Answer. Yes, sir, he was.

Question. And deputy marshal ?

Answer. Yes, sir, for that purpose ; specially appointed for that purpose.
Question. You do not doubt the -fact that he was hung in effigy in your town of Tus-

kegee ?

Answer. I think that is true.

Question. Have you any reason to doubt his statement under oath that he was fired,

upon, when returning from Tuskegee to Montgomery ?

Answer. No, sir
;.

I think he was fired upon. That is my personal feeling in regard to

it, that he was fired upon.
Question. Is it not the fact that Mr. Smith, the man that he believed to be the person

that fired upon him, left that community shortly afterward ?

Answer. He certainly left, but how soon afterward I am not prepared to say.

Question. Mr. Dougherty is right, then, in the main fact he states, that Zion church

was fired into upon a certain night ?

Answer. Yes, sir.

Question. The same night a political meeting was held there ?

Answer. Yes, sir; the meeting was held during the day, and they were also holding

a meeting at the time of the firing, but the people at Zion church represented that it

was not a political meeting, but was a church meeting.

Question. Was it not a meeting of the elders of the church?

Answer. So they represented.
Question. Do you know that that is not true ?

Answer. No, sir, I know nothing about it.

Question. Was not the political meeting at an end, and had not the parties gon

home ?

Ansicer. For the mosirpart, I think so.

Question. Dougherty himself was not there!

Answer. I cannot say, sir.
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Question. What is your information as to the number who were assembled in the
church at the time this party fired iuto it T

Answer. I have no definite information. The church, I suppose, would seat about a
hundred

;
I do not suppose that it would seat over that

;
and the idea I obtained was,

that it was a pretty full meeting over there.

Question. Was it the understanding that the party who fired upon the church came
there upon horseback ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was the number supposed to be, as ascertained from the tracks or
other means ?

Answer. I think I asked Columbus s wife her estimate, and I think she was the only
person I did ask. I think she estimated it at about twenty.

Question. Were the tracks of the horses traced to ascertain in what direction they
went?
Answer. It was reported that they were traced up and out in the direction of that

Sweet-Gum church, to the vicinity of that Sweet-Gum church.

Question. What evidence is there that the defeated Hunuicutt party had anything to

do with that outrage ?

Ansiver. The only evidence I can conceive of is, that they were defeated in the first

place, their party organization defeated; the fact that they came in about that num
ber upon horseback up to the meetjng, and that the direction to their home was the
direction in which the tracks led off.

Question. Sweet-Gum church is a point in what direction ?

Answer. Between Tuskegee, on the usual road to Huunicutt.

Question. Was the colored church or school-house at Sweet-Gum burned that night ?

Ansiver. No, sir.

Question. Had it been burned before, or was it burned subsequently ?

Ansiver. I am not prepared to say.

Question. What effort was ever made, on the part of the community, to ascertain who
were the authors of this crime ?

Answer. The firing .at the church ?

Question. Yes, sir.

Answer. The only effort that I am aware of was the fact that individuals, myself
among the number, went over there and attempted to find out, by conversation with the

people there, who were the parties. .

Question. You went over to Huunicutt ?

Answer. No, sir
;
to the church, where the firing took place.

Question. This church was in the immediate neighborhood of Tuskegee?
Answer. Yes, sir

; right at Tuskegee. We went over there, and inquired among the

people who worshipped there, their pastor among the rest, and requested them to fur
nish us any evidence they had, and stated that we were ready to follow out any traces

they would put us upon.
Question. That was the next day?
Ansiver. Yes, sir.

Question. Did your conservators of the peace in that county ever make an earnest,
diligent effort to ascertain who were the authors of that crime?
Answer. I am not prepared to say.
Question. Do you think there was the same zeal manifested in learning who the mis

creants were, as there would have been if white men and democrats had been mur
dered ?

Answer. I do not know, sir. The officers there were all republicans.
Question. I am speaking of the community generally. I limit rny inquiry to the im

mediate conservators of the peace.
Answer. I think this : If a number of white men had been killed, the community

would have been more incensed. I think it is very natural that such would have been
the consequence.

Question. Were not the negroes who were killed that night harmless and inoffensive

people ?

Answer. Yes, sir.

Question. There was nothing against their character?
Answer. Not that I am aware of.

Question. Are the negroes in that community generally republicans?
Answer. Yes, sir.

Question. Do they vote the republican ticket ?

Ansiver. Yes, sir, almost entirely ;
there are very few exceptions.

Question. Are you aware, or were you at the time, of the existence of any feeling of

hostility against the blacks on account of the fact that they thus unanimously voted
the radical ticket ?

Answer. No, sir.

Question. You have heard of no expressions of hostility upon the part of democrats ?



ALABAMA SUB-COMMITTEE. . 1Q67

Answer., No, sir; I think our people have been unanimously disposed to conciliate.
It would be naturally the tendency of a county in which the whites were largely ii

the minority. Our policy has been conciliation.

Question. In the hope of winning the negroes over to your party ?

Answer. Yes, sir.

Question. Has it been successful, general?
Answei: Not much

; very little.

Question. Your party has succeeded, however, in that county, in greatly reducing the
number of colored men who voted at your elections ?

Answer. I do not think there are as many as formerly.
Question. Do you trace any connection between these outrages and the fact of that

diminution of the vote ?

Ansiver. I think there is some
;
it may have its effect, but I think the principal reason

why the colored vote does not realize what they expected to realize is, because they
are losing interest in the politics and elections of the county.

Question. The reduction of the colored vote, in your county, is numbered by hundreds ?

Answer. Yes, sir
;
I think it is.

Question. If it be true that not only the Sweet-Gum church, but two other colored
churches or schools were burned in your county, do you recognize in those facts the
evidence of the existence of any hostility upon the part of the white people of your
county to the education, religious or otherwise, of the black race ?

Answer. I do not, sir.

Question. To what cause, then, do you ascribe the fact, if it be a fact, that these three
schools and churches were burned ?

Ansiver. Well, really, I am unable to say. You must recollect that at the same time,
or during the same summer, the Baptist female college in Tuskegee was burned. The
burning was not confined to the churches or academies of colored people, but the finest

collegiate building in East Alabama was burned at the same time.

Question. By an incendiary ?

Answer. It was so supposed.
Question. You have no direct evidence ?

Answer. No direct evidence as to the burning of any one of them. All I know is,

the evidence that the Sweet-Gum church was not burned by the whites
;
a streng rea

son to believe so is, that they at once proceeded to subscribe and furnish means for the

construction of another building.
Question. The entire means, or only a part ?

Answer. I think the larger portion.
Question. About how much f

Answer. I cannot tell you. I heard it in general terms.

Question. What was the value of the church destroyed?
Ansiver. It was a very old, inferior, wooden building, about 40 by 60 feet. I remem

ber that in the Breckinridge campaign, or the Buchanan campaign, I had a discussion

in that church with General Gunn ;
he and I differed in politics in those days, and I

then observed that the old house was a very rickety one. That was several years ago.

The present building I consider very much superior to the one which was burned. I

have just heard, in general terms, that that church has been rebuilt by the white people
of that community ; indeed, I think I subscribed something to it myself.

Question. You have spoken of the case of Alston; was not Alston a very influential

man among his people in Macon County ?

Answei . So regarded, sir.

Question. He was a man, I think you said, who was a shoemaker by trade?

Answer. Yes, sir.

Question. Subsequently a musician?
Answer. Yes, sir

;
a drummer.

Question. A man of some intelligence ?

Answer. Yes, sir
;
he would be regarded as a shrewd man.

Question. He had been sent by the people of that county to the legislature, had no

not?
Answer. Yes, sir.

Question. Had attended some two or three sessions ?

Answer. I do not know how often he had been here. I do not remember.

Quettion. Was there another colored member from your county in the legislatu

Answer. Not at the time Alston was there.

Question. Was there subsequent to him f

Answer. Yes, sir
;
St. Clair is the present colored member from Macon.

Question, Was there not hostility felt on the part of the democrats of that &amp;lt; ity

against Alston on account of his known influence with his own people, and the i

iu which he exerted it ? Was there a bad feeling against him ?
h

Answer. I think there was a bad feeling against Alston, both among sor

white democrats and a very considerable number of his own people.
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Question. I think you said lie came to &quot;be insolent to the whites and overbearing to
his own people ?

Answer. So it was said. I have heard that character ascribed to him. As I stated

before, to mo he has uniformly been courteous.

Question. If that be a fact, did it provoke unfriendly feeling toward him ?

Answer. I think that was the ground that led this committee to advise him to leave
;

that he had provoked both whites and blacks.

Question. Did he take their advice ?

Answer. I do not know. He has not been there since. I think they assured him
that if he would agree to leave, they would give him a safe-conduct to the depot. I
think he agreed to that, but afterward left clandestinely. I think he has been back
there since.

Question. Did you examine the house in which he lived to ascertain the number of
shots that were fired ?

Answer. Yes, sir.

Question. How numerous did they seem to be ?

Answer. I just made a general estimate. I did not count the shots. I remember that
it impressed me as appearing to have been fired by about four shot-guns. You know
the usual number of buck-shot which a shot-gun contains is about twelve to fifteen, or
sometimes more. Just looking at the house, my inference was that about four shot

guns had been fired.

Question. How was he wounded ?

Answer. He was shot in the shoulder, I think, sir, and in the heel, I understood. I
did not examine his wound at all.

Question. Was his wife likewise hit?
Answer. His wife was shot in the foot. I do not remember whether he was shot in

the foot or not.

Question. Did you see the evidence of the shot on the head-board and the foot-board of
the bed?
Answer. Yes, sir

;
I think there were some two or three shots in -the head-board.

There seemed to be an evident determination to kill him by those who did the shoot

ing. I think there was a desire to kill him.

Question. Has it ever been ascertained whether the men who made this attempt were
white or black ?

Answer. I do not think it ever has.

Question. Did the tracks show next morning whether they came on foot or on horse
back?
Answer. I think I now remember to have heard it stated that there were tracks of a

person on foot, and leading off across a little cotton-patch immediately in front of
Alston s house. That is the only allusion to tracks I remember to have heard. One
person crossed a little cotton-patch.

Question. About what time was this occurrence? Was it during the pendency of the
canvass in 1870 ? \

Answer. I expect it was. It was during the pendency of some canvass, and it was
about that time.

Question. Did not his friends regard it as a political attack ?

Answer. I should think that they did not, at first, from the fact that these men were
arrested upon his own affidavit. I think that eventually the feeling got to be that it

was political.

By Mr. BLAIR:

Question. Did you state that these men were arrested on Alston s own affidavit ?

Answer. Yes, sir; on Alston s own affidavit.

By the CHAIRMAN :

Question. You were proceeding to state what the sober second thought of the people
was.
Answer. I do not know as to sober thought, but I think that there was among Al

ston s friends a very general disposition to lay it to the charge of the white people.
Question. The democrats ?

Answer. Yes, sir; though the community never recognized the justice of that

charge.
Question. You speak of two men having been discharged upon the preliminary ex

amination ?

Answer. Yes, sir.

Question. And three recognized to appear at court ?

Answer. Yes, sir, I think there were; but I cannot recollect the names.

Question. Were you attorney upon either side ?

Answer. I was attorney for Fitzpatrick. I know I got my man off.

Question. Do you know who became the bail of the men who were admitted to bail ?
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Answer. I think Jesse Adams was bail of John Adams. I am very sure lie was for
lie was his blacksmith.

Question. Was Mr. Johnson bail?
Answer. I do not remember.

f .

Question. Was Mr. Adams a democrat ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is Johnson a democrat?
Answer. Robert Johnson is a democrat.
Question. Is he a leading democrat?
Answer. No, sir; he is not prominent at all in politics. He is a very quiet man.
Question. Have these men thus admitted to bail ever been brought to trial?
Answer. I cannot say ;

I do not think they have.
Question. This occurred last fall, some time ?

Answer. Yes, sir.

Question. They have been indicted ?

Answer. I do not think they have.

Question. Have they been discharged, or are their recognizances still operative ?
Answer. I cannot say. I was not counsel for those retained, and I have not given it

especial attention.

Question. Did the whites take much interest in discovering who these men were who
attempted to murder Alston ?

Ansicer. A very great interest at the time.

Question. Was general sympathy felt for him ?

Answer. There was a very great, and. I may say, universal feeling of condemnation
of the act, and every sympathy for Alston, and very gre*at sympathy for Alston s
wife. Alston s wife was very much regarded there by some of our people.

Question. Was she a mulatto?
Answer. Yes, sir. His father-in-law and mother-in-law were people very much liked

by quite a number of white people in our community, and the sympathy for her was
very marked, more so than for Alston himself.

Question. In this case of the attempt to murder Alston, and in that case of the mur
der at Zion s church, if the men who thus were murdered, or attempted to be mur
dered, had been white men of good standing in the community, do you not think that
a persevering effort on the part of the whole community to ferret out the authors would
have been successful ?

Answer. I cannot say whether it would have been successful. I think it would have
been persistent.

Question. As it is, has not all interest in those crimes disappeared ?A
Answer. For the most part, it has subsided.

Question. Does that result from a feeling of indifference toward the negro, either

on account of his natural inferiority or because of his sympathy with the radical

party ?

Answer. I think this : that if, as I said before, they had been prominent white people,
the interest of the white people would have been continued, and persistent efforts

would have been made to bring the offenders to justice. I think that time has neces

sarily modified the feeling as it is, and that their immediate friends have taken no

steps to bring the matter forward, and it has quietly subsided. These men, of course,

taking a position up there of quasi hostility toward the whites, the mass of the com

munity do not feel themselves to be the special custodians of them, you know; inas

much as their own people have not pressed this matter and brought it forward, it has

been permitted quietly to die out. I have not the slightest doubt in the world that

the negro would have got perfect and complete justice at the hands of our people if

the matter was brought up ; but, as a matter of course, take a prominent member of

any community, and his killing will have more effect than the killing of a person of

less prominence.
Question. Suppose a civil contest existed between such a man as Alston, a black

man, a prominent republican, a man who had made himself offensive to the democrats

by reason of his activity and zeal and influence, and, on the other haud, a white man
of good standing in the community. I desire to know whether in your opinion there

would be in a jury trial any discrimination against the black man, on account ot huj

color and radical proclivities?
Answer. I do not think there would. I think that was evinced about two weeks

ago, in the trial of a negro upon a charge of rape upon a little white girl. I never

saw in my life a fairer trial. General Clauton and myself defended that negro, am

brought to bear every particle of evidence we could find tending in the slightest de

gree to mitigate his crime.

Question. WT
as the jury composed exclusively of democrats?

Answer. I connot say ;
I reckon not. It was composed entirely of white men.

never have had a colored jury in Macon County.
Question. General Clanton was a very prominent democrat, was lie not 1



1070 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Answer. Yes, sir.

Question. It may be fairly presumed, I suppo8e,that tlie influence of General Clanton
and yourself had something to do with producing the result?
Answer. We did all we could to get him a fair trial. The facts were very strong

against him, and he was convicted. I have never seen a trial there in which I did not
think they did perfect and complete justice.

Question. Do you think there would be the same strict, severe, impartial jnstice
in favor of that class of white men in the community generally called scalawags ?

Answer. I think at the court-house there would be. I think that in the court-house
the terms of equality are complete. There are some distinctions in social life, but I

have never seen it exhibited in the court-house.

Question. You have heard, I suppose, of Ku-Klux outrages in various parts of
Alabama ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you ever heard of any in your part of the State ?

Answer. Not unless these were Ku-Klux outrages. I have never known of the ex
istence of any Ku-Klux organization in Alabama. I do not believe any Ku-Klux or

ganization ever existed in East Alabama, because I do not think it could or would
have existed without my knowing it.

Question. My point of inquiry is, whether you ever knew a reputed Ku-Klux brought
to trial and judgment ?

. Answer. No, sir
;
I never saw a reputed Ku-Klux, never saw a Ku-Klux.

Question. The general impression of the democratic party is
,
that that organization

is a myth ?

Answer. Yes, sir. In our part of the State I have no question that it is a myth.
Speaking of Ku-Klux, I do not kuowr a solitary man in East Alabama whom I know of

anybody suspecting of being a Ku-Klux not a man.
Question. You are not informed of the existence of any organized bands riding about

the country after night in disguise ?

Answer. No, sir
;
not at all.

Question. You have not heard of any such in Eastern Alabama ?

Answer. Not any. I have heard a rumor of it in Western Alabama. I do not re

member the exact locality.

Queslion. It was a mere rumor ?

Answer. Yes, sir.

Question. You read the democratic papers principally ?

Answer. Well, sir, I try to read them all.

Question. You dp not read any account in the democratic papers of Ku-Klux
operations ?

Answer. I sometimes see a rumor of Ku-Klux operations in them. There is one point
I have been considering about Dougherty. While I regard him as a very depraved
man, I have been questioning in my mind whether or not, under the sanctities of an

oath, he would deliberately swear falsely, and I am not prepared to say that he would.
His reputation is bad, but if you ask my individual opinion, (because I know there are

some good traits in Dougherty,) I am not prepared to say that he would deliberately,
under the sanctities of an oath, swear falsely, although I disagree with him, in

some statements that he has made, totally. His reputation 3 however is very bad.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The bad reputation of which you speak comes in part from his intem

perance ?

Answer. Yes, sir; and I am going to qualify that too. I do not know as his rep
utation affects his veracity so much as it does other qualities. He is regarded as a
man of very little moral sense, very little true estimate of the proprieties of life. He
is regarded as a very wicked man, but I am not prepared to say that he has gone to

that step. I think a man has to go very far to reach that step where I would say that
I would not believe him upon his oath.

Question. You spoke of some ringleaders, who were arrested. I did not fully under
stand you in regard to that. Did you have reference to the leaders of the colored men

the three or four hundred colored men who assembled ?

Answer. Yes, sir
;
men who had been prominent in that affair.

Question. How many were arrested at that time ?

Answer. Let me count them up. I suppose I had arrested about six.

Question. What was done with them 1

Answer. I do not think anything was done much. I recollect one was named Amos
Philpot, another was named Cook, another Walker. Philpot and Cook said ifthey were
not prosecuted they would leave, and I think they voluntarily left the community.

Question. They are not living in Macon now ?

Ansicer. I do not think they are. I think it was left optional with them whether
they would be prosecuted or voluntarily leave, and they left.
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Question. You think some of the colored people came up from Hunnicutt to Tuske-
gee to the ratification meeting there?
Answer. I have no doubt of it.

Question. Do you think they attended the meeting ?

Answer. Yes, sir
;
I am pretty sure they did.

Question. Would it not have been quite natural for the Hunnicutt people, if in the
meeting, to have expressed their preference for the Hunnicutt nominees when the op
portunity was given for them to get up or stand up ?

Answer. Yes, sir ; it would seem so. I was surprised, but it seemed that Alston got
control of the meeting at Tuskegee by some means, and the colored people seemed to
vote en masse that day, as Alston indicated. They seemed to be afraid. I think
Dougherty was president of the meeting, and they seemed to be afraid of the influ
ence of the white members of the party, for -awhile, but eventually Alley seemed to
ge* control of the chair, Alley and Alston, and they nominated Alley and St. Clair.

Question. Alley, who was afterward nominated, was a white man ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then, do you think these people who came from Hunnicutt to revenge
themselves went to Alston s house?

Answer. No, sir; that was not the night; they went to the church. lam merely
speaking of a popular opinion. I have not given my opinion ; indeed, I was utterly
unable to form an opinion. I went over there with the deliberate determination of

forming an opinion, and if I found any of our people, to prosecute them as vigorously
as the other party, but I got upon no track whatever, and have never been able to get
on a track.

Question. Did you never hear reported in the community that there were some white
men identified in either the one or the other of these attacking parties I do not know
whether it was the time of the attack on Alston or the time of the attack on the
church ?

Answer. It was the attack on the church, but those that I questioned were unable to

give me any information at all.

Question. You had heard some report of that kind?
Answer. Yes, sir

;
that they had said so, but not that they identified anybody. I did

not know who they were that they had recognized parties. When I called upon Butler
to assist, that I might prosecute them, which I should have done, he was unable to

give me any names.

Question. How is Mr. Butler regarded there as to truth and veracity ?

Answer. Butler is regarded variously. In all communities there are a few individu

als who never regard with favor their opponents, but I think that, with the majority
of the community, Butler is regarded as a good man.

Question. He has been there a long time ?

Answer. Yes, sir
;
he is a minister that attends to his own business. Although he is

regarded as considerable of a partisan, he is not regarded as so offensive as some others.

Question. W. B. Boweu, of whom you have spoken, is he called Colonel Bowen?
Answer. Yes, sir. He is the only man of that name in the county.

Question. The present postmaster?
Answer. Yes, sir.

Question. Is he the same man who was hung in effigy at the time Dougherty was ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is Bowen a man of pretty good character?
Aniswer. I think a great deal of Bowen myself, and he has some very warm friends

in our party. Bowen had an appointment on my staff at one time. Of course these

intimacies once created are not easily disturbed, and I am one of Boweu s best friends.

Question. Was it a simple difference of political opinions that caused the burning in

effigy?
Answer. I think so. He was hung in effigy. I do not think there were more than

half a dozen men engaged in that affair. I cannot think there were half a dozen.

Question. You think, because of his political sentiments, that he was obnoxious to

half a dozen at least ? ,. .

Answer. He was obnoxious to all, but there were not exceeding half a dozen, 1 tmnk,
in that. It was universally condemned, and Bowen felt that he was personally H

danger after this affair. As soon as I found that was his feeling, I went to him, and

Dr. Thornton did, and we told him that, if he felt any hesitancy about coming down

town, we would be his escort
;
and we laughed over the matter, and he has been going

about since. , , K
Question. WT

ith the exception of these occurrences, has your portion of the btate

quiet ?

Answer. Very quiet, as far as I know and as far as I am advised.

Question. What is the general conduct of the colored people at the present t

Answer. It is very good, I think.
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By Mr. BLAIR :

Question. You were asked by Senator Pratt whether, if a white person of good char
acter and standing had been served in this way, there would not have been a moro
vigorous and persistent effort to ferret out the criminals. Is not that the case every
where ?

Answer. Everywhere, in consequence of the social status of the parties, not from the
difference in political opinion.

Question. Is it not so in the Northern States? Do they not seek to convict men for
crimes committed against men of good standing more vigorously th^m in a case of men
of low character ?

Answer. I think so, sir.

Question. Then I understand you that you do not think Tuskegee is an exception ?

Answer. No, sir
;
I think that is a natural result of the constitution of society every

where.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 18, 1871.

SHORTER (colored) sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness is called by the minority, his examination will be
conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Ca3sar, do you live in this town?
Amicer. Yes, sir.

Question. How long have you lived here ?

Ansiver. I have been living here ever since the surrender, or emancipation, as we
call it.

Question. Caesar, do you Tote the democratic ticket ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you ever been threatened by people of your color for exercising your
own choice in that matter ?

Answer. Yes, sir.

Question. What has ever been said or done to you by people of your color ?

Answer. Well, I have been stopped right here on the street, and caught hold of by
the coat. A colored man come up to me one morning and asked me if I was a con
servative. I told him, &quot;Yes.&quot; I didn t know him. He grabbed me by the coat and
said, &quot;God damn you, I have a mind to stamp your life out.&quot; I jerked away and run

my hand in my pocket, and said, &quot;I don t want to raise no fuss
;&quot;

and 1 took a second

thought, and went to the marshal, and had him arrested. Then I was attacked in the

telegraph office by the crowd one day. A gentleman, now that is dead General James
Clanton came up . at that time and defended me. Another difficulty was, and I

couldn t begin to tell the time when, that I was on business, and passing a crowd,
there would be some remarks made like this: &quot;There goes a damned

rascal,&quot; but I

wouldn t notice them. I couldn t keep up with everything said.

Question. You have been frequently threatened, then, with violence, as I understand

you, by people of your own color, because you were a democrat ?

Answer. Yes, that s the only objection they have to me. They would like me very
well, they say, with the exception of that.

Question. Do you know some other men of your color who would vote the democratic
ticket except for the feeling which the people of their color generally have against
them?
Ansu er. There is.

Question. Do you believe that many persons of your color, or a number of them, would
vote the democratic ticket except for the violence and threats of other persons of their

.own color ?

Answer. I don t knew, sir. I have talked with a good many colored men here in

town, and they seem to talk sometimes as if they were in favor of that, but they seern

afraid of their own color. They said to me they would be afraid to take the persecu
tions I had taken.

Question. Has any violence ever been used to you by them ?

Answer. No, sir. The nearest was, there was speaking out here once at the hall, and
a man from Tennessee or Htmtsville, or somewhere Williams was there, and after

the speaking at night they were about to kick up a row, and all got in a crowd

together the soldiers were here at. the time and I got struck, but I don t know who
struck mo

;
it was in the night.

Question. Were you at the meeting ?

Answer. Yes, sir.

Question. Democratic meeting ?



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1073

Answer. Yes, sir.

Question. And there was a riot raised there, and you were struck ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who made the disturbance?
Answer. One of these colored men. I staid at home four months on account of moUs

at night ;
afraid to go to church ou that account afraid of iny people.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you live in the city or county ?

Answer. I bought a little place a y^ar ago just beyond Perry street.

Question. Where have you been living for two or three years ?

Answer. In the city.

Question. Were you a body-servant before the war ?

Answer. Yes, sir
;
of Governor John Gill Shorter, who lived in Barbonr County.

Question. That is where you learned your democracy from Governor Shorter ?

Answer. No, sir; that was not the place. I thought I was a republican when the
ballot was given to the colored people.

Question. You thought you were a republican then ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long did you continue in that faith ?

Anstcer. About four months.
Question. Do you read and write ?

Answer. I cau read a little -just learning to read.

Question. What converted you to the democracy ?

Answer. When I was defeated in my expectation in getting into the secret organiza
tion the secret society. I was defeated in that in the expectation I went in with.

Question. What secret organization did you go into ?

Answer. The Union League.
Question. You became a member of that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you expect to become an officer of it ?

Answer. No, sir,

Question. You had no ambitions designs ?

Answer. No, sir; I didn t Avant any.
Question. How long did you stay in the League ?

Answer. Four months.
Question. Did you join as soon as you became a republican ?

Answer. No, sir, because soon after emancipation we all were republicans; but the
Union League had started, and I was staying in the telegraph office, and friends came
to me and advised mo that it was a very good thing for colored men to go into, but he
wouldn t tell nie what it was. I thought so many of them kept coming that I knew
at the time that the heart of the colored man and white man was sort o7

entangled.
I kuowed the colored man s mind was in enmity to the white race

;
I thought it would

be good to go and join, and get some instruction how to meet the white race in friend
liness. We all were living hero together, but I was defeated there

;
it was not that

way. They said our old master was our enemy, and wanted to make slaves of us*

Question. Who said that ?

Answer. John C. Keffer.

Question. Your constitution did not say that f

Answer. I don t know about that, but our teacher, addressing us, said that, and at
the time he spoke that I knew the best friend I had wa&quot;s John Gill Shorter, and I looked
around to see some friends and whispered to some friend I was afraid to talk much
I whispered, This is not the place, I think, for a colored man.&quot; They said,

&quot; You are

scared.&quot; I said, &quot;No. I think this thing is going to do harm.&quot; They said, &quot;What

makes you think so ?
&quot; I says,

&quot; We have got to live with the white folks, and we will

have to take up with strangers, and I will not go back on my old boss, and this won t

do.&quot; I went over to Eufaula and saw master John, and had a long talk with him.

Question. Was he a good democrat at the time ?

Answer. Yes, sir. I told him I wanted .him to give me some advice
;
that we all were

free, and I wanted to know now what was the best ctep for the colored men in this

country to get along with the white people.
Question. What did he tell you ?

Answer. He says,
&quot; I have got two plantations running one with my hired men, and the

other working on shares and on the plantation working on shares, the middle of the

year, before the crop is gathered, if we got triaugled I will lose money, and the others will,

too; but if we don t, we will all make money. All you colored people are living here

with the white race
; you make your living out of them, and you ought to keep friends

with them. There may bo many people coming down here to get office
;&quot;

and he re

ferred mo to the Know-Nothing Society. He says,
&quot; You will not say anything to any

body now about such things.&quot;
I didn t tell him I belonged to the Union League. He

GS A
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says,
&quot; Go on and dictate that for yourself, and vote for the best man. Dictate it for

yourself. The law calls upon you to attend to your family as much as me to urine.&quot;

1 came down and whispered to some of the best friends I had around here that I was
done with the Union League. They asked me why. I told them it was not the place
for the colored man; that I had done taken my decided staud, and would stand with
the southern man; that I had to make my living, and I was going to stay with him.
He says,

&quot; You can t quit the Urriou League.&quot; I asked why. He says,
&quot; You have taken

the oath.&quot; I says,
&quot; I am a free man.&quot; He says, &quot;You have got to go down there.&quot; I

said I wouldn t go. Two of them came to me
; they said they came after me, and they

were going to bring me. I said,
&quot; If you will open the door and let me bring ten of

iny white friends in I will go, and I will tell my reasons.&quot; They wouldn t do that.

They said, &quot;Come; we will get you an office.&quot; I said, &quot;I don t want nothing about
that.&quot; They said,

&quot; The street may come on VOUT children if you keep on that way.&quot; I

said,
&quot; I will have to bear it.&quot; They said,

&quot; Will you give us your oath that you will

not say anything against the Union League ?&quot; I said,
&quot; I will do this : If they don t

interfere with me, I won t interfere with them
;
but if a friend comes asking my advice,

I would advise him like a brother to keep out of it
;
that s all.&quot; They said,

&quot; That
will not do.&quot; I said,

&quot; It will do. I ll not tell a lie
;
and I ll tell them to keep out

;
I ll

not expose it, though, in any other way but to tell men to keep out.&quot; Then they all

got mad with me. I was the first colored man ever come out in public against them.

Question. How maqy were there in that colored League ?

Answer. I don t know
;
there was a great many.

Question. You do not know how many ?

Answer. No, sir.

Question. Did you ever read its constitution, or hear it read ?

Ansicer. I heard it a good deal, but somehow since I quit I let it all pass off. I never
bothered much about it.

Question. There was nothing in the constitution of the Union League that made war
on the white race ?
*
Answer. No, sir; that was very well; but somehow I got a distaste against it.

Question. Did your old master tell you you had better vote the democratic ticket ?

Answer. He said I must dictate all .these things for myself; that men were coming
down here to hold office.

Question. Did he tell you to beware of carpet-baggers ?

Answer. No, sir
;
he just told me to be particular who I voted for, and let them be

good, honest, upright men, that can understand what to do.

Question. You never could find any right man to vote for since that except a demo
crat ?

Answer. It seems so to me.

Question. You could not find any of your own people fit for office?

Ansicer. O, no, sir
;
not in this country.

Question. You do not think there are any of your colored race fit to hold any office?

Answer. No, sir; not a State office. They can make out here as policemen, but they
have to stop at that. I am this way : I am in favor of any man holding office, I don t

care for his color
;
but I don t want to throw away my vote on a man who don t know

nothing.
Question. Are you in favor of colored schools ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you want all the colored children educated ?

Answer, Yes, sir.

Question. Are not the democrats against that ?

Answer. No, sir, not down hero. The leading democrats are in it.

Question. Are all of the republicans in favor of it?
Answer. I believe so.

Question. Are not some persons against it ?

Answer. No, sir
; not as I know of.

Question. Are all the people here with their hands up for educating the colored children ?

Answer. Yes, sir
; I believe so.

Question. Then why do they burn down the colored churches and schools ?

Ansiver. I don t know.
Question. Who does that ?

Answer. I don t know.
Question. Have you not heard that democrats did it ?

Answer* They said so
;
but nobody knows who it was did it.

Question. You do not believe the radicals did it?

Answer. I can t say.
Question. You do not know who did it?

Answer. No, sir. I only say it was a mighty low-down man that could do such a

thing as that.

Question. You have heard of colored churches being burned?
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Answer. Yes, sir.

Question. And believed it ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have heard of Ku-Klux?
Answer. Yes, sir.

Question. And you have heard that they have burned the colored schools &amp;lt;iml

churches ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have heavd that the Ku-Klux have whipped colored people ?
Answer. Yes, sir.

Question. And you have heard that the Ku-Klux are all domocrats ?

Answer. I have heard them say so.

Question. And yet you think it is safer for you to vote uniformly with the democratic
party than to go with your own people ?

Answer. Yes, sir
;
I can t tie to my people to my race.

Question. You have not a good opinion of them ?

Answer. My race is this way : I think they want to go further than is really comfort
able going for a while.

Question. Do you not think it would be.better to have them back again in slaveryand let them have good masters ?

Answer. I don t know about that
;
we all want to be free; not to be tied up. I love

it
;
I think I had a good master.

Question. Do you think the colored people now have sense enough to -vote ?

Answer. No, sir
;
not much.

Question. You are not in favor of the fifteenth amendment ?

Answer. No, sir; I am not. I believe if that had been put oif five years longer my
people would have been better off.

Question. If you think it was wrong for the colored race to be allowed to vote, why
do you vote ?

Answer. I suppose it is a privilege ;
the colored people say if I was not allowed to

vote I couldn t get my rights.

Question. If you do not think the colored man ought to be allowed to vote, do you
not also think that these men who challenged you on account of your voting, and
called you a &quot; damned rascal,&quot; were right ?

Answer. No, sir; I think the man that said that was sensible he ought to let me dic
tate for myself and him for himself, as we are on free soil.

Question. You spoke of a political meeting where Williams made a speech ?

Answer. Yes, sir.

Question. He was a democratic colored speaker imported from Michigan ?

Answer. He was a speaker from Tennessee brought here from there. I don t know
where he was from on the other side of that.

Question. The white democrats brought him here ?

Answer. Yes, sir.

. Question. They sent for him
;
did they listen to him ?

Answer, Yes, sir.

Question. Did they listen to him with great unction ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they clap their hands and cheer him, and hurrah for the colored man s

speech ?

Answer. Yes, sir.

Question. You saw all the magnates of the democracy there in the hall, listening to

this colored orator ?

Answer. Yes, sir. That was the first speech I ever made was there.

Question. Were you called in to exhort after Brother Williams had done the import
ant preaching?
Answer. No, sir

;
I opened the meeting, as I was at the head of the colored club.

Question. Were you greatly applauded by the white democrats ?

Answer. Yes, sir.

Question. You left with the idea you had made a great impression ?

Answer. I don t know
;

it s the first time I spoke. They knew I was not an educated
man and they were educated people, but I could toll them what I thought.

Question. Were all the leading democrats up there to hear you and your friend Wil
liams ?

Answer. Yes, sir.

The WITNESS. Is this General Blair that asks me the questions now ?

The CHAIRMAN. No
;
that is General Blair sitting across the table.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you think that such a large, fine-looking man as our chairman ought
to be General Blair ?
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Answer. I don t know about that
;
but I have some of General Blairs speeches atniy

house that he made in 1868, and I thought I would like to kuow him when I saw him.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you any that he made before the war?
Answer. No, sir; I was then serving Governor Shorter. It is true I looked at the

papers during the war, but I didn t take any interest in the war.

Question. Your republicanism only lasted about four months ?

Answer. That was all, sir.

Question. You enjoy favor now with the white democrats?
Answer. O, yes, sir.

Question. They patronize you in your business, I suppose ?

Answer. Yes, sir
;
I am a servant waiting on Governor Lindsay at the capitol.

Question. He is as good a democrat as your old master was, is he not?
Answer. I reckon he is

;
he appears to be, BO far.

Question. And General Clantoii befriended you ?

Answer. He was a noble son of this State that we belong to, and every time I pass
his office my heart feels like I had lost a father.

By Mr. BLAIR :

Question. General Clauton was a real friend of the colored people ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he in favor of their education?
Answer. Yes, sir.

Question. The white people pay all the money for the education of the colored peo
ple in this State, do they not ?

Answer. Yes, sir
;
with tke taxes. We all pay a little tax.

Question. But the white people pay about all the tax ?

Answer. Yes, sir; they own the property.
Question. Do they build a great many of these school-houses and churches for the

colored people ?

Answer. I haven t been out in the country to see how they manage that. I am sort o
skittish about going into the country too far.

Question. Are you afraid of your colored brethren ?

Answer. Yes, sir
;
I don t go out in the country.

Question. If the colored people display that kind of spirit, that hostility to those of
their own color who vote the democratic ticket, is it not calculated to arouse a similar

animosity or hostility toward them in others?
Answer. O, yes, sir

;
a great many times I believe if I had taken up indeed I kuow

if I had taken up things I would have been a dead man now if I had taken up every
time I heard expressions when I was passing attending to my business

;
but I told them

I intended to be a man of God ;
and I intended it should never be said that Caesar

Shorter opened a riot or mob in Montgomery. But I have taken a great deal more than
I expected I would take from my race. I have done it for peace, because I know if I

started a riot here there would be a heap of us killed.

By the CHAIRMAN:

Question, All the colored men between twenty-one and forty-five pay $2 poll-tax, do
they not ?

An steer. I believe they do.

Question. Does not that go to the education of the colored children ?

Answer. That s what I understand
;
I can t say for certain, because I don t know

much about the State matters
;
but that is what we are told.

Question. Now, Caesar, is it not possible that because you are the body-servant to tke

governor of the State the other colored people think you put on some little airs over
them ?

Answer. No, sir. We were just as friendly, and got along, and I never expected to
be treated as I was, until they said I was &quot;opposed to my race and tried to put them
in slavery ;

and that was the point with them, that every democrat negro was opposed
to his race.

Question. Is not your full name Julius Cajsar Shorter ?

Answer. That had been the name, but for short they always called me Caesar Shorter.

Question. But your proper name was Julius Cresar Shorter ?

Answer. Yes, sir
;
that was the whole name

;
but the short way was Julius Shorter,

or Caisar Shorter. Julius Caesar Shorter was the whole name, but we couldn t carry
all that in slavery times. I used to sign my name Peter, because ray father was named
Peter.

Question. What did you do with the Julius then ?

Answer. I didn t pay any attention to that.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. You never have had any trouble in putting your vote in have you ?
Answer. No, sir.

Question. You have always voted the democratic ticket here, have you not f
Answer. Yes, sir. You see I always tried to take the near cut for peace, and at the

time when I went to vote, I didn t have anything to say to any person, but only to goand put it in and walk right oft . I wouldn t stop and palaver.
Question. You always voted the democratic ticket ?

Answer. Yes, sir
;
I never voted any other.

Question. The governor has given you a position, which you hold now, up at the
capitol ?

Answer. Yes, sir
;
I must lay that to General Clauton. Before the governor came,

and after he was elected, I was drayiug, and he told me he wanted me to wait on tho
governor, and I told him I would do so.

Question. You never have heard of colored men being taken out at night Uy disguised
men for voting the democratic ticket ?

Answer. Yes, sir ; I have heard it.

Question. WT
here ?

Answer. Out through the country.
Question. That colored men took out their own race ?

Answer. I don t know : they laid it to democrats white men. They didn t know who
did it.

Question. Perhaps you did not understand me. Have you ever known of colored
men going out at night and taking one of their own colored people out of his house
and whipping him, because he voted the democratic ticket ?

Answer. I have seen such as that in the papers ;
that s nil. Where colored men have

been taken by their OWTU people and whipped.
Question. In democratic papers?
Answer. Yes, sir

;
our leading papers ;

but not about here
;

it was away off.

Question. You think the colored man is fit to hold the position of policeman ?

Answer. There are some few of them so.

Question. Did you ever see a colored man here on the police until we elected a repub
lican mayor I

Answer. No, sir.

Question. You never used to see a colored man on the police under the democratic

mayors ?

Answer. No, sir.

Question. When you went to consult your former master, he did not say much to you
about voting ?

Answer. He didn t tell me who to vote for
} only I must be particular to know what I

was doing.
Question. Was he in favor of your voting at all ?

Answer. He didn t say he was opposed to it.

Question. Was he not about of your opinion, that colored folks had better not vote

at all ?

Answer. Ho didn t tell me that. He said there would be many of my race wouldn t

know how, and would be led by others, and that was not people dictating for them
selves.

Question. You say you were rather pleased with your condition of freedom ?

Ansivcr. Yes, sir.

Question. Now, Caesar, do you think a free man can, without the right of voting, pro
tect himself as well as one who does vote ?

Answer. Now, I dont know much about that.

Question. HOWT does your race look upon it ? Do they not regard the right of voting
as a sort of protection ? .

Answer. They say so
;
but I can t see why it is to keep them from any protects n it

they don t vote.

Question. You have not solved that problem ?

Ansivcr. No. sir.

Question. You have no trouble here now in expressing your sentiments as you

choose ? ,,

Answer. No, sir. I am a man who has never any talk on political matters upon tJ

streets with anvbody. ,, ,,

Question. While you vote the democratic ticket, you are perfectly willing the otU

colored men should vote the republican ticket if they want to ?

Ansiver. Yes, sir. I never tried to persuade any one to vote with me. J

man should suit himself. .

Question. You are willing that every man should vote as he wants to

Answer. Yes, sir.

Question. You do not justify the Ku-Klux for whipping anybody 1
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Answer. No, sir; I am opposed to any such outrages as that. Lot every mail dictate
for himself.

Question. In regard to this meeting which you attended, and where you spoke, was
that a riot ?

Ansiver. It was going to be a mighty riot.

Question. Was anybody hurt ?

Answer. Nobody was hurt. I can t think of the general that was commanding here.

He had a flax-maned pony, and he had some troops close by, and ordered them, and
they scattered over so quick that nobody was hurt.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 18, 1871.

CHARLES MAHONE (colored) sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness has been called by the minority, his examination
will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you live hero in the city ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long have you lived here ?

Answer. Nearly four years.

Question. What are your politics, Charles ?

Answer. My politics ?

Question. Which side do you take in politics ?

Answer. I have always voted the republican ticket.

Question. Have the people of your color ever shown any violence toward those colored

people who vote the democratic ticket ?

Answer. Not any great deal. I have been accused of voting the democratic ticket,
it is very true, by people in the city, and could have been got in a big row coming
down from the capitol one day, if I had paid any attention to it.

Question. You could have gotten into a row if you had paid any attention ?

Answer. Yes, sir
;
to what they were saying.

Question. Did they abuse you ?

Answer. Yes, sir. Sam Hareford, he said he could whip any colored man that voted
the democratic ticket.

Question. Did he use insulting language toward you ?

Answer. He seemed to follow me down the street. Some white men told me to go on
down the street. I told him I didn t want any fuss with him about politics ;

I said my
politics was to my own satisfaction, of course, let it be a republican vote or democratic
vote

;
I voted to suit myself.

Question. That did not seem, to be satisfactory to him that you should vote to please
yourself ?

Answer. No, sir; they didn t seem to bo satisfied with it at all. I told them if they
were not satisfied with them they could goto Aaron Phillips. They said they wouldn t

believe me on my oath
;
that they shouldn t be satisfied with what I should say except

Mr. Phillips said so himself.

Question. Did he go to Phillips ?

Answer. Yes, sir
;

I think he did.

Question. Was that the only occasion on which you were insulted and threatened
because you were thought to be a democrat ?

Ansiver. Yes, sir
;
that was the only occasion, I guess ;

I don t know of any other one.

Question. Do you know any other colored people who are insulted and &quot;threatened

for voting the democratic ticket ?

Answer. No, sir
;
I don t know any others not particularly any others.

Question. Is there a general feeling of hostility toward them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Against those who vote the democratic ticket ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever hear any threats besides those you have spoken of ?

Answer. None against me, that I know of.

Question. Against others ?

Ansiver. I have heard Cresar Shorter abused right smartly for voting the democratic
ticket. I have heard people passing through the city colored people of course speak
*of him as a grand rascal, and he had done this and the other.

Question. For voting the democratic ticket?
Answer. Yes, sir.
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Question. A.TQ the colored people generally afraid to vote the democratic ticket ?
Answer. I don t know, sir; I guess not

;
I don t know why they should be. I don tknow as they are afraid to vote either way when they see proper. I never Inve s.&amp;gt;m

no great deal. I think, though, if a man was to just vote a democratic ticket ri-lit
boldly out, and try to get others to go with him, he would be in a little difficulty feo

iny best knowledge.
Question. You think he would be in danger ?

Answer. I think so, to my best knowledge ;
I think so

;
I don t know.

Question. You think so from the temper you have seen displayed by the colored peo-

Answer. Yes, sir; from the action of the colored people, I would think so. I have a
right to think so.

By the CHAIRMAN : /
Question. Were you a slave before the war ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who was your master? .

Answer. William Mahone.
Question. Whom do you work for I

Answer. For Torn McCrary, a colored man, on Market street.

Question. How long have you been in his employ ?

Answer. About a week now. I worked here in the city for Mr. Kirkland, down here
in his shoe-store.

Question. Were you in his employ for some time ?

Answer. Yes, sir
;
about a year.

Question. Is he a white man and a democrat ?

Answer. I think he is. I don t know what his politics is, to tell the truth.

Question. Have you talked much with white people upon the subject of your duty in

voting ?

Answer. No, sir
;
not a great deal.

Question. Have any white democrats counseled you how you should vote ?

Answer. No, sir.

Question. Did General Clauton ever speak to you on that subject?
Answer. No, sir.

Question. Or your old master I

Answer. No, sir. My master is now in Mississippi, at Edwards Station Depot.
Question. Have you ever voted the democratic ticket at any election ?

Answer. No, sir.

Question. Do you prefer to vote the republican ticket to the democratic ticket?
Answer. Yes, sir.

Question. What made your people suspect you of voting the democratic ticket ?

Ansicer. Well, that was reported by my saying at the court-house, when I was voting,
that&amp;gt;I had some democratic tickets in my hand, and I said,

&quot; Hero s the ticket that I m
going to

vote,&quot; jesting; and I had some radical tickets in my hand, and I said, &quot;I

believe I will vote this one to-day&quot; that is, the democratic ticket and I never gave
any satisfaction but what I would have voted that ticket, and they seemed to look

pretty angry, in passing by, that I didn t give the party satisfaction. I gave all the

country people their tickets so they could vote and go back home. I lived in the city.

I said then to Phillips,
&quot; Come in here and see how I vote.&quot; He said,

&quot; Haven t you
voted ?&quot; I said,

&quot;

No.&quot; He said,
&quot;

Somebody told me you voted the democratic

ticket.&quot; I told him I didn t, but I went in and voted the republican ticket.

Question. Who gave you the democratic tickets to distribute ?

Answer. I think John Holtzclaw. f

Question. Did you tell him you would vote one of them ?

Answer. I didn t tell him whether I would or not. I had the ticket, and if anybody
wanted to vote it, I had one to give to him.

Question. Did you offer them to any one ?

Answer. No, sir.

Question. Why did you take them, if you were not going to distribute them 1

Answer. I didn t think it was my place to distribute them.

Question. Was it at that election, or shortly afterward, that Sam Hareford told you h

could whip any colored man that voted the democratic ticket?

Answer. I think it was shortly afterward.

Question. You say you have heard Cajsar Shorter abused ?

Answer. Yes, sir.

Question. They said he was a great rascal ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. Did they say he had done this and that?

Answer. Yes, sir.

Question. What did they accuse him of doing?
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Ansivcr. They said he was a democrat.

Question. What mean thing did they charge him with doing ? You said they charged
him with being a great rascal.

Answer. For voting the democratic ticket.

Question. Had they any other cause of offense against him ?

Answer. I never heard any other.

Question. Does Cresar carry a pre
j

*!y high head on account of being the body-servant
of the governor?

Answer. I don t know, sir.

Question. Do not the colored people think so ?

Answer. I don t know. 1 don t think he is rery familiar in the city now. I think he

stays up there at his business. I hardly ever see him now, but he Tised to be here.

Question. What is his business ?

Answer. He stays up at the state-house
;
I don t know what his business is

;
I sup

pose it is waiting on Governor Lindsay. He didn t say it was this evening, but he
seemed to signify it was.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The colored people here mostly vote the republican ticket T

Answer. I think they do.

Question. You never heard that Csesar suffered any A iolence for voting the democratic
ticket ?

Answer. No, sir
; nobody ever hurt him. They abused him, of course, but they didn t

hurt him.

Question. They talked to him a little ?

Answer. Yes, sir
; that s what we all expect.

Question. You colored people think a colored man who votes the democratic ticket
rather goes against his race ?

Answer. That s what they generally think. They say so.

Question. But you never heard of any one being whipped or injured in any way, or

punished for voting the democratic ticket ?

Answer. No, sir
;
I don t think I have.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 19, 1871.

IGNATIUS A. FEW sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. In Opelika, Lee County, Alabama.

Question. What is your occupation ?

Answer. I am a butcher, sir.

Question. Where did you live before going to Opelika?
Answer. I lived in Russell County.
Question. In this State ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was your occupation there ?

Answer. I was a teacher most of the time.

Question. Of white or colored schools ?

Answer. Colored.

Question. You may state whether you wete molested or disturbed in your occupation
as teacher.

Ansiver. I was upon one occasion, at Crawford, seriously molested.

Question. You may give the particulars.
Answer. Shall I tell why they professed to disturb me?
Question. Yes, sir.

Answer. I had commenced to teach a school under a gin-shed, about three-quarters
of a mile from Crawford, a small village. I went out among the citizens and tried to

purchase a lot upon which to build me a school-house. Captain Healy, who was assist

ant superintendent of the Bureau, had proffered to pay for that lot and furnish me
means to build me a school-house. They refused to sell me a lot. I then rented the

hotel, Captain Healy paying for it, and I went into that and taught school in the

dining-room. That was in February that I moved into that school-house.

Question. February of what year \

Answer. Eighteen hundred and sixty-nine. After staying in there I consulted the

neighbors if they were opposed to it. A few of them, the nearest ones, they said they
were not opposed to it upon conditions. I complied with these conditions. A crowd
of young men seemed to become very much agitated against me, calling me various
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7
when thev

were paid into the hands ot the trustees, who had no right to receive them, they re
fused to pay them to rne.

Question. The trustees did ?

Answer. Yes, sir. After examining into the matter, it was found that one of the re

ports I had mude^was made from a different district
;
that half of my pupils were from

one district and half from another. I had not specified the number of the reports, but
the county superintendent had done it himself. I did not know them, but sent them
to him, directing him by Judge Allen, who was the trustee, to till the reports, as I did
not know in what township I was teaching. He did so. They brought then a great
many charges against me ;

that I was trying to swindle the white children out of their

money there for the negroes, and trying to create social equality among them
;
and

finally it grew to such an extent that, on the night of the 19th of July, they came to

my house I think they numbered, from the appearance of them where they stood,
about five men and threw twenty-two rocks, weighing, I suppose, from a pound to a

pound and a half, through the windows, demolishing the sash, and after that fired into
the room several times, two balls taking effect at the edge of one window, within two
feet of my wife s head, and one bursting a bottle of ink on the mantel and throwing
tlie ink in my bosom. I jumped out of bed at that instant and asked for my gun, and
they fled.

Question. When was this ?

Answer. On the 19th of July, in the morning. It was between 1 and 2 o clock.

Question. Could you see the men?
Answer. I did not see any person. When I went out, I found my garden palings were

also torn down.

Question. Were any prosecutions instituted against the offenders?
Answer. I wrote to the governor to send me assistance, and he wrote to me it was my

imperative duty to call upon the sheriff and solicitor, and if they did not discharge
their duty he would then force them to do it

;
but I was afraid to call upon them.

Question. Why I

Answer. Because I believed that they were in sympathy with the others; that I had
no friends at all there.

Question. Were the sheriff and county solicitor democrats?
Answer. I think they were, sir, both democrats

;
in fact, I know they were. I can

give the names of them if it is necessary.

Question. Did these men who stoned your house and fired into it tell you what their

purpose was ?

Answer. I have no knowledge who they are myself. I was told I could prove it if

I would call for certain-witnesses. I never knew anything. I and my wife were asleep,

and a small boy, in the room they threw and fired into. All the firing was done in the

tumult. We were asleep when they began and until the rocks commenced flying into

the house.

Question. Did not these men tell you what they were doing this for?

Answer. They never spoke a word
; they came up and commenced the work, and

ended it and left.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you know whether they were in disguise or not?

Answer. I do not.

By the CHAIRMAN :

Question. You were living at that time in Crawford?
Answer. Yes, sir; in Crawford, Russell County, Alabama.

Question. Was it a thickly settled neighborhood where you lived f

Answer. Not very ; just moderately.
Question. Do you know of any cause for this assault on your house?

Answer. I do not know of any cause
;
I could only consider it a political cause,

object was, I think, to break up the school, and get me out of the way.

Question. Were von teaching at that time f

Answer. I was teaching at that time. I taught the day before and the day at t

ward.

Question. Still a colored school ?

Answer. Yes, sir
;

it was continued in the same house.

Question. Did you continue to teach after that ?

Answer. I did, sir, until I ended my school in November.

Question. Were you ever molested by anybody again ?

Answer. Only by a few rocks being thrown into my yard, and such thin;

and into my house at day-times ;
that was done mostly by boys though, lads. J
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just state that next morning after that occurred, I went out among some of the good
citizens there, and told them plainly that there was but one way to break up my school,
and that was to kill me

;
that I never would leave until iny term was out.

Question. What did they say in answer to that?
Answer. One gentleman said but I do not consider him a man who had any influence

in society I would be killed if I did not leave
;
others treated it coolly ; generally, in

fact, they all treated what I said coolly.

Question. Did any of them give you assurance\)f protection ?

Answer. 1 had no assurance of protection until, several days afterward, perhaps a

week or two, Judge John A. Lewis came to me and offered to let his wife and daughter
sleep in nay house, and I refused such protection, and told them I would try and stand it

out from that time.

Question. How large a village is Crawford ?

Answer. I suppose there are two hundred inhabitants.

Question. Were the citizens generally of that village, the white portion of them,
opposed to eolored schools ?

Answer. From all appearances, they were.

Question. You say from appearances ;
what appearances do you refer to ? What did

you hear them say ? What did they do ?

Answer. Well, their mistreatment
; they scorned me, and would not visit me or as

sociate with my wife or anything of the kind. My wife, who was a member of tile

church, did not visit the church during the year.

Question. How long did you remain at Crawford ?

Answer. I went there in August, 1868, I think, and remained there until the last day
of 1869.

Question. Were the people of Russell County opposed to colored schools, in your
opinion ?

Answer. Well, I think they were very generally.

Question. What influence, if any, was exerted in that county upon the negroes to

induce them to abstain from going to the polls and voting ?

Answer. Upon the occasion of the election we had in 1869, I cannot state, because I

had nothing to do with it, and did not go out; I did not pretend to associate with the
last people at all

;
never left home unless it was to go off somewhere on business

;
in the

election I was living at Traywick s Cross-Roads
;
there was an election there, I think,

in November, and such threats were made for me, that the negroes declined to vote, any
of them. What occurred at the election I do not know. I lived, I suppose, within
five hundred yards of the election precinct, and a great many negroes came down and
asked me to go up with them to the polls and see them vote. I told them I could not
do it, and they went away without voting.

Question. They went away without voting I

Answer. The polls showed that they did.

By Mr. BLAIR :

Question. WT
hat election was .that ?

Answer. The election for members of the legislature.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In 1870 ?

Answer. In 1870.

By the CHAIRMAN :

Question. Why did you not go to the polls yourself?
Answer. I was afraid to go there, for fear of being molested or insulted

Question. What cause of fear had you?
Answer. I expected perhaps I might be beaten, or cursed, or abused, at least cursed

and abused, for I never went out anywhere but what I was cursed and abused by any
man that had whisky, and they had plenty at Traywick s Cross-Roads.

Question. WJiat threats had been used I

Answer. Mr. Richard Buchanan told mo that I would be killed because I said I

would not vote for Mr. Hiues, who was the nominee of the democratic party. I will

just state that he was drinking at that time,
Question. Were there any other threats made, or any that came to your knowledge ?

Answer. I was told at that time there were never any threats made to me but I

was told by some colored people that if I went to the election I would be killed.

Question. Did they tell you how they derived their information ?

Answer. They did not that I now recollect, but advised me not to go.
Question. You say a great many colored people refused to go to the polls aud vote

because you staid away ?

Answer. Yes, sir.

Question. And you staid away because you thought your life was in danger in case

you went and voted ?
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Answer. Yes, sir.

Question. Now, who were these men who deterred you from going to the polls were
they democrats or republicans ?

Answer. There were no other white men in that country but democrats that I knew
Question. How much less at that poll was the negro vote than it would have been if

they had all voted ?

Answer. I think at least fifty or sixty.

Question. Were you pretty well acquainted with Russell County ?

Answer. My knowledge was confined mostly to the upper portion of the countv,
though I was acquainted about Silver Run and Crawford, and the precinct I spoke of.

I have lived in the county twenty years ;
that is, I moved to it twenty years a&quot;~o, and

have lived out of it some time during that time.

Question. Are the white people of Russell County opposed to negro suffrage ?

Answer. I think they are, sir.

Question. What have you heard them say-?
Answer. I have heard them say they were generally opposed to it.

Question. Are you of opinion that they use their influence, habitually, to prevent,
BO far as they can, the colored people from voting?

Ansiver. I think they do. That is rny opinion.
. Question. Where allowed to vote, how do the negroes generally vote ?

Answer. They vote by ballot, as others.

Question. What ticket, republican or democratic?
Answer. They almost entirely vote the republican ticket.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was this a public school you were teaching at the time the assault was
made ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who was your county superintendent of education?
Answer. It was Captain Edmunds.
Question. You received your pay from the county superintendent ?

Answer. Yes, sir ; what I did receive, I received through the county superintendent.
Question. From the public school fund of the State?
Ansiver. Yes, sir.

Question. Did he ever take any action in regard to the assault that was made upon
you?

Ansiver. He did not.

Question. Have you heard of any other schools in your county, or Russell, being dis

turbed ?

Answer. I have not, sir.

Question. Were you in that county at the time of the election of Judge Hefliu, in

1869?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Is Silver Run in Russell County ?

Answe) . Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Are you a native of the South ?

Answer. Yes, sir
;
I was born and raised in Georgia.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you know who it was that molested you, at that difficulty ?

. Answer. I really did not.

Question. You can form no idea who it was ?

Answer. Yes, sir
;
I can form an idea who it was.

Question. Who do you &quot;suppose
it was?

Answer. I supposed it was live young men, two by the name of Baker, one Lewis, who
was a postmaster there at that time, and one by the name of

;
he was a recent

comer
;
I do not remember his name at present ;

the other was Judge WaddelFs sou,

Nash Waddell. Those were the ones I supposed it to be. They did not deny it or

acknowledge it. One of the young men left the country ;
the others laid out for sev

eral days, and did not ceme about town, to see them as usual at their common places;

all of them did, in fact
;
the postmaster closed the office.

Question. You say Lewis was postmaster?
Answer. His name was Lewis. We had a tri-weekly mail. On the days of the l

ho would slip in and open the office, and leave immediately. Another reason 1
brii&amp;lt;;\

&amp;lt;

was him was, a negro boy told me he was at their house, my nearest neighbor, J\Jr. be

and that the balance of them, naming them all, had said they were going to nn nora

to kill me, and asked a young man who was Mr. Sears s brother-in-law to go \\iti
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and he refused. He named every one of the men I have named. The other young
man s name was White

;
I now recollect it.

Question. Did you lay any information against them, or attempt to have them
arrested ?

Answer. I sent to the governor, as I before stated, to have them arrested or send mo
some assistance, and he declined, and referred me to the sheriff and county solicitor,
and I was afraid to attempt it in that way.

Question. Who was governor at the time ?

Answer. Governor Smith.

Question. You say Judge Lewis offered to protect you?
Answer. He offered to bring his wife and daughters to sleep in my house for protec

tion, some time afterward.

Question. Was this Lewis, the postmaster?
Answer. No, sir

;
this was Judge John A. Lewis. They were no relation at all. .

By the CHAIRMAN :

Question. You have named certain persons that you supposed to be the ones who fired

into your house, and given your reasons for supposing they were the ones; you may
tell the committee what political party they belonged to.

Ansivcr. They belonged to the democratic party.
Question. Were they leading, influential men there ?

Answer. No, sir
; they were the men that did the dirty work.

Question. You say a son of Judge Waddell was one of the number?
Answer. Yes, sir.

Question. Does he belong to a respectable family?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is he probate judge ?

Answer. He was formerly probate judge of Russell County, and colonel of a regiment
of artillery in the confederate war.

Question. Did you leave Russell County because of your apprehension of danger if

you remained there ?

Answer. I did. The day I came to Opelika for the purpose of moving, my wife

begged me, with tears, to leave there.

Question. Have you ever been disturbed on any other occasion ?

Ansiver. No, sir
;
on no other occasion. I have been abused when I was at public

places, cursed and called a radical, &c.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ascribe this persecution you were subjected to in Russell County
to the fact that you were a radical, and outspoken in your sentiments, and the further
fact that you had taught colored schools ?

Ansiver. I am satisfied that was it. I was popular as a man, and tried to convince
the people of Russell County that I was not a radical; I never have voted a radical
ticket in my life, and after all that, they persecuted me, and called me a radical, and
&quot; half nigger, half Yankee,&quot; and all such persecutions and slings at me as I passed the
street.

Question. Do you think this was countenanced by the older men of the community ?

Answer. I think they could have prevented it if they would; yes, I believe they
could, for I heard them on one occasion when I wont out to protect my children
these negro children when this same son of Judge Waddell was throwing stones at

them, and Judge Waddell was there. He drew his knife on me.

Question. Judge Waddell did?
Answer. His son did, and came up to me to cut me, and I could only prevent it by

taking out mine, and telliugh im if he took another step I would cut him in two. I
heard another gentleman remark, as he turned to go back to the house, that he would
like to give me a good hickory stick.

Question. The judge s sou said that?
Ansiver. No, sir

;
this gentleman in company with others. There is one thing I had

forgotten to tell, the committee might want to hear.

Question. What is that?
Answer. After this persecution, throwing rocks and shooting, they brought the charge

against me that I was trying to create social equality there, and that I had stolen this

money. I went to some of the prominent citizens there at that place, and told them I

was not guilty of it
;
that it was then vacation, and if they would sustain the charges

I would not open my school again. They asked me how long I would give them. I
told them I would give them whatever tune they required that was reasonable. They
took until the next Friday. That was on Friday, I think, when I had this conversa
tion. On Sunday, at meeting, the minister got up, and said that I had proposed that a
committee of five meet me, and it was honorable, and as much as any gentleman could
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offer
;
that if I Old not prove the charges false, I would desist from teaching school,

And upon that they appointed a, committee of live, consisting of let me remember the
names Captain Brinson, Henry Benton, Judge Waddell I cannot remember the other
names. The committee met, and Mr. Hayes reported to me after they had met on Fri
day morning, that they refused to meet me as a committee, but they would meet mo as
citizens. I agreed to meet them as citizens at the court-house. I took my wife and
repaired to the court-house. When I was up there, they told me they would hear me, and
I got up and denounced those who had maltreated me in the way they did, and then
denied the charges, and told them if they would prove them I would do what I said

my school should never open again in Crawford
;
I would move immediately away.

After making these remarks, the Rev. Mr. Hayes got up, and remarked that there was
another charge brought against me

;
that I was charged with trying to create social

equality among the negroes. I told him it was a lie, and the origin of it was in hell.

Judge Waddell sprang up out of the window and told me I should take it back. I told
him I never would do that while there was breath in my bod}7

. He then remarked to

me, &quot;Yon shall not call our old father a liar.&quot; I said&quot;to him, &quot;I am so far from it, I

would get on my knees to him before I would insult him for any cause, but I merely
give the man the lie who made those statements. Mr. Hayes did not understand me so,
did you?&quot; He replied he did not. &quot;

No,&quot;
said I, &quot;nor Judge Waddell did not.&quot; At

that, Judge Waddell got up and made a very naming speech to the colored people
against the party he supposed I belonged to. He told them they ought to be in slav

ery ;
he had fought four years to put them there, and they ought to be there now.

^Question. Did they offer any proof of the charges they had made against you
J

?

Ansu-er. Not a particle of proof; they did not pretend to.

Question. What was meant by the charge brought against you that you were in favor
of negro equality ?

Answer. Judge Waddell passed my house, I was informed afterward, in company
with Mr. Benton, and a negro girl was sitting in the room with my wife, a girl 1 had
had in my house since she was five years of age. She had eaten in my dining-room
and slept there since she was live years old, until she was free, and she came down
there from her mother houre on a visit, and was sitting in the room talking with my wife,

and Judge Waddell came by. When negroes came into my house, they were as respect
ful as to any citizen in that place. I told them they must be even more respectful with

rue, and they never dared approach after that nearer than the back portico of the

house, evenVhen on business.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 19, 1871.

JOHN M. WARD sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State your occupation and place of residence.

Ansiuei . West Point, Georgia j postmaster.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You live near the line of Alabama?
Answer. Yes, sir. I did live in Chambers County, Alabama, up to last Christmas.

By the CHAIRMAN :

Question. Is West Point near the line dividing Alabama from Georgia?
Answer. Yes, sir. My former residence was in Bluiitou, Alabama. A mere imaginary

line divides the places.
Question. You may state to the committee any acts of violence or outrages upon per

son or property that have occurred in that section of country that you kuow yourselt

or of which you have been informed by reliable authority.

Answer. Since when, Senator ?

Question. I will not confine you by my questions ; anything withm the last two &amp;lt;

t

^6mT.
r8

A day or two after the election last fall for members of Congress in Alaba

Mr. Robert W. Richards came into the post-office while 1 was distributing the i Ml.

bused me m coman witl

3ama
j

Mr. Robert W. Kicbartls came into me pusi-umuu \\miu A &amp;gt;vas UIBVUW- ~~ Jl1

He walked up to the post-office and cursed and abused me, m company witl

of men.
Question. What did he say to you ? * M..* -i

Answer. He called me a damned radical son of a bitch, and epithets of that &amp;lt;

Question. Who was this Robert W. Richards ?
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Answer. He is a dry-goods merchant m West Point.

Question. What are his politics ?

Answer. Democratic. Chambers County, Alabama, is his residence.

Question. Is he a prominent and active man in that county ?

Answer. I cannot say he is prominent ;
ho is an officious member of it. He is a part

ner of the mayor of the town.

By Mr. BLAIR:

Question. Of what town ?

Answer. Of West Point, in the dry-goods business.

By the CHAIRMAN :

Question. Were these remarks caused by your activity at the election ?

Answer. Yes, sir.

Question. He took offense at that ? t

Answer. Yes, sir.

Question. You had done nothing else?

Answer. It was on account of that election.

Mr. BLAIR. This is outside of our jurisdiction, and in the State of Georgia, This sub
committee is confined to the States of Alabama, Mississippi, and Tennessee.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is not the post-office located in Alabama ?

Answer. No, sir
;
the post-office is in Georgia, but my residence at the time was in

Alabama, about half a mile from the post-office.

By the CHAIRMAN :

Question. Does the State line run through the town ?

Answer. Yes, sir. I will say that most of the business men in West Point, Georgia,
reside in Alabama.

Question. Were you abused at any other time on account of your politics ?

Answer. I night or two after that a torchlight mob visited my house.

Question. A torchlight procession of what party ?

Answer. The democratic party.
Question. What did they do ?

Answer. I was partially undressed. My wife had not retired. They surrounded the

house, and used all kinds of abusive epithets, and so alarmed her that she ran out in
the piazza and up-stairs.

Question. State the epithets they used, as well as you remember.
Answer. Some voices in the crowd saidj

&quot; Go back in the house, you damned radical
bitch.&quot;

Question. What else ?

Answer. About that time some one in the crowd, I think Mr. Robert Chisholm, rose

up or called out in a loud voice, and asked them to respect ladies. They quieted down
and moved off.

Question. Is that all of it ?

Answer. They used many epithets toward me around the house.&quot;

Question. Can you repeat some of them ?

Answer. &quot;

Radicals, to your holes !&quot;

&quot; You had better leave town
;&quot;

and many things
of that character.

Question. How long did the crowd continue there ?

Answer. I suppose they were&quot; around the house some five or ten minutes.

Question. They were celebrating a democratic victory ?

Answer. Yes, sir, in the State of Alabama. Caricatures were carried by, obscene
caricatures were carried by, by colored democrats, of myself and also Mr. Isaac Hyrnan.

Question. So there were colored democrats in the crowd, were there ?

Answer. There were two, wrho bore the caricatures on that occasion.

Question. Did they seem to be in full fellowship with their white brethren ?

Ansivcr. Yes, sir
; they had been made presents of fine suits of clothes. One of them

who is a mechanic received a tool-chest. They got that for their labor on the occa
sion.

Question. Did those two colored men in that procession comprise the full strength of
the democratic colored vote in that neighborhood?

Answer. My opinion is, that it would not exceed ten or a dozen democratic colored
men. I cannot say, though, how many.

By Mr. BLAIR :

Question. Most of the colored people were entirely too intelligent to go for the dem
ocratic ticket, were they not f

Answer. I cannot say, sir. I suppose that they vote, like every one else, according to

the best of their judgment of what is right.
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By the CHAIRMAN :

Question. You may state, if you know, what means were employed by the democrats
of that part of the State to prevent colored men from yoting the republican ticket.

Answer. I have heard some of the farmers of the vicinity say they would not employ
hands another year who voted the radical ticket, and that when they hired them here
after that was to be in the contract.

By Mr. BLAIR :

Question. Did they borrow that idea from the New England manufacturers f

Answer. No, sir
;
I got that idea from Mr. James, near West Point. He was a demo

crat. I don t know where he got his idea.

Question. I ask you whether he did not borrow it from the northern manufacturers,
who make all their men vote the republican ticket ?

Answer. I do not know, sir, where he borrowed it from.

Question. You have heard of that practice up there, have you not ?

Answer. I never have been North in my life.

Question. I ask you if you have not heard of that practice up there ?

Answer. I do
u&amp;lt;^t

remember that I ever heard of that particular practice. I know, of

course, that, generally speaking, there are all kinds of arts and devices used by design
ing politicians in all parties.

By the CHAIRMAN :

Question. Did the negroes as a general thing vote at the election last fall ?

Answer. In Alabama they did, sir. The election occurred in Georgia about a mouth
after the Alabama election.

Question. Are the democrats in that part of Alabama opposed to negro suffrage?
Answer. Yes, sir

; they so express themselves to me.

Question. Are they in favor of getting rid of it now, if they can ?

Answer. They are not very ready to express their future plans. They often, in speak
ing of republicans or radicals, as they call them, will ask me the question, for instance,
if I am in favor of negro rule. If I tell them no, which I am not, they then ask me
how I can vote with the republican party, which gives them the privilege of voting.
I tell them I do it upon the broad ground that every man is a freeman, and in a repub
lican form of government I think is entitled to the franchise. They will generally
say, &quot;Well, we are not in favor of negroes voting or ruling us.&quot;

Question. What are their sentiments in relation to colored schools ?

Answer. I think within the last six mouths they have moderated very much. I think

they are now in favor of educating the colored children.

Question. Were they formerly opposed to those schools ?

Answer. I think, sir, they were opposed to any advancement of the colored popula
tion

; they wera disposed to keep them as mere serfs.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was any attempt made to burn your house at the time the assault was
made upon it by this torch-light procession ?

Answer. No, sir; I heard they threw a torch-light under Mr. Hymau s house.

Question. Did they make the assault upon Mr. Hyman at the same time ?

Answer. Yes, sir; they visited his house lirst and then mine. We were about three
hundred yards apart.

Question. The same night ?

Answer. Yes, sir.

Question. You were informed that they attempted to burn his house?
Answer. That they threw a torch-light on his house or on the piazza.

Question. Did you know of any similar occurrence in the county of Chambers?
Answer. Mrs. Randall, who was teaching a colored school near Fredonia, Alabama,

about a month before the election last fall, came down to West Point, and told me that
a party of disguised men, or a party of men I do not think she said disguised vis

ited the yard of the house in which she was living, and in which resided a colored man
and his family by the name of Trammel.

Question. WT

hat was done on that occasion ?

Answer. They abused him and finally killed him by shooting him. After killing him
they went to the bedstead where his daughter was lying, and took their knives and cut
her vest all to pieces, and ordered her to leave, and she left at night about 10 o clock.

Question. Did they kill Trammel or Trauiblies?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they break up the school?
Answer. Yes, sir

;
she left. They all had to leave, and she left.

Question. What cause did you hear assigned for this assault ?

Answer. They accused her of teaching radical politics, and so on.

Question. Were you acquainted with Mrs. Randall?
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Answer. Yes, sir
;
she formerly taught a colored school m Bluffton, Alabama, previous

to going there.

Question. Where did she come from ?

Answer. She came from sonle part of Georgia. I think from Mcrriwether County,
Greenville, Georgia. She was the divorced wife of Dr. Randall.

Question. Had she been successful in her school at Bluffton?
Answer. Yes, sir; she had been undisturbed there.

Question. Was she teaching a public school at the time ?

Answer. She was near Fredouia. Her school in Blufftcfri, Alabama, was a private
school.

Question. Did this colored family furnish her with her meals ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was she living in a portion of the house ?

Answer. I never was on the place. She said she was living in a house that was built
in the same yard, and built especially for her by a Mr. Trammel, the former owner of
this colored man.

Question. Mr. Trammel, then, was in favor of the school ?

Answer. Yes, sir
;
I think so.

Question. Do you know whether these parties were ever arrested?*
Answer. No, sir

; they were never arrested.

Question. Was any attempt ever made to bring them to trial ?

Answer. There w as a coroner s inquest held, so I heard
;
of course, I was not present ;

and their decision wTas that he wras killed by parties unknown. Mrs. Randall said that
she knew two of the parties ,

and they lived near Fredonia, or in Fredouia.

Question. She finally abandoned her school?
Answer. Yes, sir

;
she never returned. The last I heard of her she was in Americus,

Georgia.
Question. Have you heard of any other similar transaction in that county ?

Answer. Not that I remember of; not of an aggravated character.

Question. Do you know of any disturbance that took place at a public meeting in

La Fayette, the county seat of Chambers County ?

Answer. Yes, sir
;
I was present at a republican mass-meeting.

Question. Please state what occurred there.

Answer. Mr. Rapier, who was the colored candidate for secretary of state on the re

publican ticket, had commenced to address the audience. He was frequently inter

rupted at the commencement of his address by a colored man. The marshal of La Fay
ette attempted to arrest him. He broke and run.

By the CHAIRMAN :

Question. Who broke and run ?

Answer. The colored man. He proceeded some distance out of my sight through tho

woods, tiring at him with a pistol, and finally he shot him down. It broke up the

meeting. There were many prominent republicans there to speak on the occasion, and
in consequence of the excitement they were unable to address the meeting.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Knowing the public sentiment of Chambers County, do you think republi
cans are safe in advocating their principles in that county ?

Answer. Not with that freedom not with perfect freedom, I wr

ill say. They are not
safe to speak writh perfect freedom only in moderation. If they were what was
called very moderate republicans, they might be tolerated. I think they would be.

Question. Do you think republicans there are allowed to cast their votes without fear

of intimidation ? .

Answer. No, sir; they are not. The day of the last election, while at the polls, Mr.
Robert W. Richards would frequently, speaking in an insulting manner, say that he
would rather vote for the damned meanest negro in the country than for Ward or for

Hyman.
By Mr. BLAIR :

Question. The marshal attempted to arrest this negro, you say, who was interrupt

ing Rapier ?

Answer. Yes, sir
;
he attempted to arrest him and knocked him down, I think, with a

club, and then the negro jumped up and ran.

Question. And then he shot him ?

Answer. Yes, sir; after pursuing him a short distance.

Question. And killed him ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Was that the marshal of the town ?

Question. Yes, sir
;
not of the meeting.
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By Mr. BLAIR :

Question. Who was this marshal
;
what is his name ?

Answer. I do not remember his name just now, sir.

Question. Rapier, who was speaking, was a colored man ?

Answer. Yes, sir
;
the candidate for secretary of state of Alabama.

Question. A republican candidate?
Answer. Yes, sir.

Question. The negro interrupted him ?

Answer. Yes, sir.

Question. Several negro men interrupted him?
Amicer. No, sir; only one.

Question. What did he say?
Answer. I do not remember that I heard. It was loud talking, &quot;That s not

so,&quot;
or

something of that kind. I do not remember his exact language.
Question. He was then knocked down with a club by the marshal ?

Answer. Yes, sir
; by the white marshal of the town of La Fajette.

Question. And then shot dead?
Answer . Yes, sir.

Question. That does not look as if there was much intimidation by democrats on that

day.
Question. I do not know the politics of the colored man that was killed, sir

;
I un

derstood that they were democratic.

Question. The intimidation was rather on the other side, was it not, in that instance ?

Answer. I cannot say, sir.

Question. You could not express an opinion about that ?

Answer. I knew nothing of either the marshal or the colored man. It was the opin
ion of the colored men generally that it was done to disturb the meeting.

Question. Would not the knocking him down and driving him off with a club

probably have been sufficient punishment for an interruption of that kind of a public
meeting?

Answer. I do not know whether the circumstances would justify him in knocking
him down or using such harsh means as he used.

Question. Knocking him down certainly did not justify him in killing him?
Answer. 1 think not.

Question. That is not a circumstance which goes to show that colored men are in
timidated by democrats?

Answer. That was the opinion of the colored men on that occasion, that it was in

terference with a republican meeting.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Who was this marshal ?

Answer. I have forgotten his name. I heard it at the time, but I never knew him.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know his politics?
Answer. I understood ho was a democrat.

By Mr. BLAIR :

Question. Who shot a democrat for interfering with a republican meeting?
Answer. I heard two different tales about the negro. Some negroes said he was a

democrat, some said he was a republican.
Question. And you heard that the marshal was a democrat ?

Answer. Yes, sir. I never knew the negro. I think the negro was intoxicated oil

the occasion
;
he looked so, and I heard also that he had been drinking.

Question. Was anything ever done to punish the marshal for this ?

Ansioer. I understood not. I have visited La Fayette several times since, and I

have seen him walking about there, and have heard that nothing was ever done with
him.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Why was the meeting abandoned?
Answer. In consequence of the excitement that grew oui of the killing of the negro.
Question. Was there any threatening demonstration afterward ?

Answer. A great many whites from La Fayette came there to the crowd and remarked
that if any such meeting was ever gotten up again they would kill the leaders of it, sucli

men as Powell and others. Powell was the minister of the colored church there and
the chairman of the meeting. ,

Question. And in view of those threats the meeting was abandoned after this

occurrence?
Answer. Yes, sir.

69 A
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Question. So,that there was no speaking?
Answer. No speaking. Late in the afternoon the crowd quieted down and there was

some little speaking. I think Mr. William V. Turner, of Wetumpka, made a few
remarks some four or five hours afterward to a few. There were probably three or
four hundred left of the fifteen hundred that had been there, I suppose. Mr. William
V. Turner got up and made a few pleasant remarks to those who were left.

By the CHAIRMAN :

Question. Was it supposed that the marshal who inflicted this punishment upon the

negro designed to interrupt and break up the meeting ?

Answer. That was the supposition among the colored men who expressed their

opinion to me. It was not my own opinion.

Question. What justiiication was there for his pursuing the negro into the woods
when he had left the house and ceased to disturb the meeting ? What pretext was
there for running after him and firing upon him I

Answer. The meeting was in a grove, not in the house. In my opinion, I did not
think there was any pretext, and that in pursuing him he pursued him perhaps from
the excitement of the moment.

By Mr. BLAIR :

Question. I understand you to say that the negro interfered with and interrupted the

meeting?
Answer. Yes, sir

;
he interrupted the speaker by replying to him or saying that such

a thing was not so.

Question. And that the negro was drunk ?

Answer. Yes, sir
;
he looked intoxicated.

Question. That the marshal attempted to prevent this interruption, and interfered to

arrest the negro who made the interruption ?

Answer. Yes, sir.

Question. And knocked him down, and then pursued him and killed him ?

Ansicer, Yes, sir.

Question. And that the negro was a democrat ?

Answer. I heard some negroes say he was a democrat, and I have heard some say he
was not. I am not able to say what he was

;
I do not know.

By the CHAIRMAN:

Question. Were there many whites present at that meeting ?

Answer. No, sir
;
I suppose some twenty-five or thirty.

Question. Were they democrats ?

Answer. About half of them, I presume, were democrats.

By Mr. BLAIR :

Question. None of them interrupted the meeting, did they ?

Answer. No, sir. Mr. Holmes, John F. Holmes, the editor of a La Fayette paper at
the time, was there. I invited him myself to take a seat on the speaker s stand, which
he did. He afterward published a piece giving a description of the affair, in which
he spoke of me as trying to allay the difficulty. He said that I made a strong effort to

allay and quiet the affair.

By Mr. BLAIR :

Question. What was Rapier saying at the time he was interrupted ?

Answer. I don t remember positively ;
it was upon general things. His ideas were

general at the time
j

it was upon the general policy of the republican party.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did I understand you to say that the colored people who were there on the

ground were of the opinion that the arrest of this man was made as a pretext for break

ing up the meeting ?

Answer. That was the opinion of many of the colored men.
Question. The most of l

iis audience was colored people?
Answer. Yes, sir

;
of fifteen hundred present, I do not suppose there were over twenty-

five or thirty white persons.
Question. They had got together two or three colored orators to address them ?

Answer. Yes, sir
;
Mr. Rapier, Mr. William V. Turner, of Wetumpka ; Major Norris,

the candidate for Congress, was invited, and was present and addressed them.
Question. I understand you to say that Mr. Rapier did not speak long ?

Answer. No, sir; he had not spoken more than five or ten minutes.

Question. There was no other speaking until late in the afternoon, some four or five

hours afterward, when Mr. Turner made some remarks ?

Answer. There was no other speaking. That broke up Mr. Rapier s speaking.
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By Mr. BLAIR :

Question. Do you know this woman Randall ?

Answer. I knew her some several months before she went to Fredouia to teach
school.

Question. You say she was the divorced wife of some one ?

Answer. Of Dr. Randall, once grand master of the lodge of the Masonic Lodge of
the State of Georgia.

Question. What was her character ?

Answer. &quot;I never heard anything against her character, so far as virtue is concerned.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 19, 1871.

JOHN M. BUTLER (colored) sworn and examined.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Will you state your residence and occupation ?

Answer, Ttiskegee, Alabama ;
I am a minister.

Question. Of the Methodist Church ?

Answer. Yes, sir.

Question. The object of the committee, Mr. Butler, is to ascertain to what extent the
laws are executed in Alabama, and to what extent life and property are safe here.
We wish that you would state to the committee any disturbances that have occurred
in your neighborhood, of which you know of your own knowledge, or upon such
information as you deem reliable. This investigation covers a space of two or three

years, as the occurrences have taken place.
Answer. I have been in Tuskegee for going on six years. This last gone June was a

year ago, and the 4th of June. The first disturbance that I had any particular knowl
edge of was the so-called riot of Mr. James H. Alston.

Question. Will you give the particulars of that affair ?

Answer. They had a meeting over to my church, where they had formerly met, hav
ing nowheres else, and on that night I was not with them. There was some disturbance
took place at the church, and iny residence not being very far from the church I was
pastor it called my attention. There was a little disturbance among the men down
there, talking a little louder than I thought was right. I went down to the church to
see what was the circumstances, and I was informed that it was a little talk between
the men, the parties, the colored men of the church, and I went back home. After
that the meeting broke up and they all retired home. I went to bed, and in about an
hour, I reckon, after I got to bed there was an alarm. A little girl at my door, from
Mr. Alston s residence, was crying for help; that Mr. Alston and wife was shot, as I

could understand it. I got up,&quot;
but my wife would not permit me to go out. I did not

know hardly Avhat was the matter
; everything appeared to be excited right then.

That excitement continued until day, after which time it circulated around in the sur

rounding country. The friends of Mr. Alston, the colored people, of course, thought
that he would be killed, and they came to assist him, I suppose. They passed my
house in squads, a good many of his friends, and some would speak a word to me as

they passed on. Making some little inquiries where they were going, I learned that they
were going to Mr. Alston s. They had heard he was murdered, or shot, or assassinated,
and they were going to protect him. That continued, and they went to work as best

they could, and, from what I know, several of the colored men came down here, some

afoot, at night, to see the governor, and I saw them on their return. They came back
with advices that they must try to do the best they could to protect themselves ;

that they
had a right to protect themselves, or something like that, and they continued to protect
Mr. Alston. The white citizens got a little alarmed and they armed themselves.

Everything was in a roar of excitement. I tried to stay as close as I could. I did

not know what would take place. Then the governor came up. After the governor
came up and made a little speech I did not hear it at all, but I saw what followed
there was a patrol gotten up there then of whites that I cannot tell the number of

exactly ;
but I never saw such excitement in all my days L time of peace. I did not

know whether to stay at home or not, everything was so excited. The colored men
were arrested in every direction and taken up, those who know anything and those

who did not. I do not know how I escaped ;
1 cannot tell how I did escape. I had

nothing to do with it anyway, more than I have told you about. I advised a little

as to peace. The white friends then took me in their midst to try to keep down what

they called the riot, to advise the people as to the best. I did what I could to advise

them when I saw it was necessary, the men who were protecting Mr. Alston, as they

thought, to not make any more threats than they possibly could or carry their arms

out, those that were there to protect him. I did what I could in that direction. There

was nobody killed, except Mr. and Mrs. Alston were shot.
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Question. How many shots wore fired that night at his house?
Answer. The night they shot I could not tell

; they just all went off at once.

Question. How was Alston shot I

Answer. I do not know.
Question. Who tired the shot that struck him ?

Answer. There was one shot, and then the others fired afterward, so I was informed,
and they said the firing was from the outside, from white gentlemen ;

all the colored

people were around.

Question. Could you see the party that made the attack ?

Answer. No, sir; my house was a quarter of a mile off.

By Mr. BLAIR :

Question. You are now speaking of the subsequent attack on the church?
Answer. No, sir

;
I am speaking of the so-called riot a little over a year ago.

Question. Of the time when Alston was shot?

Ansiver. Yes, sir; he was then representative of the county.

By Mr. BUCKLEY :

Question. How was Alston injured?
Answer. He was shot in the back as he was sitting upon his bed smoking his cigar.

He was shot in his back and the left side.

Question. Were the rest of his family injured ?

Answer. Yes, sir
;
his wife now has a shot in the foot. She was then in the family-

way, soon to be delivered. She was lying in bed, talking with him. He had just
undressed to go to bed.

Question.- Do you know what cause was assigned for this attack on his house and
family ?

Answer. I do not.

Question. Did you ever hear it stated ?

Answer. I have heard so many different tales, I never knew what to do with any of
them.

Question. Have you ever formed an opinion in regard to them?
Answer. Well, no, sir

;
I never have.

Question. Were any of the parties arrested ?

Ar.i wcr. Yes, sir; some three or four colored men, who differed a little that night in

their debates in the meeting.
Question. Was there an attack made subsequently to this on the church?
Answer. I will come to this now. I have got through the other riot, with Alston.

Now, the 3d of this month one year ago, on Monday, there was speaking at

Tuskegee, Judge Eice and others, and all before that up to October there had
ItAr-ii rfitrnln.r natrol of the white friends, after Alston s riot, nml somr&amp;gt; of flipbeen regular patrol of the white friends, after Alston s riot, and some of the
men broke jail and the

ment up all the time.
men broke jail and they searched it, and everything put together kept the excite-

all the time. I was perfectly quiet in my feelings as to the patrol. I

did uot~ think anybody was going to hurt me. I had the regular official board

meeting for the purpose of transacting the finances of the church monthly, and
this board meeting was the first Monday in each month, (Monday night,) for the pur
pose before stated

;
and that Monday there was a spirit such as I did not know among

the people. They seemed to bo mad
;
but I did not think anything about myself that

I was in any danger at all, (I was friendly to everybody,) or I should not have met that

night. My board came together as usual, at the usual hour, Monday night, the 3d of

October last, and we went on very well and got nearly through with the matters of
the meeting, when it was near about 11 o clock, as well as I can judge, and I had got
tired of sitting in the chair. I was chairman of the meeting as pastor of the church.
I had an old man, a father of the church there, to come up, and I gave him my chair
for a few minutes and went out fora purpose, and the moon was shining dimly. When
I got to the door, stepping out in the shade of a little tree in front of the door, I dis

covered two men. They seemed to be locked heads, walking toward me to the
church. I looked at them and saw they were white friends friends, as I supposed.
I did not feel the least afraid. In a short time after I turned around. Just beyond my
church there is a beautiful grove of woods

;
school used to be there. It is just at

the edge of the grove I heard a horse snort, and I looked there and I could see any quan
tity of horses feet and legs, but I could not see the bodies. I did not feel frightened
then. I turned around and had one mind to meet these gentlemen coming toward
me. I thought it was just the regular patrol. Then again I thought I would

go in the church, and I went in the church and went to my seat and sat down.

By this time they had gathered all right around the church as quick as that.

My men were about eighteen in number, I think. The official board consists

of about eighteen members, the class-leaders and the trustees of the church.
Some of them began to get frightened. They heard the horses around the church.

They got up and commenced, going to the windows, and I said,
&quot; Take yours seats

;
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it is nobody but the white brethren
; nobody to harm you.&quot; They obeyed me,

and some of them went back to their seats, and in about one or two minutes
from that time I was advising a man that passed his character before me. I was just
with his hand in mine. He was just about to go to take his seat, and one of the
disinterested men, sitting off a piece, belonged to the board he is here in. town no\v,
and is shot Columbus Mitchell he was going to be reinstated that night, for he
had been turned out of the church, and he was sitting off a little. He had the priv
ilege to walk to the door, and he walked to the door. About the time I let the man s

hand go the tiring come at the door a pistol tired. When that pistol fired at that door
all the excitement in the world was squandering my men m the church. The men en
tered, and I could hardly have a chance to see

j
but I saw one man enter and he began shoot

ing right away. I fell over my seat and went under my pulpit ; fortunately it had a hole
underneath. One ofthemen inside ofthe altar says,

&quot;

Elder, what shall I do ?&quot; And another

says to ine,
&quot; Get under the pulpit,&quot; and I got under the pulpit, and there was about three

of us got under there, and the-u there was such firing it appeared to me that the whole
world was turned loose

;
such shooting of guns and tiring, I reckon, I never heard as

there was for three or four seconds
;
it was as fast as I ever heard. During this time

they shot and wounded five, killing two. They killed one instantly ;
at least he died

that night. When we found him he was dead. The other one died about three days
afterward. While I was lying under the pulpit and flinching from being shot, if I

wrould try to see, and thought to save my head, I would stick it out and down it would
go. The church altar has a kind of bench with a box so you can get into it. One
fellow went in there. He did not know I was there. I saw the danger and I said,
&quot;Out the

light.&quot;
This fellow found out where I was and tried to get under there. I

scolded him, and he obeyed me when I said &quot; Out the light,&quot;
and raised up then and

catched the light. There was only one light on the altar and he raised up and catched
it and blowed the light out. If he had not done that we would have been every one
.killed. Then the firing ceased and one of those men called,

&quot; Mount your horses, men,&quot;

and they mounted and left, and I was glad to hear it. My wife and nine or ten that
lived right around the church heard this, and of all the squealing you ever heard in
the world that was the worst. I crawled out from under the altar then. The secre

tary was gone from the table, and all the papers and all the church money, which was
about $40, was lying there in the dark. I found that and all the papers, and got
everything in my arms, and slipped to the door and got out and got away to my house.

Question. How many men do you think were in the company that made this assault
at that time ?

Answer. I could not tell; I could not make a near guess, there looked to be so many.
It looked like there were twelve or fifteen horses, and 1 sa\v these two men afoot.

Question. Do you know how many shots were tired ?

Answer. I could not tell you exactly. I counted afterward in the church, and I could
see the marks of, I think, between twelve and fifteen. They are there now.

Question. Did you see one man enter the door of the church ?

Answer. I saw that man myself.
Question. Did you recognize him ?

Answer. No, sir.

Question. Was he a stranger to you ?

Answer. He might not have been, but I hadn t time to know him. As soon as I saw
his face I turned over.

Question. Was he a white man or a colored man ?

Answer. He was a white man
;
he had a white face

;
I saw that plainly.

Question. Do you know whether any of this warty were disguised ?

Answer. There was a mask found at the church the next day ;
some one found it.

Question. Supposed to have been dropped there that night ?

Answer. They supposed so
; they never made any particular inquiries about that.

Question. What was the name of the man wrho was killed ?

Answer. Andrew Geary, one of my class -leaders. He was class-leader No. C, and a

splendid wheelwright.
Question. What were the names of those wounded?
Answer. The other one that died was Abram Moss.

Question. You say one man that was wounded is here now ?

Answer. Yes, sir*. He has a ball in him now. His name is Columbus Mitchell.

The other one was shot through the arm
;
that was Felix Wright. Another Avas Adam

Goshe ;
he was wounded.

Question. Were any of these parties who made the assault arrested ?

Answer. Not one.

Question. Do you think that these men were the men who came from Hunnicutt to

attend ihe public meeting that day at the court-house ?

Answer. I do not, sir.

Question. Some Avitnesses have thought that colored parties from Hunnicutt, who
were in favor of the nominees who were nominated at Hurinicutt, came up to the pub-
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lie meeting at Tuskegee, and that at Tuskegee other parties were nominated, and that
on that account the Hunnicutt people were offended and made this assault.

Answer. That is a wide mistake. I have had a private interview wi^h prominent gen
tlemen of the town since, and they told me the general opinion of the citizens.

They told me this, but they did riot &quot;care about their names beiug mentioned. They
told me they were rightly informed that day by some mean persons that there was

f)iug
to be a League meeting held over at the church that night ;

that this man Alston,
oui Montgomery, would be there. Alston was here then, you see. He had left Tua-

kegee and come down here
;
he had had to run off. They had been going on and ar

resting men during that proceeding on the riot, and were going to arrest him, and he
in his afflictions got away from there.

Question. They supposed he was coming back to hold a meeting that night in the
church ?

Answer. Yes. sir; they informed me that, that he would be there in that church that

night. That is what I was informed, and for that purpose ; they knew nothing of un
official church meeting. This was the opinion of good friends. They supposed that if

they had known that my meeting was such, the shooting would not have been. That
was the opinion of good white friends.

Question. You spoke about these patrols. You say the patrol company was organized
in June ?

Answer. Yes, sir.

Question. And it was continued until November ?

Answer. Yes, sir. They were out at any time riding : they always had the posts.

Question. Did they go riding through the county preceding the election f

Answer. I did not meet them much&quot;; I was on my mission a good deal; but still I

only knew them about town, and three or four or live miles distant.

Question. You spoke about some persons being arrested at the time of this riot; who
were they ?

Answer. I cannot call all the names
;
there was a great many. They were sent to the

chain-gang to the railroad.

Question. They arrested people who canie in from the country around ?

Answer. Yes, sir.

Question. Supposed to be leaders ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was done with them ?

Answer. They were convicted.

Question. How many ?

Answer. I cannot tell you exactly the number
;

it was a good many.
Question. What was done with them ?

Answer. They were carried off to the railroad.

Question. They had to work out their fines there?

Answer? Yes, sir; and some of them have just got out lately.

Question. Do you know whether any were let off on the pledge that they would leave
the county !

Answer. Yes, sir.

Question. How many ?

Answer. I cannot tell exactly how many, but two to my knowledge ; Henry Cook, that
wa.3 cleared with the pledge that he would leave the county, was one.

Question . Henry Cook had been quite a prominent man there ?

Answer. O, yes, sir.

Question. Was he one who was a candidate for the legislature for the nomination at

the convention ?

Answer. No, sir; I don t think he was; Henry St. Clair was. Henry Cook was a lead

ing man of the colored people there.

Question. But the men who were arrested for firing upon Alston s house were ac

quitted ?

Answer. Yes, sir; they were arrested and all proved clear
;
at least they are out there

now.
Question. They still remain in the county ?

Answer. Yes, sir.

Question. Some are out on bond, and some have been cleared ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know of any other disturbances in that county ?

Ansiver. I do not know particularly of any others than those two I spoke of that I

know of. There are others, but I do not know the particulars.
Question. Have you heard of others ?

Answer. I could not turn in my mind right away to others.

Question. Have you heard of schools being broken up in the county, or any school-
houses beiug burned ?
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Answer. I had two churches burned. One of them was burned, but I could not sayhow that was burned. There was two parties. A gentleman wanted to teach.

Question. Which one was that f

Answer. The one down at Franklin. We could not tell exactly how that got burned
down. Two young men wanted the school, and they were running against, each other,
and we didn t know how the thing happened. One gained it, and before he got into
it, to teaching, it burned up.

Question. How was the teacher employed ?

Answer. Well, independent. I believe it was for an independent school. I can t say
particularly now ;

I think it was an independent school.

Question. What was the other instance ?

Answer. That was directly after the shooting in my church. The church was shot
into on Monday night. Monday was the 3d, and about the Gth of that mouth I got
news of the burning of that church of mine, just below me. It seems that the same
parties burned it. I never got the news until afterward.

Question. Was it burned the same night ?

Answer. Yes, sir
;

it seemed that they went on down that way, and didn t turn back
into town.

Question. Your impression is that it was burned on the same night of the firing at
the church ?

Ansu-er. I cannot tell exactly the night.

By Mr. BLAIR :

Question. What church was that?
Answer. The Sweet Gum church on the Ziou road, ten miles from Tuskegee ;

also a

large shed that I kept as a church. The property did not belong to me or the colored

people. The Warrior Stand, it was burned
;
that was some time before that.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear who that was burned
Jt&amp;gt;y

?

Answer. No, sir
;
we never got the particulars about that.

Question. Was it burned in the night?
Answer. Yes, sir; all this was done last year.
Question. Did you ever hear that Judge Dougherty was shot at in that county ?

Answer. Yes, sir. I don t remember the time he was shot at, but it was on leaving
Chehaw he was shot.

Question. You are pretty well acquainted with Macon County ?

Answer. Pretty well.

Question. From your knowledge of the county, do you think that republicans are safe
there in advocating their sentiments ?

Answer. Well, sir, if I were to speak freely, I would say not at this time.

Question. Are republicans free there to vote in accordance with their wishes without

any intimidation 1

Answer. I do not think they are.

Question. Do you think there was any intimidation used at the last State election
held last fall in that county ?

Ans-icer. I do not know that there was particularly.

Question. What would be the effect of these raids, and the fact that these patrols
were going over the county ;

would it not have a tendency to keep a great many col

ored people away from the polls?
Answer. I have a very large district. I go over a good portion of the county. There

are some twenty-six churches in my district
;
and since last June a year ago there has

been quite a change in my people. What little conversation I had with them showed
quite a change in them.

Question. They seem more timid, do they ?

Answer. Yes, sir
;
and a great many are leaving the county, or speaking of leav

ing it.

Question. Leaving because of the unsettled feeling they have, and the insecurity
there f

Answer. Yes, sir.

Question. Do you find much opposition to the education of your race in your county
now ?

Answer. Not much now.
Question. That has diminished very much ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of several people who were arrested and convicted and carried

off to the railroad, and made to work out their fines
;
on what charge were they ar

rested ?
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Answer. The charge of that riot.

Question. At Alston s ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were they all colored people ?

Answer. Yes, sir
;
all colored people.

Question. Were you present at the investigation ?

Answer. No, sir
;

I did not go into the court-house either time
;

I kept close about

my own house. I was very much alarmed.

Question. You did not hear the testimony H

Answer. I did not hear the testimony of either party.
Question. What is your opinion as to who made that attack upon Alston s house ?

Answer. Well, judge, I could not say ;
I hardly have an opinion about it.

Question. Do you believe it was made by the colored people, or by the white people ?

Answer. It is mightily mixed up, sir
;
I cannot tell. Alston had so many enemies.

Question. Enemies among his own people ?

Answer. Some among his own and a great many among the whites. He is very free-

spoken, and always speaks his mind upon everything, and it caused him to have a

great many enemies.

Question. Was he particularly obnoxious to the white people on account of the influ

ence which he exerted over the minds of the colored people ?

Answer. Well, I could not say, judge, particularly; he was a straight, go -forward
kind of a man.

Question. Was he representative at that time from Macon County in the State legis
lature ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were the democrats very much opposed to him on that account ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were there any white people arrested and punished for that attack ?

Answer. None as I know of, sir.

Question. Has anybody ever been arrested for firing upon your people that night at
the colored church ?

Ansiver. There has been no man ever arrested yet.

Question. What efforts were made by the community to discover who had committed
this outrage ?

Answer. I never saw but very little effort made
; they said they could not discover

anything. They held an inquest over the body of that dead man the next morning.
Question. Did the coroner examine witnesses ?

Ansiver. Yes, sir
;
a little

;
most of the men who were present in the church at the

shooting.
Question. Did the matter drop there

;
was there no further effort made after the in

vestigation of the coroner to discover the authors of this mischief?
Ansiver. Very little, sir. The day I was going to bury this man, General Battle and

some other gentlemen with him in company met me on the street as I started to the

grave-yard, and offered me any assistance I wished in the world. They would give me
aid, they said.

Question. Is General Battle a leading democrat in that part of the country?
Answer. Yes, sir. He was at the head of that patrol squad; he had that post.

Question. You say that patrol was continued until November ?

Ansiver. I do not know as it was dispersed at all
;

it was ready at any moment. I
could meet up with men at any time that belonged to it.

Question. Did they ride at night, or during the day ?

Answer. Yes, sir
; they principally rode at night.

Question. How strong a force had they?
Answer. At first I think it was about forty strong.
Question. Did you hear of anything they did in these various ridings ;

did they make
any arrests /

Answer. They arrested these men I told you of that were carried to the chain-gangs.
They made nearly all those arrests.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Those arrests were made of parties that came in to defend Alston ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. These men who were arrested and convicted were not there at all when the
house was tired upon ?

Answer. No, sir
;
not at all. They only came in, and were arrested.

By Mr. BUCKLEY :

Question. After the fight ?
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Answer. Yes, sir.

Question. Those who came in to protect Alston were arrested for inciting a riot, and
tried upon that ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. How many do you think were convicted ?

Answer. I do not remember. I cannot turn to the number right now in my mind,
but there were a good many. Afterwards, just wherever they could hear of a leading
colored man, whether he was there or not, they took him up. There are no leadiog
colored men, principally, about there now.

Question. They have left the county ?

Answer. Yes, sir
; principally all the leading colored men have left those of the most

account.

Question. Is it your opinion that that was the effect that they intended to produce
upon the colored people, to drive them from the county ?

Answer. I do not think that was it at all, to drive them from the county.
Question. Do you think it was their intention to drive them from the polls, and pre

vent them from expressing their political sentiments at the elections ?

Answer. That is .the opinion.

By Mr. BLAIR :

Question. Were not the men who were arrested on the charge of attempting to assas
sinate Alston arrested upon his own affidavit ?

Answer. I cannot say but what they were. I was not present when they were arrested
even. I didn t go over at all. The judge and sheriff, I learned, visited his room the
next morning, and it must be on affidavit. They made him make an affidavit in some
way or other.

Question. He then must have believed that those were the parties who made the
attack ?

Answer. It was his belief that they were engaged in it, I suppose.
Question. That was his belief unquestionably, if he made affidavit to that effect and

caused the arrest of these men ?

Answer. Yes, sir. It was found the next day a little distance from his gate in an
other lot, not altogether opposite to his there is a vacant lot in front of his, but a little

distance beyond is a lot inclosed, and briers and grass inside the fence, and there the

grass was mashed down where the parties were waiting, and there were the signs where
it seems they were in liquor. That sign remained there for several days,

Question. The men who came in to protect Alston came on his invitation, did they
not f

Answer. I think they did, sir.

Question. He sent out for them generally ?

Answer. As soon as they heard of it they came to his assistance, whether he sent for

them or not. I cannot say that he sent for them particularly, because I don t know.

Question. You think so, though ?

Answer. Yes, sir.

Question. It was the belief of all these men that these parties who were arrested

upon the affidavit of Alston were guilty of a crime ?

Answer. I think, sir, they believed it.

Question. And there was apprehension that they would inflict punishment upon them ;

that they would deal with these negroes who were arrested without giving them a
chance for trial ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that was the cause of the riot, as I understand ?

Answer. It might have been the cause, sir.

Question. I understand that? General Battle after the governor came up there was

appointed by the governor to take charge ?

Answer. Yes, sir, something that way.
Question. Governor Smith appointed General Battle to take charge of this patrol ?

Answer. Yes, sir
;
that force.

Question. And to prevent any riot, and to arrest those who were threatening riot?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever hear that Alston was fired upon afterward ?

Answer. I never heard anything afterward.

Question. He represents to the committee that immediately after this attack a guard
was placed at this house to defend it, and that he was fired upon subsequently ?

Answer. That is the same firing that I spoke of, where some men fired from the out

side, and then, I think, fired in the inside from the colored men, apparently, protecting
him. That is the firing I spoke of. I wa.s not up there. He claimed that that was
fired on him ; that they wanted to kill him any way, and that they would have done so.

Question. Did General Battle, when your church was fired upon, call to see you ?
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Answer. The next day ho did. However, he came up just about the time I was start

ing off with the corpse to the grave-yard, and in an exciting way called my attention..

He told me if I needed any assistance in the world he would give it to me.

Question. Did he ask you if you knew who had committed the crime ?

Answei . Yes, sir, he asked me that.

Question. He asked you for the particulars of it ?

Answer. Yes, sir.

Question He expressed anxiety to find out about it ?

Answer. Apparently he did.

Question. And he assured you that he would arrest the parties ?

Answer. Yes, sir
;
that was his pledge to me.

Question. Were you able to point out anybody to him ?

Answer. I could not.

Question. You do not know any of the party ?

Answer. I do not know. I recognized, apparently to me but a good many lawyers
always got me out of that I recognized the voices of some gentlemen u the outside
when they were talking. The tone I knew I had heard before, but I could not locate

the man
;
I could not say who he was

;
but I knew the voice. In the time of excite

ment it all went away with me.

Question. You had a strong impression that you recognized the tone of the voice?
Answer. Yes, sir.

Question. But you could not locate it ?

Answer. No, sir, I could not locate it
;
the gentlemen, you know, were hallooing in

the time of shooting and cursing and swearing, and hallooing, and calling every one,
and going on so.

Question. Was there a letter found?
Answer. Yes, sir.

Question. Who was it for?
Answer. The very day I was carrying that man to the grave-yard there was picked

up a letter
;
I don t remember now whether I picked it up myself or some one else

;
I

won t say for certain but what I picked it up myself; and there was a flask found up
not far from this cork. This paper was rolled up in a cork for a flask of whisky ;

I

think 1 picked it up ;
I unfolded it, and it smelt of whisky, and it looked like it might

be a note. It was on good paper, and I unfolded it, not thinking, and found it was a
note written and signed on the 2d of October, on Sunday, and written to certain parties
in town. I did not know what to think. I thought it might not be of any account,
and some one mentioned you had better preserve it, and it was handed over to some
friends, nigh by, into the yard of this man Columbus Mitchell, who was shot, that I

mentioned. I handed it to his wife, or some inmate of the house, that kept it.

Question. Why was not that piece of evidence submitted to General Battle ?

Answer. Well, we never thought about that at the time he spoke to me. Afterwards,
there was a great fear in that place of discovering anything. I believe if a man that
was in the church knew any of the parties he would not have told it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. From fear would he keep it a secret ?

Answer. Yes, sir
;
I believe every one seemed to be afraid. They were under some

fear. I noticed, the morning before the jury, every man that was brought up before
that jury seemed to not have his mind about him

;
he was afraid to say anything; he

was afraid to say really what he thought, whether he knew it or not.

By the CHAIRMAN :

Question. You are speaking now of the coroner s inquest ?

Answer. Yes, sir; in the church that morning.

By Mr. BLAIR :

Question. There had been a political meeting on the day preceding this attack?
Answer. Yes, sir

; public speaking at the court-house.

Question. Were nominations made?
Answer. Yes, sir

;
I believe there were nominations on that day.

Question. There was a good deal of feeling about it ?

Answer. Yes, sir
;
a good deal.

Question. It was a meeting of freedmen ?

A nswei: It was in the court-house.

Question. But it was a republican meeting ?

Answer. Yes, sir.

Question. A contest between candidates for the nomination ?

Answer. Yes, sir.

Question. By the parties who had received the nomination at Hunnicutt, and the other

party ?

Answer. Yes, sir.
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Question. Was a great deal of bitter feeling expressed?
Answer. During the time I remained in the court-house I saw right smart, but after

Judge Kice got done speaking I went away. They made the nomination, after I left
that day Monday.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was there a good deal of bitterness while Judge Rice was speaking?
Answer. Eight smart. Some gentlemen interfered with him while he was speaking ;

some prominent citizens
; they were friends of his.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of the note you found in the bottle, written on the 2d of October;
do you recollect the contents of that note?
Answer. I cannot think of all. There was but little in it.

Question. Give the substance of it so far as you can.
Answer. If my mind serves me it has been some time since I read the note, I think

it was begging certain parties to excuse them. It seemed on the face of the note that
certain parties promised to go with some somewhere, to some meeting some choir

meeting, or something of the kind, and they begged to be excused. I know that was it.

Question. What was the handwriting that of a man or a woman ?
&quot;

Answer. It appeared to be a lady s haudwrite to me, if I recollect aright.
Question. Who was it addressed to?
Answer. I don t remember the names

;
but one, I think, was Bowden, and Morrison.

Question. Those were the persons to whom the note was addressed?
Answer. Yes, sir.

Question. You spoke of the cry of the men who entered your meeting that night, when
the eighteen leaders were assembled

;
state what that cry was. What exclamations did

the men make when they entered the house and commenced firing their pistols?
Answer. The first cry I heard made at the door was,

&quot; Stand back,&quot; and the use of

profane language, cursing,
&quot; stand back.&quot; This man Mitchell got to the door. Both

seemed to have catched the knob at the same time, and he opened it once and shot him
right there, and oaths followed.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That, you say, was a white man who entered the door ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. As the crowd rushed in, what outcries did they make ?

Answer. I can t tell you particularly, because I was so excited I fell.

Question. You said &quot;something about some one crying out,
&quot; Shoot the damned

niggers.&quot;

Answer. Yes, sir
;

&quot; Shoot them
;
kill them every one.&quot; That was what the voices

said outside, too, that I heard. That was one of the times I thought that my time had

come, but I escaped.

MONTGOMERY, ALABAMA. October 19, 1871.

f
WILSON WILLIAMS sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness has been called by the minority, and his examination
will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. State your residence.
Answer. Opelika, Lee County, Alabama.

Question. How long have you resided there?
Answer. 1 have been residing there since May, 1869. I lived there, however, during

a part of 1865, but I have been permanently residing there since May, 1869.

Question. Your county adjoins the county of Russell?
Answer. Yes, sir. A considerable portion of Lee County was taken from Russell.

Question. What is your occupation or employment ?

Answer. I am a lawyer by profession.
Question. Do you know &quot;anything, sir, of an outrage said to have taken place at or

near a place called Fredonia, in Chambers County?
Answer. I do not.

Question. Have there been any outrages in your county of late?

Answer. Any time specified ;
do you mean since the county was organized ?

Question. Yes, sir; recently.
Answer. None that I know of.
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Question. Has it been entirely quiet?
Answer. Our county has been free from disturbance as a general thing.
Question. Has there been any violence by any organized bands of disguised men in

your county ?

Answer. None that I know of, and none that I have heard of.

Question. Do you know a man by the name of Few ?

Answer. Yes, sir.

Question. Does he live in your county I

Answer. He lives in our town at this time.

Question. He gave us an account of an outrage committed upon him. Do you know
anything about it, or have you heard anything about it ?

Answer. At what point was he outraged?
Question. At Crawford.
Answer. That is in Russell County. That was after I left Crawford. I lived there

formerly. That was said to have been committed after I left there. I know nothing
of it of my own knowledge.

Question. What do you know from information that you deem reliable upon the sub

ject?
Answer. The only information I have upon the subject is from my father-in-lam

Judge Lewis, who lived at Crawford at the time. Mr. Few was teaching a negro
school at Crawford, and on one occasion when I visited my father-in-law, at Crawford,
he told me that some boys from about Crawford had disturbed Mr. Few; that the

boys had done so improperly, as he thought, and as soon as it was ascertained that

they had done this thing what it was I do not know, nor did he tell me, except that
ft was, perhaps, rocking his house, or something of that sort the citizens expressed
their disapprobation of that course of conduct of these young men or boys who did
this thing. As to what was done I do not know. That was about the sum aud sub
stance of what he stated to me.

Question. Mr. Few stated that on the 19th of July they threw rocks into his room
where he slept, and afterward fired into the house. Did you ever hear that there was
any firing of guns into his house ?

Answer. If Judge Lewis said there was any tiring I do not remember it now.

Question. He* said Judge Lewis offered to protect him by sleeping in his house ?

Answer. Yes, sir
;
that is my father-in-law.

Question. What did he complain of to Judge Lewis ? Did he ever complain of any
body firing into the house ?

Answer. Not that I recollect. If Judge Lewis told me he complained of that I do
not remember it. As to their rocking the house, I recollect that he told me that.

Question. Would you have recollected about the firing if he had mentioned it ?

Answer. I reckon I would.

Question. This man lives now at Opelika ?

Answer. Mr. Few lives at the same town I do Opelika.
Question. He expressed the opinion that the persons who did this were two Bakers

and Lewis, who was the postmaster, and Judge Waddell s son. Pie says they se

creted themselves about at that time. Did you ever hear of any such circumstance as
that ?

Answer. No, sir. I know those boys that he mentions there
;
I am acquainted with

all of them. I will state, in addition to what I stated just now about what Judge
Lewis told me, that it was not so much to damage Mr. Few as to annoy him. Under
stand me, gentlemen, I do not know anything about it of my own knowledge, only*
what he told me.

Question. You understood from him that he got this account from Few himself?
Answer. Yes, sir.

Question. That was his statement to Judge Lewis, that this was not so much to injure
as to annoy him ?

Answer. That was what I understood as coming from Mr. Lewis, as his opinion ;
not

that Mr. Few himself thought that, but that Judge Lewis himself did not think that
these boys had any intention of hurting Mr. Few.

Question. He could not have held such an opinion if they had fired a gun into his

house ?

Answer. No, sir. I do not think that Mr. Lewis said anything to me about firing a

gun.
Question. What character does Mr. Few bear in your community ?

Answer. His general character ?

Question. Yes.

Answer. He is a man that is quiet, and as a general thing is a peaceable man. He is

a man subject to dissipation a good deal.

Question. He says that the hostility to him arose from his keeping a colored school?
Answer. I do not know what gave rise to the hostility. If Mr. Lewis told me, I do

not remember it now. He did teach a colored school there.
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Question. Are the people of that part of the country hostile to men who teach colored
schools simply ?

Answer. I think not. I have heard them express themselves as being in favor of col
ored schools, they being taken charge of and conducted properly. 1 do not think they
are hostile to a man taking charge of colored schools.

Mr. BLAH;. I called this witness from Opelika, as Mr. Few was called from the same
place. I had no kuoAvledge of what Mr. Few would testify to, and I called this gentle
man simply as a person who would be likely to know of any occurrences in that

region. Mr. Few, as it turns out, was called to testify to transactions in a different

part of the country, and I have not now the opportunity of calling witnesses upon
that transaction from the point where ho lives. I was misled by his being called from
Opelika, without knowing that he was to testify as to transactions elsewhere.
Mr. BUCKLEY. Opelika is Mr. Few s residence, as it was given.
The WITNESS. May I make one remark, explanatory of why I do not know more

about the matter. I formerly lived at that town, and married Judge Lewis s daughter,
and about the last time I visited him at that place was when he told me about this
transaction. That is the reason I do not know more about it. I was there only a short

time, and all that I know is from hearsay.

By the CHAIRMAN :

Question. How far is Opelika from Crawford?
Answer. Nineteen or twenty miles, I think.

Question. Do you know, as a matter of fact, that Mr. Few was engaged in teaching a
colored school in Russell County ?

Answer. I know that he did have charge of a colored school at that place. I saw him
teaching it.

Question. Do you know how long he was employed there in that business?
Answer. I do not know, sir.

Question. Mr. Few is regarded as a truthful man, is he not ?

Answer. I think he is, sir.

Question. How long after this occurrence was it that Judge Lewis had this conversa
tion with you I

Answer. I cannot give you the time. I do not remember it. It would be a mere sup
position, but I do not suppose it was a month afterward. That is mere guess-work.

Question. Have you charged your memory specially with all that Judge Lewis said on
that occasion, or may you not have forgotten some of the particulars Judge Lewis
related in regard to this assault on Mr. Few s house ?

Answer. I may have forgotten some of them.

Question. If Mr. Few has stated under oath, as a fact within his own knowledge, that
the men or boys who threw rocks into his house at the same time fired into it, you,
Vv ould not hesitate to believe Mr. Few ?

Answer. I would believe that he thought they had done so.

Question. You spoke of boys as being concerned in this firing. What aged boys are

they ?

Answer. Give me the names, if you please.
Mr. BLAIR. The two Bakers; Lewis, the postmaster; and Judge Waddell s son.

The CHAIRMAN. And he remembered afterward a man named White.
Answer. I suppose one of the Bakers is you will have to let me infer which Baker

it was I suppose one of the Bakers, the oldest, is twenty, and the other eighteen ;

Lewis is twenty, and young Waddell is sixteen years old. These are about their ages.

Question. How old is White ?

Answer. 1 do not know his age. I know White, but I do not know which White it

was
;
there are two or three families of Whites there.

Question. You say Judge Lewis expressed the opinion to you that the intention of

these young men was not so much to injure Few as to annoy him &quot;?

Answer. That is what he expressed to me.

Question. Did he tell you why they annoyed him?
Answer. I do not think he did, sir.

Question. Did hetell you that he had offered protection to Few, offered to go and stay
in his house ?

Answer. I think he did, sir; I do not know about staying in his house, but I think he

told me he went to Few and told him that not only he, but the balance of the good
citizens, would protect him, and that he should not be uneasy in consequence of the

conduct of these boys. That is my recollection of what he told me on the subject.

Question. Do you not think, from the fact that he offered protection to Few, that he

must have considered that Few was in some danger f

Ansicer. Well, I hardly think so, sir.

Question. Why should this protection have been tendered upon his part, and upon the

part of other good citizens in that town, unless it was needed in their judgment ?

Answer. 1 was going to give a reason in answer to the other question, and that may
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explain it. That was a small village, and it was very essential to peace and good order
that there should be no disturbance, and he knew other good citizens were willing to
frown down anything that would make a disturbance in this small village ;

it was a
very small place.

Question. Did you infer from your conversation with him that this attack was made
on Few s house because of his being engaged in the business of teaching a colored
school ?

Answer. I do not know that it was, sir.

Question. What was the cause, then ?

Answer. I think, as well as I recollect, the cause was that in addition to his teaching
that colored school, they were opposed to the place where it was taught. They were
not so much opposed to his teaching the colored school as to his teaching it in the hotel,
which was on the side of the public square. In addition to that, as I have stated, Few
was a man subject to dissipation, and that is the reason, I understood from Judge Lewis,
why they wanted it farther away. The court-house had been moved away and the
hotel was on the side of the public square, and he was occupying it and teaching the

negro school in it, or had been. He was living in it.

Question. Was dissipation a very rare vice in that community ?

Answer. No, sir,

Question. On the contrary, it was a very common vice, was it not ?

Answer. I should say not. There were some instances. You ask me if dissipation
was a rare thing; I will tell you it was not, because there were two or three persons
who dissipated a good deal, while the balance were, as a general thing, sober citizens.

Question. How many groceries were in the town ?

Answer. At that time there was one, and sometimes two.

Question. In a village of two hundred souls?
Answer. My reason for saying sometimes two is, there was one sometimes kept open,

and running and sometimes shut up ;
and I will say there was one running constantly,

and at other times another.

Question. That was in a village of two hundred inhabitants?
Answer. Not so many at that time. I will say one hundred and fifty or two hundred,

but not exceeding two hundred.

Question. Did Mr. Few drink to excess ?

Answer. He did. Now whether he drank to excess right at that time or not I do not

know, but he was in the habit of drinking to excess or had been so before that, and has
been since.

Question. I am speaking now of the time when he was engaged in teaching this col

ored school. Did he drink to such excess as to disqualify him from teaching ?

Ansicer. I do not know, because I did not live there. I speak generally of his dissipa
tion.

Question. Did you say this attack was inspired by the fact that he was a dissipated
man ?

AnSicer. I did not say that
;
I only state what I heard.

Question. Do I understand that that was an element in his offense, that he drank
liquor ?

Answer. I understood that to be one of the causes, and the other was what 1 spoke of;
that is, teaching a negro school on the public square.

Question. Were other persons stoned or fired upon because they drank whisky in that

place ?

Answer. Not that I am aware of.

Question. Did you ever hear of any one being molested in that village of Crawford
from the simple fact that he had patronized that grocery or had drank too much whisky ?

A newer. No, sir.

Question. That is not regarded in Alabama as a vice to be punished in that way if a
man gratifies his taste for ardent spirits ?

Answer. It is not aii offense that would authorize a man to take the law into his own
hands.

Question. You never heard before of a man in Alabama being stoned or fired upon
simply because he loved whisky ?

Anwer. Not that I recollect of.

Question. Did you understand that was the only place in the village which Mr. Few
could find in which to teach a colored school, and that he had made repeated efforts to

find a room in other places, but could not get a room, and could not even buy a lot for

the purpose of building a school-house there ?

Answer. I do not know anything about his concerns. I do not think I heard anything
on that subject.

Question. What was there in the location of the school which gave offense ?

Answer. As I have said, the hotel was on the side of the public square, the old court
house in the middle. He occupied that building as a residence, and was teaching
school in it.
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Question. Was there a hotel kept there ?

Answer. Not at that time.

Question. What was there iu the fact that he occupied this building as a residence
and for teaching school, that should give offense?
Answer. The public thoroughfare ran along by the hotel there

;
that was the busi

ness part of the town
;
on the corner of the public square the grocery was kept.

Question. Did you understand that it was the patrons of that grocery who took
offense specially at this school ?

Answer. No, sir.

Question. Well, there was nothing then in the location of the school-room, except the
fact that it faced the court-house upon the public highway, and in the neighborhood
of this grocery ?

Answer. As to the court-house, the records were all removed from there
;
but it was

just there on a public thoroughfare, and the people generally assembled about that

grocery, or somewhere about there, when the village was assembled at all.

Question. They assembled about the grocery ?

Answer. Yes, sir
;
this is on week days.

Question. You mean to say that it was the most central point in the community ?

Answer, It was about the only open place of any business, of any account.

Question. Mr. Williams, was not the teaching of colored schools iu July, 1869, odi
ous to that community ?

Answer. I think not, judge; that is, I will state that as my opinion, and as what I
heard at the time, that the teaching of colored schools was not odious to the citi

zens.

Question. I am not speaking of the condition of public sentiment now, but in July,
1869.

Answer. I mean to so answer, and I am speaking in reference to that community.
Question. Was there not public prejudice against white men teaching colored schools

at that time ?

Answer. I think not.

Question. Was Mr. Few regarded as a radical in his political sentiments?
Ansicer. Well, sir, at that lime, if I heard his political sentiments mentioned, I do

not remember it.

Question. If he were a radical at that time, and that fact was known to the commu
nity, do you think that would have been an element in the prejudice existing against
him ?

Answer. Not in the immediate community, I do not think. I ain speaking of the

villagers.

Question. Were there any radicals in the community beside him ?

Answer. Not at that time
;
there had been, but at that time I do not think there

were any others.

Question. Did you understand from Judge Lewis that the garden palings were torn
down at the same time ?

Answer. If he mentioned that fact I do not remember it.

Question. You are a democrat, yourself, Mr. Williams ?

Answer. Yes, sir.

Question. And your father-in-law, Judge Lewis, is likewise a democrat?
Answer. Well, I suppose you might say he was a democrat. He was an old whig,

but is acting in concert with the democratic party.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 19, 1871.

ROBERT H. ABERCROMBIE sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness being called by the minority, General Blair will con

duct the examination.

By Mr. BLAIR :

Question. State your place of residence.

Answer. Tuskegee, Macon County, Alabama.

Question. How long have you lived in Tuskegee ?

Answer. I have lived in the town of Tuskegee, sir, about fifteen years. 1 was born

near the town
;
I have lived in the county all my life.

Question. Practicing law ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you remember an outbreak or disturbance in your town, in which a

negro man named Alston was involved ?

Answer. Yes, sir
;
I remember it.

Question. State the particulars of it as far as you know.
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Answer. I remember that on Sunday morning after the night of the difficulty on Sat

urday night, some negroes came into town early in the morning, and reported that
Alston had been shot. A number of citizens, with myself, went over to Alston s house
to inquire about it, to learn who the perpetrators were, and he stated that he believed
them to be, and was satisfied they were, several colored men who were in a League
meeting with him the night before.

Question. Alston said so I

Answer. Yes, sir.

Question. Did he make any affidavit of these facts?
.

Answer. I was going to state
;
the judge of probate court then came over a little

while, afterwards, and the same statement was made to him, and he told ham the par
ties must be arrested, and to make affidavits of these facts, and he made the affidavit

alleging that the perpetrators were the colored men whom he named in the affidavit,
and wlio were afterwards tried for the offense on a preliminary investigation.

Question. Was there any information from Alston at that time, that the attack was
made by white men?
Answer. No, sir.

Question. No suspicion of it ?

Answer. No, sir; he said he was satisfied that they were not white men ; that they
were the negroes who were in the League meeting with him, and came near raising a

difficulty with him a-bout the appropriation of the funds that had been raised by the-

League. There was to be a collection raised, and a question was raised about the col

lection of the funds, and these men wanted to inquire about what had become of the
funds already collected before, and he told them it was out of order, or something of
the sort, and that produced the disturbance in the meeting. They told him they were
not to be hushed up at his bid. He was chairman of the meeting, or the president of
the League ;

hence the difficulty in the meeting.
Question. Was there much violence in this altercation in the meeting ?

Answer. He said that there Avero some guns brought into the house by the negroes,
or probably one gun, I do not remember, by members of the League in his party, to

preserve order by parties whom he said were officers of the League, to keep order, and
quiet was restored.

Question. What became of the prosecution against these negroes ?

Answer. Some of the negroes charged by Alston were discharged upon preliminary
investigation ;

others were bound over to appear at the aiext term of the circuit court.

Question. Were they ever tried ?

Answer. No, sir; I think not.

Question. What was developed in the preliminary investigation upon which these
men were held ?

Answer. The examination was a pretty lengthy one and consumed several days. A
great many witnesses were there, all negroes who were at the League meeting tho

night before, and some from town. The only testimony before the court was against
these colored men, those who were bound over. Many negroes swore positively they
saw them, and after the shooting they saw these negroes running, some with guns and
some with pistols, running away from Alston s house. They were the negroes who were
not discharged ; they were bound over.

Question. Have they been tried ?

Answer. They have never had a final trial. There was some arrangement made with
the solicitor. There were quite a number of prosecutions grew up immediately after
ward. To make it intelligent to you I will state that Alston, when he was shot, sent
out runners all over the county, telling the negroes to come into town, and hundreds
of them came in with arms and staid about the town for three or four days, threat

ening to burn the town and do other violence to the town. The leading parties who
had excited and made up this mob there that was threatening, and who irritated the

negroes to remain there, were arrested by the sheriff for inciting a riot. Some of these

parties during the time were tried before the probate judge, who has criminal jurisdic
tion in our county, and who is a republican judge, and they were convicted. In the
first trials there were convictions by him of some two or three parties, but as there
were so many other cases, prosecutions, it was deemed best that these convictions were
enough to set an example, and the other parties made application through their attor

neys to have their cases discharged, and that they would not disturb the community
any more

; they would go from that community themselves, and would not disturb the

community any more, if the prosecutions would be dismissed. The solicitor consulted
with the judge and other parties about it, to see whether to accept the proposition,
and did so, and thus got rid of a whole mass of prosecutions that were pending ;

and
these other cases were also uolle-prossed.

Question. The cases of the men implicated by Alston?
Answer. Yes, sir; they have been bound over on the same terms; that was my under

standing of the disposition of all these cases.

Question. Those officers were republicans ?



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1 105

Answer. All republicans, sir.

Question. TKe judge, sheriff, and solicitor ?

Answer. I will not say cither whether the solicitor is now a republican ;
he was

elected as a republican ;
I do not know what his politics are now. He was elected at

an election when lljere were- no democratic nominees or candidates in the county at
the time of the adoption of the State constitution, I think, or directly afterward.

Question. Subsequent to that there was an attack upon a church of the Rev. Mr.
Butler, a colored man

;
do you know anything of the circumstances disclosed ?

Answer. I know nothing except what I heard from other parties.
Question. Did you talk with them ?

Answer. Yes, sir; I talked with the negroes who were over there.

Question. Who were present ?

Answer. Yes, sir.

Question. What account do they give of that ?

Answer. There were conflicting statements made by those who were present, and the
inferences or conclusions of those who were present. A day or two, or probably more
days, before, but a very short time before and it could not have been but a few days
there had been a political meeting in the town of Tuskegee for the purpose of con
sidering a nomination that had been already made by the republican party at a place
called Hunnicutt. The nomination made at Ilunnicutt wa-s not satisfactory to the
negroes in that portion of the county at Tuskegee. At the meeting in Hunnicutt, Mr.
Dougherty was nominated as a candidate for the legislature. The negroes about Tus-

excitement about it among the negroes, and threats of violence, &c., and the Hunni
cutt negroes were seen to purchase on that evening, after the nomination, and after
the adjournment of the meeting in Tuskegee, powder and shot

;
and a few miles from

town, on the road that leads from. Tuskegee toward Hunnicutt, they gathered together;
they assembled and seemed to be very much disturbed, and very angry. Nothing more
was heard from them. I am of opinion that that was the very evening of the.night
that this disturbance occurred in the church the evening of the day on the night of
which the disturbance occurred in the church.

Question. That is stated by the other witnesses, that it was the same night.
Answer. Yes, sir. I think it was upon reflection. Some negroes who were there in the

house at this time of this disturbance thought it was the negroes who had become
dissatisfied, from Hunnicutt, wiiile .-others thought there were some white persons.
There was a conflict among the statements of the negroes who were in the house. A
majority, of the negroes I talked with thought they were the negroes from Hunnicutt
who were dissatisfied with that nomination in town that day.

Question. Did you make efforts to ascertain from them and others the fact ?

Answer. Yes, sir. I went over with other gentlemen, the sheriff of the county and
others, talked with them, and asked them the names and appearance of the individuals
who were tliero

; they said they knew no names at at all. Did not know who they were.

They said they were all black; some thought the black was assumed, while the majority
of them thought it was not.

Question. Was the track of this party followed *

Answer. There were horse-tracks there and mule-tracks. There were more mule-
tracks than horse-tracks among the number of tracks that led off from the church, and
they were said to have been the tracks of the animals ridden by the parties who came
there that night. I intended to have stated before that this party from Hunnicutt,
the dissatisfied party, came riding houses and mules; there were but few horses

among the animals they rode
;
the majority of them were mules.- Of the tracks that

went off from this church the majority were mule-tracks.

Question. In which direction did they go ?

Answer. They went off in the direction of this Hunnicutt country. We made efforts

to find who they were. When the circuit court sat afterward they had the names of
all the negroes who were there given to the grand jury, and they were all brought
before the grand jury, and during the session of the district court here the names were
given to the officers here

;
the witnesses were brought here. There was never a true

bill found against them either in the State court or the United States court here.

Question. Do you know Butler, the preacher ?

,
Answei . Yes, sir

;
I know him.

Question. He is a man of good character?
Answer. He has that reputation. I arn not familiar with him. I know hiiii when I

see him. Ho has that reputation among his people, among his color.

Question Did you converse with him at the time about this matter ?

Answer. There were some twelve or fifteen negroes in a crowd
;
he was one of them.

70 A
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I do not know that I had a personal conversation with him directly ;
he was in the

crowd of other negroes with whom we were conversing.
Question. Do you know anything in regard to an attack.said to have &quot;been made upon

a man by the name of Bill Dougherty ?

Answer. Nothing at all, sir, except what I heard him say.

Question. There was a church called the &quot;

Sweet-gum church&quot; burned
;
do you know

who that was burned by ?

Answer. I do not, sir. I know the church very well
;
I know its location, know

where it was. It was an old church that was occupied by what was called the Hard
shell Baptists, or Primitive Baptists, and had been disused for a good long while. It

was on a very lovely plain, near a creek, and had been a camping-ground for wagons.
There was no fence around it

;
the only use made of it was as a camping-ground for

wagoners, who would sleep in the church at night.

Question. Was it rebuilt ?

Answer. I do not know whether it has been, sir. There was a subscription got up
among the citizens for the colored people there to rebuild it, but I do not know whether
they have ever done so.

Question. Was there a committee raised of Mr. Carlos, Robert Johnson, General Gunn,
Thomas Dryer, Mr. Campbell, Dr. McMillan, and Dr. Grigg and yourself, to order this
man Alston to leave the town ?

Ansiver. No, sir.

Question. No such committee ?

Ansiver. No such committee organized and constituted ; we went to Alston s house
because some of these negroes who had been arrested stated that they were induced to

go up with their guns because Alston thought his life was in danger. Wo Went to
Alston s house and told Alston that lie was not in danger ;

that if he was the whito
citizens of the town would guard him, and we would put a guard around his house;
and to tell his colored friends to go home and disperse; that we would guard him at
his house, and we did put a guard of white citizens there, and the negroes did dis

perse.
Question. Was there any attempt made to assassinate him after the first attempt?
Answer. There was no attempt made to assassinate him. His father-in-law lived in

the same house with him. His father-in-law gave as a reason why ho left that some
body had told Alston that he was going to be arrested as an inciter of the riot, and
that he left to avoid arrest. That was his explanation of his leaving.

Question. What was Alston s character?
Answer. Well, sir, his character was not good ;

it was very bad among those whe
knew him well. I had known him for a long while

;
I knew him when he was a slave.

I had charge of him when a slave, and knew him after his freedom. His character
was not good, sir ; it was very bad.

Question. What was his character for truth and veracity ?

Answer. It was not good, sir
;
he is reckless in his statements, extravagant in his

statements
;
he mixes a good deal of falsehood with some truth.

Question. What is the character of Bill Dougherty ? .

Answer. I do not know what is his character in the community where he now lives.

He lived, though, a long while in Tuskegee, until about two years ago. His character
was very bad while he lived there very bad, from a boy up to his present age ;

that

is, the age he was when he left there.

Question. What was his character, among those who knew him, for truth and veracity
in the community in which he then lived ?

Answer. Well, sir, I do not know that I ever heard*an expression about his truth and
veracity. He was a man of notorious bad character generally notorious bad char

acter, but in regard to any specific expression -of opinion in regard to his character for

truth and veracity, I do not know that I ever heard it questioned. I do not know that
I ever heard of his being a witness, and hearing that matter discussei.

Question. He was indicted, was he not, for some crime ?

Answer. Yes. sir : ho has been indicted several times.

Question. Was he indicted for murder?
Ansiver. Yes, sir

;
indicted and tried for murder.

Question. What was the plea interposed ?

Answer. Insanity.
Question. What\vas the proof?
Ansiver. Insanity from drunkenness. The proof was that he had been drunk for

some two or three weeka before that in a confused state of intoxication for two or
three weeks before the crime or offense with which he was charged was committed.

Question. Had you anything to do with the trial ?

Answer. I was present during the trial.

Question. Pie alleged that he proved on the trial that he had taken a large dose of

morphine, and that that was the immediate cause of his insanity. Was there any such

proof?
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Answer. I do not remember any such proof, sir
;

it may be possible. A physician was
introduced to prove the effect of long intoxication upon the mind. I do not remember
that there was any proof as to the administering any morphine, sir

;
if there was, I do

not remember it. I am satisfied, however, that that was not the plea that that was
not the defense, that it was morphine ;

but the defense was insanity from long-con
tinued intoxication drunkenness.

Question. Was he acquitted f

Answer. Yes, sir
; discharged on that plea.

Question. What other crime was he inilicted for ?

Answer. Well, sir, I cannot tell you ;
he has been before the courts there so often,

before the town courts and the circuit courts, that I cannot remember what other
charges have been preferred ;

various charges, though, of violence I declare I do not
remember in the town courts. In the council courts, it was for living in adultery
with negro women. Such charges were preferred there, but I do not know whether
there was ever an indictment in the circuit courts.

Question. What was the charge?
Answer. I think it was living in adultery with lewd women ; they were colored

women.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you speak of Mr. Dougherty s character at the present time, or in the
past ?

Answer. In the past, I say ;
the last year and a half or two years it has been since he

left our town.

Question. Is not he a correct and sober man at this time?
Answer. If ho is- he has commenced it in the last three or four months; I saw him

beastly drunk within three or four months, within the summer past.

Question. Does his bad character grow principally from the fact of his being a dissi

pated man ?

Answer. No, sir.

Question. You say he has a general bad character
; specify in what respects it is bad.

Answer. It would be difficult to commence. I will state some facts or circum
stances. He is a very violent man whenever he has the advantage of another, and a

very powerful man in his chest. He is deformed
;
his legs are somewhat deformed, and

ho gets about badly on that account. He was indulged when a boy very much and
his violince winked at until it grew to sucha habit with^him that it formed a part of
his character. He was a very obscene and profane man, and would sometimes go and
join the church, and profess the most devout piety, and become remarkable for it, and

laugh at it afterward and say it was all a joke, and go on the streets and swear that he
believed the Virgin Mary was a whore and Jesus Christ a bastard, and talked it out

publicly in the streets among citizens, and was guilty of a great many acts, I cannot
tell you what, but violations of decency, law, and order. He was considered in the
town a very dangerous man, and a very bad man

;
his father before he died could not

control him, and ceased to attempt to control him.

Question. But you never heard hds character for truth called in question ?

Answer. I do not remember that I ever have heard it called in question. I do not re

member his ever having been a witness in any case. I do not remember any circum
stances calling it in question at all.

Question. From your knowledge of the man would you hesitate to believe him when
testifying to any matter in which he had no personal interest

;
would you hesitate to

believe him when testifying under oath ?

Answer. Well, sir, whenever any man has established a notorious bad characterfor

anything affecting his general character I could not believe him whether his veracity
was questioned or not. In the case of Mr. Dougherty I do not know I will make the

general remark, however, that I would believe no man who had established so bad a
character as Mr. Dougherty had in the community.

Question. You spoke of his being before the courts frequently ;
was he ever convicted

of any crime ?

Answer. I think not
;
he used to be confined frequently before the town courts. I do

not kuow that he was convicted in the circuit court; his father used to be the judge
there

;
his father used frequently to send him to jail, imprison him.

Question. These convictions were for mere misdemeanors ?

Answer. Yes, sir
;
before the town courts. As another evidence of his bad character, I

have heard him curse his father very bitterly for sending him to jail. His father was

judge of the circuit court there for a number of years before his death.

Question. Alston, I suppose, rendered himself very obnoxious to the white people up
in that section of country on account of the influence he exerted over the colored peo-

pls, and the zeal he manifested in the republican cause, did he not ? .

_

Answer. Whenever that influence was exerted badly, exerted to incite riots, or to ex-

cito ill-will to the whites : but so long as he exerted himself simply to increase his

party s strength in a legitimate way, there was no prejudice against Alston.
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Question. What riot did he incite ?

Answer. The one I have just spoken of.

Question. Were any previous riots ever incited by him ?

Ansiver. He has incited gatherings at the hotel
; expressions were used and inflam

matory speeches made &quot;by
him.

Question. Any subsequent riots ?

Answer. No, sir
;
ho left and has not been back there since.

Question. The only riot you can lay your finger upon incited by him is the oo you
have described ?

Answer. Using the -word riot, it was too strong an expression, probably. There wero
frequent assemblies at his instance.

Question. Were you at those assemblies ?

Answer. I was at one.

Question Did you hear him speak ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he make an inflammatory speech ?

Answer. Yes, sir; he spoke of the whites as enemies of the black race, and trying to
cheat them out of their rights, and that the blacks must look upon them, as enemies,
and such as that.

Question. Did he denounce the white race for opposing negro suffrage in that speech ?

Answer. I did not hear it.

Question. On what ground did he charge the whites with being the enemies of his
race ?

Answer. He was endeavoring to unite and consolidate the blacks and prevent any of
them from voting the democratic ticket, and his purpose in doing so was to excite en

mity to the white race, without any particular reason being assigned.
Question. He assigned no ground I

Answer. No, sir. His purpose was to get a unanimous vote against the whites, and
to do that he instilled hatred against the whites, and whenever he did so of course he
excited the ill-will of the whites.

Question. That ill-will continued down to the time he was fired upon, did it not ?

Answer. I cannot say he was held in any favor
;
but he was never interfered with,

and nothing ever said to him by the whites nothing ever in a hostile manner.
Question. You spoke of five men arrested for this assault upon his house, two as hav

ing been discharged, and three as having been bound over.

Answer. Yes, sir. *

Question. Do you recollect who became the bail of those who were bound over ?

Answer. I do not.

Question. You know Mr. Adams ?

Ansicer. Mr. Jesse Adams ? I do. One of the men bound over had b,een in Mr.
Adams s employ as his blacksmith for years.

Question. Did Adams become his bail ?

Answer. I do not know.
Question. Robert Johnson ?

Answer. I know him very well.

Question. Do you know he became Mail for one?
Answer. I do not know that.

Question. Are they both democrats ?

Answer. Adams is, I think. Robert Johnson is a republican ;
he has been a member

of the commissioner s court for a good while. I do not know really what his political
status is.

Question. Do I understand you that the prosecutions against these three men, who
were bound over, were dismissed ?

Answer. Yes, sir
;
at the same time that the others were dismissed against these par

ties who aided in bringing these negroes up to the town.

Question. So that no one at this time is under prosecution for this attack upon
Alston s house ?

Answer. None that I know of
;
I think none.

Question. No one has ever been punished for it ?

Answer. No, sir.

Question. Have all efforts ceased to discover who the criminals were ?

Answer. I cannot tell that.

Question. This occurred in June, 1870, did it not ?

Answer. It occurred the summer of last year ;
I cannot tell what month exactly.

Question. Is not the latest public opinion upon this subject that this attack was mado
by white men ?

Answer. No, sir; it is not. The opinion has always prevailed there, among all I have
ever heard express an opinion, that it was done by negroes.

Question. You never heard an expression of opinion that it was by white men ?

Anwer. I have heard that Jim Alston has said since he has been here, in a public
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speech, or a public examination, I think it was, or an examination in a contest between
Mr. Norris and Mr. Hanclley, or expressed the belief, that it was white men.

Question. This attack upon his house was, I understand, upon the evening of the day
of this public meeting at the court-house?
Answer. I think it was, sir.

Question. Did you count the number of shots that were fired into the house count
the marks upon the walls or inside ?

Answer. No, sir
;
but there were quite a number of them, different sized shot bird-

shot, squirrel-shot, duck-shot, and, I think, one or two balls in the side of the house.
Question. Did the proof say how many were concerned in that attack?
Answer. No, sir

;
the only proof was in regard to these five. Alston swore to these

five, and some other negroes swore to seeing some of them afterward.

Question. Was there any proof upon the point of whether they came there upon horse
back or on foot ?

Answer. Yes, sir
;
the proof was that they did come on horseback

j
some on horseback

arid some on mules.

Question. Was there any proof as to whether they were disguised or not?
Atmver. In the attack on Alston s house f There was no proof that there was any dis

guise, and no proof of coming on horseback at Alston s house. The proof of going on
horseback was at the attack on the church.

Question. The only men, then, that have been punished for that affair were negroes
who were not present at the time of the attack on Alston s house, but came subse
quently, art his request, to town ?

Answer. They were not punished for that offense, but for the offense of going around
over the county and inciting the negroes to come up armed

;
and when the sheriff or

dered them to disperse, they, with inflammatory remarks, urged them not to do so, but
to stay there and burn down the town. They were the negroes punished, and only two
or three ot them were punished ;

the balance were discharged. They were not punished
for the offense of shooting at Alston.

Question. They were not present at the attack upon Alston s house at all ?

Answer. No, sir
;
there was no proof of their presence.

Question. You spoke of the county officers the county judge, the sheriff, and the cir

cuit clerk as being republicans ;
do they vote the republican ticket ?

Ansiver. They do
; they are very zealous republicans.

Question. All ofthem 1?

Answer. Yes, sir.

Question. What is the name of the probate judge?
Answer. J. T. Menifee. L. B. Strange is the circuit judge ;

Howell R. Hayes is the
circuit clerk, and is a very zealous republican.

Question. Who is sheriff?

Ansiver. The sheriff is dead
;
he died -about a month or six weeks ago.

Question. I do not speak of the present sheriff.

Answer. Joel D. Paget.
Question. Did he act with the republican party at that time?
Answer. He did

;
he was considered the leader of the republican party there, I

believe.

Question. Do you say the county solicitor was considered a republican ?

Answer. I do not know. He was a quiet man, who never talked politics. He was
elected by republicans at the same election where Judge Strange was elected and the
sheriff. There were no democratic nominees at all.

Question. How long after this attack on Alston s house before the assault was made
on Butler s church ?

Answer. I declare I do not remember how long it was.

Question. You say Mr. Butler is a man of truth, whose statement can be relied upon?
Answer. I have never heard any of the whites say anything about him at all. I have

heard his people say it was good. He never associates with the whites. I have never
heard his veracity drawn in question. I never heard anything said against it.

Question. If he should testify that he saw a white man or white men in the church,
with pistols in their hands, you would not hesitate to believe it, would you If

Answer. I do not know anything in his character that would cause me to exclude it.

I would believe that he thought so at least. He has been before the State grand jury
and United States grand jury, or was subpoenaed before them, and came. I reckon
ho went before them. I do not know what he testified on those occasions

;
but I would

argue that if he had testified in that way before the grand juries in those two courts

there would have been some arrests made, if he had told them who the parties were.

Ho is pretty well acquainted with all the white persons about Tuskegee.
Question. You say this matter was brought before the United States grand jury at

this place ?

Answer. Yes, sir.
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Question. And the negroes who were present in the charch that night were brought
here as witnesses ?

Answer. Yes, sir; subpoenaed.
Question. Do you know whether they came before the grand jury?
Answer. They came here for the purpose. Whether they were carried before the

grand jury or not I cannot say. A number of persons were brought herethe parties
who held &quot;the coroner s inquest and a number of members of the republican party.
Colonel Bowen, the postmaster there,was subpoenaed I do notknow whether he came
and other members of the party. Very strenuous efforts were made by the State s

authorities, as well as the United States authorities here, to find out who it was.

Question. What was the character of the meeting of the blacks that night at this

colored church ? Was it a political meeting ?

Answer. They were holding a League meeting, as they called it. I guess its objects
were political.

Question. How do you know they were holding a League meeting ?

Answer. It was the testimony of Alston and all the witnesses who testified in this

matter.

Question. I speak of the night the church was fired into.

Answer. O, I do not know, sir. There has been no trial about that
;
no sworn testi

mony in regard to the matter.

Question. I was asking what was the character of the meeting that night when two
were killed and three w-ounded ?

Answer. The report I heard from those who were there was that it was- a leaders

meeting. I infer from that that it was some other meeting than the League or politi
cal meeting ;

a church meeting, I presume. They called it, though, a leaders

meeting.
Question. A meeting of the leaders of the church?
Answer. I guess so. I infer so.

Question. You spoke of an effort being made to follow the tracks of the horses and
mules from the church that night. How far on the road toward Huuuicutt were those
tracks followed up ?

Answer. They were only foliowed out to where it led into the public road, I suppose
a distance of about half a mile, or three-quarters of a mile.

Question. How far wras it from the church to Huunicutt ?

Answer. I suppose it was about ten or twelve miles.

Question. Were there any diverging roads ?

Answer: Yes, sir
;
there was one diverging road, that led to this place, but that road

was at right angles to the road to Hunnicutt
;

it turned off at right angles coming in
this direction

;
if the parties had intended to go in this direction, they would have

gone from the church in an opposite direction from the way they did.

Question. Do you say that between Tuskegeer and Hunnicutt there is only one road
that leads off from the thoroughfare ?

Answer. Only one main public road
;
there are roads into plantations ;

I speak of tho
road now to where we tracked the mules

;
there are three, or four, or five, or six roads,

very near Ziou Church, but the road where the horses tracks led to leads right on to

Hunnicutt, and I do not remember but one main public road that diverges from that,
and that leads off to Montgomery, five or six .miles from this church.

Question. So, for aught you know to the contrary, these tracks may have taken that

diverging road f

Answer. They may have
;

it was improbable, but it was possible.
Question. Is the country pretty thickly settled between Tuskegee and Hunnicutt ?

Answer. No, sir; there are very few white persons living in that section
;

it is what
is called a lime-mud country, settled up with large plantations, and most of the whites
have moved out upon the&quot; healthy ridge that Tuskegee is built upon ;

all of that

country is settled up with negroes ;
a few white superintendents oj^farms remain there,

but it is settled up almost entirely by negroes. I believe one precinct votes about two
hundred and fifty, and there are only eight or ten white votes in the precinct, and that
is this Huunicutt precinct that I am speaking about.

Question. Was there not a committee that waited upon Alston to advise him to leave
that part of the country ; that his life was not safe there f

Answer. No, sir.

Question. That it would be better for him to leave ?

Answer. No, sir.

Question. Did you never hear of such a committee?
Answer. No, sir.

Question. If there had been such, do you think you would have heard of it ?

Answer. I think so, sir. There was an application made by Alston s father-in-law
so I have heard since he left that if there would bo no prosecution against Alston, if

lie would not be arrested, that he would never trouble the community any more, but
what the extent of the proposition was I do not know

;
I heard of no committee ap-
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pointed for that purpose, and I am satisfied there was no such committee
;
if there was

I never heard of it at least. I know this, that the people of the town were very indig
nant at his going away, and indignant that those other prosecutions were dismissed.
The people in the town who had been so alarmed and excited about this riot desired
Alston s trial and conviction, and they were very indignant about it.

Question. How large a place is Tuskegee ?

Ansiver. I reckon there are now about two thousand inhabitants.

Question. Do you take an active part in politics yourself?
Answer. I have for the last year ;

I did not until about two years ago.
Question. With which party do you affiliate ?

Answer. With the democratic party, sir.

Question. Were you in the army, sir, during the civil war ?

Answer. I was, until its close.

Question. In the confederate army ?

Answer. I was.

Question. Did you hold any rank or office ?

Answer. I commanded a regiment in the confederate service, sir
;
I was with the

army till it surrendered. I would like to state to the committee, inasmuch as these

outrages, or these incidents, have been referred to before civil tribunals, the commit
tees in the congressional matter, and here, and in the public prints, to state the condi
tion of affairs in our county. Since these troubles, there has not been a more quiet, a
more orderly, a more prosperous county in the State, or a county, I think, where there
is better feeling between the blacks and whites than in my county now. Perfect

quiet, peace, and harmony now prevail between the whites and blacks that is Macon
County.

Question. Since you have volunteered that statement to the committee, I will ask you
what has been the reduction in the vote polled in the county since the time of this
attack upon Alston s house and the subsequent attack upon the colored church? Has
there not been a reduction in your county of several hundred votes ?

Answer. There has been a reduction, sir
;

I do not remember the number of votes.

Yes, sir
;
there has been a reduction

;
I do not know whether it amounts to several hun

dred votes or not
;
I will state one reason of the reduction.

Question. In the first place, I would like to get your opinion about the amount of
the reduction

;
how much the vote is less.

Answer. I cannot now tell.

Question. Is not the reduction entirely on the republican side ?

Answer. No, sir
;
I was just going to state to yen that at one precinct that has never

cast a republican vote at all and there never has been since the surrender a republi
can vote at the last election there was not a single vote.

Question. Are there not any negroes there ?

Ansiver. Yes, sir
;
fifteen or twenty, but it is almost entirely settled by whites. The

negroes go to Tuskegee to vote. The negroes in the county concentrate at one place,

except at the Hunnicutt beat, where they are almost unanimous. The negroes at the
other end come to the county seat. They have to distribute all tickets, and they are
instructed to come to the county seat. In this beat, called the Texas beat, it is unani

mously a democratic precinct ;
there has not been a republican vote since the war, and

at the last election it did not poll a vote at all.

Question. On either side ?

Ansiver. On either side; not a vote was polled there at all.

Question. I was asking-youto give me a statement of the reduction, and which party-
lost most by it.

Answer. I think in the reduction the republican party lost most, because the repub
lican is so largely in the majority in my county. I will say this, however, that I am
of opinion that these instances, these affairs, did not influence the negroes to go away
from the polls, but rather stimulated them to come out to the polls. I believe the vote
would have been smaller if these occurrences had not taken place ;

it produced more

agitation and excitement.

By Mr. BLAIR :

Question. The negroes are generally losing interest in the election ?

Ansiver. Yes, sir
; they are losing interest in the elections, and almost throughout this

State, there are very large numbers of democratic negroes ;
there are now in my

county.

By the CIIAIRJIAN :

Question. You say there are now in Macoii County a large number of democratic;

negroes ?

Ansicer. Yes, sir
;
a large number.

Question. How large ?

Ansiccr. I heard say between six and eight hundred democratic voters, and a number
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of others would vote the democratic ticket, but believed -that the oath they took when
they joined the League prevents them from voting it. I heard a very influential ne

gro ask Colonel Bowen, the postmaster in my county, and who is a leading republican
there, if he could, consistently with the oath he took when he joined the League, vote
for the democrats

;
that he wanted to do it

;
that he was tired of voting the republi

can ticket, and wanted to know if it was consistent with his oath
;
that he did not

want to perjure himself, and that a number of others would do the same thing if they
thought they could do it consistently with their oath.

Question. When did the democratic party acquire this great accession of strength
from the colored voters

;
within the last year or two ?

Answer. Yes, sir.

Question. It has been principally since these attacks on the colored church and
Alston ?

Answer. It may have been since the riots, but not induced by the riots.

Question. How do you know ?

Answer. I was going to tell you. They give as a reason that they have had many
promises held out to them by those for whom they voted, who influenced them

; prom
ises of great good that they never realized, and think that the bourse they have pur
sued has kept them estranged from the whites who are their best friends, and they
are satisfied it is the wrong policy, and they want a different policy, to become the
friends of the whites, and, since they have manifested that spirit, they see there is

more harmony, peace, and quiet, and prosperous times, and they are disposed to go
with the whites now.

Question. You never heard it said they wanted to buy their peace by entering the*
democratic fold ?

Answer. Never.

Question. You never heard that this change in political sentiments resulted from
terrorism ?

Answer. No, sir; never.

Question. You have no suspicion that any of these conversions were brought around
by intimidation?

Answer. I have not, for the reason that the intimidations would come from the other
side in my county ; they so largely outnumber, and they have all the officers in the

county of their own party, who are very zealous partisans, and the intimidation would,
therefore, come from their side

;
it would be a very poor game for the democrats

in my county to attempt intimidation
;
it would be suicidal policy.

Question. Have you not heard it saitl that a great many negroes have been induced
to leave your county, because of their apprehensions that they were in danger of per
sonal violence ?

Answer. No, sir. The only negroes I have heard who left there were refugees from
crimes, who have left to avoid prosecutions, and who have left on their own proposi
tions to leave, provided the prosecutions would be dismissed against them. Those are
the only ones I have heard of; there may have been such cases, but they have not
come within my knowledge.

Question. What is the comparative strength of the two parties at this time in your
county ?

Answer. Well, I don t know, sir. Taking into account the accession from the republi
can ranks to the democratic ranks in my county, I suppose we have some three or four
hundred majority, where they probably had eighteen hundred before.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Mr. Abercrombie, how many colored men came up from Hunnicntt and
Tuskegee at the time of the county convention there, of which you have spoken ?

Answer. Altogether?
Question. Yes, sir.

Answer. I cannot tell. They came from different sections and I cannot tell. I think
I heard, however, that the number that were in the crowd in the outskirts of the town,
that had assembled and were talking in a

%

hostile and angry manner about the nomi
nees, and about the town negroes overslaughing them when they had the strongest
&quot;beat in the county, were some ten or fifteen, that had stopped in the road and were
&quot;bragging, and nourishing pistols about and drinking.

Question. They seemed dissatisfied with the action at Tuskegee ?

Answer. Yes, sir.

Question. Their dissatisfaction, of course, grew out of their political defeat in that
convention ?

Ansiver. I suppose so, sir
;
I heard of nothing else. There was no disturbance in the

town, no collision, or hostile expression from any one else.

Question. If they were dissatisfied with the action of the convention which nominated
county officers, how did they expect to get redress by making an attack on a colored

church, occupied by the pastor and his board of trustees and stewards at the church

meeting ?
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Answer. I cannot answer that, sir.

Question. Did you ever hear it reported in your town that there were any white men
connected with the attacking party upon the church ?

Answer. No, sir
;
I have not.

Question. Did you ever hear it stated that the man who entered the church-door with
a pistol in his hand and shot Columbus Mitchell was a white man ?

Answer. Let me explain. I stated that a few of these negroes who were in the
church said that some of them were white men in disguise, while a majority of them
said they were satisfied they were negroes. It was a suspicion on the part of some of
them, that, while they were all black, for they said they were all black, that they had
assumed this.

Question. That they had discolored their faces?
Answer. Yes, sir; but the majority said they were satisfied they were black men

negroes.
Question. Did you ever hear it reported that a mask was found the subsequent day

about the church, near there ?

Answer. I heard one negro said so ; I did not hear hjm say so.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 19, 1871.

CHARLES LOPER (colored) sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness has been called by the minority, General Blair tfill

please conduct his examination.

By Mr. BLAIR : *

Question. Charles, state to the committee where you live.

Answer. I live eight miles from here, sir, on the Rolland Brassel plantation it used
to be that.

Question. I want you to state, Charles, to the committee, if you have ever been
threatened, or have any threats been made against any man of your color for wanting
to vote the democratic ticket.

Answer. No, sir, I haven t. They have never threatened me. I never heard any
threats about voting, but they went so far as to say this : I have heard many a one

say, if they did vote, that they would have no equal rights in law, and such as that.

Question. Did you ever hear them say they would be reduced to slavery ?

Answer. No, sir
; something worse than slavery; they wouldn t have any protection,

and so on.

Question. Is your neighborhood peaceable and quiet?
Answer. Yes, sir

;
never has no altercations in our neighborhood at all.

Question. Is there good feeling between the whites and blacks?
Answer. Yes, sir; apparently warm ;

there is no difficulty in our neighborhood, and I

have been living in it or where I am almost since the surrender. It is quiet and
peaceable.

Question. Are the white people in your neighborhood all democrats ?

Answer. Yes, sir;

Question. Are black people all the other way ?

Answer. No
;
I can t say all.

Question. Most of them are ?

Answer. Yes, sir
;
the largest majority are.

Question. Yet you say you are getting along quietly and peaceably together ?

Answer. O, yes, sir
;
we get along quiet and peaceable.

Question. Who do you live with ?

Answer. I am renting this place I told you of, of the estate.

By the CHAIRMAN :

Question. You vote the democratic ticket yourself?
Answer. Yes, sir.

Question. Were you a slave before the war ?

Answer. O, yes, sir.

Question. Whose slave were you ?

Answer. E. D. Loper s. I came here in 1858, from South Carolina Mr. Harwell.

Question. A good many other negroes up in that part of the country vote the demo
cratic ticket with you ?

Answer. Yes, sir, there are some few.

Question. You are not molested at all in voting your sentiments ?

Answer. No, sir.

Question. You find you get along better with the white people by voting the demo
cratic ticket than the others have who voted the republican ticket ?
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Answer. So far as myself is concerned, I get along just as good as if I was as white
as them, and if I get scarce of money I could go to Mr. Carrico, or Mr. Meadows, or
Mr. Tom Crawford, or Mr. Lewis, and get anything I ever asked for, just as if I was
as white as they are.

Question. They respect you for the wr

ay you vote ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you not think they treat you a little better than they do those colored

gentlemen who vote the radical ticket?
Answer. Yes, sir, there is, maybe, more thought of me.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 20, 1871.

JEFFERSON FALKNER sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness having been called by the minority, the examination
will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you reside ?

Answer. My residence.is in this city.

Question. State, judge, if you were in Chambers County on the occasion of the shoot-

ittg and killing of a negro man by the name of Tramblies.
Answer. Americus Tramblies ?

Question. Yes, sir.

Answer. I was. I was at La Fayette, in attendance upon the circuit court, at the time,
sir.

Question. State, if .you please, the circumstances attending the occurrence.
Answer. I only know from, what I heard at La Fayette. I was not up at the place

where the killing occurred. I saw a number of persons from there, though, and I talked
with the solicitor who was in attendance, Colonel Hudson, and also Judge Strange,
who was presiding in the court up there, about the information they had in regard to

it. I also talked with Colonel Jones, or Major Jones they called him
;
he lived in the

neighborhood, and was at the coroner s inquest. I also had an interview with the
sheriff and deputy sheriff both, who went to investigate it

;
the sheriff went in person

first, and then took his deputy with him perhaps, and some other persons, and, as I

understood from these various parties I have spoken of, who investigated the matter,
it was stated that some time in the night the hour of the night I do not remember,
but perhaps after midnight persons came to the house where these negroes were liv

ing ;
it seems to have been a double cabin, with two rooms, according to the descrip

tion, the white woman living and sleeping in one end, and the negroes in the other.

Question. She was a school-teacher ?

Answer. Yes, sir ; she was teaching a colored school.

Question. Mrs. Randall was that her name ?

Answer. I do not know
;
I never was acquainted wTith her they knocked at the

door; she asked who was there, and perhaps refused to let them in; they told her it

was the deputy sheriff and some men with him searching for a notorious negro thief,
whose name I do not remember, who was in the jail at La Fayette ; they stated that
that negro had got away from the sheriff that evening, and they believed he was
there, and they wanted to search the house

;
she stated if it was an officer, he had a

right to come in, and she got up and opened the door
;
some other parties went to the

other door where the negroes were, and made substantially the same statement, and,
I think, the negroes refused to open the door at all for some time, until the old woman,
the wife of this old man who was killed, went and opened the door eventually, and

they came in. There was a light, and an altercation was gotten up between them in

regard to this negro ; they accused the negro of knowing where this prisoner was
;
he

denied it
;
an altercation arose between them, which resulted in some of them shoot

ing him, and also, perhaps, shooting his son
;
his son was wounded at the same time

;

there were several shots fired
;
in that way he was killed

;
that was my information at

the time what I learned from all these parties.
Question. You were there in the county at the time ?

Answer, Yes, sir.

Question. Did this evidence, of which you speak, come out on the coroner s inquest ?

Answer. I so understood. I learned some of the facts previously to the coroner s in

quest being held
;
I learned it from Colonel Hudson and from Judge Strange, who had

their information from this white woman, who came down to town, and they had an
interview with her. I am acquainted with them both. I afterward saw the sheriff,

and the coroner who held the inquest, and talked with them, and they all substantially

gave the same statement. I do not think there was any contradiction with regard to
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these facts as I have no\v stated them. I think they all agreed with regard to these
facts. Major Jones, who lived iii the immediate neighborhood, was at the iuquest, and
I think, if I am not mistaken, was one of the jury of inquest. I got* substanti
ally the same statement,from him, and substantially the same from all the parties I

Question. Were any of the parties identified by any of the witnesses f

Answer. My information is that, -when this woman, this school-teacher, first came
down, she stated she knew two of the parties, but I learned afterward from some of
them, I do not remember who, but perhaps Major Jones and the sheriff I think it was
them I learned it from that on the coroner s inquest she could not state who any of
the parties were

;
that the guilty parties were not identified on the inquest ;

that wa.s
what I learned.

Question, Had the family, the old negro and the old negro s wife, lived a long time in
the neighborhood ?

Answer. Yes, sir
; long before the war. They had belonged to old Mr. Trainblies, and

the family was rather a favorite
;
the family of the Tramblies thought a great deal of

them
; they had lived there in the neighborhood, I reckon, twenty or thirty years.

Question. They knew everybody in the neighborhood ?

Answer. I suppose so.

Question. I understand that these men were
i*&amp;gt;t disguised ?

Answer. Not at all.

Question. They would have been able to have identified any one that had been a
neighbor ?

Answer. From my knowledge of the people up there and these negroes, I should say
they would have been able to have identified any of the men of that neighborhood,
they having lived there as long as they had, and it being on a public road, a very pub
lic road, from La Fayette leading up to Fredonia and Hickory Flat

;
it was a very public

road, and they had lived there many years. I think they would be likely to knovv
almost everybody in that neighborhood.

Question. Was diligent search made to discover the parties ?

Answer. From what I could see and^iear from the sheriff and others, I think there
was

;
the sheriff, Mr. Eobert J. Kellum, himself, went first, and his deputy, Thomas J.

Martin
; they have an arrangement by which Mr. Kellum attends to the business in

the upper part of the county, and the other in the lower
;

this was in the upper part
of the county ;

he went first himself, but afterward took Martin with him
;
I saw them

both after they returned, and they told rne they had got other persons to assist them,
and they had made very diligent inquiry all about the neighborhood to try and ascer
tain who the parties were.

Question. The testimony here was that this woman, who boarded at Tramblies s, the

negro s, boarded there because she could not get board auyihere else iu the neighbor
hood, as no one else would take her. Was that the case ?

Answer. I think it was, sir. I think there were several persons in that neighborhood.
I do not know that no one else would take her, but I heard it stated there by some one
that she had tried to get board at some places, two or three, in the neighborhood, and
they refused to board her, and she went to this place to board with the negro.

Question. What was the reason they refused to board her
j
was it because she was

teaching a negro school ?

Answer. I cannot say about that
; my information in the community up there was

that she was a woman of low character ; I do not know whether it was in consequence
of her teaching a negro school or other things. I heard it stated on the streets pretty

generally that, while she staid about West Point, respectable people did not associate

with her at all, and the impression left on me was that it was in consequence of her
character that she was reduced to the necessity of boarding at that house.

Question. Is it your belief that if the parties could have been discovered, they would
have been brought to justice and punished ?

Answer. Yes, sir
;

it seemed to be so. -A good many persons were in attendance on
the circuit court, which was in session at the time. The grand jury was in session at

the time, as well as I remember, and I think very strong efforts were made to investi

gate the facts
;
and I heard but one sentiment in the entire community, and that was,

the great desire that the parties should be identified and brought to justice. I am
satisfied that that was the prevailing wish, so far as I could learn.

Question. Did this woman go before the grand jury f

Answer. I think she did, sir.

Question. Of course you do not know the testimony she gave there ?

Answer. No, sir.

Question. But before the coroner s jury she failed to identify any ?
?

.

Answer, That was what I was informed. I was not present at the coroners in

quiries.
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Question. You conversed with officers of the law, though ?

Answer. Yes, sir
;
I conversed with the coroner, and, if I am not mistaken, one of

the jury of inquest; I think Major Jones was one of the jury of inquest. There is

another fact perhaps I ought to state. At the time when this thing was first known,
there was a man by the name of John Lawrence up in that country, sometimes in Ala
bama and sometimes on the Georgia side, rather notorious as a bad man, and it was
suspected that it was him and some of his friends. Two young men that lived in the
immediate neighborhood were suspected by the community generally about town there,
but I learned in a day or two that on that identical night John Lawrence had staid
all night up in Randolph County, at Rock Mills, and it could not have been him

;
but

I think the general impression, general idea, was and that seems to bo the impression
yet, so far as I am advised, and I have been attending the court there, and been there
on business frequently, as I am the executor of a large estate up there the impression
got to be there during the court, and is yet, I think that those parties who did this

thing were from Georgia ;
that they were not from Alabama at all, but parties from over

on the Georgia side. They first thought Lawrence and a couple of young men named
Barnes were three of the parties, but the subsequent opinion was that they were Geor

gians.
Question. This county is a border county ?

Answer. Yes, sir
;
It joins Troup County.

Question. The woman came from Georgia ?

Answer. Yes, sir
;
she came from Geoi^cia, over there.

Question. When did this occur ?

Answer. My recollection is that it.was either in the spring or fall of 1870; I am not
sure as to the date.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it about October of last year ?

Answer. It was in the time of the circuit court there, the spring or fall term
;
I

think the fall term.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you recollect the killing of a negro which occurred at a political meet

ing in that county, in which the negro candidate for lieutenant governor, Rapier, was
speaking, at La Fayette or Fredonia if

Answer. There was one killed at a public meeting at La Fayette.
Question. Did you hear anything of that ?

Answer. I heard of it.

Question. Do you know anything about it ?

Answer. I only know from what I heard in the community up there, and I know the

young man who killed him very well.

Question. Who was thafc?

Answer. His name was Adams.
Question. He was the marshal ?

Answer. Yes, sir
;
the town marshal. He was sent out there for the purpose of keep

ing order.

Question. The negro was making a disturbance ?

Answer. Yes, sir
;
that was my information, and he arrested him

;
the other negroes

attempted to rescue him from the marshal, and a fight ensued, as to the negro that he
had arrested. I have forgotten whether the negro shot at him or not, but he was
armed that is my recollection and was making fight at the marshal, and the marshal
shot him and killed him

; they would have killed the marshal, I reckon, had it not
been for persons interfering. A portion of the negroes present interfered.

Question. The testimony given by Mr. Ward was, that he was present, and that the

negro interrupted the speaker. Rapier ;
that it was supposed, or some said, that the

negro who interrupted Rapier was a democrat
;
that the marshal knocked him down,

and that he ran, and was shot by the marshal when he was running.
Answer. I never heard that the negro was a. democrat.

Question. He said that some said he was a democrat and others said he was not. He
was interrupting the meeting ?

Answer. Yes, sir, he was interrupting the meeting, and the marshal had gone out there

by request ;
the thing occurred over at the colored academy, that has been built for the

use of the colored people near the limits of the town at the edge of the town
;
he had

gone out there to keep order, and had some other men with him, and this negro became
so disorderly that he felt it his duty to arrest him, and did arrest him, and my opinion
was that the negro then made fight at him, and he shot the negro in self-defense. The
matter, I learned, had been before the grand jury up there, and the grand jury investi

gated it, and there was no bill against the marshal at all. I think the grand jury
&quot;.gnored the bill

;
that he did it in self-defense. There were some indictments, though,

against some other parties, I think, but not against the marshal who shot the negro. I
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know the young man, the marshal, very well
;
his name is Adams

;
I havp known him

eince he was a child.

Question. What is his character ?

Answer. He is a young man of as good character a.s any in that community.
Question. What are his politics ?

Answer. I suppose he is a democrat
;
his father is. I have known his father for many

years.
Question. You say there are indictments against some others?
Answer. So I understood. I saw him at a recent term of the court up there. I saw
r. Adams going to court, to attend court as a witness against some other parties who

iiad been indicted by the grand jury.
Question. What were they indicted for ?

Answer. I do not know what is the character, if I was told, of the indictments
against them, for I did not inquire into it particularly. It is for connection with the
matter in some way, but I cannot say what the charges in the indictments are.

Question. For aiding in resisting the arrest of this man ?

Answer. I do not think I understood what the charge in the indictment was.

By the CHAIRMAN :

Question. Did this Tramblics live in La Fayctte ?

Ansiucr. No, sir.

Question. How far from the corporation did he live ?

Answer. I think, sir, it was about eight miles seven or eight miles.

Question. In the open country ? .

Answer. Yes, sir.

Question. I understand you to say you know nothing personally of the killing of

Tramblies, and of the wounding of his sou ?

Answer. Nothing at all.

Question. Were you in LaFayette at the time this occurrence happened ?

Answer. I was, sir.

Question. Had there been, in fact, an escape from jail of a negro thief?
Answer. I think not.

Question^ That was only a pretense on the part of the party who visited Tramblies
house ?

Answer. I suppose it must have been. I do not know. I cannot say about that.

They may have had information to that effect, or may not. I cannot say.

&quot;

They stated

that, as I understood.

Question. Was the leader of the band, in point of fact, a deputy sheriff?

Ansicer. No, sir.

Question. You know of no threat upon the part of any one to go to Tramblies for
the purpose of making a search ?

~
.

Ansu er. None whatever, sir.

Question. Did you understand how large this party was ?

Answer. Yes, sir; but I do not think my memory serves me correctly at this time. I

think, though, that there were two that was my opinion and information that two
persons went into the house where this white woman was, and I think three went into
the house where the negroes were. I think my information was, perhaps, that it was
supposed there were one or two others outside holding horses. I think that is about it.

Question. The party went there, then, on horseback ?

Answer. That is my information, sir.

Question. And; according to your information, did not exceed five or six ?

Answer. Well, perhaps, seven not exceeding seven, I reckon.

Question. Were the horses tracks followed to ascertain where the party came from
and went to ?

Answer. 1 do not know about that. I cannot state about that. I remember this,

however, that it was stated there that a short distance this side, between La Fayetto
and where Tramblies lived, they stopped and went to a fire, where there were some-

parties, one or two of them, and lit their pipes and had some conversation
;
but both

the negroes there for these were negroes at the fire, I do not know how many,
where they lit their pipes said they did not know either of the parties; that they
were going then in the direction of where Tramblies lived and was killed.

Question. They were on their way there ?

Answer. They were on their way from La Fayette to that direction.

Question. What was your information on the point whether they were disguised or

not f

Answer. My information was that they were not disguised.
Question. Neither their horses nor persons!
Answer. No, sir.

Question. From whom was this information that they were not disguised derived?
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Answer. I think I got it from all the persons, pretty much, that I talked with on
that subject.

Question. These persons you talked with on that subject had not seen this party
themselves, I understand ?

Answer. No, sir
;
I did not talk with any one who had seen these parties. I talked

with Colonel C. D. Hudson, the solicitor, and Judge Strange, who was presiding at court,
and had had interviews with this white woman who had given the information.

Question. From what original source did the information proceed, that they were not

disguised ?

Answer. From the family of Tramblies, who was killed, and from this white woman.
Question. That they were not disguised ?

Answer. That was my information ?

Question. What became of that white woman ?

Answer. I am not able to say.

Question. Did she not leave the country immediately after this occurrence ?

Answer. I am not able to answer, sir.

Question. Were you not informed that she was so frightened that she fled to the
woods ?

Answer. Yes, sir
;
she went and lay in the woods the balance of the night, ac-

x cording to my information, and next morning came down to La Fayette, and was going on
to Opelika, perhaps to Montgomery.

Question. Was she present at the coroner s inquest?
Answer. I think she was. I am not sure. It has been some time ago, and I did not

expect ever to have to testify about it ; but my best recollection was, that she had re

turned to Opelika. She did not go to Montgomery, but went back.

Question. How long did you understand that she remained there if she returned ?

Answer. I do not know
;
I have no information whether she remained or left

;
I have

not inquired.
Question. How soon after the killing was this coroner s inquest held ?

Ansiver. I do not know Whether it was the first or second day after the killing, but
it was pretty soon after.

Question. What parties went down from La Fayette to attend it?

Answer. I do not remember distinctly, except the sheriff and the coroner
;
I recollect

their going. Mr. Mitchell was the coroner and the sheriff was Mr. Kellum.

Question. Did the proof develop how many shots were fired?

Ansiver. I think so.

Question. You may state the number of shots.

Answer. I do not know that I can state positively now, but I think, as well as I re

collect, that there were three. I am not positive as to the number, but I think I re

member of three. I think the old man was hit twice, perhaps, and his son once.

Question. How badly was the son wounded ?

Ansiver. I do not think his son s was a dangerous wound, sir.

Question. What other members comprised the negro s household besides the negro
and his son ?

Answer. His wife and daughter, I think.

Question. At what hour did these parties visit the house ?

Answer. I think in the night-time, and I think it was something after 12 o clock.

Question. This white woman was teaching a colored school at that time ?

Answer. That was my information.

Question. Did you understand that she was teaching in the other end of the double-

log building?
Answer. Well, now, I do not know that I heard anybody say what house she was

teaching in
;
the impression on my mind is I do not know that I heard anybody say

it that there was a school-house there in the immediate neighborhood.
Question. A colored school-house ?

Answer. A colored school-house
;
that was the impression on my mind

;
I know the

neighborhood there, but I do not know that I heard it mentioned.

Question. Did you hear that that school-house was burned down soon afterward ?

Answer. I did not.

Question. You never have heard of its being burned?
Ansiver. I have not, sir..

Question. You do not dispute the fact, but simply say you never have heard of such
occurrence?
Answer. Yes, sir

;
I do not know anything at all on that subject.

Question. If, in point of fact, the school-house was burned soon afterward, it would
tend to show that there was local dissatisfaction with the school, would it not ?

Answer. Well, I should think so, sir
;
that is, upon the part of somebody.

Question. And you would infer, also, that the party who had shot this negro and his

son were concerned in the burning of the school-house that occurred soon after that

event, would you not ?
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Answer. Well, it would be a circumstance that would seem to point in that direction,
sir, I should think. I would state this, however, that there would be a possibility of
one or two persons, or even a single person, having a prejudice against the school and
destroying the school-house, or anything of the sort, when the community did not par
ticipate in any such feeling at all.

Question. Were you aware of any prejudice at that time, on the part of any portion
of the community, against colored schools ?

Answer. No, sir. I know there was a colored school at La Fayette at that time, and a

gentleman was teaching there; and I know another thing, that that gentleman was
recognized as a clever, genteel man. He was teaching a colored school in La Fayette.

Question. WT
as he a colored man ?

Answer. No, sir
;
a white man. He was a Baptist minister, and was recognized there

by the Baptist church, and preached occasionally in the Baptist church in the town.
Question. State whether this Tramblies who was killed was not a preacher to the col

ored people.
Answer. He had been a preacher, sir; my information was that he had been. They

had had him up in the church, perhaps, and had expelled him for the doctrines he
had been preaching.

Question. Was he a man held in good esteem in that community?
Answer. He was when he was a slave, for a colored man.
Question. Not after he had become free ?

Answer. Ho was for a time, until he had got to preaching a doctrine that his church

disapproved of, and they took him up and expelled him ;
and it was believed then that he

was exerting an influence upon the colored population in his preaching that was del
eterious.

Question. What was that doctrine?
Answer. My information was that he preached, pretty generally, that Christ never

died for the southern people at all
;
that he only died for the northern people.

Question. That made him, then, very odious to the white people in that part of the

country, did it not ?

Answer. It particularly did to the people of the church of which he was a member.
Question. A colored church ?

Answer. I do not know that it was a colored church. I do not think the churches
were separated at that time. I think the white and colored were all in the same
church, up to that time, in that community.

Question. Were the churches mixed, colored and white, in that community?
Answer. I think so, sir

; they are yet in many portions of the community ;
I do not

know whether in that particular neighborhood they are now or not.

Question. They associate, then, together in their religious assemblies, without any
distinction as to color or politics ?

Answer. I did not say that, sir, so far as their social relations are concerned
;
but so

far as church matters are concerned, in churches that have a mixed membership,
there is a part of the house designated for the colored people and the other part for

the white people.
Question. Do such religious assemblies, in part of whites and in part of blacks,

allow a colored preacher to teach them ?

Ansiver. Occasionally they do, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do they not have separate services ?

Answer. They do sometimes; most generally they do
;
most generally they have sep

arate services
;
but it has always been the case up to the close of the war that the

churches were mixed in that way. There were very few colored churches anywhere in

the South that were entirely of colored people, and there were a few colored preachers,
who were men of better information than the common run of them, who frequently

preached to white people, and white people have gone to hear them. I have gone fre

quently myself. It was not common in the South, until a few years before the war,
to have separate services for the colored people ;

that was not common in the South.

It was a practice that was adopted a few years before the commencement of the war,
and became pretty general all over the Soiith, that separate services were held for the

colored people ;
but it did not use to bo so in my earlier days.

By the CHAIRMAN :

Question. I now recur to the question you have not answered, whether this new doc

trine on the part of Mr. Tramblies, in his religious teaching, did not make him very
obnoxious to the white people of that neighborhood?
Answer. So far as I heard any expression, it did seem tU have that effect. I heard

but a few persons speaking of it. I heard some of them speak of it up there that

lie had been preaching that doctrine, and had been dealt with by his church, and ex

pelled for preaching that doctrine
; and, so far as those persons I heard speak of it were

concerned, I should think they approved the action of the church.
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Question. Was lie not also a zealous republican ?

Answer. I think he was, sir.

Question. Was he recognized as a sort of political leader, in that pail of the county, of
the colored people ?

Answer. I think the colored people so regarded him. I think he was active, like

most of their preachers here.

Question. How long had he been under the ban of popular disfavor, on account of his

sentiments, before his killing occurred?
Answer. I do not think I can answer that. When I was informed about the doctrines

he was preaching, and about his having been expelled, I do not think I was informed
how long it had been, but my impression is it had not been a great while. I think up
to, perhaps, some considerable time after the close of the war, he was held in very good
esteem by the people generally. He had been regarded as a very good old man.
.Question. Except for those sentiments, do you know anything against him?
Answer. I do not.

Question. His moral character was good, I understand ?

Answer. I never heard anything against him.

Question. His habits were all good ?

Answei . I never heard anything against him.

Question. Did you learn what the immediate provocation to his assassination was ?

I understood you to say that what these men said was all a mere pretext ?

Answer. They at first stated that they believed this negro thief was in his house,
which he denied, and they came in ostensibly to make search, and did make search.

They then accused him of knowing where this negro was, and demanded that he should
tell them, and he persisted that he knew nothing about him at all, and they got to

bandying words back and forth, disputing what each other said, and in that way it

resulted in his being shot. They accused .him of knowing where this negro thief was,
but he denied it.

Question. All that was a mere pretext, I understand that there had been 119 negro
thief who was secreted anywhere ?

Answer. O, this negro thief was in jail ;
he had been brought out during the evening

up to the court-house for some purpose perhaps to settle a day for his trial and car
ried back ;

that had occurred and they identified this particular man, whose name I

do not remember now. I think this thief was in there for some felony ;
he was notori

ous as a thief.

Question. But he did not escape ?

Answer. No, sir.

Question. That was a mere pretext ?

Answer. They stated that as the jailer of sheriff had carried him back, he had made
his escape, but that was not true in point of fact.

Question. Is it likely, that if this attacking party were citizens of Georgia, they would
have known these facts, which had transpired at La Fayette?
Answer. I should think it was

;
court was in session and it was in the afternoon that

this negro was brought up to the court-house and carried back to the jail again ;
and

the information I had was that they traveled the road from La Fayette up in that direc

tion that night; the impression ou my mind is, that they were in all probability in

La Fayette during the day.
Question. Why may they not have been citizens of La Fayette ?

Answer. They may have been. I do not pretend to say. I merely speak of the im

pression of the community that they were persons from Georgia.
Question. Beyond the coroner s inquest and the investigation which had attended it,

was there any effort made on the part of the community to discover who these crimi
nals were ?

Ansiver. I think there was a very general inquiry. There was a large number of

persons in attendance on the court there during the time, and I saw a good many per
sons who seemed to be engaged in inquiring and making investigations; trying to

ascertain who it was. I recollect seeing some young men who were very active
;
one

man whose two sous had been suspected, took a very active part. I suspected at the
time he was trying to ascertain whether his sons were in it or not, but from my knowl
edge of the man, who is a clever man and a good citizen, subsequent events rather
satisfied me that he was in good faith trying to find out who it was.

Question. Suppose instead of Tramblies some prominent leading,- respectable, white
citizen of that community had been killed under similar circumstances, do you not
think that the efforts to discover the criminal would have been successful?

Answer. I do not know, sir. I would say this in answer : that if a very prominent
man in any community wera&amp;gt; to be murdered by any person I suppose there would bo

greater efforts made than in case of the murder of a person who did not stand so high;
and it might be more likely to be successful under such circumstances. My impres
sion is, from what I kuo\v of that community, that about as much effort has been
made to ascertain the murderers of this man as is usual in almost any community, and
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there may be now, for anything I know, an indictment pending, found by that ran&amp;lt;l

jury-
Question. Would you not have been likely to have heard of it ?

Answer. No, sir, not unless the parties had been arrested
; there is a fine of $500

against the clerk or solicitor or any member of the grand jury who discloses the fact
of an indictment being found against a party until the party is under arrest

;
and the

officers are bound under their official oaths, and it is required to keep it a secret until
the parties are in custody. I understand diligent efforts have been made by the sherift
;md Martin, his deputy, to discover these parties.

Question. How do you know of the character and extent of the diligence they em
ployed ?

Answer. I only know from what they said.

Question. Are they democrats f

Answer I think they are now, sir.

Quest ion. Do you belong to that party?
Answer. Yes, .sir, I do.

Question. Are you ttu active member of that party?
An&ver. I have taken no particular part in political life since the war.

Question. You are a native of the South ?

Answer. I am, sir. I never was in a northern State in my life. I have been a demo
crat all my life.

Question. You have not much faith, then, iu the existence of this Ku-Klux organiza
tion ?

Answer. Yes, sir, a good deal; but I am satisfied that there is no such organization
iu Chambers County. My relations with the people of that county are such that if

there was such an organization there I am satisfied I should know it.

Question. Is it not a good deal with that organization as it is with the milk-sickness
in a neighborhood that it is always a little beyond that there is none in that particu
lar locality ?

Answer. Well, no, I reckon not
;
as I stated, my relations with the people of that

county are such that I would know it. I should also state that I lived in Eastern Ala
bama ev^r since it was settled until I came to Montgomery, in December, 1864, and I

used to know almost everybody in that community in the county. I lived in Ran
dolph, immediately north, ten years. I was one of the first settlers

;
I lived in Talla

poosa six years, and then in La Fayette twelve years ;
so I have lived in that region of

the country almost all my life, and I have not only been a pretty active lawyer, and
practiced in all the courts up there for the last thirty years, but I have also acted in
the capacity of a minister of the Gospel, and. I have done a great deal of preaching
through all that country.

Question. Have you heard.of any disturbances of the peace in Tallapoosa County, and
where you formerly practiced ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have heard of disturbances there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Serious in their character ?

Answer. Some of them were.

Question. By men in disguise ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was the character of the violence inflicted ?

Answer. I do not know that I heard of but one case of particular violence
;
that was

the killing of a negro ;
I heard, though, of men traveling about in disguise up there.

Question. Did you understand upon what mission or errand?
Answer. I think from the information I could get that there were persons traveling

around, and where they had heard of any one, white or black, guilty of cutting up
particularly, that they were after them ;

but I will also state, that in the neighborhood
in which this thing occurred, some of tbe citizens there who suspected who they were,

just went to them and told them that thing had to be stopped, to stop right short
;
and

from other information I received I am satisfied that the leaders of that concern have
left the State, and are gone, and I think are now ju the State of Texas. They went
from Tallapoosa County to New Orleans. By the way, one of them was a man that I

have known very intimately for many years ;
I was with him in the confederate service,

in the army : he* was in my regiment.
Question. Did you understand that the outrages committed by this band, or by those

bands, made any distinction on account of color or political opinions, iu the violence

they committed?
Answer. My information was in reference to that, that^their object in traveling

around was to get at persons who had been guilty of flagrant violations of law and

public morals, especially where colored men had insulted white ladies
;
I think that

was the principal thing that they were disposed to make examples for.

Question. Did you understand that they usurped, in any degree, the functions of the

71 A
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courts, or that they only visited punishment upon that class of offenses not cognizable
by the court ?

Ansicer. I do not think I am well informed as to what their real objects were. Those
instances I heard of, in which they took any real action at all, were where persons had
been guilty of very flagrant outrageous crimes

;
but even that was stopped by the

community, because the laboring population had become alarmed, and were about to
leave the community the negroes particularly.

Question. Were these outrages committed uniformly upon blacks ?

Answer. As I stated, I do not remember now of but one outrage that I heard of com
mitted by them

;
but that they were riding around.

Question. Would a single outrage be sufficient to intimidate the whole community of

laboring people so as to cause them to make an exodus ?

Answer. No, sir; they went to other places. I spoke of one particular act only ;
but

they went in their disguises to other places, and inquired for other parties, and this

fact of their traveling about in disguises produced a terror. There was so much
said about Ku-Klux ; it has been a theme like the old plan of scaring children with
raw-head and bloody-bones.

Question. Did you understand that these men were in the habit of sending threaten

ing letters, or of leaving notices, or anything of that sort ?

Answer. I do not think I heard anything of the sort. There was one man up in
that community who just took his double-barrelled gun, (he had a large farm,) and he
rode around to the houses where he believed the respective parties lived, and gave
notice that this thing must stop, or he would shoot the last one of them. He was
rather a terrible man, and they thought

&quot; discretion the better part of valor,&quot; and
desisted.

Question. How long was it before they desisted ? Was it a year or so ?

Ansiver. O, no, sir
; only a few weeks.

Question. Any houses burned down ?

Answer. No, sir
;
not that I heard of.

Question. Any assemblies of the people visited ?

Ansiver. None at all.

Question. Were there instances of violence families visited after night ?

Ansiver. I heard of their riding the road, and calling at houses, and inquiring for

particular parties, but no violence was offered. It was supposed that this same party
killed a negro after that. I do not know certainly by any means.

Question. T return to the case of Tramblies. Do you know anything against the
character of this lady teacher ?

Ansiver. As to any particular act ?

Question. Anything against her moral character ?

Answer. I do not know anything about her at all, only jilst what I have heard said

of her in the community : that she was a woman of low character. I do not know any
specific charges.

Question. Was that the subject of conversation until after Tramblies s death ?

Ansiver. I do not think I knew anything about her until after that. I do not think I

had any knowledge of her until then.

Question. Would the mere fact that she, a white woman, wTas engaged in the busi
ness of teaching a colored school put her under the ban of the community, or any por
tion of the community ?

Answer. I should think likely it would with some portions of the community. I

should think likely it would have that effect.

Question. Please designate the portion of the community you refer to ?

Answer. I cannot designate the persons.
Question. I ask you to classify them ?

Answer. I say this, that throughout the South there are a few persons, in almost any
community, that would be prejudicial, to some extent, against?- a lady engaged in the
business of teaching a colored school

;
that has been the sentiment

;
it is not so strong

now as immediately after the war.

Question. Is this class composed of persons of wealth, intelligence, and influence?
Ansiur. Not as a general rule. I think the persons of more intelligence, who were

better informed, entertained a different opinion ;
but I spoke of that for the reason

that I have occasionally met these questions in the associations of the church organiza
tion to which I belong; and these questions have frequently come up, from the close

of the war until the present time. I, as an individual, have advocated the idea of our
southern ladies and gentlemen turning out and taking charge of these colored schools;
and, sometimes, I have been pretty hotly assailed by some of my brethren for niy sen

timents on the subject. Generally, persons that are well enough educated entertain
the same views I do

;
but the more ignorant are not so likely to have that sort of

views; they have their prejudices, and they are strong.
Question. Did those persons who assailed your views entertain the opinion that it
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was a low business, a low occupation, for a white person to be engaged in teaching
colored children ?

Answer. That seemed to be their idea ; the first time I recollect anything of the sort

occurring was in the fall of 1865, when I attended an association down there at Orion,
in Pike County, in which I made a speech in the association advocating that idea. I
heard many persons say if I wanted southern ladies to turn out and teach negroes I had
better put my own daughters at it I had grown daughters. I replied that I was very
willing to do it when their services were needed.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Judge, at that time you were a little in advance of the public sentiment of
the community on that subject ?

Ansiver. I think I was.

Question. That spirit, you say, has died out, however ?

Ansicer. Very much indeed. I think the people generally, all over this country, are

beginning to entertain the same sentiments I did then. There are, though, a few per
sons who entertain these same sentiments

;
there would be some in almost any com

munity, and I suppose it would be so up there.

By the CHAIEMAN :

Question. I understand you to say that your information was that this white lady
had ineffectually made application in white families for board; that she was refused,
and for that cause was compelled to take board in this negro man s house ?

Answer. I do not know that I said that
;
I understood that she had applied for board

in some families in the neighborhood, and had been refused.

Question. Did you understand that the ground of refusal was her occupation the
fact that she, a white woman, was engaged in teaching a colored school ?

Answer. T did not understand that that was the reason, sir.

Question. Have you any opinion as to whether that was the reason, or not ?

Answer. I think it altogether likely, from what I heard, that that was partly the
reason

;
and it was partly on account of her character

;
that respectable people did not

want such a woman as they understood her to be, possessing such a character as she

possessed ; they would not want her as a boarder under any circumstances.

Question. What were the specific objections against the woman? What was urged
against her at West Point, where she came from ?

Answer. I do not know that I heard any particular charges against her except the
fact that her associates about West Point, and where she came from, were of a low
class of persons ; that she associated with a low class of persons, and not with those
who stood well in society. I do not know that I heard any specific charges against
her at all

;
the only thing was that her associations since she had been in the country

were of such a class that respectable people did not like to associate with her.

Question. Did not this killing occur shortly before the election last fall ?

Answer. I suppose it did. I think it was in October
;

it may have been at the spring
term of the court, but I think it was at the fall term in October.

Question. Was the public meeting at La Fayette, at which the colored man was killed,
also upon the eve of the election ?

Answer. I think so
;

it was a public meeting for the purpose of public speaking.
Question. You did not hear that the negro killed had been knocked down by Adams

Avith a club, and that he was in the act of making his escape from the crowd at the
time he was shot down?

Answer. I do not recollect about the knocking down ;
he may have been knocked

down
; my information was that he made battle at Adams.

Question. And that he was shot in the act of resisting feis arrest ?

Answer. Adams may have struck him
;
the impression made upon me was thatAdams

was acting in self-defense.

Question. Did you understand that the man killed had a weapon ?

Answer. I think so.

Question. A pistol or knife ?

Answer. I am not sure. ,

Question. And that he had drawn his weapon, out there at the time ?

Answer. I think so, and I think that Adams was regarded in the community there as

justifiable in shooting in order to protect his own life; and Adams came near being
killed there at that time, and was laid up for a good while.

Question. By whom ; by this man, or others ?

Answer. I think perhaps by the mob generally. I do not know whether by this man
or others

; they would have assassinated him there is. no doubt about it in the world
if other negroes as well as white people had not protected him ;

there were not white

people enough to protect him.
Question. Did you understand that this assault upon him was made exclusively by

negroes ?
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Answer. Yes, sir.

Question. This was a negro meeting?
Answer. Yes, sir.

Question. And. some whites attended it ?

Anptpcr. Yes, sir.

Question. Were the whites democrats or republicans ?

Ansiver. Some of both
;

it was a republican meeting, however.

Question. You never understood that the interrupting negro was a democrat ?

Ansiver. No, sir; I do not think I ever did.

Question. You never heard that he was sent there by the Democrats to interrupt the

speaker ?

Ansiver. No, sir
;
I never heard such a thing hinted by anybody.

Question. How many were engaged in this effort to rescue the man killed, or iu the
assault upon the marshal, which was attempted ?

Answer. I cannot say as to number. It was a very large number ;
it was a mob.

Question. Was this in a grove or building?
Answer. It was in a grove, sir, out near a building the school edifice they have there

for the colored people. I say a school edifice
;

it is used both for school and church

purposes ;
it was formerly the female academy of La Fayette.

Question. What has become of the prosecutions against the negroes who were con
cerned in this rescue, or attempt to rescue ?

Answer. I expect, sir, that they are still pending, and will be tried, likely, this

week; that court is now in session, and this is the criminal week of that court.

Question. Were they committed to jail?
Answer. I think one is in jail ;

I do not know but others.

Question. Do you recollect the number under prosecution ?

Answer. I do not think I have been informed. The matter was before the grand jury
at the last term of the court, I think, but I do not know, not having been employed in

any of the cases. I never looked into them at all, but knowing Mr. Adams as I did, as

a clever, nice young man, and knowing his father, and having known his father and
mother many years, particular friends of mine, I felt some interest.

Question. If it should transpire that the man killed was unarmed, and had no weapon
on his person, would you regard it as a case of self-defense on the part of Adams to

shoot this man down ?

Answer. It might be connected with the other facts
;
if this man was making at him

to make fight, as one of the mob that were making fight and making an effort to res

cue him, and their numbers were greater than Mr. Adams could contend with, I think
it might be self-defense

;
but if he was only endeavoring to get away, I do not think

it would be.

Question. In what way was Adams injured; was he shot or knifed ?

Answer. I do not remember whether he was shot or cut with a knife
;

lie was beaten
over the head with sticks, and had a number of wounds upon him, and was severely
injured, and confined to his bed a long time.

By Mr. BLAIR :

Question. Upon whose application was Adams present ?

Awwer. The application of the persons who had gotten up the meeting.
Question. The republican managers f

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know or have you ever heard of any attempt of employers of col

ored men to control their action and will, as voters, by threats of discharge or other

oppressive means ?

Answer. I do not, sir, know of any such instance at all.

Question. Have you ever noticed any discrimination made on account of color or

political opinion in the administration of justice in the course of your practice or

otherwise ?

Ansiver. I do not remember of any instance of it, sir. J have occasionally but no,
I do not think it was hardly on account of color, either, wit on account of character.
I think an upright colored man can get as full and ample justice iu the courts where I

practice as a white man, and I think that a republican can in any of our courts, so far

as I know, if he is a man of good, correct character.

Question. Do you think Mr. Tramblies, witli his odious doctrines, would have stood a
fair chance in a court of justice ?

Answer. I do not think he would if he held those doctrines, nor do I think he would
if he had been a white man either.

Question. Have you known of any case in which men banded together, whether dis

guised or undisguised, and committing, under cover of the night or in the daylight,
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violence upon the persons of Union men, black or white, have ever been brought to
punishment ?

Answer. I do not think I have, for I do not think I have known of the instances in
which those things have occurred.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 20, 1.871.

DANIEL TAYLOR sworn and examined. .

By the CHAIRMAN :

Question. Please to state your residence.

my business is.

Question. Are you a native of the South ?

Answer. Yes, sir; I was born in Georgia, and principally raised in Alabama.
Question. Is your occupation that of a planter I

Answer. Yes, sir.

Question. With which party do you affiliate ?

Answer. With the democrats. I have been a democrat all my life.

Question. We wish to inquire into the condition of that part of Alabama where
you live, so far as regards the execution of laws and the safety of the lives and
property of citizens of the United States. Please give the committee any information
you have &quot;on that subject derived from your personal knowledge, or from such sources
of information as you deem reliable.

Answer, Right now, at this time, I do not know of anything of the sort being in

existence, but some nine, ten, or twelve months ago there was, as I think and believe,
an organization of that sort.

Question. Do you refer to an organization popularly knoVn as the Ku-Klux organi
zation ?

Answer. Yes, sir
;
that was the name it went by.

Question. Now, you may give the evidence upon which you base that opinion that it

once existed there.
Answer. What caused me to believe that such a thing was in existence ?

Question. Yes, sir.

Answer. Well, the first knowledge I ever had of such a thing was, I heard of a man
named John T. Wright; I knew him when 1 saw him; he was called the leader of a
concern called the Black Cavalry soon after the surrender, and which lasted for a while

;

I do not know how long; I never saw any of them when they were out on duty or any
thing of the sort. After a Avhile that seemed to die out, and we had no more talk of it,
and the next thing I heard of was the Ku-Klux. Last year I had a man living on my
place, named Simeon Orr, and a couple of his sons, during the court I do not know
whether at the spring or fall term of the circuit court when this John T. Wright was
there

;
as this man Orr told me, Wright was drumming up for recruits, and asked

Sim Orr to join it.

Answer. Recruits for what organization ?

Question. To the Ku-Klux, and he gave Orr a copy of the obligation that they all

took, one to another, explaining that if they divulged on each other they would suffer

their brains to be shot out. Orr got drunk, and he was a man who (bank up a good
deal of whisky, and went up to Daviston, and was trying to enlist some men in the
order and became very zealous. He approached some men and tried to get them to

join it, and they told him they did not know whether they wanted to join it or not
but he inisted, and went so far as to tell them that he would read the obligation to

them, and leave it optional to them to accept or not. After hearing it they refused.

Right there I got my starting-point. But just before I came in possession of this last

thing that I have stated, one of my neighbors, named Meadows, had some negroes
hired to work on his farm with him, and this company went there one night in dis

guise and called Meadows.out and talked to him, and threatened him pretty severely.
After they got through with him they went and took a negro girl out that he had and

whipped her pretty severely, and told her that she had to leave the country, and they
did not intend any negro should stay in the community. She took them at their word,
and the next day, Sunday, she put out. After they had whipped her they went back.

They took Meadows out a second time and told him if he did not behave himself what

they would do with him. The, next Saturday night following, a company of them

passed my place and went up to a widow lady s that I had on my place ;
her little

boys worked with me
; they called her out and pretended that they were strangers in the
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country and did not know the way to Daviston, and made some inquiries, and plagued
the old lady right smartly, and they went on to Daviston. There is a Squire Brewer
up here that drinks too much whisky, and is said to be cruel to his family at times.

They called him out and gave him a lecture; told him if he did not treat his family
better what they would do with him. They scared him pretty badly, but did not hurt

him, and went on about their business. The next Monday morning, one of these young
Orrs came by my place, going to another place on the plantation ;

the plantation
reaches four miles and a half up the creek. It seemed that this young man was afraid

that they had passed my place, without the negroes knowing anything aboi^it. At all

events he asked the negroes if they knew the Ku-Klux had passed by there Saturday.
The negroes told him they had. Then, when his father came on, I do not remember
whether it was Monday evening or Tuesday evening, I stopped him and interrogated
him. I took him off to himself, and put some very direct questions to him in a positive

way, and drew out of him by myself, when we were alone, about this man John Wright
initiating him at Dadeville court. I do not remember whether it was the spring term
or fall, term, but this took place in the fall of the year, not far from twelve months
ago. There I drew out of him how he came to his position as captain of the concern in

my neighborhood, and I told him I thought the thing was injuring the men who
wanted to have their farms cultivated by freedmen

;
that I wanted my negroes let

alone as long as they behaved themselves, aud when they did not behave themselves
I was in favor of making them do it, as well as anybody else. Right there is where I

got from him the position he held. That is about as much as I kuow that 1 could testify
to positively. I have heard a good many outside reports. This man, John T. Wright,
has now gone to Texas, as I understand.

Question. Have you related to the committee all the instances that you now remem
ber, of which you have any information, of the visits made by these Ku-Klux ?

Answer. I have heard of others by rumor.

Question. You may state the rumors, if you deem them reliable. You
^
may state

their substance.
Answer. I have heard of similar organizations passing about in the neighborhood of

Youngsville, sixteen or seventeen miles from my neighborhood. I heard of a com
pany riding over in there one night. I could not say whether I heard that they
whipped any negroes that J know of, but they run a good many of them out into the
woods and got them pretty badly scared. I heard that some of the negroes were going
to leave that portion of the country, and I, being a little scarce of hands, thought it

was a good time for me to drive into that section of the country and get some of these
hands who were going to leave. That led me to that neighborhood a few days after
wards. While I was there I saw some negroes who seemed uneasy. I did not find

anybody hurt, but they were scared, and talked about leaving. I went to a man s

plantation named Harroll, and I was talking to him about it. He said that when he
first saw me he concluded I was one of these Ku-Klux, aud sent these men over there
for the purpose of bringing about this disturbance among the negroes, in order to get
them away, but after talking with him a while I satisfied him on that point. I gave
him my opinion of the Ku-Klux

;
assured him that I hated them as bad as I did the

devil himself, and I told him the truth when I said so. After talking with him, and
getting him to fully understand my position, I told him I did not come there to take
his hands, or anybody else s hands, but that if they were going to change homes I

thought I had as much right to get them as anybody else. Then he went on and told
me what he knew about these men, and he went over a good many names in his neigh
borhood that he knew belonged to the order, and he said that he had seen them out on
duty in their uniforms, and that in one or two instances they were a little free. He
did not recognize them properly, but they held up their veils over their faces and
asked him if he knew who they were, and he told them he did. That is about all I
know about that section of country.

By Mr. BLAIR : ,

Question. Where did Harroll live ?

Answer. I think he lived right over on the line in Coosa County; I don t remember
how far from Youugsville, but I think his post-office in Nixburg. His name is R. D.
Harroll.

By the CHAIRMAN :

Question. What kind of men went into this organization, so far as you ascertained
from Harroll and other sources ?

Answer. As far as my opinion and observation extend, they are the lowest-down,
meanest characters that we have got among us. I do not know any honorable man,
that belongs to them, or who was ever connected with them in any way.

Question. All white men ?

Answer. All white men.
,

Question. Generally renters ?
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Answer. Some of them were, and some of tliem own little places of their own ^
of such men as you have seen from pillar to post, with no occupation of any sort.

Question. What seemed to be their purpose in alarming the negroes ?

Answer. I do not know whether I could answer that question satisfactorily or not. I
do not know that I have an opinion to satisfy myself about that. Sometimes I thought
that that class of men believed after the surrender, when the negroes were set free,
that they would fetch everybody else down to a level with themselves. Instead of
trying to build up, I think their intention was to pull down, thinking, maybe, that by
running the negroes out of the neighborhood it would make labor scarce, and they
could pick a choice of the land in the neighborhood. They will not cultivate any
body else s land if you will let them have it. They will go and butcher it up and
make their expenses, but not more than their income. They are no benefit to them
selves or anybody else.

Question. Would you prefer negro labor to that class ?

Answer. Negroes are the best. I have tried both.

Question. Did they seem prejudiced against the negroes on account of tlreir being
vested with the privilege of suffrage ?

Answer. I do not know that I could say that. I do not believe that when that thing
was first thought of, when it first commenced, they had any bad intentions in view.
When the negroes were first set free, you know there were some men around here
rather demoralized the negroes, and made them think that negroes were better than
white folks. If you do not know so I do. This class of men raised a sort of prejudice,
thinking that there was going to be an attempt made to put the negro above the white
man. I think that when that thing first started, it was to make the negroes behave
themselves. Some of the negroes were mighty saucy and impudent, and hard to put
up with. I think the thing started to let the negro know that he must keep his place,
but they went on from one step to another. There was at one time, I think, better
men engaged in it than toward the last. As the time passed off for such things as that,
when they thought it was necessary to make the negro behave, the good men dropped
out, and it went into the hands of these other characters I spoke of. I think their in
tention was to run the negro labor entirely out of the country, making the men that
had land let them have it as they pleased. I do not know whether that is correct or

not, but that is my idea.

Question. When was it that you visited Mr. Harroll, and had this conversation with
him, and he imported this information to you in regard to the existence of this order
in Coosa CountyI

Ansiver. I reckon it was in December last. I know it was just before Christmas,
while I was trying to get up hands to make this present crop.

Question. Did you find that the alarm was pretty general in that neighborhood among
the negroes on account of these Ku-Klux ridings?

Answer. Well, I did not see a great many negroes, but I saw this man Harroll. I
saw the impression I made upon him in putting myself right with him. I was talking
with him in presence of the negroes. I told him that I wanted him and the negroes to
know exactly nay position, and in explaining it to him it seemed to satisfy the negroes,
and I said,

&quot; Mr. Harroll, if your negroes are satisfied I would not take one of them.

They should not go with me if they wanted to.&quot; My satisfying Mr. Harroll seemed to

satisfy them, and they remained. I said,
&quot; If they are willing to remain I will go right

off, and not try to get any more hands.&quot; I had seen two or three negroes before I saw
this man Harroll. The two or three I had seen before this talked like they were

frightened. The others seemed to think that if they behaved themselves they would
be in no further danger. I think that was the general impression among the negroes,
that as long as the negro behaved himself he was safe.

Question. Have you any information as to the condition of that neighborhood since?
Answer. No, sir

;
I have not been back since, but not hearing of any disturbance I

take it for granted there has been none.

Question. You spoke about Meadows s daughter being whipped ?

Anstoer, No, sir
;

it was a negro girl he had with him.

Question. Was Meadows a white man ?

Answer Yes, sir. .

Question. What was she whipped for ?

Ansiccr. That is rumor, but I do not know anything about that as a fact.

Question. Did you understand how numerous that band was who visited Meadows s

house and inflicted this whipping?
Answer. There were eight or ten of them, Meadows told me.

Question. Disguised?
Answer. Yes, sir.

Question. Armed?
Answer. Not that he saw. He did not see any armed.

Question. What did they do at Brewer s ?

Answer. They only called him and asked him how he and his wife were getting along.
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Question. Did they leave any threats ?

Answer. I do not think they left any threats. If they did I do not remember now.

They asked if lie had not been mistreating his wife.

Question. Did they interfere with your negroes at the time they came past your place ?

Answer. No, sir
;
I got a talk with a man after that, and was rather accusing him of

being in the company, though rather in a friendly way. I was satisfied then, and am
yet, that he was one of the men.

Question. I should like you to give the names, as far as you are able to recall them,
of the men whom you suppose to belong to that organization in Tallapoosa County ?

Answer. That did belong to it or who belong to it now ?

Question. Those who belonged to it and those who belong to it now ?

Answer. I do not know whether there is such an organization at this time or not. I

have not heard of it since last fall
;
that place over in Harroll s neighborhood is the

last riding that I have heard of. Sim. Orr is the man I have been speaking about
and Lonz. Bosworth. Orr was captain, and Bosworth the lieutenant

; they called him.

Lon. Then there was John Orr, Lon. Orr, William Patridge, Neil Harkins, Red Gal

loway they called him &quot; Red
;

&quot; I hardly know what his name was
;
Rufus Sturdevaut,

John T. Wright, he has now left the country and gone ;
B. L. Coker, Frank Moore, Bob

Yates, Ben. Jarvis, Taylor Jarvis, Newton Jarvis, John Harkins, and Bob Harkins.

Question. At what time, so far as your information extends, were these men members
of that order ?

Answer. .Well, they were all on duty last fall.

Question. Was that order in a greater state of activity before the election in Novem
ber than afterward ?

Answer. No, sir
;
I think it all occurred after the election.

Question. You have not heard of any operations of this order this year ?

Answer. No, sir; not a word of them.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you employ quite a number of hands, Colonel Taylor, upon your planta
tion 1

Answer. Yes, sir
;
I employ right smart of them.

Question. What effect has this riding over the county by disguised men had upon the
labor of that section of your county ? Does it have a tendency to disturb, or to make
labor scarce ?

Answer. The freedmen you speak of?

Question. Yes
,
sir.

Answer. It has run the larger portion of the freedmen out of our neighborhood.
Question. That, of course, is injurious to the planting interests of the county?
Answer. I think so, sir.

Question. Do they leave because of this feeling of insecurity ?

Answer. That is what they say.
Question. Is that your own opinion ?

Answer. That is my own opinion, and I have some negroes. Now when they whipped
this negro girl, she put out the next day, she and her mother, and when

&quot;they
were

going on between there and Opelika she met some negroes, as those negroes have told
me since, who were on their way up to my place, coming up to look, and if they liked it,

they were going to bring up a good many others. When they met these women and
heard their statement, they turned around and went bac-k, and never came at all.

This fall, not more than four or five weeks ago, I saw those two fellows that were
coming up, and they told me about the circumstances. They said they intended to
come back this fall

; they understood the thing had all blown over
;
that there were no

Ku-Klux there now, and&quot; if that was the case they would come up there this fall.

Question. Do you think if there is no more Ku-Kluxiug, or riding about, you will be
able to stock your place with hands ?

Ansiver. I think so, and my neighbors will too.

Question. Where has this labor gone ?

Answer. Down to Opelika and around there.
Question. Gone te towns ?

Answer. Near towns
;
some go one place and some another.

Question. Did you hear this obligation of the organization read ?

Answer. No, sir
;
but I have seen men who have heard it read.

Question.
^

Do you know anything of the nature of that obligation or oath ?

Ansivef. The parties were telling me about it. I cannot recollect it all very well.

They took a solemn obligation that if they divulged or told anything, they would
suffer their brains to be shot out. That was about the, strongest obligation that I
remember.

Question. Is not that about as strong as it could be made ?

Ansiver. I think so. They bad pass-words too, by which they could recognize each
other in the dark, if they heard them speak.
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Question. What has Tbeen the conduct of the colored people up in that county for two
or three years back ?

Ansiver. As a general thing it has been tolerably good. Once in a while there were
some that would not behave well, and did a great many things they ought not to.

Some would steal, and some would sauce white folks, and once in awhile I have heard
of them attempting to commit rapes, &c. But that is rather a seldom occurrence

;
as

a mass, they behave themselves generally better than they do about the towns.
Question. Are they generally liked as laborers by the planters ?

Answer. The most of them are. Some of them are lazy, but generally they work
well. I work sixty to seventy hands, and for two years I have worked white labor

altogether, but this year I have had about half of my labor negroes, and the other half

white, and I like the negroes the best
; they make me better hands.

By the CHAIRMAN :

Question. In relation to this obligation, as it was repeated to you, was it a part of
that oath that they were to execute or carry into effect the order of the den, or Klan,
or order, whatever it was ?

Answer. No, sir
; my recollection is that there was nothing obligatory upon them to

carry out anything at all, only they enjoined it on themselves that they should tell

nothing. Their object was that they did not want anybody to know who these men
were.

Question. Do you understand how they formed their plans by executing my partic
ular piece of mischief, who controlled the action of the members of the order, whether
they had a chief or not f

Answer. This mail Wright, I understood, was the chief.

Question. Did you understand that they had regular meetings ?

Answer. No, sir
;
I did not hear that they had regular meetings ;

I heard that when
they went riding, to go anywhere, they had a place appointed to meet. I do not know
whether they met at the same place every time, but of course they had some place
where they all got together.

Question. Whatever they did on their raid, did you understand it was the result of a
joint consultation when they met together, or did some chief direct the operations ?

Answer. I am of opinion that each squad had his own fun and amusement whenever
they got together. For instance, this man Orr was captain, and when they took a no
tion to have an amusement they would see each other a day or two before, and ap
point a place of meeting, and all meet together. That is my idea about it.

Question. Has any effort been made in the courts, so far as you know, to break up
this organization or punish them for any misdeeds they have committed ?

Answer. None that I know of. I have made the only eifort that I know of to stop it.

I do not know of anything else except what I did myself. I told this man Orr that if

he rode there again it would be the last riding he would ever do
;
that he should not

ride there any more. I wanted him to quit it, and I told him he must quit it.

Question. Who is this Orr
;
what is his occupation ?

Answer. Well, he is a carpenter by trade, and sometimes farms it. Ho is a tolerable

workman, and a pretty good farmer, and a pretty good .whisky-drinker.
Question. Is he a young man?
Answer. No, sir

;
an old man. He has grown children. He has three sons about

grown.
Question. Is he a man prejudiced against negroes ?

Answer. Well, I do not know whether he is or not.

By Mr. BLAIR:

Question. Do you think this organization had any political object ?

Answer. I do not think it did, sir
;
I do not think it did. As to the most of the men

who were in it, I do not think they had any politics at stake at all. I think it was
just a notion to run the negroes out of the country, that they might butcher up the
land themselves.

Question. Was this man Brewer a republican ?

Answer. No, sir.

Question. They threatened him ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were any of the parties, that were threatened there republicans ?

Answer. No, sir; all democrats. Mr. Meadows was a democrat, and always has

been, and so is Mr. Brewer.
Question. Over in Coosa, whete you went, did you find that there was any political

object there ?

Answer. No, sir.

Question. Was this gentleman, with whom you talked there about the Ku-Klux lis-

turbing his labor, a democrat?
Answer. I could not say whether he was or not.
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Question. What was liis name ?

Ansiver. R. D. Harroll.

Question. Did he say anything on the subject of politics ?

Answer. No, sir.

Question. Did he intimate in his complaints against these people that they had auy
political objects whatever ?

Answer. No, sir.

Question. Have yon ever heard it stated in reference to either of these counties that
these people had political objects to subserve ?

Answer. No, sir
;
I never have heard it connected with politics at all, and my honest

opinion is that it had no connection with politics.

Question . I would ask you in reference to the farming interests of that country,
whether it is not very difficult for you to keep stock of any kinds upon your farms now ?

Answer. My stock is not interfered with. They are neglected to a very considerable
extent. I am not as successful in raising my stock as I would be if I could have them
better attended to. I hear a great deal about negroes stealing stock and killing them
up in other sections of the country, but not on my place and neighborhood.

Question. Is it not a general complaint ?

Answer. Yes, sir
;
I think it is a general complaint through the country.

Question. That there is a kind of lawlessness among the negroes, and that it is diffi

cult, if not impossible, to raise meat through the country ?

Answer.
. Yes, sir. I know a number of farmers that used to be very successful

farmers, and always raised plenty of their own meat and corn, who say they cannot
raise hogs or cows

;
that the negroes kill them up. I know a number of farmers who

say that.

Question. What do they attribute it to ?

Answer. I think they attribute it to the fact that they cannot control the negroes
and keep them from stealing it.

Question. They will steal ?

Answer. The negroes will not work, will not make something to eat, and they must
live.

Question. And do steal ?

Answer. They do steal; there is no doubt about that.

Question. Does this condition of aifairs produce dissatisfaction ?

Answer. Well, of course it does, and it has a great tendency to dishearten a great
many farmers. Men who had been successful farmers, a great many of them are

wanting to abandon their business and go at something else.

Question. Is it because of the ill-treatment which negroes in many instances receive?
Answer. I think not.

Question. What is the cause of this ill-treatment of the negroes, if that is not the
cause ?

Answer. I do not think the negroes are ill-treated.

Question. In the instances in which they are ?

Answer. It is the conduct on the negro s part ;
where he commits an outrage of any

sort, of course the white people do not like it, and they want to try to make him do
better.

Question. Is there a belief that there are persons in the country who think political

parties put the negroes up to this kind of devilment ?

Ansicer. Yes, sir
;

it has been thought so.

Question. Is there ground for that belief?

Answer. I have thought so some time back.

Question. Everything that causes ill-feeling between the whites and blacks is availed
of by a certain class of politicians for political purposes, is it not ?

- Answer. Yes, sir
;
as I stated some time back, there was a time when there were some

men going through the country who made the negro believe that he was the white
man s superior, and that he ought not to listen to what a white man would say, but

go along and have his own way. They made them impudent, and caused many of
them to commit crimes, I think, that they never would have thought of talking to

them in that way.
Question. Did they talk to them in a way to make them believe it was right for them

to take this property ?

Answer. I have heard of such things being stated, and I heard one or two negroes
say that there had been men who had passed through the country and told them that
the Government was going to take the white men s land away from them and give
every negro forty acres of land and a mule, and divide the stock out among them

;
and

the negroes fully expected for a time that they would get it.

Question. What class of persons was it that distilled these ideas into the negroes ?

Answer . Well, I saw a man here to-day that I think has done more of it than any
other man I ever saw or heard of.

Question. Who is that man ?
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Ansiver. Mr. Norris. I have heard more talk of him among the negroes than all
the other men put together.

Question. In this respect ?

Answer. Yes, sir.

Question. In distracting the negroes with these false ideas ?

Answer. Yes, sir; the negroes ;that had not talked with him had talked with other
negroes that had talked with Mr! Norris, and it all came from him, I understand. I cau-
not state that that is correct, but the negroes came to me and gave it second or third
handed from him that these forty acres of laud and a mule, and other stock were to
be divided out among them

;
that they had worked to help the former master to get

all this property, and had a hetter right to it than he had
;
and that the time had come

when they were to get it.

Question. And they might supply themselves in the mean time?
Answer. Well, that was the idea that was held out to them

;
that is what I had ref

erence to when I said there were men talking to the negroes and trying to make them
believe they were the white man s superior, and that all these

things&quot; would come to
pass after a while.

Question. Does not this kind of talk do as much to disorganize the labor as theopera-
ations of this band you spoke of?
Answer. I think so.

Question. Has it not more influence with the negro than anything else that is said.
Answer. Yes; and I have always believed and said, time and again, that if there was

not such an influence being used among the negroes from the start they would have
behaved themselves and worked better, and we would ail have been in a better condi
tion to-day. I do not think they would have left their homes, or if they had left their

homes, they would have gone to some neighbor and complied with their contracts and
been settled down and been doing well

;
much better than they are doing.

Question. This you consider the prolific source of the discontent and disturbance
among the negroes in this State ?

Answer. I do think so.

Question. You say this man Wright has gone from the State ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you think there is any organization of this kind in your county now ?

Answer. Not that I know of. I have not heard a word of it since last winter.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you not think that if there had been a combined effort upon the part
of the influential men in the community to put down this Ku-Kluxism, that if others
had done as you did, it might have been stopped long ago ?

Answer. If they had known how to get at it. I feel that I am the first man who
ever got any of their names. You see they always tried to keep secret and not let

anybody out of their company know who they were, or at what time they went, or
where. They had these disguises, and their horses were disguised. They had a white
sheet of some description thrown over the horses, and they put some goods, a sort of
snuff-colored goods, on, and had a large wrapper made that came around the throats
and around the shoulders and dropped down to below the knees, that covered them

;

and a large hat of some description, and veil that came down over the face and breast,
with eye-holes cut through ;

that was the veil that one or two of these men raised to

this man Horrall, and asked him if he knew them
;
but I never saw one of these uni

forms in my life.

Question. Supposing the good men in the community had met together and adopted
resolutions denouncing this organization and its practices, and resolved that they
would use every effort to ferret out their crimes and bring them to justice, do you not
think that such a decided and earnest step would, of itself, have caused this organi
zation to disba,nd ?

Answer. Well, I do not know what to say about that; it is right hard for men to go
and take a stand against something they know so little about. They once in a while
hear of these men riding, but do not know where they come from, or who they are, or

anything about it.

Question. But they knew they were exercising a very pernicious effect upon their

labor, and injuring the industries of the country ?

Answer. They ought to have known it.

Question. If they had obeyed the law of their own interests, and done as I have said,

do you not think it would have had the effect of intimidating these Ku-Klux, and

causing them to desist ?

Answer. Yes
;
but then, you know, if every man would do his duty we would have a

heap better time than we do. But there is a great disadvantage about that. There

are so many men who are slow to act, who are so slow to do what they even know they

ought to do, that these little things go by. What is everybody s business is nobody s
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business
;
and then men were really afraid they might insult or offend some neighbor,

and sustain some little injury from it some day.
Question. Afraid that these Ku-Klux might visit them?
Answer. Yes, sir

; they did not know but what they might do it.

Question. You say there was great complaint about negroes killing stock
;
how far

back was this ?

Answer. I have heard of that complaint ever since the surrender, and I even hear it

up to the present time, but not right immediately in my neighborhood, because we
have comparatively few negroes up here

;
as I say, they have been run out.

Question. Is there any more difficulty in discovering the men who have stolen or
killed stock than there is in proving ordinary crimes and misdemeanors ?

Answer. I do not know, sir
;
not having anything of the sort to ferret out myself, I

do not know how to answer that question.
Question. Have you known any negroes being arrested and punished for killing stock ?

Answer. I know one negro who was arrested a short time back for going into a man s

smoke-house and stealing out a side of meat.

Question. Did not these petty larcenies exist before the war ?

Answer. To some extent they did.

Question. Was not stealing meat out of smoke-houses a very common offense ?

Answer. I heard of such things before.

Question. Does it exist to a greater degree since the war than before ?

Answer. Not in stealing meat from meat-houses. I do not think it is as much as
before.

By Mr. BLAIR :

Question. They do not have a great deal ?

Answer. No, sir
;
but out in the woods, or on the plantations, it does go to a great deal

greater extent
;
so much so that many planters have given up raising provisions.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have not many planters given up planting corn, &c., in order to plant cotton,
which is higher priced ?

Answer. Yes. I have askeVl my acquaintances ont in my immediate neighbor
hood their reasons for doing that. I have been somewhat opposed to that kind of

farming ;
before the war, I never bought a bushel of corn or pound of bacon

;
I always

raised it at home
;
but since then I have been falling into the channel, like my

neighbors. Now I am planting a little more corn, and raising more stock. I asked my
neighbors why they did not do it. They told me they would do that thing if they had
any assurance of keeping the hogs after they started, but wrhen they got them in a good
thrifty condition, they began to drop off, and the first thing they kuew they were all

gone, and it was the same way even with the cows.

By the CHAIRMAN :

Question. Was there not a failure of crops for three years after the war, and a great
deal of destitution among the negroes ?

Answer. Yes, sir
;
but negroes that would go and settle down on plantations and

work and stay there always had plenty to eat. The white men who employed them
felt bound to^keep them in plenty to eat and good clothes to wear when they would

stay with them
;
but if a man was trying to make a negro work, and talked a little

short to the negro, he would pick up and go somewhere else, very often when a man
had made preparations to go on

;
and when they left him it would sometimes leave

him a little scanty.
Question. Was it not possible that actual destitution immediately after the war was

often the cause of their taking stock in order to supply their immediate wants ?

Answer. It may be that because they got hungry they would go and steal, but I do
not think there was any necessity for getting hungry.

Question. Was not labor very much demoralized after the war, and was it not some
time before the industries of the country were regularly organized tf

Answer. Yes, sir
;
but I have never known the time when a negro could not get work

to do, if he would do it.

By Mr. BLAIR :

Question. Did they not have the Freedraen s Bureau to apply to to feed them ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did not the Freedmen s Bureau feed a great many white people ?

Ansiver. Yes, sir
;
and caused them to do without a great deal of labor that they

could have got before that. The negroes would quit and go off for this Bureau when
they should have had a dependence in the country. They depended upon the Bureau
for rations.
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By the CHAIRMAN :

Question. Were there not many cases where the employers cheated the negroes out
of their labor ?

Answer. That has been said, but I do think the case was that the negroes cheated the
owners out of their work. In my honest opinion, the truth is, the negroes cheated the
farmers out of their labor. The planters had nothing to pay them with. The negroes
generally hired for a part of the crop, and then they fed themselves. The negroes
were to pay for their provisions out of their part of the crop, and they did not go on
making their crop, so that their part of the crop was not sufficient to pay the owner
the amount that was due him for the land and stock and the advance. None of the
farmers, or few of them, are making anything now. I think they are every day losing
ground; that is my experience; not getting pay for their land or stock either.

Question. You never heard any white men advise the negroes that they had the
right to supply themselves as they needed from the property of the white owners, did
you?
Answer. I never heard the white men advise them that way, but I have heard ne

groes say they had advised that way.
Question. In public addresses by speakers ?

Answer. Yes, sir
;
and by private counsel.

Question. You have referred to Major Norris. You never heard him utter any such
sentiment as you have ascribed to him, did you ?

Answer. No, sir
;
I always tried to keep from hearing anything he had to say.

Question. You never heard any of his political addresses ?

Answer. I did hear something of a speech one time in Dadesviile, or part of it
;
not

much.
Question. Did you ever understand that he gave any such advice to the negroes in

any of his public addresses ?

Answer. I do not know
;
I do not remember that I ever did.

Question. Did you ever hear that any white man had, in any public address, advised
the negroes that the Government would supply them with forty acres f land and a
mule ?

Amwer. Not that I remember.

By Mr. BLAIR :

Question. Was not the belief almost universal among the negroes that these forty
acres of land and a mule were to be given to each of them ?

Answer. I think it was, as far as I was able to ascertain
;
and I have been told that

there were men that sold the negro a little striped stick for four or five dollars, and
would tell the negro that he had nothing to do but to go and stick that down some
where in the forty acres ho wanted, and that would be a bonajide title to the laud.

Question. People traveled around with these sticks and sold them to the negroes,
telling them that they were to stake out their land with them ?

Answer. Yes.

Question. Do you believe it possible that such an impression could have got abroad

among the negroes unless propagated by white persons if

Answer. No, sir
;
I do not think they would have ever thought of it.

Question. It never would have occurred to them?
Answer. I do not think it would. I do not think they would have ever conceived

the idea at all that they would have got anything that their former owners ever had.
I think they would not have thought of anything else but their freedom. They had
that much, and would have been content with it, and thought thaL was all they had

any right to, if these tales had not been told to them.

Question. If the people who went around propagating this idea, and the other mis
chievous notions you have spoken of in regard to their right to take the property of

their neighbors, had not been rewarded with all the offices of the State, and seats in

Congress, and thus encouraged, do you not think the condition of affairs in this State

would have been better &quot;?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you not think that is the crying evil in the condition of the southern

people ?

Answer. Yes, sir; I think that has had a great deal to do with it.

Question. That that character of men have obtained power and position by conduct

ing themselves as you have represented, prowling around among the negroes propa
gating among them these ideas to which you have referred?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know that any such characters were put in office?

Answer. Well, I have heard that Mr. Norris was put in office.



1134 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By Mr. BLAIR :

Question. He was your member of Congress ?

Answer. I think lie was sent to Congress from my district.

By the CHAIRMAN :

Question. What other men that propagated such ideas have been elevated to office ?

Answer. I do not know, sir. Most of these things I have been telling you come
from this man Mr. Norris. I could never trace it back to anybody but him, but I have
heard it rumored that there were other men going about on the same business.

By Mr. BLAIR :

Question. Selling sticks t

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you ever hear that he sold sticks ?

Ansiver. No, sir; but they had the idea, of course. If they have the idea that they can

go to a place and enter forty acres of land, a man might tell them where to go, and
send them to another man to have their title fixed up. We were told when, we came
as pioneers that we could have land for a dollar and a quarter an acre, but then we had
to learn where to go and get our titles to our places.

By Mr. BLAIR :

Question. You think Norris opened the business ?

Answer. Yes, sir
;
and they went to somebody else to get the title.

By the CHAIRMAN :

Question. Is it not possible that Major Norris has been very much slandered ?

Ansiver. It may be.

By Mr. BLAIR :

Question. But it is impossible that such an idea could have got such a hold on the

negroes without having been propagated from some source ?

Answer. I think there is a great deal of truth in what I heard, from the fact that it

had such an effect. I am obliged to think so.

By the CHAIRMAN :

Question. There was a general refusal, was there not, on the part of the active whites
to take office after the new constitution had been adopted, the outside pressure being so

great that no respectable white man living here in the South would be allowed to hold
office ?

Answer. I think the general impression was that a respectable man could not get an
office. That is what I thought, and that is what I heard them say.

Question. Do you not know of cases where respectable men, natives of the South,
had been nominated in convention to offices, and were compelled to decline on account
of their fear of ostracism I

Ansiver. I do not know that I have.

Question. You know of no such case ?

Ansiver. Not that I remember.
Question. You have heard of none ?

Answer. None that I remember. Now there may have been men nominated and
started on the race who began to think they could not get elected, and backed down,
but I do not know any such case just now.

Question. The white people did not present any candidates of their own under that

constitution, did they ?

Answer. What portion do you speak of? What part of the constitution have you
reference to ?

Question. I refer to the constitution of 1868.
Answer. What sort of an oath would a man have had to have taken before he could

have had an office, even supposing he had been elected ?

Question. I have not that oath before me now
;
I suppose you have read the oath

required of registered voters. You refer to that oath, I suppose ?

Answer. I have heard of so many oaths and seen them that I do not know which ones

you have reference to, and I hardly know how to answer your questions.
Question. Do you know as a matter of fact that the white people of Alabama refused

to take any part in nominating persons to fill the offices under the new State constitu
tion?

Answer. My opinion is that the reason they refused to do that was because they could
not hold the offices. They did not think they had the right to have an office.

Question. Do you mean to say they all regarded themselves as disqualified from hold

ing office?
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Answer. I think they would have had to take some kind of an oath they did not feel

disposed to take.

By Mr. BLAIR :

Question. They could not truthfully have taken it ?

Ansiver. No, sir.

Question. To bring it to your memory, was it not the fact that the democrats in
Alabama decided upon the policy of abstaining from voting upon that constitution,
because, under the act of Congress, it required a majority of the registered voters to
adopt it, and they hoped to defeat it, and did defeat it in that way T

Answer. Now I understand you. Yes, sir. I know of large numbers of men that did
not vote, thinking that they would win the election by not voting.

Question. They actually won it, and the constitution was defeated; and, neverthe
less, it was forced upon them by Congress, with a whole batch of officers elected under
it in that way ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Could you not have vo;ied for officers without voting for or against the con
stitution ?

Answer. I do not know whether we could or not, taking that view of the case. We
did not examine the case very minutely ;

some of the men were of opinion they could
do some things, and others doubted it, and the impression got out that it was best to
do nothing, but keep the majority of the registered voters from the polls and we
would gain the election. With that view, people did not do so much as they might&quot; if

they had thought they must go and vote.

Question. Acting upon that principle, the white people of the State abstained from

going to the polls at all, did they not?
A-nsicer. To some extent they did.

By Mr. BLAIR :

Question. And if Congress had kept faith with them the faith it pledged in the law
under which that constitution was adopted they never would have been afflicted with
this class of office-holders who were elected ?

Answer. Yes, sir; I think so. I think if Congress had acted in good faith with usr

we gained the election
;
that has been the idea I have had of it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Colonel Taylor, did you ever hear that these men who rode in disguise
through your county declared to the negroes that they must scatter out, and not too

many work on one plantation ? Was there a disposition to control labor in that way t

Answer. No, sir; 1 do not remember that I ever heard anything of that sort. When
they whipped that negro girl, they told her she had to leave.

By the CHAIRMAN :

Question. Was there any opposition in your part of the country to the establishment
of negro schools ?

Ansiver. No, sir
;
none that I know of; to the contrary, I have made a little effort in

that direction myself, and one or two men have been speaking very favorably of it,

but negro children are rather scarce, and we have not succeeded. We did have a little

negro school, I think, for a short time.

Question. Did you ever hear of any negro churches being burned ?

Answer. No, sir
;
if I have, I do not remember it now.

Question. If the people in that part of the country have such an opinion of the ne

gro s disposition to steal, why should they try to prevent their leaving the country and
make efforts to retain them here ?

Answer. We want them to cultivate our lauds.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 20, 1871.

JOHN J. HOLLEY sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State your place of residence and occupation, ifyou please.
Answer. I reside at Dadeville, Tallapoosa County, Alabama. I am a planter and

farmer.

Question. Are you a native of the South ?
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Answer. Yes, sir; born and raised iu Georgia.
Question. How long have you lived iu Tallapoosa County ?

Answer. Since 1835.

Question. The committee desire to inquire into the condition of Tallapoosa County,
and all that region of Alabama, so far as regards the execution of the laws and the

safety of the lives and property of citizens. You will please give us any information

you have on that subject, derived from your personal knowledge, or sources you deem
reliable.

Answer. Well, sir, in the portion of the county I live in at the court-house we have
had no disturbances at all that I remember of. The people are quiet, and are a law-

abiding people. There are some portions of the county in which there have been some
disturbances. As to my own knowledge now, I reckon I know as little about it as

perhaps any man in the county. All I know is from information and from what I have
heard.

Question. You may state what disturbances of the peace have occurred, created by
combinations of men, disguised or otherwise, committed upon the highways or premises
of individuals.
Answer. Well, sir, it is said that there is an organization in Tallapoosa County, and

I presume it is so men that go in disguise, and whip white people and negroes too. I

never knew many white people to be whipped. I never knew any one to be whipped,
except from information. I have heard of their being whipped, and of a good many
negroes being whipped, and of school-houses being burned, and churches, &c., and it

was said to have been done by men in disguise. .

Question. Over what portion of time does this state of things range ?

Answer. Well, sir, for the last two years ;
I might say, indeed, pretty much ever since

the surrender. In my own county there were some men that were called &quot;Black

Cavalry,&quot; and they did some mischief in some portions of the county : they run off the

negroes. After that this Ku-Klux organization has been in existence for two or three

years past.

Question. Did the Black Cavalry go about disguised ?

Answer. It was so said, sir.

Question. How extensive was the Ku-Klux organization reputed to be ?

Answer. Well, sir, it was said by sorn^s, and there was a gentleman told me, that iu

two beats Youngsville beat and*Hillby or Hackueyville the organization amounted
to three hundred. I always thought that was an extravagant estimate, however.

Question. What was your opinion as to the extent of the organization ?

Answer. Well, I can hardly tell you whether I had an opinion or not. I just thought
that was extravagant. I should think, however, that one hundred in each beat would
have covered it. Perhaps that may have been over it, or extravagant. A gentleman
(Mr. Barnes) told.me he had a good deal to do with the Ku-Klux, and fell out with
them, and had several fights, and he whipped two or three he told me there were
about a hundred and fifty in each of the two beats.

By Mr. BLAIR :

Question. You say Barnes whipped two or three of them ?

Answer. Yes, sir; he whipped two or three of them.

By the CHAIRMAN :

Question. How many beats are there in the county ?

Answer. There are sixteen or seventeen beats, sir.

Question. Did you ever hear of any similar organization in any other beat of the

county ?

Answer. Yes, sir
;
there are two other beats, or I might say three beats. One is

known as Newsite beat, and other as Poplar Spring beat, and the other Davidson

teat; all in the upper part of the county, adjoining Coosa and Clay and Talladega.
Question, How strong was the organization considered in these three last beats ?

Answer. I never heard it estimated.

Question. Proceed and describe to the committee the operations of this organization.
What violation of good order, and law, and the peace of the community did they
commit ?

Answer. Well, sir, my understanding is that they would whip negroes. They would
go to the negroes cabins and take them out and whip them for some alleged offense.

They would bring up some kind of charge against them and whip them very severely.
Question. What generally was the nature of the charge as brought up against thorn ?

Answer. That they had been dishonest, and well, really, gentlemen, I don t know
how to describe it. Now in the county I live in politics has had a good deal to do with
this, iu my opinion. Nearly all the negroes iu the county were republicans, and almost
-all the white men in the county are democrats. Well, I have understood, I do not

really know anything about it personally, for there never has been a disguised man iu

the section I um living in, that I am aware of; and I never heard of their passing
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through there nearer than sixteen or fifteen miles of where I live. I have never hoard
of any nearer than that

;
but the employers would say to the negroes,

&quot; You must not

g^o
to the election,&quot; or &quot; If you go the election you must vote with me.&quot; If the negroe*

failed to do it (hey have very frequently suffered by it; either have been run off. or
been whipped, or something of the sorfc.

Question. Have you reason to believe that this information was true 1

?

Answer. Well, yes, sir
;
I have reason to believe that it was true

Question. What effect did these visitations and these whippings have upon tho
negroes ?

Answer. Well, sir, it run the negroes out of certain beats. Now in this Youngsvillo
beat and Hackneyville beat there were a great many negroes formerly. It is a good
section of country, a good farming country, and the farmers there were generally
men of some property and owned a good many negroes. Well, the Black Cavalry and
Ku-Klux together have run nearly all the negroes out of that portion of the country,
and they cannot get labor; and many men there that were considered rich before the
war have not a negro about them, and they cannot get them.

Question. Has this state of things produced a reaction in that part of the county,
and a disposition to put down the organization ?

Answer. There are a great many men there, good citizens, who do desire to put it

down. They have used all the means that are in their power to do so. I remember
very well a gentleman who lives in Hillby beat

;
I have known him ever since he was

a boy; he is a good citizen Dr. Slaughter. He and myself were talking about it, and
he said, &quot;The grand jury must put it down.&quot; He wa*s very much opposed to it, but
he said the grand jury must take action. I told him,

&quot;

Doctor, the grand jury caimot
reach them

; they cannot do anything with it. If the good citizens in your beat would
meet together and say to them, It must be stopped, and all of you gpt right after

them. I think that would put it down. But if you wait for the law and the grand jury to
find bills against them, it will never be stopped.&quot; My mind has never undergone any
change on &quot;that. I did not think the grand jury could ever reach them at all. May
be they could reach a case once in a while, but my idea was that if the good citizens

would all meet together and tell them,
&quot; This thing must stop ;

we are all opposed to
it :

&quot; and make efforts to not only put it down, but to find out who these men were,
and arrest them and have them punished, it would stop. Well, the good citizens of

Tallapoosa County, I think, are really all opposed to this thing.
Question. Has there been any such concerted action as you advised?
Answer. I do not know that there has been any public meeting ;

I do not think
there has

;
but men would meet in groups about and talk this thing over and agree to

try to put it clo\vn.

Question. Have you any doubt in your own mind that, if your advice had been fol

lowed, and a public meeting had been called of the good people of your part of the

county, and they had resolutely set. their faces against the operations of this gang of

men, it would have resulted, just as you said, in discountenancing and putting them
down ?

Answer. I do believe that if they had done that it would have put them down; that
if the good people of Tallapoosa County, in those beats, had met together and passed
resolutions, and let these men know that they were opposed to it and would put them
down and punish them, I believe it would have stopped them to a considerable extent

anyhow. But, gentlemen, there are a great many good men there that, in my opinion,
weVe afraid to act. They did not want these bad men to fall out with them. They
.did not know but these iuen would do them some private injury ; consequently they
were afraid to come forward and move in this matter. They did not know but what
they would be burnt out. There is a gentleman, who has just been before you, whoso
house was burned, and I believe it was done by the Ku-Klux

;
at least he has told mo

so forty times.

Question. Who do you refer to ?

Answer. Colonel Taylor, the gentleman who was here just now.

Question. Was his house burned?
Answer. Yes, sir. He told me that he charged a man, &quot;I believe you and an.otn.ei

man did it.&quot;

Question. Did he suppose that this burning was caused by the Ku-Klux?
Answer. Yes, sir; he has no doubt about it, I reckon.

Question. What house \vas it that was burned?
Answer. It was his dwelling-house.
Question. Were his family in the house at the time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it burned over his head ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did that occur?
Answer. That occurred some time

;
a year ago.

Question. Had ho made himself obnoxious to the Ku-Klus?

72 A
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Ansicer. Yes, sir. What I mean by making himself obnoxious is, he was very much
opposed to the organization, and said a great many hard things about them.

(Question. And that was generally known ?

Answer. It was perfectly known. He cursed them out wherever he came to them.

Question. And it was supposed that they burned his house in revenge and retaliation ?

Answer. Yes, sir; he thinks so, and a great many others think so too. I will not pre
tend to say it was so, but he thinks so. He told me so last night ;

he has told me so a
dozen times. I am very familiar with him. We have two gentlemen in that county
Colonel Taylor, and a man named Barnes, known as Doctor Barnes

;
I do not know his

given name
;
he is a cousin of Colonel William Barnes, and is a very good citizen

these two are very resolute kind of men, and they took a decided stand against this

Ku-Klux, and I reckon they have done more to put it down than all the rest in Talla-

poosa County.
Question. Was Mr. Barnes ever molested?
Answer. They burned a school-house there and a church, and he showed me I don t

know how many letters that he has received, signed &quot;Ku-Klux,&quot; stating what they
would do if he continued thus and so.

Question. Had he any interest in this church and school-house which were burned ?

Answer. Yes, sir; his wife s sister was teaching a school in the house.

Question. Was the school broken up ?

Answer. I do not remember. I think they went to another house somewhere and car
ried on the school

;
but it was broken up at that place for the time, of course. It was

burned out,

Question. Did that seem to be one of the objects of the Ku-Klux Klan, to break up
colored schools ?

Answer. Well, yes, sir. There is a lady in my town that is, she did live in my town
and she went over to Y&quot;oungsville beat and took a colored school. She was a very poor
woman. She was competent to teach. I was there some two months ago, and the man
she boarded with Mr. Young told me she had received notice that if she did not
abandon the school they would burn it out.

Question. Was it supposed that this Klan was opposed to negro education ?

Ansicer. Yres, sir.

Question. Were the teachers of these schools generally white, or black ?

Answer. Generally white, in my county. There has never been a colored teacher in

the county that I know anything about.

Question. Were there any instances in which negroes were killed by this order ?

Answer. I suppose so. I never saw one killed, but I have heard of it.

Question. I am asking you for such information as you deem reliable.

Answer. Well, sir, there is no doubt about it.

Question. How rnany instances do you think occurred in Tallapoosa County ?

Answer. I really cannot call to mind now. I remember one particularly, where the

negro was killed.

Question. You may describe it.

Answer. I cannot remember the negro s name
;
I know who he used to belong to

when he was a slave, and I presume he went by that name Williams. He used to be

long to Josiah Williams. He was said to be a very good negro. In the first place it

was said that they whipped him, and afterwards killed him
;
killed him dead.

Question. What was his offense, as you understood?
Answer. My understanding was that he was a republican ;

that was all the charge I

ever heard
;
there may have been other charges against him.

Question. Was he a leading man among his people?
Answer. I cannot say that he was. He was quite a young man, and I do not think

he was a leading man.
Question. Are there any other instances that you remember ?

Answer. I cannot call to mind, sir, any particular instances. There was a gentleman
in the Hackneyville beat by the name of Squire Dunn, a very good citizen, one of our
best citizens. I was at his house last summer a year ago a lilrtle over twelve mouths
ago and he had not a negro 011 his place. There was not one at the time I was there.

Before the surrender he owned negroes, and was a good planter, in good circumstances,
and he said that the Ku-Klux came there and run his negroes all off in fodder-pulling
time. He was telling mo about his saving no fodder

;
that they shot one or two or

three times, and run the whole of them off; every one left him. They were afraid to

stay there.

Question. Did Squire Dunn tell you what the motive of the Ku-Klux was in making
this assault on his negroes ?

Answer. No, sir
;
he did not tell inc.

Question. Has any considerable number of negroes left Tallapoosa County on account
of this persecution ?

Answer. I think so. Some have left the county, and a great many have left the por
tions of the county where they have been riding about at night in disguise.
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Question. What is your information as to the character of the men who have, at any
time, been members of this order, as to respectability and standing ?

Answer. Well, sir, my opinion is, that these men who have gone in disguise, travel

ing over the country, are men of not much character. Now I have understood that
there were respectable men that seemed to aid and abet, who did not go with the
crowd. It was generally a kind of reckless men, drinking men, and men that did not
have a great deal of character.

Question. White men exclusively?
Answer. Of course; altogether white men.
Question. Did they generally own property ?

Answer. Not much, sir
;
not a great deal.

Question. What seemed to be their object, so far as your information extends?
Answer. There was an idea with, a great many of these poor white people, who did

not o\vn any property, that they could not come in competition with the negroes ;
that

the negroes could work cheaper than they could work, and they said, &quot;If we can run
the negroes out of the country we can get our own price for our labor.&quot; I think that
seemed to be the prevailing opinion. But then, as I observed awhile ago, I am satis

fied in my own mind that politics had a good deal to do with it.

Question. Do you think the fact that the negroes visited were republicans, and voted
the republican ticket, had anything to do with their persecution ?

Answer. I think so, sir
;

it had a great deal to do with it.

Question. To what extent do you think the employers of negroes upon plantations
sought to influence their political action f

Answer. You see, these gentlemen that owned the land and stock, and got the negroes
to farm it with them, either gave them a portion of the crop or standing wages, for

the negroes, you know, were poor, and they had nothing to go upon, and the employer
furnished their provisions meat and bread, and clothing, &c. and they were under a

good many obligations to him. Now, if the white man was a democrat, and wanted
to control these negroes, do you not see that he would tell them to go to the polls with
him and vote the democratic ticket. The negroes, as I observed at the outset, were
mostly indeed I might almost say all of them were republicans, and wanted to vote
the republican ticket. There were a good many men that, as soon as the election was
over and they found out that the negroes had fooled them and voted the republican
ticket, drove their negroes off of the plantation.

Question. How far has this been carried out ?

Answer. Well, sir
; it was not invariably the case that they drove them off, but in

some instances they just drove them off. They said, &quot;Yon shan t stay on my planta
tion,&quot;

and a great many of them made the threats before the election,
&quot; If you do this

thing you can t stay on my place.&quot;

Question. Did that species of coercion induce the negroes sometimes to vote with
their employers?

Answer. I think so, sir.

Question. Where violations of the peace have occurred, such as you have described,
has there been an earnest effort made on the part of the community generally to dis

cover the offenders and bring them to justice?
Answer. No

;
I do not think there has been, and for the reason that I stated awhile

ago a great many men were afraid to step forward. They feared they would render
themselves obnoxious. There are a few men who were not afraid, these gentlemen I

spoke of. Mr. Taylor and Mr. Barnes are fearless men, and they did step forward, and have
done a great deal, in my opinion, to put it down in Tallapoosa County. But most of
the men I have heard speak of it frequently were afraid to say anything for fear they
would suffer some private injury themselves. As I observed before, we have a great
many good men in Tallapoosa County as much opposed to lawlessness, I reckon, as any
people in the world, who would do anything to put a stop to it

;
but a great many of

them were afraid to move in the matter. I remember yesterday, Colonel Taylor told

me as we were corning down in the cars that he was advised by his best friends to hold
his peace ;

to not say anything ;
to not act in that way ;

that these men would do him
great injury ; that they would kill him, shoot him, or something of the sort

;
but he is

a man that don t fear anything, and he persecuted them wherever he could. He would

go right up to them and tell &quot;them,

&quot; You are a Ku-Klux. I know you are a Ku-Klux
and belong to the organization.&quot; He showed me a list of their names, and I knew
nearly all -the men.

Question. How late is the last disturbance of the kind that you have heard of in

your county ?

Answer. Well, sir; I don t remember. It has been a few months back though. I

think the notice that these white women received about the schools was not more than
two or three months back, and the burning of that school-house and the difficulty with

Barnes, and all that over there took place this spring.
Question. Did she pay any attention to that notice?
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Answer. No, sir
; she went ahead, and her friends told her to pay no attention to it,

but to go ahead and they would stand up to her.

Question. How many colored schools and churches in all have been burned ?

Answer. I can t tell you. I have kept no account and can t remember.
Question. You say Mr. Barnes was once a member of this orgauizatiion
Answer. O, no, sir.

Question. I understand you to say that he had fallen out with the Ku-Klux ?

Answer. He has; but never was a member, by any means. He has been fighting it

all the time.

Question. Have there been any prosecutions so far as you know against any of the
men concerned in these Ku-Klux outrages ?

Answer. No, sir
;
not that I am aware of.

Question. Is there more or less terrorism still existing over the minds of the negroes
in that part of the country ?

Answer. I presume there is some, sir
;
but not as much as there has been.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Colonel Holly, did you ever hear of any disturbance near the line of Coosa
County, about the Sacopatoy precinct?
Answer. Yes, sir

;
I have heard of a good deal of disturbance there.

Question. Do you recollect the, nature of it ?

Answer. I do not know that I could tell you the particulars about it now. There has
been a good deal of disturbance along on the line that is, near Youngsville near the
line and in Tallapoosa County about Youngsville and the adjoining beat in Coosa

;
there

has been a good deal of disturbance there.

Question. Did you hear of a church being burned there and a school-house ?

Answer. Yes, sir.

Question. And some negroes whipped ?

Answer. Yes, sir
;
I heard all of that. I could not tell you the particulars, for it was

a good ways from me, and it has got to be such a very common thing that a man would
hardly be able to tell the particulars, unless he charges his recollection about it. There
has been a good deal of disturbance over there.

Question. These outrages have been committed mostly by men in disguise ?

Answer. Yes, sir
;
that is my understanding ; altogether by men in disguise.

Question. Is it difficult to identify them ?

Answer. Very, I suppose. I never have seen one in my life in disguise. I have seen
men that were said to bo Ku-Klux, and I believe that they were, but they were not in

disguise when I saw them.

Question. It would be difficult for the grand jury to get definite information in regard
to them ?

Answer. A grand jury cannot get at them at all, that I see, sir. I cannot see anyway
to get at them by a grand jury.

Question. From a long residence in Tallapoosa County, and a very general knowledge
of the county, do you think that republicans feel entirely free there to express their

sentiments and to vote in accordance with their sentiments at the elections which have
been held heretofore ? t

Answer. I know they do not.

Question. Is there some intimidation ?

Answer. Yes, sir.

Question. Even on the part of white people, as well as colored ?

Answer. Yes, sir. I know a good many white men that are republicans in sentiment
and feeling who do not go to the election at all

;
and some that went to the election

did not vote, j list because they did not want to be pointed out and ostracised.

Question. Attention would be directed to them if they voted ?

Answer. Yes, sir; I know that to be so. That has come under my own knowledge.
Question. And they abstained from voting from fear of personal violence&quot;?

Answer. If not violence, they did not have the nerve to come out aucl do what they
really wanted to do. I know that is so.

Question. That was so, I suppose, more among the colored people than the whites ?

Answer. Well, sir, both white and black.

By Mr. BLAIR:

Question. Are you a republican ?

Answer. I am a republican.
Question. You always voted that ticket ?

Ansiver. Yes, sir
;
ever since I have been allowed to vote. At the close of the war I

was not allow.ed to vote.

Question. You were disfranchised by act of Congress ?

Ansmer. Yes, sir
;
but since then I was relieved by act of Congress ; my disabilities

were removed.
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Question. And you liave always uniformly voted the republican ticket since?
Answer. Well, sir, I was born a democrat, and acted with the democratic party.
Question. But since the removal of your disabilities?

Answer. Yes, sir.

Question. You have never been interfered with ?

Answer. No, sir.

Question. No violence has been offered to you ?

Answer. Never in the world.

Question. No one ever attempted to intimidate you ?

Answer. Yes, sir
;
but I have never been intimidated. I am one of that kind of men

that go wherever I please. I will state one thing you made me think of. A year
ago from now there was an election going on for Congress, and Major Norris, of this

place, or Wetumka rather, was a candidate, and was canvassing the county or the dis
trict. He wrote to me to meet him at Newsite and bring him down to Dadeville, which
I did

;
and it was understood that Bill Turner, who was a negro politician at Dade

ville, was to accompany Major Norris, but was not with him. I brought no person but

Major Norris. The next day, in Dadeville, there was a good personal friend of mine in
Dadeville took me to one side and asked me if I believed there was such an organiza
tion as the Ku-Klux. I told him I believed there was, and he told me that there was;
and said he,

&quot; If you had had that negro with you yesterday evening or last night,
neither you nor him nor Norris would ever have got to Dadeville.&quot; Whether he was
trying to scare me, or whether that .was really so or not, I do not know, but that is

what he told me. He advised me to stay at home. I told him I had not thought I

would go anywhere, but now, since I had heard that, I expected to go every day until
the election, and I believe I did go pvery day until the election.

Question. That was the only effort to intimidate you?
Answer. Yes, sir.

Question. By your friend coming to yoit?
Answer. Yes, sir. He was a good democratic friend

;
he was a democrat. He advised

me to stay at home, and that if this negro had been with myself and Major Norris we
would never have got to Dadeville. Whether his object was to scare me and keep me
at home I do not know. I was inclined to think, however, that his object was to scare

me, to make me stay at home.

Question. Mr. Taylor is a democrat, is he not ?

Answer. Yes, sir
;
and a pretty rigid one too.

Question. Pretty outspoken?
Answer. Yes, sir

;
and a clever man too.

Question. What is Mr. Barnes?
Aimver. Mr. Barnes is a democrat.

Question. And this young lady, a member of his family, teaches the negro school ?

Answer. O, no, sir; not a member of Mr. Barnes s family. Mr. Barnes s wife s sister,

Miss Wagner, taught a school where the house was burned up, but this Mrs. Goolsby
was teaching another school, a colored school. Miss Georgia Wagner was teaching a
white school, and the school-house was burned up.

Question. There was no prejudice in the community against teaching white schools ?

Answer. No, sir.

Question. You do not suppose the Ku-Klux burned that house ?

Answer. I do not know. Brown said it was them. He accused them of it, and there

were the letters I saw. Brown showed mo two letters not letters either, but posters
stuck up about that in the event that he persisted in his course, what they would do
and saying that they had burned up this house and would commit other outrages.

Qucsfwn. You say Barnes had whipped two or three of them?
Answer. He has whipped them since these outrages. He told them he would whip

them, and wherever he does meet one he does whip him. He just wollops them out.

He has whipped two or three of them.

Question. He is a good democrat ?

Answer. Yes, sir; it is so said. He acts with the democratic party. He is a lawyer
and a justice of the peace where he lives, and he is a very good citizen.

Question. You say when these fellows whipped negroes they generally alleged some
offense?
A nswei . Yes, sir.

Question. Stealing ?

Answer. Stealing or laziness, or something that way.
Question. There is a great deal of stealing, is there not?
Answer. I can t say that there is

;
I don t know that there is.

Question. Is it not very difficult for farmers to keep stock ?

Answer. No, sir, not in my country. You see, General Blair, we have not got a great

many negroes up there like they have here no large bodies of negroes. They are gen

erally two or three, eight or ten, fifteen or twenty at a place, and maybe, at some

places, more than that, but no large bodies whatever. A great many of our negroess
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up there have left and come down here to Montgomery,or somewhere else. I have no
doubt myself that the Black Cavalry run off more negroes than the Ku-Klux ever run
oil. I am satisfied of it, because, soon after the surrender, they used them pretty
roughly, and the negroes broke and left the country for Wetumpka and Montgomery
and other places, and some have gone back and some have not.

Question. You say you believe that the men engaged in this business of Ku-Kluxing
generally want to get rid of the negroes, so that they may have an opportunity of

being employed themselves ?

Answer. A good many of them
;
I have no doubt of it

;
so I have understood.

Question. And the farmers want to keep the negroes ?

Answer. Yes, sir. They are the best laborers we have got.

Question. All the farmers are desirous of that ?

Answer. I cannot say all, but the major part are, I will say. They want the negroes
there. They are the best laborers we can, get.

Question. Then they are not likely to be members of this organization ?

Ansicer. I think so^ sir. I do not think there is any good man in Tallapoosa County
that is a member of it.

Question. The farmers that want the negroes there are not engaged in driving them
out?
Answer. No, sir; by no means.

Question. They are other characters people without farms ?

Answer. Yes, sir
;
I think so. It is confined to that class of men mostly.

Question. Whose object is to get the employment themselves ?

Answer. Yes, sir
;
that has something to do with it, I have no doubt

;
and it is said,

General Blair, in my own county I don t know whether it is so or not that there are
a good many men now that are considered very good citizens, who are rather backing
these men up, and it is said by some that they really belong to the organization, but
do not go in disguise do not go with them aj all.

Question. Who are they? Are they farmers ?

Answer. Yes, sir
; farmers, I presume. They are all farmers as far as I knew. There

is a man now
;
I will give you his name

; it is no secret with me; he lives at Youngs-
ville, and carries on a little farm, I believe, and has a little store and so on. I have
heard it said that he belongs to the Ku-Klux, and the reason that he is supposed to

belong to the Ku-Klux was, that they would come by his house in disguise, and curse
him and tell him to come out, and make him get up behind them, and make him go to
the grocery and let them have liquor, and then they would turn him loose. It was
supposed from that circumstance that he was really a Ku-Klux, although he never
went in disguise. I don t suppose that any man that didn t know something about it

would do what he did. I would not like to go at night and get up behind disguised
men and go off with them, and I would not do it. They would have to put me up if I

was to go off. I have heard that that was done. I don t know that it wyas. I presume
it was.

Question. What is his name ?

Answer. Griffin Young R. G. Young.
Question. That is the only, circumstance that makes you suppose that he is a Ku-

Klux?
Answer. That is all that makes me think he was a Ku-Klux. I heard several say they

thought he was from that circumstance. That they would come by his house and
call him out at a late hour of the night and curse him, and tell him he would have to

go to the grocery with them, and make him get up behind them and ride down to
the grocery, a quarter or a half a quarter.

Question. You say it was the habit of the fanners there to tell the negroes they want
them to vote with them ?

Answer. Yes, sir.

Question. And in case they will not do it, to discharge them ?

Answer. Not in every case.

Question. But in other cases they did f

Answer. Yes, sir
;
in some cases.

Question. Have they not as good a right to discharge them as the mill-owners in
New England have to discharge their operatives for voting in any way that does not
suit the owner ?

Answer. I suppose so. I am not acquainted in New England. I never was there. I

have heard it was done there. I never was there.

Question. You say they first whipped and afterwards killed a negro who formerly
belonged to a man named Williams f

Answer. Yes, sir.

Question. And his offense was being a republican. How do you know that ?

Answer. I did not say that was the offense, and I did not intend to say it. I say I

understood that was the offense, that he did not vote to suit them, and they undertook
to whip him, and whipped him.
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Question. Did you know who it was?
Answer. No, sir.

Question. Then how do you know what they killed him for ?

Answer. All I know about it is what rumor said, and rumor said it was done by dis

guised men.

Question. It was a mere rumor ?

Answer. Yes, sir. Of course, I was not there. The negro was killed
;
that was no

rumor.

Question. But it was a mere rumor that that was the reason for it ?

Ansicer. Yes, sir
; precisely.

Question. You have no knowledge of it yourself ?

Answer. None whatever. I observed at the outset that I reckon I know as little of

my own knowledge, as any man in the county on this subject, for I have been in a

neighborhood where there has been nothing of the sort going on.

By the CHAIRMAN :

Question. Was that rumor ever contradicted ?

Answer. Not that I am aware of.

By Mr. BLAIR :

Question. Do people make it their business to go around contradicting idle rumors ?

Answer. No, sir
;
I think not. Not in my county.

Question. There has been no disturbance at all in your neighborhood ?

Answer. No, sir; I don t think there has been any at all.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you say that you live at the county seat ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you ever see a Ku-Klux?
Answer. I don t know whether I ever did or not.

Question. I mean in disguise.
.Answer. Never in my life.

Question. Men that you knew were Ku-Klux?
Answer. No, sir, never.

By the CHAIRMAN :

Question. You spoke of whites as well as negroes having been whipped by the Ku-
Klux. Do you know what the offense or imputed offenses of the white men were ?

Answer. Well, sir, I have heard what they were accused of. The only case I

remember well, was a case some twenty-five miles from where I live. It was said that
a man had been too intimate with a girl that was a sort of idiot. He got her preg
nant, and they went and whipped him into fits, and told him if he did not go and tell

it they would whip him over again, and they said he went around and told it. I did
not know the man myself nor never saw him that I know of.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know the man s name ?

Answer. No, sir
;
I don t believe I can tell you his name. It is close to Newsite. I

don t know the man nor the woman.
Question. Where was it 1

Answer. Near a little village in Tallapoosa called Newsite. It is close by where
Colonel Taylor lives. A man by the name of Joe Irvin, that lives close by where
he was whipped, told me about it. I happened to stay all night with him, and
he told me about it. It had just happened a little while before I was there, and lie

told uio that was the charge they had against him
;
that he had not been &quot;

toteing fair
;&quot;

that he was too intimate with a woman said to be not brightsort of an idiot wo?,uan.

It is said that he told her that she was diseased and he could cure her, and that was
the medicine ho used for a remedy.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Colonel Holly, what is your age ?

Answer. I am sixty-two.
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MONTGOMERY, ALABAMA, October 20, 1871.

LYMAN W. MARTIN sworn and examined.

The CHAIRMAN. As this witness was called by the minority, General Blair will please
examine him.

By Mr. BLAIR :

Question. Will you state your residence and occupation, if you please?
Answer. I live at the county site of Russell County, Alabama. The name of the

place is Seale Station. I am a lawyer by profession.

Question. Do you know of any violations of law committed in your county by persons
in disguise ?

Answer. In disguise f None, sir.

Question. Did you hear of the case of a man named Few ?

Answer. Yes, sir.

Question. It has been reported to the committee. Will you give the facts in reference
to that case ?

Answer. 1 have no personal knowledge of the facts. I have heard, however, of the
circumstances and the facts. I say I have 110 personal knowledge of the facts. I have
no personal knowledge of any violence

;
but I knew Mr. Few, and have known him

for years. I have been very friendly with Mr. Few for years. He was teaching a col

ored school in Crawford, in Russell County, and for some cause or other, I do not know
what, there had got up a considerable feeling in the community. He was attacked,
there at night, as I have been told, by a parcel of boys ;

and things came to such a

pass that, for the safety of the community, they called a meeting of the citizens in an
old court-house, (Crawford being the former county-site of the county,) at which Mr.
Few and all the prominent citizens were present. Mr. Few related to them that he
had been attacked at night there, he did not know by whom. The citizens disavowed
any complication whatever, or any participation whatever, in the matter, and assured
him that as long as he pursued a legitimate avocation in their community he was to
and should receive their protection. With that assurance on their part, he went on,

taught his school to its close, and was hired the succeeding year by a set of trustees in
the adjoining township, all of whom were leading democrats in the county. Since
then I have heard of 110 attack upon Mr. Few, neither in one shape nor another.

Question. Was there, to your knowledge, any such state of intimidation induced by
threats, among the negroes at Trawick s Cross-roads, in your county, as to prevent
their voting in 1870 ?

Answer. No, sir; I have no knowledge and no information of any threats, or any vio

lence, or threats of violence, in that community. On the contrary, it is a remarkably
peaceful community.

Question. The negroes do vote, do they not ?

Answer. Yes, sir, the negroes vote in that precinct.
Question. Are they unmolested ?

Answer. So far as I know, sir, and so far as I believe. There are not many negroes
in that precinct. It is a poor, piuey-woods country, bordered by two or three, or per
haps more, large plantations, upon which there are a good many negroes ;

but a large
majority of the voters at that precinct are white men

;
and I know of no violence or

threats of violence in that community whatever.

Question. Are you familiar with the people of that community?
Answer. I am. I own a plantation in that vicinity myself, and have lived within

nine miles of the precinct for twelve years.
Question. What are the relations between the white and colored people of your

county ?

Answer. Well, sir, considering the transition from master and slave to the present re
lation which exists between the races, I have often had occasion to express a perfect
surprise at the good manner in which both races have acted, in so far as they have
come under my observation.

Question. In that county ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is the condition of the county, so far as regards the execution of the law,
good or bad ?

Answer. Well, sir, it is very indifferent. We have very incompetent officers in our
county, and the law 4s not executed as it should be, because the officers have neither
the intelligence nor the will to do their whole duty.

Question. The great part, then, of the discontent, if any exists, is by reason of the fact
that those officers were put upon you against your consent ?

Answer. I do not think there is any discontent in my county, sir, more than there is

in every community, because since Cain killed his brother I have never known% com
munity that was free from every crime and vice. We have bad men in our county of
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all parties and all races, but a large majority of the people of our county, of all races
and classes, are law-abiding and peaceable citizens.

Question. For the preservation of peace and order and the good condition that exists
in your society, you are not, then, under obligations to the efficiency of your officers?

Answer. No, sir, by no means
;

it is the virtue of the people of all classes and all

parties that sustains the law in our county.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you vote for any of these officers of whom, you make complaint ?

Answer. I did not.

Question. Did you vote against them ?

Answer. No, sir.

Question. You did not vote at all ?

Answer. No, sir.

Question. You had the opportunity of choosing good officers, but declined to exercise
the right, did you ?

Answer. The facts are, that a convention assembled here in 1867, arid adopted a con
stitution which is now the constitution of this State, and it was submitted for the rati
fication of the people, and the election of State and county officers and the election on
the constitution came off at the same time. A convention of the democratic party of
Alabama met in the city of Montgomery and recommended the policy of non-action,
and the democratic party, including a. large majority of the white people of the State,
abstained entirely from voting for either county officers or State officers, or on the

question of the adoption of the constitution, and our county officers were elected at
that time or have been subsequently appointed by Governor Smith.

Question. There was no legal obstacle in the way of voting for or against any partic
ular ticket, and at the same time desisting from voting on the question of the ratifi

cation or rejection of the constitution?
Answer. None whatever.

Question. It was a measure of policy, and the democratic party abstained from the

polls at that election ?

Answer. Entirely, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. They did that relying on the good faith of Congress?
Answer. I think so.

Question. In which they were disappointed ?

Answer. Yes, sir ; badly.

By the CHAIRMAN:

Question. The officers of your county are republicans, are they ?

Answer. No, sir.

Question. Are they democrats
;
how did that happen ?

Answer. It is a mixed ticket over there, sir.

Question. Who formed that ticket ?

Ansiver. Our judge of probate and sheriff, two of our most important officers, were
elected by the negroes, or colored vote, in IbCS. The judge of probate has no politics;
the sheriff claims to be a democrat. The olerk was appointed by Governor Smith, a

republican governor, but he now claims to be a democrat. But none of them hold
office either under democratic appointment or democratic election, and none of them
are the choice of either party in my county.

Question. But the clerk and the sheriff co-operate with the democratic party ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Are they recognized as democrats in good standing?
Answer. They are. I say they are recognized as democratic voters

;
1 will not say

in good standing.
Question. Why not in good standing?
An steer. Because they are inefficient officers, and have failed to give satisfaction in

the offices which they now hold.

Question. It is not because of the manner in which they derived their title to the
offices ?

Answer. No, sir
;
we would respect a good republican officer there as much as any

body, and wre would hate a poor democratic officer as bad as anybody.
Question. Yrou say the sheriff was elected as a republican, and has gone over to the

democratic party ?

Answer. I do not know that he was elected as a republican ;
he was elected by the

republicans.
Question. And the clerk was appointed by Governor Smith, and has gone over to the

democratic, party ?

Answer. Yes, sir. I do not know that he ever was a republican; I am not certain

about that. He now votes the democratic ticket.
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Question. *Then it might happen that a clerk and a sheriff were elected or appointed
-without any reference to their political status ?

Answer. It may be so
;
I know nothing to the contrary.

Question. Is your circuit judge a republican or a democrat ?

Answer. Republican.
Question. Is he not an efficient judge ?

Answer. He is a good man.

Question. Is he a good lawyer ?

Answer. He is on the poorly-thank-God order, if you will allow the expression.
Question. I do not understand the expression.
Answer. If you will allow me to explain it, there is a very old, illiterate man in my

county who, when you meet him, and ask how he is, always answers,
&quot;

Poorly, thank
God.&quot; He says he thanks his Lord that it is no worse. So we are thankful our circuit

judge is no worse.

Question. Is he an honest man?
Answer. Yes, sir.

Question. He tries to administer justice?
Answer. Yes, sir.

Question. He does the best he knows how ?

Answer. Yes, sir, and he is no mean lawyer, but he is not a first-rate lawyer.
Question. Is he generally successful in administering justice in cases that come be

fore him ?

Answer. He is a little too tardy; that is the only complaint I have heard against
him. He is impartial and just in all cases that he tries.

Question. You might be a good deal worse off, Mr. Martin, then?
Answer. Yes, sir, very much so.

By Mr. BLAIR :

Question. Is that the reason you thank God when you look around and see other

things that are going on ?

Answer. That is the point of my joke. We could be hurt very seriously by a swifter
and worse man.

By the CHAIRMAN :

Question. You have never heard of any bands of men going about the county in the

night-time, disguised or undisguised, and alarming negroes, have you?
Answer. No, sir

;
never alarming negroes, excepting the attack made upon Mr. Few,

to which I have already referred. I have never known anything of the kind in that

county.
Question. Have you ever heard of such a state of things ?

Answer. I have never heard of such a state of things in that county.
Question. Y ou never heard of the existence of the Ku-Klux organization ?

Answer. No, sir
;
and I have no earthly idea that any such organization ever existed

in my county.
Question. Does that county border upon Coosa or Tallapoosa ?

Answer. No, sir
;
neither.

Question. How remote ?

Answer. There are two counties between Coosa and Russell, and one between Russell
and Tallapoosa Lee County.

Question. Russell County is situated right upon the line of Georgia, and is east of
Maeon County ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you heard of any disturbances of the peace in Macon County adjoin
ing you f

Answer. Well, there was some excitement over there two or three years ago, but I do
not remember what it was about. It was in Tuskegee.

By Mr. BLAIR:

Question. Was that the celebrated Alston case ?

Answer. Yes, sir, that was the matter.

By the CHAIRMAN :

Question. Has there been at any time a prejudice on the part of any portion of your
community against colored schools ?

Answer. I think, sir, that there was perhaps some prejudice against it soon after the
war closed, for a year or two.

Question. Is there any prejudice against the teachers of colored schools ?

Ansiver. None whatever.

Question. Has there been ?

Ansiver. There may have been a year or two ago.
Question. Was there at the time &quot;Mr. Few was interfered with ?
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Answer. I think not on that account. I think the difficulty that Mr. Few got into
grew out of his personal bearing toward the community, and not out of the avocation
that he followed.

Question. What were the particulars of his case ? You have spoken of some attack by
a parcel of boys upon Mr. Few in the night-tinie.

Answer. 1 gave the particulars in my direct examination as fully as I know them.
It is all information except so far as I know Mr. Few personally and know that he
lived at Crawford.

Question. He was a man of family ?

Answer. He had a wife but no children.

Question. And he was attacked at his house in the night-time ?

Answer. Yes, sir.

Question. By a crowd of boys ?

Answer. By a gang of bad boys, as I understand.

Question. How many of them were there, as you understood I

Answer. I do not know that I ever heard any number mentioned.
Question. Did they ever fire upon his house ?

Answer, I understood they did.

Question. Did they rock it also ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you understand how many gun-shots or pistol-shots were discharged ?

Answer. No, sir
;
there were several several gun-shots or pistol-shots, but how many

I do not know that I ever heard.

Question. How long was this continued ?

Answer. I suppose it was the work only of a short time, perhaps less than an hour
;

I do not know, however, that I am accurate in that.

Question. Are you informed who the boys were ?

Answer. No, sir
;

I never heard but one name mentioned.

Question. How old was ho ?

Answer. He was a young man about eighteen or twenty years old.

Question. Of a good family ?

Ansiver. Well, I know nothing against his family ;
I know very little of his family.

Question. What was the pique that this crowd of boys had against Mr. Few?
Answer. I do not know, sir, what the precise pique was. There had been some growl

ing in the community there between Mr. Few and the citizens, and he had had one or
two difficulties with some young men boys, they thought themselves men, and were
ordinarily called so, but were mere boya. *He had had one or two difficulties with them
and I have no doubt there was a general prejudice against Mr. Few in that neighbor
hood.

Question. On what account ?

Answer. On account of his personal character and bearing in the community.
Question. What was his personal character ?

Answer. It was not very good.
Question. What was alleged against him ?

Ansiver. Well, he was quarrelsome. He was a drinking man, a man who had been

separated from his wife, who had maltreated his wife, so rumor went. He had had a

difficulty with his brother-in-law in which pistols and knives were used
;
and he was

disposed to insult democrats
;
in fact he was imported to that locality as a desperado,

and came there to provoke difficulties with democrats.

Question. Who imported him ?

Answer. Judge Applebee, who was a relation of his by marriage, and judge of pro
bate of the county.

Question. How do you know he was imported to provoke difficulties ?

Answer. That is my conclusion, sir, from the circumstances of the case, and from the
conduct of the parties.

Question. Do you think a single man was well calculated to provoke difficulties with
the whole community?

Answer. I think Mr. Few was. I have known him for years and know him to be a

fearless man, utterly fearless, and a man who had neither interest enough in this world
nor enough hope of heaven to be afraid of dying at any moment.

Question. Then you had not a good opinion of Mr. Few?
Answer. I \vas always personally friendly with him, and was the only man in that

community that could quiet a difficulty between him and other parties.

Question. Were the democrats friendly with him ?

Answer. No, sir, not very. I was, personally, on account of old relations.

Question. They regarded his presence there as a standing insult ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it not possible then that the boys took their cue from, their fathers V

Answer. That is possible ;
I could not say that it was not.
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Question. I suppose the democratic portion of the community there did not grieve
very much over the visitation that he received, did they ?

Answer. I do not know that they grieved at all, but the community called a meeting
to adjust all differences for protection.

Question. Do you not think that was done as a matter of policy for the purpose of

quieting and hushing this thing up ?

Ansiver. I do not. I think it was done to save the community from any farther law
lessness. I do not think that the people of the community (and I lived in the town for

thirteen years and knew the community well) would tolerate lawlessness. I do not
think they approved of what was done, and the meeting was called in the interest of

peace, law, and order.

Question. Was it called Iby democrats ?

Ansiver. Yes, sir
;
and Mr. Few was invited there, and all the differences were adjusted,

and nothing more was ever heard of it.

Question. Was there any fear felt that this thing would get abroad and make a bad
record against the democratic party of Russell County ?

Answer. None whatever; there was no attempt to conceal it.

Question. Was there any policy iu calling that meeting, for the purpose of testifying
to the world that the skirts of the democratic party there were clear of this offense ?

Answer. It may have been the policy of those who called the meeting. I was not of
that number, for I had changed my residence.

Question. Do you not know that that was the motive ?

Ansiver. I do not know it, and I do not believe it.

Question. You do not believe that was the motive ?

Answer. I do not.

Question. Were not the democrats very anxious to get rid of him?
Answer. I do not know that they were.

Question. You say his presence there was regarded as a standing insult to them ?

Ansiver. For some time before that, yes, sir.

Question. Had it ceased to be an insult ?

Answer. It may or may not have ceased. I had removed from the neighborhood, and
cannot judge nor testify as to what took place in the neighborhood, except from my
general knowledge of the community.

Question. You were not in the meeting ?

Answer. No, sir
;
nor in the neighborhood at the time.

Question. How long had you removed ?

Ansiver. I had removed from there about nine months previous.
Question. What means have you of knowing the animus of the community toward

Mr. Few at that time ?

Answer. From my knowledge when I did reside there.

Question. But that was nine months previously ?

Answer. Yes, sir.

Question. What means have you of knowing the sentiment of the community at the
time the outrage was committed upon him ?

Answer. Only the conclusions I drew from previous knowledge, and what I have
heard.

Question. Was there any prejudice against him on account of the fact that he was
teaching a colored school?
Answer. Not that I know of.

Question. Were you. not so informed ?

Ansiver. Never informed that there was any prejudice on that account, never.

Question. From the information you have do you suppose it was the intention. of this
crowd of young men to kill him?

Ansiver. I would not have been surprised, sir, if they had killed him if they had got
an opportunity, sir. I do not know

;
I just give that as my judgment. Any men that

will do as they did would do worse.

Question. You think there was a considerable feeling in the- community after this
attack on Mr. Few. What was the nature of that feeling ?

Answer. Considerable feeling.
Question. Yes, you spoke about considerable feeling in the community ?

Ansiver. I do not think there was any feeling ;
there was considerable excitement

about the matter. I do not know that the feeling was against Mr. Few ;
it was against

the occurrence.

Question. Do you think the community heartily and sincerely deplored the attack

upon him ?

Answer. I do
;

it led to a meeting and adjustment.
Question. As you were not present at that meeting nor in the community for nine

months previously, how long after this did you visit there ?

Ansiver. I have a plantation near there
;
I do not remember the time, but I am in

that community very frequently. I do not now remember the time that elapsed.
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There is almost constant communication between that place and the prelbnt county
site.

Question. Were there many negroes in that community ?

Answer. The population there is about equally divided.

Question. Had he taken an active part in political matters, in marshaling the negroes
to the polls and distributing tickets, &c. ?

Answer. No, sir; he never had.

Question. What political activity on his part had given umbrage to the democrats
there?

Answer. It was not a political activity, but his relative, Judge Applebee, brought
him to Crawford and kept him. there about his office for several months, and while
Few took no active part in politics he was always ready to take up and often provoke
a quarrel on the subject of Judge Applebee, who was his personal friend and relative,
and a republican.

Question. He was judge of probate ?

Answer. Yes, sir
;

I have known of several personal altercations which grew out of
remarks which had been made about Applebee and resented by Few.

Question. Then if I get yonr idea aright he was imported there as the champion of

Judge Applcbeo ?

Answer. Yes, sir
;
as a sort of desperado or champion of the judge of probate.

Question. Was the judge of probate in danger?
Answer. Ho fancied himself in danger.
Question. On what account ?

Answer. I cannot tell.

Question. Were the democrats hostile to the probate judge ?

Answer. They were politically hostile and personally not favorable.

Question. Had he been molested or insulted in any way ?

Answer. Never maltreated
;
he may have been roughly spoken to; in fact, I have

cursed him a few times myself.
Question. I infer from your testimony, Mr. Martin, that you affiliate with the deino-

ctatic party ?

Answer. Well., sir
;
I was never a hide-bound partisan. I have had the misfortune

to vote the democratic ticket ever since the war.

Question. You regard it as a misfortune ?

Answer. Yes, sir
;
because it was not successful.

Question. Were you in the war ?

Answer. I was.

Question. In the confederate service 1

Answer. Yes, sir.

Question. What was your rank ?

Answer. I was a private, sir.

Question. Was any notice taken by the courts of this attack upon Mr. Few ?

Answer. None that I ever knew of, sir. I may safely say that there was none, or I

should have known it.

MONTGOMERY, ALABAMA, October 20, 1871.

BURTON LONG (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. Russell.

Question. Russell County?
Answer. Yes, sir.

Question. At what place in Russell County ?

Answer. In two miles of Silver Run.
Question. Were you a slave before the war ?

Answer.. I was, sir.

Question. Who did you belong to ?

Answer. Colonel Nimrod Long.
Question. Were you raised in Alabama ?

Answer. I can t say I was raised in Alabama. I was partly raised in Virginia. I was
sixteen years old when I left Richmond, Virginia, and was brought here by speculators.

Question. Have you at any time attempted to vote and been prevented from doing it ?

Answer. I haven t attempted to vote and been prevented, but I have been driven
from the polls.

, Question. When was that t

Answer. That was in the last election, though I voted.
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Question. State to the committee the circumstances of your being driven from the

polls.
Answer. Well, sir, when I went to the polls and commenced, I was the candidate of

that election, and I staid at that poll that day myself, and when I went there I was
the only man that had the republican tickets in hand to issue it amongst the people ;

and
there was another gentleman belonging to the other party that had some tickets printed
precisely like mine. He had got hold of one of mine bymy giving them out beforehand.
He stepped out before me and said &quot; Here s your republican tickets.&quot; I says

&quot; Let me
look at one.&quot; He handed one to me audit was headed &quot;

Republican,&quot; and in the body
of it was democratic nominees. Says I,

&quot;

Mr., you can t call this a republican ticket
with democratic nominees upon it,&quot;

and I opened it then to the people. I says,
&quot; Here s

two tickets now saying republican ;
it is to induce you men that cannot read to vote

them that has on the bottom of them the democratic nominees
;
but there is only one

full republican ticket here on the ground and I have that, and if you vote any other

one, whoever wants to vote a republican ticket can t vote a republican ticket except ho

gets it from my hands, and if you want to vote the democratic, there it is in that gentle
man s hands.&quot; Then this man couldn t pass any more of his tickets, and then my young-
boss, named Frederick Long, came up to me and says, &quot;Burton, we have been raised

together, and now you have come to opposition against me and my rights.&quot; Says I,

&quot;No, sir; I have no opposition with your rights.&quot; Says I, &quot;We are standing like
church people, as if I am a Baptist and you a Methodist, and if I gain the most mem
bers for my society, wo ought not to fall out about it

;
and another thing, you ought to

spoken to me and told me how to do. When I met you all I shook hands with you and
asked you how do you do and a-11 your friends and people, and you seemed mad about
it.&quot; And he says,

&quot;

Yes, damn you ;
I don t expect to speak to you another time.&quot; I

says,
&quot; Let s not tall out about political matters; let s speak and talk together as we

always have done.&quot; He says,
&quot;

Well, you have gone agaitist the democratic party and
I never expected that, and I never expect to shake hands with you, or speak with you,
as long as you live.&quot; After a while he came again and says,

&quot; Let me see one of them
tickets

; you have plenty of them.&quot; I says
&quot; I have,&quot; and I gave him one. The Hag

was sort o tore off of that ticket and he says &quot;Give me another
;&quot;

and I gave him another.
He went off with them and came back and got another one. I says,

&quot; Look here,
master Fred&quot; we always called him Bunk when we lived together I says,

&quot; Are you
going to vote that ticket?&quot; He says, &quot;No, damn you, not to save your life.&quot; I says,
&quot; What do you want for it ? I wanted to get a dot for it.&quot; and he came back a third
time and says,

&quot; Let me have another ticket.&quot; I says,
&quot; I haven t got them to spare ;

here s a heap of people want tickets and you are not going to vote them tickets any
how.&quot; He says,

&quot; Give me one, you have plenty of them,&quot; and he took the ticket and
he says

&quot; Do you want to see what I do with it f I said &quot;

Yes.&quot; Then he just took
the ticket and doubled the flag down and pasted the other ticket over it. lie says,

&quot;

I

am going to beat you in that way.&quot; I says,
&quot; Do you call that honest or fair f&quot; He

says, I don t care whether you do or not. I intend to betit you in that way.&quot; Then
it raised a row there and he said he would whip me off of the ground, and I must leave.
I said,

&quot; I don t want no fuss. I am- just handing out iny tickets.&quot; The garrison was
there.

Question. Do you mean troops ?

Answer. Yes, sir
;
he made at me to cut me. He said he intended to cut me to death if

I didn t leave the ground. Then the colored people run up and surrounded me, to protect
ine

;
and by that time the garrison ran up and said they were sent there to command

the peace, and there should be no fuss; that was about 11 o clock. At 12 o clock
the managers of the polls stopped for dinner. I staid around until after they had eat

dinner, and I says to Mr. Pollard, which was J. L. Pollard, &quot;Will you open the door ?&quot;

He says,
&quot; I have no more registration, and they can t vote here any longer ;

if they
vote without this registration it is a penitentiary offense, from two to live years.&quot;

There was two hundred voters standing around there then, with their tickets in their

hands, ready to vote, and couldn t vote. 1 says, &quot;Can t they go over here to Uchee ?&quot;

that was a precinct called Uchee. He says, &quot;I don t think they can
;

it is some eighteen
or twenty miles from here to Uchee. If they walk there the polls may be closed,
so that they can t vote, and they will have to walk clean across the country back to

night;&quot; and some of them had done walked across one precinct to get to this place
where the garrison was to protect them. I says, &quot;What time is H ?&quot; He says, &quot;One

o clock.&quot; 1 says, &quot;It is a mighty bad state of business that I have to lose all these
voters because of the registration giving out.&quot; He says, &quot;Aint the republicans able
to furnish you paper enough to register ? I hav^e

been furnishing it myself, and I don t

intend to furnish any more.&quot; Then because I swore to what my own personal eyes saw
that day, I was taken up and put in prison, and was in prison eight days, and almost
lost my crop, which was just because I swore to what I saw and knew to bo the fact,
and can now prove it was so. They arrested me and carried me to jail for perjury, and
everything I possess is now taken from mo because of that election.
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Question. Were those two hundred voters, who were there to vote, prevented from
doing so on that day ?

Answer: Yes, sir
; right there.

Question. What did he mean by saying that the registration had given out ? Did he
mean he had no more paper to register the voters on ?

Answer. Yes, sir
;
that he had no more paper to register the voters on. They couldn t

vote without that registration, and I understood that, and I wouldn t give one ticket
out until they all came up to the platform and was registered before I would put a
ticket in their hands. They found I was about to carry the poll at that time of day,
and so they closed the registration on me and stopped the voting.

Question. Had the democrats all voted at that precinct ?

Answer. I can t say whether they had or not.

Question. Did he refuse to receive any more votes after 1 o clock ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did these colored men have an opportunity of voting that day at all ? Did
they go to another precinct ?

Answer.. No, sir, because they had done past one precinct to come to that precinct,
allowing that they would have protection at that precinct, and that they could vote
that wanted to vote. If they had walked on twenty miles farther, it would have been
a mighty walk on them.

Question. Who was this Mr. Pollard? Was he a judge of election; the man that
received the votes ?

Ansiocr. No, sir
;
he was the registration man, Mr. Long was one

;
he was one ofmy

young bosses, and he was one of the managers of the poll.

Question. Was Mr. Pollard a democrat ?

Answer. All of them were democrats
;
but I carried the election, and was elected in

the county, and they left it to me, the night they were going to count out this box, to
choose three republican men, and I chose three intelligent black men and sent them in
there. They threw off of the list all that were not registered, and these men saw there
that something had to come off of the democratic list as on the republican list, and the
next morning they discharged these men and wouldn t have them any more, and then
ran on themselves, and nobody knew what they did. It has never been decided what
they did. After I had it tested here, and had the boxes brought here, they didn t open
them here ; and we had another testing of the boxes in Girard, and took the boxes
there from this place, and when they did get there they had done robbed them, and
the votes were all gone.

Question. Did you get a certificate of election, or were you defeated ?

Answer. I was defeated
;
none of us got the certificate. Mr. Henry was the democratic

man
;
I was the only republican man.

Question. What were you running for ?

Ansiver. Legislature ;
I think he beat me, I am not certain, about one hundred and

thirty votes, the way they decided it
;
but there were three boxes they wouldn t open

for me, and when I pushed it up to have them opened, they robbed them before they
were opened.

Question. Would you have had a majority if all of the votes cast in your favor had
been counted fairly ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who caused you to be arrested for perjury ?

Answer. Judge Waddell, the leading man of the democratic party there. He said to

me the clay the boxes was counted out, that Go.d Almighty never made a nigger to

legislate for a white man, and he would be damned if ever I should do it
;
and after I

pushed it up here to have my rights, he told me I must leave the county, right here in

this place. I told him I didn t intend to leave the county. He says, &quot;If you don t

leave this county you will stay in a damned horrible place ;

&quot; and then I received a
Ku-Klux letter.

Question. Have you got that letter?
Ansiver. No, sir

;
I sent it about amongst my friends, and it got lost.

Question. Do you recollect how it read ?

. Answer. Yes, sir.

Question. State its contents.
Answer. It said,

&quot;

Ku-Klux, Ku-Klux: Look out for death, hell, and judgment, the

whole host of
you.&quot; It had two coffins on it, and two heads on it.

Question. Death-heads ?

Answer. &quot;Death, hell, the whole host of you ;

&quot; that is, all the leading men who were

republicans.
Question. How many colored men were prevented from voting, so far as your infor

mation extends, at that election?
Answer. I can t say for any other poll except where I was. I heard many others say

at their polls they didn t get justice ;
but I can t say it for myself, except the one

where I was.
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Question. At that precinct, you say there were about two hundred prevented from

voting ?

Answer. Yes, sir.

Question. Would they all have voted the republican ticket ?

Answer. Yes, sir
; they all received them from my hands.

Question. Have you been ill-treated by the democrats since the election ?

Answer. Horrible
;
almost dead

;
I have been put in jail, and been done everything to

that a man could, have, and live.

Question. Have you had your trial yet ?

Answer. No, sir.

Question. Are you bound over to court ?

Answer. Yes, sir
;
to answer the charge of perjury, though they asked me to dismiss

it. They said they would dismiss it at court.

Question. Who said that ?

Answer. This same man you had here in court to-day.
Question. Mr. Martin ?

Answer. Yes, sir. He said he would dismiss it in court. I said,
(i I don t believe that

would be justice, because they put me in jail falsely, and I oirght to have justice.&quot;

Question. Is Mr. Martin a leading democratic politician there ?

Answer. No, sir
;
Mr. Waddell is

;
he is the man that had me arrested and put in jail.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did Mr. Waddell say anything to you at the time you were being examined
in the contested-election case between Norris and Handley ?

Answer. Yes, sir
;

&quot;that was the day he made these remarks.
-

Question. What remarks did he make ?

Answer. He met me there in Columbus and said,
&quot; Burton &quot;

calling me to him
&quot; come here,&quot; and I went to him. He says,

i You remember that sickly smile you made
in the house ?

&quot;

Says I,
&quot;

No, sir.&quot; Says he,
&quot; If you don t remember it, I will make

you remember it. If I don t penitentiary you the next court, then God damn my
heart.&quot; That was for testifying against Handley for Major Norris. &quot; You expect to

live in that county with us, and then go against Handley for Major Norris ? If I don t

penitentiary you, then God damn my heart.&quot;

Question. He threatened you in that way after you had given testimony ?

Answer. Yes, sir ; he threatened me in that way.

By Mr. BLAIR :

Question. Did he accuse you of swearing falsely on that occasion ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he threaten to put you in the penitentiary for swearing falsely in that
case ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was the charge made against you for perjury, for swearing falsely, in that

case ?

Answer. Yes, sir
;
that s why it was.

Question. You say these votes were refused because they were not registered ?

Answer. Not registered.

Question. They are not allowed to vote without previous registration in this State,
are they ?

Answer. No, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. The law requires that there shall be a registrar of voters near the polling-

place to register voters upon the day of the election ?

Answer. Yes, sir, upon the day of the election. That was done on the day of the
election. I put the voters on the platform in front of the registrar s office to be regis
tered, and when they came down from there they received the ticket out of my
hands.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was the registrar there ?

Answer. Mr. J. L. Pollard had the registration office.

Question. Who appointed him registrar ?

Answer. That I don t know.
Question. Was there any disturbance during the election in the county by armed

negroes ?

Answer. There was, sir.

Question. Did you go out at the request of the inhabitants to see these armed negroes
marching through the county $

Answer. No, sir; I w&quot;as in the city of Silver Run at the time I heard it.
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Question. Were you requested by the people of Silver Run to go out and see these
colored men who were marching over the county with arms on that day I
Answer. I was not, sir.

Question. Did you go to see them ?

Answer. I did not. I saw them, though, when they came in the city.
Question. How many were there ?

Answer. I can t tell you how many there were I reckon about thirty.
Question. Why were they marching about on the day of the election with arms in

their hands ?

Answer. It wasn t on the day of the election.

Question. When was it ?

Ansiver. It was five days after the election about five days. It was the next day
after we met together to count out the ballots

;
I think it was five days after the elec

tion.

Question. What was their object in moving about with arms in their hands and in a
body ?

Answer. Their object ? Well, they had heard that the white people said that they
should not have the right ;

even if I was elected I should not have it, which Judge
Waddell had told me iu the presence of them, on the day of the election, that God Al
mighty never did make a damned nigger to legislate for white men, and he would be
damned if I ever should do it. When the day came to count out the ballots, there was
a little boy, named Billy Thweat we were there on Saturday night and he, out of
mischief, I reckon, gave out the reports to the colored people that they had killed
Richard Mack, one of the leading men of the republican party, and taken Burton
Long and put him in prison, because they had contended for the right of these ballots.
Then the people, after it got out over the county, came to see whether it was so or not

;

and after they came and found out, and met the sheriff, and the sheriff told them there
was nothing in it, and to give up their arms, they all submitted, and gave up their

arms, and went back peaceably and quiet. They didn t hurt no person, nor threaten
any person, as they came on, but came to see whether this thing was so or not

;
to see

whether they had killed Richard Mack and put me in prison, and what they did that

way for. They came up in town there, and saw me then in the town, and put up their

arms, and went back. They saw me living, which they expected to find me dead.

Question. Did you vote ?

Ansiver. Yes, sir.

Mr. BLAIR. I submit the following report of the grand jury of the city court of Mont
gomery, as it appears in the Montgomery Advertiser of October 20, 1871 :

&quot; GRAND JURY REPORT. The grand jury of the city court, after a faithful session of

nearly two weeks, adjourned yesterday. The following is their report :

To the Son. John D. Cunningham, judge of the city court of Montgomery :

&quot; We, the grand jury, impaneled by law, under your honor s direction, to inquire
into all offenses committed against the peace and dignity of the State of Alabama, in
the county of Montgomery, within the past twelve months

;
and also to inquire into

the condition of the jail of the county, the county hospital, an d also into the condition
of the different offices of the county, as well as the books in the several offices, and of
the bonds of the various officers, and find all matters affecting the peace of said county,
after a protracted and patient investigation, do on our oaths make the following
report :

&quot;

Having examined the books in the offices at the court-house, we find them all kept
in a neat and business-like manner. We find the fee-books in the offices of the circuit

and city courts properly kept in books suitable for such accounts, and also in the*
sheriff s office. On careful examination of the official bonds submitted by the Hon.

George Ely, judge of probate, these bonds being filed in his office, AT e are of the

opinion that all of the bonds are good and sufficient except that of M. T. Brai-nard,
clerk of the circuit court, and those of R. W. Graham, marshal, of W. G. Huddlestou,
constable, Chas. E. Hogan, justice of the peace, Robt. Parker, coroner, Aug. C. Rose,
T. R. Carter, G. H. Cochrane, justices of the. peace, and Robt. Parker, Green II. Coch-

raue, and B. II. Hill, notaries public.
&quot; Since the last session of the grand jury (in July, 1871) we find that the sum of

$4,349 25 has been paid to the hospital physician ;
that $851 15 have been paid for

repairing Haynes s bridge ;
that $1,485 57 have been paid for books, stationery, and

printing by order of the commissioners court.
11 We further find great inconvenience, if not injustice, visited upon the State wit

nesses in the management of the fine and forfeiture fund. The certificates for wltness-

moiiey, when presented by the witnesses, are seldom or never paid. The consequence
is that parties originally obtaining these certificates are glad to part with them at a

very heavy discount to brokers in the business, who manage to discover the fine and
forfeiture lurid, from which they invariably obtain payment at par. We deplore the

existence of this great evil, and think some remedy should be applied in the case.

73 A



1154 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

&quot; We further find that the commissioners court have invested $850 belonging to the
convict-labor fund in the stock of the Montgomery and Eufaula Railroad Company.
Since the last session of this court, Hon. Geo. Ely, judge of probate, has paid into the

county treasury $535 45 belonging to the convict-labor fund. We find that $302 20,
from the same fund, have been paid to the sheriff by order of the court of county
commissioners for official services. We find that the money for which the two poor-
houses were sold on the 7th and 16th of February, 1870, amounting to $2,900, was
paid into the county treasury by the judge of probate on the 23d of August, 1871, with
$125 97 interest. We find that only $135 75 have been paid into the treasury by tax
collector Falconer, since the last court, and that a large balance for moneys collected
is still due by said Falconer, and that the treasury is empty and overdrawn to the
amount of $6,062 60. It also appears that $18,976 99 of the bonded and scrip debt
have been paid to Josiah Morris, and that $120 of the bonded debt have been paid to

George Ely, and that the bonded and scrip debt has been reduced to the sum of

$53,101 44.
&quot; We find that great irregularity, to say the least, is practiced by many justices of

the peace and notaries public, in failing to pay into the treasury the fines and for

feitures assessed and collected by them in cases tried before them, and retaining such
collections until they have made costs on frivolous and vexatious suits, sufficient to
absorb all the moneys received by them from fines and forfeitures. We also think that
the practice of compromising frivolous and vexatious suits against innocent and
ignorant persons in justices courts deserves the strongest reprehension.

&quot; We respectfully recommend the establishment of a county work-house in or near
the city, for the benefit of female and juvenile vagrants and offenders. We recommend
that all public works, hospital and poor-house burials, be let out to contractors, after

advertising for the same.
&quot;

Upon examination, wo discovered that the county hospital was in good condition,
with abundant provisions and good medical attention, while it presents an appearance
creditable to the parties in charge. We are of the opinion that its expenses in the pay
ment of physicians fees are too large, calling, as they do, for an unnecessary tax of
several thousand dollars on the overburdened people of the county.

&quot;On visiting the jail we found 51 persons, both male and female all colored except
two incarcerated for various offenses. The prisoners were well clothed and cleanly
in appearance, and all seemed healthy except one, who was afflicted with rheumatism.
In this connection it is proper to state that Sheriff James H. Taylor deserves great
credit for the order and cleanliness perceptible throughout the prison building, as well

as throughout the entire inclosure within the prison walls.

We regret to state that the building, as a place of security for criminals, is unsafe.

Indeed, in its dilapidated state, it would appear almost impossible for the sheriff to

retain a prisoner, desirous of escaping, outside of the cells. The floors of several of the
wards were very much decayed, so much so that the floor might be stamped in with
the heel of a boot, and the blade of a pocket-knife could be forced through the planks
at almost any point. We are of the opinion that as soon as the county treasury may
justify it, a new and more substantial jail should be erected, and that, in the mean time,
the rear and side walls of the jail inclosure should be raised at least four feet higher,
as a present necessary precaution against the escape of criminals.

&quot;Only one apportioner has reported upon the condition of the roads. It i-s the opin
ion of the body that the present system of road-working is ineffective, and should bo

abolished, and that the roads in the county, as in the city, should be worked by con
tract.

&quot;We cannot conclude this report without referring to the deplorable extent of petty
thieving going on in every part of the county. Hogs, poultry, cattle, corn in the

fields, cotton, from both fields and gin-houses, are constantly appropriated, to the det
riment of the owners, the discouragement of the planters, the irritation of the commu
nity, and the general corruption of society. A regard for truth compels us to state

that this system of thieving is principally carried on by unprincipled colored people,
at the expense not only of the white planters, but of the industrious men of their own
race, of whom, we are glad to say, there are many notable examples in our midst,
whose interest it is that this condition of things should cease to exist. It is to be hoped
that the wisdom of our rulers will find some proper remedy for wrongs which no society
can be expected to permit to go on with impunity. We believe it to be the desire, as

it is the interest, of all good men in the community, both white and black, that those
who toil shall enjoy the fruits of their labor, and that they shall not be subject to the
constant and costly depredations that are committed by those who prefer to live by
pilfering rather than by honest work.

&quot; In conclusion, we return our sincere thanks to yonr honor, the county solicitor, the

sheriff, and his assistants, for courtesies extended to us during the performance of

our duties as grand jurors.
&quot; All of which is respectfully submitted.

&quot;C. B. FERRELL, Foreman
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MONTGOMERY, ALABAMA, Octolcr 20, 1871.

ROBERT W. HEALY sworn and examined.

By the CHAIRMAN:

Question. State your official position.
Answer. United States marshal for the southern district of Alabama.
Question. What is your place of residence ?

Answer. Montgomery, Alabama.

Question. You are acquainted, of course, with Richard Busteed, judge of the United
States district court of Alabama ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you had any conversation with him in relation to the existence of
the order known as Ku-Klux in the State of Alabama and the disturbances growiug
out of that organization in different parts of the State, and the immunity which the
Federal officers enjoyed from visitations from that order?
Answer. Yes, sir; I have had conversations with him in relation to the outrages done

in this State.

Question. More than one conversation ?

Answer. I may have had more than one, I do not remember exactly.
Question. Have you had any particular conversation with him which is now in your

mind ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did that occur?
Answer. It occurred in the latter part of March last.

Question. Was that during the session of the district court?
Answer. I think it was before the court was adjourned.
Question. Was it in this place ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did Judge Busteed say to you in the conversation upon that sub

ject?
Answer. My recollection is that he appeared to admit the condition of things spoken

of, and said that he made it possible for republicans to live in the State of Alabama.

Question. Do you remember what led to that observation ?

Answer. I think what may have led to it was a conversation in relation to his con
nection with the republican party and his influence in it.

Question. In that conversation did he express a doubt of the existence of that order

hi this State ?

Answer. My recollection is that we were speaking generally of outrages, not partic

ularly of any order.

Question. Did he doubt the existence of outrages committed by bands of disguised
men ?

Answer. It did not appear to me so.

Question. Have you had any conversation with him in relation to the disturbances

in Western Alabama ?

Answer. I do not remember that I have particularly of these outrages. We were

speaking generally.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was any one present with you and the judge when he made that remark ?

Answer. I think Judge Minnis was present, sir.

Question. In speaking of himself, did he speak of himself as constituting the United
States court as the officer of the court or of his political influence that gave you or.

gave republicans protection ?

Answer. I understood it to be both.

Question. You then understood him to mean that it was through his court and

through his influence that the lives of republicans were safe here ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he intimate that they would be driven from the State if it were not

for himself?
Answer. He did not state so in so many words. He said. &quot;If it were not for me a

republican could not live in the State.&quot; I think those were his identical words.

Question. Pointing to himself?
Answer. Yes, sir. He said,

&quot; If it were not for me.&quot;

Question. Was this before the 23d day of June last ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. You did not believe that, did you ?

Answer. Not fully.

Question. You do not think that he believed it, do you ?
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Answer. I do not know that, sir.

Question. You have some idea, now, whether he was or was not trying to humbug you
or himself with the idea that he had all this power ?

Answer. He might have been.

Question. Was it not simply an attempt to humbug you or himself?
Answer. That might have been.

Question. Do you not think it most probable, knowing him as you do, and familiar

with his ways, and the grand style he puts upon occasions ?

Answer. He sometimes exaggerates in his terms in conversation.

Question. It was merely a pleasant exaggeration, tending to humbug himself, was it

not?
Answer. Well, sir, I could not exactly say whether it was or not.

Question. You can say what you think about it.

Answer. I do not believe he meant it, to the extent his language implied.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Does not the United States judge of this district generally mean what he

says?
Answer. I think he does, barring occasional exaggerations in his language.
Question. Do you think it was a piece of exaggeration when he gave a specific ac

count of the state of affairs here in his examination at Washington ?

Answer. I do not know. I haven t seen his testimony.
Mr. BLAIR. He was under oath when he gave his statement at Washington.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you think it would make any difference with a judge of a United States
district court whether he was under oath in any statement he saw proper to make ?

Answer. I presume it would, sir.

Question. Do you mean to imply, then, that he was not always reliable in his state

ments when he\vas not under oath ?

Answer. No
;
I mean that a person, be he judge or no, would be more careful in his

statements under oath.

Question. Have you any doubt, from your various conversations with Judge Busteed,
that he believed in the existence of these outrages committed by men in disguise ill

different parts of the State of Alabama ?

Answer. Well, I think that he believed so, sir.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 23, 1871.

General SAMUEL W. CRAWFORD sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Please to state your name, your rank in the military service, and to what
portion of the Department of the South you have been assigned for duty.

Answer. Samuel W. Crawford
;

colonel Second Regiment of Infantry and Brevet

Major General United States Army. I am stationed in the State of Alabama, in com
mand of the section known as Northern Alabama.

Question. What number of troops have you under your command, and how are they
distributed?
Answei . The whole of the force in the State of Alabama at present consists of but

three companies. One stationed at Huntsville, consisting of between fifty and sixty
men, and two at Mobile. I have command of my regiment, which is scattered over
four different States

;
but except the troops in North Alabama, I have no power to

move or dispose of any of them. That is done at department headquarters, by the

general commanding the department. There is one company at Spartanburgh, South
Carolina

;
there are two companies at Atlanta, under the major, and there are two

companies in Florida. Within the last week, I may say, upon the requisition of the

governor of Alabama, a company has been sent from Atlanta, by the orders of the

general commanding the department, to Marengo County, on account of some dis

turbances there, and they are now stationed at a place called McKiuley.
Question. Do you speak of Marengo County, Alabama ?

Answer. Yes, sir
; Marengo County, Alabama.

By Mr. BLAIR :

Question. That is this county ?

Answer. Yes, sir.
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By the CHAIRMAN :

Question. How long have you been iu command in Alabama, and where are vour
headquarters?

Ansicer. I came into Alabama, with my regiment, in April, 1869. I was placed, by
the order of General Terry, in command of North Alabama, and have exercised that
command continually ever since, except at the period of the last election, when I was
placed in command of all the troops in the State.

Question. Your headquarters are at Huntsville ?

Ana-wer. Yes, sir; my headquarters are at Huntsville.

Question. What opportunities or means have you had of informing yourself of the
condition of the different parts of Alabama as to peace and order and the enforcement
of the laws ?

Answer. The nature of my duties has called me to different sections of the State re

peatedly, and the instructions that I have received from my military superior directed
that whenever it became necessary, I was to confer directly with the governorofthe State
in all matters pertaining to the interference of the military with the civil authorities.
This has carried me to Montgomery, upon the requisition of the governor, a great many
times, and I have been in different portions of the State frequently, and have had free
conferences with its people of all conditions,, with the exception of the extreme south
ern part of the State. The southern section of the State I have been but very little

in, except in Mobile. I have been there once or twice, but not on military duty.
Question. If there have been disturbances of the peace, occasioned by men banded

together, which have been reported to you, or have otherwise come to your knowl
edge, you may furnish the committee with a statement of the cases, and the par
ticulars, so far as you are able to do so.

Ansiver. When I came first to Alabama, and for some mdnths after the establishment
of my headquarters at Huntsville, reports of disturbances in different portions of the
State were made to me under the impression that the military had authority to act

directly. Those documents I have preserved ;
I have been the custodian of them.

Some are originals, but generally the originals have been transmitted at once to my
superiors for their action

;
these extend over a period from the spring of 1869 until

the end of 1870. Gradually they diminished in number, both in consequence of the
instructions I received, and from the gradual knowledge of the fact by the people of
the State, that the military had not authority to act directly, and in fact that never
was done. These applications gradually ceased to come to me, until now I receive

scarcely any. During niy stay at Huntsville, and particularly in the early part of it,
I was constantly sought by persons who complained that outrages had been committed
upon them, principally negroes, some white men, and who were anxious to make state
ments. I required, in all cases, that they should make these statements under oath.
These affidavits constitute a part of my papers ;

several of them, indeed most of those

affidavits, I have here. Some I have sent on, but I have retained copies of all I received.
It was my object to do so. Some of these disturbances and outrages upon people I
was directed to examine. Wherever they occurred in North Alabama, I did not require
that authority, but examined them myself, not personally, because I could not do that,
but I sent officers to examine them, and I have their reports among these papers.
At once after my arrival I asked General Terry, who was then placed in command
of the department, for written instructions for my guidance, and I received from
him a letter which I submit to the committee. [The witness here submits to the
committee a document which will be found at the end of his testimony, en

titled,
&quot; Instructions by General Terry to General Crawford.&quot;] These instructions

were transmitted with copies of some printed instructions sent to some officer acting
in Georgia. They simply required the constitutional use of the military, and that we
were to initiate nothing ourselves, but to await the call of the proper civil officers.

Upon this letter and upon these instructions my action in the whole of my command has
been based. I have never received anything which has tended directly or indirectly
to set them aside. I therefore told the most of these people, when they came present
ing these complaints to me, that they must first apply to their own courts, to the civil

authorities; that I could not assist them directly by military aid. In almost every
instance they preferred, and the negroes especially sought, the strong arm where they
could. The negro did not seem to have much confidence iu the civil authorities, and
did not know what to do ; they were ignorant of the processes of the courts and of the
laws. Therefore when they came in, my habit has been to send them to the probate judge
of Madison County or the clerk of the court, who, without charging them, would
take these affidavits, and they have then been returned to me. Subsequently I

pursued this plan, as I was required to do by the general commanding the depart

ment; I would send these papers to him with any notes in the case that I thought
proper to make, and frequently I would send copies of them to the governor of the

State, and in one or two instances I called his attention directly to certain things
that had been done. This was the case in 1869 especially. A very aggravated case

occurred in Morgan County. A man from there came directly to me, I believe, be-
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fore he had been anywhere else. His name, I think, was Dean Reynolds. He had
been attacked by disguised men in a place called Somerville, in Morgan County,
where he lived

;
and according to his own aworn statement, which I had no oppor

tunity to test, and he had never been cross-questioned, he had been much maltreated

by disguised men, and had got into a furious tight with them, in which he had torn
the disguise from their faces in defending himself and his wife. He did not hesitate
to go and make complaint before the proper authorities. Warrants were issued

;
I

was called upon, and sent some troops there under an officer whose report was made
of the occurrence. The facts appear in the report of the officer to me. I know noth

ing of the matter personally. This man, (Reynolds,) after making the statement

against these parties on which warrants were issued and put in the hands of the sheriif

for their arrest, was sent down by me, and the officer was directed to protect him while
he gave his evidence. Judge Ford, the probate judge of the county, told this man on
his appearance in court that the arrests had not yet been made. In the afternoon the
sheriff came in with these men. The judge had told Reynolds he had better go home
to Madison County, and he would apprise him when the arrests were made. When in

the afternoon the sheriff came in with these men against whom the warran fs had been

issued, the judge dismissed the case, saying that there was no public prosecutor. I

called the attention of the governor to this case, and told him I thought it ought to be

investigated ; but, as far as I know, that was the last of it. I have the governor s let

ter, and the report of the officer in the case, if the committee desire them. That waa
in the earlier part.of my service here.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you the report here which that officer made ?

* Ansiver. I have. Afterward, as I stated before, it was impossible for the military,
under their instructions for me, under my instructions to initiate any movement in

regard to the matter. I simply filed all these papers without examination. A great
many of them are of importance undoubtedly ;

others I do not think are of great im
portance. The object of the general commanding the department was as indicated by
his instructions to me, and my object was, as far as possible, to commit all these things
to the operation of the civil law and of the courts. It was when that could not be

obtained, and it was so declared, that troops were used in support of the civil officers,
and in that way alone.

By the CHAIRMAN:

Question. Are you able to furnish the committee with a statement of the cases that
were reported to you ?

Answer. I can, sir
;
I have them all with me.

Question. I would be glad if you would take them up case by case.

Answer. They are all in sequence since the time I took command. There is a largo

quantity of them, and about many of the cases I know nothing whatever personally.
Those documents have been divided into two classes. The first class consists of those
documents and papers that have been furnished by officers, but all bear upon the civil

relations of the State.

Question. Your subordinate officers ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Will you please give the .committee the substance of those reports ?

Answer. The first class consists of reports of investigations, &c., by officers, with

appended documents, for the year 1869. The second class for that year consists of the

applications for military aid, affidavits, statements, &c., from civilians. [The docu
ments mentioned by the witness will be found at the end of his testimony, classified

and numbered.}
The first of these papers is dated August 11, 1869, and was written by myself to

Colonel Joseph H. Taylor, assistant adjutant general, Department of the South, for

warding documents in the case of Dean Reynolds, whom I spoke of, and appended to

my letter are the official report of First Lieutenant Keller, who was in charge of the
detachment at Somerville

;
the affidavit of Dean Reynolds ; my appeal to the governor

of the State, and the reply of his excellency.
The second paper is dated August 23, 1869 -

By Mr. BLAIR :

Question. Before leaving that ease I would like to ask if Dean Reynolds and the
other party in that case are within the reach of the committee ?

Answer. De:in Reynolds is at Huntsville, I think. He left that part of the country
where he was living, Morgan County, and came away. He staid about Huntsville un
til long afterward, coming to me to get something done about his case, but I felt that

I had no authority whatever to interfere with it. I had left it with the governor.
This case of Judge Ford, or Dean Reynolds, was laid before the foreman of the grand
jury, Judge Chariton, who was afterward killed. He came to my headquarters at the
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session of the spring of 1870, I think, antl asked me all about this case. Judge Bus-
teed recalled his grand jury, which was unusual, and charged them on the civif-rights
bill, and held that this case or this action of Judge Ford came directly under that.

Judge Charlton came and asked me for the circumstances, and they had my papers be
fore the grand jury. What was done I do not know, except that I heard that the grand
jury found several bills in regard to Judge Ford and others, but that 110 capias was ever
issued by the court. I asked the marshal subsequently what was done, and he said
he did not know that anything was done

;
that he had never received any process. I

lost sight of it then.

By the CHAIRMAN :

Question. No persons were ever arrested to your knowledge ?

Answer. No, sir.

By JVlr. BLAIR : &amp;gt;

Question. The question I wanted to ask was whether these parties are not all within
the reach of this committee UOAV, so that they could take that testimony direct?
Answer. As far as Dean Reynolds is concerned, I do not know

;
but all the others are.

Mr. BLAIR. Then I wish to make the point that, if these parties are within the reach
of the committee, we should have them here, and not take these ex parte statements.
The CHAIRMAN. Wo have been in the habit of taking secondary evidence from the

beginning, and I think this is inaugurating no new rule. I propose to examine Gen
eral Crawford upon such cases as have been reported to him, supported by the affida
vits of the parties injured, and that this testimony go into our reqord for what it is

worth. Of course, where it is practicable to reach the parties themselves, it is desira
ble that we should do so, and, so far as the majority of the committee is concerned,
there will be no obstacle interposed to having them brought before the committee

;

but I think that we would not be doing the duty which Congress sent us here to per
form if we did not avail ourselves of such testimony as was reported to General Craw
ford, and of which he made memoranda at the time and has kept a record.

Mr. BLAIR. I have no objection, as a matter of course, to this testimony, if I ain at

liberty to call parties for explanation of what has occurred in these cases.

The CHAIRMAN. No obstacle will be interposed, if it is desired to have the parties
before us wherever it is practicable. You are aware, of course, that our time is limited,
and we have to visit other States, so that it is scarcely possible that the committee
could reach one-half of the parties who have complained to General Crawford.
Mr. BLAIR. Then I submit that we should not attain what Congress has desired of

us. We should only get partial statements in this manner, when it is in our power to

make a thorough investigation. I think that it is not what Congress and the country
desire in this investigation.
The CHAIRMAN. Ifc is evidence of a respectable character, since, as I understand, affi

davits of these facts were made to the commanding officer
;
and it seems to me that,

under the circumstances, this is the best attainable evidence, since it is quite imprac
ticable to get all these parties, now scattered through different portions of this State
and other States, before the committee.
Mr. BLAIR. These papers do not profess to give anything more than one side of the

cases. They are the complaints, and, in some instances, the action of the officers, but
do not profess to sift the matters, or to give any real result. They are not judicial

investigations, and mislead for that reason.

The CHAIRMAN. I cannot think that it was in the contemplation of Congress that the

committee should visit the locality of every particular outrage, or limit itself to

simply examining the party outraged, or the witnesses who actually saw the violence.

In the majority of cases it would be impossible to produce the witnesses, inasmuch as

they consist frequently of the very persons who have committed the outrages, and who
were in disguise.
Mr. BLAIR : I supposed that we were sent here for the purpose of going upon the ground

to verify the statements and obtain the actual facts in the case, and not to cram our

record with ex parte statements of persons who professed to have been outraged, with
out examining into the case, to see whether their statements were true or false.

The CHAIRMAN: Wherever it has been practicable to do so, the committee have pre
ferred to have the parties outraged or those who we re witness of the outrages before them

;

but, as you are aware, it is quite impracticable to do that in the great majority of

cases, and we must content ourselves with secondary evidence, the very best attainable,
unless we choose to go into every uegihborhood where the law has been violated.

However, your objection will be placed on the record, if you desire a vote of the com
mittee.
Mr. BLAIR : I desire my objection to be placed on the record. I do so in this case ou

the ground that w,e have left the neighborhood where these transactions took place, and

there is 110 possibility of my getting witnesses in regard to these transactions to show
their real nature, anil whether the complaints were well or ill founded.
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By the CHAIRMAN:

Question. Proceed now with the statement of the cases.

Answer. After this complaint was made in August
Question. Is that the Dean Reynolds case ?

Answer. Yes, sir
;
I have already submitted his affidavit. After that was made, I sent

an officer there to make an examination of the case, and on August 7, Lieutenant
Keller returned the report which I submit to you.

Question. What judge does Lieutenant Keller refer to in his report ?

Answer. Judge Ford, the probate judge, Avho had made the examination in this case.

My letter to Governor Smith, asking him to interfere and have these men arrested, fol

lows, together with his reply that he would call upon the civil authorities to do their

duty. That was all. No further statement was brought to me
;
of course, it would

not have been brought to me, and these reports were all sent to the headquarters of
the department. I never heard what the other side had to say at all.

Question. What were the politics of Judge Ford ?

Answer. I cannot be certain. I
%

think he was rated as a republican for a long time,
but I do not know.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Was he the judge who was appointed after Judge Charltou was killed ?

Answer. No, sir; he was elected judge before Judge Charltou was killed.

By Mr. BLAIR :

Question. He wjas elected, I presume, at the election when the constitution was
placed before the* people f

Answer. Yes, sir
;
he was.

Question. And when the democrats had no candidates for any of the offices ?

Answer. Yes, sir
;
I have heard that, and that the democrats declined to make any

nomination.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not Judge Charlton the judge elected and afterward killed?
Answer. Judge Charlton was not a judge at the time he was killed. He had been

judge of probate of Morgan County, but his term had expired.
Mr. PRATT : This man Ford signs himself probate judge.

By Mr. BLAIR :

Question. I believe you have stated everything you know in reference to this case ?

Answer. Everything. I was merely the medium of communication. I ordered the

investigation in accordance with orders in this case, and sent the papers up to head

quarters, and I asked the governor to interfere.

Question. Governor Smith?
Answer. Yes, sir

;
at that time governor of the State. He replied very promptly. .

Question. You do not know whether the case was really investigated before the court

subsequently, or not ?

Answer. No, sir
;
I do not. I have never heard of it since. I would like to say to

the committee that this result is characteristic of a large proportion of these papers ;

that is, that cases more or less similar to this were filed with me, and, unless ordered
to investigate them, I heard no more of them.

By the CHAIRMAN:

Question. If General Blair has no further questions concerning that case, you may
proceed to the next case on your list.

Answer. The next case was August 23. 1869. Lieutenant William M. Wallace, United
States Army, reports regarding an outrage upon George Moore and Robert Roundtree,
colored citizens of Cherokee County. Appended are the affidavits of Cynthia Bryant
and Rienna Barry, colored, and the statement of George Moore, colored, with the affida

vit of Joshua L. Belote, white, and the statement of Joshua Hamilton, white. I know
nothing about that case myself. I do not think it was ever examined at all. Here is

the report that the officer, Lieutenant Wallace, made to me. [See Appendix.]
Question. Have you the statement of the girl that Avas ravished ?

Answer. Yes, sir
;
that was the statement of Cynthia Bryant ; she does not confirm

their statements
;
she says nothing abouf; it. That occurred near Alpine church, Chero

kee County, Alabama
;
there were troops sent there and detained there for some time.

I believe Alpine is right across the State line
;
Sumnierville is in Georgia, and Alpine

quite close to it, in Alabama
;
that report I transmitted, and I know nothing further

about it.

Question. Do you know whether any regular proceedings were ever taken in that
case ?

Answer. I do not know, sir.

Question. You may proceed with the next case on your list.
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Answer. The third case is dated August 24, 1869. Captain George II. McLoughlin
Second Infantry, reports the arrival of John Henry Evans at his camp, at McClung
Springs, which is in Madison County, and his statement of a skirmish between the
colored men and the Ku-Klux. [See Appendix.]

Question. Is that report accompanied by any affidavits ?

Answer. No, sir; it is just a statement of the officer. He sent the man back with
instructions, that if the disturbances were not quelled, let him know by courier

; but
they were quelled, and I heard nothing more of them.

Question. You may proceed with the next case.
.,.

Answer. The next, or fourth case, is a report by Captain McLoughlin, of a disturb
ance at Vienna, in the northern part of Alabama. [See Appendix.] At that time the
northern part of the county was very much disturbed. These Evanses gave a great
deal of trouble, but it was all changed afterward, and there is no trouble there now,
and has not been for a long while.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it reported that these Evanses were members of the Ku-Klux organi
zation ?

*

Answer. No
;
not by any evidence that I regarded as reliable at all. Indeed, I do not

know that it was reported at all
; they were just bad men in that section of the country,

lawless men, who were constantly in trouble. In some of these documents, subsequently,
you will find where the best citizens indeed, every one of them democrats call upon
me for assistance, and I sent troops there, and things were quieted.

By the CHAIRMAN:

Question. Will you proceed with the next case?
Answer. The next case, No. 5, of class first, [see Appendix,] is a report by Lieuten

ant M. Frank Gallagher, Second Infantry he was regimental quartermaster at the
time dated August 27, 1869, regarding the state of affairs in Greene County, Alabama.
I sent him down there for that purpose ;

I arn not certain whether I received an order
to send him or not. There was complaint from there, of a serious character.

Question. Was this subsequent to the killing of Boyd ?

Answer. No, sir
;

it was before the killing of Boyd ;
that was done in 1870. I sent

Lieutenant Harkius to examine into that murder, and his report is here. I received
constant application from the civil officers there, desiring to have an examination, and
I sent one of my officers there to examine and report. This officer, Captain Gallagher,
in this report, is giving his own opinion, as you see. He was a young officer

;
he was

with General Sibley, in Georgia, and was in charge of civil matters from the very end
of the war. I do not think the troops were at that time sent to Greene County. I

think the reason was, we didn t have them to send, but persons were constantly ap
plying for troops to be sent there, and to be stationed in that section of the State.

The Hon. Charles Hays applied at Washington and applied to me. I have his letter

somewhere.
Question. Will you proceed with the next case ?

Answer. The sixth case is dated October 1, 1869, and, is a report of First Lieutenant
James Miller, Second Infantry, regarding the intimidation of voters; appended to it

is a list of registered colored voters, together with the affidavits of John Stewart and
Isadas H. Davis. [See Appendix.] It is a case in De Kalb County, Alabama. These
were political matters, election matters

; though they came to me in my papers, I took no
action in regard to them, as being not within the scope of my duty. That officer, Lieu
tenant Miller, was down there during the election, and took these notes and sent them
up for my general information.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know Mr. Dox ?

Answer. Yes, sir
; very well indeed.

Question. Do you believe be ever used any such language as is stated in these papers ?

AnsiL-er. I think it is very doubtful, indeed. I have spoken to him on that subject; I

told him I had such a paper. He came to me once about it, and said it was utterly
untrue

;
that he had never made any such statement.

Question. From what you know of Mr. Dox, and his conduct, living right in Hunts-

ville, or near there, his &quot;conduct as a matter of course has been under your observa

tion
Answer. It has been.

Question. Do you believe one word of this statement from what you know of him ?

Answer. I must say there is nothing that I have ever known of Judge Dox which
would make me believe that it was true. I had a long talk with him about it

;
we

discussed it very thoroughly, and I told him I was very much surprised to hear it.

But one thing I would like to say about the judge when he gets on the stump he says

some very reckless things sometimes, and what, in the heat of the campaign, &c., he
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might say, I cannot tell. This I never investigated, because I have tried, as far as I

had any administration in Alabama, to avoid any political matters at all. It was their

own affair, and except where I was called upon in my office as a soldier to interfere, I

have kept out of it. I do not believe that Judge Dox ever made the statement attribu

ted to him.

By the CHAIRMAN
;

Question. Was Judge Dox a candidate for Congress at the time of this alleged
statement ?

Answer. Yes, sir
;
he was making the canvass. I asked Lieutenant Miller if he had

talked to these men that made the affidavit about him
;
he said he had, and the men

adhered to it.

Question. Was the officer of opinion that the witnesses were to be believed ?

Answer. Yes, sir
;

I asked that question.

Question. He saw them and conversed with them ?

^Answer, Yes, sir.

Question. And they confirmed the statements made in the affidavits?

Answer. I do not know whether he questioned them on that, but he said he believed
them.

Question. Well, proceed to the next case.

Answer. The next case, No. 7, class first, 1869, [se Appendix,] is dated October 2,

1869, audis a report made by Lieutenant Charles Keller, Second Infantry, transmitting
certificate of Judge Huunicutt, which is appended to it, certify ing that no election was
held in precinct No. 1, Cleburne County, fifth congressional district of Alabama, and

fiving
the reason rendered by the inspector therefor. That is another political paper

do not know anything about, except what may appear on its face
; indeed, I do not

know that I ever read it before.

Question. Proceed to the next case.

Answer. Case No. 8, class first, 1869, [see Appendix,] is a report of Lieutenant Keller,
dated October 26, 1869, of the murder of a negro in Calhouu County, and the measures
taken to arrest the murderers.
The next, or No. 9, of class first, is also a report of Lieutenant Keller, dated Novem

ber 14, 1869, Cross Plains, Calhoun County, Alabama, of outrages perpetrated by dis

guised men. These are all the papers of the first class, as I filed them, belonging to the
same class of things and covering the time to the end of 1869.

The second class are applications for military aid, affidavits, statements, &c., from
civilians, and covering the same period of time.
The first of class second, 1869, [see Appendix,] is of date June 15, 1869, and is the

affidavit of Diana Williams, concerning a Ku-Klux outrage, in which she was whipped,
three miles from Rodgerville, Lauderdale County, Alabama, on the 12th of June.
The next case, No. 2, of class second, [see Appendix,] is the affidavit of G. Cornelius,

in regard to the Ku-Klux taking arms from the plantation on which he was working,
and also from adjoining plantations; also searching all houses for money and arms,
June 5, 1869.

No. 3, of class second, 1869, [see Appendix,] is a letter dated Huntsville, July 7, 1869,
from L. M. Douglass, probate judge, stating that the civil authorities of Madison
County are insufficient to check outrages, and requesting that troops be sent to locali

ties where depredations are most frequently committed. I would like to say to the
committee that this letter came to me in consequence of a refusal on my part to act
with the military, as I regarded my duty under my instructions, unless the civil officers

would call upon me for aid, either the governor of the State, or the probate judge, or
the sheriff, or a justice of the peace, or some one authorized to call a posse.

Question. Did you take any action in consequence of that letter?

Answer. Yes, sir
;
I sent troops to the point where they were required. I do not

remember what particular point it was, but I sent thenw There is still another letter,
which Judge Douglas transmitted to me.
No. 4, of class second, 1869, [see Appendix,] is an affidavit of &quot;Daniel Vix, dated July

12, 1869, concerning an attack upon his house by disguised men, on the 10th of July,
1869. It was to such papers that I referred when I said that some of them had no
weight whatever. I recollect this man indistinctly, but I know he was very much
frightened, and that he knew scarcely anything of his own knowledge, but his affidavit

was made, and I filed it.

The next case is No. 5, of class second, 1869, [see Appendix,] and is dated July 22,

1869, and is the statement of the deputy sheriff, Joseph Lee, concerning outrages in
Lawrence County. I endeavored always to obtain a positive statement and affidavits

from the civil officers of the counties, and in nearly every instance I got them.
No. 6, class second, 1869, [see Appendix,] is an affidavit of James Sanford, July 24,

1869, concerning the murder of Lewis Campbell by disguised men. The statement of
Mary Campbell, the widow of Lewis Campbell, is No. 9, which we will come to in a,

moment. She went to court and made that statement. Sanford had made his state-
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meut, and was told by the probate judge that the wife must come in and give her tes
timony, and her affidavit is document No. 9.

The next case, No. 7, of class second, 1869, [see Appendix,] is a letter of Joseph P.
Doyle, sheriff of Madison County, asking for military aid to arrest certain murderers.
Upon the receipt of a letter like that, I considered that the entire conditions were
complied with under the law and my instructions, and upon such a demand it was my
duty to furnish all the troops I could. The sheriff of Madison County did this, because
I lived there and I knew the people. To all outward appearances everything to me
seemed quiet, but in that early period there were serious disturbances, which have
since quieted down remarkably.

By Mr. BLAIR :

Question. What did you do when ypu received that letter ?

Answer. I sent for the sheriff, and asked him,
&quot; Where are these murderers, and whero

do you want troops ?
&quot; He said he wanted to make some arrests, and wanted some

men. I gave him. some men. He wanted some troops stationed in Vienna, I think, or
at Madison Station. I sent them down at once, as soon as I found that he was going
to control them himself.

Question. Did you find such a condition of affairs as is described in that letter?
Answer. I did not

;
I scarcely ever investigated. If the civil officers wanted the

troops, that ended my investigation.
Question. You knew the result of the operation of your own troops ?

Answer. No, sir; for I considered them, then, a posse in the hands of the civil officer.

Question. They never reported to you, then?
Answer. The civil officers scarcely ever reported to me.
Question. Do you not know outside of any report of that civil officer ?

Answer. Yes, sir.

Question. If there had been such a state of affairs in the county as reported there,
would it not have been the duty of that officer to report it ?

Answer. Yes, sir
;
while the civil officers never made me any report,my officers always

reported.
Question. Did your officers report any such condition of affairs as was reported by the

sheriff?

Answer. General lawlessness that was exhibited or tangible? -No. But particular
instances there were, and some very bad cases, which undoubtedly required the assist
ance of troops. That opens a question that I would be glad to speak of to the com
mission

;
and that is, the general character of the civil officers throughout the State

where I came in contact with them. This man Doyle was very generally looked upon
by the people as wanting in stability and character. He had neither influence nor au

thority . He was a man who was intoxicated nearly all his time, and I sometimes hesitated

very much in regard to letting him have the use of the military, simply on account of
his personal character. I would let the probate judge, Douglass, have them when he
would say it was necessary in order to &quot;

preserve the peace.&quot; At that time, in the

beginning of 1870, and in 1869, it was necessary.
Question. In reference to this loose application of Doyle, in which case you furnished

him troops upon his requisition, do you recollect anything at that time that justified
the declarations that he made in his application, of general lawlessness and the neces

sity for troops ?

Answer. As to general lawlessness over that entire county, no
;
but at particular

points there was lawlessness, and to those particular points he addressed himself with
these troops.

Question. What report was made to you in reference to this particular application by
the officer whom you employed ?

Answer. I am not quite certain now whether that was a general requisition upon me,
that at any time when he wanted them he could get them, or whether it was for par
ticular instances specified. I know he began to send here and there and everywhere.

and finally they got Doyle to do this. I was alive to the fact that the use of the mili

tary, especially under my instructions, required the civil officer to satisfy me that a

condition of things existed in which he was powerless; and I think they virtually made
that statement to me, and such I found to be the fact.

Question. Did you not ascertain whether the statement was justified either at the

time or subsequently ?

Answer. No, sir
;
not in all instances. I had no legal right to do that. I did that

for my own information and guidance ;
but it did not influence me in sending troops,

because I was acting as a ministerial officer for the execution of the laws.

Question. As to your private information, was this application justified ;
did you dis

cover afterward that it was ?

Answer. In every case, no, sir.
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By the CHAIRMAN :

Question. I understand you to say, however, that there were repeated instances of
lawlessness in Madison County by bands of men disguised, during 1869 ?

Answer. Yes, sir.

Question. Madison County is a large county, is it not ?

Answer. Yes, sir.

Question. Some portions of it are mountainous ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did not the necessity for employing troops result, in your opinion, from the
worthless character of those officers as much as from anything else I

Answer. I think so, decidedly.

Question. If he had been a faithful and efficient officer, would troops have been neces

sary?
Answer. If he had been such an officer, and had possessed the confidence of the people,

I think he could have executed the laws in the majority of instances, but not in all.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he sheriff very long of that county ?

Answer. Yes, sir. I think he is sheriff still. I went down to Montgomery, and there
tried to get some sort of an act passed by which they could relieve these worthless

sheriffs, because I found that this was the great stumbling-block in the State the in

efficiency of these civil officers. They would get into difficulty, and could not execute
the law, and the only course was to call a posse to enforce it. The first desire was to

call for soldiers, and as soon as they got them they would get behind them, expecting
the soldiers to do everything.

Question. Did not Mr. Doyle resign some time ago ?

Answer. I believe he did. It will be seen, when we come to investigate some mat
ters in Morgan County, that a state of lawlessness existed there not political at all,

but there was great difficulty, and 3*ou will see the action of that sheriff there, and
what he did.

By the CHAIRMAN :

Question. Is it your opinion that the sheriff could have commanded the services of an
efficient civil posse for the purpose of making the arrests of these lawless men ?

Answer. I think a sheriff who had the confidence of the people there could have done
so

;
in other words, I think if the sheriff had been a democrat, he conld have done it,

against j)ersons distasteful to the community.
Question. I was about asking whether this want of confidence in the sheriff arose, in

a measure, from his political sentiments ?

Answer. That that had something to do with it, I believe. I certainly think so
;
but

it had not all to do with it. There was alao the worthless character of the man the
utter want of confidence by the people in him.

Question. Proceed with the next case.

Answer. The next case, No. 8, of class second, [see Appendix,] is that of E. M. Mulli

gan, a school-teacher, who makes an affdavit, July 30, Ib69, in regard to a Ku-Klux
outrage near New Market, in Madison County, July 26.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you make any examination of that case ?

Answer. I saw the man
;
he came to see me, and reiterated the statement contained

in this affidavit.

Question. Did you make any further examination than that ?

Answer. No, sir; I do not know what was the reason. I do not know whether it

was in that case or a similar one, just about that time that I called the attention of the
civil officers to it. I sent for Doyle, and told him of this thing, and I think the civil

officers did make an examination. I would not have, under the circumstances, any in

formation. I did not feel that it was right in me to have anything to do with it, un
less I was called upon by the civil officers. I sent this paper to department head

quarters. This man left that part of the country at once and came down to Huntsville.

1 saw him two or three times about this thing.
The document No. 9, of class second, [see Appendix,] is the affidavit of Mary Camp

bell, in regard to the murder of her husband, Wm. Campbell, by the Ku-Klux, of which
I spoke before in connection with No. 6.

No. 10, class second, 1870, [see Appendix,] is a letter from Captain G. H. McLaughlin,
August 4, 18G9, inclosing a statement of Isham Henry, in regard to an outrage upon
bis person by the Ku-Klux, in March, and a second visit in August, 1SC9.

No. 11, class second, 1869, [see Appendix,] is an affidavit of Samuel Mastiu, August
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7, 1869, in regard to his being robbed by the Ku-Klux of his gun, watch, and other
property.

No. 12, class second, 1869, [see Appendix,] is an affidavit of Moses B. Sullivan, a
minister, concerning warnings and ill-treatment received by him from the Ku-Klux
on the llth of May, 1869, in Marshall County, Alabama.
By Mr. BUCKLEY. I think that affidavit has already been filed, and is attached to the

testimony of Mr. Lakiu, which was taken at Washington.
The CHAIRMAN. Then it may be omitted here.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you have anything done in reference to that affidavit of Sullivan ?

Answer. No, sir.

Question. Was no examination made into the facts stated by him ?

Answer. No, sir
;
I think not.

By the CHAIRMAN :

Question. Proceed with your statement of cases.

Answer. The next case, No. 13, class second, 1869, [see Appendix,] is the affidavit of

Henry Rivers, August 25, 1869, in regard to his being shot by Benjamin Evans, on the
23d of August, 1869.

Question. Did you ever cause that case to be investigated?
Answer. Yes, sir

;
I directed it to be investigated, but there was some difficulty about

it
;
the man ran away. It was in a part of the country which is very sparsely settled, up

in Marshall County. That place got so bad that I subsequently stationed troops up
there, and everything has since become quiet.
The next case, No. 14, class second, 1869, [see Appendix,] is the affidavit of W. C.

Stephens, August 26, 1869, in regard to an attempt to arrest W. M. Evans, John Evans,
Robert Ice, Burgers Finell, and Green Horton, on the 21st of August, 1869, for disguis
ing

1 themselves and going to a house and forcibly taking a shot-gun.
The next case, No. 15, class second, 1869, [see Appendix,] is the affidavit of Nathan

Meeks, September 1, 1869, in regard to disguised men or Ku-Klux entering a house

forcibly, on the night of August 31, 1869. I immediately sent this to the civil officers,
and informed them about it, and turned the case over to them for examination

;
it was

in the town of Huntsville. I inquired of other citizens if they knew anything
about these men, but I could learn nothing.

Question. Was any action ever taken in the case by the civil authorities ?

Answer. That I do not know.

By Mr. BLAIR :

Question. There would have been no difficulty in that last case in Huntsville, in

arresting the parties?
Answer. No, sir

;
not a bit.

Question. Do you know whether they were or were not arrested?
Answer. They were not.

Question. Was no action taken by the judicial authorities at all ?

Ansivor. No, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Had you any reason to doubt the truth of Nathan Meeks s statement?
Answer. No, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Are the authorities at Huutsville all republicans ? Is the judge of pro
bate ?

Answer. The judge of probate is a republican.
Question. The sheriff?

Answer. He is not now
;
he was at that time.

Question. At that time they were all republicans. Could there have been the slightest

difficulty in arresting these men ?

Answer. No, sir.

Question. You were ready to give them any force necessary ?

Answer. Yes, sir.

Question. They made no application ?

Answer. No, sir. I may say that on occasions of that sort, a great many people aro

apt to look upon it as of not much importance ;
I asked in regard to those disguised

men, if it was possible that men would put on disguises there, right in town. A great
many men rejected the idea at once, and gave some explanation of it, I do not know
what

;
and they told me young Scruggs was a wild young fellow, and so on

;
and that

probably, if it was done, it was merely to frighten some man, and not with the inten

tion of doing anything wrong, I may say this, that generally throughout that whole
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district, I do not mean the congressional district, Imt that district of country they
were taking arms from the negroes. That was the general information that I got at
that time.

By the CHAIRMAN :

Question. Did yon understand that there was a systematic effort to disarm the negroes
previous to the election ?

Answer. I could scarcely say it was systematic, but it was done
;
I heard of it at so

many different points. They were going to negroes houses, and, without injuring them,
would take away their guns.

By Mr. BLAIR :

Question. That grew out of an apprehension of trouble from that source ?

Answer. Yes, sir
;
that they would make a misuse of them a wrong use of these

arms.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you mean by wrongful use, defending themselves in their cabins?
Answer. I do not know about defending themselves in their cabins, but if they got

together they would be formidable with arms, they not being able to use the arms
with judgment as an armed body. This was the alleged reason.

Question. Was there, in your opinion, any well-founded ground of apprehension that
the negroes would use their arms except in self-defense ?

Answer. No, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did they not use them on a very noted occasion in 1868, in the city of

Huntsville, during the riot there ?

Answer. That was before I came, sir, and I know nothing about it. You mean when
the Kn-Klux came in there ?

Question. Yes, sir
;
when they rode around the square.

Ansiccr. I know nothing of it except as I have heard
;
I was not there.

Question. I understand that you know nothing of any of these matters to which you
are testifying, except from information ?

Answer. From information. _
Question. You must have had information in regard to that ?

Answer. But my information has been more carefully acquired since I have been in
the State and had responsibility. I have heard them say that these negroes were armed,
and at this riot were shooting.

Question. And that they commenced firing on that occasion ?

Answer. So I have heard it stated.

Question. Hence there was an apprehension that they would use these arms wrong
fully, growing out of that instance of recent origin in that part of the State and oth
ers. It is not to be supposed that they took these arms merely for the value of them ?

Answer. No
;
I think not.

By the CHAIRMAN :

Question. Is it your opinion that these arms were taken from the negroes in view of

the election that was to come off in the fall of 1869
;
that is, that the disarming of the

negroes had any reference whatever to that election ?

Answer. No, sir
;
I do not know that it had.

By Mr. BUCKLEY :

Question. How were these guns obtained by the negroes generally ;
were they arms

they had brought from the war with them?
Answer. Yes, sir

;
some of them were.

By the CHAIRMAN :

Question. Others they procured to shoot game birds, squirrels, and the like ?

Answer. Yes, sir
; they had bought a great many.

Question. The white people of Madison County generally have arms in their houses,
have they not ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do they generally carry arms upon their persons so far as your knowledge
extends f

Answer. Yes, sir
;
there is a certain class of them do

;
I think the young men do.

Question. Do they generally go armed ?

Answer. Yes, sir
; they generally go armed.

Question. You may proceed with the next case.

Answer. No. 16, class second, 1869, [see Appendix,] is the case of Jack White, who
makes affidavit September 20, 1869, in regard to disguised men entering his house
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forcibly on the night of August 31, 1869, taking his pistol, maltreating Tom Hawkins
&c.

Question. In this connection,! would like to inquire of you, general, whether, so far
as your information extends, these negroes who were thus deprived of their arms ever
obtained any legal redress in the courts, or recovered their arms or compensation for
their value ?

Answer. No, sir
;
I do not know of an instance in which they did.

By Mr. BLAIR :

Question. As these parties were identified by the negroes in some of the instances in
the affidavits which you have submitted, was there any cause why they did not obtain
a remuneration for them except the inefficiency of the officers?
Answer. That I do not know. I simply turned over these statements when they were

made to me to the sheriff, and directed the people when they applied to me to go to
ttie State officers, saying that the State officers were the proper ones from whom to
seek redress. I did that in every instance. Frequently I saw the sheriffs and other
officers, and asked them if they would look into these things.

By the CHAIRMAN :

Question. Does your information enable you to state to the committee what was done
by these bands of disguised men with these arms : whether .they appropriated them
to their personal use or destroyed them, or stored them away ?

Answer. No, sir; I do not know. Reliable information of that character is very dif
ficult to obtain.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Is it your information that in most instances these arms were taken by dis*

guised men ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. What was the pretext generally assigned for taking them from the ne

groes 1

Answer. I do not know that I ever heard any reasons given. They just possessed
themselves of them. They did not want the negroes to have (hem.

Question. Proceed with yonr statement of cases.

Answer. The next case is No. 17, class second, 1869, [see Appendix.] and is an appli
cation for troops from thirty-three citizens of Vienna, who desire military protection for

themselves and their property. Nearly all of them are members of the democratic

party.
Question. Did I understand you to say that the subscribers to that paper were/ white

men and democrats ?

Answer. Yes, sir; a great majority of them were democrats
;
that I took occasion to

find out; indeed, they informed me so.

Question. What action was taken by yon on that application ?

Answer. I sent troops to them, and they remained there and produced a good effect

in that county. We have had no trouble there since.

Question. Does Marshall County adjoin Madison ?

Answer. Yes, sir.

Question. Goon with your statement.
Answer. The next case, No. 18, class second, 1869, [see Appendix,] is an application,

September 20, 1869, from several gentlemen at Terrapin Creek, Cleburne County, in

cluding W. R. Hunnicutt. judge of probate, asking a change of troops, and that they
be brought from Edwardsville to Cross Plains, in Calhoun County, in that neighbor
hood. Cross Plains is only a mile and a half from Patoua. The troops were with
drawn and sent to that place.

Question. Do you know the character of the signers of that application?
Answer. No, sir.

Question. It was indorsed by Judge Hannicutt?
Answer. It was indorsed by the civil officers, and that induced me to act.

The next case, No. 19, class second, 1869, [see Appendix,] is a letter of Robert Fearn,
a gentleman well known in Huntsville, he is a planter, requesting military protection
for the Vienna district. This refers to the former application. That was followed by
a person who came in and confirmed the whole thing; though Mr.. Fearu s statement
would have been sufficient for me. He is a gentleman of high social prominence and
an old resident of Madison County. He has a large place which he plants, nearly op

posite to Guntersville, on the Tennessee River.

Question. What was his political status ?

Answer. He is a democrat, and always has been. I sent the troops, and went up
there to look into the condition of things. It was very bad, indeed. There had been
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a round-robin signed by a great many white men in the county, and among them some
prominent ones, directing every negro to leave that section. The crops were in such
condition that if protection had not been given they would not have gathered a parti
cle. I sent the troops up, and located them 011 Mr. Fearn s plantation. It has been
entirely peaceable from that day to this.

Question. Was that in Madison County ?

Answer. No, sir
;
in Marshall. Mr. Fearn adds (as he says) his own request to that

of the gentlemen from Vienna.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you ever hear who were the signers of this round-robin ?

Answer. Yes, sir
;
the men were well known. Some were prominent men in their

locality. They had just got tired of the negroes, and wanted them all to leave.

Question. Was it a strong organization there?
Answer. No, sir

;
I don t think so. They had a very erroneous idea and view of the

military power, perhaps, and that, of course, produced a great effect. They did not
know how far the military could go. An officer could have done almost anything, and
a great majority of thorn there would have thought he was doing nothing but what ho
had a right to do

;
but the mere presence of the troops and the knowledge of what

they might accomplish was the cause of inestimable good. It was cheerfully testified

to by everybody up there.

The next case, No. 20, class second, 1869, [see Appendix,] is that of John Leslie, who
makes affidavit September 23, 18G9, in regard to preaching being broken up by dis

guised men on the 4th of September, and his being shot at on the 13th, his house being
forcibly entered, his wife struck, his son whipped, &c.
The next case, No. 21, class second, 1869, [see Appendix,] is the affidavit of William

Blair in regard to violence^ whipping, cutting, &c., committed upon him by disguised
men in Limestone County, Alabama, in December, 1868.

Mr. BUCKLEY. There is, attached to the testimony of Mr. Lakin, the affidavit of
Eliza Jane Blair, a sister of William Blair, and this sub-committee have taken the

testimony of Augusta Blair, his father, at Huntsville.
Answer. That case, No. 21, includes all that came to my knowledge in 1869, and I

know nothing, of what became of the majority of them. I turned them over to the
civil authorities.

By the CHAIRMAN:

Question. You may now take up your list for 1870.

Answer. The cases for 1870, like those for 1869, comprise two classes, the first of which
includes reports by officers under my command, with various documents appended ;

and
the second class is composed of applications for military aid, affidavits, statements, &c.,
from civilians.

No. 1, of class first, 1870, [see Appendix,] is a letter from myself to the assistant ad

jutant general of the Department of the South, January 12, 1870, forwarding docu
ments A, B, C, and D, regarding disturbances in Blount County, consisting of letters to

me from Rev. A. S. Lakiu, and letters to Mr. Lakin by Rev. A. B. Watson and Rev. T.

W. White
; also, a letter to me from William Shapard, of Blouut County. This gentle

man, Lakiu, wrote also to General Sherman at the same time. I sent these papers on
to General Terry. There were no troops sent there. I examined into the matter as
far as I could. I got some testimony in regard to Mr. Shapard, and I found that his

statements were questionable; but I thought, on the whole, as it came from so many
sources, the troops had better go over there, but General Terry did not decide to send
them.

By Mr. BLAIR :

Question. What do you know about Lakiu ?

Answer. Very little. I have seen him several times. At first he came to see me, and
I listened to his statement, as he was a clergyman. I began to inquire, and found the

very moment I commenced to inquire that certain persons were violently opposed to

him, and would listen to no good about him. People of his denomination spoke well
of him, and I believe he maintained a fair standing, but I think there are people in

Huntsville who detest him, and would not listen to anything good about him. I would
credit his statements. I think he has had a great deal of trouble. I think, to come
down to the absolute facts, that he has had a very hard, rough time of it. He has
been out preaching ;

what he preaches or says t do not know, but ho has many and
violent enemies. I have heard nothing against his standing as a minister, though I

;ried to find out whether he was a reliable and truthful man. Though his statement

nay be decidedly colored, yet I believe him. I have not seen anything of him for a

long while. He came last to tell me the story of the Ku-Klux baby ;
he was just going

on to appear before your committee in Washington at that time.
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By the CHAIRMAN :

Question. As to his enemies in Huntsville, are they not political enemies f

Answer. Yes, sir
; they are. Whether they would be enemies to him alone on that ac

count T do not know, bnt they are on the other side in politics.

By Mr. BLAIR :

Question. Is it not a conflict between the North and South churches ?

Answer. Yes, sir
; unquestionably, the church difference has a great deal to do with

it
;
and I think much of the trouble in the country is owing to the division of tho

churches. I think these church people have a more intense hatred to each other than,

any other classes.

Question. I see an allusion in there to the Church South by one of the parties who
writes, and he attributes to the Church South a desire to take possession of their

church ?

Answer. Yes, sir.

Question. I do not see any allusion to politics in the letter
;
state whether all this

business is not more a quarrel between the North and South Church than anything
else?
Answer. No, sir

;
it never came to me in that shape ;

but my convictions are that that
has a great deal to do with it. But I never had any occasion to call in question any
statement Mr. Lakin made. At first, I was disposed to listen to him, because the man
had had, or professed to have had, so much actual experience, in consequence of his

office
;
he knows so much from what he has seen himself. He states that he has been

driven away, his churches burned, and his school-houses burned, and he has been up
among the people all tho time

;
but he is so distasteful to the people at Huntsville, that

I would hesitate long before I would believe everything that is said against him, be
cause I know that they are violently prejudiced against him, and it has been all stirred

up lately. They saw in the papers a statement of his testimony given at Washington,
and it set everybody alive against him. \

By the CHAIRMAN :

Question. Has not this prejudice principally arisen since he gave his testimony at

Washington ?

Answer: Lately? Yes, sir
;
it has all revived. It did exist, but it had got quiet. It

was known that he was going to leave and go North.

Question. Was it known that he was a very earnest republican?
Answer. Decidedly so

; everybody knows it
;
he has no hesitancy about it. He is said

to be an effective man before a negro audience.

By Mr. BLAIR :

Question. In his testimony he declared under oath that he took no part in politics
whatever.
Answer. What did ho consider taking part ?

Mr. BLAIR. That is more than I can say.

By the CHAIRMAN :

Question. You do not know of his making political speeches ?

Ansiver. No, sir
;
but he is recognized by everybody as a very earnest republican. As

these letters show, he was riding all through that country. I took care to inform my
self about that. I asked unprejudiced men if what he said was not correct

;
if he was

not to be relied upon.
The next case, No. 2, of class first, 1870, [see Appendix,] is a letter from myself to the

assistant adjutant general, Department of the South, January 20, 1870, inclosing a
letter from Circuit Judge Haralson, in which the judge requests the assistance of
United States troops for the civil officers in Blount County, Alabama, and states va
rious facts in regard to the condition of affairs there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Hnntsville is in his circuit, I believe ?

Ansiver. Yes, sir
;
Huntsville is in Judge Haralson s judicial circuit.

The next case, No. 3, class first, 1870, is a report. March 3, 1870, from Lieutenant P.

H. Flood, in reference to disturbances in the neighborhood of Stevenson, Alabama,
that upon investigation he finds the chief cause to be a negro living with a white

woman, but thinks it only a pretext for the disturbance. He gives a full report in

reference to it.

The next, No. 4, class first, 1870, is a report, March 5, 1870, from Lieutenant Charles

Harkins, Second Infantry, on the state of affairs at Somerville, Morgan County, Ala
bama.

74 A
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By Mr. BLAIR :

Question. Did you make any further efforts to ascertain the true state of affairs in
that county ?

Answer. I did. I informed Governor Smith, who seemed to be ignorant of what was
going on, that law was set at defiance. People came in with most exaggerated reports
to Huiitsville. There was nothing authorizing these people to call directly on the mili-

lary. I sought the sheriff. The sheriff came up to me secretly and at night, and made
the most extraordinary statement to me

;
he said he was going to suspend the func

tions of his office.

Question. Had you reason to believe, from your subsequent investigation, that the
cause of the disorders in that county arose from personal and family feuds ?

Answer. Yes, sir; I came to that conclusion, and that politics had little to do with it,

though, strangely enough, certain people on one side were of one political complexion,
and certain others on the other, but it was so mixed up that it was hard to tell. I

thought no political cause appeared in it, but it was all personal ;
it had been going

on for years. One man had been shot a long, long time ago by one side, and these par
ties were watching each other all the time.

By the CHAIRMAN :

Question. Was not Judge Charlton a very active republican ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had he not been foreman of a Federal grand jury and taken a very active

part in bringing these lawless men to justice?
Answer. Yes, sir

;
he had.

Question. Had he not also been very earnest in putting down these disguised bauds
known as Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had he not even assisted in forming an anti-Ku-Klux party ?

Answer. Yes, sir
;

it was called the anti-Ku-Klux party.
Question. Had not these things made him very obnoxious to the democrats or con

servatives up in that part of the country ?

Answer. Yes, sir
; they had

;
but he was generally regarded as a good man by every

body.
Question. He had been probate judge ?

Answer. He had been a probate judge. He came to see me himself while he was fore
man of the grand jury, and asked for my papers in connection with the Ford case and
Dean Reynolds case.

Question. Was it not supposed, at the time of his assassination, that that was due, in
a great measure, to his active efforts as foreman of the grand jury to bring the mem
bers of these disguised bauds to justice?

Answer. Yes, sir
;
I heard that stated several times.

Question. If none of the committee have further questions to ask in relation to that

report you may proceed to the next case.

An-swer. The next, No. 5, class first, 1870, is my own report, March 30, 1870, to the

headquarters of the department, in regard to affairs at Jacksonville, Alabama.
No. 6, class first, 1870, is a report, April 13, 1870, of First Lieutenant Charles Har-

kins, Second Infantry, in regard to the murder of Mr. Samuel Boyd, solicitor of Greene
County, Alabama, to which are appended statements of the sheriff, tax assessor, and
others.
No. 7, class first, 1870, is a report, April 21, 1870, of Mr. Harkins, on the causes of the

disturbances at Eutaw and the vicinity.
Question. Does that relate to the riot of 1870 ?

Answer. No, sir; that was at Eutaw, in Greene County; it was after that.

Question. Does it relate to Boyd s murder ?

Answer. No, sir
;

it was about some rumor that they were going to have the town
burned, and various other matters.
The next, No. 8, class first, 1870, is a report, June 29, 1870, of Captain George H. Mc-

Loughlin, Second Infantry, in regard to disturbances at Stevenson, &c., stating that
he had notified the sheriff of the county and the mayor of his arrival and his readiness
to proceed to Bridgeport. Stevenson was, for a long time, a troublesome and disorderly
place, but it has been quiet now for a good while.
The next, No. 9, class first, 1870, is a report from Lieutenant M. Frank Gallagher,

J:&amp;gt;ily 12, 1870, concerning disturbances at Ashville, Saint Clair County, Alabama, and
to it is attached an affidavit of Charles A. Ritchey. This is an official report, and a
matter that caused a great deal of trouble one way and another. I found that there
were parties there armed against each other. The people there had attacked a man
named Springfield, who, with his friends, were in a house, and there was a regular
siege. The report explains it very fully. I scut troops down there. But it is proper
to state, in this connection, that an examination was made by the civil authorities
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there
;
and a very different statement of affairs was made and published in the paper

by some man I forget his name that gave the other side of this story.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you hear that Mr. Springfield was afterwards wounded in the arm ?
Answer. I did.

Question. And that he was obliged to leave the county ?

Answer. I did. I saw him.

Question. Did you hear that he was shot in a buggy, his wife by his side ?

Answer. Yes, sir
;
I heard that.

Question. Did you understand that he was the deputy marshal taking the census of
Saint Clair County ?

Answer.. No, sir
;
he says,

&quot; The United States assistant marshal told me it was unsafe
for me to take the census.&quot;

Question. Did you hear that Mr. Springfield was the man appointed United States
marshal for the northern district ?

Answer. Yes, sir; I know that fact.

By the CHAIRMAN :

Question. Was Mr. Springfield a native of the South ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. He had been a republican member of the Alabama.legislature, had he not ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. And had been in the Union Army ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was the statement that you refer to, giving the other view of the case,
published in a democratic paper?
Answer. Yes, sir

;
it was published in all the papers. It was certainly published in

the democratic papers everywhere through the State
;
and I think it was published in

the Advocate, of Huntsville, though I am not certain.

Question. Have you any other information in regard to the facts reported by Lieu
tenant Gallagher tending to show whether his conclusions were correct?
Answer. Yes, sir

;
I have the report of the officer whom I sent there in charge of the

troops, Lieutenant McLoughlin, which I will submit to you presently, on the state of
affairs in Saint Clair County ;

it is No. 12
;
he made several reports.

The next case, No. 10, July 20, 1870, is a report of Captain McLoughlin in regard to
affairs in Stevenson. It ought to be considered with the others from Stevenson. In
it he states concerning outrages on John McManmau. I turned that over to thejgivil
authorities there; I do not know what was done with it.

No. 11 is also a report from Captain McLoughlin, July 31, 1870, in which he states
that his camp at Ashville was fired on, and an attempt made to capture his guard ;

that there is only mob law in the county, and he appends the affidavit of a Union
soldier, Colomay Smith, who has taken refuge in his camp for protection, having been
hunted out because he was a Union soldier.

No. 12 is*another report from Captain McLoughlin, of which I spoke a few moments
since, regarding the state of affairs at Ashville, Alabama. To it are appended a letter
from Judge De Berry, requesting that the town of Ashville be placed under martial

law, and an affidavit of Wm. Starkey, detailing a Ku-Klux outrage upon himself.
There is an instance of a civil officer making such an application as I have mentioned.
He was a judge of the probate court. I wrote to Captain McLoughlin immediately,
forbidding him to take action on the communication, and informed him that he had
no right to consider such a request. I was at Patoua at that time in compliance with
the request of the governor, while the investigation of the murder there was going on.

I replied to Captain McLougliliu when lie forwarded to me this request of Judge De
Berry, as stated. I directed this officer to confine himself to the orders he well under

stood, and if he found that the civil officer could not keep order, to assist him as a

posse in making arrests, but no more. Quiet was restored.

No. 13 is Captain McLoughlin s report relative to the state of affairs in Saint Clair

County, Alabama.
No. 14 is his report of August 15, 1870, from Ashville, Saint Clair County, that Cap

tain Springfield was wounded whils coming to town, by a party in ambush; requesting
a doctor to be sent to him immediately, in case of accident, as his men were scouring
the woods. I believe these papers are all I have in regard to that affair.

The next, No. 15, class first, 1870, is rather a lengthy report, August 20, 1870, of an
other officer, Lieutenant John C. Bateman, who was sent to Courtland, where there

were disturbances.



1172 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Courtlaiid, in Lawrence County ?

Answer. Yes, sir; it is in Lawrence County. He gives an account of a fight between
negroes and disguised men at Courtland, and appends a statement of W. W. Baker,
notary public and justice of the peace, and a statement of C. H. Foster, of J. C. Baker,
of John Phelau, and of C. J. Simmons, with a diagram of the scene of action. That
really was one of the most complete instances where the people took up the case and
assisted the officers of the law. It was not necessary for me to send soldiers. The
fact that these negroes succeeded in killing one of the disguised men elated them, and
they have had no trouble since, I think.

No. 16 is a report of Captain McLoughliu, August 28, 1870, in regard to the murder
of Mr. Frank Harrison, a citizen of Ferryville, Saint Clair County, and the supposed
reason for his assassination. I was at Patona at the time, and sent word to headquar
ters that additional troops were needed there, and asked that a company be sentr. This
was done at once.

No. 17 is a report from Lieutenant Bateman, at Fayetteville, October 24, 1870, in

regard to Ku-Klux depredations in Fayette County, and the organization of a counter

party styling themselves &quot;

Mossbacks,&quot; and their encounters.
I have one paper here. No. 18, which is another report from Lieutenant Bateman,

dated October 30, .1870, of his operations in capturing Ku-Klux, while aiding the sheriff.

An affidavit by the sheriff is attached. He details the arrest and confessions of six of
the Ku-Klux Klau and their captain, and sends two of the uniforms, and states that

process could not be issued there.

No. 19 is another report from Captain McLoughliu, Ash ville, Saint Clair County,
November 20, 1870, in which he states that Jesse Ingram wras driven from his house oiv

the 14th, went to Springville, and swore warrants out against some of the parties;
some lived in Springville. Upon seeing Ingram, fired at him, shooting him pretty
effectually. They were turned loose, as there were no witnesses against them. That
concludes the first series of the documents of 1870, consisting of reports by officers in
the military service, with documents appended to those reports.
[The committee having taken a recess of one hour for dinner, the examination of

General Crawford was resumed.]

By the CHAIRMAN :

Question. You may proceed, general, with the statement of cases upon which you
were engaged before the recess.

Ansiccr. I now come to class second, of 1870, of documents which consist of applica
tions from civilians for military aid, affidavits, statements, &c.

No. 1 is a letter from Judge Haralson, January 8, 1870, applying for troops to be sent
to De Kalb County to report to the sheriff, and assist him in enforcing the laws. I

sent them, but I do not know what they did. I have previously submitted, in connec
tion with document No. 2, of class first, 1870, a communication from Judge Haralson
in regard to affairs in Blouut County, in which he requests troops.

No. 2, class second, 1870, is an anonymous letter, referred to me by Governor Smith,
and to which I did not pay any attention. It is signed &quot;Many Citizens,&quot; and though
it has some strange statements, and contained many curious things, using the names
of a great many people, there was no respectable name attached to it, and I never took

any notice of it.

The CHAIRMAN. I do not think that ought to be received as evidence, and you need
not submit it.

The WITNESS. No. 3 is an affidavit of Samuel Lawlor, also of Robert Barbee, February
26, 1870, concerning Ku-Klux outrages in Averyville near Stevenson, Jackson County.
Troops were sent there and staid till things became quiet ;

after that they were then
withdrawn.
No. 4 is another anonymous communication, February 26, 1870, in regard to Ku-Klux

outrages, and asking for guard or arms and ammunition. I did not pay much attention
to that, for I had already ordered troops there. The paper is not signed by any name ;

it is merely
&quot;

Citizen.&quot; He says his son-in-law is a wounded man.
The CHAIRMAN. You may ornit that.
The WITNESS. No. 5 is an affidavit ofFrank Bell, February 28, 1870, in regard to Ku-

Klux violence at his house on the plantation of Mr. Frank Bell, Madison County.
No. 6 is an affidavit of James Bell and Joshua Harris, February 28, 1870, detailing

outrages on the plantation of Houston Bell, on the Whitesburgh pike, Madison County,
Alabama.

No. 7 is a report by H. G. Thomas, sheriff of Morgan County, March 31, 1870, that
the disturbance in that county is unsettled

;
that he is unable to preserve order

;
and

that he is obliged to resign, or at least suspend business for the present. This paper
is one to which I desire to draw the attention of the committee. I think that applica
tion a very remarkable paper. At that time these people were out and regularly armed

against each other in two parties. The sheriff could not and did not do anything.
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No. 8 is a letter from the Hon. Charles Hays, June 24, 1870, concerning outrages in
Surnter, Greene, and the adjoining counties, and urging me to keep troops in Eutaw
after the election, to send a company to Livingston, Sumter County. I endeavored to

keep troops there, because I have thought ever since I have been in the State that that
was where they ought to be

;
that they ought to be in Greene and those border coun

ties. I referred this letter to the commanding general of the department for his action,
and troops were kept there until after the election of 1870, I think.
No. 9 is a letter of Judge De Berry, the probate judge of Saint Clair County, from

Ashville, July 10, 1870, requesting that troops be sent to that county at once for their

protection. That was on account of the general troubles and difficulties there. I sent
the troops there and things quieted down.
No. 10 is a letter from Mr. E. G. Barney, general superintendent of the Selnia, Rome

and Dalton Railroad, dated Patona, Alabama, July 12, 1870. asking for a force of at
least one hundred men, to be sent there at once, in consequence of the disorders, stating
the hanging of a Mr. Luke, teaching a negro school; also of two negro men, at same
time and place, two others being shot dead. He says that the State officers are power
less. I sent troops immediately.

No. 11 is an application, of the same date, from W. S. McElwain, general freight
agent, at the same place, on the same subject.
No. 12 is an affidavit of John McManman, taken by Judge Lewis M. Douglass, pro

bate judge of Madison County, concerning the outrage on McManmau, on the night of

the 12th of July, nearScottsborough. Jackson County, Alabama.
No. 13 is a statement of A. D. Bailey, July 19, 1870, with accompanying statements

of C. I. Sharpe and E. L. Hesterby, concerning a massacre at Cross Plains, Alabama,
on the night of Sunday, July 10. Mr. Bailey is a school-teacher there

,
a man of some

local importance, I believe.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were you present at the investigation of that case?
Answer. Yes, sir; I was. I did not enter the court-room at any time, but I was at

Patona.
No. 14 is a communication of S. Crawford, the mayor of Stevenson, Alabama, to me,

December 2, 1870, referring to the disturbances there. This was sent when J. was not
at my headquarters, and it was forwarded to the headquarters of the Department of
the South. Upon it J. H. Taylor, assistant adjutant general, puts the following in

dorsement: The time has arrived when Alabama should bo able to enforce her own
laws, and protect her citizens without reference to the military force of the United
States. The troops applied for wrill not be furnished. By order of Brigadier General

Terry.&quot;

Question. How did he know the time had arrived, and what became of that paper?
Ansicer. I understood that Governor Smith forwarded that paper with that indorse

ment to the War Department.
Here is No. 15, class second, an affidavit, October 15, 1870, of Lucinda Ford, concern

ing a Ku-Klux outrage upon herself and family, on the plantation of William Saunders,
in Madison County, Alabama. It was taken before James H. Bone, clerk of the circuit

court.

No. 16 is a letter to me from D. L. Dalton, the governor s secretary, October 15, 1870,

forwarding a letter from W. B. Bowen, dated Tuskegee. Alabama, October 13.

By the CHAIRMAN :

Question. Is Mr. Bowen the postmaster at Tuskegee ?

Answer. Yes, sir. It is in relation to some firing upon a colored congregation. That

completes the series of class second, 1870. Here are some of the telegrams which I

have received, and which I will submit. I do not think the set is entirely complete.
I submit them in connection with the documents which I have already laid before the
committee. [Telegrams, eleven in number, submitted by the witness, will be found

printed in the Appendix to his testimony at the end of the documents previously re

ferred to, class second, of 1870.] The last telegram, you will observe, is from Governor

Lindsay ;
it was sent on to General Terry and complied with. I have here an affidavit

by Wilie McGregor, dated the 18th of May, 1871, which I received, and which I also

submit. [Said affidavit will be found in the Appendix to the testimony of this wit

ness, printed after the telegrams aforementioned.]
Question. Did I understand you to say that some time ago, or after it became gene

rally known that you would not comply with any applications for troops unless the

application was made by the civil officers) people ceased to make reports to you of

outrages ?

Answer. Yes, sir; they have generally ceased to report them to me.

Question. The list you have furnished the committee to-day embraces, then, only such

cases as have been reported to you by your subordinates, and by civil officers, and
from civilians ?
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Answer. Yes, sir.

Question. Is it within your knowledge that a great many cases of lawlessness and

outrage have occurred in Alabama which are uot embraced in the lists you have
furnished ?

Answer. It has been so stated to me. I have heard it so stated.

Question. From your information, in what parts of the State do disturbances princi

pally exist now, and what seem to be their character ?

Answer. I think there has been a very great improvement in things in Alabama a

very perceptible improvement, during the period of time that I have been in this State.

I mean to say that the passage of time has improved the condition of things very per
ceptibly. I think it has been going on for a long time. The fact is that there are cer

tain portions of the State, certain counties, where these disturbances take place more
frequently than in others, (and it is these disturbances, in these counties, that give an
idea of a disordered condition of affairs in the State;) but I think that the State of
Alabama is one of the very best of the reconstructed States, as far as I know. I

think there has been a very great and material improvement. Matters in North Ala
bama are quiet, and have been so for many months, as far as I know.

Question. My question was, in what parts of the State do disturbances principally
exist now ?

Answer. I was about to answer. I think the counties of Fayette, of Pickens, of

Sumter, of Greene, and of Choctaw are the most troublesome. The western counties
of Alabama are the most disturbed of all. We have but little disturbance now in

North Alabama, and none that I hear of in the South at all.

Question. Do you hear of any in Coosa and Tallapoosa Counties?
Answer. No, sir ; I never hear of any there at all. Of course I heard of the disturb

ances that were there not very long ago, when they took place, but they were never

brought directly to me.

Question. What is the character of the disturbances that are said to prevail in the
western counties which you have named ?

Answer. Well, the troubles with the negroes principally, interference with them.

Question. Committed by bands of disguised men ?

Answer. By disguised men sometimes, and by others, too, who were not disguised.
Question. As a general rule, what has been the disposition of the communities in

which the outrages you have detailed have been committed, to bring their authors to

justice, and to prevent their recurrence ?

Answer. 1 think, as a general rule, the sentiment of the best men in the different

counties has been to bring these men to justice. I think that all prefer that
; they all

say so; all that I have talked to do, and I have talked with the prominent men of
both political sentiments. I think that is the desire. They all say so, at least

;
but I

know that crimes have been committed in which there has been no effort to bring men
to justice at all.

Question. I desire to have your opinion on this question. If the good men of the-

community in which these disturbances exist were to combine earnestly together to

prevent them, to put a stop to them, is it your opinion that they could accomplish it ?

Answer. I think so decidedly now, and have always thought so.

Question. So far as your information goes, have respectable men, men of property in

the community, been engaged in these disturbances ?

Answer. Not at all. I had heard that they had been, and I took every occasion I

could to find out, if possible, but I have never been able to find it out. I mean land

holders, the inen who give tone to society, considered as a class. They would say that
this was all wrong, and in a mild way deprecate it, yet they would not take any
trouble to give help in finding out these men. They did not think it was their affair.

They have often said to me that all the offices were in the hands of the republicans ;

let them preserve the peace ;
it was their business.

Question. They did not seem to think it was any concern of their own ?

Answer. No, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did they not say that they were themselves under disabilities ?

Answer. They so said
; many of them.

Question. And as banned by the Government itself, of course were not called upon to

help it ?

Answer. Yes, sir
;
I have heard that a great many times at a great many places.

By the CHAIRMAN :

Question. Did they make their disabilities a^ plea why they should not assist in pre
serving the peace?

Answer. Often; but they would not state it as a reason. I would talk to them and
ay,

&quot; You could put this down if you chose to.&quot; I invariably tried to argue with
these gentlemen that this thing was a machinery that would work back upon them-
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selves if they did not stop it. I believe they are to-day more inclined to take that
view of it, and to put it down, than ever before. I have heard gentlemen in the streets
of Huntsville, young gentlemen whom I did not think, two years ago, would have ex
pressed any dislike to this thing, or reprobation of it, say they would be willing to
shoot upon disguised men that came into the streets. I heard a young gentleman sav
that, a son of one of the first people.

Question. Has not this reaction of public sentiment proceeded in a great measure
from the loss of labor they are sensible they are sustaining in consequence of the in
timidation of the negroes, and is it not a fact that the negroes have left these disturbed
localities in considerable numbers, so much so that the planters are becoming alarmed
lest there will be a scarcity of labor ?

Answer. Yes, sir; I think so. In some localities that has been the case. I do not
think that the planter has any antagonism to the negro at all; I think he wants his
labor. I think it is a class of white men, not possessed of wealth or real estate, that
exists in Alabama, many of them in the mountains, that is hostile to the negro. Those
people see him on the rich lands and possessed of political privileges, which increases
the old jealousy, and they know that if they can get rid of the negro, have him col
onized for instance, it will be better for them both on the point of association and the
division of political rights. I believe that the planter has no antagonism whatever
to the negro ;

he wants his labor.

Question. Do you not think that the planters have consented thus far that this state
of things should be allowed to succeed, for the purpose of deterring the negro from ex
ercising his privilege of voting ;

do you not think that they were willing that the ne
groes should be Ku-Kluxed far enough to make them democrats.
Answer. That would be merely a matter of speculation. I have no evidence upon

which to say that; on the contrary, in talking to them about that, I never heard one of
them say that he objected to the voting of the negroes. Many believe that if the

question was put to the people of Alabama to-day, they would not deprive the negro of
the right of voting. I think they would like to control him, and I think they look for

ward to the time when he will vote in their interest, but I do not think that they now
want to take the vote away from him by violence.

Question. Do you not think that many outrages have been committed in order to pre
vent the negroes from voting the republican ticket?
Answer. Yes, sir; I think so, in many cases. That is my conviction. I think that in

those counties I have mentioned that is so, though I could not prove it. I have known
instances instances have been related to me where colored men have been kept away
from the polls. There is no question about that.

Question. Do you not think that a duress has been exercised over the negro by the

planter by threats of turning him off from the plantation unless he voted in accord
ance with the land-owner?
Amivor. I did think so, but, on inquiring into that matter, especially of these men at

Huntsville, with whom I have associated more than any others in that respect, they
told me, no. I think the planters generally decline to give the negro any advice

;
the

negroes have told mo so. I think in certain places in the State this low class of white

men, and sometimes these young, wild fellows, of good connection, have kept the negro
from voting ;

I do not think the laud-owner, the general planter, cares much whether
the negro votes or not. The planters look forward, and hope to get him to vote on
their side and in their interest.

Question. So far as your observation has extended, is there any discrimination made
on account of color or political opinion in the administration of justice ?

Answer. In reference to that I have but little information. I know nothing about
the operations of the State courts I have never followed them but of the United
States courts I do ; I have followed them somewhat.

W
Kn-
ment ? Do you know of any such cases ?

Answer. No, sir
;
I do not.

Question. Do you think that it is possible that such a state of things could exist in

any community if public sentiment was in earnest in putting down outrages of this

kind? ,&quot;

Answer. No, sir; I think that the juries have most of them been drawn from
hostile communities

;
I think that there is no question about the sort of men that

go upon them, and it is very difficult to get a grand jury to indict these men
;

that

lias been the constant complaint, and if indictments are found, it is very difficult to

get a petit jury to convict.

Question. What is your opinion as to the adequacy of the military force under your

control, for properly preserving the peace of the State in these disturbed regions at

this time ?

Answer. Just at this present time I do not think there is necessity for a large body
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of troops in Alabama. But upon the approach of the election, I do think troops are nec

essary in certain sections, in order to preserve the peace and to give the people, espe
cially the colored voters, protection. There are some parts of the State where I think
it is absolutely necessary, but not in all.

Question. Will you give the committee the reasons for this opinion which you now
express ?

Answer. In regard to the troops being necessary ?

Question. Yes, sir
;
in view of the election next year.

Ansicer. I think there are certain portions of the State that have been and are now
disorderly. The negroes are there in large numbers, especially in those counties that
I have mentioned Greene, Sumter, Pickens, and Choctaw

;
and I do not believe and

never have believed that at the last election there was a fair opportunity for the negro
to poll his vote in those counties. On the election day I commanded all the troops in

the State, and received telegrams from every part, and though the election was re

markably quiet, yet the change of the vote in some of these counties seemed almost
miraculous. Greene, which had given 3,500 for the republican candidate was it not,
Mr. Buckley ?

Mr. BUCKLEY. About 2,700.
The WITNESS. About 2,700 majority for the republican candidate, to the utter aston

ishment of all who were awaiting election returns, gave forty-five democratic major
ity.

By the CHAIRMAN :

Question. Is it possible to account for that result upon any other theory than that
the colored people were deterred from expressing their opinions at the polls ?

Answer. That is the natural and only sensible inference, though I have never seen

anything which would prove or substantiate that in a court.

Question. And you argue from your past experience that in the future it will be nec

essary to have troops in the State for the purpose of seeing that all men are allowed
to express their opinions at the polls ?

Answer. Well, I would hardly like to say that, because the great proportion of Ala

bama, I think, is now quiet, and I believe there would generally be a fair election ;

but I think at certain points
Question. I refer to the disturbed districts.

Answer. Yes, sir; I think decidedly that troops would be needed in that district. I

think it is the fourth congressional district of Alabama Mr. Hays s district.

By Mr. BUCKLEY :

Question. What, in your opinion, general, has been the effect of the presence and ac
tion of the military in Alabama ?

Answer. I think it has been tranquillizing and good. I think that in certain parts of
the State the mere presence of the troops the mere fact of their being there has
tended to repress the people inclined to lawlessness, and give encouragement to other

persons there, and the negroes especially, to exercise the new rights conferred upon
them.

Question. Do you have this opinion upon petitions received from citizens in different
counties of the State, or from the manner in which troops are welcomed as they are
sent to the different points in the State ?

Ansiver. From both. Matters have changed very much since I came in. I find now,
in sending troops, that almost everybody is glad to have the United States troops
come. The men who were on the confederate side during the war are kind to our men,
and officers in several parts of the State have been most kindly treated. At Tuskegee
our officers were gladly welcomed. They say, of course, if they must have troops, they
prefer the best they can get, the organized force.

Question. Have you ever had applications for troops from the city of Selma ?

Answer. Yes, sir
;
last winter I had an application from some of the very best men

there. I sent down a force from Patona immediately. There seemed to be a very bad
state of things there. This officer told me lie was received most kindly. Passing there
the other day, some gentlemen referred to it, and said to rue how glad they were to re

ceive them
;
how important their action was.

Question. Then you think the troops have acted as conservators of the peace?
Answer. Yes, sir

;
as conservators of the peace alone.

Question. How much truthfulness is there in the clamor which is made throughout
the press that the troops are here for the purpose of oppressing the people, and depriv
ing them of any portion of their rights ?

Answer. I have never been able to take that view of it at all; never for a moment.
I do not thiuk any action of the troops certainly not since I have been in Alabama
will support that argument a moment.

Question. Yet you have seen the charges made in the newspapers, have you not ?

Answer. 0, yes, sir.
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Question. Are the troops now located, and have they generally been located in dis
turbed portions of the State ?

Answer. No, sir
;
not always. Iii this district we have been speaking of, in replying

to the question of Mr. Pratt, there are no troops ;
there is not a soldier in the whole

district. There are some in Mississippi, at Aberdeen, and one or two other places alon&quot;
1

the line, but not in Alabama.
Question. Is it not quiet in North Alabama ?

Answer. Yes, sir
;
so far as my knowledge goes.

Question. Is the necessity for troops there as great as in West Alabama ?

Answer. I know of no necessity for troops in North Alabama at all.

Question. Do you think it would tend to peace and good order to have them trans
ported from that place to the western portion of the State?

Answer. I think so. I would like to say there is -but one company. I have but fif

teen men for duty at Huutsville
;
but I believe, so far as I know the sentiment of that

section of the State, that they are decidedly in favor of law and peace and order, and
the punishment of crime by law.

Question. That sentiment is increasing and growing stronger?
Answer. Decidedly so.

Question. Have you, in the discharge of your duties, found it necessary to recommend
the presence of troops in certain points in this State ?

Answer. I have, sir. I made an earnest recommendation that troops should be sent
to the town of Eutaw, and permanently kept there

;
that I thought that the comple

tion of the Alabama and Chattanooga Railroad, and the easy communication of Tusca-
loosa and Livingston, would answer all purposes.

Question. Were troops sent in accordance with your recommendation ?

Answfr. They have not been, yet.

Question. From your knowledge of the public sentiment in Ala-bama, and the feeling
of the people here, do you think that a republican can advocate his principles publicly
all over the State without any apprehension of personal violence or injury ?

Answer. I think he can do it now a great deal better than he over could before. I
think in some parts of the State he could do it without the least hesitancy ; they would
all listen to him

;
but I think that in other portions of the State there would be a little

hesitancy, if not open opposition.
Question. Did you hear the speeches at Eutaw last year ?

Answer. Yes, sir; I heard them all.

Question. Did you hear anything inflammatory or exciting, disturbing the citizens?
Answer. The tone of all the speeches I heard was the reverse. I heard General

Warner and Governor Parsons, and their tone was entirely to the contrary ;
their

speeches were exceedingly conciliatory and judicious.
Question. Some witnesses have expressed the view that had it not been for that riot,

Governor Lindsay would have carried the county by about five hundred democratic

majority. Are you of that opinion ?

Answer. No, sir
;
not all. I do not see how they argue in that way.

Question. Of course you heard exhaustively of that affair ?

Answer. Yes, sir; I was present. There was a large number of negroes at that meet
ing. , I did not often go to these political meetings.

Question. Politicians are iu the habit of speaking of troops being quartered on com
munities, and the people s action being controlled by bayonets at their throats. Will

you please explain all that is done wheu troops are sent to localities on the request of
the civil officers ?

Answer. At the request of the civil officers, I have generally issued an order and the

troops have started. They come to the place, and take their position. It has been a

complaint, constantly made to me by the officers, that wheu they arrive they find no

body. A sheriff sometimes comes^ but very often does not come. They generally send
and inform him that they are there. In almost every instance, they stay there, and it

is just a mere moral effect produced by their presence. The peoploVhose applications

bring them there do not often appear. Officers have frequently complained that they
find nobody to show them any attention. I presume it is on account of the feeling
which the civil officers have, not wanting to- identify themselves with the troops right
awr

ay, lest they might get the credit of^having brought them there, but occasionally
some one comes and makes his appearance in the camp ; very frequently it is the gen
tleman on whose place they are camped. Very often it is a democrat

;
he tells them

that he is glad to see them come
;
that he does not know the necessity for their coining,

but if they must have troops there, they would rather have United States troops than

any others, and- then he would show them some better place to camp. I know in

Livingston, when our troops went there, they did not meet the sheriff or any civil

officer. Mr. Hale took them to his place, where they staid. I have been struck by
this fact, that wherever I have had troops stationed, when I came to take them away
the people generally wanted them to stay.

Question. You do not mean to say that the democrats wanted them to stay ?
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Answer. Yes, sir; both sides; the men spend money, and they have found that the

troops were not used, except in the most legitimate way, as preservers of peace and
order. They saw there was no ground of complaint against them

;
that they were as

much their friends as of anybody else. It is fair to say that many of the soldiers
are democrats, if they have any politics. They dislike the negroes, and have no affilia

tion with them.

Question. So that there is no foundation for this allegation that the troops are quar
tered upon any community ?

Answer. No, sir.

Question. Or that the action of the community is controlled by bayonets ?

Answer. No, sir. I think that is so far from being the fact, that, as a general thing,
the people of this State and all other Southern States, where 1 have been, would rather
see the troops go away because the very fact of their being here addresses itself to
them as an evidence that they are here to keep them in order

;
but as they are finding

out that they are simply to control the lawless, and prevent the bad from committing
violence, the people have ceased to have any such opinion about it. I don t think the

people of Huntsville to-day would willingly see the troops removed, and I have been
with them a long while, and have considerable attachment for them. I speak of the

community generally the citizens of the town. .

Question. Have your troops ever been used for any other purpose in Alabama than as
conservators of the peace ?

Answer. Never, on any occasion, have they been used for any other purpose.

By Mr. BLAIR :

Question. You spoke of a large republican majority that there was in Greene County
2,700.

Answer. Yes, sir, between two and three thousand.

Question. Were you aware of the fact that the democratic vote was much larger at

the last election, and that that was one of the causes of the reduction of the radical

vote in Greene County ?

Answer. No, general, I was not aware of that. I never gave any particular attention

to it. That is merely what I have heard
;

it struck everybody as very remarkable.

Question. That is a fact that was in testimony, that the democratic vote was much
larger at the last election in Greene County than it had been previously, and that the
diminution of the radical vote was to a certain extent accounted for by it

;
and the tes

timony spoken of by Mr. Buckley, in which the opinion was expressed that but for that
riot which inflamed the negroes and brought them out, the democratic vote would have
been still larger, is the explanation that was offered.

Answer. Which excited the negroes and brought them out to vote?

Question. Was there not hostility to the democrats by reason of this riot ?

Answer. I never heard of that before.

Question. You have been asked the question if the good men of the community had
set their faces agriust these disturbances, in different sections of the State, could they
not have controlled and put a stop to them, and you have expressed an opinion that

they could ?

Answer. I have.

Question. I will ask you whether if the officers of the law had been efficient, if they had
been fairly elected, instead of being thrust upon the people by an act of Congress, and
had enjoyed the confidence of the community, they would not have been much more
efficient in preserving the peace ?

Answer. I think there is no question about that
;
I do not make any decision in my

mind in regard to the specific points in that question, because these are subjects

upon which I ought not to decide, but I am of the conviction that if the civil officers,

from proper reasons, had enjoyed the confidence of the community, they would have
been tar more efficient, and there would have been less of these troubles.

Question. They were in great part utterly iu efficient ?

Answer. Yes, sir, I think so. The great majority with whom I had to deal were
inefficient men. When I would answer their call for troops, they would get behind the

troops when they got there, expecting them to do their duty for them; that Avas what
rendered me so cautious.

Question. You have expressed the opinion that the portion of the State in which there

was the greatest hostility to the negro was the mountain region I

Answer. Yes, sir, I think so
; particularly that class that live in what they call the

beats, and in the mountain region generally.
Question. Were these people generally Union men during the war?
Answer. That I do not know. I do not know of what politics the men were iu Ala

bama and Mississippi.
Question. Do you know, as a matter of history, for instance, that we enlisted large

bodies of men in North Alabama ?

Answer. Yes, sir.
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Question. You know, as a matter of history, that in the early part of the war, and be
fore the outbreak of the war, Northern Alabama was almost unanimously for the
Union ?

Answer. Yes, sir.

Question. There were very few exceptions to the rule. I believe it is a matter of

history that their entire delegation in the convention called for secession were elected
as Union men. Do you not know that as a part of the history of the State?
Answer. Yes, sir, I remember that that is so. The first Alabama regiment was raised

there. It fought upon our side.

Question. It is not true, then, that this spirit of hostility to the negro exists among the
old slave-holders, or in that portion of the State where secession was most popular ?

Ansivcr. No, sir
;
I do not think the planter hostile to him in that sense at all. He

wants his labor
;
he knows he is still valuable to him, and he does not want to kill him

or drive him away.
Question. The other class have always had hostility to the negro ?

Answer. Yes, sir, always; they were jealous of him before the war.

Question. They considered negroes as persons who interfered with their labor I

Answer. Yes, sir
;
their rivals.

Question. This is especially observable on the lines of railroad that penetrate through
that country ?

Answer. Yes, sir.

Question. These troubles of which you speak in Calhoun County have arisen, as

appears from these affidavits, from the negro, as one of them expresses it, and the

hostility especially is to these negroes working upon our roads?
Answer. Yes, sir, I noticed that.

Question. I have forgotten the names of the parties connected with these railroads
whose affidavits you read.

Answer. Mr. Barney, of the Selma, Rome and Dalton road, applied to me.

Question. He uses the expression that they are especially hostile to the &quot;

negroes em
ployed on our road.&quot;

Answer. Yes, sir.

Question. Do you infer, from your knowledge of these matters, and the character of
these affidavits, that the hostility of that class of white men to the negro is more on
account of his interference with their occupations, their labor ?

Answer. Yes, sir.

Question. It is from that more than from political considerations ?

Answer. Yes, sir
;
I know that to be the case in North Alabama, where I am more

particularly acquainted with the fact.

Question. Would there be any necessity for troops if the civil officers in the State of
Alabama were efficient in performing their duties?

Answer. Yes, sir
;
I think in some cases there would be.

Question. If, in addition to that, the officers enjoyed the confidence of the white peo
ple, would there be any need for troops ?

Ansiver. I should think so
;
there are places where I would still keep troops.

Question. In speaking of the quartering of troops upon the people, notwithstanding
the fact which you have stated, and of which I have no doubt, that the troops under

your command have never interfered except in a case where called upon by official

covered that the troops are used so decidedly in accordance with law, that they do not
care anything about it, and in some places they decidedly prefer to have them, because

they spend money.
Question. They prefer troops infinitely to the militia that would have been put upon

them by previous governors of the State ?

Ansiver. O, yes, sir.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Have any militia ever been raised this State ?

Ansiver. No, sir; never. Governor Smith made several attempts to raise volunteer

militia, but he could not get anybody to take it in hand.

By Mr. BLAIR :

Question. Did he have a draft !

Ansiver. No, sir
;
he never drafted any militia at all. General Dustin, here, is the

major general. He has no militia
;
no staff. He said he called Governor Lindsay s at

tention to the law the other day, aud that he was proceeding to organize this volunteer
militia. He said, at least, that that was a good thing, and ho would have it done. There
is a law now on the statute-book which requires that where forty men or more enroll
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themselves and choose their officers, the governor, upon application, shall take them in

as volunteer companies.
Question. In referring to the probability of disturbances at the election approaching,

you do not mean the election of next year, but the election for local officers this year ?

Answer. I mean, general, any election for some time to come, and especially a general
election, a presidential or congressional election particularly.

Question. There are a great many causes of irritation in the election, growing out of
what is considered a fraudulent and unfair election law, is there not ?

Answer. Yes, sir.

Question. An election law which forbids challenging; which forbids the scrutiny of

any man s right to vote who presents himself and demands it
;

is not that the case?
Answer. Yes, sir

;
there is a good deal of complaint.

Question. Is that naturally a cause of irritation to those who think the elections are
conducted unfairly ?

Answer. Yes, sir.

Question. General, you have submitted a great many affidavits, and spoken of the in

formation which has been laid before you, as an officer in command in this State, of

outrages committed upon a certain class of people ;
has it not come to your knowledge,

since you have been a resident of this State, that there have been gross and flagrant
outrages, especially in the way of pilfering, and stealing, and plundering, by the civil

officers of the State ?

Answer. I have heard such accusations, sir I have heard of them, and have read the
discussions in regard to them in the papers.

Question. In your association with the people of this State, have you not observed
that among the causes of discontent and of irritation, that plays a most conspicuous
part?

Answer. Yes, sir, it does. It is a constant subject of complaint
Question. That the new condition of things has exposed them to have everything

swept away from them by the thieves who have been let loose upon them, and by the

appropriations of public moneys ?

Answer. They do make that complaint. The whole Government are called fools and
thieves from the stump, and in the declamation of the party by General Clauton, for

example.
Question. I do not refer to any declamation on the stump, or even what appeared in

the newspapers as matter of electioneering; but in private association with the peo
ple of this State, has it not been spoken of as a deep-seated cause for discontent, that

they were helpless and exposed to plunder ?

Answer. Yes, sir.

Question. From strangers who had come among them, put in office by the negroes ?

Answer. Yes, sir ; I have heard those statements and complaints.
Question. Do you believe that to be a just complaint?
Ansiver. I think, sometimes, the complaints were very reckless

; indeed, generally
very reckless, and I cannot answer the question as to whether I believe them just, be
cause I never examined into the matter at all. I never considered that it was a mat
ter writh which I had anything to do, but that the complaint is general, and was con

stantly made to mo, is a fact.

Question. Do you not think it is something of a hardship for the people to be de

prived of the services of their best men- in office those in whom they have confidence ?

Answer. Yes, sir; but all of their good men are not under disabilities.

Question. And to be ruled by men who are entire strangers to them ?

Answer. I do, decidedly, as an abstract proposition unquestionably.
Question. You think it is natural that those people should be restive under such a

system being imposed upon them ?

Ansieer. Yes, sir
;
from their stand-point, I should think so.

Question. If you had to stand on that point and survey your own country
Answer. I would think so

;
but I do not stand on that point.

By the CHAIRMAN :

Question. General, I will ask you if you, as a military officer, had taken an oath to

support the Constitution of the United States
;
had been educated at the public ex

pense ;
had afterwards voluntarily engaged in rebellion against the Government, and

sought, for four years, by all your skill and your every effort of mind and body, to
break up the Union, would you regard it as a very great penalty that you should bo

prevented from holding office again?
Ansiver. No, sir; I would not.

Question. Would you regard it as a just cause of complaint against the Government
that you were not allowed again to hold a commission from the Government ?

Ansiver. No, sir.

Question. Do you know of anybody in the State of Alabama that is now disabled
from holding office except that class of men who have once taken an oath to support
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the Constitution of the United States, and have violated that oath by engaging in the
rebellion ?

Answer. No: I know of none.

Question. Is not the secret and principal cause of discontent, upon the part of the
democratic portion of the people of Alabama, that they have not now the political
control of the affairs of the State ?

Answer. Yes, sir : it is.

Question. And is not a great deal of this vituperation, of which you have spoken,
caused by the fact that they are a little envious of the happy possessors of the offices ?

Answer. Yes, sir; I think that has a good deal to do with it.

Question. You were asked whether Northern Alabama did not elect members to the
secession convention who were openly opposed to secession, and you have stated that
it did. I will ask you to state, further, if those members did not afterwards, as a
general thing, vote for the ordinance of secession, and become ardent and determined
secessionists ?

Answer. Yes, sir
;
a majority of them did.

Question. You spoke of the feeling against the soldiery in the State of Alajbama.
Does this feeling arise against them as the representatives of the power of the Govern
ment, or as a part of that Army against which the people of the South fought?

Answer. No, sir; it is against them as the representative of the military power of the
Government.

Question. You have stated, in your answer to General Blair, that you think many of
these disturbances exist and are not put down, and the offenders are not brought to

punishment, on account of the inefficiency of the civil officers?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Now, I ask you to state whether you think there is a disposition on the

part of the democratic portion of the community to form a posse, at the instance of a
radical sheriff, iu order to put down these disturbances ?

Answer. Well, sir, how that may be, generally, I could not^ answer ;
but I know that

in particular instances a great many such men as would form a posse, told me they
were perfectly willing to go.

Question. To put the question in another form, so as to get your views fully upon
this point, I will askyou whether there is a sustaining public sentiment to help a radical

judge and sheriff to put down these offenses and stop this lawlessness?
Answer. In all parts of the State?

Question. Yes, sir.

Answer. No, sir
;
I think not.

Question. And if there were such a sustained public sentiment in these disturbed

localities, do you not think the perpetrators of these acts of violence could be arrested
without the interference of the military authorities ?

Ansicer. Yes, sir; 1 think so.

By Mr. BLAIR:

Question. You have expressed the opinion, general, that if you were an educated and
sworn officer of the United States, you would not consider it a very great penalty
if, for violating that oath, you should be deprived of your employment. I will ask you
whether if a citizen of this country yon would like to be deprived of any position
which he occupies without a fair trial before a court of justice, and a due conviction

according to law.
Answer. No, sir; I think not.

Question. Whether with the Constitution of the country to shield you, you would
consider that you were fairly treated if you were simply dismissed from your employ
ment, and rendered perpetually ineligible by a bill of attainder and ex postfacto law?

Ansicer. No, sir ; I think not
;
but whatever might be the question, if its issue were

submitted to battle, I should bo prepared to abide by the result.

Question. That is, probably, what every man has been compelled to do
;
but there is

no issue of battle, as to whether you should hold office or not, and whether you should
be rendered ineligible or not

;
the issue of battle was not predicated upon that.

Ansicer. But is it not one of the results of that issue ?

Question. I do not see that any such results can be drawn from it. I understand that
the Constitution of the country says that no man shall be condemned without a trial,

a. id I mean not a trial by battle, but a trial by the law, according to the forms of law,
and I do not understand that any of these gentlemen have been put under disabilities

for holding office by reason of any trial by law, but simply by an act of Congress
which has rendered them ineligible, and when they are thus disabled from participat

ing in the benefits of the Government, is it reasonable to call upon them to execute
the laws and maintain order when they are not to have the benefit of them ?

Answer. When they are not to have the benefit ?

Question. No, sir; when they are disabled by the very laws themselves?
Answer. That disability is temporary only.
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Question. It remains for their lives unless sooner removed
Answer. If they choose to, they can have it removed themselves, by their own appli

cation.

Question. I have not found that to be the experience of a good many of them.
Answer. In reference to that other question on which I said my stand-point was

different from theirs I will say, I have no objection in the world to admitting all these
men

;
I think it is a hardship to deprive the people of their best men, but if the admis

sion of these men is to be dangerous to the Union, they should be kept out.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you understand that this was meant as a measure of safety or of pun
ishment ?

Answer. As a measure of safety. I have always looked upon it in that way ; safety
to the Union, and that its life must not again be imperiled.

Question. It was not intended, then, as a punishment ?

Answer. No, sir
;

it was not a punishment, in my judgment.

By the CHAIRMAN :

Question. Regarded as a punishment, do you not think it was the very lightest pen
alty that their great crime admitted ?

Answer. Yes, sir
;
the very lightest.

By Mr. BLAIR :

Question. I understand that you look upon this matter as it affects the State and
society, and not as specially applicable to the individual himself; whereas it might to

a man of ability, who is able to take care of himself, be a very light punishment to

debar him from office that he did not want
; yet to deprive the State of the services of

all of its ablest men, and
a
to intrude strangers unknown to the people, and mostly

adventurers, to conduct their affairs, is a grievance against the whole body politic, and
not simply a punishment of a few individuals; is not that the most objectionable

aspect in which this policy is to be viewed ?

Answer. I would like to hear exactly the point of that question again.

Question. The point of the question is, that the greatest grievance is not so much
that of the individuals who are deprived of the power of holding office, as that of the
State which is deprived of the services of its ablest and best men. Do you not con
ceive it to be so ?

Answer. I do not think those men who are excluded from office include the whole of

the able men in any one of the States at all
; they are a very small fraction

;
other

men in the State are quite as able who did not happen to have been in political life or

to have held conspicuous positions. I do not think it sets the State back at all
;
there

are other men quite as able, if the people would elect them.

Question. It includes all who held any State offices?

Answer. It includes all who violated the oath to support the Constitution of the
United States.

Question. That is, all State officers ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it possible that all the men who have, in the past history of this State,
held any office of any consequence do not include the largest portion of the most able

and experienced ?

Answer. I have not thought so.

Question. I think if you will ponder the matter you will come to that conclusion.

Answer. It appeared to me that the whole number thus excluded, over the whole

South, did not amount to so very many.

By the CHAIRMAN :

Question. Has not Congress been very liberal in removing these political disabilities

whenever these men, excluded by the operation of the fourteenth amendment, have
made application ?

Answer. Yes, sir
;
I think so.

Question. Is there not a sentiment of pride among this class of persons, that as a

general thing induces them to abstain from applying ;
do they not expect the Govern

ment to come to them and extend amnesty voluntarily to them as if they were a class

very much wronged ?

Answer. What their inferences may be I cannot tell, but it is very possible that you
are right. That is certainly the case

; they do not apply.

By Mr. BLAIR :

Question. Might that not arise from the fact that they, not being republicans, have
no hope of their application being favorably considered ?
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Answer. There are many instances where men who were very ardent 8ecessiouist8
and prominent in the confederate cause have had their disabilities removed.

Question. They have since become republicans!
Answer. No, sir

;
some of them have not.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was not the present governor of the State relieved?
Answer. Yes, sir; and Judge Goldthwaite and Representative Sloss were relieved.

Question. Is it not a fact that the republican party of this State are very much in
favor of the removal of all political disabilities ?

Answer. Decidedly ;
and I was about to say that a general amnesty would be the very

&quot;best act that could be done whenever Congress thinks it time to do it.

By the CHAIRMAN :

Question. Reaching up the whole line to the head the president of the confederacy ?

Answer. I think there are certain exceptions, which, even if they are left to the

people of the South, they would make. I think we could very well do it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You have been asked, if the civil authorities enjoyed the confidence of the

people, would there be any necessity for troops in the State of Alabama. I ask if there
be not localities where no republican, however good an officer, could gain the confidence
of the people, and especially the white people of the State ?

Ansivei . Yes, sir
;
I think there are some parts of that kind.

Question. Then the officer, in order to be efficient in the discharge of his duty, must
enjoy that confidence, must he not ?

Answer. Yes, sir.

Question. Does not the efficiency of a public officer depend very much on the hearty
support of the public sentiment which surrounds him ?

Ansiver. Certainly it does.

Question. Does not the civil law generally receive its strength from a correct public
sentiment in the community ?

Answer. Yes, sir
;
I think it does.

Question. Are there not localities in this State where, even if an officer were efficient

and discharges his duty, there would yet be a failure to execute the law on account of

the trouble in selecting jurors of which you have spoken ?

Ansiver. I think there are.
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APPENDIX OF DOCUMENTS REFERRED TO IN THE TESTIMONY OF GEN
ERAL S. W. CRAWFORD.

Index to civil documents for 1869.

CLASSIFICATION.

Class first. Reports of investigations, &c., by officers, with appended documents.
Class second. Applications for military aid, affidavits, statements, &c., from civilians

CLASS FIRST. Reports of investigations. #c., by officers, with appended documents.

No.
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Instructions by General Terry to General Crawford.

HEADQUARTERS DEPARTMENT OF THE SOUTH,
Atlanta, Georgia, June 12, 1869.

GENERAL : In reply to your communication of the 10th instant, inclosing letter from
the probate judge of Madison County, Alabama, I am instructed by the department
commander to inform you that whenever proper application for assistance or protection
in the execution of any writ or process of Jaw is made upon you by any officer charged
with its enforcement, such as sheriff, bailiff, or constable, you will grant it, in these^se
and by the means indicated in general instructions heretofore furnished for your guid
ance, reporting the circumstances in each case, with your action thereon, to these head
quarters. You are further authorized, when in your judgment it may be deemed ad
visable, to communicate direct with the governor of Alabama in matters pertaining to
the execution of the laws requiring the action of the military authorities.

Very respectfully, your obedient servant,
J. H. TAYLOR,

Assistant Adjutant General.
Brevet Major General S. W. CRAWFORD,

Colonel Second United States Infantry,
Commanding Post of Huntsville, Huntsville, Alabama.

[No. 1. Class first, 1869.]

HEADQUARTERS POST OF HUNTSVILLE, ALABAMA,
August 11, 1869.

COLONEL : Inclosed I have the honor to transmit report from the officer in command
at Somerville, Morgan County; also communication of Judge Ford in regard to the
execution of warrants. It is but a sample of the manner in which justice is meted
out in this section.

Very respectfully, your obedient servant.
S. W. CRAWFORD,

Brevet Major General, Commanding.
Colonel Jos. H. TAYLOR,

Assistant Adjutant General.

SOMERVILLE. ALABAMA, August 7, 1869.

SIR : I have the honor to report that I have investigated the matter contained in

inclosed communication, as to delay, and find the facts as follows : The warrants were
executed on the same day (August 2) that Judge Ford s note was written, and long
before the mail left this place for Huutsville. The prosecutor, Mr. Raynolds, was at the
court on the morning of the 2d instant, and the judge stated that the warrants had
not been executed, and there would be no trial, or words to that effect, whereupon the

prosecutor left for home
;
not more than an hour thereafter the prisoners were brought

in before the court, and the judge discharged them, stating, as a reason, that there was
no prosecutor, when, upon his (the judge s) own statement, the prosecutor had left for

home, and there was not even an attorney appointed by the court to represent the
State. From what I can learn, it was premeditated, or at least it looks so, and makes
the inclosed note of Judge Ford s a prevarication and the law a nullity.

Very respectfully, your obedient servant,
CHAS. KELLER, JR.,

First Lieutenant Second Infantry.
Lieutenant JAMES ULIO,

Second Infantry, Post Adjutant.

A true copy :

t JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

SOMERVILLE, ALABAMA, August 2, 1869.

DEAR SIR : The sheriff has not executed the warrants as yet ;
and if he should, I will

75 A
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bind them over to the circuit court; and if he fails to get them, Dean Reynolds had
better come before the grand jury.

Respectfully, yours,
JONATHAN FORD.

Mr. JOHN H. WAGER.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

STATE OF ALABAMA, County of Madison :

On this 5th day of August, 1869, personally appeared before me, a clerk of the circuit

court in and for the county and State aforesaid, Dean Reynolds, late of Morgan County,
but now living in Madison County, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes
and says that on or about the 15th of January, 18G9, on Saturday night, between
the hours of 10 and 11 o clock, I wras aroused from sleep by hearing knocks against the
door of my house, which is on the plantation of Mr. Henry Davis, four miles below
Whitesburgh, south side of Tennessee River, in the county of Morgan, State of Ala

bama, and voices saying,
&quot; God damn you, get up and open this door

;&quot;

I said,
&quot; Who is

there ?&quot; some one replied,
&quot;

By God, we are just from hell
; got up and open the door.&quot; I

said,
&quot; No one who goes to hell ever returns back again ;&quot;

the voice said, &quot;By God, we
have come out of the moon to-night, and are come to kill you;&quot; then they tried to

burst the door open. I put a prop against it, and then they knocked down some boards
which were nailed over a window, and came into my house that way; five men dis

guised; their faces were covered with masks of different colors. One of the men
caught me by niy shirt collar, saying,

&quot; God damn you, whatever you are going to do,
do it now.&quot; I knocked him down with my fist

;
then another man jumped on me. put

ting his arms around me trying to throw me down, but I threw him down
;
while I had

these two men down two others, with guns in their hands, which they used as clubs,
struck me over the head with them. I saw the blows coming, and raised my right arm
to defend my head, and the blows broke my arm above the wrist, and my head was
cut by the blow. I hollowed murder

;
then they hollowed out,

&quot; Kill him, kill
him,&quot;

and one of the other men came up saying,
&quot; Is he dead ?&quot; The others said,

&quot; No
;&quot;

he then
struck at me wTith his gun ;

I then raised my left arm up to defend my head
;
the blow

broke my arm in two places above the wrist
;
this was done by the third man with

his gun; one of the party said,
&quot; Is he dead?&quot; another said

&quot;No;&quot; the first one

aaid, &quot;Let us kill him,&quot; and the second said,&quot; Come, let us go; it will betray us
;&quot;
and

the one who had spoken first, saying, &quot;Let s kill him,&quot; struck me in the side with his

gun, knocking me over
; they then left. In the fight I tore the masks off the faces of

three of the men, and I recognized Davis Bell as being the first man who attacked me,
David Teuy as the second man who did so, trying to throw me down. John Moore
and Tom Travis struck me over the head with their guns, breaking my right arm, at

the same time the masks had fallen off their faces. George Sisscomb is the one that
struck me over the head and broke my left arm

;
in doing this his mask fell off of his

face, and I recognized him as well as the rest of them
; they all live in the neighbor

hood. My wife ran out of the house crying murder, and Frank Dunlap, who was hold

ing his horse, which is cream-colored, and guarding the horses for the other men,
struck my wife over the head with his gun, knocking her down, and hurt her very
badly. He did not have on any mask. I was in bed for over twelve weeks from the

injuries received that night, and am unable to do work even at this day, and I am in a
destitute condition, being compelled to leave that neighborhood, and my crops to the

mercy of these men. I further swear that I had been warned by many persons that
these men had threatened my life, and it was not safe for mo to stay there

;
but I

staid, hoping to get my crops gathered and sold so as to leave there. I am a preacher,
and preached in that community ;

had been in the Army of the United States as
a soldier

; that, they said, was the reason they were going to kill me.
his

DEAN + REYNOLDS.
mark.

Sworn and subscribed to before me this 5th day of August, A. D. 1869, and I hereby
certify that the above and foregoing was carefully read to the affiant before signing his
name by making his mark.

JAS. H. BONE,
Cleric Circuit Court.

A true copy of the original forwarded to headquarters Department of South.
S. W. CRAWFORD,

Brevet Major General.
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HEADQUARTERS POST OF HUNTSVILLE,
Alabama, August 19, 1869.

GOVERNOR: Inclosed I have the honor to transmit to your excellency a communica
tion from one of my officers at Somerville, Morgan County.

It is extremely desirable that the perpetrators of the attack upon Reynolds should
be re-arrested, and brought to justice. Reynolds is here, and I can and will send him
to testify in the case. I have no power to interfere or I should certainly do so. The
civil officers should be forced to do their duty. Not one of these disguised assassins
has ever been brought to justice.

I hope, if you have the authority, that you will direct the re-arrest and examination
of these men.

With great respect, I am your excellency s obedient servant,
S. W. CRAWFORD,

Brevet Major General, Commanding.
His Excellency Governor WM. H. SMITH,

Montgomery, Alabama.
A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Pout Adjutant.

EXECUTIVE DEPARTMENT, STATE OF ALABAMA,
Montgomery, August *26, 1869.

GENERAL : By direction of the governor I acknowledge the receipt of your commu
nication of the 19th instant, with iuclosures in regard to lawlessness in Morgan County.
The governor directs me to express to you his sincere thanks for the information you so

kindly furnish upon this subject.
Official communications will be immediately sent to the proper civil officers in

Morgan County, in which they will be peremptorily directed to employ all lawful means
in their power to bring offenders to justice and take all needful precautions to preserve
life and property in the future.

Very respectfully, your obedient servant,
D. L. DALTON,

Governor s Sewetary.
Brevet Major General S. W. CRAWFORD,

Huntsville, Alabama.

[No. 2. Class first, 1869.]

HEADQUARTERS DETACHMENT SECOND INFANTRY,
Camp near Alpine, Georgia, August 23, 1869.

SIR : I have the honor to report that I have made every effort to ascertain the factfe

relative to the alleged outrage committed upon the persons and property of George
Moore and Robert Roundtree, colored, who lived at this place.
It would appear, by the testimony obtained, that Moore s report was much exaggerated;

it is possible, however, that the witnesses examined by me have been tampered with.

George Moore s property amounts to fifteen hogs and one cow. His part of the crop
will be worth about $40. George Moore and Robert Roundtree left their property
with Mr. Belote to be disposed of by him : they were working his land on the share

system. Inclosed please find affidavits of Cynthia Bryant, Rina Barry, and J. S.

Belote, with also Moore s statement.

Very respectfully, your obedient servant,
W. M. WALLACE,

First Lieutenant United States Infantry, Commanding Detachment.

Lieutenant JOHN ULIO,
Second United States Infantry, Adjutant Post of Huntsville, Alabama.

f -

Since writing the above I have received the inclosed statement of John Hamilton.
Ho sent rne word that he knew something about Moore s case, but was afraid to see

me. I directed him to communicate through Smith, which he has done.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant,
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Cynthia Bryant, being duly sworn, testifies as follows:

I was staying at George Moore s house on the night of the 3lst of July. I slept in

the bed with Auiit Rina Barry; at about midnight I was waked up by hearing knock

ing at the door; the door was knocked down. Then one man asked George if he was
Roundtree

;
he told them his name was George Moore; they then made him go out,

and I heard them whip him
;
then they asked him who he voted for

;
he told them

Grant, and they cursed him and told him to shut the door
;
then they made him open

it, and made George show them the way to Roundtree s. The men did not trouble me
nor Aunt Rina, only one of them sat on the bed and asked who was in bed with me.
I told them, and they went away. We were not troubled any more. About a week
after this occurred, George Moore, his wife, and Roundtree went off to Rome.

her

CYNTHIA -f BRYANT.
mark.

Sworn and subscribed to before me this 26th day of August, 1869.

JAMES MoCULLOUGH,
Justice of the Peace.

A true copy:
JAMES MILLER,

First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

Statement of George Moore, (colored.)

I live near Alpine, Cherokee County, Alabama. On the night of the 31st July last,
about forty disguised white men came to my house. They knocked at the door, and

receiving no reply, they bursted the door open with rails. They then ordered me out,
and after coming out, struck me over the head with a pistol. They then ordered me
to deliver up my weapons. I gave them a gun I had in the house. They tben made
me kneel, and beat me with a peach-tree branch

; they then drove me up and down the
road before their horses. I was afterward struck over the eye and knocked down.
Four men then guarded me while others went in and ravished a young girl (Cynthia
Bryant, aged seventeen) who was visiting my wife. They then ordered my wife &quot;out to

gratify their passions, and she escaped by stating that she was just recovering from a

miscarriage. They also burst open the house of my neighbor, Robert Roundtree, struck
him with a pistol, kicked him, and jabbed him in the eye with muzzle of a pistol. He
attempted to escape by running, and they shot him through the thigh ; they also shot
one of his cattle. The cause of this treatment, they said, was that we voted the rad
ical ticket. I have eighteen head of stock, and twenty acres of corn, cotton, and po
tatoes, which I cannot go back to recover.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

Rina Barry, being duly sworn, testifies as follows :

I am the mother of George Moore, and was living at his house on the 31st day of

July, 1869. On the night of that day the occupants of the house were, George
Moore, his wife, Cynthia Bryant Leatti, and myself. Cynthia slept in the bed
with me. Between the hours of midnight and day, a party of men, I don t know how
many, come to our house, knocked, and called for the door to be opened. George did
not open it quick enough; they got a rail and knocked the door down; two of the
men came in and told me to make up a light. Moore s wife made the light up. They
then told George to go out ; I heard them ask George where Roundtree lived, then one

said,
&quot; God damn him, he don t want to tell,&quot; and he then hit him several licks. Af

terwards two of the men came to the bed where me and Cynthia was. and one of them
asked Cynthia who was in the bed with her; she told them Aunt Riua Barry ;

then

they said to me, Who is that ?&quot; I told them, and they left; we were not troubled

any more. The next day I saAV Roundtree
;
he told me the men had been to his house,

knocked the door down, and called him out
; they had got a stick to whip him with,
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but he saw a chance to run, and made off; they fired at him, and he thought he was
shot, but I saw the pants he had on at the time, and there was no hole in them.

her
RINA + BARRY.

mark.

Sworn and subscribed to before me this 26th day of August, 1869.

JAMES McCULLOUGH,
Justice of the Peace.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

Joshua L. Belote, being duly sworn, testifies as follows :

I live near Alpine. Cherokee County, Alabama. George Moore (colored) and Bob
Roundtree (colored) did live on my place. On the night of the 31st of July I was
awakened about 12 o clock by a noise, as of gnus firing. Soon afterwards Sarah Round-
tree came to my House and begged to be admitted, saying,

&quot;

They are trying to kill my
husband,&quot; at the same time I heard men about the kitchen, calling out, &quot;Get up, old
man.&quot; Soon afterward they left. I did not get up. On the following day I saw both
Roundtree and Moore. They told me that the night before the Ku-Klux had been at
their house. Moore said that they had whipped him, but did not hurt him

; they then
told Moore, after whipping him, that he was not the man they were after. Rouudtree
said that they came to his house, called him out, and asked for a rope. He saw that

they had a rope. He thought they were going to hang him, and concluded to risk run

ning. He ran, arid they fired upon him, and he said they hit him in the thigh. I did
not examine him, but don t think he walked lame. I did not hear either of the boys
say how many men there were.

JOSHUA L. BELOTE.

Sworn to and subscribed to before me this 26th day of August, 1869.

JAMES McCULLOUGH,
Justice of the Peace.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Pout Adjutant.

BROOMTOWN, ALABAMA, August 29, 1869.

LIEUTENANT SIR : I learn through my friend, J. S. Smith, that you wanted him to

see me concerning the way the Ku-Klux had been cutting up. All the information I

can give is what I got from the blacks Tuesday after they were abused on Saturday
night. I had a conversation with Reaner

;
she told me that some disguised men came

there in the night, and ordered them to open the door, and before she could get her
son George awake, they burstcd down the door, and some came in and others sur
rounded the house; and they took George out and gave him somewhere from twenty-
five to thirty lashes, and one came to the bed where she and a neighbor woman were

sleeping, and wanted to get in bed with them, and they refused him, but he said if the

girl that was in bed with Reaner did not submit to him, he would shoot her, and had a

gun in his hand. The girl commenced crying, and said she did not want to die
;
and

then he set his gun down by the bed and stripped off the cover and got on the girl in bed
with Reaner; and some of the rest tried to get George s wife out doors to some of the
other men and let them have to do with her, or they would whip her nearly to death.

She told them that she had just miscarried, and couldn t. They then took one of

George s children up by the heels and dragged it over the floor, bumping its head, and
said it would make good pot of sonp ;

and then knocked George down and left. They
went some three or four hundred yards, to Robert Roundtrte s, and broke down his

door and ordered him up. It frightened him till he broke to run. They shot fifteen

or twenty rounds, slightly wounding him in the thigh, then took off his gun and a
fine hat. This was all J. L. Belote s, or on his lands, on Saturday night before the con

gressional election. On Monday night there were some fifty or sixty at the foundery,
and shot one colored man there.&quot; The doctors said he would* be bound to die, but ho is

yet alive. The ball is lodged against his neck vein. Now this about all the informa
tion I can give you. I got my information from Reaner Barry (colored) then, but I

learn she has since married Asten Belote
;
also from George Moore, her sou, that they

whipped and knocked him down. I learn from Squire Alexander, that he went and
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investigated the case, but when I saw Reaner and George, and some other colored

folks, I told them not to tell anything, unless it was to some one of the republican,

party, and they told me they would not. I told them if they told what had taken

place, they might kill some of them. I also told Reauer she had better not tell any
body else, for the most of the people, if they did not belong to the party, they seem to

favor it. If they have not stated to you just as I have, I have no doubt but what it

is from the caution I gave them as a friend.

There was a meeting in the settlement of where I live the very day this devilment
was done at night, and several of my neighbors were gone, but whether that was
what the meeting was for, I ain t able to say. Now, sir, having all confidence in my
friend Smith, I write this to you in confidence that you will not reveal my name. I

have been called all the hard things that a poor man ever did hear, and have been

nearly murdered by a crowd holding me and cutting me with their knives. I would
have come to see you before now, but I would be in clanger of my life if it was known.
You will do me the favor to not let any one know that I wrote you. If there is any

thing more you wish to know from me at any time, please send me J. S. Smith, for he
is a tried friend.

I would like very much to see you if I could.
Yours truly/evermore,

JOHtf HAMILTON.
A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 3. Class first, 1869.]

HEADQUARTERS CAMP AT MCCLUNG S SPRINGS,
August 24, 18699 o clock a. m

SIR : I have the honor to report that John Henry Evans has this moment arrived in

camp, and reports that he had to fly yesterday from Wild Goat Cove, said to be dis

tant from here about twelve miles, and five miles from Vienna
;
that Willis Stevens, a

white man, had a company of about thirty- four colored men
;
that he had a skirmish

with some white men, who call themselves Ku-Klnx Klan
;
one of the white men,

Willis Monroe Evans, was killed, one colored man, Henry Rivers, wounded, and the

fight was still going on when Evans left. The man who was killed was brother of the
man who carried the news, and from what I caa learn he also belongs to the Ku-Klux
Klan, and Stevens is after him. They sent to me for assistance

;
I await the general s

instructions in the case.

I am, very respectfully^ vour obedient servant,
GEO. H. MCLOUGHLIN,

Captain Second Infantry, Brevet Major, IT. S. A., Commanding Camp.
Lieuteutant JAMES ULIO,

Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

P. S. I sent the man back with instructions that if the disturbance was not quelled,
to let me know by courier.

G. H. McL., Captain.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 4. Class first, 1869.]

HEADQUARTERS, CAMP AT McCi,UNG s SPRINGS,
Thirteen miles southeast of Huntstille, Alabama, August 26, 1869.

SIR : I have the honor to report that about 3 o clock on the morning of the 25th in

stant I received General Crawford s note directing me to go to the vicinity of Vienna,
and quell the disturbance, if any existed there, and make reports of the facts, &c.
Most daylight same day I started to Vienna with two officers and fifty men. I arrived
at Vienna about 9 o clock a.m.; the inhabitants of which were in a ferment, as the
two Evanses were reported about two miles distant from the town, and had threatened
to burn it up. So soon as I arrived at Vienna, about half a dozen of the inhabitants
mounted and followed the desperadoes driving them from Madison County to the
mountains of Marshall County, where they came from. I went to Wild Goat Cove,
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about nine miles distant from Vienna, where the disturbance originated. I inclose you
the result of my labors. I returned to camp about 11 o clock to-day, the 26th of June,
1869, having traveled with my men nearly forty miles in thirty liour.-s.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
GEO. H. McLOUGHLIN,

Captain Second Infantry, Brevet-Major, U. S. A., Commanding Camp.
Lieutenant JAMES ULIO,

Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post-Adjutant.

[No. 5. Class first, 18G9.J

HUNTSVILLE, ALABAMA, August 27, 1869.

LIEUTENANT : I have the honor to report that in compliance with instructions from
the commanding officer, post of Huntsville, I proceeded to Eutaw and other points ia
Greene County, Alabama, to investigate the condition of affairs, and report as to the
necessity of stationing troops in that section, and respectfully submit the following re
sult of my observations :

I found&quot; considerable excitement existing among all classes of citizens, and a bitter

spirit of hostility prevailing against all white and colored citizens who voted the re

publican ticket throughout the several counties. I traversed en route to Greene. This
feeling of enmity against republicans has been greatly increased and embittered by the
result of the recent election, and in lieu of the calm which usually succeeds these occa
sions of political excitetnent, I found the majority of the white people encouraging,
tacitly, by their lethargy and feeble condemnation, the lawless spirit ihat prevails, and
pursuing

1

an unjust system of proscription against the freeclmeu, who differ with them
politically. The majority of these outrages are perpetrated upon the more industrious
and intelligent freedmen of the county, and evince a determination to prevent the

prosperity of this race, and eventually crush out entirely this class, in order that the

larger number of ignorant freedmen may be more completely controlled by the whites.
The civil authorities of the severaj counties through which I traveled have douo

very little towards bringing the perpetrators of these outrages to justice, and are pas
sive, through policy or intimidation. Some instances were related to me by Hon.
Charles Hays, M. C. fourth district, and other gentlemen of Greene County, where
freedmeu had endeavored to indict white men for assaults, &c.

;
but the latter had,

without difficulty, proven an alibi, and then arrested the complaining freedmen for per
jury, and thrown them into prison, to languish for months, until the proper courts
could investigate the charge. Such justice deters the freedmen from complaining, aad
places them entirely at the mercy of unscrupulous men, and in districts where the
blacks predominate, as in Greene County, these deleterious practices must, sooner or

later, arouse the dormant sensibilities of this race, and they will cease to bear this

burden of injustice and oppression, with the patient endurance which now character
izes them

;
and though I consider affairs in Greene much more satisfactory than in the

adjoining counties, and believe the civil officers are desirous of protecting all in Ihoir

rights, regardless of race or color, I would recommend that a company of troops bo
stationed at Eutaw, to aid them in accomplishing this, and prevent the possibility of

outbreaks between the races, which are inevitable as matters now stand.

I am, lieutenant, very respectfully, your obedient servant,
M. FRANK GALLAGHER,

Brevet Captain, U. S. A., Second Lieutenant, Second Infantry.

Lieutenant JAMES ULIO,
Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry.

[No. 6. Class first, 1869.]

LEBANON, DEKALB COUNTY, ALABAMA, October 1, 1869.

Sin: In compliance with instructions contained in your communciation of the 20th,

and in completion of my report of the 29th, I respectfully submit the following:
A copy oftwo affidavits regarding the use ofthreatening and intimidating language, in
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regard to colored voters, is inclosed, (marked A.) Of themselves theymay not be impor
tant, &quot;but taking into account the position of the person who recommended that the ne

groes should not be allowed to vote, the time and place when spoken, and the fact ofDox s

recommendation, and the promise of his adherents that it should be complied with,
were carried out, they become decisive of this point : That so far from these utter

ances and acts being those of a few ignorant and lawless men, for which no party they
might attach themselves to would be justly held responsible, they were the results

of a settled policy, advocated and encouraged by the representative men of the-

party.
The conversation alluded to in the affidavit was held in a portion of the county

known as &quot;

Langford s beat,&quot;
district No. 9. In this district there were eleven colored

voters registered ;
not one of them voted.

In the entire county there are seventy-two colored voters
;
of this number thirty-

eight voted, or little more than half. (See document B.)
Of these thirty-eight votes, nineteen were cast at Lebanon, and were all republican.

In the other thirteen districts only nineteen votes (colored) were cast altogether, and
of these a largo proportion were for Dox, the democratic candidate. The reason for

this may be found in the fact that Lebanon was strongly republican, and it was known
that the republicans of the village and vicinity had organized and armed, to put down,
with a strong hand, any attempt at the intimidation of voters upon the day of elec

tion.

It maybe as well for me to state that the person by the name of Dox, alluded to in

the affidavits, was the democratic candidate for district judge.
Very respectfully, your obedient servant,

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second United States Infantry.

Lieutenant S. R. CRUMBAUGH,
Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville.

A.

STATE OF ALABAMA, De Kalb County :

Personally appeared before me, A. J. Horton, judge of probate in and for said State
and county, John S. Stewart, who, being duly sworn, deposes and says that some time
in the latter part of July, or the first of August, 1869, at the Gibson meeting-house, in

said county, he, the said Stewart, heard P. M. Dox say to a small squad of so-called

democrats that if he (Dox) were tuern, the negroes should not vote.
liis

JOHN + STEWART.
mark.

Sworn to and subscribed before me this 8th day of September, 1869.

A. J. HORTON,
Judge of Probate.

Isadas H. Davis, the same day, at a different place, heard Dox make the same remarks
as sworn to by Stewart, and a number of the people to whom his remarks were
addressed replied, &quot;No; they&quot; (the negroes)

&quot; shan t vote about here.&quot;

his

ISADAS -f H. DAVIS.
mark.

Sworn to the 8th of September, 1869, before me.
A. J. HORTON,

Judge of Prolate.

A true copy :

JAMES MILLER,
Lieutenant, Second Infantry.

B.

List of the colored registered voters in different districts in De Kalb County.

District No. 5 5

District No. 6 8

District No. 7 (Lebanon) 14
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District No. 8 , 3
District No. 9 (Langford s beat) It
District No. 10

)]].&quot; Q
District No. 11

, 10
District No. 12 8
District No. 13 3
District No. 14 2
District No. 19 2

Total registered voters 72

The following is a list of the votes polled in different districts in said county:

District No. 5 4
District No. 6 11
District No. 7 (Lebanon) 19
District No. 8 2
District No. 12 . 2

Total colored vote as cast in different districts 38

Given under my hand this 1st day of October, 1869.

A. J. HORTON,
Judge of Probate.

[No. 7. Class first, 1869.]

CAMP DETACHMENT SECOND INFANTRY,
Edivardsvillc, Cleburne County, Alabama, October 2, 1869.

SIR : I have the honor to inclose herewith a certificate of Judge Hunnicutt, in com
pliance with your communication of the 20th of September, 1869, which is the only
reliable information on the subject of threats that are known here, although reports

say that the Ku-Klux were riding on the precincts of this county bordering on Cal-
houn County, and threatening a great many negroes, thereby preventing their going
to election. This county is greatly republican in politics.

Very respectfully, your obedient servant,
CHAS. KELLER, JR.,

First Lieutenant, Second Infantry, Commanding Detachment.

Lieutenant S. R. CRUMBAUGH,
Second Lieutenant and Adjutant, Second Infantry, Post Adjutant.

&quot; EDWARDSVILLE, CLEBURNE COUNTY, ALABAMA, October 2, 1869.

&quot;I,
W. R. Hunnicutt, judge of the probate court of Cleburne County, Alabama,

hereby certify that there were no returns made to this office from precinct No. 1, of

Cleburne County, of an election which should have been held in said precinct on

Tuesday, the 3d day of August, 1869, for a member to Congress from the fifth district

of Alabama; and I further certify that, upon inquiry of one of the inspectors of the

election in said precinct why an election was not held on said day, I was told that,

owing to the excitement caused, and threats made by Ku-Klux in that section of coun

try, that the loyal citizens were fearful to undertake to hold an election.
&quot; Calvin M. Wheeler, John Borden, Gardner Wheeler, inspectors of election precinct

No. 1, Cleburne County, Alabama.
&quot; Given under my hand and private seal (there being no official seal of office) October

2, 1869.
&quot;W. R. HUNNICUTT,

&quot;

Judge of Probate.

[No. 8. Class first, 1869.]

CAMP DETACHMENT SECOND INFANTRY,
Cross Plains, Alabama, October 26, 1869.

SIR : I have the honor to report that a colored man was cruelly murdered about a

mile from here, secreted in woods and brush, and partially buried. He was shot m tho
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head. The person who is suspected of having killed him, and who was last seen with
the negro, was C. C. Mooney, a white man, and bad character. As soon as it was reported
to me that a colored man was missing under suspicious circumstances, and had been,
since the 22d instant, I sent out some men with the negro who reported facts to me,
and they soon found the lost negro. I then sent out several detachments to arrest the
man suspected of the murder, and at the same time notifying the civil authorities of
the affair. The detachments were, however, not able to find the murderer, he having
left that morning, the 25th instant. I had a detachment secreted near the house where
the murderer boarded, all last night, supposing he might come back during the night
after his effects. I also sent a detachment on the last night s up-train to watch closely
all men that came on the train at different stations from here to Rome, Captain Bar

ney, superintendent of the road, kindly furnishing a pass for the detachment. All

efforts, so far, have been fruitless.

The civil authorities held an inquest, and came to the conclusion that the negro was
killed by being shot in the head by C. C. Moouey, &.G., but they made no efforts to

arrest him, (Moouey,) nor even made efforts to bury the murdered man. If it had not
been for some negroes the man would not have been buried. The feeling againsfc

negroes is very bitter, and especially negroes thafwork on this railroad.

Very respectfully, your obedient servant,
CHAS. KELLER, JR.,

First Lieutenant, Second Infantry.
S. R. CRUMBAUGH,

Second Lieutenant and Regimental Adjutant, Second Infantry,
Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

[No. 9. Class first, 1869.]

CAMP DETACHMENT SECOND INFANTRY,
Cross Plains, Alabama, November 14, 1869.

LIEUTENANT : I have the honor to report that on the night of the 13th instant, two
colored men named Scott Griffin and Dick Hays, living at Amberson Station, on the

railroad, about three miles from here, were taken out of their houses and whipped
with hickory switches, and one of them beaten on the head with a pistol, by a party
of disguised men, about twenty in number. They also ordered another colored man to

leave his house in a day, or they would kill him. These colored men came and reported
these facts to me, and wanted the parties arrested. I gave them all the information I

could how to procure a warrant for their arrest, and shall see that they procure one.

I think, from the information I got, that a good number of the parties can be convicted.

I would also report that some time ago my camp was fired into, two shots being fired

from a distance, and came near hitting some of the guard standing by the guard-lire.

Very respectfully, your obedient servant,
CHAS. KELLER, JR.,*

First Lieutenant, Second Infantry, Commanding Detachment.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant

JAMES M. INGALLS,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 1. Class second, 1869.]

STATE OF ALABAMA, County of Madison, ss :

On this loth day of June, 1869, personally appeared before me, a clerk of the circuit

court in and for said county and State aforesaid, Dinah Williams, widow of Jesse

Williams, a soldier who died in the United States service, a resident on Mr. Thomas
Ncara s plantation, three miles from Rogersville, Lauderdale County, Alabama, who,
being duly sworn, deposes and says : Some time in the early part of May I was sent by
the man for whom I aui wr

orking to the spring to get water
;
after I left the spring

with the water, and upon reaching where the hands were at work, a Mrs. Susan Perry
come and accused me of stealing some soap she had left at the spring, which I denied

doing ;
I told her I did not take it you can search me

;
and then she said that she would

not let any nigger bitch sass her, and if I did not shut up she would shoot me, having
a gun in her hand at the time; the gun was cocked. 1 continued my work, and she
said she would have me whipped ;

I heard from several of the other hands on the place
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that Mr. James Perry, husband, of the said Mrs. Susan Perry, told them that ho would
have me whipped. On Saturday night, the 12th instant, about midnight, while I was
asleep in my bed in the house in which Alfred Bowen lives, I heard some uoise which
awoke me some one knocking on the door of a house a little way off from the one I
was in; I called to Alfred Bowen, saying the Ku-Klux are out there. I heard a voice
calling to other parties saying, &quot;Come here, the woman is here

;&quot;
then some one knocked

at the door and voices said, Open this door
;&quot;

after they had knocked awhile Alfred
said, &quot;Who is there?&quot; some one replied,

&quot;

Open this door, God damn you, or we will
break it down

;&quot;
then they wanted to know who was in the house. Alfred opened the

door, and five men came into the house
; they were covered with a white colored shroud,

faces covered with yellow masks
;
I was up in the loft; two of the men came up in. the

loft, and one of them struck me with a gun on the side of the head, knocking me sense
less

;
when I come to my senses they asked me what I was doing up there

;
I said,

&quot; You
frightened me so, I ran up there

;&quot; they said come down here with us, and 1 followed
them down. One of them put his gun to my breast, saying that if I did not go he would
kill me. I followed them out four or live hundred yards from the house, and one of the
men said,

&quot; What shall we do?&quot; another said,
&quot; Let her go ;&quot;

but another, whom I believe
to be Mr. James Perry, and who acted as commander of the squad, said take her out
side the gate, and said &quot;Diana, come along.&quot;

I said I would not go; this man said
take her up and carry her out, then all of them struck me with sticks and took hold of
me and carried me out of the gate. Putting me down they commenced to beat me over

and Bud N. Harkius, who did the act. They were all disguised.
her

DIANA + WILLIAMS.
mark.

JOHN H WAGER,
Agent Bureau of Refugees, Frecdnicn and Abandoned Lands.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 2. Class second, 1869.]

THE STATE OF ALABAMA, Madison County :

Personally appeared before mo, Lewis M. Douglass, judge of probate, in and for said

county, George Cornelous, who, after being duly sworn, states that on Saturday night,
June jj, 1869, the Ku-Klux Klan, numbering twelve, came to the plantation upon which
he was working, and took four guns off the plantation, and took eight guns from an

adjoining plantation. They also examined all the houses for money, and asked if we
knew who had guns, pistols, and money. And further says that there is not a colored

man in the Big Cove that had a gun or pistol, they all having been taken by the Ku-
Klux

;
and says that the plantation upon which he is working belongs to the Widow

Waid.
Ida

GEORGE + CORNELOUS.
mark.

Subscribed and sworn to before mo this 15th day of June, A. D. 1869.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge Probate Court.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 3. Class second, 1869.]

OFFICE PROBATE COURT, MADISON COUNTY, ALABAMA,
Huntsville, July 7, 1869.

SIR : It having come to my knowledge, in many instances, that depredations have
been committed upon citizens of this county, and as I am made one of tho conservators
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of the peace, by section 767 of the revised code of Alabama, and having become satis

fied that the civil authorities in this county are insufficient to check the outrages upon
its citizens, I most respectfully request you to send troops to those localities where
depredations are and have been most frequently committed

; deeming, in making this

request, that ifc is the only means left by which quiet can bo restored.
I remain, very respectfully, your obedient servant,

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge Probate Court.

General CRAWFORD,
Commanding Forces United States in Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 4. Class second, 1869.]

THE STATE OF ALABAMA, Madison County :

Personally appeared before me, Lewis M. Douglass, judge of probate court, Daniel

Vix, who, after being duly swoin, says that on Saturday evening, July 10, 1869, he was
informed by one John Glass, another colored man, that J. M. Mahew was gathering a
crowd of men together to attack his house and him, (Daniel Vix,) for the purpose of

having a frolic with him, the said Vix, and steal or take his arms away from, and
then sell them for whisky. And in pursuance of the foregoing information, the said
Vix went up the mountain and secreted himself about two hundred yards from his

house, but so that he could hear them at his house
;
and he, the said Vix, says that he has

good reason to believe that J. M. Mayhew, Robert Arsbern, and John Sonmer were part
of the crowd of men, and that they were all in disguise, that attacked his house

;
and

the said Vix further swears that he has not been back to his house at night since he
was informed that he would be attacked by the men whose names are mentioned above,
were engaged with others in the attack, and that he, the said Vix, is laboring under

great bodily fear, caused by the demonstrations made against him on last Saturday
evening or night. All of which is most respectfully submitted.

his

DANIEL + VIX.
mark.

Subscribed and sworn to before me this 12th day of July, A. D. 1869.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge of Probate Court.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 5. Class second, 1869. J

SHERIFF S OFFICE, MOULTON, ALABAMA, July 22, 1869.

KIND SIR : This is to inform you of the outrages that have been and are being per

petrated since October- last in our county. There has been three colored prisoners
taken out of our county jail, two executed and one set at liberty, by a party of dis

guised men ;
the one set free made an attempt to murder one of the noost loyal citizens,

n-n/i /vna Trrii^ +nnir n-n o^fixrr.
part iu the President s election. This freedman was, no

doubt, prevailed on to murder this gentleman by this clique. This gentleman to whom
I allude was Dr. William B. Irwin. He was confined to his room three or four months
on account of the wounds received. We cannot, without being molested, have any
public speaking, especially wrhile being discussed by the republican party. In the

month of April last there were six houses consumed by the torch, and women and
children driven from their homes without permission to remove anything from their

houses, especially if they were in possession of fire-arms or whisky, or anything of that

kind. The wines, money, and fire-arms were always distributed among the disguised

party. In the month of May last a man by the name of Sapp was hung by the neck
with hickory bark until dead, by a disguised party. In the month of June a party,

consisting of eight in number, was arrested and carried to jail to await their trial, and
while in jail three of the number turned State s evidence, and a few days previous to

the trial fifteen or thirty/ disguised men made a raid on the jail, for the purpose of re

leasing a part of the prisoners and executing the remainder, who had turned State s evi

dence; three of them have been arraigned and tried, and committed to jail, and were
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sent to Limestone County to jail for safe keeping. On the 1 4th of this month a disguised
party went and demanded the keys of the jail, and released the murderers and house-
burners. We have many truly loyal citizens who wish to execute the laws, but are
so intimidated by this.Klan that they are afraid to express their sentiments or give aid
to the sufferers. I do not think these are the original Ku-Klux Klan, but only assume
their uniform to do their own mischief. Captain W. C. Garrett, the sheriff of the
county, has endeavored his utmost to suppress this lawless baud and enforce the law.
This band of disguised men has been pressing horses into service while in pursuit of
mischief. I have been acting as deputy sheriff since October last, and have ascertained
that affairs get no better, but worse continually.

Yours, most respectfully and obediently,
JOSEPH LEE,

Deputy Sheriff of Laiurence County, Alabama.
General CRAWFORD,

Commanding United States Forces, Huntsville, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
Lieutenant Second United States Infantry,

[No. 6. Class second, 1869.]

THE STATE OF ALABAMA, Madison County:

Personally appeared before me, Lewis M. Douglass, judge of the probate court in and
for said county and State, James Sanford, who, after being duly sworD,deposeth and

says, that about midnight on the night of the 24th day of July, A. D. 1869, a band of

armed men, in disguise, came to my house and asked if a man named William Camp
bell lived on my place ;

I told them there was
; they then asked if there was not a dif

ficulty between myself and him
;
I told them that there had been, but that it was

settled, and that there was no difficulty between us now; they said there was a diffi

culty between us that is not settled, meaning the disguised men, and then asked for

water, and they left
;
the next morning a black man came to my house and told me

that William Campbell had been killed that night by a band of disguised men, and that

he wanted to get some lumber to make a coffin out of; I went to the house and found
that the man had been shot three times, and was dead, and on that day he was buried.

I also found a pistol cylinder that was broken, ]ayiug in the yard ;
the wife of the man

who was shot says that there was about fifteen of the disguised men in the gang that

did the shooting.
JAMES SANFORD.

Subscribed and sworn to before me this 26th day of July, A. D. 1869.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge of Prolate.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 7. Class second, 1869.]

HUNTSVILLE, ALABAMA, July 29, 1869.

I am the sheriff of Madison County, Alabama. I respectfully inform you that law

lessness prevails to such an extent in this county that armed forces are necessary to

suppress violence. Murders are perpetrated by armed bands of disguised outlaws, and

without the aid of armed men I cannot arrest the perpetrators or execute process. .

ask for such force as you can give me, mounted, for the purposes stated above.

I further ask that you distribute your troops in such numbers as you can spare at

Meridianville, Maysville, and Madison Station, in this county, also at Newmarket, aii&amp;lt;

this request to exist until order is restored.
JOS. P. DOYLE, Siienff.

General S. W. CRAWFORD,
Commanding Post at Huntsville.

Atl &quot;eCOPy: JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.
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[Xo. 8. Class second, 18G9.]

THE STATE OF ALABAMA, County of Madison :

Before me, James H. Bone, clerk of the city court of Huntsville, county and State

aforesaid, personally appeared E. M. Mulligan, who, being duly sworu, saith that he
was employed to teach a colored school near New Market, in said county of Madison,
and that he opened said school Monday, 26th July, 1869; that about 8 o clock Wednes
day night following, he, while sitting in the house with the family with whom he was
boarding, heard a noise as if some one was blowing a whistle, and remarked to them,
Don t that sound like a Ku-Klux whistle?&quot; and stepped to the door and saw about

four or rive disguised men ride up to the gate in front of the door, (they had three or

four colored men with them as prisoners;) the disguised men dismounted, holding pis
tols in their hands pointed toward ine, and walked up to the door, cursing and swear

ing, and demanding all, the guns or pistols in the house. I said,
&quot; We have no arms;&quot;

they said,
&quot; God d a you, you have arms

;
we will kill every God d d oiie in the house

if we did not give them up instanter
;
that they expected to kill three or four negroes,

and whip as many more to death, before morning ;

&quot;

they swore that Saturday night
before they whipped a white mau nearly to death ; they then ordered me to go with
them, cursing me all the time, saying, we will make you tell where your pistols are, or
we will break your neck and stop your damned school

;
we do not intend that any

schools shall be organized, or allow any school-teachers to stay or live in this portion
of the country. They took me and the three other men about three-quarters of a mile,
to the residence of Coleman Kelley, and there demanded all arms he had, saying if he
did not deliver them up instanter they would kill him

;
one of the women at Kelley s

said there was no arms there; they ordered her not to speak again or they would give
her five hundred lashes

;
the woman then slipped out of the house. As soon as the dis

guised men missed her from the room they demanded to know of said Kelley where
the woman had gone. He answered and said,

&quot; I do not know.&quot; They then told Kel

ley he was a God d d liar, and we will whip you to death if you do not tell us where
she has gone. They then stripped the clothes from Kelley s person ;

forced him down
on his belly, and beat him on the bare back with a gun-rod ;

said rod was iron-tipped.
They then turned to me and said,

&quot; Come up here, you God d d school-teacher, it is

your turn next.&quot; I then sprang away from them, and as I ran they fired two shots at

me, the shot and bullets passing over nay head, but near me. They also said that there
was fifty men only a short distance in the rear.

E. M. MULLLIGAN.
Sworn and subscribed to before me this 30th Julv, A. D. 1869.

JAS. H. BONE, CM.
A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 9. Class second, 18G9.]

B.

STATE OF ALABAMA, County of Madison.

On this 4th day of August, 1869, personally appeared before me, a clerk of the cir

cuit court in and for the county and State aforesaid, Mary Campbell, of the county of

Madison, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says that on Saturday
night, the 24th day of July, 1869, while she and her husband, William Campbell, wero
asleep in their bed in a house on the plantation of Mr. James Santbrd, we were aroused
from sleep by the report of a pistol-shot and I saw that my husband had been shot in

the left side
;
I saw the blood ruuuiag out of his side

;
it ran on my clothes

;
he cried

out,
&quot;

Oh, Lord,&quot; and I saw six or seven men in the room around our bed, which was
on the fiqpr ; they had their faces covered over Avith black masks and their bodies were
covered with black gowns. These men said, &quot;You are the damned rascal who has
been keeping up all the fnss in the Cove,&quot; and one of them reached around me and shot

my husband in the side of the head with a pistol-ball. They told my husband to go
out of the room, saying,

&quot; Go out of this room, God damn you ; you are the one that
has been keeping up all the fuss in the Cove.&quot; He went out with them and leaned up
against the fence, and I saw and heard some three or four of them shoot at him. Ho
was hit in the small of his back by one of the shots; he fell on the ground and the
men shot at him again while he was lying on the ground. I saw some others outside
of the yard, about three or four that I could see after they had fired the last shot.

One of them said,
&quot;

Come, let s
go,&quot;

and they left. I helped to carry my husband into



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1199

the house and found that he had been shot some six times
;
he died in about an hour

after he was shot. I ani about seven months with child. I could not tell any of the
men. I further swear that about three weeks before that, on a Sunday morning, Mr.
James Sauford came down to our house; I was not there when he first came in

&quot;

was
at my brother s below it and I saw he had a pistol in his hand. Then I went to my
house

; my husband was sitting in a chair but set leaning against the house near the
door. Mr. James Sauford was leaning against the fence around the grounds on which
our house is situated. He had in his hands a pistol resting on the top of the fence,
pointed toward my husband. Ho accused my husband of stealing his chickens, which
my husband denied doing. Mr. James Sanford wanted him to pay for the chickens

;

my husband refused to do so. Then Mr. James Sanford said if he did not he would shoot
his infernal black heart out of him. He continued to curse and abuse my husband. When
I got to my house I sat down in the door-way and my child was by my side. Mr.
James Sauford told me to take my child away from there, that he did not want to shoot
the child. I took my child in the house

;
then my husband told him he would come

to town and report him for saying he would take his life, and for drawing his pistol
over him. Mr. James Sanford said if he did come here and report it he would have to
leave the county. Mr. Sauford left for his house

; my husband left our house Sunday
evening for town to report what Mr. Sauford said.

her
MARY -f CAMPBELL.

mark.
Witnesses :

JOHN LEE ROGERS.
JOHN H. WAGER.

Sworn and subscribed to before me this 4th day of August, A. D. 1869,
JAS. H. BONE,

Clwlc Circuit Court.

I hereby certify that the foregoing affidavit was carefully read to the affiant before
she signed her name by making her mark.

JAS. H. BONE,
Clerk Circuit Court.

[No. 10. Class second, 18C9.J

E.

CAMP NEAR G (INTERSVILLE,
Alabama, August 4, 1869.

SIR : For the information of the brevet major general commanding the post, I have
the honor to inclose a sworn statement of a colored man named Isham Henry. He did
not like to swear before a magistrate for fear of his life. I therefore&quot; took down his

statement, and made him make affidavit to it. He states that bodies of men, armed
and masked, have passed and repassed his house very frequently during the past two
weeks, and that their object was to intimidate colored people from voting, unless they
would vote the democratic ticket, and I have learned that ten out of the sixty-odd
colored men who voted in this town, on the second, were influenced to do so by those

night-prowling vagabonds.
The sheriff I have not seen for a month.
I am, sir, very respectfully, your obedient servant,

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry, Brevet Major, V. S. A., Commanding the Camp.

Lieutenant JAMES ULIO,
Second Infantry, Post Adjutant, HuntsviUe, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

Statement of leham Henry, (colored.)

In the month of March last six men came to my house
; they were all masked; two

of them wore scarlet stockings ; they took me from iny house to the road, made me
strip, and gave me ten lashes.

On the 2d of August, 1869. three men (niasked) came to ray house
; they made me
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give them my gun, (army riflo;) the gun was again returned me with the question,
&quot;Is it loaded?&quot; I was made to fire it off; they then cocked and presented their fire

arms at me, saying
1

,

&quot; Take your gun and break it on that
log,&quot; (meaning a log near by,)

&quot; or we will shoot
you.&quot;

To save my life, I broke the gun.
I did not dare to go to vote yesterday, for fear that on my return I would get killed.

One of the men who made rue break my gun I recognized as a neighbor, a white man
named Jesse McGee. The others I did not recognize.

his

ISHAM -f HENRY.
mark.

Sworn to and subscribed before me this 4th day of August, 1869, at Guntersville,
Alabama.

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A., Commanding Camp.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant,

[No. 11. Class second, 18C9.]

F.

STATE OF ALABAMA, County of Madison :

On this 7th day of August personally appeared before me, a clerk of the circuit

court in and for the county and State aforesaid, Samuel Mastin, resident on the plan
tation of Mr. Frank Mastin, three miles from Huntsville, Alabama, Madison County,
State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says that Sunday night, 18th

July, 1869, while I was asleep in my house, I heard some persons knocking at my door,
and said for me to open my door, which I did. I found there one of my fellow-servants,

Henry Johnson, and two men dressed in disguise, a black gown on, their faces were
masked. They said, &quot;I want your gun ;&quot;

which I got and gave to them. They said,
&quot;All right, Sam, you shall not be hurt.&quot; Then they left my house, carrying my gun
with them. They also took a double-barrel gun from Washington Pope, and a watch
from Tom Mastin. There was another man holding the horses.

his

SAMUEL + MASTIN.
mark.

Witnesses :

JOHN LEE ROGERS.
JOHN H&quot;. WAGER.

Sworn to and subscribed before mo this 7th day of August, 1869; and I certify that
the foregoing affidavit was carefully read to the affiant before signing his name by
making his mark.

JAS. H. BONE,
Clerk Circuit Court.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 12. Class second, 1869.]

Affidavit of Moses B. Sullivan, Marshall County, concerning Ku-Klux outrage. [See
appendix to testimony of A. S. Lakin, page 146. ]

[No. 13. Class second, 1869.]

On the 23d day of August, 1869, 1 was returning from my brother s to where I live,
about two miles and one-half from Deposit, toward Vienna, two men met me on the

road; one of them was white, the other .a mulatto. I believe that the white man s

name was Benjamin Evans, the colored man s name was Bob Ice. The white man
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cocked his rifle and fired at me, the ball passing through my thigh. I never ^ave the
man any provocation to shi)ot me.

Iris

HENRY + RIVERS.

Witness : MILTON G. YOUNG.

Sworn and subscribed before me, an officer of the United States Army, at Shanrult
plantation, near Paint Rock

;
this 25th clay of August, 1869.

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 14. Class second, 1869.]

On the 21st of August, 1869, I had a warrant, and tried to arrest on it W. M. Evans,
John Evans, (white,) Robert Ice, (colored,) Burgers Fiimell, and Greene Horton,
(colored.) I arrested Fiiinell and Horton. I also arrested W. M. Evans, but he suc
ceeded in getting away. The warrant for arrest was issued against the above-named
men for disguising themselves, and going to the house of N. Stevens, (my father,) and
forcibly taking from him ft. shot-gun. On Monday last, the 23d of August, I summoned
about twenty men as a posse comi tatus, (they were white and black,) and tried to arrest
W. M. Evans (white) and Bob Ice, (colored.) They were at Squire Bronson s, at Wild
Goat Cove. I surrounded the house, but they broke and run out the back part of it,

accompanied by Ben Evans, his brother. They were halted by a colored man (one of

my posse) named Elliott Cotrell, when L. A. Bronson leveled his gun and fired at

Cotrell, wounding him slightly. Cotrell and others then fired, shooting W. M. Evans
in the arm. The parties then got away, and up to this date I have not succeeded in

arresting them. All of this was at Wild Goat Cove, near Fearu s Ferry, Alabama.
W. C. STEPHENS.

Witness: O. II. MORROW.

Sworn and subscribed to before me, an officer of the United States Army, at Mc-
Clung s Spring, Alabama. August 26. 1869.

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 15. Class second, 1869.1

STATE OP ALABAMA, County of Madison, ss:

On this 1st day of September personally appeared before me, a judge of probate
court in and for the county and State aforesaid, Nathan Meeks, resident of Huutsville,
Madison County, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says that on

.the night of the 31st of August, 1869, as I was returning from work, to niy homo in the

William Allen, and James Scruggs. Samuel Allen had under his arm a large black

roll
;
after I had passed them I felt uneasy, fearing that they were there for no good

purpose ;
when I reached my home I wras still worried, and as the Ku-Klux had been to

my house once before, broke into my house and took my gun, breaking my gun this

occurred about
,
1869

;
I thought I had not better stay there so, after drink

ing a cup of coffee, I went out of my house, crossing the street opposite the door of my
house; I laid down in the grass ;

1 had been there about two hours when I saw four

men walking from the eastern part of the city toward my house
;
these men I saw wore

black gowns on their persons. As they came to the front of the house niy dog ran to

the fence barking at them
;
one of these men shot his pistol off at my dog ;

I saw him

point it at him and shoot
; they then opened the gate and went into my yard, up to

my house
;
knocked at the door ; it not being opened, they commenced kicking the door

open, when I fired my pistol at them; after they got the door opeu they all went m
70 A
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the house, staid there about five minutes, and when they all come out of the gate to

gether two walked on the railroad toward the depot. I, from their voices, arid from
what I saw afterwards, believe them to be John Hardy and William Allen

;
one other

of them went up the railroad, that is west, and from his voice and actions I believe
him to be James Scruggs. The other one, the fourth one, I followed him to Mr. Clark s,

westward, on the opposite side of my house
;
he got over the fence a.t the side of the

lot, and raised the window at the side of the house, and got into the house that way,
and I heard him walk through the house, up the stairs, and into a room. Ho bad on
when he went into the house a black gown, but when he came to the window to pull
down the curtain I recognized him to be Samuel Clark

;
before he came to pull the

curtain down he turned up the light in the room, and I was able to fully recognize
him

;
then he had 110 disguise on. When these men were in my house I heard them

ask my wife where I was; they said, Where is Nathan?&quot; She said, &quot;I do not know
where he is.&quot; &quot;Damn you, I want you to tell me where he is, and if he has got any
arms we mean to kill him, damn him.&quot;

his

NATHAN -f MEEKS.
mark.

Witnesses :

JOHN H. WAGER.
JUSTIN RONAYNE.

Subscribed and sworn to before me this 1st day of September, 1869, and I certify the
affiant heard the foregoing carefully read before signing his name by making his
mark.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge of Probate.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 16. Class second, 1869.]

STATE OF ALABAMA, County of Madison, ss:

On this 2d day of September, 1869, personally appeared before me, Lewis M. Doug
lass, a judge of probate in and for the county and State aforesaid, Jack White, resident
of Huntsville, Madison County, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and
says that on the night of the 31st of August, 1869, I was aroused from sleep by some
persons pounding against my door, and a voice saying,

&quot; Get up and open the door.&quot; I

replied,
&quot; I cannot get up and open the door at this time of night.&quot;

The voice said if

I did not they would break it down. I did not open it, and they bursted it open. Two
men came into my room

;
their faces and heads were covered with black cloth. They

said, &quot;Give us your pistol,&quot; coming to my bed-side, pointing their pistols at me. I

gave my pistols to one of them; from, his voice and what I saw of his face and beard
I believe him to be John Hardy. As I gave it to him I said,

&quot; Mr. Hardy, I know you,
sir; I have never done you any harm, and you should not take my pistol from ine.&quot; I

believe the other man to be William Allen. I saw three other men outside, in front of

my door; they had masks on their faces. As soon as they got my pistol they went out
of my house, and I saw them striking Tom Hawkins, who lives with mo

;
he went out

of the house when the two men came in, and they beat him, saying,
&quot; You are going

to run.&quot;

liis

JACK + WHITE.
IBark.

Witnesses :

JOHN H. WAGER.
WM. A. MCDONALD.
JOHN G. BLACKWELL.

Subscribed and sworn to before me this 2d day of September, 1869; and I hereby
certify that the foregoing affidavit was carefully read to the affiant before he signed
his name by making his mark.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge of Probate.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.
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[]S
T
o. 17. Class second, 18C9.]

VIENNA, ALABAMA, September 18, 1869.

DEAR SIR : We, the undersigned, citizens of Vienna and vicinity, in view of the
existing state of affairs in Marshall County, adjacent to this section, to wit, the mur
ders and other outrages that have recently been committed in said county, and threats
of violence upon this place and vicinity, thereby rendering life and property insecure,and having a desire for peace, order, and quiet, do respectfully petition you to send a
sufficient force of United States soldiers to this place immediately.

Very respectfully,
Rohert W. Peevy. J. II. Alchlev.
A. Whited. B. A. Nowlin.
J. W. Grayson. Joseph W. Grayson.
D. W. Parker. F. M. Stone.
Wm. J. Wallace. F. T. Butler.
Lot. S. Ledbetter. E. C. Lusk.
James Latham. James W. Allison.
J. M. Ledbetter. Jacob Owens.
James Edge. Henry Wann.
James L. Ledbetter. G. L. T. Lusk.
H. B. Gabor. John T. Haden.
J. G. Ellett. Louis Vann.
W. D. Collins. T. M. Fennell.
Isaac D. Wann. J. B. Dickey.
S. M. Nabors. Joseph A. Haden.
R. E. Cochron. W. P. Lisk.
S. W. Kennemore. B. F. Walker.

Major General CRAWFORD,
Commanding United States Forces at Huntsmlle, Alabama.

A true copy :

L. R. CRUMBAUGH,
Second Lieutenant and Adjutant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 18. Class second, 1869.]

TERRAPIN CREEK, CLEBURNE COUNTY, ALABAMA,
September 20, 1869.

Commanding Officer United States Troops, Edwardsville, Alabama :

We, the undersigned, would respectfully ask that the troops be brought into this

neighborhood. The Ku-Klux are continually threatening Union men in this commu
nity, and will carry their threats into execution against those Union men who shot into

them, and them Union men cannot live in the country unless protected by United
States troops. The troops are twenty miles from here, and all the Ku-Klux who com
mit these outrages in this neighborhood live in Calhoun County, or near the line

;
and

if the troops were near here, these Ku-Klux who have warrants out against them can
he arrested in the night, without them knowing that the soldiers or arresting -officers

were near them. Cross Plains, in Calhoun County, is on the railroad, and is the near
est point to where the outrages have been most frequently committed.

C. M. WHEELER, ELI B. HATFIELD.
G. WHEELER. E. W. DOWNING.
J. A. WHEELER. J. B. CAMP.
R. H. WHEELER. W. J. ELKINS.
M. L. HATFIELD. JOHN WHEELER.
HANSFORD HATFIELD. A. H. WILKINS.

I would suggest that the within petition is entitled to consideration, and that the

proposed change of the United States troops from Edwardsville to Cross Plains is

necessary under existing circumstances.
W. R, HUNNICUTT,

Judge of Probate, Cleburne County, Alabama.

[Indorsement.]

CAMP DETACHMENT SECOND INFANTRY,
Edwardsville, Alabama, September 25, 1869.

Respectfully forwarded, suggesting that the move, if ordered, be ordered before the

end of the month, as it will save the expense of hauling rations to this place from the

railroad ; and I believe the within application to be well founded in fact.

CHAS. KELLER, JR.,

First Lieutenant Second Infantry, Commanding Detachment.
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[Xo. 19. Class second, 1869.1

MONTE SANO, September 22, 1869.

MY DEAR GENERAL : Inclosed I send you a distressing letter from Wild Goat Cove,
which I trust you can decipher. I write to add niy earnest solicitations to the appli
cations for troops sent you from the Vienna district. The negroes on my place send
me word by ifche messenger bringing Mr. Furgeson s letter to tell them what to do. In

your reply, which I would forward to them, I would like to assure them of protection
to themselves and property. We need not look to State authority for it. All good
men, white or hlack, will welcome the United States forces, and feel secure in their

neighborhood. They are powerless to protect themselves from assassins, and our sec
tion is fast lapsing into anarchy. If not already sent forward, I beg of you to locate
one company, at least, in our place. I regret that I am unable to come down, being
confined by &quot;sickness.

Sincerely, yours,
ROB T FEARN.

Major General CRAWFORD,
Huntsvillc, Alabama.

[No. 20. Class second, 1869.]

STATE OF ALABAMA/ County of Madison :

On this 23d day of September, 1869, personally appeared before me, clerk of city
court of Huntsville, in and for the county and State aforesaid, John Leslie, resident oil

the Boiling place, two miles from Cluttsville, Madison County, State of Alabama, who,
being duly sworn, deposes and says that on Sunday morning, the 12th of September, I

was, with other colored people, attending preaching at the Widow Blaud s, when our
services were broken up by live men dressed in disguise riding into the grove where
we were holding our meeting, pointing their pistols at us saying,

&quot; We will give you
all ten minutes to get away from here; we are going to stop this nigger preaching j

there shall not be any more under two months;
&quot; and we all left. At the same time

there came from the opposite side some five or six white men, not disguised, but armed,
I asked two of them whether wre could not hold our meetings there. Mr. Coon Wil
liamson and one Alfred Clutcher said they had nothing to do with it, and were not the
men. On the following Monday night, the 13th of September, about 9 o clock, I think,
as I stepped from my house into the yard, I saw over twenty men disguised riding
up to the fence

; they came through the gate into the yard. When I saw them I ran

away, upon which they called upon me to halt, but I continued to run and they fired

eight shots at me. I ran into the woods and staid there till near daylight. On my
return home I learned that they had left after shooting at me, but they or another

party returned about midnight, broke open the door of my house, searching all over
the house for guns ; they hit my wife in the face, took my son, who is thirteen years
old, out of the house into the road, made him take off his shirt, beat him with switches,
and carried off a gun he had borrowed from a neighbor. I am afraid to stay there
from threats made by this baud of disguised men against my life.

his

JOHN -j- LESLIE,
mark.

Witness : JOHN G. BLACKWELL.

Sworn and subscribed to before me this 23d day of September, 1869, and I hereby
certify that the foregoing was carefully read to the affiant before he signed his narno

by making his mark.
JAMES H. BONE,

Clerk City Court of Huntsville.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Pont Adjutant.

[No. 21. Class second, 1869.]

STATE or ALABAMA, County of Madison, ss:

On this clay, 27th of October, 18G9, personally appeared before me, a clerk of the
circuit court in and for the county and State aforesaid, William Blair, late of Lime
stone County, now a resident of Madison County, State of Alabama, whoj being duly



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1205

sworn, deposes and says that on or about the night of the of December, 18(58, 1 was
asleep in tied and was aroused from sleqp by some parties breaking down the door of
the house. Two men came toward my bed; one caught me by my right arm saying,
&quot; Get up and come with me

;
we want to see

you.&quot; I not moving at once, one of them
hit me on the head with a pistol. I then got up and followed them out of the house.
I saw nine men outside

;
in all eleven men. Those men had on white gowns, but their

faces were not masked. The two men who came into the house aud made me follow
them I recognized to be Ruff Wray and Dick Hiues, and the other men outside of the
house I recognized to be Bunk and Poney Mines, Dave Friend, Bill Northern, Hugh,
George, Cube, and Sim Hudson, and James Henry Cox. As soon as I got out of the
house these men surrounded me and beat me on the head with their pistols. Some of
them said,

&quot;

Keep Jim Henry back, or he will cut his throat.&quot; This man Jim Henry
Cox ran up toward me with a knife in his hand and struck at me with it over the
heads of the other men. Two men, Dick Hiues and Ruff Wray, held me by the arms
all the time; they dragged me some distance from the house. When about ouo
hundred yards, this man Jim Henry Cox was behind me sticking me in the back and
legs with a knife. I called to them, stating he was cutting me with a knife. They
said,

u You are a damn liar; come on.&quot; He did not cease sticking me with his knife.

They carried and dragged me about fifty yards further, and they took all my clothes
off of me, and commenced beating mo with sticks

;
some beat me, some choked me,

and others sticking and cutting me with their knives. I could not tell who the parties
were

;
I mean I could not distinguish one from the other. They laid me down on the

ground, and held me there with my face to the ground ; they cut my legs, arms, and
back, with their knives; across the other way they cut deep gashes crosswise

; they
split open my feet with their knives and cut deep gashes in my thighs and calves of

my legs, first up and down, and then across. After they had done beating me they told

me to stand up, but I could not, from weakness caused by loss of blood from the cuts

they gave me in the back, legs, and arms
;
then two of the men held me up, and some

of them knocked me down by hitting me on the head with their pistols. I have been
confined almost all the time to my bed, under medical treatment, since, and now am
not able to do any work to support myself, and I am still under medical treatment.

I am not able to travel any distance. I was beaten and cut in this way while living
with my father on the plantation owned by Mr. John Floyd, in Limestone County,
State of Alabama. They told me to go home and tell my father, old Gus, if he did not

leave they would return and kill all and burn up the whole plantation ;
that they

would kill all of Gus s family if they were there two weeks longer.
his

WILLIAM -f BLAIR.
mark.

Witnesses :

JUSTIN RONAYNE.
JOHN H. WAGER.

Sworn and subscribed to before me this 27th day of October, 1869; and I hereby
certify that th&quot;e foregoing was carefully read to the affiant before he signed his name
by making his mark.

JAS. H. BONE,
Clerk Circuit Court.

OFFICE OF THE CLERK OF THE CIRCUIT COURT,
Huntsville, Alabama, November 5, 1869.

I hereby certify that the above and foregoing is a true and correct copy of original
affidavit made in this office October 27, 1869.

JAS. H. BONE, Cleric.
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Index of civil documents for 1870.

CLASSIFICATION.

Glass first. Reports by officers, with appended documents.
Class second. Application for military aid, affidavits, statements, &c., from civilians.

CLASS FIRST. Reports by officers, icith appended documents.

No.
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CLASS SECOND. Applicationfor military aid, affidavits, statements, #c., from citizens.

No.
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Blonnt County at once. The people have appealed to the civil authorities in vain.
The probate judge, Wesley More, and his father-in-law, Oscar Murphy, sheriff, and
other officials, are all in sympathy with the Ku-Klux Klan, if not of them. They now
appeal to the military as a last resort, and only hope for protection. If this appeal ia

unheeded they will be driven to take the law in their own hands.
From personal observation, and men of the first standing in the county, I am decided

in the opinion that troops ought to be sent at once to Blouut County, and prevent
iesolation and further bloodshed.

I at sure you, general, this appeal is a most painful task, but I feel that I would bo
culpable in the eyes of all good and honest men, knowing these facts and keep silence.

I have the honor to be, yours, most sincerely,
A. S. LAKIN.

General S. W. CRAWFORD,
Huntsville, Alabama.

A true copy of the original.
S. W. CRAWFORD,

Brevet Major General, U. S. A., Colonel Second Infantry, Commanding.

A true copy :

JAS. M. INGALLS,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

B.

BLOUNT COUNTY, ALABAMA, December 26, 1869.

DEAR BROTHER : I understand that you have $100 in your hands of missionary
money. The appropriation made to the Village Springs circuit is not enough to support
him, owing to the rent made in the work. I wish you to write to Bishop Simpson,
requesting him to grant to Brother White $100 more for his support. Please to attend
to this, if you please, as soon as possible.

A. B. WATSON.
Mr. A. S. LAKIN.

Mr. A. S. LARKIN : Please assist Brother White in getting the requisition of some
troops for Blount County to preserve the peace of the county. There are a great many
threats circulating through the county, and we must have help if we can get it. Please
attend to it as soon as possible.

A. B. WATSON, Presiding Elder.
P. S. Answer in haste. I need your help.

T. W. WHITE.
A true copy of the original forwarded on the 13th instant.

S. W. CRAWFORD,
Brevet Major General, U. S. A., Colonel Second Infantry, Commanding.

A true copy :

JAS. M. INGALLS,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant,

C.

HUNTSVILLE, ALABAMA, January 1, 1870.

DEAR SIR : I have been here nearly two weeks, and I cannot leave until I see you.
The loyal men of Blount County are becoming discouraged. If any people have sub
mitted to wrongs and injuries, they have. I appear here as the representative of suf

fering and oppressed people seeking relief and assistance at your hands
;
and extreme

and extraordinary necessity compels rne to urge a speedy conference with you. As all

of it will necessarily have to begone over again, I will not trouble with the details.

I can generally be found at the office of Judge Douglass. A speedy compliance will
confer a very great favor on others as well as myself.

Most respectfully,
WILLIAM SHEPARD.

General CRAWFORD, Commanding at Huntsville.

A true copy of the original forwarded to headquarters of the department on the 13th

January.
S. W. CRAWFORD,

Brevet Alajvr General.
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D.

BALM, ALABAMA, January 11, 1870.
BROTHER LAKIN : I was coming to see you, but the weather is so bad I cannot corne.

Please go to the land-office and find if the southeast quarter of southwest quarter of
section 18, of township 14, of range 1 west, has been entered, and if it has been by
whom, as we have a church-house on it. The Church South is trying to get the house
by entering us out. The house has been there for years, and the party that left us is

doing the work of the smutty devil. I was coming to get troops for this county. My
life is in danger. The Ku-Klux came near getting me last week. I go when I please.
Excuse my hand

;
it s cold.

F. W. WHITE.
A true copy of the original forwarded to department headquarters on the 13th in

stant.

S. W. CRAWFORD,
Brevet Major General, U. S. A., Colonel Second Infantry, Commanding.

A true copy :

JAS. M. INGALLS,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 2. Class first, 1870. j

MONTGOMERY, ALABAMA, January 20, 1870.

COLONEL: Inclosed I have the honor to transmit a communication from Judge W.
J. Haralson, of the fifth judicial district of this State, in reference to Blount County.

After a conversation with his excellency the governor of the State to-day, he re

quested me to state to the commanding general of the department that he would offer
no obstacle to the removal of the troops from Tuscaloosa, and that he would be glad, if

consistent with the view of the department commander, should they be sent to Blounts-

ville, Blount County. The distance by road is about ninety miles, and 1 am informed
it is a fair road.
The governor thinks that a force in Blount County would be sufficiently near Tusca

loosa to exercise a restraining influence. He, however, is determined, upon a repeti
tion of the disturbances and the violation of law which prevailed last year in that sec

tion, to have recourse to the militia of the State.
A force at Blouutsville would have to be supplied by way of Guutersville, Tennessee

River.

Very respectfully, your obedient servant.
S. W. CRAWFORD,

Colonel Second Infantry, Brevet Major General, U. S. A.
Colonel Jos. H. TAYLOR,

Assistant Adjutant General, Department of the South.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

MONTGOMERY, ALABAMA, January 20, 1870.

DEAR SIR: Upon information which I derived from Blount County, in this State, and
which I deem entirely reliable, I am constrained, under a sense of duty to the country,
to call on you to assist the civil officers by an adequate force to execute the law iu that

locality.
I am informed by the Hon. George White, a member of the legislature from that

county,
&quot; -

return
ture.

that county, that he could &quot;establish one or more schools for the benefit of the chil

dren of freedmen, but he is afraid to do so himself, and the same considerations of fear

would prevent him from procuring teachers.
I have implicit confidence in the statement of Mr. White

;
he is a minister of the Gos

pel in the Methodist Episcopal Church of veracity and integrity. I am also informed

by letters from other gentlemen that there have &quot;been some three or four men killed

there within the last three or four mouths, under circumstances of great aggravation.

am inlormecl by the Hon. Ueorge White, a member 01 tne legislature irom tnac

nty, that he is in apprehension of danger to himself personally if he ventures to

urn to his home in that county. He did not return during the recess of the legisla-
e. I am also informed by Mr. White, the superintendent of the public schools in
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These, sir, with the other facts which might be added, are the reasons why I invoke
the interposition of the forces of the United States, and I hope that it may be conso
nant with your views to afford the required assistance.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
W. J. HARALSON,

Judge of the Circuit Court, Fifth Circuit in the State.

General S. W. CRAWFORD,
Commanding, Huntsville, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

fNo. 3. Class first, 1870.]

HEADQUARTERS POST OP HUNTSVILLE,
Ilunfsvillc, Alabama, March ), 1870.

SIR : In obedience to verbal orders from the post commander of date March 1, I pro
ceeded to Stephenson, Alabama, for the purpose of investigating- the trouble in that

neighborhood.
I found on my arrival, by conferring with the mayor of the town, the probate judge, the

sheriff, the marshal, and reliable citizens, that the animus which culminated in the late

disturbance, and is said to be the chief cause of the difficulties in that vicinity, arose from
the fact of a negro man liviugin marital relation \vith a woman thought to be ofthe white
race. But my own opinion is this is only a pretext for maltreating the colored people
against whom a disguised party of men, known and commonly called Ku-Klux Klan, ap
pear to have a special animosity, and the determination of driving them away. In con

sequence of the feeling against this negro in an, whose name is Prior, a mob of these dis

guised men proceeded from the town to the negro settlement, about three-quarters of a
mile distant, on last Friday night, the 25th of February, fired into the settlement, and
wounded one colored man. The next day, Saturday, the settlement was again visited

by these men, and the arms of the negroes were taken away. It is supposed that in

retaliation for this outrage a party of colored men fired into the houses of Messrs. Buim
and MacMahon, two merchants of the town, on the following Sunday night, though
neither were injured. On last Monday, the 1st of March, .1 warrant was issued by the

proper civil officer, and three colored men, Prior, Jackson., and Daniels, were arrested

on suspicion of being guilty of this last act, and confined in a log stockade adjacent to

the town.
The same evening the marshal summoned every available citizen of the town to

guard the prisoners, and protect them from an anticipated forcible liberation and vio

lence by this disguised baud of men before referred to. About 9 p. in. that night these

men did appear, and in number estimated between thirty and fifty, and, notwithstand

ing the remonstrances of those on guard, liberated the prisoners, though in doing so

the principal object of their vengeance (Prior) made good his escape. The two re

maining prisoners were turned over a short time thereafter to the guard of soldiers

sent up from Huntsville by the post commander on Monday night, and this guard had
the men in custody on my arrival the following day, at 4.15 p. in.

I detained the guard for the purpose of giving protection to the prisoners, at the re

quest of the civil authorities, and then used my best efforts to hasten an immediate
trial or examination, which was effected, and the prisoners released on Wednesday
morning for the want of evidence to convict them. It seems to be the opinion of the
town civil officers that as soon as Prior, the colored man, leaves the settlement all un
due excitement will subside. If this were all that is needed, quiet might soon be re

stored, for the colored people have received such a shock by the outrage committed
that all are resolved to remain no longer where they are so cruelly persecuted.
On my departure many of them were selling their little effects preparatory ro remov

ing elsewhere, one of the female teachers, together with several families, leavingon the
same train with myself for Huntsville.

I wish to add that the sheriff states that he was in no manner apprised of the dis

turbance, and seems to be quite confident of his own ability and power to act when
ever called upon so to do.

Respectfully submitted.
J. II. FLOOD,

First Lieutenant Second Infantry, U. S. A.
First Lieutenant JAMES M. INGALLS,

Post Adjutant.
A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.
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[No. 4. Class first, 1870.]

HUNTSVILLE, ALABAMA, March 5, 1870.

SIR : I have the honor to state that, in compliance with paragraph 2, Special Order
No. 45, headquarters post of Huntsville, Huntsville, Alabama, April 2, 1870, and addi
tional verbal instructions from the brevet major general commanding, I proceeded to
Soinerville, Morgan County, Alabama, where I arrived at 12 o clock on the 3d in
stant, and, in compliance with my instructions, immediately commenced to investigate
the disturbance which has for some time agitated that county. I found most of the
citizens either so prejudiced in their views or intimidated by fear of consequences that
but little reliable information could be elicited from them. From a few, whom I be
lieve gave me an account of the true state of affairs, I base this report.
The difficulty originated about eighteen months ago, in a personal quarrel between

Judge Charlton and a Mr. Raglaud, both of whom have been killed by unknown
parties since then. Family, political, and personal quarrels have been so blended and
mixed that it is very difficult to ascertain where the one commences and the others
end. These, and other conflicting interests, have kept the spirit of discord and ani

mosity alive, and have engendered such deadly feuds to such an extent that at the

present .time law and order are set at defiance. The civil officers are paralyzed with
fear, and make no effort to discharge their duties. Public sentiment is suppressed,
men are afraid to denounce or expose criminals, lest for doing so they would incur
the displeasure of the malefactors, and ttiereby jeopardize their lives. As proof of
this the following named citizens have been murdered in the county since the first of

January last : James Simmons, Elijah McClenehan, Jefferson Knight, William Clem-
mens, Judge Charlton, and Alexander Tarer. The murderers of Clemmous and Sim
mons were brought to trial, and acquitted on the plea of committing the acts in self-

defense. I have been credibly informed that the facts in these cases did not justify
such decisions

;
that the juries were packed, and that their trials were mere mocke

ries of law and justice. No effort has been made to discover and bring to justice the
murderers of the other men mentioned, although for cold-blooded, premeditated assas

sinations they stand unparalleled in the annals of crime. The facts connected with
the murder of Judge Charlton prove it to be the work of a strong, well-organized,
secret society, and not the acts of a few individuals, as supposed by some of the citi

zens.

About a week before my arrival at Sornerville there were two opposing armed
bauds in the county, one under the command of Ponder and Robinson, the other under
the leadership of Robert Garner

;
the former consisting of about sixty men, and the

latter about eight. Garner, with his men, is reported to have left the county. Ponder
and Robinson, with their men, are still under arms, and are scouting through the

county in small bands; a squad of them, consisting of about fifteen men, were in

Somerville on Saturday, the 2d instant, and are reported as having made threats

against the citizens of the county. The majority of the citizens of Somerville with
whom I conversed on the subject sympathize with Robinson and his party, and exult
in the death of Judge Charlton.
The civil officers of the county have, in my opinion, failed to discharge their duties,

the result of which is that at the present time their functions are ignored and their

authority set at defiance.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
CHAS. HARKINS,

First Lieutenant Second United States Infantry.
Lieutenant P. H. FLOOD,

Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

HEADQUARTERS SECOND INFANTRY,
Huntsville, Alabama, Marcli 30, 1870.

COLONEL: On Wednesday last I proceeded to Jacksonville, Calhoun County, in

order to inquire into the disturbances in that section. At Chattanooga I was joined

by the governor of the State, whom I accompanied to Jacksonville. I found the follow

ing condition of things : About two weeks ago a party of disguised men. numbering
fifteen or twenty, all mounted, made their appearance near Jacksonville. They
visited the houses of a Mr. Reed, a Mr. Jason Scott, and also the house of his father.

They visited also some negro cabins. At the houses of Mr. Reed and Mr. Scott the

men were summoned and ordered to dance, and were made to answer trifling questions.
At the house of Mr. Jason Scott a negro was demanded. He attempted to escape,

when they shot at him, wounding him twice in the leg. Another negro, at whose

house they stopped, escaped without injury. It was impossible to trace the perpetra
tors of these outrages. I had an interview with the principal persons in the town
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in company with the governor, and although all united in condemnation of such pro
ceedings, there had been no effort to make any arrests whatever.
As is the case in many counties, the sheriff is inefficient, and a very general com

plaint is madje in regard to the neglect of the civil officers to execute the law.
The counties of Calhouu, St. Clair, and Etowah were strongly rebellious in sentiment

during the war. Hostility to the Government in sentiment and feeling still exists,

although no overt act is committed, as it is recognized to be hopeless, and quiet
ordinarily prevails. At present there is no regular active association of disguised men.
The example set at one time, however, by the best men in the community has been
followed by a younger and more lawless set, who assume disguises from time to time
for the gratification of private ends, and in defiance of all law. The governor of the
State is fully impressed with the necessity of using every lawful means to suppress
those constantly recurring instances of lawlessness. I have urged upon him that the
militia of the State should be organized. It is this force that is dreaded by the

perpetrators of these outrages, and under the restrictions imposed upon the troops of
the United States, it is well understood that their influence is dependent upon the
demand of the civil officers, and is almost wholly negative.
While I was at Jacksonville a party of young men, in open day, came to the hotel

and warned a gentleman named Luke, one of the employ6s upon the Selma, Rome and
Dalton Railroad, and who was in Jacksonville to hire laborers for the Selma and Gulf
Railroad, that he must leave the town and section, because he had taught a negro
Sunday-school at Patona. The prompt and unexpected arrival of the troops had
caused an excitmeut among the people. The old native population were hostile to
their coming, but the Union people, and especially the negroes, were all encouraged
by their presence.

1 inclose to you a paragraph from the Huntsville Advocate, of the 29th, showing
the condition of things in Morgan County. The full details I will receive to-day and
forward.

Very respectfully, your obedient servant,
S. W. CRAWFORD,

Colonel Second Infantry, Brevet Major General, U. S. A.
Colonel Jos. H. TAYLOR,

Assistant Adjutant General, Department of tlie South.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 6. Class first, 1870.]

EUTAW, ALABAMA, April 13, 1870.

Sin : I have the honor to state that, in compliance with Special Order No. 49. head

quarters, post of Huntsville, Huntsville, Alabama, April 8, 1870, and additional instruc

tions from the brevet major general commanding, of the same date, I proceeded to

Eutaw, Alabama, but owing to necessary delays did not reach there until the evening
of the 12th instant, where on my arriviti I immediately proceeded to investigate the
circumstances connected with the murder of Samuel Boyd, late solicitor of Greene

County, Alabama, and the condition of civil affairs in this section, and find them to be
as follows :

Mr. Boyd was murdered in a room at the hotel in this town, about 11 o clock p. m.,
on the 31st day of March, 1871, by a band of about thirty armed and masked men, said

to belong to a secret political society known as the Ku-Klux organization. They were
seen entering the hottl and committing the deed by several of the citizens and the
sheriff of the county, and no attempt made to arrest or prevent them from carrying
their atrocious design into execution. Civil affairs are in a very disturbed and agitated
condition

;
seven murders have been committed in this county within the past three

months, and but little effort made to arrest and bring to justice the perpetrators of
these crimes; the civil officers seem to be powerless to restore and maintain law and
order. For further and more complete information on these subjects, I would respect
fully invite your attention to the papers hereto appended, which I believe to be true in

every particular. They give a correct account of the murder of Mr. Boyd, and partly
represent the feelings of the people and the state of affairs in this section. These papers
are classified and marked as follows :

Statement of the sheriff, Mr. Cole, marked A.
Statement of A. A. Smith, circuit clerk, marked B.

Statement of Samuel B. Brown, tax assessor of the county, marked C.

A true copy of the testimony and proceedings of the coroner s inquest, in the case of

Mr. Boyd, marked D.
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The force under my command (ten men) is not sufficient to awe and keep in chock
the turbulent element which is defying law and murdering at will. I would therefore
respectfully recommend that it bo iuqreased to at least twenty-five or thirty men and
stationed here until after the election for county and State, which takes nlace next full

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
CHARLES HARKINS,

First Lieutenant Second Infantry.
POST ADJUTANT, Hiintsville, Alabama.

A.

EUTAW, April 12, 1870.

On the night of the 31st of March ultimo, a body of armed and disguised men rode
into this place, and some twelve or fifteen dismounted just below the hotel, and pro
ceeded at once to the hotel

;
took possession of the office, placing guards at the door;

and from thence they went to the room of Alex. Boyd, forcing the clerk to conduct them
there, and, bursting open the door, a scuffle ensued, when Mr. Boyd was shot at the door;
lie was then shot several times in the hall leading to the room. They at once left,

mounted, and rode around the public square ;
about twenty-five or thirty in that body ;

there were others in different parts of the tow-ii
; they left town by different roads

;
so

I hear.

I was notified at once of the killing of Mr. Boyd by Mr. Clearland, proprietor of the
hotel

;
I went there at once, and summoned a jury to hold an inquisition over his body;

went in person for Mayor Roberts to act as coroner
;
Dr. Meriwether as the examining

surgeon. The people were all much excited and horrified at the murder, and it being
at the dead hour of night, and the Ku-Klux being before thought only a myth, it was
impossible to do anything, they being in such force that it would have taken a large
body of well-armed men to have done anything with them. The deed, so far as I have
heard, is condemned by all

;
the feeling not being bitter against any parties on account

of political opinion. It is thought the reason Mr. Boyd was sought for, was on account
of his having had a great deal to say about the killing of a negro at Union some time

ago. Our town and county is quiet and peaceable now.
I am, very respectfully,

GEO. II. COLE,
Sheriff Greene County.

Captain HAWKINS,
United States Army.

STATE OF ALABAMA, Greene County :

OFFICE CLERK OF THE CIRCUIT COUKT.

I, A. A. Smith, clerk of the circuit couH of said county, and also county superintend
ent of education, deem it my duty to present to whom it may concern a brief statement
of affairs as they now exist in this county as regards the murder of Alexander Boyd,
our county solicitor and register in chancery, on the night of the 31st of March, 1870.

The inquest held over the body reveals the whole matter
;
there are many things con

nected with the murder which &quot;as yet are hid. The sheriff of the county saw the par
ties in disguise ride around the public square after the murder was committed, and did
not make any attempt to arrest them, I suppose, from fear or some other cause. The
people of this county, or a large number of them, bid defiance to law, and I am free to

say that the laws cannot be executed here under the existing state of affairs. The

people say openly that there shall not be a court held at this place this spring. My
brother, the judge of this circuit, cannot come here and hold a court and be safe.

Freedmen are almost daily being killed, school-houses in which freedmen s schools are

being taught are burned, and the teachers of said schools are being driven from the

county, or made afraid to continue. My life has been threatened, as the original note

which I append will show
;
I send the original and keep an exact copy. I am informed

by the freedmeu that persons whom we least suspect were engaged in making the plot
to kill Mr. Boyd. The paper published in this place, and edited by Joseph W. Taylor,

is, in my opinion, the main cause of all the bloodshed in this county. It advises the

people to end the guilty career of the radical members of the legislature of Alabama,
and also the radical officials, by the ballot-box &quot;

if it can, but the cartridge-box if it

must;&quot; it calls every radical officer a thief and other pet names, and all because they
claim the right to think and act as they please in regard to the great political issues

of the day. Murderers are running at large, and no one attempts to arrest them. No
man or men in the county dare say one word in opposition to this Ku-Klux band

;
no
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one dare make any complaint to the civil authorities, for they well know that it is

utterly impossible to convict any one of that class in this county by any jury that we
can get. We are at their mercy, and the &quot; black

flag&quot;
is hoisted against all radicals.

Northern men (unless they be democrats) are denounced as usurpers, who ought to be
driven from tBe county. Let us have protection here, or we must eventually meet the
same fate of Mr. Boyd. I, as an officer, feel that there has already been enough done
in this county to justify the most stringent measures; if that bo martial law, for God s

sake let us have it.

This is a brief statement of affairs as they exist in this county, made to Lieutenant

Harkins, at his request, April 13, 1870.

A. A. SMITH.

NOTE.

Slip taken from paper sent by A. A. Smith.

The Eutaw Whig denounces the road act, passed by the legislature and approved
by Governor Smith, for the counties of Sumter, Greene, and Perry. Denunciation
doesn t reach the question. Only the hanging of the perpetrators of such crimes will

bring relief, (Southern Argus.) We are afraid they are in no danger of hanging either
here or hereafter. Radical judges and juries would let them off this world, and their

father, the devil, would befriend them as his dearly beloved sons in the next. The
ballot-box if it can, the cartridge-box if it must, should end their guilty career.

ALABAMA, GREENE COUNTY, April 2, 1870.

IN COUNCIL.

Mr. A. A. SMITH:

SIR : Your conduct and conversation generally is obnoxious to the people of this

county. A small majority of this assembly propose giving you fifteen days to take

your carpet-bag and travel. Take heed.
K. K. K.

C.

OFFICE OF TAX ASSESSOR,
Eutaw, Alabama, April 13, 1870.

THE STATE OF ALABAMA, Greene County :

As an official of this county, and a resident for the past ten years, and formerly a
rebel soldier, I deem it my duty, not only as a citizen and official, as well as a law-

abiding citizen, to present, for the candid consideration of all concerned in the restora
tion of law and order, the state of affairs really existing in this county at the present
time, and the utter inefficiency of the civil authorities, unaided by the military, to en
force the law and protect the county officers in the discharge of their duty.
On the 31st of March last, of this year, a band of disguised men, variously estimated

from thirty to seventy-live, entered this place and proceeded to the hotel, where they
entered the bed-room of Alexander Boyd, esq., the solicitor of this county, and brutally
murdered him by completely riddling his body with pistol-shots. The sheriff of this

county, George H. Cole, either from fear or policy, failed to make any effort whatever to
effect their arrest.

In the neighborhood of Union, in this county, the foliowing-named persons have
been assassinated within the short space of the last three months:
James Martin, (colored,) was shot by a man in or near Union, and while the physician

was extracting the shot from his body, an unknown party forcibly took his body, and
since that time he has never been heard from. An affidavit was, 1 am informed, made
against an old colored man named Sam Colviu, charging him with having threatened
the life of a party calling himself Kyle, and, while in custody, the party making the
arrest asserts, the same Sam Colvin was forcibly taken from their possession, as he was
afterward found dangling from a tree with some half dozen pistol-shots through his

body. Sam Colvin, jr., the son of the old man, and Henry Miller, (colored,) charged
with murder, have been made way with supposed to have been taken from jail for
the purpose of murdering them. The body of Henry Miller, I am informed, has been
found and buried. Carr Davis (colored) was badly w^ounded by disguised men, and
narrowly escaped with his life. Other instances could be mentioned in the county of
acts of lawlessness, and no effort on the part of our truly inefficient sheriff to do his

duty by summoning a posse to arrest the law-breakers.
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The alarming aspect which crime has assumed in this county, and the organized
agency, the Ku-Klux Klan, through which it is perpetrated, cail for the most rigid
measures to arrest its progress ; and, in my humble opinion, the civil law can only as
sume its supremacy by the timely aid of the military or the intervention of martial
law. I am unable in person to discharge my duty as an officer without protection.
With the hope that something will be done at an early day to arrest this lawless

baud in its operations, and bring back these men to respect the law and the legally
constituted authorities,

I remain, most respectfully, your obedient servant,
SAMUEL B. BROWN,

Tax Assessor, Greene County.
Lieut. CHAS. HARKESTS.

D.

Testimony taken before thejury of inquest.

STATE OF ALABAMA, Greene County :

MAYOR S OFFICE, EUTAW, April 1, 1870.

Testimony of W. A. Lyerla, a witness before the jury of inquest on the death of
Alexander Boyd, sworn, says : About fifteen minutes before 11 o clock on the night of

Thursday, the 31st of March, 1870, he went into the bar-room or office of the hotel of

George Cleareland, in the town of Eutaw, and a short while afterward there followed
in the same room a party of men in disguise ;

after standing a very short time, one or
more of the party took hold of J. W. Freeman, the agent of the proprietor of said

hotel, and together with the whole party, except two or three, through a door which
opens into the bed-room adjoining the said bar-room. The number of the party was
about twelve, to the best of my belief. About two minutes after they left the bar
room witness says he heard hallooing and shooting. The whole party were unknown
to witness. Some of then* he thinks were white men from what he could see of their
necks. After the firing and hallooing above alluded to, the party of men in disguise
came out through the bed-room adjoining the bar-room, and through the bar-room,
thence out into the street, which was the last witness saw of them. One of the party
had a grass rope in his hand*

W. H. LYERLA.

Testimony of J. W. Freeman.

At the same time and place as stated in the evidence of W. H. Lyerla, a party of
men in disguise appeared, and one or more of them took hold of witness and went
with him, together with the balance of the party, through the bed-room adjoining the
bar-room of the hotel, and thence up the stair-steps leading to the upper gallery, and
told him they wanted a light ;

one of the party then asked him which rooms were
Nos. 4 and 5. A few minutes after, while he was standing in a little alley in the midst
of the party of men, he heard screaming, and immediately after he heard shooting ;

witness did not recognize any of the members of the party. He does not think that

any of the party were citizens of Eutaw or vicinity. \Vituess was carried up the stair

steps by force and against his will.

J. W. FREEMAN.

Testimony of S. E. Falconer.

About 11 o clock in the night, as stated by the witnesses Lyerla and Freeman, wit
ness was standing on the corner, at the bar-room of Hicknian & Thompson, and his at

tention was attracted by considerable noise in the second story of the hotel of George
Cleareland. Ho heard some one halloo &quot;

Murder,&quot; about three times, and immediately
after he heard shooting ;

about the same place he heard hallooing. He then went across

to the hotel, and as ho reached it, he saw a party of men in disguise coming out of the
bar-room of the hotel and going down the street leading to Springfield. A short time
afterward there came back from the direction of Springfield a party of men on horse

back, about twenty-five in number, who appeared to have been in disguise ;
their

horses were also disguised. They then rode around the public square, and then left

town on the street leading to Springfield.
S. E. FALCONER.

Testimony of Rufus Rutlcdgc.

About 11 o clock on same night, witness was standing on the sidewalk about twenty
yards east of the corner of Hickman & Thompson s bar-room, and saw a party of six
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men on horseback standing at the corner of the circuit clerk s office on the northeast
corner of the public square ;

their horses were in disguise ;
a short time afterward

there came down the street from the direction of Clearelaud s hotel another party of
men on horseback, men and horses both disguised, who joined the party of six stand

ing at the corner of the clerk s office
; they all together rode around the public square,

all disguised, and left on the street leading to Springfield ;
this was the last witness

saw of the party.
RUFUS RUTLEDGE.

The testimony of J. B. Head

Corresponds identically with that of W. H. Lyerla.

Testimony of Dr. John S. Meriwetlier.

The examining physician of the inquest held on the body of Alexander Boyd, who
being examined, says : About halt past 12 o clock on the night as stated by the preced-
:

ug witnesses, he wras summoned by the coroner to examine the body of Alexander

Boyd, whom he found dead, lying in a passage-way in the second story of Cleareland s

hotel, and, upon examination, found three shots in the head and four in the abdomen,
either of which would have been sufficient to produce death.

JOHN S. MERIWETHER,

STATE OF ALABAMA, Greene County :

An inquisition indented at the residence or boarding-house of the deceased, Alexander

Boyd, in this county, the 31st day of March, 1870, before Thomas W. Roberts, mayor of

Eutaw, and ex-officio justice of the peace, in absence of the coroner of said county, upon
the views of the body of said Alexander Boyd, then and there being dead, and upon the
oaths of J. P. Clark, James C. Uslick, George II. Place, James D. Duncan, and George
H, Dimlap, jr., good and lawful men of said county, who, being charged and sworn to

inquire for the State of Alabama, when, where, and after what manner the said Alex
ander Boyd came to his death, upon their oaths say and present that the said Boyd
came to his death ou the night of the 31st of March, 1870, a and in his own boarding-
house in the Eutaw House, by fire-arms of some kind, in the hand or hands of some

party or parties to this jury unknown.
J. P. CLARK.
J. C. USLICK.
G. H. PLACE.
j. D. DUNCAN.
G. H. DUNLAP, JR.

Sworn and subscribed to before me this 1st of April.
THOS. W. ROBERTS, Mayor, $c.

STATE OF ALABAMA, Greene County :

Witnesses before a jury of inquest held on the body of one Alexander Boyd, de

ceased, do each agree to appear at the next term of the circuit court to give evidence
before said court in said cause, and, failing so to do, to pay to the State of Alabama
one hundred dollars.

Dated this 1st of April, 1870.

RUFUS RUTLEDGE.
JOHN S. MERIWETHER.
S. E. FALCONER.

A true copv :

C. A. DEMPSEY,
First Lieutenant Second Infantry, Acting Regimental Adjutant.

[No. 7. Class first, 1870.]

EUTAW, GREENE COUNTY, ALABAMA,
April 21, 1870. .

SIR : I have the honor to state that, on the evening of the 19th instant, several reports
were brought to this town, by both colored and white men, to the effect that a band
of armed colored men intended burning this town that night. The rumor seemed to bo

generally credited by the citizens, which caused great alarm and excitement. Armed
parties of citizens were immediately formed, under the direction of the sheriff, and

j&amp;gt;&amp;lt;itrols
and pickets sent to the suburbs of the town, where they remained all night.
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No demonstration was made by the colored men, if they had any such intention which
I am inclined to doubt. The excitement has abated, but there is still a feeling of dis
trust and anxiety among all classes.

The real facts of the case, and cause of the present alarm, I believe to be as follows:
The colored men, and republicans generally of this county, feeling aggrieved at the
many murders and outrages perpetrated on men of their party by the Ku-Klux organi
zation, have determined to protect themselves in future, and banded together for that
purpose only, not to assume the offensive, or interfere with the peaceful, law-abidin&quot;-

portion of the community.
I received rations for my detachment, to include the 9th of next month, from Captain

Mills, commanding the post of Tuscaloosa. My detachment is quartered in a building
attached to the county court-house, and used as a grand jury room. The men under
my command have deported themselves well, and are under good discipline.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
CHARLES HARKINS,

First Lieutenant Second Infantry, Commanding Deiachment.
POST ADJUTANT,

Huntsvilie, Alabama.

Official :

JAMES ULIO,
Second Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 8. Class first, 1870.]

HEADQUARTERS COMPANY G, SECOND INFANTRY,
Stevenson, Alabama, June 29, 1870.

SIR : I have the honor to report that, in obedience to Special Order No. 74, headquar
ters post of Huntsvilie, Alabama, June 27, 1870, I arrived and took post at this station
on the 28th of June, 1870.

In obedience to letter of instructions, dated headquarters post of Huntsvilie, Ala

bama, of June 27, 1870, 1 wrote to the sheriff of the county, at Scottsborough, notifying
him of my arrival here. I also notified the mayor of Stevenson. I made inquiry of
him and others of the number of outrages committed by disguised men upon residents
and other parties at this place. He states that men disguised ride in here at least
twice a week, but have done no outrages except the following : About the 12th of May
Dr. Rousalenx came here to practice his profession. Among the number of his

patients was a man with sore eyes. He promised to pay the doctor $100 if he cured
him. The doctor wrould not do anything for him unless the man deposited $100 in a
bank at Huutsville, payable to the order of the doctor when the patient was cured.
The man having been restored to health, and the doctor having drawn the money, came
here again to practice on others. Meeting the doctor, he stated that the charge was
too high for the work done, and it is presumed that on that account disguised men
went to the hotel and asked to see the doctor. They made several attempts to go up
stairs, but did not succeed

; they finally went away.
About two weeks ago two &quot;men, disguised, went to a house about two miles from

town, and committed rape upon a young girl. &quot;The parties were arrested by the civil

authorities, and are now under bonds to appear before the civil court.

About two weeks since a half dozen of disguised men amused themselves by snap
ping caps at the door of the hotel, about midnight, because they would not be
allowed in.

On last Saturday night four men in disguise presented pistols at a Mr. Ashelly, who
keeps a refreshment stand on the platform of thedepot, to intimidate him to give them,
without payment, refreshments. No arrest.

I shall go to Bridgeport whenever the commanding officer thinks it necessary, and
sends me an order to do so.

I am, sir, very respectfullv, your obedient servant,
GEO. H. M LOUGHLIN,

Captain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A.

First Lieutenant JAMHB MILLER,
Second Infantry, Post Adjutant, Huntsvilie, Alabama.

[No. 9. Clasa first, 1870.]

HUNTSVILLE. ALABAMA, July 12, 1870.

LIEUTENANT: I have the honor to report that, in compliance with verbal instruc

tions from the brevet major general commanding, I proceeded on the 8th instant to

77 A
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Ashville, St. Clair County, Alabama, to investigate the disturbances in that vicinity.
I arrived at Ashville Station, on Alabama and Chattanooga Railroad, at *2 p. m. on the
9th instant, and there met a body of about thirty young rneu armed with rifles, shot

guns, and revolvers, who boarded the train iu a noisy and turbulent manner. I ascer
tained that they were just from the village of Ashville, en route to their homes, a few
miles below the station, and claimed to be part of the sheriffs posse, who had attacked
the Hon. H. I. Springfield s house the night and day previous. I proceeded on foot to
Ashville village, distant about three and a half miles from the station, arriving about
3 p. in. The village presented a very desolate aspect, all the business and dwelling
houses were closed, and a few men with rifles and revolvers riding around the square
were the only persons visible. I approached a group, and inquired for the sheriff, who
they informed me had just left the village for his home some three miles distant.

Judge Stanniford, who accompanied me, secured a horse and went after him, while I

remained and endeavored to elicit from the citizens the origin and cause of the diffi

culty. No person, however, could name any offense that Springfield had committed
cognizable of by law or warranting the extraordinary course the sheriff had pursued, but

they denounced Springfield bitterly as a dangerous man and a &quot;

scalawag.&quot; The fact
that he had done excellent service in the Union

1

Army during the late war accounted in

a great measure for their hatred, for I conversed with many of the leading men of the

county after this of all parties, and their united testimony was that Springfield was
one of their best citizens. Judge Stanniford, accompanied by the sheriff, John C.

Brown, returned in about an hour and a half, and the latter gave rno in substance the

following account or* the origin of the disturbances : Some days before he had received
information that the Hon. H. I. Springfield had assembled at his house, about a mile
from Ashville, a number of armed men, and fearing Springfield intended disturbing
the peace of the county, he had summoned a posse comitatus of about two hundred
citizens to arrest Springfield and friends, and bind them to keep the peace. In the

meantime, while these men were assembling at Ashville, Sheriff Brown sent a note to

Springfield, directing him to disperse the party at his house, and send all their arms
to him at Ashville

;
no mention whatever Avas made of any legal process against

Springfield, and he was not requested to report to the sheriff, served with any legal
instrument, or any explanation given of the armed assemblage at Ashville, except
that Brown stated that all the men assembled in Ashville had delivered to him,
Brown, their arms, and he further stated to me that he had sixty-six stand of arms
locked up in the court-house. I was at a loss to understand why he should disarm his

posse if they were assembled for a legal object to enforce the laws, and asked his
reasons for what appeared to bo a very extraordinary proceeding ;

the only reason he
could give was, that he desired to avoid bloodshed, and trusted that when Springfield
heard of his action he would disperse his friends, and tranquillity be again restored.
Iii reply to Brown s note, Springfield stated that he was confident that the parties
assembled by Brown desired his blood, and he would not put himself in their power, but
at the same time, if charged with any offense, he was ready to respond promptly to a pro
per legal process. After this correspondence, Sheriff Brown s posse, on the morning of

the 8th instant, between 8 and 9 o clock, numbering about two hundred men, surrounded
the residence of Springfield, and opened fire upon the inmates. I cross-examined Brown
closely at this stage of his statement, and he admitted that he did not accompany the
eo-called posse ;

that no demand or legal process was made or served on the Spring -

fields, and that he did not join the besieging party for several hours after hostilities

had commenced. These admissions of Sheriff Brown surprised me, and excited a very
strong suspicion that the peace and welfare of St. Clair County was not the incentive
which animated this official. The beseigers erected defenses by destroying the fencing
around Mr. Springfield s property, and kept up a continuous firing until after daylight
on the morning of the 9th instant, at which time Springfield called to the attacking
party, and asked if Sheriff Brown was with them

; being answered in the affirmative,
he asked to see him

; firing ceased, and Brown and Springfield met
;
the latter asked

the former if he had any civil process against him or his friends
;
Brown said he had a

peace warrant, issued by the judge of probate, and desired him and his followers to

lay down their arms
; Springfield acquiesced, providing his arms were not removed

until after a legal investigation. Sheriff Brown consented, and immediately left for

town to obtain the warrant, under which he purported to act, and which had been

inadvertently left behind. (In this connection, attention ^ invited to affidavit of
Charles A. Richey, appended hereto.) On his return he found his posse in a very excited

condition, threatening the life of Springfield, and it required all his influence and
authority to restrain them

| eventually he succeeded in dispersing them, and left

Springfield and friends without any further proceedings ;
he did not even require

the peace-bond which he claimed was the original object of the assembling of his

posse, and informed me that he was surprised to find only fourteen men in Spring-
field s house. After receiving this statement of Sheriff Brown, I walked out to Spring
field s house, met him, and examined his premises. His statement differed but little from
the sheriff s

;
the only material difference was, that he assured me that a Mr. Box, a young



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1219

attorney of the village, had written tlie warrant after he had interviewed Sheriff Brown
arid that Mr. Box admitted this fact also, that the judge of probate had been absent
from the village since about the 4th instant. This latter allegation I found, upon
inquiry, entirely correct, and I am strongly of the opinion that the warrant was never
signed by the judge of probate. Sheriff Brown showed it to me, and I found it based
on no affidavit, as, I believe, is general with warrants. It simply set forth, in a gene
ral preamble, that certain armed bodies of men were represented as being assembled,
threatening the peace of the country, and commanding him to disperse them. I think
it was rather an informal paper to base such serious proceedings upon. Mr. Springfield
also stated that, at the time the armed party were approaching his house, h&quot; was
engaged in answering a note from the sheriff, requesting again the dispersion of his

friends, and a gentleman named Stewart, an envoy from Brown, was awaiting his
answer, which was, he says, an agreement to conform to the request of Sheriff Brown.
The approach of the armed party was announced to him, and he requested his wife to

go down the road and ask them not to fire on his house, but they gave no lieed to her
request advanced and opened fire. I was not able to see Stewart, to confirm by his
voice this statement, but all in Springfield s house, among whom were some old rebel

soldiers, who, though they differed politically from Springfield, attested to his state
ments. I examined his house, and found on the side window of his bed-room, twelve
distinct bullet-holes

;
in the front window of same room, ten

;
in the side wall of same

room, thirty-five ;
in the front, fifty, all of which passed clear through the room and

partitions, and cut many of his wife s dresses which were hanging on the partition.
The other portions of the house and out-houses were riddled with bullet-holes, and
shot to such an extent that I could not count them.

I have given the substance of the statements of the principals in this disturbance
in the foregoing, and will conclude with a few facts elicited from the minor actors in
what was very nearly a tragedy, and may yet prove one. I conversed freely with both

parties, and the universal sentiment among Brown s adherents was, that the Spring-
fields must be killed or leave the county. All this party was composed of young men
ranging from seventeen to twenty-six years, who had seen some little service in the
rebel army, and, when armed with a navy revolver and supported by a half dozen sym
pathizing friends similarly equipped, felt all their native chivalry in arms against
men like Springfield, who had been true and loyal to his country ;

and this hatred to

him and friends was increased by the fact that he was to the &quot; manor born,&quot; as were
most all his friends. As an encouraging support to this vendetta, in the background I

found some old lawyers and politicians, Avho, prevented from political disabilities from

monopolizing all the offices of the county, as in the olden time, stormed and railed against
this loyal element who robbed them of their accustomed influence and spoils. I found,
upon careful inquiry, supported even by testimony of Sheriff Brown, that the Hon. H.
I. Springfield is looked upon by all the respectable and influential men of the county
as one of their best citizens

; and, I am confident, from my observations, that the organ
ization known as Ku-Klux appeared for the first time without disguises at the house of
Mr. Springfield on the day and night of the 8th and 9th instant. All the county offi

cers who dared remain at or near Ashville assured me of the terrible condition of

affairs in that county, and the United States assistant marshal told me that it was
unsafe for him to take the census. All the people in the adjoining counties are intimi

dated by this band, and numerous speculations and wagers were offered that I would
never return, as I passed down the railroad.

My investigation was necessarily hurried and unsatisfactory to myself, but I am con

fident, with sufficient protection and time, many astonishing facts would be developed,
which would throw much light on the numerous outrages now being perpetrated

throughout the State. I have never, with an experience of four years in this country,
seen a more complete subordination of the civil authorities, of a comity to the mob
element than I witnessed in St. Clair, and I would earnestly recommend troops in the

vicinity of Ashville, if the preservation of peace and protection of loyal citizens de

volves upon the General Government.
M. FRANK GALLAGHER,

Brevet Capt. U. S. A., Regimental Q. M. Second Infantry, Acting Adjutant.

Lieutenant JAMES MILLER,
Second Infantry, Post Adjutant.

STATE OF ALABAMA, County of St. Clair :

Personally appeared before me, Brevet Captain M. F. Gallagher, acting adjutant
Second Infantry, on the 10th day of July, 1870, Charles A. Ritchey, of said county of St.

Clair, who, being duly sworn, deposeth and saith that, on the morning of the 8th in

stant, between Sand I) o clock a. in., I went to the house of A. H. Springfield, near Ash

ville, Alabama, and he asked me to remain with him, as he anticipated trouble, and might
require me as a courier. A short time after this a number of armed men were reported

approaching the house, and Mr. Springfield requested his wife to go down the road and
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ask them not to fire on his house. They gave no heed to this request, but continued

advancing, and, without making any demand whatever on Springfield or other in

mates of the house, commenced tiring upon it, even before the three ladies of the house

got beyond danger ; they surrounded the house and grounds, and continued firing all

that day and night. About daylight, on the morning of the 9th instant, Springfield
called out to the attacking party and asked if Sheriff Brown was with them; they
answered in the affirmative, and he requested an interview with the sheriff. The
latter objected at first, but at last consented, and they met. Springfield said to
Brown he desired peace; that he done nothing warranting the attack made upon
him. After some further parley, Springfield ordered his men to lay down their arms,
and the sheriff and myself started for the town, leaving all the others at Springfield s.

Upon reaching the town, he, the sheriff, asked me to give the names of the ufteen men
in Springfield s house, which I gave to Mr. Box, attorney of the village, who attends to
the business of the probate judge during his absence. He made out a peace-warrant
for Springfield and friends. I saw no affidavit to base a warrant upon ;

nor did Mr.
Box qualify any person. After this the sheriff returned to Springfield s and the attack

ing party. In the attacking party I think there were about two hundred men.
CHAS. A. RITCHEY.

Sworn to and subscribed before me this 10th day of July, 1870.

M. FRANK GALLAGHER,
Brevet Captain and Regimental Quartermaster, Second Infantry,

Acting Adjutant.
A true copy :

M. FRANK GALLAGHER,
Brevet Captain, U. S. A.

[No. 10. Class first, 1870.J

HEADQUARTERS COMPANY G, SECOND UNITED STATES INFANTRY,
Stevensville, July 20, 1870.

SIR : In obedience to instructions from post headquarters, dated July 18, 1870, I

went to Scottsborough and made investigations relative to the outrage upon John Mc-
Mamman. I have the honor to submit the following as the result of my investiga
tions :

On the llth of July, 1870, Thomas Wallace, George Stealie, and John McMammau,
were employed in a tan-yard in Scottsborough. A difficulty arose between the two
former, and Stealie murdered Wallace by striking him with a paddle over the head.
Stealie made good his escape, and is now a fugitive from justice.
The same night a party of men went to the house of S. R. Stealie, father of the boy

who committed the murder
; they asked for him, and when told that he was not at

homo they left.

The next night, (12th July, 1870,) another party, unmasked, went to the same house,
and again asked for Stealie. Not finding him at home, they took from the house George
McMammau, and whipped him about two hours with hickory sapplings. Said that he
received over five hundred blows.
The parties recognized who did the whipping were McClung, Stratton, Andrews,

Dobbs, and Edwards, and three others unknown. The reasons alleged for the whipping
was his bad conduct in church during service, and to find out where the murderer
Stealie was.

Upon my arrival there yesterday McMamman was arrested as an accomplice
in the murder of Wallace. The parties who preferred the indictment against him are
the parties whom he states whipped him. Evidently the man does not bear a good
character. He might have saved Wallace from being murdered had he chosen to do

BO, as he was a spectator of the whole transaction.
The marshal, Mr. Kirk, states that if McMammau was not an accomplice to the

murder, he was an accessory to it.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
GEO. H. McLOUGHLIN,

Brevet Major Second Infantry, Commanding.
First Lieutenant JAMES MILLER,

Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville, Alabama.
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[No. 11. Class first, 1870.]

HEADQUARTERS COMPANY G, SECOND INFANTRY,
Ashville, St. Clair County, Alabama, July 31, 1870.

SIR : About 10 o clock last night my camp was fired on by a mob. They then stealth

ily tried to capture my guard, who fired on them, when they took to the hills. Their
exact number could not be ascertained, on account of the thick woods and darkness of
the night. My guard states that they saw between the trees about ten men

; they also

say that they heard others in rear of them talking.
Civil law is dead in this county. The mob rules. The officers of the law are afraid

to execute their duties, on account of the consequences resulting therefrom when the

military are withdrawn.
I receive threats every day of their intentions to clear me out. My men are on

guard during the day to preserve order between the belligerents, and to protect the
officers of the law. The town is crowded from morning till night with men from the

country, each man with a brace of revolvers around him, and some with shot-guns
upon their shoulders.
As a matter of prudence, I would respectfully suggest that the remainder of my

company be ordered here. I inclose an affidavit from a Union soldier who was driven
from, his family and his home a few days since, and who now for protection has to live

in my camp.
I have the honor to be, sir, very respectfullv, your obedient servant,

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A., Commanding Company.

Lieutenant JAMES MILLER,
Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

ASHVILLE, ST. CLAIR COUNTY, ALABAMA,
July 29, 1870.

SIR: I beg most respectfully to make the following statement, in hopes that my life

may be protected from a number of citizens of this county, who have driven me from

my home and family, and attempted my life for the reasons : I was a member of the

Fourth Ohio Infantry four years and nine months during the late war, which, becoming
known to the citizens where I live, is the cause of my complaint and call for pro
tection. On the 22d of July last, at 9 o clock p, m., five men broke into my house,
armed with revolvers, I being at the time in bed with my wife

; they seized me by the

arms, and dragged me out of bed, kicked me out of the house, then knocked me down,
and when I attempted to rise, they shot at me three times, but, it being dark, they
missed me. I then took to the woods, quite naked, and from that time up till this

morning, July 29, they have hunted me with shot-guns and dogs, like a wild beast,

seeking to kill me. I have been obliged to leave my family without any means of

living, and do not kffbw what to do myself, being a poor man, without means to move

away from this place if you cannot give me protection.
The following are the names of four of the five men, viz, John Allen, James Steel,

Hiram Steel, Eichard Kasort
;
the other I do not know.

This occurred in Attawa [Autauga] County, about twelve miles from here.

I am, sir, very respectfully, &amp;gt;our
obedient servant,

COLOMAY SMITH
The COMMANDING OFFICER

Of the United States Troops, at Ashville, Alabama.

Sworn to and subscribed before me, the undersigned, an officer of the United States

Army
GEO. H. McLOUGHLIN,

Ca2)tain Second Infantry, Brevet Major, U. S. A.

AtrU6C Py: JAMES IffiLEE,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.
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[No. 12. Class first, 1870.
|

HEADQUARTERS COMPANY G, SECOND INFANTRY,
Ashville, St. Clair County, Alabama, August 18, 1870.

COLONEL : In reply to your letter dated the 13th instant, received last night, I have the
honorto inclose you a copy of a letter received,by me on the 10th instant from the probate
judge of this county, H. De Berry. While I cannot corroborate Judge De Berry s state

ment, I must say that there is a terrible excitement, especially since Captain Spring
field was shot. My men are about worsted out. People are afraid even to go to the

depot unless I send a guard with them. I furnish a guard for the protection of Captain
Springfield while he is unable to leave his bed.

I inclose yon. the deposition of a colored man who was flogged a few nights since
about five miles from here.

If it was not for the troops being here, blood would flow freely.
I am, colonel, very respectfully, your obedient servant,

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry.

Colonel S. W. CRAWFORD,
Second Infantry, Patona.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

ASHVILLE, August 16, 1870.

DEAR SIR : It is reported to me this morning that men are bringing guns in town
this morning, and also that armed bauds of men were skirmishing the county a few
miles distant and have done considerable damage to the persons of citizens, and I be
lieve, under the circumstances, it is best that you put this town under strictly martial
rule

;
and I believe that the civil authorities of the State will approve of the course.

If such is not done, I will be compelled to close my office, as I cannot do my business in.

office with such confusion.

Yours, &c., (

H. DE BERRY, J. C. C.

Major MCLOUGHLIN.

A true
cor&amp;gt;y

of the original :

S. W. CRAWFORD,
Colonel Second Infantry.

STATE OF ALABAMA, County of St Clair:

(

William Starkey, a colored man, deposeth and says: That about 10 o clock on the night
of the 15th of August, 1870, a party of five disguised men took me from Mr. Caloweir.H

house, where I was getting my washing done, distant from the town of Ashville
about six miles. They then tied a rope about my arms and neck, swinging the end of
the rope over the limb of a tree. I was hoisted to the top of the limb seven or eight
times, and each time they would let my feet touch the ground. As soon as they did so,

they would ask me what a white man named Washington, with whom I worked, said
about the shooting of Mr. Springfield ;

also what the other radicals said, (meaning a
sou of Mr. Washington, Jim McClellen, a school-teacher, and Mart in, who works for Mr.

Washington.) They then asked me what the niggers said about the Yanks being here
;

when 1 could not answer the questions the way that they wished me to do, they would
hoist me up again to the end of the rope, until I was about choked, and then again let me
down, saying, as they did so,

&quot; Now you will tell the truth, God damn you.&quot; They said
that they came about five thousand miles to do this

;
that they let me off lightly to

what the rest of the white men and blacks would get, unless they voted for the dem
ocrats. To save my life, I had to say that I would do so. They then said that they would
give me twenty- four hours to get away from this section of country. They then whipped
me with hickory sticks, and struck me over the head and shoulders with their guns and
pistols.

his

WILLIAM + STARKEY.
mark.

Witness : GEO. H. MCLOUGHLIN.

Sworn and subscribed to before me this 17th day of August, 1870.

GEO. H. MCLOUGHLIN,
Captain Second Infantry.

A true copy :

A. McINTYRE,
Second Lieutenant Second Infantry.
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[Xo. 13. Class first, 1870.J

ASHVILLB, St. Clair County, Alabama.
SIR: About 11 o clock last night, the house occupied by the wounded nuui (Captain

Springfield) was fired into by unknown parties. Borne of the Springfield party who
were on the watch returned the fire. I did not hear of any person being hit on either
side. I had a guard, and at the time was myself at the house

;
a picket was thrown

forward by me on the east and south side, but it appears they stole up on the west side
of the house. My men did not fire.

All of the county and town officers have left
;
therefore I will, until other arrangements can be made, endeavor to keep the peace. Daring the day everything is quiet.

Of course I know one of the parties have taken to the woods, but if I could,! have no
authority to arrest them, as there are no officers here competent to issue the proper
warrants.

I have the honor to be, very respectfully, your obedient servant,
GEO. McLOUGHLIN,

Captain Second Infantry.
Colonel S. W. CRAWFORD,

Second Infantry, Patona, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 14. Class first, 1870.]

ASHVILLE, ST. CLAIR COUNTY, ALABAMA,
August 15, 1870.

MAJOR : About 9 o clock this morning, Captain Springfield was shot through the
wrist, across the breast, and through the fleshy portion of the upper arm, while on his

way from his house to town, distant about one mile. The parties, whoever they were
that shot him, were in ambush. His brothers and two others were riding with him,
his wife a little in rear of him, riding with other ladies.

My men are now scouring the woods. Send me a doctor at once, in case of accident.
I am, major, very respectfully, your obedient servant,

GEO. H. McLOUGHLIN,
Captain Second Infantry.

Major J. H. TAYLOR,
Assistant Adjutant General, Headquarters Department South, Atlanta, Georgia.

A true copy :

J. MILLER,
v First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

flSTo. 15. Class first, 1870.1

POST OF HUNTSVILLE, ALABAMA,
August 20, 1870.

LIEUTENANT : I have the honor to report that, in obedience to Special Order No. 101,
dated headquarters, post of Huntsville, August 17, 1870, and received by me about 9
o clock p. m. same date, I proceeded by the 2 a. m. train, on the morning of the 18th

instant, to Courtland, for the purpose of investigating the cause of the disturbances at
that place.

I received written and oral statements from numerous citizens, both white and col

ored. All their statements agree upon the main facts of the case. The substance of

the oral statements received by me was substantially as follows :

Some negroes were suspected of having killed some sheep, the property of Mrs. Bor-

deu, who resides about three miles from Courtlaud, upon a rented plantation. One of

the parties suspected, Wash McDaniel, was arrested, and brought before Justices Pey
ton and Baker for examination. He was discharged, on account of informality in the

warrant, a search- warrant having been issued by mistake for a warrant of arrest. The
examination took place about the 9th of August of the present year. Upon the 12th,

about noon, one Bosey, a white man, came to the Foster plantation, where McDaniels,
and others suspected of complicity with him, were employed, and gave utterance to

threats against the negroes, at the same time exhibiting his revolver.
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At about 11 p. in. a party of disguised men visited the plantation of Mr. Hemmen-
way, situated in the road between Courtland and the Foster place, and commenced
robbing and maltreating the negroes. Information of this having reached the negroes
at Foster s, they, suspecting that the marauders might visit them next, armed them
selves, and laid in ambush in a lane leading from Lamb s Ferry road to Mr. Foster s.

Between 12 and 1 a party of about sixteen disguised men advanced up the lane.

Upon perceiving them, one of the negroes ran
; seeing him, the disguised men fired at

random, and ineffectually. The negroes returned the fire, wounding, it is supposed,
three of the party, from

*

the fact that this number of disguises were found, marked
with blood. The disguised men broke and ran, and were pursued by the negroes about
a quarter of a mile, to the Lamb s Ferry road, where they found and captured six

mules and horses, which had been left at this point by the marauders. They also

(bund at this point the man Bosey, mortally wounded. He was. supposed to have been
first wounded in the lane, and, running to regain his horse, failed to answer the chal-

Jenge of the sentinel left over the animals, and was again shot by him. The pursuing
negroes beard the challenge of the sentinel, heard him fire, and then exclaim,

&quot; I have
killed my brother.&quot;

tfpon the affair being reported to the civil authorities, every measure appears to

have been taken to arrest and bring to justice the guilty parties. For particulars of
their measures, I respectfully refer you to the statement of Mr. Baker, notary* public,
&c., whose statement, taken down by me from his dictation, is hereto appended,
marked A, and made part of this report. I also refer to the joint statement of Messrs.
E. H. Foster and C. Baker, (B ;) Mr. John Phalan, (C;) Mr. E. I. Simmons, (D ;) and
diagram of the scene of action, drawn by Mr. W. W. Baker, (E.)

In conclusion, I would state that every facility was offered me by the gentlemen
above named, and other citizens of Courtlaud and vicinity., for ascertaining all the
facts of the case

;
and that the citizens of the county seem to be alive to the import

ance of vindicating the outraged majesty of the law against these displays of violence,
and fully determined that no effort of theirs shall be wanting to bring the perpetrators
to justice.

I am, very respectfully, your obedient servant,
JOHN C. BATEMAN,

Second Lieutenant Second Infantry.
Lieutenant JAMES MILLER, Post Adjutant.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry.

A.

COURTLAND, ALABAMA, August 18, 1870.

On Friday morning, the 12th of August, about sunrise, Wash McDaniel came to me,
and said that a party of Ku-Klux had attacked him, and that he had killed one of them
the night before, stating that it was after 12 o clock p. in., and wanted to know what
to do. I told him to surrender himself to the deputy sheriff. As soon as I could get to my
office, I heard his complain*, and issued a warrant for parties supposed to belong to the

party of disguised men, and said to be by the man who was killed. Their names were

Doggett, two Bordeus, and one Bosey, and others; the names to be ascertained on evidence.
I summoned a coroner s jury, and went with them to view the body, whose verdict was,
viz: &quot;That the deceased came to his death by a gun-shot wound in right breast, four
buck-shot or small balls entering ;

that the said wounds were inflicted by parties un
known, a dozen or more shots having been fired by the negroes living on the Wash
Foster place, three miles north of Courtland, into a body of men in disguise, who came
with apparent intention of attacking them, (the negroes,) about 1 o clock p. in.,

August 12, 1870
;
that the disguised men first fired at the negroes, and that the dece

dent was in disguise, and was so found when in a wounded and dying condition, from
wounds given by the negroes in renelling the attack of the disguised men.&quot; Signed by
E. F. Comegysjr., S. Parshall, J/J. Beemel, J. W. Thorn, Geo. C. Hickson, T. L.

-Jschultz, and J. M. McGee. At the same time I authorized the deputy sheriff to take
with him three or more men, and arrest any party or parties against whom suspicion
might rest, as having been implicated in the affair. In the afternoon the deputy
sheriff came back to town, reporting that he had found ten or more suspicious charac
ters armed with double-barreled shot-guns and repeaters, who he was not able to
arrest. I directed him to summon a posse of men to aid in arresting the parties. The
poese, some twenty-six, went out under the direction of the deputy sheriff, and failed

to find any party that was implicated or guilty. On the next morning I directed
the deputy sheriff to make a general levy, and to summon every white man to aid
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him in arresting any man who might have been or was implicated in the affair
under which order he summoned thirty or forty citizens. They scoured the county

I was informed the following Sunday morning that they had arrested one John Odo ni
on suspicion. On Monday Justice Patton and myself tried and investigated the case
There were four white and four hlack witnesses for the State

;
the said black witnesses

were present when the conflict took place; no witnesses for the defendant. Upon
having all the testimony that could he adduced, Odom was discharged, as then- WHS
no testimony to justify binding him over to the court. I am, by appointment of tlu.

governor of Alabama, a notary public, ex-officio justice of the peace, and, by virtue of
the office, acting coroner in the absence of the regular coroner. A warrant in my hand
has been issued, and is in the hands of the sheriff, for the arrest of several parties im
plicated in,,the affair, and accused thereof. The citizens hold themselves ready to

me in this statement.

W. W. BAKER,
Notary Public, ex-officio Justice of the Peace.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant /Second Infantry.

B.

COURTLAND, August 18, 1870.

Statement of what I know about the difficulties in Lawrence County the last pre
ceding week, made at the request of Lieutenant Bateman. United States Army.

I think the disturbances originated in the killing of some sheep, belonging to a poor
woman named Bordeu, by Wash McDonald and some other negroes on the plantation
of George W. Foster, three miles north of Courtland. The sons of Mrs. Bordeu ascer
tained from the statements of other negroes on the place that the parties charged had
killed eight out of a flock of twelve sheep, running on the place. The evidence against
Wash McDonald was conclusive. They got out, as they supposed, a warrant against
him, but the justice, by mistake, issued a search-warrant instead of a warrant of ar
rest. He was brought before the justice on this warrant. The Bordeus employed me
as their attorney to prosecute, and so soon as I saw the papers, I advised them that the

prisoner was improperly under arrest, and advised them to make affidavit, and sue out
a warrant of arrest in a proper form. This occurred about the 9th instant. They con
cluded that they would await the return of a certain justice, then absent from home,
who they preferred should try the case, and then institute a prosecution. On the

night of the 12th, or rather at 1 or 2 o clock a.m. of August, it is reported (and I think
the report is true) that about nine white men, in disguises, repaired to the plantation
of George W. Foster, hitched their horses in the public road about a quarter of a mile
from the dwellings, and advanced to a point near the residence on said plantation. In

consequence of some previous threatening indications, the negroes had gotten together
some thirty or forty armed men, and laid in ambush, awaiting the attack. These ne

groes fired on the disguised men, who fled and dispersed. Only one man got back to
where the horses were hitched a man named Posey. He neglected to give the coun

tersign to the man left in charge of the horses, and, when challenged, either did not
hear or was too much excited to give the word, or likely took it for granted that
he was known to the sentinel. Thereupon the man in charge of the horses shot him
down. The man who fired upon him turned out to be his own brother, who was then
driven away from him by the approach of the negroes. The wounded man lingered a-

few hours, and died in the hands of the negroes. Six horses were captured by the ne

groes. Mr. E. I. Simmons, the deputy sheriff, took charge of their horses, hoping that

they would lead to the detection of the offenders against the law. Parties of the of

fenders came forward, and claimed the horses and mules, and they have all been de
livered up. They were recovered from the deputy sheriff by proceedings under section

2593 of the revised code of Alabama. Some of the parties claiming such, revealed

the names of persons they suspected of taking it for that especial occasion. It is generally
understood that all the persons suspected in engaging in the raid have fled the coun

try. It is sufficiently well known who they are to enable the grand jury to investigate
the matter effectually. It was reported on Saturday evening that a wounded man was
at a house about six nMes from Courtland, and some ten or twelve armed men with

him. The citizens of Courtland held a sort of meeting or consultation, and concluded

that they would all go and assist the deputy sheriff in arresting these men. A crowd
of negroes, greatly excited, and numbering, perhaps, one hundred, collected on the

streets, and declared that they would go and assist us in making the arrests. They
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were told by the white citizens that it was unnecessary for them tf go ;
that it would

excite the suspected men to resistance for them to go, &c. They were not satisfied,
and still persisted in going, and about seventy-five colored men started with the in

tention of going, but changed their purposes, and did not reach the place. Twenty-
four of the most respectable citizens of Courtland went with the deputy sheriff, but
found no wounded man and no armed men there

; indeed, none of the parties sus

pected. This posse of citizens continued their search during Saturday and part of

Sunday. On Saturday night they arrested a man who was suspected, and brought him
before a justice. The proof being insufficient to detain or commit him, he was dis

charged. The excitement incident to this affair has subsided. The negroes are satis

fied with the exertions made by white citizens to preserve law and order and break up
lawless bands. The men composing these bauds are regarded as bad men, intent oil

bad purposes.
E. H. FOSTER.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry.

COURTLAND, ALABAMA, August 18, 1870.

Mr. E. H. Foster having written a statement in regard to the difficulties which took

place on the Foster plantation, I simply add that the citizens acted promptly upon the
call of the sheriff, and went with him for the purpose of arresting these parties, re

ported to have been in disguise. The freedmen wished to go, but their sheriff and cit

izens thought it best for them not to go, as they were very much excited, and it was
believed that if they went it would exasperate the law-breakers, and be the cause of a
conflict

;
this could only result in loss of life, and that if the Avhite men went alone

and found the party, they could arrest them without loss of life. I have been a citizen
of Courtland for thirty years, and have never known the people of Courtland and vi

cinity so unanimously determined to aid the officers of the law in preserving peace and
quiet, and determined to put down lawlessness, whether committed by white or black.
In the late difficulty the citizens have done their duty promptly and cheerfully.

J. C. BAKER.

A true copy:
J. MILLER,

Lieutenant Second Infantry.

C.

COURTLAND, ALABAMA, August 17, 1870.

At the request of Lieutenant Jno. D. Batenian, United States Army, I make the fol

lowing statement in regard to the recent disturbances around Courtland :

Some ten or twelve clays ago certain negroes on G. W. Foster s plantation, near

Courtland, were charged by certain white men with having stolen some sheep, ami
the said negroes were brought before a justice of the peace to investigate the charge ;

the

negroes were discharged by the justice. After this shortly afterward four white men
went to the said plantation, and one of them pulted out his pistol, and said to the ne

groes that that pistol had whipped many a negro, and would whip many more, or words
to that effect. The negroes thinking, from their manner, that this was a threat, pre
pared themselves with guns and pistols, and watched the place. These men supposed
to be present some eight or ten negroes perhaps more. That night, about 12 or 1

o clock, some twelve or fifteen men in disguise were seen approaching the house, near
which the negroes were in ambush, watching their coming. As soon as the disguised
men came within fifty or one hundred yards, the negroes opened fire upon them, and the

disguised men returned the fire. As soon as the negroes fired the disguised men broke
and ran back through a cotton-field about half a mile to the public road, the negroes
pursuing them, and firing as they fled. When the negroes got to the public road, they
found a man mortally wounded, who proved to be the man who had threatened them
with a pistjl the evening before. They also found six horses a^d mules hitched to the
fence. The next morning the negroes reported these facts, and that they had killed a
white man in disguise. The white man, before he died, reported the names of some
four or five others who were with him in the raid. The next day a warrant was issued
for the arrest of these men. In the morning a coroner s inquest was had over the dead
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man, and the facts substantially of this paper developed. After the inquest some
time after some ten or twelve men came and demanded the body of the dead man
which was given to them. Soon after their departure with the corpse, E. I. Simmon*}
deputy sheriff, pursued them with three or four young men, and caught up with them
at Hemingway s, some two miles from Foster s. They would not be anested. Some of
these men demanded of the deputy a mule that he was riding, being one of the same
captured the night before. Simmons refused to deliver the mule, telling them that
the mule was in the custody of the law. Simmons then returned to Courtland, and
reported the facts, when the white citizens determined, after consultation, to get up ;i

posse and arrest them by force, if necessary. A short while before dark the posse, of
some twenty-five or thirty of the best citizens, arrived at Hemingway s, but found
that the men had all left about two hours before their arrival. The posse thereupon
returned to Courtland. The next day a posse of fifty men turned out and scoured the
country for five or six miles around the town, and learned that all of the men whose
names they knew had crossed the Tennessee River. They thereupon returned without
arresting any one.
These are about substantially the facts. The excitement among all classes has been

allayed, and all the good citizens are unanimous in urging the punishment of the dis

guised men, an.d will do all in their power to have them arrested.

JOHN PHELAN.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry.

D.

COURTLAND, ALABAMA, August 18, 1870.

On the request of Lieutenant Batemau, of the United States Army, I make this state

ment in reference to an affray that took place about three miles from this place on the

night of the llth instant :

On the morning of the 12th instant Wash. McDonald rode up to my house about sun
rise. I rose from my bed and went out, and Wash, stated to me that he had killed a
white man in disguise. He said he had come to give himself up. I took him in cus

tody, went into town, and told the citizens of the affray. They willingly volunteered
to go with me in pursuit of the party, and I was ordered by W. W. Baker, acting jus
tice of the peace, to summons a coroner s jury, and I accompanied them with about fif

teen men to the place where the depredation had been committed, where there was an

inquest held
;
and after this was done I took the fifteen men and v^ent in pursuit of

the party. I divided my party into squads of four, and after four or five hours ride,

my squad came up to a house where there were nine well-armed men on the outside
;

and as to the whole number I am unable to say. By being such a great odds, I thought
it was not prudent to try to arrest them. I left the place and came to town, and stated
what I had seen, and the citizens willingly volunteered, and went to the place where
I had seen the men, and on my return the men had disappeared. It being late in the

night we returned home. On the next morning I heard of the party about ten miles
from this place. I stated the fact to the citizens. I summoned thirty-six, and we scat

tered, and scoured the whole county for twelve miles, but without any information,
with the exception of one man that had been out in the county the same night, and
had got his horse snagged ;

he left him about live miles from the place, at a gentleman s

house by the name of James Daniel. Mr. James Daniel told me that a gentleman by
the name of Mr. John Odaui left his horse there the same night, wounded by a snag, j

took five men and arrested him, and brought him to our town, where his trial came off.

I went into the country and summoned eight witnesses for the State
;
the defendant

had none. By a close trial, they could not prove anything on the man, and, of course,
he was discharged.
This is a true statement, to the best of my knowledge.

E. J. SIMMONS,
Deputy Sheriff.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry.
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E.

At *
is where freedmen claim the man to have been tilled, or received the wound, and ran to A, below.

At D, man wounded, who afterward died
;
found by freedmen, according to their statements.

At (1, 2, 3, 4, 5, 6,) horses picketed. (Six horses captured.)

Compared with original and found correct.
J. MILLER,

Lieutenant Second Infantry.
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[No. 1C. Class first, 1870.]

HEADQUARTERS COMPANY G, SECOND INFANTRY,
Ashvillc, St. Clare County, Alabama, August 20, 1870.

COLONEL : I have the honor to report that another man was shot this morning as he
was entering the town. In this instance it has proved fatal. The man s name is Frank
Harrison ; lives at Ferryville, about twenty-five miles from here. It is presumed that
he came here to attend a democratic convention, which is to be held here to-day. He
belongs to the anti-Springfield party. I understood that he made threats no later than
yesterday that Springfield would be killed to-day. It is not yet known who did the
shooting, but presumable that it was one of the Springfield party.
Without horses it is useless for me to try to make arrests out of town. I have gone

to several places, from two to eight miles distant, to make arrests, but accomplished
nothing, as the parties got wind of our coming. The Springfield party has possession
of the town

;
the opposite one has cleared out, but whether to the woods or to parts

unknown, no one here knows.
Captain Cook, with a portion of his company, arrived here on the 18th. He has not

reported to me for duty. He stated to me unofficially that he was ordered to report to
Colonel Crawford.

I am, very respectfully, your obedient servant,
GEO. H. McLOUGHLIN,

Captain Second Infantry, Commanding Company.
Colonel S. W. CRAWFORD,

Second Infantry, Patona, Alabama.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 17. Class first, 1870.]

FAYETTEVILLE, FAYETTE COUNTY,
Alabama, October 24, 1870.

LIEUTENANT : In compliance with my directions, I have the honor to submit the fol

lowing report regarding the late disturbance which occurred not far from this place.

Upon my arrival here I communicated with the sheriff of the county and the judge
of probate, from whom I obtained the following items :

For some time a party of men known as Ku-Klux have been committing depreda
tions, and to counteract this an anti-Ku-Klux party has been organized, styling them
selves &quot;

Mossy-backs.&quot; Men of both of these parties went to a meeting, and coming
away met and shot at each other several times, wounding two men very slightly and

killing one horse dead and wounding another fatally. I am informed that as yet no

steps have been made to arrest either party. No calls have yet been made upon tho

military for assistance, but will be made as soon as horses can be had upon which to

mount my men.
I would also report that the troops and myself are occupying the court-house

;
that

the troops are well supplied with clothing, ammunition, and rations, and are well kept
in hand

;
that I have three men unfit for duty on account of sickness. 1 would re

spectfully inclose list of calls as directed.

I have the honor to be, very respectfully, your obedient servant,
JOHN C. BATEMAN,

Second Lieutenant Second Infantry, Commanding Detachment.

Lieutenant JAMES MILLER,
Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

[No. 18.-Class first, 1870.]

FAYETTEVILLE, FAYETTE COUNTY,
Alabama, October 30, 1870.

LIEUTENANT: I have the honor to inclose affidavit made by the sheriff of this county
before the probate judge, calling upon me to assist him in arresting certain parties in

this vicinity. .

On the 28th instant I furnished twelve men to the sheriff, who succeeded in arresting

two men, one of whom belonged to the Ku-Klux organization, and who made to me a
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full and entire confession in regard to who composed the organization in their opera
tions. He was taken before the probate judge, who dismissed him on bail, to appear
next March term of the circuit court.

Yesterday I furnished six men, who went with the sheriff and his posse, and they ar
rested six of the Ku-Klux, (including their captains,) two complete uniforms and part
of another, and of which I have possession. The six prisoners were turned over to me
for safe keeping, as there is no jail here, and will probably have their trial to-morrow,
the 31st.

I am requested to say that it seems impossible to bring these parties to justice any
farther than to release them upon bail to appear before the next term of the circuit

court, and that this plan has been tried so frequently, and has failed in each case, for
the reason that the witnesses leave the country at the time of trial, and thus the case
is compelled to stand over or be dismissed.
The men in my charge now are some of the leading men concerned in this lawless

ness, and their guilt is clearly proven, and each one has confessed it.

I have the honor to be, very respectfully, your obedient servant,
JOHN C. BATEMAN,

Second Lieutenant Second Infantry, Commanding Detachment.

Lieutenant JAMES MILLER,
Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

STATE OF ALABAMA, Fayette County :

Personally came before me, B. W. Wilson, judge of the probate court of said county,
F. M. Treadaway, sheriff of said county, and makes oath that he is unable, as he be
lieves, with his posse to arrest the various violators of the law without the assistance
of the military force.

F. M. TREADAWAY, Sheriff.

Sworn to and subscribed before me this 30th October, 1870.

B. W. WILSON,
Judge of Probate.

Respectfully referred to Captain John C. Bateman.
B. W. WILSON,

Judge of Probate.

[No. 19. Class first, 1870.1

.

- HEADQUARTEKS COMPANY G, SECOND INFANTRY,
AshriUe, Alabama, November 20, 1870.

SIR : I have the honor to report that a man named Jessie Ingram, living some eight
miles from here, was driven from his home by a baud of disguised men on the 14th
instant. Ingram went to Springville next day and swore warrants out against some
of the parties, whom it is said he recognized as being at his house the night before.

The parties whom the warrants were issued against live in Springville, and seeing
Ingram there they commenced to fire at him, shooting him pretty effectually. The
parties were arrested, brought to trial in Ashville, and let loose, there being no witness
to testify against them.

I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
GEO. H. McLOUGHLIN,

Captain Second Infantry, Commanding.
Lieutenant JAMES MILLER,

Second Infantry, Post Adjutant, Huntsville, Alabama.

A true copy :

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

Official copy respectfully furnished for civil file.

J. MILLER,
Lieutenant Second Infantry.
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[No. 1. Class second, 1870.]

OFFICE ALABAMA AND CHATTANOOGA RAILROAD,
Chattanooga, Tennessee, January 3, 1870.

DEAR SIR : From various representations made to me by citizens of undoubted verac
ity, I am of opinion that it is necessary to have a small force of soldiers to assist tho
sheriff of De Kalb County, Alabama, in the execution of the law. There has been
many depredations committed, and, among others, many thefts. There are many other
offenses which have been committed, and it is difficult, if not dangerous, in many in
stances for the sheriff to make arrests. I hope that you can send a squad of some six
men under an officer to assist the sheriff. Let them report here to J. B. Wilkinson. On
Wednesday, the 12th instant, he will conduct them on the Alabama and Chattanooga
Railroad to Lebanon, or to some other point in De Kalb County, as circumstances may
require.

Very respectfully, your obedient servant,
W. J. HARALSON,

Juclye, c., c.

General CRAWFORD,
HuntsviUe, Alabama.

A true copy :

JAS. M. INGALLS,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 3. Class second, 1870.]

STATE OF ALABAMA, County of Madison :

On this 26th day of February, A. D. 1870, personally appeared before me, Lewis M.
Douglas, judge of probate court in and for the county and State aforesaid, Samuel
Lawler, resident of Averyville, near Stevenson, Jackson Oounty, State of Alabama,
who, bung duly sworn, deposes and says that on the night of &quot;the 18th of January,
1870, I, with my family, were asleep in my house, and about midnight we were aroused
from sleep by some persons breaking down the paling fence, which was surrounding
the lot on which I live, and these persons knocked and jumped against the door of my
house, trying to break it down to get in. At the same time some of them said if I
did not open the door they would burn the house down; but after they found that I

would not open the door, and they could not break it open, they left. I, while they
were trying to break down the door, looked through the cracks, and saw some men
dressed in disguise. They had white cloths on their heads, and black gowns covering
their bodies. I could not count them, but from the number of voices think there were
seven or eight. They also peeped into my house through the cracks in the door, aud
when they saw me would say,

&quot; I see him
;
close up, and let s get into the house to him.&quot;

My wife was standing near the door with the fire-shovel in her. hands, aud when they
saw her they said the same, &quot;Close up; I see the woman with a shovel; let s get- in to
her.&quot; About 8 or 9 o clock this same evening I was out in the yard, and saw some men
going up the road, coming from the direction of Stevenson. When I saw them I ran
into my house. These men were disguised with white cloths on their heads and dark
gowns over their bodies. They were afoot walking; there were seven of them.

I further swear that on the night of the 25th of February, 1870, about 2 o clock,
while myself and family, consisting of myself, wife Sarah, my daughters Matt, Mary,
and Amanda, and the husband of the latter, Robert Barbee, also my son Henry, were

asleep, we were aroused by persons trying to break down the door of my house, and
shots fired into the house^ through the weather-boarding, near the fire-place. These

parties did not say anything before they shot at and into my house. They fired about
sixteen shots, one of v; hich shots hit me on the left arm below the elbow. Another shot
hit my wife on the left side of the neck, grazing the skin. When I was shot I hollowed

out,
&quot;

O, Lord!&quot; Then these men ran away. I did not see them; do not know how
many there were. The shots were fired one after the other. The wound is very seri

ous, &quot;and will cause me to keep many days from my work. I believe this treatment was
done to me because I was living on the ground near the new school-house for colored

children, which has just been built by the Freedmen s Bureau to replace one that was
there before and was burnt. The colored people in and around Averyville and Steven
son are so constantly being beaten and shot at by men in disguise at night that we have
no security for our lives or property, being in dread constantly of receiving such treat

ment at the hands of these disguised men.
his

SAMUEL + LAWLER.
mark.

Witness :

JOHN H. WAGER.
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At the same time and place also personally appeared before me Robert Barbee, resi

dent of Averyville, near Stevenson, Jackson County, Alabama, who, being duly sworn,
deposes and says that on the night of the 25th of February, 1870, he was in the house
of his father-in-law, Samuel Lawler, at Averyville, where he and his wife live. About
2 o clock that night I heard some men talking outside of the house, and then shots were
fired into the house. The shots were fired one after the other. About sixteen shots
were fired, I think, one of which hit my mother-in-law, Sarah Lawler, 011 the left side
of the neck; another hit my father-in-law, Samuel Lawler, in the left arm, below the
elbow. When he was hit he hollowed out. Then the men cried out,

&quot;

Rally, boys ;

let s get away from here,&quot; blowing a whistle. They all left. I did not see them
;
do not

know how many there were. These things are being constantly done to the colored

people in that part of the county. We are in continual dread of our lives from these

disguised men.
las

ROBERT -f BARBEE.
mark.

Witness:
JOHN H. WAGER.

Sworn and subscribed to before me this 26th day of February, 1870
;
and I certify

that the foregoing affidavits were carefully read to the affiants before they signed
them.

LEWIS M. DOUGLAS,
Judge of Probate Court, Madison County.

A true copy:
JAMES MILLER,

First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 5. Class second, 1870.]

STATE OF ALABAMA, County of Madison :

On this 28th day of February, 1870, personally appeared before me, a clerk of the cir

cuit court in and for the county and State aforesaid, Frank Bell, resident on the plan
tation of old Frank Bell, Madison County, State of Alabama, who, being duly sworn

according to law, deposes and says: That on Saturday night, the 29th of January,
1870, between the hours of 12 and 1 o clock, my wife, who was up by the fire sewing,
awoke me from sleep, calling to me and saying that there was some one at the door.

When I got out of bed I saw three men disguised. Over their heads and faces they
had white cloth, and over their persons black cloth gowns. They were pointing their

pistols at my wife, telling her to hush up or they would shoot her. I told them to let her

alone, for they could not make her hush, as when she got into those crying spells she
could not be stopped. They turned around to me, saying,

&quot; You are the man we are
in search of; you are the man who has been killing stock and cutting up horses of the

people around here.&quot; I said I had never done anything but shoot at a cow which had
been destroying my crop for over four mouths. I could not keep her out of it. She
had been a pest to all of us there. They pointed their pistols at rne, saying,

&quot; Come
out of the house. If you do not come out we will shoot you all to pieces.&quot; 1 went out
of there, fearing they would kill me. One of the men got a piece of a board about
three feet long and four inches wide, half inch thick, and beat me with it until he was
tired, the other two men pointing their pistols at me. He beat me from my knees up to

my shoulders with the board, using both hands to it, saying he wanted a rope to hang
me with. When he stopped another took it and beat ine. Then the third man beat me
until he was tired. Then they made me take my gun and break it to pieces, saying if

I did not they would kill me. Then they left. I was so beaten up that I could neither

lay nor sit, and was in bed a week before I could do anything or more.
his

FRANK + BELL.
mark.

Witnesses:
JOHN H. WAGER.
JOHN LEE ROGERS.

Sworn and subscribed to before me this 28th day of February, A. D. 1870.

JAMES H. BONE.
Clerk Circuit Court.

A true copy : ,

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.
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[No. C. Class second, 1870.]

STATE OF ALBAMA, County of Madison :

Ou this 28th day of February, 1870, personally appeared before me, a clerk of the
circuit court in and for the court and State aforesaid, James Bell, resident on the
plantation owned by Huston Bell, on the Whitesburgh Pike, in the county of Madison
State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says : That between the hours of
10 and 11 o clock on Saturday night, the 29th of January, 1870, I was aroused from
sleep by my wife, who has been an invalid for some time, saying that there was some
one in .the yard. I got up and opened the door. I found, on its being opened, three
men with pistols in their hands, which they pointed at me. They asked ine, in a dis

guised tone of voice, whether I had a gun. I said,
&quot;

Yes.&quot; One said,
&quot; Give it to me.&quot;

I not moving at once, one of them got down off of his horse, (there were two others,
^ .^ n -fi,,~ ._ T, ~ ,!.:. : ,1 ,1 j.i- i -j. . _i _i_i i 1 i -\ T

handed it out of the house to one of the other men. The man who was in the house then
asked me if I had a pistol. I said,

&quot;

Yes.&quot; He said, &quot;Give it to me.&quot; I not liking to

give it up, these men outside said, Kill him, God damn him
;
do not wait a moment.&quot;

I, being in fear of my life, gave it to him. Then he said,
&quot; Come out of the house.&quot;

Being still afraid, I did not go out
;
these men said,

&quot; God damn him, kill him
;
do not

wait.&quot; I went out, and they told me to break my gun. They made me hit the fence
with it, breaking the stock and bending the barrel. They kept my pistol. They shot

niy dog.
his

JAMES + BELL.
mark.

Witnesses :

JOHN II. WAGER.
W. M. ROPER.

Also, at the same time and place, personally appeared before me Joshua Harris, a
resident on the plantation of Huston Bell, on the Whitesburgh Pike, in the county of

Madison, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says: That on the

night of January 29, 1870, between the hours of 10 and 11 o clock, I was asleep in bed
;

was aroused by some men who broke niy door open, and came into my house. There
were two men who came into the house. I jumped up as soon as I heard them, and saw
one of them take my gun from the corner of the room, and told me to come out of the

house and break it, which I did. They then asked me if I had a pistol. I said, &quot;Yes.&quot;

He told me to get it, but I did not go at once. One of the other men said,
&quot; Where is

the rope? hang him.&quot; I, fearing for my life, then got my pistol, which they carried

off with them ; they left as soon as I gave them my pistol. There were three men
outside of the house, in all five men

; they were on horses, disguised, covered their

heads and persons with white cloth
; also, their horses were covered with white cloth.

his

JOSHUA -f HARRIS.
mark.

Witnesses :

JOHN H. WAGER.
W. M. ROPER.

Sworn and subscribed to before me this 28th day of February, 1870 $ and I hereby

certify that the foregoing affidavits were carefully read to the affiants before they

signed their names bv making their marks.
JAMES H. BONE,

Clerk Circuit Court.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 7._Second class, 1870.J

DKCATUR, ALABAMA, March 31, 1870.

DEAR GENERAL : I beg leave to make the following report to you about the unset

tled state of affairs in our (Morgan) county : 11*1
There are two armed parties of armed men camped out in the woods, and 001

parties arc very hostile to each other, and some are loud in proclaiming that nothing

but blood will do them.

78 A
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I have been notified by the probate judge, through another man, that I roust not
come to Somerville, or in the upper end of the county, as it would not be safe

;
that

I could not execute the law. It is impossible for nie to preserve order, and I am
obliged to resign, or at least to suspend business for the present.

Most respectfully,
H. G. THOMAS,

Sheriff of Morgan County.
General S. W. CRAWFORD,

Commanding United States Troops at Huntsville.

A true copy :

P. H. FLOOD,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 8. Class second, 1870.]

HOUSE OF REPRESENTATIVES,
Washington, D. C., June 24, 1870.

DEAR SIR : I am in receipt almost daily of letters from the counties of Surnter, Greene,
and Tuskaloosa, giving accounts of murders secretly committed by the organization
known as Ku-Klux. Especially does Sumter take the lead at this particular time in

these diabolical outrages upon unoffending citizens . I write you this to insist that you
assume the responsibility of keeping the troops in Eutnw till after the election, and
also send a company of troops to Livingston, Sumter County. I know full well that
the entire delegation here will indorse this course. And, if necessary, I can get the Sec

retary of War to issue an order to this effect, though I am of the opinion that the Pres
ident and Secretary of War would prefer not making such an order, as it would be said

that he was assuming the responsibility of carrying the election by armed force, and
it would raise a howl against the President. As to the present executive of the State

doing anything, I have long since despaired. Dr. Cloud has just returned from a tour

through that part of the State, and his accounts to me in a letter received this evening
are indeed discouraging.
We are already indebted to you for the little peace and order that has been in our

State, and my constituents are writing me the most imploring letters to use my influ

ence to have the troops retained in Greene, and others sent to Livingston immediately.
Will you do our suffering people this simple act of justice ? I know full well your feel

ings on this subject, and I do hope you will not hesitate to comply with the request of
a large majority of the people of these counties by giving them the protection they so

much need. You have no doubt seen an account of the recent murders of Eldridge and
Blowse in Sumter County. Eldridge, one of the oldest and most respected citizens in

the county, murdered in cold blood, like Boyd and a hundred others, because they were
but true to the Government which, thus far, through the imbecility of a weak-kneed

governor, has failed to give them relief. How our people have suffered for the want of

some one who would dare to do his duty as the chief executive of the State. Thank
God, the next election will be held by the United States marshal, and, if he will but do
his duty, balloting can go on at the polls without fear, threat, or intimidation.

If we can but have a fair vote the State will go republican 20.000. I am confident of
these results. I know that you will do your whole duty, and all that we recpaest is a
fair vote. I shall be glad to hear from you at an early day.

I have the honor to be, general, your obedient servant,
CHARLES HAYS.

General S. W. CRAWFORD, Huntsville, Alabama.
*

I

[No. 9. Class second, 1870.]

ASIIVILLE, ALABAMA. July 10, 1870.

MY DEAR SIR : It is impossible and useless to attempt to give detail, but I can assure

you that it is a settled fact that troops must be sent at once for the protection of the

county. I wish you could know a tenth part of the facts.

I have the honor to subscribe myself your obedient servant,
SANDERS,

Clerk Circuit Court, Saint Clair County, Alabama.

General CRAWFORD.
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&quot;VVe most heartily concur in all that Mr. Sanders has said, and most earnestly ask
your early attention in the premises.

HENRY DEBERRY,JULY 10, 183 0. jua ,le O t j&amp;gt;roiate
JOHN H. NELSON.

Postmaster.A tnie copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.

[No. 10. Class second, 1870.]

SELMA, ROME AND DAI/ION RAILROAD,
GENERAL SUPERINTENDENT S OFFICE,

Patona, Alabama, July 12, 1870.

DEAR SIR : Matters in this section have assumed so serious a nature that I apply for
a force of at least one hundred men to be sent here at once. The officers of the State
are powerless. Last night a Mr. Luke, teaching a negro school, was hung near here,
Ho was engaged in teaching at this place. Also two negro men were hung at same
time and place, and two others shot dead. These were arrested yesterday by the civil

authorities, on account of some disturbance which occurred on Sunday evening ; and,
the trial not being through, they were left in the custody of the sheriff and deputy
sheriff, with a posse to support them. About midnight a gang of some fifty to sixty
disguised men took from the sheriff and others Mr. Luke and the four colored men,
whom they carried about one-half mile, and hung Mr. Luke and two colored men, and
shot the other two. The sheriff says he can do nothing. We must have help at once.
Excitement very high, and strongest kind of threats made towards employes here,
including northern men and colored men.
Let me know by telegraph, on receipt of this, what I may expect from you.

Verv respectfully,
E. G. BARNES.

General Superintendent.
General CRAWFORD,

Huntsville, Alabama.

[No. 11. Class second, 1870.]

SELMA, ROME AND DALTON RAILROAD,
GENERAL SUPERINTENDENT S OFFICE,

Patona, Alabama, July 12, 1870.

DEAR GENERAL CRAWFORD : I write the inclosed hurriedly. Act for us at once if

possible ;
I have not time to give all particulars ;

it is worse than I can pen.
Let me hear the instant you receive this. I cannot wait on the governor; he has

been misled, and I appeal to you direct. Captain Barry is still East.

Truly, yours,
W. S. McELWAIN.

The bearer, Captain Torrne,*can be depended on under all circumstances.
W. S. McELWAIN.

[No. 12. Class second, 1870.]

STATE OF ALABAMA, Madison County :

Before me, Lewis M. Douglass, judge of the probate court in and for said county
and State, this day personally came John McManman, who makes oath that on the

night of July 12, 1870, near Scottsborough, Jackson County, Alabama, about the hour
of 11 or 12 o clock, he was taken out of his bed, and from the house of James Stealie,

by the following-named persons, to wit, James Stratton, George Dobbs, Dick Andrews,
Bill Edwards, McClelland, and three others., whose names to affiant are unknown,
one of whom affiant says is a dentist by profession, and resides in the city of Huiits-

ville, and was forced by them to go about one-half a mile from said Stealie s house,
on the road leading to Scottsborough. They then, after making him take all his clothes

off, forced him down on his side, James Stratton standing on his head with his feet

while McClelland beat him with sticks and brush, cut at the time by the other
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persons present, and named as aforesaid. They then assisted him to rise to his feet.

Dick Andrews took him about live or six paces from the road in the bushes. James
Strattou ordered Andrews to cock his gun, and, as he gave the order to fire, to shoot him
down. Stratton then ran up to him with pistol in hand, cocked, and struck it against
his head, saying that he iptended to kill him : said McClelland and Stratton, assisted

by others of the party, again forced him down on his stomach, and he was again beaten

by McClelland and Stratton until his back, sides, arms, and legs were badly lacerated,
and many other acts of violence were committed on the person of affiant.

his

JOHN + McMANMAN.
mark.

Subscribed and oworn to before me by making his mark this 14th July, 1870.

LEWIS M. DOUGLASS,
Judge Probate Court.

[So. 13 Class second, 1870.]

CJROSS PLAINS, Alabama, July 19, 1870.

LIEUTENANT : In accordance with your request, I proceed to furnish you with the

following details of what I know in regard to the late lamentable disturbance between
the whites and blacks of this place.
On Sunday night, 10th of July, I was awakened from sleep at my residence by the

sound of guns or pistols. While getting up and putting on my clothes I was called

and told that there was some terrible lighting going on in Cross Plains. In a short

time I was on the spot, in the center of our village, and found several of our com
munity collected there, and a state of intense excitement prevailing. I naturally
wished to know the cause, and gathered from the crowd the following : A short time

previous, and immediately after the close of services at church, those persons (men,
women, and children) who lived in that part of the village were returning quietly
to their homes, when they were fired on by a large band of negroes ;

that some of the
men in the party, being armed, returned the fire, and that the negroes began to retreat,

firing as they retreated, toward Patoua, where quite a number of negroes live. I also

learned that danger was reasonably apprehended of a return to the attack, with great]y
increased force.

The prevailing sentiment seemed to be to follow up the party and kill or capture the
rioters. I was unanimously chosen leader of the citizens, and accepted the position,
with the understanding that I must be obeyed throughout until some of the civil

officers could be summoned to the scene of action. I immediately stationed pickets at

different points, with instructions to watch for the approach of the marauders, and to

give the alarm. A messenger was at once dispatched for Slade Nobors, justice of the

peace, who lives some miles in the country. I then wrote a note to Mr. Williams, the
sheriff of the county, stating briefly what had occurred, and begging bis immediate
attendance for the purpose of bringing the offenders to trial. The names of quite a
number of citizens were signed to the request. I instructed a young man to proceed
by next train to Jacksonville, with a note to the sheriff. The train came down in about
one and a half hours at. I presume, about 3 o clock. Previous to that time, on consul

tation, I had determined to go down on train to Patoua, for the purpose of preventing
any of the offenders from leaving on the train. I took ten or twelve men with me. I

caught none at the trains, but being informed by a railroad man present that one of
the negroes had been slightly wounded in the affair of the previous evening, I deter
mined to take him into custody, for fear of his escaping before a warrant could be

procured. His wounds were very slight with small bird-shot. We were starting back
to Cross Plains with this one, when others were seen and recognized by some of the

men, all with either guns or pistols in their hands, and on either side of the railroad.

After some difficulty two more of them were arrested, and the whole party then or
dered to return with prisoners to Cross Plains. About this time I discovered armed
men (negroes) approaching in a very threatening manner. I ordered them to halt,

and threatened to let the men fire on them if they advanced another step. They
halted, and we proceeded to Cross Plains with prisoners, where we found the justice of
the peace, Slade Nabors, to whom, the prisoners were immediately turned over. A
warrant was immediately issued for these, and many others believed to bo concerned
in the riot. I was deputed by the magistrate to summon a posse and execute the
warrant. I summoned every man on the streets, (a good many had collected by this

time.) and returned to Patona, where I arrested quite a number of negroes. Some
asked to come along, saying they wished to prove themse ves not connected with the
affair. There was also one white man arrested. His naml was Luke, and was recog
nized by some of the men as one of the attacking party of the night before. I again
returned to Cross Plains, bringing prisoners. I found the sheriff of the county, Mr.
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Williams, and his deputy, Mr. Smith, both there, having promptly started on mviptof
n&amp;gt;y

note of night before. All the prisoners were imineditely taken charg O f by tl:u

sheriff, and I went home for rest. I understand there were other arrests made ilv tho
sheriff during the day, but cannot tell, as I was not on the street any more until late
in the evening. At that time I found tho court adjourned until next rnormn&amp;lt;&amp;gt;- und
some accused persons in charge of the sheriffs guard. Among them was the white
man, Luke. I believe there were five negroes besides, but didn t count them. I
returned home, and after supper walked down town agaiij. Found prisoners and
guard in charge of deputy sheriff Smith, on the piazza in front of Nelson s new
store. Several persons were standing around talking over recent occurrences. I
went down to the hotel and sat for a long time in conversation with Sheriff
Williams and other gentlemen on the front gallery. Pretty late, probably between
11 and 12 o clock, and after Mr. Williams had gone up stairs, to bed I suppose, I
asked a gentleman present to walk up home with mc. We started, but had gone but
a short distance across the railroad when we encountered a large company of disguised
people, who passed us almost noiselessly. They were on foot, and went rapidly towavd
hotel we had just left. We each expressed our belief that they would take the prison
ers from the guard, and we said to each other that it ought to be prevented, if possi
ble. We returned immediately to hotel; found it completely surrounded by them,
some of them making low, strange noises. The hotel-keeper begged them not to enter
his house, as there were ladies there, and they would be frightened, &e. I told them
if they were after the prisoners that they would not find them there. Oue of them
then asked me where they were. I replied that I did not know. By this time the
whole street seemed to be full of them. Most of them were making their way up town
toward the stores. All that I saw had pistols ;

some had guns, and some a pistol cocked
in each hand. When I got up near the place where the guard and prisoners were, I
heard the deputy sheriff, Mr. Smith, expostulating with them in the most earnest man
ner to desist from what he supposed to be their design. He told them that resistance
ow .the part of himself and guard to such numbers would be a useless sacrifice of life,

if they were determined
;
but he plead with them, as he was au officer of the law, to

be allowed to discharge his duty, and keep the prisoners in custody, saying that when
they were proved guilty they would suffer the penalties of the law. All this time they
were standing close to him and the guard, with their guns and pistols cocked almost
in their faces. 1 walked around to one end of the piazza, and found some engaged cutting
up rope into several pieces. As the deputy closed, I stepped up quickly to his side, and,
in as earnest a manner as I could, told them that I believed they had come here think

ing that they would do this community a service, but it was believed that such pro
ceedings would not only not benefit us, but would prove to be a very serious injury.
I told them that it was no time to inquire into the guilt or innocence of the parties ;

that the proper law officers would do that. I closed by stating that I felt authorized

by the community to say that they were committing an outrage that would be perni
cious in its effects, and to entreat them, by every feeling of humanity, to go away and
leave everything as they had found it. While I was speaking, some appeared to be

listening, while others seemed to be getting a little closer to the prisoners. I heard no

response, except that common slang expression,
&quot;

Shoo, fly,&quot;
from some of them, in a

low tone of voice. Before I ceased speaking, some of them fell upon the prisoners
from behind, and began putting ropes around their necks, while others forced the

guard off the end of piazza, with pistols at their breasts and faces. These things

transpired quicker than it requires to write them. They hurried off the prisoners down
the street, some of them in rear of the party, walking backwards, with their fire-arms

leveled at the crowd.
This is as plain and truthful a statement of what I know in regard to the matter as

I can make from my observation, and is very respectfully submitted.

Yours, truly,
A. D. BAILEY.

Lieutenant ULIO,
Commanding United States Troops.

/Statement of C. J. Sharp in regard to the recent disturbance at this place on Sunday night,

the Wth instant.

CROSS PLAINS, ALABAMA, July 19, 1870.

About 8 o clock on the night mentioned I was attracted .by an unusual noise at or

near my store, and went to see about it. On coming to the horse-rack, near my store
;

I met Mr. Gira, who was about starting to church, and in a few moments a crowd of

negroes, about one dozen, appeared at the old well near the cross street. They stood

and talked a few moments
;
heard them say,

&quot;

They are not the ones we are after
;&quot; they
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then went off up the White Plains street. I then went home and lay down on the bed,
near a window, to watch what might be going on. I then heard two or three shots
iired in the direction the negroes went. About the time service at church was closing
I saw two negroes returning and going toward the depot or hotel, when soon I heard
a keen, loud whistle in the direction the two went, and a few moments seven more
came, and when they got near Mr. Johnson s store-house they commenced living to
ward a party of ladies and gentlemen as they were returning from church, at a distance
of not more than sixty feet from them. Very soon one shot was made by the whites
in return, when the negroes retreated, turning back to fire as they retreated or run.
Several other shots were fired by the whites as they were retreating.

C. J. SHARP.

CROSS PLAINS, ALABAMA, July 19, 1870.

I herein submit a statement of what I know about the disturbance at this place on
Sunday night, the 10th instant. Having gone after a doctor, about 8 o clock, to come
and see my wife, who was quite sick

;
on my return, when about the well at the

cross street, I saw near about one dozen armed negroes. I drew near them. They
appeared to bo angry and excited

;
heard one say,

&quot;

Boys, let us go back
;&quot;

don t know
which one

;
another replied, with an oath, that he came to attend to matters and would

do it before he left; that he did not come here to be run oft
;
to which all seemed to

give their consent or sanction. I then set down at Mr. Dailey s store, waiting for the
doctor to come in. While sitting there Oliver Dukes, a colored man employed at the

hotel, came and told mo that the negroes were preparing for a fuss. I then went to
the church to let it be known there. I then returned home, when, immediately, a sig
nal shot was fired at or near the railroad, and then the firing seemed to be general near
the center of town. I did not see anything of it.

E. L. HESTERBY.

No. 14. Class second, 1870. J

STEVEXSOX, ALABAMA, September 2, 1870.

To General CRAWFORD, Huntsville, Alabama :

The within statement of Mr. J. J. Roacho was handed to me to be sent to you,
through the corporate authorities of this town, and the statements therein made (I
am sorry to say) are true. The corporation of Stevenson is a one-horse concern, and
not able to protect any man when a dozen or more disguised men come to do anything
with him. There are citizens here who want a garrison of troops here, but are afraid
to put their names to a petition for the same.

Hoping that you may examine this statement in a favorable light, I remain yours,
truly,

S. CRAWFORD, Mayor.

A true copy :

JAMES MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, ^ost Adjutant.

[Indorsements.]

HEADQUARTERS POST OF HTJNTSVILLE,
Jluntsvillc, Alabama, September 4, 1870.

Respectfully forwarded to the assistant adjutant general, Department of the

South.
C. FRED. TROWBRIDGE,

Captain Second Infantry, Commanding.

HEADQUARTERS DEPARTMENT OF THE SOUTH,
Atlanta, Georgia, September (&amp;gt;,

1870.

Respectfully returned to the commanding officer, post of Huntsville, Alabama.
The time has arrived when Alabama should be able to enforce her own laws and pro
tect her citizens without reference to the military force of the United States. The
troops applied for will not be furnished.

By order of Brigadier General Terry :

J. H. TAYLOR,
Assistant Adjutant General.
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HEADQUARTERS POST OF HUNTSVILLE,.TIIOMAS BARRACKS,
HuntsviUe, Alabama, September 8, 1870.

Respectfully returned to Mr. James J. Roche, inviting- attention to the foregoing in
dorsement from headquarters Department of the South.

By order of Captain Trowbridge :

J. MILLER,
First Lieutenant Second Infantry, Post Adjutant.

i [No. 15. Class second, 1870.]

THE STATE OF ALABAMA, Madison County :

Before me, James II. Bone, clerk of the circuit court in and for said county of Madi
son and State of Alabama, personally came Luciuda Ford, who. being duly sworn, saith
that she and her brother, Jesse Ford, and John Fuller, live on the plantation of Wil
liam Sanders, in Madison County, Alabama; that they cultivated and raised a crop of
cotton and corn on said plantation during the present year, (1870.) Affiant further

says that about 10 o clock on the night of October 8, 1870, while she and her brother,
Jesse Ford, and John Fuller were in their house on said plantation, some persons came
to their door and knocked, at the same time demanded admittance, and sajd,

&quot; God
damn you, if you do not open the door we will break it down, and kill you all when
we get in.&quot; John Fuller then asked,

&quot; Who are you, and what do you want with us?&quot;

The person on the outside answered,
&quot; We want John and Jesse.&quot; After a time, fear

ing that the door would be broken open, and all inside killed, John Fuller opened the door.
As the door opened two men came in the house

; they wore masks or disguises, both,
on their faces and persons; they had pistols in their hands, and placed them to the
breast of John Fuller and Jesse Ford, saying at the same time that they w*ould kill

them if they did not leave the house and go with them
;
that they wanted to give

them a good whipping this time, and that they would come again, and if they found
thorn on the plantation they would hang them all. The men with the masks 011 said
there was a company outside of the house, and if John and Jesse resisted they would
call more men inside. One of the persons in mask struck John Fuller in the face with
a heavy stick or club, and forced him from the house. As they were passing from the
house Jesse Ford escaped to the bushes near the door. The men in masks continued
to curse Fuller till they were out of hearing. Affiant further swears that John Fuller
did not return until about 2 o clock the next morning, and when he did return his head,

face, and body was badly cut and lacerated. Affiant further says that he (John Ful

ler) was so seriously bruised and cut on his legs that he was almost unable to walk,
but left the plantation soon after he returned to the house. Affiant further says that

the men in disguise swore that they would return soon, and if they found John Fuller

and Jesse Ford on the plantation they would kill them. Affiant further says that she

has not seen John Fuller, or her brother, Jesse Ford, since said night, as aforesaid,

iior can she find any traces of them.

LUCINDA + FORD.
mark.

Witnesses :

MADISON HUTCHINSON.
JOHN M. CROSS.

Sworn and subscribed to before me this 15th day of October. 1870.

JAMES H. BONE,
Clerk Circuit Court.

[No. 16. Class second, 1870.]

STATE OF ALABAMA, EXECUTIVE DEPARTMENT,
Montgomery, October 15, 1870.

GENERAL : Herewith I send a copy of a letter addressed by W. B. Bowen, of Macon

County, to Hon. John D. Cunningham, judge of the city court of Montgomery, and by

Judge Cunningham submitted to the executive department. The letter explains itselt

I will merely add that Mr. Bowen is one of the best citizens of Macon County. \\ hat-

ever he writes is entitled to the fullest credit.

Very respectfully,
D. L. DAMON,

Governor s Secretary.

General S. W. CRAWFORD,
Huntsville, Alabama.

AtrU6C Py: JAMES MILLER,
First Lieutenant, Second Infantry, Post Adjutant.
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TUSKEGEE, ALABAMA, October 13, 1870.

SIR : Ou Monday night, the 3d of the month, a party of armed men went to the col
ored church in this place and fired into the oopgregatixw while they were quietly en-

?aged
in attending to some church matters, killing two and wounding several others.

am glad to say the wounded are all up and doing well. Since which I hear that a
church and a school-house belonging to the colored people have been burnt down.
Other places of worship were burnt before. Judge Strange, as you know, is ab
sent on his circuit. If he were present I do not know what he would do in trying to

ferret out the evil-doers. Bat the other officers of the county are making no effort

whatever to find out the evil-doers, except, they say, that they are making inquiries
on the street corners to find some evidence upon which to proceed.
Of one thing there can be no doubt, and that is that all the republicans of this

county are depressed and flurried at the hands of the lawless. There is a system of

espionage exercised toward what few of us whites there are who propose to vote the
State republican ticket, so we dare not move except in the most quiet and secret man
ner. I believe, unless something is done to assure the colored people from interrup
tion in voting, we will not poll one thousand votes in this county for the republican
candidates, either on the State ticket or for county officers.

I would write the governor, who I know would receive it kindly, but the mails are

watched, and I shall have to content myself with asking you to show him this letter.

What is best to be done, I am at a loss to know. The local officers will never ferret

out the evil-doers. As to what is the best course to give confidence to the colored peo
ple that they will be allowed to vote, I am inclined to think blue coats and brass but
tons the best argument to their minds. I would that you knew how things were
in this county.

I am, very truly,
W. B. BOWEN.

Hon. JOHN D. CUNNINGHAM,
Montgomery, Alabama.

A true copy :

S. W. CRAWFORD,
Colonel, Second Infantry, Brevet Major General.

[Telegram dated Montgomery, Alabama, August 14, 1869
;
received at Huntsville, Alabama, 14th.]

To General Crawford :

Doctor Collins, arrested here, is on way to Lawrence County for preliminary trial,

on charge of shooting Doctor Haughey. Please dispose troops so as to insure him safe

conduct from Chattanooga, and trial free from molestation.
WM. H. SMITH,

Governor of Alabama.

[Telegram dated Montgomery, Alabama, August 14, 1869
;
received at Huntsville, Alabama, 14th.]

To General Crawford :

Have troops at Chattanooga Sunday morning, to accompany Dr. Collins to Court-
land, and protect him from apprehended mob violence.

C. W. BUCKLEY,
M. C.

[Telegram dated Montgomery, Alabama, August 23, 1869
;
received at Huutsville, Alabama, 23d.]

To General Crawford :

Please order immediately a portion of troops here to Fort Deposit, Lowndes County,
to be in readiness to assist sheriff, who is about to proceed against numerous offenders.

This is deemed imperatively necessary to enforcement of law and preservation of peace.
Answer.

WILLIAM H. SMITH,
Governor of Alabama.
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[Telegram dated Stevenson, Alabama, February 28, 1870
; received at Huntsville, Alabama, 28th.]

To Commanding Officer :

There are three negroes arrested hero for firing into dwelling-houses last night ;
fear

disguised men will attempt to take them out this night to hang them. Will you not
send a squad of soldiers to guard them ? Send on special train immediately. I do this
at request of citizens. Answer.

S. CRAWFORD,
Mayor.

ITelegram dated Stevenson, Alabama, March 1, 1870
;
received at Huntsville, Alabama, March 1.]

To General Crawford, commanding :

Guard needed here
;

civil guard overpowered and prisoner taken out by Ku-Klux
;

our lives in danger. Officer in charge refused to stay.
R. STARKWEATHER,

Teacher.

fTelegram dated Montgomery, Alabama, April 1, 1870
;
received April 1.]

To General S. W. Crawford :

Lawlessness in Morgan County is reported to this department. You will please to

put it down by the military ;
do whatever you deem necessary to stop lawlessness,

maintain tranquillity, and enforce laws.
W. II. SMITH,

Governor of Alabama.

[Telegram dated Opelika, Alabama, April 3, 1870
;
received April 4th.]

To Major General S. W. Crawford, or the officer in command at Huntsville, Alabama :

I request that you furnish the sheriff of Morgan Couuty a sufficient number of troops,
under a discreet officer, to enable him to arrest rioters in that county.

W. H. SMITH,
Governor of Alabama.

[Telegram dated Montgomery, Alabama, April 4, 1870
;
received at Huntsville, Alabama, 4th.]

To General S. W. Crawford :

Solicitor of Greene County outrageously murdered by disguised men, over thirty in

number
;
terrible condition of things there

; please dispatch military to Eutaw with
full authority and discretion to do whatever is necessary to bring offenders to justice,

protect life and property, and preserve law and order
;
a very small number of troops

sufficient.

W. H. SMITH,
Governor.

[Telegram dated Portervillc, Alabama, July 8, 1870 ;
received at Huntsville, Alabama, 8th.]

To General Crawford :

Send a company of soldiers to Ashville at one* to keep the peace ;
two hundred

men are under arms.
W. J. HARALSON.
L. J. STANDIFER.

[Telegram dated Chattanooga, Tennessee, July 12, 1870 ;
received at Huntsville, Alabama, 12th.]

To General Crawford, commander, Huntsville, Alabama :

Thirty-six armed men got on our train last Saturday, at Ashvillo, and went tc

Springville ; they refused to pay their fare. They said the sheriff would settle it. We
desire you to send troops.

J. C. STANTON,
General Superintendent.

J. B. WEAVER,
Superintendent.
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[Telegram dated Montgomery, Alabama, October 11, 1871
; received October llth.]

To General Crawford :

Can you send on my requisition a company of United States soldiers to Marengo
County on to-morrow or Friday ? There are troops at Meridian more convenient, pos
sibly, than those under your immediate command. Inform immediately and I will

telegraph more fully.
ROB T B. LINDSAY,

Governor of Alabama.

Affidavit of Wilie McGreger.

STATE or ALABAMA, County of Madison :

On this 18th day of May, 1871, personally appeared before me, James H. Bone, clerk

of the circuit court in and for the county and State aforesaid, Wilie McGregor, resi

dent of Limestone County, State of Alabama, who, being duly sworn, deposes and says
that on or about the night of Monday, 15th May, 1871, while he was at his son-in-law s,

William Lambert, seven miles northwest from Athens, near Johnson s Mills, about 8

p. m., three men dressed in disguise came into the room where the family were as

sembled, and I was lying on a bed in that room. The door being part open, they
walked in without knocking, with pistols in their hands, and came to the bed he was
on

;
one of these men told him to get up and go with them, he spoke in a disguised voice,

and he took hold of rue by my shirt bosom, which he tore in trying to pull me up from
the bed, by jerking me off the bed not giving me a chance to get up myself;
they kept hold of me, and still kept their pistols pointed at my persou, forced me out
of the house, (one of the other men came to my left side and the other behind me,) and
made me walk about two hundred yards from the house

; they all this time were talking
to me, but I cannot now remember the words or their expressions ; they were evidently
uttered in a disguised tone of voice. When they halted they got a rope, which evidently
to me they had brought with them, and put the said rope around my neck, the other end

they threw over a limb of a tree; the said limb, I am certain, was large and strong
enough to bear more than my weight, and stretched the rope sufficiently to cause me
much pain, and to choke me, saying at the same time that they wanted me to give them
one hundred dollars

;
that a man had lost that much, and that I had taken it and must

confess the taking and give it to them
; they did not mention any name as that of the

owner of the lost one hundred dollars. I told them that I did not have the money,
that I had not taken it, and would die before I would confess auy such thing. I said,
if you will spare my life, I will pay to Tobe Taylor one hundred dollars to-morrow,
before or by 10 o clock

;
then they said, if we let you go now, will you be sure to pay

this money ? I promised them again, and as many as three or four times I promised them
to do so. They then took the rope from around my neck, and one of them struck me
on the back of the neck with, I think, a gun-barrel, saying,, now double-quick to the
house. When we reached the outside of the house I saw three or four more men, but

they did not come down to the tree.

WILIE McGREGER.

Sworn to and subscribed before me this 18th day of Mav, A. D. 1871.

&quot;JAMES H. BONE, cieri-.

THE STATE OF ALABAMA, County of Madison :

I, James H. Bone, clerk of the circuit court in and for said county of Madison, State
of Alabama, do hereby certify that the above and foregoing affidavit is a correct and
true copy of original now on file iu this office.

In testimony whereof I hereunto set my hand, at office, in the city of Iluntsville, this

18th day of May, A. D. 1871.

JAMES H. BONE,
Cleric Circuit Court.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 24, 1871.

BETSEY WESTBROOK (colored) sworn and.examined.

By the CHAIRMAN:

Question. Where do you live ?

Answer. I have been staying down with Judge O Connor, but ho has moved out, and
I am fixing to move myself.
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Question. Where did you live before you came here ?

Answer. In Jefferson
;
in the city of Jefferson.

Question. Is that in this county ?

Answer. It s about eleven miles from here, down in Jefferson beat.
Question. What was your husband s name ?

Answer. Robin Westbrook.
Question. Has he been killed ?

Ansiver. Yes, sir
;
he was killed.

Question. How long ago ?

Answer. Ho was killed the 18th of July.
Question. Of this present year ?

Answer. Yes, sir
;
this year.

Question. Where was he killed ?

Answer. He was killed right in the house, right where I was staying, living with a
man named James Norwood.

Question. You may give to the committee the particulars of his being killed T

Answer. Yes, sir.

Question. Go on and state the whole case.
Answer. At the first beginning they came up behind the house that night the white

men came up behind the house.

Question. Did they have disguises on their faces ?

Answer. One of them had his face smutted, and another had on a knit cap on his
face.

Question. How many of them were there ?

Answer. Six men came in the house and one staid at the door, making seven, and
there was some standing at the windows.

Question. Were they armed ?

Answer. Yes, sir, all were armed
; they all had arms with them that J saw.

Question. Pistols ?

Answer. Yes, sir. The man that killed my husband had a pistol about that long,
[six inches.]

Question. Was this after night ?

Answer. Yes, sir, about 11 o clock at night.
Question. Had you gone to bed ?

Answer. I was gone to bed, but he was not.

Question. What did these men say they came for ?

Answer. They didn t say. They first came and shot about seven barrels through the
window, at the end of the house, at his head. He called Mr. Norwood, and told him
somebody was breaking in the house, and Mr. Norwood, after he heard him, came out,
and they told him not to come

; they didn t wish to hurt him. They told him to open
his door. He said he wouldn t for any man at that time.

Question. Who?
Ansiver. The white man. They said,

&quot; You had better open it, it will be better for

you.&quot; One of them said,
&quot; Get a rail and bust the door down.&quot; They went to the fence

and got a rail and broke down the outside door. W&quot;e shut ourselves up then in another
room in the back of the house, and they got another rail and busted open the back door,
and one of them said,

&quot; Eaise a light.&quot;
I was sitting on a little basket on the hearth.

They picked it up and pitched it in the fire, and it had grease on it, and it blazed up
and made a light. Then they saw where they stood, and one of them run in and began
to strike him over the head, and says, &quot;You are that damned son of bitch Westbrook ?&quot;

He says,
&quot;

Yes, I am.&quot; The man struck him with his gun. The man had a gun and
run at him and struck him on the head, and his hat fell off of his head. Then my hus
band took the dog-irou up and he struck three or four of them, and the first man he
struck he knocked down. They got him jammed up in the corner, and one man went
around behind him and put two loads out of a double barreled gnu in his shoulders.

Question. Did he go around outside of the house ?

Ansiver. No, sir; but he came around behind him as he was there, and put two loads

out of a double barreled gun in his shoulder, and then he dropped the dog-iron down ;

and another man says,
&quot; Kill him, God damn him,&quot; and he took a pistol and shot him

right down, here in the neck, over the left shoulder. Then he fell right down and
hollered. He didn t live more than half an hour after they shot him.

Question. What did they do then ?

Answer. After he fell and hollered, then they just all got up and run out. They left

that hat lying there, and one of the men came back and got that hat. That was the

first man that fell. He dropped down, and they took him out of the house and set him

under the chimney back of a tree, and the blood strung across the house, aud the fence,

and the cotton patch, and in the road.

Question. Did they go away then ?

Answer. Yes, sir
;
but my boy was in there while they were killing my husband, and

he says,
&quot; Mammy, what must I do f&quot; and I says, &quot;Jump outdoors and run. lie
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went to the door and a white man took him by the arm, and says,
&quot; G d d n you, I

will fix you too,&quot; but he snatched himself loose and got out of the door, and another
one whacked him on the back of the head, but he got away. They shot two loads
after him, but he got clear away. If I hadn t made him run they would have killed
him too

; they were going to kill them both.

Question. Did you know any of these men ?

Answer. Yes, sir
;
I knew the voices of two before they came into the house.

Question. Give their names.
Answer. One of them was Wash. Elkins, and the other was Mr. John Crudip, who

used to be the justice of the peace in Jefferson.

Question. Did you know any of the rest ?

Ansiver. I knew Sid Lipscomb. He was in the band. I certainly knowed them three.

Question. Did they live in Jefferson ?

Answer. Mr. Crudip lives there. Wash. Elkius lives two miles from there
; and Sid

Lipscomb about three miles.

Question. How many of those, whom you saw. had disguises on ?

Answer. One of them had his face smutted, and another one had a knit cap on his
face. He was a boy about four feet and a half high.

Question. What were they mad at your husband about ?

Answer. He just would nold up his head and say he was a strong radical
;
he would

hang on to that, and Wash. Elkins came here one time this summer, and went on his
bond and carried him out to work on his plantation, and while my husband was in

jail I went to Mrs. Norwood. He gave me a room for my washing aud ironing, and
when my husband got out of jail he wanted my husband to make me break my con

tract, and Saturday evening he got mad at my husband because he didn t make me
break niy contract, and then he put a chain on his neck and took him to George Whit-
field s house, and they staid there all night ;

and Sunday they fetched him back to
Jefferson again, and sent for me to come out there. I told them I wasn t going because
I couldn t break my contract. He jumps over the fence and drawed that saine pistol
on me, and said he would blow my brains out. Ten or twelve white men were there

;

Eeub. Bryant was there, and catched hold of his hand and told him he had better not
hurt me. Mr. Norwood was standing there at the same time, leaning up against the
fence, and I said I could prove by Mrs. Norwood that I made a contract to do the

washing, and he said,
&quot; Don t tell me about Mr. Norwood ; he is as damned a rascal as

you,&quot;
and he left me and catched hold of Mr. Norwood and drawed his pistol on him,

and Mr. Norwood s wife went there and got him away from there.

Question. Who did this?

Ansiver. That was Wash. Elkins that was doing all this. He was Wash. Elkins s

brother-in-law. He did this on Saturday evening because I wouldn t go. He came to
the gate and told me,

&quot; Robin shall never do you no good; I ll never rest until I kill

him.&quot; He told me that to my teeth, and I kiiowed they were going to kill my husband
that week they killed him. I told him so, and I tried to get him out of Jefferson, but
he said he hadn t done nothing and wouldn t go. They had promised to kill kirn, aud
I knew they were going to kill him.

Question. Was there a coroner s inquest held over your husband after he was killed ?

Answer. Yes, sir. Lawyer Jackson, from Linden, was up there, and some other men
;

twelve were there in Jefferson beat.

Question. Were you examined as a witness ?

Answer. Yes, sir.

Question. And your son ?

Answer. Yes, sir : my son, too.

Question. What was done with any of those men who killed your husband ?

Answer. They didn t do anything with them. They never made no botheration
;

they didn t seek after them. If they had sought after them they would have found
some of them lying up with the lick rny husband had struck with his dog-iron.

Question. You say no warrant was ever issued for the arrest of any of those men ?

Answer. No, sir
; they took our names down that we knew he was killed by a gun.

That was all I could understand that was done. They didn t bother about anything
else that I could see.

Question. Did they threaten you after that ?

Answer. No, sir
; they didn t say a word to me that night.

Question. But after that f

Answer. Yes, sir
;
after that I heard it among the black folks that they were fixing

to kill me, and I had to come out and leave my bed-clothes, and all my things is in

Jefferson, and I have nothing but what Judge O Connor and his wife gave me no bed,

nothing. I ieft all my bed-clothes and everything there. I have nothing but just
what they gave me.

Question. You say they were mad with your husband because ho was a radical ?

Ansiver. Yes, sir
;
he always would stand up and tell them ho was a radical. He

said that all the time
;
he was a strong radical.
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Question. Were these three men whom you recognized, democrats ?
Answer. Yes, sir

; they was. I have never known them to be nothing else hut
democrats ?

Question. Have you known of any other colored people being interfered with heside
yourself i

Answer. No, sir; he hasn t interfered with any colored people that I know of we
hadn t bothered with them.

Question. Have any been disturbed about Jefferson at any time ?

Aimoer. No, sir
;
I don t think any of the colored people had any bill against him for

anything he had done.

Question. I mean to ask whether any of the colored people there beside your husband
and your son have been interfered with ?

Answer. No, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you heard of any colored men or boys being whipped down there ?
Answer. Yes, sir; they whipped a fellow named Eeub. Hildreth one Sunday, but the

man that whipped him is dead. He died about a week and a half after my husband
died.

By Mr. BLAIR :

Question. Who whipped him ?

Answer. John Beamau. He cut Eeub. with his knife.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you known any other colored men in that vicinity who have been shot
or shot at ?

Answer. No, sir
;
I don t remember any others being shot while I was down there

;
if there was I don t remember it.

Question. Have you heard of any Ku-Klux down there-?
Answer. Since I came away ?

Question. At any time.
Answer. Not since I came away. I know they were there when I was down there

constantly.
Question. Did you ever see any of them ?

Answer. No, sir
;
not until that night that they came in on top of my husband to

kill him.

Question. Had you heard of them before that ?

Answer. Yes, sir; and was expecting them to come and kill my husband every
night.

By Mr. BLAIR :

Question. Where are Wash. Elkins, and John Crudip, and Sid Lipscomb ?

Answer. John Crudip lives in Jefferson
;
Sid Lipscomb lives about three miles from

there
;
and Wash. Elkins about two.

Question. Are they still living there ?

Answer. Yes, sir; they were all herein town a Saturday or two ago.
Question. You say Wash. Elkins got your husband out of jail ?

Answer. Yes, sir
;
and he was mad with him because he wouldn t make me break my

contract and go and work with him.

Question. Answer my questions.
Answer. Yes. sir; he got him out of jail.

Question. What was be in jail for ?

Answer. Him and Doctor Smith made a contract, after we moved down to Doctor
Smith s plantation, to have two mules. Doctor Smith took his best mule away from
him and gave it to another man. The other man had a stubborn mule that they
couldn t manage, and he gave it to my husband, and he told him then,

&quot; You take that
mule and work him

;&quot; my husband said, &quot;You took the best mule I had and gave it to

another squad, and I will not put a bridle on that mule.&quot; He says,
&quot; God blast you, if

you don t do what I tell you, get off of my plantation.&quot; My husband took him at his

word, and when we went down to Linden, the fourth Monday in March, he put him in

jail, and he staid in jail until in June, and I believe it was in May that Wash. Elkius
came and got him out, and stood his bond to get him to his plantation to go to work.
I had a contract with Mrs. Norwood and wouldn t break it, and because my husband
wouldn t make me break the contract, he dragged him up and down Jefferson all day
Sunday with a chain around his neck.

Question. What did he want with you ?

Answer. He wanted me to go and work over there. My husband said, &quot;Let my wife

stay where she is
;
she will be an expense to me and in niy way, and she won t break

her contract.&quot;

Question. What did you say about George Whitfield?
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Answer. The Saturday they put a chain around his neck, George Whitfield took my
husband down to his house and kept him there all night, and took him hack Sunday to
make me go to his house, and I wouldn t go ;

and they took him on Monday morning
up here to Demopolis and put him back in jail. And then I was working for Mr. Bill

Kelley for four bits a day, and I got him to come and get him out of jail for me. We
were both then working for Mr. Kelley. As soon as I got him out to the grass (I was
hoeing for him then) he said he wouldn t hoe there any longer ;

that they were going
to kill him, and he Avould move to Demopolis, and before he could move to Demopolis
they came in on him on Tuesday night and killed him.

Question. Where is Mr. Norwood ?

Answer. He is living in Jefferson.

Question. Who held the inquest on your husband s body ?

Answer. Mr. Jackson from Linden, and some other men Zack White amongst them.
I don t know all the names, but there was twelve men of them. I don t know that
there was another man from Linden except Sa*n Jackson.

Question. Who was Mr. Jackson ?

Answer. He is a lawyer who stays at Linden.

Question. Is he the coroner ?

Answer. I don t know, sir, but they calls him by the name of Lawyer Jackson. They
call him Sam Jackson, and he was the only one from Linden that I know anything of.

He was the one that took our names clown that day.
Question. Did you give your testimony before him ?

Answer. Yes
;
and my son, too.

Question. Your son also testified that day ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you tell them you knew Wash. Elkins?
Answer. No, sir

;
if I had told it I would have got killed right there before I left. I

had to ran out from there to keep from getting killed.

Question. Did you tell him you knew John Crudip ?

Answer. I didn t tell him I knew a soul
;
if I had told him I would have lost my life

before night. I had to keep myself hid as close as I could all the time I was there
until I got a chance to slip out.

Question. Have you made any complaint against these men before any magistrate
since that time ?

Answer. None but Mr. Drake.

Question. Does he live here ?

Answer. Yes, sir
;
he is here.

Question. What did he do ?

Answer. He took it down on the paper.
Question. Was that all ?

Answer. Yes, sir; that was all.

Question. When did he take it down ?

Ansiver. It was week before last
;
took it down this last gone Thursday, a week ago.

Question. You said if they had looked for the men they would have found some of
them laid up with the blows your husband had given them ?

Answer. Yes, sir
;
if they had, they would have found some of them with the wounds

he put on them
;
and if they had looked they would have found some of them laying

up, for they bled more than he did. They strung the blood all the way from the house,
and set down behind the house where the blood dropped off of the head. Mr. Norwood
can tell the same. He saw where they went over the fence and strung the blood.

Question. Was Mr. Norwood examined before the inquest ?

Answer. Yes, sir
;
he came in there after he was dead, and we had the lamp and looked

where they had shot him.

Question. Was he before Mr. Jackson and the jury ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he testify ?

Answer. They didn t nobody testify but me and my son and Doctor McGowan. He
stays at Jefferson beat, too.

Question. How could they look for them if you did not tell whom you thought they
were

; you did not intimate any suspicion who were wounded ?

Answer. They couldn t look for them at all
;
but I couldn t tell it without being killed

right there. If I had told them I would have lost my life right there. I had to keep
hid all the time. I kept hid for two weeks there, before I got out.

Question. You say you came here in consequence of their threatening you ?

Answer. Yes, sir
;
that s why I kept hid.

Question. Who told you they threatened you?
Answer. There was a black man told me about it. I met them on the street, one

night in Jefferson. When I came out I would go out after dark to Mr. Norwood s, and
I met two on the street, and they told me I had better get out oi

v

Jefferson as soon as I
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could
;
that they were going to kill me, for they suspected I knew who some of them

were, and they expected I would tell it, and they would kill me if they got a, chance
Question. What were the names of these hlack men?
Ausu-er. I don t know the names, or who the men were

; it was dark. I tried to slip
out, and get out of the way of them. They just told me to get out of Jefferson as
soon as I could. I never made no long tarry. I slipped out as quick as I could

Question. Who is Wash. Elkins ? What does he do f

Answer. He don t do anything but farm sometimes
;
he makes dwelling-houses and

gin-houses.
Question. That is, he huilds houses?
Answer. Yes, sir; and a farmer.

Question. Do you say John Crudip is a justice of the peace ?

Answer. Yes, sir
;
he used to be justice of the peace in Jefferson.

Question. What does Sid Lipscomb do ?

Answer. He is farming.
Question. You say there was

a\&amp;gt;oy among them?
Answer. Yes, sir; about four foot and a half high. He had a knit cap over his face.
Question. Who was he ?

Answer. I don t know. I did take it to he Mr. Crudip s son, but I didn t know him
exactly. I took it to be him.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know the name of the man your husband knocked down, and who
was carried off bleeding?

Answer. It was Sid Lipscomb ;
he was knocked down, because he laid up for two

weeks from the lick he struck him.

By Mr. BLAIR :

Question. You say they killed him because he was a radical ?

Answer. Yes, sir; he would just stand up and tell them he was a radical, a strong
radical, and Wash. Elkins had this grudge against him

;
him and Mr. Crudip, too, for

about two weeks. Mr. Crudip and him had a fuss one Sunday, and my boy was hired
to him, and he said my husband made my boy meaner than he ever was. Crudip came
up to see my husband, coming from church, and wanted to see him. I said, &quot;Robin,

ho is after meddling with you.&quot; When he got in the yard, Kobin turned around, and he
met him with a long pine stick that he picked up at Mr. Norwood s wood-pile, and he
run up to him, and struck him two licks with it. I heard something, and I thought it

was him and Eobin fussing. Robin snatched the stick, and said,
&quot; Don t hit me

again.&quot; He took out his knife, and then I lit out of doors, and took the stick out of
his hand, and took him away, because Mr. Crudip would have killed him. He came in
the house, and I went out again, and Mr. Crudip started off. Robin went up the lane,
and Mr. Crudip was still standing up the lane, and he said that if he came past him
he would knock him down. Robin said, &quot;I will not go out of my road ; I haven t

been doing nothing to nobody.&quot; Crndip says,
&quot; You shan t come out in this road.&quot;

He says,
&quot;

I will.&quot; Says Crudip,
&quot; Damn you, I will knock you down if you do.&quot; Robin

says,
&quot; If you hit me again this evening, somebody will die.&quot; Then my husband was

going up to the fence to get a rail off of it, and then I run up the lane, and got him
and took him in the house, and wouldn t let him go out any more. Mr. Crudip says,

&quot; I

will give you ten days to get out of Jefferson.&quot; Me and Robin was working with Mr.

Kelley then, and we worked on two weeks after that fuss, and when me and him came
back in Jefferson again, on Saturday morning, on Tuesday night they killed him.

Question. What did you say about Rufus Bryant taking him by the hand ?

Answer. Yes, sir
;
he took Wash. Elkins by the hand and prevented him from striking

me
;
he had his pistol drawn on me. Reub. Bryant told him not to do that

;
that it

would make a mighty fuss. He told me then if I just budged he would blow a
hole through me with that pistol.

Question. Was Norwood there ?

Answer. Yes, sir
;
and both of Crudip s sons. Them three was leaning on the fence.

Question. You say he cursed Mr. Norwood, too ?

Answer. Yes, sir. He said,
&quot; Don t tell me about Mr. Norwood, he is as damned a

rascal as you is
;

&quot; and Mr. Norwood asked him what he was making a fuss for. He
said it was not him that made the fuss; it was me and his wife made the contract;
and he went up to Mr. Norwood and drawed his pistol on him.

Question. What did he say ?

Answer. I walked away from them and left them quarreling. I know Mr. Nor
wood told him he had nothing to do with it, and I left them quarreling. Reuben

Bryant still held on to him and tried to stop him, and I told Mr. Norwood s wife, aiid

she went out and brought them in the yard. Right then my husband had a chain

around his neck.
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DEMOPOLIS, ALABAMA, October 24, 1871.

TILLER REESE (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. I have been staying at Judge O Connor s, but I have moved now and work
at the steam-mill with Mr. Richardson.

Question. Are you a son of Betsy Westbrook ?

Answer. Yes, sir.

Question. What do you know of the killing of Robert Westbrook?
Ansiver. I was there when they came to the door

;
I was lying down

;
I had just

lighted my pipe and laid down. One of them came to the door and says,
&quot; Old man,

open the door;
&quot; he says,

&quot; Who is that ?
&quot; the man says,

&quot;

Open the door
;

&quot; he says,
&quot; No

;
I don t open my door for no man at

night.&quot;
The man says,

&quot; Old man, it is best
for you to open the door and come out, for we are going to whip you anyhow.&quot; He
says, &quot;No; I can t help that;&quot; then the man said, &quot;I will break it down, then.&quot;

Westbrook says, &quot;It is not my house, it s Mr. Norwood s house.&quot; Then I heard him
say, &quot;Get a rail and break the door open,&quot; and when the man said get a rail and break
the door open, he stepped to tne window and hollered for Mr. Norwood, and a man ran
around and shot through the window seven times at him, but didn t hit him

;
when

they found they didn t hit him, some of them got a rail and broke the first door down
and we were in the back room, and then they broke the second door and came in the
room where we were, fie came in with a double-barreled gun, and there were some
two or three behind him.

Question. Who came in ?

Answer. Some white folks
;
I took them to be folks I know

; they were white folks.

He says,
&quot; You are &quot;the damn son of a bitch I want,&quot; and made a lick at him with a

double-barreled gun ; my step-father said,
&quot;

Yes, and I will hurt some of you before I

get through,&quot; and the man struck him over the head with his gun ; my step-fatherhad
a fire-dog in his hand, and when the man struck him with the gun he struck at the
man with the fire-dog ;

at that the whole crowd came in and commenced shooting at

him and hollered &quot;Shoot him, shoot him.&quot; He was in the corner where my mother
was, and when they commenced shooting I went out in the front room and started to

go out of doors
;
a man was at the door and said to me,

&quot; Stand back or I will blow
your damn brains out, God damn you.&quot; I stood beside the door, and a little low man,
about four feet and a half high, I reckon, with a black knit cap over his head and
face, caught me by the hand and led me out of doors. Before that one came out with
his face all smooted and his bosom covered with blood. This little low man catched
me by the hand and went to lead me out of the door, and when I got in the door I

caught on the door-facing and jerked loose from him and jumped out over another
man standing at the door, and as I jumped out the man struck me on the back of the
head with his gun, and I run and he shot two barrels of the double-barreled shot-gun
at me by the time I had run about fifteen steps, I reckon.

Question. What did you do then ?

Answer. I kept running, and went away from there and never went back until the
next morning. I went back next morning and my step-father was dead.

Question. Did you know any of those men that came to the house?
Answer. Well, I never saw but one of them. I saw two of them one at the door.

I saw his face and I caught his voice, who he was.

Question. Who was there ?

Answer. I caught his voice to bo Wash. Elkins. When I went to the door ho said
&quot; Stand back.&quot; I told my mother next morning that that was Wash. Elkins

;
then

this little low man with the knit cap over his head was Georgy Crudip.
Question. How many were there that came to the house ?

Ansicer. I don t know, exactly ;
I never saw but three men, so many came in the

house. My mother said there were six in the house, but I didn t see exactly how
many, because we had no light in the back room. I didn t see but three, but there
was so many I could not tell who they were. I told my mother there was one out of

doors, and my mother said there was six in the house; that would make seven.

Question. How many shots did you hear fired?
Answer. I heard them twice in the house in the room where we were. The first

time they shot I didn t hear anybody say anything ;
the next time I heard my step

father say
&quot; O Lord have mercy ;&quot;

then the next two shots they fired at me, and I

jumped out of the door.

Question. Were you hit?
Answer. No, sir

; they didn t touch me neither time with the shot
; they struck me

once with the gun.
Question. Who was this man that was covered with blood?
Answer. I took that to be Sid. Lipscoinb.
Question. Who was he; did he live near there ?
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Answer, Yes, sir; in two miles and a half of Jefferson.

Question. Was he a farmer ?

Answer. They were farming.
Question. Did you hear them say anything- while they were there ?

Answer. No, sir ; they didn t call anybody s name
; they just went to cursing and

shooting ; they didn t call any one s name in the hunch.
Question. What did they say to your step-father?
Answer. The didn t say anything, only they wanted him to come out of the house;

he wouldn t go ;
but they didn t call his name; they didn t talk any with him, but

said,
&quot; Shoot him, God damn him

;
shoot him, kill him.&quot;

Question. Did yon hear them say anything about his being a radical ?

Answer. No, sir; I never heard that&quot; passed.
Question. What did they tell him they were whipping him for?
Answer. I don t know, sir

;
I never heard.

Question. W ere you there when the coroner s inquest was held over the body of
your step-father ?

Answer. Yes, sir
;
I was there.

Question. Were you examined as a witness ?

Anstver. Yes, sir.

Question. Who examined you ?

Answer. Mr. Frank Mr. Woolf, I forget his other name.
Question. Was Lawyer Jackson there ?

Answer. I think that s the name
;
Frank Jackson, he was the one.

Question. Where did he live ?

Answer. He staid at Linden.

By Mr. BLAIR :

Question. Was he not Sam. Jackson ?

Answer. I expect so; it was Frank or Sam. Jackson, one of them; it was Lawyer
Jackson ; he staid at Linden.

By the CHAIRMAN :

Question. When did you come away from Jefferson ?

Answer. I came away from Jeiferson on the 19th of July.
Qmstion. When was your step-father killed ?

Answer. On the 18th.

Question. You left the next day?
Answer. He was killed on the 18th, and I came away on Thursday, that was the 20th.

Wednesday was the 19th and I came away on Thursday the 20th, after he was buried.

Question. Yon came here to Demopolis ?

Answer. Yes, sir.

Question. What made you leave there?
Answer. Because I heard the black folks talking about it, and saying the whites were

whispering about killing me that me and my step-father had been ruling Jefferson

long enough and they had got tired of it.

Question. How ruling?
Answer. By fightiug, I reckon. My step-father was a kind of a man that would not

take any foolishness from a white man. If a white man would abuse him and knock
him, he would knock him back. I got into a fuss with a man named Watt Bradley ;

he wanted to take my walking-stick and I would not give it to him
;
he wanted to

take it from me and 1 knocked him down about it
;
he wanted to take it away from

me and give it to his brother
;
there was a whole crowd of them jumped on me and

whipped me, and I went out of doors and got me another stick and knocked him down
with it.

Question. Did any of this crowd have disguises on ?

Answer. I didn t see but two that I saw plain ;
that was the one that had the knit

cap on, and the other one had his face sniooted; they had on all plain, every-day
clothes.

Quest/ion. Have you heard of any other colored men being whipped or abused in that

part of the county ?

Answer. There were some whipped down there before he was killed. I believe
;
there

was two whipped down there
; they knocked one down and laid him out for dead for a

while
; they said he stole some things out of the store

;
I don t know how that was

;
I

was not at the store when it was done.

Question. How long was that before your step-father was killed ?

Answer. About a week.
Question. How many men were concerned in whipping these negroes ?

Answer. I don t know exactly how many ;
I was not present when it was done.

Question. Did you hear whether they were disguised or not?

79 A
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Answer. Those that whipped them folks, I heard who they were that whipped these
colored men at the store.

Question. How big a crowd was it?

Answer. It was right smart of black folks aiid white folks too
;
so they said

;
it was

Saturday night ;
I was at home

;
that was at the store.

Question. Was it in daylight or at night that they were whipped ?

Answer. In the night.
Question. Were they whipped at their house where they lived ?

Answer. No, sir
; up in Jefferson

;
there at the store

; they lived down at the Shady
Grove place, at Mr. Whitfield s place.

Question. They were whipped up at the store after night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you hear of any Ku-Klux down there in the night-time ?

Answer. Since that time ?

Question. At any time ?

Answer. I heard talk of Ku-Klux down there, but I had never saw none.

Question. Do you know of any other cases where colored men have been whipped ?

Answer. No, sir.

Question. Were you living on Mr. Norwood s place ?

Answer. No, sir; I was not living there; I was living on a place with Mr. John
Crudip, but my mother staid with Mr. Norwood, and I used to go up there some nights
through the week.

By Mr. BLAIR :

Question. Was John Crudip a justice of the peace ?

Answer. He used to be
; they called him Squire Crudip ;

he had quit it then, I believe
;

I was on a farm with him.

By the CHAIRMAN :

Question. Was your step-father on Mr. Norwood s land ?

Answer. Yes, sir
;
he was staying there of a night, but he had been working with

Mr. Bill Kelly after he came out of jail ;
he was in jail at Demopolis, and Mr. Bill

Kelly-got him out, and that night he got home with his wife, aud he didn t work Mon
day nor Tuesday, and Tuesday night they killed him.

Question. Has anybody ever been taken up or punished for killing your step-father?
Answer. No, sir, not as I know of; I have never heard of it.

By Mr. BLAIR :

Question. You say these two colored men were whipped at the store in Jefferson for

stealing ?

Answer. Yes, sir
;
that is what they said

;
I was not present when it was done.

Question. Were they caught stealing at the store ?

Answer. They said so
;
some colored men told me that they saw it, and that tkey

accused them of catching them stealing a pair of pantaloons out of the store
; they

said they had missed them, and he had carried them off apiece, in a haversack, and
thrown them over the palings ;

he went back, aud they asked him where \vas them
Things ;

lie wouldn t tell them, and Dr. Smith took a stick and knocked him down, and
Judd Oakley jumped on him and choked him, and told him to puke it up to puke the
truth up.

Question. Was that S. D. Smith?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they get the clothes they had stolen ?

Answer. Yes, sir
;
I believe they got them back

;
so they said.

Question. Where does Mr. Bill Kelly live ?

Answer. He lived down there by Pinhook.

Question. Is it a creek called Pinhook ?

Amu-cr. No, sir
;
down at the forks one goes to Jefferson and the other to Demopo

lis, here, on a place named Thurman; it used to be Mr. Thurman s plantation.
Question. You say you knew some of the men that shot at your father ?

Answer. Yes, sir.

Question. You knew Wash Elkius ?

Answer. Yes, sir.

Question. Had he any disguise on?
Answer. No, sir

;
I don t think he had, because he was standing out, and I saw his

clear face.

Question. You know him well?
Answer. Yes, sir

;
I know him.

Question. You know George Crudip ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did he have on ?

Answer. That is the one that had the knit cap over his face.
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Question. How old is he ?

Atmoer. I don t know exactly how old.

Question. Is he the son of John Crudip ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Sid Lipscomb was the man who was hurt ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he have anything on his face ?

Answer. He had his face smooted.
Question. Ho was bleeding ?

Answer. Yes, sir; he was bleeding, and had his bosom covered with blood.
Question. Your father had hit him a blow ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you see him when he struck him ?

Answer. Yes, sir
;
I saw him when ho struck him.

Question. He struck him with a dog-iron ?

Answer. Yes, sir.

Question. Where did he strike him ?

Answer. He struck him over the head.

Question. They said that you and your father had been ruling Jefferson too long ?

Answer. Yes, sir
;
he said we had been ruling it four years.

Question. You knocked Wes Bradley down ?

Answer. Watt Bradley that was last year.
Question. WT

here does he live?
Answer. He has been staying down at George Whitfield s place that is, Mr. Gaius

WMtfleld a plantation.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 24, 1871.

SETH D. SMITH sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness being called by the minority, General Blair will please
conduct the examination.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you live?
Answer. In Jefferson, in this county.
Question. How long have you lived there?
Answer. I have been living there since April, 1854.

Question. Are you a practicing physician &quot;?

Answer. Yes, sir.

Question. Doctor, there is a statement made here by a witness that some negroes were
charged with stealing from a store in Jefferson some pantaloons, I believe, and that

you knocked one of them down, and that Judge Oakley choked him
;
do you remem

ber that ?

Ansiver. I remember the circumstance, or at least part of it. I was sitting down, in
conversation with some gentlemen, near this store, and the merchant stepped to the door
with a light, and asked where those boys were

;
that attracted my attention

;
some one

replied that they had gone ;
several went in the direction they were said to have gone,

and went about a hundred yards on, a short distance down the road, and there they
(stopped. I went down to where they were

;
there were several of them in company ;

I
do not know how many; they were from the same plantation, as it proved afterward.
I went up to where these men were talking ;

one of them stepped aside, or rather turned
his horse aside, and got down among these men, one of the negroes in the company
that had been stopped; that threw him behind with myself; the other* had turned
back. This gentleman, Mr. Oakley and I did not know who they all were, for several

were along men standing around the store
;
I know Mr. Oakley was there, because

he had a difficulty afterward with another negro. His stopping there threw him in

company with myself, Going on up to the store, I asked him what was the matter
;

he said somebody had been stealing; he went^ inside, and I said, &quot;Gentlemen, I think
this man has put these things over inside of the academy lot.&quot; I called upon two other

freedmen to go and search inside of the academy lot, and see if he had not there de

posited his sack or bag. They came up soon with the bag ;
one of them had it

;
there

were two in the company. When they brought the bag up there, he denied it
;
his com

panions told him they knew he was telling a falsehood
;
that it was his. I said I saw

him, in my opinion, about the time he put it there, when he turned across
;
that I be

lieved he put it there at that time. He disputed my word, and I struck him one time.

That was the difficulty. The bag was opened, and the pants were taken out of it

suppose that I have been indicted by the grand jury for it. That was &quot; &quot;*
b

was of that occurrence; that was all that I had to do
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this boy after that, or choked him, I do not know which
;
he had hold of him. There

\verc several negroes there. It was not for the stealing that I had any difficulty with
him ; it was for his calling me a liar, or the same thing, .disputing what I had said.

It had been proven, too, that these Brings were true by his own companions.
Question. Do you know anything of the killing of Robin Westbrook ?

Answer. I do not
;
I have heard that he was killed in our little village there, but I

do not know by whom, nor do I know that he was killed
;
I have heard it

;
I did not

see him.

Question. You do not make any doubt about it ?

Answer. No, sir
;
I am satisfied it is so.

,;

Question. Was there a coroner s inquest upon the body ?

Answer. I think so
;
that is my understanding.

Question. Was any one implicated at that inquest ?

Answer. Not that I heard of; indeed, I heard that the wife of the deceased said sho
did not know made oath that she did not know any of the parties. This is simply
hearsay ;

I did not hear her swear it.

Question. Do you know her son, Tiller Reese?
Answer. Yes, sir.

Question. Was he also examined before the jury of inquest ?

Answer. I heard so
;
I was not there.

Question. Did he identify anybody ?

Answer. No, sir
;
I understood that he was not able to identify any one, nor was his

wife.

Question. Both of them have been before this committee this morning, and in their

testimony here they identified Wash. Elkins, John Crudip and George Crudip, and
Sid Lipscomb, as of the party who were present. Do you know those persons, all of
them ?

Answer. Yes, sir.

Question. This witness has stated that they were afraid for their lives to testify in
Jefferson against parties, or to attempt to identify any of the parties ;

was there any
such danger in that community?
Answer. I do not think there would have been

;
I think they would have been pro

tected by the citizens there.

Question. Was any effort made to discover the parties who were implicated ?

Answer. The officers held an inquest there, and summoned this woman and Tiller, as
I understand. I am telling the rumor of the neighborhood, because I was not at the

inquest; I was summoned that morning to see a sick child some six or seven miles
from town, and did not get back until after the inquest was over. There was an effort

made at the time to find out who these colored parties were
;
so I was told by Squire

J. W. Smith, in this place.

Question. The testimony of these witnesses went to show that Lipscomb was struck
with an iron dog an andiron, I suppose by the man who was killed, Westbrook, and
severely injured ;

that his person was covered with blood as he left the house, and
traces of blood were seen on the floor, and out on the steps, and out of the house, across
the cotton patch ;

do you know Lipscomb ?

Answer. I do, sir.

Question. Did you see him at or about that time subsequent to this event ?

Answer. I do not know that I did
;
I passed his place the morning after this difficulty,

going to see the sick child, but I do not remember whether I saw him or not
;
I cannot

testify to that.

Question. Who is his physician ?

Answer. I have been his physician for a number of years; I do not know how long
twelve or fifteen years, probably. I have been practicing medicine in that place for

seventeen years this is my eighteenth year.
Question. Were you called in to attend him at or about that time ?

Answer. I was not.

Question. Did you hfear of his receiving any injury at or about thnt time ?

Answer. I did not, sir; he was having chills some time during thu summer, and I saw
him during the time he had chills, but I could not tell the time unless I had my book
here

; by that I could refer to the dates when I visited him, but my memory now does
not go back to the time

;
I never saw him when injured from any blow or injury at all

;

if there was anything of the kind I never heard of it.

Question. You never heard of his being injured at all ?

Ansicer. No, sir.

Question. Was any clue ever obtained to the perpetrators of this act?
Answer. It was stated by some of the neighborhood that it was done by negroes, and

again that it was by parties across the river at Moscow and near Griffin s Landing.
Moscow is west about nine miles, and Griffin s Landing is about five and a half or six

was it supposed that it was done by negroes ?
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Answer. This woman, in her testimony there, swore that they were black men BO
Squire Smith told me.

Question. What did she say was the cause or pretext of it?
Answer. I never heard that she gave any reason at all for his death
Question. What was the character of the.man that was killed ?

Answer. I regarded him as a negro of bad character
; my reasons for that were that

he had had a difficulty some time last year, and said that he intended that the streets
of that town should run knee-deep in blood

;
he had declared that at some little place

of meeting, so Captain H,arder said
;
he is my authority.

Question. That he made that threat ? I
Answer. That he threatened that the little town of Jefferson should run knee-deep in

blood.

Question. Who was his difficulty with there ?

Answer. With Watkins Bradley ;
we call him Wat

;
I think his name is Watkins.

He is a young man in the community there
;
I think the difficulty grew up with Tiller

Reese, and Westbrook probably interfered in some way with it
;
I did not see it, but

heard it spoken of afterward.

Question. Reese said ho had a difficulty with Wat Bradley, who undertook to take
his stick from him, and that he struck Bradley, and knocked him down.

Answer. I heard that Reese knocked Bradley down, and that Robin Westbrook inter
fered and kept the difficulty up ; Bradley stepped back, probably, and got out of the
way of it. That is simply what I heard

; I did not see any of it&quot; at all, nor know any
thing about it until several days after it occurred. I am not in the habit of frequent
ing these little grog-shops, and hence know very little of what is going on around
them.

Question. Was this Robin Westbrook a turbulent character ?

Answer. Mrs. Westbrook, his former owner as a slave, says he was extremely so
;
hia

relative is living on my place at Jefferson, and says that Robin has been whipped more
than any man he ever knew for his turbulent character and disposition.

Question. While he was a slave?
Answer. Yes, sir, while he was a slave

;
he says he never could be reasoned into

anything at all.

Question. Do you know of any other difficulties with negroes there in your neighbor
hood ?

Answer. I know of a difficulty of shooting at myself by a parcel of negroes that
called themselves Ku-Klux.

Question. Give us an account of that, if you please.
Answer. To have it thoroughly understood by you, gentlemen, I will give from the

beginning of it.

Question. That is what I desire you to do, sir.

Answer. After I had retired, on the 26th of July, at night, there was some one
hailed at my gate. I got up and went to the door, and asked what was wanting.
Some one replied, &quot;papy&quot;

or
&quot;father;&quot;

I would not be positive which word was
used, but I think &quot;

papy,&quot; which is the boy s usual way of calling his father s name
&quot;

Papy has a sick child, and wants you to go and see it.&quot; I said,
&quot; Who is papy &quot;?&quot; He

said,
&quot; Ben Besteter

;
he had a sick child and wished me to come and see it. I

asked what was the matter; he turned around, and spoke in an undertone to some one,
and replied as soon as he got the answer. The answer I did not learn

;
I could hear

but not to understand what he said. He said it was having fits
;
this was the boy

who called for me first. I supposed the answer had been derived from the boy accom

panying him. I went to catch my horse the man I had attending in the house was
away attending a protracted meeting and I went with these men or youths, they
were not quite grown, to the house of this freedman Ben Besteter, and there pre
scribed for his child, and when I Avas about starting back, one of the men, or boys,
started with me, and told the other one to come on. He told him to go ahead, he
would overtake him. He replied, &quot;This is the last time I will seo you to-night.&quot;

I

rode on, and asked him where he was living I had known him ever since he had been
there and I said, &quot;Where are you living this year f

&quot; He told me. I asked him, &quot;Are

your mother and family with you ?
&quot; He ajiswered,

&quot;

Yes, sir.&quot; I said,
&quot; That is

right ; you ought always to stay together, and take care of each other.&quot; He says,
&quot; I

am doing that, and getting along very well.&quot; By this time we -had crossed a little

field. This freedman lived off of the road some two hundred yards, probably, and we
had to cross a little plantat on or cotton-patch ; going there, we passed along the

cross-fence separating that from another field belonging to a different party, which
was in corn. This conversation took place along the cross-fence

;
at the road there

was a pair of bars, and he let them down. The conversation stopped about the time

he began to work at that. I heard something like the cocking of a gnu, as I thought.
I says,

&quot; What is that ?&quot; Instantly I was fired at before I could think, and my horse

wheeled; he was a spirited horse, and wheeled around and ran. There were

three or four rapid fires; I checked him up, and the firing came again
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and again. There were in all, I think, nine or ten shots. The horse
ran off some distance before I conld check him up ; my feet were both
out cf the stirrups; I was doing- all I could to hold on to him. I went to a neighbor s

house, and there asked for a gnu and pistol, and stated that I wanted to go home, and
telling what had happened. They told me they had nothing in the house. It was Mr.
Nathan Bradley s house, inside of the little field where the shooting took place. The
shooting took place in his premises or field, some three hundred yards from the house,
perhaps ;

Mrs. Bradley told me that there was nothing of the kind there, and asked
what it all was. I said it was some one shooting at me. She says,

&quot; What in the world
is it?&quot; I said, &quot;I don t know.^l I got on my horse, and tried to ride him out of the

gate. I could not force him through their gate at all. I went back and staid there
until day. The next morning, after I had been home a short time, I went up to Squire
Smith, and told him what had happened, and asked him what would be proper to do.

He says, &quot;I do not know what you can do.&quot; I told him it was an outrageous thing.
He says,

&quot; I do not know what you will do.&quot; I went back to my own dwelling and ate

breakfast, and when I came out again from breakfast I met Ben Besteter, the man
whose child I had been to see the previous night. He says,

&quot;

Doctor, my child is still

very sick, and I want a lot of gentlemen to go down there and search these tracks of
them that were shooting at you last night ; they are negroes.&quot; Says I,

&quot;

Ben, it is a

very strange thing that I should be fired upon in the night, going to see your child,
when nobody saw me at all, save those two boys, that I know of; it is exceedingly
strange, and I am astonished at it.&quot; He says,

&quot;

Doctor, they are trying to kill mo
too. I have been threatened of. my life by a parcel of negroes.&quot; Says I,

&quot;That s all talk; I do not believe a word of it.&quot; But, in company with, several

gentlemen, I went down there, and we looked at the tracks and the point they were
occupying when this firing took place. They proved to be large barefoot tracks, part of

them, and some small tracks. They ran off from this point all in the same direction, and
scattered along a distance of thirty or forty yards from where the first firing took place
until the extreme end of it. The night following, Robin Lee, a freedman, ^came to me
and told me that Richard Lewis and Cato Washington had been seen together the even

ing before this difficulty occurred, in a mysterious manner; that he believed they
were in it. He said Richard Lewis certainly was ;

if 1 should use his own language,
which is not necessary ;

he is one of the worst men I ever knew. Cato is a bad man.
He said,

&quot; Arrest this man, and you will find the facts.&quot; They were arrested the follow

ing evening, and Richard Lewis told who the parties were. The next morning Cato
Washington Richard Lewis was now at large told me that Richard Lewis was cap
tain of the company; that he was the musician, and blowed the quills. Says I,
&quot;

Cato, tell me all about it, and why it is that you want to kill me
;
have I ever done

you any harm ?
&quot; He says,

&quot;

No, sir, never.&quot; He then told me the names of every one
of them, and I had them written down. I do not remember them now

;
some of them

are at large in the neighborhood, and have never been arrested at all. He gave me the
names of the particular parties who were present. They were arrested and bound
over in a bond for their appearance, or rather they were put in jail, for I suppose they
could not give bond; they were offered bail, but could not give it. One of the parties
told me that this thing that I supposed to be the cocking of a gun was not the cocking
of a gun at all, but was the hammer coming down on a cap, a spurious cap, and he

says.
&quot; If that cap had fired, I would have killed you so dead you would not have

known what hurt
you.&quot;

I do not think the muzzle was as far from my head as your
face is from mine.

Question. Six feet ?

Answer. Not exceeding five feet, I think. I said, &quot;What did you want to do that
for?&quot; He says,

&quot; You knocked this man down at Mr. Williams s store, and we were
out Ku-Kluxing.&quot; That was his statement. Another boy told me who were in it

;
the

same crowd who are now arrested. It is not worth while, I suppose, to go over their
names and the same statement which each one made. All of them made confessions
in my presence, and one or two of them made them to other parties, so I was told.

Question. Did they say they w^ere disguised?
Ansiver. They did not&quot; say. I do not know whether the question was asked or not

;
I

did not ask it, nor do I know it was asked.

Question. Did they all attribute the attack upon you to your having struck this
blow ?

Ansiver. Yes, sir
;
so far as I heard.

Question. What was the name of that boy?
Ansiver. That I struck?

Question. Yes, sir.

Ans-tcer. I do not believe I know now.
Question. Was he of the number ?

Answer. No, sir
;
he was arrested and brought up there. I told them I did not sup

pose he had anything to do with it. The boy professed to me, after the thing was over,
u
Doctor, I am perfectly satisfied with this difficulty ;

I liave met exact justice ;
and if
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Mr. Williams don t indict me for this offense, I am sure I will never be guilty of such
an offense again.&quot; Says I,

&quot; I will not indict you.&quot; I have forgotten the man s name
he lives on Mr. Gains Whitfield s plantation.

Question. Speaking of the stealing of goods that took place at Mr. Williams s store
that night, have you had much trouble in that community from thefts and robberies ?

Answer. Yes, sir, we have had a great deal
j
such as stealing fat pigs and beeves,and things of that sort, but not so much now as there has been, we all having some

stock. The freednien are for having some stock and they seeni trying to stop it and
have been doing so, but there seems to be a few vicious negroes in the community or
I believe we would get along well, the white and black races together.

Question. You have had more difficulty heretofore in reference to the stock than you
have now ?

Answer. Yes, sir
;
I had at one time got a stock of hogs, and in a few months I did

not have a hog iu the world.

Question. Is that a general thing in the community?

convicting the authors of these thefts ?

Answer. We could have done so if we could have ascertained who they were, but a
few white men in the community, forty or fifty, could not look after four or five hun
dred negroes all the time.

Question. Are there four or five hundred negroes in that community ?

A.nswer. Yes, sir; I think our vote there registered between four and five hundred.
Question. And it was impossible for farmers to keep any stock, you say ?

Answer. Yes, sir, any that run at large. They were compelled to keep them around
their premises and watch closely. That was the case soon after the war closed, while
things were in an unsettled state ;

it is better now.
Question. Did you feel any other apprehensions except from the loss of your stock

and this general condition of thieving ?

Answer. No, I did not myself; I ain not apprehensive of bei^ molested in any way
in the world by them.

Question. Were any other crimes committed by the freedmen ?

Answer. They are in the habit of living in adultery all the time, having one child
after another

;
one man with two or three wives. Some are on my place.

Question. Was any apprehension felt among the white people for the safety of their
women ?

Answer. There has been since this shooting in July.
Question. But for the safety of their women, is there any apprehension felt as to

white females ?

Answer. I cannot say, sir, that there has been in our neighborhood. I have had no
such feeling at all till since this thing. I was Apprehensive that I might be burned
out by some fiends in this party ;

that is, in July.
Question. What is the character that these men, Wash. Elkins. Lipscomb, and Cm-

dip bear ?

Answer. Wash. Elkins is an ignorant man, altogether so. I do not suppose he could
write his name

;
he is a hard-working man. He gets drunk, and frolics about and

plays cards. You can form your own opinion now of the man. I have never known
of his being in but one fight, I believe

;
I do not think he is generally a rowdy or

fussy man. He gets drunk and lies about and plays cards. He works hard when he
is at home.

Question. Did you hear of any difficulty between any of these parties that have been
mentioned and these negroes, Robin Westbrook and his wife and her kon, prior to this

murder ?

Answer. Yes, sir
;
I have heard that Mr. Elkins had had a difficulty. I do not know

whether it was with Robin s wife, or Robin, or both
;
but I heard he had a difficulty

with one or both of them prior to that difficulty, resulting in his death, but I do not
know the facts

;
I only heard the rumor. I would further remark that Mr. John D.

Crudip had had some little difficulty with them, or with Betsy, I believe, that is the

Avife of the deceased, or the widow.
Question. Was there anything to justify the apprehension that she expressed here as

an excuse for not implicating these parties whom she now says she recognized?
Answer. I do not think there was. I am satisfied that the woman would have been

protected in any declaration that she would have made on that occasion.

Question. And that the parties would have been arrested and brought to justice?
Answer. Yes, sir; brought to justice at once; I am perfectly satisfied of that ;

I know
if I could have had enough ineii to have aided me to have arrested them, it would have
been done sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did I understand you to say that there were two colored men who were

whipped or choked at the store ?
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Anmw. There was one I had a difficulty with there.

Question. I remember what you said in relation to the boy you knocked down. I
understood you to say that Judge Oakley had a difficulty ?

Answer. J.W.Oakley had a difficulty with that boy or another; two of them were
implicated in the thing. Oakley had a difficulty with them right after this thing took

place.

Question. Did you understand that he had knocked down or choked one of these men?
Answer. Before this time ?

Question. No, sir
;
at that time.

Answer. I think he was choking one of them choked or hitting. There was a crowd
around there

;
I had no more to do with it. I talked with the boy I had the difficulty

with, and he said that he was satisfied, and if Mr. Williams didn t prosecute him, ho
would try to do better.

Question. How many of those Colored boys were there from this plantation ?

Answer. There were several of them. I do not remember now the number
;
five or

six probably. I cannot distinctly testify as to the number, but several.

Question. You suppose that this firing upon you was in revenge for your knocking
this colored boy down?

Answer. That is what this man, who talked to me afterward about it. stated.

Question. You have no information that this boy instigated it ?

Ansiver. No, sir, I have not.

Question. Did you injure him much?
Answer. O, no, sir; there was not a bruise on him at all. Ho was plowing the next

morning, Mr. Whitfield said.

Question. How many have been arrested upon the information you gave to that offi

cer
;
how many colored men that fired upon you.

Answer. There were nine arrested
;
two of them were released, because they said

they had abandoned their friends when they found they had determined to shoot.

Question. Five are in jail ?

Ansiver. Six are in jail. Nine were arrested
j
two stated that they had had nothing

to do with the crowd, and one escaped.
Question. Six are infjail awaiting trial ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have they been indicted.

Answer. Yes, sir.

Question. For assault with intent to commit murder ?

Answer. I do not know what the shape of the indictment is.

Question. You say you were not present at the coroner s inquest over the dead body
of Westbrook ?

Answer. I was not.

Question. All your testimony as to what the widow and her sou testified to is derived
from others?
Answer. Yes, sir

; parties who were present. I did not hear any of the examination
at all, sir.

Question. Do you think there would have been no danger in the mother and son im

plicating these men who had killed Westbrook ?

Ansiver. I do not think there would.

Question. Would not the motive of saving themselves from prosecution and convic

tion have been sufficient for dealing with Mrs. Westbrook and her sou?
Answer. I think, sir, the parties would have been immediately arrested

;
that is my

impression about it. I think the citizens would have arrested them at once.

Question. Beyond this coroner s inquest, what efforts have been made to ascertain the
offenders ?

Answer. I have inquired time and again, and have heard others say that they made
inquiry, and that they had watched well, different movements and actions of the

people^; of course we had no law by which we could force from any one anything, and
\ve could only wratch parties.

Question. Were the tracks examined of that crowd that killed Westbrook?
Answer. I do not know whether they were or not.

Question. Did you understand whether they went there on foot or on horseback ?

AnsuL-cr. I understood that they went there 011 foot, because it was said they went
across a cotton-patch.

Question. Did you understand what number there were in the crowd ?

Answer. I heard there were seven six or seven; I would not swear which.

Question. You say there were two opinions as to the parties who committed the

murder ?

Answer. Yes, sir.

Question. One opinion that it was by colored people?
Answer. The same crowd that shot at myself; they had been in existence for twelve

months, and had been mustering and drilling ;
so says Mr. Williams, on whose planta

tion a portion of them live.
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Question. Had they any grudge against Westbropk ?

Answer. I do not know. I do not know but two of these freedmen who. shot at me.
Question. Did you not understand that Mrs. Westbrook had testified that one man

had his face blacked ?

Answer. I understood she testified that they were all black.

Question. Did you understand that she testified that they were undisguised so that
she could see their faces?
Answer. No, sir; I understood she said they were black.

Question. All of them ?

Answer. All of them.

Question. Was this information derived from a person who was present at the
inquest ?

Answer. I suppose they were present ;
I did not ask about that.

Question. Who told you she swore that?
Answer. I do not know as I could now tell you. I asked a good many citizens there

if they arrived at any facts in regard to this act parties were present. Squire Smith
talked to me several times about it.

Question. Was he present ?

Answer. He held the inquest; he was there as an officer, I think; they sent for an
ofiicer, but he was there.

Question. Did he say he held the inquest ?

Answer. Yes; I believe so. I believe not; they sent for a coroner.

Question. Did Squire Smith say she said they were black men ?

Answer. I think so. Where so many were talking about a thing, and I never expected
to be called up in this way about it, my memory may not be exact.

Question. She talks very rapidly and very imperfectly, does she not ?

Answer. She is a rapid talker.

Question. There is difficulty in understanding her, is there not ?

Answer. I do not know that there is any.
Question. Is it not possible that the parties present may have confounded what she

said, and when she swore that some of their faces were blackened, have understood her
to say they were black men ?

Answer. I cannot say ;
I was not present, and did not hear her, nor know the style

of the woman at the time at all.

Question. At what time did you understand that this murder was committed ?

Answer. I do not remember; it was the day before the inquest.
Question. Was it in July last ?

Answer. I think it was.

Question. How long was it after that inquest before you saw Lipscomb ?

Answer. I do not remember, sir. I passed his place the day after this killing, on my
way to see a sick child.

Question. Did you see him ?

Answer. I do not remember to have seen him.

Question. May it have been a week or two before you did see him ?

Answer. It may have been. I do not remember
;

I cannot swear. I visited him
some time during the summer for intermittent fever chills and fever but I cannot
tell the time without my books.

Question. Did you know or have you been informed that he was abroad where he
could have been seen for a week or two after the killing of Westbrook?
Answer. No, sir

;
I do not know anything about that.

Question. Then it is quite possible that he may have been wounded, and kept his

house during that time ?

Answer. I cannot say ;
it may be possible ;

I do not know anything about it.

Question. If he had been engaged in the killing of Westbrook, and was wounded by
Westbrook, it is not likely that ho would have shown himself publicly ?

Ansivcr. Not if ho was wounded severely; I should not suppose he w ould.

Question. Would not the very wounds have led to inquiry how he was wounded,
and thus have identified him with that party?
Answer. Yes, sir; the wounds would have produced inquiry.

Question. So that if it be true, as stated by her, that he was wounded in the encounter

with Westbrook, it is quite probable that he would have kept himself secreted ?

Answer. I think it quite probable, if he had been wounded there, he would have kept
himself from the public gaze.

Question. What was the character of this Mr. Lipscomb ?

Answer. 1 have never heard anything derogatory to him.

Question. What was his business ?

Answer. Farming.
Question. An orderly, peaceable man ?

Answer. Yes, sir, as far as 1 have ever heard of him. I have known him since he

was a boy.
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Question. Have you never known Jhim to be engaged in any trouble ?

Answer. Never. I never knew of his having a difficulty at all.

Question. What was the character and standing of this Mr. Crudip ?

Answer. Well, he is one of those unfortunate, dissipated kind of men.
Question. Is he a man of property ?

Answer. No, sir; he is a poor man.
Question. What does he follow for a living ?

Answer. Farming.
Question. A renter ?

Answer. Yes, sir.

Question. What does Elkins follow for a living?
Answer. He farms, and works at building screws and repairing gin-houses, and such

as that.

Question. Is he a laud-owner ?

Answer. I do not think he is, sir.

Question. You spoke of the other theory that Westbrook had been killed by some
parties that had crossed the river

;
can you state upon what grounds that theory

rested
;
what led people to suppose that they were concerned ?

Answer. I can state what I heard.

Question. State it.

Answer. The ferryman at Moscow stated that he had put a posse of people across
the river the evening before that, and that a portion of them never returned.

Question. How large was that posse said to be ?

Answer. I do not know.
Question. Did he know who they were ?

Answer. He said he did not. This is what Mr. Hudson told me.

Question. How far is this ferry from Jefferson ?

Answer. Nine miles.

Question. WT
hich way were they going ?

Answer. From the west to the other side, and there is but one road until they came
this side some distance toward Moscow.

Question. Was this after night ?

Answer. I do not remember that I heard.

Question. Which theory did public opinion finally accept as the true one?
Answer. I do not know that I could really tell you what the sentiment of the commu

nity was.

Question. What is your own opinion, from all the evidence that came to your knowl
edge ?

Answer. Well, sir, I believe these negroes had a hand in it, a portion of them.

Question. Would you have had any suspicion of that kind but for the attack upon
you?
Answer. I do not think I should. I did not believe that there was any organization

at all in the country until this shooting at myself took place ;
if there was, I never saw

it. I never have seen a disguised man in the county anywhere else under the form of

a Ku-Klux.
Question. How long have you understood that this organization of black men

existed ?

Answer. Twelve months, the past summer.
Question. Did you learn for what purpose they were organized?
Answer. No, sir

; only from their own statement.

Question. What was their statement ?

Answer. That they were a band of Ku-Klux
;
so said this escaped prisoner. His name

is Richard Lewis.

Question. He told you this ?

Answer. Yes, sir.

Question, Did he inform you for what purpose they were organized ?

Answer. He told me that they intended to kill me for hitting that man over at Mr.
Williams s store.

Question. But you say they were organized twelve months before ?

Answer. No, he did not tell me for what purpose the organization took place.
Question. Have you any information that any other outrage had been committed by

this organization, except that upon you ?

Ansiver. There was an attempt, so says Henderson Lee, one of the party that retired
from this party that night, to shoot Mr. Walter Grant, a young man living east of our
Jttle village.

Question. Lee turned State s evidence ?

Answer. He says he retired and left them before that shooting took place.
Question. Did he become a voluntary witness against them afterward ?

Answer. Yes, sir, he turned State s evidence to protect himself. I do not know whe
ther he really told the truth when he said he left before the firing took place or not

;
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he said lie left when he found it was myself. I think I omitted part of this Thesemen met rne before I got there
;
did I state that f

Question. No, sir.

Answer. They saw two footmen going down the road, down the hill, where it is a de
scent; there is a little hollow there, and this Captain Lewis ordered them to mount the
fence, and they were lying down in the fence-corner when I passed goin- to see the
sick child; and there this boy, Richard Lewis, the captain, ordered them^to lire, and
they refused to fire, and told him it was me, and they would not lire on Dr. Smith at
all

;
he said. &quot;Wo are going to kill him &quot; and ordered them to lire, but they did not do

it. He detailed three men, and they pursued me on to this house and went before the
door inside of this little patch in which I was riding when the difficulty took place, and
they were ordered there to shoot, so another witness tells mo, and that they failed to
do it and fell back, and he whistled the crowd together, and deposited them in the
fence-corner, where they shot at me. I omitted that statement before.

Question. Have you had this man arrested who asked you to attend his child t

Answer. He swore that one of these parties under arrest, in his opinion, was one of
the parties that made the attack on his plantation that night. I have no idea that the
man whose child I saw had anything to do with it.

Question. You do not think he was involved in the plan for your assassination ?

Answer. I do not think he was at all. He is a good, peaceable man so far as I know.
Question. How should Lewis and his gang know that you were going to that house?
Answer. That is why I remembered this thing ; they saw me go there, and followed

me. I thought at first that Ben Besteter had a hand in it, and it was an arrangement
of his. I did not see how it was possible, as I told him, that anybody should know
that I was going to his house, when at that hour 110 one but this man knew I was going
there

;
but after the prisoner stated that they saw me go down the hill with these

two footmen, it was clear, and I understood it.

Question. How long was this attempt at your assassination after the affair at the
store where you knocked the colored man down ?

Answer. I do not know
;

it was not long ;
I do not remember the date of that thing

at the store. It was a trivial thing, for which I expected to be indicted a sort of a

fight, that was all.

Question. Did this baud whom you had arrested and put in jail, embrace part of the
colored men who were at the store that night this party who are in jail ?

Answer. I do not know Avhether they did or not
;
there were quite a number of freed-

men standing around the door and the house, and I do not know whether any of them
were present in this or not.

Question. What was the character of Lewis, the captain of the band, before this

prosecution ?

Answer. I never knew him. I never saw the negro but once inrny life up to the time
he was arrested.

Question. Had he been living in that neighborhood ?

Answer. No, sir. It has been said that he was an escaped prisoner from Mississippi ;

he has been living about two years in our county. His father told me he was a very
bad man. I went to his father and talked to him myself; he says he is a bad man. He
says,

&quot; I dismissed him from my premises last year on account of his being uncoutrol-

able.&quot; His father has been living in this country a long time, and is a peaceable, good
citizen, so far as I know. This man was carried to Mississippi when quite a child, and
raised there and staid there until since the war.

Question. Until Westbrook was killed, had you ever heard anything against hia

character ?

Answer. Yes, sir.

Question. You say Westbrook was regarded as a turbulent man before that ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who told you that he had made the declaration that the streets of Jeffer

son should run knee-deep with blood ?

Answer. Captain Harder is my authority ;
that is my recollection.

Question. Did he inform you that he had heard the declaration himself?

Ansiccr. He did not.

Question. Who did he get the information from ?

Answer. I do not know.
Question. Where does he live ?

Answer. On the Moscow road, six or eight miles from this place.

Question. Have you ever attempted to follow up that information, and ascertain

Westbrook did make such a statement f

Answer. No, sir
;

it was very soon after this occurrence last ye.ar that Captain t

der was talking to me about what Westbrook should have said
;
if I am not mistaken

in the man who told me, I think it was Harder. Westbrook was attending a pro

tracted meeting, where there was preaching, near his house, and on tliac occasion it



1260 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

was that Westbrook should have said that he intended to make the town of Jefferson
run knee-deep in blood

;
I think that was his language.

Question. If such a statement was made by him why was he not arrested and confined ?

Answer. I do not know why it was not done. I did not hear him say it
;
it was mere

rumor.

Question. Such a threat, if made, would have been quite sufficient under your laws
to have justified his arrest in order to prevent his committing a breach of the peace,
would it not ?

Answer. Yes, sir
;
I think so.

Question. Is it not possible that it was a mere idle rumor ?

Answer. It may be possible. I do not know the fact at all. I merely give it to you
as I heard it.

Question. Have you any idea that the two boys who came for you to visit this child
knew anything of the attempt to assassinate you ?

Answer. No, sir
;
I do not think they had anything to do with it at all. They are

both there, and I think they like me as well as any man in the neighborhood. I never
had any difficulty with them at all, nor have I with any of them. &quot;&quot;The impression was,
as I stated, that I thought Ben Besteter was at the bottom of it, at the time -the firing
took place, and I told him next morning it was useless for him to tell me it was a par
cel of men without him knowing it; that it was strange that anybody should know I

was there
;
that is the reason I supposed he had a hand in it

;
I did not. see how it was

possible that anybody else should know it.

Question. If such an organization exists, and has been existing for twelvemonths,
are you able to say they ever committed or attempted to commit any act of violence
besides that on you ?

Answer. They made an attempt to shoot Walter Grant, as I stated just now, so Hen
derson Lee says ;

he is a freedman, and belonged to the band.

Question. Was Grant fired upon ?

Answer. No, sir
;
Lee says he stopped it, so Grant told me yesterday evening, and he

said he thought he had better come up here and see this committee, and try to put an
end to such acts.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is he living down there at Jefferson now ?

Answer. Yes, sir
;
he is a youth ;

he had been off to see a young lady,^and
on his re

turn these men proposed to shoot him.

By the CHAIRMAN :

Question. You have spoken, in your general examination, of the troubles with which
the community were afflicted after the war, on account of the stealing of stock and
other things by negroes. State if the negroes were not in a state of great destitution
after the war for a year or two ?

Answer. Yes, sir
; they were in a state of destitution.

Question. You say things are very much improved since that time ?

Answer. Yes, sir.

Question. State whether poor white men were not implicated equally with the negroes
in these thefts.

Answer. There were some white men in our neighborhood implicated and driven out
of the neighborhood, or at least they left the neighborhood within the last twelve
months.

Question. Was that the charge made against white men as well as against negroes f

Answer. Not to the same extent. There was only that one family that I have spoken
of that left the community ;

that was every charge of such a thing that I know of.

Question. The negroes are now behaving very well generally, are they not ?

Answer. They are in my neighborhood.
Question. Are they generally engaged in work?
Answer. There is a great deal of idleness, sir, with them

;
too much for their good

and the good of the country.
Question. Is there employment for them all if they seek it?

Answer. Yes, sir.

Question. At remunerative wages ?

Answer. Yes, sir. I am offering $15 a month and feeding them.

Question. For work ote the plantation ?

Answer. Yes, sir; making rails and repairing the plantation, doing plantation work.
That is certainly remunerative. I am in doubt whether it is not more than we would
bo justified in giving but for the dilapidated condition of our fences.

Question. You have spoken of this state of promiscuous intercourse of the sexes. Is it

worse now than before the war, or has there been any improvement in tbat respect ?

Answer. I see but very little change; if anything, it is rather worse; they were re

strained then by their owners.
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Question. Do the negroes marry now ?

Answer. They marry, but they have little regard for anything of that kind.

Question. Are they generally members of a church ?

Answer. Yes, sir
; generally members of a church. All of them nearly are members

of the Methodist church in my neighborhood, or at least the bulk of them are.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have the parties who made the assault upon you had their trial yet ?

Answer. No, sir; there was a trial before a justice of the peace.
Question. When they were bound over ?

Answer. When they were committed to jail ; they could not give bail
;
the other

trial has not taken place.

Question. You were not injured that evening?
Answer. No, sir; no personal wounds at all.

Question. It is quiet now in your neighborhood ?

Answer. Yes, sir. Of course, I feel wounded to think such a thing should happen
there

;
that a man like myself, that had to be out at night riding, should be treated so.

By the CHAIRMAN :

Question. What is the relative proportion of the two races in your neighborhood ?

Answer. I think the vote there of the whites is about sixty, and there were some
where from four to five hundred freedmen registered, but they are moving about so it

is impossible to tell how many there are in certain localities at all times. I do not
know how many there are, but I think the register shows that there were some four

hundred or five hundred votes.

Question. But this is not always a certain indication of the negro population?
Ansiver. No, sir.

Question. They come from other precincts to vote ?

Answer. That has not been the case with us; they have not been required to vote
&quot;where they registered ;

that has been the case there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Where is this man Lewis, who acted as captain of that band ?

Answer. He is the escaped prisoner ;
he got out this place here some time ago.

By Mr. BLAIR :

Question. Do the negroes ever use violence against men of their own color who pro
posed to vote the democratic ticket?

Ansiver. I have heard so
;
I never saw it.

Question. In frequent instances ?

Answer, I have heard of it frequently, sir. I heard of a case in Philadelphia the
other day.

Question. What was the case?
Ansiver. The case of the riot in Philadelphia.

By the CHAIRMAN :

Question. In Pennsylvania?
Answer. Yes, sir. Of course, you gentlemen have all heard of it. We have occasion

ally things of that kind here. I have heard of it, but never saw it.

Question. It never occurred in your precinct?
Answer. No, sir

; every man has gone and voted there without molestation.

By Mr. BLAIR :

Question. Was there any feeling evinced in your community against this man West-
brook because he was a radical ?

Answer. O, no, sir, not at all
;
not a particle. If there was, I never heard of it

; every
hand of them is a radical, and I know I have no feeling against them all for that. I

never advised one of them to vote one way or another. When they asked me to do it,

I said, go and vote as you see fit.

Question. This woman testified that she believed her husband was killed because he

was an outspoken radical.

Answer. I never heard him express a political view in my life, that I know of.

Question. Did you ever hear any feeling expressed against him on account of his rad

icalism ?

Ansiver. No, sir
;
nor any other negro there.

Question. Do you believe it is possible that any one would conceive the design of

killing this man on account of his political sentiments ?

Answer. No, sir
; I do not believe any such thing.

Question. Would they not be just as likely to kill every other negro, on the same

ground ?

Ansiver. Yes, sir; just as likely to kill every other negro.
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By the CHAIRMAN :

Question. Do the negroes all vote the radical ticket at that precinct?
Answer. No, sir.

Question. What proportion vote the democratic ticket f

Answer. They are largely in the minority. There are only a few democratic votes
there.

Question. Are you a native of the South?
Answer. I am

;
I was born in North Carolina

; my father moved to Mississippi when
I was quite a boy, and when I grew up to manhood I moved to this county, and have
been here ever since.

Question. This attempt to assassinate you created a great excitement in the commu
nity, did it not ?

Answer. Yes, sir
j
a considerable excitement.

Question. An earnest effort was made to discover the men who attempted to murder
you?

Answer. Yes, sir.

Question. You had no great difficulty in finding them out?
Answer.- Yes, sir

; right smart trouble. I do not think we should have done it, ex

cept for the freedman
;
he told me what he saw.

Question. Do you think the same earnest effort was made to discover the murderers
of Westbrook?
Answer. I think so

;
I think the same necessity for the protection of the community.

Question. Do you think there was such an excitement over the murder of Westbrook
as over the attempt to assassinate you ?

Answer. I do not know that there was. There ought have been fully as much, though
the freedmen seemed to care nothing about it at all.

Question. The freedmen themselves were indifferent ?

Answer. Perfectly. I heard one man on my place say he had been looking for him to
be killed long before.

Question. Beside the coroner s investigation, you know of no inquiry?
Answer. Only as to where this party could have come from. I made inquiry time

and again, and have heard others talking about it.

Question. Do you think if you had made the same effort to discover the murderers of
Westbrook as you did to find out who attempted to assassinate you, your attempts
would have been unavailing ?

Answei: Everything we could trace up we looked after.

Question. How long did that continue
;
did it continue after the coroner s inquest ?

Answer. Yes, sir
;
a great deal longer than it did in my affair, because that was found

out, and I have inquired about the other even up to the present.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 24, 1871.

ELIZA LYON (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. What is your name ?

Answer. Eliza Lyon ; my husband went by that name after the surrender. He used
to belong to Mr. Lyon before the surrender. He went by the name, after that, of Abe
Smith, but they still call him Abe Lyon.

Question. Where do you live ?

Answer. Here in Demopolis; I was raised here.

Question. Have you ever been married?
Answer. Yes, sir.

Question. Where is your husband now ?

Answer. He was killed.

Question. When was he killed ?

Answer. The 6tb/bf June.

Question. Of this present year ?

Answer. Yes, sir.

Question. In what county was he killed ?

Answer. Choctaw County.
Question. Were you with him at the time ?

Answer. Right with him in the bed.

Question. Were you living in Choctaw at the time ?

Answer. Yes, sir.

Question. On whose plantation ?

Answer. Dr. McCall s.

Question. You may describe how your husband was killed.
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Answer. They knocked on the door
;

it was about 11 o clock at night. We never had
heard of any threats of his life, and were not thinking of such a thing. They came on
Tuesday nitiht, the 6th of June. They knocked on the door ; they knocked on the iiul-

lery, and asked was Abe L.you in, with a loud voice, and he answered, yes, he was. MIH!
ho got

up,
not thinking anything about anybody goingtu djstujg^mfTuKTTo

of the door.___l said,
&amp;lt; bon t go our, Abe ;

it sounds like more \
;

ou^~fITairo
jumpecTup and looked out of the door

;
the bed was right at the door. AsJjuJ

they jold him to come out, but liumped up and shut the door, and pushed him away
fromjlic door

;
1 shut it, andToklliini to go out ot tlie other door. Ho went to the door

to go OUT; but sonic of the children had buttoned the door lower down, and he could
not iiiid the button, for it was dark, and he was so scared

;
and he wheeled around in

the room in his scare, and I was scared too
;
and then I went to unbutton the door.

He passe/] iti^goiiift
to the same door, urtendjiig to get out, but he looked, like ho was

in a perfect\96aV,e., standing in the lioor, and 1 run beliiiulliiin ior hiik tygoo^L an
&quot;

. and as
I run up, the

jiien
biirsTtlie ttoor opeu &quot;ancT threw_a! rppe right over his head and drew

his arms^lown to litm, andjjicketniim up_acALbjera^lA*jaad^.toted liiui out. JLJiolloflA

andjcreamcd for^help, but no one came near. We were noTTtvmg &quot;&quot;S5ar people, but
livetT clOt5(3 tHTJUgliTor tneni to hear loud holloing. After they picked him up and car
ried him out, I still sfoml on frhn p-nlltfw bnllmpf)-, nrul four men white men came up
to me, and one held his gun here on each side of my head, and QUO in my face, andoiie

right tiere in my ciiest, and they told nie if I didn t InisE holloing they would bTow
a hole^hrough me: Ftook my hand and knocked the gun off &quot;a little bit; they didn t

shoot me then
; they told me never mind, hold on, they would finish me directly. They

had carried Abe oil then, around and rm a
mfflq

hill to kill himv They killed him about&quot;

as far off as across the sfreeTliere to the ho
Question, in what way did they kill him
Ansicer. They^shot him with a double-barreled gun. I run from this end of the gal

lery to that entl, to see when Lliu.v shut, him. 110 first shot was a double-barreled gun.
At the nest one, some one holloed to them all to fire, and all fired, I reckon. I will not
reckon about it, for the holes was counted they shot in him

;
and Dr. McCall counted

thirty-three holes they shot in him. After I saw they had shot him, I saw them coming
baclTto the house. 1 knew they were going to kill nie, as they had told me they would.
I thought I would go in the room and wake my children up, and take them up ;

and
when I came out of the room there was about seventy-five men at the door, guarding
me regularly all white men. I conld see into their faces; they were standing so close

to me. As I was standing there, they walked off around the house, and called the
other men to come on, and let s finish in the house

;
and while they stepped around the

corner of the house, I went in the room and picked up one of the children; the other
was wakened, but the other was out and gone* I picked up the one that was asleep,
and run out of the gate at the corner of the house, and went off across the new ground
or field, and run for about a quarter of a mile, and stopped in a thicket of woods to see

what they were going to do. I made my child sit down, and I stood up to see them.

They came back to the house, and went around .and in the house, and tore up every

thing. Then they made a light, and went under the house with a light, and in the

house, and in the hen-house, and in the stables. They must have been looking for me;
I don t know what else. Then I took my children and went farther in the woods.

They shot off all the pistols in the house, and shot my dog, and then came out and shot
off their pistols and gnus, and it sounded like there was over a hundred shots at once.

I did say, when I first told this tale, that I believed there was colored people in it
;
but

the reason I said that was because they deliberately picked him up ;
and I thought no

white man would pick up such a noble-looking man as he was a large man, as large
as that man sitting there. [The chairman. Mr. Pratt. J I thought no white people
would pick up such a man and tote him that they would not lower themselves low

enough, as they would say, to pick up a darkey and it was for that reason I said I

believed there was colored people in it. I did not know anybodj^, but I run off to the

woods and staid all night, me and my child, without any clothes. They did not leave

him
;
some of them guarded him all night, thinking somebody would come to him. I

was in sight of the house, and I raised up when I could see anybody, I reckon at about

a hundred yards. I could not see the house good then, and I hid myself again until it

got good daylight; and just at sunrise I came out of the woods and started to my
house; and I saw two going away from it in tlie morning; they went down the woods
to where they could get out without anybody seeing them.

Question. Was any of your property in the house stolen that night?
Answer. Wa had some money on Monday looking at it. I had a daughter up here,

and was sending her to school; besides, I had three children at home. Wo had some

money in the house, but I don t know whereabouts he put it, but wo had it in a little

square box about a foot long and half as wide, and I reckon that had about $600 in it;

we were looking over it, arid I wanted some of it to bring up hero to school my daughter
on it. Then I says,

&quot; Put it away till we get over chopping the cotton, and then I will

go ; you can spare it.&quot; I was going to bring it up here
;
I had no idea of anybody kill-
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ing him. He took it and put it away, and I went to sleep. I do not know whether he
put it in the blacksmith-shop, or under the house, or where. If it was in the house, or
under it, they got it. I do not know where he put it, for I was satisfied he could get
it. I never have seen it. I left my hogs and wagon and everything.

Question. How long after your husband was killed before you came away ?

Answer. He was killed Tuesday night, and I left Sunday morning for the river to
take the boat.-

Question. Had you staid at your house all the time ?

Answer. No, sir, I moved right out, for I thought they would come for me
;
I went to

a neighbor s house.

Question. Did you miss anything else besides the money ?

Answer. No, sir, nothing besides the money. I left my hogs down there, and left a

wagon we had paid $75 for, and we had a great many other little things.
Question. Why did you not bring your things away with you ?

Answer. They had threatened my life, and he had been killed, and I could not tell

how or what nor nothing about his business.

Question. Who has your property ?

Answer. I just left it there
;
I suppose I never will get it; I am afraid to go back.

Question. Where was this ?

Answer. In De Sotoville
;
a little village. There were one or two stores there. There

had been two, but one was broken up, and my husband had put up an elegant black
smith shop. Everybody knew him in the county. Mr. Lyon raised him.

Question. How many do you think there were in the crowd there that night ?

Answer. I guess about a hundred
;
but being very much scared, I could not judge.

Question. Was it a moonlight night ?

Answer. Yes, sir, but very cloudy, and the moon was running under the clouds.

Question. Did you notice whether any of the men had disguises on ?

Answer. Yes, sir, some of them were disguised. They had handkerchiefs tied over
their faces, and white pieces for the head to go through, and dropping dowti on each
side.

Question. Was this gown or frock white which they had on ?

Answer. It was white.

Question. What disguises, if any, had they upon their faces?
Ansu-er. White.

Question. How many of them seemed to be disguised ?

Answer. It looked like there was twelve or thirteen disguised, and they were the
ones that took hold of him.

Question. Did I understand you to say that the men who presented their pistols and
guns at you were white men ?

Answer. White men.

Question. Did they have any disguises on ?

Answer. No, sir.

Question. Did you know any of them ?

Answer. No, sir.

Question. Did you know any in the crowd ?

Answer. No, sir, I didn t.

Question. What reason have you to think that any of the crowd were colored people ?

Amw-cr. Because they picked* him up and toted him so deliberately; I did not think
a white man would do it.

Question. Is that the only reason you have ?

Answer. That s the only reason I have for believing there was some colored people,
because I didn t think white people would pick him up so deliberately and tote him
out

;
he was such a noble, big man.

Question. You were not wounded yourself ?

Answer. No, sir, I wasn t.

Question. Nor your children ?

Answer. No, sir; then Sunday morning I left to go to the river. I lived fourteen
miles from the river. After I had gone, I reckon about 10 o clock in the day-time, a

heavy rain came on, and the men pursued on after me. As soon as I came away, they
sent me word the men pursued on after me, some men next day, to overtake me before
I got to the river.

Question. How do you know they pursued you ?

Answer. I heard .so.

Question. You did not see anybody ?

Answer. No, sir.

Question. Who told you that ?

Answer. I just heard it from people that came up from down there.

Question. How many did you hear pursued you ?

Answer. About ten
;

*

and a heavy rain came on and cut them off from me, and I got to

Tompkinsville.
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Question. Had your husband had any trouble with anybody ?

Answer. None at all that we could hear
;
he would not insult a child

;
he was a very

quiet man.

Question. What did these men who shot your husband in that manner say they were
doing it for ?

Answer. They didn t say ;
he asked them after they picked him up and were carryinghim off the gallery,

&quot;

Gentlemen, what have I done ?&quot; They says,
&quot; Never mind what

you have done
;
we just want your damned heart.&quot;

Question. So they did not tell him what they were killing him for ?

Answer. No, sir, not at all. Then he said,
&quot; Lord have mercy on me

;&quot;
he looked like

he gave up afterward, he was begging the Lord to have mercy on him.
Question. Did you see him at the time they shot him f

Answer. I saw the gun when it fired ; it was a distance from me, but you know I
could see the fire of the gun from here to the hotel.

Question. What was done with the body ?

Answer. It was left lying there. They cut his head off to here, after they had shot
him. They were going to let him alone, but some gentleman hi the crowd says,

&quot; Don t
;

let s cut his head
off,&quot;

and they all went back and cut his head loose around to there,
to the middle of the side of the neck, cutting around from in front. I have got the

penknife that they used
; they broke it in his throat

;
it is about a finger-length ;

it was a pocket-knife ; they took the biggest blade.

Question. At what hour in the night did the crowd come there ?

Answer. I did not have any watch, or anything of the kind, but I judge it was 11
o clock.

Question. Had you been asleep ?

Ansiver. Yes, sir
;
when I told Dr McCall about it, that we were living with, he said

it was about 11 o clock
;
he said he guessed it was about 11 o clock, because he was up

in his house about 11 o clock, and there was some gentlemen there from Mount Stir

ling, and they were up right late.

Question. Did anybody come there that night after the firing, to see what the matter
was ?

Ansiver. Not a soul came not a soul.

Question. You say there were people living within the call of your voice?
Answer. Yes, sir.

Question. White people ?

Ansiver. Colored people.

Question. Did any colored people come to see you ?

Answer. No, sir
;
because all outside of the fence was guarded.

Question. What white man lived nearest you ?

Answer. The man we were hired to.

Question. What was his name?
Answer. Dr. McCall.

Question. Was he at home that night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Could the firing have been heard at his house ?

Answer. Yes, sir
;
he said he heard the firing when the orders were given for all to

fire. They all fired at once
;
he said it sounded like somebody throwing down a pile

of shingles. He said he heard it, and thought it was somebody throwing down the

boards where they had been building at the roadside, between his house and mine.

Question. Was your husband working at his trade at the time in the blacksmith

shop?
Answer. He was working at his trade and carrying on a farm, too.

Question. You do not know any one that he had had any trouble with ?

Answer. Not one.

Question. Was he a peaceable, quiet man ?

Answer. Yes, sir
;
he would not insult a child

;
his character was known all over

Alabama. Mr. Lyon can give you his character.

Question. Was he a republican in politics ?

Ansiver. No, sir.

Question. Was he a radical ?

Answer. Yes, sir
;
he voted the radical ticket, and stood to it in any crowd, that he

was a radical man, and at that time we were living among the democratic parties.

Question. Did they ever give him any trouble on that account ?

Answer. Not at all ; one gentleman came to his shop about two months before tnis

happened, and pulled a paper out of his pocket and asked him what sort of a ticket

did he vote, and he told him he voted the radical ticket.

Question. What did the man say to that ?

Answer. He did not say anything at all, but he shut up his book and went oft.

Question. Have you any knowledge or information of who any of these persons weie

who killed your husband ?

80 A
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Answer. Not a bit.

Question. Was there a coroner s inquest held over your husband s body ?

Answer. The doctor kept him nearly two days to get somebody to come and hold a
jury over him, but the men would not come

;
he could not get them together.

Question. No inquest was ever held ?

Answer. No, sir
;
not a bit. I wanted to bring his dead body home, but they said it

was not worth while
;

it was so warm they would charge nie more than I would be able
to pay.

Question. Who buried him ?

Answer. I buried him with the colored people.
Question. Did you ever go and make a complaint before a justice of the peace or a

judge about this ?

Ansicer. No, sir; I never was before anybody; nobody put themselves to any trouble
about it.

Question. Was anybody ever arrested or prosecuted about this ?

Answer. Not a thing was done.

Question. Were there many white people in that neighborhood ?

Answer. Not a great many.
Question. Were they radicals or democrats ?

Answer. All democrats
;
there is not a radical gentleman in Choctaw

;
it is the low

est down county in the United States.

Question. So you do not know of any effort made by any one to discover who commit
ted this murder ?

Answer. No, sir
;
I could not say that I knew of one, positively.

Question. But you do not know that anybody has ever made any attempt to find out
who the murderers were ?

Answer. No, sir
;
I do not know that anybody has made any attempt in the world.

Mr. Lyon did write two or three letters to find out from Dr. McCall had he ever heard
any result of anything.

Question. You mean Mr. Lyon, here in Demopolis ?

Answer. Yes, sir
;

he that used to be my master; he told me he had never got
any answer. I put one of his letters in the post-office myself, and he has never got an
answer. I have been here ever since he was killed nearly four mouths.

Question. Did these men come on foot or on horseback I

Answer. They came on horseback.

Question. Did you see the horses ?

Answer. No, sir
;
but I heard them when they were going along the road.

Question. Did you hear any whistle sounded ?

Answer. Not one
;

I could hear the noise of the horses, and hear the saddles
creak. I run near the fence where the road went along the public road

;
when they

went along, I was so far from the fence I could not see the horses, but I could hear,
and knew they were horses, and I could hear the saddles creaking, and they were talk

ing.

Question. Did you think there were as many as a hundred men there ?

Ansicer. Yes, sir
;
there was as many as a hundred.

Question. You say there were thirty-three holes in your husband s body ?

Answer. No, sir
; forty-three.

Question. Were they bullet-holes or buck-shot ?

Ansicer. I didn t take particular notice
;
but when the doctor raised him up and was

examining the holes, him and another doctor from Mount Sterling, the shot fell out
of his body, and some looked like buck-shot and some looked like cartridge-balls big
holes.

Question. How long before you went to see his body ?

Answer. From 11 o clock at night until sunrise next morning.
Question. He was dead then ?

Answer. Yes, sir
;
he was dead before I left the house I am satisfied, for I heard them

when they said,
&quot;

Come, let s go and finish in the house,&quot; and they said,
&quot;

Come, men,
let s go back and cut his head off.&quot;

Question. Do you think they meant to kill you ?

Answer. Yes, sir
;
because they told me distinctly at the house that they would kill

me.

Question. What did they have against you ?

Answer. They didn t tell me
; they wanted to kill the family ; they wanted to kill

ns dead.

Question. Did they speak of killing the children ?

Answer. They said they wanted to kill all of us.

Question. How old was your oldest child ?

Answer. She Avas here at school.

Question. But the oldest one there ?

Answer. About fourteen, I reckon.
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Question. Is he here now ?

Answer. He is not in town
;

lie is out in the country.
Question. Did you take your child with you when you made your escape?
Answer. He had jumped out and gone.
Question. Did you take the other two with you ?

Answer. Yes, sir.

Question. And so you staid in the woods all night ?

Answer. Yes, sir, all night long ;
the other two were girls ;

he was a boy, and could
read and write very well, and he had been teaching school down there a little, and the
reason he quit teaching was, they had sent him some threats, that if he didn t stop
teaching the Ku-Klux would call upon him.

Question. How long did the crowd stay about your house after they shot your hus
band ? You spoke of seeing them take a light and enter the house and stable and
other out-houses. How long after they shot him were they about the premises ?

Answer. I reckon they were about there for a half an hour.

Question. They seemed to be searching for something?
Answer. Yes, sir.

Question. You have no knowledge of where your husband kept his money?
Answer. No, sir

;
not the least

;
because whenever I asked him for any I got it.

Question. What was he saving his money for ?

Answer. We wanted to come up here and build us a house.

Question. You had counted the money, had you?
Answer. He had counted it, and he told me he reckoned there was about six hundred

dollars.

Question. Did the people about the county know that your husband had this money ?

Answer. Not as I know of, but they always knew he was a very shifty man, and
very smart about work, and his trade would bring him a great deal.

Question. Had he made this money since the war?
Answer. Yes, sir

;
he made some of it

;
I had a little before the surrender.

Question. Have you heard of any other negroes in Choctaw County being whipped,
or shot at, or killed ?

Answer. Yes, sir, I have.

Question. How many cases have you heard of?
Answer. I heard of two cases being killed that I know.
Question. Tell the committee all about them. State it as you have heard it.

Answer. A man was killed named William Ezell.

Question. Since you left ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he a colored man ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. How far from you ?

Answer. He lived about three miles from where I lived.

Question. Did you know him ?

Answer. I have seen him often.

Question. When did you understand he was killed ?

Answer. I do not know exactly ;
I had been away about a month.

Question. Did you understand who killed him ?

Answer. No, sir.

Question. Or how many were concerned in killing him ?

Answer. No, sir
;
I just heard that the Ku-Klux had killed him.

Question. Who was the other man killed ?

Ansiver. One that lived at Tompkinsville Landing, on the river. You have Heard
where that is, haven t you ? A man was killed there named Isaac. I can t think of
the other name.

Question. Did he live at Tompkinsville ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he a colored man ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. When was he killed ?

Answer. Since Ezell about a month ago.
Question. By the Ku-Klux ?

Answer* Yes, sir
; by the Ku-Klux. I knew him because he had two or three hogs

raising them for me at the river. I went to send them to Mobile, and they put them
out on the river, they were so poor, and I got him to take care of them.

Question. Have you heard of any other colored people being killed ?

Answer. I have heard of several being killed, but I don t know whether it is true or

not, and I don t like to dwell upon them.
Question. Have you heard of any colored people being whipped ?

Answer. They whipped one woman. The Ku-Klux got after her husband, and he got
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away, and they went to her bouse and whipped her very badly. I don t know whether
she is dead or alive.

Question. Did you know her ?

Answer. No, sir
;

I just knew she lived in Choctaw.
Question. Did you understand that she was whipped by the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. When was that done ?

Answer. That was done the week after I left.

Question. Did you ever hear of any Ku-Klux before your husband was killed in Choc-
taw County ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long before your husband was killed had you heard of Ku-Klux?
Answer. A good while

;
I heard of them last year.

Question. What were they doing in Choctaw County last year ?

Answer. Nothing serious
;
I heard they were going about

; they hadn t done no
murder or anything of the sort.

Question. Have you ever seen the Ku-Klux yourself except that night your husband
was killed ?

Answer. I never did. I lived with Judge Smith before I moved up there on his

plantation.
Question. Did the colored people stand in great awe of the Ku-Klux great fear of

them?
Answer. Yes, sir

;
on Judge Smith s they did, because they lived with a Yankee.

Question. Is Judge Smith a Yankee ?

Answer. O, yes, sir.

Question. Isn t he the county judge?
Answer. The State judge,
Question. Did they ever visit his plantation ?

Answer. They never visited it, but we know the colored people that lived there

always guarded it at night. They didn t visit it, but they always were threatening;
we always could hear of threats that the Ku-Klux were coming. The Friday night
before the Tuesday when Abe was killed, I was told after Abe s death that the Ku-
Klux had called on Judge Smith at his plantation, and had called him out of the house,
but he didn t come out

;
he jumped out of some back window and left his light burn

ing, and they still thought he was in there, and they started to go up in the house. They
saw the light burning and went in the gallery ;

so I was told by the colored people. I

do not know whether it was true or not
;

it may not have been so
; they didn t break

his house open, but they went up in the gallery with the horses.

Question. What was the trouble with Judge Smith
;
what objection had the Ku-Klux

to him ?

Answer. I don t know what objection.

Question. How near do you live to Judge Smith ?

Answer. I lived with Judge Smith two years ;
last Christmas I moved up to Dr. Mc-

Call s.

Question. Were the whites in that part of the county mostly democrats ?

Answer. O, yes, sir
; they are mostly democrats.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Before you left Choctaw, and before your husband was killed, did you ever
hear of any colored men being whipped ?

Answer. No, sir. I never heard of any of them being whipped as I recollect.

Question. Does Dr. McCall still live down at Tompkiusville ?

Answer. He don t live at Tompkinsville, but fourteen miles out from the river.

Question. Is he still living there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever find the box that contained the money ?

Answer. No, sir
;
I looked for it diligently, but I never found it ; I couldn t tell where

he put it.

Question. Was your son teaching a colored school ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they break it up ?

Answer. We broke it up after hearing the talk about the Ku-Klux, that they would
call on him.

Question. You stopped it then ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever hear of any other school being broken up ?

Answer. Yes, sir. He was just a lad of a boy, and the colored people on the place
found that he could write pretty well, and they wanted him to teach them some, and he
said he would, and they would pay him and he would teach them, and they went on a
mouth with his school, asking every head four bits a month, and I reckon he had
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twenty-five scholars, and the white people didn t like it about the colored people learn
ing to read down in that part, and so they said, or we were told by some of the school
scholars that came there, that they heard the white people say they were goin- to call
on him some of these nights about that school.

Question. Did you ever hear that any churches were burned ?

Answer. Yes, sir
;
the colored people s church at Tompkinsville was burned down.

Question. Burned in the night ?

Anstver. Yes, sir.

Question. Is it known who burned it ?

Answer. No, sir.

Question. Did they ever have school in that church ?

Answer. I don t know whether they did or not. I didn t live there.

Question. Did they have any schools down at Butler, the county-seat ?

Answer. Not as I know of.

Question. Did they ever disturb Judge Smith, down there, in any way burn any
thing of his ?

Answer. No, sir. O, yes; they did. I take that back
; they burned up his gin-house.

His mill was all together, and they burned down a good deal of fence around his farm,
and since we moved from there, last Christmas, and during the time they were pitch
ing and planting the crop in the ground this spring.

Question. Is it reported that disguised men burned up his mill ?

Answer. No. sir
; nobody knows whether they were disguised or not

;
it was done in

the night, when everybody was asleep.

By Mr. BLAIR :

Question. When you came up here from Choctaw, immediately after this occurrence,
did you not tell the people here that it was the black people who killed your hus
band ?

Answer. I told them I thought they were black people ;
I could not say, really,

whether they were or not. I knew there were some white men in it, because they
guarded him, and I could see that they had white faces like yourself. Now, the reason

why I said they were colored people was, because they picked him up so, and toted
him so strong and deliberately. I didn t say they were or were not colored people
there. I would not dare to say but what there was some colored people in it.

Question. Did you not give everybody here to understand that the whole party were
colored ?

Answer. No, sir
;
I didn t.

Question. Didn t you tell Mr. Frank Lyon that ?

Answer. No, sir
;
I didn t tell him that the whole party was colored. I told him

seventy-five men, as near as I could get at it, stood at the door and guarded me.

Question. Seventy-five colored men?
Answer. No, sir

;
white men. Thejr were white.

Question. You do not know any reason at all for killing your husband ?

Ansiver. No, sir.

Question. You never heard any reason assigned for it ?

Answer. No, sir.

Question. Either then or afterward?
Answer. No, sir.

Question. What reason did you tell Mr. Lyon ?

Anwer. I didn t tell him anything more than I told him I thought it might be the
case that they brought him up on last year, but I wouldn t say that was it. I told him
that was the only thing I thought would create such a thing.

Question. What was it ?

Ansiver. They brought him up last year about a case between him and Mr. William

Tucker, about some mules, and you know Mr. William Tucker staid in jail a year here,
a white man

;
when they brought Abe up here as a witness with him, about these

mules, I don t know what the decidement was, but I suppose it was all square law. ]

told Mr. Lyon I didn t know what it was, without Mr. Tucker had an old grudge, and
made up a crowd and did thai;.

Question. Was he a witness against Mr. Tucker ?

Answer. I don t know what it was, but I know it was something concerning these

mules, and Mr. Tucker staid in jail about it.

Question. What testimony did he give in the case of Tucker?
Answer. I don t know

;
he never told me. I can t tell anything about it

;
he was

only a witness here for something.
Question. Was he witness against Tucker?
Answer. I don t know whether he was a witness against him, or how.

Question. You had an idea, then, that it originated in that case?

Answer. 1 thought it might have originated in that
j
I brought that in, because I

didn t know of anything else he had done or said.
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Question. Was Tucker a white man?
Answer. Yes, sir.

Question. Was he apprehended for stealing mules?
Answer. Yes, sir.

Question. From whom ?

Answer. I don t know who the mules were taken from, but it was done directly after

the surrender.

Question. You do not remember, then, that you told Mr. Lyon, and other persons
here, that your husband was killed by negroes ?

Answer. Not negroes, alone
;
I wouldn t dare to say but there was some in it, and the

reason I said so was because they picked him up and toted him so strong and so deliber

ately, but I know when I see a white man s face I know it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You say the men who picked him up were disguised ?

Answer. Yes, sir.

Question. You could not see their faces ?

Answer. I could not see their faces.

By the CHAIRMAN:

Question. Can you not tell your own people by the way they talk ?

Answer. Who could tell their voices there
; they could change their voices, and there

was so many, and it was done in a scare, when nobody would recognize their voices.

I did think I recognized some of the voices, but that won t do, to think about this

thing ;
that wouldn t pass. I thought I knew some of the voices, but that wouldn t

do.

By Mr. BLAIR :

Question. You say you saw the faces of some of these white people ?

Answer. Yes, sir
;
I saw the faces.

Question. You did not know any of them ?

Ansiver. No, sir.

Question. You never had seen them before ?

Ansiver. No, sir; not as I know of. It was dim; the moon was shining, cloudy. It

did rain after they killed him. They all were standing out before the door, and I

couldn t tell one from the other in such a scare as that
;

it would be hard for me to

tell, in a dozen men, which was which, standing that way, and I scared nearly to death

myself.
Question. Mr. Lyon wrote down there, you say, to see if he could find out about it?

Ansiver. Yes, sir
;
he wrote several times. Mr. Lyon looked like he was trying to do

what kindness he could, though I am very much oppressed now
;
I haven t got any

thing ; they run me off from all I had
;
I can t get any help.

Question. Did your husband own the shop and tools ?

Answer. He didn t own the shop ;
he rented it.

Question. Did he own the tools ?

Answer. He owned some of them.

Question. Have you recovered any of the property ?

Answer. Only he had some five or six hoes, and I sold them to get some money to

come up here.

Question. What is the value of the property you have left behind
;
what is it worth ?

Answer. I can t hardly tell you ;
I left a little two-horse wagon, which he gave $75

for.

Question. And household and kitchen furniture?
Answer. No, sir; we were just moving around from pillar to post ;

he just wanted to

make right smart money to buy him a piece of land and build him a house.

Question. Did you bring away your bed-clothing?
Answei . Some of them I brought away ;

some I had to give away.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you suppose anybody knew he had this money ?

Answer. I don t think anybody knew it.

Question. They knew he was a thrifty, money-making man?
Answer. Yes, sir; a fast money-making man.
Question. Was it not likely they killed him for his money?
Answer. I reckon so. They must have killed him for something.
Question. Killed him to get the money he was supposed to have ?

Answer. I don t know : I reckon they must have, but I can t say they killed him for

that, because they have killed some since I left, and I don t know what they killed

him for.

Question. You saw them searching the house?
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Answer. Yes, sir.

Question. Tbey were looking for something ?

Answer. Yes, sir
;
I thought they were looking for me

;
I never thought of money

until next day ;
it looked to me like they were looking for me, because they went out

in the foul-house the hen-house, with a light, and in the stable, and then they went
in the house and pulled the bedding off the bed, and they looked like they were look
ing for money very closely.

Question. They tore up everything to make search ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they look under the house ?

Answer. Yes, sir
;
these men standing at the door said they were going to have the

whole house all on a tantery, signifying that they would burn it down. I said, &quot;You

can burn it down and welcome
;

it don t belong to me, but Dr. McCall.&quot; He said,
&quot; If

it s Dr. McCull s I won t burn it down, but I am going to make sure of
you.&quot;

Question. Did they say what they wanted to kill you for?
Answer. No, sir

;
I didn t ask them.

Question. Did you see the doctor afterward?
Answer. Yes, sir

;
I saw him next day.

Question. And he said he heard those people shooting ?

Answer. He said he heard this noise, but he thought it was some of them moving the
boards hard, which they had been doing a night or two before, working all day build

ing a house between my house and the doctor s house, and they would throw out the
lumber where they had been building; and trash was there. They would throw out
the boards, and it would make a loud noise, and he thought it was moving some boards
and something out of the yard.

Question. Did you tell him your husband had been killed ?

Answer. I sent him word in the morning, when I came out of the woods, and when
I was telling him how they shot him, he said he heard the report of a pistol, but
thought they were throwing down boards on each other.

Question. Did he have any idea why your husband was killed?
Answer. No, sir

;
he didn t seem to have the least idea in the world, and they couldn t

get the men together to hold a jury.

By the CHAIRMAN :

Question. A coroner s jury?
Answer. Yes, sir.

Question. What was the road this crowd took when they left that night ? You say
you could hear them pass down the road, though you could not see the horses?

Answer. They took the road that went from my &quot;house up to where the stores were.

Question. In De Sotoville ?

Answer. Yes, sir
; my house was on the road like

; they were going to Tonipkiusville.

Question. Did any white people go, before you left, and examine the tracks of the

horses, and try to find out where this crowd came from ?

Answer. No, sir
;
I asked them to do it and they wouldn t. I asked them to go and

follow them while the tracks were fresh, in the morning.
Question. What did they say?
Answer. They said it wouldn t be worth while, and I told them they were fresh

tracks
; they said,

&quot; We can t tell them from a hundred tracks,&quot; but they wouldn t put
themselves to any trouble about it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You say it had rained in the night ?

Answer. Yes, sir; a drizzling shower.

Question. Were the tracks plain?
Answer. Yes, sir

; very plain ;
it looked like a great many horses

;
the road was very

badly cut up, but the people didn t do anything. It seemed to me if I had beeu at

home here it would have been run up better, and more attended to.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 24, 1871.

WILLIAM T. BLACKFORD sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. You may state your place of residence and occupation.
Answer. Greensborougb, Alabama. I was probate judge of that county. Prior to

18G7 I was a physician. I practiced medicine there in Greeusborough for twelve or

fourteen years.

Question. How long have you lived in the State of Alabama ?
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Answer. Since the 2d day of February, 1857.

Question, Dirt you marry in this State?
Answer. I did, sir. I married my second wife in Greensborough, Alabama.
Question. What was your position at the time of the secession of Alabama?
Answer. I was a Union man, sir

;
a Union man up to well, all the time.

Question. Were you persecuted on account of your Union sentiments ?

Answer. I was, sir. After the secession of Alabama I was tried by a vigilance com
mittee for my fidelity to the Union. Through the interposition of friends, however, my
life was saved.

Question. What part did you take in the war ?

Answer. After the vigilance committee had tried me, my friends advised me to go to

the army, to join the army of the confederacy. I told them I should not do so, but that
I was willing to go in the capacity of a surgeon in the army \\ ithout a commission

;

that I could not take the oath that was required by the officers of the confederacy ;
and I

went out first with the Fifth Alabama Regiment, afterwards witu the Thirty-first Ala
bama Regiment ;

and remained in the war, backward and forward, as necessity required,
until the surrender. What I mean by necessity is, whenever any persecution arose at

home I would go off into the army again.
Question. Were you appointed judge of the court of probate after the adoption of the

new constitution ?

Answer. No, sir. I was elected by a very large majority; I think, some 3,520

majority.

By Mr. BLAIR :

Question. In 1868?
Answer. Yes, sir

;
in 1868.

By the CHAIRMAN:

Question. How long did you hold the office ?

Answer. I held the office from, I think, in July. I was installed into the office, and
from that time until about the 1st of March, 1871. I cannot tell positively the day.

Question. That was in Hale County, as I understand ?

Answer. Yes, sir
;
in Hale.

Question. Is Greensborough the county-seat ?

Answer. Greensborough is the county-site of Hale County.
Question. Was any opposition manifested to your exercising the functions of that

office in Hale County ?

Answer. Nothing more than the general opposition to all white men who participated
in the republican party. When I went to the probate judge who was in possession of
the office, and showed him my commission, and demanded, or at least told him that I

was entitled to take charge or possession of the office of probate judge of Hale County,
he stated that he would yield by entering his protest on the minutes of the probate
court, which was there, which went on to make a great many statements, the particu
lars of which I do not remember, but that he gave up this office to military force and
power, &c.

Question. Was any military force employed to eject him?
Answer. No, sir

;
none.

Question. That was all a figure of speech, then?
Answer. That was all a figure of speech on his part. There was no military in the

town at the time, nor near it, that I know of. I proceeded with my official duties from
that time, engaging in the different campaigns that followed, with the usual, or at least
with an immense amount of opposition, and an ostracism that almost amounted to ter

rorism, until about the 1st of March, 1871.

Question. Did you then resign the office ?

Answer. Yes, sir
;
I resigned the office, because of the circumstances that took place

about the 19th of January.
Question. What were those circumstances ?

Answer. On the night of the 19th of January

By Mr. BUCKLEY :

Question. Last January, do you mean ?

Answer. January, 1871, there was a body of disguised men, about sixty or seventy,
visited Greeusborough. They went to the house of my mother-in-law, Mrs. L. M. Nut
ting ; they demanded entrance. Mr. Tucker got up and unlocked the door. They inquired
if I was in my room. He stated that he did not know, but thought I was not. They
ordered him to light a lamp and conduct them to my room. He did so. They tore up
the clothing in my room, and they then searched every nook aiid corner of the house,
stating to him *hat the family need not be alarmed

;
that they did not propose to in

jure the family, but that they were going to have me. Failing to find me they went
to r suite of rooms where I had my office in the same house that I had my office. A
Jight burning in an up-stair room in the same building was occupied by Mr. James E.
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swearing that they bad failed to find me this time, but that they would catch me some
time. They also stated that they would be damned if any republican should ever live
iu Alabama as long as they had an existence, or some such thing. They said, &quot;We

have got his hat, and we will have him where wo have got his hat
;&quot; they were exhibit-

ordered him to deliver the keys, which he did, and they turned McCrary out. They
then passed on down the street by Mrs. Nutting s. They stopped opposite the house
and fired a number of shots into the house, one of which passed through the window
into my little daughter s room. I have a little daughter of between eleven and twelve
years of age, who was sleeping in the room with her grandmother, and they did not
miss, could not have missed her head from the position in which she was lying, more
than six or eight inches

;
at the same time swearing that they would demolish the race.

They left after that. The whistle blew from their commander, and they left. I would
have been captured by that party had it not been for the information that 1 received
from a negro whom they captured, who lived on my lot, and was supposed to know
precisely where I was. He, together with the present mayor of the town, misled them
as to where I was that night. The negro was carried down by them down to Mrs.
Nutting s. He pointed out the room up- stairs where I slept, and then, of coure, they
paid no further attention to him, and while they were ransacking the house there, he
ran back to the office and gave me the information. I, of course, left my bed, and,
with what clothes I could grab in my hands, I made my escape to the Avoods, where I
remained until morning.

Question, How do you derive your information as to what transpired ?

Answer. From my brother-in-law and my mother-in-law and my sister-in-law, as to
what transpired in the house. I derive it from Mr. John S. Tucker, my brother-in-law,
Mrs. L. M. Nutting, my mother-in-law, and Mrs. Anne Tucker, as to what transpired in
the house. As to what transpired in the other house I derive it from Mr. James E.

Griggs, together with what I heard, for I was only over the hill a little distance from
them, standing in a position where I could reach the swamp before they could circum
vent a ditch with their horses, before they could get around that ditch and catch me.

Question. From your place of concealment could you observe these men ?

A nsicer. I could see them very distinctly ;
that is, I could see the white and different

colors. It was a very beautiful starlight morning ;
there was no moon, however, but

looking from the hill that I occupied, I looked down at an angle of about, I suppose,
some 35, where they were in my lot.

Question. Could you see-that they were mounted?
Answer. Yes, sir, I could see. When I first ran out of the room, however, I ran to

make a large brier swamp on the south side of the town, and I got about the middle of
the street, and they were coming up in full breast, all mounted on horseback, and I

found I could not get by the court-house or over the square without being observed.
I then turned and went down what we call Centreville street, and turned the corner of

my stable
;
that sheltered me from them when they turned. I then got in behind a

hedge of tea-roses, almost as wide as this room, and as high as a man or ahorse, aud
behind that I was sheltered from view. Some of them, I think, got a glimpse of me
as I turned around my stable to the right, and rode down there, but I reached the

and then on the hill, and stopped to put on my clothes. I was in my bare feet, but
in my drawers. I had grabbed a coat and pah of breeches as I ran.

Question. Could you observe that they were disguised ?

Answer. Yes, sir ; I saw them disguised twice. When they rallied around the house

and said,
&quot; We have got the damned scoundrel now,

&quot;

I then stepped back this side of

Mr. Pitman s house, where I could see distinctly all over my lot, aud I could see they
all looked like a mass of white moving around. I also saw them on the street when I

first ran into the middle of the street
; coming up I could see them

; they were all dis

guised. That, with the information I had from Mr. Tucker and Mr. Griggs, describing
their appearance, disguises, &c., confirmed my own sight. They shot a number of

times
; they shot a perfect volley around the house, and did not shoot into my houso

at all
;
that is, into the house where I Avas sleeping that night. It might be Avell for

rue to state here that I had sonic horses, fine horses stock and the boys had beea

giving rue a good deal of trouble by opening the doors and shooting rny stable
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&c., so that I had to put a guard there. I staid up at my office. I had a suite of rooms
furnished there, and also at Mrs. Nutting s, where I hoarded regularly, and I staid up
there so as to assist my men in case any effort was made to tear down or hum up my
stable with my stock in it. They had several times entered my stable and carried rny
trotting-wagons and sulkies away off to the Southern University and put them away
up on the balconies, and these things, all of which I looked upon as harmless sport.
Now that is all pertaining to that point. Four or five months prior to that, a gentle
man of prominence in the State of Alabama, a confederate general, who is personally a
warm friend of mine, and to whom I was a friend, came to me and asked me to resign.
He stated to me that I would not he permitted to hold the office of probate judge any
longer, and in order for my own personal security that I had better resign, and to do it

peacefully and quietly, and to leave the country. I, of course, at first did not accede
to the proposition. In a second conversation I did accede, and proposed to any party
that wanted my office that if they would purchase my property my real estate in the
town and give me what any three men of their own selection would say, rather than
encounter any danger, I would resign my office. This gentleman put me in communi
cation with an attorney there, and there was a kind of negotiation going on for several

days, without any tangible result.

Question. Have you any objections to giving the committee the name of the attorney
you were put in communication with ?

Answer. None, sir. It was Mr. Thomas Sea, u partner of Judge A. A. Coleman.

Question. Proceed.
Ansicer. After several days of effort in that way, I saw the gentleman, my informant,

who did not wish to bo known in the matter, and told him I feared that there could be
no arrangement made by which I could get away in safety. His reply to me was,
&quot;You had better make a sacrifice and save your life, because the people are determined
that you shall not hold this office, nor no man occupying your position,&quot; and that
&quot; since the election of Governor Lindsay that question is settled.&quot;

Question. Let me inquire at this point whether any objections had been made to the
manner in which you had administered the affairs of that office

;
was there any allega

tion against you that you were not efficient or competent ?

Answer. No, sir
; nothing the reverse. Every attorney in that town asserted the

fact that I was not only efficient, but that I was really better, a better officer than or,
to use their expression

&quot; one of the best officers that they over saw.&quot; That is their

expression ;
that I was the most impartial man. This was the assertion of the attor

neys.
Question. Was there, so far as you could learn, any objection to your holding the po

sition, except your political sentiments and the active part you had taken in behalf of
the republican party ?

Answer. None, whatever, sir.

Question.
You may now resume your statement as to the causes that led you to

resign.
Answer. I was speaking at the time of these propositions, and anticipating what the

results would be. Now tben, I come back to the time in which the Ku-Klux moved me
on the night of the 19th or 24th I am not positive which

;
I have a note of the time,

however, elsewhere. I went to several parties, who had been my warm personal
friends, during that day. During that morning, however, I was very much excited, of

course, when 1 heard the firing. I was not excited till I saw the firing into my little

daughter s room. I then came up the street. I had an idea who the Ku-Klux were.
I met two or three of them, and I demanded satisfaction. Of course I did not state
&quot; You were there to Ku-Klux

me,&quot; but, said I,
&quot; I am here prepared to fight any five of

you damned assassins here, in broad daylight, that came and attempted to murder niy
child. As for me, my life is worth but little, perhaps, but you have committed an out

rage upon a little innocent girl, and, damn you, I would sooner die on these streets
than live a minute. Now, if you have got one particle of bravery about you, come now,
and any five of you give me a show for my life, and I will settle the question here.

Any men that will go about in this manner, I look upon as cowards and villains, and
therefore one of them would not fight, but maybe five of you will take up this

fight.&quot;

I went on up to the office. After a little while I became more calm. I, of course, now
was armed. I want to make this statement : I armed myself thoroughly before 1 left

the house to come up the street, after I saw this outrage of shooting into my little

daughter s bed-room. I armed myself thoroughly, and intended to sacrifice my life

if I could get any of these villains to come out on the street
;
that was my full inten

tion. I knew I would be killed when anything commenced, but I intended to do it

boldly and squarely. I went to my office, and after I became a little more quiet and
calm, several came to me and talked the matter over. A great number of the very
best citizens said to me,

&quot; I regret this very much,&quot; &c. That passed on. That night
I was advised by a negro man that I had better not stay there

;
that they would bo

back again. I went to the woods
;
took my shawl and staid until about daybreak

next morning, and then returned again to town. It was on Wednesday this occurred.
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Oil Wednesday night I went to the woods. On Thursday there was a o-ood deal of
excitement throughout the town

;
still I was advised again by some respectable gentleman there that I had better not be caught either at Mrs. Nutting s or elsewhere be

cause I would certainly be murdered. I went to the woods again.
Question. What month was this in ?

Answer. In the month of January, 1871. On Friday, the usual visits from respect
able gentlemen and attorneys, &o.; the sheriff called on me to make a statement to the
governor of the State, and also to request Mr. Tucker to make a statement to Governor
E. B. Lindsay as to what had occurred, which I did in a very short, concise letter
that I had been outraged, &c.

;
I do not remember now the phraseology. The sub

stance of it was, simply, that I had been outraged, and by a body of disguised men.
The sheriff made a thorough report, attested by one or two other citizens, to Governor
E. B. Lindsay.

Question. What action was taken upon that report and upon your application ?

Answer. Governor Lindsay, after he received that report, wrote to Colonel Allen C.
Jones, Mr. J. H. Y. Webb, Colonel Hugh W. Watt he named over one or two other
gentlemen asking them to organize a militia at once for

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was this a circular ?

Answer. It was simply a letter to those gentlemen addressed to Colonel Jones. Col
onel Jones showed it to several parties. This letter was for them to organize a militia
of the best men in the town to put down these outrages. I was told that Colonel
Jones said that he dare not do anything of that kind, because he was still under disa

bilities, and that he had been a confederate soldier, and, therefore, could not and would
not do anything in the way of raising a company.

By the CHAIRMAN :

Question. Was any company raised ?

Answer, No, sir. Now, on Saturday after the night that the Ku-Klax were there, a
committee of several gentlemen, of my old personal friends from the country, came to
me and were in my office, and a Mr. Thomas Armstrong he has a middle name, but I
do not know what it is whose family physician I had been for some years, came to

my room, and took me privately, and said,
&quot; I must converse Avith you ;

I must see

you.&quot; We went into the room, and said he,
u
Sir, as your personal friend, I came to

warn you to leave this town
; you will certainly be assassinated, and those of us here

would deprecate such a thing very much. Your friends would deprecate such a thing
very much.&quot; Said I,

&quot; Mr. Armstrong, I can do nothing ;
I have no means

;
here is my

property,&quot; &c. Says he,
&quot; If the people would come and give you means to leave ou

mortgage for your house and lot, perhaps some arrangement of that kind can be made;
but,&quot; said he,

&quot; If you were to hear what was going on down town among the people
the country people that have come in from certain sections of the county I am satis

fied you would not stay here.&quot; Says I, &quot;Mr. Armstrong, I leave here eAr

ery night and

fo
to the woods, and I have a few faithful negroes that stand as a guard over me, and

get a little sleep in that way, or have been doing so, but what to do I do not know.&quot;

Says he,
&quot; Will you permit me to go and get a committee of citizens to wait on you ?&quot;

I said,
&quot;

Certainly.&quot; He went down town, and he selected Colonel John G. Harvey,
of the Alabama &quot;Beacon, Dr. Woodsworth, a professor then in the Southern Meth
odist University, and Mr. A. S. Jeffries, and Mr. John Henry Webb, I think, was
in the committee, and one or two others, I think, whose names I do not remember dis

tinctly, were in the committee. Before that committee arrived, however, Mr. Watt and
Mr. Harris Tinker Mr. Tinker in whose family I have practiced for ten or twelve years
came into my private room, and when the time arrived, they walked in, and the com
mittee said to those gentlemen,

&quot; You can take a seat here, also, because what we come
here for is of public interest.&quot; I do not remember which of these gentlemen first ini-

approve , . -
..-

I am satisfied that language came from Colonel John G. Harvey, and it was sincere,

for he meant every word that he said, so far as his own opinion was concerned. The

question arose as to my borrowing money on a mortgage on my property ;
that my

property was entirely unencumbered. I replied to him that I would not give a mort

gage on my property for the purpose of getting barely money enough to get away;
that I would have the same trouble in getting back there to dispose of my property
and what interests I had there that I have now. Mr. Jeffries then remarked,

&quot; Money is

very scarce here, and I don t think we could raise money enough to purchase your

property.&quot; Said I,
&quot; Mr. Jeffries, if you are disposed if you propose to force me to this

measure you could very well give me notes I could deposit, payable in bank, and let

me draw from thence such an amount as will be necessary to get me out of the country.
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He says,
&quot; What do you ask for your property ?&quot;

&quot;

Well, sir,&quot;
said I,

&quot;

I will leave it to

any two men
; you select one and I one to show you that I am not disposed to put any

thing in the way of bringing about any more troubles
; any two men, you select one and

I the other, shall fix the price of this property.&quot; They acceded to that, and thought they
could pay me on the 1st of next January. They asked who I would select. I told them,
of course I would select Mr. Tucker, my brother-in-law

; that, in any emergency, he
would be my administrator or executor, and I preferred him to act for me. They acceded
to it, and the writing was drawn up by Mr. J. T. Walker. Some week or ten days now
elapsed while this discussion was going on and subscriptions from the different citizens

for the purchase of my property. In the meantime, the colored people became very
much excited, and Bent a committee to Montgomery, who waited on Mr. George M.
Duskin there, our representative, and, I believe, made application to Governor Lindsay,
and Governor Lindsay said he would like to see me. The committee of colored people
returned, and told me what Mr. Duskin and what Governor Lindsay had said to him to be
said to the committee, what Governor Lindsay had said to Mr. Duskin for him to repeat
to the committee. That I received on Saturday evening, and on Monday morning I

started for Montgomery. I reached Montgomery, and I met Governor Lindsay. I first

saw Mr. Duskin. I met Governor Lindsey, I think, in the Exchange Hotel. Governor

Lindsey remarked to me that he regretted this occurrence very much and said,
&quot; What

can I do ?
&quot; &quot;

Well, sir,&quot;
said I,

&quot; I do not know.&quot;
&quot;

Well, what do you desire me to

do ?
&quot; &quot;

Nothing in the world, governor, but what every citizen is entitled to the

protection of his person and property.&quot;
&quot;

Well, sir,&quot;
said he,

&quot;

I will see you to-mor
row.&quot; This was in the evening. I saw Governor Lindsay the next day and I told

him the propositions that were going on for my resignation, &c., and that I considered
it absolutely essential to preserve my life to resign and get away, and the negotiations
that were going on. Said he,

&quot; I have received a letter from Mr. J. T. Walker, stating
that your course there as an officer was entirely acceptable to the people, but that you
are inimical as a republican,&quot; and, said he,

&quot; I have also had some conversation with
mv democratic friends, and I cannot accept your resignation.&quot;

&quot;

Then,&quot; said I,
&quot; Gov

ernor, will you give me protection ?
&quot; &quot;

Well,&quot; said he,
&quot; What can I do ?

&quot; &quot;

Well,
sir, you have the authority ; you are the executive of the State, and I think you
are in possession of full authority to protect its citizens.&quot; Said Governor Lindsay
to me,

&quot; Do you wish to resign ?
&quot; &quot;

No, sir
;
I do not wish to resign if I can be

protected. All I have is there
; my home is there

;
the grave of my wife is there

;

my child is there, and all that I have
;
all that I think dearest to me on earth is

right there, and I do not wish to resign except to save my life. Of course, when
my life becomes a question in the balance, then I will resign or do anything to

preserve it.&quot; &quot;Well, sir, you go back home. I have written&quot; and then he alluded
to this letter &quot; to the most prominent citizens of your place, and the papers, &c., have
taken this matter in hand, and I think that public sentiment will soon frown this down
and that we will soon have peace,&quot; alluding to an article in the Selma Times. Said I,
&quot;

Governor, that is very good on paper, but it don t do well where a man s life is in

volved.&quot;
&quot;

Well, sir,
&quot; said he,

&quot; that is all I can do
;
and let me assure you I have the

most friendly feeling for
you,&quot; &c. I returned home, and this negotiation was going

on, but still had not been perfected, and to bring the matter of the negotiation to an
end at last it was concluded, within a few days after I got home, for the disposal of my
property at a greatly reduced price. The men we had selected failing to agree,
called in a third man. I then requested of this committee to tell me how long they
would allow me to close my business. I got Mr. Walker, who was now representing
me in the matter, a strong, ardent democrat, to ask the committee how long they
would permit me what time they would permit me to settle up my business to close

up my matters there. He went and saw several of the gentlemen, and they said they
did not suppose they would be in a hurry about it

; they would allow me some time,
but they all suggested that I had better do it as soon as possible. The sale was con

cluded, the titles all examined by their attorneys, and the sale of my property was
concluded at $5,500 a property that had sold at $6,700 at public outcry in 1866

;
but

that was the best that could be done, my brother-in-law told me, and therefore he

thought it was better to take it and make the sacrifice of the difference. I, of course,
acceded to what he said. I then went, afterward, and disposed of what prop
erty I had there a number of horses and vehicles, &c. I thought I could not
house them well. I did it in a few days, and left a race-track on the fair

ground I was building for the benefit of the people, on which I had ex

pended a large amount of money, without any sale or any supervision what
ever. I had some mares that I concluded to send to Kentucky to breed, which I

did. On Saturday morning, after I started with them, Mr. John Henry Webb
came to Mr. Horace Tinker and told him I had better not stay in town that night ;

that

my horses had gone, and that the bitterness was growing worse rather than better. I

went to Mr. Webb myself, and took him in the back room of D. F. McCreery & Co. s

store, and said,
&quot; What authority have you for saying I am not safe ? I would like to

spend one or two nights with my family before I go, at least;
&quot; for here let me say I
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have not slept in a house where white people live from the time of this outrage but
once or twice, and that was iu the country, barring the time when I went toMoiit-
goinery, from the time of that outrage, always going, sometimes away off two or three
miles, but went at night to negro cabins, the negroes very kindly volunteering to guard
me, standing as guards to advise me of the approach of these parties. Some of the
houses to which I went I can state. Perhaps it would not be well for the negroes there
that I would state it, but I can state the negroes houses where I went, where I was
invited, and where the poor people did the very best they could for me after beingexhausted

;
and I have contracted by the exposure a disease in my legs erysipelas in

iny extremities, the marks of which are here on my legs. Here are some of the others.
[The witness raises his pantaloons, showing scars and scabs on his lower extremities

,

below the knees.] I contracted this by laying out in the frost and rain in the woods.

By Mr. BUCKLEY :

Question. How many nights in all were you out ?

Answer. I lay in the woods, in all, I think, seven nights, that I was not under any
cover or shelter whatever. The balance of the time, about eight or nine nights, I was
part of the time in negro cabins, and part of the time in the woods. I would walk
and stay in the woods, and lay down with a shawl, with one or two faithful negroes
near me, so as to advise me on the approach of any person. During this time several
parties came on my lot, hunting around for me

;
so the negroes informed me when I

came home in the daylight that so many men Avere prowling about during the night.
That still kept me ou the alert.

By the CHAIRMAN :

Question. What was the condition of the weather during this time that you were
compelled to lie out in the woods ?

Answer. My recollection is about this, that there were three nights that it rained
;

the balance of the nights it was cold
;
sometimes cold and cloudy, and sometimes cold

and frosty ; very cold
;
that is, at night ;

but three nights it rained all night, so that
when I came in in the morning, as Mr. James E. Greggs will tell you, I was as wet as
if I had been laying in the river, rather than in the woods.

Question. You had no shelter in the woods?
Amiver. None whatever. On this Saturday night returning now to where I left

Mr. Webb Mr. Webb told me,
&quot; I have heard enough to satisfy me that you are in

great danger, very great danger, by remaining here to-night.&quot; That I think was
about the evening of the 14th of March. I think that was the date. I think I started

my horses Saturday morning, the 14th of March, and that was the afternoon Mr. Webb
remarked to me,

u Tom &quot; that is his cousin, Thomas E. Webb, an attorney
&quot; has said

to me that he has heard enough.&quot; Said I,
&quot; Mr. Webb, it is hard I cannot spend one

or two nights with my family before I leave here, and see them. I would sooner die

than to be in this situation.&quot;
&quot;

Well, sir,&quot; said he,
&quot; I just told you what I have heard.

Of course, you can pursue what course you please, but my advice for you, Doctor, is to

go.&quot;
Mr. Tinker came to me and said,

&quot; You go and get a horse, and go down the back
street to my house, and if a man comes there, he will have to walk over my dead body
before he shall disturb you.&quot; I told him I appreciated it very highly, and I went and
borrowed a horse from Mr. Allen my horses having all been sent off from Mr. Allen,who
was occupying a room in my building, opposite Squire Griggs s room. I took down
the back street, and was to meet him out of town, which I did. He leaving nearly
the same time, caught me about a mile or a mile and a half from town.

Question. Mr. Tinker was a democrat ?

Answer. Yes, sir
;
Harris Tinker always wras a democrat.

Question. Webb, also?
Amwcr. Yes, sir.

Question. And both personal friends to you?
Answer. Yes, sir, both. Mr. Tinker is a devoted personal friend of mine. I have

been the family physician in his mother s family and Dr. Hill s family, his brother-in-

law, and Pole s family, brother-in-law of Tinker, for twelve years. I remained at his

house until Sunday evening.
Question. He lived in the country, I understand ?

Answer. Nine miles in the country. Sunday evening I returned home a little after

dark, intending to leave on Monday morning for Kentucky with my horses, having
allowed my horses two days to reach Selma, where I shipped them from there to

Louisville, Kentucky. I had started my horses on Saturday, you will observe. I came
home on Sunday night. Two or three colored people were there volunteering to guard
me all night, I sat up and talked to the family until, I reckon, about 12 or 1 o clock

that night. I then went into a little room, where I could make my escape in case any
noise came up, and once during the night the colored man, George Jackson, who was

guarding that portion of the lot, told me that he heard some horses going up street.

Several horsemen rode up street, and right by there. Then some ten or twelve negroes
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armed and guarded me to the railroad depot, a little over a half mile from Mrs. Nut
ting s residence. I then took the cars and went on to Selma.

Question. That was Monday morning?
Answer. Yes, sir, Monday morning. At Selma I found my horses awaiting me, and I

put them aboard the cars and went from there to Louisville with them. That is, I

think, a succinct history of all the important features of that matter. The persecu
tion of the Ku-Klux in that country was not only to myself, but to others. I saw the
first Ku-Klux in 1868. They rode and tiled around my house

;
it was a beautiful moon

light night. There were eighteen, I think, on that occasion. Mr. Tucker and myself
got up and looked out of the window, and saw them, though they did not attempt any
harm to me.

Question. That was in 1868?
Answer. Eighteen, hundred and sixty-eight. I had received during that time, I

think, eleven different notices from the&quot;Ku-Klux organization to leave the country, or

that they would go for me.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you any of those notices with you ?

Answer. I have a number of them in my trunk in Greensborough, where I expected to

go ;
where I thought, if I was examined, the committee would examine xne, and then

expected to produce them.

By the CHAIRMAN:

Question. Were they uniform in language ?

Answer. No, sir. The first one was a printed circular. &quot; It is ordered
by&quot;

I cannot

begin to go over it. It went over a rigmarole of &quot;grand cyclops&quot; and
&quot; caverns and

shadows of death,&quot; and a lot of bombast that was rolled up into the form of an order.

Question. What was the substance of the order; that you must leave the country?
Answer. That I must leave the country at once, or that when they came there their

mission was blood, and that they intended to avenge the death of the soldiers, &c.
;
I

forget now ;
there was an expression there I have forgotten.

Question. Any embellishment or devices on this circular?

Answer. None that I recollect on that one. I received then a letter on or about the
4th of July, 1868, that was addressed to me, on which there was a picture resembling
the picture on these strychnine bottles in drug-stores, which is two thigh-bones cross

ing each other immediately under a naked skull, and then written under that,
&quot; Behold

what you will be in a few days,&quot; or
&quot; Behold your doom in a few days,&quot; and then went

on stating to me,
&quot; If you remain,&quot; &c.,

&quot; what you may expect.&quot;

Question. How was that signed ?

Answer. That was signed,
&quot;

By order of the grand cyclops, in the caverns of death.&quot;

Question. This was received, you say, about the 4th of July, 1868 ?

Answer. Yes, sir; about the 4th of July, 1868.

Question. How long was that after you had entered on the discharge of your duties
as judge of probate ?

Answer. But a short time. I think I entered upon my duties of probate some time

along in the 1st of July. This notice, however, was received immediately the morning
after the 4th of July, after we had had a celebration, and some eight or ten thousand
colored persons were there, together with those who indorsed the Union, &c. We had
had a large celebration, and I had made a little 4th of July speech. There was some
other person of prominence made a speech there on that occasion. I do not remember
whether it was Mr. Reynolds.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You had not entered upon your duties as judge of probate at the time ?

Answer. No, sir, I had not. I then during the fall of 1868, 1 think it was canvassed
this district for Hays. That was the fall of his first nomination.

By the CHAIRMAN:

Question. The fall of 1868 1

Answer. I think so.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did not he make his first canvass in 1869?
Answer. Was it 1869 ? Well, then I assumed the duties of my office, and there was

nothing more of material consequence, except the usual amount of cursing and insult

that I would receive going up and down street. These remarks, I think, are: &quot;There

goes that damned radical,&quot; and,
&quot; God damn him, we ll get him some of these days,&quot;

and all such aspersions as that.

By the CHAIRMAN :

Question. Would this be said by persons you knew ?
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Answer. Yes, sir.

Question. And these Ku-Klux notices did they continue to flow in ?

Answer. There were no more came until during that fall. The colored people, in tho
fall of the year, and some of the white people, asked me to make a labor speech to the
colored people. I do not rememher what month in the fall of the year that was.

Question. Yon think it was the year 1868 ?

Answer. I know it was 1868 that I made the first labor speech there. I told the col
ored people, if they desired it, I would do so. I addressed the colored people there ; a
large number of planters were there, all very much pleased at the address.

Question. I was going to inquire of you, before we passed away from that topic, if

any exception was taken by the white people to the sentiments you advocated or ex
pressed in your 4th of July speech. Did they claim that it was inflammatory ?

Answer. No, sir.

Question. Or mischievous?
Answer. No, sir

;
I do not think that has ever been attributed to me by but one man

in Hale County that I made an inflammatory speech. I think you may select every
democrat there, every honorable gentleman there are democrats there far from honor
able you may select any democrat of respectability that has ever heard any speech of
mine, either political or 4th of July, and I do not think you can get one to say I made
an inflammatory speech.

Question. You were speaking of the labor speech, and the commendation it received
from prominent democrats.

Answer. Yes, sir. Prominent democrats came to me afterward, and said,
&quot; You

have told the negroes the very thing I would have told them.&quot; Many of my personal
friends came to me and congratulated me on that, and said if all the damned radicals
were like I was there would be some living chance in the country.

Question. If I understand, you did not belong to the class known as carpet-bagger,
but belonged to the classification known as scalawag?

Answer. Yes, sir, I was a scalawag.
Question. The objection was that you took an office under this new constitution and

your constituency were negroes.
Answer. Yes, sir, that was it, and the Ku-Klux proclaimed that no man should hold

office where he wras elected by negroes ;
that it was not the representation of the peo

ple, but that it was the representation of the usurpation of the Government power
that had conferred upon a lot of damned monkeys and baboons the right of suffrage,
and as a people they would not submit to it, and that was the object of the organiza
tion of the Ku-Klux, or one of its objects.

Question. You were connected by marriage, too, with one of the first families in the

county, were you not, all of the members of which were of the democratic persua
sion ?

Answer. Yes, sir, every one.

Question. And you were thoroughly identified with that community in all of your
interests ?

Answer. Everything I had in the world was right there, and had been accumulated

there.

Question. And you had given four years of service, in your medical capacity, to the

confederate government ?

Answer. Yes, sir.

Question. To sum the whole matter up, was there any ground of opposition to your

holding office, except the single one that you were a republican, and held office under

the new constitution ?

Answer. None whatever.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In that connection, doctor, I would like to ask another question. Is it not

a fact that at the time of your election, you were elected by a large majority of t

voters of your county, and that there has been a large republican majority in you

county ever since your election ?

Answer. I will state this in answer to your question, Mr. Buckley : The registration

of Hale County was between 4,400 and 4,600. There was polled at the election V^&amp;gt;

votes. Out of that I received 3,519 votes, I think. I went up the highest I was

the highest candidate by several votes on the ticket several white men; tl

mG
Quesiion*M the

el

election for President in 1868, was not there a large republican

majority in the county?
Answer. In that election I think the majority was a little above 2,200.

Question. Was not the majority about equal to that in the next congressional e

. No, sir. Hays did not get quite-if my memory serves me right, he lacked

fifty or sixty votes of getting the majority of the presidential election.



1280 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Question. What was your majority on the State election last year ?

Answer. It was increased sixty or seventy votes on the presidential election.

Question. So that it is a fact you have upward of 2,000 republican majority con

stantly ?

Answer. Yes, sir; the majority there has been regularly above 2,200 votes, and
despite of all the intimidation. There are usually from three to five hundred colored

people that refuse to vote, because they said they would be turned out of their homes.
This was a threat during the presidential, as well as during the last election that they
would be turned away from their homes, aud they came to me and made this excuse,
that they could not vote securely, and therefore they would prefer not voting at all,

and they do not vote.

Question. But it is a fact that you held your office by a majority, a large majority, of
the voters of your county ?

Answer. Yes, sir
;
I did.

By the CHAIRMAN :

Question. Dr. Blackford, what is your information as to the numbers of this baud
that made the visit to your house and to your office in January ?

Answer. The lowest estimate was from sixty to seventy. Sixty was the lowest
;
sev

enty was the highest. Between sixty and seventy was the usual expression.
Ouestion. Did you understand that they wore the disguises of the regular Ku-Klux

Klau ?

Answer. Yes, sir.

Question. Now you may tell the committee what knowledge or information you have
of the existence, at that time, or at any time previous, in Hale County, of this organi
zation known as the Ku-Klux Klan.

Answefi . Well, sir, during the time between their visit to me between the time of
their visit and the time T left for Kentucky with my horses there was a confederate

general, a warm personal friend of mine, took me into his room at the hotel at Greens-

borough, and remarked to me, in the course of his conversation,
&quot; This organization is

thorough in these negro counties, as much so as it can be.&quot; He went on and named
Hale, Greene, Tuscaloosa, Sumter, and all the southwestern counties that were largely

populated with negroes; that the organization had I forget the exact amount but it

seems to me he stated $500,000 in its treasury ;
that the ca.pitatiou tax on each mem

ber was 50 cents per week, and that they had their county organizations and their

district organizations ;
that the districts were presided over by a superior officer, and

then they had their State organization ;
that they had expended a large amount of

money for police duty, and that the object of the organization was to put down negro
suffrage.

By Mr. BLAIR :

Question. What is the name of that general ?

Answer. I could not give you his name
;

it was a private conversation.

Question. You will have to give it.

Answer. For he remarked to me in that conversation in the hotel,
a If what I was

communicating to you was known I would be murdered before twenty-four hours.&quot; I
was asked simply for the information I had, and I am giving you the
Mr. BLAIR. I do not think that is any excuse for not giving the name. I ask that

the witness be compelled to answer the question.

By the CHAIRMAN :

Question. You say this was communicated to you in the confidence of private friend

ship ?

Answer. I was taken up into the hotel in Greensborough, and into a room that this gen
tleman occupied, and he said to me, &quot;Now, I am going to communicate to you certain
facts

;
that if they were repeated I could not live twenty-four hours

;
but I want to

show you now I want to tell you these things in connection with some other facts
that I intimated to you some time

ago.&quot;

Question. You say he was an intimate personal friend of yours ?

Ansiver. Ho was, sir.

Question. And you do not feel free to violate his confidence ?

Answer. I could not do it, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Would you have any objection to giving the name privately to General
Blair ?

Answer. Yes, sir. When I was making this statement I proposed to make it, first,
from ray information as to this organization, and then I proposed to continue from that
source of information to others. That would be a direct violation of confidence, and
one that would involve him, and I would sooner involve myself than him. He so
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wunicated to me

The WITNESS. I will just state this further in connection with that When beinvited me to his room he said, I understand you have to lay in the woods
;

i f &amp;lt; , ,

to my room I will guard you to-night, and you .can get at least one night s sleep ] ?-saw my jaded condition and made that proposition. I went to his room, and he madethis statement to me, and told me at the same time, If I was known to have
this statement to you I could not live until to-morrow

night.&quot;Mr. BLAIR I do not see that people are bound to keep any confidence with those v/N&amp;gt;

are reported as murderers. It has been distinctly repudiated by this commit},.,.
and men have been summoned before Congress, in Washington, and are now bein-summoned there, to compel them to answer just such questions, disclosing who these
^)(?oy)i.G cii c.

The CHAIRMAN. I remember the very last case examined by the committee, a wit
ness from North Carolina, who folded his arms and refused to give any information
and he was discharged.

Mr. BLAIR. Mr. Saunders was discharged by this committee, with an order that
he should be reported to Congress, for the purpose of arresting him and compellinghim to answer.
Mr. BUCKLEY. If I am not mistaken, there are several instances where, durinw the

examination, this has been allowed. Witnesses have not been obliged to divulge names
of parties from whom they obtain information. That is my opinion.

^

Mr. BLAIR. There has been no case of that kind since I have been on the committee.
The case of Mr. Saunders from North Carolina was different.
Mr. BUCKLEY. In the case of Mr. Whittield, he was not compelled to disclose the

name of the party from whom he received the information.
The CHAIRMAN. The ground ofMr. Saunders s objection to answering certain questions

propounded to him was, if I remember rightly, that he could not answer the questions,and questions which would follow, without criminating himself. And he claimed that
he was not bound to furnish any evidence which tended to criminate him.
Mr. BLAIR. This witness has not even that excuse, which is considered a good ex

cuse at the bar. This witness has no excuse at all that is tendered anywhere. In a
court Saunders would have been protected from answering. We all know he is not pro
tected before a congressional committee

;
that it has not been the practice of congres

sional committees to allow a witness to shelter himself under that excuse which is

deemed a good excuse in a criminal court. This witness has not that excuse, but simply
throws himself upon some highfalutin notions of his of what is due in honor to the

people who communicate these things to him ; and when he is asked to divulge wind
the Congress of the United States thinks it important enough to send one of its com
mittees down here to ask him, he takes up the idea that he has some obligations which
are higher than the requirements of the law.
The CHAIRMAN. The testimony thus far has not shown that his informant was con

cerned in any of these outrages we are commissioned toinvestigate. I think, general,
that the majority will overrule your demand for the present. If the doctor felt free I

should insist.

The WITNESS. When you asked me what were the sources ofinformation, &c., and how
I derived information in regard to this thing, I proposed to state this as showing how I

derived the information, but if I had thought it would involve a man who proposed to

be my protector and preserve my life, as he said he would if I had thought that would
be necessary, I should have withheld it and not stated a word about it. I just simply
state that to the committee, that 1 would have sooner withheld it than to have di

vulged or.involved any person who had proposed to become my protector, to put theiu

in a situation like I was placed in.

The CHAIRMAN. The matter is decided now, doctor, I think, and you will resume
what you were testifying about at the time of the interruption. You were stating what
this ex-confederate officer had said to you as to the object of the organization, that it

was to put down negro suffrage, &c., and yon had said in that connection that he told

you that if what he then wras saying to you was communicated, he would be murdered
in twenty-four hours.
Answer, Yes, sir, he stated that very thing to me.

Question. Proceed with the conversation between you and him.

Answer. He then continued on in regard to what had occurred in various sections of

the country, and in connection with this Ku-Klux matter, but if what I I do not

want to involve him in his life by an assertion of mine in confidence in that way
Question. So far as this sub-committee is concerned you will not be called on to give

81 A
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the name of your informant. You may freely proceed and state the balance of tlie con
versation.
Answer. He then stated to me that he had been or that he had organized the Ku-

Klux of Arkansas, and what they had done. He told me about the blowing up of the
steamer that was sent to carry arms to the State of Arkansas something that I had
never heard of. That was the first intimation I had ever heard of any steamer of the
kind having been burned up

Question. Did he say-it was done under or by the authority of that order ?

Answer. Yes, sir, by the authority of that order; that that order had done it, &c&amp;gt;

I then asked him to what extent was this organization throughout Alabama. He said
in reply,

&quot;

It is better organized than ever the confederate .army was.&quot; And he stated
in all these negro counties they had resolved to carry the elections, and that in con
nection with that they intended ,

now right there let me make a statement so as to not
involve him as a Ku-Klux in this State : mark you, &quot;they,&quot;

he said,
&quot;

they,&quot; the Ku-
Klux, wanted to force and compel every officer that was now holding office to resign or
that they would dispose of him, and &quot;

you arc only taking, you are only going through
what the rest of the republican officers will be compelled to go through.&quot; I said to

him, Have these organizations no fears of the General Government?&quot; Ho replied,
Not at all, because they control juries ;&quot; they had members, already in the United

States Congress ; they had members in the legislature of the State
; they had members

that they could at any time prove an alibi, or that every jury had more or less of them
on it, and that by its membership they could prove an alibi at any time in case of

any prosecution, and that so long as the Government remained in its present form they
were perfectly secure

;
that they had members of their organization in the Union

League ;
that they had put them in there for the purpose of ascertaining what was

done, and detectives, police, and plenty of mea,ns to carry out anything that they pro
posed. He then stated,

&quot;

Now, to show you how this thing is conducted, I do not
think there was any person that waited on you .that lived in your county, but when
the council meets, and they propose to dispose of you here in this county, they will

call upon the Klau in another county to go and attend to that, and perhaps but one
or two of the members of the organization in your county will know anything about it,

and they will only know it in order to enable them to point out where you stay.&quot; Said

he,
&quot; You are watched night and day. As regards your keeping your whereabouts

from this organization, that is simply absurd.&quot; I stated to him : &quot;This is an awful
condition of things.&quot; &quot;Well, sir,&quot;

said he, &quot;it is the fact nevertheless.&quot; Said he,
&quot;

Now, sir, on that night that the Ku-Klux came for you, there was not, I do not think,
but one or two parties in the to\vn that belonged to the organization or knew it, and if

anything was required in another county, the Ku-Klux of Hale would bo called upon
to go and perform that, unless it was some little whipping, or something of that kind,
that was of smaller consequence.&quot;

Question. Let me sec if I understand that last statement of that Ku-Klux band that
came for you : not more than one or two of the members of the Klau in Hale County
were concerned in it ?

Answer. Yes, sir
;
he stated that this was the mode of operation by which they

carried out their plans. And that they had an abundance of arms and ammunition,
&c., to execute any of the orders from the central committee. He then spoke of the

fidelity with which the one communicated with the other
;
their fidelity one toward

another
;
and that they had means of communication that no one knew of, and where

they found it impracticable to assault a man at night, that four or five of them note
the remark, now if they had wished to dispose of you in a different manner, four or
five of them would have been intoxicated, and would have sought a difficulty; three
or four or five would have been standing there, and you would have been shot in the

difficulty the very moment it had sprung up ; you would have been shot down even in
broad day-light, and those around you have acted as witnesses against the man or men
that shot you, in the trial, provided they could not have been released from jail, and
that that was another means by which they carried out their plans.

Question. To be used as witnesses against the man who did shoot you ?

Answer. Yes, sir
;
that there are four or five or six around you in a difficulty, and

there was no telling who did the shooting, and it never could be proven who had dono
the shooting ;

that they would precipitate you into a difficulty or dispute by this, and
in that difficulty you would be shot, and the balance would testify in regard to it.

Question. Testify that it was a case of self-defense ?

Answer. Self defense; yes, sir. Well, there was some other conversation occurred be
tween us

;
I do not remember what, and I left him about 11 o clock, and went to the

woods, telling him,
&quot;

I do not wish to jeopardize you here as my friend,&quot; and I left him
in the room and started for the woods.

Question. Was this during the pendency of negotiations for your property?
Answer. No, sir

;
this was after the purchase had been concluded, but during the

time I was trying to dispose you see I had a large number of horses and I was trying
to dispose of my buggies, and trotting wagons, &c., that I had collected there, and of
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what pr 1K;rty l h;i(1 &quot;&quot;- that - f

ow, Did he tell you in that conversation when this order was organized *
Answer. No, sir

;
he did not tell me when, (that I recollect of j) but he told m,- whereit was organized iirst in the United States.

Question. Where was that ?

Answer. In Tennessee. He said there was an organization in the southwestern after
naming over the different portions of the country where the organization was-hesa idm Southwestern Illinois there was a small organization

Question. Did you understand him it extended into all the counties of Alabama orinto only a portion ot them where it was necessary to control nero votiuo- ?
Answer. It extended to all the counties, but their operations were suspended in cer

tain counties by order of the State authority.
Question. You understood there was a State organization, district organizations and

county organizations f

Answer. Yes, sir.

Question. Did he tell you anything about the obligation binding upon the members
or the oath that was taken by them ?

Answer. Nothing more than it was such an obligation that they did not dare violate
it. He did not give me any intimation of the phraseology of the oath, only it was an
obligation they did not dare violate.

Question. Of course he did not communicate any signs or pass-words ?

Answer. No, sir. He went on to state to me this, where certain parties had violated
the obligation, or that there had been parties Avho had violated the obligation, and
they were taken by the Klan and at once disposed of. They disposed of their own
members in case they violated this obligation.

Question. By that you understood that they assassinated them ?

Answer. Yes, sir.

Question. This conversation, then, occurred, I understand you, sometime in March this
present year ?

Answer. Yes, sir.

Question. And he spoke of it as an existing organization in the State of Alabama at
the time?

^

Answer. Yes, sir. He spoke of it as an existing organization, and of the thoroughness
of the organization in the southwestern counties, and where it was active, and where
it was suspended.

Question. Have you had any means of verifying what was communicated to you by
this gentleman at that time ?

Answer. Yes, sir
;
this : Immediately after I left Greensborough, and during the spring

terra of the court, there was a young man indicted before the grand jury for certain
offenses or violatiousof the order of the town, and was put in jail. The organization
came to the jail to release him. There is anew county jail built in Greensborough, and
they have been using for two or three or four* years what we call the calaboose to put
prisoners in. The town gave that to the county until the jail was completed. This

man, Peyton McDonald, was put in the calaboose in Greensborough, and the Ku-Klux
came to release him, and the mayor interposed, or the marshal informed the mayor of
the fact, and the mayor interposed and stated that they must not do it, that ho would
call the citizens

;
and meantime the marshal notified his father and several of the citi

zens came, and these persons desisted from persevering in releasing the man, but w^nt
away with some threats, which the marshal, Mr. Lawsou, stated to mo afterwards.
That is one case.

Question. How large a party came to release him, did you understand ?

Answer. I think sixteen, or eighteen, or twenty.
Question. Disguised ?

Answer. All disguised. But before that, just a few days or weeks, or subsequent
whether it was betore or subsequent I am not, sure in regard to a large number of them

passed through Greensborough about 9 o clock at night, when all the stores are lighted

1 think it was a white man. At all events he was in jail there for some violation of

the law, and they went to release him. They failed to do it. They left orders there for

Williams to leave, and other parties, and the citizens, or at least Mr. Williams, left.

He was probate judge of that county. That was in pursuance, mark you I speak ot

this now to demonstrate the fact, as this gentleman told me of this determination oi

these Ku-Klux to get rid of the republican officers of the State. That is the exempli 1

cation of that conversation subsequent to that.

By Mr. BLAIR :

Question. In what-county was that ?
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Answer. I do not remember, but I think it occurred in April.

Question. Was it in Perry County ?

Answer. Yes, sir. They went from Grcensborough through. Another thing : another
indication in the statement that this Klan, now of Hale County, was going to perform
what was required in Perry County ;

another exemplification of what this man s con
versation was when he remarked to ine that one county performed the duty of another

county in that way.

By the CHAIRMAN:

Question. What was this service in Perry County that the Klan in Hale County were
to perform ?

Answer. They were to take this man out of jail.

Question. Marion was in Perry County?
A nswcr. Marion is the county-seat of Perry County. And they passed through Greens-

borough before the people had gone to bed, while the stores were all lighted. There was
a show of some kind in town, and the people were all in the hall, up stairs, and many
of them went out at the store-door and saw them pass.

Question. What means have you of knowing that that Klan belonged to Hale County ?

Answer. The only means of knowing is it was organized there so early in the evening
that it could not have conie from any distance after night.

Question. As they travel by night generally ?

Answer: As they travel by night.
Question. Before going on&quot; with the evidence we requested you to furnish, I wish to

ask you what time it was that the attempt was made by the Klan to release Peyton
McDonald from the calaboose ?

Answer. Well, sir, it was some time, I think, about the 1st of May.
Question. This present year?
Answer. Yes, sir. All that I have stated has occurred in April and May, I think.

Now, that night that they started there, two or three of them returned to Mrs. Nut
ting s house. I had built a swing for my little daughter; they got in that at the end
of the building. Mr. Tucker became a little alarmed, and fixed up all his arms, &c.,
and thought, perhaps, they were going to do my little daughter some violence. I

don t know what ; that was his fear then, that they were going to disturb the family
there. Mr. George M. Duskin, whom they had threatened a member of the legisla
ture of Alabama and an attorney Mr. Tucker advised, he hurried up to where
his wife was. He had armed himself thoroughly ;

in fact, I believe some of them
advised him to get out of town at once, but he said no; he would die there on the

street, and he went up to his house thoroughly armed and prepared for the emergency.
They passed on through the town and did not disturb him, though from the threats

he had heard, he thought they were certainly after him that is Duskin. The party
that wentMown to Mrs. Nutting s house, the two or three of thum there that went in

the yard and on the piazza remained some time, until 10 or 11 or 12 o clock at night.
Question. How long was this after they shot into your house and visited your office ?

^liiHU er. That, I think, was the 19th of January, 1871, when they shot into my office

and house, and this was on about the 1st of May, 1871, or somewhere about that time.

By Mr. BUCKLF.Y :

Question. I would like to ask you, in this connection, if the party of disguised men
which were seen to ride through Greensborough were seen to ride back again that night
after going to Perry as it was supposed ?

Answer. I think not
;

if I heard that, I am not positive about it. My recollection is

not distinct in regard to it.

By the CHAIRMAN :

Question. You may go on with the verification I was asking you to give of the state

ment of the confederate general.
Answer. Well, sir, then

Question. In this connection you can mention any whippings or other outrages that

Jiave been committed upon colored people in Hale or any of the adjoining counties.

Answer. Well, the one that occurs to me right now occurred on the 19th of August.
A body of one or two disguised men rode up to a negro prayer-meeting in Mr. Monette s;

they ordered the meeting to disband, or to scatter
;
their order was not obeyed promptly.

.)!)(( they went back and whistled, and two or three more rode up, and they sfiot in

discriminately into the crowd, and wounded a man by the name of Fletcher, a colored
man.

By Mr. BLAIR :

Question. What was this, a meeting ?

Answer. A prayer-meeting.

By the CHAIRMAN :

Question. You say the 19th of August; what year?
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Answer. The 19th of August 1871.

Question* Where was this prayer-meeting of the negroes ?
Answer. In Hale County, about ten or twelve miles from Green sboroii&quot;h Upon

firing, the negroes of course disbanded, and the negroes became very much exciteand some of them armed themselves either that night or the next night followinc -it
all events, they went up near Mr. Monette s house, for they were near then- andhe
too. One of the negroes was killed dead-the back of his head shot off and*there was a jury of inquest held by the sheriff. The evidence elicited simplyamounted to this: that it was occasioned by the damned negroes, and w-i.s I
justifiable homicide, or something of the kind, although the jury did not indi
cate as who had committed the homicide, unless it was some negroes who v en-
behind this man had shot him. They thought, perhaps, from the manner in which
he lay, that he was shot, may be, by some parties behind him. There were sev
eral men whipped there whose names I do not remember. I have letters in regard to
that. The colored people have written me repeatedly in regard to that, and men
tioned the names. These letters are in my trunk in Greensborough, or in mv room in the
drawer in Greensborough ;

I cannot recall their names. Then, in this year Mr. Philip
Green, a colored man, who is inimical because of his personal influence, had his house
burned up by a body of disguised men. That was done, I think, aloug about June-
May or June of this year.

Question. Is that in Hale County ?

Answer. Yes, sir
;
in Hale County.

Question. In the night-time ?

Answer. In the night-time ; yes, sir. There were also two negroes murdered, or
found dead, near Pin Hook. Their murder is unaccounted for in Hale County.

Question. What was the character of their wounds ?

Answer. Shot
; they were gun-shot wounds.

Question. Were inquests held over their bodies ?

Answer. Not that I ever heard of.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you know their names ?

Answer. I do not, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you state what month that happened in ?

Answer. I think that was in August.
Question. Last ?

Answer. Yes, sir
;
in August last.

Question. Did you understand what was the offense of these two negroes?
Answer. I understood nothing except the fact that they were murdered. From let

ters I received asking if this murdering could not be stopped in some way ;
that the

colored people were very much disturbed : that they really felt that they had no se

curity whatever for their lives.

Question. Did you learn what those negroes were whipped for?
Answer. Nothing more than for going to some political meeting.
Question. What is the feeling of the negroes of Hale County at this time, as to the

security of life and property ?

Answer. They have none, sir. I make this assertion without the fear of contradic

tion, that the negroes of Hale County feel entirely insecure, and when I mentioned to

them on one or two occasions to apply for soldiers, they stated to me that they did not
want United States soldiers there, because if they came the citizens would purchase
them to do as they had done in former times. When soldiers were sent there to pro
tect them on days of election they knocked the negroes down in broad daylight, oft

the sidewalk, because they were simply exercising that right; soldiers of the United
States there are a terror; the negroes are afraid to trust them

; they have no faith in

their protection.
Question. Is the private soldier generally unfriendly to the negro to his color ?

Answer. I do not know, sir, that they are
;
but the white people treat the private

soldiers and the officers so kindly give them so many little eatables and whisky,
&c.

Question. I wish you would go on and describe to the committee the reception which
is given in Miat community to a detachment of troops whenever they are sent there

;

how are they treated by the citizens ?

Answer. I can state, then, what my observation has been. In 1868, on the day of tl

election, or some time before the election, it was thought proper by the Bureau agent

there, Mr. Clause, who was sent by Mr. Pierce from this place, as Bureau officer, after

the removal of Mr. Gale, the former Bureau officer there was such indignation by she*

people he thought it better to have soldiers
;
he applied for troops ; they were s&amp;lt;

some eighteen or twenty in charge of a sergeant named Mays, I think
; they were there
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a few days ;
the people treated them very kindly, sending them all nice things to eat

;

the sergeant was invited out to dine and supper, &c., with citizens, and on the day of tho

election the citizens made several soldiers intoxicated
;
several of them got whisky,

which was against the election laws of the State, and against the orders of their com
mander I was then probate judge and they made them drunk, and got them at the

polls to changing votes, and the negroes became alarmed and left the polls entirely. I

saw that going on, three or four soldiers there in front of the ballot-box, right close to

it another violation of the laws of the State no, it was not this law was passed after

ward
;
I am mistaken in that, but a violation of the order of General Swayne in regard

to holding elections, and a violation of an ordinance passed by the constitutional con

vention, that no person should approach polls, &c. these soldiers were drunk and got
close there, and knocked darkeys every which way. The citizens, a number of them,
came around and sustained the soldiers in that, stating .at the same time that parties
were voting who had no right to vote. I stepped across to the court-house j

I said to

the soldiers,
; You have no business here, and you must leave.&quot; One of them said,

&quot; What the devil have you got to do with it?&quot; Said I,
&quot; I have simply this much, I

am the officer here of this county ;
I propose to keep the peace and enforce my rights as

the presiding officer of the county, and I will deal with you myself if you do not leave.&quot;

I drew a pistol and told him,
&quot; If you do not leave here now I will shoot you.&quot;

The

soldiers, two or three of them, by this time ran up and carried this one I was talking
to away, and they left the polls. They went down street and knocked down two or

three negroes as they went down, into the ditches, and the negroes became alarmed,
and a number of them left town without voting.

Question. Have you never had soldiers there except upon that one occasion?

Answer. We have had soldiers there on three different occasions.

Question. Have they been welcomed in a similar manner every time they have been
there ? ,

Answer. Every time they have been there they have been treated that way by the
citizens. The citizens have asserted to me that it was no trouble

;
that for a gallon

of whisky and $10 they would assassinate anybody. The soldiers attempted to as

sassinate me, that very gang. I had to flee to the country, to my brother-in-law. They
became very much excited in the matter, and after that could not contain themselves
in the matter any longer ; they came to the country and two of these soldiers who
heard the sheriff had reported them to their superior officers, came into the country
thirteen miles with a posse of young men who are warm friends of my brother-in-law
and brought me back from the country where I had remained two or three or four

days at Mr. John Hutt s, at an out-of-the-way place.

Question. Is it your opinion that it is the settled purpose of the people of your county
whenever United States troops are sent there to win them over to their cause and ex
cite them against the negroes ?

Answer. It is
;
and I have heard it asserted repeatedly that they did not care what

it cost, they intended to do that.

Question. How was the officer in. command taken in charge?
Answer. He was kindly cared for. When we sent up this report about these soldiers

a lieutenant wras sent down there, and he, on the night they attempted to assassinate

me, was at a party and could not be found anywhere in town, at least could not be
found for some time, but was finally, however. But one incident I neglected to state.

This Mr. Clause was knocked in the head on the street in front of the hotel, and car

ried up to his room for dead. I examined his wounds and found they were not dan

gerous ;
he was knocked down and cut by the soldiers.

Question. What for ?

Answer. I was informed that tho soldiers had proposed to knock him in the head, at

the instance of the citizens, for his activity in conducting the election.

Question. Was this upon election day ?

Answer. It was a day or two, or two nights, -after the election.

Question. What was the cause of this attempt to assassinate you by the soldiers ?

Answer. That was in consequence of the active position I had taken in conducting
this election and getting all the votes I could for the constitution of Alabama, and
those who were candidates for office.

Question. This was in 1868 ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Was that the time you threatened to shoot the soldier?
Answer. It was the time I told the soldiers if they persisted in this matter it was a

thing I had perfect control over
;
he had a pistol and put his hand on his pistol, and I

said,
&quot; If you draw that pistol I will kill

you,&quot;
and I drew my pistol.

Question. How long after that did they attempt to assassinate you ?

Answer. It was the next week after that that they made the attack on me. I was se

creted in the hotel by the proprietor, Mr. F. C. Taylor, who was a warm personal friend
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of mine, and several parties came there and extorted from me, or, at least would not
assist me m any way and extorted from me a letter that I would desist from bavin-
anything further to do with politics in that couuty, which was

pnblish&amp;lt;&amp;gt;d in th&amp;lt;&amp;gt;, Ala&quot;Lama Beacon. The soldiers went through the house in various dim-tinns. and two ofthem had on citizens clothes, and got so drunk during the latter part of the in&amp;gt;ht

that they tell asleep m the office of the hotel, and they were discovered in that wav
Question. You say part of them had citizens clothes on ?

Answer. Yes, sir.

Question. Those, Avho attempted the assassination ?

Ansicer. Yes, sir.

Question. Have you any means of knowing who it was instigated them to this at-

Answer. I do not know, sir, who it was.
Questton. Did you report these facts to the commanding officer?
Ansuw. I did, sir

;
at least the sheriff did. So did Mr. Clause, the Bureau a^cnt he

reported it in full.

Question. What was done with them ?

Answer. Nothing that I ever heard of.

Question. How long were these troops continued?
Answer. They were continued there after I had petitioned for their removal some two

or three weeks, and one of them who went out to he engaged in running a negro
schoolmaster away from there a white man named Wilson the man who was engaged
in that affair, had his pistol in his pocket, and in getting over a fence or something
of the kind, the pistol went off and shot him down in the thigh, I forget which thigh.
I went to see the wound afterwards, as I was looked upon as knowing more about gun
shot wounds than the physician who attended him.

Question. You were about to say he was waited upon by the citizens?
Ansiver. He was kindly waited upon by all the citizens, and while laying with his

wound as much attention was paid to him as any person I almost ever saw.

Question. How do those same people, who welcome the soldiers with so much flattery,

speak of them when the squad of troops is removed from their midst ?

Answer. That they are a set of God damned niggers; and that, God damn them, 2
will purchase them to do anything in the world, and a good big drink of whisky ;

and
that they are the offscourings of creation; and such language as that. I believe that
is about the way.

Question. You think the democrats of that county are somewhat given to deceitful-

ness in the reception of the soldiers?
Answer. Well, sir, I think that that term,

&quot;

deceitfulness/ hardly expresses it, unless

you take it in its most extreme acceptation. I think that they have a thorough under

standing to practice any and every device that they can possibly originate, to not only

get the advantage, but to get control of all their desires. Their deception is an organized

deception ;
it is a determined, thoroughly organized deception, and it is one in which the

whole community sympathize. If I knew any stronger word in the English langnagr
to express their course in that way, I would use it, because it does not seem to me that

that carries the full force of their intentions. Not only to them, but to any Govern
ment officer

;
let a colonel, or a captain, or let a Congressman you go there

;
discon

nected from this committee, and you. will receive as much attention, and you will be

leveed from place to place. That is, I think, beyond all dispute, and the citizens do

not disguise their reasons for it at all.

Question. Is it, in your opinion, the underlying purpose of all these means and in

strumentalities, and machinery employed, to obtain the political control of the State.

and the control of the several counties for the democratic party?
Answer. I believe, sir, that that is the full determination of the people. The white

people of Hale County, together with the people of this district, with whom I am

very well acquainted, and the leading men of the State, have the same animosity i&amp;lt;&amp;gt;

the Government of the United States that they had in 1861, with the addition oi ;

bitterness that is a part of themselves. It is their household conversation to curse a:

denounce the Government as an usurpation^aud as having done them injustice, and

using such assertions as this to me,
&quot; Why are you united against us and against oin

interests, and against all that is near to
us,&quot; &c.,

&quot; in this country ? Why do you

unite in doing this ? We have no objection to you personally, but your political cot

is such that we cannot countenance it. We like you as a man, but we cannot counte

nance this course.&quot; And then the republican party becomes the more obnoxious t

because they have the control of the Government. The Government is obnoxu

them and has been for years, say from 1859 or 1857, and so on in the history oi sv

sion, and, instead of that abating at all, it is increasing every day; there i*

n.ent, and they despise everything in the Government and everything that beta Mil .

Question. You mean the General Government, the Government oi the L

Answer. Yes, sir; the General Government ;
and with that bitterness they ai
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mined to control the State legislation so as to effect, or, to use their language, so as to
control the negro of this country and make him efficient as a laborer.

Question. That leads me to inquire whether the people in Hale County and the sur

rounding counties, so far as you are acquainted with their sentiments, have ever be
come reconciled to negro suffrage *

Answer. Never in any instance that I know of have they become so, at least, so that
their action has corresponded. I have heard them say,

&quot; We accept it, but we will
control it.&quot;

Question. If they had the power to do it, are you of opinion that they would repeal
the fifteenth amendment ?

Answer. Yes, sir
; they would not only repeal the fifteenth amendment, but they

would repeal every amendment to the Constitution, and they would go out of the-
Government of the United States before daylight to-morrow morning.

Question. What are the sentiments of the people in relation to the educatiod of the
negro, the establishment of negro schools, and their maintenance by taxation ?

Answer. Well, sir, it meets with the bitterest opposition on the part of the people ;

as an evidence of it, a large number of the school-houses in Hale County have been
burned down; churches have been burned clown.

Question. Colored churches ?

Answer. Colored churches. A colored church was burned down by the same party
that came to me in January, out about seven or eight miles from Greeusborough. They
set lire to that church as they went b$ick home.

*

They believe that the freedom of the

negro was an injustice to them
;
that he has no rights as a citizen

;
that he is not tit

for a citizen, and that he should be right where he was formerly their slave.

Question. How is the negro treated by the land-holders, as a general rule, in their con
tracts for the cultivation of the land; justly or otherwise ?

Answer. Well, sir, in many instances he is treated justly. The reason for that, how
ever, is a matter more of policy, in order to secure his labor from year to year, than it is

a matter of their ideas of justice and equity to him.

Question. You think their ideas of their right to control the labor of the negro have
never undergone a change ?

Answer. I do not think as only so far as they are compelled to; all the change of
ideas in that respect is compulsory.
[At 5.45 p. m. the committee took a recess until 7- o clock, when the committee re-as

sembled, and William T. Blackford was recalled and his examination continued.]

By the CHAIRMAN :

Question, It has been testified before the committee that all these disturbances of the

peace could have been prevented and promptly repressed but for the general ineffi

ciency of the republican officers, such as sheriff, constables, and judges, and that whole
communities are peaceable and law-abiding in spite of the maladministration of the
laws. The committee request your opinion as to whether any deficiency in the execu
tion of the laws arises from indisposition on the part of the white community to aid
the officers in the performance of their duty ?

Answer. In my own county, which.only I can speak of, or that I can only speak of by
close observation, being an officer, the sheriff and deputy sheriff are both democrats,
and the circuit judge is a republican, but I have seen no want in that county of an ef
fort on their part to make proper arrests and bring parties to justice ;

but when they
were brought they were always protected by evidence such as to forbid anything like
an execution of the laws upon those who violated them. The violators of the law,
particularly where the difficulty occurs between a negro and a white man, incase of a
violation of the laws under those circumstances, they almost invariably prove the

negro to have been in fault before the courts.

Question. Repeated instances of riot, whipping, and murders have been brought to
the knowledge of the committee where the victims were negroes, and no one was pun
ished. The committee desire your opinion whether, as a general thing, the men con
cerned in those outrages could be found and punished if there were an earnest and
determined effort on the part of the whites.

Ansiver. I am positively convinced that nine-tenths of all the outrages that have
l&amp;gt;een committed in this section of the State could have been found out, and the parties
punished, had there been a disposition on the part of the people to do so

;
or rather a

determination on the part of the people to do so, rather than a disposition.
Question. I wish to ask you a question now upon another point involved in your ex

amination hitherto. What, in your opinion, would be the effect of a general amnesty,
or rather a total removal of disabilities imposed by the fourteenth amendment, as to

causing a pacification of the country, while the right of suffrage still continues in the
colored race, and they exercise it and elect republican officers ?

Answer. I have been a strong advocate of the removal of disabilities as an experi
ment to allay this feeling. I urged that upon our congressman, Hayes ; yet I believe
that the bitterness towards the Government is so great that nothing would appease
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their feelings; no removal of disability, or anything of that kind, would have ,

special influence to stop their bitter denunciations, and what thcv feel to l,e the fact-that they are outraged by the Government, by its laws, and no lon&amp;lt;. -is the Government persists in raaiulaining the present political position assigned to the colore&amp;lt;

by the reconstruction acts they will be inimical to the Government
Question. If I understand you, then, the mere right to hold office wonld not in vour

opinion, remove the present discontent against the Government of the United S;
Answer.No, sir; and I will tell you why I say so : I proposed, in this matter con-

nected with myself, that I would resign my office&quot; I will make here a pled-e forfeit
ing all the property I have got, if you will secure me in peace to my person and mv
family, and you can take the office it is worth nothing to me; I can do better practi
cing my profession here in this community;&quot; and the reply to that was that,

&quot; Your
former connections with a party that has outraged us never can be forgiven.&quot;

By*Mr. BLAIR :

Question. Who said that ?

Answer. That was the language of the community generally ?

Question. It seems you made a definite proposition. You made that to somebodv.Who was. that, and who replied in that way?
Answer. I made that proposition, in the first place, to Mr. Hugh W. Watt, of Greens-

borough. He accepted the proposition, and thought it would be made at first. I then
made the proposition to Mr. J. T. Walker, an attorney, and Mr. Walker replied to me,
in his own office, that he thought that that might have succeeded at one time, but !:

did not think that, under any circumstances, this would be successful now; that he had
had great reason to change his opinions from what they were at first, when he said to
me that he did not believe I was in as much danger as I thought; and then he said,

&amp;lt; ; I
have recently had good reasons to change my opinions. I have conversed with others,
and it is their opinion.&quot; There were one or two other gentlemen, whose names 1 can
not recollect nowr

,
that made these statements. And that &quot; no position that you could

take&quot; I think that is the language of Mr. Walker that &quot;no position you can take
would release you from the stigma of the connection with this

party.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. What instances do you know of punishment inflicted for deeds committed
by bands of men in disguise, where the victims Avere colored men&quot; or white republi
cans ?

Answer. Not a single instance dp I know of any punishment having been inflicted on
those bands?

Question. You have expressed opinions on the sentiments and purposes of the white
people of that portion of Alabama with which you are acquainted. Will you please
state to the committee what opportunities you have enjoyed of informing yourself
upon this subject, and whether your knowledge is derived from prominent men of the
democratic paVty ?

Ansiucr. My former association in Greensborough was as good, I suppose, as any man
enjoyed in as humble a sphere as I moved in in the State of Alabama. My friends and

acquaintances were among the wealth and intelligence of Alabama. My professional
intercourse was as good as that of any man living in the interior of Alabama, in a

place the size of Greensborough. That association was difficult to break up, aud hence,
since I have become a republican, I have had frequent and free intercourse Avith those

men, and particularly so as an officer. And I have heard their expressions, not spob-u
unkindly, but when we were speaking in a conversational mood, without any excite

ment or discussion, I have heard their expressions of uukinduess and animosity to the

Government.
Question. Were you on terms of personal kindness with most of the prominent men

of the democratic party in Hale County
1

?

Answer. I was, sir; for the last two years, and for the last year, on pretty good terms

with all the prominent men of my town. With the attorneys I was on very good

terms, all except one, and with the citizens of the place I was always cordial. I me:

them cordially, and often conversed with them in the back rooms of drug-stores
entered into their conversation. I suppose I was the more cordially received by tin-m

than the mass of republicans in the State.

Question. You have substantially answered the question I am about to put to you

now, but I will put it in this form : Is there any discrimination made on account ot

color or political opinion in the administration of justice?
Answer. There is, I think, a very decided discrimination on the part, particularly. &amp;lt;&amp;gt;t

men who can be used by the white people, or who will submit to what they call

side pressure.&quot; For instance, I will illustrate in this way : I have heard men say tl

Svthe, pressure was too great for them to do thus and so.

Question. Do you know, or have you heard, of any attempts of employers to con
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the action or will of their laborers as to voting, by threats of discharge or other

oppressive means.
Answer. I have had, I suppose I can safely say, not less than five hundred negroes at

various times coine and report to me that &quot; we cannot vote or go to the election
;
if we

do, we will be turned out of house and home, and we have got nothing to subsist on

except what we have got in the field.&quot; Being a probate judge, and the constitution of

the State of Alabama having this clause in it : &quot;that the legislature may confer upon
the probate judges of the State the adjudication of contracts&quot; I think that is the lan

guage the legislature may confer that
;

I have had a great many trials before me of

this kind. Then there was a labor law passed in pursuance of that. Negroes were

discharged from labor by their employers for apparently very trivial causes
;
that is,

when they came into court that was the appearance ;
and the negroes in several in

stances have established, beyond question, that the cause of their removal, and thereby
depriving them of the right to the share of the crop, was that they had gone to elec

tions, or because they had gone to political meetings; and that men had absolutely
gone on different plantations and told them,

&quot; If you do go to such a place I will dis

charge you.&quot;
This occurred, too, where there were not political elections. When we

voted for the subscription to our railroad there, men who were inimical to the railroad
and the subscription discharged their negroes even under these circumstances.

Question. What has been the result of these efforts you speak of, as to causing the

negroes to desist from voting, and controlling their will and their action ?

Ansivcr. Well, sir, the result of it has beeu, first, to make the negro very much dis

satisfied with what he terms his rights; in the next place, the number of votes in

the county has very much decreased, and in some instances, when they got to the polls,

they have been so intimidated that they have been compelled to vote for men that they
did not want to vote for.

Question. Do you believe that they have been induced to stay away from the polls in

large numbers because of these appliances and influences of their employers?
Answer. I think so, sir.

Question. Doctor, you digressed from your personal narative at the point where you
were made to sell out your real estate and dispose of your personal property, and send

your fine stock to Kentucky. You may now resume your narrative, and state whether
you left the State of Alabama, and where you went, how long you sojourned there, and
when you returned,.

Answer. I left here about the 15th or 16th of March, I think
;
and I went from here

and carried my stock to Louisville, Kentucky, on the cars from Selma. From there I

got on one of the horses, riding one, and my boy Booker, a colored man, who was with
me, on another. We led the other, the colts following, and went to Versailles, Ken
tucky ;

and there I made a contract with Mr. Joseph 0. Bailey, a livery-stable keeper,
who has a brother-in-law living about a mile from there, to take charge of my stock

by the year ;
and with Mr. Dunlap, who owns a horse named Richelieu, to breed my

niares to him. I remained there in Versailles, making that arrangement,. about a week.
I then went from there, as soon as I had made the contract with him, which was in

writing, to Washington City, for the purpose of getting acquainted with the Congress
men and Senators of different States, some of them, so that when I was able to get my
money here, the price of my property here, I might move to some of those States, not

believing it worth while for me to come back here, as I could get no means of support.
Question. Had you resigned your office before you left the State ?

Answer. Yes, sir; I had resigned my office, and everything was sold, except my
library, surgical instruments, &c.

;
all that I could sell ; that is, all that is not yet

sold.

Question. And your resignation had been accepted ?

Answer. Yes, sir.

Question. And Governor Lindsay had appointed your successor ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he appoint a democrat or a republican ?

Answ(r. He appointed a democrat.

Question. Who is your successor ?

Answer. Judge James J. Hobson. I am not sure about his middle name; he is a son-
in-law of Judge Pearson.

Question. Resume what you were saying.
Answer. After being there a day or two I was with Major Hays I asked Major

Hays if he thought that there was any chance for me to get some appointment from the
Government by which I could support myself until such time as I could get into pos
session of what money I realized from the notes I had deposited here in Selma, from

my property.
Question. Was Major Hays the Representative in Congress of the district in which

Hale County is situated ?

Answer. Yes, sir, of the fourth congressional district, and Hale County is one of the
counties composing it. Major Hays said he did not know of anything, but would
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sec
;
and the next day I went and spoke to Mr. Buckley, asking him, I think, about the

same question if he knew of anything I could get. He told me he did not, but that
he would be very glad indeed to assist me in any manner that he could. I then men
tioned the same thing to General Warner and General Spencer. They all very cordially
said,

&quot; We will do anything for you we can
;&quot;

and Major Hays then selected a clerk

ship in a Department, at a salary, I think, of ten or twelve hundred dollars a year. I
told him at first I would take that, if I could not do any better; that I was bound It-

have a support. In a few daysI do not remember now what the number of days
was I learned that the position of special agent of the Post -Office Department would
be vacant about the 1st- of May. I asked Major Hays to draw up a petition to secure
that appointment, and to assist me in getting it. He said he would cheerfully do so,
but &quot; 1 doubt whether you can get it, for so many have applied for it.&quot; I said,

u
I will

try.&quot;
He drew up the petition, and I went to see Mr. Buckley, and I asked him to

sign the petition, and he did so. After a day or two there was some little matter in

the way just at the time I then went to General Spencer. He signed the petition, ;md
the whole delegation signed the petition for this appointment ;

and General Warner
went to see the Postmaster General for me

;
so did General Spencer ;

so did Mr. Buck
ley ;

so did Major Hays ;
all went to the Postmaster General, and urged this appoint

ment. I got the appointment about the 1st of May ;
that is, my commission dated

from the 1st of May ;
I got it the Friday or Saturday before.

Question. Have you been filling that office, performing its duties, since that time?
Answer. I have, with the exception of about four or five weeks during the summer.

This erysipelas continued on from that time until it became so bad I was compelled to

desist from w^ork. I then asked for- a leave of absence to go to Pittsburgh and New
York. I wanted to go and see iny old preceptor, a Dr. John Dickson, of Pittsburgh,
with whom I studied medicine, to consult him about it. I went there and consulted

him, and I then went to New York. I improved, however, under Doctor Dickson s

prescriptions so rapidjy that I did not consult a physician in New York. I returned
from there, I think, on the 6th day of October, and since that time I have been per

forming the duties of the office as faithfully as I can.

Question. Have you returned to Greensborough, and made that your place of residence

since your appointment ?

Answer. I have gone there several times on Saturday night, and left again on Monday
morning generally. Twice I staid over Monday. I was going there once, and my
brother-in-law wrote me there was a good deal of talk about my going there, and that

it was better for me not to go home then, as there was a good deal of political excite

ment, and while he said he did not know that I would be injured, yet, at the same

time, it might bring down some visitation of unkindness on the family, and it was bet

ter for me not to go, and I did not.

Question. Have you had occasion, in the performance of the duties of your office, to

travel pretty extensively over the State of Alabama ?

Answer. l have, sir; traveled over Tuscumbia to Florence, and the northeastern

part of Alabama, through nearly the whole State. I have been in nearly every place

in the State.

Question. The committee will be glad, doctor, if you will state the particular locali

ties in the State which, at this time, are in a disturbed condition
;
where the laws are

not sufficiently enforced, and where, in.your judgment, life and property are not secure.

Answer. Well, sir, in Dadesville, Alabama.

Question. In what county ?

Answer. I think it is in Coosa County.

By Mr. BUCKLEY :

y. There had been a complaint made to me that the mail

had been robbed there by the postmaster at Loachapoka. This complaint reached me
In a few days Dr. Legrand ol

through Mr. Dimock, the postmaster at Montgomery. In a ew ays r.

the firm of Legrand & Co., brought around a letter in which it had been asserted that
Tiie uriii 01 Legiiuju 0*

v&amp;gt;u., uiwu^&quot;u i*v^.,.vi .^ v -

a hundred dollars had been put in, and I think there was forty of it left, or six
&amp;gt;

ot 1

left, I am not sure which; but one portion of the money had been extracted,

him who sent it : if he knew the man was reliable. He said Mr. James Berry had in

closed the monev in the letter. I said that it would be better to see Mr. Be
ii&amp;gt;.

&amp;gt;

asked him if he believed the statement he made was correct
;
that n ay be b ld

ffl

u
^

inclose the money. While we were talking about it Mr. Berry came ngl it to the -

i -r A., _i_ i_;_- ,.:.!., .,,/i !,/! o r.rtnvorfa!i,t.inn with him. He told me he had cn.uni\

would be up mere JIUAL v\ wiuvwnj ,
nm... -

rf
--

tors for me, and I will be there on Wednesday evening, and

on down to Loachapoka,&quot; I went there Wednesday
eyefting,

got
Yheaixl re-

night I had not got out of the stage and straightened up hardly, ui
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mark on the street, &quot;Is not that that God-damned Blackford
;
that God-damned radical

son of a bitch ?&quot; just on the side of the sidewalk. He said it low, not very loud, but
loud enough for me to hear it. In a little while I heard one of these signal whistles

;

one that I am pretty well acquainted with.

Question. One of the Ku-Klux whistles ?

Answer. Yes, sir. I then sent Mr. Berry, and another man, an intimate friend of his,
whom he introduced to nie, over there to the post-office to see about this matter, and
stepped over to his friend s store, and while I was sitting there a young man came up,
and called the young man that was sitting on the piazza with me, and says, &quot;Look

here, do you know that fellow s name ?&quot;

&quot;

Yes,&quot; he says,
&quot; I think his name is Black,

or something like that.&quot; Says he,
&quot; I tell you that is that damned Blackford; wre will

go for him to-night.&quot; As soon as I heard that I took my pistol in my hand, and, with
out saying anything, I took it out, thinking if they made an assault upon me I would
try to defend myself . Berry was over near the post-office, hunting his friend. I said
to him,

&quot; Mr. Berry, I cannot stay here to-night ; you have been very imprudent in

telling the people I was coming; I cannot stay here; I propose to go some place else.&quot;

Said he,
&quot; My God! they all know me here, and there is no danger, I think.&quot; He

walked around a little, and said, &quot;You stand in the dark here, between these houses,
until I come back, and I will be damned if they shall hurt you while you are here, if

I can help it.&quot; In the meantime I heard various whistles around one place and an
other, and heard young men calling Reuben and others,

&quot; Don t you see 1
&quot; and there

were four or five or six passed me, and they said,
&quot;

By God, he is at the hotel, and wo
will get him

;
never do you mind, we will catch him to-night.&quot; They went on over to

the hotel, which, from the post-office, is a hundred yards or more. The night was pretty
dark and cloudy, and Berry came back, and coughed. When he came near where he
left me I said, &quot;Is that you. Berry?&quot; He said, &quot;Yes.&quot; I said, &quot;I want to get away
from here; I do not think this a healthy country, for me particularly.&quot; I started. He
says,

&quot; Where are you going?&quot; I said,
&quot; I am going to the woods

; any place is better
than to go into a house and be attacked in a house.&quot; He says,

&quot; I will take you to my
father-in-law, away down here, and I am satisfied that he will protect you ;

and every
one of these fellows knows he will fight, and will shoot &quot; or something like that
&quot; and he will protect you.&quot;

After some consultation, along about 12 or 1 o clock, I went
down to his father-in-law s, and staid there. I did not sleep any, but went into a room,
and staid there until daylight next morning, and then got a horse, Berry carried out
a horse and buggy a little distance from the main part of the town, and I got into it

and rode a distance of twenty miles back of Loachapoka, returning to Montgomery,
and on the following Monday, determined still to hunt up the thief, I went up there
and put in some decoy letters on the road, and captured the thief within a few hours.
I put the letters in on Monday, and captured the thief on Tuesday at 12 o clock, in the

presence of several prominent persons, taking the money off of his person.
Question. Did you ever learn whether etforts were made to find you that night ?

Answer. Afterwards? No, sir; I never learned anything more that was reliable. I

heard some things, but did not look upon them as reliable.

Question. Go on, and answer the general question I have put to you.
Answer. So far as that is concerned, I am satisfied in my own mind that were it not

for the simple fact that I hold a commission from the Government of the United States,
I could not travel through this country without danger.

Question. I asked you to describe the localities, the counties in which this disturbance

principally existed ?

Answer. Well, sir, I could only do so from hearsay. My observation is simply this :

for instance, in Decatur, Alabama, I was in there \vhen there was a great deal of dis

turbance, and violence was going on in consequence of trouble. Then I assisted Mr.
Southworth in arresting Snelling in Decatur, and several efforts were made to release
him

;
the citizens swore he should not go some of them. I talked to some of the

better class of citizens, and they said they would dissuade them, &c. I had taken the

precaution to send to Huutsville and have the United States marshal come down, so
that it would release Mr. Southworth and myself, and we finally had to take the war
rant from the United States marshal and deputize a young man by the name of Wells,
with whom this man Snelling said he would go.

Question. What was Snelling arrested for ?

Answer. Snelling was arrested for forging the name of a widow lady, and drawing
her warrant from the Government for her sou, serving in the United States Army.

Question. Who were* these persons attempting to rescue him ?

Answer. They were the citizens there
; they did not seem to be the better class at all

;

it was just a drunken crowd around him. The better class of citizens with whom I
talked were all very quiet, although they disliked very much to see Snelling arrested.

Question. I refer more particularly to these disturbances accasioned by bands of dis

guised men. I wish to locate these disturbances, to ascertain what counties in the
State were most subject to llieir domination.
Answer. Well, sir, from my observation

;
that is, since I have been a mail-agent, I
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could not give you anything more than from hearsay; that would be the only cvidenee

)f course the committee want your opinion, formed upon such infornnleem reliable
; they do not want any other opinion, unless you &amp;lt; I

&quot;

u, thewhich you got your information entirely reliable.
Answer Well, sir; now, in the case of Colemau, you heard him state what was upthere at Calera. He reported the matter to me, and I directed him to .r(J on and be

very prudent in regard to his duties as route-agent on the road. In the
&amp;lt; lst , of the oat

rages on this Selma and Meridian road, as well as the Alabama and Chattanooga roadon the Alabama and Chattanooga road, out between here and Eutaw, I can state theKu-iviux nave run ott several ot the route-agents, at least one or two. On the Selma and } Iddian railroad they have absolutely gone so far as to forbid the company from erm&amp;gt;lovin &amp;gt;-

negro firemen on the line of the road at all : and the route-agents here have hsid to leave
here and go to other roads

;
we have had to remove them

;
to change them. In Tallade-a

it was stated this information I received from Mr. Bingham s son
;

it was not said tome privately or confidentially, or any thing of the kind that he dare not express himself at all, and that he had had a difficulty which had like to have resulted in blood
shed there with the Ku-Klux, and in a few weeks after that his property was burned
up there in Talladega. This was done, as he believed, by a body of men who were car
rying out this lawlessness.

Question. A band of men in disguise, did you understand ?
Answer. Now, I have heard two reports about that. I will give both them to you. I

heard, first, that there was a body of disguised men. I then asked Mr. Bingham the
editor of the State Journal, and he told me he did not think they were disguised*; h--
did not want to talk about it ; he thought it was from some ill-feeling toward him or
his family.

Question. Was his son a mail-agent or route-agent ?

Answer. No, sir; his son is postmaster of Talladega. This was all I recollect of now
that have occurred since I have been acting in this capacity in this State.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you heard of any disturbances occasioned by bauds of men in

guise in the counties verging on the Mississippi line ?

Answer. 1 did. sir. I arrested the postmaster in Corinth for robbing a letter, or at
least I traced a letter to his post-office, and told him I was satisfied that letter was
robbed in his office, and while there I learned of a large number of Ku-Klux having
taken out some negroes and beating them very badly, and some of them having
arrested. I saw a number of soldiers I think that was at Oxford. I saw a number of
soldiers going down there, and I think they had one or two men under arrest there.

Question. How long ago was that ?

Answer. That was in the month of August. Well, then I heard the rumors here at
Meridian about that, but I did not see anything. I know nothing about that. They
said these were all Oxford soldiers, who had come up to that section to arrest certain

parties.

Question. Did you hear of any troubles iu Choctaw County ?

Answer. Yes, sir. I have forgotten the time. While I was there investigating a
matter that occurred at New Orleans, or at least I went to New Orleans, and when I re

turned I met Mr. Luther Smith and a Judge Sfanwood on the wharf, a revenue agent.
I asked Smith where he was going. The steamer Cherokee was about to leave. I

asked Judge Luther Smith where he was going. He told me he was going to Choctaw.
I said,

&quot; Do you not feel apprehensive in going there?&quot; He said, &quot;No; they have
burned my property, my houses, I think, &c., on my plantation, and I cannot sacriiii-e

everything. I may as well lose my life as lose everything,&quot; or something to that efieet :

and then he went on to give a history of the injuries they had done him there. It was
not Judge Stanwood, but Dr. Foster

;
I am mistaken. Foster Avas formerly probate

judge, I think, and a member of the State senate from Choctaw County. Foster told

me of several occurrences there of beating and whipping and burning out in Choctaw.
I tried to dissuade Judge Smith from going up there. I told him 1 thought it was

very reckless
;
that his life was much better to him than his property.

Question. Is that not Judge Smith s circuit?

Answer. I do not know, sir, whether it is or not.

Question. Was he going up there to hold court ?

Answer. No, sir
;
he was going up there because he has a farm up there.

Question. Have you heard of disturbances by mtii banded together in disguise iu

Sumter County &quot;?

Ansu-cr. Yes, sir; I have heard of a number. I heard of an instance occurring yoi

recently of a negro having been taken out of jail in Suniter County and hung,
is the only positive case.

Question. Have you heard of any disturbances in Pickens County, north of
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Answer. Nothing positive, sir
; nothing reliable.

Question. Any in Fayette, above that ?

Answer. Yes, sir
;
I have had several letters from a gentleman up there, a revenue

officer, in regard to mail matters, and in those letters he states to me there is a terrible
state of terrorism in consequence of Ku-Kiux murdering republicans. He did not con
fine it to any specific case.

Question. Have you heard of any troubles in Tuscaloosa County ?

Answer. Not recently ;
not in the last five months.

Question. Without pursuing this question any further, doctor, I wish to inquire of you
what has been the general tone of the democratic press in the State of Alabama in re
lation to these outrages. Has the press denounced them, or has it denied their exist

ence, or has it justified or excused them ? I wish to ascertain the general tone of the
democratic press in this State in relation to these Ku-Klux outrages.
Answer. Well, sir, unless the fact of the outrage having been committed has been

promulgated by the republican press of the State, or by some individual of the State,
they have been perfectly quiet, for they never publish anything of the kind. Wherever
it has been published, they have invariably offered excuses to vindicate the parties
who had perpetrated it. For instance, I could allude to the letter published in the

Argus on myself, and the justification in the editorial. There is one paper, however,
that I will say is an exception to that rule; that is the Alabama Beacon, published by
Colonel John G. Harvey. Wherever he has been authoritatively notified, or any in
stance has come under his supervision, he has invariably mentioned it, with the strictest
condemnation.

Question. Is it the fashion of the democratic papers in this State, so far as you are

acquainted with them, to exhort the community to rise in their might and put down
these outrages ?

Answer. I never read a paper, and never heard of a paper, even intimating such a
course, much less to try to urge upon the people to do this.

Question. I will ask you if you have discovered in the editorials of the democratic
papers anything which would tend to excite the people to commit outrages against
men denominated carpet-baggers or scalawags, and those wTho were free and outspoken
in their political sentiments, and held the republican faith.

Answer. The universal press of Alabama is severe in its denunciation of carpet-bag
gers and scalawags, never losing any opportunity to publish any and every descrip
tion of slander that they can possibly collect or get hold of. There are two or three

papers in the State that have come out with such publications as this :
&quot; If I was that

community, I would drive such and such parties out of it
;

I would not permit them
to live in our county. They could not live in our county ; they could not live here.&quot;

And to seemingly publish notices complimentary to disguised parties for driving cer
tain individuals out of their counties.

Question, Y^ou think the effect of these teachings is to incite the animosity of the
people against the republican party?
Answer. Constantly, sir. They are all bending their efforts in that way.
Question. Is it your opinion that much of the lawlessness which prevails in the State

of Alabama is due to the influence which these inflammatory editorials produce?
Answer. I am convinced in my own mind that, were the papers in Alabama to pursue

a different course, to try to quiet rather than incite, the influence on the community
would be a benefit in the way of entirely, or to a very great extent, destroying the

present state of feeling.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Judge, did you ever invite an investigation into your official conduct while

judge of probate of Hale County ?

Answei . I did, sir, and the investigation was had.

Question. By whom ?

Answer. By Mr. James E. Webb, Mr. J. J. Garrett, and, t think, Mr. Pitman; and I
have their certificate in my trunk at home, or in my valise at Montgomery.

Question. Did they make a written report?
Answer. They did. I have the report.
Question. Who were those men were they democrats or republicans who made the

investigation?
Answer. All of them were democrats.

Question. Prominent in that community?
Answer. All of them were prominent lawyers.
Question. Was their report complimentary ?

Answer. Their report was this:
&quot;That, after examining the books and papers of

Judge W.-T. Blackford carefully, we can find nothing but what has been correct we
can find nothing in his office but what has been correctly kept, and that he has dis

charged the duties of the office faithfully.&quot;
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y U fumish tho committee witil a copy of the report made by these

Answer. I can furnish the committee with the original report
be glad to &quot;&quot;&quot; ik to s witu your tcstim

&quot;&quot;-

v -

&quot;

GKEENSBOROUGH, ALABAMA, February 25, 1-71
&quot;We, A B-Pitman and James E. Webb, having this day examined, at the retmeatof Judge W. T. Blackford, the bond of administrators, executors, and &amp;lt; nr, li , s ,

proved by him as judge of probate for Hale County, and also the fees and otiu! no 1( s
received by him m his official capacity, do hereby certify that we have examined thesebooks and papers, as carefully as our time would permit, and that we can iind nothin-which would cast any liability upon his sureties to his official bond as such iud&quot;e

&quot;A. B. PITMAN.
&quot;JAMES E. WEBB.
&quot;JAMES J. GAKKETT.&quot;

The WITNESS. I will also state that, under the statute ol

ev&amp;lt;

each

such,

thing in violation of the law.&quot; I do not remember the charges now. l nave &quot;-one hi
before this grand jury, which was composed altogether, I believe, of democrats, with
the exception of, maybe, one or two negroes on the grand jury ;

and I have gone bcioi.-

them, on one occasion I recollect distinctly, and said,
&quot;

Gentlemen, I challenge an
investigation of my books&quot; I carried everything in&quot; and dare you to do it. Ispcak
in this way so as to have your strictest scrutiny of my official duties, and the manner
in which I manage this office.&quot; That occurred in this last spring term of the court. I
do not suppose a body of more prominent citizens could be assembled in Hale County. I

Delected the grand jury in accordance with law myself; at least, in connection with
the sheriff and circuit clerk, and I urged upon them the selection of those men. They
there had several attorneys to look over my fees the fees I charged and the attorneys
assented to them, so they have told me repeatedly since that the only thing I could be
complained of was that I had not charged the full fee I was entitled to by law

;
and there

has never a grand jury made anything else than a complimentary report of the man
ner in which my office was conducted.

Question. I wish to refer to page 176 of the testimony given by Governor Lindsay,
and ask a few questions upon it. He testifies that &quot; Mr. Blackford came to me at Mont
gomery, and, in conversation, said that he felt that his personal safety required ho
should

resign.&quot; Is that the conversation to which.you have made reference ?

Answer. Yes, sir.

Question.
&quot; I replied to him. that I would not accept his resignation for that reason

;

that I did not think he was in danger ;
and that I would not be a party to encourage

the resignation of any officer on account of such apprehensions, or on account of

threats.&quot; I desire to &quot;ask if you have heard of any other republican officers being
threatened or having Ku-Klux letters sent to them in this part of the State ?

Answer. Mr. George M. Duskiii, then county solicitor, has received such letters.

By the CHAIRMAN :

Question. The county solicitor of what county ?

Answer. Of Hale County. He has received these letters, one or two of them. C. \V.

Hatch, the postmaster there, has also received them,

Question. Did you ever hear that Arthur A. Smith, the circuit clerk of Greene, re

ceived such letters ?

Answer. He showed me two letters he received.

Question. Did he afterwards resign ?

Answer. Yes, sir.

Question. Ku-Klux letters ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Did you ever hear that Judge Luther R. Smith received such letters, and

was called upon to resign ?

Answer. I saw in a newspaper publication that the citizens of Livingston-
it was Livingston had met and passed a set of resolutions asking him to resign, stat

ing that he should not hold court there.

Question. Did you ever hear that the citizens of Choctaw had held a meeting am

passed similar resolutions ? T

Ansicer. I have heard that spoken of. I heard that spoken of in Montgomery.
was in Montgomery. I never heard anything except the conversation.
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Question. Did you ever hear whether the county officers whether the probate judge
and sheriff of Choctaw County had received threatening letters, and afterward had
resigned, from fear of their personal safety ?

Answer. Yes, sir; I heard that the probate judge of Choctaw County was compelled
to resign in consequence of the danger that surrounded him.

Question. Have you ever heard that the officers of Perry County had received similar
letters and threats ?

Answer. I had
;
and was told by Judge Williams that it was simply out of the ques

tion for him to stay there with&quot; any hope of safety. I think that was his language.
There is another Ku-Klux letter, I will state, since you mention that. While Mr. J. Q.
Smith was holding circuit court, in the fall of 1870 I think it was, he received a letter

I forget precisely the purport of it, but at all events he was very much alarmed about

it, and sent for Mr. Duskin, the solicitor, and myself, and consulted us as to what he
had better do, and, finally, said he would adjourn the court. We told him not to do so.

I said I did not think they certainly were so violent as that. Mr. Duskiu went out and
told some prominent attorneys there that he was apprehensive that Judge Smith would
adjourn the court, and they at once protested against anything of the kind

;
and Judge

Smith in the morning read the Ku-Klux notice to the bar of Greensborough, in Hale

County, and told them that if that was the feeling I think that was what he said if

that was the feeling, he would adjourn the court instanter, or something like that.

. The bar protested against it, and said they would certainly give him any protection
he wished

;
and there were a great number of speeches made by the gentlemen of the

bar.

Question. I invite your attention to another portion of this testimony. Governor

Lindsay says : &quot;I accepted his resignation with the belief that he had entered into au

agreement with his successor, a man of very good standing, a democrat, but of moderate
views. About the time I accepted his

resignation,
another party came up and pressed

upon me to give the appointment to him.&quot; Had you any agreement or understanding,
except the understanding and agreement to which you have referred already, in regard
to the sale of your real estate ?

Answer. None in the world
;
and so far from it, there were some of the citizens (the

negroes) of the county became very much interested in this matter, and told the peopfe
that they would follow me, or something of the kind, no matter where I went that
their only hope of protection was gone when I left the office; and the citizens, to make
the impression upon them that this was a voluntary act of mine, appointed a commit
tee, and a meeting was appointed, of white gentlemen and colored people, to meet at

Colonel Harvey s office. I met them there, and told the citizens that I did not want
to resign, that I did not want to leave the country, and that this matter the matter of

my leaving was compulsory entirely.

Question. Doctor, in the testimony you have given the committee, you have spoken
of the people of Hale County with considerable freedom. I desire to ask if you have

any feelingvs of animosity toward the citizens of that county ;
if you complain only of

their treatment to you as a republican, or if you have any personal grievances to com
plain of?

Answer. I can assure you, sir, that if peace could be restored to Hale County, if I

could feel that my life was safe there, I would not think of ever leaving it. To the

people there I hav/3 the fondest attachment, and nothing but a stern sense of duty,
with the hope that what 1 have stated here may be the means of bringing about peace,
would ever- have induced me to make the statement. I have not an unkind feeling to

a man, woman, or child in Hale County.
Question. Your differences, then, are political ?

Answer. Altogether, altogether.

Question. And in taking the course you have, you have followed your honest convic
tions in forming your party affiliations?

Answer. Well, sir, originally I obeyed the request of the citizens. In 1867, before there
was a republican party organized in the South, I was asked by the best citizens there
to preside over a meeting, that they would propose to co-operate with it; they thought
they had better, and it was my opinion, after we conversed about the reconstruction

acts, &c., that it was better that the people of the South should take these offices, take

charge of the politics of the country, and that we will all fall in and support the recon
struction measures of Congress. That meeting was called, and, according to their

request, I presided. Mr. Jeffries and B. L. Whelau acted as secretaries. Squire Wright
came upon the stand, where I was sitting. Mr. Boardmau, who had manifested a good
deal of interest in the acceptance of these measures, stated to Mr. Jeffries and Mr.

Whelan, here is the place to make connection. During that meeting the Rev. Mr.

Ramsey made some remarks that were very severe in regard to the reconstruction

measures, and the white people became a little alarmed about the acceptance of the
reconstruction measures, right on the ground. There was going to be a State conven
tion, a political convention. The negroes then selected several parties to represent
them in that at Montgomery, and when they went on the ground proposed to select
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a -white man
;
but these parties declined. Mr. Jeffries and Mr. WheHn all declinebut myself. I felt a little provoked at their course toward mo, and I ^up anda -tew remarks to the meeting. Subsequently, however, the matt.^^ ,;, ,,

and m July-it you will take the Alabama Beacon of July, you will Ml t} 1( s -
. ,men reassmmng their former position, and passing a set of relations 01 I, i f which v CWe hereby accept the reconstruction measures of Congress,&quot; and in th-t &quot;v- v r 11m harmony, as I supposed, and we went on cordiallyWil after tl ,., ,,&quot;-, / ,

Montgomery, when they concluded that this was a white man s party and a whiteman s Government, and then they all split off, and from that day to this 1 1 ave 1
&amp;lt; enthe subject of all the anathemas and maledictions that ever, I reckon, were heaped onthe shoulders ol any poor devil.

By Mr. BLAIR :

Question. Mr. Blackford, you have stated in your testimony that the people of theSouth show a disposition to conciliate the officers and soldiers of the United St-itV^when they make their appearance in any community, but you have assigned to them
a motive very derogatory to them. I wish to ask you whether the action of the
people ot Alabama 111 that respect is not open to another construction than the one
which you have given ?

Answer. None that I know of, sir,

Question. Is it not possible that they recognize the Army officers as gentlemen and .

treat them as such f

Answer. I do not think that they do.

Question. Is it not fairly possible that they accept them as brave antagonists, who
have m the late war shown courage and gallantry, and as such are entitled to the
good feeling and admiration of their opponents?

Answer. That is the case where those officers are democrats, and express an equalamount of hatred to the party now in power, or to the republican party. Wherever
those officers express that, I think their cordiality is then sincere.

Question. You believe that they are capable of any amount of deception in this
matter f

Answer. Yes, sir, to accomplish their own ends, I do.

Question. You fail to see any motive of magnanimity, or a just conception of their

condition, in their treatment of the soldiers of the North ?

Answer. Repeat that.

Question. You fail to see any just appreciation of the position of the soldiers of the
North toward them, in the people of the South ?

Answer. Yes. sir; I do not think they do appreciate them at all.

Question. In the attack which was made upon you in the county-seat of Hale
County, the town of Greensborough, was there no other motive, within your knowledge,
except their political hostility to you ?

Answer. None that I know of. I heard it afterward asserted, but I never credited
it for a moment, that there was a party, who had held the office before I did, claim* ti

that it was his by matter of right, and some parties, in order to offer an excuse for the

matter, stated that it was his act, and not the act of the community. That is, if I have
comprehended your question properly. I allude to the late Judge Hutchinson, now
dead. I have heard of that as an excuse.

Question. You have heard it attributed to him ?

Answer. I have heard that it was him that brought about and instigated this.

Question. Have you ever heard that it was because you had a negro woman in bed
with you ?

Answer. No, sir
;
I never heard any such thing.

Question. Was not that a fact ?

Answer. Sir !

Question. Was not that a fact ?

Answer. Which ?

Question. That you were in bed with a negro woman on the night when these people
visited you ?

Answer. No, sir
;
I was not.

Question. And you did not leave her in the bed when you absconded from that bed ?

Answer. I did not leave her in the bed when I absconded
;
there was no negro

woman there in bed with me. There were, in the alarm, negro women on the lot, and

when I ran out these negro women became alarmed
;
one of them ran into the room

attempting to hide herself at the time the Ku-Klux were surrounding the housr.

They thought the negro women and men, and everybody that I was still in tl

room, and ran in there to try to get me, and they closed up around the house, ami

caught her there, and she doubled up in the bedclothes to prevent being seen. This is

what I learned from the negroes on the lot afterward.

Question. Did you not hear it alleged that it was because you were openly cohabiting

with a negro woman, that this attack was made upon you ?

82 A
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Answer. No, sir, I never did, nor no other person in that community; and there is

not a white man, who is a gentleman, in that community, who will venture that
assertion.

Question. It has been asserted to me and I shall have the evidence of it.

Answer. Well, sir.

Question. Now, sir, was it not asserted openly, and was it not a fact, that in the sale

of your property there you also sold that office ?

Answer. If so, it was falsely asserted, and as a reference to that falsehood I refer you
to Mr. William D. Lee, Mr. Madison Jones, and, I think, John Henry Webb three

gentlemen who came to my office and asked me this question : Do you consider that

you have sold your office
;
do you leave here voluntarily now, or, if not, we are parties

now to the subscription for the purchase of your property ;
and if you do not say to us

they tried to extort the assertion from me if you do not say this is voluntarily done
wo will have nothing more to do with it. We do not propose to lend ourselves to any
such a thing.&quot;

I replied,
&quot;

Gentlemen, I would not leave this place for any considera

tion, if you will promise me protection.&quot; The office or the property solely, any gen
tleman there will tell you, was worth far more than what I got for it. There it stands
as a matter of observation. It is the square in front of the court-house. The rent of
the property was bringing me in, as you will see by that sale, somewhere between
seven and eight hundred dollars a year. And another valuable lot with stabling and

everything of the kind on it was all included for $5,500. That certainly could not be
included in a sale of in fact there never was an intimation to me but about four or

five mouths previous to that, immediately after the election of Lindsay that I alluded
to in my testimony to purchase my office. I had too much interest there. I owned,
I think, six fine horses there

;
one of the horses I was compelled to sacrifice at $300,

that I was offered $550, in Montgomery, for a half interest in, but I sold that horse for

about $200 to William Tinker
;
I called him Brick Pomeroy. I would not have touched

fl,000 for him. Put me right back, and put that horse in my possession now, as good
as he was, and now, with my facilities for carrying him off, I would not take $1,000 for

him. A black mare, also, a thorough- bred mare, I would not have taken $500 for her
;

and I sacrificed her for little or nothing. I had built a race-track there at an expense
a mile track at an expense of about $2,700 in money
Question. That is not responsive to my question.
Answer. I am just stating why I would nor have sacrificed these things.

Question. My question was as to the sale of the office.

Answer. There never was such a thing intimated, and upon your further investiga
tion from citizens there you will find that to be the case.

Question. The governor evidently understood the transaction in that light?
Answer. I do not think the governor did.

Question. I expect the governor understood what he thought better than you do. He
says so in his evidence.

By Mr. BUCKLEY:

Question. The governor, it seems, did not appoint the man who was recommended,
did he ?

Ansicer. No, sir, he did not.

By Mr. BLAIR :

Question. I will read, in this connection, page 176, and ask you that question:
&quot;

By Mr. VAN TRUMP:
&quot;

Question. The same man he had recommended ?
&quot; Answer. No, sir; his own appointment, recommended by the leading citizens of

Hale County, of both parties. Upon inquiry I discovered that the appointment of
either of them would not restore harmony to the people, and I therefore refused to

appoint either of them, and selected and appointed another man. I tendered the office

to him; lie did not know I was going to appoint him.&quot;

The WITNESS. The circumstances of that were these : when some citizen, I think it

was J. T. Walker, esq., asked me if I had any choice about who should succeed me, I

told him, &quot;Not a particle.&quot;
&quot;

Well,&quot; said lie, &quot;would not you as soon Mr. D. D. Gar-

rett, esq. had .it as anybody else 1&quot; I said,
&quot;

Certainly, but it is, immaterial to me, Mr.

Walker, who gets this office, perfectly so.&quot; Said he,
&quot; The citizens do not want Hutch

ison ; he is too violent entirely,&quot; and went on and said something else about Mr.

Hutchison, and that the people were very much opposed to him, and that he thought
Garrett would make a good officer, &c. I told him I had no objections to Mr. Garrett,
or Mr. anybody. Mr. Garrett sent forward his petition, and Mr. Walker went to Mont
gomery and represented him. In a few days afterward Judge A. A. Colenian went
there to represent the interest of Judge Hutchison, the gentleman I succeeded. A dis

cussion arose there, of the particulars of which I do not know a thing, except as I would
hear it from Mr. Walker s letters back to some citizens there. And MrJ3uskin, the re

publican representative in the legislature, urged upon the governor tiro appointment
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of Mr. Briggs, the then deputy sheriff. There was some feeling in opposition to him
so much so that Mr. Duskin in a day or two abandoned Mr. Briggs, and then stated t.-i

Mr. Walker,
&quot;

Suppose yon put my friend Hobson in and take him as a compromise &quot;

Mr. Walker remarked,
&quot; If I fail with Garrett, I believe that is the best policy

&quot; This
discussion went on before the governor there, for, I reckon, two weeks, may be m
may be a little less, but I think it was fully that time. I think it was more. It
f* 5Vill ft VP.TV lYlivftftl* 51.TI/1 f*.VlAfA &quot;\vnfi: n. rmr\fl /l/iol rvPo-sr/&quot;i fi/irri^ri-f. o Virvt-i-f 14- 1-r* /~^ rt , **1&amp;gt;^..

may be more,
more. It be

came very bitter, and there was a good deal ofexcitement about it in Grecnsborougb, andthen Mr. Hobson finally was appointed. The governor accepted the compromise man

I think that was his reply to me
;
that was all I had to do with Mr. Hobson s appoint

ment. I never said a word about it to any person at all. I say here now, while Mr.
Hobson is a warm, strong, devoted democrat, yet he is a gentleman, I think, and a
very good man, and I heartily agreed with Mr. Buskin when he stated that bethought
that was better than either of the others mentioned.

Question. The governor says,
&quot;

I heard no more of him&quot; speaking of you
&quot; for two

or three weeks, when he came to Montgomery in company with a gentleman from that

county, tendered his resignation, and at the same time presented a letter recommending
a party to succeed him.&quot;

Answer, That is a mistake.

Question. Did you present the letter ?

Answer. No, sir. That is a mistake. I did not present the letter, and no gentleman
went with me to Montgomery.

Question.
&quot; I accepted his resignation with the belief that he had entered into an

agreement with his successor, a man of very good standing, a democrat, but of moderate
views.&quot; This after refusing to accept your resignation when you placed it on the

ground that you were not safe in the county ?

Answer. Well, the former part of that statement, as you have it in my testimony.
He did say he could not encourage such a thing, and could not accept my resignation.
I then said to him,

&quot; What security do you propose now that I shall receive ; what
protection or security is there forme

;
how do yon propose to give me protection ? And

he went on to state to me jiist what I stated in my testimony, which was about this,
that I had alluded to the press, the Selnia Times, what it had stated about this out

rage, also that he had written to the people there in regard to the matter, and that

these things must be stopped, &c. That is just what I stated, and that is what he
stated to me.
Answer. And that he encouraged the organization of volunteer companies of militia

to give you protection ?

Answer. Yes, sir.

Question. He says he heard no more of you after the sentence that he refused to

accept your resignation on account of any such apprehension he heard no more of

you for two or three weeks, when you came to Montgomery in company with a gentle
man from that county, tendered your resignation, and at the same time presented a

letter recommending a party to succeed you ?

Answer. I never presented to him a letter of my own. I carried a letter there of Mr.

J. T. Walker, who requested the appointment of a gentleman to succeed me, but there

was never a gentleman accompanied me to Montgomery.
Question. All that I want is a distinct yes or no to the question. I have asked you

whether you had any understanding with anybody to receive money for resigning that

office, in case he got the appointment in your place ?

Answer. Never; emphatically, no.

Question. I will ask you another question. Is it not a very common practice among
the men in Alabama, who obtain office under similar circumstances with yourseli, to

sell those offices ?

Answer. I could not answer that question in a monosyllable.

Question. Answer it anv way you please.
Answer. Very well. I have heard of two such instances. Others who have resigned

have assured me positively that the only condition in their resignation I allude now

particularly to Judge Williams that the only condition in their resignation was t

they would simply take their property that they owned off ot their lauds at a reaso

,

a

Queltiw, What are the two instances in which you heard of a party selling office?

Answer. Mr. John S. Keffer, of Montgomery, I heard he sold his office outright, am

that Mr. Barber, sheriff of Montgomery, sold his office outright.

Question. Were they carpet-baggers ?

lot for $5,000 in ,he tow, of Manou. I
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have been in the house, and I think all that is necessary ^onld be merely to go and
see it, and inquire the price of property there, and see if that is all he got for it

;
all

that is necessary is to see that to convince any one that that is a mistake.

Question. Did Daniel H. Slawson, circuit clerk of the same county, sell his comniis-

Mon to Seawell Jones?
Answer. I never heard of any such transaction.

Question. Did the sheriff of the same county, also a State senator, Wyman by name,
sell out to H. H. Mosely for twelve or fifteen hundred dollars ?

Answer. I heard that asserted, but never knew whether he did or not. I heard it

asserted in conversation, but never spoke to Mr. Wyman or saw him during the time
he was sheriff but once, and that was before he resigned, or just about the time he

got the appointment, in fact. At the time of his resignation and leaving Perry County
I did not see him. I never heard, except in a conversation that occurred, I think, in

Montgomery, that he had done so
;
but I know nothing of the facts connected with

that. Of Mr. Williams I did, for I conversed with him freely on that matter, and told

him how wrong I thought it was for any person to make capital of the rights or the

suffrages of the people. The process by which these offices were sold was simply to
send in their resignations after recommendations were prepared for their successors.

Question. Is that the process ?

Answer. I understood, or I heard, that the gentleman who purchased Mr. Keffer s

office had the resignation of Mr. Keffer in his pocket when he went to the governor to

get the appointment of that place ;
and that if the governor gave him the appoint

ment, that then he was to receive so much money the amount I never heard until

lately. I heard it asserted since the present canvass commenced there, by some oppo
nents of his there is a split or bolt in the party that he got a thousand dollars for it.

I heard that asserted, and that that was the way that that was managed.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you hear that the purchasers of these offices were democrats wherever
they were reputed to be purchased ?

Ansiver. Yes, sir; altogether democrats.

By Mr. BLAIR :

Question. You served in the confederate army ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have your disabilities ever been removed?
Answer. I never had any disabilities to remove. I never took an oath of office in

the confederate army at all. I assure you I never did anything voluntarily. What I

mean by that is I wish to be understood thoroughly that my sympathy for the sick
and wounded of the confederate army, or for any person suffering, always prompted
every act of kindness to the soldiers. I gave the confederates myself, my whole office,
and everything of the kind, when they would come along there wounded, and when
ever they were not taken into the house even by other parties.

Question. Did not your oath of office, when you hrst assumed your office as probate
judge, require you to swear that you had never taken up arms against the Government
of the United States ?

Answer. Never voluntarily taken up arms, yes, sir.

Question. Or given aid or comfort to its enemies?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was the test oath required of State officers ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are you not mistaken in that regard, doctor ?

By Mr. BLAIR :

Question. It was required ?

Answer. Yes, sir. I took it.

By Mr. BUCKLEY :

Question. After 1868 ?

Answei . Yes, sir. I will tell you why I took it. You will recollect the opinion of Mr.
Hoar, the Attorney General of Andrew Johnson, who gave his legal opinion in regard
to that oath applying to physicians ;

and I never had done voluntarily anything for
the confederacy, in aiding or abetting the enemies of the United States. &quot;All that I

ever did was compulsory.
Question. In connection with disabilities, I will ask, by a bill which passed Congress,

were not all persons in the State of Alabama who had been elected to office at the
same time that the constitution was adopted in 1868, before election, relieved of their

political disabilities ?

Answer. I so understood it.
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Question. Be they republicans or democrats ?
Answer. I so understood. I learned that from Judge Whehin
Mr. BLAIR. That is not the question I asked. If Mr. Buckley h-ul mid itrontum t,my question, he would have found that was not involved in my question f 1 Tno

Mi
6

BVcrn^
1:

VriUired
i

a11^ ffifrS elfted at that time * Steffi t it oathMi. BUCKLEY. I beg pardon, general, not State officers.

lecture*
^ *** ^^^^ ^ rePealed at a subsequent session of the

tu?ion
&quot;* WaS neVCr my uuder8tondinS- That *t part of the consti-

Mr. BUCKLEY. The disfranchise clause was part of it. That disfranchised a certainclass of people from voting at the time the constitution was adopted. By a two-thirds vote of the legislature, that might be removed.
Mr. BLAIR. The witness has stated that he took the oath. I expect he knows whether

ilG TOOli ITJ Or HOT)*

The WITNESS My impression is that I took the test-oath. I took what is known asthe iron-clad oath, which I feel that I could have taken every day in tho week, and I
teel that I could do it as conscientiously as I know that I have to account for what Iam saying here.
Mr. BLAIR. That answers my question.
The WITNESS. I do not think, however, that the test-oath was administered to me as

an officer
;
but I have taken the test-oath for some cause or something or other I am

satisfied. I am not positive as regards my office, but I am positive that I have taken
the iron-clad oath.

Question. You held the office of probate judge for about two years and a half?
Answer. About two years and a half, sir.

Question. You were never interfered with in that office until the time you have men
tioned here ?

Answer. The 19th of January.
Question. That made about two years and a half you held the office ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Now, if you will allow me to ask you. what do you mean by being inter
fered with f

Answer. Being attempted to be injured in any way except at this time ?

Question. Yes.
Answer. Well, no sir, I do not believe that I had, except I have had parties to como

into my court, the county court, and attempt, by noises, &c., to overawe my decision,when a white man was being tried for beating a negro, and when there was some violence
there in the town some fighting, or something of that kind. I have had parties to come
in, and by menaces and whispering, &c., I have been interrupted in that way two or
three times. On one or two occasions, while attempting to make speeches, I have had
men walk up with their knives drawn on me.

Question. Give us the names of those parties who drew their knives on you when
making speeches.
Answer. On one occasion the.democrats were holding a meeting over at the court-house,

just across the street, and I was sitting in my office. They called the negroes up there.

A great many went. There was a man named Mr. Eosscr, who stated to the negroes
that lie was a conservative man an old-line whig, &c. The negroes listened to him a
little while, and turned around. I suppose one hundred or two or three hundred
may be one hundred and fifty and they came over to the office and commenced halloo

ing for me to come out.
.
I went out on my piazza and told them I did not wish to make

them a speech ;
that I did not think it was proper; and about that time, Dr. Moore, a.

very prominent man there, was drinking a little, and he came up towards me with his

knife. Several of the white people caught him, and some of the white people stood

back, and said, &quot;Let him alone.&quot; I desisted from the speech, and several other men.

came. This created a good deal of consternation, and several others rushed me back
into the office. On such occasions as that, I was frequently interrupted politically.
There was no person there, in the discharge of the duties of my office, interrupted ine,

that I now recollect of.

Question. Is it not a fact that you made frequent attempts to disorganize the labor of

the county by making statements to the negroes that they were not paid as much as

they ought to have, interfering with the bargains the negroes had made with their

employers ?

Answer. The reverse of that is the fact. I have made all my speeches publicly, where

white people came and listened. I urged the negro, in the presence of white men,
to make the best contract he could, and. when he did make that contract, to abide by
it in good faith, and to give that man good service

;
that can be attested by the very

best men in that community, the planters of that country j
and I never heard o

one man that made a complaint in thai; way, and that was not in regard to that, hi

the fact of my right to advise the negroes in any respect whatever. I will nauie fcj
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gentlemen who were in the habit of hearing these speeches, so as to give you the ben
efit of their evidence; they are responsible gentlemen, too; you can take for that class
of men such men as William D. Lee, E. O. Jones

Question. Allen Jones ?

Answer. I do not know whether Allen Jones ever heard a labor-speech or not. John
H. Y. Webb, Mr. Castlemain, Dr. Wadsworth, I think Dr. Peterson, the brother-in-law
of Dr. Wadsworth. I could not recollect, but a large number of citizens usually came
up to hear what I had to say, and if they ever objected to it I know they would have
told me so.

Question. In speaking of this attack of which you complain, made on you by dis

guised men, you say that four months prior to that &quot; a prominent confederate general
asked me to resign, said I had better resign, and in the second conversation I agreed to

it if they would nay for my property. A kind of negotiation ensued.&quot; Mr. Thomas
Day, partner of Judge Colemau, appeared for you in this?

Answer. No, sir
;
he appeared for the other parties.

Question. Mr. Day?
Answer. Yes, sir.

Question. Who was this prominent confederate general who asked you to resign ?

Answer. It was General Racker.

Question. On what occasion was it that you drew your pistol upon a United States

Boldier, and told him you would shoot him if he would not desist ?

Answer. It was on the day of the election.

Question. What election ?

Answer. For the constitution
;
the day we voted on the constitution. I think that

was the day.
Question. What office did you hold then f

Answer. No, sir
;

it was not the day of the constitutional election, it was the day on
which the election, I think, of officers took place, and I know that I was or at least

my impression is that I was probate judge at the time; that is my impression, that I

was probate judge at the time.

Question. The officers were elected on the same day the constitution was voted for
;

you were voted for as probate judge on the same day the constitution was voted on.

So you could not have been a probate judge until you were elected and commissioned f

Answer. No, sir
; my impression is that it was after I was probate judge that that

occurred. I think I told him by virtue of the office that I held, if he did not desist-

from this I know that was my assertion to the soldier.

Question. Was that a proper act for an officer, a conservator of the peace?
Answer. I do not know that it was, but the acts of violence going on, I thought, de

manded it, and the sheriff of the county had left and left these soldiers there to do just
what they pleased, and they were drunk

;
and when I asked them several times to de

sist from this thing, and this fellow clapped his hand on his pistol, and I had a large
Derringer in my pocket, and I told him he should do it.

Question. You drew your pistol on him ?

Answer. Yes, sir
;

I drew my pistol.

Question. Was it not your duty to have arrested him ?

Answer. Perhaps it might have been, sir; I did not think so
;
in the midst of that ex

citement I did not think so, sir.

Question. If a peace officer sets such examples they cannot complain that they are

followed by others.

Answer. Yes, sir
;
that may be all true, but the peace officers had all forsaken me and

I was there, either to let the election go by default which was the object, I thought,
to break it up and let it go by default or else to pursue that course, and I resolved on
that to get him away from there.

Question. Would not the course have been just as effectual if you had arrested him
in the name of the law ?

Answer. I think the parties around him would have resisted the arrest.

Question. Would not they have equally resisted your firing upon him.
Answer. I think not

;
I think, perhaps, I would have fired on him if he had drawn

his pistol on me
;
if he had drawn his pistol on me I know I would. When they saw

it was going to create a difficulty the rest of the soldiers carried him away.
Question. I simply wanted to understand how peace officers executed their duty?
Answer. That was my belief at the time that occurred. I went four or five times to

him to try and dissuade them from that course, and when I would go off they would
come back and keep it up until the negroes began to be very much alarmed, and I

then went over and determined to try to force him away from there.
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DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871.

JAMES A. YOUNG sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness is called by the minority, and the examination will be
conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR:

Question. Will you state your residence?
Answer. I reside in the town of Linden, the county-seat of this county.
Question. How long have you resided there ?

Ansiver. I have resided at that place between thirty-seven and thirty-eight years.
Question. What is your employment or profession ?

Answer. I am a lawyer by profession.
Question. Judge, will you state whether you have recently been employed to look

over the expenditures of this county ?

Answer. Yes, sir. I was appointed by the county commissioners court, which has
charge of the county revenues, as a special commissioner, associated with another gen
tleman, to investigate the condition of the county treasury from 1865, since the termi
nation of the war up to the date of our appointment, which was about the month of

May, I think.

Question. Will you give the committee the result of your investigation, stating the
rate of taxation in 1865 and now, the amount of revenue collected and expended in
1865 and at this time ?

Answer. I do not remember now the percentage. It is based on the assessment of
the State tax, and the same rate of taxation

;
I do not remember now what that was

during this year. I know there was no tax collected in 1865. I do not remember what
the rate was, until the last year, which was about 75 cents on the $100 for the State,
and the same amount for the county. The amount of taxes assessed, I think, for

two years preceding the last year, was somewhere about from $25,000 to $30,000, of
State tax, and the same amount of county tax.

Question. WT
hat was the amount collected in the last year ?

Answer. The last year it was not so much as that. I do not remember now the pre
cise amount. It is something like, I think, $18,000 or $20,000. The whole assessment

probably was more, but the amount collected was, I think, about that.

Question. The whole amount assessed was not collected ?

Answer. No, sir
;
a great many insolvencies.

Question. What was the amount ordinarily collected and expended prior to the war,
in this county %

Answer. I think about $12,000 was the amount required for the ordinary expenses of

the county from ten to twelve.

Question. Was the taxable property, upon which the assessment was made, larger
than now ?

Ansiver. Very much larger ; very much.

Question. About how much, if you can tell ?

Answer. Well, sir, the real estate valuation in this county was, I think, about five or

six millions
;
the personal property I do not remember now. There were some 22,000

slaves in this county, and their average value was estimated at about $500 per head,

prior to the war. I &quot;did make the estimate frequently, but my recollection is not very

good now, and I cannot state the facts with any certainty, without having refreshed

my recollection in regard to these things.

Question. Is real estate considered now as valuable as before the war ?

Answer. No, sir
;

it has depreciated very much.

Question. How much one-third ?

Ansiver. Lands have mere than that.

Question. One-half?
Answer. I should say that they have depreciated at least 60 per cent., or two-thirds,

you may say. Lands that sold before the war for fifty or sixty dollars could not now

be sold for more than twelve or fifteen at the outside.

Question. How is it with the live stock o the county ?

Answer. Well, sir, the live stock is more valuable here now than it was then, bi

the quantity, the number, is very much less.

Question. &quot;How much?
Answer. I think that is reduced at least half or two-thirds.

Question. There is not as much here by what ?

Answer. Not bv two-thirds, according to my estimate and judgment.

Question. What, in your opinion, is the reason of the decrease in the numbe:

stock ?

4imoer. It is owing to*the depredations of the colored population mainly.

Question. And is it difficult, to raise live stock on that account here!

Answer. Yes, sir, almost impossible in many portions of tins county. JPlanters and
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those engaged in planting generally are abandoning the attempt to raise hogs, partic

ularly, and even cattle. They find it impossible to keep them.

Question. They have abandoned all attempts to raise their own meat ?

Answer. Yes, sir. I don t say that it is so in every part of the county, because there
is a portion of this county where the population is almost entirely white, and there

they can raise stock, but that is not more than one-third of the county.
Question. In that portion of the county in which the colored population predomi

nates it is found almost impossible to keep stock ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is that the case generally in that portion of the State where the colored

population predominates ?

Answer. I think it is.

Question. Then, as I understand you, the taxation is about three times what it was
for county purposes prior to the war, and the subjects of taxation have diminished.
Answer. Yes, sir.

Question. Probably two-thirds ?

Answer. Two-thirds, I should say.

Question. Judge, I see from some recent publications in the newspapers that there

has been recently quite a disturbance down at your place, Linden, in which a man
by the name of Jones, the present senator of this district, figured pretty largely. Will

you state to the committee all that you know in regard to that disturbance 1

Answer. I will do so. Mr. Jones, it seems, had made an appointment to address
he is a candidate for the office of sheriff in this county and he had given out a,n ap
pointment to address the public on last Saturday week

;
I don t remember the day of

the month. Ho came there, and a number of persons, almost exclusively of the colored

population, attended there on that day, to the number, according to my estimate, of
two hundred and fifty to three hundred. I was there. I saw but few white persons,

comparatively ;
I suppose there might have been thirty or over not more than thirty

who do not reside in the place ;
I do not think there were that many ; perhaps iifteen

or twenty. About 13 o clock on that day ho walked over to the court-house with a
number of his colored friends. Mr. Drake was along with him, who was formerly clerk

of our circuit court
; they carried a flag. He got up in the gallery, in front, and com

menced his address to those that were present. It was about 12 o clock when he com
menced, according to my recollection. When he commenced his address I stopped
about ten minutes and heard the opening. Being of different political opinions, I did
not hear anything or see or find anything to complain of, or that gave me dissatisiac-

tion, but it being near my dinner time I went off home, some three hundred yards. I

looked at my watch as I wasgoinghome ;
it was quarter after 12. When I got my din

ner, just as I got up from the table, which was about 1 o clock, some one called to me and
.said there was a .great disturbance over in the town. I picked up my hat and ran
over. When I got there I found a high degree of excitement. I did not see Mr. Jones,

though. I made some injury what had become of him, and a gentleman informed me
that they had carried him into a room in the court-house, and he was there

;
that he

requested me to go and stay with him. I went there. I had not seen the difficulty. I

was not present when that took place. When I went into the room he seemed to be
in a good deal of alarm. I saw myself there was a good deal of exasperation and ex
citement among those persons that I saw. He begged that we Avould protect him. We
give him what assurance we could that we would protect him. I was not arrued

myself; I never carried arms in my life. He had arms there to protect himself. After

remaining there some time he wanted to get away from the place ;
he thought his life

was in danger, and I thought so too at that particular time. He made some sugges
tions about how he was to get away.

Question. Who did ?

Answer. He did. I made one, and proposed that he have a horse brought around to

the back of the house and get on it and get away, and I would have the attention of
those persons who seemed to be excited drawn to the other side of the street. After

speaking of different modes of getting him out, he suggested that if he would sign an
instrument in writing withdrawing from the canvass, and not attend these appoint
ments that he had made, and other appointments in the county, whether that would be

satisfactory to the public to those persons who Avere so much exasperated. I thought
at the time that it would not, and told him so. Afterward he made his proposition
again, and I told him I then had another gentleman, Dr. Riddle had come in to stay
with him, and to keep out any persons that might wish to force themselves into the
room where he was I told him I would go out and ascertain whether or not that
would allay the excitement and ill feeling. I went out and saw Colonel Wool!

,
who

was then making great exertions to stop the excitement. He thought that if he would
sign such a paper as that, and it was made known to the exgited crowd there, that it

jvould allay the excitement. At my request, he wrote it and carried it to Mr. Jones,
and he signed it; and after he signed it he said he desired to be protected, and we gave
him the assurance that he should be

;
and he came out with us then into the street, the
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,&quot; i
Q1S C01ore(1 mends to go home and attendtheir business, ami vote for the other candidate. These are the lets. As to 5Swwere with him, as he.seemed to be very apprehensive that there might be some personthat might take his life, nearly every white person present went with him and il

gave him assurance that no harm should come to him, and they guarded him Some ofthe men that were most excited in the outset were persons who went with him three
or four miles on the way. Those are the facts that came within my knowledge Now
the origin of the difficulty I cannot speak of, because I was not there- it took
place alter I left. I see he states in this paper that he was interrupted at the
outset. I do not remember of hearing anything of the sort while I remained,but other gentlemen who were present can state how it arose. Those are the facts as
iar as I am able to state them, and of my own personal knowledge. I will state
farther : He seems to intimate here that the flag he had with him was treated with
disrespect. There was nothing of the sort came within my knowledge. It was taken
down. When he came out it was left where it had been planted on the balustrade.
It was there, and when they were about to start the driver who carried him there
a colored man, said that he wanted it, and spoke to Colonel Woolf,sayiu- that ho
wanted it, and ho told him to go and get it. Ho said he was afraid some one might
interrupt him. Colonel Woolf told him that no one would interrupt him at all ; the
nag was his

;
he could go and get it, and he would go with him

;
and he did

go with him, and they took it off. When he was about to take it down the colored
man told him to cut the strings by which it was fastened on the staff, and they took
it oft. I think probably the negro might have felt some apprehension, but it was taken
off and given to him, and he brought it home. There was no disrespect shown it while
I was there, and I am satisfied there was none. I mention that because his statement
seems to imply that there was. I have not read the whole of it. If there was any dis
respect I certainly did not see it or hear of it. I don t think there was any such dispo
sition on the part of any one.

Question. What was your information, if you have any upon which you place re
liance, as to the cause of the excitement against Jones ?

Answer. Well, sir
j
the impression from those persons who were there and who had

become excited was that he desired that there should be a disturbance for the purpose
of making political capital ;

that was their idea. I heard that expressed before, but.
from the information I got, when this difficulty occurred he had spoken probably three
quarters of an hour, perhaps longer, at least some considerable time, and he had made
a charge that a number of democrats had applied to him to be put on the radical
ticket for the county offices here. A gentleman who was a democratic candidate
present called to him to give the names of those persons. That I think was the iirst

interruption. Afterward he made some other charge ;
I do not remember what it was.

Some men called on him in relation to that, and there were some drunken persons
about the streets there that were hallooing, which is not an unusual thing at these

public meetings ; though not immediately in the crowd they were off on the other
side of the street.

By the CHAIRMAN :

Question. What do you say they did ?

Answer. They were hollooing occasionally and swearing whether they addressed him
or not I do not know

; perhaps some of them may have done something of that sort

in response and he stopped speaking and said he would not go on, and a number of
them called on him to go on

;
that he should be heard. He declined going on. He stood

some several minutes, had some conference, perhaps, with some colored persons that

were up on the gallery with him, and put his leg over the bannister and whistled. Tho

disturbance that was below was this, I supposed: there was some talking below about
that time; there were only one or two white men anywhere near there, according i-&amp;gt;

the information I got. He picked up his umbrella. He had a pistol that he carried up
with him a large pistol ;

he took the pistol,either out of the umbrella, or it was with

the umbrella, and took off his watch and breast-pin, and took out his pocket-book and

gave it to a deputy sheriff that was there, and picked up his umbrella and said, &quot;Take

that umbrella, too!&quot; He picked up his pistol in his right hand and said ho was ready
for a fight, and came down. When he came down there was but one white man, I am told,

anywhere near him. That was a man who was intoxicated, and they had had some

difficulty or some bad feeling on a previous occasion. From the information I have, .-i

Bumber of negroes fifteen or twenty suddenly appeared there with donble-1

guns. The consequence was that the&quot; white men immediately ran and got what wea

pons they had, and they came out and there threatened to be a serious difficulty.

Question. Will you speak louder ?

Answer. I will repeat : when Mr. Jones came down, suddenly appeared a nui

negroes with double-barreled guns, and the white men that were there all except &amp;lt;
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or two men that were near Mr. Jones at the time
;
most of the white persons were on

the opposite side of the street when they saw that they ran off and got pistols, and.

perhaps, two or three of them got guns, and came back. The difficulty then threatened
to be a serious one. Mr. McNeil, one of the candidates for office in this county, ran up
between them and called on them not to shoot, and Mr. Jones told him that he would
give up his arms, and that he must protect him. He took his pistols be had two revol
vers and a large pistol I do not know what kind. I saw them in the room when I

went in with him. One was a navy repeater, and the other, a smaller size, a pocket-
repeater, and a large pocket-repeater ;

I did not notice what kind it was, but a large
one. They were in the room and were returned to him. When they earned him into
the room they give him back his weapons, and set about allaying the excitement and

ill-feeling that had been generated.
Question. Was any one injured in this ?

Answer. No, sir; I did not hear of any person being struck at all. I did not hear on
that day of any personal injury done to any person. There was a pistol went off acci

dentally and shot a horse. That was all the bloodshed there was on that day that I saw.
Not a drop of human blood was shed.

Question. No blows inflicted ?

Answer. No blows that I heard of, sir.

Question. From your information it appears that Jones, while there were very few
white men on the ground, took his pistol in his hand and divested himself of his valu
ables and went down and said he was ready for a fight ?

Answer. That is
1 the information I had.

Question. And that about that time negroes appeared upon the ground with their

weapons in their hands ?

Answer. Yes, sir.

Question. This gave rise to the arming by the white people and the excitement which
ensued ?

Answer. Yes, sir
;
so I am informed.

Question. Who gave you this information ?

Answer. I got it from a number of persons. I got it from Mr. McNeil, the gentleman
who interposed at the time, and, perhaps, was the cause of the difficulty being pre
vented.

Question. What is his first name ?

Answer. Malcolm. This gentleman you saw here yesterday. Mr, Frederick McNeil
was there also, and I got much about the same facts, I think, from him. I cannot
state certainly the different* persons who gave them to me, but they all correspond.
The white persons with whom I conversed all correspond in substance in their state

ments.

Question. Jones states in a card, which I have seen published, that in going to this

meeting he was fired upon. Did you hear anything of that ?

Answer. I heard that morning that he had said he was fired on, but I did not credit

it myself, and I do not think any white person about the place did. A gentleman, Mr.

McKiuney J. C. McKinuey who plants about a mile or two on a road that turns off 011

this road from here to Linden turns off in a swamp and runs angling from it about a

mile or a mile and a half up that road came into it behind Mr. Jones, about a hundred
and fifty yards, ho informed me, and he said he heard no gun. He passed through
this same swamp.

Question. What was his name ?

Answer. McKinney.

By Mr. BLAIR :

Question. Came to town behind Jones ?

Answer. Behind Jones.

Question. He was in sight when he got into the road that Jones was on ?

Answer. Yes, sir
;
he traveled, following him, or behind, and said ho did not hear any

gun.
Question. He was in sight of Jones ?

Answer. He was in that part of the swamp.
Question. He heard no shot that drew his attention ?

Answer. Shooting in that swamp can be heard any day, almost any hour of the day,
for the freedmen along the edge of that swamp are great hunters. I can say that my
self, for I am sometimes in the swamp myself, out hunting. I have never been there

yet that I have not heard guns frequently. I make this statement, not upon my own
knowledge, but upon the information of this gentleman.

Question. It would have been hardly possible for such an occurrence to have taken

Elace
as he describes Mr. McKinney following him at a distance of one hundred and

fty yards without observing it ?

Ansiver. He might certainly have heard it
;
I should, and I think he would be as apt

to notice it as I would.
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By the CHAIRMAN :

Question. Is the taxable property of the county appraised every year, both the real
and personal estate, under your laws?

Answer. Yes, sir
;

it is given in according to the valuation.
Question. Appraised for purposes of taxation ?

Answer. Yes, sir
; by an assessor.

Question. Do you recollect what the aggregate of the appraisement of personal and
real estate in this county was at the last appraisement f

Answer. No, I cannot remember precisely.
Question. Or the appraisement before that, if you cannot remember the last one ?
Answer. I can only remember distinctly the appraisements of the property prior to

. Question. What was then the total appraisements before 1861 ?

Answer. The average value of real estate was about eight or ten dollars an acre in
this county.

Question. In 1861 ?

Answer. Yes, sir.

Question. The value of the real estate here, according to the estimates made, was
about $6,000,000 ;

was that considered a fair valuation of the real estate ?

Answer. Yes, sir.

Question. An average of $10 per acre through the county?
Answer. Yes, sir.

Question. What was the valuation of the slave property, in round numbers?
Answer. The valuation of slave property was much larger than that ; it was, I think,

about |12,000,000, if I recollect right.
Question. About double the value of the real estate ?

Answer, Yes, sir.

Question. What was the valuation of the personal property, exclusive of slaves?
Answer. There was a large proportion of the personal property that was not at that

time taxed. I do not remember distinctly as to what the value of that was that was
taxed.

Question. The slaves and the real estate amounted to $18,000,000; would the per
sonal property increase that to $20,000,000 ?

Answer. Yes. sir
;
that was about the valuation of the property, according to my

recollection.

Question. What is the area of your county; how many thousand acres, or how many
square miles ?

Answer. There were about 1,050 at that time; since that there have been two town

ships three, I believe that have been cut off and added to the county of Hale, above

this, which would be about one hundred and ten square miles taken off.

Question. How much would that portion taken oil and added to Hale have amounted
to in 18GO

;
I mean what proportion of the $20,000,000 of valuation of property of all

descriptions would belong to that portion since annexed to Hale County ?

Answer. Well, sir, that was the most valuable, or as. valuable as any other portion
of the county, and the average value of the lands there, I suppose, would have been at

least $25 an acre.

Question. According to the valuation of 1860, would the three townships, added to

Hale County, have amounted, according to the appraisement, to probably three or four

millions ?

Answer. Something like, I should think, two millions, or two and a half; perhaps not

more than two millions.

Question. Your county taxes since the war have never at any time, I understand you,

amounted to more than 75 cents on the hundred dollars ?

Answer. Seventy-five cents. The tax at this time is about $1 25 the county tax-
but before this it was 75 cents on the hundred dollars. .

Question. What was it before the war ?

Answer. It was 20 cents on real estate, and I believe about the same on personal

property.
Question. The aggregate of taxes collected for county purposes last year, I under

stand you, was from eighteen to twenty thousand dollars ?

Answer. I think it was something like that.

Question, Before that it amounted to something like twenty-five or thirty thousand

Answer. The assessment one year amounted to $33,000, I think.

Question. Will you please state the different purposes for which these county W
are levied ? Give to the committee the different items of expenditures under you

laws.
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tions for building bridges absorb perhaps nearly half, if not quite, of the county tax.
These are the two principal ;

the others are miscellaneous.

Question. You may name what other expenditures are made from county taxes.
Answer. From the county taxes we pay our jurors and our State witnesses, where

they are not paid out of the defendants.

Question. Do you pay also the expenses of criminals ?

Answer. Yes, sir; the expenses of feeding prisoners in jail.

Question. Court expenses ?

Answer. Yes, sir, court expenses.
Question. And stationery for offices, and fuel and light for offices ?

Answer. Yes, sir.

Question. Expenses for holding elections ?

Answer. Yes, sir.

Question. Venires for summoning grand and petit juries ?

Answer. Well, that is embraced in a special item. They are required to allow the

public officers a salary for all these public duties.

Question. Are they paid out of the tax ?

Ansicer. Yes, sir; out of the county tax.

Question. Are the salaries of
your&quot;

assessors and collectors paid out of the county
taxes 1

Answer. They are paid out of the county taxes.

Question. Are all your county officers paid out of the fund raised by county taxes?
Answer. They are. They are paid for certain services, but their principal salary is

derived from fees
;
but they receive also from the county sums for services that they

render, considered strictly public services, and not for the benefit of individuals.

Question. Will you please enumerate the different classes of officers who are paid
from the county fund
Answer. The sheriff receives a salary of about $200 or $250 240, I think is the

amount, unless it has been changed by the last legislature as a salary for his public
services, strictly for the public. The balance of his pay is derived from fees. The judgo
of probate receives the same amount.

Question. From the county treasury ?

Answer. Yes, sir
;
from the county treasury. The clerk does not receive so much.

His salary, I think, is about $150 per year.

Question. In all these cases these officers receive these salaries for general or public
services that cannot be properly assessed against individuals?

Answer. Yes, sir. There have been some changes of fees, and I am not positive that
I am correct as to the amount now allowed under the later acts of the legislature, for

I have not had occcasion to look at them, but those were the salaries that for a great
many years were allowed to the public officers.

Question. You have named three classes of officers
; you may go on with your en it

ineration.

Answer. The tax-collector gets his percentage out of the county taxes. The assessor

gets the same out of the county taxes the same rate or percentage.
Question. What usually is the aggregate of the fees of each of these officers, assessors

and collectors, in Marengo County ?

Answer. I would have to make a calculation, probably, to do that. The tax-collector

and assessor receive each, I think, ten per cent, on the first thousand dollars, five

per cent., perhaps, on the next two thousand, and two and a half then on the next
three thousand, and two per cent, on the balance for State tax. They are only en
titled to one-half of that amount for assessing the county tax and for collecting it

Question. One-half of the amount the State allows ?

Answer. Yes, sir
;
one-half of what the State allows for collecting the State tax; that

is my recollection.

Question. Now, applying this scale to the amount of revenues collected in this

county, assuming these county revenues to be $25,000 per year, what would the com
pensation of the collector of taxes, in your opinion, amount to ?

Ansiver. It would amount to about you mean for collecting the State and county
taxes both I

Question. I mean just for county taxes?
Ansicer. I should think it would amount to about six or eight hundred dollars

; $600,

perhaps.
Question. The assessor would receive about the same amount ?

Answer. Yes, sir
;
about the same amount.

Question. What other officers besides the assessor, collector, sheriff, and judge, that

you have enumerated, are paid from this fund ?

Ansicer. I do not remember now at this moment
;
the county commissioners, the

members of that court are entitled to per diem.

Question. There are four of these commissioners?
Answer. Yes, sir.
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Question. What per diem ?

Answer. Six dollars per day.
Question. And mileage ?

Answer. Yes, sir.

Question. How much ?

Answer. Five cents per mile going and coming.
Question. How often do they hold court ?

Answer. Their regular terms are required by law to be held four times a year
Question. Are the periods of session limited by law ?

Ansiver. No, sir
; they sit as long as they have business before them. Their regular

terms arc not limited
;
some special terms are.

Question. They may hold special terms besides the regular terms appointed by law
Answer. Yes, sir.

Question. They may call their meetings or sessions at any time they please ?
Answer. Yes, sir : by giving the proper notice.

Question. Now, are you able to state about how much the fees of all your county
commissioners amount to in the aggregate per year ?

Answer. I don t think I have ever made any estimate of them. It would be very un
certain, for some years they hold more special terms than others

; they sit longer, owiii&quot;

to the business. I could not give you any satisfactory estimate.

Question. Have you now exhausted the list of officers who are paid from the county
treasury ?

Answer. I do not remember any other at this time except justices of the peace, who
act as coroners. We have had no coroner in this county for several years, and justices
of the peace hold inquests.

Question. Are the expenses of each coroner s inquest paid from the county treasury?
Answer. Yes, sir; they do not amount to a great deal. The printer who does the pub

lic printing draws pretty heavily upon the county.
Question. The county printing is also paid from the county treasury?
Answer. Yes, sir

;
the public printing is paid out of the county treasury.

Question. All of the blanks, &c.
;
that are published?

Answer. Yes, sir, and stationery for all the offices.

Question. Your county officers are required to make an annual exhibit of the amount
of taxes collected and the way disbursed ?

Answer. That is their duty/
Question. That is published in one or more of the newspapers of the county?
Answer. It is required to bo so by law.

Question. Has that duty been performed ?

Answer. Not as strictly as it should have been.

Question. Do you mean that the officers charged with that duty have neglected it

any year ?

Answer. Yes, sir
; they have neglected it the only officer who is required to ma Ice

publication; the
judge&quot;

of probate is required to publish the licenses he issues. That
is another source of revenue that has not been mentioned. The county treasurer, who
receives the county tax on licenses, is required to make publication of all the licenses

granted, and the amount received for them, I think, every throe months.

Question. What officer is charged Avith the duty of publishing, for the information of

the public, annually, an account of all the moneys collected and disbursed in the

county ?

Answer. It is the duty of .the judge of probate to publish the account submitted to

the commissioners. It is the duty of the judge of probate to have the county treas

urer s account, after it has been passed and allowed by the commissioners court, pub
lished in the newspaper appointed by law to do the public printing for the county.

Question. Where roads are either opened or repaired, is it done at the expense of the

property-holders adjoining the roads, or at the public expense ?

Ansu-er. It is not done by taxation. Each individual in this county between certain

ages is required to work on roads.

Question. But is there no road-tax laid ?

Answer. No, sir.

Question. No road-tax money-tax laid and collected ?

Answer. None at all.

Question. You have nothing but the labor-tax for the opening and repairing of high

ways ?

Ansiver. Nothing at all.

Question. How are your bridges built and repaired ;
from what fund is the expei

drawn ? ,,

Answer. In this county a great many bridges are required; many of them are small

bridges, that are required to be kept up to be built and repaired kept;up by t.

overseers of the road with his road-hands ;
the other bridges that could not, witli ti
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number of bands apportioned to the roads, be built by them and kept up, are kept tip
at the public expense ; paid out of the county treasury.

Question. I understand that last year one-half of the county taxes was expended in

the construction or repairs of bridges ?

Answer. I did not mean to say that. I say that to keep them up would require one-

half; but I do not know that one-half of the county-taxes of last year was appropri
ated to that purpose.

Question. After the close of the war, were not your bridges in the county generally
in a very bad, dilapidated condition ?

Answer. Yes, sir
; they were generally so.

Question. During the war not much attention was paid to the repair of bridges, was
there I

Ansiver. Not a great deal, sir.

Question. Has not the outlay per year on that account been much larger than it was
before the war
Answer. It was much heavier for the first two or three years after the war. The

commissioners were authorized, I think, by au act of the legislature passed in 1865-^66,
to issue county notes to be taken up in taxes, for the purpose of relieving the county
from taxation at that particular time, at least from too heavy taxation

;
and a large

portion of the bridges were built at that time
;
but still there have been many of them

that have been thrown on a later period; so I have no doubt that the expense has been
much heavier in building of bridges, in consequence of the condition they were left in

at the termination of the war, during all the years of that time.

Question. Has the number of your paupers been greater since the war than before ?

Answer. Yes, sir, I think the number has increased
;
to what extent I do nob remem

ber now.
Question. Is the public money expended for the support of pauper colored people as

well as white people ?

Answer. Yes, sir.

Question. No distinction is made ?

Answer. None, that I overheard of.

Question. About how much do you think has been expended per year, since the war
ended, for the support of the poor in Marengo County ?

Answer. I am not prepared to give you an estimate; it was not embraced in the duties

I was called on to perform. I did not make the examination, and couldn t answer.

Question. You spoke of jurors being paid from the county treasury ; you mean both

grand and petit juries ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. And for all courts where juries are called ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Are they all paid out of the fund of fines and forfeitures 1

Ansiver. That was the case, but au act of the legislature was passed, perhaps, at the
last term, consolidating the funds. Before that act was passed, consolidating the fines

and forfeitures fund with the general county fund, jurors certificates had been paid
out of the general county fund, and not out of that special fund.

By the CHAIRMAN :

Question. How many courts have you in Marengo County -in which juries are called?
Answer. Only the circuit court now.
Question. Has the probate court no power to summon juries ?

Answer. Only in special cases
;
in contested wills, perhaps.

Question. Whenever they are called they are paid from the county treasury ?

Answer. Yes, sir.

Question. Your circuit court sits twice a year ?

Answer. Yes, sir
;
and sits two weeks each time.

Question. Your jurors are paid how much a day ?

Answer. The regular jurors, I think, $2 a day.
Question. And mileage beside ?

Answer. Yes, sir.

Question. How many ate summoned on the grand jury ?

Answer. I think twenty-four grand jurors are drawn.
Question. How many are necessary to constitute a grand jury ?

Ansiver. Fifteen.

Question. Your petit juries, of course, embrace twelve ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are State witnesses, or witnesses called on behalf of the State, uniformly
paid from the county funds ?

Answer. They were paid out of the fines and forfeitures funds where the State failed
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to convict. The law required the clerk to indorse on the witnesses certificates that factand they could then be registered and paid out of the fines and forfeitures fund
Question. Suppose a conviction were had, and the defendant was insolvent and not

fnnd*
Pay C prosecution, were they paid out of the county

Answer. They were then paid out of the fines and forfeitures fund

^t^witness^
8

?

that WhilG ^ exi8ted as a S6ParatQ fund
&amp;gt; adequate to the payment of

Answer. No, sir.

Question. The costs then had to be drawn from the county treasury ?
Answer. Until the consolidation of that fund by the act of the last legislature therewas no provision at all. If there were not funds, we had to wait indefinitely until

there were fines and forfeitures enough ;
there was no prospect of pay at all until they

consolidated with the general fund.
Qmstion. These arrearages are now presented and paid out of the county treasury ?
Answer. Yes, sir

;
the State witnesses certificates, where there was a conviction, were

chargeable to this fund after the return of no property against the party convicted and
that fund is now consolidated, and they are entitled to it. There is a legal question
as to whether or not they are entitled to pay at all under the act of the legislature.

Question. Has the expense of arresting and supporting criminals in jail boardin^
them been greater since the war than it wgs before?
Answer. Yes, sir; much greater.
Question. I will ask you whether the schedule of fees has not been increased since the

war; whether witnesses and jurors are not paid a higher per diem since the war than
before ?

Amwer. I do not think that jurors or witnesses pay has been increased much. I do
not remember now what the difference is, if any.

Question. How is it with the fees of other officers?
Ansivcr. They have been increased very largely.
Question. What officers do you refer to whose fees have been increased very largely ?

Answer. Judge of probate, clerks, and sheriffs.

Question. Is not the expense of living much greater since the war than before!
Answer . Yes, sir.

Question. Necessitating an increase of salaries?
Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. These fees of clerks, probate judge, and sheriffs are not drawn from the

county treasury, but paid by litigants ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. But a certain salary is paid these officers ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is that greater since the war than before ?

Answer. I do not think that has been materially increased.

Question. Have the fees of assessors and collectors been increased since the war?
Answer. No, sir; I think they are the same.

Question. Where work is required to be done on bridges and roads, is not the ex

pense much greater since the war than before ?

Answer. Yes, sir; it has increased 50 to 100 per cent, the expense of building

bridges.
Question. Under these altered circumstances, then, judge, do you think the sum of

eighteen or twenty thousand dollars per year is a very large sum to defray all of these

items of expense that you have enumerated?
Answer. I could not say ;

it would be impossible for me to answer that question un
less I had made some estimate of these matters. I do not think, though, that would bo

an extravagant sum for defraying all the expenses, when these bridges are all built
;

but once built and kept in repair the expense would not be so great.

Question. And, I understand you, the county expenses are diminishing ?

Answer. Yes, sir. I do not know about their decreasing. The county tax has de

creased
;
that is, the assessments do not amount now, by many thousands of dollars, to

what they were two or three years ago.

Question. Your assessments are proportioned to your expenses, are they not T

Answer. I do not know the expenditures have decreased at all.

Question. Is your county in debt ?

Answer. Yes, sir.

Question. How much ? .

Amwer. Some ten or twelve thousand dollars, according to the report of the t

urer.



1312 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By Mr. BLAIR :

Question. The assessed taxes were not collected, I understood you to say, by reason of
the insolvency of many people ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. If the delinquencies could be collected, would your county be out of debt ?

Answer. I hardly think it would
;
I don t know

; probably it would, too, if all the

delinquents for the last three or four years paid up. I think then the county would
be out of debt.

Question. Is there, in your opinion, judge, any well-founded complaint of the man
lier in which your county taxes have been expended ?

Answer. Well, yes; I think there is well-founded complaint, in one respect, that a

very heavy amount for the county has been applied for the payment of the circuit

slerk and probate judge fc* the making up of records that it was the duty of those
who held the offices before to have made, and for which they were paid.

Question. But neglected to make them up ? .

Answer. Yes, sir.

Question. They had to make them up, had they not ?

Ansiver. Well, it was a matter for the individuals who were likely to lose, for these
are cases not where the public was interested, but parties, and it was their business to
see to it, and resort to the bonds of those w&quot;ho held the offices before, if they neglected
their duty. The public could neither have been prejudiced nor benefited by these
records.

Question. What records?
Answer. The records of suits in the circuit court.

Question. Complete records ?

Answer. Records of the administration of estates.

Question. The law requires these records to be made, and the previous officers neg
lected to do their duty ?

Answer. Yes, sir
;
and they had been paid for it.

Question. And the complaint is that their successors performed that duty which their

predecessors had neglected, and been paid for from the county treasury?
Ansiver. Yes, sir

;
which had already been paid for, when they had a remedy against

these officers

Question. How much do you think has been improperly paid by the county treasurer
on that account ?

Answer. I think, according to an estimate I made while examining the revenues of
the county, about $8,000. The circuit clerk, I think, received appropriations for the
amount of about $5,000, and the judge of probate between two and three thousand.

Question. Covering what period of time I

Answer. I do not know during what period, or how far back they went to make up
the records; I suppose, though, not beyon J 1865, the summer of 1865, but I cannofc

fcpeak certainly as to that
;
I never examined those records themselves.

Question. When had this neglect to make up those records occurred ?

Answer. I am not able to answer that.

Question. Was it during the war?
Answer. I think not

;
I think mostly since the war.

Question. Do you know that to be the case ?

Ansiver. I suppose that to be the case, but I do not know it. I never examined those
records myself; never saw the books myself. I do not know ths fact myself. I know
appropriations were made for the purpose.

By Mr. BLAIR :

Question. You do not know whether the duty was performed?
Answer. No, sir.

By the CHAIRMAN :

QueMion. Was is not made by law the imperative duty of the officers who make up
these records and had been paid for it, to make them up ?

Ansiver. They were authorized to do so. I do not remember now that it was made
their absolute duty.

Question. WT
ould they not have been subject to prosecution if they had not made com

plete records of these administrations, and chancery suits, &c.?
Answei\ No, sir

;
I think not. I do not think there was any provision by which they

incurred any penalty by failing to do so.

Question. What is the cause, in your, opinion, of the great depreciation which has
taken place in real estate ?

Answer. The great cause of it is the difficulty in procuring labor, mainly, and the
interior quality of the labor makes it impossible for persons to make their capital
available to the extent which they formerly did.
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Question. Was live stock liable to be stolen before the war?
f tha* GVer t0 k

Place&amp;lt; There Waa a Sreat Abundance of it it,

tt. Is it not charged upon the poor whites as well as the negroes, since the

&amp;gt;^

^ there

Jw*m-. Not more so, I imagine, than at this time. During the first two or thre..
years they hired themselves, generally, and wherever they did so it was a part of thecontract that they and their families should be fed and clothed. I think they are more
destitute now than before.

Question. Were they not, in many cases, paid from the proceeds of the crop *

Answer. Yes, sir.

Question. Did not they share in the crop ?

Answer, Yes, sir.

Question, Was not there a failure of crops for two years after the war ?
Answer. The crops were not first-rate, but there was nothing like an entire failure

here
;
in fact, the crops in many places in the county were very fair.

By Mr. BLAIR : ,

Question. All the negroes who chose to work, could get food and clothing, at any
r&amp;lt;itt3 ;

Answer. They could get employment j
there has been a great demand for labor and

there is, at this time.

By the CHAIRMAN:

Question. Any trouble in finding out the people who steal this stock, and punishin^
them ?

Aiiswer. Sometimes there is
;
sometimes it is impossible to find out who, but in very

great many instances they have been found out. In one instance a colored freedmaii
drove from my neighborhood some fifteen or twenty head of cattle across the river
into Mississippi. It was some months before it was ascertained who did it. The stock
was lost.

Question. Was he punished?
Ansiver. Yes, sir. Well, he was not punished for that particular offense. He stole a

horse in Mississippi, and they caught him there and sent him to the penitentiary in

Mississippi, and he is there now. He has never been punished for the theft of the stock
in this county.

Question, Was your county in debt before the wTar ?

Answer. No, sir.

Question. During the war did it become i$debt?
Ansiver. During the war, I think the indebtedness, if there was any, did not amount

to a great deal. The confederate money was pretty abundant here, and paid the taxes
as well as anything else.

By Mr. BUCKLEY:

Question, Did I understand you to say, judge, that you heard the opening remarks
of Mr. Jones, at his attempted speech there?

Ansv:cr. Yes, sir; I heard them.
Question. Did you hear anything that was inappropriate, while you listened to him ?

Answer. No, sir
;
as I remarked, I believe, before, I heard nothing that I saw any

ground of exception to.

Question. Mr. Jones has been quite a prominent politician, for a man of his age, has he

not, in this county ?

Ansicei&quot;. Yes, sir
;
he has been quite prominent in this part of the State.

Question. Was he not elected mayor of your town when he was quite young?
Answer. He was elected mayor of this town, not of mine.

Question. You are living at Linden, I believe?
Ansiuer. Yes, sir.

Question, He was elected mayor twice, here, was he not?
Answer. I do not remember : probably he was

;
I know he was once.

Question, Was he an elector on the Douglas ticket ?

Ansiver. I do not remember, sir. I do not think that he was, though. I cannot re

member now as to that
;
I was not a Douglas man, and have no recollection of it.

Question. He was an elector on the Grant ticket, in 18G8, was lie not?
Answer. I do not remember as to that. I could not say that he was not, but I o not

remember.
Question. He is the present State senator, is he not, from this county ?

83 A
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Answer. Yes, sir
;

lie represents this county and Hale.

Question, He is very well known over the county, is lie not?
Answer. Yes, sir; he is pretty well known in this county.
Question. Did you make the remark to Mr. Jones, at the time you were in the court

house, in conversation with him, that you saw nothing out of the way in his speech?
Answer. It is quite probable I may have stated to him that as far as I heard him I

did not hear anything that I feltf that an opponent had any right to object to.

Question. I understood you to say you were at home when the troubles commenced ?

Answer. Yes, sir
;

I was at my residence.

Question. Subsequently, while in the court-house, did you tell Dr. Jones that you
cared nothing for his politics, and that he should not be run over by a drunken mob ?

Answer. I did not intend to make use of those words. I told him while I was in the
room that I wished him distinctly to understand that I did not have any favor for him
or his politics ;

but that, while I was there, if it was in my power to prevent it, hi?

should not be hurt.

Question. That he should not be assailed?
Answer. I do not remember the exact language, because when I got there I was like

many other persons, and felt, of course, some little excitement, which prevents me
from remembering what words I used

;
but I remember the substance of them

;
that I

did not say what you asked me, but I told him I would protect him as far as I could,
even at the hazard of my life. I have seen men under these excitements in mobs and
violence, and I know it is not safe always for a man to interpose, and I felt so at the

time, and I did not feel very comfortable, really, to bo there. I have no desire to put
myself in dangerous situations, when I can avoid it.

Question. I believe he states in his card that he felt under some obligations for the
efforts you made that day in his behalf, and in attempting to keep the peace ?

Answer. I did, for, being an old citizen, I felt it incumbent upon me to keep the

public peace.
Question. You do not remember whether you referred to the people on the outside as

being intoxicated at that time ?

Answer. No. sir. I don t think I said anything about it, because I had not been there
with them, and did not know. He is mistaken as to that.

Question. Do you know whether Dr. Jones proposed to go to the house of his cousin,
Mr. James W. Taylor s, and you replied to him,

&quot;

No, they will not mind the women,
but will go there and kill you ; you will not be safe there

;

&quot; or something of that
kind ?

Answer. I think I told him I did not think he would be safe there.

Question. You really felt, did you, that his life was in danger at the time?
Ansivei; I did, and I told him so. I think at that particular time his life was not

safe, and for the reason that I have stated before, that when men s passions get up
they are very difficult to control.

Question. Mr. Jones is the present candidate on the republican ticket here for sheriff
of this county 1

Answer. Yes, sir.

Question. Your county is quite strongly republican, is it not ?

Ansicer. Yes, sir
; largely so.

Question. About how much majority at previous elections ?

Answer. I suppose one or two thousand.

By the CHAIRMAN :

Question. What number of voters have you in the county?
Answer. Perhaps not quite as much as that

; perhaps seventeen or eighteen hun
dred would be a fair average vote here.

By Mr. BLAIR :

Question. But the entire vote ?

Answer. The entire vote of the county is about 5,600.

Question. Your entire population, white and colored, about how great?
Answer. The colored vote, registered, I think, amounts to between three and four

thousand, perhaps as high as 4,000 ;
it may be a little more thuu that. I never made

the calculation. I only give the vote, because almost the entire white vote goes one

way. The colored vote does not always. Al \vays more or less of them vote the demo
cratic ticket.

By the CHAIRMAN :

Question. Your entire population is, by the census, 26,151?
Answer. Yes, sir.

Question. Of that the colored population is 20,058?
Answer. Yes, sir.
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By Mr. BUCKLEY :

Question. I understood you to say the republican majority in previous elections was
about how much ?

Answer. I think about seventeen or eighteen hundred votes
;

it may perhaps run up
to 2,000.

Question. How did you hear the remark that Mr. Jones came down there for the
purpose of getting up a difficulty there ;

from whom did that remark come ? Was it i lie

expression of the citizens there ?

Answer. I think you misunderstood me. I did not say that of any one, that he made
that remark. I was told that that was the impression that they had, that In-

down there to make a difficulty. I did not hear that Mr. Jones said that himself.

Question. I desire, then, to ask this question : What possible advantage did Mr. .

hope to obtain, political or otherwise, in a county like Marengo, where you uniformly
have about 1.800 republican majority, and in which he is the republican candidate for

sheriff, by inciting or creating any disturbance of that kind at Linden ?

Answer. I don t know that Mr. Jones intended anything of that sort. I do not say
that he intended it. I do not know what he might do. There were but very fV-w. ;.s

I stated, comparatively very few white persons. He might possibly have thought it

was a good opportunity to make a little flourish, and it would, of course, give him credit;
we here all know the colored population enough to know that, if he bullied over the
white people, it would be agreeable to them. I do not wish to be understood as

charging anything of the sort upon him, because I do not know he had any such pur
pose, but if he had, that would be the conclusion I would come to, that he would g t

himself a little credit, or what would give him a very considerable influence, and he

might possibly have had such ideas. I am not speaking as to facts, though, but only
to his motives.

By Mr. BLAIR :

Question. Is it not the method employed by such men to keep up the republican ma

jority by keeping alive the bad feeling between the whites and blacks ?

Answer. That has been my information, sir
;
that has been my belief.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you ever heard anything in Mr. Jones s speeches which leads you to

think that he is animated by any such motive as that?

Answer. I never heard any one of his speeches, and never read one of them, and ]

am not able to answer as to that. I only heard a few sentences that portion, its i

probably eight or ten minutes, or it may have been fifteen ;
and while I was listening

to him I did not hear anything that there was any just ground for a person opposed to

him in politics to take exception to.

Question. Mr. Jones was born in this county ?

Answer. Yes, sir
;
I have known him ever since he was a child.

Question. Always been identified with the interests of this county ?

Answer. Yes, sir. He has no interests anywhere else, that I know.

By the CHAIRMAN :

Question. He was a slaveholder before the^war, was he not?

Answer. Yes, sir. I do not know whether he was an owner
;
I know he held them

;

whether by right of his wife or his own right I do not know.

By Mr. BUCKLEY :

Question. He works freedmen now ?

Answer. Yes, sir. , - ,

Question. In the relation which exists between the planter and freedmen

tyES^So you think that those persons who imputed to him that motive of going

down there to create a disturbance imputed that motive to him upon their belief that

he was to gain anything by keeping up agitation and bad feeling between tl

^Answer. I think probably they did. I do not know as to what other men think. I

can onlv form mv own opinion. I think they looked at it that Mr. Jones u!l. sir,

torn what&quot;i heanl men say, they did not think Mr Jones cares any more abou freed-

men than they did
; perhaps not so much, but that he anticipates t at IHM adi . &amp;lt;

&amp;lt;

his schemes by obtaining and keeping up a great influence for political posit

* ft?*
* &quot;&quot; eonvictionsand

not believe many of them do, to answer that question frankly

By the CHAIRMAN :

Question. He used to be a democrat in good standing 1
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Answer. Yes, sir
;
he was a very good democrat, and they liked him very well as a

democrat.

By Mr. BUCKLEY^:

Question. His speeches were spoken of in quite high terms when he was a democratic

speaker in this county ?

Answer. Yes, sir.

Question. He was then regarded as a young man of considerable ability and promise*
Answer. They thought he was right sprightly, but not a man of extraordinary ability.

I never heard any one express that opinion.

Question. Did you hear the remarks of Judge J. Q. Smith on yesterday addressed to

the grand jury at the time it made its report upon the occurrence in Linden a few
weeks ago?

Answer. No, sir; I was not in the court-room at the time the grand jury made their

presentment.
Question. Is it in your information that the judge stated in his remarks that Mr.

Jones could not get up a difficulty by himself alone f

Answer. I am not able to answer, because I was not present. I do not know what he
said on that occasion.

Question. You did not hear that the judge made the remark that the whole affair

was very disgraceful to the citizens there ?

Ansiver. No, sir, I did not. I heard no comment at all in reference to his charge to

the grand jury when he was impaneling them, or when he received their presentment.
I heard a portion of his charge to the grand jury, but it was altogether in relation to

misdemeanors. I did not get into the court-room until after he commenced, and if he
said anything in reference to that occurrence, it was before I got in. I did not hear
him till after the grand jury made their returns.

Question. What is the assessed valuation of real estate at the present time in this

county ?

Answer. I cannot remember just at this time what it is valued at according to the
assessment.

Question. Do you recollect about what the assessment is per acre on real estate here ?

Answer. No, sir, I do not. The assessments vary in the different portions of the

county. The assessor is required to put a valuation on the land
;
he is clothed with

authority by the legislature to value each man s land. The county commissioners sit

as an equalization board, and they value lands in one part of the county, take, say, one

township ; they fix a general rate, and if there be any lands in that that are shown to

be superior in value to others, they fix that value. They are not governed by a gen
eral rate; they make the holder of that land pay a proportionate tax; they value it

higher and make him pay a tax according to its actual valuation
;
the other portions

of the county the board will fix
;
for one in one part of the county fix the rate at ten,

another at six, another at three dollars, and even down as low as $1 25, which I think
is about the lowest they ever value lands.

Question. Has any portion of the county tax been paid for the purchase of a
poor&quot;-

fai ni in this county since the war ?

Answer. Not since the war, that I know of.

Question. Has any portion of the income from county taxation been paid for the

repair and building of a court-house since the war ?

Answer. No, sir, none paid ;
there has been an appropriation made but not yet paid.

There was an appropriation of $300 made since the war for inclosing the ground around
the court-house, but not for building.

Question. Was the election held for determining the site of the court-house paid for

from county funds ?

Answer. 1 do not know whether it was or not. I never made any examination into

that particular matter.

Question. Tliat question, I believe, was submitted to the people of this county ?

Answer. Yes, sir.

Question. From what you know from a long residence in this county, do you think
a republican is safe, in all portions of the county, in advocating his political senti
ments ?

Answer. That would depend altogether on the manner in which he does it. If he
does it fairly and openly, without inculcating ideas that are deemed to have a ten

dency to produce disturbance, I think so. There is a republican in this county there
are some few, but not a great many but there is one that had lived in this county for

everal years, and has not been disturbed, that I know of. I could not say positively
that he has not been, but I do not know any fact of that kind within iny own knowl
edge.

By the CHAIRMAN:

Question. How many white republicans are there in the county ?
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Answer. I do not think there are more than half a dozen tintamesof those that * know

Question. What was the size of the crowd at the court-house at the time Mr To-took refuge for protection inside of the building
Answer. When I got there I do not think that there could possibly h-we beenthan forty white persons. I did not think there were that many ; there m&quot;

bly have been that many, and I think that there were at the time maybelvoihundred and fifty to two hundred negroes there. A great many ne-roeswh ,

disturbance took place, hastened away. I met a number of them wh^Tgoltoto thestreet I do not think there were more than one hundred and fifty eolofed persoand not exceeding forty, I should think thirty, white persons.
Question. Were they generally armed ?

Answer. I did not see but two or three persons with arms exposed. I saw one man
I do not remember who, who had a gun, but I saw one white man with a gun, and oneman with a hatchet in one hand and a knife in the other.

Question. Is it your information that the whites were armed generally ?
Answer. I have no doubt that at the time most of them had pistols
Question. Were many of them under the influence of stimulants?
Answer. I think probably half a dozen or more were, but not more than six or ei&amp;lt;-ht

at the time. I do not think there was at any time, on that day, more than six
&
or

eight persons who were under undue influence.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you think these colored people left from an apprehension of danger ?
Answer. Yes, sir

;
that is my opinion.

Question. They left the court-house immediately ?

Answer. Yes, sir. I do not know why they did; but the negroes are, a great many
of them, very timid, and at the least indications of that sort they will get out.

Question. Wr
ere yon acquainted with the most of these thirty or forty white peoplewho were there ?

Answer. I imagine I knew most of them. I think there were two or three there I
did not know.

Question. From what you saw at the opening of the meeting, and the appearance of
the crowd, do you think those white men came there to listen to Mr. Jones s speech, or
do you think they came there to disturb the meeting?
Answer. Well, sir, I saw nothing to induce me to believe there was any intention to

disturb the meeting. It had been -spoken of, some day or two before that, as probable
that there would be a large number of colored people. A much larger number of col

ored people were expected there than, according to my judgment, were there. I do
not think there were outside of two hundred and fifty, not much over that

;
some said

iive hundred, but I think not over two hundred and fifty.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you think the white persons came there honestly intending to be indoc
trinated in republican principles ?

Answer. No, sir; I do not think they had any idea of any such thing.

Question. Do you think they came from curiosity, to hear what a republican speaker
would say ?

Answer. No, sir
;
I do not think they came there on that account. I do not think

they came at all on account of the meeting ; they came for other purposes.

Question. I mean those together at the court-house.

Answer. I do not suppose they went over there on that account.

Question. Were they people who live in the county-seat, Linden, or from the sur

rounding country ?

Amwer. Those who were making the noise there lived out in the country, one of

them some twelve or fifteen miles. I think he was there the evening before.

Question. These men were all democrats that were making this violent dem
Ktration ?

Answer. They were all democrats. I do not think there was a white repul

there except Mr. Jones and Mr. Drake.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Were these persons men of property ?

Answer. I cannot say they were men of much property. One of them owned

property, not much, though.

By the CHAIRMAN :

Question. Were they lawless men, and so regarded ?

Answer. I cannot say that they were so. I never heard of their being so.

Question. Were they men of fair average respectability m the community T
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Answer. Yes, sir
; they were young men, and sometimes took liquor, and occa

sionally got into sprees, and did like young men in this country have done since

the war.

By Mr. BUCKLEY :

Question. You think they got on a spree that day ?

Answer. They were somewhat on a spree that day.

By the CHAIRMAN :

Question. Do the young men generally go armed in this country?
Answer. Yes, sir. I think it is a general practice; it is a practice that is very general

all over this country now.

Question. Is that practice denounced or attempted to be put down ?

Answer. Not that I know of; almost every man in this country, every young man,
and a great many of the older ones, carries weapons daily, and they have done so for

several years.

Question. Is it from a sense of insecurity ?

Answer. I imagine so. I take it that that is the cause of it.

Question. What conditions are there in the community rendering, in your opinion,
the carrying of fire-arms by the white young men of the country necessary ?

Answer., There is a general feeling everywhere in this country that there is a dispo
sition to hostility on the part of the colored population, toward the whites

;
the people

think that the negro believes that he is entitled to, and ought to have, the lauds an;l

other property in this country to the exclusion of the whites. That is the feeling ;
I

know, of a great many white persons ; they believe it.

Question. Did not this same class of young men carry fire-arms before the war ?

Anwar. No, sir; I think before the war very few persons carried lire-arms. Those
who did it were men of rather turbulent character, bullies.

Question. How do the colored people behave themselves ?

Answer. Generally very well in this county.
Question. Peaceably, quietly, and orderly ?

Amiver. We have satisfied ourselves until the last few mouths that we had the most

peaceable and quiet county in the State.

Question. And yet your young men deemed it necessary to carry fire-arms, notwith

standing that belief!

Answer. Yes, sir. There have beeu no outbreaks. No such manifestations that I know
of.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Your planters regard the colored men as good laborers as they can get, do

they not ?

Answer. Yes, sir
;
there have been great competition among them to get them.

By the CHAIRMAN :

Question. Do they prefer them greatly to white men on their plantations ?

Answer. According to the specimens of white men we have here I suppose they
would. If they could get such white laborers as they have in many portions of the
United States they would rather have white labor, but we do not get them ;

that class

does not come here.

By Mr BUCKLEY :

Qnestwn. The general conduct of the negroes in this community or county has been

good, has it ?

Answer. Yes, sir
;
there has been no great complaint of it recently.

By Mr. BLAIR :

Question. From what does the feeling of insecurity among the white people arise ?

Answer. It arises in a great measure from the fact that they are an ignorant and im

pulsive class, and a very slight circumstance would at any time produce an outbreak
with them

;
that is one cause f it. No man feels at all times secure, as a little circum

stance might happen ;
their disposition, that they have manifested from the outset, is

whenever there has been any difficulty with a white man for the negroes to band
themselves together against the whites

;
that is the reason men have felt insecure.

Question. Is there any distrust felt by the people generally of the counsels given to

the negroes by their white leaders ?

Answer. Well, yes.

Question. The white leaders of the blacks?
Answer. Yes, sir

; they hear from negroes that they are told things that are consid
ered as likely to tend to the injury of the whites. For instance, they have heard now,
as I have been informed, that Mr. Jones has counseled the laboring or colored popula
tion not to work for the white people, or make crops for them. They say he tells them



ALABAMA-SUB-COMMITTEE. 1319

if they will not make any crops that the white people have no money to pay their
taxes, and that if they cannot pay their taxes their land* will bo Hold, and t^n they

an
*^ * * ^ l d ku ^ *r. J 3any

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you really believe Mr. Jones ever made such a remark ?
Answer. I do not know.
Question. You know Mr. Jones very well?
Answer. I know him very well, and I say I think he is a little unscrupulous when itcomes to canvassing. At the same time I do not know that I have any iust riffht to

say that I ought to believe such a thing. I do not care to go into Mr. Jones s charac
ter unless I am specially interrogated as to that.

By Mr. BLAIR :

Question. Not speaking of Mr. Jones particularly ?

Answer. I merely mentioned him as an illustration
;
not that he said so, but that

these facts are reported as having been instilled into the minds of the negroes
whether Mr. Jones ever said it or not, that leads those who hear it to believe that he
is pursuing that course, or at least they get these ideas from some one, and it is injuri
ous to the country.

Question. The negroes get them ?

Answer. Yes, sir. Everything depends on our agricultural labor, mid whatever pre
vents them from laboring for the white people is injurious to the country. I, perhaps,
ought not to have mentioned Mr. Jones s name

;
I do not know that he ever said it

;

but they hear that these things were said to the negro.
Question. And the negroes said Mr. Jones said it f

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN:

Question. Did any negro ever tell you Mr. Jones said that?
Answer. No, sir

;
I never have any conversation with negroes except about my own

business.

By Mr. BLAIR :

Question. Is it not known publicly in this community that Mr. Jones does busy him
self in interfering between the employers and the employes ?

Answer. I never have heard that he has done anything of the sort. I only have
heard, as I say, that he tells these negroes that the way for them to get land that

they ought to have laud and nmles and the way to get them is to not work for the
white people or make any crops for them, and they would be bound to sell their lands ;

that they could not pay their taxes, and then the negroes could buy them. No negro
ever told me that, for I do not permit them to talk to me about white persons.

Question. Has he not stated in his public speeches that the negroes do not get enougb
wages ?

Answer. I do not know. It seems to me that I have heard that, but I cannot testify
to that.

Question. Does he not make speeches in favor of the negroes colonizing in Kansas?
Answer. I have heard so, but I have never heard him make such a speech.

Question. Do you not know that he has a scheme of that kind, which he is exten

sively agitating ?

Answer. I know this, that the negroes, many of them in my neighborhood, had a

very strong idea of going to Kansas at one time, were quite high up in the notion of

going to Kansas, and they had understood that Mr. Jones said they could get laud

there free.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Under the homestead act he meant ?

Anvwer. I suppose that was the idea. I did not hear what act, but they were very

much in the notion at one time.

By Mr. BLAIR :

Question. Now, dropping the particular reference to Mr. Jones and his action, w it

r.ot a fact that the white leaders of the negroes instill these ideas of hostility in tho ne

groes minds against the white population generally ?

Answer It has been done, no doubt, but I cannot state that anything more has boon

done in that way than I have already stated. As far as Mr. Jones and Mr. Drake (who

are the most influential men among them in this county) are concerned, I do not know

what either of them say to them beyond these facts. I tell you I neve: allow any

colored person to talk to me about any white person. I get no ii.toruiation fromfhrn,

I only derive it from other persons. I know that is the impression. 1 know the v
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people here do believe that those gentlemen talk to the negroes in a way to excite hos

tility ;
whether they do or not I do not know.

Question. It is this impression which induces the white people to carry arms?
Answer. Yes, sir; they do not know at what moment they might need them.

Question. It is the apprehension excited by these people ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Have there been any risings of the colored people to warrant any such
belief as that ?

Answer. None that I know of until recently. They have at times made threats
;
we

hear every now and then of threats they make of what they are going to do, but as to

any actual demonstration, I do not know of any acts. It has been but a week or two
since hearing that in McKinley, in the eastern part of this county, a largo number of

negroes gathered, expecting Mr. Jones to be there
;
a good many of them came armed,

four or five hundred
; they did not come to the place, but within a mile or two of the

place, in martial array ; by efforts made by some gentlemen there, they were induced
to go away without coming into the place with their arms.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was that after the occurrence at Linden, where Mr. Jones s meeting was
broken up ?

Answer. Yes, sir. A paper was given to me to give to General Crawford, supposing
he was here, by Judge Maupin, judge of probate; it purports to be a petition, but
General Crawford had left, and I did not give it to him.

By the CHAIRMAN :

Question. Was it reported that the colored people went to this place where Mr. Jones
was to speak armed for any other purpose than to protect him?

Answer. I do not know
;
I did not hear that they threatened anything beyond that.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Mr. Jones had an appointment to speak at that time ?

Answer. Yes, sir, he had
;
I cannot speak anything about it except from hearsay.

Here is a copy of a petition which was sent to Judge Smith, and which was intended
for General Crawford, [producing paper.] I do not know whether it is proper for me to
introduce it.

By the CHAIRMAN :

Question. Does it give offense to the white people of this county that any leader of
the blacks, or any one who has influence over their actions, should advise them for their
own good to emigrate to another country where, under the homestead law, they can
acquire homes of their own ?

Answer. No, sir. I never heard but one expression in relation to that, and that was,
that those who wished to go they would be very glad they would leave. The idea is

that if the negroes would all go away a much better population would come in and
take their place.

Question. So that you regard the presence of the colored people here a real evil, and
would be glad to get rid of them ?

Answer. Yes, sir
;
I think we would be better off without them.

Question. And that is the general sentiment ?

Answer. Yes, sir; pretty much so
;
at least it is the sentiment of the larger portion.

Question. While they are here you
Answer. While they are here we must do the best we can.

Question. But the planters prefer their labor to the whites ?

Answer. Yes, sir
;
to such Avhites as we have had here.

By Mr. BLAIR :
t

Question. Do you know the parties who signed that paper ?

Answer. I know some of them
;
I do not know anything about the circumstances;

this was handed to me to be given to General Crawford by Judge Maupin ;
it was a

petition ; the original he kept.
Question. Judge Maupiu kept the original ?

Answer. Yes, sir.

Mr. BLAIR. I would like to have that incorporated in the witness s testimony.
The petition is as follows :

,

STo the honorables J. Q. Smith, judge of circuit court, B. L. Maupin, judge ofprolate court,

of Marcnyo County :

&quot;

We, the undersigned, citizens of McKinley and vicinity, desiring to abide by and
protect the laws of the State of Alabama, request you, as conservators of the peace, to
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take such steps as you may think necessary, to prevent a riot at McKiuley, on Satur
day next, which your petitioners have good reason to believe will take place&quot; uulcs* un-
vented by the legal officers of tho State and county.

&quot; T. N. MCMILLAN.
S. S. KING.

1 JNO. B. EDWARDS.
&amp;lt;R. L. STEELE.
JNO. B. EAINS.
Tiios. J. FOSTER.
W. K. FOKNISS.
W. T. ABRAHAMS.
JAS. L. EDWARDS.
E. A. STEELE.
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Question. Have you heard that the black race, if the democratic party acquire the

supremacy again, would be reduced to slavery ?

Answer. Yes, sir : I have heard that they have been told so.

Question. Is not that their belief, that their coiitiuued freedom is dependent on the

ascendeucy of the republican party ?

Answer. I think that is the belief of a great many of them, the ignorant, the more

ignorant ones.

Question. Believing that, would they not, as a matter of principle, vote the republican
ticket f

Answer. Certainly they would. If they believed that if the democratic party, if it

got into power, would put them back into slavery, they would vote the republican
ticket.

By Mr. BLAIR :

Question. Is this one of the falsehoods that is made use of to induce them to vote tho

republican ticket ?

Answer. I have heard that that is so. I have heard it ever since 1865. That has been
one of the arguments used with them to induce them to adhere to the republican party,
tli at if tho democrats got into power they would put them back into slavery.

Question. Does it irritate the white people in this country to have demagogues going
around uttering these falsehoods to the negroes ?

Answer. That is one of the causes of their excitability, or being so easily stirred up.

Question. That is one cause of irritation ?

Answer. Yes, sir; one cause of irritation.

Question. That men who really have no interest in the negroes, have never shown
any interest in them, should pretend to this immense desire to prevent their being
reduced to slavery by a party which has no idea of doing it ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is it not your opinion that the belief is almost universal, among the colored

people, that the democratic party has assumed a position of hostility to the colored

man s exercise of the elective franchise, and does not that belief, more than anything
else, bind the colored men together and cause them to vote the republican ticket ?

Answer. Well, I do not know. I think it is quite probable that many of the negroes
think that their interest is bound up with the republican party, but as long as they
can get advice from one they deem to be a republican they will not ask nor receive

advice from those who live here, nor pay any attention to any argument that is used
to them.

Question. Are you not of the opinion that if the colored man had confidence in the

democratic party, that it would not interfere with the elective franchise, they would

accept of the advice of their democratic employers and others?
Answer. I do not know that I could answer that question. My own opinion about it

is simply this : that the negroes generally are hostile in feeling toward the white people
of the South.

Question. You do not mean that they personally are hostile ?

Answer. I mean that there is a feeling; they have a general animosity; personally

every negro, perhaps, likes some white man, but ho has a general hostility toward the
white people of the South, and as long as this excitement is kept up no kind of treat

ment by the white people here can break that hostile feeling down ;
and that is tho

reason why the people of the South here generally believe that if they were lot alone,
and no excitement, nothing tending to excite them, that feeling would subside, and

they would get an influence over them wrhich they think they ought to have. They
have lived here with them, and they employ them, and are the best friends they have,
and they ought to have some influence over them. But the negro has been led to

believe that, if the white people here had the power, they would put them back into

slavery and if the democratic party get into power they would put thorn back
;
there

fore this animosity is kept up.

By the CHAIRMAN :

Question. Do they entertain this animosity, in your opinion, from the fact that tho

colored race have been for generations enslaved in the Southern States ?

Answer. Many of them do.

Question. And regard it as a wrong ?

Answer. Yes, sir
; they think they have been kept in slavery, except a few old ones

formerly free.

Question. They held this sentiment before the war ?

Answer. Their state was such that they did not think much about it
; they thought

themselves slaves, and believed they always would remain slaves. I do not think they
ever indulged in reflections on that subject. I think some few of them might have
done so.



ALABAMA-SUB-COMMITTEE. 1323

Question. As to this petition, have you seen the ori^iuul?
nswer. No, sir; I never saw it.

Question. This petition is without elate ; at what time was it got up ?
Answer. I.suppose I have no information more than just to receive it and deliver it

to General Crawford and the inference was that it had been only sent to Judo Smith
the day before

;
but I cannot say.
it got up in anticipation of the meeting at McKinlcy that Mr. Jouea

Answer. No, sir
;

in anticipation of a meeting to take place next Saturday atMeKin ley.

Question. Is that a meeting advertised by Mr. Jones ?

Answer. No, sir.

Question. What is the character of the meeting to be held there ?
Answer. I cannot inform you.
Question. Do you understand that it is a political meeting ?

Answer. I suppose it must be a political meeting.
Question. Then it is called by somebody, of course, and for some purpose; who is it

culled by, as you understand, and what is the purpose?
Answer. I never heard. I think I heard before that, that perhaps it was expected

that Mr. Reynolds, or some other gentleman I am not positive whofuer.he is the one
vras to be there next Saturday to make an address. -

Question. To the colored people
1

?

Answer. To the colored people.
Question. And to the people generally ?

Ansiver. To the people generally.
Question. Why was there apprehension of a riot ?

Answer. Because, at the previous meeting called by Mr. Jones, so large a body of
negroes had come there, not from this county alone but from other counties, with
arms.

Question. But I understood you to say they came there armed purely for the purpose
of protecting Mr. Jones?
Answer. I do not know what they came armed for.

Question. They did not use their arms?
Answer. No, sir.

Question. They did not hurt any one ?

Answer. I did not hear that they shot any one.

Question. This petition was got up since the riot at Linden?
Answer. Yes, sir; since then.

Question. Is it signed by citizens of Linden ? Please look over it and state whether
tliere are citizens of Linden there ?

Ansiver. I see the names of some persons here of Linden. It is signed by Dr. Mc
Millan, S. S. King, John B. Edwards, R. L. Steele, Thomas B. Foster.

Question. Are they all citizens of Linden f

Answer. I do not know as to Mr. Foster, but I will call over the names of those persons
who reside in the neighborhood of McKiuley, and then I will call the other names :

Dr. Abrahams, James L. Edwards, E. A. Steele, C. S. Wood those are all persons re

siding at or near McKiuley.
Question. Give us the names of those living in the neighborhood of Linden.

Answer. I will give those who reside at Linden, or in its neighborhood: John B.

Ruins, H. A. Woolf, W. P. Kittrell. These are all who reside at or near Linden.

Question. WT
as that petition got up this week, Judge?

Answer. I suppose it was. I know nothing about it except it was handed to me to

be given to General Crawford.

Question. Was it got up with a knowledge that the sub-committee appointed under

the authority of Congress was sitting here this week, and that General Crawford

would meet that committee here!
Answer. They knew the committee would .sit here; but whether they know that

General Crawford would be here at the time it Was gotten up I do not know. I did

not know General Crawford was hero until yesterday morning, on my way here. I do

not know what information other gentlemen had these parties here when it was got

up, or where.

Question. Do not the whites of this community feel quite adequate to deal witli tl

negroes without calling on United States troops?
Answer. No, sir

; they did not at McKinley.

Question. I understood you to express, some time since, the opinion that the negroes

were timid, and would fly from the face of a white man.

Answer. 1 say a great many of them would, but some are not so timid.

By Mr. BLAIK :

Question. Some white men are timid also, are they not ?
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Answer. Probably if they had not that perfect confidence in their courage over the

blacks they might run, sometimes, as quickly as the blacks, under certain circum
stances.

By the CHAIRMAN :

Question. That little squad at Jones s meeting was dispersed, and the negroes pres
ent to support him scattered off the ground ?

Answer. Yes, sir; they scattered, a good many of them.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871.

THOMPSON C. HAWKINS sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State where you live.

Answer. I live in Greene County at this time.

Question. What is your occupation ?

Answer. Well, a farmer, sir.

Question. Were you ever appointed a mail-route agent ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did you receive that appointment?
Answer. I think it was some time the first of last March, sir.

Question. Do you hold that office now ?

Answer. I do not.

Question. How long did you exercise the duties of the office ?

Answer. Four or live days, sir.

Question. Did you resign ?

Answer. Yes, sir.

Question. Why did you resign ?

Aimocr. Well, I didn t think I could do it with safety to myself.
Question. What led you to think so?
Answer. Well, there are many reasons for why I was led to believe that many rea

sons the state of feeling that existed in the country. First, after the surrender, I

have always lived a democrat, been raised a democrat, always adhered to that up until

the war. After the war, I began to think things over; that I had helped to break up
the Government, had voted for secession, and I attributed the war to the attempt of
the democratic party to break up the Government

;
and after General Lee surrendered,

and people were generally paroled and surrendered everywhere, I concluded that the
best policy for me and the country would be to adhere to those that had most victory
and power to make the laws for others to abide by. I have always been a law-abiding
man. I have never had a row, fuss, or dispute, or fight with a man in my life. I have
lived in Hale County about twenty-five or six years. I now live in Greene County, as
the counties are divided. I have always lived in peace and harmony with all man
kind. That has been my prayer to God ever since I have been a grown man, and ever
since I was a boy. I owe no man no ill-will. I never injured a man, intentionally or

personally, with a view of injuring him. I voted the republican ticket since 1868, and
the feelings of the country has been so bitter against a thing of that kind that I have
been annoyed and harassed one way and another, and sometimes regretted that I had
ever anything to do with it, or voted at all. I am truly sorry that I ever voted at all or
had anything to do with it.

Question. Why did your neighbors complain of you for voting the republican ticket;
what reasons do they give ?

Answer. Because they thought it was the destruction of the country. They object
to what is called the radical party in this country.

Quest ion. Did you receive any persecution at their hands while you continued to vote
the radical ticket ?

Answer. Not particularly, sir, further than being ostracised entirely. Well, they paid
ery little attention to me any way ; they shunned me

;
didn t want anything to do

with me, or say to me. I was visited by several of my friends
; they called me

&quot;

on the

fence,&quot; and wanted me to go with the democratic party. They knew I didn t want all

my friends to forsake me, and if I went with the republican party they would forsake
me. I had one friend in particular, who is now dead, Dr. Hunter, visited me a whole
day on this subject. He expressed his feelings to me, and me to him. He told me I
was no radical, and that he would report the facts to the country that I was misrepre
sented. I told him not to do it

;
I told him a map didn t know himself, he only

acted in obedience to the circumstances with which he was surrounded: having a
belief one way, and the circumstances surrounding him would lead him to do things

ver&amp;gt;
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he otherwise didn t want to do, or intend to do. They talked it over the coimtrv, that
I was this and that and the other, and taking sides with Hays and the republican
party, and they dropped me in toto, and would have nothing more to do with me. The
thing has continued along that way heavily, and it has been a heavy dra&quot; with that
hanging over me from that day to this. Well, when I was appointed routeagent hen,
I, knowing the feelings that existed in the country, and what had been tamed out
rages here I was upon the cars last fall some time the first of November, when a man
was killed, a colored man, who was running on the Seliua and Meridian road as route
agent.

By Mr. BUCKLEY:

Question. What was his name ?

Answer. I don t remember liis name
;
I have heard it.

Question. Was it Frank Diggs?
Answer. I really don t know whether it was or not. I was on the cars wlren he was

killed, and the man said to have killed him ran off up the hill. It was late, getting
pretty heavy dusk, and then, knowing the feelings that existed around generally, and
that they were so much opposed to that party when I got the appointment, I went to
two very prominent gentlemen, that is, the firm in Eutaw

By the CHAIRMAN :

Question. What is the name?
Answer. Morgan & Jolly, lawyers there.

Question. Prominent democratic lawyers?
Answer. Yes, sir; men I have known for some time. I lived three years there with

Mr. Morgan s uncle. He knew me, and I knew him. Colonel Jolly was a practicing
lawyer and partner of Dr. Alexander s son-in-law, Dr. Herndon, of Mobile. I have al

ways looked upon them as high-minded gentlemen, honest, straightforward, upright
men. I don t know that they had anything in the world against me. I went to them
believing that whatever they said to me I could rely upon, and I thought if they per
suaded me not to take the position on the railroad, I wouldn t do it, under the circum-

iStances, and if they advised me to do it, I intended to do it at all hazards. Mr. Jolly
didn t advise me at all, but was present, and Mr. Morgan did. He told me if he was
in my place he would take it and run it

;
that it mout be a stepping-stone to a better

position. I was owing a little money at the time, and didn t have the money to pay
them, and they had been my lawyers. I never had but precious little to do with law
in my life, but when I had anything to do I called on this firm, and they had some
business of mine in hand, so I applied to them. He told me to do it. From there I

went over and was qualified, and took the position, and I made, I think, about four

trips. The first night I went down I was told upon the cars that the people, the citi-

aens of Livingston, didn t intend I should ruu it, by a young man named Long, who
was a sub-route-agent on the Selrna and Meridian road. I asked his reasons, or cause,
what was stated to him why I should not run the road, what objection, did the citizens

of Livingston know more about me than the citizens of Eutaw, who had known me
and saw me from one to three or four times a week, aud they advised me to do it

; why
should the people of Livingston, that didn t know so much about me, say I should not.

He said it was stated to him because me and Hays were two of the meanest men in

the world, and ate with the negroes. I thought that very strange. After getting to

Meridian that night I met with an old acquaintance of mine, I have known him for

fifteen or eighteen years, named Harris, a prominent young lawyer of Livingston. ]

used to live with his aunt when he was nothing but a boy, full-grown, perhaps, but

nothing but a boy of sixteen or seventeen, but looked like he was fully grown. He is

a very tall man, and was a tall boy then. Says I, &quot;Friend Harris, I am proud to meet

with you,
&quot; because he was a Mason, and I claimed to be one

; says I,
&quot; Friend Harris,

7
Now&quot; says he,

&quot; I don t think that is the case,&quot; says he; &quot;but if it is, I have been

off from home a few clays,
&quot;

says he,
&quot; and when I get back home I can hud this

if I can put a stop to this thing.
and,

&quot;

says he,
&quot; I can let you know,&quot; and says he, if I can put a stop t(

which I think I can, I will come down aud notify you myself, on the cars.

Question. Was he a democrat ?

Answer. He is a democrat. He run against Hays for Congress. He is a bigli-iii
&amp;lt;

high-toned gentleman, a man I have always liked .exceedingly well. V\ ell,,
I tL

I mistake not, he told me I could correspond with him upon this sublet, it

not and I don t think I am mistaken ;
I goes back up and down a trip or two, ai

night they paid very little attention to me now at that precinct, Living;

postmaster would always come out and ask for bags, exchange bugs,
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places they didn t notice me at all. The thing was so uncomfortable, so disagreeable
in all shapes and forms and measures I had given no cause, I didn t know why they
treated me in this form that I grew very sick and tired of the business; four days and
nights being on the road, no place to stop convenient or lay down and sleep, I became
sick, was exceedingly sick. The last night going down past Livingston they stopped
there; something was ailing the box-car; that was the last night I went down, and
when we were at Livingston there were some four or six young men apparently come
up, right in front of the car, which stands beside the platform. When 1 noticed them I

thought they were a band of music
;
that occurred to my mind that they belonged to

a baud of music. They had on caps or hats, as well as I recollect, and in front some

thing like a white paper, I suppose as wide as my two fingers, and may be four or five

inches long. That attracted my attention, or called it to believe that they belonged to

a band of music. They remarked,
&quot; This is a gentleman s car, I suppose ;

there are

two &quot;

Question. They said that to you ?

Answer. If they directed their conversation to me, I didn t know it. The only way
I knew they were talking to me or at me was they would speak something in regard
to the messenger. As I was termed mail-route messenger, I understood it. They said,
&quot; This is the gentleman s car

;
I suppose ; only two men are allowed to ride in them.&quot;

One of them said. &quot; I would not be surprised if somebody died in that car to-night,&quot;

and went on to make remarks that I am unable to repeat. Now I thought, relying
upon what my friend Harris had told me because I have always been friendly to him
and like him, whether he does me or not I don t know depending upon what he told

me, I paid as little attention to them as I possibly could. It was an open box-car
;
I

stepped to the other door. I just leaned against it, and they were in front of the door
behind on the platiorm. I was noticing what they were doing at this box on the car,
but particularly paying attention to what they were saying ; they would speak of the

messenger occasionally, and wanted to know whether he was pretty spunky, and
would stand to a fellow pretty close. The thing passed off for some time, and he re

marked that they thought they would come down that night, speaking to some person,
I don t know who, that must have had business in that crowd or that particular lot, it

might have been to the conductor for what I know
;
then they remarked they thought

they would go down Saturday night, and speaking something in regard to me, I could
not hear it, but the remark was,

&quot; I will carry a rope for him.&quot; Previous to this time,
when I got sick allow me to correct myself, I am a little too fast no

;
it was after

that I had got sick, and but I had looked to Mr. Harris, my friend, as I under
stood him, as saying I could correspond with him. I wrote to him in regard to this

matter, and he failed to answer me. Well, I lay sick for several days, and went up to

Eutaw, to either resign or to take charge of the car again. I goes to Mr. Morgan and
mentioned it to him. Says he. &quot; I am glad you have mentioned this subject to me.&quot;

He says,
&quot; So far as I am concerned, you could run the car here forever, or perhaps the$e

people.&quot;
&quot;

But,&quot; says he,
&quot; I have been off from home.&quot; I am not certain of that ex

pression, but was pretty certain he had been off from home. I know he had. He said,
&quot;

I know you are obnoxious below.&quot;

Question. Referring to Livingston and Meridian ?

Answer. I presume so. Says he, &quot;I wouldn t have anything more to do with it. I
wouldn t go on it again, not that I ever saw a Ku-Klux in my life,&quot;

he says,
&quot; or know

one
; but,&quot;

he says,
&quot;

you know they killed this man &quot;

(that I spoke of a little while ago.)
&quot; If they killed him they might kill you. Your life is as dear to you as anybody else s,

and I wouldn t see you hurt.&quot;
&quot;

Now,&quot; he says,
&quot; if this is worth anything, &quot;act upon it

;

if not, why then pursue your own course.&quot;

Question. What course did you take after you received that advice from Mr. Morgan?
Answer. I went round and talked with two or three gentleman up there that used to

be particular friends of mine, as I think. I talked with Dr. Webb and Mr. Dunlap,
and Mr. Dunlap told me that I ought to go around and talk with such men as I could

approach, and give them my views in regard to this, and Mr. Webb advised me to
come out in a card, quitting the republican party, and have nothing to do with it.

I think they wrote three notes before I agreed to it, that is, to sign one. Mr. Dunlap
told me they were a charitable people, a forgiving people, and they would freely for

give me,

Question. If you would renounce radicalism ?

JK. &amp;lt;T. Renounce it
;
and after I signed this note, this card, Dr. Webb called with mo

over into the office, and we deposited it there for publication, and the next week it,

was too late that week, perhaps it was the following week, they couldn t got it in that
week the following week they put it in. The editor stated: &quot;We gave u black re
cantation of radicalism last week

;
this week a white one

;
but we fear that radicalism

s a disease, and unless the blood is all let out, the disease will remain therein.&quot;

Question. That was the editorial which accompanied the publication of your card ?

Answer. Yes, sir.
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Question. That radicalism \vns a disease, and the only cure for it to lot the blood
out?

Answer. That was the substance.

Question. Was that a democratic paper that published this?
Answer. It is for a fact. From that time up to this I have had nothing to say nor

do with anybody.
Question. How did the whites treat you after the publication of your card

;
did they

show any more friendship for you ?

Answer. If they have sir, I have not been able to discover it; that turned me down
so completely that I concluded I would iiavo nothing more to do or say with anybody
on any subject, and the least I know the better off; the least I said about that, so much
the better. I have no animosity against any man in the world. I don t want to do
any man any harm or have any ill-will toward him under any circumstances.

Question. Are you a seeker after office?

Answer. I never sought any office in iny life.

Question. What is your occupation ?

Answer. I have always been a farmer. I was farmer and overseer.

Question. Did you own any land of your own ?

Answer. 1 owned three hundred and twenty acres of land; that is, a lifetime interest
in it.

Question. Do you cultivate it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do yon know a colored man named Ben Lenon ?

Answer. Yes, sir
;

I do.

Question. Do you know of his coming out in a card and renouncing hiu affiliation

with the republican party ?

Answer. 1 presume that is the card that came out previous to mine, the week before.

Question. Is it the same card to which this editor referred ?

Answer. I understand it is such.

Question. What were the facts of his case, so far as you know ;
what do you know of

the Ku-Klux taking him out of jail to hang him ?

Answer. Well, sir, I don t know anytiling about the Ku-Klux taking him out of jail

and hanging him. I have heard him state frequently, that is, several times, he was

accused, him and others were accused, of poisoning a woman up there, who died; a

Mrs. Cross, I think. In the trial, when they were taken and carried up there, oil the

way they were detained, I think he told me, at Mr. Cross s a considerable time.

By Mr. BLAIR :

Question. Cross was poisoned ?

Answer. Mrs. Cross were. They were detained some time at Mr. Cross, the husband, a

white person.
Question. And Lemon was arrested ?

Answer. Yes, sir
;
and before they reached Eutaw, after leaving there, he says he

met a company of men in disguise : they halted them, and asked whose command.

The sheriff told them, the sheriff of Greene County; they asked what ho had
;
he said

prisoners ; they asked what the prisoners were charged with
;
he said murder.

Question. What followed ?

Answer. He said they took a woman, and a man took charge of them and carried

them off. The man made his escape and got away ;
the woman, they put a rope

around her head, as I believe, a cast band, and perhaps wound a stick, as well as I un

derstood, in that rope, around her head here, and I don t know whether she got away
or what. No, I think they carried her 011 aud put her in jail. I am satis

Question. These disguised men ?

Answer. No, sir
;
the sheriff s crowd. The other man got away ; they put them all m

jail. That is as far as I know anything concerning that.

Question. Is that all Ben Lemon told you ?

Answer. Yes, sir ; in regard to that matter.

Question. What did Lemon tell you the disguised men did after tncy ualted t

sheriff s party, and made these inquiries relating to the prisoners 1

Answer. They took off this man and woman.

Question. It was the disguised men took off the man and woman?

Answer. Yes, sir.

Question. How numerous were they f

Answer. I think he said- they were ten or twelve,

Question. Did he tell you they were disguised alter the manner of the Ku-Kiu.

Answer. Yes, sir; I suppose so.

Question. Was either the man or woman murdered f

Answer. No, -sir.

Question. Lemon was taken on then, and put in jail l
m

Answer. Yes, sir.
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Question. What occurred after ho was put in jail; was he ever brought to trial or

discharged ?

Answer. He was fetched for trial, a day appointed for trial, and I was summoned and
my wife before the court

;
and the prosecuting party, who was Mr. Morgan, I think,

came out, and said that he couldn t iind or didn t find sufficient evidence to make a case

out of, and dismissed it, and everybody went home.

Question. That is the only visit he ever received or knew anything about from the

Ku-Klux, is it?

Answer. Yes, sir.

Question. What do you know of a man named Clark receiving a Ku-Klux notice to

leave ?

Answer. Well, now, sir, I heard that he received a notice to leave here in so many
days ;

I think I read it
;
I think he showed it to me.

Question. You think you read the notice ?

Answer. I think I did.

Question. Can you repeat how it read ?

Answer. No, sir
;
I cannot repeat how it read now, only I think he was to leave

against the 15th
;

I think that was within a few days.

^Question. What year was that?
Answer. Eighteen hundred and seventy-one.

Question. What was his offense; what had the Ku-Klux against him?
Answer. I am unable to say what they had against him

;
he came from Washington

down here as a physician. I learned afterward that he was known as a democrat in

Washington, and had been turned out of the Department simply because he was a
democrat

;
but he was recognized down here as a radical or abolitionist. I think he

was reported as an abolitionist.

Question. Did he suppose then that he was warned to leave because of his radicalism ?

Answer. Not of his cause
;
he didn t claim that; but because they accused him of it.

Question. Did he leave ?

Answer. Yes, sir
;
he didn t wait for his books or medicines

;
he just took it dry so,

and that without any money whatsoever.

^Question. Have you heard of any other cases of parties receiving Ku-Klux notices ?

Answer. Not that I can call to memory: yes, I have heard that Smith did, Arthur
Smith

;
he was superintendent of education. I heard him say he had got one.

Question. Was he a republican ?

Answer. He was, sir.

Question. Did he leave or stand his ground ?

Answer. He stood his ground for a short time until after the day happened that they
had set for him to leave on

;
he said he staid to see what happened that day, but not a

great while longer.

Question. Were any demonstrations made against him that induced him to leave sud

denly ?

Answer. Not that I know of, sir.

Question. Did he leave because of his belief that be was in danger if ho remained?
Answer. I presume he did. I don t know that to be the fact, sir.

Question. Do you know of any negroes being whipped ?

Ansiver. I have heard of it, sir; I don t know it personally to be facts
;
I didn t see

them afterward.

Question. What cases have you heard of?
AnsiL-er. I have heard of divers. I heard of one down on Major Hay s land

;
Clioc-

taw Joe they call him
;
he was pretty severely whipped down there some time last

spring.
Question. Have you heard of other instances ?

Answer. I have heard of a great many, sir
;
but believing that the least a man

kuowed the better it was for him, I read no papers to be harassed and annoyed in

that way ;
have not read the papers for some time, and hardly over pay any attention

to anything talked to me about negroes being whipped or abused, or anything of the
kind. I have heard of it being done on Colonel Dew s place ;

it used to be his place.

Question. Do you think a radical or republican would be safe in that part of the

country in openly advocating his sentiments, and endeavoring to promote the success

of the republican ticket ?

Ans-wer. I don t think he would, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Can you give us more minutely the particulars in regard to the killing of

Diggs, that route agent f Where was he killed?

Answer. He was killed near the line of Mississippi.

Question. At a wood-pile station there?
Answer. Yes, sir.

Question. You were on the cars at the time ?
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Answer. Yes. sir.

Question. Where was this agent at the time he was killed ?

Answer. He was in his box, I presume, sir. I didn t see him, but I heard hiin

Question. He was shot, was he ?

Answer. Shot, I think; I understood there was fourteen or sixteen buckshot put into
his breast.

Question. Did you understand that the man that shot him was a disguised man .

Ansiver. I saw him as he ran off up the hill; it was too late for me to really s-i

whether he was disguised or not
;
he looked to me like he was disguised, and they said

he was.

Question. Did you see his gun as he ran off?

Answer. No, sir, he appeared to go stooped. At the time he was running, I had heard
the report of the gun, but I didn t know; I thought some one had lired a gun olV on
the cars. I thought he was trying to catch something on the ground some one imm
the cars, trying to catch a chicken or something that got lost

;
he appeared to be grab

bing, and running, and catching, and holloing one or two keen holloes after he got oil

from the cars.

Question. Did you see any others above in the woods, or hear them ?

Answer. I don t remember that I did. This was a long train, and I was in front, and
I never got up out of the car I was in

; directly the report came back that, the route

agent was killed, and there was a good deal of excitement about there.

Question. Did you see the dead body ?

Answer. I did not, sir.

Question. You spoke in your testimony of going to see Messrs. Jolly & Morgan ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. At this time I will ask when this route agent was murdered?
Ansiver. I think it was on the 1st of November, 1870.

Question. Have you ever heard that any one was arrested and punished for his mur
der?
Answer. No, sir, not that I recollect of.

Question. Have you ever heard that any attempt was made to find out who murdered

him ?

Ansiver. Not that I recollect.

Question. Have you ever heard what the cause of his murder was, beyona the lact

that he was a republican and in the service of the United States ?

Answer. I think, sir, the grand objections were that he was a colored man ;
that i

my opinion ;
not that I can say within myself that I have ever heard any one express

themselves in that way, but that is the impression I am under.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you know a man named Sheffield, who taught school in your place, or

near there a colored school ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was that school broken up or discontinued?

Ansiver. Yes, sir
;
it was discontinued.

Question-. For what cause ? State what you know about it.

Answer The cause of it being discontinued I couldn t state clearly withm my o

knowledge of tracts, but theprevious facts to that I have a pretty iHlmowlg*

hSethl^

^^

ow bow &quot;&quot; &quot;

couversa &quot;ou
S%SASS srssffiSS5 &amp;lt;10

ow bow &quot;&quot; &quot;

ou &quot;&quot;&quot;

the county superintendent about his

Answer* Yes, sir, from his statement, 1 do.

84 A
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Question. State that conversation.
Answer. He told me lie didn t participate in politics ;

that ho had never voted in
his life

;
had nothing to do with politics ;

didn t meddle with politics ;
he was too

young ;
that lie was a native of Virginia, and had been fetched down on this Alabama

and Chattanooga Railroad to work, and he had been discontinued
; they tailed to pay

him
;
he was without clothes, away from home, without home, and destitute. He

stopped on the place that I lived on, and took shelter with a negro ; and the negroes
advised him to go to teaching school

;
that got him into the school. I told him repeat

edly he had better quit.

Question. Why ?

Answer. Because I know the folks were opposed to it. He told me under these cir

cumstances, having nothing to do with politics, that he had told the superintendent,
who was Mr. McCracken

Question. A democratic superintendent ?

Answer. Yes, sir. He asked his opinion ; he told him he was of the democratic

party, and employed by the democratic party, and if he meddled nothing with politics
that he would not be molested. So he stated to me, and he acted upon it.

Question. Still he did abandon his school there and move away ?

Answer. Yes, sir. I don t know positive whether it was because ho couldn t get em
ployment longer. I rather think Mr. McCracken told him he had better get board
with some white man, and he tried to get board with a white man, and he couldn t do
it

;
and he said if he couldn t do it, he intended to quit. Whether he did quit for that

cause, or because there was not funds to run him another session, I am unable to say.
Question. Have you heard of any other school being discontinued in that county, or

broken up ?

Answer. I have heard of several, but only from hearsay.
Question. Have you heard that any school-houses were^ burned ?

Answer, Yes, sir
;
I have heard of that, too.

By Mr. BLAIR :

Question. Don t you know that there is a negro school taught now, and has been all

along, in Eutaw, with sixty or seventy scholars ?

Answer. I have heard thele were, sir.

Question. Do you live in Eutaw ?

Answer. I lived three years in three miles of it, before the war.

Question. Nobody threatened you when you were on that road ?

Answer. Nobody threatened me, as I know of, only what I have stated.

Question. You heard people talking?
Answer. I heard them talking a good deal.

Question. Do you know the men ?

Ansiver. I do not.

Question. Do you know that their conversation was directed to you ?

Answer. Only, as I stated, when they would call the name of messenger. I presume
it was directed to me, from the fact they said the messenger, and they led off by saying
this is a gentleman s car, and only two men are permitted to ride in it. That is the

only reason I have to presume their conversation wfis directed to me.

Question. Don t you think you were unnecessarily sensitive on that occasion ?

Answer. I do not. What do you mean by
&quot;

unnecessarily ?&quot;

Question. Unnecessarily alarmed. There was no demonstration made to injure yon.
Answer. No demonstration, but, all things combined together, there was the cause.

The first night I went down I was informed by a young man I never saw before nor
heard of, named Long, that he had been told that the people of Livingston, as I told

Harris, said I should not run. How did the people of Livingston know I was going
to run or had any idea of running ? He said he didn t know it. Harris told me he
didn t know it. Shouldn t you draw the conclusion from that that the people of Liv-

ington
Question. The fact is, you hadjust qualified, and it was not by any means such a circum

stance as would become known at once to the people of Livingston. Was not this man
Long was talking for the purpose of alarming you, and not telling the truth ? How
could he have known the Opinions of the people of Livingston ? How could they
have learned you were in that place ?

Answer. The only way I can account for that, or perceive anything that would lead
to that, were that the agents had saw my papers come in.

Question. Did +he agents make it known to all the people of Livingston that your
papers had come in ?

Answer. I can t tell about that, but they couldn t possibly have found it out in any
other way. The paper came in,

&quot; T. C. Hawkins, route agent,&quot; and that is the only way
J can account for it.

Question. How many people of Livingston do you think saw that commission ?

Answer. I don t know that any man that ever lived in Livingston saw it, but they
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must have known it, or they couldn t have said anything about it, Somcbod
have known.

Question. How do you know they did say anything about it ?

Answer. I only know it through what occurred afterward, and what I was iufor;

Question. By Long telling you ?

Answer. By Long telling me this, and what occurred afterward.
Question. Is it not the most reasonable presumption in regard to Unit matter, that tiio

people of Livingston actually knew nothing about it, and that Mr. Long, or V.
:

made the remark, undertook to alarm you about this thing, without having air.
ilcation whatever for what he said?
Answer. I tried Mr. Long on that

;
I tried him somewhat, I think, from the fact that

I suspected maybe he might do something of that character, as his term was going t&amp;lt;

expire, and he was only a sub-route agent; his term was going to expire as soon

general-route agent returned from a trip somewhere, being sick. I asked him who in
structed him to this effect. He told me that

;
he told me a name

;
I think his name is

T. K. Goodloe. The time I run up and down the route four or five days as mail-route
messenger, Goodloe was on this car. . Goodloe had a provocation at a place over in
the edge of Mississippi. He asked a negro, which he had met and taken, who
the car, who I am well acquainted with, to come to the door; that is the same night
we left Livingston ; to seo where these Ku-Klux were

;
that he thought they were

numerous out there; and he went on with several remarks regarding this Ku-Klux
question; that led me to believe they had been accessory, and the statement was given
by young Long to me, that led me to believe this. I may be mistaken, but I think not.

^Question. Don t you think that Long wanted to frighten you off, so as to retain hin

place ?

Answer. I thought such a thing was possible, but from what occurred with the man
that he said stated these facts to him, it led me to think he had told it, and I believe

he did tell it
;
his conduct proved it.

Question. Goodloe did not live in Livingston ?

Answer. No, sir; in Meridian, I think.

Question. Then he didn t know what the people of Livingston thought about this

matter ?

Answer. He was acquainted intimately, I think, all the way on the road, as far as it

extended. I think it went only a short distance above Eutaw at the time; but I have
heard him speak frequently. Now a little circumstance attracted my attention. You
vill recollect a man named Coleman run off from that Selma and Meridian road : and
this man Goodloe, I have heard him say myself, speaking of these Ku-Klux to me to

frighten me I knew his object said that there was a gentleman came in there one

night, or a man fixed up, and lie was sitting sort o in a doze, and he pulled o:

long critter pulled out his pistols and cracked him on the head; and he said, &quot;I

looked up at him and said, You damned son of a bitch, you had better not era

over the head; and I like to have called his name, but I wouldn t have called

thousand dollars, and he went back to the other car.&quot; These things inq.re,

that this was so. That is my notion of things, not that I am prejudiced or owe auy
man any ill-will.

Question. I did not suppose you did.

Anmver. I wouldn t hurt a hair of any man s head. I never had a row, fuss, qua
or dispute with any man in my life, or owe any man any ill-will; and it was ;

tery to me how men took the idea I should not do so and so, and how they f&amp;lt;

out at a very early day, before I knew it.

Question. They found it out before you did ?

Question. Now|Vs it? not yonr impression that the truth is that they did not krow

anything about it?

Answer. They must have known.

Question. May it not have, been just one or two of these men with the s

aaXrit, who were plaviug upon your fears and apprehensions, when they ha&amp;lt;

terest to keep you off the road, in order that this man might be retained upon4, TlVL are thimrs that developed themselves iivqumlly to me during

^s^u^on^t^A^^^ I don t remember Ins name no,
;

,- .

-A like mighty well to be a route agent upon that road. Mr. Han &amp;gt;

380 men at Meridian or Livingston, and told them he kueu- , e for years;
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want your position and attack you, and say this and that and the other
;&quot;

and he says,
&quot; I will say this to you : if any man molests you, or says anything to you in regard to

this matter, do you just say to him, I owe 110 man any ill-will, and I have the appoint
ment of route agent; and I expect to discharge my duty and run this road at all

hazards
; and,&quot; says he,

&quot;

I wouldn t say anything else.&quot;

Question. Then it may have been that all this trouble was made by people who
wanted the place ?

Answer. I have no doubt but what such a thing was possible, I only state the facts,

what I know is facts
;
outside of that I don t know any thing about.

Question. You know very well that Long was interested in keeping that place there ?

Answer. Yes, sir.

Question. He wanted to keep his place there ?

Answer. He told me it would expire as soon as this rnaii returned. I suppose he
would like very much to have

Question. Retained it?

Atmoer. Yes, sir. He was a very clever young man.

By the CHAIRMAN:

Question. I suppose somebody wanted the place of that route agent who was killed ?

Answer. I expect they did.

Question. I suppose you thought you might be served in the same way that he was ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. I will ask about the men you know. You know Long ?

Answer. I never saw him before or since.

Question. You know he was sub-route agent at that time f

Answer. Yes, sir.

Question. He was substitute for a young man who was sick at the time ?

Answer. Yes, sir. 1 don t remember how he came out of the way.
Question. If you had left the place from any cause he might have been retained

longer ?

Answer. He might have got the appointment on the Alabama and Chattanooga road,
but that was on the Meridian road.

Question. You think it was likely that he was desirous of retaining the place ?

Answer. I think most any man would, a young man in particular.

Question. It is not at all improbable, then, that he conjured up this danger to you in

order that he might retain it ?

Ansiver. Yes, sir. I think it was not at all doubtful that he heard pretty much what
he stated. In the first place, ho\v did he know my name ? In the second place, Hays
here I asked him the questions

&quot; What did the people of Livingston have against
me ? Did they know more about me than the citizens of Eutaw ?&quot; Says I,

&quot; The citi

zens of Eutaw, the leading party, the popular class of Eutaw, the firm of Morgan &
Jolly, or Jolly & Morgan, have advised me into this, and if others advise against me,
I reckon I can get as many advisers for me as against me, and we will butt accounts.&quot;

Question. Did you ever have any conversation with any of the people of Livingston
upon this subject ?

Answer. Never in my life, except Mr. Harris.

Question. Mr. Harris was not opposed to your holding the place ?

Answer. Mr. Harris is a gentleman, and, I think, a friend of mine
;
at least I am a

particular friend of his.

Question. Did not Harris tell you if there was any such sentiment of hostility in the

people of Livingston toward you he would let you know it ?

Ansiver. He did. He told me further that he could stop it.

Question. If there was any such thing ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did he ever communicate to you afterward that there was any such feeling ?

Answer. I honestly did believe what he did tell me, and when I wrote to him
whether he ever received the letter or not I am unable to say ;

I regret that I am not
able to say, because if I was confident he got that letter (I believe he got it

;
I acted

upon it) but if I had been certain that he got that letter I don t know that I would
have resigned ;

but when I didn t receive an answer, living only twenty miles from
him and I had directed straight to him

;
and when Mr. Morgan advised mo and told

me he knew I was obnoxious below, which was down the road in that direction

these two points together fetched up all other things, and linked pretty well with me,
and it does now, sir, and so it ever will be.

Question. You know Mr. Harris very well ?

Ansuier. I do, for a fact.

Question. You think he is well disposed toward you ?

Answer. Yes, sir
;
and I say he is a gentleman, and a gentleman constitutes a heap.
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Question. After he promised yon that he would communicate with you if tli

any danger, do you not believe he kept his word?
Answer. Yes, sir; and allow me not to change the phrase in the least ;illo\v me to

say to you another thing: I went to a gentleman, who lives iu my neighborhood,
year before last, to go into partnership with him. He said, &quot;Not so.&quot; His reasons ho
didn t give. But, sir, the other day he came to me since I have come out in acai 1

saying I never intend to support the republican party again and says he :
&quot; I am 1 1

sorry &quot;l didn t go into partnership with you ;
it would have been $10^,000 in my pocki :

but &quot;the democratic party didn t allow it.&quot; He made that statement not exceeding
twenty days ago. &quot;But,&quot; says he, &quot;I yet want you, and you must live with me
year.&quot;

He made the statement,
&quot; I went into the democratic party on good princi].!. -=.

and they wouldn t tolerate it
;
but it would have been $10,000 to my advantage.&quot; I ie

told me that the other day when he was gloriously drunk, and had just sense enough
to tell me what he knew was the fact. So I just put it on the principle that my friend

Mr. Harris might have treated mo iu the same way. It is possible.

Question. What business did you propose to go into ?

Ansicer. Farming business.

Question. To make 10,000 ?

Ansiccr. That is what he stated. I didn t go into particulars, and ask why it would

be $10,000 advantage, but he told mo the democratic party would not tolerate it. He
told me he wanted me next year. It must be because I came out in the little i.

up here, or he wouldn t have stated it. He was particularly friendly with me the other

day, and all things apparently right, but before that he was very contrary.

Question. Do you believe you are able to make $10,000 farming ?

Answer. I couldn t have done it, but may be he saw a place he could.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871.

WILLIAM LEE (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live ?

Answer. In Choctaw County.
Question. How long have you lived there ?

Answer. I have been there four years.

Question. How far do you live from Desotoville ?

Question. Have you had to leave Choctaw County, or do you live there now ?

Answer. I left there.

Question. When did you leave there ?

^^^ h-FP^ to you on Monday,

in my house to take my lifr, when

was three miles from home at the time. My wife was at home.

Question. Did she tell you that they had disguises on I

Answer. Yes, sir.

Question. Did she tell you that they were armed?

Answer. Yes, sir
;
all of them had double-barreled guns.

n the hose,.ar,d under the house, and in th.

SL aboTtlfeVvd, and up the chimney, and every place for me.

Question. What time of night was it f

Ansiccr. About 11 o clock.

Question. Was she in bed ?

Answer. She and her daughter were all abed.

Question. Describe the clothes these men had on.

Arwoer. They had false faces on and knit caps.

Question. What kind of clothes ?

Ansicer. She didn t tell me.

Question. Did she know any of them f

Answer. She didn t tell me.

Question. Did they come on horseback or on foot?

Answer. They were on foot when she saw them ,

d iifty yards from n,y



1334 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

house, and inquired for me there, and this man told them I wasn t there. They went
hack to my house and told my wife to go there and see if I was there. They went thero
aud I wasn t there, and they took him out and killed him

; they shot him twenty-seven
times, and cut his throat from ear to ear.

Question. Did you see his body after he was dead ?

Answer. No, sir
; my wife saw it. I saw the coffin he was in.

Question. What was his name ?

Answer. Lem Campbell.
Question. That was the man killed?

Answer. Yes, sir.

Question. Was ho murdered at his own house ?

Answer. He was taken off from his house about a hundred yards.

Question. By the same hand that came for you?
Answer. Yes, sir.

Question. This was two weeks ago last Monday night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know what Campbell s offense was, or what this crowd had against
him ?

Answer. When I was there on Wednesday, when they were going to his grave, I heard
&quot;both black and white say they knew nothing amiss about him in the world.

Question. What did this crowd tell your wife in relation to your staying in that

county ?

Answer. They said if I staid in Choctaw County they would get me ;
that they had

come to settle the country ;
it was not settled yet, and they meant to settle it before

they quit; not to only get me, but to get all that were in there. That is what she

said they said.

Question. Have you heard of any other colored men in that county being whipped or

killed?
Answer. I have known.of four or five being killed there this year. I know the names.

Question. Give the name of the first one ?

Answer. The first one was Abe Lyou, to my knowing.
Question. The committee heard all about him yesterday ; you need not tell his case.

Answer. The next was Mike Campbell.
Question. Was that the man you have just spoken of, who was shot ?

Answer. No, sir.

Question. Give the particulars of his case
;
tell the committee when Michael Camp-

hell was killed ?

Answer. I can t tell you exactly ;
I just know he was killed this year, and not long

ago.
Question. Did you know Mike Campbell ?

Answer. I knew his name and where he lived.

Question. How far from you ?

Answer. About seven miles from me.

Question. Did you hear whether he was killed by disguised men or not ?

Answer. No, sir
;
he was killed by the same men.

Question. In the night ?

Answer. In the night, between midnight and day.

Question. Shot?
Answer. Shot; I saw his wife and talked with her.

Question. Did she tell you the particulars ?

Answer. She told me as near as she could recollect.

Question. Did they find him at his house ?

Answer. They found him at his house asleep in bed with his wife
; they took him out

of his house and carried him off two hundred yards by the side of the big road.

Question. Did his wife know what he was shot for ?

Answer. No
;
she didn t know.

Question. What were the other two cases ?

Answer. The next -one was Isham.

Question. What was his other name ?

Answer. I don t know.
Question. A colored man ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it Isham Ezell ?

Answer, I don t know Lis other name.

By the CUAIKMAN :

Question Did you know him ?

Answer. Yes, sir
;
he lived close by me.
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Question. What time was it?
Answer. I can t tell you.
Question. Was it this year ?

Ansiver. Yes, sir
;
not long since in this year.

Question. How was lie killed?
Ansiver. The understanding I had was, lie was taken out about one hundred yards

and shot, and his throat cut
;
and they shot his wife through one of her les twice

Question. Was this by Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you understand how large the band of disguised men was that went U
the house ?

Answer. Sixteen every time.

Question. What was the next case ?

Answer. That is four already, isn t it ?

Question. Yes.

Answer. I think the next one was named John.
Question. Did you know him ?

Answer. No, sir
;
he lived away down between Butler and Bladen, but it is in Choc-

taw County.
Question Was he a married man ?

Answer. I never understood whether he was or not.

Question. Was he shot this year too ?

Answer. Yes, sir; he was shot this year too.

Question. Did you understand the particulars ?

Answer. All of it has been done since March.
Question. How many men took him out and shot him ?

Answer. There was sixteen.

Question. Was that in the night-time ?

Answer. All of that was in the night-time, between midnight and day, or about 11
o clock.

Question. Did you understand that in all these cases the men who did these murders
were disguised ?

Answer. No, sir
;
I never could understand that.

Question. But did you understand that the men who committed those murders wciv
covered with those disguises ?

Answer. Yes, sir all of them had them on.

Question. Have you heard of any colored people being whipped in Choctaw County ?

Answer. Yes, sir I have heard of them being whipped.
Question. Often, or only a few cases ?

Answer. Well, about fifteen or twenty.
Question. Did ^ou understand what they were whipped about ?

Answer. No, sir.

Question. Are you afraid to go back there to live ?

Answer. Yes, sir
;
I can t go back there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Do you know where Mike Campbell s wife is ?

Answer. Yes, sir
;
I know the very spot.

Question. Where ?

Answer. At the old Campbell place, right down where the two creeps come toget

Tickabum Creek and Clark Creek come together there.

Question. Where is Isham s wife ?

Answer. I don t know exactly where she lived
;
I have been by the place ;

I

go to it.

Question. She is still in Choctaw ?

Answer. I think she is in Choctaw, except she moved lately.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you heard of any school-houses being burned down there?

Answer. No, sir
;
there is very little school goes on about there.

By Mr. BOCKLKY:

Question. Whose wife was it that was shot ?

Ansiver. Isham s. She had two shots in one leg. She has had to walk on cr

Question. She is living down there now ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. You say your name is William Lee ?

Answer. Yes, sir : I used to belong to James M. Lee.

Question. You say these men were invariably sixteen men m this crowd
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Answer. Yes, sir
; every time I could learn anything from them they were sixteen.

Question. Do you know who any of them were ?

Answer. No, sir
;
I never saw them

; my wife saw them, and her daughter. I wasn t

there.

Question. Did she say whether she knew any of them or not?
Answer. She never told mo.

Question. Did you ask her ?

Answer. Yes, sir
;

I asked her, but she never told me, only to say what she thought,
but thinking isn t anything.

Question. What did they want to kill you for?

Answer. I don t know, sir.

Question. Did you have any dispute with anybody there ?

Answer. No dispute, no fuss, no trouble, picked up nothing, attended to no one else;
no just cause can be brought against me by white or black.

Question. Where does your old master, Lee, live ?

Answer. James M. Lee ho lives up on the Selma Railroad, away up.
Question. Whereabouts ?

Answer. He lives about twelve miles from Deinopolis here on the road.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In Sumter County ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Have you no idea what the white people came to your house for ?

Answer. No, sir
;
I have no idea what any one of them came there for.

Question. And these other men, do you know what they killed them for ?

Answer. No, sir
;
I never learned anything that they ever did.

Question. Anything that it was said they had done ?

Answer. No, sir
;
I never could learn anything they said they had done.

Question. Abe Lyon was pretty well off, was he not ?

Answer. He was aright smart man a good liver and hard-worker, and had right
smart.

Question. Had a good trade ?

Answer. Yes, sir
;
about as good a blacksmith as any one I know.

Question. Was doing very well ?

Answer. Yes
r
sir. He worked in a public shop.

Question. Was it supposed that he had accumulated some little money?
Answer. I don t know.
Question. Was that the impression ?

Answer. I never learned, sir.

Question. Was there any idea that he was killed for his money ?

Answer. No, sir.

Question. Have you never heard that said by anybody ?

Answer. No, sir
;
I never heard that said by anybody.

Question. Have you ever talked with his widow, who is here now ?

Answer. Yes, sir. I staid very close to her last night. I have been knowing her now
for two years lived near her.

Question. Did she tell you Abe had a large sum ofmoney at the time ?

Answer. No, sir.

Question. Did she tell you they had some $600 there that he had in a box ?

Answer. No, sir.

Question. She never told you that ?

Answer. No, sir.

Question. She told the committee yesterday that her husband had about that sum of

iiaoney, and they had counted it out between them a day or two previous. Now if that
was known around there, do you suppose it possible that ho might have been killed
for his money ?

Answer. If it was known, no doubt. I know he worked in that public shop, and did
a great deal of work for Daniel McCall and Mr. Hcssey, and they paid him a good deal
of money. Mr. Hessey paid him a hundred dollars in cash. I heard that the two men
paid him $300 since Christmas of this year.

Question. Was not that known around there ?

Answer. I don t know. I suppose no one knew it except tho white people; they
knew it.

Question. Did not you know it ?

Answer. No, sir. That is just what I heard.

Question. You heard of it at the time ?

Answer. Yes, sir; I heard it. I never heard that was what he was killed for, but I

heard ho had that much money paid to him.
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Question. Did you not hear that the money was taken ?

Answer. No, sir
;
I never heard anything about the money hein- taken.

Question. Did not his wife say it ?

Ansiver. I never saw his wife until yesterday evening.
Question. She stated here that she never could find the money.
Answer. They went into her house, and went through every thin&quot;- I hc inl that
Question. That they searched ?

Answer. Yes, sir; that they rolled over everything, and went in everything.
Question. Did not that look as if they went there lor the purpose of plundering him

and getting his money ?

Ansiver. Yes, sir
;

it looks so.

Question. And inasmuch as there is no other cause assigned for this crime, would not
you have supposed that that was what it was, if tney had hunted for this money and
got it?

Ansiver. It must have &quot;been that way ;
I don t see any way.

Question. Who was this man Ezell, or Isham
;
what did lie do?

Ansiver. I never learned anything he ever done.

Question. You never heard any complaint against him of any kind ?

Answer. No, sir.

Question. Was he a pretty well-to-do black man ?

Answer. No. sir
;
not very well.

Question. This man John you knew him ?

Answer. No, sir
;

I never knew him ; neither his name nor his way of life. I just
heard of his name of such a man as that

;
that is all.

Question. Do you not think it is likely, inasmuch as they killed Abe Lyon in that way
and robbed him of his money, that this band, which seems to be composed of the .-

men, or about the same number of men, were doing these things for the purpose of

robbing the people ?

Answer. Yes, sir
;
I think it is the same men doing it all the time.

Question. You think it is by the same men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it not likely, if they robbed Abe Lyon, as there is no motive assigned for

their attack on these black people, that their object was the same ?

Answer. No, sir
;
for they never searched any one else s house that they killed, as I

could learn, because, when they killed Lena Campbell, they never went back to his

house at all no more after they carried him out; so my wife said.

Question. Did they search your house ?

Answer. Yes, sir
;
but it was for me

;
that is all the searching they did there.

Question. Did they take anything out of your house ?

Answer. No, sir
; they didn t take anything at all.

By the CHAIRMAN:

Question. WT
as it generally supposed that the men who killed Abe Lyon were white

men ?

Answer. Yes, sir I expect they were white men. As far as I could learn, they wore

white men. I think I heard that they believed there was black men with them, as far

as four.

Question. Four black men ?

Answer. But I never could learn any names.

Question. You say it was the supposition that it was the same baud which committed

those other murders ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Always the same number sixteen ?

Answer. Yes, sir.

Question. How far apart were those murders committed T

Answer. In the same settlement.

Question. In the same month ?

Ansiver. No, sir
;
in three or four mouths.

Question. Was anything ever done that these men should commit those murder

Question. DicTVhe officers ever attempt to make any arrests, or make any stir about

it, to trv to lind out who it was ?

Answer. No, sir
;
no further. When they said they were going to hare u jury o

quest, they &quot;ever held no jury, because nobody never torn-heel them, except

them together, and write it in a book, and then throw it away like chips at Hit &amp;lt;
&amp;gt;u,

and that was the end of it. They never did anything more than that, 1

beytad^
book to read, and said they were holding inquest over them, talking o a, o 1 t.i. m to

know, and setting it down ;
and after that it was all thrown away The june.

would touch them. I have seen that done, but they never did nothing .
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DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871.

PEARSON J. GLOVER sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State to the committee your place of residence and your occupation ?

Answer. Twelve miles from Demopolis, on the Deinopolis and Dayton road, Mareugo
County. Planter.

Question. Are you a native of the State of Alabama ?

Answer. I was born within three miles of Demopolis. For nine years I was a non
resident of the State, in Connecticut and Virginia.

Question. The committee have subpoenaed you, Mr. Glover, for the purpose of obtain

ing any information you may have of a visitation, by disguised men, to your plantation,
and to learn their purposes, and what they accomplished?

Ansiver. Well, sir, I think it was in January or February last, I employed a gentle
man by the name of Neibliug as school trustee of township seventeen, to teach the

children of the freedmcn of the south end of that township. After his employment
everything went on pleasantly and agreeably. He did not interfere with the labor

system anywhere, although there were rumors and reports of his interference with the

matrimonial relations of some negroes. That I know nothing about, and I believe it

to be untrue. There was a rumor started by the negroes themselves, sir, as far as I

have since been able to learn.

Question. A rumor of his matrimonial negotiations ?

Answer. Of his negotiations with matrimonial parties on the female side, sir. In

other words, he was something on the Don Juan order, as it was said, but that I do not

believe from what I can understand myself. The point is, he came representing him
self to be a democrat, believing that political opinion was as free in our country as

others, and that the negroes had a right, if they were disposed to do so, to act for

themselves, but that their true interests lay with the southern people, provided the

southern people did nothing inimical to them as a race. I went to Dayton and was
absent five days attending to business. During my absence there was a party of ten

men, as Mr. Neibling represents to me, and also Mr. Johnson, who is summoned here

to-day, came to my house and forced an entrance, and told Mr. Johnson, who was an
old United States soldier for live years at one time, that their business was not with

him, but it was with Mr. Neibliug, They took Mr. Neibling out this I cannot state as

evidence, for I am not personally cognizant of the matter. It is simply what they nar
rated to me when I canie back.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Is it information that you deem reliable ?

Answer. I deem it to be reliable
;
that they took him out and whipped him.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you understand how severely they wiiipped him ?

Answer. Well, sir, there was one party who whipped him very severely; the others

struck him lightly. He stated that each of the party struck him fifteen lashes, but
that none of them hurt him except one man, and that one hurt him very badly.

Question. You stated the number of men at what ?

Answer. At ten. One, however, held the horses, and only nine acted or eight while

they were with him. I have forgotten as to that. As a freeholder I felt the indignity
of their corning to my house, without permission, and whipping him. I believed that

I, as a freeholder, had the right to defend it. I believe, perhaps, it is the only right I

now possess independent of the law or Congress, or anything else. I therefore took it

as an indignity to myself, and I issued a notice to the people of Marengo County, or

to these ten men especially, that I was at home, and that I had shipped my family, my
children, from home, and if they would come they would not run the chance of finding
them there, and- possibly killing my wife by a visit from such fellows, and the fright which
was consequent?upon it

;
that I would stay at home and keep her away for two months,

and they were welcome to come back. Tliey threatened to come back in five days, as I

was informed by Mr. Neibling, if he did not leave. I had found him a good scribe,

pleasant and gentlemanly in demeanor. I took him there and asked him to post my
plantation accounts, and lie wras doing that, and while ho was at my house and thus

employed this matter occurred. On my return I issued this statement to these ten men,
addressing it to them personally, saying that I would keep him at my house; that he
should not leave the country ;

and that I would kill any man Avho came there to molest
him.

Question. Did you cause that to bo published in the newspaper ?

Answer. I have the original in my pocket now. The publication is on file in the

Demopolis paper, and also in the Linden paper. Copies went to the Selma paper. The
editor being an old college mate of mine, published it voluntarily.

Question. You say you have the original draught of it here ?
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oii at the time I
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ir. That was modified to a great extent, because, being in a great pas-
[ draughted it for I wrote the original draught, as he, was a ion
vrilir but, so fn.r ns rrr.Tmwnr m- flio Tiffin M/I/-.

He signed
it, indorsing it in full as expressing his sentiments.

Question, Was your house ever visited again by these men ?

Answer. He left here. They wrote me a letter stating that if I did not take back
what I had said in the paper they would give me a visitation of the same kind.

Question. Who wrote you such a letter?

Answer. I have no idea.

Question. How was it signed ?

Answer. It was signed blank. There was no signature.

Question. Was there any insignia or device on the letter?

Answer. As I remember it there was not. It was simply a notice to me to take back
what I had said in the paper against these ten men, and asserting that they were gen
tlemen. They had been in my bed-room and had spit all over it. I referred to that
fact in the publication. I had made it personal to them, describing them and their

conduct; that they had taken this step under cover of the so-called Ku-Klux exeit. -

ment
;
that it was doue so as to steal rny mules, and to be an excuse for every style of

outlawry or anything else of that order. They stated that if I did not take back tin.-,

they would deal with me. I simply went to Linden, the county-seat, and stuck up a

notice that they might go to hell, damn them.

Question.. Were these men who visited your house when the teacher was whipped
said to have been disguised ?

Answer. Mr. Johnson can give you a description of the style they came in better thau

I. It is simply a surmise on my part.

Question. I understand you to say your information is of such a character that you
believe the facts which you state to be true 1

Answer. I do.

Question. Is it your information that these ten men who whipped Mr. Neibling came
there disguised?

Answer. It is.

Question. Is it your information that the horses were disguised?
Answer. No, sir

;
for the simple reason that I had a personal difficulty with one man

who rode a roan horse. I went to his house and told him to come out
;
and I told him

I thought he was the only man in the neighborhood that had a roan horse. I w;i

informed, but found that I was mistaken. I was informed that Mr. Neibling was put

behind him when carried into the woods, and I came down there for the especial pur

pose of giving him a damned good whipping that was my remark to him if he would

o-ive me a fair show, and not take advantage of his freeholder rights ;
and if he was

not satisfied with that, to meet mo here as a gentleman. I had reason to re-ret

because I learned afterward that the man was sick and in bed at the time, and had

no roan horse. But the hairs on his breeches or pants were from a roan horse.

Question. On Neibling s pants?
Answer. Yes, sir

;
and therefore I knew it was a roan horse which he had ridden

;
bi

these things arc hearsay.

Question. What has become of Mr. Neibling -,

Answer. He returned home, at the solicitation of his mother.

Question. Did he continue teaching his school after this whipping 1

Answer. He continued untilJuly-this thing happened in Apnl-uuder my protec-

immunity from further punishment to

the public sentiment, which thoroughly, on the parr 01

all men, reprobated the action of these ten men, and indorsed me iuthg position I

relative to the affair.

By Mr. BUCKLEY :

There was a good deal of excitement at the time ?

Kn .sir : no a?ticular excitement at the time, that I membei

[ the strong, hearty support of the better sentimen
(Question, ion leu iiUitb yw* ****

i 1
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cause all the men who were interested in the country, or who had landed interests here,
which they could not leave behind at short notice, because our matters here are in
such a state that a man finds great difficulty in selling his land without long delay and
great trouble in finding a purchaser a man cannot leave at short notice now

;
it is im

possible, if he has large interests I found that the style of men who had a stake in
the country driven in their own laud, thoroughly indorsed me in every respect, shape,
and form, and I lost no popularity. I do not know that I lost it even with the other

class, for this reason, if you want my sentiments : that class of people are never ruled.^

by mind or reason, but by brute force alone, and found what I intended to do, and that*

they would encounter danger, and that I had the indorsement of the people, and the
act of indorsement, because thirty or forty men offered to come to my house and de
fend me and mine the young men of this town, whom I can mention, and give refer

ence by name to them. At first I felt bitterly, for I felt that the southern country was
not the place to live, if that was the course to be pursued in the private room of n gen
tleman s house, in his wife s room. I had no shutters to it at that time. I had bought
the house only a year or two previous, and had no way of fastening the windows ; and
I had requested Mr. Johnson and Mr. Neibling to stay in my house, instead of staying
in their own out rooms, to protect it during my absence. Then while I was gone this
matter transpired. When I came home, I did not have the heart to turn the young
man out he was not more than nineteen years old and place him at their mercy, and
I determined to protect him, if necessary, with my life

;
and I did so. I think now it

was probably a prudent step on my part.

By the CHAIRMAN :

Question. Have you ever ascertained the names of any of the parties concerned in that

outrage 1

Ansiver. I heard a thousand and one rumors, sir, in this connection, but I have never

got to the bottom of it yet. The only information I could arrive at accurately was in
reference to a party who, when I charged him with it, offered any sort of explanation,
and denied emphatically that he Avas at my house; still, I believe he was there. That
party was killed by a friend of mine at Linden some three or four mouths ago ;

and
this Mr. Burney, who killed him, is a fugitive from justice now.

Question. How far is your plantation from Linden ?

Answer. Seven miles and a half. The party I think I have reason to believe was there
from the letter. It was in his handwriting, I think, and parties have told me that he
was there. I paid no attention to it.

Question. Is that the man who was killed ?

Answer. Yes, sir
;
his name was something like Marschalk.

Question. What occupation did he follow f

Answer. He was in town here and had something to do on a newspaper ;
I think he

was an associate editor of a newspaper at Linden.

Question. A democratic pa/per ?

Answer. Well, sir, it is hard work to tell what he was.

Question. But I ask you as to the politics of the newspaper ?

Answer. Democratic at the time this thing happened. Still, at the same time, he was
in full sympathy with the republican office-holders of the coiinty; he had the public
printing of the county, as given out by them.

By Mr. BLAIR :

Question. Do you believe these men were white men ?

Ansiver. I do, sir.

Question. You stated that the negroes got out a rumor that Neibling was encroaching
upon their marital rights ?

Answer. Yes, sir
; they got that out, and they got out the rumor that this thing was

done on that account.

Question. The negroes did ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Did they believe it was done on that account ?

Ansiver. A great many did, and others did not. Some people thought it was done by
white men, for what reason, they did not know

;
but the negroes at the time were opposed

to this gentleman, except the negroes on my plantation. My negroes had never been
in discord with myself, for this reason : I never had professed to be anything at all,

except in favor of a fair administration of the laws and a just construction of them
;

that I believed the true representative element of the country was financial, as well as

otherwise, in the way of brains
;
that I was willing to do them justice ;

that if the
United States established any law, I was willing to carry it out, and that all I wanted
them to do was fairly and squarely to carry out their contracts with me and other
men. I did on one occasion take action against them, and advised against them, for
this reason : they run a railroad within fifteen miles of the corner of the county,
and asked the county to appropriate a hundred and fifty thousand dollars to that
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especial railroad. Parties here were bought up, who advised them to vote for it -ind
they did vote for it, and saddled the couiity with the tux.

Question. Who advised them to vote for it ?

Answer. William Burleigh Jones, the so-called senator of the State f Alabama.
Question. He was active in getting them to vote for that tax .

Answer. Yes, sir, and I advised against it. Again, I advised them not to place the
court-house at Linden, for the simple reason that it cut off the negro clement. I v, as

guided by self-interest, to be candid, in choosing between that place an&amp;lt;l this section
of the county, representing the wealth or finances of the country, it no{, represent in

sible to construct without a tremendous outlay of money, I advised them not to place
the court-house at Linden, but to leave it here. Mr. Jones went to them and urged
them to vote for it. It is said that he received a large sum of money. Ho said him&amp;gt;elf

that he had it. He said that right hero in Demopolis that he had got thc best of the, Lin
den party. Now, gentlemen, I am not prejudiced against any man. I have in my employ
a soldier of the United States Government, whom I have had for four or live years. I

have every confidence in him, and treat him as a member of my own family, although
he is but an humble working-man. He fought well, and got his discharge in this

place. No Northern man can say I have not been friendly to him, if he was honest.
But there have been some among us who were different. Tbere have been politicians

amongst us, who, in holding positions, did not abuse them candor compelled me to

state the fact amongst whom was one of your compeers in Congress, Major 1 ieree. a

devoted personal friend of mine, as he himself will state. We were opposed in polities

although it was the distinction of twecdle-dnm and tweedle-dee new departure and re

publicanism. There is a decided distinction following that, though, gentlemen, for

republicanism goes further
;

it indorses certain parties who came amongst us here and
mixed the elements of discord, whereas we wanted to be loyal. I know that I want i^,

and other people do. 1 have indorsed this doctrine and proclaimed it publicly, us a

thousand can verify in this county, that this is the best Government we ever had
;
that

we had committed &quot;a mistake in point of expediency ;
that wo ought to receive thi&amp;gt;

Government, to act for it, and, if necessary, fight for it
;
that it was the best Government

we had; that we could live in peace under it, and could not under any organization 01

government of our own, for we had tested that matter by a five years war; that I

moved that we take it and receive it in good faith, living under its laws and executing
them where they were fair and just, and where they were unjust take legal remedies

;

nothing else.

By Mr. BUCKLEY :

Question. This question of tho location of the court-house has been a troublesome

one for years ?

Answer. Yes, sir.

Question. It has been moving backwards and forwards?

Answer. No, sir
;
not before

; only since the war. Some fifteen or twenty years i

there was a question about it. That was when I was a boy, and I was absent at the

time I believe I was at New Haven at that time at school. The question was then

agitated between Dayton and Linden
;

since then it has been between Dayton, and

Linden, and this place. They had it removed by legislative action to this point ; they

removed it twice. The second action was barely by a second legislative action The

third time it was left to the people and decided that it should be carried 1

den, and it was carried back to Linden.

By Mr. BLAIR :

Question. You say Jones received money for his vote to carry it.back ?

was a

. What did they toll him they whipped him for; what was h
.wlii^d

lor ?

Answer. God knows, there ie a great jealousy amongst tho km,. &amp;lt;
-
.-;.Answer. God nows, ere e a g ..

to scare him out of the country.
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Question. You think the cause of it was jealousy against you for obtaining labor by
furnishing school facilities for the uegroes on the place?

Answer. Yes, sir, I do. There is a bottom dividing the canc-brako section from the
section below inc. I hold that bottom myselfsixteen hundred acres a long strip,

three-quarters of a mile wide
;
ou the other side is the cane-brake, or Egypt of this

section of country. The corn and cotton producing sections extend into Dallas and
part of it into Greene. Below me is a sandy, thin section, with smaller plantations.
When I bought this plantation it had been rented for years, and they had drawn away
a great part of the labor. When I got to working it I drew back a great part of the

labor, and I think this matter was personal to me as much as anything else. That is

my candid opinion about it. Since I have looked into it, I think it was jealousy of that

description. In every section of the country there is an element of population that is

jealous of any man that seems to be thrifty or energetic and endeavoring to get ahead
a man that succeeds in it.

Question. As I understand, you sought to accommode yourself to the present condi
tion of affairs?

Answer. I have been as thoroughly reconstructed as any man in the country.
Question. And you sought, in the best mode you knew of, to obtain and retain the

labor which was necessary for the cultivation of your place
Answer. I did, sir.

Question. And in doing so, you believe you have offended certain others
; probably

those from whom this labor was taken ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that was the cause of the punishment inflicted upon this young man ?

Answer. Yes, sir
;
that was the great cause of it, I think, sir.

Question. Did it go so far as to exhibit hostility to teaching the negroes ;
the mere

fact of teaching the negroes?
Answer. Well, I do not know that it did. I heard some rumors there of some hos

tility to the fact of his staying in the house with a negro before I took him in my
house

;
but I did not think he did, because it was ascertained that he did not stay in

the house with a negro. He simply kept house and employed a negro to do his cook

ing. There was no social equality &quot;between them at all. He simply used the negro as I

do as a servant. The young man s own statement, under his own signature, is here
in my pocket. I brought it over with me. I thought probably I was summoned here
in reference to this matter, and I went up to the office of this newspaper across here

;

I have forgotten its name now.
Mr. BLAH;. The Exponent.
The WITNESS. The Exponent ;

and procured the original, as it was handed in by Mr.

Neibling to the gentleman.
Mr. BLAIR. If you have that, you may just incorporate it in your testimony.
The CHAIRMAN. I would like to hear it read. Is it long ?

The WITNESS. No, sir
;

it was cut down. The original paper was very materially
cut down, because I was, when I wrote it, very angry. A man who is angry does not
look much to the elegancies and proprieties of speech in his publications. I will read
it:

&quot; To the citizens of Marengo County :

&quot; On Sunday night, the 30th of April, about 12 o clock, I was aroused from my sleep
by a man in disguise shaking me by the shoulder. On awakening I saw several more
men in disguise in the room. They commanded me to get up and dress, and I did so.

After dressing they disarmed me, took me out, put me on a horse, carried me to the

woods, three-quarters of a mile from the house, and there, after stripping me of my
clothing, whipped me. There were ten men, and they each struck mo fifteen lashes.

After this they told me to dress, and their leader, I think, led me apart and gave me
this warning :&quot;

f We will give you five days to leave the country, and if you don t, it

will be the worst for you next time. I then requested him to return my pistols. He
answered me and said, Never mind your pistols ;

but you leave the country in five days.
They then turned their horses around and left me alone in the woods.

&quot; Six months ago I came to this county and State. Before that time I was complet
ing my course of &quot;commercial study or education at Poughkeepsie, New York. There I

met and became intimate with several southern students, who assured mo that there
was no better field for good business ability than the South. Also, during my wholo
life I was brought up and rocked in the cradle of democracy by democratic parents,
and under their teachings finally believed that any man who came South, and by a course
of honest endeavor, not attempting to foist himselfupon a people wholly strangers to him
or his antecedents as an office-holder, or even as a political adviser, would do well and
live as safely as in the heart of the West or North. Six months ago, I repeat, I came
here, got out of money and could get no employment except that of teacher of a free

colored school. I took that position then as a matter of necessity, and if any man since
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my arrival can show that I have ever had anything to do with politics except when asked
and then to quietly and firmly announce myself democratic, at least in principle
for I am not yet old enough to vote or if any man can show that I have ever
one word of advice to the negroes that would array them against their employers
or the southern people politically, then I pledge my word as ft man and gentleman
to leave the country that moment. And whereas, as my conscience wholly acquits mo
of any wrong-doing, I do not intend leaving until such a statement is made and corrob
orated, I will stay, if it is for no other reason than to show the right-minded lenient
of this country that I am not a dog, or worthy of a dog s treatment. Again I w i 1 1

that I am well aware that the United States Government has passed certain sweeping
and partisan laws, under which I could make the large majority, composing the, inno
cent and law-abiding element of this county, suffer along with the few thieves and
assassins who rove its limits by night, and under cover of its darkness perpetrate acts
which their cowardly hearts would shrink from in the broad light of day, and in the
face of their fellow-men. Knowing these facts, and knowing too that such acts, as

]i&amp;lt;

:
-

potrated by the ten devils referred to, and to their abettors, would embroil a whole
county innocent of wrong, and, if a statement was sent to Washington, would be a
sweet morsel to the radicals North, and would be magnified a hundred fold for party
purposes, and would be one additional argument or pretext to put the heel of military
power upon an already prostrated people, and to crush out anything like freedom of

elections; knowing these facts, and also knowing that parties committing these out

rages are not true representative people of the Southern States, but are true represent
atives of that class of men to be found North, East, West and South, who, amid any
excitement, political or not, in a community or section, perpetrate acts under cover of
that excitement or prejudice as a blind to horse-thieving, midnight assassination, and
all manner of crime I am well aware that the great mass of the people South, com

posing its education, its wealth, its social standing those who have an interest in the

prosperity of their State
;
who have property to be preserved by law and order : who

have liberties to protect; who have rights to cherish, are the last men on earth, unless

they are fools, to give sanction to acts of violence of this kind to such men I here

state that I do not attribute to the whole county the acts of a few bad men, and that

I will not take action against the whole county, nor will I encourage any one to seize

hold of this casual or incidental outrage to blacken a whole community, or misrepre
sent a whole State. By this I will state, that I will pursue to the bitter end of the

law any one of the perpetrators of the shame inflicted on me, or if they give me a i: .

chance, will drop all laiv against them, and will settle the matter with them &quot;man to

man and foot to foot.&quot; Again I will here publicly state that I still iirmly believe that

there is no Ku-Klux organization in this county; but that under cover of its supposed

existence, a few irresponsible and bad men, reckless of the safety of their fellow-citizens,

perpetrate Iheir misdeeds, and will in the end raise their hands, unless checked, against

any man, be he southern or northern, whom they have a grudge toward, or on whom

they can depredate. |(w ^ NEIBLING.

By the CHAIRMAN :

Question. I would like, in this connection, to ask you, since you have said that Mr.

Neiblino- Was a voung man of nineteen, whether that elaborate composition, wlncl

evinces considerable maturity of thought, and some elegance of expression cer

at the end of every sentence if that suited him.

Question. To whom does the structure of the sentences belong, to him o

Answer. It belongs to me.

By Mr. BLAIR :

Question. Major Glover, will you give me your view of the origin of these

&amp;lt;o
eeaso men engaged ^^o^cs

in this State and

county who have sought to array one class of people against t

^SiSS? Well S?tho county of Marengo has been remarkably quiet. Men belonging

tolhe United StoS Army hav^ settled here and been free irom per,ecntmu :,n ,1 rou
;

.c

limiting themselves to a legitimate line ot business, even it t u i.
j

&amp;gt; me
_

field a legitimate line of business ;
as long as they confined then

! ^ ;,. gJJ
tics, have never been troubled ;

and I, for one, am ready t *
h

&quot;

n

&quot;

(]
. in

comes to my house, after the most extravagant republican speech

him within our limits. J know plenty of other men who wUl
;.-

-

;

vided the man is a gentleman and worthy to come into my house, 1 v&amp;gt;o.
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Answer. There is 110 doubt about that, sir. They have tried to do it in this way. I

take this position, and I really am getting so I am fretted at the negroes, and losing-
all kindness of feeling toward them for this reason. All the amendments to the Consti

tution, guaranteeing him protection, I have been ready to grant him in good faith. If

I had an objection to it I should not do anything but enter a legal protest against it,

however it might operate against me. I was willing to do that, and protect the negroes
in their schools. There is my challenge to the county of Marengo. I have the original
here that I obtained this morning from the newspaper office, addressed to the ten men
who came to my house on Sunday night, the 20th of April.

[At 2 o clock the committe took a recess of one hour for dinner. Upon re-assembling
the examination of Pearson J. Glover was resumed.]

By Mr. BLAIR :

Question. At the close of the session, before we took a recess, you were about reading
the paper which you published?

Answer. Yes, sir. After I left here I went around to the Demopolis paper, and dis

covered that my communication was out down. In the Linden paper it was given
correctly, except the typographical errors. I had a difficulty with Mr. Marschalk, the

editor of the paper, the day I got him to publish it. I charged him with having led the

party. He denied it by everything holy and righteous. I compelled him to publish
tbis card, and in addition to publishing it he gave a criticism on it, which made me
doubt at the time whether he was there

; but, from what I can learn since, he was the

leader of the party, and the only spokesman of the party. He was a great rowdy, and
a man of very little respectability a drunken, rowdy character. He raised one or two
rows hero in Demopolis. Here [exhibiting a paper] is the card as I originally pub
lished it iu the Marengo Journal, Linden, of the 13th of May, 1871, or as I signed it,

and sent it iu. It was published in the Demopolis paper, which was different from the

Marengo County paper, in which it follows Neibliug
7

s paper in the same column in

which that appeared. Do you wish it read ?

Mr. BLAIR. Yes, sir.

The WITNESS. I will read the manuscript :

&quot; To the ten men who came to my house on Sunday night, the 30th of April, and

perpetrated the above outrage, I have to say, I denounce you as cowards and outlaws,
and dare you, as such, to repeat your visit. &quot;You came to my house, and, by accident,

my wife and self were absent. By such an accident my wife s life was probably thus
saved

;
for had she been at home, in her present feeble state of health, she would have

died from excitement and fright. For this reason, first and foremost, I will state, that

if I catch you on my premises hereafter, I will shoot you down, and will consider my
self guiltless in doing so.

&quot; I will again do this, because your coming to my house as you did was an insult to

me as a southern man and gentleman, inasmuch as it is a charge, by implication, that

I would have in my house, and in my employ, one worthy the treatment of a dog, and

dangerous to the peace and happiness of my neighbors and fellow-citizens. In oppo
sition to this, I will state that nearly five months ago, as school trustee of township
No. 17, I employed Mr. Neibling to teach the colored school on my place. As a conse

quence, and in my own interest, I closely observed Mr. N., and found that he had

nothing to do with anybody s business but his own
;
that he condemned that system of

government which places strangers over us as rulers
;
that he stated even to the

negroes that the South had enough good men of her own to rule herself; that it was
to their interest to move in harmony with the people among whom they lived and got
their bread.

&quot;

Again I will state that shortly after I employed him, Mr. Mattingly, then the county
superintendent of education, sent him two or three hundred republican tickets for him
to distribute before the contest took place between said Mattingly and Mr. Ellis. Mr.

M. also wrote him to electioneer for him and to attend the Dayton box the day of the

election, and hold the same if the officers appointed failed to do so. Mr. Neibling
declined having anything to do with the matter, as he did not consider that his duty
as a teacher called on him to do so, and also stated to Mr. M. that he did not indorse

the principles of the republican party. The consequence was that the election at

Dayton went by default, and not a single one of my hands on that day attended the

election.

&quot;Again, as I employed him some two weeks since to post my plantation accounts,
then believing that I was not encouraging a bad man, I am not to be scared into the

opinion now, and therefore ,will protect him as long as he breaks my bread any eats

my salt, and will also defend iny house and home from forcible entry and illegal assault.
&quot; P. J. GLOVER.&quot;

The WITNESS. Here is the first publication of it, as it was given in the Marengo pa
per, wLich was much stronger and more insulting, and in which I denounced them as

curs and everything else. I published this two days after the thing occurred, and for-
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got the proprieties that should be used in going into public print, and therefore called
things by their names.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Which do you prefer should go in your testimony as printed ?
Answer. I prefer that the one I have read should go in, for this other is hardly a gen

tlemanly document. I just state here in the card as published in the newspaper:
&quot; I again dare you ten men, like a parcel of cowardly hounds, to repeat your visit,

while I am at home and my wife is absent, and I will most especially promise, tin; pupwho spit on the floor of my wife s room that I will give him something besides to
bacco to chew and spit. I refer to the companion and coadjutor of yours, called by
you No. 2, who, I doubt not, possesses a rotten enough carcass already, but still would
make a beautiful corpse, when buried in the same winding-sheet in which he was dis

guised, with the dirty waters of the i

Bogue to wash his last resting-place, aud siiif
him a littiug requiem.&quot;

You can judge of the style of it from that.

By Mr. BLAIR :

Question. Will you now give to the committee what, in your judgment, was the ori

gin of the bad feeling existing in this community between the freedmen and their
former owners ?

Answer. Well, sir, when freedom to the negro first took place, there were parties
came among us here, men without respectability, socially or otherwise, who, by every
meaus in their power, tried to get hold of the political management of the negro, and
to so manage him that it would be to their own personal interest by electing them to
office and keeping them there. Other men came here preaching republican doctrines;

they were ardent republicans, and I believe they were honest toward both black and
white

; they were opposed in political sentiment to the great body of our white popu
lation. They remained here aud would have remained here until to-day. For in

stance, I will mention Mr. Burton and other parties, who, finding it was dog eat dog.
that they were turned upon by their kind, refused to indorse the violent and extreme
views of the others. For instance, Jones came out into the court-house, as Judge
O Connor can certify, and also Major Hays, the present member of Congress, and cursed
all parties, Mr. Burton, and every member of the republican party, and told the ne

groes to beware of them. They were excited to such an extent that they took sticks

and drew them over their heads, and drew pistols, aud did everything of the kind.

This excitement was raised to place them in opposition to those men whom I con

ceded to be honest, and with whom the people of Marengo County never inter

fered at all. These men, owing to the political prejudices aud this antagonism which
this man Jones raised against them, left this country. They were personal friends of

mine, although differing from me in politics. Burton is a brother-in-law of Major

Pierce, who was the custom-house officer afterward in Mobile. They all left here and

thus left the field open to Mr. Jones. That was the iirst part of the excitement. A

good many have advised the negroes to be quiet, and assured them that Jones was not

a man to be believed
;
that these three gentlemen were much more honest and candid,

and while they gave them advice upon political subjects, did not excite them against

the white people, or against*their own interests. Here is this man Durene. I never

heard of his doing anything at all inimical to the interests of our people here, althoog
he is a republican ;

and I have never heard anything against Judge O Connor. I never

heard anything, either, against Burton, and yet he was the stitunchest republican by

all odds. He was a man, too, of considerable talent, although he had no oratorical

ability. Bill Jones got that up, aud it nearly culminated in a row. Pistols wer&amp;gt;

drawn and these men were threatened in that manner.

By the CHAIRMAN :

Question. What year was that ?

Answer. The year that Hays run for Congress.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was it in 1870 or 1869 ?

Answer. I think it was in 1870, sir. That feeling got up the uttermost emit*

around among them. They left here. Burton himself told me that he le t 1

cause there was no political sympathy between him and the southern people, hit

side of that he had several friends. Bill Jones was vilifying him. H&amp;lt;

was tired of the negroes; that they had no gratitude toward him; that; a, ii.a
;

catered to their passions and prejudices would be more popular with them, an

determined that he would quit. He did leave. That left M\ *

ft d Bef
into trouble in Linden, the nature of which I never thorough y &quot;&quot;deistood. ,

that I believed he had tried to discharge his duty, and probably was
houest^nou;

From the evidence, I have been forced to believe that he was not honest.

85 A
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matter to go before the courts, however ; I know nothing about it except from hear

say. Then he commenced issuing cards and went around and announced himself as a
candidate for governor of Alabama.

By Mr. BLAIR :

Question. Who did this ?

Answer. Bill Jones. Ho went over to the convention. He first started to become

Congressman against Hays, but he found that he lacked strength, and gave that up,
and they affiliated I do not think with real good feeling, but so far as to bury the

hatchet
; they let each other alone. Jones found it was policy in him to do so. Then

he announced himself as candidate for governor ; put his name out in the paper here
in Demopolis as a candidate

;
he tried to arouse the negroes to indorse him. He wrote

a letter I think his letter is still in existence declaring that he did not believe in

any white man; that these fellows should not hold the offices; that they ought to

select a negro to every office through the State, except him, as governor ;
that be would

be their what is the name of that old Bible character that led them through the Eed
Sea?
Mr. BUCKLEY. Moses.
The WITNESS. Yes, I believe it was their Moses: that he would play that character,

and lead them through the land of Canaan.

By the CHAIRMAN :

Question. That was the part assumed by Andrew Johnson.
Answer. That was what Bill Jones said; I do not kuo\v whether&quot; it was a scriptural

quotation, or what; Bill was very fond of scriptural quotations. Mr. Buckley knows
how it is. The white men were against him, republicans as well as others. He said
that he (Bill Jones) was their savior, and they must look to him ; that he was their

Moses that led them through the Dead Sea to the land of Canaan, from bondage. He
said to them that they were cheated and defrauded, right on the court-house steps here.

I will state what I can verify by Judge O Connor an;t James Taylor Jones, his brother;
the first to verify my first, and the second to verify the second statement. He said that

they were cheated and defrauded
;
that there was no white man who was not diamet-

Tically opposed to them, and wanted to re-enslave them
;
that they did not get a fair

compensation as wages ;
that they only received a quarter of what northern laborers

would receive for the same work
;
that they ought to have one-half, the landed proprie

tor furnishing the land and expenses and paying them all, giving them then one-half
for their labor. Possibly they can make more at that than we can make otherwise,
pn/rided the negroes work up to the highest standard of physical effort.

Question. How old was his conversion from the democracy at that time ?

Answer. During the war he cursed every man who was on furlough. I had a diffi

culty with him at one time. I staid at home two weeks, and he criticised mo for

staying out of the army in order to keep from fighting the Yankees, w.hom he was go
ing to eat up in one day. He criticised me so I had a difficulty with him, that Mr.
Gaius Whitfield, one of the most responsible men in the country, knows all about.

Question. I do not care for details. I only want to learn how recent was his conver
sion from democracy at the time he made this speech to the negroes. How long since
he was in full accord with the democratic party and recognized as one of its leaders ?

Answer. In 1867 he was in full accord with the democracy. He came into town ; a
movement was started, from below for all parties to join the League in order to find
out what it was. They feared it was incendiary, and parties did join. He stated
here that he did join it for the purpose of breaking the thing up. He joined it

in 1868
;
he declared himself for Seymour and Blair, denouncing General Dustin,

Judge O Connor, and Drake, and every one of the rest of them as the damnedest ras
cals that ever lived on God Almighty s earth. He joined the League to break up the

league with the devil, as he called it
;
the league with hell and the loyalty to the devil,

as he called it.

Question. Was he trusted as a democrat at that time ?

Answer. He was trusted. He was elected a senator from this county.
Question. As a democrat ?

Answer. No, sir, as a republican. He came back and announced himself then for

Seymour and Blair, but he could not see it, quite, after the election was over. His eyes
were open then, and wide open, and he fell back after he had cursed every other re

publican, and turned in again, and you never heard such loud-mouthed assertions.
That went on and he told all these&quot; things that I have mentioned, that every effort

was made to cheat the negroes. There is a catechism of his for the negroes, in which
he says that every effort is&quot; used to bring them back to bondage ;

that they must be
ware of the statements of any white man in reference to anything at all.

By Mr. BLAIR :

Question. I would like to have a copy of that catechism.
Answer. I know three parties who have it. A negro showed it to me. A negro told
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me that Jones said he had got the advantage of these Linden parties : that while thevcursed him he had gdt the money they paid him for carrying off the eonrt-house for

?f*V R +r
M

,

ham Mathews a blacksmith at Dayton, who told mo that Jones
said that he thought he was even with them

;
that while they were abusin- him and

sing him, he was living on the money they paid him for carrying ofi the court-

Question. Have you a copy of that catechism of his ?

Answer. I did not think it was worth keeping. I knew it was an imposition I
have tried to do fairly with the negroes, and if they cannot see it, I cannot help itHe turned in then and went ahead and tried to raise a discord among the republican
ranks, in order to get rid of them and make himself king or leader, or, as his father
expressed it, bell-wether

; just as sheep always had a bell-wether to follow, so they
were to follow his son, Bill Jones, as leader. In a recent speech, which his brother
told me of, he told them that the authorities had no right hero under the law to put
the negroes in jail ;

that if they killed or hung a man, or did anything of that kind,
they simply paid the price of it if they were caught ;

that no man had a right to put
them in jail, and inveighed against the incumbent of the office of probate judge
O Connor.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you hear any of those speeches yourself?
Aimcer. His own brother heard that one. My old family negroes, who had confidence

in me, asked rae-was it possible for them to be put back into slavery : they said that

they understood it was possible, and gave mo their authority, ,emanating from Mr.
Jones. They asked, in case it could be done, had they not better go to Kansas, and
had not every negro in this country better leave it ; that Mr. Jones said to them that

by going to Kansas they could have one hundred and sixty acres of land given to them
free gratis and no cost, and a mule or horse, and provisions ;

in other words, they would
be furnished and found with everything necessary for one year s time free of cost ; that

they could go there and take possession of these Government lands; and that it was
their best interest to go, because they stood no fair chance here. Outside of that, it is

my honest belief, and I will guarantee it with my life, and deposit it if necessary, that

yon can go, if you are a republican, and that gentleman sitting .there, if he is of
course I know General Blair is not, for I know he was the democratic candidate for

Vice-President and if you are a republican, I guarantee with my life, and I will

deposit it in the city* of Washington, under that guarantee, and under bond, to the last

dollar or dime I am worth, that you may go with me to the so-called city or town of

Linden, comprising in all about six groceries, two stores, and a court-house, and make

any speech, republican or what not, that you please, dealing with the main questions
of the day and the great issues of parties, with perfect safety. I can give you security
to the amount of a million of dollars at any time.

Question. Let me interrupt you a moment to refer you to an article which some one

has cut from an Alabama newspaper and handed to me, as follows :

&quot; RAMPANT. The Tuscaloosa Monitor, in noticing a bill which has been introduced

into Congress to appoint commissioners in the various Southern States to gather up
evidence relating to the outrages which have been and are being committed, uses the

following language :

&quot; Send on your commissioners as soon as you please, and their coftms with them, it

you desire to have them decently interred.
&quot;

Answer. My belief is that the sooner the commissioners take up such characters and

hang them the better it will be for them. I think you will find it the sentiment of the

people that they by no means indorse his violence; just as the people of the Jsortn, 1

suppose, do not indorse the violence of u Brick &quot;

Pomeroy.

Question. The Tuscaloosa Monitor is a paper of good standing in this State, is it v

Answer. I do not know. I do not know that a single copy is sent to Lmdei

Question. You have heard of the paper ?

Answer. I have seen a good many copies of it.

Question. It is a democratic paper ?

Answer. It is called so.

Question. It purports to speak for the democracy?
Answer. Did you ever see a man that was sane except upon a special s

is a case of the kind, and a violent one. I look upon Randolph as a very zealous man

in the cause of the party, but a damned fool, if you will excuse the expre

Question. He is an editor? rows
Answer. Yes, sir; he was looked upon as such when a boy. He got

than any other boy at school. I had the pleasure oi whipping bun
t^ice

being once whipped by him. I believe that I would have been whipped

but for accident. He was older than I was That is the ^
so much so that his paper is not actively indorsed by subscripti
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you cannot find a single copy of his paper distributed in any post-office of this coun

try ;
or if there are any copies, there are not over five.

Question. Why should it be sustained if the sentiments of the editor are not ap
proved by the community ?

Answer. That is the bad part. What I oppose now, and the only opposition that I havo
oi) God s earth to the General Government is, that they do not discriminate between
man and man. In your section of the country, because there are a few bad men. they

punish you, and because there are a few bad men here, they give me hell along with
them

;
when the fact is, simply, that you will find bad men in every section. I will

honestly and truly give bond to the extent of every dollar I am worth on God s earth,
and get security&quot;to the amount of a million of dollars in this town, if necessary-
southern security ; you northern people don t admit that as good, though but I will

E
.ve Mobile securities to the amount of a hundred thousand that you can go from
inden to Shiloh and make any republican speech you please, and be asked to dinner

and be treated with the greatest courtesy.

Question. Do you think that courtesy would be extended by that band that visited

your house and whipped Neibling so mercilessly ?

Answer. I do
;
for I know they are cowards and slink from light. I denounced them

as such, and believe they were cowards.

By Mr. BLAIR :

Question. You have lived in New England part of your life?

Answer. I was there two years, at New Haven.

Question. Do you not think that while you were there you met quite as many black

guards as visited your house that night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Just as bad men you frequently encountered bad men there ?

Answer. Yes, sir
;
I had a row there.

Question. You have not a monopoly of the bad men in this country ?

Answer. I do not conceive that we have.

By the CHAIRMAN :

Question. Were they allowed, in Connecticut, to organize into bands of disguised
men and take people out at night, abuse them, and afterward the community never
take any cognizance of the matter?

Answer. Yes, sir. Edward C. Preston, of the State of Louisiana, got into a difficulty
about a party in the city of New York, and was taken out by a set of factory men and

given the very devil. He was not only whipped, but beaten so you could not tell one
end of him from the other. It led to a general row, and got all the students out. I

never heard that any legal action was taken. I have a scar on my head now from
that very affair a pretty considerable one, too. .

By Mr. BLAIR :

Question. The only point is that an attempt is made to inculpate the whole people of
the South, because a few blackguards have committed these vile acts; I ask you
whether there are not characters of that kind in New England, and elsewhere, to your
knowledge ;

but I suppose it is a matter of history, and I do not care to pursue that
line of examination further.

Answer. Mr. Burton has staid at niy house day after day ; Major Pierce dined at my
house. He has since been a member 6f Congress. He was then agent for the Freed-
men B Bureau, and was a strong personal friend of mine. Mr. Drake has been to my
house, and was treated with courtesy. Every republican in this county, except Bill

Jones, has been to my hou.se, as I believe. I do not object to any man because he is a

republican ;
if I had been North I would have been in the northern army. I opposed

the separation of the two governments although I was not twenty-one years old at the
time. I fought against it and spoke against it

;
but when that ended and the war

opened I entered the army because I could not remain at home and be branded as a
coward, and as taking a position against my own section. So I went into it and fought
to the best of my ability, and rose from the ranks to a majority of artillery. After the
war I surrendered in good faith, and I conceive that I am just as loyal a citizen to the
United States Government as any man up North or anywhere else, and I will do as
much to defend the Government as anybody, so far as another separation goes, but not
so far as fighting foreign powers are concerned, because I do not think that the Gov
ernment feels as kindly toward me as I do toward it. This thing is retroactive, or
rather it acts on all parties ;

not only those who are violent, but the peaceable men,
taking advantage by the bugbear raised among the people of the North to a great ex
tent by a few violent men

;
and congressional action has taken hold of it, making such

and such a thing penal, and it has been made a part of the State law too, while they
are all insisting on the State executing her own laws. This State is, in fact, strong
t; JUGugh to stop all this violence.
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Question. The question I ask you is in reference to the disturbances which exist. You
have described the conduct of this man Bill Jones; I ask you if you believe it is on
account of the representations or teachings of such men, to a great extent, that the
bitterness or hostility and the disturbances in this country are due, and that by such
men they are kept up ?

Answer. I do. That is my honest belief given under oath.

Question. You have stated to the committee the sort of doctrine he inculcates hero?
Answer. I do not think there is a single man here outside that will dispute it, and

we have various members of the republican party here. After he had arrayed the
white men against the negro, and the negro against the white men, he preached reform.

Question. What motive do you ascribe to Jones in making this arrangement of all

the people of his own color ?

Answer. It is simply because the negroes had doubted him very much. He had
dodged the issue to such an extent by changing from one party to the other, and rid

ing the fence politically, that he was doubted by all parties, and various members of
the republican party told him they could not trust him. The democrats thought that
he could not be trusted by them, and between the two fires he turned around and out-
heroded Herod in talking to the negroes, turning in and doing everything in the world
to gain personal popularity among them. The negro is not a creature of intelligence, but

passion. You have to arouse his passions in order to convince his reason. He had to

appeal to old-time associations; the lash he frequently mentioned, and all styles of

punishment, and the probability of their being re-enslaved. He does this to arouse
their passions and carry them as a body with him, because they really have not confi

dence in him if they are left alone.

Question. You believe his whole object is to keep himself prominent before them and
thus obtain position ?

Answer. Yes, sir.

Question. And that the method he adopts to do this is to arouse the passions of the

negro against the white people ?

Answer. It was first his method, but he has gone so far into it that his passions are

now aroused, and without being a man of real brain, but a great deal of brute in him,
he has aroused his own passions to such an extent by what he has said and done that

possibly he begins to think ho is doing what is right. I do not know but it looks as if

he did; he is so extreme and violent
;
but that was his original object, and his main

object at present.
Question. Were you present at Linden the other day when he got into this diffi

culty ?

Answer. I was not, sir
;
I went directly from my house afterward when the McKin-

ley row was threatened and advised my negroes to stay at home, telling them that i

Mr. Jones wanted to make a fight for himself let him do so, but keep out of it. I w;;s

absent from home at the time that occurred. The plantation is across the creek ;

went across to the plantation where this outrage occurred we first took up. Not a ne

gro of mine went to McKinley. I advised the negroes of Dayton to do the same thing,

and, as you learn, I have considerable influence with the negroes.

Question. You used your influence to keep them out of this difficulty ?

Answer. Yes, sir. I told them that if he chose to make a difficulty they should let

him fight his own battles.

By the CHAIRMAN :

Question. Your card, as also that of Mr. Neibliug, which you have put in evidence,

were published in the Marengo Journal ?

Answer. That is the first publication, sir. It was modified afterward

*

Question. They were published at Linden on the 13th of May, 1871 ?

Answer. I believe they were, somewhere about the last of April or in-st of May.

Question. Mr. Marschalk was the editor of the paper at that time, was

Answer. Yes, sir. *_.** 4. *

Question. It is a democratic paper, pure and unadulterated, is

Answer. I do not know, sir. It has been called sort o mixed. It i

&quot;SwHTrMi Marschalk, the editor, is the same man you have reason to believe led

^S^^^^iJ^^^ whatMr Neibling stated
^

who
knevvt^e

man, and that he was the leader and spokesman of the party.

dence I have.

Question. He has since been killed in a row/
^.

Answer. A hat was left at my house
;
I had reason to believe that

nos, of whom you have said so much in your testimony, is a native,

I understand, of Marengo County, Alabama?
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Answer. Born iu Marengo, from all I cau learn.

Question. Raised as a democrat ?

Anstver. Well, lie first came out as a whig, I believe.

Question. Went into the army? Did he rise to distinction in the confederate army?
Answer. I heard that in the first fight at Manassas he rose about that high, [three

feet, illustrating by gesture,] jumped up with his musket, but did not shoot.

Question. 1 mean did he attain any rank in the army ?

Answer. No, sir
;
he served as a private a short time and complained of fistula and

came home, but he rode up to Tennessee with his fistula.

Question. I wish to get it fixed definitely in the record up to what time he acted with
the democratic party and was trusted by them ?

Answer. I do not think he was ever a distinguished member of that party. If he was
a member of it he was a very humble member of it. If he made any speeches I have
heard he was laughed at considerably in speaking for Bell and Everett prior to the war.

Question. Did I not understand you to say he advocated the election of Seymour and
Blair ?

Answer. Shortly before the election came on he came from Montgomery and an
nounced himself as a democrat, but his announcement consisted chiefly in cursing-
General Dustin and pointing his finger at him. Dustin would have punished him, but
I stopped him and told him^he would not staad any fair chance in going at him aud
his uncles and brothers, but if he would go I told him I would see fair play.

Question. My question is, did he advocate the election of Seymour and Blair?
Answer. Yes, sir.

Question. Did he have democratic audiences to listen to him?
Amwer. The effort was to get negroes to listen to him at the time, and a good many

white persons were present ;
I suppose a hundred and twenty-five.

Question. Were his sentiments at that time acceptable to the democratic party ?

Answer. I heard a great many say they would use him if that was all; but, at the
stune time, they had not a damn bit of confidence in him.

Question. Was he ever nominated by the democratic party for any office ?

Answer, No, sir
;
never in the world

;
and he could not have gotten one at the hands

of the democratic party.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Was he not mayor of Demopolis twice ?

Answer. I do not know. He was elected here, but by what party I do not know.
So far as the democratic party went iu this county or State ticket, he never had any
thing to do with it. I think he says he was a republican.
Mr. BLAIR. He says in his card :

&quot; In 1868 I was unanimously elected by the repub
licans as a Grant and Colfax elector for the fourth congressional district. I was
awfully denounced by the entire democratic sheets of Alabama. Certain circumstances
turned up which compelled me to withdraw as such elector. As soon as I did so, and
made a few speeches for Seymour and Blair, the entire democratic press began to heap
such praise aud flattery upon me that I really felt awkward.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. Do you think that is true, that the democratic press heaped praise and
flattery on him ?

Answer. Anybody in the world, when quitting the republican party and joining the

democracy, will be taken up and rubbed over a little with soft-soap. I suppose they
wanted to use him, but they had no earthly confidence in him as a man.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Mr. Jones is a man who has mingled in politics all his life a good deal ?

Answer. The only chance he had to do anything with politics was since the repub
lican party got into power here, and he has not been a leader with them until during
the last year, since Burton, and Mattingly, and French, and others left here.

Question. I understood you to say that that class of men appeared to be honest in

their convictions and their attachment to the republican party, and advocated their

principles in a proper and respectful way, and never produced any discord ?

Answer. I never saw anything to the contrary at all, I am very free to confess.

Question. At present, in Mareugo County, do you believe that there is any hostility
between the races ?

Ansicer. Yes, sir
;
I am sorry to say that I think there is.

Question. Do you think the antagonism is wide-spread and general?
Answer. It is pretty well mixed. A great many negroes want to Jive in peace and

harmony with the white people, and the white popple universally wish the same.

Question. It is their common interest ?

Answer. Yes, sir
;
but individual cases are different, and they stir up the worst

element among the black race.
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Question. What has been the general conduct of the freedineu. since the war unou
the plantations, as laborers ?

Answer. Until very recently it has been uuprecedentedly good, considering the cir
cumstances of past slavery and present freedom. There have been oppositions, and
so on, and laxity of effort in the way of labor, laziness, &c., but nothing of the kiml
to any general extent.

Question. Notwithstanding all the discouragements, the result has been as good as
you could have expected ?

Answer. Yes, sir; I think our State is building up rapidly.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871.

HENEY T. JOHNSON sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. State your place of residence?
Answer. I live with Major Glover.

Question. What is your occupation ?

Answer. Farmer.

Question. Were you staying at Major P. J. Glover s last spring, at the time certain

disguised men came to his house ?

Answer. Yes, sir.

Question. You may go on and state to the committee the particulars of that visit?
Answer. It was on Sunday evening ;

it was a very rainy night ;
I should think about

1 o clock the dog was alarmed mightily in the yard ;
I got up to see what was the

matter
;
I didn t see nothing ;

I made the dog hush, and went in and went to bed again.
Shortly after I heard something knocking at the door in the yard. I lit the candle
and went out the back door to see, and up stepped a man to me and I told him,

&quot; Good
evening.&quot; He said,

&quot; Good evening, sir.&quot; Ho asked me if the school-teacher was at

home. I let on as though I didn t hear it, so that I asked him,
&quot;

Sir ?&quot; I held the light
out, and up come somebody with a white sheet over him and false face on him, and then
this fellow I was talking with asked about the school-teacher. I told him the school
teacher was not at home. I told him I loaned him a mule when the sun was two hours

high, and he was going away, I thought, perhaps, to Macon Station, or over to Mr.

Quinney s
;
and the two come and talked a little together and bounced into the house.

and there they found Mr. Neibling ty iug in Major Glover s bed asleep. They waked him
up and ordered him to come out with them, and one ofthem tapped me on the shoulder
and asked me why I told him a story, and I told him I didn t know that was the school

teacher they were after. Neibling asked what this was for
;
there was no answer given.

They took him, one by each arm, and out they went ;
and in about, well, between three-

quarters of an hour or an hour, Neibling camo back. I asked him what they did with
him. He said they had whipped him good. I looked at him, and the fellow was good
whipped ;

it was surely well done. That is all I know about the case. I saw as much
as nine men. There was two come in first, and the balance come in afterward.

Question. Were they all disguised ?

Answer. Disguised. The first one when I spoke to him had a kind of a Vandyke,

may be a white shawl, across the nose, about the eyes and over the lower part of the

face, and the hat was low down on his head.

Question. Did you know any of them ?

Answer. No, sir
;
I did not.

Question. Were all the nine men disguised, you say I

Answer. Yes, sir
;
this first fellow was not disguised, only he had what I told you ;

but the balance of them I saw were disguised.

Question. Can you describe what kiud of disguises they had on?

Answer. They all had white sheets on their shoulders down, and false faces
j
s*me

looked to be paper faces, and others I could not say ;
all had false faces.

Question. What kind of faces ?

Answer. Old hats, some gray, some black.

Question. Were their horses disguised ?

Answer. I didn t see the horses
j they said the horses were kept on the outside ot the

yard, but I didn t see them or hear them.

Question. Was Neibliug teaching a colored school at that time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did Neibliug ever tell you what they whipped him for ?

Answer. He says he couldn t find out.

Question. Did you know any of the men ?

Answer. No, sir.

Question. Has any one of them ever been found out or identified since
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Answer. No, sir. We have tried our best to find them out, but couldn t.

Question. Did you follow their tracks to ascertain where they came from ?

Answer. No, sir; they went out of the yard; I was naked and it was ruining ; against
I had my breeches and double-barreled shot-gun they were out of sight, and Neibling
said they went on their horses as hard as they could after they whipped him.

Question. How many licks did he say they struck?
Answer. A hundred and fifty.

Question. Had he ever received any warning or notice to leave before he was whipped ?

Answer. Not as I know of.

Question. He long did he stay after he was whipped?
Answer. He staid until August.
Question. He was whipped in April ?

Answer. Yes, sir
;
the last day of April I believe it was, the 30th, I believe.

Question. Did you suppose them to be a band of Ku-Klux ?

Answer. I don t know what they may be sir
; they were drunk with whisky. They

were something; you may call them Ku-Klux; I would call them Ku-Klux.

Question. Had you heard of Ku-Klux in the country before that ?

Answer. No, sir; not in this county.
Question. How long have you been living down there ?

Answer. I have been living there just a year and a half. I had been living in the

neighborhood of Demopolis here since the war.

Question. Are you a native of the South ?

Answer. No, sir
;
I am a Norwegian by birth. I was in the Yankee army, and I got

my discharge in this place. I was in the Yankee army four years and seven months,
and since that I have stopped around about the country, and twelve miles from this

place, all but one year, when I was down about twenty-five miles.

Question. Do you ever attend the elections ?

Answer. No, sir.

Question. You never vote ?

Answer. I voted twice since I have been in the country ;
that was for the court-house

when it was to be moved away from here to Linden, and voted for it to go to Dayton,
and then I voted for sheriff a month ago.

Question. Who did you vote for for sheriff ?

Answei . Mr. Michael, the sheriff of this place.

Question. Is he a democrat?
Answer. I think he is

;
I don t know really what he is.

Question. Was Mr. Neibling a moral, good young man ?

Answer. Yes, sir
;
he was a fine young man.

Question. Was he a man of good character ?

Answer. He was a man of good character as far as I know
;
he was a well-raised

boy ;
he looked to be harmless.

Question. You knew of no cause of offense this party had against him except his

teaching a colored school ?

Answer. I didn t know of any offense at all.

Question. Is it your supposition that they whipped him because he was teaching a
colored school ?

Answer. Well, I sometimes think that, and other times I think they whipped him,
may be, prejudiced against the owner of the plantation, because he has laborers and
can get laborers, and prejudice against him

;
that was the only revenge they could

take. That is the most, I think.

Question. Was Neibling laboring for him ?

Answer. No, sir
; teaching the school; and teaching the school induced the negroes

to go and work for Major Glover, and the major had many laborers, and could get them,
and that school would entice the negroes to come there and live, to get the children to
school. It was the prejudice, I think.

Question. Was this a white man, the upper part of whose face you could see?
Answer. Yes, sir.

Question. You had fio doubt it was a party of white men ?

Answer. I couldn t tell; I think it was white men, but this I saw was. a white man.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you ever hear of any other persons being molested or any freedmeu
down there being whipped by parties at night ?

Answer. No, sir
;
not in this county.

Question. Have you in an adjoining county?
Answer. I have not, sir.

Question. Have you heard of the killing of any persons in that portion of the county
by men in the night ?

Answer. No, sir
;
I has not. I heard there was some men shot at Dr. Smith s a month

ago, and they was said to be black men.
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Question. Did you ever hear of the killing of a colored man down there named West-
brook ?

Answer. No, sir
j
I have not.

By the CHAIRMAN :

Question. You stay pretty close at home ?

Ansiver. Yes. sir
; except on Major Glover s business I never go. I have nobody to

visit, and don t visit nobody.

By Mr. BLAIR :

Question. You say these men were drunk with whisky ?

Answer. They smelt of whisky.
Question. Smelt strong of whisky ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. It was your impression that the young man was whipped because Major
Glover had plenty of hands to work upon his place ?

Answer. Yes, sir
;
could get plenty of them.

Question. And because they came there for this school?
Answer. Yes, sir

;
it would entice others to go, and also they were more prejudiced

against him as others wanted to teach school as he had
;
because he had pretty good

pay, $75 a month
;

it may be others wanted the school, and he had it. They may have
wanted to scare him away to get the position.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Was this school kept on Major Glover s land, on his plantation ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did the people generally of the county take part with Mr. Glover?
Ansiver. Yes, sir.

Question. They were all on his side ?

Answer. Yes, sir
;
as far as I know.

Question. Did you ever hear any expression of condemnation for the active and zeal

ous manner in which Mr. Glover took the part of the boy who was whipped ?

Answer. No, sir
;
I have not

; nobody ever expressed this at all to me in any way
about that.

Question. Those who you heard express jhemselves approved of what Mr. Glover did
f in reference to it ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it a fact that the people of the county generally approved the stand Mr.

Glover took about that matter.
Answer. Yes. sir ; aS far as I know.

By the CHAIRMAN :

Question. If you never went abroad, how do you know what the people of the county
said about it ?

Answer. I am not much abroad, only on the place, and I come sometimes once amontn
to town as he sends me. I am generally at home

; you find me there Sunday, Monday,
or any day.

By Mr. BLAIR :

Question. When you do come to town and whenever you see any of the white people,

this matter bcino- a topic of conversation, this business of the whipping of this boy on

your plantation being a matter talked about among the people, they always approve

the course that Mr. Glover took in reference to it ?

Answer. Yes, sir.

Question. That is your understanding ?

Answer. Yes, sir : that is my understanding.

Question. Have you ever heard any white man condemn what he did ?

Answer. No, sir
;&quot; they dare not do it in my hearing, either.

By the CHAIRMAN :

Question. How many white people have you heard speak about it ?

Answer. I have heard several speak about it and say Major Glover was right, an

if he needed assistance they would go and assist him, as many as he wanl

me so

Question. Have vou heard a dozen speak ot it !
,;!,+

Anwer. Yes, sir
;
more than a dozen ;

if he needed assistance to stay up at the night,

they would go and help him.
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By Mr. BLAIR :

Question. I understand there was some intimation that those men meant to execute
their threat to drive young Neibling out of the county ?

Answer. Yes, sir.

Question. And you were offered assistance by the white people to resist them if

they came ?

Answer. Yes, sir
; certainly.

By the CHAIRMAN :

Question. What made Neibling leave in August ?

Answer. His school was about up, and he took sick of the intermittent fever
;
he wa(5

sick several times, but he took very sick, and he wanted to go home any way, and he

thought that he had better go home, and he would be cured easier there than here.

By Mr. BLAIR :

Question. He was not afraid to stay here ?

Answer. No
j
he wasn t afraid to stay ;

he need not be.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1871

JAMES A. R. QUINNEY sworn and examined.

The CHAIRMAN. General Blair, having called this witness, will please examine
him.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you live?
Answer. I live in this county, near Spring Hill.

Question. Did you hear, Mr. Quinney, anything about the killing of a man named
Robin Westbrook ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you know anything about it ?

Answer. I do not.

Question. How far did he live from you ?

Answer. I suppose about fourteen miles.

Question. As much as that f

Answer. Yes, sir.

Question. I wanted to know from you Avhere you were the night of that killing ?

Answer. The night of that killing said to be the night of that killing, I did not see
the man I was in Jefferson, in this county.

Question. How near is that to where he was killed ?

Answer. He was killed in Jefferson, I suppose.
Question. You were there the night he was killed. Where were you staying?
Answer. At John Crudip s.

Question. Did you stay there all night ?

Answer. I did.

Question. From sundown ?

Answer. Yes, sir. I got there a little before sundown, and staid there until after

breakfast next morning.
Question. Were Crudip s sons there ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he out of the house that night ?

Answer. Crudip ?

Question. Yes.
Answer. If he was before between 10 and 11, I never missed him

;
if he was, it was

to step out and back again. I sat up, I recollect, until between 10 and 11 o clock,
when we laid down.

Question. Were his boys botli there ?

Answer. Yes, sir
;
both.

Question. Did they leave the house that night ?

Answer. Yes, sir.

Question. What time did they leave the house ?

Answer. I think, sir, it was well, day was breaking. I staid all night at Mr. Cru
dip s, and this is why we set up so late. His two sons, their mother was fixing for
them to go on a visit to Greene County j

and we sat up until between 10 and 11
o clock, and was fixing for them to start, and theithen the two boys and myself went to
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bed in the same room
; and, I think, between 3 and 4 o clock, they got up and

Question. Started for Greene County ?

Answer. Yes, sir
;
for Greene County.

Question. Could Crudip and his son have been absent that night, and en^a^ed in the
killing of this man, without your knowing it?

Answer. It is possible that they might, sir; but I do not think it is hardlv
probable.

Question. You were in the same room with the boys ?

Answer. Yes, sir
;
I lay in the same room with them that night.

Question. You did not miss them during the night?
Answer. No, sir

;
not until they got up next morning. I saw them lie down

;
we all

lay down about the same time, and next morning when they got up, to start over to
Greene or Hale I do not remember exactly which, for they told me overnight theywere going early next morning they got up then, in the same room we all lav in. I
do not think it is hardly probable that they left the room during the night.

Question. Is one of them named George ?

Answer. Yes, sir
; George.

Question. The old man was in a different room ?

Answer. Yes, sir
;
in a different room.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you sleep sound that night?
Answer. Well, sir, I did not sleep very sound, because it was exceedingly warm, and

a close room.

Question. Did you wake during the night ?

Answer. I did wake up two or three times.

Question. Do you know at what hours you woke ?

Answer. No, sir.

Question. Was there any connection between the room where you slept and that
where Mr. Crudip was ?

Answer. There was a passage or partition, I think, between where I slept and Mr.
Crudip.

Question. He could have got up and gone out, and come back again, without
your knowing anything about it ?

Answer. He could have done so, sir.

Question. You think if either of the boys had got up, you could have heard it ?

Answer. I do not think they did, because I was awakened frequently during the

night, and heard the boys, and we were lying all in the same room together.
Question. Did you see Westbrook s body that day ?

Answer. No, sir
;
nor would not have known anything in the world about it. I should

have left next morning without knowing anything.about it, but I was sitting out on
the piazza, and saw a buggy pass, and as it passed it overtook a negro woman, and I

heard the man in the buggy ask her something, and she says,
&quot; He was killed

;&quot;

and ho

says,
&quot; Who killed him ?&quot; and she says,

&quot; Some white men, I reckon.&quot; That is every
thing I heard as they passed. When Mr. Crudip came in I says,

&quot; Did you hear of any
disturbance in town f He said, &quot;No.&quot; I said,

&quot; If I did not misunderstand the negro
woman, as Mr. Simmons passed here this morning, she said some one was killed, and

by white persons.&quot; He says,
&quot; Let us go up town and see if we can hear anything

about it.&quot; We went up to the post-office, and Mr. Crudip asked about it.

Question. What did Mr. Crudip follow for a living?
Answer. He is a farmer, sir.

By Mr. BUCKLEY:

Question. How far is it from where Mr. Crudip lives to the place where Mr. West-,
brook wras killed ?

Answei\ If I am correctly informed about where he was killed I did not sec him :

but I understood it was on a certain lot that a man there occupied I suppose it is a

quarter of a mile.

By Mr. BLAIR :

Question. It was after 11 o clock when you went to bed ?

Answer. No, sir
;
between 10 and 11; and then we lay there and talked for some

time after we lay down, until it might have been 11.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did all the family lie down at the same time you did?

Answer. No, sir
;
I think not. I think Mrs. Crudip and Miss Crudip; the aunt of th&

boys, were making preparation for the boys to start next morning on this visit.

Question. When you retired ?

Answer. Yes, sir
; they did not lie down when we did.
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DEMOPOLIS, ALABAMA, October 25, 1872.

MARY ELIZA WILLIAMS (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. What was your husband s name ?

Answer. Ezekiel Williams,
Question. Where did your husband live before his death ?

1

Answer. At Mrs. Seibel s, down here in the swamp.
Question. Down in Sumter County ?

Answer. Yes, sir.

Question. State to the committee if your husband was killed.

Answer. Yes, sir.

Question. When was he killed?

Ansiver. He was killed just three days before the court.

Question. How long ago was that ?

Answer. It has been nearly two weeks now. Has it been two weeks since court np
there at Livingston ?

Question. I do not know.
Answer. I think it has been two weeks

;
he was killed.

Question. Who killed him ?

Answer. I don t know the men that killed him
;
I know a few of them.

Question. Where was he at the time he was killed ?

Answer. He was in jail in Livingston.
Question. Livingston is the county-seat of Sumter County, is it ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was he in jail for ?

Answer. They said he killed Mr. Collins the time of the fuss out of my house at night.
Question. Was Mr. Collins a white man ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long had your husband been in jail?
Answer. A little over a year; about two or three months over a year.
Question. Had he ever had his trial ?

Answer. No, sir.

Question. Did a party come and take him out of jail and kill him ?

Answer. Yes, sir.

Question. How did they kill him ?

Answer. They just tied him and carried him down to a place called Sucarnochee.

Question. How far was that from the jail?
Answer. Two or three miles, I think they said, on the railroad, down on the creek

;

he was killed right on the creek,

Question. How did they kill him f

Answer. They shot him.

Question. How many balls were fired into his body ?

Answer. So many I couldn t tell
;
one man said he put fifteen in him.

Question. How many men were concerned in taking him out of jail and killing him 1

Answer. I can t tell you how many there was
;
I did hear once, but I forgot. There

was seventeen or eighteen. I don t know.
Question. Did the men have any disguises on ?

Answer. Sir ?

Question. Did the men have any disguises ; anything over their faces ?

Answer. I wasn t there when they took him out
;
he was dead when I heard it

;
but

I know several of the men that were there.

Question. How did you find out ?

Ansiver. They went oif, like this evening, and to-morrow evening they came back
home, when they could tell Zeke was dead

; they were in it
; they had said they were

going to kill him.

Question. You may state the names of the persons you supposed to have been con
cerned in the killing.

Answer. Mr. Harris Beville, Johnny Faris; there is three more to come yet, but I

have forgot ;
there was one named Billy Hillman

;
John Myers.

Question. Any more you can remember ?

Ansiver. Jack McCree, Mr. Rafe Grayson. I do not know any more than that.

Question. Now tell the committee again the reasons why you supposed the persons
you have just named were concerned in the killing of your husband.

Answer. Well, they said they.were going to have vengeance back.

Question. Who said that ?

Answer. Mr. Faris and all them men that were down at my house.

Question. They said they were going to have vengeance on him ?

Answer. Yes, sir.
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Question. When did they say that ?

Ansive&amp;gt;\ That was directly after the first Ku-Kluxing there at my house, when, thw
man got killed.

Question. This man had got killed at your house ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was his name ?

Answer. Mr. Collins
;
he attended to the railroad.

Question. How did he happen to get killed ?

Answer. He was Ku-Kluxing, and they shot him
; they caine there and shot into the

house, and I had to run out with my children.

Question. That was about a year ago ?

Answer. Yes, sir
;
last year.

Question. How many men came with him ?

Answer. So many I couldn t see
;

it was dark.

Question. Were there a great many I

Answer. Yes, sir.

Question. Did they shoot into the house ?

Ansiver. Yes, sir; smack through my smoke-house, and through the dairy, aud
through the log, but it happened the log was seasoned, so they didn t come in the
house, and I took my child and ran to the door. I said,

&quot;

Gentlemen, don t shoot. I

have done nothing ;
here is my child

;&quot;

and one said,
&quot; Don t shoot the woman

;
she is

with the children.&quot; My husband wasn t in the house.

Question. Had he any notion that they were coming?
Answer. He had heard it, but didn t believe it.

Question. Had he gone out of the way ?

Answer. He had gone away to his brother-in-law Peter s.

Question. Who was it that led these Ku-Klux ?

Answer. Collins.

Question. Who killed him ?

Answer. They didn t know who killed him?
\

Question. Was it supposed that some of their own number killed him ?

Answer. Yes, sir
;
he said he didn t know who killed him

; just as apt to have been
the other side as the black people.

Question. Was any gun fired from your house ?

Answer, No, sir.

Question. Your husband was not there ?

Answer. No, sir.

Question. Did they suspect your husband of killing this man
;
was that what he

was taken up for ?

Answer. Yes, sir.

Question. And kept in jail for a year ?

Answer. Yes, sir
;
Mr. Moore did. After they took him up from Belmont, Mr. Seibela

said he could not take him he was in his charge except on a writ, and he drew a pis
tol on him and told him he would shoot him.

Question. Who drew the pistol ?

Answer. Mr. Moore, the sheriff, and when they got Zeke out two or three miles, as he
said to me when I first went to see him,

&quot; Mr. Moore told me to just ride on like a gen
tlemau, and he would return me back to Belinout

;&quot;
but he never did it.

Question. Ho took him to jail?
Answer. Yes, sir

;
h*e was high sheriff.

Question. Was there any proof that your husband had killed that man ?

Answer. No, sir
; only what he said.

By Mr. BUCKLEY :

Question. They took him out three days before court T

Answer. Yes, sir.

Question. This month ?

Answer. Yes, sir.

Question. The first part of the mouth f

Answer. Yes, sir.

Question. And took him down the railroad ?

Answer. Yes, sir
;
at a place they call Sucarnochee.

Question. And there shot him ?

Answer. Yes, sir
j
shot him all to pieces.

Question. You saw him after he was shot ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Ha.*-* vou heard of any other colored people being shot in that part of the

country ?
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DEMOFOLIS, ALABAJIA, October 25, 1872.

MARY ELIZA WILLIAMS (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. What was your husband s name ?

Answer. Ezekiel Williams,
Question. Where did your husband live before his death?
Answer. At Mrs. SeibePs, down here in the swamp.
Question. Down in Sumter County ?

Answer. Yes, sir.

Question. State to the committee if your husband was killed.

Answer. Yes, sir.

Question. When was he killed ?

Ansiver. He was killed just three days before the court.

Question. How long ago was that ?

Answer. It has been nearly two weeks now. Has it been two weeks since court up
there at Livingston ?

Question. I do not know.
Answer. I think it has been two weeks

;
he was killed.

Question. Who killed him ?

Answer. I don t know the men that killed him
;
I know a few of them.

Question. Where was he at the time he was killed ?

Ansiver. He was in jail in Livingston.
Question. Livingston is the county-seat of Sumter County, is it ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. What was he in jail for ?

Answer. They said he killed Mr. Collins the time of the fuss out of my house at night.
Question. Was Mr. Collins a white man ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long had your husband been in jail ?

Answer. A little over a year; about two or three months over a year.

Question. Had he ever had his trial ?

Answer. No, sir.

Question. Did a party come and take him out ofjail and kill him?
Answer. Yes, sir.

Question. How did they kill him ?

Answer. They just tied him and carried him down to a place called Sucarnochee.

Question. How far was that from the jail?
Answer. Two or three miles, I think they said, on the railroad, down on the creek;

he was killed right on the creek,

Question. How did they kill him ?

Ansiver. They shot him.

Question. How many balls were fired into his body ?

Ansiver. So many I couldn t tell
;
one man said he put fifteen in him.

Question. How many men were concerned in taking him out of jail and killing him 1

Answer. I can t tell you how many there was
;
I did hear once, but I forgot. There

was seventeen or eighteen. I don t know.
Question. Did the men have any disguises on ?

Answer. Sir ?

Question. Did the men have any disguises ; anything over their faces ?

Answer. I wasn t there when they took him out
;
he was dead when I heard it

;
but

I know several of the men that were there.

Question. How did you find out ?

.
Answer. They went off, like this evening, and to-morrow evening they came back

home, when they could tell Zeke was dead
; they were in it

; they had said they were
going to kill him.

Question. You may state the names of the persons you supposed to have been con
cerned in the killing.

Ansiver. Mr. Farris Beville, Johnny Faris ; there is three more to come yet, but I

have forgot ;
there was one named Billy Hillman

;
John Myers.

Question. Any more you can remember ?

Answer. Jack McCree, Mr. Rafe Grayson. I do not know any more than that.

Question. Now tell the committee again the reasons why you supposed the persons
you have just named were concerned in the killing of your husband.

Ansiver. Well, they said they .were going to have vengeance back.

Question. Who said that ?

Answer. Mr. Faris and all them men that were down at my house.

Question. They said they were going to have vengeance on him ?

Answer. Yes, sir.
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Question. When did they say that ?

Answer. That was directly after the first Ku-Kluxing there at my house, when thin
man got killed.

Question. This man had got killed at your house ?

Answer. Yes, sir.

Question. What was his name ?

Answer. Mr. Collins
;
he attended to the railroad.

Question. How did he happen to get killed ?

Answer. He was Ku-Kluxing, and they shot Mm
; they came there and shot into the

house, and I had to run out with my children.

Question. That was about a year ago ?

Answer. Yes, sir
;
last year.

Question. How many men came with him ?

Answer. So many I couldn t see
;

it was dark.

Question. Were there a great many ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they shoot into the house ?

have done nothing ;
here is my child

;&quot;
and one said,

&quot; Don t shoot the woman
;
she is

with the children.&quot; My husband wasn t in the house.

Question. Had he any notion that they were coming?
Answer. He had heard it, but didn t believe it.

Question. Had he gone out of the way ?

Answer, He had gone away to his brother-in-law Peter s.

Question. Who was it that led these Ku-Klux ?

Answer. Collins.

Question. Who killed him ?

Answer. They didn t know who killed him?
i

Question. Was it supposed that some of their own number killed him ?

Answer. Yes, sir
;
he said he didn t know who killed him

; just as apt to have been
the other side as the black people.

Question. Was any gun fired from your house ?

An&iver. No, sir.

Question. Your husband was not there ?

Answer. No, sir.

Question. Did they suspect your husband of killing this man
;
was that what he

was taken up for ?

Answer. Yes, sir.

Question. And kept in jail for a year ?

Answer. Yes, sir
;
Mr. Moore did. After they took him up from Belmont, Mr. Seibela

said he could not take him he was in his charge except on a writ, and he drew a pis
tol on him and told him he would shoot him.

Question. Who drew the pistol ?

Answer. Mr. Moore, the sheriff, and. when they got Zeke out two or three miles, as he
said to me when I first went to see him,

&quot; Mr. Moore told me to just ride on like a gen
tleman, and he would return me back to Belinont

;&quot;
but he never did it.

Question. He took him to jail ?

Answer. Yes, sir
;
he was high sheriff.

Question. Was there any proof that your husband had killed that man ?

Answer. No, sir
; only what he said.

By Mr. BUCKLEY :

Question. They took him out three days before court ?

Answer. Yes, sir.

Question. This month ?

Answer. Yes, sir.

Question. The first part of the month ?

Answer. Yes, sir.

Question. And took him down the railroad I

Answer. Yes, sir
;
at a place they call Sucarnochee.

Question. And there shot him ?

Answer. Yes, sir
;
shot him all to pieces.

Question. You saw him after he was shot ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Ulsw-* YOU heard of any other colored people being shot in that part of the

country ?
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Question. Was Collins a young man ?

Answer. Yes, sir ; he wasn t married
;
be was a poor man.

Question. What did he follow for a living; what was his business ?

Answer. The white people in Belmont sent for him to come here and Ku-Klux
;
the

whole troop from Livington and Warsaw, and all around there; it looked like, in the

day-time, it was two or three hundred, or more than that
; they staid in Belmont, I

believe, two days and a night.
Question. &quot;Was he supposed to be a leader of the Ku-Klux ?

Answer. Yes. sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did ho follow that business ?

Answer. He said so
;
he said he just wanted to kill Zeke, and that would make his

five hundred men he killed since the surrender
;
Mr. Collins said that.

By Mr. BLAIR :

Question. Who did he say that to ?

Answer. He was telling the white people, and some of the black ones got hold of it

and got to talking about it.

Question. Who did he tell that to ?

Answer. Mr. McCree, and them men standing there in Belmont.

Question. Did he tell Mr. McCree so ?

Answer. Yes, sir
;
he can tell you so if he has a mind to

;
he said if he killed Zeke

that night, that would make his five hundred men.

Question. Which McCree was that ?

Answer. Jack McCree.

By the CHAIRMAN :

Question. Was Jack McCree one of the Ku-Klux ?

Answer. He was down at my house that night with the Ku-Klux, and Beville and
Farris, and Myers, and a heap more of our neighborhood men ;

but I did not recognize
any but them

;
but they were all there.

By Mr. BUCKLEY :

Question. That was the time they shot into your house ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they have anything over their faces ?

Answei*. No, sir
;
no gown at all

; just horseback
; they had on their hats.

Question. You saw their faces ?

Answer. Yes, sir, I saw their faces. I ran to the door with my child, and said, &quot;Gen

tlemen, don t shoot me, for I have done nothing to be shot.&quot; McCree spoke, and said;
11 1 tell you not to shoot that woman with her child;

7 and after the fuss I asked him,
and he said yes, he did say so

;
he tried to get them not to go down to my yard, and

they would do it.

Question. Mr. McCree told you he said this ?

Answer. Yes, sir
;
after they declared peace, I asked him if it wasn t him spoke that

night; he said,
&quot;

Yes; I tried to get them boys not to go there, but they would do it.&quot;

He was there that night, too.

. DEMOPOLIS, ALABAMA, October 26, 1872.

MACK TINKER (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. WT
here do you live ?

Answer. I am living in Choctaw County, about six miles south of Desotoville.

Question. How long have you lived in that county ?

Answer. I have been living there about fourteen years, and I went up to Sumter
and went back to my old home again, and I am living there now.

Question. Do you know of any colored men in that county having been whipped or
killed ?

Answer. Yes, sir.

Question. Tell the committee who have been killed.

Answer. Abe Lyon was the first one I knew that got killed there since I have been
down there.

Question. Who else ?

Answer. The next one was Mike Dunn.
Question. When was he killed ?
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Answer. I can t tell you, gentlemen, the clay nor the month, for I never took notico
;

I took notice then, but it has gone out of my memory.
Question. Was it this year or last year ?

Answer. This year.
Question. Did you know him ?

Ansiver. Yes, sir
;
I knew him very well.

Question. When was he killed
;
in the day-time or night-time ?

Ansiver. He was killed in the night-time.
Question. By whom ?

Answer. By the Ku-Klux, was what was said.

Question. Was he a man of family ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Did the Ku-Klux visit his house ?

Answer. Yes, sir
; they went to his house.

Question. Were the family abed and asleep at the time ?

Ansiver. I don t know whether his wife was asleep or not, but I know he was lying
down, from what they said. I was there when they made the inquest. They said he
was in bed.

Question. How many Ku-Klux were said to have been there ?

Answer. From the description, there were between twenty and twenty-five. There
may have been more, but I heard them say that.

Question. Did you understand whether they were disguised?
Answer. They said that they came in the house.

Question. Was he killed in this house ?

Answer. No, sir
; they took him out, I reckon, about two hundred yards.

Question. How did they kill him ?

Ansiver. They shot him.

Question. What was the offense ? What did they have against him ?

Answer. I ll tell you what I heard. They said ho talked too much
;
that he was put

ting out some threats of what he would do if the Ku-Klux came to his house after him.

Question. Has anybody ever been taken up or punished for killing Mike Dunn ?

Answer. No, sir.

Question. Was there a coroner s inquest held over his dead body ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have mentioned two instances Abe Lyon and Mike Dunn. Go on and
state to the committee any other murders you have heard of or know of.

Answer. The next murder, after Mike Dunn, was Isharn Ezell. I knew him, too.

Question. Was that this year ?

Answer. Yes, sir
;
all these I am telling you of were this year.

Question. Did you understand he was killed by disguised men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Supposed to be Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
;
the same thing.

Question. How many were concerned in his killing ?

Answer. They said there was about fifteen men that they give an account of that
was there. They said that they saw that many. %

Question. What was he killed for ?

Answer. Some said he was killed about a woman he had took down, and some said
he had cursed the white people, and all such as that, so I never could get nothing
straight of that. I just tell you that as I heard it.

Question. What woman had he taken there ?

Answer. A woman named Jane Ward.
Question. A colored woman ?

Answer. Yes, sir.

Question. Has anybody ever been taken up or punished for killing him ?

Answer. No, sir; no person .at all.

Question. Go on with the next one.
Answer. The next one was Lem Campbell.
Question. Was he killed this year, too ?

Answer. Yes, sir
;
he was killed this year.

Question. By Ku-Klux ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. How many were concerned in killing him ?

Answer. I don t know, sir; they said there was a great many, but I never heard ex

actly how many they thought there was there.

Question. What was he killed for ? What was his offense ?

Answer. Nothing that they could have account of; only the citizens around there
allowed it must have been a mistake

;
that the man you had hero yesterday was the

one. He lived there, I reckon, about fifty or one hundred yards from him. They first

came up to his house ; that is the way his wife gave it in
;
I heard her. He was lying

86 A
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down, and they called him, and he got up. They said, &quot;Is this you, old man Lem ?&quot;

He said,
&quot;

Yes, sir.&quot; They said, &quot;Get up and make a
light.&quot; He made a light. They

said,
&quot; Where s old man William ?&quot; He said, &quot;I reckon he is down at his house.&quot;

The Ku-Klux said,
&quot; Do you know me ?&quot; He said, &quot;No, sir.&quot; He says,

&quot; I know you
if you don t know me, and you will know me after now if you were to see me.&quot; He
told him then,

&quot;

Lay down, old man
; nohody is going to hurt you, because, by God,

you are as good an old soul, as good a citizen as in this country, and nobody has any
thing against you.&quot;

Then they went down to old man William s house.

Question. Ezekiel Williams ?

Answer. I don t know, sir
;

it was the same yellow man (William Lee) you had hero

yesterday. They asked his wife where he was at. She said he was at Mr. Gray s. In

consequence, they turned around, and the citizens held she must have told him con

cerning, in this way, that he had old man William there, harboring him, and that he
knew where he was. They went back to him, and says,

&quot; Old man Lem, you told me
a God damn lie.&quot; He says, &quot;No,

I didn t.&quot; They says, &quot;Yes, you did tell me a God
damn lie. Now, get up and come out here.&quot; From the evidence, when they carried
him out, they tried to whip it out of him, like any person would, to see if he wouldn t

confess to what the woman said, but they couldn t get it out of him. They cut sap
lings down and whipped him powerful all over, and made great whelks as big as your
finger, trying to make him confess to this, but he wouldn t confess, and then they
turned in and killed him.

Question. How was he killed?

Answer. He wau shot.

By Mr. BLAIR :

Question. In order to a.oike him confess to concealing William ?

Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Has anything bosn done, or anybody been taken up, for the killing of Lem
Campbell ?

Answer. No, sir.

Question. What is the next case ?

Ansiver. Nothing. That s all I know of the murdering.
Question. Do you know of any colored people that have been whipped in Choctaw

County ?

Answer. No, sir; I don t know of any one whipped in Choctaw.
Question. All of these murders have taken place this year?
Answer. Yes, sir; all have been done in about seven mouths.

Question. What has been the effect upon the colored people there. Have these numer
ous murders alarmed them?
Answer. Yes, sir ; that s one thing that got me out of there, loafing about what I

call it like
;
when I am not at work, I call that loafing about.

Question. Why did you leave Choctaw County ?

Answer. That s what I will tell you. After they killed Abe the citizens said they
would put a stop to it.

Question. Abe Lyon ?

Answer. Yes, sir
;
but they didn t put a stop to it

;
and the next one they killed was

Mike Dunn
;
and they said they would put a stop to it then. Wo went on that way,

but we couldn t imagine what would happen ;
we couldn t do nothing, and didn t know

what to think. After a while they kept killing these men until they come to Lem
Campbell. In every case before old Lem Campbell, where a man was killed, they had
some bill against him ;

that he talked too much, or had put out some threat
;
but when

they came to old man Lem every one said he was as good a citizen as there was in the

country, colored or white
;
that he troubled nobody. Then, -I concluded to myself, if

they killed such a man, they will kill me or any other man. That stirred me up in my
mind, so I thought I would come off awhile and work about, and let it get pacified,
and then go back and try to get work again.

Question. Have any other colored people left for the same reason ?

Answer. Yes, sir; a great many of them have left all through, every which way.
Question. Do the colored people of Choctaw County vote freely, without any fear?
Ansivcr, Well, they haven t been doing it.

Question. What are they afraid of?
Answer. They are afraid of men they are working for raising a fuss with them, and

turning them off; or maybe men, Ku-Klux, might come and kill them; so they just
formed the idea that they wouldn t vote.

Question. Do you know that a great many stay away from voting for that reason ?

Answer. That is what they say they are going to do. They haven t done it, but they
say they are going to do it. Well, in the whole county, and a great many persons,
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almost every person I know, says they are not going to vote any more. I have said

the same thing. I don t intend to vote any more as long as I live.

Question. Do the employers of colored people try to prevent them from voting ?

Answer. Well, without they vote the democratic ticket. They say that if they vote
on the other side it is all right. I voted according to my judgment, and I saw it was
pretty tight up there, and I just determined not to do neither one.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Have you known of any school-houses which have been burned up in Choc-
taw County ?

Answer. Yes, sir. I wasn t living there when they were burned up, so I have nothing
to say about it

;
but I know two down there have been burned up.

Question. You have heard so ?

Answer. Yes, sir
;
but I was living in Sumter then.

Question. How long ago was that ?

Answer. That was, I think, before Christmas.

Question. Last year ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you say you were at the inquest of Mike Dunn 1

Answer. Yes, sir
;
I was right there, and looked at him, and that put me out of the

notion of ever seeing any other man done in that way. That s one thing that fright
ened me. I ana frightened yet about it just to look at him. I haven t staid in my
house in five weeks. It will* be six weeks this week, because I have been here all the
week.

By the CHAIRMAN :

Question. Where would you go to?

Answer. In the woods, and stay about.

Question. For fear of Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir. After they came and killed that man, that was innocent, I thought
they would kill anybody ;

if they couldn t get one they would kill another. I have
been staying in the woods for five weeks, and so I came here to knock about awhile,
and get my mind pacified to go to work again.

Question. Have the white people made any earnest effort to stop these outrages upon
the colored people ?

Answer. They say they have, but they told me that before, ami it was not more than
two weeks before there was a man killed, and that just knocked the belief, or thoughts,
I had out.

Question. You say you do not know of anybody having been arrested for committing
these murders ?

Ansiver. No, sir
;
I don t know a person at all that has been

;
that s true.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you heard of men riding in the county in disguise lately?
Answer. No, sir; not since the last man they killed. I tell you this is just ruining

that country, sure, with black people. I don t reckon there is a colored man in ten miles

around mo who has got any heart to work. I reckon I have as good a crop on hand
as the general run of darkeys, and I declare I can t get it. I have no heart to work all

day, and then think at night I will be killed.

By the CHAIRMAN :

Question. Did you leave your crop ?

Answer. Yes, sir
; my crop is there, and I have some hands there going on with a

brother of mine.

Question. Have you ever received a notice or warning from the Ku-Klux ?

Answer. No, sir
;
none in the world

; nothing about me.

Question. But you think, if innocent men like Campbell may be killed, you will be

killed ?

Answer. Yes, sir; that s the way, because they told him, when they came that night,
that they didn t have anything against him in the world

;
that they thought he was

as good a citizen as there was in the country.
Question. Is it known who these men are who ride about the country and kill colored

people ?

Answer. That s more than I know. Of course, the men down in that part of the

country must know, but then it is fixed in such a way, that one is not going to tell, and

this one is not going to tell.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Are they afraid to tell ?

Answer. Yes., sir.
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By Mr. BLAIR :

Question. Who is the sheriff&quot; iu that county?
Answer. I don t know, sir, who is sheriff down there. I know Mr. John Christopher,

at De Sotoville, is justice of the peace.
Question. Who is the judge of the circuit court there?
Answer. Judge Smith was.

Question. Who, Luther Smith?
Answer. Yes, sir. There was oldman Sain Cook

; now, his wife was whipped there. You
may say she was whipped nearly to death. She lives about six miles the other side of
me. I had forgotten about her.

By the CHAIRMAN:

Question. What was she whipped for ?

Answer. She was whipped on account of him. They got after him last year ;
I reckon

it was in December, the Ku-Klux did; and so it was reported that they got after him,
and he got away from them, and he moved down there to Mr. Allen s mill, and they
supposed they had that grudge against him all the time that they didn t get him
then the gentlemen that were after him. He moved off, and so they went down there,
and Mr. Wadkins missed a watch, and they said the little boy carried it to let old man
Sam have it, and they got after old man Sam about it, and old man Sam run off

;
and so the

disguised men went there after him about a week after that, and took her out, and

they whipped her so she laid under the doctoring about two mouths.

By Mr. BLAIR :

Question. Who whipped her ?

Answer. These Ku-Klux.

Question. Did Mr. Wadkins have anything to do with it ?

Answer. Not as I know of. I never heard his name called for it, but only that the
Ku-Klux whipped her.

Question. You say this Isham Ezell was whipped about a woman?
Answer. Yes, sir.

Question. What was there about the woman ?

Answer. They said he took a woman, and she was not married. I believe she used to

be his wife once, and then he quit her and had another woman, and I think she was
taken up there again. She was living somewhere, and he Avent and got her and
brought her there, and some men told him that if he brought her there again they
would do something to him about it, and I suppose from that it raised - a fuss, and he
cursed them

;
and that night, when they came after him, they told him to open the

door, and he told them he wouldn t. They wore cursing mighty powerful. They says,
&quot;

Open the door, Isham.&quot; He says,
&quot; I won t.&quot; They says,

&quot; God damn you, open the

door,&quot;
and he cursed them. They had an ax that he had been splitting light-wood

with, and they split the door open with it, and after they bursted the door, one of them
poked a gun right through the crack of the door, and shot him right through hip left

cheek to his right, and another shot him through the breast.

Question. Who were the men that threatened him ?

Answer. That we never have known. They that do know are not going to tell.

Question. Who told you that men had threatened him ?

Answer. Which, sir ?

Question. Who told you that these men had threatened Ishana?
Answer. I heard his wife say so.

Question. His wife or this woman?
Answer. No, sir

;
his wife. She lives right down there at the Cole place, without she

has moved from there since two weeks ago.
Question. You say that you think it probable they killed old Lem by mistake for

some other man ?

Answer. Yes, sir
;
that s what they have got it reported over there.

Question. Who did they take him for ?

Answer. They were after this old man William, and they talked like old man Wil
liam s wife must have told some kind of a tale on old man Lem

;
that William must

have had some hover there somewhere, or something the matter that they killed him.
That s what they all think there, white and black. .

Question. Did William s wife tell the same story?
Answer. Yes, sir. Her name is Dindy.
Question. Do you know William Lee, who was here yesterday ?

Answer. Yes, sir : the same one.

Question. It was his wife ?

Answer. Yes, sir.

Question. What did they want with this William Lee ?

Answer. From all I have heard the black ones and some white ones report they say
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he had been stealing. I don t know whether they proved it on him or not, but that
was the report they had.

Question. They had him in court ?

Answer, No, sir.

Question. They did not arrest him ?

Answer. No, sir.

Question. They just charged him with stealing ?

Answer. Yes, sir.

Question. It seems they went to arrest this man Lee, and they mistook old Isham for
him?
Answer. No, sir

; they took old man Lem for him.

Question. Where is this woman, Jane Ward ?

Answer. I don t know where she is living now. She is living somewhere down in
Sumter now.

Question. Does nobody know who these men are ?

Answer. No, sir
;
not as I know of.

Question. Are they supposed to be the same band of men who perpetrate all these

things ?

Answer. Yes, sir. They all came down from toward Meridian. Every time they
come, they always come down.

Question. About how many of them were there ?

Answer. I have heard there was twenty-five, and I have heard that there was more
than that, but I have heard the man say he had counted them, and there was about

twenty-five.
Question. William Lee says the band consisted of sixteen, and invariably the same

number.
Answer. Yes, sir. Well, I don t know how many men came down after they came

in there.

Question. Abe Lyon s wife says there was about a hundred.
Answer. That s what I heard a heap of them say, and a heap said there was not that

many ;
and I heard some of them say there was about seventy-five when they killed

Mike, and I heard some say there was about forty, and some said twenty-five, and so
I don t know how to take them. But Mike s mother said, I think, twenty-five or thirty ; I

don t know exactly which, because she said after they killed him she laid out by him
all night after the men went away. She laid out there, and built up a little fire. The
fire was there when I went there the next morning.

Question. Was that Mike Dunn s wife ?

Answer. No, sir
;
Mike Dunn s mother. She was standing right out there when they

killed him. When they brought him out of the house she could tell it all straight

they took him out of the house, and one man says,
&quot; Let s whip him, and turn him

loose.&quot; The other said,
&quot; No, God damn him

;
I would rather shoot his damn brains

out,&quot; and they just took him down by the big road about two hundred yards, or near

that, and laid him down, and then she said they would all turn their backs, and the

captain said, stand off, and he would tell them to wheel, and when they wheeled they
would shoot him. Well, one-half didn t hit him

; they just turned and shot. When
they got done shooting, one said,

&quot; Hold up your damned head, and let me cut

your damned throat.&quot; She was standing off, looking at him.

Question. Who heard that ?

Answer. Mike Dunn s mother.

Question. Where did she live?

Answer. They lived on the widow Campbell s place, between Tompkinsville and the
cross-road.

Question. How far is that from Livingston ?

Answer. Just about thirty miles, I reckon.

Question. This side or the other?
Answer. It is on the other side, in Choctaw. Mrs. Campbell s place is more south of

Livingston than anything else.

Question. Where did you live?

Ansivcr. I lived in Choctaw. I live at Mr. Charles McCall s.

Question. You lived at his place ?

Answer. Yes, sir
;
at a place they call the Sleigh place, Nathan Sleigh s place.

Question. How far is that from Livingston?
Ansiccr. About thirty-five miles, I reckon. It s about twelve miles from Butler.

By the CHAIRMAN :

Question. Do you know of many colored people in Choctaw County who, like your
self, feel unsafe in staying in their houses after night, and, like you, have laid out in

the woods ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you say you know a good many who did like you?
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Answer. Yes, sir.

Question. Is there a general feeling of insecurity among colored people there ?

Answer. Yes, sir; it is that and nothing else.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 26, 1871.

JACOB MICHAEL, JR., sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. What office do you hold in Marengo County ?

Answer. Sheriff, sir.

Question. How long have you been sheriff?

Answer. Nearly three years, sir.

Question. Are there certain colored men at this time in the jail of this county on a

charge of assaulting Dr. Seth D. Smith, of Jefferson, with intent to kill him ?

Answer. Yes, sir.

Question. What is the number of men in jail ?

Answer. Six, sir; there were seven altogether ;
one made his escape.

Question. How long have they been in jail ?

Answer. They have been in jail about three mouths, sir two or three months.
Question. Has any indictment ever been preferred against them ?

Answer. Yes, sir.

Question. Against all ?

Answer. Yes, sir.

Question. When is their trial to come off?

Answer. It is to come off, I suppose to-morrow
;
I think it is to-morrow; to-day is set

for some special case
;

it was to come off to-morrow. I have the witnesses subpoenaed
there.

Question. You may state to the committee what information you have ofany whipping
inflicted upon the men now in jail, or upon other colored people, with a view of induc
ing them to disclose the names of the persons concerned in that assault upon Dr.
Smith.

Answer. Well, sir, all that I know about it is what I heard the prisoner himself

say the one that escaped that he had been whipped.
Question. What was his name ?

Answer. His name was Lewis something ;
I have forgotten the name

;
I have not the

book here now
;
he told me he had been whipped ;

I saw his back
;
he was brought to

me on Sunday night or morning, about 4 o clock. Monday I went to my jail to inspect
the prisoners, and told him I had heard he had been whipped, and wanted to see his
back. I called a gentleman with me as a witness to see if that had been done

;
I had

heard of it. He took off his shirt, and there were the stripes on his back. He did not
say who whipped him

;
he did not call any name. I asked him, but he would not say.

Question. When did he say he was whipped ?

Answer. He was whipped ;
I do not remember

;
it was the night he was arrested

;
a

Friday night; he was arrested by some constables, who had been deputized down
there.

Question. How many were concerned in the whipping ?

Answer. He did not say.
Question. What did he say was the object of the whipping to make him confess?
Answer. He did not tell me anything about it at all. I did not ask him any questions,

except to try to find out who they were.

Question. Were any of the other men who were committed whipped?
Answer. No, sir.

Question. Not one.
Answer. Yes, sir

;
one of them complained that he had been struck over the head

^Hth a pistol by some of the crowd during the night.
Question. The night he was arrested?
Answer. Yes, sir.

Question. They were all arrested in the night, you understood ?

Answer. Yes, sir.

Question. At their houses ?

Answer. Yes, sir, I presume so.

Question. Did you see the wound on his head ?

Answer. Yes, sir
;

lie showed me it. I stood at the door, and he showed me that he
had been struck on the head with a pistol.

Question. Did he explain the circumstances?
Answer. No, sir

;
he did not say who struck him, but they said he was not walking up,

or was attempting to get away, and they struck him to make him. keep up ;
he said

that was what they said they struck him for.
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Question. Did Lewis tell you that he was induced by this whipping to disclose the
names of persons ?

Answer. He said whipping would make most any man tell or acknowledge anything.
Question. Did ho say what he had acknowledged ?

Ansiver. He did not say anything about it
;
he just remaked, any man, when he has

been whipped, will acknowledge almost anything.
Question. Did he seem afraid to give the names of persons who had whipped him ?

Answer. No, sir
;
I did not ask him particularly ;

I do not suppose a dozen words
were exchanged between us. Mr. Taliaferro here, the editor, was standing at the door

;

I called him ^u.

Question. The editor of the paper ?

Answer. Yes. sir
;
D. M. Taliaferro.

Question. This was at Linden ?

Answer. No, sir, Demopolis ; they were confined here.

Question. Are they here at present ?

Answer. No, sir
; they are at Linden

;
I carried them down Monday morning.

Question. They had been kept here until last Monday ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Court sits there, and you took them down there for trial?

Answer. Yes, sir.

Question. You have 110 knowledge or information of how many were concerned in the

whipping of this Lewis f

Answer. Mr. William Giles, my deputy, went there Saturday, and they were turned
over to him, and he then protected theru

; they were not mistreated after he took charge
of them.

Question. Before that, you say they were in charge of whom ?

Answer. Of special constables.

Question. And a posse also ?

Answer. Yes, sir.

Question. How large a posse ?

Answer. I really do not know
;
I suppose eight or ten in number

;
I do not know

positively how many there were.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Mr. Michael, was this whipping done in the presence of Mr. Giles ?

Answer. No, sir
;
that is his statement

;
I asked him.

Question. Did you ever hear that he made the remark that they had done enough,
and plead that they should desist from whipping ;

that Giles said,
&quot; You have done

enough,&quot; and asked them to cease whipping ?

Answer. No, sir; I do not think so. I asked him if he was there when they were

whipping them. He told mo he was not. I told him I would hold him responsible if

those persons were mistreated in his custody. He told me positively that the negroes
were never struck a lick when they were in his custody ;

he told me they were not
;

that after he took charge of them he protected them.

Question. Then the maltreatment was all while they were in the custody of these

special constables ?

Answer. Yes, sir
;
and the posse.

Question. Do you know anything of the circumstances of the killing of Robin West-
brook ?

Answer. I do not, only what I heard. His brother, after he was killed, came to me
and told me he had been killed. I tried to get some information

;
I sent for Robin

Westbrook s wife, or widow
;
I understood she had known who they were, but she

would not come at all. I afterward found her reason
;
that she had gone before a jus

tice of the peace in Jefferson, and sworn before three or four gentlemen and a justice
of the peace that she did not know a single name. The justice of the peace wanted
to investigate the matter, and she said she did not know, and could not swear posi

tively who they were, and I came back. I understood she said she was afraid to tell

that justice of the peace who they were at that time. I sent her word by her brother
iii-law her husband s brother to meet me here at my office at 8 o clock one night.
She did not come

;
I sent her several messages ;

she never would come. I wanted to

find out, and told her if she could find out, to make an affidavit, and I would arrest

every one of them, and bring them before the civil courts.

Question. You never were able to find any of the perpetrators of that outrage?
Answer. No, sir

;
I did all that was uiy duty. I did not want to make an arrest with

out a warrant
;
I wanted to break up everything of that kind. I wanted a quiet

county. My time will soon be out, and I wanted to keep everything straight.

Question. Are you acquainted with the facts in regard to the maltreatment of Mr.

Neibling ?
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Answer. Yes, sir
;
from statements only.

Question. Were you ever able to find any of the perpetrators of that outrage ?

Answer. No, sir
;
I never have been able to.

Question. No arrests have been made?
Answer. No, sir. I went the second day with Mr. Adler out to Mr. Glover s

;
he went

on some other business
;
I went to see about this affair. Mr. Neibling stated himself

that he did not know any of them, but he thought he recognized one man, but after

ward said was mistaken
;
he said he was mistaken in the man.

Question. So you have not been able to bring any of them to justice?
Answer. No, sir

;
we found a hat there, but we could not make the name out myself

and Major Glover and several others. I even went as far as to go there at night, and

stay two or three nights, to see if I could find any of them and arrest them.

Question. Did you expect them to return ?

Answer. Neibling, I suppose, did, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. Has there been a considerable decrease of your colored population since the
war in this county ?

Answer. I really do not know.
Question. I notice, according to the census, that there has been a decrease in your

population since 1860, of a little upward of 6,000 people.
Answer. Yes, sir.

Question. That at this time you have 6,090 whites and 20,058 colored people in the

county of Marengo, according to the census of 1870
;
and that there has been a decrease

in the population of your county, from 1860 to 1870, of a little upward of 6,000 people,

principally colored.

Answer. Yes, sir.

Question. Are you able to assign the cause of that ?

Answer. No, sir
; only they die very rapidly.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have not two or three townships been taken off of your county, to form a

part of Hale ?

Answer. Yes, sir
;
a portion just about two miles from here a portion was taken

off. A good many freedmen were there.

Question. Hale is a new county ?

Answer. Yes, sir
;
that accounts for a portion of the decrease in the colored popula

tion.

By the CHAIRMAN :

Question. Would that be sufficient, in your estimation, to account for the decrease of

6,000 people ?

Answer. I really do not know
; they have been dying very rapidly, though, with sick

nesses.

By Mr. BLAIR :

Question. You say this negro, Lewis, told you he had been whipped, to induce a con
fession ?

Answer. Yes, sir.

Question, You did not ask him who whipped him ?

Answer. No, sir
;
he did not tell nie who whipped him at all

;
he did not know, I sup

pose ;
but he told Mr. H. A. Mourner, the jailer. I wanted to get out a warrant for those

parties who mistreated him, but he said he never would do it
;
I suppose his intention

was to escape, which he did, when he got an opportunity ;
therefore I did not get out

the warrant
;
I was told by a great many people that he would escape if he could, and

he did
;
he ran over my jailer, him and two others.

Question. He was a desperate man ?

Answer. Yes, sir; he had that reputation. He admitted himself, while he was in

.jail, that he had shot one man in Su inter County. I suppose he was raised in Sumter.
I have found out since that he was raised in Sumter.

By the CHAIRMAN :

Question. Did he confess that to you?
Answer. No, sir; to the prisoners in the jail, and they told me

;
he had one finger off,

the forefinger ;
he said he got that done in a difficulty.

By Mr. BLAIR :

Question. He said he did kill a man ?

Answer. No, sir
;
that he had shot a man, not that he had killed him. He has made

his brags to me that ho was going to get out of that jail if he could
;
I did not believe

it; I had him chained in the jail, and he managed to break the locks, and just as the

I
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jailer opened the door, with a man there with a double-barreled shot-gun in his hand,
he ran over the jailer and the man with a gun in his hand.

Question. Did you make any inquiry among those who arrested him to ascertain the
truth of what he said about being whipped ?

Answer. No, sir.

Question. Made no sort of inquiry ?

Answer. No, sir. I waited on him to get out the warrant
;
I went to Mr. McCall s,

the attorney, to get him to go down and fix up the warrant, and have these parties
arrested.

Question. He did not make an affidavit ?

Answer. No, sir
;
he would not. He would say wait awhile, and we will have it

done after awhile. I thought his object was to go before the grand jury, and have
them find an indictment. He did not say so, but I was under that impression.

By the CHAIRMAN :

Question. You say his person gave proof that he had been badly whipped ?

Answer. Yes, sir
;
the marks were not deep ;

his back was marked
;
it looked like

he had been scratched ; the skin was not torn at all, but he had been whipped.

By Mr. BUCKLEY:

Question. Was it a fact that his shirt stuck to his back when he attempted to pull
it off?

Answer. No, sir
;
that was untrue

;
that was stated in a speech that Mr. Jones made

publicly ;
he said that that was done, that the shirt stuck to his back

;
if that was so

I did not see it
;
it was shortly after he had been whipped ;

he raised his shirt with
perfect ease

;
there Avas no sign of blood on his shirt

;
I examined that particularly -,

he had his back right up to the jail door
;
Mr. Taliaferro went with me.

By the CHAIRMAN :

Question. Dr. Smith must have heard this whipping ?

Answer. I suppose he did
;
he lives right in Jefferson.

Question. He was examined before the committee yesterday, and made no mention
whatever of the fact of Lewis having been whipped, or of any violence used for the

purpose of inducing a confession.
Answer. I do not kuo\v what purpose they whipped him for, only what the negro

says himself anybody would confess under the lash.

Question. You have no knowledge or information whether this whipping was done
with the knowledge or consent of Dr. Smith ?

Answer. No, sir
;
none at all

;
Dr. Smith, I think, is too good a man for anything of

that sort
;
he would not have allowed anything of the sort to be done, unless I am

deceived in the man
;
he is one of our best citizens, and has always been opposed to

any such thing ;
he is a very reliable gentleman.

By Mr. BLAIR :

Question. How do you consider the condition of the county ?

Answer. I consider this the condition of the county : it has been one of the most
peaceable and quiet counties in the State until an occurrence a short time ago ;

that
was Saturday, a week ago, on the 7th.

Question. What was, in your opinion, or according to your knowledge of the facts,
the cause of that difficulty ?

Answer. I really do not know
;
I suppose it was Mr. Jones making a speech, from

what I have been told, and he was interrupted, I suppose, in some remark he made,
which was misunderstood. We had a primary election for candidates for tax-collector
and other officers

; Jones, in his speech, remarked that the candidates had asked for

republican votes, and it was misunderstood by Mr. McNeill
;
he thought Jones had

said some democrats had asked to be allowed to go into the republican ranks to get
the offices

;
McNeill went over and asked him if ho had said so

;
he said he did not,

and explained it to him ; and, I suppose, Jones went on and made some other remarks
about the democrats that if they got into power, the negro would not be allowed to

vote any more
;
and some one remarked, it was a damned lie, and from one remark to

another they went on, and finally it brought on a difficulty ;
Jones then turned around

to my deputy, after some words between them, and said,
&quot; Mr. Giles, you are deputy

sheriff.&quot; My intention first had been to go down to Linden, and on Friday night I

received an attachment, and had to go to Dayton to attach some corn about to be
removed from the crib

;
I told Mr. Giles to go down there, and L would try to be there

myself, but I had to go off to serve the attachment, and I did not go there at all. As I

said, he turned to Giles, and spoke to him. I will first state that, after he took his

seat, some one remarked,
&quot; Who is that seated off to your left ?

&quot; The answer Avas,
&quot; Ib

is Captain C. L. Drake. What do you think of C. L. Drake ?
&quot; &quot; I think he is a Chris

tian man&quot; or &quot;a religious man.&quot; This man kept calling,
&quot; What is your opinion, Mr. .

Jones, of that man Drake ?
&quot; Mr. Jones said,

&quot; I will make no reply ;
ask him yourself
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if you want to know.&quot; Then there was some other remark, and finally a consultation

held, from what I have been told, between Mr. Jones and four negroes. The supposi
tion is, that it was in regard to what he should do, whether to fight or speak. I was
told, by some citizens, he had been seen loading his pocket with pistols. At last he
turned to Mr. Giles and said,

&quot; I have been abused and cursed enough, and I am going
out now to fight ;

takemy watch and diamond pin and my pocket-book, and give them
to my wife if I am killed. &quot; He then walked out in the street, and challenged this man,
named Dan Morgan, to come out and face him. About that time there were ten or
twelve negroes drew up in line, with double-barreled shot-guns, and the white people
then ran into the stores and armed themselves with hatchets, pistols, and anything
they could get, shot-guns or anything, and ran up to Jones, and demanded that he
should lay down his pistol ;

he did it, I suppose ;
Jones then sought refuge in the court

house. That is what I heard there
;
I do not know anything myself about it.

By the CHAIRMAN :

Question. Did the crowd disperse, then, after he took refuge in the court-house ?

Answer. They remained there, and those very men who had the difficulty with him
guarded him out of the place.

Question. Was there any effort made to get him out of the court-house ?

Answer. None at all, from what I have heard.

Question. Was there any effort made to kill him after he took shelter in the court
house ?

Answer. No, sir
;
there were some remarks made,

&quot; Kill him, kill him,&quot; according to

his statement
;
the people down there do not remember any such remarks.

Question. How long was he sheltered in the court-house before he was taken out ?

Answer. I do not know
;
about an hour or an hour and a half.

Question. Was he released or allowed to depart until he signed a card which was
read to the crowd, withdrawing from his candidacy for sheriff ?

Answer. He proposed that himself, from what Judge Young says to me.

Question. Proposed it himself as a means of safety ?

Answer. Jones himself says he did it as a means of protection.

Question. Did that card have the effect of appeasing or mollifying the crowd ?

Answer. Yes, sir
;
I suppose so.

Question. They were content to let him go unharmed after it ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. What w^as the character of the speech he made ?

Ansiver. I do not know.

Question. You do not know what he said ? -
:

Answer. No, sir.

Question. Did you hear that it was denunciatory?
Answer. Yes, sir

;
I heard it was.

Question. Violent ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Calculated to arouse bad feeling ?

Answer. Yes, sir.

Question. And then you understood and believe he went out, after consultation with
his friends, and offered to fight ?

Answer. Yes, sir.

Question. And his friends appeared on the ground with arms ?

Answer. Yes, sir
;
and the white people broke and ran and armed themselves.

Question. And then they drew up ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. But not until the white people had been denounced by Jones and he had of

fered to fight and drawn up his friends in line of battle : and then they took up his chal

lenge ?

Answer. Yes, sir
;
he walked out in the crowd with a large horse-pistol over his head,

and the negroes around him. As he came out of the court-house gate, the negroes
formed a letter V in the shape of a V, with the point forward.

By the CHAIRMAN :

Question. You saw this yourself?
Answer. No, sir

;
I was told so

;
I do not know anything of my own knowledge about

it.

By Mr. BLAIR :

Question. It was your duty to make inquiry ?

Answer. Yes, sir
;
I went right down to make inquiry, and also told Mr. Jones that

if he wanted these parties arrested to get out his warrant and I would arrest them
;
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I also pointed out two men he said were in the crowd, and he told mo positively he did
not know them that he never saw them before Henry Tisdale and D. C. McCoy.

Question. He had previously said they were in the crowd ?

Answer. Yes, sir.

Question. And when you pointed them out he said he never saw them before ?

Answer. Yes, sir
;
this conversation happened about 11 o clock at night ;

he wanted
to know &quot;What are those strangers doing?&quot; I said,

&quot; Some of them are from Linden,
aud a portion railroad men.&quot; He says, &quot;I have never seen these two men you say are
from Linden before.&quot; I said,

&quot; McCoy is one of the men who drew the pistol over your
head, and Tisdale is another.&quot;

&quot;

No/ he says ;

&quot; I never saw them before in my life,
and swear I never did.&quot;

Question. Have you been instructed by Judge Smith, holding court at Linden, to
take an armed posse and proceed to McKinley on next Saturday ?

Answer. I have, sir
;
here is the petition to Hon. Luther R. Smith, [producing paper.&quot;}

Question. We have that in the testimony.
Answer. Here is the request of the citizens requesting to have a posse of fifty-odd

men at McKinley.
Question. You have been ordered by the judge of the court to proceed to McKinley

on next Saturday with an armed posse to preserve the peace ?

Answer. With a posse to preserve the peace ;
he did not say armed.

Question. What is the reason you were called upon to do so ?

Answer. I suppose, on the 12th of this mouth, there was a letter written by the
iutendant and council to me, stating that they had reason to believe there was a riot

threatened
; they thought there would be a very serious riot between the different races,

caused by the republican candidate for sheriff, or supposed to be caused by him. I

suppose Jones had made a speech here, and stated that he was going to McKinley, and
wanted to meet these people so much opposed to him on that stand. I heard he said
that

;
I was sick the day he made the speech ;

I heard that he made these remarks.

Question. Does the evidence upon which this order was given to you by Judge Smith
show that there is to be a collection of armed negroes ?

Answer. Yes, sir
; they were armed there last Saturday ; they came within two miles

and a half of the place, and the people had to go and beseech them not to come. W.
B. Modawell, an attorney of Marion, and others, went and made speeches to them.

Question. In your opinion, is there any necessity for the negroes going to this meet
ing with arms in their hands ?

Answer. No, sir
;
none in the world.

Question. Is it not your opinion that this man, or any other man, can make a repub
lican speech safely ?

Answer. Yes, sir
;

it is my opinion that he can do it with particular safety in this

county.
Question. Has it not been done again and again, and over again, in this county ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is not this attempt of Jones s, this movement of Jones s, without any color

of excuse ?

Answer. Yes. sir
;
I think so, sir.

Question. In the case at Linden, the other day, his violence, his offer to fight, and his

appearing on the ground with armed men behind him, was the cause of whatever

danger he was in at that time ?

Answer. Yes, sir
;
no doubt of that

;
there was a threat and a collision in that way.

Those colored people, though,who met at McKiuley on last Saturday, are not from our

county ; they had belonged to the United States Army ; they were the colored people
who fought at Ship Island, and are from Wilcox County, and are arraying the negroes
here in our county against the white people.

Question. Those men, you say, live in Wilcox County?
Ansiocr. Yes, sir.

Question. They appeared in arms at McKinley last Saturday?
Answer. Yes, sir; a great number of them.

Question. Were you there ?

Answer. No, sir
;
I was only informed of the facts

;
I did not go. I received a letter

Friday night, about 8 o clock, notifying me that they expected a riot of that kind
;
I

knew Jones was not there, and I did not anticipate anything of the sort
;
I consulted

William E. Cark; he said,
&quot; It is useless

; you need not go ;
Jones will not come, and

there will be no trouble.&quot;

Question. Jones did not go ?

Ansicer. No, sir; he went to Montgomery or Huntsville, and got back Saturday night,
and Sunday morning he sent for me to come to his room. I did not go until that night,
and I carried this letter from McKinley.

Question. Did he go off to communicate with this sub-committee, and inform them
of the desperate condition of affairs in this county ?

Answer. I suppose so
;
I am not aware.



1372 CONDITION OF AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

By the CHAIRMAN :

Question. This sub-committee never saw him until they reached here ?

Answer. He said he was going to Washington. I told him I could conduct the
business of the county ;

that I had done it, and I could make any arrests he wanted, if

he would point them out, and if he did not find that I could, let him appeal to the

governor for troops ;
he said he had appealed to him once before, and he did not give

him any satisfaction, and he would not do it any more.

By Mr. BLAIR :

Question. Are the white people of this county well disposed toward the blacks ?

Answer. Yes, sir
; very well ; there may be a few drunken men who are different,

but the good people ought not to be responsible for their actions drunken, worthless

characters, that have no interest in the community.
Question. Have you had any difficulty in executing process ?

Answer. None in the world.

Question. Not since you have been sheriff?

Answer. No, sir.

Question. You think you can arrest any man of Marengo County ?

Answer. I can arrest any man in Marengo County ;
I iiave arrested some very des

perate ones, black and white, said to be desperate, and I can get all the assistance I

want from citizens to execute the laws.

By the CHAIRMAN :

Question. Mr. Jones, of whom you have spoken, is a candidate at this time for sheriff ?

Answer. Yes, sir.

Question. On the republican ticket ?

Answer. Yes, sir.

Question. Are you the opposing candidate ?

Answer. No, sir.

Question. You are not a candidate for re-election ?

Answer. No, sir
;
I ran and was defeated for the nomination on the democratic ticket.

Question. You are a democrat, I take it ?

Answer. I am.

Question. You have spoken of the apprehension of a riot last Saturday at McKinley ;

was it the understanding that the riot would ensue in consequence of Mr. Jones ap
pearing there as a candidate and making a speech?
Answer. No, sir

;
I suppose not not his appearance ;

it was thought he might excite
the negroes in his speech against the white people.

Question. Was it supposed that negroes who would assemble there armed would do
so for the purpose of affording the speaker protection ?

Answer. I do not know, sir
; they came in that manner, with their fifes and drums

;

they were regularly organized in cavalry and infantry.
Question. Have you any idea that they made their appearance there for any other

purpose than to protect their candidate from violence ?

Ansiver. I do not know.
Question. Was it not known generally throughout the country that he had been as

sailed at Linden ?

Answer. Yes, sir. That was a matter of general notoriety, I suppose, here, sir.

Question. Now, this petition that you have spoken of, got up by the citizens, to Judge
Smith, to employ his powers for preserving the peace next Saturday, refers to a meet
ing to be held at McKinley by Mr. Jones ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. It is understood that he is to make a speech at that time advocating his
claims as a candidate for sheriff?
Answer. Yes, sir.

Question. And the apprehension is that a riot will grow out of that fact, is it ?

Ansiver. Yes, sir
;
I suppose so, sir.

Question. That petition is signed exclusively by democrats, is it not ?

Answer. Yes, sir : I suppose so. I do not know any of them that are republicans. I

think they are all uemocrats.
Question. How numerous was the crowd of armed men at Linden on the occasion of

which you have spoken, when Smith was in danger how many white men appeared
there armed ?

Answer. I do not know how many.
Question. What is your information?
Answer. That about twenty-five white men altogether were there, and about five

hundred negroes ; they were not all armed.
Question. Did not the negroes generally disperse as soon as they saw the white men

rushing there with their arms ?
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Answer. Yes, sir
;
from what I have been told a good many left

;
some fifteen or

twenty negroes stood their ground.
Question. Did you hear that any gun was fired ?

Answer. Yes, sir
;
I heard a pistol went off accidentally, and a horse was shot acci

dentally through the thigh.

Question. Have you any idea that the array of the negroesyand their formation in the
manner you described, was for any other purpose than to protect Mr. Jones ?

Answer. It seems, after they were told Jones was not there, they say they would go,
and a fight they must have.

Question. Did not it all grow out of rough treatment Mr. Jones had received?
Answer. I do not know

;
I did not see that.

Question. You say there has been a general state of quiet throughout the county dur

ing the time you have been sheriff, except this ?

Answer. Yes, sir.

Question. And you have had no difficulty in executing the laws ?

Answer. No, sir.

Question. Have you heard of a band of disguised men visiting the house and prem
ises of Major Glover last spring, and taking out of his bed and severely whipping a
school-teacher named Neibling?
Answer. Yes, sir

;
I stated that.

Question. Have any of the parties to that outrage ever been arrested ?

Answer. No, sir
; they never have found any of the persons out at all.

Question. What efforts have been made ?

Answer. I made efforts
;
I went out myself and saw Mr. Neibling, and talked to many

negroes, and asked if they knew the parties ; they said they did not. I suppose the

grand jury tried to find out something about it
; they summoned witnesses to that

effect.

Question. Have you heard of the murder of Robin Westbrook ?

Answer. I did.

Question. Did you understand that it was done by disguised men?
Answer. They had their heads tied up, I believe, with handkerchiefs, and cloth over

their heads
; they did not know whether they were black or white.

Question. No one has been punished for that offense ?

Answer. No, sir.

Question. No one has been arrested?
Answer. No, sir.

Question. Did that occur this year?
Answer. Yes, sir.

Question. Here, then, are two flagrant breaches of the peace for which no convictions
have been had ?

Answer. Yes, sir.

Question. You regard both of these as serious disturbances of the public peace, do

you not ?

Answer. Yes, sir.

Question. Why do you say, then, there has been a general state of quiet ?

Answer. I say with the exception of these two or three little difficulties lately.

Question. You have heard of no negroes being whipped ?

Ansiver. No, sir.

Question. Not a single instance ?

Answer. No, sir; except this prisoner, Lewis.

Question. Have the negroes generally behaved themselves well.

Answer. Yes, sir
; very well

;
I have no fault to find

;
I have gone where there were

a thousand
;
in a republican convention there were a thousand, and they came near to

getting a fight, and I got on the stand and spoke to them, and produced quiet.

Question. Do you think there is a state of good feeling between the two races ?

Answer. I do not know whether there is or not.

Question. You have been raised in Alabama ?

Answer. Yes, sir.

Question. Thoroughly acquainted with negro character ?

Ansiver. Yes, sir
;
been with them all my life.

Question. Have you any opinion that there is a real antagonism ?

Answer. I believe there is a treacherous feeling that exists
;
that the negroes are

secretly disposed to be opposed to the whites
; very often I can overhear them talking

and say,
u You must not allow this or that white man to do so and so

;
we must move

the wheel ourselves.&quot;

Question. You have said there is no trouble at all in a republican advocating his sen

timents in the freest manner ?

Answer. No, sir
;
I do not think there is any trouble in the world.

Question. Will you please inform the committee how many white republicans there

are in this county who advocate these sentiments ?
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Answer. There are very few of them left.

Question. How many?
Answer. W. B. Jones, J. W. Duresne, C. W. Dustin, P. E. O Connor, Captain Davis,

ind there are several others, I cannot remember their names two or three others.

Question. How large is the list, do you think, speaking from your best knowledge?
Answer. In the county I do not think there are over ten or twelve.

Question. You spoke of this as being the remnant left
;
how large was the list of

republicans here at any time ?

Ansioer. There have been a great many of them here at one time
;
I have seen some

fifty that staid at times; soldiers encamped here; the men who left are, I suppose,
say Pierce Burton, Major Price, Davis, Mattingly ;

that is four; Carliu is five six or

seven have left.

Question. Were they respectable men ?

Answer. Yes, sir.

Question. Why did they leave ?

Answer. The impression is that they made enough money; they had plenty of money
and left

;
I do not know for what cause.

Question. Has there been at any time any social ostracism against white republicans?
Answer. No, sir. They never visited any of the white people here, very few of them.

I associated with them the whole time they were here, and several others, my friends.

Question. Do you think there is any lack of disposition on the part of the residents
here to mingle socially and freely with them ?

Answer. They did not seek it themselves, and these persons did not seem to seek it

themselves.

Question. Have they not been regarded by the white residents here with suspicion,
and have not the white residents kept aloof from them ?

Answer. I cannot say whether they have or not.

Question. Do you not know the public sentiment in regard to republicans who come
here from the North ?

Answer. Politically we differ, I suppose, but, personally, I do not think we have any
inimical feeling toward them.

Question. How many of the republicans that you have enumerated, Avho have come
here or been here from first to last, have publicly made republican speeches ?

Ansiver. All of them, I think, sir.

Question. Have you known of any instance, except Mr. Jones, where they have been
molested ?

Ansiver. No, sir; I do not remember any.
Question. Have their meetings been attended by whites and blacks indiscriminately?
Answer. Very few white people attend as a general thing. I have seeu speeches here

when there were a thousand colored people, and not ten whites around,

Question. Did not the few whites who attend do it to listen to what was said and
report it to the community ?

Answer. I do not know what their object was in listening to it.

Question. Their doctrines are held in very great disfavor, are they not ?

Answer. Well, I do not know, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Is there some antagonism between Jones and that other set of republicans
known as carpet-baggers ?

Ansiver. Yes, sir
;
Jones is always after them

;
he has published a great many articles

in the paper against them.

Question. Denouncing them ?

Answer. Yes, sir
;
he told me privately he did not think they ought to bo allowed to

hold office in the county ;
I can find the paper written against them by him against

Burton particularly.

By Mr. BUCKLEY :

Question. While Jones was a democrat ?

Answer. No, sir
;
since he has been a republican.

By the CHAIRMAN :

Question. Was he at one time in high favor with the democratic party ?

Answer. Yes, sir
;
about six weeks.

Question. They petted him a good deal ?

Answer. Some few did
;
he was raised with me, and was a particular friend of mine,

and I was glad he turned
;
I talked with him the night before he turned over

;
a great

many told me they did not believe he would stick, and had no confidence in him as a
democrat.

By Mr. BLAIR :

Question. Did not these gentlemen you have named, and who remained here a short

time, leave on account of Jones s hostility to them, and his power with the negroes ?
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Answer. I think he had about as much to do with their leaving as anybody else,

if they left on any account of the kind, because they were opposed more by him than
any one else.

Question. Jones always had great power with the negroes ?

Answer. Yes, sir
;
at one time he did

; finally they succeeded, at one convention, in

taking them away from him. Jones once led every colored person. At the time they
nominated delegates to the Selma convention, Jones took the negroes all away from
Burton at the court-house; Burton was chairman; there was a general difficulty be
tween Jones and Lament, and James Caldwell. I was in there trying to keep the

peace at the time. Mr. Jones was one of the delegates, and he went iiito the meeting ;

he found he had been excluded. O Connor was also a delegate ;
he claimed that he

and O Connor had the right to stay. O Connor got up and told Jones he would speak
for himself; ho did not want him to speak for him. One thing brought on another
until the row commenced. Lamont got up to make a speech, and was called to order

by the chairman Duresne then acting ;
there seemed likely to be a difficulty, and the

chairman had asked Duresne to take the chair. Duresne called him to order
;
he

caught him by the collar and told him to take his seat. Lament told him he would
not, and Jones then got up and spoke and told them all to follow him out

;
and they

did
;
at that time this building was not completed, and he got by this door here and

carried them all off to nominate delegates, and did nominate them, to the convention at

Selma. The delegates had been before appointed by Burton
; they were the legal del

egates, and Jones had to withdraw his delegates after they went to Selrna. I went
there to watch the proceedings myself. I had never been to a convention.

By Mr. BLAIR :

Question. The carpet-bag element here and Jones are very hostile to each other ?

Answer. Yes, sir
;
and they have been

;
I do not know how they stand now

;
I suppose

Jones is the big man now, and I reckon he is satisfied.

Question. Do you think that fact had a great deal to do with the carpet-baggers
leaving here ?

Answer. I would not be surprised, sir.

Question. That was his object to get get rid of them ?

Answer. Yes, sir. Jones is a personal friend of mine
;
there is not a man I like bet

ter than I do Bill Jones
;
we were raised together as boys.

By the CHAIRMAN :

Question. I understood you to say tb^se men left because they had made enough
money ;

how ?

Answer. I suppose out of offices ?

Question. What offices ?

Answer. Barton has an office paying $6,000 a year.

Question. What office ?

Ansiver. Editor of the paper.
Question. The republican paper ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. He had the printing?
Ansicer. Yes, sir.

Question. Given to him by whom ?

Answer. By different counties
; by Hale, Choctaw, Marengo, and Perry, I think.

Question. By the judges?
Answer. Yes, sir.

By the CHAIRMAN :

Question. He held no office, did he?
Answer. Yes, sir

;
he belonged to the legislature, I think.

Question. He did not make much out of that, I suppose ?

Answer. I do not know whether he did or not.

By Mr. BLAIR :

Question. Are they supposed to have feathered their nests pretty well on the railroad

questions ?

Answer. I do not know. I have heard it was so.

By the CHAIRMAN :

Question. What other gentlemen that have left have made money ?

Answer. Major Pierce.

Question. What office did he hold ?

Answer. United States Congressman at one time, and he got to have something to do
with the custom-house at Mobile had charge of it. Mattiugly left

;
he was superin

tendent of the board of education of this county.
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Question. Was that a very profitable office ?

Answer. I do not know, sir, what it paid.

By Mr. BLAIR :

Question. These gentlemen have a way of making offices pay pretty well ?

Answer. I do not know, sir.

Question. Is not that the general opinion here ?

Answer. Yes, sir
;
I believe so

;
that is the opinion of some, that they make it pay

fery well
;
I never heard anything to the contrary.

Question. Their difficulty with Jones rather ended their power to make money in that

way?
Ansioer. Yes, sir.

Question. Hence they departed ?

Answer. Yes, sir
j
that was only a supposition, however.

By the CHAIRMAN :

Question. Were they not generally ignored by the great body of the whites ?

Answer. No, sir
;
I do not think so.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Have you ever heard any well-founded charge made against any of your
county officers here, that they were either corrupt or that they wastefully expended
public moneys ?

Answer. No, sir.

Question. On the contrary, have you not heard that your county officers were excel

lent officers ?

Answer. Yes, sir. I have always heard that until recently ;
it seems there is a suit

brought against Judge O Connor for a balance of some $1,700 that ho did not turn
over to the county treasury, but it was money as fees coming to him, and he says he has
a claim against the county for that amount.

Question. That is in trial now ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. In regard to this job of printing of which you have spoken ;
the new con

stitution and laws authorize the probate judge of any county to have the printing of
that county done in any paper in the State ? ^

Answer. Yes, sir.

Question. And the advertising of sales, and all that sort of thing, which occur in refer

ence to lands in the county of Hale, can, by that probate judge, be transferred to a

paper in Marengo, or one in Madison County, or any other county in the State ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. These advertisements are put in a paper printed at such a distance that it

is never seen, or not taken generally by the people of the county, from which these ad
vertisements are ?

Answer. Yes., sir.

Question. Do not you consider that a mere job to assist political papers ?

Answer. I do not think it is right at all.

Question. Is there any justification for taking the money of the people of Hale to be

squandered in that way upon a paper printed out of the county ?

Ansiver. No, sir
;
I do not think it was right.

By Mr. BUCKLEY :

Question. These different papers are designated by the executive of the State?
Answer. Yes, sir.

Question. He has the naming of the papers ?

Ansiver. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Has not the probate judge the naming of the papers ?

Ansiver. Yes, sir.

Mr. BUCKLEY. Not merely the probate judge.
Mr. BLAIR. The testimony is unvarying that the probate judge of one county can

select any paper.
Mr. BUCKLEY. But ho has to select some organ named by the governor.
The WITNESS. I do not know whether I answered that question as to officers.

By Mr. BLAIR :

Question. No
; speaking of the designation of the paper.

Ansiver. Judge O Connor designated the paper himself.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1377

Question. Was he then probate judge ?

Answer. Yes, sir. Judge Maupin is judge now.

By the CHAIRMAN :

Question. Do I understand you to say that in case an administrator s sale or sheriffs
sale is required in Marengo County to be advertised in a newspaper, the judge of pro
bate has the power to order that publication to be made in any county in the State,
when a paper is published in Marengo County ?

Answer. Yes, sir
;
he has a right to designate any paper.

Question. The probate judge has that right ?

Answer. That is my impression ;
that is what I have understood the law was.

Question. Can you point the committee to the law authorizing it?
Answer. I think it is in the acts of 18G7.

By Mr. BLAIR :

Question. Eighteen hundred and sixty-eight, is it uot ?

Answer. It may be 1868
;
I know Judge O Connor gave the printing from Hale, Perry,

Choctaw, and this county to Mr. Burton. I am told of this.

By the CHAIRMAN :

Question. Were newspapers published in Hale, Perry, and Choctaw?
Answer. Yes, sir

;
a paper was published at Butler, in Choctaw, at the time.

Question. And for sales in those counties the probate judge may order the advertise
ments to another county 1

Answer. The probate judge in each county does it
;
he makes the order designating

the paper.
Question. He may pass over the local paper and order it to be put in a paper of a

neighboring county, or any county in the State ?

Answer. Yes, sir.

Question. I should be glad to see that law.
Answer. I am under that impression, but I am not positive now.
Mr. BUCKLEY. I believe it is this, [showing statutes.]

By the CHAIRMAN :

Question. Is this the law to which you refer ?
&quot; That it shall be the duty of the

probate judge of eacli county in this State to designate a newspaper in which all

local advertisements, notices, or publications of any and every character required by
law to be made in his county shall be published; each paper so designated shall be
the official organ in and for said county : Provided, That no newspaper shall be desig
nated as such official organ which does not in its columns sustain and advocate the
maintenance of the Government of the United States, and of the government of the
State of Alabama which is recognized by the Congress of the United States as the

legal government of this State
;
and if there be no such paper published in the county,

then the probate judge, whose decision upon the question shall be final, shall desig
nate the paper published nearest the county-seat of his county which does sustain
said government.&quot;
Answer. Yes, sir; I think that is the law. I knew a young man just down below

here from Eutaw. I met him, and he told me that he was trying to. get the public

printing; his name is Monroe. I said,
&quot;

Frank, are you doing the printing in your
county 1&quot; He said,

&quot; No
;

it is done by Burton.&quot; He was complaining of not doing
much, that he had but few subscriptions. He had gone to Mobile to get advertise

ments; he said it was hard to get along with the paper.

By Mr. BUCKLEY :

Question. Did you hear this speech of Mr. Jones at Linden?
Answer. No, sir; I was uot there.

Question. It was stated hereby Judge Young that he listened to a part of that speech,
and so long as he heard it there&quot; was nothing in it out of- the way or inappropriate in a

political speech.
Answer. I stated that I did not hear it myself, but heard of it through other per

sons. I did not hear the speech at all.

Question. Do you, as sheriff of the county, consider that his life was m danger there

a part of the time ?

Answer. I suppose it was, after he went down and challenged these persons; I should
think my own would be in danger if I did the same thing, or any other man s.

Question. And after he had declined to be a candidate everything was peaceable ?

Answer. It was peaceable some ten or fifteen minutes before that
;
when the first re

mark was made, Jones staid there ten or fifteen minutes, with his leg over the bannis

ter, whistling and consulting the negroes, and then he called the deputy (Giles) and

gave him his pocket-book and pin, and said he was going down to fight.

87 A
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Question. After this the meeting was appointed for McKinley ?

Answer. No, sir
;
he told rue himself, voluntarily, two or three months ago,

&quot;

I have
written to Sam. Chapman to tell these people there I am going to make a speech at

McKinley.&quot;

Question. That appointment at McKinley was subsequent to the meeting at Linden ?

Answer. It was to be the 14th
;
he spoke there on the 7th.

Question. Was there any violence on the day the negroes assembled at McKinley ?

Answer. Yes, sir
; they seemed to be very anxious to go into town.

Question. Did they go ?

Answer. No, sir
;
Mr. Modawell went a.nd begged them not to go.

Question. Then they turned around and went away ?

Answer. No, sir
;
that was in the morning at 10, and they staid thereuntil 6 o clock:

an old man, McLoud, who has a great deal of influence with them, and was once a
member of the legislature, went down and talked with them, and begged them not to

go and create a difficulty.

Question. Finally they dispersed and went home ?

Answer. Yes, sir, at 6 o clock
;
about that time.

Question. Are the negroes very much in the majority in this county ?

Answer. Yes, sir
;
about twenty-five hundred.

Question. So that the negro population in that part of the county is quite dense f

Answer. Yes, sir
;
as I said before, these negroes were not all from this county.

Question. Is it a fact that about McKinley the colored people are very numerous ?

Answer. Yes, sir.

Question. They are mostly republicans?
Answer. Yes, sir

;
that is my impression ; they generally vote that ticket, but they

voted pretty strongly democratic at the primary election, two or three weeks ago.

By Mr. BLAIR :

Question. They voted at your primary election ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did they say they were going to vote the democratic ticket ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BUCKLEY :

Question. In summoning posses of men at such a place as McKinley, do you ever
summon colored men to assist ?

Answer. I have not summoned them yet. I intend to summon colored men, though.
Question. You never have summoned colored men ?

Ansicer. Yes, sir
;

I have.

Question. At a meeting where colored men are very much in the majority, as a peace
officer, do you not think it would have a peaceful effect to have a number of colored

men summoned ?

Ansicer. I always do it at every election in this place ;
I have sometimes as many as

eight or ten.

Question. You have found it to work well ?

Answer. Yes, sir
;
with the exception that they take more authority than a white

man, would take
;
for instance, at this row, one man commenced with a club to knock

them over the head, and I had to stop him.

Question. He was too zealous ?

Answer. Yes, sir
;
he said he wanted to keep the peace ;

I told him he had no right
to use such violence. He said,

&quot; I did not know
;

&quot; he thought he had to knock down
and drag out, if they did not behave themselves.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 26, 1871.

WILLIAM THOMAS ABRAHAMS sworn and examined.

The CHAIRMAN. This witness having been called by the minority, his examination
will be conducted by General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Doctor Abrahams, will you state your residence and occupation ?

Answer. McKinley, Marengo County, Alabama
; physician. I also have held the

office of justice of the peace down there, since two years ago.

Question. State to the committee the condition of the county of Mareugo, in regard
to the preservation of peace and the execution of the laws generally, as far as you
know.
Answer. As fa* as I arn informed, general, this county has always been peaceable and
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quiet, with not more than the usual exceptions of lawlessness, and they have been

promptly arrested whenever they came under my jurisdiction. 1 have heard of two or
three instances of lawlessness, but that is only hearsay. The first instance that occur
red of any lawlessness was the Neibling affair. I read his account of the affair in the

newspapers.
Question. Wo have had that before us.

Answer. I supposed the committee had had that before them. We had a serious

threatening of the peace of our town on the 14th day of this month.

Question. Give the committee all the circumstances that came to your knowledge in

reference to that.

Answer. The first information I had of anything of the kind was when I was shown
a letter addressed by Mr. William B. Jones to a citizen of our town, named Samuel E.

Chapman, in which occurred the following language, so far as I am able to recollect

it :
&quot; I simply write to inform you that I will address the citizens of McKiuley and

vicinity on Saturday, October 14, and as I have heard of numerous reports that my life

has been threatened in the event of my doing so, I write to you, though a democrat,
yet a fair-minded man, to give me a fair chance.&quot; That is a quotation from his letter.

That letter was shown to me and several other citizens of McKinley in fact, numer
ous citizens of McKinley and our advice was asked in regard to answering it. The
unanimous opinion of the citizens there was that we had never heard of any threats

being made against Mr. Jones. lie had spoken there twelve months preceding just-

preceding the governor s election he had made a radical speech and was treated, as

we all thought, with kindness and courtesy, as he himself says. We had no indication

of any threats of disturbance. About a week before that a negro came to me and told

me that there was something going on wrong ;
that a negro came to him and told him

that there was something &quot;going
on wrong among the negroes. I asked him what it

was. He told me at the commencement of the conversation that if he told me that, I

must not tell his name
;
that he was afraid on account of his color

;
that if this report

got out that he had told me, his life would be in danger. I told him I would not men
tion his name, and wanted to hear what it was. He told me that Mr. Jones had writ
ten a secret letter, which had been circulated among the negroes of that beat, in which
he advised them that he intended to speak there on the 14th of October

;
that he came

as their friend and a republican ;
that he had been threatened that in the event of his

speaking there he would be killed, and he wanted them to meet him at Poplar Creek

bridge, three miles from town, with arms, prepared to protect him. On the next day,
Monday evening preceding the 14th of October, another negro told me the same thing.
He made the same statement to me. On Tuesday morning I went down to town I

reside about a mile north of McKiuley and several citizens were there, and 1 told

them what I had heard. During the day a good many citizens came to town, and we
held a little meeting, and they advised me to address a letter to Governor Lindsey, in

forming him of the &quot;facts and asking his aid. I did so, and dispatched the letter by
Mr. Steele and Doctor Allen. On Wednesday morning they left Uniontown on the
train. They laid my letter before the governor, and also further information which

they had, and which I did not write, and he telegraphed to Washington City for troops.
No answer was received to his telegram for twenty-four hours, and on Thursday eve

ning, about half an hour before the train was to leave to return to McKinley, they
called by the governor s office, and he told them he had just received a dispatch from

Washington, in which he was informed that if he wanted troops to telegraph to Louis

ville, Kentucky, for them. These gentlemen came home and brought me a letter from the

governor. From their representations, and the letter of the governor, I saw the peace of

the community depended entirely on whatl should do in the pv-emises. I then determined
to protect the place at all hazards. I thought I had that duty under the law to prevent a

riotous assembly. I went and got as many men as I could get. That was Thursday eve

ning. I sent on t for men, and Saturday morning they came there, and I made a few remarks.
I told them that facts had been brought to my knowledge threatening serious dis

turbance of the peace on that day; that I had received information ihat Mr. Jones
would not be there, and had so informed most of the negroes there, and the apprehen
sions that day were from negroes living in WT

ilcox County. I counseled moderation,
and told them I wanted them to act under my directions entirely during that day.

They agreed to it. I had taken the precaution the preceding night of closing the

bar-rooms and all the stores, so no liquor could be had that day. We dispatched on

Saturday morning three white men on every road leading into town, unarmed, to

meet the negroes and tell them it was unlawful for them to appear in bodies in mili

tary style, arrayed with arms in their hands, and that they could not be allowed to

come to town in such style; that, if they wanted to come in order to hear any politi

cal speaking or attending any meeting in any political assembly, I, as a citizen and
officer of the law, had no objections, and the people of McKiuley had no objection to

their meeting there whenever they chose to
;
but they must come in a private man

ner. The party who went on the road leading north from the town to the rendezvous
of Jones I wi ll state now that on Friday night I got the programme as it was told
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Jfopiar ureeK Driuge, auouc lurce miles norm or Town, on tnc unioutov

party I dispatched on that road met at the place of rendezvous three or f

negroes. The great majority Of them, I am informed by that party or th;

of gentlemen, were armed. They asked where they were going. They sa

rne by a liegro; that it was Mr. Jones s programme to leave Demopolis and arrive at

Fawnsdale station on the Alabama Central Railroad. The train arrives there about
sunrise. There he was to collect his adherents and march through the country to

Poplar Creek bridge, about three miles north of town, on the Unioutown road the
four hundred

or that committee
said they were

going to town. They told them they would not be permitted to come into town
in that way ;

that it was in contravention of the laws of the State and United
States for persons to be arrayed in military style, with arms, to go to a political

meeting. They remarked that they had been ordered by Mr. Jones to meet him
there, and he had ordered them to bring arms, and they were to protect him.

Upon being further told that Mr. Jones would not bo there, and the time having
elapsed already for his arrival at the place of rendezvous, they dispersed and went
back home. I afterwards learned that forty or fifty of them passed a house near

Uniontown, the residence of Mr. Coleman, and a little dog run out of the yard and

they fired and killed the dog. There was nobody about the premises except the ladies,

and it alarmed them very much. The committee I dispached on the road leading south
Mr. Modawell, Mr. Steele, and Mr. King when about two and one-half miles south of

town, at the cross-roads, where there is a store, met a negro, who informed them that
these negroes were coming, armed with drums, flags, and fifes, and officered by negroes
dressed as captains. Mr. Modawell sent this negro, Avho was peaceably and kindly
disposed, back, with a request that he should speak to them. They granted that re

quest, and he made them a peaceable speech, he told me, in which he told them that
in the way tliey were acting they were contrary to law ; that no one had any objection
to their coming to town, but they could not come in military style, with arms. That

speech was treated with threats and menaces. They said they would come, and if the

white persons made any demonstration they would wipe them from the face of the
earth. Finally, some of the oldest and more peaceably disposed agreed to the proposi
tion of Modawell, and that they would appoint a committee of three of their own
color to come to town and make a reconnaissance and see the state of affairs. That
committee did come, but before they came this party of riotous negroes advanced to

within a mile and a half of the place; then, I suppose, deeming discretion the better

part of valor, they returned. I will state further, that a reliable gentleman in Wilcox

County informed me that the negroes in that portion of the county had divided out
all the different stores there, with the exception of the drug-stores ;

that one negro was
to take one store in towr

n, and another to have the grocery, and another one another

store, and so on, and that they intended to come up there and kill the white folks, but

might spare some of the women for their own uses. I got that from white men and

negroes, indiscriminately, that came up there in that crowd on Saturday. There the
matter ended for that day. I would like to state further, that these negroes who made
that riotous demonstration are discharged Federal soldiers. They were the garrison at

Ship Island during the war. and were mustered out of the service at Mobile and came
up, with many of their officers, and settled in Wilcox County, among them Mr. Rey
nolds, Mr. Richards and his son, Mr. Candee, and Mr. Henderson, and they have been

living there ever since that is, these negroes have. Mr. Reynolds resides now in

Montgomery, and is State auditor.

Question. Were the negroes induced to come there by the representations made by
Jones ?

Ansiccr. They stated so on that day, and stated on last Friday that Captain Mills,
the commanding officer of the troops we have there now, in conversation, was told

that they were told to come there
;
that Mr. Jones was to speak there, and they were

told to come there and protect him in making his speech. .But they did not say Mr.
Jones had told them personally, but he had sent word to them

;
that was their expres

sion to that officer. One of the negroes in the crowd talking to the officer he was
explaining to them and telling them they ought not to come, and must not come, and
would not be allowed to come, in military style ;

that no one but the soldiers of the
United States had the privilege of bearing arms in that style ;

of course the Constitu
tion guarantees the right to every man to bear arms, but in a certain way one of
them walked out the crowd and, thinking he was out of ear-shot, said,

&quot;

Boys, we ll

try it on, anyhow, next Saturday week
;&quot;

that is the day Mr. Jones has an appoint
ment to speak. I have understood since 1 came to town that he has withdrawn that

appointment. ,

Question. Tell us in reference to that appointment. Have any steps been taken in

regard to it to preserve the peace ?

Answer. Yes, sir. On Saturday I heard that remark I have just made, or threat by
that negro, and on Sunday I went to Linden. I was called there as a witness before

the grand jury. Monday morning I was told by persons from McKinley, and Dayton
also, seven miles from McKinley, that negroes had been going through the country on

Sunday, telling the negroes that Mr. Jones was going to speak, and Mr. Reynolds also,
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there next Saturday, the 28th, and they must come there armed. Parties have been going
all through the country telling that. They have gone down as far as Shiloh. When
the fact came to my knowledge, I, with other citizens residing in McKinley, who were
then in Linden, addressed a communication to the judge of the circuit court, now in

session, (Judge Smith,) also to the probate judge, telling them that we apprehended
a riot, and asked them to take some steps to prevent one there. Judge Smith, from the
bench, the other day, called up the sheriff to advise him as to his duties in the premises,
and told him it was his duty under the law to summon a posse of men, not to break
the peace, but to prevent a breach of the peace, and if negroes, or any one else, with
arms in their hands, attempted to enter the town with intent to commit a breach of
the peace, it was his duty, as an officer and as a preserver of the peace, to o,rrest
them. I will state that, in 1868, during the presidential campaign, Mr. Reynolds had
an appointment to speak in McKiuley, and we heard the same thing that he intended
to bring up a party of armed negroes for the purpose of protecting him there. Mr.
Reynolds came into town on the morning of the day of his appointment, and I, with
several other gentlemen as a committee, asked Mr. Reynolds, &quot;Have you brought any
armed negroes to this town to protect you, or are you going to have any here to-day?&quot;
He said,

&quot;

Gentlemen, I have no idea of any such thing. I have not stalled with
any.&quot;

Then we told him what we had heard, lie said it was all false. Then we arranged a
joint discussion between him and Mr. Modawell. We went up to the Temperance Hall
to have the discussion. Before the speaking commenced there were about two hundred
or two hundred and fifty armed negroes, cavalry and infantry, with arms, sabers and
swords and pistols, and everything imaginable conceivable weapon, marched up in
front of the crowd where the speaking was, and halted and right-dressed, and every
thing of the sort, in regular military style, like on dress-parade a captain commanding
his squad of soldiers. It wasn t but a little while before they were ordered by Mr.
Reynolds to go and stack their arms out there. The citizens became very much exas
perated at that, because there had been no threats made at McKinley. It has been
always a peaceable, quiet town, and the negroes had met and voted there whenever
they chose. They have had their political meetings whenever they have wanted to,
and nobody has ever interrupted them in any way ;

and every election the radicals
have been down there electioneering with them, and nobody has ever said a word to

them, except what would naturally occur bet\veen persons of opposite political parties.
They will run one another, you know, about political opinions, but nothing of a con
temptuous or insulting kind; no insults were offered or passed. I recollect Judge
O Connor, who was elected probate judge in 1868, at the election for the ratification &quot;of

the constitution, came down to McKiuley and staid there four or five days, and boarded
with Mr. Chapman, the man this letter was written to, and he mixed freely with the

citizens, and not a word was said to him out of the way. He will testify to that him
self.

Question. Has any violence ever been offered to any radical speaker in that town ?

Answer. Never, sir.

Question. Do you believe any threats were made against Jones?
Answer. No, sir

;
and I inquired particularly of meu who I thought might have heard

such threats, but I never have heard a single threat was made against Jones.

Question. What was his object in collecting all these armed men ?

Answer. I presume his object was to create a disturbance between the blacks and
the whites. The democratic party here having numerous candidates for the different

county officers, they held what is called a primary meeting, where everybody could
vote if they would pledge themselves to vote the democratic ticket at the election on
the first Tuesday in November. A great many negroes had participated in that pri
mary election, and I presume I do not kno\v, of course but it is the presumption
that his object was to array the negroes against the whites, so that whenever a black
man was approached by a white man to get his vote for the democratic nominee for

sheriff, there will be such animosity and hostility that the black -men would not pay
any attention to the white men. I cannot see any other object that he could have had
but to promote his own ends.

Question. You think he is ready to endanger the peace of this community and
bring about bloodshed for the purpose of subserving his own purposes securing his

election ?

Answer. I think he has clearly shown it in that case.

Question. Were you at Linden when this affair took place, in which he was involved?
Answer. No, sir; I was not there. I do not know anything at all about it. 1 did

not know, even, that he had an appointment to speak there on that day. If I had I

should not have gone. I did not go to hear him speak at the governor s election,

although I invited him to my house, and he took dinner with mo on that day.
Question, Do you think it likely that the negroes would, especially in regard to local

officers, divide their vote but for this continued and persevering attempt to keep up a.

bad feeling between the races?
Amivcr. Yes, sir

;
I am pretty confident of it

;
in fact, I know it, because we divided
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the vote in this county in 1868, in the presidential election. Over seventy-five negroes
voted in McKiuley precinct for the electors of Seymour and Blair.

Question. The negroes preponderate there very much?
Answer. Yes, sir

; they are in a large majority. We have a very slim white popula
tion very scattered

;
in fact, there are only about twenty-live or thirty families living

in the corporate limits of McKinley.

By the CHAIRMAN :

Question. Doctor, was there ever an organization in Marengo County known as tho
Union League ?

Answer. Yes, sir.

Question. When did it exist?

Answer. It existed in this county in 1867. I think that it was ^the first I heard of it.

Question. How long did it continue?
Answer. I do not know. It did not continue but a very short yrLile in my towrn. I

was a member of it president of the Loyal League of McKinley.
Question. Were you president of the Union League of this county?
Answei: No, sir; not of this county.
Question. Of that township?
Answer. Yes: of that beat.

Question. You mean by beat, I suppose, what is known as township elsewhere?
Answer. An election precinct.

Question. Is it ever called a township ?

Answer. No, sir. Here are several townships in the same beat, or may be. They
are not divided into townships, but beats and precincts.

Question. That is a definite geographical limit, the persons entitled to vote at a par
ticular point?
Answer. Yes, sir. For instance, if we should elect two justices of the peace in this

State from each beat, the persons living in that particular beat can vote in that beat
for justice of the peace, and anywhere in the county for the office of sheriff or any
other county official.

Question. Were you a republican in your opinions at the time you were president of
the League ?

Answer. No, sir.

Question. Was it not a republican organization ?

Answer. Yes, sir.

Question. How did you come to be a member and an officer in it if you were not a

republican ?

Ansivcr. I will tell you. The Loyal League, or Union League, was started by I forget
the man s name, but it was an old man who was a blacksmith up there, named Caudle.
It met twice before I became a member

;
but we heard of it. The first meeting we

heard that he was holding of his Loyal League, I went to him and told him I under
stood he was a member of the Loyal League, and I wanted to join it. He told me he

was, and said, &quot;I will propose your name at the next meeting.&quot; He says,
&quot; I am presi

dent.&quot; I told him, &quot;I wish you would do so, and also tho names of one or two other

gentlemen.&quot; I do not think, though, that they joined at the same time that I did. Ho
proposed my name and I was elected, and I went and joined the League.

Question. Did you hear beforehand what were the objects of the League ?

Answer. No, sir
;
I did not know anything about it.

Question. Did you know what the constitution was ?

Answer. No, sir
;
I did not know anything about it.

Question. Had it a written constitution ?

Answer. I found out afterward that it had.

Question. Was there any oath administered upon your initiation ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. What was the nature of that oath ?

Answer. That I would be a loyal citizen of the United States, uphold and support the
Government of the United States of America, and that I would vote for none for office

except those who are loyal.

Question. You took that oath ?

Answer. Yes, sir.

Question. Freely, and without any mental reservation ?

Answer. Freely, and without any mental reservation.

Question. What wras your motive for joining it ?

Answer. To see what it was, and to keep down the excitement there that was neces

sarily induced by this man s actions. He had negroes meeting twice or three times a

week, armed a hundred and fifty or two hundred negroes parading about in the dead
hours of the night and as soon as it would break up outside of town they would fire

off their guns. The people were alarmed, especially the women. We have a good
many widows living abou there with no one to protect them.
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Question. You joined them to learn the purposes of the League ?

Answer. Yes, sir
;
to find out the objects.

Question. How long did you continue a member or president of the League ?

Answer. Two or three months.

Question. Did you ever withdraw ?

Answer. No, sir, I just quietly quit.

Question. Did the organization cease to exist?

Answer. The organization ceased to exist. We quit meeting. I advised the negroes
that there was no necessity of meeting, and they had better quit it; it was taking
them away from their work, and getting them mixed up in politics ;

and the best plau
would be to let it alone, and when they wanted to vote they would hear who was run
ning, and they could go and vote without any secret organization like this.

Question. Was there anything in the constitution of the League that contemplated
violations or disturbances of the peace ?

Answer. No, sir
; nothing that I know of.

Question. Did you profess at that time to the members of the League to be a republi
can ?

Answer. No, sir.

Question. Were you at that time a democrat ?

Answer. Yes, sir
;
I voted the democratic ticket.

Question. Was that generally known ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was it known by the members of the Union League ?

Answer. Yes, sir

Question. So they accepted members without any reference to political sentiments?
Answer. They had no elections from the time I joined until it was broken up.
Question. Was there any opposition made to membership on account of political sen

timent in the cases of those who were proposed?
Anstver. No, sir, not in our concern up there, for we run it ourselves.

Question. Who do you mean by
&quot; we ?

&quot; the democrats ?

Answer. Yes, sir. Four or five other democrats joined it with me. They elected me
president, and took charge of it.

Question. Joined it for the purpose of destroying it ?

Answer. Joined it to see what it was, aud to keep the negroes in a quiet and subdued
position. That is what I joined it for. So with all the rest. We were all men of con
servative principles.

Question. Was that known to the negroes to be your purpose in joining it ?

Answer. No, sir, I did not tell them my purpose. My purpose was to see what it

was.

Question. You did not sail under false colors in becoming a member of the order ?

Answer. No, sir, I did not. They elected me the president because this white man
that had charge of it could hardly read or write.

Question. Were j
7on supposed to be in accord with the negroes in your political sen

timents at the time they received you as a member, and made you president ?

Answer. No, sir, I do not know that I was.

Question. Did the negroes suppose that you were in accord with them?
Answer. They knew I was a, friend to them. I have been giving them good advice

all the time. It was before politics had been much spoken of. There was no political
excitement then. It was just commencing; that was in 1867, and we did not have an
election until February, 1868, for the adoption of the constitution under the reconstruc
tion acts of Congress.

Question. The republican party existed at that time, did it not ?

Answer. It existed North.

Question. But not here ?

Answt.r. Well, I suppose it did
;
the reconstruction party did. There was a party in

favor of reconstruction, and a party opposed to it.

Question. Were the negroes all in favor of the reconstruction measures?
Ansiver. A great many were

;
the great majority were.

Question. Were you ?

Answer. No, sir.

Question. Did they suppose you were in faA^or of the reconstruction measures?
Ansiccr. That question was never broached in our League meeting. There never was

any questions of politics broached while I belonged.
vfbe only tiling \ve did was to

initiate members, and I advised them then to be good citizens, and attend to their own
affairs.

Question. After you became a member, what did you discover to be the distinct ob
jects of this association ?

Answer. I soon found out that if the objects of the Loyal League were carried out it

was a republican measure. I found that out myself, but did not inform the negroes
so.



138dL CONDITION OP AFFAIRS IN THE SOUTHERN STATES.

Question. Tbat it was in favor of the reconstruction measures, and carrying them
into effect .

Answer. Yes, sir.

Question. And you were opposed to those measures?
Answer. Yes, sir.

(Question. Did you so announce to the negroes?
Answer. No, sir, I did not.

Question. You kept your sentiments to yourself?
Answer. Yes, sir; I never was asked that question. Politics was never sprung while

1 was a member.
Question. Did the negroes suppose you were in accord with them in supporting the

reconstruction measures ?

Answer. We were not in support of anything at the time. They did not know what
was going to take place.

Question. You have acted always, as I understand, in harmony with the democratic

party here /

Answer. No, sir; I have voted for the republican candidate for Congress in this dis

trict, Mr. Hays.
Question. At his first election ?

Antrwer. Yes, sir.

Qm --ttion. Is that the only exception to your voting the democratic ticket ?

Answer. That is the only exception I know of where I voted the republican ticket.

I voted for Hays, on personal grounds, in opposition to Mr. Dtistin, an independent
candidate. I was not a member of the republican party. Charley Hays and myself
were old school-mates, and I believed him to be a better man than Dust in.

Questio-n. There was no democratic candidate ?

Awtodt. No, sir; there was a democrat, who was a candidate
;
Doctor Reed, of Tus-

caloosa, was a candidate at that same election.

Question. Referring to what you have said relative to the disturbances at McKinley,
did you understand that the negroes had any other purpose in assembling there than
to protect Mr. Jones, their candidate, from violence ?

Answer. Well, as I stated in my testimony, 1 had heard that the negroes had divided
out the different stores, &.C., in town.

Question. I am speaking of the general purpose among the negroes ?

Answer. No, sir; I suppose the general purpose was to come up to town to protect
Mr. Jones in his speech.

Question. This band of negroes, you understood, which divided out the stores, came
from a neighboring county ?

Answer. Yes, sir, and from the lower portion of Marengo, bordering on it.

Question. From whom did you understand that it was their purpose to take posses
sion of the stores and divide them out?
Answer. I heard it from half a dozen different sources.

Question. From white or colored menf
Answer. Both. A white man told me one of the colored men who was to take pos

session of a certain store said that he did say that, but he Avas merely joking, after

the thing was found out.

Question. Were those stores in McKiuley ?

Answer. Yes, sir.

Question. You never heard any negro avow any such sentiments yourself?
Answer. No, sir.

Question. Has any one ever been arrested for a riot connected with that matter ?

Answer. No, sir.

Question. Have any anjests ever been made of any of these negroes there?
Ansiver. No, sir. The facts were laid before the grand jury of the county. I do not

know what they did with it.

Question. What was your information that these negroes were to do with the white
women ?

Answer. Tbe information was that they were to kill out the white men and keep the
women for their own use.

Question. Is it not quite possible that this matter has been misrepresented to you ?

Answer. It is possible, but I do not think it at all probable.
Question. Has there been anything in the conduct of tbe negroes hitherto that would

justify you in believing them capable of perpetrating such an outrage as that?
Anaicer. In coming to town when Mr. Jones spoke, some twelve months ago, they

came armed.

Question. 1 speak of such an outrage as killing off the white men and taking posses
sion of the stores, dividing the goods among themselves, and appropriating the whito
women to their own uses. Has there been anything in the language or conduct of the
colored people heretofore that would justify you in entertaining such a belief of their

purposes as that?
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Answer. Yes, sir : because up in that neighborhood that Wilcox crowd are the per
sons who made the threats of that character ; not the negroes immediately adj.-uvnt
to the town. It was those from the lower part of the county, and Wileox Com/
I said. They were Ship Island discharged soldiers, capable of any deed, in my opinion.

Question. You think so simply because they were Union soldiers?

Answer. Not at all
;
but because they have been under bad influences, and have been

led to believe that if the white man said anything in apolitical assembly it was their

right and duty to shoot them down.
Question. Who gave them such instructions ?

Answer. These men that have been right down there. General Swaync had to send
down and have them stopped from drilling before the governor s election.

Question. What men ?

Answer. Mr. Reynolds and Henderson, and men of that class.

Question. Who was Mr. Reynolds ?

Ansiccr. State auditor.

Question. Who is Henderson ?

Answer. I think he is a member of the legislature from Wilcox, though I am not
certain.

Question. Have you any well-grounded reason for believing that these gentlemen
ever uttered any such sentiments to the negroes ?

Answer. Only from the action of the negroes. That is what I base my opinion on.

I never heard any one of them say a word in regard to it.

Question. Have you ever conversed with any white men who had heard them utter

any such sentiments ?

Answer. No, sir.

Question. Is it not quite possible that these gentlemen have been maligned in this

matter ?

Answer. It is possible, of course.

Question. Is there any prejudice entertained against these negroes of Wilcox County,
who were Union soldiers, because of the fact that they were Union soldiers ?

Answer. No, sir
;
not until they commenced cutting up at least not to my knowl

edge.
Question. I think you have stated already that the negroes who were on their way to

McKinley stated themselves that their object was simply to protect Jones?
Answer. Yes, sir.

Question. Did they regard Mr. Jones as their friend ?

Answer. I presume they did
; yes, sir, they looked upon him as their leader.

Question. Has he great influence with them ?

Ansiccr. Very great.
Question. Mr. Jones is a native of the State of Alabama ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was he raised in this county ?

Answer. Born and raised here.

Question. And, until lately, has enjoyed the confidence of the people?
Ansiccr. Yes, sir.

Question. A man of good moral character ?

Answer. He is. so far as I know, sir.

Question. At that time a member of the democratic party ?

Answer. Yes, sir
;
for six weeks, I think, preceding the presidential election he

whopped over on that side.

Question. He made a good manv speeches during that time in favor of the Seymour
and Blair ticket ?

Ansirer. 1 think he did
;
I do not know how many; he made some.

Question. Were his meetings pretty well attended by the democrats ?

Ansirer. I heard so
;

I never was at one.

Question. His sentiments were applauded at that time ?

Answer. Yes, sir
;

I presume so.

Question. They spoke very well of his efforts in the cause of the democratic party ?

Answer. I believe so. So far as my information extends they did.

Question. They had faith in him then ?

Answer. No, sir; I do not think many people had faith in him. I know&quot; I had not.

Question. He had been in the confederate army, had he not ?

Answer. Yes, sir.

Question. All through the war ?

Answer. No, sir. He was discharged, I think, the second year of the
war.^

I do not
think he remained in the army more than eighteen months.

Question. He displayed all becoming zeal in behalf of the confederate cause, did ho
not?

Ansiccr. Yes, sir
;
I believe he did. He made a good soldier while in the army, so far

as I know
;
I was in the same company with him.
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Question. Was he originally in favor of secession ?

Answer. I do not know
;
I think he was rather opposed to secession until after the

election of Lincoln
;
I think he was a Bell and Everett man, if I mistake not.

Question. Was he an officer in the confederate army, or a private?
Answer. A private.
Question. After the war did he co-operate with the democratic party ?

Answer. I do not know, sir, whether he did or not.

Question. You spoke of Mr. Reynolds in 1868 having an appointment at MeKinley
and making a speech there. Is that the same gentleman who was elected State
auditor ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did yon hear his speech upon that occasion ?

Answer. I did, sir.

Question. Was there anything in that speech which tended to create antagonism
between the two races ?

A nswer. No, sir
;
not a word.

Question. Was there anything in the character of his speech which you could con

demn, beyond his advocacy of republican principles?
Answer. No, sir. The citizens up there did not condemn anything he said, except so

far as they were adverse to their own opinions. There was nothing calculated to array
black people against white in his speech. We all thought he gave black people very
good advice, except to vote the republican ticket.

Question. There was no riot or disturbance of the peace?
Answer. No, sir.

Question. Have you heard Mr. Jones express, publicly or privately, any sentiments
which led you to express an opinion that his object is to create a disturbance between
the races for the purpose of promoting his own ends ?

Answer. No, sir. I have never heard him make a public speech at all.

Question. Your opinion, then, is based upon what ?

Answer. Upon the information obtained from those negroes, as I have told you.
Question. From men who have heard him address the negroes ?

Answer. No, sir
;
from negroes who themselves told me he had written them a letter

in which he advised them to do these things.
Question. Did you understand that that letter invited them to do anything else than

to assemble for the purpose of protecting him from violence at the hands of the
whites!
Answer. No, sir

;
that was his object. That was what he advised them to do. That

was what those negroes told me.

Question. Was the letter written after the disturbance at Linden?
Answer. It was wa-itten before, I presume. It was written somewhere, according to

the best information I can get, between the 23d of September and the 8th of October.

My informant told me it was read on the 8th of October to a large congregation of
colored people, from the pulpit; and I know, of my own knowledge, that a great many
negroes were in town that week buying buckshot; and a gentleman told me he heard
one negro tell another negro he must come to town on that day, and bring his gun
with him, and load it with sixteen buckshot, and if a white man said a word he must
be shot down.

Question. You have expressed the opinion that the negroes would divide their vote,
but for the influence of such men as Doctor Jones, and that, in point of fact, seventy-
five voted for the Seymour and Blair ticket in 1868. Have you any idea that a soli

tary colored voter would vote the democratic ticket unless influences were brought to
bear upon him by his employers, or by men who controlled his bread ?

Answer. Yes, sir
;
several of them are democrats up there, and I believe they are

democrats in themselves without any influence being brought to bear upon them.

They have heard democratic speeches and believe in them. We had a democratic club
in MeKinley in 1868, in which we had sixty or seventy members who were negroes.
Of course the great majority of them are influenced, easily influenced, but not so easily
influenced to be democrats as republicans, because they tell me the republicans
throughout the county tell them that, if the democrats get into the ascendency, they
will put them back into slavery. They hold that whip over them to keep them in the
ranks.

Question. Has any instance come to your knowledge where the employers of negroes
have sought to control their votes ?

Answer. Not by more than the usual means talking and persnnsion. We all do
that; I do it myself. I go to my negroes previous to election and have a talk with
them, and advise them always to vote the democratic ticket. Some of them do it;
some do not. I never have told them that I would turn them off if they did not, and
I have not done it

;
I have one of the biggest radicals working for me. I talk to him

to convince him of the error of his ways, but as yet I have failed
;

I may after awhile
succeed.
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Question. Do the negroes generally behave well in this county?
Answer. Yes, sir

;
as a general thing they have.

Question. Have they been quiet and orderly ?

Answer. Yes, sir.

Question. You have heard of several instances where people have been visited by
men in disguise in this county ?

Answer. I have heard of two instances; only one instance in disguise, however, and
that was this account, as I have stated, of a man named Neibling; I believe I got my
information from the newspapers.

Question. Did you ever hear of the murder of Robin Westbrook in this county a
colored man ?

Answer. No, sir
;
not until recently ;

I never heard the particulars of it
;
I live some

thirty miles off from there.

Question. You take the democratic paper published in this county ?

Answer. No, sir; I take it now, but not until within two or three weeks ago.
Question. Did you ever hear of the whipping of any negroes supposed to be concerned

in firing upon Doctor Smith?
Answer. No, sir; I never heard of that.

Question. You heard of certain negroes being arrested and put in jail ?

Answer. Yes, sir; and I heard of the firing upon Doctor Smith.

Question. Bat you never heard of any negro being whipped to compel him to dis
close who the men were ?

Ansu er. No, sir
;
the first information I ever received of that fact is right now.

Question. Do you not think from what you heard of the affair at Lincoln, the other

day, that Mr. Jones has pretty good grounds for apprehending violence in making
republican speeches ?

Answer. From what I have heard of that difficulty, I think Mr. Jones is one of the
main causes of bringing it on. I do not think a political speaker has the right to
abuse a man.

Question. Do you think it is their right to threaten his life? Would it not be more
proper in them to withdraw, if the sentiments did not suit them ?

Answer. I do not think a public speaker has the right to get up publicly and abuse
another man personally.

Question. Do you not think it would be more proper, if a person disapproves of his

sentiments, to withdraw from the crowd f

Answer. Yes, sir; but we are not all Christians and charitable people, you know,
and sometimes like to smite back when we are smitten.

By Mr. BLAIR :

Question. You spoke of Reynolds, the present auditor of the State
;
when he came to

your town yon had heard the rumor that the negroes were coming up from Wilcox
with arms in their hands, and went to him ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. And he disclaimed that they were corning, and assured you that it was no
such thing.
Answer. Yes, sir.

Question. Do you suppose he knew the fact that they were coming?
Answer. I was credibly informed afterward that he knew it, and started with these

negroes from Mr. Glover s plantation. I was one of the committee, and he told me that
there would not be an armed negro in that town, with his consent, on that day. I

afterward learned from respectable sources Mr. Glover was one that Mr. Reynolds
was with that crowd that morning; that he was on horseback, they on foot; and he
started to reach the town half an hour before they did.

Question. You say you never heard Doctor Jones make a speech ; you have heard of
his speeches f

Answer. Yes, sir.

Question. What is the reputation which those speeches have in the county, and what
is the character of the speeches which he makes!

Answer. They have always been represented to me as being inflammatory appeals
made to the passions and prejudices of men.

Question. Inflaming them against the white people ?

Answer. Yes, sir
; against the democratic party especially, and they are composed

principally of whites.

Question. Are such speeches calculated to inflame and excite the violence of people
as ignorant as negroes are?
Answer. Yes, sir; so far as I have been informed.

Question. You have evidence that he has excited the negroes ?

Answer. Yes, sir
;
I think I have, at least, from what I have detailed heretofore, in

advising them to come armed, and meeting them at a certain place of rendezvous.
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DEMOPOLIS, ALABAMA, October 26, 1871.

GEORGE JONES (colored) sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Question. Where do you live?

Answer. At Mr. Joel Lipscomb s, two miles this side of Jefferson, Marengo County ;

he keeps a steam mill out there.

Question. How long have you lived there?
f

Answer. I was raised just about twenty miles below Linden, thirty miles of Mr.

Lipscomb. I have been living with Mr. Lipscomb going on two years now,

Question. State to the committee if you know of any eases where colored people have
&quot;been whipped, shot at, murdered, or otherwise outraged in this county.

Answer. I know there are some have been whipped, and some have been cut at Jef
ferson. Mr. John Beamer cut a black man there at church one Sunday at the black

people s church
;
he cut the man about a black woman that staid at Mr. Dave Bush s.

Question. When was that?
Answer. That was along this summer; along some time in July.
Question. In the night time or day ?

Answer. In the day-time.
Question. While church was going on?
Answer. No, sir; it was at dinner time, while they were all out; he had taken him

to question him, and he cross-questioned, and he said he disputed his word, and he just
cut him.

Question. Was anything done to Beamer ?

Answer. No, sir; Judge Oakley was with him at the time it was done. There was
nothing at all done with him about it.

Question* What other case have you known of?
Answer. The last is here, about two weeks ago ; up here at Mr. Simmons s, old Mr. Louis

Simmons; Mr. Walsh Elkins, and Wade White, and John White, went up to Louis
Simmons s, where they had preaching on Sunday, and made some black men take their
breeches down, and wanted to whip them, and said the black men had accused them of

killing their hogs ; they had their pistols drawn on them, and some other black man
went\)ff for Mr. Simmons, the employer; before he got there, they were gone.

Question. Did they whip this man ?

Answer. No, sir; some one went off immediately for Mr. Simmons, and they were
afraid he would come, and they didn t whip him.

Question. Was this in the day-time?
Answer. Yes, sir; on Sunday, in the day-time.
Question. At the colored people s churcu?
Answer. Yes, sir; and me myself they had caught. Mr. Oakley and another young

man, with him from Linden
;
I don t know that young man from Linden

;
I was not ac

quainted with him. They wanted to take me and whip me. Mr. Oakley inquired of Mr. Ab
Williams (it was right before his door) if he had any scissors to sell. He says,

&quot;

Sell

me a pair; I want to cut off this damned son of a bitch s hair.&quot; He said, &quot;That won t

do.&quot; He said, &quot;Lend me a
pair.&quot;

He said he would not. He wanted him again to

sell him a pair. He would not
;
he said he would not do it, and not to bother the boy,

he wasn t doing anything; then he would not let him have the scissors; and ho took
his pocket-knife and cut two bunches, two hands-fall, of hair out of my head with his

pocket-knife. There were men standing there saw it done.

Question. What grudge had he against you?
Answer. When 1 first went to Lipscomb s I went with an Irishman. He hired me

here in town, and carried me out there to stay with him
;
and the Irishman got a

notion of marrying, and wanted me to leave Lipscomb s; I wouldn t do it; and Mr.
Oakley was very thick with the Irishman, and because I wouldn t follow the Irishman
he \vauted to whip me about it

;
and he said I thought myself a white man

;
because I

had been at Lipscomb s, I thought myself as large as Joel Lipscomb, sitting up in a

carriage; that he was going to put me in a nigger s place; that I thought I was a
white man, and was getting too high.

Question. You call him Judge Oakley; of what court was he judge?
Answer. He was a judge in the time of the war, I think. I think that is the way it

was.

Question. Is he a man in good standing ?

Answer. No, sir; he was not respected anywhere, by anybody, white or black. I

know he was not respected by any black people that I know of. But he is dead now
;

he died last Saturday. And Mr. John Beamer is dead
;
he died about two mouths ago.

They were the two worst men in that beat for bothering people ; and they were men
who caused pretty much all the rows in that neighborhood. Since Mr. Beamer has
been dead, it has been pretty calm down around that settlement. Mr. Oakley, though,
has been going about trying to run over them.
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Question. Have you ever seen any men in disguise, or Ku-Klux, traveling through
the county ?

Answer. No, sir
;
I have never seen none.

Question. Have you ever heard of them ?

Answer. Yes, sir
;

I heard of some that went to Jefferson one night, and killed a
Mack man.

Question. Who did they kill ?

Answer. Old man Robin Westbrook.

Question. Did you ever hear of their committing any other violence?
Answer. Nothing more than just whipping people when they met them; they met

them often at nights ; they waylaid the road for people.
Question. Did you hear of their whipping many negroes?
Answer. O, yes, sir; 1 know there has been a great &quot;deal of that done.

Question. Have you talked with any of the negroes who were whipped ?

Answer. Yes, sir
;
I have talked with some of them that has been whipped.

Question. What did they tell you?
Answer. There was a man is here now wTas one of them.

Question. Who is he 1

Answer. I forget his name; he worked therewith me awhile; I forget his name.
They took him on a Saturday evening, I think it was, and Walsh Elkins drew a gun
011 him, and made him stop, and let Mr. John Beamer beat him. They cut great gashes
in his head; they struck him over the head with a light-wood knot. Walsh Elkius
drew his gun on hirn and made him stop. Wade White was with him at the time.

Question. What other negroes have been whip}
Answer. I know Mr. Oakley whipped Sam White. I saw him knock him over the

head with a stick my own self.

Question. I am speaking particularly of cases where negroes have been whipped at

night, by men in disguise ;
have you heard of many such cases as that ?

Answer. No, sir
;
I have heard of but one case of that kind, and that was when that

man was killed.

Question. Westbrook ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there a man whipped the same night ?

Answer. No, sir, not that I know of; they killed a man that night. The night these
men were seen a man was killed Robin Westbrook. I understood he was shot and
bea4 to death.

Question. What other negroes have you heard of as being whipped or otherwise out

raged by the Ku-Klux, beside these you have mentioned ?

Answer. I do not think there is any more, sir, to my recollection
;
there was one Dr.

Smith beat a black man very bad down in Jefferson, one night ;
I don t remember his

name
;

lie lived down with Mr. Whitiield.

Question. Did you see the black man after Dr. Smith beat him ?

Answer. Yes, sir
;
he knocked him down with a club, and he lay there like he was

dead, for a minute or two.

Question. Was he badly injured ?

Answer. Yes, sir
;
Dr. Smith cut great gashes in his head.

Question. Did you see that &quot;?

Answer. Yes. sir
;
and plenty more men saw it.

Question. What kind of a stick did Dr. Smith strike him with ?

Answer. It looked to me like a hickory stick.

Question. Did he do anything more than knock him down ?

Answer. No, sir.

Question. How came it ?

Answer. They said he stole some pants out of a store, and they sent some black men
down the road o overtake him, and when they overtook him he didn t have the pants,
and they sent some back, and they searched around and found some pants, and because
he wouldn t acknowledge he took them he -knocked him down, and the store wasn t

his own neither
;

it was down in Mr. James Williams s store.

Question. Do you know who it was made the attack upon Dr. Smith?
Answer. No, sir. 1 was not at home at the time that was done. I was in Selnia.

Question. There are certain men in jail now for that ?

Answer. Yes, sir
; they say so.

Question. What do you know of any men being taken up and whipped, in order to

make them confess who it was that fired upon Dr. Smith ?

Answer. That is what I heard when I got home. I heard that was done
;
that Mr.

Oakley, and, I think they said Mr. Tob Kelly, whipped the boys to make them say it

was them shot at him.

Question. How many, did you understand, were whipped to make them confees 1

Answer. I do not think but one
;
he was whipped badly.

Question. Lewis ?
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Answer. Yes, sir, Lewis.

Question. Did you hear that any others were whipped f

Answer. No, sir
;
not to my recollection

; anyhow, I heard that he was whipped
badly ;

he was impudent, they said, and talked too independent, and they heat him
mighty badly, and made him own up.

Question. Did you hear that they made him give the names of certain persons who
fired on Dr. Smith ?

Answer. No, sir.

Question. What did you hear they made him confess?
Answer. I heard they made him say it was him, and Green, and Jack, and them

other boys, that shot at Dr. Smith
;
but he said that Jack didn t shoot

;
that Jack never

shot at him
;
that Jack fired his gun at the time they were shooting, but never shot at

him
;
that is what I understood he said.

Question. How did it happen, if there were so many shooting at Dr. Smith, with a

purpose of hitting him, that he never received any wound at all?

Answer. I don t know how that happened ; they said ho went up to one black man s

house to see a sick child, and was coming riding out of the gate, to come out and off a

piece, and they began to fire at him, and he just put spurs to his horse and went.

Question. Is it supposed they intended to hit him, or scare him?
Answer. I do not know. I never heard anybody say whether the boys went there

with the intention of killing him or not.

By Mr. BLAIR :

Question. Did you not hear it said that they meant to kill him for striking that

negro f

Answer. No, sir, I never heard that they said that, because I know some of the

boys they have got in there
;
I am very well acquainted with them, because I had some

of them hired, working with me, and I never heard them say nothing of the kind.

Question. You do not suppose they would tell you they meant to kill him ?

Answer. I don t know, sir. I was very well acquainted with the boys.
Question. If a man is going to kill another, he would not be likely to tell you ?

Answer. There is one thing makes it hard on the boys ;
there is some of the boys

that married gals that white men had been keeping, and they were bitterly opposed
to it, and that is what made them beat them so bad as they did.

Question. Beat who ?

Answer. These boys in jail ;
some of them married girls those white men had been

keeping, and they were against them, and didn t want the boys to have them
;
and they

would have them
;
that was the occasion of his beating him as bad as he did.

Question. Who did you hear beat them ?

Answer. Mr. Oakley, Mr. Tob Kelly, so I heard
;
and they said Tob Kelly said. &quot; By

God, it was no use to rear,&quot;
and &quot;

they all had this country and power, and intended
to hold it.&quot;

Question. Who did he say that to ?

Answer. He spoke to the boys they had prisoners ;
this here Lewis was stout and

hearty, an independent sort of a fellow, and he made that remark to Lewis.

By the CHAIRMAN :

Question. Were these boys who were in jail here, boys of good character?
Answer. Yes, sir

; they were respected by men, except them men that had charge of

them, bringing them here, because they were against them anyhow, on account of
them gals ; they were good, respectable boys ;

some of them carriage-drivers and super
intending around the house.

Question. You do not believe they were concerned in shooting at Dr. Smith at all ?

Answer. No, sir, I never have believed it.

Question. You believe they were arrested and put in jail just because they had inter

fered with the lusts of these white men ?

Ansu-er. Yes, sir ; that isjust what I thought, and I think it yet : and I think that is

why they did me as they did ; I married, and they didn t want me to marry ; they said
if I married that gal, I would have to quit the country.

Question. WTho told that ?

Ansivcr. Mr. Oakley said so.

Question. Did he claim her ?

Ansivcr. Yes, sir, he would claim any one else s.

Question. Was he a man in the habit of associating with the colored girls ?

Ansiver. Yes, sir, he was that
;
Mr. Tob Kelly is another, and Mr. George Whitfieldia

another; he has got one now; Mr. Watt Bradley is another; he has got one now; he
attends to the business for Mr. George Whitfield. If I was to go to Jefferson to-night,
and would be talking to one of the girls, and he would hear me, he would come and
knock me.
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Question. Is it a common thing for white men in this part of the country to sleep
with colored women ?

Answer. Yes, sir; that is known by everybody about this country. If they don t let
it be known to other people, the people all around the settlement knows. it, white and
black. Mr. Press Chaney is another that has got a black girl.

Question. Are these all married men ?

Answer. No, sir
; they are not any one married.

Question. All young men ?

Answer. Yes, sir; they are not right young, but settled men, about like that man,
rsergeaut-at-arrns;&quot;l and old man Beamau is almost as bad

;
he is about like that man,

[Mr. Pratt ;] about that age. They have rode there at Mr. Lipsconib s lots at night.
Question. Do the colored women prefer white lovers ?

Answer. Yes, sir, tuey do.

Question. Was Lewis whipped before he was put in jail ?

Answer. Yes, sir; he was whipped between where he was taken up and in jail.

Question. Did you understand that Dr. Smith was present when Lewis was whipped ?

Answer. No, sir; I don t know whether he was present or not. They whipped some
of them right at Jefferson right in Jefferson

;
at the time Mr. Kelly made that remark

about him having the country in power, they beat them then.

Question. How many were whipped or beaten then?
Answer. I don t know exactly; I am sure Lewis was whipped, because he was sore

and sick from the beating after he was put in jail.

Question. Did Dr. Smith live in that town Jefferson ?

Answer. Yes, sir; right there.

Question. Do you suppose this beating was done with Dr. Smith s knowledge?
Answer. I don t know, sir

;
I can t be sure about that.

Question. Dr. Smith is regarded as a very good man, is he not?
Answer. Yes, sir

;
he always has been.

Question. Respected by both races ?

Answer. Yes, sir
; by white and black, up to the time old man Robin was killed

;
and

I heard he had a hand in that
;

I heard he was the occasion of his being killed. And
since then the people are all clown on him, ever since his death

;
some of the white

people, even, are down on him.

Question. What did you hear Dr. Smith had to do with the death of Westbrook ?

Answer. Dr. Smith had him hired, and he wouldn t work at the place long, and kept
quitting Dr. Smith, and somehow Dr. Smith had him put in jail; and somehow he

got out of jail and went back, and Dr. Smith went to the neighbors in Jefferson
;
and

they said they gave him so long to get away from there, to get out of the town, and
he wouldn t do it; and Dr. Smith said he threatened to burn up his house, &c., and
said if he didn t leave the town he would wish he had

;
and from that talk, and the

death of him, the people think he was the occasion of his being killed.

Question. That is rumor; you do not know that that is true; you do not know that
Dr. Smith ever said these things ?

Ansiver. No, sir
;
that is what I heard. I did not hear him say so.

Question. Were Oakley and Kelly friends of Dr. Smith ?

Ansiver. Yes, sir
; they were all thick.

Question. Were they intimate ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did Dr. Smith associate with them ?

Answer. Yes, sir. The reason I say so was, because he was doctor, and they got sick

they would send for him.

Question. Do you mean that lae was a companion with them, and would join them in

conversation in general ?

Ansiver. No, sir
;

I never saw Dr. Smith in company with them, except at Mr. Wil-
liams s store, the night they beat that man

;
it was no time from that that old Robin

was killed. That was the first time I saw liim mixed with these men that were fight

ing.

Question. Did you see Westbrook after he was killed ?

Answer. No, sir
;

I didn t see him. The old woman, Robin s wife, said the men made
the remark that night,

&quot; You re dead, and you may stay here now until we put you
away, and if anybody puts you away we ll put them away ;&quot;

and so black people were
afraid to go there, and theiTMrs. Westbrook had two or three men to come and burj
him that evening, any way.

By Mr. BLAIR :

Question. Who is Mrs. Westbrook ?

Answer. Mary Westbrook Mr. Lipscomb s sister the sister of the man I lived

with.

Question. She had him buried ?
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Answer. Yes, sir
;
I don t know as she sent them to bury him, but the men working on

her place went and buried him.

Question. Who did Robin Westbrook s wife say killed him ?

Answer. She said Dr. Smith was there for one; she said she was pretty certain; and
John Ellis

;
and she said Watt Bradley.

Question. Who else ?

Answer. That is all I heard her say ;
she called them names.

Question. She spoke very positively about them ?

Ansiver. Yes, sir
;
she said she could not see their faces

; bu^she was right there with
them, and knew them all her life pretty well

;
and knew the shape, and how the men

were made, and just went from that by the legs and shape.
Question. Knew the voices too &quot;?

Answer. They sort of changed the voices, but she said, at the time they were killing
him, and going on, they would speak so that she could catch the voices; they would
forget, I reckon, and speak in a way they didn t want to speak.

Question. When did you hear her talking about it?
Ansiver. In a day or two afterward.

Question. And frequently since ?

Answer. Yes, sir
;
about three or four weeks ago, here in town.

Question. Have you heard her talk about it to-day *

Answer No, sir.

Question. Or yesterday ?

Answer. No, sir. I have not seen her for two or three weeks.
Question. You are sure she said Dr. Smith was there ?

Answer. Yes, sir
;
she said she was certain he was there like it was done to-night.

Dr. Smith was missing from home, and was gone two or three days, and when Dr.
Smith did get home he went in bed

;
he was wounded or got hurt

;
that is what made

her believe it was Dr. Smith who was home
;
that he was one. I know Dr. Smith was

sick, and was away from home, because I went to Jefferson, where he lived, and he
was not at home, and his wife said she didn t know where he was; that he went off

that night, and she didn t know where he was, and when he did come home he came
home wounded

;
she said that there was a man got wounded, and they picked him up

and carried him off, and left her husband lying there; that is the reason the man said,
&quot; I have killed you now, and you will lie here until I put you away ;

&quot;

it was most day,
and they hurried off with this wounded man, and Dr. Smith was missed from home
two or three days.

Question. Did she say she recognized Dr. Smith by his size and shape ?

Answer. Yes, sir.

Question. The man that was struck was about his size ?

Answer. Yes, sir.

Question. He was badly wounded ?

Answer. Yes, sir; because he lay in bis bed some time.

Question. Whereabouts was he wounded?
Answer. I never learned whereabout.

Question. What was he struck with ?

Answer. I don t know, I didn t ask; they said the old man was fighting when they
were shooting at him, and he hit him with something, I never learned what.

Question. She was very positive about Smith?
Answer. Yes, sir, about Smith and Johnny Ellis; a little low duck-legged man; any

body could tell him when they saw him.

Question. She knew him ?

Answer. Yes, sir
;
she was pretty certain about him, because when they started off

he dropped his hat he must have been excited some way and when he got off a

piece, some one hollered to him, &quot;John, where s your hat?&quot; and he ran back, and got
Lis hat.

Question. Wlio else was it she said she knew ?

Answer. Them, she said, she was pretty certain of, but the balance of them Watt
Bradley, she spoke of him, and thinks he was one of them; he stays at Mr. George
Whitfield s, and attends to business for him

;
that is what she said.

Question. When did she tell you that immediately after he was killed ?

Answer. Yes, sir; directly after he was killed ; she was going about there, and
troubled, and didn t know where to go to be safe; that they might kill her; she said
when they came in that night, they told her to stand back and make herself easy ;

that

they wanted her boy, Robin, but didn t want her. &quot;We want your Robin, and don t

want you ;
make yourself easy.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. Did she think they were all white men who came there and killed her hus
band ?

Answer. I heard her say she thought there was some black men with them, because
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there was a crowd of men that staid out of doors, and the ones that staid out of doors,
Bhe thought, was black men.

By Mr. BLAIR:

Question. She says she wont out, and one of the men out of doors had no cover over
his face, no disguise.
Answer. I never heard her say that.

Question. Did she not say she went out while these men were attacking: her hus
band?

Ansiver. I never heard her say she went out. She said a crowd was standing out
doors, and she thinks they were black men

;
when they started off, that was the time

this man dropped his hat, and she was out doors then.

Question. What made her think those out of doors were black men ?

Ansiver. I don t know
;

it may have been from the actions. I heard her make that
remark

;
in fact I have known some black people were very thick with them myself;

whether they went with them in such a thing as that I don t know
;
I mean thick with

Mr. Oakley and them men.

Question. Did she say Oakley was there ?

Ansiver. O, yes ;
she said he was there

;
she knew him by his walk

;
he was a

short-legged man, a crippled man, one long leg and one short one.

Question. That makes four
;
Watt Bradley, Oakley, John Ellis, and Dr. Smith ?

Answer. Yes, sir
;
I heard her call them names, arid what made h^ believe so strong

of Dr. Smith was his leaving home that night, being missed from home and coming
home wounded. When the men took him away from the house to kill this man, they
didn t go toward Dr. Smith s house with this wounded man, but back toward the
woods, clown toward Judd Oakley s.

Question. There was a coroner s inquest over the body, was there not ?

Answer. No, sir; I don t think there was.

Question. Did not Mr. Jackson, a lawyer, come there from Linden ?

Ansiver. No, sir
;
not as I know of. I didn t go out there, though.

Question. Did she make any complaints against these people to the authorities I

Answer. No, sir
;
she was scared to do it

;
she was afraid to say anything.

Question. She told you ?

Answ&r. No, she was not talking to me, but talking to people at church
;
I heard

them talking right in the church-yard.
Question. To the black people ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Do you know what black people she was talking to ?

Answer. No, sir. I think Jim Finch and Jim Finch s wife, and Sam White. I don t

know who, but I know there was a whole crowd, and it was shortly after he was
killed

;
and I heard her make use of them words right there at the church-yard, at the

same time the white men were then lying around the church. They would go and lie

around the church as long as there was anybody on the ground. That is how she
came to start to talk about them

; they rode up in the church-yard, and they com
menced talking about it.

Question. Did these men Oakley, Smith, and the rest ride up ?

Answer. No, sir; Oakley and Beanmn rode up to the church-yard.
Question. Did she know Beamau was there ?

Answer. Yes, sir. She said,
&quot; You is the two grand rascals now that took my hus

band s life.&quot;

Question. Beaman and Oakley ?
*

Answer. Yes, sir; and she went on and called Mr. Watt Bradley s name, and John
Ellis s name, and Dr. Smith.

Question. She spoke as if she was perfectly certain?
Ansiver. Yes, sir

;
she talked like she was willing to go any place and say so.

Question. You do not know XVhether she has sworn anywhere that they were there
that night ?

Answer. No, sir
;
I know she has not

;
because she was scared

;
she never went any

where.

Question. Did she speak of anybody else she knew ?

Answer. No, sir
;
not as I know of.

Question. How many did she say were there ?

Answer. I never heard her say ;
but a good crowd of them, a big crowd.

Question. Did she say she did not know any more of them than these five you have
mentioned ?

Ansiver. That is all I heard her call the names of that she was pretty certain.

Question. Did she say she know any of the others ?

Answer. No, sir
;
she didn t say she knew any of the others.

Question. Did she say those were all that she knew I

88 A
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Answer. No
;
she didn t say that was all; that was all the names I heard her make

the remark about.

Question. She said positively that Smith was the man who was struck ?

Answer. She was satisfied of Dr. Smith.

Question. That he was the man who was struck ?

Answer. Yes, sir; sho thought it all the time; and then, after he was missed from
home and came home wounded, she was satisfied.

Question. What did Dr. Smith have on a disguise ?

Answer. She said he had something over his face with red eyebrows, I think, and a

red nose, and a mouth, and some of the women spoke then, and said they were faces
;

she said I never saw none of the faces before.

Question. Her son was there too ?

Ansiver. Yes, sir
;
he was in the house when they started

; somehow, when they
were fighting at his father, he got out, and I think when he got out by her, some two
or three shot at him.

Question. Did you talk to Tiller Reese ?

Answer. Yes, sir
;

I have talked to him. I saw him yesterday evening, and I was

talking to him.

Question. Did he say he knew any of the people ?

Answer. No, sir
;
he didn t say for certain he knew any of them.

Question. What did he say ?

Answer. I have got his belief about it, and he has got his belief, that it was Dr.

Smith, and Mr. Oakley, and Mr. Beainan; just the same ones his mother has
;
he believes

that strong.
Question. Did he tell you yesterday evening he believed these men were there ?

Ansiver. Yes, sir
;
he was frightened, and got out as quick as he could, out of the

house, and he didn t see the half his mother saw, because she staid in the house.

Question. He is very positive about Dr. Smith, though ?

Answer. Yes, sir
; they all hang on him

;
and Dr. Smith is expicioned by right smart

of the white people ; expicioned because he has been doing the doctoring for Mr. Lips-
comb, and he has quit him since. Dr. Smith has not been to Mr. Lipscornb s since that

thing occurred.

Question. Do you know that he suspects him f

Ansiver. I think so, mighty strong, because he and Mr. Lipscomb were great old

cronies before that. He would go to his house and they would talk, and he would

always send for him as a doctor
;
he has never had him on the place since that time.

Question. Did you ever hear Mr. Lipscomb say why he did not have him there ?

Ansiver. No, sir. I never heard Mr. Lipscomb say that myself, but I heard Harriet,
the house servant I heard her say so

;
she staid about the house. She said, &quot;I heard

Massa Joe say he would never have any more use for Dr. Smith.&quot;

By the CHAIRMAN :

Question. Are the colored people in that part of the county afraid of the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir; they are.

Question. Do you know of any of them staying out in the woods at night for fear of

the Ku-Klux ?

Ansiver. No, sir
;
I don t know none that stays out in the woods on account of the

Ku-Klux.

Question. Do you know of any having left that part of the country for fear of the
Ku-Klux ?

Answer. No, sir
;
I don t believe I know any that has left on account of that, except

what has come back
;
in the time old man Robin was killed, a good many left

;
I left

myself, and some three or four more around the settlement.

Question. What did you leave for ?

Answer. Before they killed him Mr. Oakley tried to whip me, at Jefferson, one night,
and I was afraid, after they killed him, that they would come to my house.

Question. You say others left for the same reason you did ?

Ansiver. Yes, sir] men right on our plantation would have left, but Mr. Lipscomb
kept after them and got them to stay.

Question. Where colored men have been mistreated, are they afraid to go and make
complaint before an officer of the law, for fear they will be Ku-Kluxed ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is that a very general fear among the colored people ?

Answer. Yes, sir.

Question. Then, if they suspect or know of the names of persons who have injured
them, are they afraid to go and testify as to those names ?

Answer. Yes, sir
; they are afraid to go and report the men that bother them; in Mr.

Oakley s life-time, and Mr. Beaman s, if I had come here and reported Mr. Oakley the
next day after he bothered me, he would have shot me the first chance he got at me,
or he would have beat me nearly to death

;
and that was the reason so much was car-
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ried on around there in Jefferson
;
he would beat the folks, and knock them about, and

nobody would report him.

Question. Have you heard it said that where the Ku-Klux abused people they told
them if they reported it they would come back and kill them ?

Answer. No, sir
;
I never heard that. I have heard the people say if they did report,

them they would kill them, but I never heard them say so
;

it was the people they
bothered

;
and I was afraid to do it on that account.

Question. Do you think that fear is shared by the colored people generally ?

Answer. Yes, sir
; they all feel that way ;

but the thing is getting pretty much quieted
down in that part of the country now.

Question. You think these two men were the ringleaders of these acts of violence ?

Answer. Yes, sir
;
the ringleaders ; always the very head men.

Question. Were they supposed to be Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
;
these two were called the captains.

Question. Captains of the Ku-Klux ?

Answer. Yes, sir
; they were called that among the people which they had been both

ering. After Mr. Beaman s death there was a change, because Mr. Oakley couldn t get
no men to run with him, and there was a change after his death.

DEMOPOLIS, ALABAMA, October 26, }871.
* SHEPERD FENDERSON (colored) sworn arnd examined.

.The CHAIRMAN. This witness is called by the minority and will be examined by
General Blair.

By Mr. BLAIR :

Question. Where do you live ?

Answer. Three and a half miles from Jefferson, in this county.
Question. What do you do ?

Answer. I farm, sir.

Question. How long have you lived there ?

Answer. I have been living at this place two years.

Question. Sheperd, do you know anything in regard to the killing of a man named
Robin Westbrook?

Answer. He was living in three and a half miles of me, where he was killed, at Jef
ferson. So far as knowing who killed him, personally, I cannot say, but he was shot

there at a place of Mr. Nat. Norwood s.

Question. You were there soon afterward ?

Answer. No, sir; I were not.

Question. Did you know Robin ?

Answer. I did.

Question. What sort of a man was he?
Answer. He was a very talkative man, but very little harm in him, so far as I know.

Question. Quarrelsome ?

Answer. No, sir; not quarrelsome. He lived close beside me, at Mr. Kelly s place.
He worked there after being in jail at Linden, and cleared at the trial. Dr. Smith
had him put in jail. After that, he went to live with Mr. &quot;Kelly,

who wanted
him to work there, for fear of an accident some of them might trouble him. Ho
went up to where his wife cooked for Mr. Norwood, only a day and a half before he
was killed. He expected to move away the next morning to Mr. Calvin Dyer s place.

Question. Did you talk with his wife &quot;after his death?
Answer. I talked a little with her,

Question. Did she say who killed him ?

Answer. She had an idea who killed him
;
but she said to me she feared to say who

it was. She seemed to know, but was afraid to say.

Question. She did not tell you, then ?

Answer. No, sir.

Question. Did she tell you any cause that was likely to have led $0 it ?

Answer. She did not.

Question. Did she intimate any dispute he had had with any one ?

Answer. None at all, sir. Yes, he had one with this man Crudip; he had a little dis

pute with him. In his drinking way, Mr. Crudip was very annoying when he got to

drinking catching and pulling you about when ho was drunk. Outside of that, I

heard of none.

Question. Did she attribute his killing to his political sentiments
;
that any one killed

him on that account ?

Amwei . No, sir
;
she wouldn t come out right plain and say to me, there at the
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church, right plain, after the burial of him
;
but she said,

&quot; I knew who they were, for

he had a dog-iron, and he made a mark upon one I know.&quot; I asked which one. She
said,

&quot; I dare not say. If I did, I could not stay until to-morrow morning.&quot;

Question. She did not, then, intimate to you who the parties were that she suspected?
Answer. No, sir.

Question. Did you. hear of her telling any one else ?

Answer. I did not.

Question. Never whilst she was there ?

Answer. No, sir.

Question. You say you were present in the church at that time when she was talking
in the churchyard ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did two white men ride up in the yard at that time ?

Answer. I believe they did they did, sir.

Question. Who were they?
Answer. Let me see who they were. There was always four or five or six cruising

around the church.

Question. Was Mr. Oakley one ?

Answer. Yes, sir
j
he was one.

By the CHAIRMAN :

Question. Was Beaman ?

Answer. No, sir
;
Mr. Beaman was not there.

By Mr. BLAIR :

Question. Watt Bradley one of them ?

Answer. No, sir. Bill Wade White came up with them.

Question. Were you standing by her side when they came up f

Answer. No, sir
;
I turned oif.

Question. Did you hear her say these two men were two of the scoundrels &quot; that killed

my husband ?&quot;

Answer. I did not hear her say that, but I understood she did say so.

Question. You understood she had said so ?

Answer. Yes, sir.

Question. Who to?
Answer. Sam Hildreth was telling me he heard a conversation pass in which she

made the expression.
Question. Did she then go on to Hildreth and indicate other persons ?

Answer. Not that I know.
Question. Did she say that Dr. Smith was one of the persons?
Answer. I heard that she said Dr. Smith was one of the parties, but not to me.

Question. You heard of her saying it ?

Answer. Yes, sir
;
I did.

Question. Did she say that Dr. Smith was the one her husband struck ?

Answer. No, sir. I understood she said John Beaman was the one her husband struck.

She didn t tell me so.

Question. Did she say it injured Beaman very much ?

Answer. She said whichever one it was was seriously injured.
Question. For what reason did she suspect Beaman was wounded about that time ?

Ansiver. Yes, sir
;
about that time. He claimed the right of going and taking some

lager beer, and he got perfectly deranged from that time to the time he died
;
and one

of his friends went to see him, a colored man ; his father remarked to him I started to

see him myself I had heard a good deal of talk and before I got there I met the col

ored man David, saying his father would not admit his friends to go in and see him,
and I turned back.

Question. It was reported that it was lager beer that deranged him ?

Answer. Yes, sir
;
and from lager, it was so said, that he died of the yellow disease.

Question. That is the disease that affects the urine ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Discolors the urine, and makes it very red and yellow ?

Answer. Yes, sir. I asked Mr. Bradley about it. He said he died of the yellow dis

ease. I said, do yoA know that Mr. Bradley sent to my house the day Rob was killed,
on that night very sick, unable to ride horseback, but could ride in a buggy, and I

sent word my buggy was engaged, and ho sent to a neighbor of mine for his buggy, and
was carried to Jeflerson that evening in this buggy, and the buggy came back again,
and the next morning he was well enough to ride home

;
whether the atmosphere im

proved his health that much, I do not know.
Question. Who was that Beaman ?

Answer. No, sir; Bradley. He was able to ride back next morning horseback, and
was unable to ride that evening half an hour by sun.
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Question. Did you see Bradley ?

Answer. Yes, sir
;
when ho came back he did not look to me like a man that had been

very sick, so he could not ride horseback.

Question. W.here was he brought from ?

Answer. He was carried from a plantation that I now live on. I live on the west
quarter of the plantation, and he about a mile from me

;
and when he came out from

the place he lived to go to Jefferson, ho came out by my house.

Question. You think, then, that Bradley did not want the buggy for his own use ?

Answer. Ho wanted it for his own use, but he was somewhat suspicious of this scrape,
and he claimed the right of being sick, and to go out in the buggy ;

and the next morn
ing he came back horseback

;
he sent a boy all around, to two or three different places,

to get a buggy.

By the CHAIRMAN :

Question. Was that night that he went to Jefferson the night Westbrook was killed ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Did Bradley have any marks on him?
Answer. None that I could see.

Question. Any marks of any injury inflicted ?

Answer. None at all.

Question. She then expressed the opinion that Beaman got wounded that night ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you ever hear her say that ?

Anaivcr. I did not hear her say that individually, myself. I heard others in the neigh
borhood, generally, say that was the death oi Mr. Beaiuan.

Question. That was the opinion ?

Answer. That was the general opinion.
Question. Now, she was here yesterday and testified tnat her husband struck Sid

Lipscomb ;
that he was all covered with blood, which streamed down his face and his

bosom, and that she identified him and knew it was Sid Lipscomb.
Answer. If she believed that, her opinion was different. She at that time believed it

was Mr. Beaman. There was about eight or nine of them, probably there naought
have been ten, from her expression, that I thought were there

j
but in the fright, I

do not know that she could say safely who it wr
as.

Question. She did not mention Mr. Bearuan s name as having been there. She men
tioned several names, and his name was not mentioned

;
but she declared, upon her

oath, she identified Sid Lipscomb as the man struck and carried out of the house.
Answer. Well, shortly after that, I heard that he was quite sick. A day after that I

heard he was quite sick.

Question. Did you see him ?

Answer. I never saw him at all. I did not go to see him at all. I heard he was sick,

and it was so
;
that all the people thought he was injured in that skirmish. I asked

Mr. Hagood, who lived close by him, what was the matter with him. He said he was
quite sick. He says they did not intend to kill old Robin. &quot; What did they intend to

do, then?&quot; I asked. He said, &quot;They just intended to make a raid on him, to make
him submit, and do as he ought to do. I do not think they intended to kill hiin.

r? I

says,
&quot;

They missed it a good ways then, for they did kill him.&quot;

^Question. Mr. Hagood assumed, then, that Sid Lipscomb was one of the party ?

Ansiccr. He did not say that
;
he only said Sid Lipscomb was quite sick, and he (.lid

not think I said,
&quot; Who killed old Robin ?

Question. He did not connect it the way you first spoke it. You interpolated the ques
tion,

&quot; Who killed old Robin ?
&quot; and it was in response to that ?

Answer. Yes, sir. He told me Sid Lipscomb was quite sick. Says I,
&quot; Who killed old

Robin ?&quot; He says,
&quot; I don t know.&quot; Says I,

&quot;

Somebody did.&quot; Says he, &quot;He is a ter

rible old rascal,&quot; and, &quot;They did not intend to kill him, I don t suppose.&quot; They in-,

tended to make a raid on him, and, he being so vicious, I expect caused them to kill

him.

Question. Did you understand him to intimate that Lipscomb was one of the parties ?

Answer. No, sir, I did not, more than I asked him how he was, and he said he was

quite sick.

Question. Ho is a neighbor ?

Answer. Yes, sir
;
a close neighbor of his.

Question. You did not infer from his remark that he intended to implicate Lipscomb
in the affair, did you ?

Answer. No, sir
;
not at all.

Question. He said that old Robin was a terrible old rascal, and vicious?

Answer. Yes, sir; &quot;a vicious old fellow,&quot; and,
&quot;

They might have expected his death
almost any time.&quot;

Question. Was he vicious ?
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Answer. I did not consider him so. He was a good old Baptist, as I thought, and

they had wronged him a good deal out of his labor, aud he would not work where he
did not want to work, and where they did him injustice.

Question. What did he mean to say that he was an old rascal for ?

Answer. He said he was sassy and vicious.

Question. Did you ever hear anything of that sort about him ?

Answer. No, sir
;
none at all.

Question. What was the general idea in the community as to the cause of his death ?

Answer. The people generally think the cause of his death was the beating of Dr.

Smith in the lawsuit. Dr. Smith put him in jail, and Dr. Smith had the costs to pay;
that was the general opinion. And after that after Rob was killed they said Rob
had threatened to burn Dr. Smith s house, but I never heard Rob say that.

Question. Who did you hear it from, that he had threatened to burn Dr. Smith s

house ?

Ansivcr. Mr. Hagood told me he understood that he threatened to burn it.

Question. Did anybody suppose that Dr. Smith was in that crowd that killed him ?

Answer. I do not &quot;know as I have a right to say, but it was the opinion. Now, this

man Aleck, that worked down at Mr. Allen s, he was there at Jeiferson. Aleck is now
at Linden. He said Dr. Smith killed him, and Dr. Smith and Jud Oakley made him

go away from Jefferson under the influence of the conversation ho had had.

Question. Because he said he believed Smith had killed him ?

Answer. Yes, &amp;gt;sir.

Question. Smith was irritated at that ?

Answer. Yes, sir
;
and told him he had not only to go away from there, but to go

out of the county. I saw him Monday at Linden. I was there before the jury.
Question. Did he tell you that then?
Answer. Yes, sir

;
I asked him the cause of his going away. He said Dr. Smith said

he had been talking about him, and Dr. Smith said he should have said he was the
cause of the death of old Rob, and he had to get away from there. He said it was an
unjust charge he had against him.

Question. What did he mean by saying it was an unjust charge ?

Answer. It was an unjust charge that Dr. Smith had against him.

Question. That he never had said so ?

Answei . That he never had said so.

Question. But it had been attributed to him by others ?

Answer. Yes, sir.

Question. You infer from that that he did not make the charge against Smith ?

Answer. No, sir
;
he did not make it.

Question. Did he say he believed it ?

Answer. Dr. Smith and Jud Oakley claimed to believe it.

Question. But, in your conversation with Aleck, he said it was an unjust charge?
Answer. Yes, sir.

Question. That he never had asserted that Smith did it ?

Answer. That is so.

Question. Did he say he believed it ?

Answer. He said he had his belief, but he did not explain it to me.

Question. But he never had said so ?

Answer. That he never had said so. I came on Monday from court, and met Ben
Besteeter right at his bars, and he then showed me where the party was standing that

they said shot at Dr. Smith. They either must have shot down in the ground or shot
in the air. They could not have been that close and not have hit him or his horse.

Question. Did you infer from that there was no shooting at all ?

Answer. Well, sir, there must not have been any shooting.
Question. That is your opinion ?

Answer. That is my opinion, gentlemen, honestly ;
the first gun that was fired was not

farther than from here to that window, (five feet ;) he must have shot ri^lit up or right
down, or he must have hit him or the horse.

Question. You think it was mighty bad shooting?
Answer. Yes, sir; mighty bad shooting if it had been midnight.
Question. It is stated that the men admitted the shooting ?

Answer. O, under the circumstances under which they labored, I am. not at all sur

prised that they admitted the shooting ;
if you were going to whip me severely, I do

not know what sort of a tale I would tell; I reckon I would be as apt to tell you a

story as the truth, to clear myself of the punishment.
Question. Were they whipped ?

Answer. Certainly.
Question. Who whipped them ?

Answer. They said this man, Dr. Gillespie, or Judge Gillespie, or some such man, did
a, portion of the whipping, but I did not see, and a boy belonging to the estate of Mrs.
Hiidreth came out badly bruised; this man knocked him by the side of the head, badly
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bruised. Judge Gellispic punished the fellow right smart, and Mr. George Whitefield
was there, and he sftid,

&quot; Just quit knocking that boy about, for he is innocent and ig
norant

;
that boy knows nothing about it.&quot; The fellow was absolutely so scared he

says they asked him who shot the tirst gun ;
he says,

&quot; I did, I shot the first
gun.&quot; He

Avas excited and ignorant, and acknowledged he shot the first gun, and he was nowhere
there

; they have a witness that he was at home
; they kept him there some two or

three days, and knocked him about, and these other boys saw how they punished
Richard Lewis, and they made an acknowledgment that they were in it.

Question. It is your belief that there was no shooting at all?

Answer. As close as that was, there was no shooting, there could not have been.

Gentlemen, if either of you go there and let that man place you where the shooting
was done, as large a horse as Dr. Smith had, it must have hit the horse 01 man one.

Question. Dr. Smith went to a neighbor, close by ?

Answer. He went to Ben Besteeter s house he was there.

Question. 4He did not go back there ?

Answer. No, sir
;
he went to Mr. Bradley s house a neighbor.

Question. Did Mr. Bradley hear the firing ?

Answer. I never heard by him he has gone to North Alabama.

Question. Did Ben hear the firing 1

Answer. Ben didn t say.

Question. Ben said he believed that those men were going to punish him ?

Answer. Well, he was excited. I do not know that he knew properly. I think if

the thing was well searched right, it would be found out that may bo some of them
were going to punish him. He kept the church locked up one night because he was a

Methodist, and the Baptists wanted to preach there it may be they wanted to get at

him, but if they had they would have hit.

Question. Did you have the position pointed out to you by Dr. Smith ?

Answer. No, sir
; by Ben. He showed me where it was Monday evening.

Question. Might not Smith have been farther than Ben indicated to you ?

Answer. No, sir
;
he said his son was pulling the bars down when they shot ; it

seemed to me they must have hit him
;
I did not question him any further. I said

they could not have missed him unless they shot up or down.

Question. Did Ben s boy say there was any shooting ?

Answer. I did not see him.

Question. Certainly the boy would have told his father whether there was or not?

Answer. Ben says to me,
&quot; Here s where they say they shot Dr. Smith

;
there s where

the first one shot, and the other here, and the other there, and two along h-ere.&quot;
.
I

says,
&quot; I don t want to hear, for I cannot prove it

;
if you were called on 1 cannot tell

anything about it, more than I heard you say.&quot;

Question. Did Ben express any doubt that the shooting was done T

Answer. No, sir; not with the voice, but he laughed as if there was a little doubt

whether there was*any shooting done.

Question. Any attempt to kill him?
Answer. No attempt to kill him.

Question. But he did not dispute that there was shooting ?

Ansiver. No, sir.

Question. Do you think there was no firing ?

Ansiver. I do not think there was any firing at all
;
if they were they must have

shot right up or down
;
the powder must have burned the horse that close, because

hero is the bar-post, and there was the first gun in that corner, and there he was going

right to the bars draw-bars the powder would have burned the horse.

Question. As Ben s boy was there f

Answer. He was there pulling the bars down.

Question. Then he is perfectly competent to prove whether there was any firing at

all?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Have you had any conversation with the boy ?

Answer. No, sir.

Question. You only predicate your opinion upon this, that if they had an intention to

kill they could not have fired without killing him ?

Answer. They could not in that distance, even if it had been bird-shot; they must

have hit him.

Question. And must have killed him if they had intended to kill him?
Answer. Yes, sir. . ,

Question. You have not asked Ben, or his boy, whether there was any firing done &amp;lt;

Aimcer. No, sir, I didn t ask them
; only he said,

&quot; Here s where they said they shot

at Dr. Smith, and here s where the first man was standing, that place in this corner.

Well, says I,
&quot;

Ben, the powder would have burned the horse.&quot; &quot;Yes/
he says, with

out they shot right up or down.&quot;

Quniion. Did he say his boy communicated to him where the firing took place; that

here the first gun was fired, &c ?
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Answer. Yes, sir; he said there was the first fired, but he did not say whether his
son told him so or not.

Question. Did you infer that his son told him?
Answer. I judge his son told him, because he was at the house, and the boy came to

pull down the bars for Dr. Smith.

Question. You did not understand him to dispute that there was firing ?

Ansiver. No, sir.

Question. But simply concurred with you in the opinion that if there had been firing
it was not intended to kill ?

i

Answer. Not intended to kill, for he said, &quot;You know the distance, Sheperd Fender-

sou, that powder must have burned the horse. &quot;

Question. Do you infer from what took place between you and Ben, that his son had
pointed out the exact locality for it I

Answer. Yes, sir
;
he must have pointed it out to him, because he was at the house

with a sick child, and sent his son to open the bars for Dr. Smith.

Question. He did not pretend that Dr. Smith had given him an account of it ?

Answer. No, sir.

Question. Dr. Smith did not go back to his house?
Ansiver. No, sir

;
he went to Bradley s.

Question. He did not see Dr. Smith ?

Ansiver. No, sir.

Question. Therefore if he knew where this firing was done, it must have come from
the boy who was there on the ground ?

Answer. Yes, sir.

Question. It is evident then, is it not, that there must have been firing ?

Answer. Apparently there must have been, sir, from what has been said, but as close
as they were I say again

Question. But that close it was intended to kill ?

Answer. Not to do any injury at all.

Question. But it was very well calculated to alarm a man at that time of night, firing
a gun that close to him ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. A man might well be excusable for taking the alarm under such circum
stances ?

Answer. Yes, sir
;
if he was not hurt.

Question. It is not pretended that he was hurt, I believe, but it was a circumstance

very well calculated to alarm him ?

Ansiver. Yes, sir.

Question. Firing off guns right under his nose in that way ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was this man Robin a turbulent man ?

Answer. He was not very vicious as I thought, sir ; he got into f little difficulty, I

think, about a year ago, up hero in the cane-brake. I think it was about robbing some
man s corn-field. He went off to Mobile and staid awhile, and during his time down
at Mobile I saw him. I told him I thought ho was a more quiet man than that. I

don t know whether this was proved against him. -Yes it was, too, and Jack Finch was
deputized to take him to court, and whilst Jack was turned around, looking at some
gentlemen that was talking to him, Robin went on, and he couldn t overtake him, and
had got into a little difficulty that he could not produce him in court, and went off to

Mobile, and he came back and worked about the neighborhood, and finally worked for

Dr. Smith, and sonic difficulty occurred between them and Dr. Smith put him in jail,

and, through the law I believe, Rob. got the best end of it, and then you see the diffi

culty arose at the points that he suffered under. If he had abided under the conse

quences which Mr. Kelley asked him to do, to stay at his place, he would no.
doubt have been living now.

Question. He was at Mr. Norwood s place ?

Answer. Yes, sir, at Jefferson.

Question. Did you know Westbrook s wife s sou, Tiller Reese?
Answer. Yes, sir.

Question. He was in the house at the same time ?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you have any conversation with him ?

Answer. I never had any conversation with him
;
when I went to have a conversa

tion with him I met him and the deputy sheriff in conversation, and passed on by and
did not talk with him.

Question. There was an inquest held ?

Answer. Yes, sir.

Question. And both the wife and her son were examined ?

Answer. I don t know
;
I didn t go to it; I understood the inquest was held.

Question. Neither of them identified any one at that inquest ?
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Answer. No, sir.

Question. Have you understood, or do you know, that Tiller Reese identified certain

parties ?

Answer. I do not
;
I have not so understood.

By the CHAIRMAN :

Question. You have stated that Dr. Smith had caused Westbrook, who was afterward
killed, to he put in jail. On what charge was he committed to jail ?

Answer. He was committed to jail, as well as my memory serves me, for not having
done work enough to pay for the advance he had made him.

Question. It was a civil action, then, not a criminal prosecution ?

Answer. Yes, sir.

Question. How long was Westhrook kept in jail ?

Answer. He was there ahout a month.
Question. And when the trial came on Dr. Smith was defeated ?

Answer. Yes, sir
;
he was defeated.

Question. And shown to be in the wrong ?

Answer. Yes, sir.

Question. Is it supposed that Dr. Smith harbored a grudge against Westbrook for this
defeat ?

Answer. That was suspected by the neighborhood in general talk.

Question. What were Dr. Smith s habits as to drinking ?

Answer. At times he would drink a right smart extent, clean out of the way, unable
to attend to his duties.

Question. How would liquor affect him when under its influence, so as to making
him excited and violent ?

Answer. He would act strange in the way of talk ; no satisfactory way was to be
found in him at that time.

Question. Is it believed among the colored people about Jefferson that Dr. Smith had
a hand in this raid upon Westbrook the night that he was killed ?

Ansicer. It is so thought, sir, by a good many. Gentlemen, before you ask me any
further let me explain a subject to you. I hope it will not be any disadvantage to you
nor me either.

By Mr. BLAIR :

Question. You have a right to explain yourself.
Answer. About midnight that night (I am living in the fork of the road) about

midnight that night a horse passed my house on a sweeping gallop, going down toward
Dr. Smith s place, and that afternoon, or the same day in the afternoon, Dr. Smith
came on back himself, and I knew for a fact that he did not pass there that day; that
he must have went through the woods if he went to his plantation. I know I heard
the horse that night, about midnight, going down there in a gallop, toward his planta
tion. The next evening he came on over toward his plantation, going toward the

plantation.

By the CHAIRMAN :

Question. Dr. Smith did?
Answer. Yes, sir; after the death of Rob. Westbrook.
Question. Was it before or after Westbrook s death that Dr. Smith says that he was

fired upon by a body of men in the night-time ?

Answer. Afterward
;
after the death of Westbrook.

Question. Was it after he had knocked down a boy up at Williams s store, in Jeffer

son?
Ansicer. Yes, sir.

Question. How long after that?
Answer. Let me see

;
I believe I am correct. No, sir

;
he knocked him down before

Rob. was killed. That was this Jim Rockford, and Oakley, I think^knocked Griffin s

teeth out at the same time
;
two boys.

Question. Did Dr. Smith hurt the boy badly that he knocked down ?

Answer. Yes, sir; he hurt him very bad. He killed him for awhile. They poured
water on him, and he come to.

Question. Was Dr. Smith in liquor at the time ?

Answer. He was more or less. He is more or less drinking frequently all the time.

Question. Was he a friend of Oakley and Beaman ?

Answer. -Yes, sir.
,

Question. Were they frequently together?
Answer. Frequently together.
Question. What did Oakley follow for a living ?

Answer. He was down at Griffin s Landing, attending to that
;
but most of the time

ho was at Jefferson. His father lives near Jefferson. He visited his mother, but not

his father.
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Question. What was Beaman s chief business?
Answer. Farming. *

Question. Was he a young man ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were those two young men dissipated ?

Answer. Yes, sir.

By Mr. BLAIR :

Question. Who was that visited his mother and not his father?
Answer. Oakley. Somehow he did not like his father.

By the CHAIRMAN :

Question. When were these colored men who are now in jail taken up for this assault

upon Dr. Smith how long after Smith claims that he was fired upon ?

Answer. As well as my memory serves me, I think it was about two weeks.

Question. Who caused them to be arrested ?

Answer. Dr. Smith, I suppose, sir.

Question. Did he get out a warrant against them ?

Answer. I do not know whether he did or not, sir. My friend Nat. Williams went up
there, and they did not allow him to go inside the lines. He could not learn nothing,
and therefore he came back

;
and I concluded it was not worth while for me to go up

there.

Question. How many were said to be concerned in arresting these colored men ?

Answer. There were two, to my certain knowledge.
Question. Who were they ?

Ansiver. One of them is this fellow Reuben s son
;
his name is Henderson Lee. The

other is Wiley Blackmail s son, Jake Blackman.

Question. Was an examination had before a justice of the peace of these colored boys?
Answer. I presume so. I was not there. Squire Smith was there

; they were at his
house principally.

Question. You understood there was an examination ?

Answer. I understood that there was.

Question. When was it that Lewis was whipped was it after that examination, on
the way to jail?
Answer. He was whipped before the examination was, they told me.
Question. Did you understand who whipped him ?

Answer. I understood that Dr. Gillespie or Judge Gillespie whatever you pronounce
his name to be whipped him.

Question. What was he a judge of what court ?

Answer. I don t know. He was a sort of music-teacher about : and I suppose he took
the part of the people of Jefferson, and thought he was doing right.

Question. Was Lewis \vhipped in Jefferson ?

Answer. Yes, sir.

Question. Was there a crowd there?
Answer. Yes, sir; I understood so. But they allowed no colored persons in the ring.
Question. How large a crowd ?

Answer. They said the crowd was a good many white persons, but no colored persons.
Question. Was he whipped in the presence of the other colored men who were arrested

with him ?

Answer. I presume he was
;
I cannot say as to that.

Question. Did you understand that he was made to confess to give up the names of
those who fired upon Doctor Smith ?

Answer. Yes, sir.

Question. That he gave the names of those who are now in jail ?

Answer. Yes, sir.

Question. Were they the same persons who were already under arrest ?

Ansiver. They were already under arrest.

Question. Did he give the names of any other persons except those who were under
arrest ?

Answer. These two parties who were witnesses against him were parties that be

longed to the same company so said to be and they were unable to meet
;
one of them

had a chill and the other got frightened and run, he said, and did not shoot at all.

Question. What is the general belief down there that Lewis told the truth, or that
he gave up these names just for the purpose of saving himself from being whipped
further ?

Answer. For the purpose of just saving himself from being whipped ;
that was tho

general opinion.
Question. You say the general opinion is that those boys, now committed to jail,

were innocent of any attempt to fire upon him ?

Answer. Yes, sis
;
that they are innocent of any attempt.



ALABAMA SUB-COMMITTEE. 1403

Question. You say it is also the general belief that if there was any firing at all, it

was just to alarm Dr. Smith ?

Answer. That is the general opinion.
Question. Having examined the ground yourself, you are of opinion that they

could not have missed, either him or his horse, if they had intended to fire upon him ?

Answer. They could not have missed him, even if they had turned their backs upon
him, and turned the gun around that way, at the distance they were.

Question. After the night that Westbrook was killed, was Beanian ever seen abroad
again in the streets of Jefferson ?

Answer. No, sir.

Question. Do I understand you to say that people were not allowed to go in and see
him ?

Answer. I did say it, sir.

Question. How long did he live after that night ?

Answer. I think it was about two weeks
; my memory may not serve me right, but I

think it was about two weeks. I know the second week after this thing happened I

started to go up there, hearing the neighborhood saying that this thing was said to be

by Beamau
;
I being personally acquainted with him, I thought to go and see him. I

met David Kelly near his house, and he said it was not worth while, for he saw his

father, and he would not let his friends see him, because it always excited him.

Question. You say it was given out by his father that he died with the yellow disease ?

Answer. Yes, sir
;
and Mr. Watt Bradley told,nie so too, that he died of the yellow

disease.

Question. Was he exposed, so that his friends could see him, after he was dead ?

Answer. No, sir.

Question. You say this man Bradley also gave it out that Beaman died with the yel
low disease ?

Answer. Yes, sir, I said, and he helped to dress him.

Question. Who is he ?

Answer. He is sort of a teller for George Whitfield, near Jefferson
;
he attends to his

business.

Question. A young man?
Answer. Yes, sir.

Question. What is his character ?

Answer. Well, he is a drinking man.
Question. You have spoken of the circumstances of his being carried up, pretending

to be sick, to Jefferson, and coming back the next day on horseback, after the death
of Westbrook.
Answer. Yes, sir; he sent to my house, about 1 o clock that day, after my buggy, and

I told him it was loaned out
;
and he then goes to John Finch, if he could borrow his

buggy, and he said,
&quot; No

;&quot;
and he then goes down to Aleck Hildreth s and gets his

buggy ;
and about three-quarters of an hour by sun he came out by my house and

went on to Jefferson
;
and that night the buggy came back, and next morning it came

to Aleck, and next morning he came home on horseback.

Question. Is it the general belief that Bradley was in that crowd that killed West-
brook J

?

Answer. That is the general opinion ;
it is spoken of in that way.

Question. You say you heard Mr. Lipscomb was quite sick after Westbrook was killed?

Answer. About two days afterward, before I heard it that he was quite sick
;
Mr.

Hagood told me so.

Question. How long was he confined to his house ?

Ansiccr. I don t know how long, whether it was over a week or not. It was not un
der a week, I know

;
it might have been over a week. I know he was considered quite

sick.

Question. Of what was he reported to be sick?
Answer. I never learned.

Question. Did public opinion connect him with that same crowd?
Answer. It first fired up in that way, but quieted down, and I never heard anything

more of it.

Question. Was Westbrook reputed to have money on hand ?

Answer. I reckon not, sir; O, no, he did not have money on hand, I should not

suppose.
Question, Was he a blacksmith?
Answer. No, sir

; just a farmer. He had no money on hand, because he had not been

long out of jail, and he had been working then with Mr. Kelly on his place. I think

he took him out a week or such a matter before his trial came on. He worked with

him until his trial come off, and then he started to go and make a living for his family.

Question. You spoke of Westbrook having been robbed of his labor by certain per

sons, and that there was a grudge against him, because he would not work for them f

Answer. Yes, sir; that was in this way :
t
he would work for a man, whether he got
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paid for it or not. He spoke of it in this way : that lie worked for such a man the

year round, and he did not pay him ; they would bring him a little in debt, and thought
he ought to stay and work it out

;
he would think his labor was worth what he ate,

and he would quit work and go to work somewhere else.

Question. Is that a common complaint of the colored men that they are wronged by
their employers ?

Answer. They are mighty apt to quit.

Question. Is it your opinion, from your knowledge of that people, whether they are

generally fairly dealt with by their employers ?

Answer. The most of them is dealt with fairly. I was myself, individually, wronged,
but it was hot, I suppose, intentional

; may be it may have been intentional, too. I

divided work with W. J. Anderson, down at Griffin s Landing, for half the crop. He
went half the expenses ;

he fell short, and I shipped a bill of cotton to Mobile, and after
I left it. with the initials of my name, he put his name on it, and it was taken for mort
gage on his debt, and he never made it good to me

;
but he says he would come to

work for me for it, just the same as he would for a master in slavery ;
and under such

circumstances I do not think I should bear down on him.

Question. When was Westbrook killed ?

Answer. I think it was the 1st of June.

Question. When did Bradley go to North Carolina I

Answer. Old man Bradley went to North Alabama.

Question. This young man lives down there yet ?

Answer. Yes, sir.

Question. You say there was a boy who was taken up and charged with being con
cerned in this shooting of Dr. Smith, and he confessed he had fired a gun at him ?

Answer. Yes, sir.

Question. You considered he did it through fear, and it was proved afterward that
he was at home at that very time, and he was discharged ?

Answer. Yes, sir.

Question. So you think that the admissions which a man makes when he is under
the influence of fear of being whipped, and being whipped to make confession, do not
amount to much ?

Answer. Yes, sir.

Question. You think it is not to be relied upon at all a confession drawn out by
whipping ?

Answer. I do not think it should be relied upon under any circumstances whatever.
Question. Do you know whether this whipping of Richard Lewis was in Jefferson ?

Answer. It was done somewhere in Jefferson. I do not know exactly the point.
Question. Was Dr. Smith at home at that time ?

Answer. He was there during the whole inquest.
Question. Do you think he was present when Lewis was whipped ?

Answer. He must have been, because it was under his orders, I suppose, that these

boys were taken up.

Question. Was Gillespie a friend of Dr. Smith ?

Answer. Yes, sir.

Question. Intimate together?
Answer. Very intimate there.

Question. So you think this whipping must have been done cither at the instance or
with the approbation of Dr. Smith ?

Answer. I must think so.

Question. How long have these boys been in jail on that charge ?

Answer. It was about the 8th or 9th of June they were put in there, or somewhere
there. I don t know the exact time, but they have bejen in there some time.

Question. When colored people have been whipped, or otherwise maltreated by white
men, are they afraid to go and make complaint and give up the names of their perse
cutors ?

Answer. Yes, sir
j
for they will pay dearly for it. The case has happened in our

country, sir.

Question. Is the reason of their fear the apprehension that they will be molested and
ill-treated by those persons whose names they give up ?

Answer. Yes, sir.

Question. And for that reason they abstain from going to courts, or making any com
plaint ?

Answer. Yes, sir.

Question. Do you think it would be safe, as a general rule, for them to go and enter
a complaint against the men they suspect of punishing them ?

Answer. They would not be safe, sir.

Question. State if your people go to the polls and vote freely, or are they induced to

stay away from an apprehension that harm will come to them of it?

Ansiver. They do not go there, a good many of them, for why ? They say,
&quot; If you go
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to the polls and vote, you can take your things along with you ; you cannot come back
on my place any more

;&quot;
and rather than to lose my home, I will stay myself. I will

not vote.

Question. If colored people were allowed to vote freely and without any apprehen
sion of losing their places, how would they, as a general thing, vote ?

Answer. The most of them would vote the republican ticket.


